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Lisenssi

Nimeä-Epäkaupallinen-Ei muutoksia 4.0 Kansainvälinen

Avoimesti lisensoitu teos

Tämä teos on lisensoitu Nimeä-Epäkaupallinen-Ei muutoksia 4.0 Kansainvälinen -lisenssillä. 
Teoksen uudelleen käytön yhteydessä pitää mainita kirjoittaja. Valittu lisenssi tarkoittaa, että 
teoksen sisältö on vapaasti käytettävissä, kunhan alkuperäislähteeseen viitataan.

Lisenssin kansantajuinen esitys on seuraavalla www-sivulla:

https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/deed.fi

NIMI:
Teoksen tekijä on ilmoitettava siten kuin tekijä tai teoksen lisensoija on sen määrännyt (mutta ei 
siten että ilmoitus viittaisi lisenssinantajan tukevan lisenssinsaajaa tai teoksen käyttötapaa).

Ei muutettuja teoksia
Teosta ei saa muuttaa, muunnella tai käyttää toisen teoksen pohjana.

Epäkaupallinen
Lisenssi ei salli teoksen käyttöä ansiotarkoituksessa.

Lisenssin perusteellinen juridinen esitys on seuraavalla www-sivulla:

https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/legalcode.fi
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Vastuulausekkeita

Yksittäisen ihmisen yksittäistä tulkintaa yksittäisistä asioista / aiheista

Tämä teos on yksittäisen ihmisen tulkintaa eri asioista / aiheista, eikä edusta minkään (rekisteröidyn
tai rekisteröimättömän) yhteisön virallista tai epävirallista kantaa. Tässä teoksessa mainitut 
mielipiteet eivät ole (lainopillisia) neuvoja, ja lukijoita kehotetaan itse perehtymään huolellisesti 
tässä teoksessa mainittuihin asioihin / aiheisiin.

Tämä teos ei kata tulevaisuuden kehittymistä, jolloin tässä teoksessa mainitut ennustukset voivat 
osoittautua vääräksi. Vastaavalla tavalla tämä teos ei kata menneisyyden tulkintaa, jolloin tässä 
teoksessa tehdyt arviot menneisyydestä voivat osoittautua vääriksi.

Poliittisia vastuulausekkeita

Tämä teos käsittelee useita poliittisia mielipiteitä erilaisista asioista / aiheista. Nämä mielipiteet 
eivät kuitenkaan ole virallisia neuvoja poliittisen päätöksen perustaksi. Teoksen lukijoita kehotetaan
lukemaan kukin mielipide yksittäisen henkilön ajatuksena, koska esitetyt mielipiteet eivät ole 
minkään yksittäisen puolueen (rekisteröity tai rekisteröimätön) virallisia mielipiteitä. Lisäksi 
esitetyt poliittiset mielipiteet eivät edusta minkään puoleen (rekisteröity tai rekisteröimätön) 
jäsenjärjestön (rekisteröity tai rekisteröimätön) virallista kannanottoa.

Teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät kata Suomen, Euroopan tai maailmanlaajuisen 
politiikan menneisyyttä tai tulevaisuutta, ja ovat vain yksittäisen henkilön yksittäisiä mielipiteitä.

Teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät ole tarkoitettu virallisen tai epävirallisen ehdokkuuden
tukemiseksi missään vaalissa millään tasolla, eli teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät ole 
virallisiin vaaleihin valmistautuvan virallisen tai epävirallisen ehdokkaan mielipiteitä. Mahdollisissa
virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen) virallisena ehdokkaana esitetyt poliittiset 
mielipiteet ovat oma kokonaisuutensa, ja virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen) virallisen 
ehdokkaan julkiset mielipiteet ovat tämän teoksen ulkopuolella, ja tämä teos ei ennakoi tulevia 
mahdollisia poliittisia mielipiteitä virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen).

Viitattujen www-sivujen sisältö

Tässä teoksessa viitataan erilaisiin www-sivuihin. Viitattujen www-sivujen laillinen sisältö on 
tarkistettu tämän teoksen julkaisuhetkellä, mutta monen viitatun www-sivu sisältö tulee 
mahdollisesti muuttumaan tämän teoksen julkaisun jälkeen. Kaikki muutokset viitatuilla www-
sivuilla ovat viitattujen www-sivujen omistajien / ylläpitäjien vastuulla. Kaikki uusi laillinen ja/tai 
laiton sisältö viitatuilla www-sivuilla ei ole tämän teoksen kirjoittajan vastuulla, ja tämän teoksen 
lukijoita kehotetaan huolellisesti välttämään www-sivuilta ladattavien laittomien sisältöjen käyttöä.

Kaupallinen sisältö / Yleishyödyllisyys

Tämä teos ei sisällä kaupallista sisältöä, eikä tätä teosta ole tarkoitettu kaupalliseksi sisällöksi, ja 
käytetyn lisenssin mukaisesti tämä teos on tarkoitettu ei-kaupalliseksi sisällöksi. Tämä teos ei 
sisällä kaupallisen yhteisön (rekisteröity tai rekisteröimätön) liike- tai ammattisalaisuuksia.
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950. Esipuhe / Taas kerran jotain asiaa alkuun

950.1. Joitain huomioita tästä teoksesta

Tässäkin teoksessa on jo aikaisemmista teoksista tuttu käsittelytapa. Eli aina yksittäisen merkinnän 
jälkeen on uudelleenarviointia yksittäisen merkinnän perusteella.

Verraten aikaisempiin teoksiin voi todeta ISBN-numeron merkityksen. ISBN-numeron perusteella 
on tämäkin teos oikea kirja, joka on siis virallisesti luetteloitu teos.

Tässäkään teoksessa ei ole merkintöihin liittyviä linkkilistoja, koska teoksesta tulisi silloin todella 
laaja. Lisäksi voi todeta, että hyvin moni linkki ei enää johda toimivalle www-sivulle, koska 
erilaisten sivustojen julkaisijat muuttavat säännöllisen epäsäännöllisesti omia www-sivujaan.

Tässäkin teoksessa on tullut vastaan erilaisia korjauksia, joita olen sitten liittänyt tähän teokseen. 
Esimerkiksi erilaisia kirjoitusvirheitä olen korjannut useasta merkinnästä. Lisäksi välistä on 
puuttunut selvästi erilaisia sanoja, joita olen sitten liittänyt tekstiin.

[Erilaiset korjaukset on tässä teoksessa joiltain osin laitettu hakasulkujen sisään].

950.2. Lukujen numeroinnista ja aikaisemmat tekstit

Tässä teoksessa numerointi jatkuu Kirjoitelmia IX -teoksen (Rannila 2021) perusteella luvusta 950. 
Lisäksi pitää todeta seuraavat: Rannila (2001, 2003, 2011, 2012, 2013, 2014a, 2014b, 2015a, 2015b,
2016, 2017a, 2017b, 2018a, 2018b, 2019, 2020, 2021) sekä Naarmala, Koponen & Rannila (2017). 
Eli aikaisempaa tekstiä on jonkin verran.

950.3. Aikatauluista ja päiväyksistä / Johonkin lopetettava

Tämän teoksen työtiedosto on perustettu 31.5.2021. Olen tietysti tehnyt eri vaiheissa oikolukua 
tekstiin, mutta johonkin jokainen teoksen kirjoittaminen on vain lopetettava.

950.4. Ei tieteellinen teos – ei edelleenkään

Lyhyesti todeten tämänkään teoksen teksti ei ole vertaisarvioitua tekstiä, jolloin teksti ei ole 
tieteellisesti tarkasteltua tekstiä. Toisaalta olen joissain merkinnöissä ja jälkiarvioinneissa viitannut 
erilaisiin tieteellisiin artikkeleihin. Tietysti oman mielipiteen ja tieteellisten tutkimusten suhde on 
mielenkiintoinen aihepiiri. Osasta mielipiteet voivat perustua tieteeseen. Toisaalta mielipiteet 
vaikuttavat tehtävän tutkimuksen aiheiden valintoihin. Lisäksi on hyvä pohtia oman mielipiteen 
perustumista tosiasioihin. Perustuuko oma mielipide totuuteen? Voiko omaa mielipidettä muuttaa 
perustuen totuuteen? Nämä ovat hyviä kysymyksiä laajemmin pohdittuna.
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951. Uudesta mediaympäristöstä jotain

951.1. Merkintä 751: PISA & Mediamyllerrys / Totuus? / Moniajo
(xiv)

9. joulukuuta 2013
751: PISA & Mediamyllerrys / Totuus?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_751

Suomen PISA-tuloksista on ohessa kohtuullinen linkkikokoelma.

Moniko uutisväline laittoi linkit tutkimuksen tuloksiin?? En havainnut kovin montaa suoraa 
linkitystä.

Wikipedia-artikkeli johdattaa lähteiden luokse - ei siis valtavirran mediaoperaatiot.

Toisaalta ohessa on teknologiaan, politiikkaan ja teknologiapolitiikkaan liittyviä linkkejä.

Tarvitaanko avoimempia tietojärjestelmiä, jotta niiden tietosisällöt ja ohjelmistojen toiminnat 
voidaan tarkistaa vastaamaan vaativimpienkin turvallisuusongelmien ratkaisuiksi?

Tällä hetkellä moni järjestelmä voi olla urkinnan kohde. Tarvitsemme siis uutta teknologiaa, joka 
lähtökohtaisesti suojelee meitä tietojen urkinnalta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

En tiedä, että onko tässä mitään uutta.

Eri linkeissä vaaditaan teknologiaa apuun ja toisissa linkeissä vaaditaan toisenlaisia ratkaisuja.

OMA arvio on, että tarvitsemme oman kansallisen perkaamisen noiden PISA-tulosten perusteella.

KYSYMYS: Onko teknologia ajanut meidät uusiin ongelmiin ja tämä heijastuu esim. PISA-tulosten
mukaisiin oppimistuloksiin?

Linkkikokoelmassa on monenlaisia ongelmia - esim. rokotteet ja kasvisten syönti.

KYSYMYS: Mikä taho olisi oikea taho vetämään läpi suomalaisten koululaisten oppimistason 
mahdollisen alenemaan liittyvät tutkimukset / selvitykset?

Tähän minulla ei ole vielä vastausta.
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YKSI ongelma on luonnollisesti moniajon harha, jolla voi olla laajojakin yhteiskunnallisia 
vaikutuksia.

951.2. Uudelleenarviointia / 4.4.2018

Tämä merkintä (751) on siis neljästoista (xiv) merkintä, jossa olen käsitellyt moniajon 
(multitasking) harhaa jostain näkökulmista. Aihe vaatii tietysti jatkossa erilaisia selvityksiä ja/tai 
tutkimuksia.

Yksi aihe on tietysti nykynuorison uudenlainen mediaympäristö, jossa on mukana hyvin paljon 
erilaisia toimijoita. Sosiaalinen media on tietysti yksi uusimmista aiheista.

Kysymys: Miten nykyinen mediaympäristö vaikuttaa eri tasoilla opiskelevien 
henkilöiden oppimistuloksiin?

Tietysti voisi ajatella nykyisen mediaympäristön mahdollistavan uudenlaista eri medioiden 
tehokäyttöön perustuvaa toimintaa. Eli nykynuorilla voisi olla aikaisempiin aikoihin verrattuna 
paljon tehokkaampia toimintatapoja perustuen erilaisiin viestintävälineisiin.

Kysymys: Ovatko nykynuoret toimintatavoiltaan paljon tehokkaampia verrattuna 
aikaisempiin sukupolviin perustuen täysin uudenlaiseen mediaympäristöön (vrt. 
sosiaalinen media ja älypuhelimet)?

Tähän ei varmaan voi vielä antaa täydellistä vastausta.

Olen monessa aikaisemmissa yhteyksissä viitannut seuraaviin lähteisiin.

Carr, N. (2010). PINNALLISET - Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita.

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan: sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Vodanovich, S., Sundaram, D., & Myers, M. (2010). Research Commentary - Digital 
Natives and Ubiquitous Information Systems. Information Systems Research, 21(4), 711-
723. doi:10.1287/isre.1100.0324

Kysymys: Mitä ovat oikeat vaikutukset nuorten aivoihin perustuen nuorten kokemaan 
nykyiseen mediaympäristöön (vrt. sosiaalinen media ja älypuhelimet)?

Muistelisin siinä 1980-luvulla käynyttä keskustelua tietokoneiden käytöstä. Eli viettivätkö silloiset 
nuoret henkilöt (1980-luvulla) liikaa aikaa tietokoneiden kanssa? Nyt voi todeta, että tietotekniikka 
on nykyisin hyvin helppokäyttöistä ja tietysti mukana kulkevaa.

Kysymys: Mihin pitäisi vetää rajoja erilaisten tietoteknisten virityksien käytölle (vrt. 
nuoret henkilöt erityisesti)?
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952. Suojautuminen erilaisten häiriöiden vuoksi

952.1. Merkintä 752: Tutkimus & Tiivistys & Linkki-vinkki / 
Moniajo (xv)

21. tammikuuta 2014 
752: Tutkimus & Tiivistys & Linkki-vinkki / Moniajo (xv)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_752

Tämä merkintä on taas kerran pyhitetty moniajolle (xv järjestykseltään).

Mitä aiheuttaa jatkuva roikkuminen sosiaalisessa mediassa ja jatkuva älypuhelimen räplääminen?

Osa näiden yhdistelmää on kyseisen kahden asian vaikutusta lapsien/nuorten mielenterveyteen.

Carr, N. (2010). PINNALLISET - Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita.

Lee, Y.-K., Chang, C.-T., Lin, Y., & Cheng, Z.-H. (2014). The dark side of smartphone 
usage: Psychological traits, compulsive behavior and technostress. Computers in Human 
Behavior, 31(forthcoming), 373-383. doi:10.1016/j.chb.2013.10.047

Ramscar, M., Hendrix, P., Shaoul, C., Milin, P., & Baayen, H. (2014). The Myth of 
Cognitive Decline: Non-Linear Dynamics of Lifelong Learning. Topics in Cognitive 
Science, 1-38. doi:10.1111/tops.12078

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan: sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Vodanovich, S., Sundaram, D., & Myers, M. (2010). Research Commentary - Digital 
Natives and Ubiquitous Information Systems. Information Systems Research, 21(4), 711-
723. doi:10.1287/isre.1100.0324

Yllä on muutama vinkkilinkki moniajoon jotenkin liittyvästä ajatuksesta.

Näkökulmia voi olla useampi:

1) uudet älypuhelimet nostavat oppimisen aivan uudelle tasolle
2) uudet älypuhelimet haittaavat keskittymistä
3) älypuhelimet vaikuttavat unensaantiin ja terveelliseen nukkumiseen
4) yleisesti ottaen tietotekniikka ajaa useiden tehtävien samanaikaisuuteen
5) yleinen tietokoneiden kokoaikainen käyttö aiheuttaa ilmiöitä oppimiseen
6) moniajo ei oikeasti toimi
7) totuus on monimutkaisempi kuin pelkät ääripäät.
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Itse sanoisin, että älypuhelimet ja esim. sosiaalisessa mediassa roikkuminen muodostavat oman 
kokonaisuutensa.

Joissain yhteyksissä on todettu, että nuorten roikkuminen erilaisten näyttöjen suossa aiheuttaa koko 
ajan erilaisia päivitysilmoituksia ja tietysti tarvetta vastata päivityksiin.

OMA arvio: moniajon yrittämisellä varmasti löytyviä haittoja ja toisaalta jotkut toiminnot voivat 
olla toimivampia erilaisten tietotekniikan ratkaisujen käytön perusteella.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Käynnissä on aivan valtava maailmanlaajuinen tietotekniikan eriasteisten käyttökokemusten koe, 
johon osallistuu koko ajan uusia ihmisiä.

Kukaan ei tosin ohjaa tai määrää tämän kokeen tapahtumista, ja erilaisten ilmiöiden alle voi pieni 
tietotekniikan seuraaja upota oikein kunnolla.

MITÄ uutta?

TOTUUS on tässäkin asiassa vielä selvitettävä oikein kunnolla.

Tarvitaanko tässä kokonainen tutkimusohjelma kyseisestä aiheesta - en tiedä.

952.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2018

Kysymys: Onnistuuko moniajo (multitasking) aivan oikeasti?
Kysymys: Millaisia yleisiä seurauksia moniajolla (multitasking) on aivan oikeasti?
Kysymys: Millaisia mielenterveydellisiä seurauksia moniajolla (multitasking) on aivan 
oikeasti?

Aikaisemmin olen pohtinut eri yhteyksissä tarvetta tehdä hyvin keskittynyttä työtä.

Kysymys: Pitääkö joskus tulevaisuudessa maksaa erikseen palkkaa henkilöille, jotka 
pystyvät tekemään keskittynyttä työtä pidempiäkin aikoja?

Tietokoneiden ohjelmien ohjelmointi on yksi esimerkki keskittyneestä tekemisestä, jolloin erilaiset 
keskeytykset aiheuttavat kaikenlaisia ongelmia. Aikaisemmin olen varmaan käsitellyt autismin 
lievempi ilmiöitä, jolloin autismin kirjon (varmaankin lievemmät tapaukset) henkilöt pystyvät 
keskittymään hyvin johonkin tehtävään.

Väittämä: Eri yhteisöissä on johtajien otettava käyttöön toimintamalleja, jolloin 
johtajat mahdollistavat keskittyneen työn työntekijöiden työrauhan.

Yksi esimerkki keskittyneen työn vaikeuttamisesta on tietysti liiallisten kokousten määrä. 
Käytännössä tarvitsemme vähemmän kokouksia ja jäljelle jäävien kokousten tehokkuutta pitää 
kehittää erilaisilla menetelmillä.
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953. Eri maiden sisäisistä ja ulkoisista asioista

953.1. Merkintä 753: Syyria/Iran/Ukraina / Ron & Rand Paul / 
XXXXVIII

24. tammikuuta 2014 
753: Syyria/Iran/Ukraina / Ron & Rand Paul / XXXXVIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_753

Syyria, Iran ja Ukraina: mm. näiden maiden kuohunnasta on kaikenlaista linkkiä. Toisaalta 
muissakin maissa kuohuu merkittävästi.

Iranin suhteen on EU:n puolelta kysymys- ja vastauslista: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Tuossa listassa käydään kädestä pitäen läpi Iranin kanssa tehtyä kuuden (6) kuukauden sopimusta.

Tunnetusti tavoitteena on kuuden kuukauden aikana saada aikaan lopullinen sopimus koskien Iranin
ydinvoiman käyttöä ja kehittämistä.

Kaikki Yhdysvalloissa eivät ole innoissaan Iranin kanssa tehdystä (6 kk) sopimuksesta, ja osa 
kongressin jäsenistä on lähtenyt vaatimaan uusia pakotteita.

On ehkä mahdollista, että uusia pakotteita ei laiteta voimaan kuuden kuukauden aikana.

Osa kongressin jäsenistä ehkä suostuu siihen, että heti kuuden kuukauden sopimuksen 
epäonnistuttua laitetaan liikkeelle aivan uusi joukko erilaisia pakotteita lisää. Eli valmistelu voisi 
edetä kongressin omalla aikataululla, jolloin uusien pakotteiden voimaantulo on vain vailla 
muodollisia allekirjoituksia.

Toisaalta on taas linkkiä Ron ja Rand Paulin tekemisistä.

Eli NSA:n urkinta on aiheuttanut lainopillista liikehdintää ja NSA:n urkintaa on arvosteltu 
virallisesti ja epävirallisesti.

Muistelen yhdestä uutisjutusta, että libertaanit eivät oikein loksahda tällä hetkellä vallitsevaan 
demokraattien ja republikaanien jakolinjoihin.

ELI libertaanit ovat ehkä sosiaalisesti vapaamielisempiä, [mikä] voi ärsyttää joitain politiikan 
toimijoita.

ELI libertaanit ehkä vastustavat liittovaltion ja osavaltioiden toimintojen laajentamista uusille ja 
uusille alueille. Osa vaatii jopa joidenkin liittovaltion ja osavaltioiden toimintojen purkamista. 
Tämäkin voi ärsyttää joitain politiikan toimijoita.
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Oleellisinta on, että miten uudet ja nuoret äänestäjät jatkossa valitsevat oman poliittisen linjansa. 
Heidän kannatuksesta pitää käydä kovaa kamppailua.

Tosiasia on, että uudet ja nuoret äänestäjät ovat erilaisten tietoteknisten ratkaisujen suurkuluttajia.

Yksi esimerkki on tosiasioiden tarkastuspalvelut (PolitiFact, FactCheck ja Fact-Checker), ja 
mielenkiintoista on tietysti, että miten uudet ja nuoret äänestäjät käyttävät esimerkiksi tällaisia 
palveluita.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

"Tosiasioiden tarkastuspalveluiden yhteisöt" vastaan "Tosiasioiden vääristelyn yhteisöt".

PolitiFact, FactCheck ja Fact-Checker saavat arvioitavaksi mitä erilaisimpia väittämiä, ja heillä on 
täysi työ antaa arvioita erilaisista väittämistä.

EHKÄ tällä hetkellä tosiasioiden vääristelyn yhteisöt ovat voimakkaita, ja Yhdysvallat-seurannan 
yksi osa on väistämättä tosiasioiden tarkastus.

TIETYSTI tämä Yhdysvallat-seurannan osalta johtaa siihen, että negatiivinen kampanjointi on 
merkittävä osa heidän poliittista toimintamalliaan, ja se ei ehkä toimi [Suomessa].

Muistan yhdestä vaalikoulutuksesta, että Suomessa negatiivinen kampanjointi ei oikein tahdo 
toimia.

Jokainen Yhdysvallat-seurantaa harrastava tietää liittovaltion korkeimman oikeuden päätöksestä, 
että yrityksiä ei voi rahallisesti rajoittaa vaalikampanjoinnissa. Heidän tulkinnan mukaisesti 
yrityksien sananvapautta ei saa rajoittaa.

En tiedä, että miten Suomessa Korkein oikeus suhtautuisi tähän asiaan.

Toisaalta Suomessa käytettävät rahasummat ovat näpertelyä verrattuna Yhdysvaltojen 
kampanjabudjetteihin.

Ja meillä on ollut oma kotikutoinen vaalirahan käytöstä noussut kohu. Kohun seurauksena uskoisin,
että yritykset ovat entistä varovaisempia sijoittamaan rahoja ehdokkaiden vaalikassoihin.

Tässä on selvä kulttuurinen epävastaavuus Suomen ja Yhdysvaltojen välillä.

Muitakin kulttuurisia epävastaavuuksia varmasti on paljon.

UUTTA: Kulttuurisia epävastaavuuksia en ole järjestelmällisesti kerännyt. Ehkä olisi aika.

953.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2018
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Oman käsityksen mukaan Iran taitaa olla Lähi-idässä niitä harvoja valtioita, joissa sisäinen 
kuohunta on pysynyt hallittavana. Eli Iranissa on yhteiskunnallinen rauha, vaikkakin heilläkin on 
tietysti erilaisia toimintalinjoja kannattavia poliitikoita.

Tasapuolisuuden nimissä täytyy tietysti linkittää Wikipedia-artikkeli uusimmasta 
kuohunnasta Iranin sisällä.
https://en.wikipedia.org/wiki/2017-2018_Iranian_protests

Eli kyllä Iranissakin on aina välillä sisäistä kuohuntaa jollain tasolla. Oman käsityksen mukaan 
Iranissa ei ole kuitenkaan alkanut sisällissotaa jonkin kuohunnan seurauksena. Oman käsityksen 
mukaan mielenosoituksia pitivät sekä nykyhallinnon arvostelijat että nykyhallinnon 
puolestapuhujat. Näin kaukaa Pohjolasta on tietysti vaikea tietää koko totuutta.

Oman havainnon mukaan jonkin maan sisäisen kuohun arvioinnissa kannattaa olla tarkkana. Aina 
on mahdollista ymmärtää täysin väärin jonkin maan sisäinen kuohunta.

Väittämä: Jonkin maan sisäinen kuohunta pitää ymmärtää oikeassa asiayhteydessä 
kunkin maan erityispiirteet hyvin huomioiden.
Väittämä: Eri maiden sisäiseen kuohuntaan liittyvien tosiasioiden laatu pitää arvioida 
tietysti hyvinkin tarkasti.

Tunnetulla tavalla tosiasioiden kerääminen jostain kohdemaasta voi olla vaikeaa eri syistä. Lisäksi 
jokainen kohdemaasta kerrottu asia pitäisi tietysti tarkistaa oikeiden tosiasioiden kannalta. 
Nykytilanteessa sota on käynnissä mm. Jemenissä ja Syyriassa, ja oikeiden tosiasioiden esittäminen 
näistä maista vaatii tietysti oikeaa työtä ja työntekijöitä totuuden selvittämiseen.

Tietysti jotkut politiikan toimijat haluaisivat vallanvaihtoja joissain kohdemaissa. Oman arvion 
mukaan kannattaa olla varovainen toiveissaan, jos joissain kohdemaassa tapahtuu oikeasti 
jonkinlainen vallanvaihto. Tietysti eritasoisissa demokratioissa vallanvaihto voi tapahtua hyvinkin 
hallitusti, mutta vaalien lopputulos ei aina ole erilaisten poliitikoiden mieleen.

Väittämä: Erilaisten vaalien tulokset eivät ole kaikkien ulkopuolisten 
mielipidevaikuttajien mieleen.

Hyvä esimerkki taitaa olla Eurooppa, jossa on koko ajan käynnissä erilaisia vaaleja. Eli tietystikin 
eri maiden sisä- ja ulkopolitiikka voi muuttua vallanvaihdon jälkeen.

953.3. Lisäarvioita / 4.6.2021

Kerraten voi todeta, että näin ulkopuolelta on vaikea ymmärtää erilaisten maiden sisäistä kuohuntaa.
Nyt ajankohtaisia ovat Israel ja Myanmar. Myanmarissa tehtiin sotilasvallankaappaus, jota vastaan 
on ollut erilaisia mielenosoituksia. Israelissa on ollut erilaisia mielenosoituksia Benjamin 
Netanjahua vastaan. Kummankin maan mielenosoitukset pitäisi ymmärtää oikein, koska toinen on 
nyt sotilasvallan alainen maa ja toinen maa on demokraattinen valtio.

Iranin suhteen mielenkiintoa voi kohdistaa tuleviin presidentinvaaleihin (18. kesäkuuta 2021).

Kysymys: Miten Iranin presidentinvaalien voittaja suhtautuu Yhdysvaltoihin pitkällä 
aikavälillä?
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954. Oikeat ilmiöt ja erilaiset lieveilmiöt

954.1. Merkintä 754: Ahdistelu & Armeija & Ajojahti & 
Auttaminen

1. helmikuuta 2014 
754: Ahdistelu & Armeija & Ajojahti & Auttaminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_754

Tähän merkintään kokosin aikaisemmat linkit koskien erityisesti naissotilaisiin kohdistuvaa 
ahdistelua.

Saksassa oli tehty kyselyä naissotilaille, ja vastaukset osoittavat erilaisia ongelmia myös Saksassa 
palvelevien naissotilailla.

Merkinnöissä 384 ja 318 (linkit ohessa) olen pohtinut jollain tasolla naissotilaisiin kohdistuvaa 
seksuaalista väkivaltaa - tunnetulla tavalla erityisesti Yhdysvallat on taas esillä.

Sitten katsoin kongressin (Yhdysvallat) asiakirjojen hakujärjestelmästä hakutermillä "Sexual 
assault" erilaisia tuloksia. JA nämä haut ovat vain 113. kongressin istuntokauden ajalta.

Oletusarvo on, että aikaisemmillakin istuntokaudella (siis 112. istuntokaudesta alkaen taaksepäin) 
on asiaan kiinnitetty huomiota.

Kuten hakutuloksista näkyy, niin kongressissa on asiaan esitetty monenlaisia ratkaisuja. Aika 
näyttää, että mikä ehdotuksista päätyy lopulliseksi laiksi.

Toisaalta on linkkiä Suomen tilanteeseen, jossa harkitaan kirjeiden lähettämistä naisille kertoen 
mahdollisuudesta asepalvelukseen.

Tosiasia lienee, että Suomen tapauksessa naisia on suhteellisen vähän, emme puhu esim. 10 % 
määrästä kokonaisuudessaan.

Lisäksi on linkkiä Saksan armeijan tilanteeseen, ja heillä on naisia n. 10 % kokonaisvahvuudesta. 
Sielläkin naiset ovat kohdanneet kaikenlaista epäasiallista kohtelua eri tasoilla.

Asepalvelu (varusmiespalvelus) Suomessa on oma kokonaisuutensa. Lyhyesti voi todeta, että 
henkistä painetta tulee tietysti hyvin paljon erilaisten ihmisten koulutuksessa.

Yhdessä linkissä on juttua Suomen sotilasrikosten määrästä - siis vuodelta 2013.

ELI eivät suomalaiset sotilaat ole mitään pyhimyksiä, ja heidänkin joukossa on monenlaista 
henkilöä.
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YKSI linkkivinkki koskee häirintää yliopistoissa - eli valmistuminen korkea-asteen tutkintoon ei 
sinänsä estä häirintää

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Niin - mitä uutta??

Lyhyesti voi todeta, että Suomessa voidaan tehdä vertailevaa arviointia muiden maiden 
armeijajärjestelmien ongelmien selventämiseen - missä ja kuinka naiset kohtaavat eritasoista 
häirintää. Tällöin voidaan arvioida Suomessa mahdollisuuksia estää eritasoista häirintää.

Tähän vertailevaan selvitykseen olen jo viitannut 22. mielipidekirjoituksessani; linkki ohessa.

Muistaakseni on niin, että taistelusukeltajaksi ei vielä päässyt yksikään nainen, koska ruumiillisen 
kunnon vaatimukset ovat käsittääkseni todella vaativia. Toisaalta laskuvarjojääkäriksi on 
[kouluttautunut yksi nainen 1990-luvulla].

Ehkä asepalvelusta kiinnostuneille naisille voisi järjestää keskitetysti omat fyysiset testit jo 
kutsuntavaiheessa. ELI kyseessä olisi esimerkiksi muutaman päivän ajan kestävä kokonaisuus, jossa
olisi naisille omat fyysisen kunnon kokeet ja tietysti ne paljon puhutut henkisen kunnon kokeet.

ELI tällä tavalla asepalveluksesta kiinnostuneilla naisilla voisi olla parempi käsitys henkisistä ja 
ruumiillisista vaatimuksista.

Esimerkiksi voisi järjestää asianmukaisesti kunnon marssin, ja marssin aikana pitäisi tietysti kantaa 
tietty määrä painoa repussa. Esimerkiksi voisi järjestää naisille räätälöidyt juoksukokeet ja 
varustuksena tietysti asianmukainen taisteluvarustus. Jos saapuminen olisi jo sunnuntaina, niin viisi 
arkipäivää voisi käyttää tehokkaasti. JOS vielä osa illoista käytettäisiin johonkin, niin tietystikin se 
tietystikin laajentaisi mahdollisuuksia; mieleen tulee asiaan kuuluvien luentojen järjestäminen ilta-
aikoihin.

Katsoin Puolustusvoimien vuosikertomusta vuodelta 2011, jossa todetaan naisten määrän 
vakiintuneen n. kolmeen sataan (300) vuositasolla.

ELI tietystikään naisten asepalvelusta EN sinällään vastusta naisten asepalvelusta, mutta itse tosiaan
pohtisin tuollaista naisille kohdistettua tehopakettia (esim. siis viisi arkipäivää).

JOS kiinnostuneita naisia olisi vaikka n. 400-600 vuositasolla, ja lopullinen oikeasti 
asepalvelukseen siirtyviä naisia olisi edelleen n. 300, niin tietysti tuollaiset viiden päivän 
tehopaketit ehkä eivät veisi aivan valtavasti henkilöstöresursseja. 400-600 henkilöä jaettuna 30 
hengen joukkueisiin olisi siis n. 13-20 joukkuetta. Toisaalta 400-600 jaettuna kahdella olisi tietysti 
200-300. Tietysti tämä aiheuttaa koko joukon logistisia kysymyksiä, eli miten hoidettaisiin 
tehokkaasti esim. 100-200 hengen siirtely paikasta toiseen.

NO-joo. Tämä on vain yhden yksittäisen taistelijan/reserviläisen pohdintaa.
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954.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2018

Oman käsityksen mukaan Yhdysvaltojen armeijassa taitaa olla eniten naisia jollain suhdeluvulla 
laskettuna. Tietysti tämä on seuraus heidän armeijan (koostuen eri osista) isosta koosta, jolloin 
heidän armeijassa naisia taitaa olla absoluuttisesti lukumäärältään eniten. Summaten voi todeta, että 
Yhdysvaltojen armeijan eri osissa esiintyy naisten epäasiallista kohtelua eri tavoilla.

Tosiasia taitaa olla, että naiset taitavat kohdata eri maiden armeijoissa epäasiallista kohtelua. 
Suomen tilannetta en tiedä tarkasti, mutta meillä Suomessa naissotilaita on tietysti vähemmän 
väestöltään isompiin maihin verrattuna.

Kysymys: Kuinka laajaa naisten huono kohtelu on eri maiden armeijoissa?
Kysymys: Kuinka huonosti naisia kohdellaan Suomen armeijan eri osissa?

Näihin kysymyksiin en lähtenyt tässä kohtaa etsimään vastauksia.

Merkinnässä 754 pohdin aseellisesta palveluksesta kiinnostuneiden naisten muutamasta 
koulutuspäivästä jo ennen varsinaista palvelusta. Tietysti tässä voi tulla vastaan kaikenlaisia 
ongelmia käytännön toteutuksen kannalta, jolloin esitettyä ajatusta ei voi oikeasti toteuttaa 
käytännössä.

Kysymys: Millainen olisi naisille tarkoitettu lyhyt koulutus ennen aseelliseen 
palvelukseen siirtymistä?

Yksi merkittävä osa tällaista pikakoulutusta olisi tietysti ruumiillisen kunnon osoittaminen eri 
tehtäviä ajatellen.

Kaikki edellä oleva on tietysti vain yhden yksittäisen taistelijan/reserviläisen pohdintaa.

954.3. Lisäarvioita / 4.6.2021

Hiljakkoin julkaistiin Tallberg & Rahikka (2021). Raportti käsitteli naisten ja miesten majoittumista
varuskunnissa samoihin tupiin; kyseessä oli kokeilu muutamassa varuskunnassa. Oman arvion 
mukaan tiedon välittyminen erillisten miesten ja naisten tupien on voinut olla välillä vaikeaa. En ole
selvittänyt, että mikä kenraali on aikoinaan määrännyt naisten majoittamisen omiin tupiinsa.

Olen edelleen sillä kannalla, että naisilla pitää olla erittäin hyvä käsitys omasta ruumiillisesta 
kunnosta jo ennen ensimmäistä palveluspäivää. Eli tätä asiaa voisi selvittää naisille tarkoitettujen 
tilaisuuksien yhteydessä. Jos yksittäinen nainen toteaa aseellisen palveluksen alkuvaiheissa, että 
ruumiillinen kunto ei riitäkään, niin silloin on hukattu aikaa ja resursseja. Käsitykseni mukaan 
naisilla on edelleenkin mahdollisuus luopua aseellisesta palveluksesta 45 ensimmäisen päivän 
aikana. Lisäksi suosittelen lukemaan Tölli (2018), joka käsittelee naisten aseellista palvelua omista 
lähtökohdistaan.

Väittämä: Naisilla pitää olla erittäin hyvä käsitys omista mahdollisuuksista jo 
ensimmäisenä palveluspäivänä, jotta vältytään erilaisilta ongelmilta.

Edelleenkin tämän on vain yhden yksittäisen taistelijan/reserviläisen pohdintaa.
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955. Teknologian vaikutuksesta ja vasteista

955.1. Merkintä 755: Suomi-pläjäys / Teknologia

5. helmikuuta 2014 
755: Suomi-pläjäys / Teknologia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_755

Näillä päiväkirjasivuilla on monet kerrat käsitelty erilaisia ulkopoliittisia ilmiöitä.

ON tietysti niin, että kotimaassakin tapahtuu kaikenlaista. Tämän päiväkirjamerkintään olenkin 
kerännyt melkoisen Suomi-pläjäyksen linkkejä.

Näissäkin linkeistä voi todeta, että yksi yhdistävä aihe on teknologian aiheuttamat seurannaiset 
ilmiöt.

Olemme ajautuneet melkoiseen teknologioiden ilmiöiden kierteisiin, ja erilaisia teknologisia 
ilmiöitä tulee aina vain uusia ja uusia.

Yksi teknologinen ilmiö on tietysti maanpuolustuksen käyttämät teknologiat, ja tästä on muutama 
linkki.

Kuinka paljon puolustusvoimiin pitää paasata rahaa, ja vielä erityisesti uusiin aseohjelmiin?

Lyhyesti voi todeta, että Suomessa puolustusvoimiin [pitää] hankkia ainoastaan teknologioita, joista
on poistettu kaikki lastentaudit.

Yksi teknologinen ilmiö on tietysti internet-palveluiden leviäminen uusille ja uusille alueille.

Linkkilistassa on linkkiä suomalaisten sanomalehtien vasteisiin eri ilmiöille - osa maakuntalehdistä 
koettelee erilaisia uusia yhteiskuvioita.

Toisaalta on linkkiä eurooppalaiseen pohdintaan erilaisista ilmiöistä.

Toisaalta on linkkiä erilaisiin suomalaisiin hallinnollisiin viritykseen - mm. kuntien 
kokeiluhankkeita.

Lisäksi on linkkiä hyvän virkakielen ajatuksiin - voisivatko viranomaiset viestiä selkeästi suomeksi 
- ei siis kapulakieltä.

Lisäksi on linkkiä terveyteen ja ruokaan - mm. lähiruoka ja ruuan vienti aiheina.

Tosiasia on, että esim. ruuan tuotanto on omissa paineissaan erilaisten teknologioiden keskellä.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi todeta, että Suomessakin erilaiset teknologiset ilmiöt tulevat omalla tahdillaan ja moni 
yhteisö joutuu sopeutumaan pakollakin uusiin teknologisiin ilmiöihin. Siis on muitakin ilmiöitä 
kuin tietotekniikka.

Lyhyesti voi todeta, että Suomessa(kin) lainsäädäntö tulee aina jonkin verran perässä - nyt on 
käsittelyn jossain vaiheessa tietoyhteiskuntakaari, jonka tarkoitus on selventää lakitekstiä.

Jaa-a. MITÄ pitäisi tehdä?

[OMAN] arvion mukaan Suomessa pitäisi perustaa joku toimielin, joka kävisi järjestelmällisesti 
läpi uusia ja erilaisia teknologisia ilmiöitä, ja kyseinen toimielin antaisi erilaisia suosituksia 
erilaisista teknologisista ilmiöistä.

Yksi esimerkki on BEPA (Bureau of European Policy Advisors) Euroopan komission alaisuudessa, 
ja tällä kohtaa mm. erilaiset uskonnolliset yhteisöt ovat olleet erilaisissa yhteistyökuvioissa mukana.

Oma arvio on, että lainsäädäntö ei pysy perässä, joten tällainen toimielin voisi antaa nopeammin 
toimenpidesuosituksia, ja ne voidaan iskeä lainsäädäntöön omalla (yleensä hitaalla) tahdillaan.

Onhan meillä mm. Geenitekniikan lautakunta, mutta sen tehtävät ovat suhteellisen rajattua, vaikka 
lautakunta tietysti tekee parhaansa.

955.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2018

Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013) perusteella olen todennut tarpeen jollekin toimielimelle, joka 
antaisi lausuntoja joistain uuden teknologian vuoksi. Tätä toimielimen asiaa olen toistanut 
useamman kerran mm. aikaisemmassa LIITE 5 -teoksessa (Rannila 2018a).

Väittämä: Jokin toimielin voisi valvoa erilaisia uusia teknologioita, jolloin voitaisiin 
antaa suosituksia ja ohjeita ennen lainsäädäntöä.

Aikaisemmin olen todennut, että Suomi ei voi samanaikaisesti osallistua moneen kalliiseen 
aseohjelmaan. Käytännössä meidän Suomessa on ostettava sotilastekniikkaa, joka on todettu 
aikaisemmissa yhteyksissä hyvin toimivaksi.

Väittämä: Suomi ei pysty rahoittamaan useita aseohjelmia samanaikaisesti.
Väittämä: Suomen pitää pääasiallisesti ostaa oikeissa olosuhteissa toimivaksi 
osoittautuneita asejärjestelmiä.

Bureau of European Policy Advisors (BEPA) ei enää www-sivuna toiminut, joten sen toiminta on 
ehkä siirretty jonkin toisen toimielimen osaksi.
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956. Teknologiasta ja teknologian ongelmista

956.1. Merkintä 756: Suomi-pläjäys edelleen - eri aiheiden 
yhdistelmä

7. helmikuuta 2014 
756: Suomi-pläjäys edelleen - eri aiheiden yhdistelmä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_756

Linkkilistan alussa on kahden erilaisen tietoteknisen ideologian merkkihenkilöt.

Bill Gates: ohjelmisto on yksityisomaisuutta. 
Richard Stallman: ohjelmistojen on oltava vapaita (Free).

Itse kuulun mielestäni avoimien ohjelmistojen (Open Source) kannattajakuntaan.

Avoin ohjelmistokehitys on erinomainen tapa tuottaa ohjelmistoja, ja siihen ei pidä sekoittaa laajaa 
yhteiskuntapoliittisia tavoitteita, vrt. vapaiden ohjelmistojen asialista.

ONGELMA on dogmaattinen suuttumus eri suunnissa.

Baron-Cohen, S., Wheelwright, S., Stott, C., Bolton, P., & Goodyer, I. (1997). Is There a 
Link between Engineering and Autism? Autism, 1(1), 101-109. 
doi:10.1177/1362361397011010 

Mearns, J., Segal, N. L., & Clark, M. (2002). The Autism/Engineering Link: A Replication 
of Baron-Cohen et al. (1997). International Pediatrics, 17(1), 60-61.

Kaksi edellä olevaa artikkelia pohtii (lievän) autismin suhdetta insinööritaitoihin.

Joissain linkeissä on viikon aikana pohdittu naisten suurempaa osallistumista tietotekniikan 
kehittämiseen.

Tästä palautuu mieleen keskustelu, jossa kaksi naista IT-yritysten palveluksessa keskusteli eri 
aiheista. Toisen kommentti oli, että "(tietotekniikka)insinöörit ovat yksinkertaisia, ja eivät osaa 
lukea rivien välistä".

JUST-joo.

YKSI oma arvio on, että joissain IT-tehtävissä on hyötyä kyvystä keskittymiseen - keskittyminen 
siis useamman tunnin ajan.
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Toinen arvio on, että IT-yrityksissä väistämättä oltava oma joukkonsa seurustelu-upseereja, jotka 
tekevät yhteistyötä asiakkaiden kanssa.

Alter, S. (2000). Same Words, Different Meanings: Are Basic IS/IT Concepts Our Self-
Imposed Tower Of Babel? The Communications of the Association for Information Systems,
3(10).

KUTEN Alter (2000) osoittaa, niin IS/IT-käsitteiden käytössä on todella laaja sekaannus.

ELI IT-yrityksissä pitäisi pystyä muuttamaan seurustelu-upseerien hankkima asiakasymmärrys 
tuotteiksi ja/tai palveluiksi. JOS IT-henkilöstö ei pysy tässä perässä, niin ongelmiahan se aiheuttaa.

Tietotekniikka on oikeammin muutosprosessi, ja muutos aina hyvin vaikeaa.

MITEN kaikki edellinen liittyy seuraavaan linkkilistaan???

Lyhyesti: uusi ja/tai uudistuva teknologia vaikuttaa hyvin monessa suunnassa.

* NATO-jäsenyys vaatisi koko joukon teknisiä järjestelyjä. 
* Maatalouden valvonnassa käytetään uutta teknologiaa. 
* Puolueiden sisäiset riidat leviävät nopeasti tietoverkoissa yleiseen tietoisuuteen. 
* Uusi ja uudistuva teknologia aiheuttaa lainsäädännöllisiä paineita. 
* Erilaisten keskustelufoorumien anonyymi kirjoittelu aiheuttaa ongelmia 
* Opettajien mukana pysyminen tietotekniikan muutoksen vuoksi? 
* Videoneuvottelut lääkärin ja potilaan välille? 
* Tuulivoiman ajaminen käytännöksi on monivaiheinen hanke. 
* "Järkeä tekijänoikeuslakiin" - kansalaisaloitteen kohtalo Eduskunnassa? 
* Väestöjen ikärakenteen muuttuminen eri puolilla maailmaa. 
* Elintarvikkeiden jäljittäminen voi vaatia lisää uutta teknologiaa. 
* Ihmiset arvostavat maaseutua - teknologia tässäkin muuttuu. 
* Lobbausrekisterit? 
* Pysyvätkö poliitikot mukana erilaisissa perustuslakikysymyksissä? 
* Avoimet tekniikat sotilaallisten järjestelmien kehittämisessä? 
* Miesten ja naisten sekoittaminen armeijajärjestelmissä aiheuttaa omat uudet ilmiönsä.

Lyhyesti voi todeta, että olemme melkoisen laajan ja koko ajan uudistuvan teknologiajoukon suossa
- sitä on enää vaikea paeta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Toisaalta voi todeta, että ihmiset ovat ihmisiä, ja heidän päässään olevien mielikuvien sisällöstä 
käydään aina vain kovempaa kamppailua - tiedo(s)tusvälineet ovat tietysti yksi osa tätä kamppailua.

Esimerkkinä voi mainita linkkilistassa mainitut maaseudun arvostamisesta tehdyt selvitykset.

Tosiasia on, että suuri osa suomalaisista asuu taajamissa, ja ns. arkinen luontosuhde on hyvä 
kysymys. Suuri osa meistä ei ole esim. maatalouden kanssa missään tekemisissä.
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Toisaalta joku "Maajussille morsian" -ohjelma on toisaalta luomassa omia mielikuviaan 
maaseudusta.

OMA arvio: Tarvitsemme ehkä erittäin nopeita välineitä selvittämään ihmisten mielikuvia, koska 
mielikuvien ajaminen on useamman tahojen ajamaa toimintaa.

KUN mielikuvat teknologian vuoksi leviävät hyvin nopeasti, niin [tarvitsemme] järkevät vasteet 
kertomaan tosiasioiden ja mielikuvan eroista.

ONGELMA on, että ei ole varsinaista toimijaa, joka järjestelmällisesti ajaisi selvityksiä eri 
mielikuvien leviämisestä.

EN tiedä, että kuka tai mikä pitäisi pystyssä tuollaista toimijaa; ehkä sen pitäisi olla voittoa 
tuottamaton.

NO - kuitenkin. Uudet ja vanhat mielikuvat uusista ja vanhoista ilmiöistä aiheuttavat omat 
ongelmansa erilaisten ja oikeasti järkevien vasteiden ajamisessa on isoja ongelmia.

956.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2018 / 7.4.2018

Avoimien lähdekoodin ohjelmien kannalta pitää tietysti mainita 1 Open Source Initiative ja tietysti 2 
määritelmä (The Open Source Definition). Oman lähtökohdan mukaan avoimen lähdekoodin 
mukaisesti ohjelmoidut ohjelmistot ovat erittäin hyvä tapa kehittää ohjelmia.

Varsinaisessa merkinnässä olen viitannut Alter (2000), joka toteaa monen yleisen peruskäsitteen 
ymmärryksen olevan hyvin erilaista liiketoiminnan edustajien ja tietotekniikan kehittäjien välillä. 
Eli esimerkiksi vaatimuksen termissä on isoja eroja. Liiketoiminnan edustajat voivat valittaa 
tietotekniikan edustajien vaatimista vaatimusten yksityiskohtaisista kuvauksista.

Itse olen viljellyt seuraavaa kuvaa. Riippuen eri aiheista voidaan ihmisen ja tietokoneen työnjaossa 
tehdä erilaisia virheitä, jolloin ihmiset voivat uupua jonkin tietoteknisen järjestelmän käytön vuoksi.

??

ihminen tietokone

Olen lisännyt seuraavaa kuvaa eri yhteyksiin. Lyhyesti ottaen kuvan sisältö voisi kuvata seuraavasti:

– kohdealueen edustajat eivät tiedä liikaa tietotekniikasta
– tietotekniikan asiantuntija eivät tiedä liikaa kohdealueesta
– jollain kohdealueella on erilaisia tietotekniikan ratkaisuja
– tarvitsemme asiantuntijoita kohdealueen tietotekniikan kehittämiseen
– kerraten voi todeta kohdealueen asiantuntijoiden ja tietotekniikan asiantuntijoiden 

välillä olevat erilaiset epävastaavuudet

1 https://opensource.org  , Open Source Initiative
2 https://opensource.org/docs/osd  , The Open Source Definition
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tietotekniikan
asiantuntija(t)

järjestelmä

kohdealueen
asiantuntija(t)

kohdealueen
asiantuntija(t)

tietotekniikan
asiantuntija(t)

kohdealueen 
tietotekniikan
asiantuntija(t)

Tästä pääsee takaisin kahden IT-yrityksessä työskentelevän naishenkilön väittämään insinöörien 
yksinkertaisuudesta, jolloin insinöörit eivät osaa lukea rivien välistä. Ongelma on tietysti jonkin 
kohdealueen erityispiirteiden muuntaminen oikeasti toimivaksi tietojärjestelmäksi. Oman arvion 
mukaan aivan kaikki kohdealueen edustajat eivät ymmärrä tietokoneistettujen järjestelmien 
vaatimaa erittäin laajaa yksityiskohtien määrää.

Kysymys: Ymmärtävätkö kohdealueen ja tietotekniikan edustajat oikein jonkin 
kohdealueen [] tietotekniikan yksityiskohtaisuuden?

Tässä kohtaa pääsee tietotekniikan mahdollistamaan nopeuteen, joka aiheuttaa erilaisia ongelmia 
erilaisiin yhteyksiin. Toisaalta varsinaisen merkinnän lopussa pohdin tietotekniikan nopeuden 
vaikutuksia erilaisten mielikuvien hallinnan kannalta. Käytännössä jokin yritys voi kohdata 
vaikeuksia jonkin väittämän levitessä eri suuntiin nopean tietotekniikan vuoksi.

Kysymys: Miten erilaiset yhteisöt (esim. yritykset) voivat vastata nopeasti levinneeseen 
väittämään?

Yksi mahdollisuus on tietysti erilaisten sähköisten palveluiden mukaan liitettävät lausunnot jostain 
tosiasiasta. Jotkut sähköisten palveluiden yhteisöt ovat alkaneet tehdä yhteistyötä tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden kanssa, jotta palveluiden kautta levinneet lausunnot voitaisiin arvioida 
tosiasioiden kannalta.

Kysymys: Miten pitäisi linkittää erilaisten sähköisten palveluiden kautta levinneet 
väittämät ja tosiasioiden tarkastuspalveluiden antamat lausunnot?

Suomessa on ainakin yksi yhteisö, eli 3 FaktaBaari, joka antaa lausuntoja väittämien 
todenmukaisuudesta.

3 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
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957. Kulttuuriset epävastaavuudet eri yhteyksissä

957.1. Merkintä 757: SOTU 2014 / mm. Ron & Rand Paul / 
XXXXIX

8. helmikuuta 2014 
757: SOTU / mm. Ron & Rand Paul / XXXXIX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_757

Ron & Rand Paul -seurantaan olen harrastanut jo useamman merkinnän verran.

Yksi mahdollisuus olisi laajentaa seurantaa koskien erityisesti libertaanien eri henkilöihin.

Valmistautuminen vuoden 2016 presidentinvaaleihin (Yhdysvallat) on jo täydessä käynnissä.

Yksi uutisrykelmä koskee Chris Christie -nimistä republikaania, jota on veikattu yhdeksi ehdokas-
ehdokkaaksi. Jotain hämärää löytyi kuitenkin ja sitä on revitelty muutama päivä.

SOTU: State of the Union - tätä on kanssa revitelty muutama päivä oikein kunnolla melkein 
kaikessa USA-uutisoinnissa.

Ja tietysti voi todeta, että tosiasioiden tarkastuspalvelut ovat käyneet kuumina. Kuinka ja miten 
Obama veivasi tosiasioita - vähän, paljon vai erityisen paljon.

Toisaalta myös Rand Paulin suhteen on muutama lausunto - hänkään ei ole puhunut vain totta - eli 
jotain on jäänyt mainitsematta.

"Puhun niin totta kuin osaan" - näinhän eräs Suomen pääministeri sanoi. Herää kysymys: Miksi et 
puhu VAIN totta?

Uutiskokoelmassa on tuttu joukko koskien ulkopolitiikkaa: IRAN, Ukraina ja Syyria erityisesti.

Youtube-palvelussa on monta videopätkää hakusanalla "SOTU 2014" - sieltä voi valita 
parhaimmaksi katsomansa.

Samaan aikaan Suomessa tasavallan presidentti Sauli Niinistö on pitänyt oman puheensa. 
[linkki ei toimi enää]

Kannattaa seurata taputusten määrää verraten Suomen tasavallan presidentin ja Yhdysvaltojen 
nykyisen presidentin puheen aikana. Suomessa ei ole yhtään taputusta - Yhdysvalloissa taputuksia 
on useampi jo lähtökohtaisesti.

American Exceptionalism - tätä on veivattu muutamassa linkissä.
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OMA ehdotus on, että heidän (Yhdysvallat) erikoislaatuisuuden arviointi ei kuulu meille, koska 
vasteista ei oikein tiedä. Vaste voi olla hyvin erilainen riippuen henkilöstä. Heidän on omalla 
aikatauluilla ja omilla keinoilla käsiteltävä erityislaatuisuuden määrä ja laatu.

Toisaalta on linkkiä sotatekniikasta, ja tarkasti ottaen erilaiset robotit eri tehtäviin. Suomen 
olosuhteet ovat kokonaisuutensa - miten robotti toimii kolmenkymmenen (30) asteen pakkasessa?

IRAN-kysymys on edennyt siihen vaiheeseen, että 18. helmikuuta alkaa uusi neuvottelukierros, ja 
kuuden kuukauden aikajaksossa pitäisi saada aikaan kunnollinen sopimus koskien IRANin 
ydinvoimahankkeita.

Linkkilistassa on linkkiä, jossa valiokunnan kuulemisessa grillataan Obaman hallinnon edustajaa 
IRAN-kysymyksen vuoksi.

Toisaalta Rand Paul on aloittanut joukkokanteen (Class Action), joka on tehty NSA:n toiminnan 
vuoksi. Lisäksi linkkilistassa on tietoa Rand Paulin lähettämästä avoimesta kirjeestä Obamalle 
osoitettuna.

Koko ajan kaiken taustalla pyörii Edward Snowdenin luovuttamien asiakirjojen käsittely. Kaikkia 
asiakirjoja ei ilmeisesti ole vielä edes käsitelty - näin käsittäisin. ELI tältä suunnalta tulee koko ajan 
jotain julkiseen käsittelyyn.

Suomi [on mainittu] jossain uutisessa, jota en ole tähän linkittänyt, todettiin erittäin vakaaksi 
maaksi. Sitten joukon lopussa on maita, jotka eivät ole kovin vakaita.

Ohessa on linkkiä myös aseteollisuuteen noin yleisesti.

EN oikein tiedä, että onko viisasta jakaa länsimaiden armeijoiden (ylijäämävarastoista) aseita 
johonkin epävakaaksi luokiteltuun maahan.

Mielenkiintoinen pikku-uutinen on, että Israelissa on kiistaa pakollisesta asepalveluksesta, josta on 
ns. ultraortodoksiset juutalaiset vapautettu. Tämän ilmiön täydellinen ymmärtäminen vaatisi 
laajempaa tietämystä Israelin eri kansanryhmiin, [koska] Israel oikeasti koostuu hyvin erilaisista 
kansanosista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMAN käsityksen mukaan IRAN on suhteellisen vakaa maa, vaikkakin heilläkin on omat 
ongelmansa.

ELI noin lähtökohtaisesti uskoisin, että heillä (IRAN) on suhteellisen hyvin järjestäytynyt 
armeijajärjestelmä. Tietysti kyseisen armeijan teknologinen taso on minulle täysin epäselvä aihe.

Sinänsä olisi mielenkiintoinen tilanne, jos IRAN yhtäkkiä ja nopeasti ajautuisin Ukrainan kaltaiseen
viikkoja jatkuvien mielenosoitusten syövereihin.

REGIME CHANGE - eli jonkin maan hallinnon ja politiikkojen vaiht(u/a)minen - tämä aina välillä 
nousee esille - eri maista riippuen tietysti.
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Toisaalta voi todeta, että joku tilanne voi kestää vuosikymmeniä, [mistä] esimerkki [on] Kuuban 
saartaminen eri tavoin.

JOS/KUN jossain hankalaksi koetussa maassa alkaa kuohumaan, avaa tämä tietysti mahdollisuuden 
ulkopuolisille toimijoille mahdollisuuden painaa omaa toimintalinjaa.

Vihollisen vihollinen on ystävä - tämä ei oikein päde monessa tapauksessa.

Yhdessä linkissä todetaan, että suomalaiset eivät osaa markkinoida. OMA arvioni on, että 
suomalaiset eivät luo hypei-lmiöitä; mitenköhän tuon suomentaisi?

OMA arvio on, että erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet eivät tule kovin äkkiä häviämään.

YKSI hyvä epävastaavuus oli yksi video, jossa IRANin edustaja piti kädet ristissä, eikä kätellyt 
Catherine Ashtonia (High Representative of the Union for Foreign Affairs and Security Policy), eli 
EU:n ulkopoliittista edustajaa.

Wendy Sherman on USA:n neuvotteluryhmässä, ja hänenkin kohdalleen voi tietysti etsiä erilaisia 
kulttuurisia epävastaavuuksia neuvotteluiden aikana.

Uskoisin, että IRANin suunnalla on katsottu huolellisesti jokainen kongressin (Yhdysvallat) 
julkinen kuuleminen [koskien] IRANin ydinohjelmaa. Lisäksi varmaan jokainen julkaistu asiakirja 
on oletettavasti luettu huolellisesti.

Palataan alkuun: SOTU 2014.

Liittovaltion tilaa käsittelevä puhe (SOTU) pitää sekin ymmärtää asiayhteydessään, ja täytyy yrittää
nähdä viestissä erilaiset kulttuurien epävastaavuudet, jolloin voi tehdä oikeat johtopäätökset.

Vastaavalla Israelin suunnasta esitettävät ulkomaita koskevat väitteet pitäisi pystyä näkemään osana
heidän omaa sisäistä keskustelua, jossa on mukana hyvin erilaisia kansaryhmiä.

UUTTA - jatkossa voisi kerätä tarkemmin erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet yhteen.

957.2. Uudelleenarviointia / 7.4.2018

Olen eri yhteyksiin kirjoittanut kulttuurisista epävastaavuuksista. Eli esimerkiksi Iran ja Yhdysvallat
pitäisi ymmärtää oikein maiden erityispiirteiden kannalta. Itse [en] luonnollisesti tiedä juuri mitään 
Suomen ja Iranin välisistä kulttuurisista epävastaavuuksista. Varmaankin Suomeen saapuvaa 
suurlähettilästä pitää valmentaa huomioimaan suomalaisia epävastaavuuksia Iraniin verrattuna. 
Vastaavalla tavalla Suomen ja Yhdysvaltojen erilaiset epävastaavuudet pitää ymmärtää oikein.

Väittämä: Erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet ovat tietysti tärkeä tosiasia.
Väittämä: Erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet aiheuttavat joskus isojakin ongelmia.

Yksi merkittävä esimerkki on tietysti Yhdysvaltojen kansalaisten ajatukset oman maansa 
erityislaatuisuudesta. Näin ulkopuolelta Yhdysvaltojen erityislaatuisuuden asiaa ei kannata lähteä 
arvostelemaan laajasti, ja usko erityislaatuisuuteen on pidettävä merkittävänä vakiomuuttujana.
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958. Tietoteknisten järjestelmien oikeat kulut

958.1. Merkintä 758: Avoimien tekniikoiden saarekkeet / OPEN 
everything

9. helmikuuta 2014 
758: Avoimien tekniikoiden saarekkeet / OPEN everything

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_758

Miksi puolet it-hankkeista epäonnistuu? Tämä on ensimmäinen linkkikokoelman uutinen.

OMA tietotekninen seuranta on lähinnä avoimien tekniikoiden leviämisen vaikutukset eri suunnissa.

OPEN everything? Avoimuutta on levitetty moneen suuntaan, ja avoimia tekniikoita tulee vastaan 
eri paikoissa.

Joissain tapauksissa avataan aiemmin suljettua tekniikkaa, mutta nykyisin moni hanke alkaa jo heti 
kehittämään omaa avointa tekniikkaa.

Hyviä esimerkkejä ovat seuraavat linkkikokoelmassa mainitut:

* Münchenin oma LINUX-hanke
* JAVA ei ole vielä hävinnyn minnekään
* datan vieminen pilviin - avoimilla tekniikoilla
* Wikipedia avoimena hankkeena
* Italian uudet määräykset avoimien tekniikoiden hankinnoissa
* Britanniassa etsityt säästöohjelmat tietotekniikan suhteen
* Open Compute - palvelinsalien avoimien tekniikoiden kehittäminen
* ODF joissain paikoissa määrätty standardiksi
* LINUX:n kehittämisessä mukana useita kaupallisia yrityksiä
* avoin internet - onko tämä mahdollista?
* Kansalaisaloite.fi-palvelun lähdekoodi avoimeksi
* avoimet ohjelmistot osaksi eri puolueiden vaalikampanjaa?
* Eclipse - 10 vuotta mennyt
* avoin data ja sen hyödyntäminen
* standardisodat käyvät kuumana edelleen
* joissain tapauksissa IT:n ulkoistaminen on epäonnistunut pahasti

Toisaalta on niin, että avoimilla tekniikoilla voi rakentaa kuitenkin kaupallisia sovelluksia. 
Esimerkiksi Google, Facebook ja Twitter käyttävät avoimia tekniikoita, ja niiden varsinaiset 
palvelut ovat kokonaan tai osittain rakennettu avoimilla tekniikoilla. Mutta palvelu itsessään on 
suljettu ratkaisu.
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Sinällään on tietysti tärkeää, että erilaiset yhteisöt arvioivat huolellisesti avoimet ja suljetut tekniikat
aina omalla kohdalla. Joskus voi olla, että avoimia ratkaisuja ei yksinkertaisesti ole, ja tämä riippuu 
täysin toimialasta ja sen tietoteknisestä tilanteesta.

ITSE olen todennut, että avointen tekniikoiden käyttöön on kuitenkin varattava oikeasti rahaa. JOS 
hankittuun avoimen tekniikan ratkaisuun ei saa kaupallista tukea, niin tämä voi olla merkittävä este.
Joissain tilanteissa pitää johonkin yhteisöön palkata asiantuntijoita, jotka tuntevat erilaiset avoimet 
tekniikat tarpeeksi hyvin.

Mielenkiintoista on tältä pohjalta seurata linkkilistassa [mainittuja] [] ajoneuvojen käytön 
verotukseen liittyviä ehdotuksia. Näin voidaan lainsäädännöllä luoda täysin uusia laitetyyppejä, 
vaikkakin valmistajat voivat käydä erittäin kovaa kisaa keskenään.

Tunnetusti avoimet standardit voidaan toteuttaa myös suljetuilla tekniikoilla, ja avoimet standardit 
ovat joskus todella tärkeitä.

Linkkilistassa on monta linkkiä koskien tietoturvallisuutta ja tietoturvallisuuden (mahdollisia) 
loukkauksia.

Eli avoimet tekniikat voivat olla lähtökohtaisesti turvallisempia, koska riippuen sovelluksesta voi 
avoimen tekniikan takana olla satojen/tuhansien ihmisten työ. Esimerkkinä voi olla, että 
Yhdysvalloissa armeija mahdollisesti ottaa käyttöön LINUX:n pohjaksi älykiväärien kehitystyöhön.

Itseäni olen todennut muutaman ilmiön avoimien tekniikoiden suhteen:

* avoimia tekniikoita luullaan täysin ilmaisiksi
* avoimien tekniikoiden käyttöä luullaan täysin ilmaiseksi
* ovat[ko] ihmiset valmiita maksamaan kohteliaasta käytöksestä ylläpidossa?
* tarkoittaako avoimien tekniikoiden käyttö [] epäystävällisyyttä?
* avoimen standardin voi myös suljettu ratkaisu toteuttaa

Muistan yhden tilaisuuden, jossa mainitsin LINUX:n olevan yksi mahdollisuus. Kaikeksi 
onneksi/onnettomuudeksi paikalla oli Windows Vista -fanaatikko, ja hän oli erittäin voimakkaasti 
eri mieltä LINUX:n soveltuvuuden suhteen.

Oheisessa linkkilistassa on mainintaa eri käyttöjärjestelmien suosiosta.

Tosiasia on, että Windows hallitsee edelleen perinteisissä pöytäkoneita ja perinteisissä kannettavissa
tietokoneissa.

Toinen tosiasia on, että varsinkin nuorempi väki on pakonomaisesti kiinni ns. älypuhelimissa, jossa 
käyttöjärjestelmien suosio on vaihdellut voimakkaasti eri vuosina. Esimerkinomaisesti ns. 
kännykkä-NOKIA on mielenkiintoinen esimerkki suosion nopeasta vaihtelusta.

Eli Windows Vista -fanaatikko oli tavallaan oikeassa, koska LINUX:n suosio ei ole pöytäkoneissa 
kovin suuri.

Eli Windows Vista -fanaatikko oli tavallaan väärässä, koska kyseisen tilaisuuden jälkeen Windows 
Vista ei koskaan ole noussut yli 30% markkinaosuuteen, ja vasta Windows 7 nousi yli 50% 
suosioon perinteisissä pöytäkoneita ja perinteisissä kannettavissa tietokoneissa.
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Mutta kuinka moni täysin uusi tietotekniikan käyttäjä(sukupolvi) oikeasti tarvitsee perinteisiä 
pöytäkoneita ja perinteisiä kannettavia tietokoneita? HYVÄ kysymys.

JOS perinteisiä pöytäkoneita ja perinteisiä kannettavia tietokoneita käytetään aina vain vähemmän, 
niin tämä on tietysti mielenkiintoinen kehityskulku.

Ohessa linkki kuvaan, jossa on vertailtu seuraavia:

* pöytäkoneiden (desktop) suosion kehitys.
* mobiililaitteiden (mobile) suosion kehitys.
* tablettien (tablet) suosion kehitys.
* konsolien (console) suosion kehitys.
* Statcounter - [tilastoja] eri vuosilta.

Lyhyesti tämä tarkoittaa erilaisia avoimuuden saarekkeita eri puolilla tietoteknistä maailmaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Näyttää siltä, että monet avoimet tietotekniset ratkaisut ovat tulleet jäädäkseen, vaikkakin niiden 
markkinaosuuksien kehittyminen on vielä nähtävä käytännössä.

UUTTA voisi seurannassa olla, että miten avoimien tekniikoiden oikeat käyttökustannukset 
uutisoidaan.

OMA arvio on, että avoimien tekniikoiden oikeat käyttökustannukset pitäisi tuoda kunnolla esiin.

En tietystikään vastusta (uusien) avoimien tekniikoiden kehittämistä, mutta niiden oikeat 
kustannukset pitäisi siis tuoda kunnolla esiin.

958.2. Uudelleenarviointia / 7.4.2018

Itse olen viljellyt seuraavaa päättelyketjua:

täysin avoin → laaja säätäminen → täysin suljettu → laaja säätäminen → itse tehty.

Joissain tapauksissa ei avoimia ratkaisuja yksinkertaisesti ole, jolloin kannattaa tietysti katsoa 
suljetut ratkaisut huolellisesti läpi. Sekä avoin että suljettu järjestelmä voidaan ottaa käyttöön ilmaa 
laajaa säätämistä. Mahdollisesti sekä avoin että suljettu järjestelmä voivat laatia hyvinkin laajaa 
asetusten säätämistä. Viimeisin ratkaisu on järjestelmien kehittäminen omana työnä, vaikka tietysti 
käytetään erilaisia alihankkijoita hankkeen edetessä.

Väittämä: Sekä avoimet että suljetut järjestelmät tarkoittavat oikeita kuluja, jotka 
ovat erilaisia toisiinsa verrattuna.

Yksi esimerkki on toiminnanohjausjärjestelmät, joita on sekä suljettuna että avoimina järjestelminä.
Kummassakin tapauksessa on kuluja esimerkiksi kouluttamisen ja ylläpidon vuoksi. 
Toiminnanohjausjärjestelmät voivat joissain yhteyksissä vaatia hyvinkin laajaa asetusten säätämistä.
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959. Eri aiheiden kokoelmaa

959.1. Merkintä 759: EU & Kotikunta & Asukkaat / 
Kuntauudistus (xviii)

11. helmikuuta 2014 
759: EU & Kotikunta & Asukkaat / Kuntauudistus (xviii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_759

Sveitsin suunnalla vietiin läpi kansanäänestyksiä, ja yksi niistä koski Sveitsin asettamia kiintiöitä 
maahan päästettäville ulkomaalaisille.

Tarkasti ottaen Sveitsin ja EU:n välillä on koko joukko erilaisia sopimuksia, ja osa näistä on 
kohtuullisen järkeviä; esimerkiksi samoja tilastoja voidaan kerätä yhtä aikaa sekä EU:n sisällä että 
EU:n ulkopuolisissa maissa.

Tästä palautuu mieleen yksi tapaus, jossa pohdittiin passin tarvetta tiettyyn EU-maahan 
matkustettaessa. Henkilö väitti kivenkovaan, että EU-aikana ei tarvitse mitään passia, koska toinen 
maa on EU:n jäsenvaltio. Tosiasiallisesti hänen olisi pitänyt tarkistaa, että kuuluuko kyseinen maa 
Shengen-alueeseen, koska Schengen-alueessa on myös EU:n ulkopuolisia maita, eli esim. Islanti ja 
Norja.

[Mielestäni] on hyvin järkevää matkustaa passin kanssa, vaikka tekisi[kin] matkoja Schengen-
alueella.

Toisaalta väestön liikkuminen eri puolilla maailmaa aiheuttaa sairastumisia johonkin Suomessa 
hyvin harvinaiseen sairauteen - esimerkinomaisesti linkkilistassa on juttua tuberkuloosin 
leviämisestä.

Toisaalta järkevä tasapaino yksityisen ja julkisen sektorin työnjaossa on koko ajan koetuksella, 
koska erilaisia kilpailutuksia jonkin tehtävän suorittamisesta tulee uusia ja uusia.

Yksi hyvin merkittävä osa on tietysti järkevä työnjako perusterveydenhuollossa sekä 
erikoissairaanhoidossa - mitä yksityisenä ja mitä julkisena?

Linkkilistassa on juttua suomalaisten varastotyöntekijöiden päätöksestä katkaista kuljetukset 
tiettyihin mehuvalmisteisiin, koska niiden taustalla on hyvin kyseenalaista yritystoimintaa - 
esimerkiksi työntekijöiden järkyttävät työskentelyolosuhteet.

Toisaalta on pari linkkiä perustuslain tulkintaan. Onko perustettava erillinen 
perustuslakituomioistuin? Toisaalta apulaisoikeuskansleri antoi huomautuksen ministeriölle 
perustuslain rikkomisesta.
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ITSE olen tullut siihen tulokseen, että erillinen perustuslakituomioistuin pitäisi perustaa heti. 
Nykytilanteessa perustuslakivaliokunta ei mielestäni enää toimi tarpeeksi tehokkaasti.

JOS olisi että erillinen perustuslakituomioistuin, niin siihen voitaisiin hankkia paras mahdollinen 
oikeudellinen osaaminen, ja riippumatta eduskuntavaalien tuloksesta oikeudellinen osaaminen ei 
erillisessä perustuslakituomioistuimessa muuttuisi vaalituloksen mukaan.

Edelleen voi todeta, että kuntiin kohdistuu erilaisia ylemmän hallinnon hankkeita, joilla on tapana 
lisätä kuntien työtaakkaa.

Esimerkkinä voi todeta ylioppilaskokeiden muuttaminen osittain käyttämällä jotain tietoteknistä 
ratkaisua ylioppilaskokeessa. Tietysti tämä tarkoittaa lisätyötä lukioissa, koska ylioppilaskokeet 
suoritetaan edelleen eri kunnissa sijaitsevissa lukioissa.

Tinkimaidon ostaminen suoraan tiloilta on saanut jonkin verran oikeita asiakkaita, jolloin siis 
ostetaan tinkimaitoa ilman mitään maidon käsittelyä. MUTTA kenelle kuuluu tinkimaidon 
turvallisuuteen liittyvä valvonta ja neuvonta? Onko tästä tehtävä taas yksi uusi tehtävä kunnille?

Lisäksi voi viitata Porissa käytävään kunnallispoliittisen sirkukseen kaupunginjohtajan henkilön 
ympärillä. Tämmöisiin olosuhteisiin pitäisi kuntauudistuksia viedä.

Olin ehdokkaana vuoden 2008 kunnallisvaaleissa, ja yksi vaalikoneiden kysymys oli 
ulkomaalaisten (ja pakolaistenkin) vastaanottaminen kotikuntaan.

Muistaakseni vastasin, että Jalasjärvelle voisi muutaman pakolaisperheen tuoda, kunhan Seinäjoella
on saatu moni asia hoidettua kuntoon. ELI kieli- ja kulttuurikoulutusta pitäisi järjestää alkuunsa 
Seinäjoella jollekin isommalle ryhmälle.

Mutta joka vuosi ei voisi Jalasjärvelle ottaa muutaman perheen pakolaisryhmää, koska Jalasjärven 
sosiaali- ja terveydenhuollolla on omat rajoitteensa.

Itse olen jälkikäteen pohtinut, että olisiko valtion puolesta maksettava erillisien 
maahanmuuttokoordinaattorien joukkoa, jolloin pienen kunnan sosiaali- ja terveydenhuollolle olisi 
ylimääräinen työntekijä - esimerkiksi yksi tai kaksi päivää viikossa Jalasjärvellä.

Sitten on tietysti se toinen ryhmä muilla tavoin Jalasjärvelle päätyneitä ulkomaalaisia, joista osa on 
tunnetusti Jalasjärven musiikkikoulutuksen/harrastuksen kanssa laajasti tekemisissä.

Toisaalta voi todeta, että omista sukulaisista on kaksi päätynyt Saksaan avioliiton seurannaisena - 
suomalainen nainen taitaa olla vientituote, koska heitä on Saksassa jonkin verran.

Linkkikokoelmassa todetaan, että esim. Sveitsistä on Sveitsin kansalaisia siirtynyt asumaan Sveitsin
ulkopuolelle; sama tilanne on Iso-Britanniassa, jossa kansalaisia on muuttanut alkuperäisen 
kotimaan ulkopuolelle.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Miten kaikki edellinen pohdinta vaikuttaa kuntauudistukseen (Katainen I -hallituksen ajama 
hanke)?
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YKSI osa totuutta on, että joissain kunnissa on enemmän ulkomaalaisia riippuen eri syistä

Etelä-Pohjanmaan maahanmuuttajat ry on yksi osa tätä kehitystä, koska maahanmuuttajia alkaa 
Etelä-Pohjanmaalla niin paljon, että heitä riittää yhdistykseen jäseniksi.

LYHYESTI: jonkin kunnan osalta voi olla vaikeuksia palvella erilaisia ulkomaalaisryhmiä, jotka 
ovat eri tavoin jaettavissa.

EHKÄ kannattaisi valtionosuuksien suunnittelussa huomioida ulkomaalaisille annettavat palvelut.

ELI tietty määrä ulkomaalaisia takaisi jotain valtionosuutta kohdistettuna johonkin kuntaan.

Esimerkiksi Jalasjärvellä on hyvin kevyet organisaatiot ja niiden työtaakan lisääminen uusilla 
tehtävillä on oma iso ongelmansa.

959.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2018

Tässä merkinnässä oli paljon asiaa eri aiheista. Tärkeimmät huomiot voisivat olla seuraavat:

• Euroopan Unionin ja muiden maiden yhteistoiminta
• ihmisten liikkumisen aiheuttamat ilmiöt
• perustuslakituomioistuin
• valtion osoittamasta rahoituksesta
• pakolaisten asema Suomessa.

Tässä kohtaa voi todeta Euroopan talousalueen (ETA) [merkityksen] eurooppalaisessa yhteistyössä. 
Itse olen todennut eri kohdissa kysymyksen koskien Euroopan talousalueessa pysymisen 
mahdollisuudesta. Haluavatko Euroopan Unionin vastustajat pysyä Euroopan talousalueessa? 
Tietysti ihmisten liikkumista olisi ilman Euroopan Unionia, joten jotain yhteiseurooppalaista 
politiikkaa pitää kehittää tässä yhteydessä. Kaikilla ilmiöillä on tietysti erilaisia sivuvaikutuksia.

Kysymys: Millaista olisi yhteiseurooppalainen politiikkaa 
maahanmuuttokysymyksessä?

Aikaan tein aloitteen perustuslakituomioistuimesta Puolueen vuoden 2010 puoluekokoukseen. 
Tunnetulla tavalla ehdotus perustuslakituomioistuimesta ei saanut puoluekokousvastauksessa 
kannatusta. Oman arvion mukaan perustuslakituomiojäsenten kansanedustajat eivät ole 
kampanjoineet perustuslakivaliokunnan jäsenyyden vuoksi. Eli kansanedustajaksi pääsee muilla 
ansioilla kuin perustuslakivaliokunnan jäsenyys.

Väittämä: Suomeen olisi hyvä perustaa perustuslakituomioistuin.

Valtion jakamat valtionosuuksista on ollut kaksi mielipidettä. (1) valtion pitää kohdistaa valtionapu 
toimialoittain tarkasti - esimerkiksi koulutukseen olisi oma valtionosuus. (2) Kunnat osaavat 
järjestää toimintansa vain yhden valtionosuuden perusteella, jolloin järjestelmä on joustavampi.

Kysymys: Kohdistetaanko kunnille liikaa tehtäviä ilman kunnollista rahoitusta?
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960. Kuntien yhteistyön järjestämisestä

960.1. Merkintä 760: JAKK: Hallintohärveli / Kuntauudistus 
(xix)

15. helmikuuta 2014 
760: JAKK: Hallintohärveli / Kuntauudistus (xix)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_760

Jalasjärvellä on ikiomat veivaukset kuntauudistuksen suhteen. Tunnetulla tavalla kunnan 
liikelaitoksena kunta vastasi liikelaitoksen toiminnasta. [Korkeimman hallinto-oikeuden päätös].

Nyt oli uutinen, että JAKK olisi mahdollisesti ajettava osaksi SEDUa.

Uutisen mukaan SEDU-kuvio selvitetään nopealla aikataululla; jo helmikuun lopulla.

Käsitykseni mukaan JAKK on nyt yhtiöittämisen hankkeessa, jolloin JAKK ei olisi enää kunnan 
liikelaitos

Tähän kohtaan on hyvä linkittää aikaisempi mielipidekirjoitukseni JAKK:n suhteen.

47 / JAKK: Jotain Asiaa Käsketty Kirjoittaa? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_47

Yksi kommentti mielipidekirjoitukseen oli, että JAKK yhtiöittäminen on vain sivuseikka koko 
JAKK-ongelmassa.

OIKEA vastaus on tietysti, että nimenomaan yhtiöittäminen on koko homman keskeisin kohta.

JOS JAKK olisi ollut yksityinen yritys, niin sen kohtalo ei olisi ollut sidottu Jalasjärven kuntaan 
ollenkaan.

Tietysti kysymys yksityistetyn JAKK:n konkurssin seurannaisista olisi tietysti aivan oma 
lainopillinen ongelmavyyhti.

EN oikein oikeasti tiedä, että sopiiko JAKK oikeasti SEDU:n osastoksi. SEDU on maakunnallinen 
viritys, ja JAKK toimii laajasti useammalla paikkakunnalla, ja Jalasjärvi on vain yksi 
koulutuspaikkakunta.

Tuohon ristiriitaan pitäisi helmikuun loppuun mennessä olla joku hallinnollinen ratkaisu.

ITSE muistelisin, että SEDU ei ehkä JAKK:n tavoin toimi yhtä voimakkaasti yksityisillä 
markkinoilla - voin olla tässä väärässä.
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Tunnetulla tavalla lähes kaikki ammattikorkeakoulun tasoinen koulutus on Etelä-Pohjanmaalla 
keskitetty / keskittymässä Seinäjoelle, ja vielä erityisesti keskittymistä Framin rakennuksiin, joiden 
määrä on lisääntynyt vuosien mittaan.

Itse muistelisin, että Framin alueelle oli tarkoitus perustaa mm. yrityspuisto; totuus on kuitenkin 
hallintohärveleiden ja eritasoisen koulutuksen keskittyminen Framin alueelle. Eli SEAMK:n osalta 
voi puhua omasta kampusalueesta.

Ilmeisesti JAMI (Järviseudun ammatti-instituutti) on vielä oma hallintohärveli.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Olen aikaisemmin monet kerrat vaatinut lyhyempiä suoritusaikoja eri tutkinnoille.

JAKK:n osalta voi todeta, että heillä on paljon erilaisia lyhyitä koulutuksia - näin käsitin 
seikkailtuani hetken JAKK:n sivustolla.

Kaikeksi onneksi Jalasjärvelle ei ole perustettu mitään ammattikorkeakoulutason koulutusohjelmaa,
koska nekin siirrettäisiin nykytilanteessa Seinäjoelle.

Tunnetulla tavalla ammattikorkeakoulujen koulutusohjelmien määrän ja laadun osalta homma 
karkasi käsistä, ja nyt on useammalta koulutusalalta vähennettävä aloituspaikkoja ja jopa 
lopetettava joitain koulutusohjelmia.

Mielenkiintoista on tietysti seurata noiden maaseutupaikkakunnilla olevien ammattikoulujen 
opetuspisteiden määrää ja laatua - siis Seinäjoen ulkopuolella sijaitsevat opetuspisteet pääasiassa.

Mielenkiintoista on nähdä, että tuleeko SEDU-selvityksen osana ehdotus JAKK:n toimipisteiden 
karsiminen Jalasjärven ulkopuolelta. Tällöin JAKK palautuisi yhden toimipisteen malliin.

Yleisesti ottaen eri koulutuspaikkojen määrän ja laadun muuttuminen kuntauudistushankkeen 
(Katainen I -hallitus) vaikutus.

960.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2018

Joku hallinnosta kiinnostunut henkilö voisi käydä SOTE- ja maakunta-asioiden muutoshankkeet 
läpi useamman vuosikymmenen ajalta. Varmaankin ongelma on valinnat keskittämisen ja 
hajauttamisen välillä. Toisaalta olen miettinyt henkilöstön jaksamista uusien uudistusten keskellä.

Kysymys: Miten SOTE- ja maakunta-asioiden henkilöstö jaksaa erilaisten uudistusten 
keskellä, koska jokainen uusi hallitus aloittaa uuden muutoshankkeen?
Kysymys: Mitä olisivat koulutuspaikat Etelä-Pohjanmaan isoissa ja pienissä kunnissa?
Kysymys: Perustettiinko aikanaan liikaa ammattikorkeakoulujen opinto-ohjelmia?
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961. Yleinen politiikka ja erityinen politiikka

961.1. Merkintä 761: Elämän tärkein asia / Sitoutuminen 
johonkin

15. helmikuuta 2014 
761: Elämän tärkein asia / Sitoutuminen johonkin

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_761

Linkkilistan alussa on linkki kolmeen aikaiseempaan merkintään (2008/LXIX, 490, 422).

MIKÄ olisi kenellekin henkilölle Elämän Tärkein Asia?

Noin äkkiseltään olettaisi, että esimerkiksi avioliitossa sitoutuu melkoiseen työmäärään - erityisesti 
lasten hankkiminen vaatii sitoutumista vuosikymmeniksi.

EU:n tasolla on kuitenkin huomattu, että avioliittoja voidaan solmia eri jäsenmaiden kansalaisten 
kesken, minkä lisäksi joku aviopari voi vielä asua kolmannessa jäsenmaassa.

Tämän ilmiön seurannaisena ovat jotkut jäsenmaat jollain tasolla pohtineet avioeroyhteistyötä 
(merkintä 422).

Mielenkiintoinen on Björn Wahlroosin uusimmat kannanotot vapaa markkinatalouden puolesta. 
Wahlroos käytti vertauskuvana moottoritietä, jolla jokainen osallistuja markkinatalouteen voi edetä 
omalla nopeudellaan vapaassa markkinataloudessa.

Ongelma Wahlroosin vertauksessa on se, että moottoritiet yleensä rakennetaan julkisilla päätöksillä 
ja joskus jopa ilman yksityistä pääomaa. Tarkoittiko Wahlroos moottoritiehen verraten, että julkiset 
toiminnot mahdollistavat tehokkaammin [vapaan] markkinatalouden reunaehdot?

Hyvä esimerkki julkisen vallan merkityksestä on patentit, joita siis hallinnoidaan julkisella 
toiminnalla, vaikka yksityisesti toimivat patenttiasiamiehet ovat todella tarpeen patenttien 
hankkimisessa ja hoidossa.

Hyvä esimerkki on maatalouden erilaiset tukitoimenpiteet, joista on ohessa linkkiä. ONKO 
maataloutta tuettava vai ei? JOS lähtökohta on vapaa markkinatalous, niin kaikki maatalouden tuet 
on pikimmiten lakkautettava. JOS lähtökohta on varautuminen poikkeusoloihin, niin maataloutta on
harrastettava (lähes) jokaisessa maailman maassa.

Tosiasiassa Wahlroosin ajama vapaa markkinatalous tarkoittaa kaikkien varautumisen järjestelmien 
pitämistä mahdollisimman pieninä, ja esimerkiksi pahan päivän varalle järjestetyt siemenviljan 
varastot pitäisi hoitua yritysten omana toimintana.
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ONGELMA vain on, että mikään maailma maailmassa ei pysty määräämään sääolosuhteita, ja 
esimerkiksi kahvin hinta on osaltaan seurannaista eri viljelysalueiden luonnonolosuhteista; kahvin 
hinta voi heittelehtiä eri aikaväleillä.

Itse en ole oikein enää innostunut Keynes-ajatuksista, koska Keynesin esityksen mukaisesti 
valtioiden pitäisi maksaa hyvällä ajalla ottamansa velat pois. NÄIN ei tosiasiassa käy, koska valtiot 
EIVÄT maksa velkojaan hyvällä ajalla pois. Hyvä esimerkki on luonnollisesti Suomi, joka on 
jatkuvasti kasvattanut velkojen määrää.

Tässä kohtaa voisi ottaa huomiota muutamasta linkistä koskien yhtä Elämän Tärkeintä Asiaa: 
(tuotanto)eläinten kohtelu.

JOS (tuotanto)eläinten kohtelu on elämän tärkein asia, niin tietystikin mediaoperaatiot tämän asian 
puolesta ovat täysin sallittuja; joskus aivan lain rajojen rajoilla liikkuen. Esimerkki on luonnollisesti
salaa kuvatut videot ja näiden videoiden julkaisut eri tavoin.

JOS taas toimittaisiin vapaan markkinatalouden ehdoilla, niin tietysti voisi ajatella, että kuluttajat 
ovat valveutuneita ja he vaatisivat voimakkaaseen ääneen erilaisia merkintöjä 
elintarvikepakkauksiin.

Esimerkki tästä lähestymistavasta voisi olla Rainforest Alliance -hallintoviritys, jolloin tuottajat ja 
kuluttajat voivat luoda järjestelmän, jonka informaatiovoiman avulla valistuneet kuluttajat 
valitsisivat erilaisia tuotteita Rainforest Alliance -sertifikaatilla merkittynä.

Maataloudessa on joukko (eläin)tuotantotiloja, joita siis valvotaan hyvin erilaisilla menetelmillä. 
Käytännössä tästä seurannasta aiheutuu erilaisia raportointijärjestelmiä (eläin)tuotantotiloille. 
Eduskunnassa oli seminaari mahdollisuuksista keventää (eläin)tuotantotilojen hallintotaakkaa.

Linkkilistassa on juttua myös koulutuksesta, johon kohdistuu kovia vaatimuksia eri suunnista. 
Tunnetusti koulutus on Suomessa pyhä lehmä, jonka palvontamenoista tappelee useampi ryhmä.

YKSI kova väittely on tietysti yhteiskunnallisten asioiden koulutuksen määrä ja laatu 
(perus)koulussa. Toisaalta on juttua nuorten vähäisestä kiinnostuksesta politiikkaan, ja tietysti 
koulutuksella pitäisi tätä asiaa parantaa.

Tarkasti ottaen puolueet ovat melkoisia yleistiedon myllyttäjiä, ja puolueiden sisällä on erilaisia 
kokeiluja/virityksiä jäsenten tietämyksen parantamiseen. Itse osallistuin erilaisiin 
(yhteis)seminaareihin, joita poliittiset nuorisojärjestöt järjestivät.

Toisaalta on erilaisia erityisjärjestöjä, joilla on hyvin tarkasti rajattu kiinnostuksen kohde, 
esimerkiksi ihmisoikeudet ja/tai ympäristöasiat. Linkkilistassa on paljon linkkejä sekä 
yleistiedollisiin että erityistiedollisiin aiheisiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA ajatus on, että esimerkiksi Etelä-Pohjanmaalla voisi kokeilla poliittisten yleisjärjestöjen ja 
erilaisten yhden asian liikkeiden yhteisseminaareja täysin vapaalla osallistumisoikeudella.
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OMA veikkaus on, että esittelemällä erilaisia erityisaiheita voivat nuoret kiinnostua jostain 
erityisaiheesta.

Sitten erilaisten poliittisten yleisjärjestöjen esityksiä voisi olla aina välillä - ei kuitenkaan liikaa.

ONGELMA on, että käytännössä erityistiedon ja yleistiedon yhdistelmäseminaareja on vaikea 
järjestää. Jonkun tahon pitäisi ottaa vetovastuu.

Pomminvarma tapa osallistumattomuudelle on tietysti järjestää jonkin poliittisen yleisjärjestön oma 
seminaari, johon on vaikea saada nuoria, jotka eivät ole vielä lyöneet kiinni puoluekantaansa.

Hyvä esimerkki on luonnollisesti tekemäni nuoriasuntoselvitys: http://www.jukkarannila.fi/selvitys/

Käytännössä poliittisten nuorisojärjestöjen yhteistoiminta esimerkiksi nuorisoasumisen 
kehittämisessä Etelä-Pohjanmaalla oli todella vaikeaa, ja esimerkiksi nuorisoasumisen kehittäminen
jossain maakunnassa onnistuu paremmin kuin toisessa maakunnassa.

ISO ongelma tässä kaikessa on luonnollisesti sitoutuminen erilaisiin hankkeisiin, koska erilaisten 
tilaisuuksien ja seminaarien järjestäminen vaatii melkoista hallintoa.

SEURANTAAN: mikä olisi mahdollisimman kevyt tapa järjestää erityisalojen tilaisuuksia ja/tai 
seminaareja, jossa esimerkiksi nuoret voisivat olla tehokkaasti mukana kuitenkin mahdollisimman 
vähällä sitoutumisen asteella.

EHKÄ jossain on tällaisia onnistuneita kokeiluja järjestetty.

961.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2018

Varsinaisessa merkinnässä pohdin seuraavia:

• jotain julkista takaamaan tehokas yksityinen toiminta
• maatalouden tuet on aina hankala kysymys
• tuotantoeläinten kohtelu Suomessa
• velkaelvytyksen ajatus (vrt. Keynes) voi edelleen hyvin
• koulutus on Suomessa pyhä lehmä
• yleispoliittinen yhdistys ilman puoluesidonnaisuutta.

Oikeastaan viimeisin aihe yhdistää kaiken edellä olevan. Olisiko Suomessa mahdollisuus perustaa 
jokin yleispoliittinen yhdistys ilman puoluesidonnaisuutta (esim. Yhteiset asiat ry)? Tällainen 
yleispoliittinen yhdistys (esim. Yhteiset asiat ry) voisi viedä läpi samoja koulutuksia vuodesta 
toiseen osallistujien vaihtuessa vuodesta toiseen. Tällaisissa koulutuksia voisi järjestää eri aiheista –
vrt. julkisen toiminnan erityispiirteet, maatalous, tuotantoeläinten kohtelu, valtiontalous ja 
koulutusjärjestelmä.

Kysymys: Olisiko Suomessa mahdollisuus perustaa jokin yleispoliittinen yhdistys 
ilman puoluesidonnaisuutta (esim. Yhteiset asiat ry)?

Hyvä esimerkki oli silloisen Eurooppa-tiedotuksen järjestämä tilaisuus, jossa käytiin läpi valtion 
taloutta. Itse en ole ollut vastaavassa poliittisen puolueen tilaisuudessa.
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962. Erilaisista laiteluokista

962.1. Merkintä 762: Ranneke & Laite / mm. Mobile->PC / N

3. maaliskuuta 2014 
762: Ranneke & Laite / mm. Mobile->PC / N

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_762

Ohessa on linkkilista, jonka yhdistävä piirre on erilaisten mobiililaitteiden sekamelska.

Tizen - nouseeko vai laskeeko sen käyttö oikeasti? Ketkä oikeasti alkavat tukea kyseistä 
järjestelmää (Tizen) oikein urakalla?

Jolla on saanut melkoisen joukon erilaisia arvioita.

Windows Phone kärsii omista ongelmistaan.

Nokia lähettää tällä hetkellä täysin ristiriitaisia viestejä markkinoille - mitä he (Nokia) oikein 
aikovat?

Samaan [aikaan] Android kärsii omista ongelmistaan, koska suuri osa haittaohjelmista on nyt 
Androidiin kohdistuvaa, koska Android on niin suosittu.

OMA linjan on ollut selvä: odotetaan jonkun pienemmän pelurin turvallisempaa älypuhelinta.

Tällä hetkellä käyttöjärjestelmien vaihtoehdot ovat Sailfish ja Tizen. Tietysti vielä joukko muitakin, 
esim. Firefox OS, joten varmaan voittajaa ei vielä ole.

Android-leirissä tunteita kuumentaa Googlen määräävä asema, ja mahdollinen määräävän aseman 
väärinkäyttö. Sinänsä mahdollisessa määräävän aseman väärinkäytössä ei ole mitään [uutta], vrt. 
Micfosoft.

Apple-leirissäkin välillä kohisee.

NYT uutena ilmiönä voi mainita, että useat eri valmistajat ovat laajentamassa laitteitaan ranneke- 
tai rannekellotyyppiseksi viritelmäksi.

Olisiko mahdollista, että osa valmistajista hyppäisi esim. Tizenin kelkkaan, jolloin rannekkeet tai 
rannekellot olisivat hyvin älykkäitä?

Itselläni on vähäinen kokemus älykkäistä rannekkeista tai rannekelloista. Minulla oli elektroninen 
rannekello, mutta se hukkui jonnekin. No – kuitenkin. Kesä- ja talviajan vaihto oli todella 
monimutkaista, ja tällöin joutui veivaamaan ohjeita oikein urakalla.
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Nyt tietysti voi todeta, että matkapuhelinominaisuudella "älykäs" rannekello olisi ajanut talvi- ja 
kesäajan verkosta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NYT voi todeta, että tämä mobiililaitteiden seuranta (tunnuksilla A-N tähän mennessä) on 
pakostakin laajennettava koskemaan myös (ns.) älykkäitä rannekkeita ja/tai rannekelloja.

Yksi ehdotelma on ollut, että älykäs ranneke voisi olla vanhemmalla henkilöllä, ja hän saisi 
tarvittaessa yhteyden kotinsa ulkopuolelle.

OMA huomio vanhemmista sukupolvista on, että he eivät riemusta kiljuen ota käyttöön erilaisia 
teknisiä apuvälineitä.

Toisaalta nuoremmissa ikäluokissa on jo riippuvuutta liittyen erilaisiin teknisiin viritelmiin.

UUTTA: Mobiililaitteiden osalta pitää laajentaa seurantaan koskemaan (ns.) älyn liittämistä 
rannekkeisiin, rannekelloihin ja koruihin. Jossain puhutaan jopa "päälle puettavasta 
tietotekniikasta".

UUTTA: Androidin suosio voi vähentyä, jos entistä useampi yhtiö ei pidä Android-järjestelmien 
käyttöehdoista. Jää nähtäväksi.

962.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2018

Tähän kohtaan voidaan linkittää seuraava Wikipedia-artikkeli:

Comparison of mobile operating systems
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_mobile_operating_systems

Kirjoitushetkellä luetteloitiin seuraavat käyttöjärjestelmät: Android, iOS, Windows 10 Mobile, 
Tizen ja Sailfish OS. Eli esimerkiksi Firefox OS:n kehittäminen on lopetettu. Tunnetulla tavalla 
Google on järjestänyt Google Play -palvelun, jonka alaisuudessa on mahdollista ladata erilaisia 
sovelluksia Android-käyttöjärjestelmää käyttäviin laitteisiin. Mielenkiintoisella tavalla Euroopan 
Unionissa on käynnissä useampi Euroopan komission kilpailun pääosaston selvitys Googlen vuoksi,
eli 4 tapaukset (antitrust) 39740, 40499, 40411.

Kysymys: Rajoittavatko Googlen erilaiset palvelut kilpailua eri yritysten välillä?
Kysymys: Millaisia Euroopan komission kilpailun pääosaston hyväksymiä 
toimenpiteitä Googlen on tehtävä?

Itse olen pyrkinyt seuraamaan Sailfish OS:n kehittämistä. Mahdollisesti Sailfish OS saa jalansijaa, 
mutta tämä kehitys on tietysti vaikea ennustaa etukäteen.

Kysymys: Voisiko esimerkiksi Sailfish OS saada laajempia markkinaosuuksia?

4 ec.europa.eu/competition, Europan komission kilpailun pääosasto www-sivu → täältä voi etsiä tapaukset
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963. Pommin purkamista vai pommin räjäytystä?

963.1. Merkintä 763: Melkoinen pommi / mm. Kuntauudistus 
(xx)

24. maaliskuuta 2014 
763: Melkoinen pommi / mm. Kuntauudistus (xx)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_763

23.3.2013 klo 14.00 alkaen alkoi hallituksen (6 hallituspuoluetta + 2 oppositiopuoluetta) 
tiedotustilaisuus, jossa kerrottiin saavutetusta sovintoratkaisusta hallitus- ja oppositiopuolueiden 
välillä.

Mielenkiintoista kaiken kaikkiaan!!

Keräsin oheen joukon linkkejä aiheeseen liittyen - alkaen 22.3.2014 tiedotustilaisuudesta. Linkit 
eivät ole aikajärjestyksessä.

Mielenkiintoista on, että keskustavaikuttaja Risto Volanen ehti jo haukkua omaa puoluetta moisesta 
neuvottelutuloksesta. Asian voi tarkistaa Risto Volasen omilta www-sivuilta 
(http://www.ristovolanen.fi/).

Vastaavalla tavalla linkkilistassa on mainintoja perussuomalaisten kansanedustaja Vesa-Matti 
Saarakkalan antamista huomioista. Ovatko tiedotusvälineet välittäneet Saarakkalan viestin täysin 
muuttumattomana? Koetin tarkistaa asiaa Saarakkalan (http://www.saarakkala.fi/) omilta www-
sivuilta, mutta 24.3.2014 tilanteesta en löytänyt uusinta merkintää koskien saavutettua 
neuvottelutulosta.

Miten saavutettu neuvottelutulos sosiaali- ja terveyspalveluista liittyy kuntauudistushankkeeseen 
(Katainen I -hallitus)? Tämä kytkös on minulle vähän epäselvä, ja siinä varmaan pitää tehdä 
tarkempaa selvitystä ja seurantaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tulee väistämättä mieleen IRANin saavuttama neuvottelutulos uudesta neuvottelukierroksesta. 
Kovan väännön jälkeen saatiin aikaa sopimus neuvotteluprosessista - ei vielä lopullisesta 
ratkaisusta.

Hetimmiten IRANiin liittyvän neuvottelutuloksen seurauksena eri maissa kovemman toimintalinjan
kannattajat aloittivat saavutetun neuvottelutuloksen arvostelua, vaikka kyseessä oli vasta sopimus 
neuvotteluprosessista.
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Takaisin Suomeen. Nyt tehtiin vastaavalla tavalla yleisluontoinen sopimus ja sopimus 
jatkoneuvotteluista.

Varmaankin eri puolueissa alkaa sisäinen pyykinpesu tehdystä neuvottelutuloksesta.

Mielenkiintoista on nähdä, että millaiset sisäiset toverituomioistuimet antavat sisäisiä tuomioita 
neuvottelutuloksesta.

Tietysti on selvää, että tiedotusvälineille puolueissa alkava sisäinen pyykinpesu antaa aihetta 
tarkempaan seurantaan. Sisäisten toverituomioistuinten tuomiot valuvat kuitenkin jollain aikavälillä 
myös tiedotusvälineiden tietoon.

Millaiseksi muodostuvat lähiaikoina alkavat puoluekokoukset? Useammalla puolueella on 
puoluekokous tänä vuonna(kin).

JOS tyytymättömyyttä neuvotteluiden aloittamiseen on, niin mahdollisesti ns. kentän paineita voi 
purkautua puoluekokouksissa.

Tietysti tiedotusvälineille riittää raportoitavaa eri puolueiden sisältä purkautuvasta paineesta.

963.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2018

Tässä kohtaa en kuitenkaan lähde erityisesti puolustamaan tai arvostelemaan nykyhallituksen 
(Sipilä) esittämiä SOTE-asioiden lakihankkeita.

Eri vaiheiden jälkeen on nykyinen hallitus (Sipilä) vienyt läpi omaa SOTE- ja maakuntauudistusta. 
Tarkistin asiaa Eduskunnan www-sivuilta erityisesti sosiaali- ja terveysvaliokunnan asioita, joista 
on tehtävä mietintö:

(Hallituksen esitys 1002 sivua) HE 15/2017 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle maakuntien 
perustamista ja sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisen uudistusta koskevaksi 
lainsäädännöksi sekä Euroopan paikallisen itsehallinnon peruskirjan 12 ja 13 artiklan 
mukaisen ilmoituksen antamiseksi

(Hallituksen esitys 124 sivua) HE 52/2017 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle laiksi 
sosiaali- ja terveyspalvelujen tuottamisesta

(Hallituksen esitys 41 sivua) HE 57/2017 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle maakuntien 
perustamista ja sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisen uudistusta koskevaksi 
lainsäädännöksi sekä Euroopan paikallisen itsehallinnon peruskirjan 12 ja 13 artiklan 
mukaisen ilmoituksen antamiseksi annetun hallituksen esityksen (HE 15/2017 vp) 
täydentämiseksi maakuntien rahoitusta koskevien ja eräiden muiden säännösten osalta

(Hallituksen esitys 54 sivua) HE 68/2017 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle laeiksi rajat 
ylittävästä terveydenhuollosta annetun lain ja sairausvakuutuslain 2 luvun 6 §:n ja 18 luvun 
8 §:n muuttamisesta

(Hallituksen esitys 9 sivua) HE 71/2017 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle maakuntien 
perustamista ja sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisen uudistusta koskevaksi 
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lainsäädännöksi sekä Euroopan paikallisen itsehallinnon peruskirjan 12 ja 13 artiklan 
mukaisen ilmoituksen antamiseksi annetun lain hallituksen esityksen (HE 15/2017 vp) 
täydentämisestä Ahvenanmaan rahoitusasemaa koskevien säännösten osalta

(Hallituksen esitys 228 sivua) HE 159/2017 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle laiksi 
sosiaali- ja terveystietojen toissijaisesta käytöstä sekä eräiksi siihen liittyviksi laeiksi

(Hallituksen esitys 15 sivua) HE 15/2018 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle maakuntien 
perustamista ja sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisen uudistusta koskevaksi 
lainsäädännöksi sekä Euroopan paikallisen itsehallinnon peruskirjan 12 ja 13 artiklan 
mukaisen ilmoituksen antamiseksi annetun hallituksen esityksen (HE 15/2017 vp) 
täydentämiseksi maakuntien arvonlisäverokustannusten korvaamista sekä eräitä 
rahoitusratkaisuja koskien

(Hallituksen esitys 405 sivua) HE 16/2018 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle laiksi 
asiakkaan valinnanvapaudesta sosiaali- ja terveydenhuollossa ja eräiksi siihen liittyviksi 
laeiksi

Toivottavasti sain tähän liitettyä tiedot kaikista SOTE-asioiden lakihankkeista perustuen sosiaali- ja 
terveysvaliokunnan www-sivuihin. Yhteenlaskettuna sivuja on siis yhteensä 1878. 

Tämän päälle pitää tietysti todeta maakuntauudistus, jonka käsittely voi olla jaettuna useammalle 
valiokunnalle, joten siitä en tehnyt kattavaa listausta aiheeseen liittyvistä hallituksen esityksistä 
(HE).

Kysymys: Kuinka moni kansalainen on perehtynyt huolellisesti edellä mainittuihin 
SOTE-asioiden lakihankkeisiin (edelleen 1878 sivua)?

Oma veikkauksen mukaan hyvin harva kansalainen on lukenut edellä mainittuja 1878 sivua 
perustuen useampaa hallituksen esitykseen (HE).

Jo Niccolò Machiavelli totesi muutoksen olevan hyvin vaikea aihe, jolloin ruhtinaan pitää 
todellakin miettiä kunnolla jonkin asian muutosta.

Vastaavasti voi todeta nyt esitetystä SOTE-asioiden lakihankkeista, jolloin suuri osa sosiaali- ja 
terveydenhuollon asiakkaista ei oikeasti taida tietää tulevan SOTE-asioiden tulevaa todellisuutta. 
Loppujen lopuksi voi SOTE-asioiden lakihankkeiden käsittely perustua enemmän kansalaisten 
tunteiden hallintaa kuin edellä mainittujen 1878 sivun lukemiseen.

Kysymys: Mikä osa SOTE-asioiden lakihankkeiden käsittelystä perustuu kansalaisten 
tunteiden hallintaan?
Kysymys: Mikä on mielikuvaprosessia ja mikä on asiaprosessia?

Oman arvion mukaan monelle kansalaiselle koko SOTE-uudistus taitaa olla vain iso möhkäle, josta 
kerrotaan koko ajan erilaisia yksityiskohtia, jolloin kokonaisuuden hallinta on vaikeaa.

Kerraten en kuitenkaan lähde erityisesti puolustamaan tai arvostelemaan nykyhallituksen (Sipilä) 
esittämiä SOTE-asioiden lakihankkeita. Aika näyttää koko uudistuksen kohtalon ja kaikki 
pitkäaikaisemmat vaikutukset. Varmaankin seuraavat hallitukset voivat muuttaa erilaisia 
yksityiskohtia perustuen kulloisenkin hallituksen hallituspuolueiden yhteistyöhön.

1748
1749
1750
1751
1752
1753
1754
1755
1756
1757
1758
1759
1760
1761
1762
1763
1764
1765
1766
1767
1768
1769
1770
1771
1772
1773
1774
1775
1776
1777
1778
1779
1780
1781
1782
1783
1784
1785
1786
1787
1788
1789
1790
1791
1792
1793
1794
1795
1796
1797



58 / 728

964. Joka neljäs vuosi alkava uudistushanke

964.1. Merkintä 764: Ulosmarssi / Valtapeli / Kuntauudistus 
(xxi)

5. huhtikuuta 2014 
764: Ulosmarssi / Valtapeli / Kuntauudistus (xxi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_764

TAYS:n syöpälääkäreiden ulosmarssi oli muutaman päivän esillä.

Tietystikään en tiedä asian taustoja täydellisesti ja olen ollut tiedotusvälineistä saamien uutisten 
varassa.

Mutta kyseessä oli ilmeisesti sijaisuus, jonka aikana nykyisenkin toimiva varahenkilö olisi hoitanut 
sijaisuuden aikana johtajan tehtävät.

Yksi väittämä on, että syöpälääkärit eivät hyväksyneet heidän johtajakseen muuta henkilöä kuin 
lääkärin. Lääkäreille lääkäri johtajaksi - näin joissain viitteissä mainitaan.

Sitten hoitajatkin olivat omalla tavallaan harmissaan ja he järjestivät pienen ulosmarssin.

Samaan aikaan tiedotusvälineissä ajettiin esiin hyvin erilaisia tulkintoja hallitus- ja 
oppositiopuolueiden sopimalle tavalle aloittaa keskustelut SOTE-uudistuksesta.

Tiedotusvälineille erilaiset mielipiteet mahdollistaa puolueettomalta vaikuttavan uutisoinnin, jolloin
voi haastatella kannattajia, epäilijöitä ja vastustajia.

Tulee väistämättä mieleen jo Machiavellin esittämä ajatus: muutos on erittäin vaikeaa.

Lisäksi voi ottaa kolme Suomen Lääkärilehti -artikkelia.

Arvola, T., Pommelin, P., Inkinen, R., Väyrynen, S., & Tammela, O. (2012). 
Potilastietojärjestelmien turvallisuusriskit hallintaan. Suomen Lääkärilehti, 67(12), 955-961. 

Vänskä, J., Viitanen, J., Hyppönen, H., Elovainio, M., Winblad, I., Reponen, J., & Lääveri, 
T. (2010). Lääkärien arviot potilastietojärjestelmistä kriittisiä. Suomen Lääkärilehti, 65(50-
52), 4177-4183.

Winblad, I., Hyppönen, H., Vänskä, J., Reponen, J., Viitanen, J., Elovainio, M., & Lääveri, 
T. (2010). Potilastietojärjestelmät tuotemerkeittäin arvioitu - Kaikissa on kehitettävää. 
Suomen Lääkärilehti, 65(50-52), 4185-4194.
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Lääkärit ovat tuskissaan erilaisten tietojärjestelmien kanssa.

Lisäksi tähän voi linkittää Suomen Lääkäriliiton vuoden 2012 kuntavaaliteesit: 
Lääkäriliitto - Kuntavaaliteesit - 2012 kunnallisvaalit

Eri vaiheiden jälkeen TAYS:n puolelta nimettiin lääkäri johtajaksi, ja ylihoitaja luopui tätä ennen 
johtajan tehtävästä.

"Lääkärit lääkärin töihin". Tuo oli yksi Suomen Lääkäriliito ry:n kuntavaaliteesejä vuonna 2012.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mitä uutta voisi sanoa tässä vaiheessa?

Oma veikkaus on, että vastaavia ulosmarsseja voi tulla lisää riippuen tietysti eri yksiköiden 
kokeman muutoksen luonteesta.

Nyt oli kyse yliopistosairaalan sisäisestä väännöstä - vastaavia paikallisia ulosmarsseja vastaavia 
tilanteita voi syntyä eri puolilla sosiaali- ja terveyspuolen yksiköitä.

JOS hallitus- ja oppositiopuolueet pääsevät sopuun jostain yhdestä SOTE-mallista, niin tietysti 
syntynyt sopu voisi tarjota tilaisuuden pitkäaikaisempaan työrauhaan SOTE-ympyröissä.

ELI joka neljäs vuosi ei ehkä alkaisi uutta SOTE-uudistusta - tämä on todellisuutta Suomessa 
jokaisen uuden hallituksen aloittaessa joku uusi SOTE-uudistus.

Tämä jää nähtäväksi.

Vastaavasti tarvitsemme kuntapuolelle vastaavan pitkäaikaisemman sopuratkaisun - ei siis joka 
neljäs vuosi alkavaa uudistushanketta.

964.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2018

Edellisessä merkinnässä pohdin ääneen nykyisen hallituksen (Sipilä) ajamaa SOTE- ja 
maakuntauudistusta. Käytännössä eri ammattiryhmä (vrt. lääkärit ja erilaiset hoitajat) voivat tietysti 
vastustaa joitain uudistuksen yksityiskohtia.

Yksi teesi erilaisille SOTE- ja maakuntauudistuksille on ollut kuntien tehtävien keventäminen, 
jolloin joku yksittäinen kunta ei ajaudu kriisikunnaksi erikoissairaanhoidon kustannuksien vuoksi. 
Erilaiset sidosryhmät ovat voineet periaatteessa kannattaa tällaista uudistusta. Ongelmaksi taitaa 
tulla jonkin uudistuksen yksityiskohdat, joiden perusteella erilaiset sidosryhmät esittävät erilaisia 
(kiukkuisia?) arvioita uudistuksen suhteen.

Väittämä: Joka neljäs vuosi alkava uusi SOTE- ja maakuntauudistus voi väsyttää 
erilaisia sidosryhmiä.
Väittämä: Emme luultavasti tee pitkäaikaista seurantaa jostain SOTE- ja 
maakuntauudistuksesta, jolloin uudet muutokset perustuvat enemmän ideologiaan 
kuin oikeisiin tosiasioihin.
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965. Uustietämättömyydestä jotain

965.1. Merkintä 765: Uskonto & Teknologia & Vaikutukset

6. huhtikuuta 2014 
765: Uskonto & Teknologia & Vaikutukset

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_765

Cool - tämä paljon käytetty termi (englanninkielisten) nuorten keskuudessa.

Monet yritykset haluavat olla nuorten suosikkituotteen valmistajia ja jakelijoita.

Vuoden 2000 (PBS) dokumentissa käytiin läpi silloista markkinatutkimuksen välineitä läpi.

Tunnetulla tavalla uusille sukupolville on tarjottava uusia ja/tai erilaisia tuotteita verrattuna 
aikaisempiin.

Toisaalta on osin ikäviä ilmiöitä nuorten keskuudessa: tupakanpolttoa, huumekokeiluja, 
keskeytyksiä koulutuksessa, liikkumattomuus, tietoteknisiä riippuvuuksia, seksuaalista häirintää, 
jne. ikävyyksiä.

Linkkilistassa on linkkiä uskonnollisiin aiheisiin: suvivirren laulaminen suomalaisessa 
koulujärjestelmässä ja maailmanlaajuinen katsaus uskonnon asemasta eri maissa.

Toisaalta linkkilistassa on juttua uusista teknisistä ratkaisuista sekä lääketieteellisistä uutuuksista.

Teknologian ja ihmisen suhde on oikeasti joka päivä käytävää keskustelua, koska koko ajan ajetaan 
ns. tuotantokäyttöön uusia teknisiä ratkaisuja. Esimerkkinä on muovipussien käytön rajoittaminen 
ja/tai kieltäminen kokonaan.

Toisaalta maatalous muuttaa muotoaan ajassa ja tilassa. Tilojen keskikoko on kasvanut ja samaan 
aikaan kuluttajien vaatimuksiin vastaaminen vaatii kaikenlaisia virityksiä esimerkiksi 
luomutuotannon valvonnasta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tähän voi linkittää seuraavan: 

Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Ja täältä luku 40: "kirkon ja valtion erottelusta ja/tai erosta".
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Tässä kohtaa voi todeta muutaman piirteen suomalaisesta yhteiskunnasta:

* virallinen uskonnottomuus on lisääntynyt
* ihmiset eivät osaa erotella kirkon ja valtion toiminnan eroja
* ihmiset ovat välinpitämättömiä kirkon ja valtion yhteen sovitetusta toiminnasta
* ihmiset eivät enää osaa erotella siviilivihkimisen ja kirkkojen vihkimistä.

Esimerkiksi Jalasjärvellä on käsitys kunnan, kirkon ja valtion suhteiden erityislaatuisuudesta täysin 
väärin ymmärretty.

Kun ihmiset Jalasjärvellä eivät ymmärrä kunnan, kirkon ja valtion suhteiden erityislaatuisuutta, niin
kunta ja erilaiset yhteisöt sekaantuivat kirkolliseen päätöksentekoon (vanhan seurakuntatalon 
purkaminen Jalasjärvellä) antamalla kaikenlaisia ja osin outojakin lausuntoja.

Jatkossa pitäisi selvittää tarkemmin seuraavia asioita:

* ihmisten tietämys eri uskonnoista
* ihmisten tietämys omasta uskonnosta - jos kuuluu uskonnolliseen yhteisöön
* ihmisten tietämys kuntien, valtion ja kirkkojen suhteiden erityislaadusta.

Yhtenä esimerkkinä voi pitää Suomessa jokaisena keväänä käytävä suvivirren laulamisen 
uskonnollisuudesta.

Tähän sopii seuraava:

Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden ylienen tausta. Helsinki:
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.

TIETYSTI uskonto ja politiikka vaikuttavat toisiinsa, mutta jokaisessa valtiossa on hyvin erilaisia 
(perustuslaillisia) ratkaisuja kuntien, valtion ja kirkkojen suhteiden perustana.

Käytännössä Suomessakin [alkaa] olla niin paljon eri uskontojen kannattajia ja tietysti oikeaa 
uskonnottomuutta, jolloin eri kouluissa on hyvin paljon uskonnollista vaihtelua.

Jossain Jalasjärvellä ongelma on melko pieni, koska suurin osa Jalasjärven asukkaista kuuluu 
evankelis-luterilaiseen kirkkokuntaan.

Mutta joissain kouluissa ongelma voi olla todellinen - mihin vetää rajat eri uskontojen yhteisöjä 
kunnioittaen.

OMA mielipide: Suomessakin pitää olla jonkin verran uskonnollista herkkyyttä eri uskontojen 
suhteen. Tietysti erilaisia ylilyöntejä sattuu ja tapahtuu, jolloin taustalla on yleensä 
tietämättömyyttä.

965.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2018

Eri yhteyksiin olen kirjoittanut uustietämättömyydestä.
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Hyvä esimerkki uustietämättömyyden aiheesta on tietysti seuraavat mielipidekirjoitukset:

28 / Pakolla pytinki pysyväksi, purkaako pois pysyvästi?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_28
(Käsitelty Kirjoitelmia I -teoksessa, luku 40)

43 / Uustietämättömän uskontunnustukset?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_43
(Käsitelty Kirjoitelmia VI -teoksessa, luku 178)

Osa meistä ei tiedä kunnolla yhdistyksien, kuntien/kaupunkien, maakuntien, valtion ja erilaisten 
seurakuntien (erityisesti evankelis-luterilaiset seurakunnat) eroavaisuuksia. Tätä ilmiötä olen siis 
kutsunut ”uustietämättömyydeksi”.

Esimerkiksi mielipidekirjoituksessa 43 mainittu henkilö ei ehkä ymmärtänyt Jalasjärven museon 
toiminnan olevan vapaaehtoista toimintaa, jolloin kyseessä ei ollut kunnan toiminta. 
Uustietämättömyydellä on muitakin muotoja.

Vastaavalla tavalla Jalasjärven kunnan ja Jalasjärven evankelis-luterilaisen toimintaan kohdistettiin 
painetta mm. kunnan suunnasta, jolloin loppujen lopuksi Jalasjärven evankelis-luterilaisen vanha 
seurakuntatalo merkittiin suojeltavaksi kohteeksi maallisilla päätöksillä.

Tietysti ymmärrän täydellisesti Jalasjärven evankelis-luterilaisen tyytymisen tehtyyn päätökseen, 
koska tällöin olisi lähdetty vääntämään asiaa ns. esivallan (Etelä-Pohjanmaan elinkeino-, liikenne ja
ympäristökeskuksen (ELY) päätös tässä yhteydessä) kanssa, mikä ei ehkä ole kirkollisen toiminnan 
päätarkoitus. Eli tietysti Jalasjärven evankelis-luterilainen seurakunta olisi voinut tehdä valituksen 
ympäristöministeriölle, mutta tätä vaihtoehtoa lähdetty toteuttamaan käytännössä.

Oma tuomio on ollut, että Jalasjärven evankelis-luterilaisen seurakunnan vanhan seurakuntatalon 
kunnostamista ja ylläpitoa vaativien henkilöiden pitäisi järjestäytyä jollain tavalla. Voisimme kerätä 
vapaaehtoisesti edes jotain rahaa Jalasjärven evankelis-luterilaisen seurakunnan vanhan 
seurakuntatalon kunnostamiseen ja ylläpitämiseen. Tai sitten pitää nostaa kirkollisveroa ainakin 
hetkellisesti, mutta tätä vaihtoehtoa eivät kaikki kirkkovaltuuston jäsenet eivät tulisi hyväksymään.

Väittämä: Uustietämättömyydellä on erilaisia muotoja, vrt. eri yhteisöjen toiminnan 
perusajatuksien väärinymmärrys.
Väittämä: Uustietämättömyyden vuoksi tulee esiin erilaisia ongelmia.
Väittämä: Esimerkiksi eri uskontojen ja uskonnollisten yhteisöjen perusajatukset 
käsitetään monesti täysin väärin.

Aikanaan oli piispantarkastus Kurikan seurakunnassa, jonka osana nykyisin on Jalasjärven 
kappeliseurakunta. Jalasjärvellä olleessa tilaisuudessa tuli esille eri henkilöiden kannatus 
Jalasjärven evankelis-luterilaisen seurakunnan vanhan seurakuntatalon ylläpidolle. Toisaalta piispa 
Simo Peura totesi, että kysymys vanhan seurakuntatalon ylläpidosta on aika hankala, koska rahaa ei 
seurakunnilla ole liikaa.

965.3. Lisäarvioita / 4.8.2021

Lyhyesti todeten uustietämättömyys on edelleenkin iso ongelma eri asiayhteyksissä.
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966. Keskeytyksistä ja muusta tietotekniikasta

966.1. Merkintä 766: Klikkailua & Peruspalveluita / ICT & 
Moniajo (xvi)

26. huhtikuuta 2014 
766: Klikkailua & Peruspalveluita / ICT & Moniajo (xvi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_76

Oheisen linkkikokoelman yhteenveto vaatii jälleen kerran perusteluita.

Tietotekniikka on tullut jäädäkseen - tämä tuskin on uutinen.

Kysymys on lähinnä seuraavista:

* kuka kehittää erilaisia tietotekniikan osa-alueita?
* missä erilaiset tietotekniikan osa-alueet kehittyvät?
* kuinka avoin on aina yksittäinen tietotekniikan sovellus?
* kuka määrää erilaisista tietotekniikan standardeista?
* miten erilaisten ratkaisujen tietoturvaongelmat ratkaistaan?
* miten erilaisten luodaan inhimilliset säännöt eri ratkaisuille?

Ongelma on tietysti jälleen kerran nopeus, joilla erilaiset ratkaisut iskevät läpi, [koska] jokin 
yksittäinen ratkaisu voi olla miljoonien ihmisten käytössä.

OMA tietotekniikan seuranta koskee lähinnä tietotekniikan avoimien tekniikoiden kehittymistä ja 
leviämistä.

OpenSSL:n haavoittuvuus hallitsi tietotekniikan uutisia oman aikansa - nyt kyseistä virhettä 
paikataan ympäri maailman.

Mielenkiintoista on, että joissain yhteyksissä ovat eri yhteisöt kotiuttaneet ulkoistettuja 
tietotekniikan palveluita takaisin Suomen.

Toisaalta linkkikokoelmassa on useampi linkkivinkki tietoturvaan ja vakoiluun.

Tietoteknistyminen on edennyt siihen pisteeseen, että joistain tietotekniikan palveluista on tullut 
hyvin laajoja ja läpitunkevia, jolloin on pakko pohtia joidenkin palveluiden saatavuutta kaikille 
kansalaisille.

Hyvä esimerkki on pankkitilin muuttuminen palveluksi, jota ilman on hyvin vaikea toimia 
nykyisessä suomalaisessa tietoteknisessä todellisuudessa.
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Tietysti on niin, että esimerkiksi lainsäädäntö tulee omalla tahdillaan perässä, ja tästä hyvä 
suomalainen esimerkki on tietoyhteiskuntakaaren lainsäädäntöhanke.

Lisäksi on muutama linkki erilaisten tietotekniikan ratkaisujen aiheuttamasta riippuvuudesta ja 
myös erilaisten tietoteknisten ratkaisujen aiheuttamista häiriöistä ja mielipahasta.

Toisaalta paljon työajasta tuhlautuu erilaisien salasanaratkaisujen kanssa, ja yksittäisessä yhteisössä 
voi olla hyvin paljon salasanoja käytössä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkikokoelmassa on juttu Ranskan suunnasta; [eli] on sovittu työsähköpostien lukemisen 
aikarajoista, jolloin iltakuuden jälkeen ei enää saisi lukea sähköposteja.

Olen tähän kiinnittänyt ennemminkin huomiota: tarvitsisimme tietoteknisiä ratkaisuja, jolla saisi 
kaikki mahdolliset palvelut hiljaiseksi yhdellä komennolla; eli kaikki mahdollinen häiritsevä hilke-
kilke olisi kiinni ilman jatkuvia päivityspakkoja ja/tai tiedotteita.

Työpaikoille tarvittaisiin ratkaisuja, joilla estettäisiin erilaisten päivityspakkojen jatkuvaa 
pommitusta.

Vastaavalla tavalla koteihin tarvittaisiin erilaisia ratkaisuja, joilla pidettäisiin lasten ja nuorten 
tietotekniikan käyttö kurissa.

OMA ehdotus: tarvittaisiin ehkä vielä kerran joku (uusi) standardoinnin viritys, joilla otettaisiin 
haltuun kaikki mahdolliset keskeytysteknologiat.

Linkkikokoelmassa on juttua palveluväylästä, joka yhdentäisi erilaiset palvelut käyttäjille vain 
muutamaan liittymään, vaikka taustajärjestelmiä voisi olla kymmeniä.

Yksi palveluväylän palvelu pitäisi olla erilaisten palveluiden hallittu aukiolon aikojen hallinta. ELI 
jokin palvelu voisi olla suljettu tai auki kunkin yhteisön erityispiirteiden mukaisesti.

Moniajon harha on levinnyt syvälle eri suuntiin, vaikka tosiasiallisesti moniajo on tosiaan harhaa.

Tietysti on erilaisia yksityisten yhteisöjen virityksiä, jotka vastaavat ehdotettua julkisen sektorin 
palveluväylää. ELI yksityiselle puolelle pitäisi saman (uusi) standardoinnin viritys saada käyttöön 
suhteellisen helposti.

Yhteen tehtävään keskittymisestä voi tulla nykyjärjestelmillä katoavaa kansanperinnettä.

Tarvitsemme uusia teknisiä ja inhimillisiä ratkaisuja, jolloin kunnollinen keskittyminen ilman 
kokoaikaista häirintää on oikeasti mahdollista.

966.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2018

Oma seuranta tietotekniikan suhteen on ollut erilaisten avoimien ratkaisujen pärjääminen 
kivikovilla markkinoilla, jossa on jatkuvaa kilpailua suljettujen ratkaisujen kanssa.
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Eri yhteyksissä olen kirjoittanut horisontaalisista ratkaisuista ja erityisesti horisontaalisista 
standardeista. Hyvä esimerkki on tietysti sähköpostin standardit, joita on sitten toteutettu hyvin 
erilaisilla vertikaalisilla ratkaisuilla, jolloin sähköposti voidaan lähettää vertikaalisten ratkaisujen 
välillä.

Väittämä: Tarvitsemme erityisesti avoimia horisontaalisia standardeja.

Yksi ehdottamani horisontaalinen standardi ollut erilaisten keskeytysteknologioiden ratkaisujen 
yhtäaikainen hallinta, jolloin yksi toiminto riittäisi sulkemaan laajan joukon erilaisia järjestelmiä.

Väittämä: Tarvitsemme yhden toiminnon useamman keskeytysteknologian (eli 
horisontaalisen standardin) hallintaan samanaikaisesti.

Monessa yhteydessä olen käsitellyt moniajon harhaa, koska oikeasti pystymme keskittymään 
kunnolla yhteen tehtävään kerrallaan.

Väittämä: Moniajo (multitasking) on monesti harhaa.
Väittämä: Moniajon (multitasking) hallintaan pitäisi kehitellä erilaisia ratkaisuja.

Vastaavalla tavalla olen monessa yhteydessä todennut, että keskittyneestä tekemisestä voi tulla 
katoavaa kansanperinnettä.

Kysymys: Ketkä suostuvat ja/tai pystyvät jatkossa tekemään keskittyneesti jotain 
tehtävää pidempiä aikoja ilman erilaisia keskeytyksiä?

Väittämä: Ehkä jatkossa on erikseen harjoiteltava keskittynyttä tekemistä.

966.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Erilaisia keskittymistä häiritseviä ratkaisuja on edelleenkin paljon, joten tässä ei ole paljon uutta.
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967. Sotien alkamisesta ja päättymisestä jotain

967.1. Merkintä 767: IRAN & Toisaalla / mm. Ron & Rand Paul / 
L

9. toukokuuta 2014 
767: IRAN & Toisaalla / mm. Ron & Rand Paul / L

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_767

Ron & Rand Paul: Näiden herrojen nimissä on tehty melkoinen määrä merkintöjä - viisikymmentä 
(L).

Tässä kohtaa voi todeta, että mahdollisesti (ns.) libertaanien joukosta valitaan joku muu henkilö 
vuoden 2016 (Yhdysvallat) presidentinvaaleihin kuin Rand Paul. Tällöin seurannan voisi asettaa 
kohdistaen myös tähän henkilöön.

Ohessa on melkoinen linkkikokoelma, joka kattaa melkoisen määrän ympäri maailmaa 
tapahtunutta.

Ron & Rand Paul ovat antaneet erilaisia lausuntoja mm. Ukrainan tilanteesta - myös muista 
aiheista.

Suomalaiset viestintävälineet ovat olleet Ukraina-aiheisia jo jonkin aikaa.

Toisaalta linkkikokoelmassa on yksi linkki sivustoon, joka seuraa erityisesti Venezuelaa - vastaava 
sivusto löytyy myös Syyrian kohdalle.

Linkkilistan alussa on linkit kahteen edunvalvontajärjestöön: J Street ja AIPAC.

Lyhyesti voi todeta, että myös Yhdysvalloissa on eri tavoin ajattelevia juutalaisia - kaikki eivät 
mahdu samaan muottiin.

Lyhyesti sanoen Ukrainan kriisi on ohjannut voimakkaasti kaikkea ulkomaan uutisten tarjontaa.

Samaan aikaan IRAN on edennyt neuvotteluissa (P5+1) johonkin pisteeseen. JOS ymmärsin oikein,
niin neuvotteluissa on ollut [mukana] erilaisia teknisiä asiantuntijoita, ja mahdollisesti 
neuvotteluissa voidaan palata poliittiselle tasolle taas kerran. Saatoin ymmärtää väärin!!!

Samaan aikaan esim. Syyrian, Jemenin, Libyan ja Nigerian suunnissa on ollut monenlaista 
mäiskettä, mutta ne ovat hukkuneet Ukraina-kohun alle. Muitakin maita on linkkilistassa.

Käytännössä voi olla niin, että joku kriisi (ns.) jäätyy jopa vuosikausiksi, ja jossain vaiheessa 
tilannetta yritetään lämmittää; tästä hyvänä esimerkkinä Kypros linkkilistalla.
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Samaan aikaan Ron & Rand Paul ajavat eteenpäin tiettyjä toimintalinjoja. Rand Paul on ajanut 
liikkeelle joukkokanteen (Class Action) vakoiluskandaaliin liittyen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi todeta, että sota voidaan käynnistää hyvin nopeasti riippuen tilanteesta. Ukrainan 
tilanteesta en osaa vielä sanoa - onko Ukrainassa jo käynnissä (sisällis)sota?

Paluu Israelin tilanteeseen. Heidän (Israel) korkein oikeus on ilmeisesti todennut, että pakollinen 
asepalvelus koskisi myös ns. ultraortodoksisia juutalaisia.

Suomessa meillä on tunnetusti tilanne, jossa suurin osa miehistä suorittaa jonkinlaisen 
asepalveluksen.

OMA mielipide on, että jokainen asepalveluksen läpikäynyt henkilö ymmärtää edes alkeellisella 
tasolla, että mistä on aseellisessa toiminnassa kyse.

Siinä mielessä pakollinen asepalvelus on hyvä, että sotimaan lähtee silloin kaikkien 
yhteiskunnallisten ryhmien edustajia, eikä mitään palkkasotilaiden joukkoa.

Rand Paul ei käsittääkseni ole käynyt läpi aseellista koulutusta, mutta Ron Paul on osallistunut 
aseelliseen toimintaan.

On kuitenkin niin, että oikeassa aseellisessa toiminnassa ihmisen mieli joutuu melkoisen kovalle 
koetukselle - esim. vierestä kaatuu kavereita. Seurannaisia maksetaan pitkään, esim. 
englanninkielinen lyhenne "PTSD" (Posttraumatic stress disorder) tulee tutuksi.

Tämän vuoksi voidaan linkkilistan loppupäästä todeta jälleen kerran sota-alueilla tapahtuvista 
kauheuksista. Viattomien siviilien raiskauksia tapahtuu varmaan kaikissa sodissa. Toisaalta 
asevoimien sisällä (esim. Yhdysvallat) tapahtuu kaikenlaista epämukavaa, eli saman armeijan 
sotilaat harrastavat tahdonvastaista seksiä (hienompi termi raiskaukselle). Tähän liittyy pari linkkiä.

Kyllähän se niin on, että kaikki pinnallinen sivistys lakkaa olemasta ensimmäisten tykinammusten 
pudotessa uuden sodan alkaessa.

Linkkilistassa on linkkiä muutamaan jatkuvasti käynnissä olevaan konfliktiin.

Toisaalla & Toisaalta: sotien jälkiä siivotaan aina muutama vuosikymmen.

Uutta?

EI oikeastaan mitään uutta tässä vaiheessa. ON aina mahdollista, että jonkun itsenäisyyssodan 
päätöksenä voi alkaa sisällissota.

Näinhän oli Suomen vapaussodassa, jolloin suomalaisia mahtui monenmoiseen joukkoon, ja 
suomalaiset ampuivat siis toisiaan eri vaiheissa.

Vähän samalla kaavalla voi Etelä-Sudanissa(kin) olla jatkossa sisäistä aseellista vääntöä 
itsenäistymisen hintana.
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Vapaussodan jälkiä on pitänyt siivota myös viimeisten vuosikymmenten aikana, ja arkistojen 
avautumiset tuovat aina uusia tietoja eri aiheista.

Suomalaiset eivät olleet mitään pyhimyksiä kummallakaan puolella.

Että sinällään tämä oli vanhaa asiaa - sisällissota avaa aina uusia mahdollisuuksia erilaisille 
hallitsemattomille ilmiöille, jolloin kaikki (sisällis)sodan osapuolet tekevät kaikenlaista 
myöhemmin kaduttavaa.

967.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018

Varsinaisessa merkinnässä oli asiaa kahdesta seurantasivusta koskien Syyriaa ja Venezuelaa. Eli eri 
maiden seurantaan voi löytyä sivustoja, jotka yrittävät tuoda esille eri maiden tilannetta tavallista 
uutisointia laajemmin.

Kysymys: Ketkä kannattavat sotilaallista toimintaa erilaisiin kohdemaihin?

Väittämä: Sivistys taitaa hävitä ensimmäisten kranaattien pudotessa jossain 
kohdemaassa, jolloin ilmenee sodan suoria ja epäsuoria vaikutuksia.

Eri sodissa voi löytyä aina yksi tai useampia porukka, jolle kovan väkivallan käyttö ei ole mikään 
erityinen ongelma. Sodan pitkittyessä tällaisia kovaa väkivaltaa käyttäviä porukoita syntyy melko 
varmasti.

Kirjoitushetkellä on selvää eri sotien jatkuminen varsinaisen merkinnän (767) jälkeenkin.

Kysymys: Miten ja milloin voitaisiin lopettaa eri sotia (vrt. Syyria, Jemen, Libya ja 
Nigeria) edes jollain tavalla?
Kysymys: Ketkä ovat enemmän rauhan asialla?

Oman arvion mukaan Suomen pitäisi olla enemmän rauhan asialla – ei siis sodan osapuolena.

Kirjoitushetkellä on selvää Iranin kanssa tehty sopimus (14.7.2015, Joint Comprehensive Plan of 
Action, JCPOA) heidän ydinohjelman tarkemmasta valvonnasta verrattuna muihin maihin. 

Kysymys: Miksi ja miten jotkut mielipidevaikuttajat vastustavat Iranin kanssa tehtyä 
sopimusta ydinohjelman tarkemmasta valvonnasta?

Jotkut mielipidevaikuttajat väittävät Iranin rikkovan sopimuksen henkeä, mikä vaatii ainakin minun 
mielestä tarkempaa selvitystä kohdistaen arvostelu tehdyn sopimuksen jokaiseen artiklaan. Tarkistin
minulle saakka päätyneet asiakirjat, jolloin varsinaisen sopimuksen lisäksi on viisi liitettä. Oman 
arvion mukaan erilaiset mielipidevaikuttajat eivät ehkä viittaa tarkasti sopimuksen artikloihin ja eri 
liitteiden artikloihin. Osa mielipidevaikuttajista halusi purkaa pakotteita pala kerrallaan, mutta nyt 
erilaisia pakotteita purettiin kerralla melko laajasti.
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968. Uskontoa ja naisasiaa

968.1. Merkintä 768: Uskonto / Äitienpäivä / Paras maa 
äideille?

11. toukokuuta 2014 
768: Uskonto / Äitienpäivä / Paras maa äideille?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_768

Ohessa on linkkilistaa, ja kevyellä katsomiselle löysin aikaisemmin tekemääni neljätoista (14) 
merkintää, joissa on uskonto jollain tavalla mukana.

Toisaalta voi todeta, että naisten aseman ja uskonnollisten vakaumusten yhtäläisyyttä ja erillisyyttä 
on muutamassa linkissä.

Esimerkinomaisesti Pew Research tarjoaa tutkimuksenaan yhden kansanryhmän (latino / hispanics) 
uskonnollisien vakaumusten kirjon: kaikki heistä eivät kuulu katoliseen kirkkoon, vaikka n. 55 % 
heistä on katolisia.

Muistaakseni Helsingin Sanomat uutisoi, että Suomi on paras maa äidille - erilaisia mittareita voi 
tietysti veivata erilaisia.

Uskontoon liittyen Uskontojen uhrien tuki UUT ry julkaisi oman selvityksensä Jehovan todistajien 
(karttamis)rangaistuksesta.

Uskontoon liittyy myös Taleban-liikkeen toiminta Afganistanissa ja Pakistanissa. 
Linkkikokoelmassa ei ole viimeisimpiä tietoja Boko Haram -liikkeen viimeisimmistä tekemisistä, 
mutta Wikipedia-artikkeli on yksi linkkilista aiheesta.

Entinen presidentti Jimmy Carter on omalta osaltaan haastateltuna PBS:n ohjelmassa - lyhyesti 
ottaen naisten asema vaihtelee maasta toiseen. Carter on kirjoittanut aiheesta kirjaan.

Ohessa on vielä linkkiä naisten kokemaan syrjintään armeijassa (Yhdysvallat) ja tehtyihin erilaisiin 
(seksuaalisiin) väkivallantekoihin; aiheesta on taas ollut laajahko kuuleminen.

Mitä voisi näin äitienpäivän aiheeseen liittyen todeta?

Tosiasia: Naisten asema vaihtelee ympäri maailman - tämä ei ole mikään uutinen.

Tosiasia: Naisten syrjintä saa vastaavasti eri muotoja eri puolilla maailmaa.

Suomalainen naisten syrjintä on tietysti arvioitava erikseen.
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Lisäksi päälle voi vielä laittaa erilaisten uskonnollisten ryhmien vakaumukset koskien naisten 
asemaa - vaihtelua tässäkin.

SDP:n puoluekokouksessa pudotettiin puheenjohtajan paikalta istuva puheenjohtaja Jutta 
Urpilainen.

Äijävoimaa ilmeisesti oli taustalla uuden puheenjohtajan (Antti Rinne) taustajoukoissa.

Mutta kuitenkin - ison puolueen puheenjohtajana oli pitkään naishenkilö.

Väistämättä mieleen tu(l)lee Margaret Thatcher - hänenkin puheenjohtajakauteensa mahtui 
kaikenlaista.

Toisaalta on mahdollista, että Kansallinen Kokoomus rp valitsee kesäkuussa Paula Risikon 
puheenjohtajaksi.

Erilaisia kortteja politiikassa voi käyttää: esim. uskonto, naisasia, miesasia, vähemmistö, jne.

Toisaalta osa naisistakin vastustaa kiintiöitä, ja he eivät halua olla mitään kiintiöiden seurannaisia.

Miesasian korttia on heiluteltu melko vähän viime aikoina. [Varmaankin Kokoomuksen] 
puheenjohtajan vaalissa osa väestä (joutuu) käytt(äm)ää(n) naisasian korttia.

Uskonnosta ja/tai uskontokortin heiluttamisesta olen kirjoittanut muutamassa aikaisemmassa 
merkinnässä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Näin äitienpäivän kunniaksi täytyy todeta, että en ole tietoinen kaikkien uskonnollisten ryhmien 
näkemyksistä koskien naisten ja äitien asemaa.

UUTTA? Ilmeisesti tarvitsisimme jonkin palvelun Uskonnot Suomessa -tyyppisenä käsikirjana eri 
uskontoihin (Suomessa), jolloin mm. naisen asemaa koskevat opinkohdat voidaan esittää 
tarkemmin.

Maallisella puolella on POHTIVA, eli poliittisten ohjelmien tietovaranto.

Tarvitsemme erilaisia yleisiä käsikirjoja monelle elämänalueelle.

Ongelma taitaa olla, että tällaisten yleisten käsikirjojen kirjoittaminen on suhteellisen vähäisesti 
arvostettua.

968.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018

Kertauksen vuoksi laitoin mainitut linkit (14 kappaletta) tämän uudelleenarvioinnin oheen. Tarkasti 
ottaen uskontoa koskevia merkintöjä on kertynyt kahteen teokseen (LIITE 4 ja LIITE 5); eli Rannila
(2017b, 2018a).
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765: Uskonto & Teknologia & Vaikutukset
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_765
(katso tästä teoksesta)

739: Päivi Räsänen / Vainot / Tieto / Suvaitsevaisuus 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_739
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

731: Uskonto & Politiikka / Totuus / Erityislaatu 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_731
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

730: Uskonto & Politiikka / Myyttejä / Erityislaatu 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_730
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

723: Uskonto & Diplomatia / mm. Ron & Rand Paul / XXXX 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_723
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

721: Uskonto & Naiset & Armeija & Räsänen 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_721
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

719: Räsäs-kohu: Oikeus/Velvollisuus/Mahdollisuus/Uhka 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_719
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

718: Uskonto & Politiikka & RÄSÄNEN & TIETO 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_718
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

716: Koski & Räsänen & Kirkko / mm. Moniajo (ix) 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_716
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

702: Uskonto & Politiikka / Ron & Rand Paul / XXXVIII 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_702
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

596: Öljy, Uskonto, Politiikka / mm. Ron Paul / XXIII
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_596
(Katso LIITE 5 tarkemmin)

452 / 30.6.2011: Uskonto <-> Politiikka 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_8.html#aihe_452
(Katso LIITE 4 tarkemmin)

209 / 8.10.2009: Uskonnollinen oikeisto / Suomi 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_209
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(Katso LIITE 4 tarkemmin)

208 / 8.10.2009: Uskonnollinen oikeisto / Yhdysvallat
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_208
(Katso LIITE 4 tarkemmin)

Muistelisin jotain asiaa koskien uskonnollisuuden tunteesta ja oman uskonnon opinkappaleiden 
osaamisesta. Eli joku henkilö voi väittää olevansa uskonnollinen, mutta tarkemmalla selvittämisellä 
keskeisistä opinkappaleista voi olla vääriä käsityksiä.

Väittämä: Uskonnon opinkappaleiden osaamisen ja uskonnollisuuden tunteen 
epävastaavuudet on hyvä tiedostaa erilaisissa yhteyksissä.
Väittämä: Oman uskonnon ulkopuolisista ryhmistä kannattaa tehdä hyvin varovaisesti
eri lausuntoja.

Eri maissa voisi käydä läpi eri uskontojen edustajien kokemaa uskonnollisuutta ja osaamista eri 
opinkappaleiden suhteen. Tästä palautuu mieliin yksi kirjoitettu avoin kirje, jonka mukaan n. 120 
muslimioppinutta tuomitsi ISIS:n toiminnan erilaisilla perusteilla. Valitettavasti tuo n. 120 
muslimioppineen tekemä avoimen kirjeen asiakirja ei enää löytynyt PDF-muodossa, joten 
joudumme turvautumaan vain Wikipedia-artikkeliin.

Letter to Baghdadi
https://en.wikipedia.org/wiki/Letter_to_Baghdadi

Lyhyesti todeten ISIS:n toimintaa (vrt. noin 120 oppineen avoin kirje) voidaan arvostella erilaisilla 
perusteilla perustuen islamin opinkappaleisiin ja opinkappaleiden tulkintaan.

Aikanaan Heino (1985, 1997) on julkaissut kirjoja, joissa luetellaan Suomessa vaikuttavia 
uskonnollisia ryhmiä. Toisaalta kirjasta ei selviä tarkemmin erilaisten uskontojen opinkappaleita. 
Eli ehdotukseni erilaisista käsikirjoista eri uskontoihin liittyen on edelleen aivan hyvä aihe 
selvitettäväksi.

Lopuksi täytyy tietysti todeta jotain naisasioista erilaisten uskontojen asiayhteyksissä. Erilaisilla 
uskonnollisilla ryhmillä on tietysti erilaisia käsityksiä naisten asemasta.

Kysymys: Miten erilaiset uskonnolliset ryhmät suhtautuvat naisten asemaan?

Tässäkin kohtaa on hyvin erilaisia lähestymistapoja riippuen ryhmästä. Esimerkiksi naisten 
huntujen käyttö hiusten peittämiseen on herättänyt keskustelua myös islamilaisten maiden sisällä. 
Jotkut sidosryhmät voivat vaatia maallista valtiota, jolloin tietyt uskonnon esittämistavat olisivat 
kiellettyjä julkisen sektorin toimitiloissa.

Kysymys: Miten pitäisi suhtautua uskonnon esittämistapoihin julkisen sektorin 
toimitiloissa (vrt. naisten käyttämä huntu)?

Tässä kohtaa en lähtenyt etsimään muslimioppineiden esittämiä ajatuksia naisten asemasta, joten 
tällainen yleinen asiakirja voi mahdollisesti tulla vastaan.
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969. Ihmisen uupuminen eri syiden vuoksi

969.1. Merkintä 769: Mielen mystinen mekaniikka / Moniajo 
(xvii)

21. toukokuuta 2014 
769: Mielen mystinen mekaniikka / Moniajo (xvii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_769

YLE:n Areena-palvelussa on vielä 27 päivää näkyvillä seuraava dokumentti - osa 1/3.

Mielen salattu voima - Jakso 1/3
http://areena.yle.fi/tv/1199015

Tämä oli todella mielenkiintoinen dokumentti, jossa erityisesti placebovaikutusta perattiin osiin.

Lyhyesti voi todeta, että ihmisen mielellä on laaja vaikutus ruumiin toimintaan, ja ehkäpä nykyinen 
kolmijako (ruumis, mieli ja hampaat) lääketieteessä pitäisi katsoa uudelleen.

JOS ihminen voimakkaasti uskoo paranemiseen, niin sillä voi olla oikeasti parantavia vaikutuksia.

Lisäksi stressi on voimakkaasti riippuvainen ihmisen mielestä, ja dokumentissa käytiin läpi joitain 
stressin purkamisen keinoja, jolloin ruumiilliset olotilat voivat helpottaa.

Kaivoin muutaman artikkelin dokumentin perusteella.

Vaikuttavin esimerkki oli McRae ym. (2004). 

McRae, C., Cherin, E., Yamazaki, T. G., Diem, G., Vo, A. H., Russell, D., . Freed, C. R. 
(2004). Effects of perceived treatment on quality of life and medical outcomesin a double-
blind placebo surgery trial. Archives of General Psychiatry, 61(4), 412-420. 
doi:10.1001/archpsyc.61.4.412

Käytännössä samaan vaivaan tehtiin oikea leikkaus osalle potilaista ja osalle potilaista tehtiin 
lumeleikkaus.

Seurantaa tehtiin vuoden ajan, ja edelleenkään ei ollut tiedossa, että kuka sai oikean leikkauksen tai 
lumeleikkauksen.

Merkittävää oli raportoitu tyytyväisyys, ja myös lumeleikkauksen läpikäyneet ilmoittivat 
parantuneesta olotilasta.

Tietysti dokumentissa voitiin esittää asia paljon kansantajuisemmin.
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Linkkilistan jälkeen on muutama artikkelin otsikko, jossa on puhetta mm. tunnetyöstä, 
teknostressistä ja epämukavista tietojärjestelmistä.

Linkkilista käy läpi mm. tietotekniikan vaarallisia virheitä, digitaalisia ihmisoikeuksia, etätyötä, jne.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mielenkiintoinen oli linkki, jossa yksi kirjailija kertoi käyttävänsä WordStar 4.0 -ohjelmaa 
käsikirjoitusten tekemiseen. Kuulemma WordStar 4.0 -ohjelma on juuri sopivan määrän 
ominaisuuksia sisältävä.

Itse käytän yhtä ohjelmaa Windows 98 -ympäristössä, kun kyseinen ohjelma ei enää toimi XP:n 
päällä. Latasin jokunen vuosi sitten kyseisen ohjelman silloisen demoversion. Ominaisuuksia oli 
tullut lisää aivan käsittämätön määrä.

Uskoisin, että muitakin vastaavia tapauksia löytyy sieltä ja täältä, jolloin joku henkilö käyttää 
jonkin tietokoneohjelman hyvin vanhaa versiota, koska ohjelma hoitaa vain oleelliset asiat ja on 
hyvin yksinkertainen.

Cooper, A. (1999). Nörttien valtakunta: miksi korkeateknologiatuotteet saavat meidät 
sekaisin ja kuinka palauttaa järki. Helsinki: Suomen atk-kustannus.

Cooperin teokset ovat mielenkiintoinen välipuheenvuoro yksinkertaisemman tietotekniikan 
puolesta.

Oma oletus on, että joidenkin yhteisöjen pitäisi järjestäytyä, ja tarjota käyttöön hyviä ja 
yksinkertaisia käyttöliittymiä, joilla voi ajaa saman komennon heti useampaan palveluun.

Yksi esimerkki on Pidgin (https://pidgin.im/), jolloin yhdellä ohjelmalla hoidetaan kuudentoista 
(16) protokollan mukaisesti ns. pikaviestintää.

Tarvitsemme edelleenkin uusia vastaavia hankkeita, jolloin esimerkiksi yhdestä yksinkertaisesta 
käyttöliittymästä voi ajaa esim. kymmeneen erilaiseen sosiaalisen median härveliin saman viestin 
ilman mitään ongelmia.

Koska moniajo ei oikeasti toimi, niin monikanavainen viestintä pitäisi ottaa haltuun uudella tavalla, 
jolloin ihmiset eivät huku kaikkien mahdollisten palveluiden päivitysten suohon.

Loppujen lopuksi voi todeta, että ihmisen mieli ei ole rakennettu ottamaan vastaan kymmeniä 
mahdollisia päivityksiä päällekkäin, ja moniajo ei oikeasti toimi.

Ongelma on, että esittämäni yksinkertaistus ja monikanavaisen viestinnän hallinta ei ole erillisten 
palveluiden kehittäjien tavoitteena, ja he tietysti uskovat omaan järjestelmäänsä.

969.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018
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Merkinnän alussa pohdin jotain ihmisen mielen voimakkuudesta, jolloin mielen toiminnalla voi olla
paljonkin vaikutusta ruumiin toimintaan. Esimerkkinä mainitut lumeleikkaukset ovat tietysti 
mielenkiintoinen aihepiiri.

Kysymys: Jos lääketiede syntyisi nykytilanteessa, niin jaettaisiinko lääketieteen eri osa-
alueet ruumiin, hampaiden ja mielen mukaisesti?

Merkinnän linkkilistassa on asiaa tunnetyöstä, teknostressistä ja epämukavista tietojärjestelmistä. 
Oman arvion mukaan osa ihmisistä pärjää hyvinkin erilaisessa tunnetyössä, ja toisaalta osa 
ihmisistä kokee tunnetyön kuluttavan voimavaroja. Eli yksittäinen henkilö voi kokea väsymystä 
päivän aikana tehdyn tunnetyön vuoksi. Lisäksi täytyy todeta epämukavien tietojärjestelmien 
ongelmat, jolloin yksittäiset henkilöt uupuvat epämukavien tietojärjestelmien käytön vuoksi.

Väittämä: Eri yhteyksissä pitäisi selvittää kunnolla ihmisen uupumusta – esimerkiksi 
tunnetyön ja epämukavien tietojärjestelmien käytön vuoksi.

Tietojärjestelmien käytön uuvuttavuuden vuoksi olen kehittänyt seuraavan kuvan. Käytännössä 
erilaisiin tietojärjestelmiin voidaan kehittää koko ajan uusia ominaisuuksia, jolloin jossain vaiheessa
ominaisuuksia alkaa olla liikaa. Tämän vuoksi aina välillä tulee vastaan tilanteita, joissa voidaan 
käyttää sovelluksesta vanhaa versiota, koska vanhassa versiossa on oikea määrä ominaisuuksia.

ominaisuuksia
liian vähän?

ominaisuuksia
 liian paljon?

matala
käytettävyys

korkea
käytettävyys

ominaisuuksia
oikea määrä?

ominaisuuksien
määrä

Väittämä: Erilaisiin tietojärjestelmiin voidaan kehittää liikaa ominaisuuksia erilaisten 
vaiheiden jälkeen, joten tietojärjestelmien osalta pitäisi poistaa ominaisuuksia.
Väittämä: Tietokoneen ja ihmisen välinen työjako voidaan joskus tehdä täysin väärin.

??

ihminen tietokone

Lopuksi täytyy todeta, että monet meistä voivat vieläkin uskoa ns. moniajoon (multitasking), mutta 
tähän olen esittänyt erilaisia vastaväittämiä.

Väittämä: Moniajo (multitasking) on monesti täyttä harhaa.
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970. Mahdollisimman lähellä / Euroopan Unioni / NATO /
erilaisia vaihtoehtoja

970.1. Merkintä 770: Kansainvälisyys / EU / Suomi lintukoto? / 
EU/1

25. toukokuuta 2014 
770: Kansainvälisyys / EU / Suomi lintukoto? / EU/1

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_770

Näin Euroopan parlamentin vaalien kunniaksi pitää myös näillä sivuilla jotenkin arvioida 
[Euroopan Unionin] vaikutusta eri aiheisiin.

Ensimmäisinä linkkeinä on juttua EFTA:n, Norjan, Sveitsin ja Euroopan Unionin välisistä suhteista.

Kuten on aikaisemmin todettu, niin EFTA:n, Sveitsin ja Norjan vuoksi on melkoinen kasa erilaisia 
sopimuksia, [joten] vielä on paljon hallintoa hallinnon [hallinnolle].

Tunnetusti SUOMI on niin lähellä NATO:a kuin vain on mahdollista - eri vaiheissa on NATO-
yhteensopivuutta rakennettu eri vaiheissa; esimerkiksi SUOMI ja NATO käyttävät nykyään samoja 
taktisia (kartta)merkkejä. Esimerkkejä voi varmaan kaivaa eri puolilta lisää.

Vastaavasti NORJA on niin lähellä Euroopan Unionia kuin vain on mahdollista - esimerkkinä on 
Norjan valtion erilaiset toimistot ([] Norwegian Mission to the EU).

Tunnetulla tavalla Norjassa ei ole ollut kannatusta EU:n jäsenyyteen. 
Tunnetulla tavalla Suomessa ei ole ollut kannatusta NATO:n jäsenyyteen.

OMA mielipiteeni on NATO:n suhteen ollut suurin piirtein seuraava:

* NATO on enemmän prosessi kuin pysyvä tekijä
* käytännössä NATO:n jäsenyys on kuin liikkuvaan junaan hyppäämistä
* NATO:n roolista on aina käynnissä jatkuva keskustelu
* koska NATO:n rooli on epäselvä, joten käynnissä on koko ajan erilaisia ja uusia virityksiä.

Itse olen ollut kriittinen erilaisiin NATO-vetoisiin operaatioihin esim. Afganistanissa, jonne 
suomalaiset sotilaat eivät kuulu.

Käytännössä NATO-johtoinen operaatio Afganistanissa on muslimien teurastamista ilman pätevää 
syytä.

2629

2630

2631

2632

2633

2634

2635
2636
2637
2638
2639
2640
2641
2642
2643
2644
2645
2646
2647
2648
2649
2650
2651
2652
2653
2654
2655
2656
2657
2658
2659
2660
2661
2662
2663
2664
2665
2666
2667
2668
2669
2670
2671
2672
2673

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_770


77 / 728

Vastaavalla tavalla on eri yhteyksissä todettu, että [Euroopan Unioni] on jatkuva prosessi ja 
tunnetulla tavalla [Euroopan Unionin] perussopimukset ovat muuttuneet ajassa ja tilassa.

Oheisessa linkkilistassa on viittauksia kansainvälistymisen erilaisiin piirteisiin.

Väestörakenne ja väestön koulutus eri aiheisiin liittyen on oma haasteensa Suomeen muuttuessa 
entistä kansainvälisemmäksi. Kumpikin ilmiö on jatkuvassa muutoksessa.

Yksi linkki on Uskontojen Uskontojen uhrien tuki UUT ry:n viimeisimpään lausuntoon - miten 
kohdellaan henkilöä, joka kääntyisi islamista johonkin toiseen uskontoon tai ryhtyy 
uskonnottomaksi.

Englannin kielen asema on tietysti erittäin merkittävä, mutta muillakin kielillä on merkityksensä.

Yksityisen sektorin muutokset heijastuvat eri puolille Suomea eri tavoin - tämä ei ollut uutinen.

Linkkilistassa on linkkejä ulkomaiseen ja suomalaiseen (tieto)tekniikkaan; esimerkkinä voi olla 
kokouksiin kulutettu aika, johon luonnollisesti vaikuttaa myös (tieto)tekniikka.

Toisaalta on muutama juttu liittyen kansainvälisen viihdeteollisuuden ilmiöihin; esimerkiksi nuoret 
naiset voivat kärsiä ulkonäköpaineista ja esim. television ruokaohjelmat antavat väärän kuvan 
keittiötyöstä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tarkasti ottaen Euroopan Unionin seuranta ei ole ollut järjestelmällistä keskittyen erilaisiin 
aiheisiin.

Seuraan kyllä erilaisia blogeja, joissa [Euroopan Unioni] on tärkein aihe.

Tunnetulla tavalla olen vastannut mm. Euroopan komission järjestämiin kyselyihin (konsultaatio); 
kts. seuraava www-sivu: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html

Tässä kohtaa täytyy todeta, että pitäisi valita tarkemmin mielenkiinnon kohteet liittyen EU:n 
toimintaan.

Tällä merkinnällä (EU/1) yritän aloittaa tarkemman EU:n seurannan, ja yritän jatkossa keskittyä 
minua kiinnostaviin aihepiireihin tarkemmin.

Tietotekniikan seurantaa on ollut aivan tarpeeksi, joten tietysti voisi seurata tietoteknisten aiheiden 
kehitystä [Euroopan Unionin] tasolla.

Yksi asia on Suomesta (vaalit 2014) valittujen Euroopan parlamentin jäsenten (MEP) 
tiedo(s)tuslistoille liittyminen: joko sähköpostiin perustuvana tai sitten sähköpostilistalle 
liittymisenä.

Eduskunnan osalta olen tällä hetkellä vain yhden ainoan kansanedustajan tiedotuslistalla.
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Lopuksi täytyy todeta, että Suomea on perinteisesti pidetty lintukotona, jossa vallitsee tietynlainen 
yhtenäiskulttuuri. Tämäkään ei tietysti pidä paikkaansa joka suunnassa, ja tästä hyvä esimerkki on 
koko ajan käynnissä oleva keskustelu uskonnon roolista ja merkityksestä suomalaisissa kouluissa.

970.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018

Kerraten voi todeta, että Norja on mahdollisimman lähellä Euroopan Unionia ja Suomi on 
mahdollisimman lähellä NATO:a nykyisten kansainvälisten sopimusten puitteissa. Toisaalta Norja 
on Euroopan talousalueessa (ETA), joten Norja joutuu huomioimaan monta asiaa ilman 
osallistumista Euroopan Unionin päätöksentekoon. Eli Norjan tilanne on tavallaan 
faksidemokratiaa, jolloin he saavat monesti noudatettavat asiat tiedoksi Euroopan Unionin 
päätöksenteon jälkeen.

Tällainenkin löytyy: Norway and the EU - Mission of Norway to the EU
https://www.norway.no/en/missions/eu/

List of treaties by country: Switzerland
http://ec.europa.eu/world/agreements/searchByCountryAndContinent.do?
countryId=3820&countryName=Switzerland&countryFlag=treaties
Kirjoitushetkellä erilaisia sopimuksia oli yhteensä 206

Tällainenkin löytyy: SUOMEN ERITYISEDUSTUSTO NATOSSA, Bryssel
http://www.finlandnato.org

Kerraten voi todeta Suomen, Norjan ja Sveitsin läheisyyden erilaisiin yhteisöihin:
Suomi ↔ NATO; Norja ↔ Euroopan Unioni; Sveitsi ↔ Euroopan Unioni.

Kysymys: Miten laajaksi Suomi ja NATO kehittävät yhdennettyä toimintaa?
Kysymys: Miten laajaksi Norja ja Euroopan Unioni kehittävät yhdennettyä toimintaa?
Kysymys: Miten laajaksi Sveitsi ja Euroopan Unioni kehittävät yhdennettyä 
toimintaa?

Tietysti jokaiselle yhteisölle (vrt. Euroopan Unioni ja NATO) pitäisi löytyä jokin olemassaolon 
perustelu. Mihin tarvitaan tällaisia yhteisöjä?

Kysymys: Onko NATO:n johdolla oltava oikeasti esimerkiksi Afganistanissa?

Oman arvion mukaan NATO on ehkä laajentunut liikaa alkuperäisestä toiminnasta, jolloin NATO:n 
johtamia operaatioita ei ollut liittolaismaiden ulkopuolella.

Väittämä: Suomen on vedettävä sotilaalliset joukot pois Afganistanista.

970.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Suomenkin sotilaita ollaan vetämässä pois Afganistanista jollain 
aikataululla. Jatkossa pitäisi tarjota erilaisia ei-sotilaallisia keinoja Afganistanin ongelmien 
ratkaisuksi. Sota on yleensä huono ratkaisu minkäänlaisen ongelman ratkaisuksi.
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971. Järjen voitto?

971.1. Merkintä 771: Sähköinen äänestys - linkkivinkkejä

23. kesäkuuta 2014 
771: Sähköinen äänestys - linkkivinkkejä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_771

Keräsin lausunnoksi 58 sähköisen äänestyksen vuoksi tekemieni puoluekokousaloitteiden tiedostot 
vuosilta 2010 ja 2014. 

Kts.  http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

Lisäksi päivitin hieman sähköiseen äänestykseen liittyvää mielipidesivua 
Kts. 
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Suomessa on asetettu nettiäänestyksen vuoksi työryhmä, jonka kotisivun osoite on linkkilistassa.

Nyt täytyy tehdä järjestelmällisempää seurantaa kyseisen työryhmän työstä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä vaiheessa voi todeta, että eri puolilla maailmaa kokeillaan sähköisen äänestyksen ratkaisuja.

En ole kerännyt kaikkien vastaan tulleiden sähköisen äänestyksen ongelmista kertovien linkkien 
osoitteita. Eli tätä voi pitää ongelmana ja/tai puutteena.

Ehkä tämän puutteen voi korjata jatkoseurannassa.

971.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018

Tähän kohtaan voi todeta seuraava julkaisu:
Nettiäänestyksen edellytykset Suomessa – Nettiäänestystyöryhmän loppuraportti
Oikeusministeriö, Mietintöjä ja lausuntoja, Diaarinumero: OM 1/021/2017
Oikeusministeriön julkaisu 60/2017

Kaikeksi onneksi järki voitti, ja Suomeen ei ehdoteta kehitettäväksi nettiäänestyksen järjestelmää.

Väittämä: Suomeen ei todellakaan tarvita nettiäänestyksen järjestelmää!
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972. Pärjääminen Euroopan Unionin kanssa

972.1. Merkintä 772: Irti EU:sta / Mitä tilalle? / EU/2

23. kesäkuuta 2014 
772: Irti EU:sta / Mitä tilalle / EU/2

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_772

Ohessa on linkkikokoelma koskien erityisesti EU:in liittyviä (liitännäis)ilmiöitä.

EFTA?
Sveitsin ja EU:n väliset erityissopimukset (lähes) kaikesta?

Eri uutisissa on ollut juttua esimerkiksi EU:n jäsenyydestä luopumiseen - nyt on vielä erikseen 
suhteellisen (uusia?) EU-kriittisiä ryhmiä Euroopan parlamentissa.

Sinällään en tiedä, että mihin EU:sta eroaminen johtaisi.

Liittyisikö esimerkiksi Iso-Britannia EFTA:n jäseneksi? 
Vai järjestäisikö Iso-Britannia kaiken yhteistyön Sveitsin tavoin lukuisana joukkona eriasteisia 
sopimuksia?

Esimerkiksi voisi ottaa koulutuksen ja tilastot.

Jokainen vähänkään asiaa ajatteleva tietysti käsittää, että kaikkien eurooppalaisten valtioiden on 
ajettava erilaisia virallisia tilastoja monesta aiheesta riippumatta EU:n jäsenyydestä.

Hetken pohtimisen jälkeen on selvää, että eurooppalaisten valtioiden erilaisia virallisia tilastoja 
voisi ajaa yhteiseurooppalaisten standardien mukaisesti yhteiseurooppalaiseen käyttöön.

Kuten sivu 
http://epp.eurostat.ec.europa.eu/portal/page/portal/ess_eurostat/introduction

osoittaa, niin ISLANTI, LIECHTENSTEIN, NORJA ja SVEITSI ovat mukana tilastoyhteistyössä 
ja/tai tilasto-ohjelmissa.

Tähän kohtaan voi linkittää European Unionia koskeva Wikipedia-artikkeli:
European Union: http://en.wikipedia.org/wiki/European_Union

TIETYSTI Wikipediassa on puutteita, mutta kyseisen artikkelin perusteella voi taas kaivaa esille 
virallisempia linkkejä, eli linkki "European Union topics" antaa eteen kymmenittäin EU-aiheisia 
sivustoja.

Miten olisi koulutus? No - tähänkin on ratkaisua.
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Full list of Erasmus+ National Agencies: 
http://ec.europa.eu/education/tools/national_agencies_en.htm

Jälleen kerran tuttuja maita joukossa: ISLANTI, LIECHTENSTEIN ja NORJA.

Käytännössä on siis niin, että luopuessaan EU:n jäsenyydestä esimerkiksi Iso-Britannia joutuisi 
päättämään JOKO EU-yhteistyön päättämisestä TAI liittymään johonkin EU-yhteistyön 
järjestelmään EU:n ulkopuolisena jäsenenä, vrt. NORJA, SVEITSI ja ISLANTI.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Edellä olevissa huomioissa ei ole mitään uutta tai ihmeellistä.

NYT on laitettava seuranta päälle, ja kartoitettava tarkemmin, että mitä erityisiä politiikkalohkoja 
eri ryhmät haluavat uudistuksen alaiseksi.

NYT täytyy tietysti todeta, että en ehkä seuraa jokaista mahdollista politiikan erityisalaa - 
esimerkiksi lääketieteeseen liittyvä [Euroopan Unionin] yhteistyö menee kovasti ohi meikäläisen 
osaamisalueilta.

Linkkilistassa on muutama linkki liittyen tietotekniseen kehitykseen erityisesti EU:ssa.

Hyvä esimerkki on Etelä-Korean ja [Euroopan Unionin] välinen yhteistyön ajatus, jolloin 5G-
tekniikoita mahdollisesti kehitettäisiin yhteistyössä.

Tietotekniikan yleisseuranta minun kohdalla on [tarkoittanut] avoimien tekniikoiden [seurantaa] 
maailmanlaajuisesti - avoimet tekniikat ovat tulleet jäädäkseen ja niiden kehittyminen on seurannan 
arvoista.

Mielenkiintoisella tavalla on linkkiä Euroopan parlamentin jäseniin, jotka ovat sitoutuneet [jotenkin
avoimeen ohjelmistoon] (the Free Software Pact, http://freesoftwarepact.eu/).

Kyseessä on ns. vapaan ohjelmistokehityksen (Free Software) kannattajien ajama hanke.

Mielenkiintoista on nähdä, että ketkä Euroopan parlamentin jäsenistä sitoutuisivat [] avoimen 
[lähdekoodin ohjelmiin] (Open Source Software) tavoitteisiin (vrt. Open Source Initiative, 
http://opensource.org/)

Lisäksi voi todeta, että erilaiset tietotekniset korporaatiot ovat joutuneet Euroopan Komission 
tarkastelun kohteeksi, ja eri korporaatiot ovat valinneet kahden vaihtoehdon välillä: yhteistyö 
Euroopan Komission kanssa TAI oikeudenkäynnin aloittaminen.

Kuten linkkilistasta selviää, niin Intel valitsi oikeudenkäynnin, ja lopputuloksena oli 
oikeudenkäynnin tapauksen häviäminen.

Mielenkiintoista on nähdä avoimien tekniikoiden selviäminen lainopillisessa viidakossa - esim. 
EU:n tasolla.
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Täytyy jatkossa päättää tarkemmin muiden aiheiden seurannasta mm. EU:n tasolla.

972.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018

Aikaisemmin viittasin Sveitsin ja Euroopan Unionin väliset erilaisiin sopimuksiin, joita oli siis 
yhteensä 206 kirjoitushetkellä.

Mielenkiintoisella tavalla varsinaisessa merkinnässä mainitaan myös Islanti, Liechtenstein ja Norja. 
Eli nämäkin maat ovat mukana (Erasmus+) opiskelijavaihdossa, mutta toisaalta Sveitsi ei ollut 
mukana mainitussa opiskelijavaihdossa. Vastaavalla tavalla voi todeta tilasto-ohjelmat Euroopan 
Unionin ja yhteistyömaiden kanssa.

Varmaankin on helpompia ja vaikeampia yhteistyön aiheita perustuen Euroopan Unionin 
lainsäädännön lukuihin.

http://eur-lex.europa.eu/browse/summaries.html?locale=en
ja
http://eur-lex.europa.eu/browse/summaries.html?locale=fi

Etsimällä lakeja tulee vastaan lainsäädäntöä, joka on merkitty Euroopan talousalueen (ETA) 
kannalta merkitykselliseksi tekstiksi.

Väittämä: Euroopan Unionin lainsäädännön luvuista selviävät ne säädökset, joita 
noudattavat myös monet Euroopan Unionin ulkopuoliset maat.
Väittämä: Varmaankaan tavalliset kansalaiset eri maissa eivät tiedä liikaa Euroopan 
talousalueen (ETA) ja Euroopan Unionin [EU]välisestä [eroavaisuudesta].

Lopuksi on asiaa tietoteknisistä aiheista sekä Euroopan Unionissa että Euroopan Unionin 
ulkopuolella. Eri yhteyksissä Euroopan komission kilpailun pääosasto on ottanut käsiteltäväksi 
erilaisten yhtiöiden toimintaa, joka on voitu todeta olevan kilpailua estävää toimintaa. Erityisesti voi
huomioida, että erilaiset yhdysvaltalaiset yhtiöt ovat joutuneet vastaamaan Euroopan komission 
kilpailun pääosaston esittämiin kysymyksiin.

Itse olen yrittänyt seurata erilaisten avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä kivikovilla 
markkinoilla. Mahdollisesti Euroopan Unionin sisällä voi vähitellen herätä kiinnostusta erilaisiin 
avoimiin ratkaisuihin.

Kysymys: Voiko jokin avointa tietoteknistä ratkaisua kehittävä yhteisö vielä joutua 
Euroopan komission kilpailun pääosaston tekemän tarkastuksen kohteeksi?
Kysymys: Kiinnostuvatko jatkossa erilaiset mielipidevaikuttajat ja poliittiset päättäjät 
(sekä Euroopan Unionissa että erilaisissa yhteistyömaissa) avoimista tietoteknisistä 
ratkaisuista?

Toisaalta pohdin erilaisia avoimia tietopalveluita ja niistä tiedottamista.

Kysymys: Kuinka moni kansalainen ohittaaa tiedotusvälineet ja tutustuu asioihin 
käyttäen erilaisia avoimia tietopalveluita?
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973. Eri asioiden avoimuudesta jotain pohdintaa

973.1. Merkintä 773: Avoimuuden murskaava voima -> 
Sopeutuminen?

25. kesäkuuta 2014
773: Avoimuuden murskaava voima -> Sopeutuminen?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_773

Liikenne- ja viestintäministeriö julkaisi lausuntopyynnön:

LVM: Asiakirja: Haja-asutusalueiden nettipalveluiden kehittäminen; lausuntopyyntö:
[Linkki ei toimi enää]

Kuten asiakirjasta näkyy, niin lausuntomahdollisuus on kaikille kiinnostuneille.

Puoluekokousaloitteena (2014) tein ehdotuksen, että kansalaisten erilaisia lausuntomahdollisuuksia 
laajennettaisiin.

Vuoden 2014 puoluekokouksen MUUT aloitteet: 
Versio_4_B_MUITA_aloitteita_Puoluekokous_2014.pdf

Tuosta asiakirjasta löytyy myös edunvalvonnan rekisterin ehdotelma.

Linkkilistassa on myös juttua erilaisista mielikuvien hallintayrityksistä.

Mitä mielikuvia liittyy seuraaviin?

* korkeakoulutuksen taso
* korkeakoulutuksen laajuus
* opettajien työn mielikuvat
* demokratiakasvatus
* sanomalehtien painoarvo eri kansalaisryhmille
* edunvalvojien tekemä työ
* puoluetuen vaikutukset
* toimeentulotuki
* yrittäjyys
* Jalasjärven ja OKM:n välinen vääntö JAKK-asiasta.

Yhtenä havaintona olen tehnyt aikaisemminkin suomalaisen koulutususkon, joka tarjoaa koulutusta 
vastauksena lähes kaikkeen.
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Koulutus on Suomessa pyhä lehmä, jonka palvontatavoista on koko ajan käynnissä jatkuva 
keskustelu. Pyhän lehmän palvomisen tapoja on tietysti eri ryhmillä erilaisia.

Edelleenkin voi todeta, että asioiden sähköistyminen on avannut erilaisia aiheita aivan uudella 
tavalla, koska sähköisissä tiedostoissa ei ole mitään rajoituksia, ja enemmän rajoitteena on erilaisten
yhteisöjen omat sisäiset ja ulkoiset mielikuvat asioiden sähköistymisen vuoksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kova tosiasia taitaa olla, että ihmiset ovat edelleenkin erilaisten mielikuvien varassa, vaikka 
toisaalta sähköistyminen antaa mahdollisuuksia mielikuvien murskaamiseen.

Aikaisemmin olen monet kerrat viitannut erilaisiin tosiasioiden tarkastuspalveluihin, jolloin erilaisia
väittämiä arvioidaan niiden tosiasiallisuuden pohjalta - esim. tosi tai epätosi.

Oma arvio on, että asioiden sähköistyminen mahdollistaa aivan uuden avoimuuden, jonka 
seurauksia ja mahdollisuuksia ei vielä ole täysin oivallettu kokonaan.

Esimerkkinä on julkisen sektorin eri toimijoiden (mm. ministeriöt ja virastot) tarjoamat avoimet 
tietopalvelut, joiden avulla kiinnostuneet kansalaiset voivat lukea lehdistötiedotteet ja asiakirjat 
ilman mitään välikäsiä.

Avoimuuden murskaava voima?

Erilaiset julkisen sektorin eri toimijoiden (mm. ministeriöt ja virastot) tarjoamat avoimet 
tietopalvelut tulevat pikemminkin lisääntymään kuin vähenemään.

OMA arvio on, että esimerkiksi tiedotusvälineet eivät ole vielä täysin sopeutuneet tähän uuteen 
avoimuuteen. Tosiasiallisesti tiedotusvälineet eivät yleensä linkitä juttuihinsa alkuperäisiä lähteitä, 
vaikka ne monesti ovat julkisessa jakelussa.

Uudet avoimet tietopalvelut kuitenkin vaikuttavat eri toimintoihin väistämättä, vaikka jotkut 
osapuolet eivät tätä uutta avoimuutta tule heti hyväksymään.

973.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018

Edellisessä luvussa pohdin mm. avoimen tietoteknisen ratkaisun mahdollista laajaa 
markkinaosuutta. Ainakaan vielä Euroopan Unionissa ei taida olla Euroopan komission kilpailun 
pääosaston selvitystä jonkin avoimen tietoteknisen ratkaisun määräävän markkinaosuuden vuoksi.

Kysymys: Voiko joku avoin tietotekninen ratkaisu päätyä monopoliasemaan?

Varsinaisessa merkinnässä pohdin sähköistymisen vaikutusta koulutukseen. 

Kysymys: Tuottaako koulutuksen sähköistäminen toivottuja lopputuloksia?
Kysymys: Mitä ovat oikeat vaikutukset koulutuksen sähköistämisestä?
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974. Hyvistä ja huonoista johtajista ajatuksia

974.1. Merkintä 774: Kiusaaminen & Mehiläiskuningatar & 
KKO:2014:44

29. kesäkuuta 2014 
774: Kiusaaminen & Mehiläiskuningatar & KKO:2014:44

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_774

Tähän kohtaan voi ensimmäisenä liittää aiheeseen liittyvän Wikipedia-artikkelin.

Queen bee syndrome 
http://en.wikipedia.org/wiki/Queen_bee_syndrome

Tarkasti ottaen latasin muutaman Queen Bee -artikkelin mm. Google Scholar -palvelun avulla. 
Artikkelit saa minulta tilaamalla, kts. Yhteystiedot-sivulta osoitteet yms (www.jukkarannila.fi).

Tässä vaiheessa en tehnyt laajempaa katsausta, mutta ilmiönä (ns.) mehiläiskuningattaren 
syndroomaa pitää seurata.

Tämä on taas yksi lisä rationaalisuusolettamaan.

Sitten Korkeimman oikeuden ennakkopäätökseen KKO:2014:44, joka laittoi matalaksi 
Valtiovarainministeriön nissutuksen aiheesta.

Sinällään ihmettelen, että onko ennakkopäätökseen KKO:2014:44 taustalla olevan oikeustapauksen 
hyväksynyt joku valtiovarainministeri.

MIKSI ministeriö lähti häpäisemään itseään korkeammissa oikeusasteissa?

Oliko valitus Helsingin hovioikeuteen ja Korkeimpaan oikeuteen valtiovarainministerin 
hyväksymää toimintaa?

Kysyn näin ääneen kun en tiedä vastausta - en lähtenyt sitä tarkemmin selvittämään.

Ennakkopäätökseen KKO:2014:44 taustalla on vakava työpaikkakiusaamisen tapaus 
Valtiovarainministeriössä, jossa naispuolinen johtaja pompotti/kiusasi naispuolista alaistaan oikein 
urakalla.

ELI tietystikin herää kysymys ns. mehiläiskuningattaren (Queen Bee Syndrome) toimintamallista.

KYSYMYS: Päättyykö naisten eteneminen yhteisöissä yhden ainoan naisen nousuun johtajaksi? 
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ELI: Estääkö ensimmäiseksi johtajaksi päässyt ("mehiläiskuningatar") nainen muiden naisten 
nousun johtajiksi?

Tässä kohtaa puhutaan aina ns. lasikatosta, jonka yli naisten on hyvin vaikea päästä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NIIN - mitä uutta tässä vaiheessa?

Lyhyesti voi todeta, että ns. mehiläiskuningattaren (Queen Bee Syndrome) toimintamallista jatkossa
pitää kerätä vastaantulevat aineistot liittyen aiheeseen.

Linkkilistassa on kuitenkin juttua myös naisten kokemasta syrjinnästä ja kokemasta (seksuaalisesta)
väkivallasta eri yhteyksissä.

JOHTOPÄÄTÖS: Naisten välistä kiusaamista voi jatkossa seurata ilmiönä.

Aikaisemmissa merkinnöissä on todettu, että kiusaamista esiintyy hyvin erilaisissa työpaikoissa, 
myös korkeasti koulutettujen työpaikoilla.

Linkkilistassa on juttua naisjohtajien arvostuksista, ja osa väestä pitää miesjohtajia parempina kuin 
naisjohtajia.

Tässä on yksi taas lisä rationaalisuusolettamaan.

974.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018

Luin hiljakkoin Erikson (2017), jonka pääsanoma on ihmisten jakautuminen neljään pääasialliseen 
ryhmään, eli punainen, keltainen, vihreä ja sininen. Tietysti arvosteluna voi olla, että on 
enemmänkin erilaisia ihmisten käyttäytymisen ryhmiä. Yksi lähtökohta voisi olla naisten 
jakautuminen käytökseltään erilaisiin ryhmiin, jolloin voi tietysti pohtia naisten asemaa erilaisissa 
johtotehtävissä. Varmaankin on sekä hyviä naisjohtajia että huonoja naisjohtajia.
[Huomio: Erikson (2017) on kohdannut myös kritiikkiä.]
Toisaalta merkinnässä 774 on asiaa Valtionvarainministeriössä tapahtuneesta vakavasta kiusaamisen
tapauksesta. Eli naispuolinen johtaja muistaakseni pompotti ja kiusasi naispuolista alaistaan oikein 
kunnolla. Loppujen lopuksi Valtiovarainministeriö hävisi oikeustapaukset sekä Helsingin 
hovioikeudessa että Korkeimmassa oikeudessa.

Kysymys: Miksi Valtiovarainministeriö lähti häpäisemään itseään eri oikeusasteisiin?
Kysymys: Olisiko Valtiovarainministeriön vakava kiusaamisen tapaus yksi esimerkki 
”mehiläiskuningattaren” käyttäytymisestä?

Varmaankin ”mehiläiskuningattaren” ilmiötä voisi tarkastella tarkemmin erilaisissa yhteyksissä.

Kysymys: Onko joissain tapauksissa naispuolinen johtaja pahin este muiden naisten 
[nousulle] johtajan asemaan?

Asia vaatii luonnollisesti kunnollista seurantaa.
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975. Erilaisista stereotyypeistä jotain – miesten ja 
naisten stereotyypeistä

975.1. Merkintä 775: Kuka on oikeasti väkivaltainen?

1. heinäkuuta 2014 
775: Kuka on oikeasti väkivaltainen?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_775

Edellisessä merkinnässä oli juttua ns. mehiläiskuningattaren (Queen Bee) syndroomasta, jolloin 
naispuoliset johtajat eivät salli muiden naisten nousua jonkin yhteisön sisällä.

Ohessa on juttua naisten harrastamasta väkivallasta parisuhteen suojissa, eli naisetkin osaavat olla 
väkivaltaisia.

Kaivoin kyseistä aihetta käsittelevän artikkelin, joka oli ainakin hakupäivänä saatavina ilmaiseksi 
PDF-tiedostona.

Tarkasti ottaen tutkimusta oli tehty yliopisto-opiskelijoille tehtävällä kyselyllä, mikä todettiin 
tutkimuksen rajoitteeksi.

Toisaalta on juttua lasten harrastusten kalleudesta, tupakkalaista ja yöunien laadusta ja määrästä.

Mielenkiintoista on, että yksi hoivayritys aikoo laajentaa toimintaansa. Tosin SOTE-uudistuksen 
vaikutusta yksityisille hoivayritykselle en tiedä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi taas ottaa lisää aineksia rationaalisuusolettamaan.

Tarkasti ottaen voi olla niin, että yksittäiset henkilöt eivät todellakaan käyttäydy stereotyyppien 
mukaisesti.

Esimerkkinä oli siis naisten harrastama väkivalta, vaikka stereotyyppien mukaisesti miehen pitäisi 
olla se väkivaltaisempi puolisko yksittäisessä parisuhteessa.

ELI: erilaisia stereotyyppejä ja niiden purkamisen yrityksiä pitää jatkossa tarkastella tarkemmin.

975.2. Uudelleenarviointia / 9.4.2018
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Aikanaan tuli katsottua dokumentti Dunedin kaupungissa tehtävästä 5 pitkäaikaistutkimuksesta, 
englanniksi ”Dunedin Multidisciplinary Health and Development Study”. Eli yhden Uuden 
Seelannin kaupungista valittuja henkilöitä on seurattu järjestelmällisesti heti syntymästä alkaen. 
Käsitin dokumentista, että vastaavia pitkäaikaistutkimuksia on [käynnissä] muissakin maissa.

Suomessa on vastaavasti käynnissä 6 Lapsesta aikuiseksi -pitkittäistutkimus, joka perustuu samojen 
henkilöiden tutkimukseen eri vaiheissa. En lähtenyt tässä kohtaa perehtymään tutkimuksen 
aineistoihin tai julkaisuihin.

Käsitin dokumentista, että vastaavissa pitkäaikaistutkimuksissa eri puolilla maailmaa on tullut 
vastaan myös naisten harjoittama väkivalta. Varmaankin väkivallan voisi jaotella vielä ruumiilliseen
väkivaltaan ja henkiseen väkivaltaan.

Väittämä: Myös naisten harrastama väkivalta (henkinen ja/tai fyysinen) taitaa olla 
todistetusti oikea ilmiö.

Eli tässä mielessä ”mehiläiskuningattaren” ilmiötä voisi esiintyä, jos ns. mehiläiskuningatar 
johtavassa asemassa oikeasti harrastaakin kiusaamista kohdistettuna naispuolisiin alaisiin.

Väittämä: Jotkut johtavassa asemassa olevat naiset (”mehiläiskuningatar”) voivatkin 
oikeasti kohdistaa epäasiallista käytöstä naispuolisiin alaisiinsa.

Kysymys: Miten jotkut johtavassa asemassa olevat naiset (”mehiläiskuningatar”) 
suhtautuvat oikeasti miespuolisiin alaisiinsa?

Tuohon miesalaisten ja naisjohtajien (”mehiläiskuningatar”) suhteisiin minulla ei tähän kohtaan ole 
vastauksia, joten asia vaatii tietysti lisää selvittämistä.

975.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Kysymys: Onko tuo ”mehiläiskuningattaren” ilmiö totta vai tarua?

Mavin (2006a) toteaa, että naisten välisiä kielteisiä suhteita on tutkittu 1960-luvulta alkaen, mutta 
aihe vaatii tietysti tarkempaa tutkimusta. Mavin (2006b) toteaa, että ”mehiläiskuningattaren” käsite 
on noussut esiin uudelleen eri yhteyksissä. Derks ym. (2011) pyrkivät osoittamaan, että 
”mehiläiskuningattaren” ilmiö on seurausta vallitsevista sukupuolisyrjivistä järjestelmistä johtuen. 
Sheppard & Aquino (2017) toteavat, että ”mehiläiskuningattaren” käsitteenä on levinnyt johtamisen
kirjallisuuteen, ja sitä on käytetty muissakin yhteyksissä. Faniko ym. (2017) toteavat, että 
menestynyt naisjohtaja (mehiläiskuningatar) voi kokea tehneensä useita henkilökohtaisia uhrauksia 
oman menestymisensä eteen, jolloin hän suhtautuu muihin naisiin samassa yhteisössä eri tavalla. 
Kirjallisuutta on tietysti enemmänkin, mutta mainitut artikkelit sai suhteellisen helposti luettavaksi.

Kysymys: Onko ”mehiläiskuningattaren” ilmiö seurausta miehisistä järjestelmistä?

Varmaankin tuokin kysymys vaatii enemmän selvittämistä. Toinen näkökulma on tietysti naisten 
omat ominaisuudet, jotka tulevat esille naisten noustessa johtoasemaan.

5 http://dunedinstudy.otago.ac.nz/  
6 http://www.fsd.uta.fi/fi/aineistot/taustatietoa/laku/  
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976. Vihollinen vai ystävä?

976.1. Merkintä 776: Ystävän ystävä / mm. Ron & Rand Paul / 
LI

7. heinäkuuta 2014 
776: Vihollisen vihollinen / mm. Ron & Rand Paul / LI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_776

Merkinnän 698 otsikko on seuraava: "Vihollisen vihollinen / Ron & Rand Paul / XXXVI".

Linkkilistan perusteella voi todeta, että Yhdysvallat on vaikeiden ongelmien keskellä.

Tarkasti ottaen on niin, että Yhdysvallat on vihollinen myös keskenään riidoissa olevien ryhmien 
kanssa.

Esimerkiksi erilaiset radikaaliryhmät eri maissa ovat taistelleet myös keskenään, vaikka moni niistä 
pitää Yhdysvaltoja vihollisinaan.

Vihollisen vihollinen ei ole aina oikeasti ystäväsi - Yhdysvallat on tämän kohdannut eri puolilla 
maailmaa.

IRAN on aiheena kehittynyt eteenpäin, ja mielenkiintoista on nähdä mahdollinen viimeistelty 
sopimus koskien IRANin harrastamaa ydinvoiman kehittämisen ohjelmaa.

Vastaavasti IRAK on taas melkoisen väkivallan pyörteen pesä, ja esimerkiksi IRAN ja Yhdysvallat 
on joko vihollinen tai ystävä riippuen eri ryhmien näkökulmista.

Kenen olisi oltava maailmanpoliisi rauhoittelemaan erilaisia ongelmapesäkkeitä? Linkkilistassa on 
muutama huomio Yhdysvaltojen sisäiseen keskusteluun, jossa eri osapuolet vaativat joko 
sotilaallista väliintuloa kriisipesäkkeeseen tai rauhanomaisempaa keskustelua.

Neokonservatiiveilla on omat (oudot) tukijansa demokraattien joukossa, eli osa demokraateista 
vaatii sotilaallista väliintuloa täysin eri syistä kuin neokonservatiivit.

Samaan aikaan Venäjällä on esitetty lakiehdotus internet-palveluiden sijaintipaikassa - eli Venäjän 
kansalaisia koskevat tiedot on oltava venäläisellä palvelimella Venäjän maaperällä.

Mielenkiintoista on, että IRANin presidentin www-sivuilta voi poimia eri maiden uusien 
suurlähettiläiden käynneistä presidentin juttusilla - linkkilistassa muutama tapaus.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Kuka on ystävän ystävä tai vihollisen vihollinen?

Ron ja Rand Paul ovat antaneet erilaisia huomioita ajankohtaisiin aiheisiin.

Osa heidän (Yhdysvallat) politiikan harrastajista pitää Ron ja Rand Paulin kannattajia 
eristäytymisen kannattajina (isolationalist). Kannattajat mieluummin (non-interventionism) puhuvat
eri maiden sisäisen tilanteen kunnioittamisesta ja vähemmästä sekaantumisesta eri maiden sisäiseen 
toimintaan.

Onhan siinä iso ero: tee juuri niin kuin käsketään VAI keskustellaan hyvin kunnioittavasti.

Yhdysvallat ei menettäisi mitään, JOS he keskustelisivat kaikkein paatuneimpienkin Yhdysvallat-
vihamielisten ryhmien ja/tai maiden edustajien kanssa.

Rauhallinen keskustelu ei tarkoita eri ryhmien ja/tai maiden toiminnan oikeaa hyväksymistä.

Sisäpolitiikka on kuitenkin monesti myös ulkopolitiikkaa, jolloin kulloinenkin presidentti 
(Yhdysvallat) saa melkoisen arvosteluryöpyn keskusteltuaan joidenkin ryhmien ja/tai maiden 
edustajien kanssa.

ELI uusien avauksien tekeminen ulkopolitiikassa on todella kovan työn takana.

Mielenkiintoista on jatkossa seurata Ron ja Rand Paulin kannattajien näkemyksien kehittymistä 
liittyen eri ja/tai maiden edustajien kanssa käytävään keskusteluun.

UUTTA: Saako suora diplomatia erittäin laajan kannatuksen erilaisten ryhmien välille?

VANHAA: Nyt eri ryhmät kokeilevat keskustelua aseiden voimalla, vaikka oletankin eri 
taisteluiden päätyvän erilaisiksi jäätyneiksi konflikteiksi eri maissa.

UUTTA: Miten eri maiden jäätyneet konfliktit saadaan purettua rauhallisesti pois? Tähän minulla ei
ole vielä valmista vastausta.

976.2. Uudelleenarviointia / 10.4.2018

Olen monessa merkinnässä todennut, että vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä. Tämä on tilanne 
erilaisissa kriisimaissa kuten Afganistan, Libya ja Syyria.

Väittämä: Vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä!

Kysymys: Ketkä kannattavat enemmän diplomatia kuin sotaa – esimerkiksi Suomessa 
ja Yhdysvalloissa?
Kysymys: Onko meidän länsimaisten maiden sekaannuttava jokaiseen mahdolliseen 
(sisällis)sotaan?

Tunnetulla tavalla Ron ja Rand Paul ovat ainakin joiltain osin esittäneet hieman varovaisempaa 
ulko- ja turvallisuuspolitiikka.
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977. Mistä rahaa selainten kehittämiseen?

977.1. Merkintä 777: Selainvertailu / Markkinaosuus & RAHA / 
OSA 19 (A)

Päivitys 29.3.2017: OSA 19 on merkitty kahteen kertaan, joten tämä on OSA 19 (A).

9. heinäkuuta 2014 
777: Selainvertailu / Markkinaosuus & RAHA / OSA 19 (A)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_777

Yhdessä vaiheessa kokeilin eri selaimia, merkinnällä "Selainvertailu", ja näistä kokeiluista on 
jäänyt käyttöön seuraavat selaimet käyttöjärjestyksessä: Comodo Dragon, Opera, Firefox, Chrome, 
Internet Explorer.

Tähän voi linkittää kahden www-tilastoja tarjoavan virityksen www-sivut:

NetMarketShare → http://www.netmarketshare.com/
StatCounter → http://gs.statcounter.com/

Noista osoitteesta saa ajettua useamman kiinnostavan tilastotiedon.

Lyhyesti voi todeta, että selainpuolella Googlen selainviritelmä Chrome on noussut koko ajan.

Seurasin muutaman alaikäisen tietokoneen käyttöä, ja selaimena heillä oli järjestelmällisesti 
Chrome.

On varmaankin niin, että eri selaimilla voi olla vannoutuneet vakiokäyttäjät eri sukupolvissa, jotka 
eivät selainvalintojaan kovin äkkiä muuta.

Firefox on siinä mielessä mielenkiintoisessa tilanteessa markkinaosuuden laskettua merkittävästi. 
Tunnetulla tavalla Google maksaa Firefox-selaimen kehittämisestä selvää rahaa, koska Googlen 
hakukone on oletusarvoisesti mukana monella tavalla.

Riippuvuus yhdestä rahoittajasta on tietysti hyvin riskialtista pitkällä aikavälillä, ja Firefox-kehitys 
olisi turvatumpaa useamman ja/tai erilaisen rahoittajien avulla.

Erittäin epäsuosittu vaihtoehto on tietysti mainoksien näyttäminen selaimen jossain selaimen 
näkymässä.

Kuten aikaisemmin olen esitellyt, niin Comoda Dragon -selaimen olen viritellyt toimimaan ilman 
seuraavia: kuvat, evästeet, JavaScript, JAVA [ja] lisäosat/laajennukset.
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Toisin sanoen Comoda Dragon lataa vain tekstit ja sivun asettelut, ja kaikki muu on poissa selaimen
ikkunasta.

Kun saman sivun lataa uudelleen jollain muulla selaimella, niin erilaisia elementtejä voi olla yli 100
monessa tapauksessa.

Onhan siinä huima ero: 0 elementtiä vastaan esim. 100 elementtiä.

Mielenkiintoista on, että Comodo on julkaissut myös IceDragon-selaimen, joka perustuu Firefox-
virityksiin: http://www.comodo.com/home/browsers-toolbars/icedragon-browser.php

Itse ajattelisin niin, että Comodo tarjoaa kokonaisen tuoteperheen, jolla voi pitää erilaisia tietoturva-
asioita paremmin hallussa, ja yksi osa tarjontaa on yrityksen takaama turvallinen www-selain.

F-Secure tarjoaa tietysti myös joitain vastaavia ratkaisuja, mutta yritysten välillä on omat selvät 
erot.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NYT oli hyvin vähän uutta - kyllä joo.

Nyt voi merkitä aikakirjoihin, että 9. heinäkuuta 2014 voi olla jokin merkkipaalu Firefox-selaimen 
kehitykselle.

KYSYMYS 1: Onko Firefox-selaimen suosion laskeminen kuukausittain havaittavissa oleva ilmiö?

KYSYMYS 2: Pystyykö Firefox-selaimen kehittämiseen liittyvä säätiö etsimään uusia 
rahoitusmuotoja selainkehitykseen?

Mielenkiintoista on nähdä, että pystyykö säätiö keräämään erilaisia lahjoituksia riittävissä määrin.

JOS säätiö on jatkossa riippuvainen ainoastaan muiden kuin Googlen rahoituksen varassa, niin 
tietysti tämä vaikuttaa oikeasti palkatun väen määrään.

Tässä vaiheessa on vaikea tehdä mitään oikeaan osuvaa veikkausta.

Paljon jää vielä nähtäväksi.

977.2. Uudelleenarviointia / 10.4.2018

Joskus aikanaan Firefoxilla oli yli 28% markkinaosuus (perustuen StatCounter). Kirjoitushetkellä 
markkinaosuudet (perustuen StatCounter) olivat maaliskuun 2018 tilastoilla seuraavat: Chrome 
57.69%; Safari 14.79%; UC Browser 7.35%; Firefox 5.4%; Opera 3.65%; IE 3.13%.

Kysymys: Mihin Chromen määräävä markkinaosuus tulee johtamaan?
Kysymys: Pärjäisivätkö Firefoxin ja Operan kehittäjät Googlen yhteistyön loppuessa?

3382
3383
3384
3385
3386
3387
3388
3389
3390
3391
3392
3393
3394
3395
3396
3397
3398
3399
3400
3401
3402
3403
3404
3405
3406
3407
3408
3409
3410
3411
3412
3413
3414
3415
3416
3417
3418
3419
3420

3421

3422
3423
3424
3425
3426
3427
3428
3429

http://www.comodo.com/home/browsers-toolbars/icedragon-browser.php


93 / 728

978. Onko ajattelu vaikeaa vai helppoa?

978.1. Merkintä 778: Ajattelun voimasta / Moniajo (xviii)

10. heinäkuuta 2014 
778: Ajattelun voimasta / Moniajo (xviii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_778

Uutisvirroista on poimittuna tutkimus, jossa selvitettiin ihmisten kykyä olla omissa ajatuksissaan 
viidentoista (15) minuutin ajan.

Viisitoista (15) minuuttia oli monelle liikaa, ja he tekivät erilaisia sijaistoimintoja.

Artikkelin lisäksi sain kaivettua esiin mm. tilastojen sähköiset tiedostot, mitä voidaan pitää hyvänä 
asiana.

Sinällään tätä voi pohtia jälleen kerran moniajon harhan kanssa.

JOS väki ei kestä viittätoista minuuttia omissa ajatuksissaan, niin tämä tietysti vaikuttaa heidän 
tekemisiinsä.

JOS jokin tehtävä vaatii oikeasti esim. puoli tuntia keskittynyttä työaikaa, niin tietysti tässä tulee 
vaikeuksia joillekin ihmisille.

Tulee mieleen autismin kirjon mielenkiintoiset seuraukset, ja vähän riippuen henkilöstä on 
autismilla erilaisia ilmenemismuotoja.

Osasta autismin kirjon henkilöillä voi olla kykyä keskittyä hyvin johonkin yksittäiseen tehtävään, 
mikä riippuu tietysti henkilöstä.

Mikä motivoi ihmistä? Tästä on pari juttua.

Itse laskisin, että eri henkilöitä motivoivat eri asiat, mutta niiden kaivaminen osaksi käytännön 
toimintaa on tietysti hyvin hankala henkilöstöjohtamisen ongelma.

Paasto silloin tällöin voisi olla paikallaan? Mahdollisesti paaston jälkeen esimerkiksi lääkkeet 
voivat vaikuttaa paremmin. Asia vaatii luonnollisesti jatkoselvityksiä, ja asiasta ei ole tietenkään 
yksimielisyyttä.

Mielenkiintoista on myös ihmisten uskomuksiin liittyvät ilmiöt: Prometheus-leirit ja valitukset 
oikeuskanslerille. Mihin vetää rajat uskonnon, tieteen ja perinteiden välille?
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Yksi osa moniajon harhaa voi olla opintoihin liittyvät väärät toimintamallit, jotka eivät välttämättä 
edistä opintoja. Myös oman talouden raha-asioiden hoito voi olla retuperällä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Moniajo vaatii edelleen tarkempaa perehtymistä, ja lainatut artikkelit ovat hyvä alku.

EHKÄ pitäisi olla jotain yksinkertaisia välineitä kokeilla eri henkilöiden kyvykkyyttä 
keskittymiseen pidemmäksi aikaa.

Tietysti nämä yksinkertaiset välineet pitäisi kohdistaa eri-ikäisille henkilöille eri tavoin.

Toisaalta voi todeta, että ajattelu on kovaa työtä, ja vaatii sekin opettelua.

978.2. Uudelleenarviointia / 10.4.2018

Varmaankin omat kirjoitukset autismin suhteen taitavat koskea autismin kirjon lievempää päätä, 
jolloin lievän autismin ihmiset pärjäävät maailmassa. Toisaalta autismin vaikeammassa päässä 
ihmisillä on selviä vaikeuksia pärjätä tässä maailmassa. Hyvä esimerkki on Rintala (2016), jossa 
Asperger-syndrooman ihmiset kertovat omista kokemuksistaan. Tosin kirjan mukaan erillinen 
Asperger-diagnoosi katoaisi seuraavassa ICD-11 -luokituksen yhteydessä. Käsitin, että ICD-11 -
luokitus on ainakin kirjoitushetkellä kehityksen alaisena, jolloin luokiteltaisiin autismia omalla 
kirjoillaan.

Kysymys: Pystyvätkö autismin kirjon lievemmässä olevan henkilöt pärjäämään 
paremmin tehtävissä, joissa vaaditaan hyvää keskittymiskykyä muutaman tunnin 
ajaksi?

Varsinaisessa merkinnässä pohdittiin ihmisten kykyä pysyä omissa ajatuksissaan 15 minuutin ajan. 
Jos osa meistä ei pysty olemaan keskittyneenä edes 15 minuuttia, niin tietysti tämä voi aiheuttaa 
ongelmia soveltuvuuteen johonkin tehtävään nähden.

Kysymys: Ketkä meistä (vrt. autismin kirjon lievempi pää) pystyvät jatkossa 
keskittymään hyvin pidempiäkin aikoja?

Tuota hyvän keskittymisen kysymystä olen kysynyt eri merkinnöissä jo useamman kerran.

Toisaalta olen kirjoittanut erilaisista asioista, jotka nimenomaan häiritsevät keskittymistä erilaisilla 
tavoilla, mm. mielipidekirjoitukset 35 ja 68.

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68
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979. Erilaisten myyttien hellimistä

979.1. Merkintä 779: Yhdestä myytistä irtisanoutuminen

14. heinäkuuta 2014 
779: Yhdestä myytistä irtisanoutuminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_779

Ohessa on vain yksi linkki, joka koskee mm. pohjalaista rikollisuutta jollain aikavälillä.

Ns. puukkojunkkarien aika on tietysti oma kokonaisuutensa, jota pitäisi perata kriittisellä otteella.

Tietysti eri tahot haluavat helliä myyttejä, joiden todenperäisyyttä pitää tietysti tarkastella tarkasti 
arvioiden.

ITSE irtisanoudun kaikenlaisista turhista Etelä-Pohjanmaa-myyteistä.

Tarkasti ottaen Etelä-Pohjanmaa on täynnä aivan tavallisia ihmisiä, ja kaikenlaiset venkoilut pellon 
laidalla olevista [sopiva laatusana tähän] henkilöistä eivät enää pidä paikkaansa.

Tietysti myyttien helliminen on kivaa joillekin osapuolille.

979.2. Uudelleenarviointia / 10.4.2018

Erilaisia myyttejä on tietysti monenlaisia, ja esimerkiksi kirjat, näytelmät ja elokuvat voivat kehittää
ja ylläpitää joitain myyttejä elävänä. Eli viihteen voimaa ei pidä koskaan vähätellä. Eli tietysti 
Etelä-Pohjanmaan suhteen voidaan esittää erilaisia myyttejä, joista kaikkia minä en ole tarkemmin 
selvittänyt. 

Aikanaan kuuntelin esityksen koskien Etelä-Pohjanmaahan liitetyistä myyteistä. Itselleni luennossa 
oli muutama aihe, joita en ollut aikaisemmin tiennyt osana Etelä-Pohjanmaahan liitetyistä 
myyteistä. Esimerkiksi Suursillin suku (ja siihen liittyvät myytit) oli täysin uutta asiaa. Toisaalta 
selväksi tuli, että Jussi-paita on aika uusi keksintö.

Väittämä: Kirjojen, näytelmien ja elokuvien voimaa ei (näköjään) kannata 
kyseenalaistaa mitenkään.
Väittämä: Esimerkiksi kirjat, näytelmät ja elokuvat voivat kehittää ja ylläpitää joitain 
myyttejä elävänä.
Väittämä: Myyttien helliminen on tietysti osa ihmisten toimintaa.
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980. Yksi puhelinnumero / Euroopan Unioni

980.1. Merkintä 780: EU / Yhdysvallat / Suhteiden 
moninaisuus / EU/3

14. heinäkuuta 2014 
780: EU / Yhdysvallat / Suhteiden moninaisuus / EU/3

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_780

Ohessa on linkkilista, josta voi pohtia EU:n erityisyyttä ja Yhdysvaltojen erityisyyttä.

Ohessa on muutama linkki erityisesti EU:n ja osaksi Yhdysvaltoja koskevia linkkejä:

* NSA:n vakoilusta asiaa
* EU:n ja Japanin suhteet
* Euroopan parlamentin kolmiliitto
* Ranskan senaatin vaatimukset internetistä
* Facebook ja yrityskaupan kyselyt
* eri maiden hallintojen tietotekninen etumatka
* Kiina ja EU: uskontojen asema
* IRAN ja EU: pakotteiden määrä ja laatu
* EU:n vaatimien tilastojen paikkansapitävyys.

Lisäksi on muutama PDF, joita voi kuvata seuraavasti:

* EU:n vaalimat perusoikeudet ja poliisiyhteistyö Yhdysvaltojen kanssa?
* antibiooteille vastustuskykyiset bakteerit?
* neutraali ja avoin internet?
* yksityisyritysten harrastama vakoilu?

Huh-huh.
Lyhyesti todeten EU:n vaikutusten määrä ja laatu on hyvin laaja kokonaisuus.

Aikaisemmin olen todennut, että EU:n ja muiden valtioiden toiminta on monesti monimutkaisten 
sopimusten laatimista. Esimerkkinä on Sveitsin ja EU:n monenlaiset kahdenväliset 
yhteistyösopimukset

Lyhyesti voi todeta, että joillain alueilla yhteistyön tekeminen voi olla helpompaa tai vaikeampaa 
riippuen asiasta.

Tilastot ja niiden paikkansapitävyys on tietysti tärkeä asia. Eli tilastoyhteistyö voi joskus olla 
onnistunutta, jolloin eri maiden tilastot voidaan yhdentää eurooppalaisiksi tilastoiksi.
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Voisi olettaa, että erilaisten tarttuvien tautien osalta voi olla EU:n laajuista ja Yhdysvaltojen 
laajuista viranomaistoimintaa, vrt. European Centre of Disease Prevention and Control (ECDC) ja 
Centers for Disease Control and Prevention (CDC).

Toisaalta tutkimusta ja tiedettä on ehkä helpompia järjestää eri sopimuksissa, koska yleensä ottaen 
lähes kaikki toimijat pitävät tiedettä ja tutkimusta tärkeänä.

Sitten on vaikeammat aiheet, kuten poliisiyhteistyön ja kansalaisoikeuksien turvaamisen vaikeat 
osa-alueet. Esimerkkejä voivat olla erilaisten rekisterien yhteiskäyttö ja yhteiset kansainväliset 
operaatiot.

Jotkut maat ovat esittäneet EU:n toiminnan rajoittamista joiltain osin.

EN tietysti kiellä keskustelua EU:n toiminnan laadusta ja määrästä - saahan sitä keskustella vapaasti
mistä haluaa.

ITSE lähtisin näistä rajoituskeskusteluissa liikkeelle näistä helpommista politiikan lohkoista - esim. 
tilastot, tiede, tutkimus ja tarttuvat sairaudet. Vähän samaan tapaan kuin laajennusneuvotteluissa on 
omat hankkeet kullekin politiikan lohkolle.

Olisiko termi "tarkentavat neuvottelut" sitten oikea sana EU:n toiminnan rajoituksia ajaville 
henkilöille ja toimijoille.

Sitten vaikeammat aiheet vaativat tietysti enemmän aikaa ja ponnisteluja kartoittamaan EU:n 
toiminnan rajoituksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tämä on kolmas merkintä (EU/3) erityisesti EU-aiheisiin keskittyvänä.

EU:n ja muiden ylikansallisten viritelmien luonnetta on jatkossa seurattava tarkemmin.

EU-seuranta on ollut hyvin yleistä, ja erilaisten EU:ssa valittujen toimintalinjojen ja erilaisten 
ehdotettujen toimintalinjojen on tehtävä tarkempaa seurantaa.

Tunnetulla tavalla on lausuntojen sivulla (sivu tässä linkissä) on lausuntoja erityisesti erilaisista 
tietotekniikan ilmiöistä.

VANHAA – EU:n toimielimet järjestävät hyvin eri tavoin erilaisia kuulemisia.

UUTTA – EU:n ja muiden ylikansallisten [yhteisöjen] toiminnan seurantaa on tarkennettava.

UUTTA – EU-seurannassa on eriteltävä tarkemmin joitain poliitikoita (policy in English), ja 
erikseen vielä EU:n suhteen käytävää poliittista keskustelu (politics in English).

UUTTA – Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) osalta on (Review of the balance of competences) 
sivusto, jossa on mahdollista käydä läpi heidän tekemää työtä EU:n toiminnasta.
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Nyt voisi käydä läpi Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) kyselyiden tulokset läpi niitä 
politiikkalohkoilta, jotka oikeasti kiinnostavat.

14. heinäkuuta 2014 tilanteessa oli vielä joidenkin virallisten kyselyiden osalta aikaa lausunnon 
laatimiseen.

Kyselyiden tuloksien (Review of the balance of competences) läpikäynti voi olla mielenkiintoinen 
harjoitus.

980.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa Yhdistyneen kuningaskunnan kansanäänestyksen tulos, jolloin 
Yhdistynyt kuningaskunta (UK) on virallisesti lähtenyt tekemään eroa Euroopan Unionista.

Kysymys: Miten Yhdistyneen kuningaskunnan pitäisi järjestää jatkossa tehtävä 
yhteistyö Euroopan Unionin kanssa?
Kysymys: (Kerraten aikaisempiin merkintöihin nähden) Pysyisikö Yhdistynyt 
kuningaskunta kuitenkin Euroopan talousalueen (ETA) jäsenenä?
Kysymys: (Kerraten aikaisempiin merkintöihin nähden) Järjestääkö Yhdistynyt 
kuningaskunta yhteistyön Euroopan Unionin kanssa aina erillisillä sopimuksella 
liittyen (vrt. Sveitsi) Euroopan Unionin lainsäädännön lukuihin?

Soft Brexit? Hard Brexit? Tuollaiset termit ovat tulleet vastaan koskien Yhdistyneen 
kuningaskunnan Euroopan Unionista eroamiseen. Oman arvion mukaan eroneuvotteluihin liittyvät 
yksityiskohdat aiheuttavat kaikenlaista vääntöä perustuen liittyen Euroopan Unionin lainsäädännön 
eri lukuihin. Tavallaan eroneuvottelut tarkoittavat Euroopan Unionin lainsäädännön lukujen 
käymistä käänteisessä järjestyksessä.

Kysymys: Millaisia sisäisiä riitoja aiheuttavat Yhdistyneen kuningaskunnan 
eroneuvotteluihin liittyvät (ikävät) yksityiskohdat?

Oma veikkaus on, että jokainen Euroopan Unionin lainsäädännön lukujen käsittely on täynnä hyvin 
erilaisia yksityiskohtia, joiden käsittely Yhdistyneen kuningaskunnassa on tietysti poliittisesti hyvin 
vaikeaa. Eri politiikoilla on omat ajatuksensa koskien erilaisia yksityiskohtia.

Aikanaan Henry Kissinger totesi ääneen, että Eurooppaan ei ollut yhtä puhelinnumeroa, jolloin olisi
voinut neuvotella yhtä aikaa useamman Euroopan maan kanssa. Aikanaan on perustettu Unionin 
ulkoasioiden ja turvallisuuspolitiikan korkea edustajan virka, jolloin Euroopan Unionin ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa johtaa yksi henkilö. Eli ainakin Euroopan Unionin osalta olisi yksi 
puhelinnumero, johon voisi soittaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaan liittyen.

Yksi hyvä esimerkki on 7 ASEM (Asia-Europe Meeting), johon kirjoitushetkellä kuului 53 
osapuolta, joista yksi osa on 30 eurooppalaista valtiota, jolloin Euroopan Unionin ulkopuolisista 
maista mukana ovat myös Norja ja Sveitsi. Eli tietysti Yhdistynyt kuningaskunta voisi tietysti 
jättäytyä pois tällaisesta yhteistyömuodosta.

Eli oikeita kysymyksiä on tässä vaiheessa enemmän kuin oikeita vastauksia.

7 http://www.aseminfoboard.org/  
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981. Opiskelijaelämää ja oikeaa oppimista

981.1. Merkintä 781: Yliopistojen paremmuudesta / 
Koulutususko

14. heinäkuuta 2014 
781: Yliopistojen paremmuudesta / Koulutususko

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_781

Eri vaiheissa olen kritisoinut yliopistojen tehotonta opetustyyliä.

Linkkilistassa on juttua kesäyliopistojen tarjoamien kurssien tehokkuudesta.

Lyhyesti sanoen onnistuneella kesäyliopiston tehokurssilla voidaan mennä läpi sama aineistomäärä 
ja ehkä sama lähiopetuksen tuntien määrä verrattuna perustavalliselle yliopiston kurssille, jossa 
opetus on hajotettu kokonaisen lukukauden ajalle.

Sitten on koko joukko suomalaisia yliopisto-opiskelijoita, joiden opinnot eivät etene.

Toisaalla on linkkiä eri yliopistojen paremmuuteen, ja Harvard on [esimerkki] hyvin rikkaasta ja 
hyvin arvostetusta yliopistosta.

Toisaalta on linkkiä seksuaaliseen ahdisteluun yhdysvaltalaisissa yliopistoissa. Suomeksi sanon 
kampusalueella voi tapahtua raiskauksia.

Kova tosiaasia on, että eri opiskelijoilla on Suomessakin erilaiset lähtökohdat, ja tämä vaikuttaa 
hyvin eri tavoin opiskelijoiden opintojen etenemiseen.

Mielenkiintoinen lähtökohta on kaksikielisillä henkilöillä, koska tietysti kaksikielisyydellä on omat 
myönteiset ja kielteiset seurauksensa.

Aikaisemmin on jo moneen kertaan todettu, että myös yliopistoissa esiintyy oikeasti kiusaamista, ja 
eri opiskelijat voivat olla alttiimpia kiusaamiselle.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Olen jo moneen kertaan kirjoittanut erilaisien koulutushärveleiden vastaamattomuudesta 
opiskelijoiden oikeaan kykyyn opiskella ns. vapaassa akateemisessa ympäristössä.

Tosiasiassa pitäisi olla joku 2+2+1-järjestelmä, jolloin pari ensimmäistä vuotta hakataan 
perusopintoja kasaan. Tästä kahden vuoden härvelistä voisi aivan hyvin antaa suomalaisen 
todistuksen, ja se ei vielä mitenkään loukkaisi Bologna-prosessia.
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Sitten seuraavat 2 vuoden härvelit voisivat jo sisältää hieman erilaisia valinnaisia opintoja, jolloin 
opiskelijoilla olisi alustava käsitys omasta opiskeltavasta alueesta. Tämä vastaisi Bologna-prosessin
mukaisia alemman tutkinnon vaatimuksia.

Viimeinen vuosi voisi olla enemmän päättötöiden tekemiseen varattua aikaa, jolloin voi ehkä/vielä 
paikata jotain puuttuvaa palikkaa, mutta lopulta opinnot päättyisivät oikeaan päättötyöhön.

Monelle opiskelijalle riittäisi aivan hyvin alempi tutkinto, ja ylempi tutkinto ei välttämättä edes 
kiinnosta osaa opiskelijoista. Kun yksityinen sektori välittää vähemmän muodollisista tutkinnoista, 
niin alempi tutkinto on monelle ihan hyvä suoritus.

Edellä oleva oli vain vanhan toistoa.

Sitten olen kirjoittanut useamman kerran erilaisista lukuvuoden kestävistä tehokoulutuksista, jossa 
koulutusta on lähtökohtaisesti klo 8.00-16.00 koko lukuvuoden.

Paljon puhutaan elinikäisestä oppimisesta, mutta tähän ei anneta mahdollisuuksia, koska koulutus 
järjestetään niin tehottomasti - erityisesti yliopistoissa.

Lukuvuoden mittaisiin tehokoulutuksiin olisi helpompaa irrottautua verrattuna johonkin viiden 
vuoden koulutuksen härveliin.

LISÄKSI voi todeta, että vuoden tehokoulutuksia olisi helpompi perustaa ja lopettaa riippuen 
jonkun alueen elinkeinokehityksen seurannaisena.

TIETYSTI herää väittämiä, että esim. maakunnissa perustettaisiin turhaan tällaisia vuoden 
tehokoulutuksia, ja myös niiden lopettaminen olisi kovan väännön takana.

Tosiasiahan on, että ammattikorkeakoulut karkasivat käsistä, ja esimerkiksi tradenomeja on 
koulutettu käsittääkseni liikaa.

JOS lähtökohdaksi näiden lukuvuoden tehokoulutuksille asettaisin tietyt ja tiukat kriteerit, niin niitä 
voisi toteuttaa alueittain.

Näille vuoden tehokoulutuksille pitäisi tehdä kansallinen selvitys, ja luoda joku järjestelmä, jossa 
koulutushenkilöstö valittaisiin.

JOS yksi yksittäinen kouluttaja voisi opettaa viikon jossain tehokoulutuksessa, niin tietysti hän voisi
työskennellä esim. kolmessa tehokoulutuksessa, ja neljäs viikko olisi varattu vapaa-aikaan. Ja 
voisihan se opiskelijoiden opintoaika olla klo 8.00-16.00 maanantaista torstaihin, jolloin viimeisen 
päivän voisi opiskella itsenäisesti.

Näitä viikon tehokkaan koulutuksen järjestäviä henkilöitä pitäisi olla tietysti tiedossa, jotta heitä 
voitaisiin siirtää eri koulutuspaikkakuntien välillä. JOS opetus olisi järjestettynä esimerkiksi 
maanantaista torstaihin (klo 8.00-16.00) kouluttajan ollen viikkokunnassa, niin tämä olisi yksi 
mahdollisuus.

Tietysti kävisi niin, että parhaat kouluttajat erottuisivat joukosta, ja parhaat kouluttajat voisivat 
kiertää näissä yhden viikon tehokoulutuksissa eri puolilla maata.
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JA nämä lukuvuoden tai lukukauden mittaiset koulutukset voitaisiin ajaa perustuen eri alueiden 
vaatimuksiin. TIETYSTI pitäisi olla valvonta päällä, että koulutukset perustuisivat oikeasti jonkin 
alueen oikeisiin työvoiman tarpeisiin, ja turhia koulutuksia ei järjestettäisi ollenkaan.

981.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Eri vaiheissa olen kritisoinut yliopistojen tehotonta opetustyyliä. Kuten varsinaisesta merkinnästä 
selviää, niin myös yliopistojen koulutukset voivat joskus olla tehokasta kontaktiopetusta – 
esimerkiksi kesäyliopistot ja avoin yliopistokoulutus.

Itse kävin Seinäjoen vaiheen aikana (1998-2001) useamman kurssin tehokkaana 
kontaktiopetuksena, jolloin koko koulutusputki (TEK 3 tai TEK III) vedettiin läpi n. parin vuoden 
aikana suunnattuna erityisesti aikuisopiskelijoille.

Väittämä: Myös yliopisto-opintoja voidaan viedä läpi tehokkaina ja lyhyinä 
kontaktiopetuksen opintojaksoina.

Koulutusputken (TEK 3 tai TEK III) vuoksi minulla oli melkoinen kasa yliopisto-opintoja kasassa, 
jolloin Tampereen vaiheen aikana (2001-2004) suoritin mm. puuttuvia syventäviä opintoja, joitain 
vapaaehtoisia opintoja sekä [tein] tietysti [opinnäytteen] (Pro gradu).

Eli tietysti opetus Tampereen vaiheen aikana vietiin läpi (ns.) emoyliopistolla vallitsevien 
käytäntöjen mukaisesti, jolloin joku kurssi vietiin läpi kokonaisen lukukauden aikana. Eli opintoja 
piti käydä melkoisen hitaasti verrattuna Seinäjoen vaiheeseen nähden. Tässä kohtaa ei tietysti 
kannata syyllistää liikaa ketään, koska tietysti yliopistoissa vedetään läpi opintojaksoja vallitsevalla 
hieman hitaammalla tyylillä, jolloin ei ole tietoa muista opetusmuodoista.

Toisaalta kävin Tampereen vaiheen aikana erilaisissa tilaisuuksissa, jolloin suurin osa tilaisuuteen 
osallistuvista opiskelijoista oli päässyt tietysti lukiopohjalta yliopisto-opiskelijaksi. Itse huomioisin, 
että joillain opintojaksoilla oli mukana myös joitain aikuisopiskelijoita, ja keskustelut heidän olivat 
tietysti avartavia. Eli aikuisopiskelijat eivät enää halunneet viettää reipasta opiskelijaelämää 
esimerkiksi alkoholia käyttämällä, mikä taas saattoi olla nuorempien yliopisto-opiskelijoiden 
toimintaa.

Tähän liittyen vastaan on tullut seuraavia: Lankinen (2011a, 2011b); Viitaniemi, S. (2011). Eli aivan
kaikki yliopisto-opiskelijat eivät haluaisi viettää liian reipasta opiskelijaelämää. Lisäksi yksinäisyys 
voi vaivata joitain yliopisto-opiskelijoita.

Väittämä: Kaikki yliopisto-opiskelijat eivät halua viettää liian reipasta 
opiskelijaelämää.

[Top] Party school? Tuollainen termi on tullut vastaan koskien Yhdysvaltojen yliopistoja. Eli 
joissain yliopistoissa vietetään hyvinkin reipasta opiskelijaelämää alkoholin ja huumeiden voimalla.
Lisäksi eri yliopistoja (Top Party school) on arvioitu eri tavoin perustuen opiskelijoiden reippaan 
opiskelijaelämän arviointiin. Toisaalta vastaan tuli (stone-cold sober) lista yliopistoista, jotka on 
arvioitu opiskelijaelämän kannalta hyvinkin raittiiksi.

Kysymys: Onko suomalainen opiskelijaelämä liian reipasta eri yliopistoissa?
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982. Keskeytysten vaikutukset eri oppilaitoksissa

982.1. Merkintä 782: Todisteiden kokoelma / Keskeytykset / 
Moniajo (xix)

15. heinäkuuta 2014 
782: Todisteiden kokoelma / Keskeytykset / Moniajo (xix)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_782

Tähän merkintään voi koota muutaman moniajoa koskevan uutisen:

* väki veivaa (kännykkä)verkossa ajaessaan autoa
* jotkut jopa kirjoittavat tekstiviestiä ajaessaan autoa
* nuoret ja liikenneturvallisuus vaikeana yhdistelminä

Toisaalta koulutususkosta on pari linkkiä. Suomalaiset [ovat] valmiita maksamaan veroa 
koulutuksesta. Opintotuen kestolle on asetettu erilaisia uusia määräyksiä - käytännössä 
opintotukikuukausien määrälle.

Toisaalta ihmiset ovat erilaisten sähköisten välineiden käyttäjiä, ja esimerkkinä on tylsän televisio-
ohjelman ja napostelun yhtäaikaisuus.

Toisaalta on linkki psykopaattiseen käytökseen. Psykopatian (asteikon) osalta en ole tehnyt 
laajempaa katsausta liittyen rationaalisuusolettamaan.

Selvää on, että kännyköiden lisääntynyt käyttö ajaa esiin uusia ja/tai vaikeita sivuvaikutuksia, 
joiden kanssa erilaiset toimijat joutuvat painimaan.

Peruskoulussa pitäisi ottaa käyttöön joka luokkahuoneeseen lyijylaatikko, johon tunnin alussa 
[laitetaan] kännykät häiritsemästä. Selvää on, että oppilaat voisivat ahdistua merkittävästi kännykän
poissaolon seurauksena.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EN ole aikaisemmin julkisuuteen ehdottanut lyijylaatikkoa jokaiseen peruskoulun luokkaan.

Varmasti olisi niin, että suuri osa opiskelijoista voisi valittaa lyijylaatikon käyttöä jonkinlaisena 
yksityisyyden loukkauksena.

Mutta selvästi on rakennettava erilaisia uusia ratkaisuja, joilla kaikenlaiset turhat keskeytykset 
saadaan hallintaan.
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Toisaalta olen joskus (muistaakseni) kirjoittanut teknologian aiheuttamasta ahdistuksesta.

UUTTA: koulumaailma tarvitsee aivan selvästi oman käytännön moniajon hallintaan, koska yksi 
osa peruskoulua on keskittyneeseen tekemisen oppiminen.

VANHAA: erilaisten keskeytysteknologioiden oikeaan hallintaan tarvitaan uusia ratkaisuja.

UUTTA: ilmeisesti tarvittaisiin selkeä hanke, jossa kartoitettaisiin ihmisen persoonallisuuspiirteitä 
verrattuna keskeytysteknologiaan.

982.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Eri yhteyksissä olen kirjoittanut moniajon (multitasking) ongelmasta, jolloin eri henkilöt voivat elää
jatkuvien keskeytysten keskellä perustuen eri laitteiden ja sovellusten ominaisuuksiin.

Erilaisissa kirjoituksissa olen todennut moniajon olevan harhaa, koska ihminen voi keskittyä 
kunnolla vain yhteen tehtävään kerrallaan.

Lisäksi olen todennut esimerkiksi yhden A4-sivun kirjoittamisen olevan joillekin meistä hyvinkin 
vaikeaa, koska tällöin pitäisi keskittyä kunnolla yhteen tehtävään.

Toisaalta olen kirjoittanut keskeytysteknologiasta, koska erilaiset päivitykset yms. aiheuttavat 
jatkuvasti keskeytyksiä.

Näiden syiden vuoksi olen ehdottanut keskeytysteknologioiden standardointia, jolloin yhdellä 
toiminnolla saisi laitettua kiinni useampia palveluita (vrt. sosiaalinen media) kiinni yhtäaikaisesti.

Kysymys: Olemmeko liian riippuvaisia joistain sähköisistä palveluista (vrt. sosiaalinen 
media)?
Kysymys: Ovatko jotkut meistä menettäneet keskittymiskykyä?
Kysymys: Pitääkö joskus tulevaisuudessa erikseen harjoitella keskittymiskykyä?
Kysymys: Ketkä meistä pystyvät tekemään joitain tehtävää keskittyneesti ilman 
häiriötä?
Kysymys: Millaisia pitkäaikaisia seurauksia on jatkuvasta sähköisten palveluiden (vrt. 
sosiaalinen media) jatkuvan käytön vuoksi?

Nämä ovat tietysti erittäin hyviä kysymyksiä, joihin pitää kaivaa/etsiä vastauksia erilaisissa 
asiayhteyksissä. Itselläni ei ole vielä vastauksia kaikkiin kysymyksiin, joten osasta omat arviot 
perustuvat arvauksiin.

982.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Aikaisemmin esitetyt kysymykset ovat edelleenkin hyvin ajankohtaisia. Oman arvion mukaan osa 
erilaisten sähköisten palveluiden käyttäjistä kyllä tiedostaa ongelmat keskittymiselle. Toisaalta 
luopuminen erilaisista sähköisistä palveluista (esim. sosiaalinen media) voi olla vaikea toteuttaa, 
jolloin on pakotettu tarve tai pakko olla kiinni erilaisissa sähköisissä palveluissa (esim. sosiaalinen 
media).
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983. Puoluekokousaloitteiden merkitys?

983.1. Merkintä 783: Mielenkiintoinen avaus / 
Puoluekokousaloitteet

15. heinäkuuta 2014 
783: Mielenkiintoinen avaus / Puoluekokousaloitteet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_783

Ohessa on vain yksi linkki, jonka taustalla on Kansallisen Kokoomus rp:n nykyinen puoluesihteeri 
Taru Tujunen.

Hän pohti ääneen (julkisuuteen saakka) vapaata aloiteoikeutta myös puolueen ulkopuolisille 
henkilöille.

Mielenkiintoinen ajatus sinänsä.

Tässä kohtaa voi muistuttaa, että arkistoin vapaaseen käyttöön tekemäni puoluekokousaloitteet 
(2010 ja 2014) lausunnoksi 58.

FI: Lausunto 58: Puoluekokousaloitteet / 2010 ja 2014 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

Voisihan tuollaista vapaata aloiteoikeutta kokeilla useampi puolue seuraavan puoluekokouksen 
yhteydessä.

Mielenkiintoista olisi tietysti nähdä useamman puolueen esitys aloitevastauksesta 
puoluekokoukselle; tällöin aloite voisi tosiaan olla tekstinä täysin sama kaikille puolueille.

OMA huomio: voisihan tällaista kokeilla - ainakin kerran. 
UHKA: tuleeko erilaisia aloitteita aivan järjettömät määrät?
MAHDOLLISUUS: puolue voi antaa hyvät vastaukset kaikkiin aloitteisiin, mikä voisi olla hyvää 
opastusta puolueen valitsemiin toimintalinjoihin.

OMA tuomio: Jokainen puolue voisi kokeilla tuota ainakin kerran.

Kokeilusta voisi ottaa erilaisia oppeja laajemminkin.

983.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018
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Oman havainnon mukaan puoluekokouksen valmistautumisen työläin tehtävä taitaa monesti olla 
vastauksien kehittäminen erilaisten puoluekokousaloitteiden vuoksi.

Itse olen tehnyt puoluekokousaloitteita vuosina 2010, 2014, 2016 ja 2018. Vuoden 2018 
puoluekokouksen osalta aloitteet ovat kirjoitushetkellä käsiteltävinä (puoluekokous 8.-10.6.2018). 
Mielenkiintoista on tietysti nähdä aikanaan vuoden 2018 puoluekokouksen lopulliset 
puoluekokousvastaukset.

Olisiko puolueen ulkopuolisille henkilöille annettava mahdollisuus tehdä puoluekokousaloitteita? 
Tämä vaihtoehto voi johtaa vielä suurempaan aloitteiden määrään. Tietysti tätä asiaa voisi kokeilla 
muutaman kerran eri puolueiden puoluekokousta varten.

Kysymys: Voisivatko eri puolueet kokeilla myös puolueen ulkopuolelta tulevien 
puoluekokousaloitteiden käsittelyä?

Oman havainnon mukaan osa puoluekokousaloitteista ja puoluekokousvastauksista osoittaa 
puolueen aatetta melko hyvin. Eli tässä mielessä puolueen ulkopuolelta tulevien 
puoluekokousaloitteiden määrä ja laatu olisi tietysti mielenkiintoinen aihe selvitettäväksi. Tämä 
toimintamalli mahdollistaisi tietysti saman asian kysymistä kerrallaan useammalta puolueelta.

Kysymys: Mikä on puoluekokousaloitteiden ja puoluekokousvastauksien oikea 
merkitys?

983.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Tein yhden puoluekokousaloitteen vuoden 2020 puoluekokoukseen. Nähtäväksi jää, että teenkö 
vielä aloitteita vuoden 2022 puoluekokoukseen.

Arkistollisista syistä tähän kohtaan pitää lisätä vuosien 2018 ja 2020 puoluekokousaloitteiden 
tekstien ja vastauksien linkit.

FI: Lausunto 127: Puoluekokouksen (2018) vastaukset
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_127

FI: Lausunto 168: Vuoden 2020 puoluekokouksen aloite
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_168

JOS olisi todella hyviä suhteita kaikkiin puoleisiin, niin olisi tietysti mahdollista lähettää sama 
puoluekokousaloite useamman puolueen puoluekokoukseen.

Erityisesti sähköiseen äänestykseen liittyvien aloitteiden suhteen voi todeta puoluekokousaloitteiden
käsittelijöiden uskovan aivan vilpittömästi sähköiseen äänestykseen, vaikka monessa aloitteessa on 
osoitettu hyvin paljon erilaisia ongelmia sähköiseen äänestykseen liittyen. Vahva usko voittaa 
terveen järjen näissäkin asioissa – ei sinänsä mitään uutta asiaa.

Väittämä: Usko sähköisen äänestyksen autuuteen voi olla hyvin voimakasta!

Sähköisen äänestyksen vastustamiseen olen laatinut oman www-sivun:
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html
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984. Avoimet horisontaaliset standardit

984.1. Merkintä 784: Avoin / Suljettu / Standardisota / 
Ratkaisu?

15. heinäkuuta 2014 
784: Avoin / Suljettu / Standardisota / Ratkaisu?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_784

Oheisessa linkkilistassa on listattu erilaisia (tieto)tekniikan ilmiöitä ja listattu erilaisia seurauksia 
tietotekniikasta.

Tähän jotain lyhyesti:

* Facebook - tekeekö onnettomaksi?
* tietoturva retuperällä eri yhteisöissä?
* Suomen tietoyhteiskunta-arvosana?
* tietohallinnon jälkijättöisyys vaatimuksiin nähden?
* isot data-aineistot - mitä tehdä?
* tietokonerikollisuus pyörittää isoja rahasummia?
* onnistuuko sähköinen allekirjoitus koskaan?
* onko ohjelmoinnin opetus ala-asteella tarpeellista?
* median ja populismin yhteenliittyminen?
* onko ison kaupungin mahdollista siirtyä avoimiin ratkaisuihin?
* vapaa-ajan ja työajan tekninen yhdentyminen?
* pysyykö Suomi tietoturvallisuuden kärkimaana?
* faksi ei suostu häviämään?
* lyövätkö sähköautot läpi?
* avoimen ohjelmistojen markkinaosuudet?
* tietotekniikan ostoksien veivaaminen Markkinaoikeudessa?
* Euroopan komission tuskailu tietotekniikkahankinnoissa?
* tavaroiden internet (Internet of Things) ja standardointisota?
* tietoliikenne tehokkaaksi syrjäseuduilla?
* Googlen isot investoinnit uusiin teknologioihin myös Euroopassa?

OMA tietotekniikan seuranta [on] erityisesti avoimien tekniikoiden onnistumisten ja 
epäonnistumisien [seurantaa].

Lisäksi on hyvä tarkastella erilaisia (sivu)seurauksia avoimien teknikoiden oikeasta käytöstä.

Oma arvio on, että avoimet tekniikat ovat tulleet jäädäkseen, mutta niiden levinneisyys erilaisilla 
tietotekniikan osa-alueilla voi olla hyvinkin vaikeaa.
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Hyvä esimerkki on, että LINUX ei ole ainakaan vielä saanut merkittäviä markkinaosuuksia ns. 
perinteisissä työpöytäkoneissa. Toisaalta LINUX on vallannut alaa supertietokoneissa ja erilaisissa 
mobiililaitteissa.

Itselläni on PocketBook-lukulaite, ja se pyörii LINUX:n päällä, vaikkakin PDF-lukujärjestelmä voi 
perustua kaupalliseen tekniikkaan.

Erilaiset yhteisöt ovat tehnet hyvin erilaisia [ratkaisuja] tietotekniikan suhteen, joten eri yhteisöjen 
kyvykkyys käyttää avoimia tekniikoita vaihtelee rajusti.

Linkkilistassa on linkkiä tavaroiden/asioiden internetin (Internet of Things, IoT) 
standardointivirityksiin.

Olisi tietysti ollut hienoa, että olisi vain yksi tavaroiden/asioiden internetin (Internet of Things, IoT)
standardointiviritys.

Linkkilistan mukaan näitä tavaroiden/asioiden internetin (Internet of Things, IoT) 
standardointivirityksiä voi olla jopa neljä (4).

Standardisota jossain "uudessa" tietoteknisessä ratkaisussa ei ole mikään uutuus - standardisota on 
koko ajan käynnissä.

Linkkilistauksen osalta voi todeta, että lähes jokaiseen linkkilistan kohtaan on tarjolla sekä 
suljettuja että avoimia ratkaisuja.

Pieni esimerkki on ajatus opettaa ohjelmointia jo peruskoulussa. Tästä herää muutama kysymys: 1) 
millaisilla laitteilla opetus tehtäisiin, 2) mikä olisi valittu ohjelmointikieli ja 3) mikä olisi valittu 
ohjelmointiympäristö?

Eli ajatus opettaa ohjelmointia jo peruskoulussa aiheuttaa melkoisen standardisopan ja koko joukon 
valittavia tekniikoita.

ELI ajatus opettaa ohjelmointia jo peruskoulussa vaatisi kunnollisen selvityksen ja erilaisten 
tekniikoiden kokeilun tarpeen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Standardisodissa ei siis ole mitään uutta - kuten todettuna linkkilistankin perusteella.

ONKO minulla mitään uutta sanottavaa standardisotiin?

Joskus on tilanne, jossa voidaan tehdä oikeasti kaikki tekniset perusratkaisut perustaen kaikki 
ratkaisut avoimiin tekniikoihin.

Tosiasia on, että monessa yhteisöissä siirtyminen avoimiin ratkaisuihin on vaikeampaa.

Suomessa voisimme tehdä jonkinlaisen selvityksen apuvälineen avoimien tekniikoiden 
soveltamisesta yhteisöön, joka ei pysty heti siirtymään avoimiin tekniikoihin.
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Eri yhteisöt voisivat käyttää tuota apuvälinettä arvioimaan nykytilannetta, jolloin läpikäytynä olisi 
esimerkiksi 100 kysymystä ja 100 vastausta eri aihealueilla.

Kysymysten ja vastausten perusteella yksittäinen yhteisö voisi aloittaa hallitun ohjelman avoimien 
tekniikoiden soveltamisesta pitkällä aikavälillä.

Jokin yhteisö pystyisi siirtymään esimerkiksi sähköpostiohjelmassa avoimiin tekniikoihin.

Toisena esimerkkinä luonnollisesti olisi erilaisten toimisto-ohjelmistojen vertailut, jolloin voisi olla 
mahdollista siirtyä tältä avoimiin tekniikoihin.

Kummastakin aihepiiristä voisi rakentaa kysymyspatteriston, esim. 25 kysymystä kumpaankin 
aiheeseen (sähköposti ja toimisto-ohjelmat).

ONGELMA: Mikä taho ottaisi vastuun tällaisista kysymys-vastaus -listojen kehittämisestä?

Tässä olisi aivan selvä kehittämiskohteen mahdollisuus.

Pienillä yhteisöillä ei ole varaa palkata kalliita konsultteja, joten valmiit kysymys-vastaus -listat 
voisivat auttaa pienempien yhteisöjen elämää.

984.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018
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Olen kannattanut laajasti avoimia horisontaalisia standardeja, jolloin erilaiset vertikaaliset ratkaisut 
voivat olla suljettuja tai avoimia riippuen kustakin tietotekniikan osa-alueesta.

Väittämä: Avoimet horisontaalit standardit mahdollistavat avoimien ja suljettujen 
ratkaisujen laadun paremman vertailun.
Väittämä: Erilaisten standardien välillä on käynnissä koko ajan standardisotia.
Väittämä: Osa tietoteknisistä ratkaisuista voi olla horisontaalisia.
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985. Tietokoneiden tehokkuuden vaatimukset

985.1. Merkintä 785: Kuusi pitkää vuotta / PC->Mobile / G

16. heinäkuuta 2014 
785: Kuusi pitkää vuotta / PC->Mobile / G

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_785

Oheisen linkkilistan yhdistävä tekijä on PC:n aseman muutos eri tavoin.

Linkkilistasta voi tehdä mm. seuraavia johtopäätöksiä.

* Microsoft-korporaatio pitää kulunsa kurissa!
* mahdollisesti irtisanomia tulee myös Suomeen?
* kuinka paljon PC-myynti tulee laskemaan?
* Microsoft-ohjelmien ajo toisissa käyttöjärjestelmissä?
* jotkut toimijat laajentavat tarjontaansa myös LINUX-järjestelmiin
* onko Windows 8 iso epäonnistuminen?
* XP:n hävittäminen kestää oman aikansa!
* saavatko mobiililaitteet enemmistön ohjelmistojen tarjonnasta?
* ohittaako tablettimyynti PC-myynnin - koska?
* Vistan ylläpito maksaa oman osansa!
* myös LINUX voi toimia virheellisesti!
* XP:n jatkokäytöstä ovat jotkut yhteisöt maksaneet selvää rahaa!
* Windows 7 pitäisi olla jollain tavalla tuettu vuoteen 2020 [saakka].

Samaan aikaan tablettien laatu ja määrä muuttuvat koko ajan.

ITSE olisin kiinnostunut tabletista, jonka saisi iskeä kiinni telakkaan, jonka avulla voisi katsoa 
esim. viittä näyttöä.

Tällaista ratkaisua ei ole vielä tullut vastaan.

Selvää on, että Windows tulee olemaan yrityskäytössä vielä pitkään, koska moni työ tehdään 
perinteisen pöytätietokoneen avulla.

[XP-koneen] käyttöäkin voi jatkaa irrottamalla [XP-kone] pois verkosta, jolloin sen kanssa voi olla 
omat sovelluksensa.

Kerran kuulin tarinan yhden tehtaan yhdestä koneesta, joka pyöri OS/2-käyttöjärjestelmällä. Koska 
kone ei ollut verkossa, niin tästä ei aiheutunut mitään ongelmaa.
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ELI osa XP-koneista voi hyvinkin jäädä elämään verkon ulkopuolella, ja XP-koneessa voi olla 
edelleenkin kiinni erilaisia laitteita tarpeen mukaan.

Yksityinen/Kuluttajien käyttö on tietysti suuri arvoitus jatkossa. Ostavatko yksityiset henkilöt enää 
jatkossa tablettien (vast.) lisäksi perinteisempiä PC-koneita?

Jos kokonaisella perheellä on kaikilla tabletit ja älypuhelimet, niin ehkä ostetaan vain YKSI PC-
kone eikä jokaiselle perheenjäsenelle omaa PC-konetta. Tämä jää nähtäväksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Vuosi 2020 on vielä näkemättä. Vasta silloin tietää, että suostuvatko Windows 7 -käyttäjät ostamaan
uuden PC-koneen Windows-järjestelmällä.

Mahdollista on, että Microsoftin ehkä pitää laajentaa tuotteiden toimivuutta useammalle 
käyttöjärjestelmälle, jos Windows alkaa menettää markkinaosuutta PC-laitteissa.

Käsittääkseni Microsoft Office takoo rahaa heidän (Microsoft) kassaan todella hyvin.

Kuusi pitkää vuotta Windows 7 -aikaa on siis edessä.

Käytännössä Microsoft-korporaation pitäisi puskea älypuhelimissa läpi, jotta kuluttajalle voisi olla 
yhdennetty Windows-ratkaisu sekä älypuhelimena ja pöytäkoneena.

Oma arvio siis on, että osa XP-koneista voi hyvinkin jäädä elämään joissain järjestelmissä ilman 
verkkoyhteyttä. ELI tämä tietysti vähentää oikeaa tarvetta korvata kaikki XP-koneet jollain muulla 
Windows-versiolla.

"Webittäminen"? Joskus tuli tuollainen ilmaisu vastaan. Ajatuksena varmaan on, että eri toimintoja 
siirrettään palvelimille.

KYSYMYS: kestääkö Microsoft-korporaatio erilaisten järjestelmien siirtyessä verkkoon?

KYSYMYS: tekevätkö ohjelmistojen valmistajat järjestelmiä toimimaan eri käyttöjärjestelmissä?

Hyvä esimerkki on Steam-pelialusta, jota nyt ajetaan toimimaan LINUX-puolella - peli kerrallaan 
siis.

KYSYMYS: onko ohjelmistojen valmistajien pelattava tässä varman päälle, koska pöytäkoneiden 
määrä ja laatu voivat muuttua kuuden vuoden aikana.

Toisaalta esimerkkinä on JAVA, jonka käyttöä rasittavat erilaiset ongelmat.

Toisaalta voi ottaa esimerkkinä erilaiset pelien alustat (game engine), jotka toimivat eri tavoin eri 
käyttöjärjestelmissä. OMA tuomio on, että mahdollisesti noita pelialustoja häviää markkinoilta, ja 
voittajaksi voi selvitä useammassa käyttöjärjestelmäsää toimivat pelialustat.

Hyvä esimerkki on tietysti Oracle, joka jo alkumetreillä on tarjonnut tietokantaansa useammissa 
käyttöjärjestelmissä toimivana.
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Eli osa porukasta voi ottaa varman päälle, ja valitsee useammassa käyttöjärjestelmässä toimivat 
ratkaisut.

Kuusi vuotta on vain pitkä aika tietotekniikassa.

985.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Kirjoitushetkellä (StatCounter) 8 listasi maaliskuun 2018 tilastojen perusteella seuraavat 
markkinaosuudet: Android 39.49%; Windows 36.62%; iOS 13.48%; OS X 5.57%; tuntematon 
2.81%; Linux 0.68%. Summaten voi todeta, että mobiililaitteiden markkinaosuus on kasvanut 
järjestelmällisesti, jolloin älylaitteita (erityisesti Android) on enemmän kuin perinteisempiä 
pöytäkoneita. Vastaavalla tavalla Gartner 9 julkaisee omia raportteja tietotekniikan käytöstä. 

Väittämä: Erilaiset älylaitteet näyttävät olevan hyvin suosittuja verrattuna 
perinteisempiin pöytätietokoneisiin.

ILKKA-maakuntalehti uutisoi 21.3.2018 (sivut 24-25, Peli-PC:n suosio elpymässä?) Gartnerin 
luvuista jotain. PC-tietokoneita myytiin jutun perusteella 262,5 miljoonaa [kappaletta], mutta 
kuitenkin 2,8% vähemmän kuin vuonna 2017. Toisaalta jutussa todetaan peli-PC:n markkinan 
mahdollisesti kasvavan, jolloin myytäisiin enemmän pelikoneita kuin perinteisempiä 
pöytätietokoneita. Peli-PC tarkoittaa monesti laitteistoa, jossa on tarpeeksi vääntöä pelien 
pelaamiseen.

Kysymys: Miten perinteisempien pöytätietokoneiden markkinat kehittyvät yleisesti?
Kysymys: Ovatko peli-PC:t tulevaisuudessa kasvava osa pöytätietokoneiden 
markkinasta?

Perinteisten pöytätietokoneiden myynti voi jatkossakin laskea järjestelmällisesti, mutta tämä kehitys
jää vielä nähtäväksi. Oman arvion mukaan erilaisissa yrityksissä on paljon sovelluksia, jotka 
toimivat vain Windows-käyttöjärjestelmän päällä.

Kysymys: Miten perinteisempien pöytätietokoneiden markkinat kehittyvät erityisesti 
yrityskäytössä?

Tähän kohtaan voi todeta aikaisempia suosituksia.

Väittämä: Kannattaa käyttää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia 
ohjelmia.
Väittämä: Emme etukäteen tiedä seuraavan 20-30 vuoden ajalta käyttöjärjestelmien 
markkinoiden kehittymistä.
Väittämä: Mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivat ohjelmat kestävät 
paremmin käyttöjärjestelmien markkinoiden muutoksia.

8 http://gs.statcounter.com/  
9 https://www.gartner.com/  
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986. Määräävä markkinaosuus ja seuraukset

986.1. Merkintä 786: Pakko & Suostuttelu & Lainsäätö / Mobile-
>PC / O

16. heinäkuuta 2014 
786: Pakko & Suostuttelu & Lainsäätö / Mobile->PC / O

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_786

Oheisen linkkilistan yhdistävä tekijä on erilaiset mobiililaitteiden ilmiöt.

Linkkilistasta voi tehdä mm. seuraavia johtopäätöksiä.

* löytääkö Microsoft tarpeeksi Windows Phone -kumppaneita?
* Android on jatkuvien hyökkäysten kohteena
* Jolla-puhelimen käyttö etenee
* kuinka suureksi tulee oikeiden Windows Phone -käyttäjien määrä?
* älypuhelimiin varkauden estäviä ratkaisuja?
* Symbian häviää vähitellen markkinoilta?
* Google pitää liian tiukkaa otetta Androidia käyttäville laitevalmistajille?
* Apple ja Samsung tällä hetkellä voittajan asemassa?
* [mobiiliratkaisujen] leviäminen autoihin?
* Microsoft pistää ison kasan (mobiililaitteita tekeviä) työntekijöitä ulos?
* Apple kiellettävä vakoiluepäilyjen vuoksi?

Mielenkiintoista on tilanne, jossa Google mahdollisesti kyykyttää laitetoimittajia.

Kyykyttäminen ei yleensä tuota hyvää tulosta, koska kyykytetyt voivat heti mahdollisuuden tullessa
irtisanoutua joistain tekniikoista - esim. Android.

Jolla? Tämän seuranta on ollut päällä jo pidemmän aikaa.

Mielenkiintoista on ajatus älypuhelimien ns. tappokytkimistä, jolloin varastetun kännykän saisi 
toimintakyvyttömäksi. Asia vaatii luonnollisesti vielä paljonkin lisäselvittelyä.

Apple ja Samsung - kohti monopoliasemaa?

Mahdollisessa monopoliasemassa olevasta yhtiöstä voidaan tehdä valitusta kilpailuviranomaisille.

Nähtäväksi jää, että koska Apple ja Samsung joutuvat monopoliaseman arviointimenettelyyn.

Statcounter (December 2008 -> June 2014) antaa melko hyvän eri laitteiden suhteesta toisiinsa. 
Tilanne kesäkuussa 2014:
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* Desktop - 66,86%
* Mobile - 24,64%
* Tablet - 6.4%
* Console - 0.11%

Vuoden 2008 joulukuussa pöytäkoneet olivat (99.4%) vallitsevimpia.

Oma arvio on, että suuri osa nuoremmista sukupolvista on sujuvasti erilaisten mobiililaitteiden 
käyttäjinä, ja heidän valintansa ratkaisevat laitevalmistajien selviämisen kilpailussa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yksi mahdollinen tietotekniikan strategia on pysyttäytyminen erossa kaikkein suosituimmista 
ratkaisuista, joihin rikolliset kohdistavat kaikenlaisia hyökkäysyrityksiä.

Esim. Jolla voi saada vannoutuneen kannattajakunnan. Tietysti myös Jollan ylläpidossa on 
jatkuvasti selvitettävä erilaisia tietoturvaongelmia.

Esim. Jolla voi olla joidenkin yhteisöjen ratkaisu, jolla on tarpeeksi käyttäjäkuntaa, jolloin 
järjestelmään tulevat kaikki päivitykset ajallaan.

Sitten on jotain Firefox OS -viritelmää ja muitakin pienempiä virityksiä.

UUTTA: Erilaiset pienemmät älypuhelimien viritelmät pitäisi ottaa tarkemmin seurantaan, vrt 
Wikipedia-artikkeli.

UUTTA: nyt on ollut eri uutislistoilla juttua älykelloista, jotka luonnollisesti toimisivat yhteen 
alypuhelimen kanssa.

UUTTA: kuka voittaa kisan älykellojen käyttöjärjestelmästä?

986.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Seuraavat yritykset ovat joutuneet vastaamaan 10 Euroopan komission kilpailun pääosaston 
kysymyksiin: Apple, Google, IBM, Microsoft, Qualcomm, Reuters, Samsung ja Visa. Itse olen 
antanut lausuntoja 11 Euroopan komission kilpailun pääosastolle seuraaviin yrityksiin liittyen: IBM, 
Microsoft, Reuters ja Visa.

Kysymys: Mitkä tietotekniikkayritykset ovat loppujen lopuksi määräävässä markkina-
asemassa?
Kysymys: Mitä ovat erilaisten tietotekniikkayrityksien määräävän markkina-aseman 
seuraukset?
Kysymys: Miten eri yritysten määräävään markkinaosuuteen suhtaudutaan 
esimerkiksi kilpailuviranomaisten keskuudessa?

10 http://ec.europa.eu/competition/   → Antirust → Cases → Search for a case
11 http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html  
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987. Työprosessien ja tekniikan kehittämistä

987.1. Merkintä 787: / Lisää vilkkuvia valoja? / Moniajo (xx)

4. elokuuta 2014 
787: / Lisää vilkkuvia valoja? / Moniajo (xx)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_787

Tässä kohtaa voi ottaa esille muutamia huomioita linkkilistasta:

* Suomen IT-ala muutoksen kourissa
* www 25 vuotta
* eri järjestelmät kohtaavat koko ajan hyökkäyksiä
* myös tietoturvajärjestelmät ovat hyökkäysten kohteena
* esineiden internet tulossa
* väki veivaa sähköposteja lomalla
* valkoisten ruutujen katselu aiheuttaa erilaisia oireita
* tietojenkalastelua edelleen
* väki viettää aikaa entistä enemmän aikaa tietokoneiden parissa
* "muinainen" käyttöjärjestelmä sai uuden kodin
* ERP: ongelmia.

Erityishuomiona on otettava huomio (ns.) selfie, eli jonkin laitteen kameralla itsestä otettu kuva.

Nyt on käynyt selville, että nämä omakuvat (ns. selfie) ovat aiheuttaneet erilaisia ongelmia, ja 
ilmeisesti joitain kuolemaan johtaneita tilanteita.

Eli autolla ajaessa moni asia voi häiritä keskittymistä ajamiseen.

Esineiden internet (Internet of Things) on tietysti mielenkiintoinen ajatus sinänsä.

Esineiden internet voi tosin tarkoittaa aina vain uusia valoja vilkkumaan jossakin kohtaa.

Kaikki edellä mainitut ilmiöt johtavat erilaisiin valintoihin ja muihin huomiota vieviin ratkaisuihin -
riippuu tietysti sidosryhmästä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Uudet ja erilaiset vilkkuvat valot ja erilaiset valinnat tietokoneiden ruuduilla on ehkä kovaa 
todellisuutta erilaisissa yhteyksissä.
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Tästä seuraa tietysti moniajon harha, eli ihmisen keskittyneisyyttä vaikeuttaa vilkkuvat valot ja 
erilaiset valinnat.

OMA mielipide: erilaisissa yhteisöissä pitäisi tehdä laajempi katsaus erilaisista vilkkuvien valojen 
ja erilaisten valintojen ongelmista.

On mahdollista, että pienet ihmiset tukehtuvat kaiken maailman keskeytyksiin ja häiriöihin.

Tehdyn katsauksen perusteella voisi kehittää sekä tekniikkaa että sopia erilaisista muutoksista 
työprosesseihin.

Pelkkä tekniikan ongelmien perkaaminen ei tietysti auta, eli tarvitaan yhdessä sovittuja 
toimintatapoja.

Oma veikkaus on, että vilkkuvien valojen ja erilaisten valintojen määrä ja laatu voi olla eri 
henkilöille yllätys.

987.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Erilaiset tietotekniset viritykset ovat aiheuttaneet erilaisia ongelmia eri puolilla maailmaa. Osasta on
sattunut jopa kuolintapauksia jonkin tietoteknisen virityksen käytön vuoksi.

Väittämä: Erilaisilla tietoteknisillä ratkaisuilla on sekä suoria vaikutuksia että 
sivuvaikutuksia.
Väittämä: Monesti emme tiedä tietoteknisten ratkaisujen kaikkia mahdollisia 
sivuvaikutuksia etukäteen.

Esineiden internet (Internet of Things) on ollut yksi muotisana viime aikoina. Tietysti voisi ajatella 
erilaisten laitteiden liittämistä verkkoon. Yksi hyvä esimerkki voisi olla pakastin, joka käyttää 
pakastamiseen sähköä erityisesti halvemman sähkön aikana, jolloin olisi mahdollista säästää 
sähkölaskussa edes vähäsen.

Väittämä: Periaatteessa esineiden internet (Internet of Things) voi auttaa eri aiheiden 
kohdalla parempaa toimintaa.

Sitten on työprosessien kehittäminen ilman tietotekniikkaa ja tietotekniikan kanssa. Joskus voi olla 
parempi kehittää työprosessia ilman tietotekniikkaa. Joskus työprosessia voidaan oikeasti kehittää 
tietotekniikan avulla.

Väittämä: Ensin kannattaisi selvittää työprosessien kehittäminen ilman uutta 
tietotekniikkaa.
Väittämä: Työprosessien kehittäminen tietotekniikalla pitää arvioida tarkkaan.
Väittämä: Työprosessien kehittäminen tietotekniikalla voi joskus kohdata laajan 
joukon erilaisia ongelmia.
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988. Irti tietokoneista edes välillä?

988.1. Merkintä 788: Erilaisista riippuvuuksista / Moniajo (xxi)

23. elokuuta 2014 
788: Erilaisista riippuvuuksista / Moniajo (xxi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_788

Ovatko ystävät geneettisesti samankaltaisia?

MBTI-testi onkin täyttä puppua?

Nuoret nettiaddiktit Kiinassa - dokumentti.

Nettiriippuvuus Suomessa?

Sosiaalisessa mediassa teeskennellään kaikenlaista?

Television ääressä oleminen aiheuttaa erilaisia terveysongelmia! (?)

Yksiöiden kysynnän lisääntyminen?

Edistävätkö vai haittaavatko e-kirjat oikeaa oppimista?

Omatoimikirjasto - pakosta tulevaisuutta pienillä paikkakunnilla?

Äitinä oleminen ja uran luominen jossain suhteessa?

Naiskiintiöt ja niiden seurannaiset ilmiöt?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kiinalaisten nuorten nettiriippuvuudesta kertova dokumentti oli mielenkiintoinen. Heidän 
hoitomuotonsa oli aika selvä: irrotetaan nettiriippuvat täysin internetistä joksikin aikaa 
nettiriippuvuutta hoitavaan paikkaan.

Suomalaisesta nettiriippuvuuden hoidosta minulla ei ole mitään käsitystä.

MBTI onkin humpuukia - ei olisi ensimmäinen maailmalle levinnyt humpuuki!

Edelleen voi todeta, että e-kirjat voivat mahdollistaa kaikenlaiset lisäklikkailut kirjan sisällön 
lukemisen ohessa.
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Edistääkö e-kirja oikeasti oikeaa oppimista?

Moniajo jälleen kerran!

OMA tuomio: e-kirjojen ja erilaisten sähköisten aineistojen oikea onnistuminen oppimisen oikeana 
edistäjinä pitäisi seurata hyvinkin tarkasti.

Lisäävätkö e-kirjat moniajon harhaa? Tästä riittää selvitettävää!

Lisäksi olisi mielenkiintoista tehdä erilaisia vertailuja poikien ja tyttöjen oppimisesta erilaisten 
sähköisen aineistojen ja/tai [perinteisten] aineistojen [vaikutuksesta].

Tässä olisi selvä vertailevan tutkimuksen paikka kaiken kaikkiaan.

Itse olen pohtinut, että lyijylaatikko voisi olla yksi ratkaisu, jolloin oppitunnin aikana ei olisi 
älypuhelin (vast.) käpäiltävänä.

988.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Olen siis nähnyt ainakin yhden dokumentin Kiinassa tehdystä dokumentista koskien kiinalaisten 
nuorten internetriippuvaisuutta. Hoitotapa oli aika selvä: hoidettavat otettiin säilöön ja heitä 
pidettiin poissa internetistä päiväkausien ajan. Yhdessä vaiheessa joukko nuoria karkasi 
hoitopaikasta ja heidät otettiin kiinni aika pian lähellä olleessa internetkahvilassa. Pakoyrityksen 
johtanut nuori laitettiin täysin eristyksiin muutamaksi päiväksi. Käsitin dokumentista, että Kiinassa 
oli hyväksytty oma sairausluokitus internetriippuvaisuudelle (tai jokin muu määritelmä).

Kysymys: Millaisia ovat internetriippuvaisuuden muodot eri puolilla maailmaa?

Tästä pääsee hyvin takaisin suomalaiseen asiayhteyteen.

Kysymys: Pitääkö koulun tarjota lisää tietoteknisiä ratkaisuja (opettamisen oheen)?
Kysymys: Ovatko oppilaat/opiskelijat aivan riittävästi kiinni erilaisissa tietoteknisissä 
palveluissa vapaa-ajallaan?
Kysymys: Millaista pitäisi olla erilaisten oppilaitosten tietotekniikan koulutus?

Nämä ovat erittäin hyviä kysymyksiä ehdottomasti! Vastauksia pitää tietysti kerätä eri suunnista 
huomioiden eri asiayhteydet.

988.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Viimeisin lukemani asiaa liittyvä kirja on Alter (2017). Alter (2017) kuvaa hyvin 
käyttäytymisaddiktiota ja käyttäytymisaddiktion syntyä, joka voi olla seurausta tietoteknisen 
järjestelmän käytöstä.

Kysymys: Millaisia uusia hoitomuotoja Suomessa tarvitaan tietoteknisten 
riippuvuuksien vuoksi?
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989. Koulutuksen ja tietotekniikan yhdistelmiä

989.1. Merkintä 789: Koulutus(pakko) & Teknologia / Moniajo 
(xxii)

27. elokuuta 2014 
789: Koulutus(pakko) & Teknologia / Moniajo (xxii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_789

Tämän (päiväkirja/blogi)merkinnän voi kiinnittää koulutuksen kohtaamiin haasteisiin ja vieläpä 
erilaisten teknologiavirityksien kanssa painimisen.

Onko meidän (siis nykyihmisten) älykkyysosamäärä oikeasti lisääntynyt vai vähentynyt?

Älykkyyden vähenemiseen tai lisääntymiseen liittyy useampi ohessa oleva linkki.

Tähän liittyy Suomessa käytävä keskustelu (koulutuspakosta?) koskien oppivelvollisuuden 
pidentämisestä.

ITSE olen sitä mieltä, että (koulutuspakko?) oppivelvollisuuden pidentäminen ei ratkaise ongelmia.

YKSI vuosi lisää peruskoulua tai pakolla hakeminen johonkin koulutukseen ei mielestäni tuota 
parasta tulosta.

ITSE olen sitä mieltä, että pitäisi tehdä vähän laajempi perkaus, että miten nuoret itse kokevat 
tilanteensa, jossa he eivät ole innokkaita hakemaan johonkin koulutukseen.

Yksi vuosi lisää pulpetissa istumista ei todellakaan ratkaise ongelmia.

JOS tuollainen perkaaminen nuorten tilanteesta on tehty, niin silloin pitää miettiä keinoja, joita 
myös nuoret itse arvostaisivat.

Väistämättä tulee mieleen sellainen tätimäinen ja/tai setämäinen asenne, että kyllä itse hyvässä 
asemassa olevat koulutusta käsittelevät päättäjät ja hallintoihmiset tietävät ongelmien ratkaisun.

Yksi ongelma liittyy vielä moniajoon, jota voi jälleen kerran pohtia tässäkin yhteydessä.

ONKO koulun oltava teknologian terävimmässä kärjessä koko ajan? VAI onko koulun nimenomaan
oltava (ns.) hitaiden teknologioiden paikka.

JOS/KUN nuorten keskittymiskyvyssä on ongelmia teknologian vuoksi, niin silloin koulun antama 
vastaus ei välttämättä ole teknologian lisääminen opetuksessa.
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Linkeissä on juttua (pääasiassa Yhdysvallat) tehdyistä yleistesteistä, joilla mitataan koululaisten 
osaamista. Yksi ongelma heillä (Yhdysvallat) on nuorten ajautuminen yliopisto-opintoihin, vaikka 
osalla nuorista ei ehkä ole oikeasti edellytyksiä selvitä yliopistokoulutuksesta

Vaarana on tietysti yliopistossa, että yliopisto-opintojen alkuvaiheesta kuluu liian suuri osa 
juhlimiseen, ja riskinä on tietysti opintolainojen kertyminen ilman tarpeellisia opintosuorituksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistan lopuksi on juttua sähköpostin käytöstä. Eli yksi professori (ei Suomessa) oli kieltänyt 
(suuren osaa) sähköpostin käyttöä hänen vetämänsä kurssin ajaksi.

Seurauksena sähköpostin kiellosta oli ollut enemmän kasvokkain tehtyä opetusta ja/tai ohjausta.

Tästä tulee mieleen yhden suomalaisen professorin kanssa käymääni keskustelua. Hän sai ennen 
luentoja sähköpostilla pyyntöjä jakaa erilaista materiaalia ennen luentoja. Hän yritti kuitenkin 
viestiä opiskelijoille, että kaikki mahdollinen aineisto ei riitä, koska luennolla on paljon muutakin 
kuin pelkät kirjalliset materiaalit.

Selvää on, että osalla meistä voi olla vaikeita keskittymisvaikeuksia jo luonnostaan, ja eri henkilöt 
oppivat keskittyneen tekemisen vasta ajan kanssa.

Nyt on niin, että teknologia voi ajaa lisää keskittymiskyvyn puutetta eri yhteyksiin.

Lopuksi on juttua, että osa ihmisistä on [uupuneita].

OMA ehdotukseni on kerätä kasaan erilaisia syitä uupumukseen, ja yhtenä erityishuomiona voisi 
olla joka paikkaan tunkevan tietotekniikan vaatimat uudet ja/tai turhat tehtävät, joiden määrää ja 
laatua pitäisi nyt arvioida hyvinkin kriittisesti.

Moniajon harha voi levitä eri suuntiin hallitsemattomasti.

Lopuksi vielä kertaus: OMA mielipide on, että oppivelvollisuuden pidentäminen ei ratkaise näitä 
ongelmia.

989.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Vakava asia on tietysti joidenkin nuorten huono tilanne peruskoulun jälkeen. Oman arvion mukaan 
tässä kohtaa paras tapa ei ole lisätä koulumaista opetusta, vaan olisi kehitettävä muita ratkaisuja.

Väittämä: Koulutus ei ole sopiva (yleis)lääke kaikkiin mahdollisiin nuorten ongelmiin.

Tietysti kysymys keskittymisvaikeuksien ja älylaitteiden käytön yhteydestä on selvitettävä. 

Kysymys: Onko koulutuksessa tarjottava lisää erilaisia tietoteknisiä järjestelmiä?
Kysymys: Mikä on/olisi keskittymisvaikeuksien ja älylaitteiden käytön välinen yhteys?
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990. Takaiskuja eri aiheisiin liittyen

990.1. Merkintä 790: American Dream/War / mm. Ron & Rand 
Paul / LII

31. elokuuta 2014 
790: American Dream/War / mm. Ron & Rand Paul / LII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_790

American Dream?

Olen muutaman kerran aikaisemmin todennut, että heidän (Yhdysvallat) pitää käydä oma 
keskustelunsa eri aiheista, ja meidän on turha ulkopuolelta nopeuttaa tai hidastaa tätä sisäistä 
keskustelua.

Yksi aihe on heidän (Yhdysvallat) keskustelunsa perustuslain tulkinnasta, johon on viitattu 
aikaisemmin useammankin kerran.

Linkkilistassa on juttua nykyisten edustajien oikeista / vääristä lainauksista liittyen [perustuslakiin] 
ja/tai perustuslakia tehneiden henkilöiden [oikeisiin sanomisiin/kirjoituksiin].

Edelleenkin - keskustelu perustuslaista ja perustuslain laatijoista on heidän sisäinen asiansa. Heidän 
on käytävä se itse omalla tahdillaan.

Lyhyesti voi todeta, että Yhdysvallat tällä hetkellä on jakaantunut eri tavoin, ja eri osapuolien 
halukkuus keskustella vakavasti eri asioista on oikea ongelma.

Yksi ongelma on erityyppisten töiden valuminen ulkomaille ja jopa joidenkin korporaatioiden 
siirtäessä pääkonttorinsa [ulkomaahan].

Lisäksi on keskustelua keskiluokan pieneneminen eri tavoin, jolloin tarjottavat työpaikat olisivat 
entisiin töihin nähden vaatimattomampia.

Lisäksi keskustelu minimipalkasta käy tietysti kuumana.

Joissain yhteyksissä on ollut puhetta sotaväsymyksestä, jolloin kannatus vielä yhdelle uudelle 
sodalle on alhainen, vrt. Syyria ja Irak.

ISIS / Islamic State?

Mitä tehdään tuolle uudelle ryhmittymälle? Pommittaa oikein urakalla ja laittaa lisää uusia [aseita] 
jakoon eri ryhmille?
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Venäjä / Ukraina?

Edelleenkin voi todeta, että tässä tilanteessa on vaikea nähdä Ukraina-kriisin lopputulosta.

Libya?

Toisaalta on uutislinkkiä, että Yhdistyneet arabiemiirikunnat (UAE, United Arab Emirates) on 
lähettänyt hävittäjiä Egyptiin, ja Egyptistä käsin on tehty pommituksia Libyan puolelle.

Oliko Yhdistyneet arabiemiirikunnat (UAE, United Arab Emirates) oikealla asialla? Olisiko 
pommituksille pitänyt pyytää lupaa jostakin?

Toisaalta voi todeta, että Yhdysvallat pommittaa Irakissa - keneltä olisi pitänyt pyytää lupa?

Iran ja ydinaseet? Iran & Irak.

Tunnetusti neuvotteluja jatketaan edelleen. Toisaalta voi todeta, että Irakissa vaikuttava uusi ryhmä 
(ISIS / Islamic State) vetää sunnitulkinnan erittäin tiukaksi kaiken kaikkiaan.

Linkkilistassa on juttua eri maista - esimerkiksi Myanmar (Burma) etenee omalla tahdillaan 
erilaisissa uudistuksissa.

Toisaalta on linkkiä eri maissa määrätyistä kuolemanrangaistuksista.

Linkkilistassa on juttua myös Ron Paulin ja Rand Paulin haastatteluihin ja kirjoituksiin.

LPAC - tämmöinen konferenssi on tulossa - käsittääkseni Ron ja Rand Paul esiintyvät täällä.

Ron Paulin ja Rand Paulin piikkiin voi todeta [] eri [linjat] joidenkin ryhmien välillä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Aseiden jakaminen eri ryhmille on hyvin riskialtista eri tavoin.

Jotkut pelkäävät aivan asiallisesti, että erilaiset aseet päätyvät oikeasti tahoille, joiden nujertamiseen
aseet alun perin annettiin.

Vihollisen vihollinen voikin olla viholliseni.

Näin kaukaa Suomesta on vaikea nähdä eri ryhmien eroja. Mikä erottaa shiia- ja sunnitulkinnan? 
Mikä erottaa joitain heimoja eri Afrikan maissa?

Vastaavasti jostain kaukaa on tänne Suomeen asti vaikea nähdä esimerkiksi Venäjän ja EU:n 
jäsenmaiden eroja.

Kuten Yhdistyneet arabiemiirikunnat (UAE, United Arab Emirates) pommituksillaan osoittaa, niin 
länsimaista kalustoa voidaan käyttää länsimaista riippumatta.

SEURANTAAN: mihin päätyvät länsimaiden jakamat aseet ja/tai asejärjestelmät?
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Käsiaseita on tietysti hyvin helppo jakaa ja laajemmat asejärjestelmät (kuten hävittäjät) vaativat 
aivan oman henkilöstönsä. Irakissa ja Syyriassa vaikuttava (uusi) ryhmä (ISIS / Islamic State) ei 
käsittääkseni vielä ole saanut käyttöönsä lentokoneita ja helikoptereita.

OMA veikkaus: Aseiden jakaminen eri ryhmille voi aiheuttaa myös odottamattomia vakavia 
vastatoimenpiteitä.

OSA näistä vastatoimenpiteistä ei varmasti ole länsimaiden hallittavissa - homma voi iskeä 
vakavasti takaisin kovilla vaikutuksilla.

SEURANTAAN: Ketkä länsimaissa kannattavat eri ryhmien aseistamista? 
SEURANTAAN: Mille ryhmille aseita haluttaisiin jakaa? 
SEURANTAAN: Mitä eri ryhmät tekevät aseilla? 
SEURANTAAN: Pysyykö mikään aseiden jakamisen jälkeen länsimaiden hallinnassa?

990.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Tunnetulla tavalla Ron Paul ja Rand Paul ovat ehdottaneet joiltain osin varovaisempaa ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa – tietysti isällä ja pojalla voi olla eroja mielipiteissä.

Kysymys: Mitä oikeasti tarkoittaa varovaisempi tai rohkeampi Yhdysvaltojen ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka?

”American exceptionalism”? Eli Yhdysvaltojen erityislaatuisuus tulee tässäkin vastaan. Moni heistä
(Yhdysvallat) pitää omaa maataan tunnetulla tavalla erityislaatuisena, mutta erot erityislaatuisuuden
ilmenemismuodoista vaihtelee ajattelijasta toiseen. Osalle ajattelijoista Yhdysvaltojen 
erityislaatuisuus tarkoittaa hyvää esimerkkiä muiden seurattavaksi. Osalle ajattelijoista 
Yhdysvaltojen erityislaatuisuus tarkoittaa omien hyvien arvojen vientiä eri tavoilla. Varmaankin on 
muitakin näkemyksiä Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta. Tämä asia on hyvä tiedostaa ilman 
suurempaa meteliä

Kysymys: Mitä eri ajattelijat uskovat Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta?
Kysymys: Miten Yhdysvaltojen erityislaatuisuus pitäisi tulla esiin?

Vastaavalla tavalla sisäinen keskustelu Yhdysvaltojen perustuslain tulkinnasta kannattaa jättää 
heidän sisäisen keskustelun asiaksi. Ulkopuolelta voidaan tehdä täysin vääriä tulkintoja perustuslain
tulkinnan keskustelusta. Tämäkin asia on hyvä tiedostaa ilman suurempaa meteliä.

Tämän jälkeen voidaan pohtia (sotilaallista) toimintaa erilaisissa kohdemaissa. ”Blowback”. Yksi 
tulkinta tästä on valittujen politiikan toimintalinjojen toteutuksen iskiessä jotenkin takaisin. 
Jokainen poliittinen päätös iskee aina jotenkin takaisin, koska ihmiset eivät ole koneita, joita 
voitaisiin säädellä erilaisilla yhteiskunnan luonnonlaeilla.

Väittämä: Moni poliittinen ajatus voi perustua konemaisiin ihmiskäsityksiin, jolloin 
toteutettaisiin erilaisia yhteiskunnan luonnonlakeja.

Eri yhteyksiin olen kirjoittanut yhteiskuntainsinööreistä, jotka uskovat voimakkaasti omiin 
yhteiskunnan luonnonlakeihin. Yhteiskunta ei ole kuitenkaan kone.
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991. Koulutukseen sopivat menetelmät?

991.1. Merkintä 791: Ylihelppo / Super-easy / Moniajo (xxiii)

9. syyskuuta 2014 
791: Ylihelppo / Super-easy / Moniajo (xxiii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_791

Linkkilistan alussa on C-SPAN -videon linkki juttuun, jossa puhuja oli verrannut kolmen maan 
koulutusjärjestelmää omaan (Yhdysvallat) - Suomi, Etelä-Korea ja Puola. Puhuja keskusteli 
esitelmässään vain Suomen ja Etelä-Korean järjestelmistä.

Muutaman huomion voi esityksestä tehdä.

* Opettajaksi pääsy Suomessa on suhteellisen vaikea tehtävä.
* Suomessa on määritelty tarkasti vaadittava oppimisen taso eri vaiheissa koulua.
* Vaihto-oppilaat Yhdysvalloissa sanovat yhdysvaltalaisen koulun olevan helppoa.
* Yhdysvalloissa on paljon oheistoimintaa verrattuna muihin maihin.
* Suomessa ja Etelä-Koreassa oli laajempi painotus oppimiseen vähemmällä 
oheistoiminnalla.
* Suomessa ei tehdä kaikenmaailman tasotestauksia kaikissa vaiheissa.
* Suomessa koulujen väliset erot eivät ole dramaattisia.
* Etelä-Korean mallia voi sanoa painostavaksi järjestelmäksi.
* Etelä-Korea käydään koulun jälkeenkin lisää opetusta.
* Suomen malli ei ole painostava järjestelmä.
* Yhdysvallat käyttää paljolti saman määrän verovaroja koulutukseen kuin muut maat.

Linkkilistassa on juttua Ruotsin kriisiin, jossa on todettu hälyttävä määrä heikkoja oppimistuloksia

Toisaalta on herännyt kysymys verkkomaailman vaikutuksesta sosiaalisuuteen. Facebook ja muut 
sosiaalisen median palvelun koukuttavat. Älypuhelimiin tulee riippuvaisuutta.

Ovatko täysin julkiset ja vapaat verkkokurssit oikeasti laajassa käytössä ja paremmilla 
oppimistuloksilla? Tästä on monta mielipidettä.

Pysyvätkö opettajat mukana tietotekniikan kehityksessä?

Esimerkinomaisesti on linkkiä videoneuvotteluin ja ihmisten toimintaan videoneuvotteluissa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Takaisin C-SPAN -videoon.
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Yksi mielenkiintoinen yksityiskohta pohdittavaksi on tietokoneiden käytön ajaminen osaksi 
opetustilanteita. C-SPAN -videon esitelmän mukaan Suomessa ei ole laajoja määriä tietokoneita 
verrattuna muihin maihin.

ELI tarvitsemme Suomessa hetimmiten laajan vertailevan selvityksen tietotekniikan vaikutuksista 
oppimistuloksiin. Kuinka laajan merkityksen pitäisi koulujen antaa tietotekniikalle opetuksen 
osana?

JOS tietokoneet perusopetuksessa lisäävät lisää moniajon harhaa, niin tietysti tämän huolestuttava 
ilmiö.

JOS tietokoneet perusopetuksessa parantavat oppimistuloksia, niin tietysti se on hyvä asia.

ITSE en ole vielä törmännyt selvityksen tai tutkimukseen, jossa osoitettaisiin tietotekniikan 
lisäämisen perusopetuksessa lisäävän oppimistuloksia merkittävästi.

OMA mielipide: tuollainen vertaileva selvitys tai tutkimus tietotekniikan oikeista vaikutuksista 
perusopetuksessa pitäisi siis tehdä hyvin nopealla aikataululla!!

991.2. Uudelleenarviointia / 11.4.2018

Väittämä: Vertaileva selvitys tai tutkimus tietotekniikan oikeista vaikutuksista 
perusopetuksessa kannattaisi tehdä mahdollisimman laajasti ja nopeasti!

Kysymys: Onko perusopetuksen tehtävä lisätä erilaisten tietoteknisten järjestelmien 
käyttöä?
Kysymys: Onko peruskoulujen oppilailla jo aivan tarpeeksi tietotekniikkaa omassa 
käytössä?
Kysymys: Millaista pitäisi olla eri oppilaitosten tietotekniikan koulutus?

Yksi huomio merkinnässä oli, että Yhdysvallat käyttää paljolti saman määrän verovaroja 
koulutukseen kuin muut maat. Käsittääkseni tilanne on sama myös terveydenhuollon suhteen, 
jolloin Yhdysvalloissa tehdään terveydenhuollossa eri asioita eri tavoin verrattuna muihin maihin.

Eli julkisen sektorin rahoitusta on mahdollista kohdistaa eri tavoilla. Tietysti eri maiden välillä voisi
tehdä hyvinkin kriittisiä vertailuja tulosten kannalta esimerkiksi koulutuksen ja terveydenhuollon 
suhteen.

Kysymys: Miten ja miksi eri maiden oppilaiden oppimistulokset eroavat toisistaan (vrt.
PISA-tutkimukset)?

Lopuksi täytyy todeta taas kerran moniajon (multitasking) ongelma.

Kysymys: Miten selvitettäisiin moniajon (multitasking) suhde oppimistuloksiin eri 
oppilaitoksissa?
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992. Oppimisympäristön muutos

992.1. Merkintä 792: Suosio & Seurannaiset / Moniajo (xxiv)

12. syyskuuta 2014 
792: Suosio & Seurannaiset / Moniajo (xxiv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_792

Oheisessa linkkilistassa on taas erilaisia aiheita.

Muutama psykologinen/psykiatrinen ilmiö: kasvosokeus, psykopaatit, rakkauskäsitys (Iranissa), 
yms.

Muutama ihmisen ja (tieto)tekniikan yhdistelmän ilmiö: tekstiviestin tehokkuus, riippuvuus 
älypuhelimesta, sosiaalisen median aiheuttama onnellisuuden vähenemä [ja] vuosikausien 
unihäiriöiden seurannaiset.

Sitten on juttua kaikenlaisesta peruskoulujen oppilaiden testaamisesta ja sen oikeasta vaikutuksesta 
(erityisesti Yhdysvallat).

Sitten on linkkiä OECD:n katsauksista koulutukseen - Mari Kiviniemi siirtyi tunnetusti OECD:n 
apulaispääsihteeriksi.

Kamppailulajien suosion kasvu? Hedelmöityshoidon yhtenäiset perusteet?

Ikäviä uutisia liittyy naisten kokemaan seksuaaliseen väkivaltaan - osa naisista kohtaa aivan oikeasti
seksuaalista väkivaltaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Sosiaalisen median vaikutus ihmisten kokemaan hyvinvointiin ja/tai onnellisuuteen on ehdottomasti
kartoitettava tarkasti.

Lisäksi erilaisten unihäiriöiden pitkäaikainen vaikutus on tietysti selvitettävä hyvin tarkasti.

Jotkut henkilöt eivät ehkä pärjää ilman älypuhelinta, jonka näpertely voi häiritä nukahtamista. 
Yhdistelmä: teknoriippuvuus ja erilaiset unihäiriöt teknoriippuvuuden vuoksi.

Teknologia mahdollistaa täysin uusia ilmiöitä, joihin meillä ei ole vielä kehitetty kunnollisia 
hyväksi havaittuja ratkaisuja.
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Suosion kasvu jollekin tekniikasta johtuvalle ilmiölle on tietysti aina hyvin vaikea oikeasti 
ennustaa. Joku teknologinen ilmiö voi levitä melko nopeasti ilman laajempia pohdintoja.

Moniajo jälleen (xxiv - merkintä numeroltaan)!!

Tässä kohtaa voisi perustaa yhden alaosaston Moniajo-merkintöjen osaksi.

Tarvitsemme tietysti hyvän ja laajan seurannan tietotekniikan vaikutuksesta eri koulutusasteiden 
oppimistuloksiin.

Parantaako uusi tietotekniikka oppimistuloksia? 
Heikentääkö uusi tietotekniikka oppimistuloksia? 
Miten tietotekniikkaa pitäisi soveltaa eri koulutusasteilla - vrt. peruskoulu, lukio, 
ammattikoulu, yliopistot ja ammattikorkeakoulut?

Tähän minulla ei ole vielä vastausta, joten on laitettava seuranta päälle tietotekniikan vaikutuksista 
eri koulutusasteiden oppimistuloksiin.

992.2. Uudelleenarviointia / 18.4.2018

Oman havainnon mukaan älypuhelimet ja erilaiset sosiaalisen median ratkaisut ovat nykyisin 
merkittävä osa eri koulutusasteiden oppilaiden/opiskelijoiden toimintaympäristöä. Seuraavaksi 
pitäisi tietysti selvittää älypuhelimien vaikutusta oppimiseen.

Joidenkin ajattelijoiden mukaan nuorten tehokkuus nousee täysin uusiin lukemiin nykytilanteessa 
vaikuttaviin tietoteknisiin ratkaisuihin. Joidenkin ajattelijoiden mukaan nuorten tehokkuus 
tosiasiallisesti laskee nykytilanteessa vaikuttavien tietoteknisten ratkaisujen vuoksi.

Kysymys: Miten nykyinen tietotekninen ympäristö (vrt. älypuhelimet ja sosiaalinen 
media) edistää tai haittaa oppimista eri koulutusasteilla?

Itse olen todennut eri vaiheissa moniajon (multitasking) olevan monesti harhaa, koska ihminen 
pystyy keskittymään kunnolla vain yhteen asiaan kerrallaan.

Kysymys: Kuinka moni meistä väittää pärjäävänsä moniajossa (multitasking)?

Tässä kohtaa tarvittaisiin asianmukaista vertailevaa tutkimusta nykyisen tietoteknisen ympäristön ja
oppimistulosten yhteydelle.

Kysymys: Kuka tekisi asianmukaista vertailevaa tutkimusta nykyisen tietoteknisen 
ympäristön (vrt. älypuhelimet ja sosiaalinen media) ja oppimistulosten yhteyden 
välillä?

Yksi merkittävä asia on nukkumisen vaikeudet, joiden laatu pitää selvittää suhteessa nykyisessä 
tietoteknisessä ympäristössä (vrt. älypuhelimet ja sosiaalinen media)

Kysymys: Miten nykyinen tietotekninen ympäristö vaikuttaa unen määrään ja 
laatuun?
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993. Uskomuksia eri asioiden suhteen

993.1. Merkintä 793: Tekniikka perustana vai jokin muu? / 
Koulutus?

17. syyskuuta 2014
793: Tekniikka perustana vai jokin muu? / Koulutus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_793

Linkkilistan alussa on juttua Erkki Tuomiojan ja Alexander Stubbin oikeista imagoista. Onko imago
todellisuuden kanssa vastaava?

Linkkilistan yhdentäväksi tekijäksi voi laittaa mm. erilaiset tekniikat ja niistä aiheutuvat 
ihmisperustaiset seurannaista.

(Pakollinen?) Yrittäjäpasssi - tämä ehdotus tuli yhdeltä ammattiyhdistysliikkeen johtajalta. Sitten 
tietysti osa väestä moitti moista yrittäjäpassia suunnitelmatalouden kannatuksena.

Seinäjoki kasvaa opiskelukaupunkina - hyvä vai huono asia? 
Miten edistää opintojen nopeutta eri koulutusasteilla? 
Ministeri Räty puhui asiantuntemattomasti - vastaväitteet tietysti asiantuntevampia? 
Suomen varmuusvarastot liian pienet - miksi niitä on pienennetty? 
Tuloerojen kasvu hyvä vai huono asia? 
Tietotekniikan osaamisen vaatimukset hyvä vai huono asia? 
Nettiriippuvuus uhkana? 
Yksinasuminen lisääntynyt - mitkä ovat seurannaisia?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Onko yhteiskunnan perusta mikä tekijä? Talous, tekniikka vai jokin muu?

Itse olen viime aikoina pohtinut, että käsitelty ja käsittelemätön materia on mahdollistanut hyvin 
paljon eri asioita. Toisaalta olemme elollisten ilmiöiden kanssa tekemisissä koko ajan.

Toisaalta mieli on olennainen asia ja kulttuurikin on merkittävä asia.

Linkkilistalla on muutama juttu koskien koulutusta ja erilaisia vaatimuksia koulutusta kohtaan.

Lyhyesti voi todeta, että Suomessa koulutususko on monen asian taustalla, ja erilaisia koulutuksen 
vaatimuksia kehitetään koko ajan lisää.
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Itse olen tullut siihen tulokseen, että tarvitsemme koulutuksen osalta erilaisten turhien normien 
purkutalkoot.

Toisaalta tarvitsemme koulutuksen tehostamistalkoot, jolloin kaikenlainen turha (hilkekilke) 
poistettaisiin eri koulutusasteilla.

Toisaalta tarvitsisimme pienempiä muutaman kuukauden koulutuksen tehopaketteja eri aloille - ei 
kaikkeen koulutukseen tarvitse mitään viiden vuoden tutkintohärveleitä.

Mainittu yrittäjäpassi voisi tietysti olla täysin vapaaehtoinen lappu perustuen lyhyeen koulutuksen 
tehopakettiin. EI tällöin tarvita mitään viiden vuoden härveliä yksinkertaisten asioiden oppimiseen.

Oliko edellä mainitussa mitään uutta?

OMA arvio on, että erilaiset sidosryhmät vastustaisivat hyvin voimakkaasti pienempien tutkintojen 
kehittämistyötä.

Yksi mielenkiintoinen sivuhuomautus on, että Juha Sipilä pohti ääneen perustuloa.

Perustulon taustalla on tunnetusti yksi ajatus vähentää kaikenlaista turhaa paperityötä.

OMA arvio on, että erilaiset sidosryhmät vastustaisivat hyvin voimakkaasti perustulon kehittämistä 
ja/tai kokeilua pienessä mittakaavassa.

Kerraten: 1) Koulutuksen normitalkoot, 2) pienempien tutkintojen kehittäminen, 3) perustulon 
mahdollisuuksien kartoitus.

Perustulo yksinkertaistuksena ja koulutus yksinkertaistettuna voisi olla mielenkiintoinen aihepiiri 
kartoitettavaksi.

Myös muita yksinkertaistuksia tarvittaisiin eri puolille - olemme ladanneet liikaa odotuksia 
koulutukselle ja [kehittäneet] liikaa kaikenlaisia hallintovirityksiä.

993.2. Uudelleenarviointia / 18.4.2018

Mikä on yhteiskunnan perustana: käsitelty materia vai jokin muu tekijä? Tästä on eri näkemyksiä.

Aikaisemmin olen monesti kirjoittanut ja puhunut lyhyemmistä koulutuspaketeista. Emme tarvitse 
lisää erilaisia useamman vuoden tutkintohärveleitä.

Väittämä: Tarvitsemme vähemmän useamman vuoden tutkintohärveleitä ja enemmän 
lyhyitä ja tehokkaita koulutuspaketteja.

Kirjoitushetkellä on tiedossa nykyisen hallituksen (Sipilä) järjestämä yhden kokeiluryhmän 
perustulokokeilu. Itse kannatan useamman kokeiluryhmän perustulokokeilua.

Väittämä: Nykyinen yhden kokeiluryhmän perustulokokeilu ei ole tarpeeksi laaja 
kokeilu.
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994. Sodan totuuden etsiminen

994.1. Merkintä 794: Usko & Sota & Totuus / mm. Ron & Rand 
Paul / LIII

21. syyskuuta 2014 
794: Usko & Sota & Totuus / mm. Ron & Rand Paul / LIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_794

Mikä on uskonnon merkitys eri puolilla maailmaa? Turvallisesti voi todeta, että uskonnon asema 
vaihtelee hyvin paljon eri puolilla maailmaa.

Linkkilistassa on juttua uskonnosta - mm. Yhdysvallat on oma kokonaisuutensa. Toisaalta on juttua 
Kanadasta, ja Kanadassa asuvien muslimien kokemasta todellisuudesta.

Tunnetulla tavalla Irakissa ja Syyriassa on toiminnassa erilaisia ryhmiä, joiden oma tulkinta 
uskonnosta tietysti vaihtelee ryhmästä toiseen.

Tarkasti ottaen Saddam Hussein oli lähempänä maallista ajattelua, "Secular dictator". Libyan 
suhteen voi pohtia samaa asiaa.

Syyrian ja Irakin suhteen on esitetty ajatus, että maltilliset ryhmät saisivat käyttöönsä aseita eri 
maista. Merkinnässä 790 pohdin, että kaikki aseet eivät ehkä mene aivan oikeaan kohteeseen, ja osa
aseista voi päätyä länsimaita vastustaville ryhmille.

"Near Enemy" / "Far Enemy" - tällaisetkin termit ovat tulleet vastaan.

Yhdysvallat on joidenkin ryhmien tulkinnan mukaan haastettava sotaan eri puolilla maailmaa, 
jolloin Yhdysvallat vähitellen heikkenee sodan tuomien kustannusten ja tappioiden vuoksi.

Toiset ryhmät haluavat ajaa tiettyä uskonnon tulkintaa ainoastaan omassa maassa, ja Yhdysvallat ei 
ole ensimmäinen vihollinen, vaikka jotkut ryhmät pitävät Yhdysvaltoja haitallisena tekijänä.

Mielenkiintoista on mielipideilmastot eri maissa, jolloin jonkin sodan oikeutus voidaan esittää 
väestölle hyvin tarkasti kohdistetuilla mediaoperaatioilla.

TIETYSTI on aivan kamalaa, että ISIS teloitti pari toimittajaa. MUTTA: Onko kahden toimittajan 
teloittaminen oikeutus aloittaa laajat pommitukset eri kohteisiin?

Linkkilistassa on juttua Jemenistä, jossa on erilaista liikehdintää - esim. mielenosoituksia. Lyhyesti 
voi todeta, että jutut Jemenistä eivät ole olleet länsimaisen median ykkösasia.
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MSM - Mainstream Media? Yhdysvalloissa on erilaisia mediaviritelmiä, jotka iskevät kovaa ns. 
valtavirran mediaa vastaan.

Oma tulkinta on kuitenkin, että monesti erilaiset mediaviritelmät ovat monesti vain kaiuttimia 
yhdelle viestille, jolloin voi kysyä ns. vaihtoehtoja tarjoavan (alternative media) median 
tasapuolisuudesta.

Linkkilistassa on muutaman mediaviritelmän uutisia (vast.): Press TV, Al Jazeera, RT, The Young 
Turks, PBS, C-SPAN.

The Young Turks on hyvä esimerkki vaihtoehtoja tarjoavan (alternative media) median ilmiöstä. 
"Progressive" pitäisi ymmärtää heidän (Yhdysvallat) oman polittiisen todellisuuden valossa.

Liberal / Conservative / Libertarian / Progressive / Etc. Kaikki nuo pitäisi ymmärtää oikein, ja 
ulkopuolelta katsoen perehtyminen vaatii oman aikansa.

Vastaavasti termi "neokonservatiivi" pitäisi ymmärtää oikein. Lyhyesti voi todeta, että sotilaallinen 
operaatio on monen henkilön mielestä ensisijainen ratkaisu erilaisiin ongelmiin eri puolilla 
maailmaa.

War Hawk? Sekä demokraattien että republikaanien puolella on sotilaallisen ratkaisun kannattajia.

IRAN on tietysti yritetty pitää syrjässä erilaisista kokouksista, ja samaan aikaan IRAN yrittää 
neuvotella ydinvoimala-asiansa kuntoon.

OMA havainto on, että hyvin harvat henkilöt (Yhdysvallat) kannattavat erittäin kovaa diplomatiaa, 
jolloin Barack Obama tekisi asianmukaisesti henkilökohtaisen vierailun IRANin suuntaan ja 
erilaiset lähetystöt pääkaupunkeihin perustettaisiin asianmukaisesti.

Linkkilistassa on juttua eri maiden viranomaisten ja/tai tiedotusvälineiden suhtautumisesta 
ulkomaiseen rahaan, joka on kohdistettu jonkin maan sisällä toimivalle järjestölle. Sekä Yhdysvallat
ja Venäjä ovat tästä esimerkkinä.

Kuinka paljon ulkomaat sekaantuvat meidän (yksittäinen valtio) asioihin?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on juttua Ron Paulin ja Rand Paulin erilaisiin kannanottoihin. Rand Paul 
esimerkinomaisesti puhui 47 minuuttia sotilaallisen ratkaisun haittapuolista.

Linkkilistassa on mainintaa juutalaisten ja muslimien kohtaamasta syrjinnästä ja/tai huonosta 
kohtelusta.

Muslimien oppineiston näkemys opintolainasta? Tällaisen aiheen ympärille rakennettiin kysely 
(UK).

Voiko muslimi kannattaa libertaanisen idean mukaista talousajattelua? Tästä on mielenkiintoinen 
haastattelu, ja linkkilistasta selviää, että on olemassa talousajatteluun keskittyvä ajatushautomo - 
Minaret of Freedom Institute.
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Tietysti voi kysyä, että kuinka tarkasti Minaret of Freedom Institute ja jokin yksittäinen libertaanien
ajatushautomo kannattavat eri asioita - eroja voi olla hyvin tarkoissa yksityiskohdissa.

Selvää on, että monikulttuurisissa maissa näitä erilaisia yhdistelmiä pitää tarkastella hyvinkin 
laajasti.

Kuinka suomalaisten pankkien tarjoamat lainat ehdoiltaan vastaisivat eri uskontojen vaatimuksia? 
Vastaava selvitys on ehkä tehtävä eri puolilla maailmaa erilaisissa yhteyksissä.

Lyhyesti voi viitata Skotlannin käymään kansanäänestykseen, jossa monet kansalaiset halusivat 
itsenäistää Skotlannin. Muutamassa uutisjutussa viitataan noudatetun talouspolitiikan (UK) 
aiheuttamiin ongelmiin, joka oli itsenäisyyskeskustelun taustalla.

Demokraattisen maan vaaleissa tapahtuu tietysti kaikenlaista, ja erilaiset (mm. poliittiset) ryhmät 
tarjoavat joskus hyvin yksinkertaistettuja viestejä äänestäjille. Myös demokratia kärsii erilaisista 
ylilyönneistä, ja joskus korjausliike voi viedä pitempään.

Sodissa totuus tahtoo olla ensimmäinen uhri.

Väestön ajaminen jossain demokratiassa jonkin yksittäisen sodan kannattajaksi on [tietysti] 
mielenkiintoinen seurattava aihepiiri.

Mikä asia on ensimmäinen uhri demokratian ajautuessa sotaan?

Mikä asia olisi ensimmäinen uhri Suomen osallistuessa esimerkiksi ISIS:n kohdistuvassa sodassa?

994.2. Uudelleenarviointia / 18.4.2018

Sekä Ron Paul että Rand Paul ovat olleet kriittisiä joidenkin sotien aloittamisen ja jatkamisen 
suhteen. Kirjoitushetkellä on käynnissä sodat seuraavissa maissa: Afganistan, Irak, Jemen, Libya ja 
Syyria.

Kysymys: Onko länsimaiden pakko sekaantua jokaiseen alkavaan sotaan?

Väittämä: Jonkin maan hallinnon kaataminen aiheuttaa erilaisia ennakoimattomia 
seurauksia.
Väittämä: Vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä!

Liberal / Conservative / Libertarian / Progressive. Miten nämä pitäisi suomentaa?

Väittämä: Eri ryhmät voivat kannattaa tai vastustaa sotaa eri syiden vuoksi.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että Yhdysvalloissa sekä republikaanit että demokraatit voivat 
kannattaa sotilaallisia toimenpiteitä jossain kohdemaassa, mutta heidän perustelunsa sotilaalliselle 
toiminnalle tietysti ovat erilaisia.

Väittämä: Oikea totuus sodasta tulee esiin vähitellen.
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995. Järkevyydestä ja järjettömyyksistä

995.1. Merkintä 795: (Ir)Rationaalisuuksia / Vasteista / 
Ihmettelyä

27. syyskuuta 2014
795: (Ir)Rationaalisuuksia / Vasteista / Ihmettelyä

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_795

Näillä päiväkirjasivuilla (tai blogi) on useamman kerran ihmetelty teknologian liittyvää 
irrationaalisuutta.

Omiin hakemistoihin on tarttunut seuraavat (ns.) tieteelliset artikkelit.

Finne, L. B., Knardahl, S., & Lau, B. (2011). Workplace bullying and mental distress - a 
prospective study of Norwegian employees. Scandinavian Journal of Work, Environment & 
Health, 37(4), 276-287. doi:10.5271/sjweh.3156

Kinman, G., & Jones, F. (2005). Lay representations of workplace stress: What do people 
really mean when they say they are stressed? Work & Stress: An International Journal of 
Work, Health & Organisations, 19(2), 101-120. doi:10.1080/02678370500144831

Lee, Y.-K., Chang, C.-T., Lin, Y., & Cheng, Z.-H. (2014). The dark side of smartphone 
usage: Psychological traits, compulsive behavior and technostress. Computers in Human 
Behavior, 31, 373-383. doi:10.1016/j.chb.2013.10.047

Riedl, R. (2012). On the Biology of Technostress: Literature Review and Research Agenda. 
SIGMIS Database, 44(1), 18-55. doi:10.1145/2436239.2436242

Riedl, R., Kindermann, H., Auinger, A., & Javor, A. (2012). Technostress from a 
Neurobiological Perspective. Business & Information Systems Engineering, 4(2), 61-69. 
doi:10.1007/s12599-012-0207-7

Wang, K., Shu, Q., & Tu, Q. (2008). Technostress under different organizational 
environments: An empirical investigation. Computers in Human Behavior, 24(6), 3002-
3013. doi:10.1016/j.chb.2008.05.007

Zadeh, S. S., & Begum, K. (2010). Association Between Insomnia and Quality of Life: An 
Exploratory Study Among Software Engineers. Applied Research Quality Life. 
doi:10.1007/s11482-010-9131-5

Selvää on, että kyseiset artikkelit pitäisi lukea uudelleen, jotta voisi esittää jonkinlaisen järjellisen 
yhteenvedon.
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Tämän päälle voi esittää ohessa olevan linkkilistan.

Linkkilistasta poimittua:

* miljonääri esittää perustulokokeilua
* julkisten hankintojen sosiaaliset puolet
* ravitsemussuositukset
* seksuaalinen väkivalta (Yhdysvallat) yliopistoissa
* ihmiset vaihtavat työpaikkoja kiusaamisen vuoksi
* ulkonäköpaineet sekä tytöillä että pojilla
* koululaisten liiallinen testaaminen (Yhdysvallat) erilaisilla testeillä
* digitaalinen yksityisyys
* energiavarmuus
* kestävällä kasvulla hyvinvointia?

Yhdentäväksi tekijäksi voi osittain laittaa eri tekniikoiden vaikutukset ja vastavaikutukset.

Lisäksi näillä päiväkirjasivuilla on todettu eri yhteyksissä teknologian ajamaa irrationaalisuutta.

Aiemmin olen todennut, että eri teknologioiden seurantaan pitäisi valjastaa jokin toimielin, joka 
voisi antaa suosituksia hyvistä toimintamalleista liittyen uusiin ja nouseviin teknologioihin. 
Toimielimessä voisi olla edustettuna hyvin erilaisia yhteisöjä, jotka voisivat antaa erilaisia 
suosituksia aiheesta riippuen.

Edellä olevan uutisten (vast.) linkityksestä voi todeta, että myös teknologian käyttö aiheuttaa 
erilaisia irrationaalisia vasteita.

ELI: esittämäni toimielimen toiminta pitäisikin olla myös teknologisen ilmiön leviämisen 
seurantaan, jolloin suosituksista voisi pudottaa päivitettyjä versioita sopivassa tahdissa.

Esimerkkinä voisi ottaa esitetyn perustulokokeilun ehdotuksen, koska loppujen lopuksi perustuloon 
on esitetty erilaisia malleja.

OMA arvio on, että ihmiset eivät käyttäytyisi aivan odotetulla tavalla perustulon yhteydessä, joten 
mallia pitäisi viritellä ajan kanssa.

Tähän voin kerrata oman kantani perustulosta: perustulon ajatuksen vuoksi pitäisi tehdä hyvin laaja 
selvitys huomioiden eri mallien hyvät ja huonot puolet.

ITSE en vielä osaa sanoa, että mikä perustulon ratkaisu olisi paras, ja erittäin laaja selvitys olisi 
mielenkiintoinen avaus.

Selvää on, että eri ideologit eri puolueissa esittävät oman näkemyksensä perustulosta.

Ongelma on, että ihmiset eivät käyttäydy täysin rationaalisesti, joten jokainen ideologia kohtaa 
väistämättä erilaisia ongelmia toteutusvaiheessa.

Summaten: Perustulosta voisi tehdä hyvin laajan selvityksen.
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995.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Lyhyesti todeten erilaisilla teknisillä ratkaisuilla on aina omat toivotut vaikutuksensa ja 
odottamattomat vaikutukset.

McAulay (2007) on viitattu eri yhteyksissä. McAulay (2007) esittelee odottamattomia vaikutuksia 
johtuen tietotekniikan käytöstä.

Noin yleisesti voi todeta, että ihmiset eivät käyttäydy kaikissa tilanteissa täysin järkevästi. 
Vastaavalla tavalla tietotekniikka voi aiheuttaa vähemmän järjellistä toimintaa erilaisissa 
asiayhteyksissä.

Eri yhteyksissä olen kirjoittanut toimielimestä, joka voisi ottaa lainsäädäntöä nopeammin kantaa 
uusiin teknisiin ilmiöihin. Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013) esittelevät yleisesti sata uutta 
teknologiaa. Käytännössä emme tarvitse jokaista tekniikkaa varten omaa toimielintä antamaan 
suosituksia teknologian käytöstä.

Merkinnässä 795 (27. syyskuuta 2014) pohdin perusteellista selvitystä perustulosta. 
Kirjoitushetkellä voi todeta nykyisen hallituksen (Sipilä) järjestäneen perustulokokeilun, joka on 
hyvin vaatimaton yhden ryhmän kokeilu. Itse olen ehdottanut laajempaa useamman ryhmän 
perustulokokeilua.

995.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Sanna Marinin hallituksen hallitusohjelman (Valtioneuvoston julkaisuja 2019:31) sivulla 161 on 
seuraava maininta:

Toteutetaan negatiivista tuloveroa koskeva kokeilu hyödyntäen viime kaudella toteutetusta 
perustulokokeilusta saatuja kokemuksia.

Tämäkin taitaa olla vain yhden ryhmän kokeilu, mikä on taas kerran hyvin vaatimaton lähtökohta. 
Saahan sitä kokeilla vain yhtä ryhmää, ja en minä tätä kokeilua ole estämässä.

Tähän kohtaan pitää todeta kuitenkin, että ilman koulutusuudistuksia perustulosta ei saada kaikkea 
hyötyä irti. Tähän kohtaan pitää linkittää kolme mielipidekirjoitusta.

33 / Ylioppilaan pitää oppia oikeasti ajattelemaan
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_33

59 / Pois opintoputkien vankilasta?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_59

86: Mikrotutkinto: vuosisadan koulutusuudistus?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_86

JOS perustulo auttaisi suorittamaan erilaisten oppilaitosten tutkinnot nopeammin, niin tietysti se 
olisi hyvä uudistus.
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996. Uskonto ja/tai politiikka

996.1. Merkintä 796: FOX / Lisää uskontoa? / mm. Ron & Rand 
Paul / LIV

29. syyskuuta 2014 
796: FOX / Lisää uskontoa? / mm. Ron & Rand Paul / LIV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_796

Sticks And Stones - Fifth Estate - yksi Kanadan yleisradioyhtiön dokumentti. Tuo dokumentti löytyi
YouTube-palvelusta kaikkien näiden vuosien jälkeen.

Lyhyesti ottaen mediaympäristö on Yhdysvalloissa oma kokonaisuuteensa, ja valtavirran median 
(MSM: Mainstream Media) arvostelu on eri yhteyksissä aivan tavallista kuunneltavaa ja/tai 
katseltavaa.

Fox News on oma kokonaisuutensa, siihen viitattiin kyseisessä dokumentissa.

Liberal, progressive, conservative, etc. Nämä pitäisi ymmärtää oikein omassa asiayhteydessään.

Uutislukija seuraa monenlaisia uutisvirtoja, ja (politiikan) eri toimijat uutisvirtojen uutisissa tietysti 
arvostelevat toisiaan.

Otin tuohon muutaman Fox News -uutisen, jonka yhdistäjä on uskontoina - kristinusko ja islam.

Lyhyesti voi todeta, että merkittävä osa Yhdysvaltojen asukkaista pitää uskonnon asemaa 
alentuneena, ja politiikassa pitäisi olla enemmän uskontoa. Tuo on mielenkiintoinen tulos tietystikin
- uskontoa onkin lisättävä heidän politiikassaan?

Fox News on tullut uudelleen esille, koska Rand Paul on saanut lisää ohjelma-aikaa eri ohjelmissa. 
Näitä linkitettyjä uutisia on kertynyt näille päiväkirjasivuilla vähitellen.

Uskontoon liittyen on julkaistu (Open Letter to Baghdadi, kts. linkki) islamin oppineiden avoin 
kirje, jossa käydään läpi ISIS:n (ISIS / ISIL / IS / jne. lyhenteitä) johtajien esittämät väitteet läpi. 
Lyhyesti ottaen eri väitteet (ISIS) kyseenalaistetaan laajasti.

Takfiri - tuo on toistunut erityisesti Press TV:n uutisissa - kts. linkitetty Wikipedia-artikkeli.

Takfiri? Tässä kohtaa pitäisi ymmärtää laajemmin muslimien käyttämiä käsitteitä. Ymmärtäisin, että
Takfiri on joukko henkilöitä, joka ei pidä jotain toista ryhmää muslimeina. Esimerkiksi ISIS voisi 
olla Takfiri-käsitteen mukainen. Tietysti päälle pitäisi ymmärtää Shiia- ja Sunni-muslimien erot 
vielä erikseen.
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Samaan aikaan Suomessa - KD Nuoret: Puoluepolitiikka pois seurakuntavaaleista. 
Samaan aikaan Ukrainassa - lisää vain pakotteita? 
Samaan aikaan Yhdysvalloissa - kongressi painui pitkälle lomalle juuri toisen loman jälkeen.
Samaan aikaan Iranissa - oikeasti halu saada oikea sopimus aikaan ? 
Samaan aikaan Jemenissä - jokin sopu saatu aikaan?

Muistelisin niin, että Yhdysvalloissa entistä suurempi osa väestä on rekisteröitynyt ilman 
puoluetunnuksia (independent).

Vaativatko nämä henkilöt (ilman puoluetunnuksia, independent) enemmän vai enemmän uskontoa 
politiikkaan? En tiedä vastausta.

Boots on the ground? Tämä on toistunut jos jossakin uutislähetyksessä. Pitääkö lähettää oikeasti 
maajoukkoja ja kuinka paljon maajoukkoja pitäisi olla?

Yhdistyneet Kansakunnat (YK) piti vuosittaisen kokoontumisajonsa, jossa maailman johtajat pitivät
puheensa. Suomen puheenvuoro ei herättänyt suurta huomiota - ilmeisesti näin on.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on muutama linkki Ron Paulin ja Rand Paulin haastatteluihin (yms.).

LPAC - tuollainen tapahtuma järjestettiin, ja sieltä on yksi Rand Paulin puhe linkitettynä.

On aivan selvää, että Ron Paulin ja Rand Paulin taustajoukoissa on hyvin erilaisia ihmisiä, mutta 
noiden taustajoukkojen henkilöitä ei tule liikaa esille ainakaan minun uutisseurannassa.

Eli käytännössä Ron Paul ja Rand Paul ovat keulakuvia, ja taustajoukkojen tarkempi perkaaminen 
on minulta vielä tekemättä.

Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden yleinen tausta. Helsinki:
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.

Tuo Lampinen (1995) tuli jotenkin selattua läpi - uskonnon asema vaihtelee maasta toiseen.

ENEMMÄN uskontoa - tämä voi olla aivan oikeasti esitetty vaatimus eri maissa!!

Eli tässä täytyy laittaa päälle tarkempi seuranta, että mitä tuo "enemmän" tarkoittaisi eri maissa.

Tarkoittaisi esimerkiksi KD Nuoret -vaatimus puoluetunnuksien vähemmästä käytöstä 
seurakuntavaaleissa enemmän vai vähemmän uskontoa?

UUTTA: ENEMMÄN uskontoa - tuon vaatimuksen seuranta eri maiden suhteen on oltava tästä 
eteenpäin enemmän järjestelmällisesti.

Jälleen kerran yksityiskohdat pitäisi eritellä tarkemmin ja huolellisemmin!!!
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996.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Osa meistä voi pitää itseään uskonnollisena, vaikka oma osaaminen oman uskonnon perusopeista 
voi olla puutteellista. Muistelisin Yhdysvaltojen suunnalta tällaista tutkimustulosta ainakin yhdessä 
mielipidekyselyssä.

Oman arvion mukaan meidän pitäisi ymmärtää uskonnon asema eri maissa oikein oikeassa 
asiayhteydessä. Oman arvion mukaan moni meistä käsittää eri maiden uskonnollisuuden täysin 
väärin.

Väittämä: Eri maiden uskonnollisuuden voi arvioida täysin väärin.

Kirjoitushetkellä on tiedossa ISIS:n Syyrian sota, jossa ISIS on menettänyt joitakin hallitsemiaan 
alueita sodan eri osapuolille. Tunnetulla tavalla Syyrian sotaan on sekaantunut hyvin moni 
ulkopuolinen valtio.

Mielenkiintoinen on merkinnässä viitattu erilaisten muslimioppineiden avoin kirje ISIS:n toiminnan
vuoksi. Lyhyesti todeten moni muslimioppinut arvosteli ISIS:n islam-tulkintaa. Käsittääkseni ISIS 
johtaa sunni-islamin tulkinnan todella tiukaksi muiden ryhmien kannalta.

Kirjoitushetkellä en ole vielä tehnyt laajempaa tarkastelua erilaisista ryhmistä, jotka voivat 
vastustaa Yhdysvaltojen osallistumista uusiin sotiin. Libertaanit ovat käsittääkseni yksi ryhmä, joka 
monesti suhtautuu kielteisesti uusiin sotiin osallistumista. Muiden sotaa vastustavien ryhmien 
selvittäminen on vielä tekemättä.

Kysymys: Ketkä kannattavat tai vastustavat Yhdysvaltojen osallistumista erilaisiin 
sotiin?

Väittämä: Eri maiden uskonnon ja politiikan [suhde] pitää ymmärtää oikein oikeassa 
asiayhteydessä.
Väittämä: Monesti emme ymmärrä uskontoa oikein eri asiayhteyksissä.

996.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Kirjoitushetkellä on tiedossa Libyaan suunnitellut vaalit, jotka olisivat 24. joulukuuta 2021. 
Mahdollisesti erilaiset ryhmät hyväksyvät vaalien tuloksen. Mahdollisesti Libyan rauhanprosessi 
jatkuu eteenpäin – nähtäväksi jää.

Kirjoitushetkellä on tiedossa Syyrian sodan jatkuminen vuoden 2011 jälkeen, jolloin erityistä 
rauhanprosessia ei ole ainakaan vielä aloitettu.

Väittämä: Erilaisiin sotiin sekaantuminen aiheuttaa paljon odottamattomia 
seurauksia.
Väittämä: Erilaisiin sotiin lähdetään aina suurilla odotuksilla, mutta sodan oikea 
todellisuus tulee väistämättä vastaan.
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997. Oma erityislaatuisuus ja omien arvojen 
levittämisestä

997.1. Merkintä 797: Sota / Media / mm. Ron & Rand Paul / LV

3. marraskuuta 2014 
797: Sota / Media / mm. Ron & Rand Paul / LV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_797

Mikä olisi yhdentävä tekijä ohessa mainituille uutisille?

ISIS, Syyria, Irak: jänniä yhdistelmiä eri maiden suhtautumisesta. Afganistan kehittyy omalla 
tavallaan, ja uutisia Afganistanin suunnasta on linkkikokoelmassa suhteellisen vähän

Miten muslimien pitäisi suhtautua eri aiheisiin - tästä pari linkkiä. Toisaalta Yhdysvallat [painostaa] 
eri maita eri tavoin ISIS:n vastaisissa sotatoimissa.

Ainakin minulle oli yllätys Irakin armeijan täydellinen vetäytyminen eri alueilta ISIS:n joukkojen 
tehdessä hyökkäyksiä Irakin armeijaa vastaan. Seurannaisena ISIS sai käyttöönsä koko joukon 
Irakin armeija aseita, joiden kehittämisen tekijänä on Yhdysvallat.

Sitä en tiedä, että kuinka hyvin ISIS:n joukot osaavat käyttää Irakin armeijan jälkeensä jättämiä 
aseita.

Toisaalta Iran on tukenut jollain tavalla Libanonin armeijaa - näin on yksi uutislinkki.

Toisaalta on pari linkkiä muslimeihin kohdistuneesta häirinnästä - osasta on annettu aikaa kovia 
lausuntoja muslimeista.

Samaan aikaan väestörakenteissa tapahtuu koko ajan muutoksia, ja Yhdysvallat maana muuttuu 
erinäköiseksi väistämättä, koska eri väestöryhmien syntyvyys ja maahanmuutto vaihtelee 
väestöryhmästä toiseen. Esimerkiksi latinoiden määrä ja heidän kannattaman politiikan laatu on 
tietysti yksi esimerkki.

Esimerkkinä on juuri aikuisuuteen päässeitä henkilöitä, jotka ovat tottuneet käyttämään erilaisia 
digitaalisia laitteita ja ovat mukana hyvin erilaisissa Internet-yhteisöissä - joku Facebook on tietysti 
yksi esimerkki.

Aikaisemmassa merkinnässä oli juttua, että osa heidän (Yhdysvallat) kansalaisista haluaa lisää 
uskontoa politiikkaan ja pelkona on uskonnon aseman heikentyminen.
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Press the Media - RT America? Tuo juttu johtaa RT:n pätkään, jossa esitellään toisten uutiskanavien 
täysin huolimattomasta tosiasioiden tarkastuksesta. Näitä epätosia väittämiä yritetään eri 
tiedotusvälineissä korjaamaan.

"Main Stream Media" - tämä toistuu usein. Eli "Main Stream Media" tarkoittaa toisten 
uutiskanavien arvostelua, ja oma uutiskanava on tietysti vaihtoehto näille epätosia väittämiä 
välittäville kanaville.

Lyhyesti voi todeta, että Press TV, RT ja Al Jazeera haastattelevat henkilöitä, jotka eivät saa ääntään
kuuluviin ns. pääuutiskanavilla - esim. Fox News, CNN, MSNBC, ABC. Lyhyesti voi todeta, että 
monet haastatellut henkilöt esittävät hyvin poikkeavia näkemyksiä valittuihin politiikan 
toimintolinjoihin.

Toisaalta on PBS ja C-SPAN, jotka tarjoavat hyvin korkealaatuisia sisältöjä eri aiheista, minkä 
lisäksi näiden kanavien uutisointia voi pitää suhteellisen laaja-alaisena.

Näyttää siltä, että vuoden 2016 presidentinvaalien (Yhdysvallat) kampanjointi alkaa vähitellen 
käynnistymään eri henkilöiden arvioinneilla - olisiko yksittäisestä henkilöstä vuoden 2016 
valovoimaisin ehdokas?

Tästä pääsee jälleen kerran Ron & Rand Pauliin liittyviin uutislinkkeihin.

Aikaisemmissa merkinnöissä olen todennut, että en tunne tarkasti ottaen Ron & Rand Paulin 
kannattajia.

HE 18/2014 vp - Hallituksen esitys eduskunnalle terrorismirikoksia koskevaksi lainsäädännöksi. Eli
Suomessakin viritellään näitä lakeja koskien terrorismia.

Linkkilista lopussa on juttua Vladimir Putiniin kohdistuvista mediaoperaatioista. Tiedämmekö me 
oikeasti hänen tavoitteensa? Hyvä kysymys, koska meikäläinenkin on ollut suomalaisten 
uutisvälineiden armoilla.

Linkkilistan lopussa on juttua kahteen dokumenttiin: lentolaitteet (drone) ja kutsumuskohtalo 
(Manifest destiny).

Manifest destiny? Tätä voisi pitää ajatuksena, että Yhdysvalloilla on tietty erityinen tehtävä tässä 
maailmassa. Toinen aihe on tietysti usko omaan erityislaatuunsa (American Exceptionalism)

Kuten todettuna moneen kertaan, niin me emme voi ulkopuolelta vaikuttaa heidän omaan 
keskusteluun tästä erityislaatuisuudesta ja heidän tehtävästään maailmaa parantavana voimana. 
Heidän pitää käydä oma keskustelu sisäisesti omalla tahdillaan.

Lentolaitteiden laaja käyttö aiheuttaa koko joukon erilaisia ongelmia, ja tämäkin dokumentti on 
katsomisen arvoinen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Rand Paul on kiertänyt joissain vaalitilaisuuksissa kannattamassa eri ehdokkaita - ei siinä mitään.
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Ron & Rand Paulin kannattajien määrästä ja laadusta on edelleen tehtävä seurantaa.

Manifest Destiny & American Exceptionalism?

Nyt täytyy todeta, että tuo kutsumuskohtalo (Manifest Destiny) ja amerikkalainen erityislaatuisuus 
(American Exceptionalism) vaatii paljon tarkempaa seurantaa.

Miten Ron & Rand Paul näkevät/kokevat tämän aiheet? 
Miten heidän kannattajansa näkevät/kokevat nämä aiheet? 
Miten muut henkilöt ja heidän kannattajansa näkevät/kokevat nämä aiheet?

Esimerkiksi edellä juuri aikuisiksi päässeiden henkilöiden suhtautuminen näihin kahteen aiheeseen 
on ainakin minulle vielä täysin epäselvä.

Mihin versioon kutsumuskohtalosta (Manifest Destiny) ja amerikkalaisesta erityislaatuisuudesta 
(American Exceptionalism) he oikeasti uskovat? Siis juuri aikuisiksi päässeiden henkilöiden 
näkemys aiheesta on vielä kartoitettavaa.

997.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Myöhemmin tuli nähtyä dokumentti, jossa esiteltiin Yhdysvaltojen kutsumuskohtaloa (Manifest 
Destiny). Vastaavasti amerikkalainen erityislaatuisuus (American Exceptionalism) on tullut vastaan 
esitettyinä väitteinä eri yhteyksissä.

Itse olen todennut, että jokaisen maailman maan oma erityislaatuisuus pitäisi ymmärtää oikein 
erilaisissa asiayhteyksissä. Suomikin on omalla tavallaan erityislaatuinen maa, jonka erityispiirteet 
pitäisi ymmärtää oikein. Oman oletuksen mukaan jokaiselle Suomeen saapuvalle suurlähettiläälle 
pitää esitellä suomalaiset erityispiirteet suurlähettilään lähtömaahan nähden.

Miten pitäisi käyttää viisaasti armeijaa erilaisiin operaatioihin eri maissa, vrt. Afganistan, Irak, 
Jemen, Libya ja Syyria? Kaikissa näissä maissa on omat ongelmansa sotilaallisten väliintulojen 
vuoksi, jolloin jonkin kohdemaan vanha hallinto on kaadettu eri tavoilla, mutta seurauksena on ollut
erilaisia sisällissotia.

”Main Stream Media” tulee käsitteenä vastaan usein. Eli erilaiset uutisia esittävät yhteisöt väittävät 
toisten yhteisöjen olevan valtavirran mediaa (Main Stream Media), jolloin ne jättävät tärkeitä 
uutisia uutisoimatta sekä eivät haastattele laajasti valtavirrasta poikkeavia henkilöitä.

Tästä palautuu mieleen Yhdysvaltojen vihreän puolueen [edustajan] haastattelu RT:n puolella. Onko
Yhdysvaltojen vihreän puolueen [edustajan] haastattelu propagandaa?

Yksi perusongelma on tietysti väärien tosiasioiden levittäminen hyvinkin nopeasti. Oman 
havainnon mukaan erilaiset yhteisöt ovat vähitellen tiedostaneet väärien tosiasioiden levittämisen 
ongelman, jolloin on esitetty joitain vastakeinoja väärien tosiasioiden levittämiselle. Ongelmaksi 
tulee tietysti nopeus, jolloin vastaväitteet väärälle tosiasialle pitäisi arvioida nopeasti.

Väittämä: Eri maiden erityislaatuisuus pitää ymmärtää oikein asiayhteydessään.
Väittämä: Väärien tosiasioiden välittämistä vastaan tarvitsemme erilaisia ratkaisuja, 
jolloin tosiasiat tarkastellaan oikein.
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998. Seurauksia tekniikan vuoksi

998.1. Merkintä 798: Teknosairaudet / Teknohyvinvointi

3. marraskuuta 2014
798: Teknosairaudet / Teknohyvinvointi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_798

Oheisessa linkkilistassa voisi yhtenä yhdistävänä tekijänä olla teknologian leviäminen eri suuntiin 
ja teknologian aiheuttamat suorat vaikutukset ja epäsuorat vaikutukset.

Linkkilistassa on juttua tietovuodosta Eduskunnan suunnalla. Voisi olettaa, että erilaiset tietovuodot 
on entistä helpompi hoitaa sähköisten välineiden avulla.

Samaan aikaan sähköistä äänestystä yritetään ajaa eteenpäin - mm. vasemmistoliitto sanoo asiasta 
jotain.

LibreOffice täyttää neljä vuotta - näin se aika rientää!! Itse siirryin LibreOffice-käyttäjäksi 
14.5.2011.

Miten internet muuttaa asioita - esim. esineiden / asioiden internet?

Miten vaikuttaa pitkäaikainen väkivaltaisten pelien pelaaminen - hyvä kysymys.

Lapsien oikea oppiminen on tietysti hyvä kysymys kaiken mahdollisen muuttuessa digitaaliseksi.

Sitten on juttua ihmisten jatkuvan tavoitettavuuden vaatimusten aiheuttamaan henkiseen taakkaan. 
Joissain on ehdotettu työajan ulkopuolisella tehtävän viestinnän rajaamista.

Jatkuva oleminen jatkuvasti tavoitettavana aiheuttaa tietysti erilaisia sivuvaikutuksia, joita ei ole 
oikein ennakoitu.

Sitten on linkkiä naisasiaa, eli suhtautuminen naisjohtajiin ja naisten kohtaama seksuaalinen häirintä
(jopa väkivalta).

EU:n tuomioistuin teki hyvin ratkaisevan päätöksen: videon upottaminen omalle sivulle ei riko 
tekijänoikeuksia.

Aikaisemmin on käsittääkseni annettu tuomio, että kotisivuilta saa linkittää linkkeinä ilman 
tekijänoikeuksien rikkomista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Linkkilistan lopuksi on linkki dokumenttiin, joka koskee lapsien kokemuksia hyvin seksuaalisesti 
värittyneessä tiedonvälityksessä.

Suomeksi sanoen kovaa pornoa ja pehmeää pornoa voi kuluttaa vaikka kuinka paljon, ja mitään 
luonnollista rajaa ei tietysti ole.

Tietysti tilanne vaihtelee maasta toiseen. Joissain maissa naisten ja miesten pukeutumisella on 
tiukatkin säännöt. Ja tietysti joissain maissa on hyvin vapaata pukeutumista.

Kysymys kai lienee seuraava: mitä kovaa pornoa ja pehmeää pornoa paljon kuluttaville ihmisille 
tapahtuu?

Teknologisesti ajatellen pornon kulutus on tietysti entistä helpompaa.

Samalla tavalla runsas pelien pelaaminen vaikuttaa eri henkilöihin eri tavoilla.

Itselläni ei ole tähän kohtaan täydellistä vastausta.

Asia pitää laittaa seurantaa monen muun aiheen oheen.

998.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Yksi seuraus erilaisista tietotekniikoista on tietysti eri asioiden tapahtuminen hyvinkin nopeasti.

Aikaisemman perusteella voi todeta, että tarvitsemme erilaisia vastakeinoja tietotekniikan 
aiheuttamien ongelmien ratkaisuun. Yksi esimerkki on tietysti tosiasioiden tarkastuspalveluiden 
kehittäminen levittämään tietoa erilaisten väittämien totuusarvosta, mutta tässäkin ongelmaksi tulee 
nopeus.

Väittämä: Tietotekniikan nopeus aiheuttaa erilaisia ongelmia.
Väittämä: Tietotekniikan nopeuden aiheuttamiin ongelmiin on kehittävä joitain uusia 
ratkaisuja.

Toisaalta tietotekniikan vuoksi voi olla erilaisia päivitystarpeita erilaisiin järjestelmiin, joita voi siis 
olla useita. Kerraten voi todeta tarpeen kehittää kansainvälinen standardi(joukko), jolloin erilaiset 
tietotekniset järjestelmät saisi kiinni yhdellä toiminnolla. Oman arvion mukaan tällaista 
standardihanketta ei perusteta lähitulevaisuudessa.

Väittämä: Tarvitsisimme standardi(jouko)n kehittämään ratkaisu, jolloin yhdellä 
toiminnolla saisi kiinni useita tietoteknisiä ratkaisuja samanaikaisesti.

998.3. Lisäarvioita / 8.6.2021

Kirjoitushetkellä voi todeta erilaisten sähköisten palveluiden määrän lisääntyneen, vaikka jotkin 
sähköiset palvelut ovat hävinneet. Keskeytysteknologian suhteen ei ole aloitettu laajaa 
kansainvälistä standardointihanketta keskeytysteknologian hallintaan.
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999. Sähköinen ja perinteinen julkaisu

999.1. Merkintä 799: Kaksi uutta julkaisua!

1. joulukuuta 2014 
799: Kaksi uutta julkaisua

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_799

Edellä mainittu erikseen kahden sähköisen julkaisun linkit.

Kumpikin teos on julkaistu vain sähköisessä muodossa, joten kumpaankin viittaa vain yksi ISBN-
numero.

Sähköisten julkaisujen osalta voi todeta, että sähköisissä julkaisuissa voi olla laajatkin sivumäärät 
verrattuna paperille painettuihin teoksiin, vrt. Kirjoitelmia I, II ja III.

Päätin julkaista nämä uudet teokset (LIITE 1 ja LIITE 2) 1. joulukuuta 2014 - johonkin on vain 
pakko lopettaa.

Näiden julkaisujen vuoksi on näissä päiväkirjamerkinnöissä ollut vähän taukoa välillä.

Julkaisut-sivu on seuraavassa osoitteessa: 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

999.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Merkinnässä mainitut julkaisut (Rannila 2014a, 2014b) ovat vain sähköisessä muodossa julkaistuja 
teoksia.
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1000. Erilaisten kohdemaiden seurannasta jotain

1000.1. Merkintä 800: Wag the Dog? / 2016 / mm. Ron & Rand 
Paul / LVI

2. joulukuuta 2014 
800: Wag the Dog? / 2016 / mm. Ron & Rand Paul / LVI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_800

Oheisen linkkilistan alussa on kahdeksan videota koskien vain ja ainoastaan Yhdysvaltojen 
ulkopolitiikkaa.

"Wag the Dog". Tuo on yhden elokuvan nimi. Eli häntä heiluttaa koiraa.

Yhdessä uutisvideossa Rand Paul toteaa, että päätös hänen lähtemisestä presidenttiehdokkaaksi 
tehdään keväällä 2015. Se on selvää, että yli 300 0000 000 asukkaan liittovaltiossa vaalitoiminta 
vaatii enemmän aikaa ja erilaisia resursseja.

Samaan aikaan Iranin kanssa päätyi yksi vaihe ydinvoiman liittyvään valvontaan yms. Eli 
neuvotteluita jatketaan edelleen uudella aikataululla.

Sen käsitin uutisvideoista, että osa porukasta haluaa purkaa pakotteita vähitellen. Iran taas haluaisi 
kaikki pakotteet pois kerralla - näin käsitin.

Onhan tuossa suuri ero.

Samaan aikaan Yhdysvallat lähettää sotilaita uusiin paikkoihin ja/tai nykyisten sijoitusten määrä 
muuttuu.

Lyhyesti voi todeta, että heidän (Yhdysvallat) ulko- ja sisäpolitiikkaan liittyen on erilaisia 
vaihtoehtoisia näkemyksiä, ja valtavirran mediatarjontaan (Mainstream Media, MSM) nähden 
pääsevät erilaiset vaihtoehtoiset näkemykset esille.

Tilanne ISIS:n kanssa tietysti kehittyy koko ajan, ja pommituksia on jatkettu.

Iranin sisäpolitiikkaa on yksi uutinen: Iranin uusi tiedeministeri on lopultakin valittu. Eli Iranin 
sisäpolitiikka on tietysti oma tekijänsä, ja neuvottelut ydinohjelmasta saa eritasoista kannatusta ja 
vastustusta eri suunnissa.

Linkkilistan päättää lausuntoon koskien Iranin kanssa käytäviä neuvotteluita Iranin ydinohjelmasta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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2016 - tähän mennessä voi tapahtua kaikenlaista ympäri maailman. Esimerkiksi Ukraina, Irak, 
Syyria ja Afganistan esimerkkeinä - miten näiden maiden tilanne kehittyy?

Ron ja Rand Paul esittävät jälleen omia näkemyksiään - itse olen ollut erityisesti kiinnostunut 
heidän ulkopolitiikkaa koskevista lausunnoista. He esittävät jossain määrin erilaisia näkemyksiä 
verrattuna joihinkin nykyisiin valittuihin toimintalinjoihin (policy).

EN ole vielä järjestelmällisesti selvittänyt Ron ja Rand Paulin näkemyksiä koskien eri maita. 
Lisäksi en ole tehnyt heidän näkemyksien vertailua suhteessa muihin näkemyksiä koskien eri maita.

Tässä kohtaa on vaikea esittää mitään uutta.

Jatkossa pitää seurata tarkemmin erilaisten ryhmittymien näkemyksiä sekä Iranissa että muissa 
maissa.

Oma oletus on, että myös Iranissa voidaan eri näkemyksiä jakaa erilaisille jatkumoille, ja tällä 
hetkellä on vastuuasemissa henkilöitä, jotka kannattavat neuvotteluita koskien Iranin ydinohjelmaa.

Ongelma tietysti on, että oma kielitaito rajoittuu sujuvaan englannin kieleen.

Kielitaito-ongelma vaikeuttaa tietysti esimerkiksi Irania koskevaa seurantaa. Eli tietystikin on niin, 
että eri maat ajavat englanninkieliseen ohjelmistoon erityisesti länsimaihin suunnattua 
vaihtoehtoisia näkemyksiä, vrt. RT, Press TV ja Al Jazeera.

NYT täytyy laittaa seurantaan, että löytyykö oikeasti Iranin suhteen englanninkielistä 
tiedonvälitystä, joka toisi tarkemmin esiin Iranin sisäisiä jakolinjoja.

Malliesimerkkeinä tällaisesta maaseurannasta ovat seuraavat: Venezuelanalysis.com, 
LibyaAnalysis.com ja Syria Comment. Eli Venezuelan, Libyan ja Syyrian seurantaan löytyy 
tarkempaa maaseurantaa englanniksi.

Eli paras maaseurannan sivu pitää laittaa etsintään - ehkä näitä löytyy lisää.

1000.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Merkinnässä 800 pohdin ääneen erilaisten maiden seurannan sivustoja, joita on tullut vastaan jonkin
verran – vrt. Libya, Syyria ja Venezuela. Ehkä on lisää muiden maiden seurantaan keskittyviä 
erilaisia www-sivustoja – en ole selvittänyt tätä tarkemmin.

Kirjoitushetkellä on selvää, että Donald Trump voitti aikanaan (2016) republikaanien esivaalit ja 
lopuksi Yhdysvaltojen presidentinvaalit. Rand Paul lopetti [aikanaan] oman [kampanjansa] 
republikaanien esivaalien edetessä.

Väittämä: Erilaisten kohdemaiden seurantaan voi olla erilaisia tietopalveluita.
Väittämä: Eri kohdemaiden sisäpolitiikka pitäisi ymmärtää oikein.
Väittämä: Monesti moni ulkopuolinen politiikan mielipidevaikuttaja ei ymmärrä 
oikein eri kohdemaiden sisäpoliittiikkaa.
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1001. Erilaisista jatkumoista eri asiayhteyksissä

1001.1. Merkintä 801: Tiede & Tekniikka & Uskonto & 
Erityispiirteet

2. joulukuuta 2014 
801: Tiede & Tekniikka & Uskonto & Erityispiirteet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_801

Tiede on mielenkiintoinen ilmiö tietysti - linkkilistassa on juttua avoimesta tieteestä.

Perusajatus joissain avoimen tieteen esityksissä on, että julkisella rahalla tehty tutkimus pitää 
julkaista mahdollisimman laajasti - esimerkiksi data-aineistot pitäisi julkaista mahdollisimman 
avoimesti.

Sitten on erilaisia tieteellisten tulosten kaupallistamisia - esimerkiksi unen laatua pystytään nykyisin
seurata suhteellisen halvoilla apuvälineillä.

Toisaalta on juttua, että autismin kirjon ihmisiä on palkattu mm. tietoteknisten järjestelmien 
testaamiseen, koska heillä on hyvä käsitys yksityiskohdista ja samaan aikaan he pystyvät 
keskittymään pitkiäkin aikoja.

Eli Tanskasta on lähtöisin yritys, joka pyrkii saamaan/löytämään autismin kirjon henkilöille erilaisia
tehtäviä; toimintaa on laajennettu joihinkin maihin tämän jälkeen.

Toisaalta on linkki Google Scholar -palveluun, joka luetteloi kaiken mahdollisen vapaasti jaossa 
olevan aineiston, vaikkakin Google Scholar -luetteloissa voi olla tieteellisesti hyvin epämääräistä 
aineistoa.

Eli esimerkiksi Scopus- ja Web of Science -tietokannat luetteloivat vain aineistoa niistä lehdistä 
(yms.), jotka ovat läpäisseet jonkinlaiset tieteellisyyden ehdot.

Alkaako uskonto hiipiä tällä vuosisadalla politiikkaan laajemmin vaikuttavalla tavalla? Tästä on 
yksi linkki.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi todeta, että autismin kirjon henkilöiden tilanne vaihtelee, ja autismin ilmiötä olen 
käsitellyt aikaisemmin joissain yhteyksissä.

Oikean ihmisen löytäminen oikeaan tehtävään on edelleenkin hyvin suuri johtamisen ongelma 
kaikilla tasoilla.
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Nythän kaikissa yhteyksissä korostetaan sosiaalisuutta ja kykyä työskennellä erilaisten ihmisten 
kanssa.

Toisaalta voi todeta, että narsismin kirjon henkilöt näkevät ryhmätilanteet eri tavoin esimerkiksi 
verrattuna autismin kirjon henkilöihin.

Aina on mahdollista, että vapaassa ryhmätilanteessa narsismin kirjon henkilöt voivat ottaa aloitteen 
haltuun, ja johdatella ryhmää eri tavoin eteenpäin.

Kyllähän tosiasia on, että tietokoneiden ohjelmointi ja testaus vaatii paljonkin sosiaalista toimintaa, 
MUTTA tietokoneiden vaatima yksityiskohtaisuus on monelle henkilölle hyvin musertava kokemus.

Eli tietystikin hyvin sosiaaliset ihmiset voivat turhautua mm. ohjelmistotestauksen tai ohjelmoinnin 
työn luonteesta.

Esimerkiksi ohjelmistotestauksessa samaa asiaa pitää jaksaa tarkastella testattavaa ilmiötä uudelleen
ja uudelleen järjestelmällisesti useita kertoja peräkkäin ja vieläpä hyvin keskittyneesti.

Kaikki eivät pysty tällaiseen pitkiin ja yhtäjaksoisiin keskittymisen jaksoihin.

Takaisin tieteeseen?

Linkkilistassa on juttua tiedeneuvonantajista, jotka voisivat auttaa politiikan/poliitikoiden esittämiin
kysymyksiin.

Toisaalta on linkkiä tieteen tehokkuuden vuoksi tehtyyn seurantaan, joka voi vaikuttaa kiusalliselta 
erilaisissa tilanteissa.

Esimerkinomaisesti voisi käydä tieteellisellä tarkkuudella läpi erilaisia jatkumoita ihmisen 
vahvuuksista ja heikkouksista - esim. kyky kestää tuntikausia keskittyneesti johonkin tehtävään.

Sovellus tällaisesta tieteellisestä tarkkuudesta voisi olla erilaisten tehtävien vaatimista vahvuuksista.

Toisaalta Niitamo (2001, 2003) osoittaa, että oikean henkilön löytäminen on haaste myös erilaisille 
arviointimenetelmille - joidenkin arviointimenetelmien tieteellisyys on hyvin kyseenalaista.

Summaten: Tieteelle voidaan tietysti esittää hyvin erilaisia kysymyksiä, mutta tieteellä ei ole vielä 
vastauksia kaikkiin kysymyksiin.

Summaten: Poliitikot joutuvat joskus/usein tekemään päätöksiä epävarmuuden tilassa, jos tieteellä 
ei vielä olekaan vastauksia heidän esittämiin kysymyksiin.

Tässä on muutama lähde koskien uskontoa, autismia ja narsismia.

USKONTO:

Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden ylienen tausta. Helsinki: 
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.
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1001.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Rintala (2016) on Asperger-diagnoosilla olevien henkilöiden omaa kuvausta autismin asiaan 
liittyen. Kirjasta selviää, että tulevassa uudessa luokituksessa Asperger-diagnoosi korvautuisi 
autismin kirjon jatkumolla.
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Oman arvion mukaan olen varmaan kirjoittanut autismin lievemmistä muodoista, jolloin osa 
autismin kirjon henkilöistä pärjää tässä maailmassa. Autismin vaikeammat muodot ovat asia 
erikseen, jolloin osalla autismin kirjon henkilöillä voi olla vaikeita ongelmia tässä maailmassa 
pärjäämisessä.

Kysymys: Kuinka hyvin autismin kirjon henkilöt pärjäävät tässä maailmassa?

Luin hiljakkoin Erikson (2017), joka esittelee neljä käyttäytymistapaa (punainen, sininen, vihreä ja 
keltainen). Tietysti tätä mallia voi kritisoida eri tavoin. Miten autismin ja narsismin ilmiöt sopivat 
tähän neljän käyttäytymisen jaotteluun? [Huomio: Erikson (2017) on kohdannut arvostelua.]

Kysymys: Miten erilaiset persoonallisuuspiirteitä kuvaavat mallit huomioivat 
esimerkiksi narsismin kirjon ja autismin kirjon?

Myöhemminkin on tullut vastaan uutisia, joissa autismin kirjon henkilöitä on voitu palkata erilaisiin
tietoteknisiin tehtäviin kuten testaaminen. Toinen asia on tietysti vaadittava sosiaalisuus erilaisissa 
tietoteknisissä tehtävissä. Osa tietotekniikan tehtävistä vaatii enemmän tai vähemmän sosiaalista 
toimintaa.

Summaten voi todeta, että samassa sosiaalisessa tilanteessa esimerkiksi autismin kirjon henkilö(t) ja
narsismin kirjon henkilö(t) voivat kokea tilanteen erilaisilla tavoilla.

Tästä palautuu mieliin yksi keskustelu, jossa kaksi tietoteknisissä tehtävissä vaikuttavaa 
naishenkilöä keskusteli insinöörien yksinkertaisuudesta. Eli (yksinkertaiset) insinöörit eivät osaisi 
lukea rivien välistä, mikä on tietysti mielenkiintoinen väittämä.

Kysymys: Millaisia sosiaalisia taitoja erilaiset tietotekniset tehtävät vaativat?

1001.3. Lisäarvioita / 10.6.2021

Erikson (2017) suhteen luin myöhemmin voimakasta kritiikkiä. Itse käsitin lukemisen perusteella, 
että Erikson (2017) taustalla olisi ollut tutkimuskirjallisuutta, mutta mahdollisesti erehdyin tässä 
kohtaa.

Narsismi ja autismi? Muistan yhden keskustelun, jossa vastapuoli esitti syitä autismiin. Itse kiinnitin
huomiota erilaisiin tilanteisiin, jotka narsisti ja autisti voivat kokea täysin eri tavalla. Eli narsistin ja 
autistin ulosanti voi olla erilaista eri tilanteissa. Varmaankin olen esitellyt omissa kirjoituksissa 
lievän autismin henkilöitä, jotka voivat pärjätä paremmin autismin ääripään henkilöihin.

Onko ulospäin suuntautuneisuus ainut oikea tapa hoitaa asioita? Esimerkiksi myyjien voidaan 
olettaa olevan voimakkaasti ulospäin suuntautuneita. Toisaalta omalla lukupöydällä ovat olleet 
seuraavat kirjat: Cain (2012); Helgoe (2012); Jonkman (2015); Löhken (2016a, 2016b). Kirjojen 
viesti on sisäänpäin suuntautuneiden henkilöiden vahvuudet ja heikkoudet. Onko sisäänpäin 
suuntautunut myyjä paljon parempi kuuntelija kuin ulospäin suuntautunut myyjä?

Kysymys: Onko ulospäin suuntautuneisuus aivan liikaa arvostettu ominaisuus?
Kysymys: Onko kaikkien ihmisten oltava ulospäin suuntautuneita?

Väittämä: Kaikkien henkilöiden ei tarvitse olla  ulospäin suuntautuneita.
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1002. Ihmisten luonteen erityispiirteistä

1002.1. Merkintä 802: Tiede & Erityispiirteet

4. joulukuuta 2014 
802: Tiede & Erityispiirteet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_802

Merkinnässä 801 oli juttua autismin kirjosta - yksi sivuaihe.

Nyt tuli vastaan autismiin liittyvä artikkeli, johon liittyvät linkit ovat ohessa.

EN ole mitenkään tehnyt erityistä autismin kirjallisuuden katsausta, ja pääasiallisesti olen 
tukeutunut yhteen kirjoittajaan, eli Simon Baron-Cohen.

Mielenkiintoista oli, että autismin ilmiötä voitiin tutkia aivokuvauksen avulla, jolloin löytyi yksi 
aivojen alue, joka ei toiminut yhtä laajasti kuin vertailuilla henkilöillä.

TOISAALTA on niin, että esimerkiksi psykiatriaan (vrt. DSM:n eri versiot) liittyviä diagnooseja on 
kehitelty edelleen, ja jonkin verran on esiintynyt kritiikkiä kaiken mahdollisen muuttamisesta (vrt. 
ICD:n eri versiot) omaksi sairauden alalajiksi tai omaksi sairauden lajiksi.

Itse olen tullut siihen tulokseen, että autismi on jatkumo, ja autismin ominaisuudet vaihtelevat 
henkilöstä toiseen.

Eli varmaankin tuollaisen aivokuvauksen jälkeen voisi jatkaa eri tavoilla autismin kirjon piirteiden 
kartoittamista.

Varmaankin on niin, että tarkasti ottaen olen varmaankin pohtinut joissain merkinnöissä lievän 
autismin ilmiötä - en siis koko autismin kirjoa kokonaisuudessaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Itse olen messunnut eri yhteyksissä, että kunkin henkilön vahvuudet pitäisi tunnistaa eri tavoin.

Eli autismin kirjon henkilöt voisi ehkä tunnistaa tarkemmin, ja heille voisi ehkä olla jotain omaa 
viritystä oppimateriaaleissa muun oppimateriaalin lisäksi.

Edellisessä merkinnässä oli juttua, että vähän riippuen autismin kirjon piirteistä voivat eri henkilöt 
pystyä työskentelemään hyvin keskittyneesti pitkiäkin aikoja vähän tehtävästä riippuen.

Lopuksi täytyy todeta, että en ole laajasti tutustunut autismin kirjon henkilöihin.
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Yhden seminaarin iltaohjelman aikana mainitsin lukeneeni autisteista yhdelle henkilölle.

Hän oli ollut hoitamassa autistisia lapsia ja kertoi omasta kokemuksesta.

Varmaankin on niin, että hän oli hoitanut autismin kirjon henkilöitä jatkumon ääripäässä.

1002.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Kerraten voi todeta, että en ole tehnyt laajempaa katsausta autismin kirjoa käsittelevään 
kirjallisuuteen.

Oman arvion mukaan autismin kirjon lievemmässä ääripäässä olevilla henkilöillä voi olla omat 
lahjakkuuden lajinsa. Eli autismin kirjon lievemmän ääripään henkilöiden erityisvahvuudet voisi 
selvittää tarkemmin.

Kysymys: Osaammeko selvittää erilaisten henkilöiden (vrt. autismin kirjon lievempi 
ääripää) myönteiset erityispiirteet myönteisesti ajatellen?

1002.3. Lisäarvioita / 10.6.2021 / 1.9.2021

Kysymys liian pitkälle menevistä diagnooseista on erittäin hyvä kysymys. Onko erilaisia 
diagnooseja jo liian paljon? Mikä olisi sitten tavallinen henkilö ilman diagnoosia? Tällaisia 
kysymyksiä voi aivan perustellusti kysyä.

Baron-Cohen (2004) pitää mainita tässä kohtaa. Baron-Cohen (2004) esittelee mielenkiintoisella 
tavalla miesten ja naisten aivojen erilaisuutta. Lisäksi hän pohtii ääneen, että ovatko autismin 
muodot äärimmäisiä miesten aivojen ominaisuuksia. Nämä ovat tietysti erittäin hyviä aiheita 
pohdittavaksi.

Vähän tietysti riippuu autismin muodosta ja autistin sijainnista autismin jatkumolla, että mihin 
autismin henkilön mielenkiinto kohdistuu. Yksi kiinnostava aihe autistille voi olla järjestelmät, 
joiden alkutilaa ja lopputilaa voi säädellä muuttamalla määrityksiä, minkä lisäksi järjestelmän 
sisäisen toiminnan ymmärrys voi kiinnostaa. Tällaisia järjestelmiä on tietysti erilaisia. Mahdollisesti
autisti voi viettää aikaa tällaisen järjestelmän kanssa pitkiäkin aikoja – tämä riippuu tietysti 
yksittäisestä henkilöstä.

Ovatko insinöörit yksinkertaisia, koska he eivät osaa lukea rivien välistä? Tällaisen väitteen esitti 
yksi naishenkilö, joka oli sillä hetkellä töissä tietotekniikkayrityksessä. Onko hyvän insinööritaidon 
yksi taustatekijä joissain tapauksissa lievä autismi? Mahdollisesti lievän autismin insinööri ei ehkä 
osaa lukea rivien välistä.

Kysymys: Ovatko insinöörit yksinkertaisia ilman kykyä osata lukea rivien välistä?

Olen viitannut Alter (2000) jo väsyksiin asti. Keskeinen huomio (Alter 2000) on tietotekniikan 
edustajien ja liiketoiminnan edustajien erilainen ymmärrys erilaisten käsitteiden sisällöstä.
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1003. Tietotekniikka säätiön suojelukseen?

1003.1. Merkintä 803: Tietojärjestelmien totinen takkuaminen

8. joulukuuta 2014 
803: Tietojärjestelmien totinen takkuaminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_803

Oheisessa linkkilistassa on muutama linkki suomalaisten koskien lääkärien tyytyväisyyttä 
potilastietojärjestelmistä.

Lyhyesti voi sanoa, että lääkärit ovat tyytymättömiä potilastietojärjestelmiin, joten parannettavaa 
riittää vielä pitkäksi aikaa.

Lisäksi on muutaman artikkelin viittauksia, jotka kertovat mm. eri vuosina tehtyihin kyselyihin 
koskien potilastietojärjestelmiä. Ongelmia on edelleen vuonna 2014 verrattuna aikaisempiin 
julkaisuihin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä vaiheessa ei ole paljon uutta, ja voin kerrata muutaman aikaisemman esitykseni / mielipiteeni.

1) Suomeen olisi pitänyt perustaa vain yksi potilastietojärjestelmä.
2) Suomeen olisi pitänyt perustaa voittoa tuottamaton säätiö, joka olisi ollut omistaja yhdelle
potilastietojärjestelmälle.
3) Säätiöön olisivat voineet liittyä kaikki mahdolliset sidosryhmät.
4) Säätiö olisi vastannut standardoinnista koskien eri järjestelmiä.

Nythän tehtiin täysin päinvastoin.

1) Potilastietojärjestelmiä on useita ja erilaisia.
2) Potilastietojärjestelmiä on useammassa omistuksessa ja voiton tavoittelu on ollut pääasia.
3) Kaikki mahdolliset sidosryhmät ovat hyvin hajallaan.
4) Erilaisia standardeja on viritelty hyvin erilaisin yhdistelmin.

Monesti on oltava yksi hyvin keskeinen tietojärjestelmä, johon voivat liittyä erilaiset sidostyhmät ja 
erityisesti myös voittoa tavoittelevat yritykset.

Monessa tapauksessa yksi hyvin keskeinen tietojärjestelmä on suojattu parhaiten säätiön omistuksen
avulla.
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Säätiön avulla olisi mahdollista luoda erilaisia jäsenyyslajeja, minkä lisäksi erilaiset jäsenmaksut 
kattaisivat säätiön palkkaamien henkilöiden toimintaa.

OMA väittämä on, että potilastietojärjestelmä voittoa tuottamattoman säätiön suojissa olisi julkinen 
hyödyke.

OMA väittämä on, että potilastietojärjestelmä voisi olla luonnollinen monopoli, jonka toimivuus on 
turvattu parhaiten voittoa tuottamattoman säätiön suojauksella.

1003.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018
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Olen esittänyt edellä mainittuja kuvia erilaisissa yhteyksissä. Lyhyesti kuvat voidaan esitellä 
seuraavasti:

1) järjestelmillä ei ole mitään yhteyksiä toisiinsa
2) järjestelmät muodostavat monimutkaisia monesta-moneen -yhteyksiä
3) yksi keskitetty keskusjärjestelmä
4) erilaisten järjestelmien hierarkia.

Oman arvion mukaan Suomessa olisi pitänyt kehittää vain yksi keskitetty potilastietojärjestelmä, 
johon olisi voinut lisätä hierarkkisesti eri alueiden tietoteknisiä järjestelmiä. Paras tapa olisi ollut 
tosiaan oman säätiön perustaminen tämän yhden keskitetyn potilastietojärjestelmän kehittämiseen.
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Väittämä: Suomeen olisi pitänyt aikanaan yksi keskitetty potilastietojärjestelmä, jonka
kehittäminen olisi tapahtunut voittoa tuottamattoman säätiön alaisuudessa.
Väittämä: Suomeen olisi voinut kehittää järjestelmien hierarkiaa keskitettyyn 
potilastietojärjestelmään nähden.

Olen eri yhteyksissä esittänyt seuraavan kuvan

DATA
järjestelmä 1
(tietokanta)

DATA
järjestelmä 2
(tietokanta)

DATA
asiakirja 1

DATA
asiakirja 2

SISÄÄN
ULOS

SISÄÄN

KOMM

LISÄYS
HAKU
MUUTOS
POISTO

KOMM

YLLÄPITO YLLÄPITO

LISÄYS
HAKU
MUUTOS
POISTO

KOMM

NÄYTTÖ
(liittymä)

NÄYTTÖ
(liittymä)

Käytännössä Suomeen olisi pitänyt kehittää tai ottaa käyttöön valmiita datan standardeja, jolloin eri 
järjestelmien toiminta voisi olla toimia joko suorilla yhteyksillä tai asiakirjojen välittämisellä.

Käsittääkseni terveydenhuollon yhteydessä on käytössä useampi asiakirjan standardi, jolloin eri 
järjestelmien kehittäjillä riittää tekemistä vielä pitkäksi aikaa.

Kysymys: Voimmeko loppujen lopuksi kehittää terveydenhuollon erilaiset avoimet 
standardit oikeasti toimiviksi?
Kysymys: Kuinka kauan kuluu terveydenhuollon avoimien standardien kehittämiseen 
ja käyttöönottoon?

1003.3. Lisäarvioita / 10.6.2021

Oman arvion mukaan SOTE-asioiden tietojärjestelmien virtaviivaistaminen ja yksinkertaistaminen 
on vuosien työ odottamassa. Mahdollisesti tuota yhtä valtakunnallista potilastietojärjestelmää ei 
saada aikaan, jolloin olisi mahdollista saada edes maakunnalliset keskitetyt potilastietojärjestelmät, 
joihon voidaan vähitellen liittää erilaisia järjestelmiä maakunnan alueella.

Väittämä: SOTE-asioiden tietojärjestelmien yhteentoimivuuden kehittäminen on 
vuosien työ odottamassa.
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1004. Tehdyn sopimuksen purkaminen?

1004.1. Merkintä 804: Yhteenvetoa? / mm. Ron & Rand Paul / 
LVII

8. joulukuuta 2014 
804: Yhteenvetoa? / mm. Ron & Rand Paul / LVII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_804

Ohessa on muutaman PDF-tiedoston linkkiä ja yleisempää www-sivujen linkkilistaa.

Tunnetulla tavalla Iran ja muut neuvottelijat (ns. P5+1) päättivät 24. marraskuuta 2014 jatkaa 
neuvotteluja eteenpäin uudella takarajalla: 30. kesäkuuta 2015.

Kahdessa PDF-tiedostossa on (EN ja FI) on Euroopan Unionin neuvoston yhteisen ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaan liittyvät päätökset (FI: 2010/413/YUTP, 2010/413/CFSP)

Mielenkiintoista on CRS-raportti R43333 (Congressional Research Service), joka tuli yleiseen 
jakoon 26. marraskuuta 2014.

Jälleen kerran Ron ja Rand Paul ovat esittäneet joitain omia huomioita eri aiheisiin - linkkilistassa 
muutama esiintyminen.

Rand Paul on kiinnittänyt huomiota sodanjulistukseen, joka pitäisi tehdä. Nyt ei ole julistettu sotaa -
eli ISIS/ISIL/IS vähän lähteestä riippuen

Tarkasti ottaen sodanjulistuksia ei ole siis tehty, ja sodanjulistuksen pitäisi olla kongressin päätös.

Samaan aikaan uutisissa on Venäjään ja Syyrian liittyvää uutista. Miten kannustaa rauhanomaisiin 
ratkaisuihin kummassakin tapauksessa?

Lisäksi on linkkiä armeijan (Yhdysvallat) sisäiseen tilaan, eli seksuaalinen väkivalta jälleen kerran.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a.

Linkkilistassa on linkkiä yhteenvetoon päätöksestä (consolidation) 2010/413/YUTP (eli 
2010/413/CFSP), jolloin päätöksen teksti sisältää viimeisimmätkin muutokset - eli 24. marraskuuta 
2014 tehdyt muutokset ilmeisesti ajetaan osaksi päätöksen tekstiä. Ehkä näin on.
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Eli EU:n suunnasta annettiin pientä kannustusta neuvottelujen jatkamiselle - joitain pakotteita 
rajoitetaan 30. kesäkuuta 2015 asti.

Vielä en ole perannut muiden (liitto)valtioiden pakotteiden laatua ja määrää koskien Irania.

Jaa-a. Pakotteiden vaikutuksista on vähän ristiriitaisia väittämiä. Joidenkin lähteiden mukaan 
pakotteet ovat tuoneet Iranin neuvotteluihin. Joidenkin lähteiden mukaan Iran on kehittänyt omaa 
osaamistaan niillä alueilla, joihin kohdistuu erilaisia pakotteita.

Oikea totuus pakotteiden laadun ja määrän vaikutuksista on osittain epäselvää, koska eri toimijat 
esittävät pakotteista erilaisia väittämiä.

1004.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Kirjoitushetkellä on selvää Iranin kanssa tehty sopimus (14.7.2015, Joint Comprehensive Plan of 
Action, JCPOA) heidän ydinohjelman tarkemmasta valvonnasta verrattuna muihin maihin.

Kysymys: Miksi ja miten jotkut mielipidevaikuttajat vastustavat Iranin kanssa tehtyä 
sopimusta ydinohjelman tarkemmasta valvonnasta?

Jotkut mielipidevaikuttajat vastustavat vuoden 2015 sopimusta, koska se ei heidän mielestä 
rajoittanut tarpeeksi Iranin sotilaallista toimintaa kuten ohjusten kehittäminen.

Mainitun sopimuksen vuoksi minulle asti on kertynyt yhteensä yhdeksän asiakirjaa, joiden 
sivumäärä on yhteensä 273 sivua. Itse en ole lukenut kaikkea tekstiä (273 sivua) huolellisesti läpi. 
Oman arvion mukaan kaikki sidosryhmät eivät ole lukeneet läpi kaikkea tekstiä (273 sivua 
edelleenkin), jolloin he voivat levittää enemmän yleistä mielipidettä kuin sopimukseen liittyviä 
tosiasioita.

Kysymys: Kuinka moni mielipidevaikuttaja on oikeasti lukenut läpi sopimuksen 
(14.7.2015, Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) kaiken tekstin?

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Iran on selvinnyt Kansainvälisen atomienergiajärjestön 12 
tekemistä tarkastuksista, jolloin Iran on noudattanut tehtyä sopimusta.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Yhdysvaltojen nykyinen presidentti Donald Trump on esittänyt 
irtautumista tehdystä sopimuksesta, mutta tästä ei ole vielä lopullista päätöstä. Mielenkiintoista olisi
tässä tilanteessa tehdyn sopimuksen muiden osapuolten (Kiina, Venäjä, Yhdistynyt kuningaskunta, 
Ranska, Saksa ja Euroopan Unioni) suhtautuminen Yhdysvaltojen irtautumiseen.

Kysymys: Miten erilaiset sidosryhmät suhtautuisivat Yhdysvaltojen päättämään 
irtautumiseen tehdystä sopimuksesta?

1004.3. Lisäarvioita / 10.6.2021

Iran neuvottelee tällä hetkellä sopimuksen (JCPOA) uudelleen aloittamisesta.

12 https://www.iaea.org  , International Atomic Energy Agency
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1005. Avoimuuden rekisteröinnistä, lausunnoista ja 
lausuntojen julkisuudesta

1005.1. Merkintä 805: Avoimuuden lisääminen / Virallisia 
lausuntoja

20. joulukuuta 2014 
805: Avoimuuden lisääminen / Virallisia lausuntoja

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_805

Oheisessa linkkilistassa on asiaa seuraavista:

* Euroopan parlamentin tutkimuspalvelu
* Euroopan parlamentti / ajatushautomo
* Yhdysvallat - kongressin tutkimuspalvelu
* Euroopan Unionin avoimuusrekisteri.

Linkkilistassa on linkki lausuntoon 58, joka on siis tekemiäni lausuntoja - vuoden 2014 tiedostossa 
on puoluekokousaloitteeni koskien suomalaista avoimuusrekisteriä.

En tiedä tässä vaiheessa, että kuinka innokkaita erilaiset edunvalvojat olisivat lisäämään erilaisia 
antamaan virallisia lausuntoja suomalaiseen avoimuusrekisteriin.

Mahdollisesti osa edunvalvojista kannattaisi laajasti omien lausuntojen lisäämistä 
avoimuusrekisteriin. Tietysti olisi toinen osa edunvalvojia, jotka eivät kannattaisi omien lausuntojen
lisäämistä avoimuusrekisteriin.

Toisaalta on linkkiä Euroopan parlamentin (EU) ja kongressin (Yhdysvallat) tutkimuspalveluihin.

Käytännössä tutkimuspalvelut voivat julkaista erilaisia tausta-aineistoja erilaisiin politiikan 
toimintalinjoihin liittyen.

Joitain kongressin (Yhdysvallat) tutkimuspalvelun julkaisuja on kertynyt omalle tietokoneella.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa olisi hyvä tehdä laajempi kartoitus erilaisten sidosryhmien näkökulmista liittyen 
erilaisiin avoimuuden ratkaisuihin - esimerkiksi edunvalvojien hyvät käytännöt, lausuntojen 
julkisuus ja avoimuusrekisteri.
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Lisäksi osa edunvalvojista saattaa suhtautua julkisuuteen eri tavoin. Osa edunvalvojista voisi 
kannattaa valiokuntien julkisia kuulemisia.

Toisaalta esimerkiksi Eduskunta voisi järjestää lisää seminaareja, joissa edunvalvojat voisivat 
esitellä omaa erityisaluettaan tarkemmin.

1005.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Jotkut (suomalaiset) sidosryhmät arvostelevat edelleenkin Euroopan Unionin toimintaa eri syiden 
vuoksi. On kuitenkin mielenkiintoista erilaisten tausta-aineistojen laatu ja määrä sekä Euroopan 
Unionissa sekä Yhdysvalloissa. Eli halutessaan voi yksittäinen kansalainen perehtyä erilaisiin 
tausta-aineistoihin.

Kysymys: Mitkä sidosryhmät perehtyvät oikeasti erilaisiin tausta-aineistoihin (vrt. 
Euroopan Unioni ja Yhdysvallat)?
Kysymys: Mikä osa eri sidosryhmien mielipiteistä perustuu enemmän tunteisiin kuin 
luettuihin tausta-aineistoihin?

Aikanaan tein vuoden 2014 puoluekokousta varten aloitteen avoimuusrekisteristä, mutta tämä aloite
ei saanut kannatusta. Oman arvion mukaan tässä vaiheessa olisi riittänyt yksi www-sivu, jonne 
erilaiset edunvalvojat voisivat rekisteröityä.

Kysymys: Millainen voisi olla (yksinkertainen) suomalainen avoimuusrekisteri?

Itse olen käsittänyt, että edunvalvoja voi rekisteröityä Euroopan Unionin avoimuusrekisteriin, 
jolloin edunvalvoja sitoutuu hyvään edunvalvonnan tapaan. Käsittääkseni avoimuusrekisteriin 
rekisteröidyille edunvalvojille lähetetään tietoa uusista lakialoitteista, joita voi sitten arvioida eri 
tavoilla.

Julkiset kuulemiset erilaisille sidosryhmille on tietysti mielenkiintoinen aihe selvitettäväksi. 
Julkisilla kuulemisilla olisi joukko seurauksia ja sivuseurauksia.

Kysymys: Pitäisikö Eduskunnan valiokuntien järjestää avoimia kuulemisia?
Kysymys: Pitäisikö Eduskunnan valiokuntien järjestää erilaisia avoimia seminaareja?

Kummassakin vaihtoehdossa on hyviä ja huonoja puolia.

1005.3. Lisäarvioita / 10.6.2021

Ainakaan vielä Suomessa ei ole edunvalvojien rekisteriä, vaikka suomalaiset edunvalvojat itse 
voivat kannattaa edunvalvojien rekisteriä ja hyvän edunvalvonnan määrittelyä. Euroopan Unionin 
tasolla on kehitetty edunvalvojien rekisteri ja hyvän edunvalvonnan määrittely.

Väittämä: Suomeenkin voitaisiin kehittää edunvalvojien rekisteri ja hyvän 
edunvalvonnan määrittely.
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1006. Erilaisista käyttörajoituksista jotain asiaa

1006.1. Merkintä 806: Ylityö & Etätyö & Käyttörajoitus

12. tammikuuta 2014 
806: Ylityö & Etätyö & Käyttörajoitus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_806

Tässä kohtaa voi ottaa taas esille moniajon harhan ja moniajon yritykset.

Ohessa on linkkilista - jotenkin yhdenmukaistettuna.

Tarkasti ottaen voi olla niin, että etätyö tarkoittaa monesti ylityötä.

Yksi tekijä voi olla kaikenlaiset keskeytykset viikkotyöajan aikana, jolloin kotiin ehkä tuodaan 
tehtäviä, jotta erilaiset keskeytykset olisivat hallinnassa.

Toisaalta sähköposti on edelleen kovassa käytössä yritysympäristöissä.

Toisaalta on juttua, että älypuhelimet voivat häiritä yöunta.

Onko sähköpostin turvaaminen mahdollista tulevaisuudessa? Google kokeilee jotain uutta tähän 
liittyen.

Toisaalta on juttua internetin kirouksista - yksi tekijä on tietysti erilaiset tietoturvaongelmat.

Toisaalta Suomen peliyrityksillä on nykyisin oma järjestönsä, joka on kirjannut omat tavoitteensa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voisi tehdä vertailun sokerijuomiin - esimerkiksi kouluissa sijaitsevat erilaiset juoma-
automaatit on kielletty joissain kouluissa.

ELI sokerijuomia ei saisi kuluttaa aivan määrättömästi.

Samalla tavalla tarvittaisiin erilaisia menetelmiä liiallisen tietokoneen käytön suhteen.

Tämä taitaa olla toistoa: tarvitsemme erilaisia teknisiä rajoituksia, jolloin lapset eivät viettäisi 
liiallisia aikamääriä erilaisten tietoteknisten laitteiden kanssa.

Käytännössä on jokainen laite viritettävä erikseen huolehtimaan käyttörajoituksia.
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Tarvitsisimme kunnon standardointia, jolloin olisi vain yksi liittymä vanhemmille.

Eli yhdellä liittymällä saisi kaikki lasten tietotekniset laitteet huolehtimaan käyttörajoituksista.

Tällainen käyttörajoitusten tekniikka vaatisi aivan oman standardipinonsa, mutta hyvin harva 
yhteisö haluaa tällaista vanhemmille tarjota.

Esimerkiksi peliyritykset tuskin tavoittelevat pelien käytön rajoittamista.

1006.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Etätyön suhteen on vastaan tullut Helle (2004), joka kuvaa hyvin etätyön ratkaisuja. Varmaankin 
erilaiset yhteisöt joutuvat edelleenkin ottamaan kantaa erilaisiin etätyön ratkaisuihin.

Väittämä: Varmaankin etätyön ratkaisuja on useampia.

Aikaisemmin olen pohtinut ääneen standardoinnin hanketta erilaisten keskeytysteknologioiden 
hallintaan. Oman arvion mukaan tällainen standardointihanketta ei varmaankaan perusteta 
lähitulevaisuudessa.

Käytännössä perheiden vanhemmat tarvitsisivat helppokäyttöisiä ratkaisuja, jolloin lasten 
käyttämille laitteille voisi asettaa erilaisia käyttörajoituksia.

Kysymys: Mitkä yhteisöt voisivat järjestää standardointihankkeen erilaisten 
keskeytysteknologioiden hallintaan?

1006.3. Lisäarvioita / 10.6.2021 / 1.9.2021

Nykytilanteessa on tiedossa, että on erilaisia järjestelmiä, joiden käyttöön vanhemmat voivat asettaa
erilaisia rajoituksia. Esimerkiksi älypuhelimien käyttöön voidaan asettaa lapsille rajoituksia. 
Muitakin järjestelmiä löytyy kuten tavallisen tietokoneen käyttörajoitukset.

Yksi esimerkki älypuhelimen käytöstä on erilaiset pelit. Suomessakin on laajasti ottaen erilaisia 
tietokonepelejä kehittäviä yhteisöjä. Ensimmäinen eettinen kysymys on tietokonepelien 
koukuttavuus, jolloin tietokonepeleihin voidaan käyttää paljon aikaa. Toinen eettinen kysymys on 
tietokonepelien vaikutus ihmisten liikkumiseen, jolloin tietokonepelien vaikutus on liikunnan 
väheneminen ja istumisen lisääntyminen.

Kysymys: Mitä ovat tietokonepelien aiheuttamat eettiset ongelmat?

Nyt tiedämme hyvin ICD-11 -luokituksiin lisätyn peleihin liittyvän luokituksen (gaming disorder).

On ehkä mahdollista, että edellä mainittu keskeytysteknologian ongelma voidaan ratkaista yhdellä 
liittymällä, joka tulee kehitetyksi tulevaisuudessa. Tämä kehitys jää nähtäväksi.

Kysymys: Kehittääkö joku taho tulevaisuudessa vain yhden liittymän, jolla saa kaiken 
keskeytysteknologian yhdellä toiminnolla kiinni?
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1007. Politiikan mielikuvaprosessien nopeus

1007.1. Merkintä 807: Kuumia kannanottoja / Nopeat 
toimenpiteet

18. tammikuuta 2015 
807: Kuumia kannanottoja / Nopeat toimenpiteet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_807

Maanantaina 12. tammikuuta 2015 osallistuin yhteen poliittiseen tilaisuuteen.

Itse olen yrittänyt käydä eri puolueiden tilaisuuksissa mahdollisuuksien mukaan.

Vaalikampanja ei ole vielä täydessä laajuudessa, joten tilaisuuksia on ollut suhteellisen vähän tähän 
mennessä.

Maanantaina 12. tammikuuta 2015 tilaisuus ei ollut mikään yleisöryntäys, joten aikaa jäi jokaisen 
osallistujan kysymyksiin.

Ohessa on muutama linkki, joita voi pohtia myös poliittisesti:

* Perussuomalaisten oma kohina koskien puoluekokouksen läpivientiä
* Kristillisdemokraatit erottivat nopeasti yhden kuuman lausunnon kirjoittaneen.

Nykyisin erilaiset kuumat kannanotot menevät helposti johonkin julkiseen mediaan - joku 
sosiaalinen media tietysti on yksi tapa.

Ja kokemusta on tilaisuudessa olleesta toimittajasta, joka tekee jutun, josta nousee aivan mieletön 
kohu. Tässä voi palauttaa mieleen ns. Räsäs-kohut - Päivi Räsäsen yhtä puhetta viime vuodelta 
pyöriteltiin melkein jokaisessa mediassa.

Ja sitten oli tietysti Susanna Koskeen liittyvät kohut (vuonna 2013 mm.), jolloin hänenkin 
lausunnoistaan on noussut kohua.

Itse olen ollut tyytyväinen vuosien 2011-2015 aikana tehtyyn politiikkaan, koska hyvin harvan 
kansanedustajan yksityiselämää on pyöritelty julkisuudessa. Ennen vuoden 2011 eduskuntavaaleja 
oli joidenkin poliitikoiden yksityiselämän pyörittely kaikissa mahdollisissa medioissa ehkä vähän 
liiallista.

Kun yksityiselämää ei siis ole pyöritelty mediassa, niin tiedo(s)tusvälineet ovat joutuneen 
veivaamaan erilaisia asioita, joilla koetellaan eri puolueiden (kansan)edustajien mielipiteitä. Asian 
veivaaminen on tietysti paljon parempi tilanne verrattuna yksityiselämän pyörittelyyn.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kuuma lausunto - onkohan tuo nyt hyvä termi? 
Kuuma kannanotto - onkohan tuo nyt hyvä termi?

NOPEUS - eli kuumaan kannanottoon pitää ottaa hyvin nopeasti kantaa ja mahdollisesti pitää tehdä 
nopeasti päätöksiä.

Eli tuossa Kristillisdemokraatit rp:n tapauksessa henkilön erottaminen puolueesta meni 
toimenpiteinä läpi hyvin nopeasti.

OMA johtopäätös on, että puolueiden on nykyisin pystyttävä toimimaan erittäin nopeasti näiden 
kuumien lausuntojen/kannanottojen vuoksi.

ELI puolueilla pitää olla hyvin koeteltu järjestelmä käynnissä, jotta kuumien 
lausuntojen/kannanottojen vaikutuksia voidaan pehmentää erittäin nopeasti.

Nykyisin voi valtakunnallinen kohu kuumien lausuntojen/kannanottojen vuoksi nousta muutamassa 
tunnissa kuumien lausuntojen/kannanottojen vuoksi.

Aamupäivällä joku kuuma lausunto/kannanotto mediassa voi olla koko päivän kestävän 
mediarummutuksen aihe eri medioissa.

JOS puolueilla ole mitään koeteltua järjestelmää käynnissä, niin joku kuuma lausunto/kannanotto 
mediassa voikin kestää useamman päivän.

Tämmöiseksi tämä maailma on mennyt - puolueiden on vain sopeuduttava uuteen todellisuuteen.

Maanantaina 12. tammikuuta 2015 tilaisuudessakin oli puolueen edustajan pidettävä lausuntonsa 
tarkkana, koska kysymyksiä oli tietysti monenlaisia.

1007.2. Uudelleenarviointia / 4.5.2018

Kirjoitushetkellä voi todeta, että nykyisten kansanedustajien (vaalikausi 2015-2019) yksityiselämän 
koukeroiden esittely on ollut suhteellisen vähäistä. Kaikeksi onneksi nykyisten kansanedustajien 
pyörittäminen julkisuudessa on perustunut suurelta osin erilaisiin asiakohtiin eikä yksityiselämään.

Väittämä: Poliitikkojen julkisen pyörittelyn olisi hyvä perustua asiakohtiin eikä 
yksityiselämän koukeroihin.
Väittämä: Tiedotusvälineiden sähköisyys on johtanut jonkin aiheen nopeaan 
käsittelyyn, jolloin jokin asiakohta voi levitä nopeasti tiedotusvälineestä toiseen.

Lyhyesti todeten eri poliitikkojen kannattaa olla todella tarkkoja kannanotoissaan, koska joku 
kannanotto voi levitä todella nopeasti erilaisissa sähköisissä tiedotusvälineissä.

Kysymys: Miten erilaiset poliittiset sidosryhmät voivat/voisivat varautua kuumien 
lausuntojen ongelmaan?
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1008. Tosiasioiden tarkastelua vai tunteellista 
pyörittämistä?

1008.1. Merkintä 808: SOTU 2015 / Facts / mm. Ron & Rand 
Paul / LVIII

22. tammikuuta 2015 
808: SOTU 2015 / Facts / mm. Ron & Rand Paul / LVIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_808

SOTU = State of the Union. Ja vielä tarkemmin SOTU 2015.

Eli presidentti Barack Obama piti puheen, joka käsitteli liittovaltion (Yhdysvallat) tilaa.

Linkkilistassa on muutaman tosiasioiden tarkastuspalveluiden tuomioita ja muita linkkejä.

ELI paljonko Obama puhui tosiasioiden vastaisesti ja paljonko tosiasioiden mukaisesti?

Katsomalla tosiasioiden tarkastuspalveluiden tuomioita voi todeta, että Obama ehkä vältti joitain 
yksityiskohtia, jolloin tuomiot käsittelevät näitä pieniä puutteita puheessa.

Sinänsä on mielenkiintoista, että heidän (Yhdysvallat) poliitikkoja pitää paimentaa näillä 
tosiasioiden tarkastuspalveluilla.

Puhun niin totta kuin osaan? Miksi ei puhu vain totta? Tulee mieleen yhden suomalaisen poliitikon 
lausahdus ns. IRAK-vuodon yhteyksissä.

Tämän lisäksi voi todeta, että poliitikot eri yhteyksissä ovat antaneet omia vastineita puheeseen - 
esim. Ron & Rand Paul.

Samaan aikaan toisaalla:

* uusi tukikohta Bahrainiin
* Ashton jatkaa IRAN-neuvottelijana
* Afganistan ja eri maiden joukkojen määrä ja laatu
* Venäjän tilanne ja Yhdysvaltojen kongressin päätökset
* Iranin kanssa voitaisiin ehkä saada sopimus ydinohjelmasta
* kidutusta koskeva raportti julkisuuteen
* valittavat toimintalinjat Venäjän suhteen
* uudet pakotteet Irania kohtaan pohdittavana
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Tässä on ollut melkoinen mediamylläkkä koskien Ranskassa tehtyjä iskuja ja erilaisia ehdotettuja 
vastineita iskujen vuoksi.

Yksi ehdotelma on tietysti ollut parempi ja laajempi tiedustelu koskien erilaisia terroristisia ryhmiä /
ajattelijoita.

TIETYSTI iskut Ranskassa ovat tuomittavia - ei siinä mitään!

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

MUTTA - meidän pitäisi olla tarkkana luodessa / vaadittaessa erilaisia (uusia) toimintalinjoja!

JOS erilaiset uudet toimintalinjat lisäävät erilaisia poliisivaltion piirteitä, niin meidän pitäisi olla 
tästä erittäin tarkkana.

Jotain pitää tehdä! Tämä on ollut vaatimus erilaisten (terroristi-)iskujen suhteen.

Pikemminkin meidän pitäisi ottaa paljon rauhallisemmin ja arvioida jokainen uusi toimintalinja 
hyvin tarkasti.

Ron & Rand Paul ovat kiinnittäneet huomiota heidän (Yhdysvallat) poliisin toimintojen 
muuttumista enemmän sotilaallisemmaksi - militarisation of the police.

Edellisessä merkinnässä pohdin "kuumia lausuntoja" ja "kuumia kannanottoja".

Selvää on, että Ranskassa tehtyjä iskuja voi seurata paljonkin "kuumia lausuntoja" ja "kuumia 
kannanottoja".

Edelleen voi todeta, että erilaiset ryhmittymät ajavat tällaisten kriisien jälkeen omaa asialistaansa 
joiltain kohdin.

Tietysti meidän pitää tukea työtä, joka selvittää yksittäisen iskun tarkasti ja kaikki taustatekijät 
yksittäiseen iskuun.

Rauhallinen mielentila ja oikeiden johtopäätöksien tekeminen pitäisi olla sääntö - ei siis 
voimakkaiden tunteiden lietsominen/lisääminen ja tietyn asialistan puskemista kriisin vuoksi.

Juuri tähän erilaiset terroristit haluavatkin meidät ajaa - teemme suutuksissa uusia virheitä ja 
terroristien erityisesti toivomia toimenpiteitä.

Rauhoittukaa kunnolla ja pohtikaa kunnolla tehtäviä päätöksiä! 
Rauhoittukaa kunnolla ja selvittäkää kaikki tosiasiat tarkasti!

Tämän pitäisi olla erilaisten toimijoiden / ryhmien viesti - ei tietoinen voimakkaiden tunteiden 
lietsonnan lisääminen.

1008.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018
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Merkinnän tavoin voi todeta jonkin järkyttävän tapahtuman jälkeen esitetty moraalinen paniikki. 
Miksi näin kävi? Miten tämä olisi voitu estää ennakolta? Ketä syytetään jonkin järkyttävän 
tapahtuman jälkeen? Miten vastaava tapahtuma estettäisiin jatkossa?

Väittämä: Jonkin järkyttävän tapahtuman jälkeen esitetty moraalinen paniikki voi 
tarkoittaa erilaisten mielipidevaikuttajien kummallisia ehdotuksia.

Erilaiset mielipidevaikuttajat voivat edistää omaa asialistaa jonkin järkyttävän tapahtuman jälkeen. 
Esimerkkinä on tietysti aseiden hankkiminen, jota jotkut mielipidevaikuttajat voivat vastustaa 
erilaisista syistä.

Oman havainnon mukaan erityisesti televisio on merkittävä tunnevälittäjä. Eli tietysti 
tiedotusvälineet käsittelevät jotain järkyttävään tapahtumaan eri tavoilla. Vastaavasti erityisesti 
sanomalehtiä voi pitää vähäisempänä tunnevälittäjänä, jolloin jotain järkyttävää tapahtumaa voidaan
käsitellä laajemmin perustuen julkaistuihin tosiasioihin.

Väittämä: Television voimaa tunnevälittäjänä ei pidä koskaan vähätellä.

Tämän jälkeen päästään tosiasioiden välittämiseen. Merkinnässä on asiaa Barack Obaman puhetta 
koskevaa tosiasioiden tarkastelua. Kuinka paljon Barack Obama puhui totta? Kuinka paljon Barack 
Obama esitti totuudesta poikkeavia lausuntoja? Kuinka laajaa oli tosiasioiden vääntely?

Väittämä: Erilaiset mielipidevaikuttajat voivat esittää totuudesta poikkeavia 
lausuntoja.

Tähän liittyen olen lukenut Muraja (2017) jollain tasolla. Tuomiona/huomiona voi todeta, että myös
Suomessa on esitetty tosiasioista poikkeavia lausuntoja.

Tämän perusteella voi todeta erilaisten maiden tilanteesta esitetyt erilaiset totuudesta poikkeavat 
lausunnot.

Väittämä: Jonkin maan ulkopuolelta voidaan esittää täysin vääriä väittämiä jonkin 
maan tilanteesta.

1008.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Muraja (2017) on jo tullut mainittua. Luin aikanaan Muraja (2017), jolloin yhden esimerkin kautta 
tuli selväksi, että olin uskonut poliitikon virheelliseen lausuntoon. Eli yleistä omaa huolellisuutta 
omien väitteiden esittämisen suhteen on oltava selvästi enemmän.

Väittämä: Myös Suomessa voidaan levittää totuusarvoltaan vääriä lausuntoja.

Myös Suomessa on tarvetta erilaisten väittämien totuusarvoja selvittävälle palvelulle – esimerkiksi
13 FaktaBaari on suomalainen tosiasioiden tarkastuspalvelu.

Kirjoitushetkellä Iranin tilanne on vaiheessa, koska Yhdysvaltojen presidentti on vaihtunut, ja 
Iranissa on tulossa vaalit. Aika näyttää kuinka näiden kahden maan suhteen kehittyvät.

13 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
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1009. Eri vaalien kohu ja tosiasioiden välittäminen

1009.1. Merkintä 809: Myönteinen meininki / Vaalien vakavat 
valinnat

24. tammikuuta 2015 
809: Myönteinen meininki / Vaalien vakavat valinnat

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_809

23. tammikuuta 2015 oli Jalasjärvellä yksi poliittinen tilaisuus, johon osallistuin.

Tähän mennessä olen siis ollut kahden puolueen tilaisuudessa koskien eduskuntavaaleja.

ILKKA-maakuntalehdessä on jo ollut kansanedustajaehdokkaiden kirjoituksia, joten vaalien 
lähentyminen vaikuttaa kaikkeen.

Itse olin vuoden 2008 vaaleissa yhdessä vaalikoulutuksessa, josta ei tietystikään enää muista juuri 
mitään.

Sen verran on jäänyt vaalikoulutuksesta mieleen, että Suomessa kielteinen kampanjointi ei oikein 
tahdo toimia.

Olen sitten eri tilaisuuksissa sanonut tästä kielteisen kampanjoinnin ongelmasta - ehkä väki jo alkaa 
kyllästyä tähän.

Vuoden 2009 eurovaalien yhteydessä järjestin Jalasjärvelle vaalipaneelin seitsemälle puolueelle. 
Tilaisuus oli aivan hyvä laadultaan ja yleisöäkin oli mukavasti.

Ongelma vaalipaneelien järjestämisessä on sen vaatima iso työmäärä, koska jokainen asia pitää 
varmistaa useamman kerran - esim. erilaiset aikataulut pitää saada sopimaan eri puolueiden 
ehdokkaille.

Tämän todelle ison työmäärän vuoksi (siis vaalipaneelit) voi todeta, että suurin osa tilaisuuksista on 
tietysti puolueiden omia tilaisuuksia.

Toisaalta voi todeta, että edes kahden puolueen yhteistilaisuuksia on aika vähän. Itse olen 
osallistunut ainakin kerran kahden puolueen yhteistilaisuuteen.

Yhden ehdokkaan kanssa puhuin aikaisemmassa merkinnässä (807) mainitsemastani ongelmasta, 
jolloin vaalikentillä voidaan antaa erilaisia kuumia kannanottoja / lausuntoja.
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Ehdotin jotain (vara)järjestelmää, joka ottaisi tällaiset kuumat kannanotot / lausunnot nopeasti 
hallintaan.

Kuumat kannanotot / lausunnot voivat elää useamman päivän hallitsemattomasti - riippuu taas 
tapauksesta.

Toisaalta ehdokkaita on satoja (käsittääkseni), joten aivan jokaisen ehdokkaan lausuntoja eivät 
tiedotusvälineet seuraa.

Satojen henkiöiden joukossa on tietysti hyvin erilaisia henkilöitä, joten aina on mahdollista jossain 
tehtävät ylilyönnit.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Toisaalta voi todeta, että vähän riippuen puolueesta on tietystikin ehdokkaina erilaisten 
ammattiryhmien edustajia.

Toisaalta voi todeta, että riippuen puolueesta on tietystikin ehdokkaina erilaisia politiikan 
ammattilaisia, jotka ovat voineet tehneet politiikkaa koko aikuisikänsä.

"Poliittinen broileri" on tietysti yksi ilmaus näistä politiikan ammattilaisista.

Toisaalta voi todeta, että riippuen puolueesta on tietystikin ehdokkaina henkilöitä, jotka ovat 
kiinnostuneet politiikasta hieman varttuneempana.

Kuka/ketkä ehdokkaista on tehnyt muutakin kuin pelkkää politiikkaa?

Itse olen todennut, että politiikasta jo nuoresta (esim. 15-vuotiaina) asti kiinnostuneet henkilöt 
tahtovat Suomessa ajautua opiskelemaan valtiotiedettä (tai vastaavaa), ja tietystikin osa heistä voi 
päästä erilaisiin poliittisiin tehtäviin.

AINA herää kysymys, että osaavatko / tietävätkö vuosikymmeniä politiikkaa tehneet henkilöt 
muusta elämästä politiikan ulkopuolella.

UUSI seurantakohde on tässäkin: - todelliset ammattipoliitikot verraten varttuneemmalla iällä 
politiikasta kiinnostuneisiin - siis vuoden 2015 eduskuntavaaleihin liittyen.

Myönteisesti ajatellen varttuneemmalla iällä politiikasta kiinnostuneet pitävät poliittisen 
järjestelmän tietoisina oikeasta maailmasta, jolloin eri henkilöillä on oikeaa kokemusta 
Eduskunnassa säädetyistä laeista ja erilaisten lakien oikeista vaikutuksista.

Pitää ajatella tässäkin kohtaa myönteisesti.

1009.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Kerraten voi todeta, että Suomessa kielteinen kampanjointi ei oikein onnistu. Kerraten voi todeta 
SAK:n [surullisenkuuluisan mainoksen], joka aiheutti paljon paheksuntaa eri puolilla.
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Väittämä: Suomessa kielteinen kampanjointi ei oikein onnistu.

Yksi mielipidekirjoitus tulee tässä kohtaa mieleen:

36 / Imagon imelyys vai totuuden tuska?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_36

Tuossa mielipidekirjoituksessa pohdin ääneen erilaisten henkilöiden opastamista erilaisiin 
tosiasioihin. Olen esittänyt useamman kerran erilaisia tilaisuuksia, jotka eivät olisi puolueiden 
tunnuksien alaisena, jolloin eri henkilöt voisivat saada tietoa erilaisista politiikan tosiasioista. 
Esimerkiksi uusille kunnanvaltuutetuille/kaupunginvaltuutetuille tarkoitettu koulutus voisi olla 
avointa edes osaksi. Oman arvion mukaan tällaisiin tilaisuuksiin ei tulisi liikaa väkeä.

Väittämä: Koulutukset eritasoisille päättäjille pitäisi olla avointa edes joiltain osin.

Kerraten voi todeta, että vuoden 2009 eurovaalien yhteydessä järjestin Jalasjärvelle vaalipaneelin 
seitsemälle puolueelle. Kyseinen tilaisuus vaati todella paljon työtä, koska moni asia piti tarkistaa ja
tiedottaa seitsemään kertaan.

Väittämä: Puolueiden yhteistilaisuudet vaativat paljon työtä.

Toisaalta olen todennut, että eri vaaleissa pitäisi puolueiden tehdä saumatonta yhteistyötä, jotta eri 
puolueet voisivat esitellä omat näkemyksensä tällaisissa yhteistilaisuuksissa. Tietysti on täysin 
selvää, että tällaisia tilaisuuksia on harvoin, jolloin eri puolueilla on paljon omia tilaisuuksia.

Väittämä: Puolueiden saumaton yhteistyö eri vaaleissa taitaa olla liian kova vaatimus 
eri syistä johtuen.

1009.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Vuoden 2021 kunnallisvaalien varsinainen äänestyspäivä on 13.6.2021. Itse olen aina käynyt 
äänestämässä ennakkoäänestyspäivänä, jolloin kokemusta varsinaisesta äänestyspäivästä ei siis ole. 
Jotkut meistä käyvät aina äänestämässä varsinaisena äänestyspäivänä. 

Olen edelleen samaa mieltä valituille valtuutetuille (kunnat ja kaupungit) järjestettävistä vaalien 
jälkeen järjestettävistä koulutuksista. Eli ainakin osittain nämä koulutukset olisi hyvä pitää 
avoimina tilaisuuksina. Oman arvion mukaan oikeasti osallistuvaa väkeä ei olisi liikaa.

Väittämä: (Toistaen) Koulutukset eritasoisille päättäjille pitäisi olla avointa edes 
joiltain osin.

Edelleen olen pohtinut jotain koulutusjärjestelmää (Yhteiset asiat ry), joka veisi vuosittain läpi 
samat koulutukset, mutta väki näissä koulutuksissa vaihtuisi koko ajan. Esimerkiksi kunnallisista 
asioista voisi olla vuosittainen koulutus. Näihin koulutuksiin pitäisi olla täysin vapaa pääsy ja niiden
pitäisi olla puoluepoliittisesti sitoutumattomia.

Väittämä: Tarvitsisimme puoluepoliittisesti sitoutumattoman koulutusjärjestelmän 
(Yhteiset asiat ry), jossa olisi vuosittain samat koulutussisällöt vuosittain vaihtuvalle 
yleisölle.
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1010. Riippuvuus erilaisiin teknisiin ratkaisuihin

1010.1. Merkintä 810: Unenpuute / Teknologia / Uutta? / 
Moniajo (xxv)

4. helmikuuta 2015 
810: Unenpuute / Teknlogia / Uutta? / Moniajo (xxv)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_810

Moniajo? Tämä on ollut yksi vakituinen aihekokonaisuus näillä päiväkirjasivuilla alkaen 
merkinnästä 667. Tietysti asiaa on sivuttu jo ennen merkintää 667.

Tämäkin merkintä käsittelee joitain ilmiöitä moniajosta.

Tässä tiivistelmää:

* riippuvuus älypuhelimesta on todellinen ilmiö
* televisiota katsottiin n. 3 tuntia päivässä
* nuorten mediakäyttäytyminen - vain Facebook-uutisia
* ruoka ja verkkokauppa?
* tietotekninen yhteistyö koulun kanssa
* pelien merkitys Suomen taloudelliselle kehitykselle
* työssä uupuneet tulkitsevat äänensävyt väärin
* suomalaiset yritykset eivät osaa käyttää tietotekniikkaa
* tylsistyminen yksi uhkatekijä
* unen määrä vaikuttaa pitkällä aikavälillä paljonkin.

Eli summaten voi todeta, että kaikenlainen ruudun katsominen on ilmeisesti lisääntynyt koko ajan.

Televisio + älypuhelimet + tietokoneet => paljon ruutuaikaa.

Toisaalta ihmiset ovat joissain tapauksissa täysin riippuvaisia älypuhelimestaan.

Linkkilistan lopussa viitattu artikkeli on melkoisen laaja unitutkimuksen systemaattinen katsaus 
koskien unen laadun vaikutusta iän karttuessa. Pelkästään kirjallisuusviitteitä on sivukaupalla.

Alustava arvio on, että nuorena nukkuminen on osa myöhempää hyvinvointia aivojen kannalta. 
Liian vähäiset yöunet nuorena vaikuttavat pitkäänkin.

Yksi ilmiö on ruutujen ilmestyminen osaksi vanhaa toimintaa - esimerkkinä on Wilma. Wilma on 
tietysti verrannollinen perinteiseen reissuvihkoon, joka oli apuna vanhempien kanssa asioidessa.
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Wilma-järjestelmä on kuitenkin aiheuttanut erilaisia odottamattomia vaikutuksia. Jotkut voivat 
kokea Wilman viestit loukkaavasti ja toisaalta osa vanhemmista on valittanut eri aiheista Wilma-
järjestelmässä.

Toisaalta voi pohtia, että mahdollisesti erilaisia ruutuja tulee tuijotettavaksi lisää - ei siis vähemmän.

(Työ)uupumus altistaa erilaisille väärinkäsityksille - esim. uupuneet kokevat enemmän kielteisyyttä.

Toisaalta on linkkinä dokumentti koskien tylsistymistä, jota on ilmiönä tutkittu vähäsen. Osa väestä 
voikin tylsistyä kaikesta huolimatta, mikä taas aiheuttaa erilaisia sivuvaikutuksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yksi linkkivinkki oli suomalaisten yritysten tietotekniikan soveltamisen taito. Osaavatko 
suomalaiset yritykset oikeasti hyödyntää tietotekniikkaa?

Hyvä kysymys.

Lisääntyykö erilainen ruutuaika ilman mitään rajoituksia?

Erilaiset työyhteisöt voisivat tehdä ruutuajan laadusta ja määrästä erilaisia kartoituksia.

Tarkoittaako tietotekniikan tehokäyttö oikeasti uusia ruutuja lisää entisten lisäksi?

UUTTA: Tarvitsemme laajan selvityksen erilaisesta ruutujen tuijotuksen määrästä ja laadusta.

UUTTA: Unenpuute voisi olla yksi seurattava aihe johtuen lisääntyneestä ruutuajasta.

UUTTA: Lisääkö ruutuaika kuitenkin oikeasti tylsistymistä joissain määrin?

UUTTA: Tarkoittaako tietotekniikan hyötykäyttö enemmän VAI vähemmän erilaisia ruutuja?

Näihin kysymyksiin en ole vielä löytänyt täydellistä vastausta.

1010.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Kerraten voi todeta ihmisen pystyvän keskittymään vain yhteen asiaan kerrallaan. Moniajossa 
(multitasking) ihmiset yrittävät tehdä useampaa asiaa yhtäaikaisesti, mutta tämä on tietysti harhaa. 

Väittämä: Moniajo on monesti harhaa.

Olen useampaan kertaan viitannut Carr (2010) ja Tapscott (2010). Tähän asiaan voi ottaa kaksi 
näkökulmaa. (1) Erilaisilla teknisillä virityksillä on omat huonot seurauksensa kuten keskittymisen 
taidon heikentyminen. (2) Erilaisilla teknisillä virityksillä voidaan eri tehtäviä tehdä paljon 
tehokkaammin verrattuna aikaisempiin työtapoihin. Varmaan on muitakin näkökulmia.

Kysymys: Miten erilaiset tekniset viritykset vaikuttavat erilaisiin työskentelytapoihin?
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1011. Tietotekniikan kehittämisen yhteisöjen 
jakautuminen erilaisiin ryhmiin (esim. yrityskauppa)

1011.1. Merkintä 811: Selainvertailu / Vivaldi / Yllätys / HTML 5 /
OSA 19 (B)

Päivitys 29.3.2017: OSA 19 on merkitty kahteen kertaan, joten tämä on OSA 19 (B).

10. helmikuuta 2015 
811: Selainvertailu / Vivaldi / Yllätys / HTML 5 / OSA 19 (B)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_811

Selainvertailua on ollut viimeksi 10. maaliskuuta 2013 merkinässä 696.

On sinänsä aika mielenkiintoista, että Microsoft on (ehkä / ilmeisesti) lähdössä [selainsotaan] täysin
uudelta pohjalta suunnitellulla selaimella - koodinimellä Spartan.

En tiedä, että onko Spartan oikeasti käytetty nimi tälle uudelle selaimelle - pitäisi tarkistaa.

NO - kuitenkin: Microsoft on kehittämässä aivan uutta selainta.

Samaan aikaan toisaalla: Opera-selaimen kehittäjistä osa on siirtynyt uuteen yritykseen ja he ovat 
käynnistämässä uuden selaimen vaatimia viritelmiä.

Uusi selain tottelee nimeä "Vivaldi" ja yritys taustalla on Vivaldi Technologies AS.

ODF/ OOXML / PDF -> Seurantasivu on osoitteessa 
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html

Tähän kohtaa voi viitata tilannepäivitykseen 9: 
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_9

Tarkasti ottaen kohta 47.

::::::::::: ALKAA :::::::::::

47. Uusia rajalinjoja (14.5.2011)

Korporaatio on vähän huono suomennos.

Mutta tämä oli tällainen tyypillinen yrityskauppa.
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i) Ensin iso yritys ostaa suurella metelillä pienemmän yrityksen.
ii) Jokainen teknoblogi huutaa suureen ääneen kaikenlaista sekavaa aiheeseen liittyen.
iii) Vähitellen pienempi yritys palastellaan osaksi isomman yrityksen osastoja/vast.
iv) Oikeasti pienen yrityksen tuotteiden tekniikasta tietävät henkilöt alkavat lähteä muualle.
v) Pitää palkata uutta väkeä, joka suostuu perkaamaan vanhaa tekniikkaa
vi) Pienen yrityksen alkuperäiset tuotteet on lopuksi pakko ajaa alas, koska oikeat asiantuntijat eivät
ole enää käytössä.
vii) Pois lähteneet pienen yrityksen tekniset osaajat voivat perustaa uuden yhteisen yrityksen.
viii) Näin "uusi" "pieni" yritys voi taas kasvaa sopivan isoksi uutta yrityskauppaa varten.

::::::::::: LOPPUU :::::::::::

En tiedä, että mikä on alkanut ahdistaa ihmisiä Opera-selainta kehittävässä yrityksessä - Opera 
Software ASA.

Myönteistä on ollut, että yhtiö (Opera Software ASA) on alun perin norjalainen viritys, eli on 
mahdollista olla tietotekninen yritys muuallakin kuin [Yhdysvalloissa].

Törmäsin CKEditor-sivuihin viime viikolla, ja heidän pääkonttorinsa sijaitsee Puolassa.

CKEditor -> yhtiö taustalla Puolasta lähtöisin -> CKSource.

ELI Yhdysvallat ei ole aivan jokaisen tietotekniikkayrityksen lähtömaa.

CKEditor on tuettu/käytössä hyvin erilaisissa tietoteknisissä viritelmissä, ja heidän (CKSource) 
yhteistyökumppaneiden määrä ja laatu on kunnioitettava.

Samaan aikaan FLASH-teknologian suhteen on erilaisia tietoturvaongelmia ja FLASH-lisäosan 
päivittämissä pitää olla koko ajan seuranta päällä. Uutta versiota pitää päivittää säännöllisesti.

Mielenkiintoista on, että mahdollisesti Google siirtyy HTML 5 -tekniikoihin - esim. YouTube-
viritelmässä.

Wikipedia-artikkeli aiheeseen liittyen on seuraava: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_layout_engines_(HTML5).

Kuten näkyy, niin Opera hylkäsi Presto-viritelmän ja siirtyi Gecko-leiriin.

Itse huomautan tässä vaiheessa, että Gecko-viritelmä kaikissa mahdollisissa selaimissa tarkoittaa 
Geckon haavoittuvuuksien leviämistä moneen selaimeen. Haavoittuvuus voi siis levitä saman tien 
hyvin laajaan joukkoon selaimia.

Ongelma on vastaava OpenSSL:n tapauksen kanssa, jolloin haavoittuvuus tarkoitti hyvin laajaa 
päivityspakkoa laajaan joukkoon ohjelmistoja.

En tiedä tarkasti, että mikä alkoi ahdistaa Opera-selaimen kehittäjiä siinä määrin, että [piti] irtautua 
Opera-kehityksestä.

Toisaalta voi todeta, että myös avoimien ohjelmistojen puolella on tapahtunut hajaantumisia eri 
leireihin, vrt. LibreOffice & OpenOffice, Joomla & Mambo, MariaDB & MySQL.
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Lyhyesti voi, että joissain tapauksissa alkuperäinen kehittäjäyhteisö alkaa näivettyä hajaantumisen 
vuoksi.

Tilanne kyseisissä hankkeissa 10.2.2015 - Wikipedian mukaan.

* LibreOffice: uusin vakaa versio 53 päivää sitten
* LibreOffice: uusin kehitysversio 11 päivää sitten
* OpenOffice: uusin vakaa versio 5 kuukautta sitten
* Joomla: uusin vakaa versio 4 kuukautta sitten
* Mambo: koko Mambo-viritelmä on ajettu alas
* MySQL: uusin vakaa versio 4 päivää sitten
* MariaDB: uusin vakaa versio 12 päivää sitten.

MariaDB:n osalta voi sanoa, että sen menestys on vielä näkemättä. Joitain merkittäviä käyttäjiä on 
MariaDB kuitenkin saanut.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a. Mitä uutta voisi tämän kaiken jälkeen todeta?

Itse olen kannattanut kaikenlaisten avoimien standardien läpivientiä erilaisiin tietoteknisiin 
ratkaisuihin.

Sitten voi tietysti olla sekä avoimia että suljettuja järjestelmiä, jotka toteuttavat erilaisia avoimia 
standardeja.

Esim. Opera on ollut melkoisen suljettu kehittämishanke, vaikkakin he käyttävät laajaa joukkoa 
avoimia ratkaisuja, ja heidän lisenssiluettelo eri ratkaisuista/osaohjelmista on kunnioitettavan laaja.

Erilaisten avoimien ratkaisujen osalta voisi todeta, että tarvitsemme hyvin erilaisia testiympäristöjä, 
joiden avulla voisi kehittää erilaisten standardien toiminnallisuutta.

Mielenkiintoista on nähdä, että pystyykö Microsoft kehittämään uuden selaimen, joka toimisi 
erilaisten avoimien standardien kanssa.

Toisaalta Microsoft on sen verran iso toimittaja, että Microsoft voi voimakkaasti suositella eri 
yhteistyökumppaneille täysin uuden selaimen käyttöä.

OMA tietotekniikan seuranta keskittyy hyvin laajasti ottaen avoimien ratkaisujen seurantaan.

Mielenkiintoista on nähdä esimerkinomaisesti HTML 5 -ratkaisujen leviäminen eri [yhteyksiin].

1011.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Tähän kohtaa otan esimerkiksi SUNin yrityskaupan, jolloin Oraclen tuotteiden joukkoon päätyivät 
Java, OpenOffice ja MySQL. Eri vaiheiden jälkeen Oracle siirsi OpenOfficen Apache Software 
Foundation -säätiön alaisuuteen. Vastaavasti eri vaiheiden jälkeen (käsittääkseni) Oracle on 
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siirtämässä JAVA:n kehittämistä muulle yhteisölle. Toisaalta kirjoitushetkellä voi todeta, että Oracle
ei ole ainakaan vielä siirtänyt MySQL:n kehittämistä yrityksen ulkopuolelle.

Väittämä: Erilaiset yritysfuusiot voivat paperilla näyttää yksinkertaiselta, mutta 
jokaisessa yritysfuusiossa tulee vastaan erilaisia ongelmia.

MariaDB perustuu siis MySQL:n toimintoihin, ja tämän vuoksi on perustettu oma säätiö 
turvaamaan MariaDB:n kehittäminen. Tämän lisäksi voi todeta MariaDB:n kehittämiseen sijoitetut 
miljoonien eurojen sijoitukset, joita ovat tehneet erilaiset yhteisöt. Lisäksi MariaDB:n kehittämiseen
ovat muutamat yhtiöt palkanneet oman työntekijän. Lopuksi voi todeta erilaisten yhteisöjen 
siirtyminen MariaDB:n käyttäjiksi.

Kysymys: Kuinka laajasti erilaiset sidosryhmät siirtyvät MariaDB:n käyttäjiksi ja 
kehittäjiksi?

Väittämä: Säätiö on monesti hyvä ratkaisu turvaamaan jonkin tietoteknisen ratkaisun 
kehittämistä.
Väittämä: Säätiö ei kuitenkaan estä kaupallista toimintaa.

Oman havainnon mukaan erilaisten avoimien ratkaisujen perusteella voidaan tehdä kaupallisia 
palveluita, vaikka avoin tekniikka olisikin avointa kaikille sidosryhmille.

Varsinaisessa merkinnässä pohdittiin myös erilaisten selaimien asemaa eri yhteyksiin. Käsittääkseni
eri selaimissa on seuraavat ratkaisut:

• Chrome on Googlen kaupallinen tuote, jonka taustalla on avoimia ratkaisuja.
• Edge on Microsoftin kehittämä uusi selain.
• Firefoxin taustalla on käsittääkseni säätiö.
• Internet Explorerin kehitys ollaan vähitellen lopettamassa.
• Opera on edelleenkin yhtiö eikä säätiö.

Kysymys: Mikä yhteisö tulee voittamaan kilpailun eri selainten välillä?

Eri vaiheissa Microsoft on kohdannut erilaisia syytöksiä määräävän markkinaosuuden käyttämisestä
kilpailevien ratkaisujen hävittämiseksi. Aikanaan Microsoft julkaisi Internet Explorer -selaimen 
vapaasti käytettävänä ratkaisuna ilman mitään käyttömaksuja. Mielenkiintoista on kuitenkin 
Internet Explorer -selaimen paljon pienempi markkinaosuus kirjoitushetken nähden.

Kysymys: Tuleeko selainten välisen kilpailun voittaja kohtaamaan syytöksiä 
määräävän markkinaosuuden väärinkäytöksistä?

Mahdollisesti Chrome-selaimen määräävän markkinaosuuden aiheuttamat ongelmat voivat 
kiinnostaa erilaisia kilpailuviranomaisia.

Toisaalta voi todeta, että mahdollisesti Chrome-selaimen määräävä markkinaosuuden perusteella 
voitaisiin selaimiin ajaa joitain avoimia standardeja, joihin Google olisi sitoutunut.

Kysymys: Voitaisiinko Chrome-selaimen määräävän markkinaosuuden perusteella 
ottaa käyttöön erilaisia avoimia tekniikoita eri selaimissa?
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1012. Tiedotusvälineiden määräämä päiväjärjestys

1012.1. Merkintä 812: Kalja / Gate? / Työhevoset? / 
Näyttelyhevoset?

11. helmikuuta 2015 
812: Kalja / Gate? / Työhevoset? / Näyttelyhevoset?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_812

Itselläni ei ole vieläkään omaa televisiota. Suurin osa meikäläisen median käyttöä ovat erilaiset 
internet-palvelut. Erityisesti RSS-syötteet ovat hyvin merkittäviä.

YLE:n Areena-palvelussa on seurannassa ajankohtaisohjelmat ja dokumentit. Joskus Areena-
palvelussa on tosi hyviä dokumentteja.

Yritän lukea uutiset kerran päivässä - en siis monta kertaa päivässä.

RSS-syötteiden otsikoista voi aina päätellä kunkin päivän mediakohun määrän ja laadun.

Esimerkinomaisesti Suomen osallistuminen Viron ilmatilassa tehtäviin lentoihin on aiheuttanut 
melkoisen kohun useammalle päivälle.

Eilisen aikana on ilmeisesti ollut kohuna Suomen Keskusta rp:n joidenkin edustajien lausunnoista 
koskien tiettyjä alkoholiin liittyviä yksityiskohtia.

Otsikoista saattoi päätellä, että alkoholipolitiikasta noussut kohu on alkanut päivän alussa ja pitkin 
päivää on pudotettu otsikoita RSS-syötteisiin. Lopuksi on vielä lehtiin päätyneet versiot uutisista - 
esim. Helsingin Sanomat julkaisu oman uutisensa 11.2.2014 lehteen.

Itse olen opiskellut jonkin verran tiedotusoppia aikanaan.

Nykyisessä mediaympäristössä joku uutinen voidaan ottaa ns. päiväjärjestykseen ja päiväjärjestys 
määrää eri toimijoiden toimintaa ajassa ja tilassa.

OMA päätelmä on, että Suomen Keskusta rp on jatkossa aina vain tarkemman mediaseurannan 
kohteena perustuen puolueen pärjäämiseen erilaisissa mielipidetiedusteluissa. Mahdollista on, että 
kyseinen puolue saattaa saada enemmän kansanedustajia lisää nykytilanteeseen nähden kevään 
2015 eduskuntavaaleissa.

Aikanaan oli IRAK-gate, jonka seurannaisena eräs pääministeri vaihtui, mikä taas aiheutti omat 
skandaalinsa päiväkausiksi.
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Itse olen eri tilaisuuksissa / yhteyksissä todennut, että olen ollut yhteen asiaan tyytyväinen 
nykyisessä politiikassa. ELI: yhdenkään merkittävän poliitikon yksityiselämää ei ole pyöritelty 
viikkokausia erilaisissa mediaoperaatioissa.

Edellä olevasta seuraa, että tiedo(S)tusvälineet joutuvat katsomaan asioita - ei siis henkilöiden 
yksityiselämää.

ELI tietystikin voi olla tärkeää selvittää esim. Suomen Keskusta rp:n erilaisia kannanottoja koskien 
alkoholipolitiikkaa.

ITSE oletan, että näitä yhden päivän kohuja tulee matkalla eduskuntavaaleihin ehkä useampiakin.

Eli aamulla nousee joku kannanotto julkisuuteen ja kaikkien merkittävien poliitikoiden on pakko 
ottaa kantaa aiheeseen päivän mittaan.

Samaan aikaan toisaalla kaiken mediakohun keskelläkin Eduskunnan valiokuntamoottori pyörii 
omalla tahdillaan.

Itse viittaan seuraavaan:

Esterling, K. M. (2007). Buying Expertise: Campaign Contributions and Attention to Policy 
Analysis in Congressional Committees. American Political Science Review, 101(1), 93-109. 
doi:10.1017/S0003055407070116

Itse olen ottanut käyttöön termit "Työhevonen" ja "Näyttelyhevonen" tuon artikkelin perusteella.

Erilaisten edunvalvojien kanssa työskentely on yksi osa erilaisten kansanedustuslaitosten toimintaa. 
Esimerkinomaisesti Effi ry on nykyisin sidosryhmä, jolta kysytään säännöllisesti lausuntoja eri 
yhteyksissä.

Esimerkkinä voisi olla linkkilistassa mainitut aiheet koskien ampumaratoihin liittyvää 
lainsäädäntötyötä. Reserviläisliitto ry on nykyisin sidosryhmä, jolta kysytään säännöllisesti 
lausuntoja eri yhteyksissä.

Linkkilistassa on juttua Jalasjärvelle perustetuista ikäihmisten palvelutaloista. Näitä on tulossa sekä 
yksityisenä että julkisina.

Esimerkiksi noista ikäihmisten palvelutaloista ei oikein saa valtavia mediakohuja tässä vaiheessa.

Vastaavalla tavalla Seinäjoen taloustilanne ja säästöpakko vaikuttaa Seinäjoella eri sidosryhmiin.

Jalasjärven JAKK-kohusta on taas tehty asiaan liittyneiden oikeusistuinten päätöksiä - Jalasjärven 
esitykset eivät ole menneet läpi KHO:n suunnassa.

Toisaalta voidaan todeta, että jälleen kerran haja-asutusalueille määrätyt jäteveden puhdistusta 
koskevat asetukset ovat jälleen kerran aiheuttaneet lainsäädännöllistä toimintaa. Lykätäänkö 
asetuksen määräämää takarajaa taas kerran?

Lisäksi on linkkiä Suomen Yrittäjät ry:n huoleen säätelyn määrästä ja laadusta. Toisaalla yrittäjien 
vastapuolella palkansaajajärjestöt pohtivat vakavasti laajemman keskusjärjestön perustamista.
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Vastaavalla tavalla Seinäjoen ja Evijärven budjettiprosessit ovat edenneet omalla tahdillaan.

Edellä olevissa aiheissa pitää olla iso joukko politiikan työhevosia läpikäymään erilaisia 
kuolettavan tylsiä, mutta hyvin tärkeitä asioita eri vaiheissa. Näistä aiheista ei saa repiviä otsikoita 
juuri millään tavalla asiaprosessin edetessä omaa rataansa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Politiikassa on kaksi koko ajan käynnissä olevaa prosessia.

Eli mielikuvaprosessi pyörii aivan omaa elämäänsä kaiken aikaa, jolloin mediassa pyörii joku 
yksittäinen kohu esim. päivän.

Toisaalta asiaprosessi etenee aivan omalla tahdillaan, jolloin mediaprosessista huolimatta erityisesti 
valiokuntien työt etenevät.

Itse olen todennut, että asiaprosessista on hyvin vaikea repiä mitään mediakohua millään muotoa.

Itse seuraan Eduskunnan valiokuntalistoja, ja Eduskunnan palveluna saa tietoon valiokuntien 
uusimmat lausunnot ja uusimmat mietinnöt. Lyhyesti sanoen valiokuntalistat ovat tietysti täynnä 
tärkeitä aiheita, ja niiden uutisointi olisi hyvin tylsää.

Aiheena voi siis olla esimerkiksi ampumaratoja koskevat lait, joiden käsittely vaatii aivan oman 
perehtymisensä.

Eli tietystikin asianmukaisen valiokunnan jäsenten osalta erilaisten sidosryhmien kuuleminen on 
osa hyvinkin tarkkaa asioihin perehtymistä.

Osa edunvalvojista saa aina kutsun kuultavaksi ilman suuria mediakohuja, ja esimerkiksi 
reserviläisjärjestöjen ja muiden järjestöjen toiminta ampumaradoilla [on] oma aihealueensa.

Aiemmin olen pohtinut ääneen, että erilaisten mediaoperaatioiden takia pitäisi puolueissa varmaan 
perustaa joku järjestelmä, joka siis hoitaisi tätä mielikuvaprosessia jollain tasolla.

UUTTA: Näiden yhden päivän kohujen osalta voisi ottaa tarkasteluun eri puolueiden vasteet 
mediakohuihin.

UUTTA: Kuka pärjää parhaiten näissä yhden päivän mediakohuissa?

Sen tiedän jo valmiiksi, että osa näistä politiikan työhevosista (jotka ovat siis yleisesti ottaen 
melkoisen vähän mukana näissä yhden päivän mediakohuissa) voi kokea turhautumista 
mielikuvaprosessien ja asiaprosessin erilaisista epävastaavuuksista.

UUTTA: Voisi aina jokaisen mediakohun jälkeen tehdä tarkemman selvityksen (hienosti sanoen 
analyysi) vertailun oikeiden asioiden ja mediakohun välisistä epävastaavuuksista.
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1012.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Olen eri yhteyksiin todennut politiikan asiaprosessit ja mielikuvaprosessit, jolloin kumpikin 
prosessi etenee omalla tahdillaan. Käytännössä tiedotusvälineiden määräämä päiväjärjestys 
tarkoittaa asiaprosessin ja mielikuvaprosessin epävastaavuuksia. Jostain asiasta voi nousta valtaisa 
kohu, jonka varjossa moni muu asia etenee omalla tahdillaan ilman suurta kohua.

Väittämä: Politiikan asiaprosessit ja mielikuvaprosessit etenevät omalla tahdillaan
Väittämä: Politiikan asiaprosessien ja mielikuvaprosessien välillä on monesti erilaisia 
epävastaavuuksia.
Väittämä: Politiikan asiaprosesseista on monesti hyvin vaikea repiä isoja otsikoita.

Erilaisia yhden päivän mediakohuja (mielikuvaprosessi) tulee vastaan aina omalla tahdillaan, jolloin
erilaiset sidosryhmät joutuvat antamaan omia lausuntojaan yhden päivän mediakohun perusteella.

Väittämä: Erilaiset tiedotusvälineet määräävät päiväjärjestyksen jossain 
mediakohussa.
Väittämä: Erilaiset mediakohut voivat kestää yhden päivän.

Kerraten voi todeta, että nykyisten kansanedustajien (vaalikausi 2015-2019) yksityiselämää on 
veivattu suhteellisen vähän. Eli mediakohut pitää rakentaa erilaisten asioiden ympärille, mikä on 
tietysti parempi asia kuin mediakohu yksityisasioiden vuoksi.

Tietysti totuuden tavoittelu on tärkeä asia kaikkien mediakohujen yhteydessä.

Kysymys: Pystyvätkö kaikki sidosryhmät esittämään täysin totuudenmukaisia 
lausuntoja erilaisissa yhden päivän mediakohun aikana?

Oma veikkaus on, että erilaisten mediakohujen jälkeen joillekin kansalaisille jää väärä käsitys 
joistain tosiasioista, koska osa erilaisten mielipidevaikuttajien lausunnot voivat sisältää osittain 
virheellisiä väittämiä.

Väittämä: Jotkut sidosryhmät voivat esittää osittain virheellisiä väittämiä tai puuttuvia
tosiasioita erilaisissa lausunnoissa, joita erilaiset sidosryhmät joutuvat esittämään 
jonkin mediakohun vuoksi.

1012.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Nykyisen eduskuntavaalikauden aikana (2019-2023) on ollut omat kohunsa eri aiheista, ja osa 
kohuista on tietysti liittynyt nykyisten hallituspuolueiden toimintaan, vaikka oppositiossakin on 
tietysti ollut omat kohunsa.

Yksi kestokohun aihe on tietysti SOTE-asioiden uudistukset, joita on esitetty useamman 
eduskuntavaalikauden aikana. Varsinaisesti SOTE-asioiden uudistusten lakipaketit ovat olleet 
laajoja tekstikokonaisuuksia, jolloin voi vakavasti pohtia asian ja mielikuvan suhdetta SOTE-
asioiden uudistuksien asiayhteyksissä.
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1013. Ikävien yksityiskohtien määrä ja laatu

1013.1. Merkintä 813: SOTE / PeVL 67/2014 / Kuntauudistus 
(xxii)

24. helmikuuta 2015 
813: SOTE / PeVL 67/2014 / Kuntauudistus (xxii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_813

Varmaankin on niin, että jokaisen itseään kunnioittavan politiikan tarkkailijan on annettava lausunto
koskien perustuslakivaliokunnan lausuntoa 67/2104.

Nykyisin seuraan enemmän politiikkaa verrattuna osallistumisen määrään ja laatuun nähden.

Nyt olen ollut kolmen puolueen tilaisuudessa tämän vuoden puolella.

Eli perustuslakivaliokunnan lausunto 67/2104 palauttaa käytännössä monet asiat takaisin 
poliittiseen prosessiin.

Linkkilistassa on erilaisia kannanottoja ns. SOTE-asian uusimman käänteen vuoksi.

Hyvä kysymys on, että ehtivätkö poliittiset päättäjät rakentamaan uuden ehdotuksen (ns. SOTE) 
tällä vaalikaudella (2011-2015).

Oma arvio on, että eri toimijoiden aikaa on käytetty hyvin paljon erilaisiin kyselyihin ja työryhmiin.
Näitä on tullut ja mennyt pitkin hallituskautta.

Käsittääkseni SOTE on parlamentaarisessa käsittelyssä, mikä tarkoittanee kaikkien eduskunnassa 
olevien puolueiden osallistumista SOTE-asian valmisteluun.

Tässä kohtaa palautui mieleen, että yhdessä tilaisuudessa joku kysyi kuntauudistuksen ja Euroopan 
Unionin välistä yhteyttä. Yksinkertainen vastaus oli, että kuntauudistus ei ole Euroopan Unionin 
määräämä aihe.

Oma arvio on, että eri puolueissa on varmaankin erilaisia näkemyksiä SOTE-asian suhteen. 
Käytännössä pitäisi saada enemmistö kaikkien eduskuntapuolueiden osalta.

Linkkilistassa on linkkiä Perussuomalaiset rp:n sisäiseen tilaan. Valitettavasti YLE:n MoT-ohjelma 
on nähtävissä vain kuukauden verran.

Lyhyesti: myös Perussuomalaiset rp kärsii joistain sisäisistä väännöistä.
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Esimerkiksi Etelä-Pohjanmaalla on jokaisessa kunnassa vuorollaan kohuja, joiden yksi piirre voi 
olla erilaiset henkilöiden väliset ristiriidat.

Vastaavalla tavalla muissakin puolueissa on sisäisiä jakolinjoja eri asioihin.

Edelleen voi todeta, että eri puolueissa on keskustelua kuntauudistuksen ja SOTE-asian välisistä 
yhteyksistä. 

Kuntauudistus ja SOTE yhtä aikaa? 
Kuntauudistus ja SOTE erillisinä hankkeina? 
Kuntauudistus ja SOTE eivät liity toisiinsa? 
Kuntauudistus ja SOTE liityvät voimakkaasti toisiinsa?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jatkossa pitäisi kartoittaa eri puolueiden sisäiset ryhmittymät ja tarkastella kunkin ryhmittymän 
näkemyksiä mm. SOTE-asian ja kuntauudistuksen suhteen.

Tästä muistuu mieleen eräs keskustelu Suomessa vierailleen henkilön (Yhdysvallat kotimaana) 
arvio Suomen politiikasta. Miten ihmeessä saatte aikaan toimintakykyisen hallituksen näin monen 
puolueen kesken?

Näin vuosia myöhemmin erilaisiin aiheisiin perehtymisen perusteella voi tietysti osoittaa, että myös
heidän (Yhdysvallat) järjestelmä kohtaa ongelmia, jos kongressin eri kamarit (edustajainhuone ja 
senaatti) ovat eri puolueiden hallinnassa ja presidentti edustaa tiettyä puoluetta.

Tarkasti ottaen jokaisen presidentinvaalin (Yhdysvallat) jälkeen voidaan eri puolilla maailmaa 
aloittaa tulostamaan erilaisten yhteisöjen julkaisuja, koska valittu presidentti kannattaa enemmän 
toisia toimintalinjoja ja kannattaa vähemmän joitain toimintalinjoja. Esimerkiksi voi todeta, että 
valittu henkilö voi toiminnassaan kannattaa erilaisten ajatushautomoiden esittämiä toimintalinjoja.

Linkkilistassa on juttua Suomessa käydystä keskustelusta koskien tekstimäärältään liian laajojen 
hallitusohjelmien ongelmasta.

Ovatko nykyiset hallitusohjelmat liian laajoja? 
Onko parempi tehdä yleisempi hallitusohjelma?

OMA arvio on, että vuoden 2015 eduskuntavaalien jälkeen Eduskunnassa on puolueiden välisten ja 
puolueiden sisäisten ryhmittymien muodostama ainutlaatuinen kokonaisuus.

OMA arvio on, että hallitusohjelmaa koskevissa neuvotteluissa on pakko huomioida myös 
puolueiden sisäisten ryhmien kannatus eri aiheille ja eri ryhmien laajuus.

Yksi esimerkki asiana lienee NATO, jonka kannattajia ja vastustajia on eri puolueissa omina 
ryhmittyminä.

Ongelma lienee erilaisten yksityiskohtien kannatuksessa ja vastustuksessa.
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Itse olen todennut, että esimerkiksi perustulosta voisi tehdä selvityksen, jotta voitaisiin todeta 
erilaisten perustulon vaihtoehtojen ja yksityiskohtien vertailu.

Mahdollisesti SOTE-uudistuksen jäädessä seuraavan hallituksen tehtäväksi on 
hallitusneuvotteluissa käytävä läpi koko joukko erilaisia yksityiskohtia.

OMA veikkaus on, että erilaiset kipukohdat (esim. kuntauudistus ja SOTE) voivat vaatia tarkempaa 
yksityiskohtaisuutta.

Mahdollisesti aiheet, joista tulevat hallituspuolueet ovat samaa mieltä, voidaan todeta yleisinä 
huomioina.

1013.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa nykyisen hallituksen (Sipilä) ajama laaja maakuntauudistus, jolloin 
maakuntien alaisuuteen siirtyisi erilaisia tehtäviä SOTE-asioiden ja valtionhallinnon osalta. 
Käytännössä kyseistä uudistusta on valmisteltu kolmisen vuotta. Joidenkin mielipidevaikuttajien 
mielestä asiaa on käsitelty liian kiireisesti, jolloin maakuntauudistusta pitäisi siirtää eteenpäin.

Kysymys: Onko tuleva maakuntauudistus (SOTE ja muut asiat) valmisteltu liian 
kiireisesti (vrt. vaalikauden pituus)?

Myös vaalikauden 2011-2015 aikana tehtiin omia uudistuksia SOTE-asioiden ja valtionhallinnon 
osalta. Itse olen pohtinut erilaisten uudistusten pitkäaikaisempaa seurantaa. Eli seurataanko jonkin 
uudistuksen vaikutuksia tarpeeksi pitkään?

Kysymys: Kuinka hyvin työntekijät jaksavat aina vaalikauden aikana tehtäviin uusiin 
uudistuksiin (vrt. SOTE-asiat ja muut tehtävät)?
Kysymys: Mikä osa erilaisista uudistuksista perustuu pitkäaikaisempaan seurantaan 
ja erilaisiin ideologioihin?

Oman arvion mukaan erilaisia uudistuksia ei jakseta seurata pidempään, jolloin jokainen uusi 
hallitus (voi) aloittaa jälleen kerran jonkin uudistukset (vrt. SOTE-asiat ja muut tehtävät).

Tämän jälkeen voi todeta, että mikä tahansa uusi uudistus (vrt. SOTE-asiat ja muut tehtävät) 
tarkoittaa laajasti kymmenien, satojen tai tuhansien sivujen lainsäädännön paketteja. Oman arvion 
mukaan hyvin harva kansalainen oikeasti perehtyy näihin lainsäädännön paketteihin. Käytännössä 
moni meistä on siis tiedotusvälineiden välittämän tiedon varassa, jolloin erilaisia uudistuksia 
esitellään vaihtelevalla yksityiskohtaisuudella.

Tässä kohtaa en lähde tarkemmin puolustamaan nykyisen hallituksen (Sipilä) ajamaa laajaa 
maakuntauudistusta, koska en ole perehtynyt satojen sivujen lainsäädännön pakettiin. Oman 
käsityksen mukaan erilaisten (vrt. SOTE-asiat ja muut tehtävät) uudistusten taustalla on erilaisten 
kuntien kantokyky erilaisissa tehtävissä. Esimerkkinä voi mainita erikoissairaanhoidon 
kustannukset, jotka ovat aiheuttaneet erilaisia ongelmia pienemmille kunnille. Eli maakunnallinen 
ratkaisu voisi jakaa paremmin erikoissairaanhoidon kustannukset.

Kysymys: Miten eri uudistukset vastaavat erikoissairaanhoidon kustannusten 
jakamiseen?
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1014. Puuttuva merkintä

1014.1. Merkintä 814

Jostain syystä tämä merkintä on jäänyt tekemättä. Eli olen hypännyt merkintään 815 ilman 
merkintää 814.
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1015. Mitä pitäisi kouluttaa erilaisissa oppilaitoksissa?

1015.1. Merkintä 815: Älykkyys / Mensa / Koodaus / Moniajo 
(xxvi)

27. helmikuuta 2015 
815: Älykkyys / Mensa / Koodaus / Moniajo (xxvi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_815

Linkkilistassa on erilaisia linkkejä liittyen (jälleen kerran) moniajoon. 
Lisäksi on linkkiä Suomen koulujärjestelmän ongelmista.

Lyhyesti voi sanoa, että Suomessa on erittäin vahva usko koulutukseen, ja koulutukseen ajetaan 
mielestäni liikaa odotuksia.

Esimerkinomaisesti on linkkejä yksinäisyyteen liittyen - onko yksinäisyys uusi kansantauti?

Toisaalta kouluissa painitaan nykyisin erilaisten sähköisten laitteiden - erityisesti älypuhelimet - 
lieveilmiöiden kanssa.

Pitääkö kouluihin tuoda lisää uuttaa tietotekniikkaa? Onko ylioppilastutkinnon suorittamista 
sähköistettävä vaiheittain?

Joissain tapauksissa suomalaiset julkiset tietojärjestelmät ovat onnistumisia. Uskoisin 
ulkomaalaisten vaalitarkkailijoiden olevan melkoisen hämmästyneitä Suomen 
vaalitietojärjestelmiin. Vaalitulos saadaan tunnetusti ulos muutamassa tunnissa vaalihuoneistojen 
sulkeutumisen jälkeen.

Tietysti on koko joukko muita julkisen puolen tietotekniikkahankkeita, jotka 1) eivät onnistu 
kaikesta huolimatta, 2) keskeytetään/lopetetaan, 3) onnistuvat vain osaksi.

Esimerkinomaisesti oppilaitosten tarvitsemaa tietotekniikkaa pitäisi selvittää oikein kunnolla. Onko 
oppilaitoksien hypättävä jokaiseen uuteen tietotekniseen ilmiöön?

Toisaalta myös yliopistot painivat voimakkaiden odotusten kanssa. Yksi uutisaihe oli 
Teknologiateollisuus ry:n ehdotelma suomalaisten yliopistojen sulkemisesta. Puolet yliopistoista 
lakkautettava?

Pari linkkiä koskee eri alojen työllistymisen tilannetta.

Mainonta ja markkinointi noussut ylitarjonta-alojen joukkoon. 
Tohtoreita koulutetaan liikaa?
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Tohtorikoulutukeen tein vuoden 2014 puoluekokoukseen aloitteen tohtorin tutkintojen määrästä ja 
laadusta. 
Aloite on numeroltaan 15 ja sen saa luettua seuraavasta tiedostosta: 

Versio_4_B_MUITA_aloitteita_Puoluekokous_2014.pdf

Lisäksi on linkkiä koskien älypuhelimeen liittyvästä riippuvuudesta: onko älypuhelin tärkeämpää 
kuin moni muu asia?

Toisaalta on linkkiä älykkyydestä ja mahdollisesti väestön älykkyysosamäärä ei ole noussutkaan 
viime vuosikymmenten tapaan.

Toisaalta on linkkiä Suomen Mensa ry:n järjestämiin tehtäviin ja joidenkin älykkyystesteissä 
pärjänneiden hyvin vähäinen tiedonjako omasta älykkyysosamäärästä.

Jaa-A. Parissa linkissä kyseenalaistetaan muutaman tietoteknisen aiheen soveltuvuutta. 
Ovatko sähköiset kalenterit parempia kuin perinteiset kalenterit? 
Pitääkö koululaisille ihan oikeasti opettaa ohjelmointia?

Lisäksi on vielä linkkiä suomalaiseen vaatimattomuuteen ja yhdysvaltalaisen henkilön tarjoamasta 
myyntipuheiden koulutuksesta.

OMA arvio on, että suomalaiset esiintyvät suhteellisen hillitysti ja vaatimattomasti eri yhteyksissä. 
Muistan yhden keskustelun Suomessa vuoden työrupeamaa tehneen yhdysvaltalaisen kanssa. Hän 
huomioi, että Suomessa jouluvalot ulkona ja sisällä olivat vaatimattomia (modest).

ELI valotehoa ja valomäärää voisi tietysti Suomessa lisätä - ei siinä mitään.

OMA arvio on, että suomalaisten yritysten on ehkä oikeasti palkattava kohdemaassa syntyneet ja 
kohdemaan erityisaiheet hallitsevat seurustelu-upseerit, jolloin he osaavat kohdistaa 
markkinointiviestit oikein.

Muistan yhden linkin, jossa japanilainen arvioi suomalaista markkinointia. Jälleen kerran 
tarvitsisimme parempia markkinointitaitoja ulkomailla.

Olisiko kyseessä enemmän kulttuuriset epävastaavuudet kuin varsinaiset markkinointitaidot?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Joo-O. Mitä uutta voisi todeta kaiken edellisen perusteella?

Itse olen ehdottanut joissain yhteyksissä, että uusia tietoteknisiä järjestelmiä ei kehitettäisi koko 
ajan uusia. Tarvitsemme turhan tietotekniikan hävittämisen talkoot.

Lisäksi oikeasti hyödylliset tietojärjestelmät pitäisi erikseen korjata kaikista tietoturvaongelmista 
ennen uusien ja oikeasti hyödyllisten ominaisuuksien lisäämistä.

Vasta noiden kahden hankkeen jälkeen voimme aloittaa oikeasti tarvittavien uusien 
tietojärjestelmien kehittämisen.
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Esimerkiksi koulumaailmassa voisi käydä hyvin kriittisesti läpi turhan ja hyödyllisen tietotekniikan 
järjestelmät. Onko kouluissa jo liikaa turhaa tietotekniikkaa?

ONKO ohjelmointi / koodaus oikeasti tarpeellista koulutusta jo ala-asteikäisille? Tähän minulla ei 
ole vielä selkeää vastausta ja aihe vaatisi paremman selvityksen kuin koulutususkon mukaisena 
pakkona.

Ohjelmointi / koodaus vaatii omat taitonsa ja erityisesti kyvyn ajatella hyvin keskittyneesti pitkiäkin
aikoja. Toisaalta kaikenlaiset keskeytysteknologiat häiritsevät keskittymistä.

Selvää on, että ohjelmointitaitoisia opettajia ei ole joka paikassa.

Selvää on, että eri sidosryhmät vaativat eri aiheita koulujen oppiaineiksi. Lisäksi eri sidosryhmät 
vaativat jonkin erityisaiheen mukaista ministeriä uuteen hallitukseen - esimerkiksi voidaan vaatia 
erityistä tietotekniikka-asioiden ministeriä.

Suomi on voimakkaan koulutususkon maa, joten jokainen uusi tai vanha aihe heijastuu aina 
koulutuskeskusteluun.

Koulutus on Suomessa pyhä lehmä, jota kaikki palvovat, mutta eri ryhmillä on erilaisia pyhän 
lehmän palvomisen muotoja.

1015.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Kaiken mahdollisen toiminnan muuttuminen tietotekniseksi ratkaisuiksi on tietysti tärkeä asia 
seurattavaksi. Mitä ovat toivotut vaikutukset ja mitä ovat erilaiset odottamattomat sivuvaikutukset?

Väittämä: Erilaisilla tietoteknisillä ratkaisuilla on odottamattomia sivuvaikutuksia.

Ei ole olemassa henkilöä, joka hallitsisi kaiken tietotekniikan. Tämän perusteella voi tietysti pohtia 
tarkemmin erilaisissa oppilaitoksissa käytettävää ja [opetettavaa] tietotekniikkaa.

Väittämä: Yksi ihminen ei hallitse kaikkea mahdollista tietotekniikkaa.
Väittämä: Erilaisissa oppilaitoksissa käytettävää ja [opetettavaa] tietotekniikkaa 
pitäisi selvittää tarkemmin oppimistulosten kannalta.

Itse muistan muutaman luennon tietokoneluokassa. Käytännössä moni opiskelijoista veivasi jotain 
tietokoneella. Miten opiskelijat olisivat suhtautuneet opetukseen ilman tietokonetta?

Väittämä: Käytännössä voimme keskittyä kunnolla vain yhteen asiaa kerrallaan.

Kysymys: Kuinka moni meistä väittää pystyvänsä moniajoon (multitasking)?

1015.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Yleisesti ottaen moni meistä uskoo edelleenkin moniajoon (multitasking), vaikka se on osoitettu 
monessa asiayhteydessä vääräksi uskomukseksi.
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1016. Taas ikävistä yksityiskohdista

1016.1. Merkintä 816: Seuranta? / Lakihankkeet? / Nousu? / 
Uho? / Tuho?

28. helmikuuta 2015 
816: Seuranta? / Lakihankkeet? / Nousu? / Uho? / Tuho?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_816

Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen yhden mielipidekirjoituksen - numero 53 siis.

53 / Kaikista kuluttajista tulossa ketjujen käskyläisiä? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_53

Eli pääomasijoittajat etsivät jatkuvasti erilaisia kohteita. Mielipidekirjoituksessa (53) totean, että 
pääomasijoittajat ostavat hyvin hoidettuja [erikoisliikkeiden] ketjuja.

Vastaavasti (53) totesin, että kauppojen sunnuntaiaukioloajat (olipa pitkä sana) ajavat vähitellen 
pienet erikoiskaupat pois markkinoilta.

Poliitikot yrittävät paikata tätä vastavaikutusta säätämällä jotain lakia kauppakeskuskusten 
vapaapäivästä. Tietysti he ovat täysin myöhässä tämän asian kanssa.

Vaikutus <-> Seuraus <-> Vastavaikutus <-> Seuraus <-> jne.

Tietysti on niin, että kauppojen sunnuntaiaukioloja voimakkaasti kannattaneet poliitikot eivät ehkä 
tunne erilaisten kauppaketjujen todellisuutta. Kuinka moni poliitikko on ollut oikeasti töissä 
kaupassa / kauppakeskuksessa?

Lisäksi on niin, että pääomasijoittavat ostavat myös kauppakeskusten kiinteistöjä omistukseensa.

ELI ihmiset voivat viettää aikaa ulkomaisten pääomasijoittajien omistamissa kauppakeskuksissa ja 
tietysti ulkomaisten pääomasijoittajien omistamissa ketjuissa.

Poliitikot tietysti eivät ymmärtäneet tätä suoraa vaikutusta isoihin kauppakeskuksiin ja pieniin 
liikkeisiin.

Olen aikaisemmin kirjoittanut "Yhteiskuntainsinöörin mielentilasta".

JOKAINEN puolue uskoo tiettyihin "Yhteiskunnan luonnonlakeihin". ELI jokainen puolue uskoo 
joihinkin asioihin ja valta-asemassa he pyrkivät toteuttamaan näitä "Yhteiskunnan luonnonlakeja".

Uskona puolueilla on, että yhteiskunta ikään kuin täydellistyy luonnonlakeja noudattamalla.
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TOSIASIA on, että jokainen poliittinen päätös aiheuttaa erilaisia vaikutuksia ja AINA osa näistä 
vaikutuksista ei ole alkuperäisten päättäjien toivomia. Odottamattomat sivuvaikutukset tulevat 
tietysti osittain yllätyksinä.

Ihmiset ovat liian monimutkaisia kohteita ja ihmisten käyttäyminen on seurausta hyvin erilaisista 
vaikutuksista.

Tässä kohtaa voi ottaa maininnalla seuraavat uutiset: NATO-selvitys, Puolustusvoimien rahoitus, 
ammattiarmeija Suomeen, Euroopan Unionista energiaunioni, Hornet-hankinnat erityisaiheena, 
ampumaratalaki, köyhyys Iso-Britanniassa, kanteluiden tekeminen sähköisesti, uskonnollisten 
ryhmien kohtaama arvostelu ja ahdistelu, köyhyys Suomessa.

Tähän voi kerätä erilaisia paradokseja eri puolueista, esim. seuraavia

* verojen alentamisen vaatimus <-> verovaroilla kustannettu (iso?) armeija
* vaatimus pienestä armeijasta <-> vaatimus verojen progression lisäämisestä
* vaatimus voimakkaasta luonnonsuojelusta <-> vaatijoiden asuminen kaupungissa
* vaatimus voimakkaasta aluepolitiikasta <-> vaatimus ihmisten vapaasta toiminnasta
* usko moraalisesti vahvaan yhteiskuntaan <-> ongelmana erilaiset väärinkäytökset
* vähemmän säätelyä <-> vaatimus joidenkin ammattien erityisasemasta
* valtion kouluttama huippuasiantuntija <-> huippuasiantuntijan kitinä veroista
* vaatimus yritysmyönteisyydestä <-> vähäinen kokemus pienyrittäjistä
* yritysmyönteisyys <-> voikin olla suuryritysmyönteisyyttä
* vaatimus kuntien vapaasta toiminnasta <-> uusia tehtäviä kunnille
* johtajien vaatimus eläkeiän nostosta <-> johtajat siirtyvät eläkkeelle aikaisin.

Näitä paradokseja voi(si) kerätä lisää eri yhteyksistä - tässä voisi olla seurantaa.

Eli käytännössä jokaisella poliittisella ajattelijalla on joitain ristiriitaisuuksia omassa ajattelussa.

Mielenkiintoinen linkki koskee ihmisten pelkäämiä asioita - esimerkiksi terrorismin ongelmaa 
voidaan hyvin laajasti korostaa.

Aikaisemmin olen kannattanut erityisen perustuloselvityksen tekemistä, jolloin KAIKKI ehdotetut 
perustulomallit olisivat vertailtavissa.

EHKÄ samaan tyyliin voisi tehdä NATO-selvityksen, jolloin käytäisiin läpi KAIKKI oleelliset 
kohdat läpi. Esimerkinomaisesti voi todeta, että Suomessa käytetyt aseet ovat osasta erilaisia 
verrattuna joihinkin NATO-maihin. Toisaalta kysymys suomalaisesta pakollisesta asepalveluksesta 
tulee tässä vastaan.

Itse seuraan Eduskunnan valiokuntien mietintöjen ja lausuntojen Eduskunnan tarjoaman 
järjestelmän avulla. ELI käytännössä voi nyky-Suomessa saada valiokuntien mietintöjen ja 
lausuntojen tekstit luettavaksi hyvin nopeasti. Lisäksi hallituksen esitykset (HE) saa luettavaksi 
kotitietokoneelle hyvin nopeasti.

Yksi TOSIASIA on, että valiokuntien mietintöjen ja lausuntojen tekstit ovat hyvin yksityiskohtaista 
pohdintaa.
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Yksi TOSIASIA on, että valiokuntien mietintöjen ja lausuntojen teksteistä ei aina saa kovin myyviä 
otsikoita.

Jokainen politiikkaa seuraava tietää, että Eduskunnassa valiokunnat ovat hyvin keskeisiä eri 
vaiheissa lainsäädäntöä.

Esimerkiksi köyhyyteen liittyviä [asioita] käydään kyllä valiokunnissa läpi, mutta niistä ei ehkä 
raportoida kovin laajasti.

Toisaalta erilaiset sähköiset kantelusivustot ja sähköiset vinkkisivustot on ilmiönä suhteellisen uusi 
aihe.

MIKÄ on tavoiteltu tavoite kantelu/vinkkisivustoilla ja mitä ovat suorat sivuvaikutuksesta näistä 
sivustoista?

Esimerkinomaisesti Vapaa-ajattelijain Liitto ry on jäsenmäärältään suhteellisen pieni järjestö. 
Toisaalta heidän aikanaan kehittämä eroakirkosta.fi -palvelu on ollut melkoisen suosittu.

Esimerkinomaisesti vapaa-ajattelijoita on mukana uudessa Kantelupukki-palvelussa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Niin - mitä uutta?

Tähän kohtaan voi liittää oheen merkinnän 500 aihelistan ja vielä merkinnän 500 jälkeen esitetyt 
erityisaiheet.

Tässä kohtaa voisi todeta, että en ole tehnyt tarkempaa/järjestelmällisempää seurantaa esimerkiksi 
Suomen hallitusten esittämien ja/tai ajamien aiheiden nousua, uhoa ja tuhoa.

Tässä voisi olla yksi seurantakohde: Seuraavan hallituksen hallitusohjelmasta itselle tärkeiden 
aihepiirien valitseminen ja seuranta tarkemmin. Tätä seurantaa voisi sitten tehdä tarkemmin 
muutaman vaalikauden ajan.

Ehkä käy niin, että joku lainsäädäntöhanke kokee nousun, uhon ja tuhon.

Nämä aiheet voisi tosiaan valita seuraavan hallituksen hallitusohjelmasta - kävi vaaleissa kuinka 
tahansa!!!

Aikaisemmin seurattuja aiheita

HUOM: Selainvertailu alkoi merkinnnästä 585. 
HUOM: Kuntauudistuksen seuranta alkoi merkinnnästä 555. 
HUOM: Tarkempi Ron Paul -seuranta alkoi merkinnästä 446 - myöhemmin samaan seurantaan on 
lisätty Rand Paul. 
HUOM: Tarkempi älypuhelimien seuranta alkoi merkinästä 525. 
HUOM: Tarkempi seuranta perinteisemmistä tietokoneista alkoi merkinästä 529. 
HUOM: Tarkempi seuranta ns. moniajosta alkoi merkinnästä 667. 
HUOM: Tarkempi seuranta Euroopan Unionista alkoi merkinnästä 770.
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Merkinnässä 500 listatut aihepiirit: 
a) Yksityisasioiden käsittely loppui vähitellen vaaliuutisten myötä. 
b) Tietotekniikan kummalliset (inhimilliset) sivuvaikutukset ja muut vaikutukset, esim. 
kärsimättömyys, riippuvuudet, epäonnistumiset, rahan tuhlaus, ihmisten huijaaminen, suomalaisten 
julkisten tietojärjestelmien surkuhupaisia tilanne, jne. 
c) Yhdysvallat-seuranta yleisesti. 
d) Yhdysvallat-seurannassa erityisesti tiedotusvaälineiden muuttuminen puolueiden äänitorviksi. 
e) Suomen ja Yhdysvaltojen median viihteellistymisen (jatkuva?) kritisointi: hömpän suhde 
asiaan,mediaspektaakkelit, sivuvaikutukset, suorat vaikutukset ja piilovaikutukset. 
f) Suomen politiikan yleinen seuranta: jokaisen puolueen arvostelu sivutyönä. 
g) Sähköisen äänestyksen vastustus. 
h) Koulutusjärjestelmien arvostelu. 
i) ODF / OOML / PDF -seuranta. 
j) Sosiaalisen median kummallisuudet erikoisaiheena, erityisesti Facebook. 
k) Rationaalisuusolettama eri yhteyksissä. 
l) Yhdysvallat-seurantaa erityisaiheista: velkapommi, IRAK, Afganistan, IRAN, terrorismi, 
"american exceptionalism", asevoimat, koulutusjärjestelmä, "moral project", republikaanisen 
puolueen muutos, puolutusvoimien pyhä budjetti, perustulaki pyhä kirja (?), yms. erityisaiheita. 
m) Terrorismi-mölinä: eli kansan kiihotus terrorismiin liittyvillä väärillä tosiasioilla. 
n) Sodan vastustus ja ihmisen mielen sekoaminen sodissa: sivuvaikutukset, omien sotilaiden 
sekoaminen, totuuden piilotus ja sotien vastustus, IRAK, IRAN, JEMEN, LIBYA, jne. 
o) Puolueiden yhteistyö ja puolueiden muuttuminen Suomessa. 
p) Tutkivan journalismin rappiotila. 
r) Vaihtoehtokanavat: esim. RT, Al Jazeera ja PRESS TV. 
p) Vapaan ohjelmistokehityksen selviytyminen jatkuvien hyökkäysten keskellä. 
r) Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma.

1016.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Oman havainnon mukaan erilaiset mielipidevaikuttajat uskovat omiin yhteiskunnan 
luonnonlakeihin, joiden avulla yhteiskunta kehittyisi toimivaksi koneeksi ilman mitään ongelmia.

Väittämä: Monet meistä uskovat erilaisiin yhteiskunnan luonnonlakeihin.
Väittämä: Erilaiset yhteiskunnan luonnonlait kohtaavat ongelmia toteutuksessa.

Tosiasia on erilaiset odottamattomat sivuvaikutukset erilaisten poliittisten päätösten jälkeen. Eli 
jokin yhteiskunnan luonnonlaki ei toimikaan käytännössä. Yksi hyvä esimerkki on tietysti 
kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen. Oman huomion/tuomion mukaan erilaiset pienet 
erikoisliikkeet häviävät vähitellen, ja niiden tilalle tulee isompia erikoisliikkeiden ketjuja.

Varsinaisessa merkinnässä (816) pohdin erilaisia poliittisia paradokseja, joita voisi kaivaa 
edelleenkin erilaisista asiayhteyksistä. Yksi paradoksi on tietysti julkisen ja yksityisen sektorin 
yhteistyö, jolloin pitää olla jotain julkista toimintaa yksityisen sektorin toiminnan takaamiseksi. 
Hyvä esimerkki on erilaisten julkisten sektorien rekisterit koskien yksityistä toimintaa.

Väittämä: Julkisen ja yksityisen sektorin yhteistyö on joiltain osilta perusteltua.
Väittämä: Moni meistä ei tunnista kunnolla julkisen ja yksityisen sektorin yhteistyön 
perusteita.
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1017. Tietojen jakamista puolueiden perusjäsenille

1017.1. Merkintä 817: Vaikuttaminen / Tietäminen / Vaalit 2015

1. maaliskuuta 2015
817: Vaikuttaminen / Tietäminen / Vaalit 2015

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_817

Ensimmäisenä huomiona voi todeta, että painettujen lehtien lukeminen olisi vähentynyt.

Toisena huomiona voi esittää, että osa Suomen väestöstä on erilaisten tukien varassa.

Kolmas huomio on poliittisten viestinnän ammattilaisten ryhmän kehittyminen

Neljäs huomio koskee koulutusta - eli korkeakoulut voisivat tarjota erityistä erikoistumiskoulutusta 
tutkinnon jälkeen.

Viidentenä huomiona on hinnat eri aiheille: ruokakori ja energia esimerkkeinä.

Lisäksi on linkki Perussuomalaiset rp:n Kainuun piirin sisäiseen kuhinaan - eri henkilöt ovat 
eronneet eri tehtävistä.

Jaa-A.

Tietysti on niin, että jokainen sukupolvi valmistelee asioita ja päättää asioista, joilla on sitten tietysti
vaikutusta seuraavien sukupolvien elämään.

Sitten on pari artikkelia linkkilistassa mainittuna: Esterling (2007); Kantola & Lounasmeri (2014).

Hyvä kysymys: kuinka politiikasta siirtyneet henkilöt toimivat näissä (poliittisissa) 
viestintätoimistoissa ja erilaisissa etujärjestöissä?

Esimerkinomaisesti osa vaaleilla valittujen poliitikoiden avustajista on vähin äänin siirtyneen näihin
edunvalvonnan yhteisöihin.

Tähän voi linkittää seuraavan mielipidekirjoituksen (nro 5).

5 / Joku roti EU-lobbaamiselle? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_5

Selvää on, että viitatut artikkelit (Esterling 2007; Kantola & Lounasmeri 2014) eivät olleet 
käytössäni vuonna 2005.
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Tästä palautuu mieleen yksi haastattelu, jossa poliitikko sanoi päättäjällä olevan tarve kuulla kaikki 
näkemykset aiheeseen liittyen.

Esimerkinomaisesti Effi ry, Reserviläisliitto ry ja Suomen Omakotiliitto ry saavat antaa 
säännöllisesti lausuntoja eri aiheisiin - itse olen Effi ry:n jäsen, Reserviläisliitto ry:n alaisen 
paikallisyhdistyksen (Jalasjärven Reserviläiset ry) jäsen sekä Suomen Omakotiliitto ry alaisen 
paikallisyhdistyksen (Jalasjärven Omakotiyhdistys ry) jäsen.

Kyseiset liitot ovat lunastaneet paikkansa säännöllisinä lausunnonantajina vuosien kovan työn 
jälkeen.

Muita yhdistysjäsenyyksiä on ollut ja osasta olen luopunut joistain jäsenyyksistä. Esimerkiksi olin 
Seinäjoen Suomi-Saksa -Yhdistys ry:n jäsen vuoden ajan ihan mielenkiinnosta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA erityinen arvio on, että nämä politiikasta edunvalvojien yhteisöihin siirtyneet henkilöt osaavat
ottaa oikeissa kohdissa yhteyttä päättäjiin.

Välttämättä ei ole kyse oikeasti korruptiosta.

Muistan yhden keskustelun, jossa Euroopan parlamentin jäsen (MEP) totesi, että noin varttitunti 
edunvalvojan kanssa riittää heidän näkemysten selventämiseen. Tämä tieto on tietysti helpottava 
vähemmillä resursseilla toimiville edunvalvonnan yhteisöille.

Välttämättä poliitikkoja (vrt. MEP) eivät kiinnosta aivan kaikki (ilta)tilaisuudet, joihin heille tulee 
kutsuja.

Tähän mennessä olen ollut vaalien (2015) takia kolmen puolueen tilaisuudessa.

Katselin vähän Euroopan parlamentin sivustoja. Täytyy todeta, että Euroopan parlamentin 
tietopalvelut ovat kehittyneet aivan valtavasti.

Tässä muutama Euroopan parlamentin tietopalvelu:

* jäsenten toiminnan seuranta
* täysistuntojen asiakirjat
* täysistuntojen puheenvuorojen kirjaaminen
* valiokuntien yleiset asiakirjat
* valiokuntien videotallenteet
* valiokuntien kuulemisten asiakirjat
* seminaarien videotallenteet.

Lisäksi täytyy todeta, että RSS-syötteitä on useammassa palvelussa.

Mitä tämä kaikki tarkoittaa? Käytännössä jostain erityisaiheesta kiinnostunut henkilö voi seurata 
melko tarkasti itseä kiinnostavan aiheen kehittymistä eri vaiheissa.

ELI erilaisten mediaspektaakkelien lisäksi on siis mahdollista perehtyä tarkemmin eri aiheisiin.
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Ehkä Suomessa Eduskunta kehittää omia tietopalvelujaan vähitellen yhtä laajoiksi kuin Euroopan 
parlamentissa.

Esimerkiksi Eduskunnan valiokuntien mietinnöt ja lausunnot voi ottaa seurantaansa.

Ongelma on, että miten saada perustavalliset kansalaiset seuraamaan itseä kiinnostavien aiheiden 
kehittymistä sekä Euroopan parlamentissa että Eduskunnassa.

Oma kokemus on, että vaalikampanjassa ehdokkaat eivät ole voimakkaasti tuoneet esille näitä 
erilaisia tietopalveluita.

MIKSI ehdokkaat piilottelevat näitä erilaisia tietopalveluita?

Pikemminkin ehdokkaiden pitäisi jakaa jokaisessa mahdollisessa tilaisuudessa tietoa näistä 
tietopalveluista.

Tässä on hyviä kysymyksiä meille kaikille.

1017.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Olen eri yhteyksissä ihmetellyt erilaisten tietopalveluiden www-sivujen piilottelua erilaisissa 
yhteyksissä. Yleensä lehden artikkelin ohessa ei ole linkkiä erilaisten tietopalveluiden www-
sivuille, jolloin pitää itse etsiä jokin tietopalvelu. Vastaavalla tavalla erilaisissa poliittisissa 
tilaisuuksissa ehdokkaat eivät jaa tietoa erilaisista tietopalveluista.

Kysymys: Miksi erilaiset sidosryhmät eivät oikeasti tiedota erilaisista kansalaisillekin 
tärkeistä tietopalveluista?

Hyvä esimerkki on tietysti Suomen Eduskunnan ja Euroopan parlamentin erilaiset tietopalvelut. 
Kummassakin tapauksessa on kehitetty erilaisia tietopalveluita yleiseen käyttöön, mutta niiden 
markkinointi on tietysti kovaa työtä.

Tietysti puolueiden perusjäsenten tietotason kohottaminen vaatii/vaatisi tietysti oman työnsä.

Kysymys: Mitkä (suomalaiset) puolueet pystyvät tarjoamaan hyvät tietopalvelut omille
perusjäsenilleen?
Kysymys: Mitkä muut (suomalaiset) sidosryhmät pystyvät tarjoamaan hyvät 
tietopalvelut yleisesti käytettäviksi?

1017.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Esimerkkejä laajoista tietopalveluista on (edelleenkin) Euroopan parlamentin ja Euroopan 
komission www-sivustot, joiden kautta saa paljon asiakirjoja luettavaksi ja osasta videoitakin 
katsottavaksi. Eli on mahdollista perehtyä asioihin ilman mitään välissä olevia toimijoita kuten 
tiedotusvälineet ja puolueet. Erilaisten tietopalveluiden piilottelu on edelleen iso ongelma.
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1018. Taas kerran ikäviä yksityiskohtia

1018.1. Merkintä 818: Leikkauslistoja vai EI? SOTE / 
Kuntauudistus (xxiii)

2. maaliskuuta 2015 
818: Leikkauslistoja vai EI? SOTE / Kuntauudistus (xxiii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_818

Yksi viime päivien aihe on ollut Ben Zyskowiczin laatima leikkauslista - kts. linkkilistan lopusta.

Lopuksi on linkkiä toiseen näkökulmaan - eli leikkauslistat ovat vain "elvistelyä". KYSYMYS: 
Mitä tarkoittaa "elvistely" oikeasti?

Vakavasti: Onko leikkauslistoja julistettava ennen vaaleja vai EI julkistuksia?

OMA arvio on, että näistä erilaisista leikkauslistoista saisi kyllä ajettua erilaisia taulukoita. 
Sitten eri ehdokkaat voisi ehkä sijoittaa taulukoiden eri soluihin. Tätä tietysti tekevät erilaiset 
vaalikoneet jollain tasolla.

Sitten on monenlaista SOTE-uudistuksen linkkiä ohessa. Osa sidosryhmistä vastustaa uusia 
esityksiä.

Tuleeko Suomeen sitten 19 (käsittääkseni) aluetta hoitamaan tätä SOTE-asiaa?

Sitten on tietysti joidenkin sidosryhmien kannatus maakuntamallille, jossa osa tehtävistä hoituisi 
maakuntahallinnolla - jotkut kannattavat vaaleihin perustuvaa maakuntamallia.

Sitten on tietysti (hyvä) kysymys uusista kuntaliitoksista ajan kuluessa. Pitäisikö kuntaliitoksia 
kannustaa eri tavoin?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma?

Tästä ratkaisemattomasta työnjaon ongelmasta olen kirjoittanut eri yhteyksissä.

Selvää on, että tarvitsemme vähemmän terveydenhuollon hallintoa ja enemmän henkilöstöä 
suorittavalle puolelle.

Tähän voi kerrata vanhan väittämäni uudelleen. Tarvittaisiin joku kehityshanke, jossa arvioitaisiin 
uudelleen jokaisen terveydenhuollon työtehtävän sisältö uudelleen.
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Yksi osittaisuudistus on ollut hoitajien mahdollisuus kirjoittaa joitain reseptejä.

Itse olen pohtinut, että hyvin osaava vastaanoton hoitaja osaisi hoitaa monta asiaa lääkärille 
valmiiksi jo ennen potilaan vastaanottoa riippuen tietysti potilaan vaivasta.

Selvää on, että huolimatta kuntaliitoksista moni terveyskeskus tulisi pysymään osana yhdistetyn 
kunnan palvelutarjontaa.

Lisäksi olen itsekseni pohtinut, että pitäisikö varusmiespalvelua varten tehtävä terveystarkastus 
perustua kiertäviin lääkäreihin. Esimerkiksi Jalasjärvelle voisi käydä kokenut lääkäri keskittyen 
vain ja ainoastaan varusmiespalvelua varten tehtävään terveystarkastukseen. Voisi kuvitella tällöin, 
että varusmiespalveluun liittyvään tarkastukseen liittyen voisi kyseinen lääkäri määrätä joitain 
tarkempia tarkastuksia jo ennen saapumista varuskuntaan.

Esimerkiksi varusmiespalvelua varten tehtävään tarkastukseen ei näin kuluisi ns. rivilääkärin 
kallista työaikaa. Käsittääkseni osa lääkäreistä on valittanut näistä erilaisista lausunnoista ja 
tarkastuksista.

Joihinkin tapauksiin voitaisiin tällaisia kehittää kiertävän lääkärin ratkaisuja . Ehkä niitä on jo 
kehitetty.

Tässä voi ottaa vertauksen pankkien toimintaan, jolloin pankkien konttoreihin saapuu näitä kiertäviä
asiantuntijoita. Joissain pankeissa on käsittääkseni vakuutusmyyjät tällaisia kiertäviä asiantuntijoita,
joiden vuoksi varataan erikseen aika.

EHKÄ SOTE-uudistus päätyy siihen, että eri sidosryhmien työnjakoa voisi kehittää järkeväksi 
paikallisella tasolla ja uudella ylätasolla - esim. ne 19 aluetta.

OMA ehdotus on siis, että eri sidosryhmien työnjakoa voisi kehittää järkevämmäksi. Tämä 
uudistettu työnjako voitaisiin sitten ajaa joksikin hallintomalliksi tietystikin.

Leikkauslistoja vai EI?

Varmaankin on niin, että erilaiset edunvalvonnan sidosryhmät voisivat esittää vaihtoehtoja, joita 
sitten sekä kansalaiset että ehdokkaat arvioida.

OMA arvio on, että poliitikot ovat varovaisia, koska hyvin monia asia vaatii todella tarkkaa 
perehtymistä hyvin moniin yksityiskohtiin.

Edellisessä merkinnässä painotin, että poliitikoiden pitäisi tarjota mahdollisuuksia perehtyä näihin 
erilaisiin yksityiskohtiin.

Esimerkiksi Ben Zyskowiczin laatima leikkauslistaa voisi tarkentaa tarkemmin kohti erilaisia 
yksityiskohtia.

ONGELMA on poliittinen prosessi, jossa ehdokkaat kentillä eivät ohjaa äänestäjiä kohti näitä 
erilaisia yksityiskohtia.

Toinen ongelma on tietysti asiaprosessin ja mielikuvaprosessin epävastaavuudet.
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Äänestäjien ohjaaminen erilaisiin asiaprosesseihin vaatii tietysti vuosikausien työtä ja erittäin kovaa
markkinointia.

Tässä haastetta meille kaikille - miten ohjata äänestäjät perehtymään näihin tarkkoihin 
yksityiskohtiin?

Jokin uudistus tässäkin aiheessa pitäisi tehdä - hyviä ehdotuksia kaivataan.

1018.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Itse olen seurannut suomalaista politiikkaa tarkemmin jostain 1994 alkaen, jolloin on tullut luettua 
tarkemmin ILKKA-maakuntalehteä sekä paikallista kunnanlehteä (nykyisin JP-Kunnallisanomat). 
Tietysti muitakin lehtiä on tullut luettua eri vaiheissa riippuen lähinnä asuinpaikkakunnasta.

Merkinnässä 818 pohdin ääneen perustavallisten äänestäjien ohjaamista erilaisiin asiaprosesseihin. 
Miten saisi perustavalliset äänestäjät perehtymään ikäviin yksityiskohtiin?

Kysymys: Mikä olisi paras tapa ohjata äänestäjät oikean tiedon lähteille?

Eri vaiheissa on tullut vastaan tilanteita, jossa jonkin asian selvittämisen asettamispäätöstä 
arvostellaan heti ns. selkäytimestä. Ongelma tässä on tietysti, että kaikki kansalaiset eivät osaa 
erotella asian selvittämisen asettamispäätöstä ja selvittämisen jälkeen tehtäviä oikeita päätöksiä. 
Selvitys ei tietystikään tarkoita asian oikeaa päättämistä, mutta tämä viesti ei mene aina läpi.

Edellisen pohjalta voi todeta erilaisten SOTE-uudistusten ja muidenkin uudistuksen kohtaavan isoja
tiedottamisen haasteita huolimatta hallituksen koostumuksesta. Jo pelkkä asettamispäätös voi siis 
olla aiheena kovallekin kohulle.

Tässä kohdassa en lähde laajemmin arvostelemaan tai puolustamaan nykyisen ja edellisten 
hallituksen SOTE-uudistuksia. Sama tiedottamisen ongelma kohtaa kaikkia mahdollisia uudistuksia.

Väittämä: Kaikki (poliittiset) uudistukset kohtaavat saman tiedottamisen ongelman 
riippumatta yksittäisen hallituksen koostumuksesta.
Väittämä: Kaikki SOTE-uudistukset voivat kohdata ongelmia perustuslain perusteella.

Tässä kohtaa en arvostele tai puolustele nykyhallituksen (Sipilä) SOTE- ja maakuntauudistusta.
Varmaankin uusimmassa SOTE-uudistuksessa kansalaisia kiinnostaa lähipalveluiden säilyminen. 
Eli pääseekö tavallinen kansalainen vielä lääkäriin samassa terveyskeskuksessa kuin nykyisinkin? 
Vastaus on monesti ollut, että uudistuksella pyritään nimenomaan turvaamaan lähipalvelut. Oman 
käsityksen mukaan erikoissairaanhoidon kustannukset ovat aiheuttaneet ongelmia erilaisille 
kunnille, joten erilaisia uudistuksia on perusteltu nimenomaan erikoissairaanhoidon kustannuksien 
hallinnalla.

Kysymys: Miten erilaisten SOTE-uudistusten on arveltu vaikuttavan lähipalveluihin?

Vastausehdotus: Jokaisen SOTE-uudistuksen yhteydessä uudistushankkeiden 
vastustajat varoittelevat lähipalveluiden karkaavan pois terveyskeskuksista.
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1019. Asian kaatuminen perustuslakivaliokunnan 
lausuntojen perusteella?

1019.1. Merkintä 819: Fakta / Tarkastus / Tosiasia / 
Kuntauudistus (xxiv)

7. maaliskuuta 2015 
819: Fakta / Tarkastus / Tosiasia / Kuntauudistus (xxiv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_819

Linkkilistassa on melkoinen joukko [linkkejä] koskien uusimpia SOTE-uutisia. 
Perustuslakivaliokunta totesi uusimmankin esityksen [sisältävän] perustuslaillisia ongelmia.

ELI SOTE-uudistus ei ehkä ehdi enää käsitellyksi tämän vaalikauden aikana ennen vaaliloman 
alkua.

Eri puolella Suomea on otettu käyttöön erilaisia vaihtoehtoja koskien SOTE-uudistusta. Jotkin 
alueet / kunnat ovat jopa pohtineet vakavasti erilaisia ulkoistuksia useamman vuoden ajaksi.

Väistämättä SOTE-asiat menevät seuraaviin hallitusneuvotteluihin - syntyykö sopu helposti vai 
helposti?

Sitten on joidenkin piirien kannattama kunta-maakunta -malli, jossa kuntien ylempi taso oli jokin 
maakunnallinen viritys. Tietysti herää kysymys, että mitä [] toimintoja siirretään maakunnalliseen 
viritykseen.

PeVL 67/2014 vp - HE 324/2014 vp - Hallituksen esitys eduskunnalle laiksi sosiaali- ja 
terveydenhuollon järjestämisestä ja eräiksi siihen liittyviksi laeiksi - Perustuslakivaliokunnan 
lausunto 67/2014 vp

Aikaisemmassa merkinnässä (818) on viitattu perustusvaliokunnan yhteen lausuntoon.

Sitten on muutama linkki koskien Timo Soinin ehdotelmaa perustuslakituomioistuimesta.

Esimerkiksi tuo lausunnon käsittelyssä (PeVL 67/2014 vp) on viisitoista professoria (joista 
apulaisprofessoreita 3).

ELI käytännössä perustusvaliokunta pyörittää koko ajan professoreita antamassa lausuntoja.

MIKSI ei siis ole perustuslakituomioistuinta, jonka jäsenistä olisi osa näistä professoreista? Heille 
voisi maksaa rehellistä palkkaa perustuslakituomioistuimen tuomareina.
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Perustuslakituomioistuin antaisi lausuntoja vakioiduissa asiakirjamuodoissa, jolloin lausuntojen 
luettavuus vedettäisiin tehokkaaksi mahdollisuuksien mukaisesti.

Itse olen kannattanut perustuslakituomioistuinta viimeisimmissä puoluekokousaloitteissa (numeo 9 
linkitetyssä asiakirjassa). 

Versio_4_B_MUITA_aloitteita_Puoluekokous_2014.pdf

Lyhyesti voi todeta, että kaikki politiikan toimijat eivät kannata erillistä perustuslakituomioistuinta.

FaktaBaari on ulkomaisten esimerkkien mukainen palvelu, jossa selvitetään erilaisten väittämien 
totuusarvoa. Linkitetyissä FaktaBaarin tuomioissa on tuomioita eri aiheisiin.

ELI Suomessakin on esitetty erilaisia väittämiä, ja vääriä väittämiä pitää paimentaa eri tavoin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Onko tässä mitään uutta lisättäväksi?

Seurantaan voisi laittaa SOTE- ja Kuntauudistus-hankkeisiin liittyvien vääriä väittämiä.

Lisäksi pitäisi varmaan kerätä vuoden 2015 vaaleissa valittujen henkilöiden näkemykset 
perustuslakituomioistuimesta.

Lisäksi voisi kirjata muistiin vaaleissa olevien ehdokkaiden väittämiä seuraavista: SOTE-uudistus, 
kuntauudistus ja muiden väittämien keräämistä.

EHKÄ sitä voisi vinkata jostain väittämästä FaktaBaari-palveluun - varsinkin jonkun ehdokkaan 
väittämiin perustuen.

Tietysti on niin, että voisi ottaa itse selvää väittämästä ja todeta väittämien totuusarvoa.

Selvää on, että kaikkien meidän pitäisi tarkistaa vaaleissa väitettyjä väitteitä hyvinkin huolellisesti.

1019.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Itse olen kannattanut erillistä perustuslakituomioistuinta, joka hoitaisi järjestelmällisesti nämä 
lausunnot perustuslainmukaisuudesta liittyen erilaisiin lakipaketteihin. Nykytilanteessa samat 
professorit esittävät omat lausuntonsa perustuslainmukaisuudesta. Eli perustuslainmukaisuutta 
valvovat erikseen samat professorit useita kertoja vaalikauden aikana. Lisäksi täytyy todeta, että 
kansanedustajaksi päästään yleensä muilla ansioilla kuin perustuslain tarkalla osaamisella.

Väittämä: Suomeen pitäisi perustaa erillinen perustuslakituomioistuin arvioimaan 
erilaisten lakien perustuslainmukaisuutta.
Väittämä: Kansanedustajat valitaan muilla perusteluilla verrattuna perustuslain 
tuntemiseen.
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1020. Kulttuurinen epävastaavuus ja tosiasioiden 
oikeaa esittäminen

1020.1. Merkintä 820: FOX / Bias / Truth / mm. Ron & Rand Paul
/ LIX

9. maaliskuuta 2015 
820: FOX / Bias / Truth / mm. Ron & Rand Paul / LIX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_820

Aikanaan seurasin MSNBC:n tiettyjä ohjelmia - ei siinä mitään. Sittemmin en ole niitä tarkemmin 
seurannut.

Fox News on mielenkiintoinen viritys - ei siinä mitään.

Nyt voi todeta, että erilaiset merkinnät www-sivuille alkavat 21.8.2008. Silloin kyseessä oli vuoden 
2008 kuntavaalien aikana perustettu viritys

21.8.2008 on monia www-palveluita kehitetty edelleen ja esimerkiksi erilaisia videopalveluita on 
kehitetty. Tunnetuin on luonnollisesti/tietysti YouTube.

Eli esimerkiksi myös Fox News tarjoaa nykyään videovirityksiä.

Tähän voi laittaa muutaman vaihtoehtokanavan nimet talteen: Al Jazeera, RT ja PressTV. Lisäksi on
luonnollisesti C-SPAN.

Tähän päivään katsoen olen seurannut jonkin aikaa Fox News -virityksen RSS-syötettä.

Totuus uutiskanavien vinoutumasta ja jonkin yksittäisen puolueen tukeminen on tietysti 
mielenkiintoinen kysymys - onko Yhdysvallat täysin vinoutuneiden mediaoperaatioiden maa?

Linkkilistassa Fox News -tiedotteissa oli juttua vinoutumasta - Liberal Bias.

NYT täytyy luonnollisesti tietää, että heidän käyttämät termit - liberal/conservative - täytyy 
ymmärtää oikein asiayhteydessä. Termeillä on heillä (Yhdysvallat) oma erityinen merkitys, jonka 
ymmärtäminen vaatii ulkopuolisilta tietysti erilaisten kotiläksyjen tekemistä.

Vastaavasti termi "Progressive" täytyisi ymmärtää myös oikein. 
Myös "Libertarism" täytyisi ymmärtää oikein asiayhteydessään.

Jossain kohtaa vilahtaa myös termi "libertarian conservative".
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No - kuitenkin....

Tässä kohtaa täytyy todeta, että jokaisen itseään kunnioittava poliittisen tarkkailijan on pitänyt antaa
lausuntoja konservatiivisten piirien järjestämään konferenssiin - eli CPAC 2015.

Tästä pääsemme siihen, että Rand Paul pärjäsi melko hyvin erilaisilla mittareille - Straw poll.

Toinen aihe, jota jokaisen itseään kunnioittava poliittisen tarkkailijan on pitänyt antaa lausuntoja 
Israelin pääministeri Benjamin Netanyahun esiintymisestä kongressin (Yhdysvallat) istunnossa.

Tästä pääsemme taas kulttuuriseen epävastaavuuteen.

Esimerkiksi Suomessa kulloisenkin tasavallan presidentin puheet Eduskunnassa käydään melkoisen
hillitysti. Ja erilaisia taputuksia ei kulloisenkin tasavallan presidentin puhe aiheuta. 
Vastaavasti Yhdysvalloissa kulloisenkin virassa olevan presidentin puhe katkeaa aina välillä 
taputuksiin ja väki nousee seisomaan taputusten ajaksi.

Israelin pääministerin puheen yhteydessä tehtiin jonkinlainen mediaoperaatio Rand Paulin suhteen. 
Taputtiko Rand Paul tarpeeksi innokkaasti muiden taputtajien tavoin?

Ihan oikeasti tätä kysyttiin joissain yhteyksissä: taputtiko Rand Paul tarpeeksi innokkaasti muiden 
taputtajien tavoin?

No-huh-huh. Tässä on kulttuurista epävastaavuuksia ihan tarpeeksi.

Vuoden 2016 vaalit (Yhdysvallat) lähenevät väistämättä, ja erilaisia ehdokasehdokkaita presidentin 
vaaleihin aletaan arvioimaan hyvissä ajoin.

Hyvä kysymys: kaatuuko Hillary Clintonin ehdokkuus erilaisiin skandaaleihin?

Kaksi skandaalimaista aihetta:

1) Hillary Clinton käytti yksityistä sähköpostia ollessaan ulkoministerinä. 
2) Clinton Foundation (https://www.clintonfoundation.org/) on voinut saada ulkomaisia 
lahjoituksia.

Löytyykö näitä erilaisia skandaalinkäryisiä (Clinton) yksityiskohtia matkan varrella lisää?

Samaan aikaan muualla:

* Saadaanko Ukrainaan joku pysyvämpi ratkaisu?
* Saadaanko IRANin kanssa kohta/pian sopu ydinvoiman käytöstä?
* Kääntyykö Euroopan politiikka kohti vasenta linjaa?
* Syyriassa "maltilliset" kapinalliset liittyvät ISIS:in jäseniksi?
* NATO:n jäsenten innokkuus käyttää verovaroja puolustusvoimiin vaihtelee maasta 
toiseen?
* Lisää pakotteita Venäjälle?

Muutama kriisimaa uutislinkkien joukosta: Libya, IRAK, Syyria ja Nigeria joiltain osin.
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KYSYMYS: Raportoiko ns. länsimedia pienemmistä kriiseistä ollenkaan? Esim. Bahrainissa on 
täysin omat kuviot, ja niiden raportointi on tietysti hyvä kysymys.

Sitten Yhdysvaltojen sisäpolitiikkaa:

* Kohdistuuko väärinkäytöksien ilmoittajiin (whistleblower) kohtuuttomia oikeustoimia?
* Veteraanien hyvinvoinnin ongelmat kotiinpaluun jälkeen?
* Työttömien määrä yhdysvalloissa vähentynyt vai lisääntynyt?
* Pääsisikö Yhdysvallat taloudellisesti uuteen nousuun?

Lopuksi voi todeta, että NATO-aiheisiin on Suomessakin otettu kantaa. Toisaalta todetaan, että 
NATO-mailla on voimakkaita eroja puolustuksen painopisteistä.

Millainen olisi Suomen rooli NATO:n jäsenenä?

EU: Yhteinen armeija? Tätäkin on esitetty vakavasti harkittavaksi.

Lopuksi voi mainita yhden nojatuolimatkan ohjelman: IRAN - electronic cars. 
ELI PressTV yrittää esitellä IRANin sisäistä elämää tällaisella nojatuolimatkan ohjelmalla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on vielä yksi linkki koskien Intian ja Pakistanin välistä liennytystä. Pääsisivätkö 
kyseiset maat yhteisymmärrykseen eri ongelma-aiheista loppujen lopuksi?

Linkkilistan ensimmäisenä linkkinä on PDF-tiedosto senaatin (Yhdysvallat) lainsäädäntöaloitetta 
[koskien] (S.615).

Myös Rand Paul on ollut senaattorin roolissaan kannattamassa kyseistä lakialoitetta (S.615).

Perusajatuksena on, että senaatti voisi tarkastella tarkemmin mahdollisen IRAN-sopimuksen tekstiä.
Barack Obama on esittänyt omat huomionsa aiheeseen - hän voisi ehkä käyttää veto-oikeuttaan.

Jaa-jaa.

Aikaisemmassa merkinnässä (819) on esitelty lyhyesti FaktaBaari, joka pyrkii Suomessa 
selvittämään eri aiheiden totuusarvoa - onko väitä oikein, väärin vai osittainen totuus.

Lisäksi on linkki seuraavaan - Shadow Government Statistics.

ELI lyhyesti ottaen Shadow Government Statistics pyrkii etsimään virallisten tilastojen takana 
olevia ratkaisuja.

Esimerkiksi Suomessakin on keskusteltu eri tilastojen kerääjien erilaisista tilastointitavoista.

Edellä on mainittu erilaisia vinoutumia eri mediaoperaatioissa.

YKSI selvä vinoutuma on edelläkin mainitut kulttuuriset epävastaavuudet.
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UUTTA: en ole tarkemmin seurannut näitä kulttuurisia epävastaavuuksia tarkemmalla seurannalla.

Esimerkiksi Suomen ja Iranin väliset kulttuuriset epävastaavuudet olisivat yksi tarkempi seurannan 
aihe.

Näin suomalaisena tarkkailijana voisi todeta, että heidän (IRAN) esittämiä lausuntoja pitäisi pystyä 
tarkastelemaan tarkemmin. Näin voisi ehkä esittää suomalaiseen yhteyteen ymmärrettävän 
tulkinnan heidän esittämistä väittämistä.

Vastaavia kulttuurisia epävastaavuuksia pitäisi jatkossa seurata ja kirjata tarkemmin - esim. Suomen
ja muiden maiden välillä.

1020.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Eri yhteyksiin olen kirjoittanut erilaisista kulttuurisista epävastaavuuksista esimerkiksi Suomen ja 
Yhdysvaltojen välillä. Vastaavia kulttuurisia epävastaavuuksia on jo Suomen ja muiden länsimaiden
välillä, jolloin kulttuuriset epävastaavuudet ovat vielä laajempia muihin asiayhteyksiin liittyen.

Esimerkkinä voi jälleen kerrata suomalaisten huonoksi todetut myynti- ja markkinointitaidot. Oman
arvion mukaan tässä on kyse enemmän [kulttuurisista epävastaavuuksista] kuin myynnin tai 
markkinoinnin osaamisesta.

Väittämä: Erilaisten kulttuuristen epävastaavuuksien ongelmat tulevat vastaan 
erilaisissa asiayhteyksissä.

Tämän jälkeen pääsee tietysti tosiasioiden oikeaan levittämiseen erilaisissa asiayhteyksissä. Kuka 
levittää oikeaa tai väärää tietoa? Eri yhteyksissä on tullut vastaan tosiasioiden tarkastuspalvelut, 
joiden kautta on tullut lausuntoja eri väittämien totuusarvosta.

Olen jatkanut myöhempinäkin aikoina Ron ja Rand Paulin (isä ja poika) seurantaa. Myös heidän 
lausuntoja pitää tietysti tarkastella kunnolla.

Kysymys: Ketkä kannattavat Yhdysvaltojen osallistumista erilaisiin uusiin sotiin?
Kysymys: Ketkä vastustavat Yhdysvaltojen osallistumista erilaisiin uusiin sotiin?

Tässäkin kohtaa pitää tietysti tarkastella ikäviä yksityiskohtia. Oman arvion mukaan sekä 
demokraatit että republikaanit voivat kannattaa armeijan viisasta käyttöä erilaisten asioiden 
ratkaisuun.

Väittämä: Oikeassa sodassa asiat kaikki asiat eivät etene suunnitelmien mukaisesti.
Väittämä: Sodan todellisuus yllättää erilaiset sidosryhmät.

1020.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet ovat edelleenkin tosiasia, joka olisi hyvä tunnistaa ja tiedostaa
erilaisissa asiayhteyksissä. Meillä Suomessa on omat toimintatavat, jotka erilaisissa ulkomaisissa 
asiayhteyksissä eivät taida toimia yhtä hyvin kuin Suomessa.
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1021. Politiikan erilaiset seurantamahdollisuudet

1021.1. Merkintä 821: Seurantamahdollisuudet / Suomi & EU / 
EU/4

9. maaliskuuta 2015 
821: Seurantamahdollisuudet / Suomi & EU / EU/4

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_821

Tähän voi ensin linkittää aikaisemman mielipidekirjoituksen numerolla 50.

50 / Voiko valtuustovideoista vähempää välittää? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_50

Kirjoituksessa totean, että puolueet voisivat tarjota erilaisia lisäpalveluita kiinnostuneille henkilöille
- myös kunnan tasolla.

Esimerkiksi Suomessa Eduskunta tarjoaa omat palvelunsa.

Tähän kohtaa voi linkittää Suomesta valittujen Euroopan parlamentin jäsenten henkilökohtaisen 
www-sivun RSS-syötteen sekä Euroopan parlamentin hoitama RSS-syöte. Tein noista syötteistä 
myös [OPML-tiedoston], joka löytyy tuolta linkkien joukosta.

Tässä vaiheessa (9.3.2015) puuttuu muutaman edustajan henkilökohtaisen www-sivun RSS-
syötteen osoite.

No - kuitenkin.

Kuten ohessa linkitetyistä linkeistä näkyy, niin yksittäistä Euroopan parlamentin jäsentä (MEP) voi 
seurata hyvin eri tavoin mm. puheenvuorojen osalta hyvinkin tarkasti.

Tässä kohtaa on linkitettynä muutaman mielenkiintoisimman aiheen linkit - näistäkin linkitetyistä 
aiheista vertailla eri edustajien välisiä eroja. Kyllä eroja tahtoo vain olla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa ei ole oikein mitään uutta - kukin lukija voi kopioida RSS-syötteiden osoitteet omaan 
uutislukijaan.

UUTTA - kuitenkin seuraamalla eri edustajien RSS-syötteitä voi vähitellen ymmärtää eri 
puolueiden sisäistä ja ulkoista toimintaa.
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Eli olen ottanut osaksi EU-seurantaa valittujen edustajien henkilökohtaisen www-sivun RSS-
syötteen sekä Euroopan parlamentin tarjoaman syötteen.

1021.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Lyhyesti todeten Euroopan parlamentin toiminnan seurantaan on useita tietopalveluita, jolloin 
kiinnostunut henkilö voi tutustua erilaisiin asiakirjoihin ja edustajien toimintaan hyvinkin tarkasti. 
Vastaavasti muillakin Euroopan Unionin alaisilla yhteisöillä on erilaisia tietopalveluita.

Kysymys: Kuinka hyvin erilaiset sidosryhmät esittelevät Euroopan Unionin erilaisten 
yhteisöjen tietopalveluita?
Kysymys: Miksi erilaiset sidosryhmät eivät esittele erilaisia tietopalveluita kuten 
Euroopan Unionin yhteisöjen alaisia tietopalveluita?

Tietysti voi todeta, että Euroopan Unionin jäsenmaiden kansalaisia on yhteensä n. 500 000 000. Eli 
tämänkin perusteella on tietysti ymmärrettävää, että erilaisia tietopalveluita voisivat periaatteessa 
käyttää kaikki Euroopan Unionin jäsenmaiden kansalaiset.

Kysymys: Kuinka hyvin erilaiset sidosryhmät tietävät/tuntevat Euroopan Unionin 
erilaisten yhteisöjen tietopalvelut?

Itse olen ollut muutamassa vaalitilaisuudessa, jossa on käsitelty Euroopan Unionin tilannetta eri 
tavoin. Oman havainnon mukaan oikean tiedon levittämisessä on edelleenkin isoja ongelmia, 
vaikka erilaisia tietopalveluita onkin kehitetty eri tavoin.

Oman arvion mukaan erilaisilla tietopalveluilla (esim. Euroopan Unioni) on mahdollista selvittää eri
asioiden kehittyminen ilman tiedotusvälineitä.

Kysymys: (Kerraten) miksi erilaiset mielipidevaikuttajat eivät oikeasti tiedota 
erilaisista tietopalveluista, jolloin erilaiset sidosryhmät ovat monesti vain 
tiedotusvälineiden uutisoinnin varassa?

1021.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Euroopan komissio järjestää säännöllisesti erilaisia kyselyitä, ja itse olen vastannut joihinkin 
kyselyihin omilla 14 lausunnoillani. Oman havainnon mukaan kansalaisten lausuntoja ei ole liikaa. 
Toisaalta erilaiset edunvalvojat ovat esittäneet omia lausuntoja, ja riippuen kyselystä voi 
edunvalvojien lausuntoja voi olla paljonkin.

Väittämä: Nykytilanteessa Euroopan Unionin eri toimielimet tarjoavat laajoja 
tietopalveluita, joita olisi hyvä markkinoida erilaisissa asiayhteyksissä.

Kysymys: Miksi poliitikot (ja muut mielipidevaikuttajat) eivät markkinoi erilaisia 
päätöksentekoon liittyviä tietopalveluita?

14 https://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html  , Jukka Rannila - lausuntoja
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1022. Uusia seurannan mahdollisuuksia

1022.1. Merkintä 822: Mietinnöt / Lausunnot / EU / OIC / ym. / 
EU/5

10. maaliskuuta 2015 
822: Mietinnöt / Lausunnot / EU / OIC / ym. / EU/5

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_822

Edellisessä merkinnässä oli mainintoja Euroopan parlamentin suomalaisten jäsenten seurannasta.

Nyt tuli vastaan Azerbaidžanin kanssa tehtävää yhteistyötä koskevia asiakirjoja.

ZIP-tiedostossa on aakkosjärjestyksessä asiaa: ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Näin Etelä-Pohjanmaalta katsoen on mielenkiintoista, että Etelä-Pohjanmaalta lähtöisin oleva 
Euroopan parlamentin jäsen (MEP) on Azerbaidžania koskevien mietintöjen laatija. Hän on ollut 
laatimassa [myös] vuoden 2012 mietintöä.

Nyt pitäisi selvittää, että miten on ulkoasioiden komitean (AFET) jäsenet on jaoteltu eri maiden 
seurantaan.

Asiakirjaluettelo (ZIP-tiedosto) päättyy 6.3.2015 tilanteessa mietintöluonnokseen ((05616/2014 - 
C8-0043/2014 - 2013/0420(NLE)). Aika antaa vastineita on käsittääkseni 31.3.2015 saakka - 
varmaankin tämän perusteella julkaistaan asiakirja, jossa on valiokunnan muiden jäsenten 
aiheellisia huomioita asiaan.

Täytyy tarkastella tilannetta 31.3.2015 jälkeen.

Sitten toiseen asiaan.

Suomessa on puhuttu paljon hallitusohjelman laajuudesta ja sivumäärästä. Ohessa on linkitetty 
Eduskunnan käsittelyssä oleva Euroopan komission työsuunnitelma - varmaankin tämä vastaisi 
suomalaista hallitusohjelmaa.

Paljon puhuttu säätelyn keveys on tietysti yksi asia, ja Euroopan komission työsuunnitelma 
poikkeaa tässä suhteessa. Hyvänä tarkoituksena on läpikäydä säätelyn tarpeellisuutta.

Muutaman vuoden päästä voi tietysti tarkastella vuoden 2015 työsuunnitelman onnistumista.

Tässä kohtaa viittaan vielä seuraaviin: League of Arab States sekä Organisation of Islamic 
Cooperation.
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Kaikille näille on yhdistävä tekijä: kaikki kolme tahoa (Euroopan parlamentti, Arabiliitto ja 
Islamilainen yhteistyöjärjestö) antavat eritasoisia virallisia lausuntoja eri aiheisiin.

Esimerkinomaisesti Euroopan parlamentti käsittelee Boris Nemtsovin murhan vuoksi tehtyä 
lausuntoa - linkki linkkilistassa.

Boris Nemtsovin murhaa koskeva lausunto on laitettu äänestyksen kohteeksi 12. maaliskuuta 2015 
käytävässä istunnossa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tähän voi linkittää 9.3.2015 julkaistu mielipidekirjoitukseni.

57 / Kovia kannatushuutoja vai todettuja tosiasioita?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_57

Kuten todettua, niin esimerkiksi Euroopan parlamentti on kehittänyt hyvin laajat 
seurantamahdollisuudet koskien parlamentin toimintaa.

Kuten on aikaisemmissa merkinnöissä todettu, niin esimerkiksi Jalasjärvellä vierailleet politiikan 
toimijat eivät ole laajasti mainostaneet näitä seurantamahdollisuuksia.

KYSYMYS: Miksi poliitikot eivät mainosta näitä seurannan mahdollisuuksia?

Yksi mielenkiintoinen palvelu on IPEX, johon liittyen olen laittanut linkin koskien tuota 
työohjelmaa.

KYSYMYS: Miksi tietyt poliitikot eivät nosta meteliä ehdotetun työohjelman vuoksi?

Ihan vain kysymyksenä heitän asian pohdittavaksi.

Toisekseen voi todeta, että tätä uutta työohjelmaa ei ole juuri mainostettu suomalaisissa 
viestintävälineissä.

KYSYMYS: Miksi eri viestintävälineet eivät käsittele tätä työohjelmaa?

Ihan vain kysymyksenä heitän asian pohdittavaksi.

No - kuitenkin.

Seurantamahdollisuuksia on siis oikeasti lisätty. Nyt vain pitäisi tehdä kohtuullinen 
markkinointikampanja kansalaisten suuntaan?

Toistaen kysymys vielä kerran. 

KYSYMYS: Miksi poliitikot eivät mainosta näitä seurannan mahdollisuuksia?
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1022.2. Uudelleenarviointia / 5.5.2018

Azerbaidžanin tilanteesta en ymmärrä tai tiedä mitään. On kuitenkin mielenkiintoista, että Euroopan
parlamentin ulkoasioiden komitean (AFET) jäsenet voivat keskittyä joihinkin maihin. En ole tätä 
selvittänyt tarkemmin nykytilanteeseen nähden. Kuka vastaa nykyisin Azerbaidžanin seurannasta? 
En tätä lähtenyt tarkemmin selvittämään.

Euroopan parlamentti, Arabiliitto ja Islamilainen yhteistyöjärjestö ovat tietysti erilaisia esimerkkejä 
erilaisista yhteistyön muodoista erilaisten valtioiden välillä.

Omasta osaamisesta voi todeta, että tiedä juuri mitään Arabiliiton (League of Arab States) sekä 
Islamilaisen yhteistyöjärjestön (Organisation of Islamic Cooperation) oikeasta toiminnasta. 
Käytännössä kyseiset yhteisöt voivat kyllä antaa lausuntoja erilaisiin asioihin liittyen.

Väittämä: Erilaiset valtioiden yhteistyöjärjestöt (ja vastaavat) pitäisi ymmärtää oikein 
oikeassa asiayhteydessä – vrt. Arabiliitto (League of Arab States) sekä Islamilainen 
yhteistyöjärjestö (Organisation of Islamic Cooperation).

Kerraten voi kysyä samaa asiaa aina vain uudelleen ja uudelleen.

Kysymys: Miksi erilaiset sidosryhmät eivät tiedota laajasti erilaisista 
seurantamahdollisuuksista (vrt. tiedotusvälineet ja kansanedustajat)?

Euroopan Unionin suhteen voi todeta 15 IPEX-palvelun, jonka avulla voi seurata kansallisille 
parlamenteille lähetettyjä asiakirjoja. Perusajatuksena on antaa mahdollisuus kansallisille 
parlamenteille arvioida jonkin asian läheisyysperiaatetta. Omien muistikuvien mukaan 
Eduskunnalle lähetetyistä asiakirjoista (vrt. IPEX) ei ole nostettu suurta meteliä. Missä ovat olleet 
kriittiset puheenvuorot näistä asiakirjoista?

Kysymys: Missä ovat olleet hyvin kriittiset puheenvuorot läheisyysperiaatteesta (vrt. 
IPEX-palvelun kautta tulleet asiakirjat)?

1022.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

IPEX-palvelu on toiminnassa edelleenkin, jolloin sen kautta tiedotetaan kansallisille parlamenteille 
erityisesti Euroopan komission laatimia asiakirjoja. Aikanaan silloinen uusi Euroopan Unionin 
perussopimus määrää tiedottamisen kansallisille parlamenteille, ja IPEX taitaa olla tekninen 
toteutus tälle määräykselle.

Väittämä: Näyttää siltä, että Euroopan komissio ei ole tehnyt liikaa esityksiä, joista 
olisi noussut iso kohu (esim. tiedotusvälineet ja Eduskunta) läheisyysperiaatteen vuoksi
(vrt. IPEX-palvelun tiedotteet).

Toisaalta voi todeta, että IPEX-palvelussa esitetyt lakialoitteet ja muut asiat taitavat olla kuolettavan
tylsiä, mutta toisaalta ne ovat hyvin tärkeitä.

15 http://www.ipex.eu  , IPEX – The platform for EU Interparliamentary Exchange
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1023. Syyttelyä samasta aiheesta

1023.1. Merkintä 823: MSM / Bias / Facts / mm. Ron & Rand 
Paul / LX

14. maaliskuuta 2015 
823: MSM / Bias / Facts / mm. Ron & Rand Paul / LX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_823

MSM -> Mainstream Media? Liberal bias? Conservative bias?

Lyhyesti voi todeta, että jokainen TV-kanava (Yhdysvallat siis) syyttää toisia TV-kanavia erilaisista 
vinoutumista. (Ehkä termi "TV-kanava" voi olla oikein)

Tämän vuoksi jokaisella kanavalla on eri virityksiä näiden vinoutumien vuoksi - toisten kanavien 
arvostelu valtavirran (Mainstream) tiedotusvälineiksi on jokapäiväistä toimintaa.

Meidän TV-kanava ei varmasti ole valtavirran mediaa ja erityisesti muut TV-kanava peittelevät osia 
totuudesta!!

Tässä kohtaa voi jälleen kerran viitata seuraaviin: PolitiFact, FactCheck ja Fact Checker.

Heti tähän alkuun voi todeta, että Rand Paul on seurannassa noissa palveluissa, ja hänenkin 
lausuntojaan tullaan oikomaan jatkossakin.

JÄLLEEN kerraten voi kerrata Ron & Rand Paul -seurannan syitä.

* He esittävät erilaista ulkopolitiikkaa.
* He esittävät sotilaallisen voimankäytön tarkempaa perustelua.
* He edustavat joiltain osin libertaanisen konservatiivisuuden ajatuksia.
* He esittävät erilaista talouspolitiikkaa.

Selvää on, että he eivät tietysti ole ainoat libertaanisen konservatiivisuuden edustajat. He ovat 
kuitenkin ehdottomasti eniten seuratut henkilöt tässä suhteessa, joten seuranta on tässä vaiheessa 
keskittynyt erityisesti Ron Paulin ja Rand Paulin seurantaan. Seurantaa voisi tietysti laajentaa, mutta
tällä mennään tällä hetkellä.

Aiheesta löytyy asianmukaisesti pari Wikipedia-artikkelia:

Libertarian conservatism 
http://en.wikipedia.org/wiki/Libertarian_conservatism
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Republican Liberty Caucus 
http://en.wikipedia.org/wiki/Republican_Liberty_Caucus

OMA veikkaus on, että esimerkiksi Euroopassa voisi joitain puolueita sijoittaa libertaanisen 
konservatiivisuuden mukaisesti.

JÄLLEEN kerran on painotettava, että termit "Conservative" ja "Libertarian" täytyy ymmärtää 
oikein asiayhteydessään.

Linkkilista alussa on IRAN-aiheisten uutisten www-osoitteita.

Jokaisen itseään kunnioittavan maailmanpolitiikkaa seuraavan henkilön on luonnollisesti arvioitava 
senaatin (Yhdysvallat) jäsenten laatimaa avointa kirjettä koskien IRANin kanssa käytäviä 
neuvotteluja koskien IRANin ydinohjelmaa.

Laitoin kyseisen avoimen kirjeen omalle www-palvelimelle: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Kyseisestä avoimesta kirjeestä nousi tietysti iso meteli - ihan ymmärrettävää sinänsä.

Myös Rand Paul on yksi allekirjoittaja kyseiselle kirjeelle - tähän liittyy muutama linkki.

Tässä kohtaa pitäisi ymmärtää heidän (Yhdysvallat) liittovaltion lainsäädännön erityispiirteet. 
Kirjeessä esitetään, että Barack Obama ei voisi hyväksyä sopimusta presidentin omalla 
päätösvallalla (executive agreement), ja sopimus pitäisi käsitellä kongressin (Yhdysvallat) 
molemmissa kamareissa - siis edustajainhuone ja senaatti.

Rand Paul esiintyy yhdessä videossa ja väitteenä on kirjeen kohdistaminen erityisesti nykyisen 
hallinnon (Barack Obama johtajana) suuntaan.

Sinänsä olisi mielenkiintoista selvittää, että mitä muut ydinohjelmasta neuvottelevat maat (ns. 
P5+1) ovat mieltä kyseisestä kirjeestä.

Tietysti IRANin suhtautuminen kirjeeseen on mielenkiintoinen aihe selvitettäväksi - tästä on 
muutama linkki.

Sisäpolitiikassa on käynnissä yksi keskustelu. Eli Hillary Clinton ollessaan ulkoministerinä käytti 
yksityistä sähköpostiosoitetta. Suhtautuminen aiheeseen on ollut muutaman päivän mediapyöritys.

2016 → presidentinvaalit lähenevät koko ajan.

Hyvä kysymys: onko Hillary Clinton demokraattien puolelta ainut henkilö voittamaan vaalit?

Israelissa valmistaudutaan tuleviin vaaleihin. Tietysti herää kysymys, että miten heidän (Israel) uusi 
hallinto tulee suhtautumaan IRANin kanssa käytäviin neuvotteluihin.

Eurooopan Unionille oma armeija - tämä oli oma mediakohunsa.

Linkkilistan lopussa on joukko Fox News -aiheisia linkkejä. Aina välillä he syyttävät muuta mediaa 
puolueelliseksi.
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Aivan linkkilistan lopussa on kaksi linkkiä koskien Abby Martinin vetämän ohjelman (Breaking the
Set) loppumisesta. Aika tunteikas lähetys.

Käsitin niin, että Abby Martin siirtyy uudenlaiseen ohjelmaan toimittajaksi. Nähtäväksi jää uuden 
ohjelman sisältö.

Maassa maan tavalla? Tätä jotkut toistavat esimerkiksi Suomeen kohdistuvan muuttoliikkeen 
käsittelyssä.

Mielenkiintoinen on Indonesiaan liittyvät linkit, jossa Indonesiassa rikolliseksi todetut Australian 
kansalaiset saivat kuolemantuomion.

Maassa maan tavalla?

Pitäisikö Australian vain hyväksyä asia semmoisenaan? Mitä varten he menivät törttöilemään 
Indonesiaan?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA veikkaus on, että myös IRAN pitäisi ymmärtää vähän laajemmin. Uskoisin, että heilläkin on 
omat kovan linjan kannattajansa.

Katsoin vähän IRANin puoluekenttää.

Wikipedia - political parties in Iran 
http://en.wikipedia.org/wiki/Political_parties_in_Iran

Puolueita onkin melkoisen paljon - enemmän kuin Suomen Eduskunnassa. Heillä näyttäisi olevan 
Ruotsia vastaavat allianssit, joihin kuuluu joukko erilaisia puolueita. Saatoin tämän tietysti 
ymmärtää väärin.

Tässä kohtaa pitää todeta, että IRANin seurannassa on tietysti iso ongelma, koska on lähinnä 
englanninkielisten uutisten varassa.

Maassa maan tavalla?

Lyhyesti voi todeta, että oma käsitys IRANista on tietysti puutteellinen, koska en ole siellä 
oleskellut.

UUTTA: En tunne iranilaista poliittista retoriikkaa, jolloin täällä Suomessa voidaan tehdä hyvinkin 
vääriä tulkintoja.

UUTTA: Nyt pitäisi vielä tarkemmin selventää iranilaista poliittista retoriikkaa.

VANHAA: Aina on mahdollisuuksia hyvin suurille väärinymmärryksille.

VANHAA: Tosiasioiden tarkastaminen on erittäin iso vaatimus meille [kaikille].
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1023.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Kirjoitushetkellä voidaan todeta yksi paradoksi maailmanpolitiikassa. Toisaalta Yhdysvaltojen 
nykyinen presidentti Donald Trump on arvostellut joiltain osin tehtyä Iranin kanssa (14.7.2015, 
Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) tehtyä sopimusta. Toisaalta Donald Trump on ainakin
kirjoitushetkellä luvannut tavata Pohjois-Korean nykyisen johtajan, ja tätä tapaamista on pohjustettu
erilaisissa tapaamisissa.

Eli kovaa linjaa Iranin suhteen ja pehmeämpää linjaa Pohjois-Korean suhteen? Tämä on tietysti 
mielenkiintoinen paradoksi.

Kysymys: Mitä voisi olla kova tai pehmeä politiikka Iranin sekä Pohjois-Korean 
suhteen?

Oman arvion mukaan me ulkopuoliset emme tiedä liikaa Iranin nykyisestä poliittisesta ilmapiiristä. 
Kuka kannattaa mitäkin vaihtoehtoa ja millaisilla perusteilla?

Väittämä: Me ulkopuoliset emme ymmärrä oikein Iranin poliittista ilmapiiriä.

Omien muistikuvien mukaan Rand Paul on ollut jonkin verran kriittinen Iranin kanssa tehdystä 
sopimuksesta. Tietysti hän voi painottaa erilaisia yksityiskohtia, joiden toteuttaminen vaatii 
jonkinlaista kansainvälistä diplomatiaa. Mainitun sopimuksen vuoksi minulle asti on kertynyt 
yhteensä yhdeksän asiakirjaa, joiden sivumäärä on yhteensä 273 sivua. Eli tässä kohtaa riittää aivan 
tarpeeksi keskusteltavaa sopimuksen yksityiskohdista.

Tämän jälkeen voidaan tietysti todeta keskustelu valtavirran tiedotusvälineistä (Mainstream Media).
Mikä tiedotusväline kertoo koko totuuden tai osittain muunnellun totuuden? Tämän ongelman 
vuoksi on kehitetty erilaisia tosiasioiden tarkastuspalveluita. Ongelma on tietysti viestin leviämisen 
nopeus, jolloin tosiasioiden tarkastuspalveluilla on täysi työ tehdä erilaisia lausuntoja tosiasioista.

Kysymys: Mitä ovat oikeasti valtavirran tiedotusvälineet?

Merkintä 823 on kirjoitettu 14.3.2015. Näin jälkikäteen voi todeta, että 14.3.2015 oli käynnissä 
vaalikampanjoita, jolloin valmistauduttiin vuoden 2016 presidentinvaaleihin. Oman arvion mukaan 
Yhdysvaltojen presidentinvaalit on kahden vuoden hanke, koska heillä on paljon suurempi väestö 
verrattuna esimerkiksi Suomeen.

Väittämä: Me ulkopuoliset emme ymmärrä oikein aivan kaikkea Yhdysvaltojen 
presidentinvaalien retoriikkaa.

1023.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Aikanaan Donald Trump irrotti Yhdysvallat Iranin kanssa tehdystä sopimuksesta, joka määräsi 
hyvin tarkkaa seurantaa Iranin ydinlaitoksiin. Yhdysvaltojen irtautumisen jälkeen on ollut paljon 
erilaista toimintaa.

Kysymys: Onko edes mahdollista saada Yhdysvallat ja Iran uudelleen samantapaiseen 
sopimukseen Iranin ydinohjelman hyvin tarkasta valvonnasta?
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1024. Keskittymisestä aina vain vaikeampaa?

1024.1. Merkintä 824: Kärsivällisyys / Keskittyminen / Moniajo 
(xxvii)

19. maaliskuuta 2015 
824: Kärsivällisyys / Keskittyminen / Moniajo (xxvii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_824

Ohessa on linkkilista koskien tietotekniikan erilaisia aiheita.

Tähän kohtaan voi esittää erilaisia huomioita:

1) Sähköinen ylioppilastutkinto etenee?
2) Selfie - miehet tekevät niitä enemmän?
3) Tietoturvaongelmia on edelleen paljon.
4) Google ja monopoliasema?
5) Sähköinen vahva tunnistus myös Suomeen?
6) Sähköautot tulevat?
7) Gemalto - tietoturvaongelma.
8) SIM-kortit - tietoturvaongelma.
9) Suomen tekemä verkkovalvonta sallittava?
10) Uusia suomalaisia peliyrityksiä tulee lisää.
11) Mikä on tietokonepelien oikea vaikutus?
12) Yritysten on kerrottava sähköpostiosoitteensa asiakkaille?
13) Euroopan Unionin hyväksymät patentit ja standardit?
14) Kovaääninen musiikki yleistynyt - lisää kuuroja?
15) Youtube ei teekään voittoa?
16) Verkkoneutraliteetti mm. Yhdysvalloissa?
17) Pankit palvelemaan (sähköisesti) myös viikonloppuisin?
18) Sähköautot tulevat?
19) Internetiin liitetyt koneet (IoT) ja niiden tietoturvaongelmat?
20) PC-pelien markkinaosuudet vaihtelevat.
21) Asiantuntijat tekevät pitkää päivää - mikä on tekniikan vaikutus?
22) Osaisivatko opettajat opettaa ohjelmointia jo peruskoulussa?
23) Digitekniikka ja vähenevä kärsivällisyys?
24) Kuka oikeasti sopisi ohjelmoijaksi?

Erityismaininta menee Kauhajoelle. Kauhajoki liittyy verkkotunnistuspalveluun.

Tunnetulla tavalla Kauhajoella on oltu usein tietotekniikan soveltamisen kärjessä. Heillä on 
esimerkiksi valtuustovideot olleet jaossa jo vuosia.
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Muut kunnat vielä ihmettelevät, että mitä tietotekniikalla voisi tehdä.

Toisaalta voi todeta, että linkkilistassa esitellään erilaisia tietoteknisiä ongelmia.

Toisaalta linkkilistassa on hyviä esimerkkejä tietotekniikasta ja toisaalta huonoja esimerkkejä 
tietotekniikasta.

Yhdistäväsi teemaksi voi ottaa jälleen kerran moniajon hyvät ja huonot puolet.

Tässä kohtaa voi toistaa tekemäni mielipidekirjoituksen (58) osoitteen.

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mielipidekirjoituksessa (58) totean, että kärsivällisyys alkaa olla katoavaa kansanperinnettä. 
Toistaen: Kuka enää suostuu olemaan ilman jatkuvia päivityksiä johon sähköiseen viritelmään?

Pitäisikö Suomen peruskouluissa opettaa ohjelmointia ala-asteella?

Toisaalta ongelmaksi tulisi opettajien määrä ja laatu.

Löytyisikö tarpeeksi osaavia opettajia opettamaan ohjelmointia jo peruskoulussa?

OMA veikkaus on, että osaavia opettajia opettamaan ohjelmointia jo peruskoulussa ei varmaan 
löydy tarvittavalla määrällä ja laadulla.

Selvää on, että moni peruskoulun oppilaista on osaa varmasti enemmän tietotekniikkaa kuin moni 
opettaja.

Onko opettajien oltava aina jokaisen teknologian esiinmarssin kovimmassa kärjessä?

KOSKA peruskoulun oppilaat ovat jo valmiiksi tietotekniikan ympäröimänä, niin herää kysymys 
tietotekniikan lisäämisestä peruskoulussa.

Se on selvää, että melkoinen osa Suomen väestöstä on kasvanut kiinni erilaisiin tietoteknisiin 
laitteisiin ja erilaisiin sähköisiin järjestelmiin.

Tähän kohtaa voi todeta, että erilaiset tietotekniset viritelmät ajavat meitä kaikkia kohti moniajon 
harhaa.

ONKO peruskoulun omalta osaltaan [oltava] yksi osa moniajon harhan järjestelmiä?

Tätä moniajon harhan kysymystä voi jokainen pohtia yhdessä ja erikseen.

1024.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018
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Kysymys ruutuajasta on tietysti hyvin tärkeä aihe. 

Kysymys: Ovatko lapset ja nuoret liikaa erilaisissa sähköisissä palveluissa?
Kysymys: Onko erilaisten oppilaitosten tehtävä lisätä vielä lisää ruutuaikaa?
Kysymys: Tarvitsevatko eri oppilaitosten oppilaat lisää ruutuaikaa myös oppilaitoksen 
puolelta?

Toisaalta voi todeta opettajien [taitotason] tietotekniikkaan liittyen, koska yksi henkilö ei hallitse 
kaikkea tietotekniikkaa. Esimerkkinä voisi mainita tekstinkäsittelyn opettaminen. Oman 
kokemuksen mukaan monelle henkilölle on yhden A4-sivun kirjoittaminen iso ponnistus.

Väittämä: Yksi opettaja ei hallitse kaikkea tietotekniikkaa.

Kysymys: Kuka pystyy jatkossa kirjoittamaan yhden A4-sivun verran tekstiä, jossa on 
esitetty joku asia lyhyesti ja tiiviisti?
Kysymys: Onko keskittyneestä työstä tulossa katoavaa kansanperinnettä?

Oman havainnon mukaan ohjelmointi vaatii keskittynyttä tekemistä pidempiäkin aikoja ilman 
erilaisia keskeytyksiä. Nykytilanteessa erilaisia keskittymistä haittaavia tekijöitä on useampi.

Väittämä: Moni työtehtävä vaatii keskittynyttä tekemistä pidempiäkin aikoja ilman 
erilaisia keskeytyksiä.

Tähän kohtaan voidaan linkittää seuraava mielipidekirjoitus.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

Oman arvion mukaan kuntien ja kaupunkien palveluksessa on (tietotyö) henkilöitä, joiden pitäisi 
saada tehdä keskittyneesti jokin tehtävä alusta loppuun. Mielipidekirjoituksessa 68 totean 
avokonttorien haittaavan keskittynyttä työtä.

Väittämä: Avokonttorit vaikeuttavat keskittyneen työn tekemistä.

1024.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Viime aikoihin asti ihmiskunta on aina viisastunut edelliseen vaiheeseen verrattuna. Jatkossa on 
mielenkiintoista nähdä kaiken tietoteknistymisen vaikutus ihmisten älykkyyteen.

Kysymys: Viisastuuko ihmiskunta edelleenkin?
Kysymys: Miten kaiken tietoteknistyminen vaikuttaa ihmisten älykkyyteen?
Kysymys: Milaisia sivuvaikutuksia kaiken tietoteknistyminen aiheuttaa?

Esimerkiksi voi mainita sosiaalisen median ja tietokonepelit, joiden pitkäaikainen vaikutus on vielä 
nähtävä erikseen.

Kysymys: Ketkä jatkossa pystyvät tekemään hyvää keskittymistä vaativia tehtäviä?
Kysymys: Pitääkö keskittynyttä tekemistä jatkossa harjoitella erikseen?
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1025. Selainten markkinosuudet

1025.1. Merkintä 825: Selainvertailu / Kaikki yhden kortin 
varaan / OSA 20

21. maaliskuuta 2015 
825: Selainvertailu / Kaikki yhden kortin varaan / OSA 20

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_825

Aikaisemmassa Selainvertailu-merkinnässä oli juttua Vivaldi-selaimesta.

Sitten kävi ilmi, että Vivaldi-selain perustuisi Chromium-selaimeen.

Tähän sopii seuraava Wikipedia-artikkeli.

http://en.wikipedia.org/wiki/Chromium_(web_browser)

Kuten voi Wikipedia-artikkelista lukea, niin Chromiumin päälle on rakennettu "erilaisia" selaimia.

Tätä voi pohtia hieman kriittisemmin. Kun "Vaihtoehtoselaimet" perustuvat Chromium-viritykseen, 
niin tosiasiassa tämä tarkoittaa Chromiumin mahdollisten virheiden kertaantumissa myös 
"Vaihtoehtoselaimet" voivat kärsiä samoista ongelmista.

Toisaalta linkkilistasta selviää, että Google Chrome on ollut jatkuvassa nousussa.

Toisaalta Mozilla Firefox on tehnyt uutta sopimusta koskien oletuksena olevaa hakupalvelua. 
Tunnetusti Mozilla Firefox on saanut tuloja Googlen kanssa tehdystä yhteistyöstä.

Lisäksi voi todeta, että eri yhteisöt pyrkivät toimintaan samalla markkinalla. Esimerkiksi voi 
mainita seuraavia: Firefox OS, Chrome OS, Ubuntu Phone.

ELI Mozilla ja Google yrittävät samaa yhtä aikaa: omasta selaimesta ykkönen ja laajentuminen 
(mm. mobiililaitteiden) käyttöjärjestelmiin. Vastaavasti Ubuntu pyrkii laajentamaan 
perinteisemmästä Ubuntu-työpöytäratkaisusta kohti mobiililaitteita.

Mielenkiintoinen tieto on Microsoftin itse kehittämä täysin uudelta pohjalta rakennettu selain - 
koodinimellä Spartan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi todeta, että kilpailu selainmarkkinoilla on muuttanut eri selaimien 
markkinaosuuksia.
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Toisaalta Google on (joutunut) rahoittanut muiden selainten kehittämistä perustuen Googlen haun 
ollessa ensisijaisesti esitetty mahdollisuus hakukoneille.

Kaikki yhden kortin varaan? Tämä on ollut Firefox-selaimen kehittämisen tietty heikkous. Voiko 
iankaikkisesti luottaa vain yhteen rahoituskanavaan?

Tämän vuoksi Firefox oletushakukone voisi olla esimerkiksi Yahoo.

Selvää on, että Firefox-selaimen kehittämisen on jatkossakin löydettävä jotain rahoitusta, koska 
jollakin tavoin pitää kehittäjille maksaa selvää rahaa.

Vanhastaan voi todeta, että esimerkiksi yritystoiminnan kehittämisen kannalta olisi hyvä, että kaikki
mahdollinen toiminta ei olisi laajasti vain yhden asiakkaan varassa.

ELI kysymys jatkolle: Miten Firefox-selaimen kehittämisen rahoitus hoidetaan jatkossa?

1025.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Chrome-selaimen markkinaosuus on kasvanut järjestelmällisesti. 
Vastaavasti Internet Explorer on menettänyt markkinaosuutta järjestelmällisesti. Toisaalta tiedämme
hyvin Microsoftin kehittävän täysin uutta Edge-selainta.

Varmaankin voidaan todeta Chrome-selaimen määräävä markkinaosuus. Myönteisesti ajatellen 
Chrome-selaimessa voisi toteuttaa erilaisia uusia avoimia standardeja. Kielteisemmin ajatellen 
Chrome-selaimen [määräävä] markkinaosuus voi haitata tasapuolista kilpailua selainten 
markkinoilla. Mahdollisesti kilpailuviranomaiset alkavat kiinnittää huomiota Chrome-selaimen 
määräävään markkinaosuuteen.

Kysymys: Kuinka laajaksi Chrome-selaimen markkinaosuus voi vielä kasvaa?
Kysymys: Tuleeko Chrome-selaimen määräävästä markkinaosuudesta ongelma 
jatkossa tasapuolisen kilpailun kannalta?

Tässä kohtaa hyvä esimerkki on OpenSSL, josta löydettiin aikanaan haavoittuvuuksia. Käytännössä
monessa tietoteknisessä ratkaisussa oli käytetty OpenSSL:ää, jolloin haavoittuvuus vaikutti hyvin 
laajasti erilaisten järjestelmien toimintaan. Vastaavalla tavalla erilaisissa selainmoottoreissa voidaan
todeta haavoittuvuuksia, jolloin selainten kehittäjien pitäisi korjata vikaa useammassa selaimessa.

Väittämä: Useamman tietoteknisen ratkaisun riippuvuus yhdestä (osa)ratkaisusta 
aiheuttaa omat ongelmansa erilaisissa vikatilanteissa.

Oman käsityksen mukaan Firefox OS ja Ubuntu Phone ovat keskeytettyjä hankkeita. Käsittääkseni 
Chrome OS ei ole vielä keskeytetty hanke, mutta Chrome OS -käyttöjärjestelmän markkinaosuuden
kehittyminen selviää pidemmällä aikavälillä.

Kysymys: Voisiko Chrome OS -käyttöjärjestelmän markkinaosuus kasvaa erityisesti 
työpöytäkoneiden markkinoilla?

Tunnetulla tavalla Windows on työpöytäkoneiden markkinoilla määräävässä asemassa.
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1026. Vuoden 2016 presidentinvaalien (Yhdysvallat) 
jälkiarviointia

1026.1. Merkintä 826: Ehdokkuus? / 2016 / mm. Ron & Rand 
Paul / LXI

22. maaliskuuta 2015
826: Ehdokkuus? / 2016 / mm. Ron & Rand Paul / LXI

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_826

Ohessa olevan linkkilistan huomiot ovat seuraavia:

1) Rand Paul ilmoittaa jotain 7. huhtikuuta.
2) Ron Paul arvostelee Yhdysvaltoja (American Empire).
3) Rand Paul ja IRANille osoitetun kirjeen heikot perustelut?
4) Clinton-säätiö ja säätiön saaman ulkomaisen rahan merkitys?
5) Benjamin Netanyahu voitti Israelissa vaalit.
6) Hillary Clinton ainut demokraattien ehdokas-ehdokas tällä hetkellä?
7) IRAN: sotilaallinen yhteistyö ilman sotaa?
8) IRAN: sotilaallinen yhteistyö ISIS-järjestöä vastaan?
9) IRAN: keiden kanssa voi tehdä [yhteistyötä] muilla osa-alueilla?
10) Afganistan: koska ulkomaiset lopulta vetäytyvät - jos koskaan?
11) Syyria: sota riehuu aina vain
12) IRAN: neuvottelut ydinohjelmasta edenneet jotenkin.
13) Eri maiden arvioita: IRANin kanssa on lähestytty neuvottelutulosta?
14) Irakin miehitys ollut päällä jo 12 vuotta.
15) Kongressin (Yhdysvallat) merkitys IRANin kanssa käytäville neuvotteluille?
16) Israel ja Palestiina: kuka kannattaa kahden valtion mallia?
17) Israel: kuka ymmärtää oikein heidän sisäpolitiikkansa?
18) Libya: taisteluja edelleen.
19) Jemen: taisteluja edelleen
20) ASEAN: ymmärrys pankkien säätelystä jäsenvaltioiden kesken.

Yhdessä uutislinkissä oli juttua Israelin väestön suhtautumisesta erilaisiin kiistakysymyksiin. 

Haastateltava viittasi Israelin väestön jakautumisesta hyvin erilaisiin ryhmiin. Toisaalta viitattiin 
erilaisiin mielipidetiedusteluihin koskien Israelin ja Palestiinan keskinäisiä ongelmia.

Tässä kohtaa voin turvallisesti sanoa, että en ole perehtynyt laajasti Israelin sisäpolitiikkaan. Eri 
puolueiden (Israel) kannatus eri aiheille tietysti vaihtelee.
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Benjamin Netanyahun vierailu kongressin (Yhdysvallat) puhujana on vielä oma 
keskustelunaiheensa, jonka syitä ja seurauksia selvitellään vielä pitkään.

[Vuoden] 2016 presidentinvaalit (Yhdysvallat) lähestyvät koko ajan.

Selvää on, että kampanjointi 50 osavaltiossa (Yhdysvallat) vaatii enemmän resursseja verraten 
esimerkiksi Suomen vaaleihin. Eli heidän kampanjansa on n. parin vuoden hanke johtuen eri syistä.

Rand Paul on luvannut julkistaa vuotta 2016 koskevat suunnitelmansa 7. huhtikuuta.

(JOS/KUN) Rand Paul ilmoittautuminen ehdokas-ehdokkaaksi presidentinvaaleihin tarkoittaa 
tietysti ensimmäisessä vaiheessa republikaanisen puolueen sisäistä vääntöä ehdokkuudesta. 
Lyhyesti sanoen esivaalikampanjan aikana odotan melkoista tuuletusta koskien republikaanisen 
puolueen valitsemien politiikan toimintalinjojen kannatukselle ja vastustukselle.

Selvää on, että Iranin suuntaan (useamman senaatin jäsenten allekirjoittamana) lähetetyn kirjeen 
merkitystä voidaan veivata edelleen.

(JOS/KUN) Hillary Clintonin ilmoittautuminen ehdokas-ehdokkaaksi presidentinvaaleihin menee 
omalla käsittelyllään. Joissain yhteyksissä on kysytty myös muiden demokraattien kannatusta 
ehdokas-ehdokkaaksi.

Onko Hillary Clinton käytännössä ainut demokraattien ehdokas-ehdokas ja muut mahdolliset 
henkilöt eivät ilmoittaudukaan ehdokas-ehdokkaaksi?

Mielenkiintoinen tilanne tosiaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tähän kohtaa voi todeta, että Ron Paul ja Rand Paul ajavat ulkopolitiikassa jonkin verran erilaisia 
vaihtoehtoja verrattuna erilaisiin ryhmiin.

Jaa-A.

Nyt pitäisi ehkä tehdä erilaisten ehdokas-ehdokkaiden ajamien ulkopoliittisten politiikan 
toimintalinjojen vertailua.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että Kuuban ja Yhdysvaltojen välillä on viime aikoina tehty jotain 
alustavaa yhteistyötä.

Joo-O.

Nyt voi todeta, että EN ole tehnyt tätä ulkopoliittisten politiikan toimintalinjojen vertailua.

UUTTA? Nyt täytyy tehdä jonkinlainen taulukon viritys, jossa voisi verrata maakohtaisesti (vrt. 
IRAN ja Israel) ehdokas-ehdokkaiden kannattamia yksityiskohtia.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että jotkut henkilöt (Yhdysvallat) kannattavat kaiken [mahdollisen] 
kehitysyhteistyön rahoituksen lopettamista.
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Esimerkiksi voisi selvittää eri ehdokas-ehdokkaiden (Yhdysvallat) kantoja koskien 
kehitysyhteistyön laatua ja käytettävän rahan määrää.

Tunnetulla tavalla yksityiskohdat eri aiheiden kannatukselle pitäisi selvittää hyvinkin tarkasti.

UUTTA? Nyt pitäisi selvittää, että onko muitakin palveluita kuin tosiasioiden perkaamiseen 
keskittyviä palveluita (vrt. Politifact, Fact Checker, FactCheck).

MAHDOLLISESTI on jo palveluita, joissa eri ehdokkaiden esittämät toimintalinjat verrataan 
hyvinkin huolellisesti.

EN tiedä heidän (Yhdysvallat) kehittämistä vaalikoneista yhtään mitään. Onko heillä jo erilaisia 
vaalikoneita?

Jatkossa pitää selvittää asiaa tarkemmin.

1026.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa erilaiset sodat mm. seuraavissa maissa: Afganistan, Irak, Jemen, Libya 
ja Syyria. Näihin sotiin ovat erilaiset ulkopuoliset maat sekaantuneet erilaisilla tavoilla.

Kysymys: Kuinka moneen sotaa länsimaat tulevat jatkossa sekaantumaan?

Näin jälkikäteen voidaan todeta, että lopullinen vaalikampanjointi oli suurelta osin Donald Trumpin
ja Hillary Clintonin välinen kampanja. Myös muilla puolueilla oli edustajansa, mutta nämä puolueet
eivät saa liikaa tilaa erilaisissa tiedotusvälineissä.

Kysymys: Millaisia ovat Yhdysvalloissa vaikuttavat pienemmät puolueet?

Loppujen lopuksi olen todennut kaksipuoluejärjestelmien olevan joiltain osin ongelmallisia. 
Käytännössä kaksipuoluejärjestelmissä on isompien puolueiden sisällä erilaisia ryhmittymiä, jotka 
toisissa asiayhteyksissä olisivat omia puolueita. Tällainen eri ryhmien epävastaavuus aiheuttaa 
erilaisia ongelmia tehtävien päätösten kannatuksen kannalta.

Väittämä: Kaksipuoluejärjestelmät  ovat joskus ongelmallisia.

Jälkikäteen tarkastellen tiedämme hyvin, että Rand Paul ei päässyt presidenttiehdokkaaksi vuoden 
2016 presidentinvaaleissa. Oman havainnon/käsityksen mukaan Rand Paul kuuluu 
republikaanisessa puolueessa vaikuttavaan ryhmään, joka on ollut suhteellisen kriittinen erilaisten 
sotien suhteen.

Väittämä: Myös republikaanien sisällä voi olla ryhmiä, jotka voivat arvostella uusien 
sotien aloittamista.
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1027. Jatkuvaa julkisen sektorin muuttamista

1027.1. Merkintä 827: Aina vain tosiasioita / Kuntauudistus 
(xxv)

22. maaliskuuta 2015
827: Aina vain tosiasioita / Kuntauudistus (xxv)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_827

Tähän kohtaan voi taas tehdä listan käsiteltävistä aiheista:

1) Keskimääräinen synnytysikä on noussut.
2) Ruoka-avun tarve ja toimitettu ruoka-apu?
3) Suomi paras paikka työssä käyville naisille?
4) Kuka kelpaa kenellekin seuraavissa hallitusneuvotteluissa?
5) Mistä säästetään seuraavalla vaalikaudella?
6) Miten tehdään elvytystä seuraavalla vaalikaudella?
7) Vuokrat nousevat edelleen?
8) Terveydenhuollon menot keskittyvät osaan väestöstä.
9) Koulujen oppituntien aloitusaika myöhemmäksi?
10) Peruskoulujen pienemmät oppilasryhmät?
11) Sivistysvaliokunnan mietinnöt ja niihin vastalauseet.
12) Hallintovaliokunnan mietinnöt ja niihin vastalauseet.
13) Perussuomalaisten sisällä kuohuu?
14) Perustuslakituomioistuimen kannatus ja vastustaminen.
15) Ruokahävikki?
16) Suomessa liikaa yliopistoja ja yliopistojen yksiköitä?
17) Susanna Koski esitti virheellisen väittämän!
18) Yliopistojen tutkintojen paloittelua tarkemmin.
19) Puolustusmäärärahat seuraavalla vaalikaudella?
20) Olkiluodon voimalatyömaalla (taas) ongelmia?
21) Poikien oppimistulokset laskeneet eri puolilla maailmaa?
22) Säätiöt hukkuvat apurahahakemuksiin.

Puolueiden välillä on eroja. Edellä mainitut vastalauseet mietintöihin paljastavat omalta osaltaan 
puolueiden eroja.

Susanna Koski esitti väittämän, jonka Faktabaari.fi -palvelu totesi vääräksi väittämäksi.

ELI Suomessakin voi liikkua myös vääriä väittämiä.

Tähän kohtaan voi kerrata kysymys-vastauksen yhdestä poliittisesta tilaisuudesta. Kuntauudistus EI 
ole lähtöisin Euroopan Unionista ja se on suomalainen viritys.
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Sinänsä on mielenkiintoista, että tarvittiin joku SITRA selvittämään terveydenhuollon menojen 
kasaantumista kohtuullisen pieneen joukkoon. Eikö tätä tiedetty aiemmin? Kysyn vaan!

Sinänsä voi todeta, että ihmisten käyttäytymisen muutoksilla on vaikutuksensa myös kuntapuolelle.

Esimerkiksi keskimääräisen synnytysiän nousu vaikuttaa suoraan terveydenhuollon menoihin.

Toisaalta poikien oppimistulosten heikkeneminen eri puolilla maailmaa on tarkemman selvityksen 
aihe. Mistä ilmiö johtuu?

Suomalaisten pyhän lehmän palvontamenoista on taas kiistaa. Eri tahot ovat esittäneet yliopistojen 
ja/tai yliopistojen yksiköiden lakkauttamisia. KOULUTUS on tunnetusti Suomessa pyhä lehmä, 
jonka palvontamenoista on jatkuvaa kiistaa.

Yliopistoihin liittyy erilaisten säätiöiden saamien akateemisen tutkimuksen hankkeiden 
apurahahakemusten määrä ja laatu.

ELI erilaiset säätiöt saavat todella paljon hakemuksia, joiden käsittely vaatii paljon voimavaroja.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Susanna Kosken esittämä väite on oireellista. Alkaako Suomessakin esiintyä laajemmin erilaisia 
vääriä viestejä erilaisissa median viritelmissä?

ELI Suomessakin pitää aloittaa poliittisten väitteiden tarkastusta laajemmin? EHKÄ näin on?

Ohessa olevaa linkkilistan yhteinen vaikutus on, että kuntien tehtävien määrään ja laatuun tulee 
koko ajan erilaisia paineita.

Saammeko me Suomessa oikeasti vähennettyä kuntien tehtäviä tarpeeksi laajasti?

Kunnan ja valtion toiminnoissa on selvä ristiriita. 
Toisaalta kunnille määrätään uusia tehtäviä. 
Toisaalta kunnille ei oikeasti tule rahoitusta uusien tehtävien hoitoon.

OMA mielipide: Kuntien tehtäviä poistavia lainsäädäntömuutoksia pitäisi oikeasti esittää eri 
puolilla.

OMA kysymys: Päästäänkö seuraavissa hallitusneuvotteluissa sopuun edes joistain 
lainsäädäntömuutoksista kuntien tehtävien vähentämiseksi?

Tietysti uusi hallitus voi perustaa Kuntauudistus II -hankkeen uusilla painotuksilla.

Toisaalta näin paikallisesta näkökulmasta (Jalasjärvi) voi todeta, että Jalasjärvellä on tehty 
monenlaista selvitystä Kuntauudistus I -hankkeen kanssa.

1) Selvitys Seinäjokeen liittymisestä 
2) Selvitys Kurikkaan liittymisestä
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Nyt uusin työ koskee Kurikan ja Jalasjärven kuntaliitoksen vuoksi tehtävää oikeaa hallintoa ja 
toimintojen muuttamista.

OMA veikkaus on, että (osa?) luottamushenkilöistä ja kuntien työntekijöistä voi olla jonkin verran 
väsyneitä kaikenmaailman työryhmien ja erilaisten kokousten vuoksi.

OMA kysymys: Aloittaako seuraava hallitus Kuntauudistus II -hankkeen? 
OMA kysymys: Onko kunnissa jo väsytty Kuntauudistus I ja SOTE-hankkeiden aiheuttamaan 
työmäärään?

Ilmaisesti on niin, että tuleva hallitus voi viritellä vielä kerran uuden SOTE-hankkeen, joka vaatii 
taas oman työnsä.

1027.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Muraja (2017) on tullut vastaan, jolloin Muraja esitti suomalaisen tosiasioiden tarkastuksen 
historiaa ja erilaisia tarkastettuja väittämiä. Lyhyesti ottaen myös Suomessa voidaan esittää 
virheellisiä väittämiä.

Kysymys: Kuinka laajasti poliittisissa asiayhteyksissä suomalaiset poliitikot antavat 
virheellisiä tai osittain virheellisiä lausuntoja?
Kysymys: Kuinka pitkälle Suomen politiikassa voi päästä esittämällä erilaisia 
virheellisiä väittämiä?

Kirjoitushetkellä on tiedossa nykyisen hallituksen (Sipilä) ajama SOTE-asioiden ja maakuntien 
tehtävien uudistamisen hanke. Eli edellisen hallituksen työn jälkeen aloitettu jälleen kerran uusi 
SOTE-asioiden muutoshanke.

Kysymys: Pysyvätkö kaikki työntekijät ja luottamushenkilöt mukana jokaisen 
vaalikauden aikana tehtävissä muutoksissa (vrt. SOTE ja maakunnat)?
Kysymys: Ovatko työntekijät innoissaan vaalikausittain aloitettavasta 
uudistushankkeesta (vrt. SOTE ja maakunnat)?

Westling (2010) esittää organisaatiokyynisyyden käsitteen, mutta en ole lukenut tarkasti Westling 
(2010).

Kysymys: Kuinka laajaa on organisaatiokyynisyys julkisen sektorin erilaisissa 
yhteisöissä jatkuvien uudistushankkeiden vuoksi?

Kerraten voi todeta, että tehdyn uudistamishankkeen pidempiaikaista seurantaa ei tehdä, jolloin 
jokainen uusi hallitus aloittaa uuden uudistamishankkeen perustuen hallituspuolueiden sopiman 
mallin mukaisesti. Eli ideologia vaikuttaa enemmän kuin pidempiaikainen seuranta.

Tässä kohtaa en lähde puolustamaan tai arvostelemaan koskien uusinta (Sipilän hallitus) 
uudistushanketta. Oman arvion mukaan tästäkään uudistuksesta ei tehdä pidempiaikaista seurantaa.
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1028. Sosiaalisuudesta ja keskittymisestä erilaisissa 
tietoteknisissä tehtävissä

1028.1. Merkintä 828: Sosiaalinen / Eristäytyminen / Teknologia
& Naiset

22. maaliskuuta 2015 
828: Sosiaalinen / Eristäytyminen / Teknologia & Naiset

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_828

Oheisessa linkkilistassa on seuraavia: koodikerhoa lapsille, naiset eivät viihdy 
teknologiayrityksissä.

Tästä palautuu mieleen kahden naisen keskustelua: insinöörit ovat yksinkertaisia. ELI insinöörit 
eivät osaa lukea rivien välistä eri yhteyksistä.

Tähän kohtaa voi linkittää muutaman artikkelien koskien autismia.

Baron-Cohen, S. (2006). The hyper-systemizing, assortative mating theory of autism. 
Progress in Neuro-Psychopharmacology and Biological Psychiatry, 30(5), 865-872. 
http://doi.org/10.1016/j.pnpbp.2006.01.010

Baron-Cohen, S. (2009). Autism: The Empathizing-Systemizing (E-S) Theory. Annals of the
New York Academy of Sciences, (1156), 68-80. http://doi.org/10.1111/j.1749-
6632.2009.04467.x

Baron-Cohen, S., Ashwin, E., Ashwin, C., Tavassoli, T., & Chakrabarti, B. (2009). Talent in 
autism: hyper-systemizing, hyper-attention to detail and sensory hypersensitivity. 
Philosophical Transactions the Roayl Society B, 364(1522), 1377-1383. 
http://doi.org/10.1098/rstb.2008.0337

Baron-Cohen, S., Wheelwright, S., & Jolliffe, T. (1997). Is There a "Language of the Eyes"? 
Evidence from Normal Adults, and Adults with Autism or Asperger Syndrome. Visual 
Cognition, 4(3), 311-331. http://doi.org/10.1080/135062897395480

Baron-Cohen, S., Wheelwright, S., Stott, C., Bolton, P., & Goodyer, I. (1997). Is There a 
Link between Engineering and Autism? Autism, 1(1), 101-109. 
http://doi.org/10.1177/1362361397011010

Just, M. A., Cherkassky, V. L., Buchweitz, A., Keller, T. A., & Mitchell, T. M. (2014). 
Identifying Autism from Neural Representations of Social Interactions: Neurocognitive 
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Markers of Autism. PLoS ONE, 9(12), e113879. 
http://doi.org/10.1371/journal.pone.0113879

Mearns, J., Segal, N. L., & Clark, M. (2002). The Autism/Engineering Link: A Replication 
of Baron-Cohen et al. (1997). International Pediatrics, 17(1), 60-61. 

Rutherford, M. D., Baron-Cohen, S., & Wheelwright, S. (2002). Reading the Mind in the 
Voice: A Study with Normal Adults and Adults with Asperger Syndrome and High 
Functioning Autism. Journal of Autism and Developmental Disorders, 32(3), 189-194. 
http://doi.org/10.1023/A:1015497629971

KYSYMYS: Miten autismin kirjon henkilöt soveltuvat eri tehtäviin? 
KYSYMYS: Mikä on insinööritaidon ja autismin kirjon suhde?

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavat artikkelit koskien narsismia.

Chatterjee, A., & Hambrick, D. C. (2007). It's All about Me: Narcissistic Chief Executive 
Officers and Their Effects on Company Strategy and Performance. Administrative Science 
Quarterly, 52(3), 351-386. 

Gerkman-Kemppainen, K. (2006). Tunnista narsistinen luonnehäiriö. Advokaatti, (8), 18-19.

Rosenthal, S. A., & Pittinsky, T. L. (2006). Narcissistic leadership. The Leadership 
Quarterly, 17(6), 617-633. doi:10.1016/j.leaqua.2006.10.005

ELI voisi puhua narsismin kirjon ilmiöistä.

Tähän kohtaa voi linkittää viimeisimmän (58) mielipidekirjoituksen linkin.

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

Mielipidekirjoituksessa en lähtenyt laajasti kuvaamaan kaikkia mahdollisia ihmisten 
toimintamalleja, koska se ei olisi mahtunut ILKKA-maakuntalehden mielipidepalstalle.

Mutta lyhyesti - osa väestä on kärsivällisempää luonnetta ja osa väestä pystyy siis keskittymään 
kärsivällisesti johonkin aiheeseen pidempiä aikoja – [eli] esimerkiksi ohjelmointiin.

Alter, S. (2000). Same Words, Different Meanings: Are Basic IS/IT Concepts Our Self-
Imposed Tower Of Babel? The Communications of the Association for Information Systems,
3(10). Saatavilla: http://aisel.aisnet.org/cais/vol3/iss1/1

Alter käy läpi erilaisten tietoteknisten käsitteiden ymmärrystä liiketoiminnan ja tietotekniikan 
edustajien välillä. Ongelma on erilaisten peruskäsitteiden epävastaavuudet eri ryhmien välillä.

Toisaalta on linkkiä teknologia-aloilla työskentelevistä naisista - osa heistä lopettaa ajan kuluessa.

Yksi mielenkiintoinen tiedonhyvä tuossa HBR:n artikkelissa on naisten kokema eristäytyneisyyden 
(isolation) tunne.
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Herää kysymys, että paljonko on sosiaalista toimintaa jossain teknologia-alan työryhmässä, jossa on
esimerkiksi vain yksi nainen ja vaikkapa seitsemän miestä. Ehkä sosiaalisen toiminnan määrä ja 
laatu voi olla yhden naisen kokemana [määrältään] liian vähäistä ja laadultaan vihamielistä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mielipidekirjoituksessani (nro 58) en käynyt läpi laajasti erilaisten tietoteknisten hankkeiden 
epäonnistumisia.

Esimerkiksi seuraavissa on juttua erilaisista epäonnistumisista.

The Standish Group International. (1995a). CHAOS. 
The Standish Group International. (1995b). THE CHAOS REPORT. 
The Standish Group International. (1999). CHAOS: A Recipe for Success. 
The Standish Group International. (2001). EXTREME CHAOS.

NIIN?

OMA arvio on, että naisille kyllä löytyy tehtäviä myös teknologia-alalla, ja näitä onnistumisia voisi 
kartoittaa tarkemmin.

EHKÄ pitäisi etsiä tehtävät, jossa on enemmän sosiaalista vuorovaikutusta ja vähemmän 
eristäytymisen kokemuksia.

Yksi esimerkki voisi olla vaatimustenhallinta, jolloin pitää kerätä hyvin erilaisten sidosryhmien 
näkemyksiä yhteen, ja tältä pohjalta rakentaa järjestelmien vaatimukset ymmärrettävään muotoon.

ELI jotenkin näin: 
Asiakas -> Ongelma -> Vaatimukset -> Vaatimusluettelot -> 1/2-insinöörikieli -> 1/1-insinöörikieli 
-> Koneellinen ratkaisu.

Vaatimustenhallinnassa alkupäässä tarvitaan kaikenlaisia seurustelu-upseereita kartoittamaan 
asiakkaan ongelmia ja vaatimuksia.

Sitten nämä vaatimukset voisi ajaa vähitellen kohti insinöörikieltä (1/1) eri vaiheissa - hyvä 
vaatimustenhallinnan osaaja osaa tämän sitten tehdä.

Lopuksi hyvällä vaatimustenhallinnalla suojataan edellä mainittuja teknisiä asiantuntijoita jatkuvasti
muuttuvilta vaatimuksilta.

Hyvin hoidetulla vaatimustenhallinnalla voidaan sitten jakaa teknisille asiantuntijoille työlistat 
kouraan ja he voivat sitten tehdä omat hommansa ilman koko ajan ilmaantuvia häiriöitä; ehkä vähän
epäsosiaalisesti tämä voisi mennä.

Toinen sosiaalista osaamista vaativa tehtävä olisi luonnollisesti järjestelmien koulutus, joka voi olla 
hyvinkin sosiaalista toimintaa riippuen kehitettävästä teknisestä ratkaisusta riippuen.

Sitten osaava kouluttaja osaa tuoda (myönteisesti ajatellen) asiakkaiden kohtaamia ongelmia 
ratkaistavaksi myönteisellä tavalla.

9551
9552
9553
9554
9555
9556
9557
9558
9559
9560
9561
9562
9563
9564
9565
9566
9567
9568
9569
9570
9571
9572
9573
9574
9575
9576
9577
9578
9579
9580
9581
9582
9583
9584
9585
9586
9587
9588
9589
9590
9591
9592
9593
9594
9595
9596
9597
9598
9599
9600



226 / 728

TIETYSTI on niin, että myös naishenkilöt voivat opetella ohjelmoinnin - ei siinä mitään. He voivat 
opiskella ja tehdä esimerkiksi ohjelmointia siinä määrin, että he osaavat esittää asiakkaiden 
ongelmia vähintään 1/2-insinöörikielellä teknisille asiantuntijoille siirryttyään esimerkiksi 
vaatimustenhallintaan ja koulutukseen.

LOPPUTULOS: Myös teknologia-alalta voidaan löytää laajemmin sosiaalista toimintaa vaativia 
tehtäviä kunhan asiaa vähän pohditaan tarkemmin.

HUOMIO: Tätä sosiaalisuuden vaatimusta ja keskittyneen työskentelyn työnjakoa en saanut 
mahdutettua mielipidekirjoitukseen (58).

1028.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

En ole tehnyt liian laajaa kirjallisuuskatsausta autismin kirjon ja narsismin kirjon suhteen. 
Käytännössä vastaan on tullut muutama lähde, joiden avulla olen todennut autismin kirjon ja 
narsismin kirjon henkilöiden suhtautuvan eri tavoilla samaan sosiaaliseen tilanteeseen. Varmaankin 
voi todeta muidenkin ihmisten suhtautuvan omalla tavallaan samaan sosiaaliseen tilanteeseen.

Väittämä: Eri henkilöt voivat suhtautua hyvin erilaisilla tavoilla samaan sosiaaliseen 
tilanteeseen (vrt. autisti ja narsisti).

Oman käsityksen mukaan naiset voivat kokea yksinäisyyden tunnetta erilaisissa 
teknologiayrityksissä. Lisäksi alan sisäinen keskustelu voi olla joidenkin naisten mielestä liian 
rajua. Tästä palautuu mieleen Sarah Sharp, joka irtautui LINUX-käyttöjärjestelmän kehittämisestä. 
Hänelläkin oli omat perustelunsa irtautumiselle – ehkä hän koki keskustelun liian rajuksi.

Kysymys: Millaisia tuntemuksia naisilla on erilaisissa teknologiayrityksissä?
Kysymys: Miten erilaiset tuntemukset vaikuttavat naisten innokkuuteen toimia 
erilaisissa teknologiayrityksissä?
Kysymys: Onko naisten oltava täsmälleen samoissa tietotekniikan tehtävissä miesten 
tehtäviin nähden?

Baron-Cohen (2004) on luettu jollain tasolla – vrt. varsinaisessa merkityt artikkelit. Yksi 
mahdollisuus on tulkita autismin kirjoa miesten aivojen kehityksen kannalta. Onko autismi 
äärimmäisten miesaivojen ilmiö, jolloin jonkin tietyn vaiheen jälkeen autismin kirjon henkilöllä voi 
olla isoja ongelmia eri tilanteissa pärjäämisessä.

Kysymys: Mikä on suhde autismin kirjolla ja insinööritaidoilla?

Esimerkkinä voi tietysti mainita ohjelmistoinsinöörit, joiden työhön kuuluu hyvin keskittynyt 
tekeminen. Joitain autisteja (ehkä lievempi sijoittuminen autismin kirjoon?) voivat kiinnostaa 
erilaiset järjestelmät, joiden alku- ja lopputilaa voidaan määritellä erilaisilla säännöillä.

Rintala (2016) on tullut vastaan. Mahdollisesti Rintala (2016) voisi olla kuvausta lievemmästä 
sijoittumisesta autismin (Asperger) kirjoon.
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1029. Poliitikkojen taustayhteisöistä jotain ajatusta

1029.1. Merkintä 829: Mikä konservatiivi? / mm. Ron & Rand 
Paul / LXII

29. maaliskuuta 2015
829: Mikä konservatiivi? / mm. Ron & Rand Paul / LXII

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_829

Mistä taas aloittaisi uutislinkkien käsittelyn.

Jaoin linkit kolmeen luokkaan:

1) Fox News -uutisvideoita
2) Ron Paul ja Rand Paul
3) IRAN ja ydinvoimaa koskevat neuvottelut.

Miten suhtautuisi Fox News -mediaoperaatioon?

Ohessa on linkitetty joitain hyödyllisiksi koettuja linkkejä.

Itse tulin siihen tulokseen, että heidän (Yhdysvallat) konservatiivit voidaan jakaa eri luokkiin.

Esimerkiksi useasti mainitut Ron Paul ja Rand Paul voidaan (ehkä) sijoittaa libertaanisiksi 
konservatiiveiksi.

Oheisissa linkeissä on mielestäni esimerkkejä konservatiivien eri ryhmistä. Linkitetty Wikipedia-
artikkelissa on alaluku - Forms of conservatism.

Wikipedia-artikkelissa (29.3.2015) on esitetty kahdeksan konservatiivisuuden luokkaa:

1) Liberal conservatism
2) Conservative liberalism
3) Libertarian conservatism
4) Fiscal conservatism
5) National and traditional conservatism
6) Cultural and social conservatism
7) Religious conservatism
8) Progressive conservatism.

Tietysti on muitakin mielipiteitä jollain jatkumolla - esim. termillä "Progressive" ja "Liberal".
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ELI esim. konservatiivisuuden ilmiö pitäisi osata jakaa eri osiin, ja tämän jälkeen katsoa esim. Fox 
News -mediaoperaatiota näillä tarkemmilla erotteluilla.

Aikaisemmissa FOX-linkeissa oli yksi mielenkiintoinen pätkä: "Political Insiders". He pohtivat sitä 
senaattoreiden lähettämää avointa kirjettä kohdistettuna IRANin johtajille. Oliko kirjeen 
lähettäminen virhe vai ei?

Judge Jeanine oli yksi mielenkiintoinen linkki Judge Jeaninen "Opening Statement". Hän oli sitä 
mieltä, että mitään sopimusta ei pidä tehdä kun ajatollah on johtovastuussa.

Aika kova vaatimus - Ajatollah pois virasta! 
Suostuisivatko he (IRAN) hoitamaan asian hoitoon hetimmiten?

Sitten on linkkejä koskien Ron Paulia ja Rand Paulia.

Ron Paul esittää oman arvionsa Jemenin suhteen - onko tänne pakko mennä?

Toisaalta PolitiFact on toiminnassa ja Rand Paulin väittämä on punnittu PolitiFact-arviona: Mostly 
False!

Lopuksi on melkoinen joukko linkkejä koskien IRANin kanssa käytävistä neuvotteluista.

KYSYMYS: Saadaanko 31. maaliskuuta 2015 aikaan sopimus, joka sitten isketään kiinni 
varsinaisena tekstinä, jolle on oma aikataulunsa.

Toisaalta on linkkiä Jemenin tilanteesta - mitä kukin osapuoli on tehnyt ja jättänyt tekemättä?

KYSYMYS: Hyökkäys Jemeniin maavoimilla erittäin raskaan ilmapommituksen jälkeen?

Näihin kahteen asiaan minulla ei ole vielä valistunutta arvausta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä ei ole paljon uutta lisättäväksi!

ELI nyt pitäisi tehdä IRAN-väitteiden seurantaa kohdistettuna sekä republikaanisen että 
demokraattien sisäisiin ryhmiin sovitettuna.

MYÖS demokraattien sisällä on omat ryhmänsä, jotka voivat kannattaa esim. IRANin suhteen eri 
toimintalinjoja.

TÄMÄ eri asioiden kannatuksen selvitysten ajaminen eri ryhmiin on ehdotettu aikaisemminkin.

UUTTA: En ole tehnyt vielä erikseen selvitystä heidän (Yhdysvallat) lukuisaan joukkoon erilaisia 
ajatushautomoita (Think Tank).

TÄMÄ selvitys vaatisi erittäin hyvä istumalihakset - perustuen mihin?
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Heillä (Yhdysvallat) on tämmöinen C-SPAN -viritelmä, jossa on hyvin erilaisten ajatushautomoiden
(Think Tank) järjestämiä esitelmä- ja keskustelutilaisuuksia.

Nämä C-SPAN -viritelmän videot monesti yli tunnin mittaisia istuntoja.

ELI pitäisi katsoa kaikkien mahdollisten ajatushautomoiden (Think Tank) järjestämät (esim. C-
SPAN) esitelmä- ja keskustelutilaisuuksia oikein urakalla.

Tämä vaatisi tietysti hyvin paljon kärsivällisyyttä, koska näitä ajatushautomoita (Think Tank) on 
tosiaan paljon.

UUTTA: Seuraavan presidentinvaalin (siis Yhdysvallat 2016) osalta pitää tehdä sitten aikanaan 
valittujen ehdokkaiden (republikaanit ja demokraatit) osalta laajempi katsaus heidän 
taustaryhmiinsä, joista osa on tietysti sitten näitä ajatushautomoita (Think Tank).

1029.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Merkinnän perusteella voidaan todeta erilaisten ajatushautomoiden suuri määrä Yhdysvalloissa. 
Esimerkiksi Suomessa on vielä mahdollista seurata kaikkien suomalaisten ajatushautomoiden 
toimintaa.

Kysymys: Mikä on erilaisten ajatushautomoiden vaikutus valittuihin politiikan 
toimintalinjoihin?

Yhdessä vaiheessa selvitin muutaman ajatushautomon (Yhdysvallat) toimintaa, mutta niiden suuri 
määrä vaikeuttaa selvittämistä. Tunnetulla tavalla eri politiikoilla on erilaisia taustayhteisöjä, joiden 
toimintaan he ovat osallistuneet eri tavoilla. Joissain tapauksissa he voivat kannattaa jonkin 
ajatushautomon asialistan eri (kaikkia?) kohtia.

Väittämä: Joissain yhteyksissä on mahdollista selvittää yksittäisen poliitikon 
taustaryhmiä – esimerkiksi erilaiset ajatushautomot.

Toisaalta voi todeta erilaisten ajatushautomoiden sijoittaminen jollekin jatkumolle, jolloin ne 
painottavat eri tavoin omaa asialistaansa. Liberal? Conservative? Progressive? Libertarian? Nuokin 
ryhmät pitäisi käsittää oikein oikeassa asiayhteydessä, jolloin näiden suuntauksien ajatushautomoita
voisi tarkastella tarkemmin.

Merkinnässä 829 on asiaa Iranista. Oman tarkastuksen mukaan erilaiset ajatushautomot ovat 
järjestäneet erilaisia seminaareja Iranin tilanteesta. En itse katsonut kaikkia mahdollisia 
ajatushautomoiden tilaisuuksia, joissa on käsitelty Iranin tilannetta.

Kysymys: Miten erilaiset ajatushautomot suhtautuvat Iranin tilanteeseen?
Kysymys: Miten erilaiset mielipidevaikuttajat suhtautuvat erilaisten 
ajatushautomoiden julkaisemiin politiikan suosituksiin?
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1030. Lisää asiaa monajosta

1030.1. Merkintä 830: Tiedettä, tekniikkaa vai taidetta? / 
Moniajo (xxviii)

13. huhtikuuta 2015 
830: Tiedettä, tekniikkaa vai taidetta? / Moniajo (xxviii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_830

Niin - mitä uutta voisi tässä todeta moniajosta?

Törmäsin muutamaan artikkeliin, jotka koskevat moniajoa.

Olen eritellyt linkkilistaan tieteellisemmät artikkelit ja muut artikkelit.

Eli moniajon ongelmaa on pyritty ratkaisemaan eri tavoin sekä konsulttityönä että akateemisena 
työnä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä vaiheessa ei ole paljon uutta.

Voisin käydä ohessa mainitut linkit tarkemmin läpi ja tehdä asianmukaisen tiivistelmän aiheesta.

On kuitenkin niin, että moniajon (harhan) seuranta ei ole ykkösaiheeni, joten tässä vaiheessa jätän 
tarkemman tiivistelmän tekemisen mahdollisiin myöhempiin töihin.

UUTTA: Tarkemmin voisi pohtia ja/tai selvittää tieteen, taiteen ja tekniikan edustajien ratkaisuja 
koskien moniajoa ja moniajon harhaa.

Tieteellisempiä lähteitä:

Strayer, D. L., Drews, F. A., & Johnston, W. A. (2003). Cell phone-induced failures of visual
attention during simulated driving. Journal of Experimental Psychology: Applied, 9(1), 23–
32. doi: 10.1037/1076-898X.9.1.23

Strayer, D. L., Drews, F. A., & Crouch, D. J. (2006). A Comparison of the Cell Phone Driver
and the Drunk Driver. Human Factors, 48(2), 381–391. doi: 10.1518/001872006777724471

Watson, J. M., & Strayer, D. L. (2010). Supertaskers: Profiles in extraordinary multitasking 
ability. Psychonomic Bulletin & Review, 17(4), 479–485. doi: 10.3758/PBR.17.4.479
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Grier, R., Wickens, C., Kaber, D., Strayer, D., Boehm-Davis, D., Trafton, J. G., & John, M. 
S. (2008). The Red-Line of Workload: Theory, Research, and Design. Proceedings of the 
Human Factors and Ergonomics Society Annual Meeting, 52(18), 1204–1208. doi: 
10.1177/154193120805201811

Strayer, D. L., & Watson, J. M. (2012). Supertaskers and the Multitasking Brain. Scientific 
American Mind, 23, 22–29. doi: 10.1038/scientificamericanmind0312-22

Ophir, E., Nass, C., & Wagner, A. D. (2009). Cognitive control in media multitaskers. 
Proceedings of the National Academy of Sciences, 106(37), 15583–15587. doi: 
10.1073/pnas.0903620106

1030.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Näin jälkikäteen voi todeta, että en ole perehtynyt liian hyvin varsinaisessa merkinnässä (830) 
mainittuihin artikkeleihin.

Kysymys: Kuinka moni meistä uskoo moniajoon (multitasking)?
Kysymys: Onko moniajo oikeasti mahdollista (multitasking)?

Oma huomio/tuomio on keskittymisen taito vain yhteen asiaan kerrallaan. Eli moniajo 
(multitasking) on monesti harhaa, vaikka osa meistä uskoo moniajoon aivan vilpittömästi.

Väittämä: Moniajo (multitasking) on monesti harhaa.

Kysymys: Miten erilaiset sidosryhmät suhtautuvat moniajon (multitasking) 
aiheuttamiiin ongelmiin?

1030.3. Lisäarvioita / 11.6.2021 / 1.9.2021

Alter (2017) on tullut luettua kerran. Alter (2017) esittää käyttäytymisaddiktion syntymisen 
osatekijät. Osalla meistä voi olla vaikeakin käyttäytymisaddiktio tietoteknisiin järjestelmiin liittyen.

Väittämä: Osalla meistä voi olla vaikea riippuvuus joihinkin tietoteknisiin 
järjestelmiin.
Väittämä: Moni meistä uskoo aivan vilpittömästi moniajoon (multitasking).
Väittämä: (Toistaen) Moniajo on monesti harhaa.

Kysymys: Miksi ja miten moni meistä uskoo aivan vilpittömästi moniajoon 
(multitasking)?
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1031. Sotilaallisen voimankäytön uhka ja diplomaattiset
ratkaisut

1031.1. Merkintä 831: Neocons & Hillary / mm. Ron & Rand 
Paul / LXIII

16. huhtikuuta 2015 
831: Neocons & Hillary / mm. Ron & Rand Paul / LXIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_831

Ohessa on taas kerran jonkinlainen linkkilistaa.

Tällä kertaa olen erotellut linkit muutamaan luokkaan:

1) Ron & Rand Paui -linkkejä
2) Fox News -linkkejä
3) MSNBC-linkkejä
4) muut linkit.

Lyhyesti voi todeta, että seuraan tällä hetkellä Fox News -kanavan ja MSNBC-kanavan Youtube-
kanavien RSS-syötettä.

Tunnetulla tavalla voidaan pohtia, että mikä on noiden kanavien uutistarjonta - onko jokin tietty 
ajatussuunta enemmän tai vähemmän esillä näillä kanavilla.

Lisäksi voi todeta, että muiden linkkien joukossa on Young Turks -viritelmän linkkejä. EHKÄ 
pitäisi vielä laittaa Young Turks -viritelmän linkit omaan luokkaansa.

No kuitenkin - tässä kohtaa voi esittää seuraavat PDF-tiedostot ladattaviksi: 

IRAN_Deal_1_Parameteter_2_4_2015.pdf 
IRAN_Deal_2_Parameters_2_4_2015.pdf 
IRAN_Deal_3_EEAS_Joint Statement _EU_Iran.pdf

Ensimmäinen tiedosto on Valkoisen talon www-sivuilta kopioitu PDF-tiedosto, jossa esitellään 
tarkemmin IRANin kanssa saavutettu neuvottelutulos.

Varmuuden vuoksi otin toiseksi PDF-tiedostoksi ulkoasiainministeriön (Yhdysvallat) www-sivullta 
PDF-tulostuksen www-sivusta, joka oli tarjolla yleiseen jakeluun. Kolmas PDF-tiedosto on 
Euroopan Unionin ulkoasian hallinnon www-sivulta kopioitu IRANin ulkoministeriön ja Euroopan 
Unionin ulkoasiain ja turvallisuuspolitiikan korkean edustajan yhteislausunto.
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Kyseisen yhteislausunnon jälkeen en löytänyt muita IRAN-aiheisia dokumentteja Yhdysvaltojen 
ulkoasiain ministeriön ja Valkoisen talon julkaisemana. ELI: Missä on Euroopan Unionin 
lausuntojen tarkempi sisältö koskien IRANin uusinta yhteistyöasiakirjaa?

Linkkilistassa on keskustelua kahden tulkinnan välillä: kertovatko IRANin edustajat ja 
Yhdysvaltojen edustajat varmasti samasta paperista?

Ron & Rand Paul -linkeistä voi todeta seuraavaa:

* Voisiko Yhdysvallat oikeasti lopettaa IRANiin kohdistuvia pakotteita?
* Rand Paul on tosiaan lähtemässä Yhdysvaltojen presidentivaaleihin ehdokkaaksi
* Myös Rand Paul on antanut virheitä sisältäviä lausuntoja (PolitiFact)
* Onko Hillary Clinton oikeasti luotettava presidentinvaalien ehdokas?
* Negatiiviset mainokset alkavat vähitellen pyöriä?

Fox News -linkeistä voisi todeta mm. seuraavaa.

* Mitä mieltä konservatiivit ovat Rand Paulin ulkopoliittisista mielipiteistä?
* Vaarantaako mahdollinen IRANin ydinohjelman vuoksi tehty sopimus suhteita Israeliin?
* Voisiko IRANin ydinohjelman vuoksi tehty sopimus avata uusia mahdollisuuksia?
* Löytyykö IRANin ydinohjelmaan myös konservatiivien kannatusta?
* IRANin koskevan mahdollisen sopimuksen vastavaikutukset (backclash)?

Lyhyesti voi todeta, että myös Marco Rubio on ilmoittautunut ehdokas-ehdokkaaksi vuoden 2016 
presidentinvaaleja (Yhdysvallat) varten.

MSNBC:n osalta voi todeta, että myös MSNBC käsittelee jonkin verran IRANin neuvotteluita.

Muiden uutisten osalta voi todeta mm. seuraavia.

1) Neuvottelut Lausannessa menivät jonkin verran yliajalle.
2) Kongressin (Yhdysvallat) edustajainhuoneen ulkoasiain komitean puheenjohtajan 
lausunto.
3) Yhdysvalloissa julkaistut asiakirjat sopimuksesta.
4) Tarkemmat sopimusneuvottelut alkavat ennen kesääkuun takarajaa.
5) Mikä on/olisi IRANin asema Lähi-idässä neuvottelutuloksen jälkeen?
6) Molempien maiden kansanedustuslaitoksissa (IRAN & Yhdysvallat) on erilaisia 
mielipiteitä.
7) Mitä IRAN-pakotteita poistetaan ja missä ajassa?
8) Yhdysvallat ja Kuuba käyneet aivan alustavia neuvotteluita.
9) Lokakampanjat alkavat vähitellen käynnistymäään (Yhdysvallat / Vuoden 2016 vaalit).
10) Jemenistä on evakuoitu eri maiden kansalaisia.
11) Hillary Clinton on demokraattisen puolueen ehdokas-ehdokas.
12) Miten muut maat (Erityisesti YK:n turvallisuusneuvoston pysyvät jäsenet) toimivat?
13) Kuka sanoo oikeasti viimeisen sana IRANin kanssa tehtävästä sopimuksesta?
14) Suomen ja muiden pohjoismaiden asema ja yhteistyö puolustusvoimien kanssa?
15) Užbekistanin - Amnesty International esittänyt kidutuksesta raportin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Huh-huh. Maailmassa on koko ajan käynnissä hyvin erilaisia tapahtumaketjuja, ja edellä mainitut 
linkit ovat vain pieni raapaisu koskien erilaisia tapahtumaketjuja eri puolilla maailmaa.

JÄLLEEN kerran täytyy todeta, että Ron & Rand Paul -seuranta perustuu pääasiassa heidän 
ehdottamiin ulkopoliittisiin vaihtoehtoihin, jotka ovat joiltain osilta erilaisia kuin monen muun 
ehdottamat toimintalinjat.

Lyhyesti voi todeta, että IRAN on käsittääkseni suhteellisen rauhallinen maa tällä hetkellä, ja heillä 
(IRAN) ei ole (ainakaan vielä) käynnissä sisällissotaa.

Lyhyesti voi todeta, että Yhdysvalloissa on edelleen ns. neokonservatiiveiksi luettavia henkilöitä. 
Heille mahdollinen IRAN-sopimus tarkoittaa eri asioita verrattuna muiden konservatiivien 
ehdottamiin toimintalinjoihin.

Hillary the Hawk? ELI: Hillary Clinton kannattaisi enemmän sotilaallista painostusta esimerkiksi 
IRANin suhteen?

Hillary Clinton - kampanjan www-sivut: 
https://www.hillaryclinton.com/

Tässä kohtaa voisi todeta uutuutena, että meikäläisen pitäisi varmaankin ottaa joku joukko itseä 
kiinnostavia asioita / aiheita, jonka jälkeen voisi täyttää taulukkoa eri ehdokkaiden kannanotoista.

Esimerkinomaisesti eri ehdokkaiden ulkopolitiikan aiheiden osalta voisi tehdä tarkemman taulukon.

Kannattaako Hillary Clinton ulkopolitiikan aiheissa enemmän sotilaallista painostusta vai 
diplomatiaa?

Tässä kohtaa pitäisi tehdä tarkempaa erittelyä koskien ikäviä yksityiskohtia erilaisissa aiheissa.

Tällä hetkellä ei ole muita demokraattien (Yhdysvallat) ehdokas-ehdokkaiden aloittamaa omaa 
kampanjaa?

Mielenkiintoinen tilanne tosiaan.

1031.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Merkinnän 830 [jälkeen] on tiedossa Iranin kanssa tehty sopimus (14.7.2015, Joint Comprehensive 
Plan of Action, JCPOA), jolloin on sovittu erilaisia lisätarkistuksia ja seurantaa koskien Iranin 
ydinvoiman käyttöä, jolloin Iran ei voisi kehittää ydinasetta.

Oman käsityksen mukaan jotkut mielipidevaikuttajat halusivat purkaa Iraniin kohdistettuja 
pakotteita vähitellen. Nyt poistettiin iso kasa pakotteita yhdellä kertaa, vaikka pakotteet voidaan 
tietysti laittaa käyttöön uudestaan.

Kysymys: Jatkuuko poliittinen suojasää Iranin suhteen myös Yhdysvaltojen nykyisen 
hallinnon kanssa?
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1032. Hyvät toimintatavat eri yhteisöille

1032.1. Merkintä 832: Vahva moraali / Vahva puolustus / Vaalit 
2015

18. huhtikuuta 2015
832: Vahva moraali / Vahva puolustus / Vaalit 2015

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_832

Tässä kohtaa voi koota oleellisimmat linkit aihepiireiltään:

1) Ohjelmoinnin opetusta tytöille/naisille.
2) Älypuhelimet aiheuttavat uusia ongelmia.
3) Sähköisten oppikirjojen vaikutukset.
4) Taas ehdotuksia yliopistojen muutostarpeista.
5) Soten ra(h/j)oitusmalleja on useampi.
6) Digitalisaation vaikutuksia.
7) Tuotantoeläinten olosuhteiden esittely uudella tietotekniikalla.
8) Onko jatkossa syötävä enemmän hyönteisiä myös länsimaissa?
9) Yritykset kohtaavat erilaisia tietoturvaongelmia.
10) Verkkokaupan ongelmiin erilaisia hallinnollisia viritelmiä.
11) Faktabaari osoitti vääriä väittämiä myös Suomessa.
12) Nanomateriaalien tarkastelu terveyden kannalta.
13) Suomeenkin edunvalvojien rekisteri?
14) Puolustusvoimilta kirjeet reserviläisille toukokuussa 2015.
15) Reserviläisliitto ry:n vaaliohjelma.
16) NATO: liittyäkö vai ei?
17) Suomen harrastama vakoilu - mitä tehdä asialle?
18) Yritysten välisen maksuliikenteen säännöt kuntonn?
19) Venäjän sotilaallinen doktriini julkaistu.

Tässä kohtaa voi viitata Kirjoitelmia II -kirjaani.
Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luvuissa 59, 61, 63 ja 64 (Rannila 2012) käsittelen eri aiheita liittyen reserviläistoimintaan.

OMA ehdotus on ollut reserviläisen taidonnäytekirjan kehittäminen. 
Taidonnäytekirjan voisi jakaa teoreettisempaan osuuteen ja käytännölliseen osuuteen. 
Maanpuolustuksen alueella on paljon erilaisia yhdistyksiä. 
Taidonnäytekirja toisi yhtenäisyyttä ja ryhtiä eri järjestöjen koulutustoimintaan.
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Noin esimerkinomaisesti voisi todeta, että erilaiset maanpuolustuksen yhdistykset voisivat aivan 
hyvin pyrkiä vahvistamaan jäsentensä teoreettista osaamista erilaisista aihepiireistä.

Monella järjestöllä pääasiallinen toiminta ei ole sotilaallisten taitojen kehittäminen ja taas osa 
järjestöistä pyrkii osallistumaan nykymuotoisen Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen (MPK) 
hallinnoimaan koulutukseen eri tavoin.

Tässä kohtaa voi erotella kaksi toimintalinjaa: pikkukenkälinja ja kumisaapaslinja.

Tietystikin on niin, että reserviläisen taidonnäytekirjan käytännölliset testit pitäisi tehdä maastossa 
kumisaappaat jaloissa, jolloin niiden järjestelyt vaatisivat paljonkin työtä.

UUSI taistelutapa: tämän perusteiden kertominen yleisinä luentoina voisi olla yksi osa toimintaa 
erilaisille maanpuolustusjärjestöille.

Vanhatkin reserviläiset hyötyisivät uuden taistelutavan yleisien (teoreettisten) perusteiden 
osaamisesta.

Mielenkiintoista on, että Puolustusvoimat aikoo lähettää kirjeen reserviläisille kertoakseen mm. 
sodan ajan tehtävistä.

Sitten muihin aiheisiin....

Digitalisaatio aiheuttaa erilaisia tilanteita ja vielä erilaisia odottamattomia sivuvaikutuksia.

Itse olen puoluekokousaloitteessa kysynyt erilaisten edunvalvojien (lobbaus) rekisterin 
perustamista, jolloin erilaiset edunvalvojat (lobbaus) voisivat samalla vaivalla sitoutua 
edunvalvonnan hyvään käytäntöön (Code of Conduct - englanniksi siis).

Tässä kohtaa voi tietysti mennä erilaisten yhteisöjen erilaisiin moraalikäsityksiin.

Yksi mielenkiintoinen kohta on yritysten välisen toiminnan sääntely. Olisiko yritysten itse sovittava
yritysten välisen maksuliikenteen säännöistä?

Kuitenkin linkkilistasta selviää, niin yritysten välisen maksuliikenteen osalta on ollut tarvetta 
sääntelyyn.

Eli suomeksi sanoen suuret yritykset ovat voineet vaatia alihankkijoiltaan pidempiä maksuaikoja.

JOS uskotaan vahvaan moraaliin, niin silloin moraalisesti vahvat yritysjohtajat pystyvät sopimaan 
esimerkiksi maksuajankohdat ilman mitään ulkopuolista sääntelyä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi lähteä pohtimaan, että mikä ns. sanotun yhteiskunnan perusta: Talous, Tekniikka, 
Uskonto vai jokin muu ISO aihe isolla kirjaimella?

OMA huomautus on, että erilaisilla tekniikoilla on kaikenlaisia vaikutuksia ja erilaisilla 
vaikutuksilla on moraalisia ja/tai uskonnollisia näkökohtia.
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Nopeus on nykyisen (tieto)tekniikan perusluonne, jolloin lainsäädäntö ei tahdo pysyä mukana.

Tämän nopeuden vaatimuksen vuoksi olen eri yhteyksissä pohtinut jotain toimielintä, joka vahtisi 
näitä tekniikan nopeuden esille tuomia moraalisia piirteitä. Tällainen toimielin voisi antaa nopeasti 
erilaisia suosituksia eri aiheista - siis jo hyvissä ajoin ennen lainsäädäntöä.

Linkkilistan lopussa on juttua avoimen tieteen käsikirjan kehittämisestä.

MUTTA: Avointa tieteellistä julkaisua (Scholarly Open Access) on kuitenkin käytetty väärin, jolloin
on kehitetty erilaisia avoimen tieteellisen julkaisun lehtiä, jotka toimivat vastoin erilaisia hyvän 
julkaisun tapoja.

ELI käytännössä on kehitettävä avoimen tieteellisen julkaisujen hyvät käytännöt, jolloin erilaiset 
tieteelliset lehdet voivat saada vielä yhden uuden mittarin kehitettäväksi.

Tässä kohtaa voi tietysti puhua tieteen sääntelystä, jolloin moraalia on vaikea irrottaa tieteellisestä 
toiminnasta.

Linkkilistassa on koko joukko erilaisia aiheita, joiden kohdalla on pohdittava erilaisia ja vaikeita 
moraalikysymyksiä.

1032.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Mitä olisivat hyvä toimintatavat erilaisille yhteisöille kuten yritykset ja tieteen yhteisöt? Tieteen 
osalta on julkaistu hyvän tieteellisen toiminnan asiakirja (Tutkimuseettinen neuvottelukunta 2012). 
Vastaavasti erilaiset yritykset voivat osallistua erilaisiin hankkeisiin, joissa voidaan kehittää 
esimerkiksi yritysten yhteiskuntavastuuta. Eli jokin yritys (ja muutkin yhteisöt) voivat/voisivat 
liittyä hyvän yhteiskuntavastuun toimintaan, jota voidaan vielä valvoa erikseen.

Väittämä: On aina mahdollista liittyä jonkin hyvän toimintatavan valvottuun 
järjestelmään (vrt. tieteellinen työ ja kaupallinen toiminta).

Merkinnän 832 perusteella voi todeta yritysten [vapaaehtoisen toiminnan] ja laeilla [määrätyn 
toiminnan]. Kummassakin lähtökohdassa on omat ongelmansa. Tietysti voisi ajatella, että 
moraalisesti vahvassa yhteiskunnassa yritykset toimivat vapaaehtoisesti hyvällä toimintatavalla. 
Toisaalta voi ajatella, että yrityksien toimintaa pitää valvoa, jotta ne toimivat hyvillä 
toimintatavoilla.

Kysymys: Kuinka laajaa pitäisi yritysten toiminnan valvonta olla?
Kysymys: Ketkä kannattavat tai vastustavat yritystoiminnan säätelyä?

Merkinnässä pohdin vielä uutta taistelutapaa ja reserviläisen taidonnäytekirjaa. Oman havainnon 
mukaan maanpuolustustyössä voi erotella kurssitoiminnan linja ja perinteisen maanpuolustustyön 
linja. Kurssilinjan mukaisesti reserviläisiä voitaisiin kouluttaa eri aiheista maastossa kumisaappaat 
jaloissa. Perinteisen maanpuolustustyön linja tarkoittaa tietysti erilaisia perinnetehtäviä kuten 
erilaiset kunniavartiot ja reserviläisammunnat.

Kysymys: Mikä olisi kurssitoiminnan linjan ja perinteisen maanpuolustustyön linjan 
hallittu tasapaino?
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1033. Erilaisten toimintojen erilaiset perustelut

1033.1. Merkintä 833: Vahva moraali / Yrittäjät / Vaatimuksia

23. huhtikuuta 2015 
833: Vahva moraali / Yrittäjät / Vaatimuksia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_833

Palaan jälleen kerran tähän vahvan moraalin ajatukseeen.

Vahvan moraalin yhteiskunnassa ei (periaatteessa) tarvita mitään sääntelyä, koska vahvan moraalin 
omaavat henkilöt osaavat neuvotella kaikki mahdolliset sopimukset ilman mitään sääntelyä.

Ei muuta kuin paikallinen sopiminen käyttöön mahdollisimman laajasti, ja yritystasolla osataan 
kaikki neuvotella hyvin kaikkia osapuolia kunnioittavasti.

Ohessa on taas muutama linkki.

Linkkilistan lopussa on kerrattuna vielä kerran uusi laki koskien maksuaikaa yritysten välillä.

Eli maksuaikaa pitäisi olla vain 30 päivää - ei siis 60 päivää.

Esimerkinomaisesti on muutama linkki keskittyen erityisesti LVI-alan toimintaan.

Pitkät alihankintaketjut ja mahdollinen alihankkijoiden kyykytys voi olla kovaa todellisuutta 
joissain tapauksissa.

Esimerkinomaisesti yhden linkin otsikko sisältää seuraavan huomion: "Sääntely voi olla hyvääkin"

ONKO rakennusteollisuuden yritysten kesken vahva moraali, jolloin kaikki osapuolet 
päähankkijoista alihankkijoihin kaikki toimivat ilman mitään lainsäädäntöä hyvin?

NYT tietysti tiedämme, että rakennusalalle on pitänyt kehittää mm. käänteinen arvonlisävero ja 
erityinen veronumero. Varmaan jotain muutakin sääntelyä on tullut, mutta en ole tätä erityisesti 
seurannut.

Mielenkiintoinen pikku-uutinen näin Jalasjärven kannalta on, että JAKK:ia koskeva rikostutkinto 
on päättynyt.

Uutinen: Esitutkintapöytäkirja on valtava - siis JAKK:n suhteen.

MISSÄ oli vahva moraali JAKK:n yhteydessä?
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Loppulauseena voi todeta, että siviilivihkimisten määrä on joissain suhteissa mennyt kirkollisten 
vihkimisten ohi.

ELI: Mihin moraaliseen lähteeseen perustuu siviilivihkimisten ajatukset?

Lyhyesti voi todeta, että periaatteessa moraalin erilaisia perusteita voidaan siis etsiä monesta 
lähteestä.

ELI tietysti voidaan vaatia vahvan moraalin yhteiskuntaa, mutta yhteiskuntaa ei nykytilanteessa 
voida johtaa vain yhteen ja ainoaan tunnustettuun moraalin lähteeseen.

KYSYMYS: Johtaako moraalien lähteiden moninaistuminen aina vain vaativampaan 
lainsäädäntöön?

Kysymys on hyvä ja ajankohtainen - mitään kaikenkattavaa yhtenäiskulttuuria ei taideta Suomeen 
enää saada.

1033.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Kysymys: Millaista olisi täysin vapaa yritystoiminta?
Kysymys: Miten yritystoimintaa pitäisi oikeasti säädellä?
Kysymys: Mihin moraaliin perustuvat liiketoimintakiellot?

Itse olen todennut erilaisia paradokseja, jotka koskevat myös yritystoimintaa. Yksi paradoksi on 
tietysti julkisen toiminnan ja yksityisen toiminnan suhde lainsäädännössä. Tähän kohtaa totean 
seuraavat:

• kiinteistörekisteri
• maanmittaus yleisesti
• väestötietojärjestelmä
• yritysrekisteri
• patentit.

Kaikissa tapauksissa on jotain julkista toimintaa turvaamaan yksityistä toimintaa, jolloin yksityiset 
tahot voivat olla asiakkaina erilaisille julkisen sektorin järjestelmille. Edellä mainitut seikat 
osoittavat yhden paradoksin yksityisen ja julkisen toiminnan tasapainosta ja yhteistyöstä.

Kysymys: Miten laajaa pitäisi olla yritystoiminnan säätely?

Oman arvion mukaan aina välillä tulee vastaan tilanteita, joissa jonkin yrityksen toimintatapoja 
voidaan arvostella eri tavoin. Toisaalta voi olla lainsäädäntöä, joka pyrkii valvomaan yritysten 
toimintatapoja.
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1034. Järjen voitto nettiäänestyksen suhteen!

1034.1. Merkintä 834: Sähköinen äänestys - sivun päivitystä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_834

Päivitin sähköisen äänestyksen sivua seuraavassa osoitteessa: 
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

UUTTA: Keräsin 23.4.2015 tilanteessa kaikki löytämäni PDF-tiedostot yhteen ZIP-tiedostoon.

Ohessa on muutama linkki koskien sähköistä äänestystä.

VANHAA: Erilaiset yhteisöt ja/tai henkilöt kannattavat sähköistä äänestystä. 
VANHAA: Erilaisia sähköisen äänestyksen järjestelmiä voidaan murtaa eri tavoin.

Tässä kohtaa voi todeta, että nettiäänestyksen vuoksi istunut työryhmä ottaa aika varovaisen 
kannan, ja työryhmä ehdottaa sähköistä äänestystä koskemaan kunnallisia kansanäänestyksiä.

Mielenkiintoinen ajatus - kyllä joo.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Uutta ei tässä vaiheessa ole paljon lisättäväksi enää.

VASTUSTAN edelleen voimakkaasti sähköistä äänestystä.

Eli sähköisen äänestyksen seurantaa on jatkettava monen muun aiheen ohessa.

1034.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Tähän kohtaan pitää todeta seuraavaa: nettiäänestystyöryhmä 2017 (2017a, 2017b). Loppujen 
lopuksi nettiäänestystyöryhmä totesi, että nettiäänestys olisi hyvin turvatonta toimintaa, jolloin 
nettiäänestystyöryhmä [EI] kannattanut nettiäänestyksen kehittämistä Suomeen.

Väittämä: Nettiäänestys olisi hyvin turvatonta toimintaa.
Väittämä: Nettiäänestys kohtaisi erilaisia ongelmia eri vaiheissa.

Lyhyesti todeten nettiäänestystyöryhmä 2017 teki tietysti hyvin järkevän päätöksen.

Väittämä: Emme todellakaan tarvitse Suomeen erillistä nettiäänestyksen järjestelmää!
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1035. Eri ihmisten pärjääminen erilaisissa tehtävissä

1035.1. Merkintä 835: Tarkenne: autismin kirjo & laaja asteikko

24. huhtikuuta 2015 
835: Tarkenne: autismin kirjo & laaja asteikko

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_835

Ohessa on neljän linkin verran asiaa autismin kirjosta.

Ensimmäisenä voi todeta, että YLE:n lähettämä dokumentti on jaossa vain 30 päivää. Heillä on 
tällainen linja tosiaan näiden ohjelmien talletuksen suhteen.

Autismin voi jakaa jonkinlaiselle jatkumolle, jolloin autismin yhteydessä voidaan puhua 
eritasoisista ilmiöistä.

Yhdessä linkissä on yritetty koota laajasti autismin kirjoon liittyviä lähteitä.

Tähän voi linkittää viimeisimmän mielipidekirjoituksen (58).

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

Mielipidekirjoituksessa viittaan Specialisterne-yritykseen, joka pyrkii hankkimaan autismin kirjon 
henkilöille työpaikkoja tietotekniikan alalta.

Varmaankin on niin, että aivan kaikille autismin kirjon henkilöille Specialisterne-yritys ei pysty 
hankkimaan tehtävää.

Tutustuin kerran Specialisterne-yrityksen www-sivuihin.

Löysin heidän (Specialisterne) sivultaan puuttuvia linkkejä ja lähetin asiasta asianmukaisen 
tiedotteen.

Specialisterne ei tällä hetkellä ole kiinnostunut laajentamaan toimintaansa Suomeen - tätä kysyin.

ELI oletan vain osan autismin kirjon henkilöistä soveltuvan tietotekniikan tehtäviin - ei siis 
kaikkien.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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UUTTA: Jatkossa pitää olla tarkempi pohtiessa yksittäisen henkilön sijoittumista autismin kirjon 
mukaisiin kohtiin.

Mahdollisesti kaikki lukemani artikkelit autismista koskien vain osaa autismin kirjosta.

UUTTA: Jatkossa pitää tehdä tarkempaa seurantaa tietotekniikan kehittämiseen palkattujen autismin
kirjon henkilöiden pärjäämistä näissä tehtävissä.

1035.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Aikaisemmin on ollut asiaa naisten kokemista tuntemuksista erilaisissa teknologiayrityksissä.

Kysymys: Kokevatko naiset yksinäisyyttä teknologiayrityksissä?
Kysymys: Onko teknologiayrityksissä käytävä keskustelu liian rajua naisten mielestä?
Kysymys: Mikä on autismin kirjon ja insinööritaidon suhde toisiinsa?

Tästä palautuu keskustelu henkilön kanssa, joka oli ollut hoitamassa autismin kirjon henkilöitä. 
Varmaankin hän oli tehnyt hoitotyötä autismin kirjon yhdessä ääripäässä – näin tulkitsen asian 
olevan. Mahdollisesti olen siis kirjoittanut autismin kirjon lievemmästä ääripäästä.

Kysymys: Onko naisten tehtävä täsmälleen samoja tietotekniikan tehtäviä miesten 
kanssa?

Oma veikkaus on, että naiset voivat ajautua tietynlaisiin tietoteknisiin tehtäviin.

Tästä palautuu jälleen kerran mieleen kahden naishenkilön keskustelu insinööreistä. Insinöörit ovat 
(kuulemma) yksinkertaisia, jolloin he eivät osaa lukea rivien välistä.

Kysymys: Ovatko tietotekniikan alueen insinöörit yksinkertaisia (eli he eivät osaa 
lukea rivien välistä)?

Oman arvion mukaan tietotekniikan vaatima laaja yksityiskohtaisuus aiheuttaa erilaisia ongelmia 
erilaisissa tietotekniikkahankkeissa. Insinöörit joutuvat kysymään hyvinkin yksityiskohtaisia 
kysymyksiä.

Viitaten Alter (2000) voi todeta, että tietotekniikan ammattilaisten ja liiketoiminnan asiantuntijoilla 
on erittäin risteävät näkemykset mm. seuraavista käsitteistä: järjestelmä, käyttäjä, sidosryhmä, 
tietotekniikkahanke, toteuttaminen, uudelleensuunnittelu, vaatimukset ja ratkaisu.

Väittämä: Erilaisilla sidosryhmillä on hyvin poikkeavia käsityksiä erilaisista käsitteistä
– esimerkiksi järjestelmä, käyttäjä, sidosryhmä, tietotekniikkahanke, toteuttaminen, 
uudelleensuunnittelu, vaatimukset ja ratkaisu voivat olla eri tavoin määritelty.

1035.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Baron-Cohen on jo mainittu eri luvuissa. Naisten pärjääminen miesvaltaisissa tietoteknisissä 
yhteisöissä on tietysti seuraamisen arvoinen aihepiiri.
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1036. Tosiasiat ja asioiden tunteminen

1036.1. Merkintä 836: Faktojen tarkistus -> Mikä on tosiasia?

24. huhtikuuta 2015
836: Faktojen tarkistus -> Mikä on tosiasia?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_836

Ohessa on taas linkkilistaa, jonka yhdistäminen vaatii selostusta.

Alussa on neljä uutista koskien tosiasioiden tarkatusta - myös suomalainen ratkaisu on esillä.

ELI Suomessakin on todettu tarve tosiasioiden tarkastukselle, ja Faktabaari-palvelun kautta 
osoitettiin useammankin kansanedustajaehdokkaan vääntäneen totuutta jonkin verran.

Puhun niin totta kuin osaan? Puhun vain totta? Noissa kahdessa lauseessa on paljon asiaa.

Esimerkinomaisesti on muutama linkki koskien liikalihavuuteen, liikunnan ja ravinnon 
monimutkaisemmista suhteista.

Tarkasti ottaen viitattu uutinen johtaa meidät BMJ-perheeseen kuuluvaan British Journal of Sports 
Medicine -lehteen.

Tarkasti ottaen kyseessä on lehden päätoimittajien kirjoittama johdantoartikkeli (editorial)

Noin yleisesti voisi todeta, että ruokavalio vaikuttaa hyvin paljon liikalihavuuteen ja pelkästään 
liikunnan lisääminen ei tuota tavoiteltavaa laihtumista.

OMA mielipide on, että liikunta vaikuttaa tietysti moneen muuhun aiheeseen.

Selvää on, että huono ruokavalio ei tietysti muuta paremmaksi vain liikuntaa lisäämällä.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin lausunnon 46.

EN: Opinion 40: Media Freedom and Pluralism / audiovisual regulatory bodies 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_40

Lausunnossa pohdin ääneen, että pitäisikö jokainen uutinen numeroida jollain hyväksyttävällä 
tavalla.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että tieteellisillä artikkeleilla on DOI-tunnukset, jolloin yksittäinen 
artikkeli (pääasiassa artikkelit) voidaan jäljittää välittömästi.
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Noin tosiasioiden tarkastuksen kannalta voisi erilaisten tunnusten avulla tehdä tarkempaa 
kohdistusta eri uutisiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

ONGELMA: Kuka tai ketkä voisivat kehittää nämä tarkemmat tunnukset eri uutisille?

Yksi iso ongelma on tietysti erilaisten mediaviritysten muuttaessa omaa sisäistä toimintaan.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että DOI:n takana olevat www-sivut voidaan järjestää aina 
uudelleen, mutta tieteellisen lehden on huolehdittava DOI-tunnuksien ja omien sivujen välinen 
linkitys kuntoon.

ELI DOI-tunnukset on tarkoitettu käytettäväksi aina ja kaikkialla, vaikka jokainen lehtien julkaisija 
voi muuttaa omia www-sivujaan omalla [aikataulullaan].

ONGELMA on edelleen kaiken sähköisen viestinnän ja sosiaalisen median nopeus, jolloin eri 
uutisten kohdistaminen oikeaan lähteeseen pitäisi tapahtua yhtä nopeasti.

Käytännössä tosiasioiden tarkistuksen pitäisi pystyä melko nopeaan toimintaan.

EHKÄ on niin, että näiden tosiasioiden tarkastukseen erikoistuneet palvelut pitäisi verkottaa jollain 
tavalla.

Tietysti tällainen verkottaminen kohtaa edellä mainitun ongelman erilaisista tunnuksista.

Tosiasioiden tarkistuksen palvelut ovat kuitenkin tulleet jäädäkseen osaksi nykymedian 
kokonaisuutta.

1036.2. Uudelleenarviointia / 6.5.2018

Seuraavalla sivulla on kuva, jossa olen pyrkinyt osoittamaan erilaisia ongelmia tiedotusvälineiden 
toiminnassa johtuen väärän informaation levittämisen vuoksi.

DOI-tunnuksia vastaavasti voitaisiin erotella ainakin seuraavia aiheita:

• uutisen kirjoittaja(t)
• jokaisen uutisten oma tunnus
• tiedotusvälineen tunnukset
• uutisiin liittyvän keskustelun tunnukset
• uutisissa mainittujen lähteiden tunnukset.

Tähän kohtaan voi ottaa esimerkiksi Facebook-palvelun, jossa erilaisilla päivityksillä ja päivittäjillä 
on jo erilaisia tunnuksia ilman mitään pakkoa.

Toisaalta voidaan jälleen kerran todeta tosiasioiden tarkastukset, joita ovat kehittäneet ja tehneet 
erilaiset tosiasioiden tarkastuspalveluiden yhteisöt. Tällöin olisi mahdollista kohdistaa tosiasioiden 
tarkastuksia erilaisiin tunnuksiin kohdistettuna.
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JULKAISU

IDEA

UUSI IDEA

UUTINEN
(vastaava)

SEURANTA

KORJAUS

Toimittaja

Lähteet

??????

Väärä 
informaatio

Väittämä: Erilaisille uutisille ja uutisvälineille voisi kehittää täysin omat tunnukset 
(vrt. DOI-tunnukset ja muut tieteellisen työn tunnukset).
Väittämä: Tehtyjen tunnisteiden avulla voitaisiin tosiasioiden tarkastuksia kohdistaa 
paremmin.

Erilaisia yhteisöjä on arvosteltu väärien tosiasioiden levittämisestä, ja niitä on vaadittu kehittämään 
toimintatapoja väärien tosiasioiden tarkastukseen. Tämän työn tulokset on vielä selvitettävä 
erikseen. Mahdollisesti väärien tosiasioiden levittämiseen voidaan kehittää erilaisia vastakeinoja.

Kysymys: Millaisia ratkaisuja voidaan kehittää väärien tosiasioiden levittämisen 
ongelmaan?
Kysymys: Osallistuvatko erilaiset yhteisöt kehittämään väärien tosiasioiden 
levittämisen ongelmaan erilaisia vastakeinoja?

Tähän liittyen on 16 tullut vastaan ClaimReview-ratkaisu, jolla pyritään tiedottamaan erilaisten 
väittämien totuusarvoja. Tutustumalla (ClaimReview) kyseiseen ratkaisuun voi todeta todella laajan
joukon erilaisia aiheita liittyen jonkin väittämän totuusarvon levittämiseen.

Väittämä: ClaimReview voi olla yksi ratkaisu väärin esitettyjen väitteiden 
totuusarvojen levittämiseen.

1036.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Väittämä: Tarvitsemme vain yhden paikan ja palvelun, jonne voisi ilmoittaa 
kaikenlaiset väärät väittämät.
Väittämä: Tietysti erilaisille tosiasioiden tarkastuspalveluille jäisi edelleen tehtävää.

16 http://schema.org/ClaimReview  , schema.org → ClaimReview
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1037. Periksi antaminen ja uusien hankkeiden 
voimakas arvostelu

1037.1. Merkintä 837: Periaatteista periksi pikkuisen -> 
Hallitusohjelma?

29. huhtikuuta 2015
837: Periaatteista periksi pikkuisen - Hallitusohjelma?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_837

Tässä kohtaa voi tehdä taas yhteenvedon uutisista.

1) Suomen Keskusta rp. voitti vaalit!
2) Missä järjestyksessä uusi hallitusohjelma?
3) Ammattiyhdistysliikkeessä edelleen keskustelua keskusjärjestöjen muutoksesta.
4) Luottamus ennen virallisia papereita?
5) Mikä olisi uusi yhteiskuntasopimus?
6) NATO-kannatus kansanedustajaksi valituilla henkilöillä?
7) Mikä olisi uuden hallituksen rakenne?
8) Juha Sipilän kysymykset etujärjestöille?
9) Juha Sipilän kysymykset muille eduskuntapuolueille?
10) Tulevan hallituksen maatalouspoliittiset linjaukset?
11) Tulevan hallituksen ympäristöpoliittiset linjaukset?
12) Timo Soini - aikanaan tehty pro gradu -työ populismista.
13) Onnellisuuden mittaaminen?
14) Suomen asema onnellisuusmittarin mukaan?
15) Merkittävä osa kansanedustajista on perustulon kannalla.
16) SOTE - miten jatketaan uudistusta?
17) Piraattipuolue aloittaa kannatuskorttien keräämisen.
18) Jonkinlaista puoluetukea muillekin kuin eduskuntapuolueille?
19) Eduskuntavaalit 2015 - tosiasioiden tarkastuksen vaikutukset?
20) Kunnille aina vain uusia tehtäviä?
21) Työelämän joustot - kuka joustaa mistäkin?
22) Keskustanuoret -> tulevaisuussopimus (nuorille)?
23) Suomen Keskusta rp:n hallitusneuvottelijoiden jakaminen työryhmiin.
24) Miten muut puolueet asettavat omat työryhmänsä?

Aloitetaan linkkilistan lopusta muutama erityishuomio.

Suomen Keskusta rp:n sivuilla oli juttua hallitusneuvotteluihin valittujen henkilöiden 
jakautumisesta ryhmiin.
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Yritin tarkistaa muiden puolueiden osalta valittujen neuvottelijoiden nimet, mutta tätä en löytänyt 
muiden puolueiden www-sivuilta.

Kysymys: Pitääkö muiden puolueiden nimetä hallitusneuvottelijat vastaavasti noudattamaan 
Suomen Keskusta rp:n laatimaa työryhmäjakoa?

Tuohon en tiedä vastausta.

Sinänsä on tietysti hyvä, että esitetyt 15 kysymystä ja kysymyksien liitteet 1-2 on jaettu 
julkisuuteen.

Taitaa monessa paikassa olla melko täysiä työpäiviä ennen 29.4.2015 klo 14.00 määräaikaa.

Miten itse suhtautuisin hallitusneuvotteluihin?

Itse olen päätynyt siihen, että voisimme antaa mahdollisuudet tehdä jotain uusia avauksia. Eli 
jokainen puolue voisi antaa periksi sen verran, että joistain asioista tehdään asianmukainen selvitys.

Tässä muutama arvioni.

1) Perustulo -> kaikki mahdolliset perustulon mallit pitäisi esittää ja kirjata.
2) SOTE -> kaikki mallit pitäisi esitellä vielä kerran.
3) Työelämä -> kaikki mallit työllistämisen edistämiseksi pitäisi esitellä ja kirjata.
4) NATO -> tästäkin voisi tehdä perusteellisen selvityksen.
5) Kuntauudistus -> kaikki kuntamallit välihallintoineen pitäisi esittää ja kirjata.
6) Maatalous -> kaikki mallit maatalouden kehittämiseen pitäisi esittää ja kirjata.
7) Ympäristö -> kaikki mallit ympäristönsuojelun kehittämiseen pitäisi esittää ja kirjata.
8) Maahanmuutto -> erilaiset kipukohdat olisi hyvä käsitellä rakentavasti.
9) Koulutus -> jokaisen koulutustason kipukohdat olisi hyvä käsitellä rakentavasti.

Kuten listasta näkyy, niin antaisin eri puolueille sen verran periksi, että tehtäisiin tietyistä aiheista 
tarpeeksi laajat ja kattavat selvitykset.

Tietysti on niin, että hyväkään selvitys ei tarkoita vielä oikeaa poliittista toimintaa.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että Piraattipuole rp:n puolueen asialistalla on perustulo.

Itse tulkitsen niin, että Piraattipuole rp:n puolueen asialistalla on perustulo, koska heillä ei ole 
mitään vanhoja eturyhmien taakkoja painolasteina.

TIETYSTI on niitä tahoja, jotka eivät missään tapauksessa hyväksy perustuloa, ja tietysti perustulon
mahdollisuuksien selvityksen vastustaminen on osa tätä vanhaa painolastia.

Toistaen: Selvitys ei tarkoita poliittista toimintaa!

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa en tiedä, että miten julkisia ovat eri puolueiden vastaukset (29.4.2015 klo 14.00 
määräaikana) annettuihin kysymyksiin.

10562
10563
10564
10565
10566
10567
10568
10569
10570
10571
10572
10573
10574
10575
10576
10577
10578
10579
10580
10581
10582
10583
10584
10585
10586
10587
10588
10589
10590
10591
10592
10593
10594
10595
10596
10597
10598
10599
10600
10601
10602
10603
10604
10605
10606
10607
10608
10609
10610
10611



248 / 728

EHKÄ osa noista vastauksista päätyy myös julkisuuteen - tätä en osaa ennustaa!

KERRATEN: Antaisin eri kohdissa hieman periksi, jotta joistain yhteiskunnallisista kipukohdista 
tehtäisiin asianmukainen selvitys. Tämän päälle voisi tehdä laajat erilaisten vaihtoehtojen esittelyt.

Tässä palaa mieleen yksi uudistus: peruskoulujen luominen aikanaan.

ELI aikanaan peruskoulun ajatusta vastustivat jotkin tahot.

ITSE olen ollut täysin peruskoulun kasvatti, joten en tietystikään tiedä aikaisempien 
koulutusmallien hyviä ja huonoja puolia.

Tietysti tiedän jotain peruskoulun mahdollisista ongelmakohdista, mutta tietysti tietämys 
peruskoulun uusimmista malleista on vähäisempää.

Esimerkiksi voi todeta, että tässä blogissa (päiväkirja) ja erilaisissa kirjoituksissa olen ollut hyvin 
kriittinen yliopistojen antaman koulutuksen tehottomuuden vuoksi.

Esimerkinomaisesti voisi todeta, että suomalaisen oppisopimuskoulutuksen kipukohdat pitäisi 
käsitellä rakentavasti.

Tunnetulla tavalla SAKSAssa on oppisopimuskoulutus monesti ratkaisu uusien työntekijöiden 
palkkaukseen.

TOISAALTA en kannata SAKSAn peruskoulun järjestämistapaa - eli kolmijakoa jo hyvin 
varhaisessa vaiheessa peruskoulua.

1037.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Loppujen lopuksi vuonna 2015 aloitti Sipilän hallitus oman toimintansa sovitun hallitusohjelman 
mukaisesti. Loppujen lopuksi hallitusohjelma on 74 sivua, vaikkakin joukossa on muutama tyhjä 
sivu.

Merkinnässä 837 esitin yhdeksää selvitettävää asiaa. Tietysti tiedämme, että kaikkia yhdeksää 
aihetta on käsitelty vaihtelevasti nykyisen hallituksen (Sipilä) aikana. Varmaankin eri puolueilla on 
omat näkemyksensä yhdeksään aiheeseen.

Kysymys: Olisiko mahdollista kirjata kaikki mahdolliset mallit liittyen erilaisiin 
aiheisiin (vrt. yhdeksän aihetta) riippumatta hallituksen kokoonpanosta?

Selvää on, että esitettyjä malleja voitaisiin arvostella eri tavoin, mutta kaikkien mallien 
kirjaamisesta ei olisi sinänsä haittaa.

1037.3. Lisäarvioita / 4.8.2021

Väittämä: Erilaisten mallien kunnollinen kirjaaminen ei haittaisi mitenkään, mutta 
kunnollinen kirjaaminen vaatisi paljon oikeaa työtä.
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1038. Liian suuria lukuja?

1038.1. Merkintä 838: Selainvertailu / Edge & Vivaldi / OSA 21

30. huhtikuuta 2015
838: Selainvertailu / Edge & Vivaldi / OSA 21

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_838

Lyhyesti selainmaailmaa.

* Uusi Microsoft-selain on Microsoft Edge.
* Erilaisia selaimia on murrettu eri tavoin.
* Palkkiot erilaisten haavoittuvuuksien löytäjille?
* Neljä selainta LINUX-puolella.
* Vivaldi - yksi maininta.

Joo-O.

Tästä olen kirjoittanut ennemminkin.

ELI: Selainten haavoittuvuuksien löytäjille pitäisi antaa muhkeat palkinnot.

Joku hikinen 1000 euroa ei ole kannustavaa ollenkaan.

Yhdessä uutisessa mainitaan 15000 dollarin palkkio.

Minun mielestä selainten haavoittuvuuksien löytäjille pitäisi antaa kunnon palkkiona vähintään 
kuusinumeroisia lukuja ( > 100 000 EUR).

Selainten murtajien pitäisi olla mahdollisuuksien mukaan ulkopuolella selaimia kehittävistä 
yhteisöistä.

Toisaalta joidenkin selainten osalta on mahdollista lukea myös koodia, jolloin ulkopuoliset testaajat 
voivat tehdä lisää erilaisia testejä mahdollisuuksien mukaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA arvio (1) on, että selainten haavoittuvuuksia käytetään oikeasti hyväksi.

OMA arvio (2) on, että selainten haavoittuvuuksien raportointi selaimia kehittäville yhteisöille pitää
olla tehokasta.
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JOS selaimen haavoittuvuuden paljastaminen rikollisille tahoille on kannattavampaa kuin 
haavoittuvuuksien raportointi selaimia kehittäville yhteisöille, niin olemme todella suurissa 
ongelmissa.

Edelleen: Kunnon palkkiot (>100 000 EUR) rehellisille selainten murtajille kannustavat parempaan 
haavoittuvuuksien seurantaan.

1038.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Varmaakin voi todeta näin jälkikäteen, että kaikki sidosryhmät eivät hyväksyisi kunnollisia 
palkkioita erilaisten tietoteknisten ongelmatilanteiden ja virheiden ilmoittamisesta. Eli palkkiot 
voisivat olla edelleenkin suhteellisen pieniä.

Eri yhteyksiin olen viljellyt seuraavaa kuvaa.

FD

FA

FB

FB FB

FB

FC

KJ

F3

F2

F1 F6

F5

F4

Itse olen ehdottanut yhtä keskusjärjestelmää (KJ), jonne voisi ilmoittaa kakki tietotekniset 
ongelmat. Tämän jälkeen keskusjärjestelmää (KJ) voidaan tietysti jakaa dataa muille sidosryhmille 
kuten selainvalmistajat. Lisäksi pitäisi sopia erilaisista formaateista ja standardeista (esim. F1-F6), 
joiden avulla liikutellaan dataa tehokkaasti järjestelmästä toiseen.

Väittämä: (Kerraten) voi todeta tarpeen yhdelle keskusjärjestelmälle, joka keräisi 
yhteen kaikki ilmoitukset erilaisista tietoteknisistä ongelmatilanteista.
Väittämä: (Kerraten) voi todeta tarpeen tarpeeksi suurista palkkioista erilaisten 
tietoteknisten ongelmatilanteiden ilmoittamisesta.
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1039. Erilaisten selaimien pärjäämisestä

1039.1. Merkintä 839: Selainvertailu / Nopeus -> Uusin selain / 
OSA 22

4. toukokuuta 2015 
839: Selainvertailu / Nopeus -> Uusin selain / OSA 22

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_839

Uusinta uutta: Microsoft Edge on ollut testien kohteena.

KYSYMYS: Onko Microsoft Edge -selain läpäissyt eri testit paremmin kuin muut selaimet?

Tuo Microsoft Edge -selaimen pärjääminen erilaisissa testeissä vaatii kovaa työtä selainten 
kehittäjiltä.

Esim. Google Chrome -selain kehitettiin aikanaan täysin uudelta pohjalta.

Itse olen ollut Opera-selaimen käyttäjä jo vuosia.

Linkkilistassa on myös maininta Vivaldi-selaimesta, jolla olisi jotain uusia ominaisuuksia.

Toisaalta on linkkiä Google Chrome -liitännäisestä parantamaan turvallisuutta.

Tähän sopii seuraava StatCounter-tilasto:

StatCounter Global Stats - Top 9 Browser from DEC 2008 to APR 2015 
http://gs.statcounter.com/#all-browser-ww-monthly-200812-201504

Lyhyesti havainnot:

* Internet Explorer on menettänyt jatkuvasti markkinaosuuksia.
* Google Chrome on noussut koko ajan.
* Firefox on noussut ja laskenut.
* Opera on ollut tilastoissa vuosia pienellä markkinaosuudella.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Itse kannata liitännäisiä, jotka toimivat useammassa selaimessa. Esimerkiksi Web of Trust -lisäosa 
toimii useammassa selaimessa.
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Varmaankin on niin, että Microsoft Edge -selaimen kehittäjät osaavat ottaa kaiken irti Microsoft 
Windows -käyttöjärjestelmästä, koska selain ja käyttöjärjestelmä on peräisin samasta yrityksestä.

Toisaalta esimerkiksi Opera-selaimen saa useampaan käyttöjärjestelmään.

Ekosysteemi - tätä käsitettä viljellään eri paikoissa. 
Mobiililaitteiden ekosysteemit ovat olleet erittäin liikkuvaisia.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että esimerkiksi Oracle, MySQL ja MariaDB toimivat useammassa 
käyttöjärjestelmässä.

ELI Oracle-osaaminen, MySQL-osaaminen tai MariaDB-osaaminen ei mene hukkaan, vaikka eri 
tietokantaohjelmistojen käyttämien käyttöjärjestelmien markkinaosuudet voivat vaihdella.

LYHYESTI: www-sivujen kanssa kannattaa jatkossa investoida tekniikoihin, jotka toimivat 
varmasti ja todistetusti useammassa selaimessa ja vieläpä erilaisissa käyttöjärjestelmissä.

Esimerkkinä voisi olla ECMAScript-tyyppinen (JavaScript) standardi, jonka seuraavaa versiota 
odotellaan kaikessa rauhassa.

1039.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa Chrome-selaimen jatkuvasti kasvanut markkinaosuus 
selainmarkkinoilla. Vastaavasti muiden selainten markkinaosuudet ovat tapauksesta riippuen 
pysyneet samoina tai laskeneet. Oman käsityksen mukaan Opera-selaimen käyttäjät ovat olleet 
uskollisia käyttäjiä vuosikausia, vaikkakin Opera-selaimen markkinaosuus on pysynyt pienenä.

Aikaisemmin olen pohtinut Chrome-selaimen määräävän markkinaosuuden vaikutusta erilaisiin 
standardeihin.

Kysymys: Voiko Chrome-selaimen määräävän markkinaosuuden perusteella määrätä 
uusia standardeja toteutettavaksi eri selaimissa?

Tässä kohtaa herää kysymys kilpailun rajoittamisesta perustuen Chrome-selaimen toteuttamiin 
standardeihin. Pakotetaanko Chrome-selaimen perusteella avoimia vai suljettuja standardeja?

Väittämä: Chrome-selaimen määräävä markkinaosuus voi tarkoittaa 
kilpailuviranomaisten selvityksiä määräävästä markkinaosuudesta.

Googlen toiminta on aikaisemmin aiheuttanut kilpailuviranomaisten selvityksiä. Aikanaan 
Microsoft oli selainten osalta markkinajohtaja, mutta tämä ei ole enää nykyinen tilanne. Vastaavalla 
tavalla Microsoft on ollut kilpailuviranomaisten selvityksen kohteena.

Sinänsä on mielenkiintoista, että Google on ohjelmistoyrityksenä (pääasiassa) on voinut kehittää 
ohjelmistotuotteita (esim. Android ja Chrome OS), joiden määrittelyitä (spesifikaatio) Google on 
asettanut erilaisille laitevalmistajille. Tämä on vastaava tilanne Microsoftin monessa tuotteessa.

Kysymys: Ovatko kaikki laitevalmistajat tyytyväisiä Googlen kehittämien 
ohjelmistotuotteiden (esim. Android ja Chrome OS) määrittelyihin?
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1040. Suomalainen oppilaiden/opiskelijoiden arvionti

1040.1. Merkintä 840: Itsekritiikki / Jatkuva testaus / Oikea 
osaaminen?

4. toukokuuta 2015 
840: Itsekritiikki / Jatkuva testaus / Oikea osaaminen?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_840

Sen verran olen ymmärtänyt, että Yhdysvallat on koulutuksen suhteen jatkuvien testien maa.

Eli heillä (Yhdysvallat) on käynnissä koko ajan eritasoisia testejä esimerkiksi peruskoulutuksessa.

Käsittääkseni Suomessa ei pyöri vastaavaa testauksen järjestelmää.

Yksi itsekritiikin aihe oli Baltimoreen liittyvä uutinen, jossa todetaan hyvin paljon eritasoisia 
ongelmia eri tasoilla

Oletan näin yleisesti, että eri puolilla Yhdysvaltoja voi olla omia ongelma-alueita ja ehkäpä 
kokonaisia ongelmakaupunkeja.

Toisaalta on juttua yliopistoissa (Yhdysvallat) tapahtuvasta epäasiallisesta toiminnasta - jopa 
raiskauksia on raportoitu.

Toisaalta on pari juttua sähköisen testaamisen ongelmista - sähköisillä välineillä testaaminen ei 
olekaan niin yksinkertaista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yksi linkki pohtii yleistä älykkyyttä kansalaisten (Yhdysvallat) keskuudessa - miten oma maa 
sijoittuu näillä mittareilla?

Eli jonkin verran on yleistä itsekritiikkiä koskien koulutusta, koulutuksen tehokkuutta ja 
koulutuksen vaikuttavuuksia.

Näin ulkopuolelta on tietysti vaikea mennä neuvomaan liikaa, ja kunkin maan on käytävä oma 
sisäinen keskustelu koskien koulutusta, koulutuksen tehokkuutta ja koulutuksen vaikuttavuuksia.

Esimerkiksi Suomessa voi koulutususko mennä jo vähän yli joissain tapauksissa.

1. JOHTOPÄÄTÖS on kuitenkin selvä: koko ajan jatkuva ja eritasoinen oppilaiden testaaminen [ei]
välttämättä tuota kaikkein parasta tulosta.
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2. JOHTOPÄÄTÖS on kuitenkin selvä: kaikenlaisella oppilaiden testaamiselle on omat 
vaikutuksensa ja vastavaikutuksensa.

ELI Suomessa ei välttämättä tarvita lisää testaamista, koska niiden määrän lisääminen ei näytä 
tuottavan parasta tulosta.

1040.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Suomalainen koulujärjestelmä on tuottanut hyviä tuloksia PISA-testeissä – ei siinä mitään. Toisaalta
on tullut tietoa joidenkin oppilaiden huonosta osaamisesta peruskoulun jälkeen, jolloin aivan kaikki 
peruskoulun oppilaat eivät ole taitotasoltaan parhaimmassa ryhmässä. Tämän perusteella on esitetty 
mm. oppivelvollisuusiän nostamista 18 vuoteen ja muuta koulutuksen uudistusta.

Kysymys: Onko Suomessa koulutususko mennyt liiallisuuksiin?

Oman arvion mukaan peruskoulussa huonosti pärjänneen henkilön pakottaminen uuteen 
koulutuksen heti peruskoulun jälkeen ei välttämättä tuota parasta tulosta. Tällaiset henkilöt 
tarvitsevat erilaisia ratkaisuja muihin verrattuna. Tietysti meillä on jo etsivää nuorisotyötä.

Väittämä: Oppivelvollisuusiän nostaminen 18 vuoteen ei ratkaise kaikkia ongelmia.

Tässä kohtaa palautuu mieliin joidenkin etujärjestöjen ehdotukset oppivelvollisuusiän nostamisesta. 
Minun mielestä tässä on sellainen setämäinen ja tätimäinen asenne, jossa hyvässä virassa olevat 
etujärjestöjen edustajat tietäisivät oikeasti ja hyvin peruskoulussa huonosti pärjänneiden 
henkilöiden ongelmat.

Kysymys: Millaisia koulutuksen ratkaisuja erilaiset ongelmanuoret voisivat 
kannattaa?

Tästä palautuu mieliin yksi keskustelu osaamisesta. Käsittääkseni Detroit on kaupunki 
Yhdysvalloissa, jolla on ollut isoja ongelmia autoteollisuuden muutoksen seurauksena. Yksi 
tiedonjyvä oli, että Detroitissa on iso joukko ihmisiä, jotka eivät osaa lukea kunnolla (functionally 
illiterate). Miten tämä on edes mahdollista? Tämä oli [yhden] keskustelijan ihmettelyn [aihe].

Väittämä: Eri maiden koulutusjärjestelmissä on oikeasti isoja eroja.

Kysymys: Millainen koulutusjärjestelmä tuottaisi parhaat oppimistulokset?
Kysymys: Millaisia ovat suomalaisen koulutusjärjestelmän ongelmat?

1040.3. Lisäarvioita / 11.6.2021

Partanen (2016) tuli luettua hiljakkoin. Partanen (2016) on erittäin viiltävä erittely Suomen ja 
Yhdysvaltojen eroavaisuuksista. Monet pohjoismaiset itsestäänselvyydet pitää hoitaa 
Yhdysvalloissa paljon monimutkaisemmin ja monesti vielä kalliimmin verrattuna Pohjoismaihin.

Väittämä: Suomen erinomaisuuksia emme osaa päivittäin arvostaa tarpeeksi.
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1041. Vahvojen tavaramerkkien ja vahvojen standardien
vaatimus

1041.1. Merkintä 841: Avoimuus / Pärjääminen kilpailussa

4. toukokuuta 2015 
841: Avoimuus / Pärjääminen kilpailussa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_841

Ohessa on linkkilista, josta voi tehdä muutaman huomion.

1) Avoimista ratkaisuista on linkkejä.
2) Verkkokauppojen käyttämien tekniikoiden ongelmat.
3) Avoimien ratkaisujen suojaaminen patenttihyökkäyksiltä.
4) VR joutuu tekemään pakko-ostoksia.
5) Wordpress on kohdannut hyökkäyksiä.
6) Drupal on kohdannut hyökkäyksiä.
7) Nuoremmat sukupolvet hylkäämässä television?
8) (Perus)koulun digitalisointi ja sen ongelmat?
9) Kiristysohjelmat uusi ongelma.
10) Kuka rahoittaisi avoimia ratkaisuja?
11) Apotti-hankkeesta tehdään tietystikin valituksia Markkinaoikeuteen?
12) Start-up -> liikaa arvostettu?
13) Suomeen lisää datakeskuksia?
14) Voittiko LINUX joillain markkina-alueilla?
15) GPS ja muut paikannusjärjestelmät.
16) Suomessa SAP-käyttäjillä oma yhdistys.
17) Microsoft avaa eri tekniikoita?
18) Steam-pelialustan tuki mm. LINUX-käyttöjärjestelmälle?
19) Erilaisia tapoja tukea avoimien ratkaisujen kehittämistä?

Selvää näyttää olevan, että erittäin suositut avoimet ratkaisut alkavat kiinnostaa rikollisia.

Esimerkiksi käyvät Drupal- ja Wordpress-järjestelmiin kohdistetut hyökkäykset.

Käytännössä on niin, että eri yhteisöt / henkilöt voivat käyttää esimerkiksi Drupal- ja Wordpress-
järjestelmien vanhoja versioita.

Tämän vuoksi on tärkeää, että myös avoimet ohjelmistot ovat jatkuvan seurannan alaisena.

Itse olen ollut sitä mieltä, että mahdollisuuksien mukaan on käytettävä avoimia ratkaisuja, vaikka 
itse palvelu ja/tai järjestelmä voi tarjota suljettuja palveluita.
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Ohessa on esimerkkinä Netflix- ja Facebook-palveluiden taustalla olevista avoimien ratkaisujen 
listaa.

Kuten näkyy, niin näitä avoimia [ratkaisuja] on useampi näiden palveluiden taustalla.

Toisaalta olen esittänyt seuraavan ketjun: 
Perusasetukset -> Avoin -> Säätäminen -> Perusasetukset -> Suljettu -> Säätäminen -> Itse

Eli mahdollisuuksien mukaan pitäisi käyttää avoimia ratkaisuja vain ja ainoastaan perusasetuksilla. 
Tämän jälkeen on ehkä käytettävä suljettua ratkaisua, jne. eri tilanteita.

Eri vaiheiden jälkeen on ehkä edessä tilanne, että on pakko miettiä täysin omaa ratkaisua.

OMA kehittäminen on tietysti iso riskihanke, ja joskus voi olla parempi käyttää suljettu ratkaisua, 
vaikka niihin liittyy vakavia ongelmia.

Kuten Netflix ja Facebook esimerkkinä osoittavat, niin jonkin avoimen ratkaisun ympärille on 
mahdollista koota joukko erilaisia henkilöitä ja yhteisöjä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

KUKA tai ketkä rahoittaisivat näitä avoimien ratkaisujen hankkeita, yhteisöjä ja lopulta henkilöitä?

ITSE olen kannattanut yhden asian säätiöitä - esimerkiksi OpenStack Foundation yhtenä 
uusimmista säätiöistä.

Itse olen eri yhteyksissä painottanut, että avoimet ratkaisut aiheuttavat ERILAISIA kustannuksia.

Myös avoimien ratkaisujen kehittäjien on syötävä, ja heidän palkkansa pitää jotenkin kattaa 
järkevästi.

Esimerkiksi voisi ottaa Suomessa Oikeusministeriön, joka on siirtynyt käyttämään avointa toimisto-
ohjelmaa.

Linkkilistassa on mainittu Seravo ja Linux-tuki. Eli Suomessakin saa joihinkin avoimiin 
ratkaisuihin kaupallista tukea.

UUTTA: Erilaiset avoimien ratkaisujen rahoitusratkaisut pitäisi kehittää hyvin.

Esimerkiksi julkisille yhteisöillä, esim. valtion yksiköt ja kunnat, pitäisi kehittää todella hyvin 
pohditut ratkaisut [rahoittamaan] jotain avointa ratkaisua.

Esimerkkinä voisi olla, että osa julkisen sektorin rahoituksesta jollekin avoimelle ratkaisulle olisi 
jokin prosenttiosuus alkuperäiselle kehittävälle yhteisölle.

Esimerkiksi jokin valtion yksikkö tai yksittäinen kunta saattaa siirtyä LibreOffice-ohjelmistoon, ja 
ostaa tämän vuoksi kaupallista tukea suomalaiselta toimittajalta. Kaupallisen sopimuksen oheen 
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voisi laittaa jonkin kokoisen lahjoituksen LibreOffice-ohjelmistoa kehittävälle säätiölle (The 
Document Foundation)

1041.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Perusasetukset → Avoin → Säätäminen → Perusasetukset → Suljettu → Säätäminen → Itse.
Mitä tämä ketju tarkoittaa käytännössä?

1) Ensimmäinen vaihe on selvittää erilaisten avoimien ratkaisujen perusasetukset, joita 
voidaan sitten käyttää ja soveltaa erilaisiin tilanteisiin.

2) Riippuen avoimesta tietoteknisestä ratkaisusta avoimessa ratkaisussa voi olla paljon 
säädettäviä asetuksia.

3) Mahdollisesti selvittämisen jälkeen avoin ratkaisu ei oikeasti ratkaise yhteisön 
kaikkia tietoteknisiä vaatimuksia.

4) Toinen vaihe voi olla suljettujen ratkaisujen perusasetuksien soveltaminen.
5) Riippuen suljetusta tietoteknisestä ratkaisusta suljetussa ratkaisussa voi olla paljon 

säädettäviä asetuksia.
6) Loppujen lopuksi suljettu ratkaisu ei oikeasti ratkaise kaikkia yhteisön tietoteknisiä 

vaatimuksia.
7) Tämän jälkeen pitää selvittää tarkasti oman tietoteknisen järjestelmän kehittämistä.
8) Oman tietoteknisen järjestelmän kehittämisessä on omat ongelmansa.
9) Oma tietotekninen järjestelmä voi tietysti toteuttaa sekä avoimia että suljettuja 

standardeja.

Kaikissa vaihtoehdoissa on erilaisia ongelmia, joiden ratkaisu riippuu yksittäisen yhteisön 
tilanteesta ja tavoitteista. Aina on mahdollista tehdä vääriä (johto)päätöksiä, jolloin joku 
tietojärjestelmän kehittäminen ja käyttöönotto kohtaa paljon ongelmia.
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Edellisessä kuvassa esitän tilannetta, jossa voisi olla yksi iso keskusjärjestelmä, joka hoitaisi 
yksittäisen yhteisön kaikki tietotekniset vaatimukset. Itse olen huomioinut, että yhden (ison) 
järjestelmän ajatus nousee ja laskee ajan suhteen. Uusimpia yhden (ison) järjestelmän ajatuksista on
tietysti toiminnanohjausjärjestelmät (ERP: Enterprise Resource Planning).

Väittämä: Yhden ison keskusjärjestelmän ajatus nousee ja laskee ajassa.
Väittämä: Yksi iso keskusjärjestelmä on vaikea toteuttaa riippuen yhteisön koosta.

Eri vaiheiden jälkeen olen todennut vain yhden (ison) järjestelmän käytön olevan melkoisen 
vaikeaa. Esimerkkinä voi todeta erilaisten yrityksien erilaiset paikalliset tehtaat, joihin voidaan ajaa 
yhtä (isoa) keskusjärjestelmää. Oman arvion mukaan kannattaisi eri tehtaisiin ajaa paikallinen 
keskusjärjestelmä, johon voidaan liittää kunkin tehtaan omat tietotekniset ratkaisut. Tämän jälkeen 
on mahdollista käyttää jotain pienempää keskusjärjestelmää, joka keräisi datan tehdaskohtaisista 
keskusjärjestelmistä. Tällöin voidaan ajaa erilaisia osajärjestelmiä hierarkkisemmalla ratkaisulla.

Väittämä: Erilaisia järjestelmiä voidaan toteuttaa erilaisina hierarkkisina ratkaisuna 
perustuen pienempiin osajärjestelmiin ja pienempään keskusjärjestelmään.

Lisäksi voi todeta, että hierarkkinen ratkaisu mahdollistaa pienempien järjestelmien käynnistämisen
ja sammuttamisen helpommin perustuen yhteisön tietoteknisiin vaatimuksiin.

Väittämä: Pienempien osajärjestelmien käyttöönotto, käyttö ja käytöstä poistaminen 
voidaan tehdä hallitusti perustuen hierarkkisiin ratkaisuihin.

1041.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Väittämä: Avoimet tietotekniset järjestelmät aiheuttavat erilaisia kuluja kuin suljetut 
tietotekniset järjestelmät.
Väittämä: Avoimien tietoteknisten järjestelmien erilaiset kulut erilaisissa hankkeissa 
olisi hyvä tiedostaa asiallisesti ja kunnolla.

11046
11047
11048
11049
11050
11051
11052
11053
11054
11055
11056
11057
11058
11059
11060
11061
11062
11063

11064
11065
11066
11067
11068
11069
11070
11071

11072

11073
11074
11075
11076
11077



259 / 728

1042. Kova ja pehmeä linja eri asiayhteyksissä

1042.1. Merkintä 842: S. 615 / S. 792 / mm. Ron & Rand Paul / 
LXIV

4. toukokuuta 2015
842: S. 615 / S. 792 / mm. Ron & Rand Paul / LXIV

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_842

Linkkilistassa on eroteltu erikseen seuraavien mediaoperaatioiden jutut/uutisvideot: PBS, C-SPAN, 
Fox News, Press TV, RT, Sputnik, MSNBC, TYT.

Aikaisemmissa merkinnöissä en ole erotellut näin tarkasti eri mediaoperaatioiden 
juttuja/uutisvideoita.

Lyhyesti voi todeta, että PBS ja C-SPAN ovat käsittääkseni voittoa tuottamattomia yhteisöjä - voin 
tietysti olla väärässä.

Lyhyesti voi todeta seuraavat asiakirjat: S. 615 ja S. 792 (114. Kongressi).

Eli kyseessä on senaatin (Yhdysvallat) kaksi lakialoitetta. 
1. Lopullinen sopimusteksti IRANin kanssa pitää jättää kongressin käsittelyyn. 
2. JOS IRAN rikkoo sopimusta jollain tavalla, niin tällöin aloitetaan erilaiset pakotteita uudelleen.

Tähän liittyen liittyy pari asiakirjaa: 
Section_by_Section_of_Iran_Nuclear_Agreement_Review_Act.pdf 
ONE_PAGER-Iran_Nuclear_Agreement_Review_Act_of_2015.pdf

Asiakirjoissa ei ole jostain syystä päivämäärää, mutta ne liittyvät käsittääkseni lakialoitteeseen S. 
615 (114. Kongressi). Niissä on mielestäni todella hyvät yhteenvedot laista (S. 615), jolloin ei 
tarvitse välttämättä lukea vaikeaselkoisempaa lakitekstiä ensisijaisesti.

Tämän päälle voi todeta erilaisia asioita.

1) Vuoden 2016 presidentinvaalit (Yhdysvallat) on käytännössä aloitettu.
2) Erilaiset yhteisöt vaikuttavat ehdokkaiden vaalikassaan.
3) Yhdysvalloissa suurempi riski synnytyksestä johtuviin kuolemiin?
4) Armeija (Yhdysvallat) kärsii jatkuvasti seksuaalisesta ahdistelusta.
5) Tilanne Jemenissä kiristyy.
6) Yhdysvallat erityinen maa maailmassa (American Exceptionalism)?
7) Venäjä myymässä yhtä asejärjestelmää IRANille.
8) Putin ollut vallasssa 15 vuotta.
9) NSA:n vakoilutoiminnan säätelyn uusi viritys?
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10) Neuvottelut IRANin ydinohjelmasta jatkuvat.
11) Millainen libertarismin edistäjä Rand Paul on?
12) Erilaiset vakoiluohjelmat yleisesti.
13) Yhdysvaltain perustuslain neljäs lisäys.
14) Kuinka monessa konfliktissa tarvitaan Yhdysvaltojen osallistumista?
15) Suomen asema erilaisten puolustusliittojen rakenteiden ulkopuolella?
16) Eri maiden yhteistyö IRANin kanssa?
17) Uskontojen kannattajien lukumäärän muutokset?
18) Israelin sisäiset jakolinjat ja eri ryhmien mielenosoitukset?
19) Auttaako tosiasoiden tarkastus pitkällä aikavälillä?
20) Uskontojen asema Euroopan Unionissa?
21) Erilaisten uskonnollisten ryhmien häirintä?

Ron Paul & Rand Paul on yksi luokittelu oheisessa linkkilistassa.

PBS esittelee seuraavat hallinnolliset viritykset presidentinvaaleihin liittyen: OFFICIAL 
CAMPAIGNS, POLITICAL ACTION COMMITTEES, SUPER PACs, 527s, 501(c)3, 501(c)4.

HUH-huh - monenmoista viritys on tosiaan vaaleihin liittyen.

Edelleen voi todeta, että Ron Paul & Rand Paul esittävät omat näkemyksensä ulkopolitiikasta.

Tärkein syy Ron Paulin ja Rand Paulin seurantaan on heidän esittämänsä ulkopoliittiset linjaukset. 
Näissä on jonkin verran erilaisia eroja ns. valtavirran ulkopolitiikkaan.

Sekä republikaanit ja demokraatit ovat kannattaneet eritasoisia sotilaallisia operaatioita erilaisista 
syistä.

Monessa kohtaa voi kysyä, että käytiinkö MIKSI-kysymys tarpeeksi huolellisesti läpi. Monesti 
kysymys on, että MINNE ja MITEN sotilaallista voimaa pitäisi kohdistaa.

MIKSI, MITEN, MISSÄ? Kolme kovaa kysymystä koskien sotilaallista voimaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Peace Through Strength? Tätä käsitettä käytti Rand Paul yhdessä videossa.

Jaa-A.

Tässä kohtaa voi todeta seuraavat termit: "Isolationism", "Non-Interventionism", "Hawks", "Neo-
Conservatism".

Käsitteet pitäisi varmaankin ymmärtää niiden oikeassa asiayhteydessä - eli näin ulkopuolelta 
tarkasteltuna pitää tietysti tehdä kotiläksyt hyvin ennen kyseisten käsitteiden käyttöä.

Toisaalta on linkkiä terrorismin torjuntaan - mitä pitäisi tehdä erilaisten ääriryhmien kanssa?

UUTTA: Nämä erilaiset käsitteet pitäisi avata tarkemmin näin suomalaiseen näkökulmaan nähden.
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Radical Islam? Radical extremism? Religious extremism? Näissäkin käsitteissä on eronsa, ja 
niidenkin käytössä pitäisi olla tarkkana.

Ketä vastaan tässä oikein soditaan loppujen lopuksi?

Tuollainen tarkempi käsiteperkaus on vielä tekemättä - mahdollisesti vuoden 2016 
presidentinvaalien (Yhdysvallat) aikana noita käsitteitä voidaan erotella tarkemmin. Tämä jää 
nähtäväksi.

Vastaavasti voi todeta, että IRANin suhteen pitäisi kanssa tarkempi käsiteperkaus eri käsitteistä.

Joskus katselin uutisvideon, jossa esiteltiin IRANin puoluekenttää, joka sekin pitäisi ymmärtää 
oikeassa asiayhteydessään.

Toisaalta katsoin, että IRANin nykyisen presidentin virkakausi päätyy 3. heinäkuuta 2017.

Nykyiset virassa oleva (4. toukokuuta 2015) presidentit (IRAN + Yhdysvallat) voivat ehkä yrittää 
saada IRANin ydinohjelmaneuvottelut läpi omien virkakautensa rajoissa (2016 ja 2017). Tämäkin 
jää nähtäväksi.

1042.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Kirjoitushetkellä tiedämme Iranin ydinsovun (14.7.2015, Joint Comprehensive Plan of Action, 
JCPOA) sopimuksen, joka siis kehitettiin ja sovittiin Iranin ja Yhdysvaltojen silloisten presidenttien
virkakaudella (IRAN + Yhdysvallat).

Tässäkin on ollut kahta linjaa. Osa mielipidevaikuttajista halusi purkaa Iranin vastaisia pakotteita 
pala kerrallaan. Toisten mielipidevaikuttajien mukaan kaikki pakotteet voisi purkaa kerralla. 
Vuonna 2015 saavutettu sopimus on purkanut ison joukon pakotteita kerralla.

Tehdyn sopimuksen perusteella ovat monet ulkomaat järjestäneet erilaisia valtuuskuntia, jotka ovat 
sitten käyneet Iranissa kertomassa omista kaupallisista tavoitteistaan. Myös Suomesta on lähtenyt 
yksi valtuuskunta Iranin suuntaan tasavallan presidentti Sauli Niinistön johdolla (siis virassa oleva 
Suomen presidentti). Eli poliittinen suojasää Iranin kanssa on mahdollistanut erilaisten maiden 
valtuuskuntien lähettämisen Iraniin.

Kysymys: Kestääkö poliittinen suojasää Iranin suhteen pidemmällä aikavälillä?

Tiedossa on joidenkin mielipidevaikuttajien arvostelu tehtyä sopimusta kohtaan (14.7.2015, Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA). Heidän mukaansa tehdyn sopimuksen lisäksi pitäisi 
kehittää vielä uusia sovittavia asioita. Käsittääkseni osa mielipidevaikuttajista on vaatinut Iranin 
aseellisen voiman rajoittamista – esimerkiksi on mainittu Iranin käyttämät ja kokeilemat ohjukset.

Kysymys: Millaisia lisävaatimuksia erilaiset mielipidevaikuttajat esittävät?
Kysymys: Hyväksyivätkö kaikki sopimuksen osapuolet uusien lisävaatimusten 
mukaisia neuvotteluita?

Esimerkiksi Euroopan Unionin, Venäjän ja Kiinan suhtautuminen uusiin lisävaatimuksiin on tietysti
merkittävä aihe selvitettäväksi.

11175
11176
11177
11178
11179
11180
11181
11182
11183
11184
11185
11186
11187
11188
11189
11190
11191
11192
11193
11194

11195

11196
11197
11198
11199
11200
11201
11202
11203
11204
11205
11206
11207
11208
11209
11210
11211
11212
11213
11214
11215
11216
11217
11218
11219
11220
11221
11222
11223



262 / 728

1043. Arvostelua erilaisilla perusteilla – väärin vai 
oikein?

1043.1. Merkintä 843: Tosiasia / Väärin neuvoteltu / 
Yhteiskuntasopimus

11. toukokuuta 2015 
843: Tosiasia / Väärin neuvoteltu / Yhteiskuntasopimus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_843

Ensimmäinen linkki linkkilistassa on merkinnän numero 1 linkki - päiväyksellä 31. lokakuuta 2008.
Otsikko: Yhteiskuntasopimus, jota ei koskaan tule.

ELI vuoden 2008 hallitus yritti joidenkin aikaisempien hallitusten tavoitelleen 
yhteiskuntasopimusta.

Väärin neuvoteltu - Eero Heinäluoma arvosteli yhteiskuntasopimuksen neuvotteluiden 
toimintatapoja.

Jaa-A. Oliko sitten aikaisempien yhteiskuntasopimusten neuvotteluissa sitten paremmat 
toimintatavat?

JOS aikaisempien yhteiskuntasopimusten sitten oli paremmat menetelmät neuvotteluita varten, niin 
tietystikin meillä olisi tuolla perusteella ollut yhteiskuntasopimus jo 1990-luvulla tai vuoden 2007 
eduskuntavaalien jälkeen.

OMA tuomio 1: Yhteiskuntasopimusta ei tullut 1990-luvulla tai 2000-luvulla, joten uusi yritys 
2010-luvulla oli jo lähtökohtaisesti uusi yritys vielä kerran samasta aiheesta.

OMA tuomio 2: Yhteiskuntasopimuksen kaatuminen 2010-luvulla ei siis ollut mikään suuri yllätys, 
mutta sitä kannatti kuitenkin yrittää vielä kerran.

Ehkä 1990-luvulla ja 2000-luvulla oli sitten paremmat neuvottelijat ja neuvottelut paremmilla 
prosesseilla

Eero Heinäluoma voisi tietysti tarkemmin kohdistaa kritiikkinsä verraten 1990-luvulla tai 2000-
luvulla yhteiskuntasopimuksesta käytyjen neuvotteluiden paremmuuden perusteella.

KYSYMYS: JOS kaikki neuvottelut tapahtuivat merkittävästi PAREMMIN 1990-luvulla ja 2000-
luvulla, niin miksi yhteiskuntasopimusta ei sitten syntynyt silloin?
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Oma tuomio 3: Heinäluoman kommentit voi jättää täysin omaan arvoonsa ilman mitään kunnollista 
historiakatsausta, koska hän ei siis vastannut 1990-luvulla ja 2000-luvulla käydyistä neuvotteluista 
yhtään mitään.

Tästä päästäänkin Faktabaarin tuomiohin -> Jälleen kerran Suomessakin on levitetty vääriä 
väittämiä.

Muuten voi todeta oheisesta linkkilistasta, että linkkilista kerää aikajärjestyksessä useamman linkin 
koskien hallitusneuvotteluiden eri vaiheita.

Suomen Keskusta: 49. Perussuomalaiset 38. Kansallinen Kokoomus: 37. Yhteensä: 124 
kansanedustajaa.

Eli periaatteessa voisivat tulevat hallituspuolueet saada suhteellisen tukevan enemmistön 
Eduskunnassa - tietysti olettaen hallitusneuvotteluiden onnistuvan ehdotetulla tavalla (Suomen 
Keskusta, Perussuomalaiset, Kansallinen Kokoomus).

ITSE olen ollut pitkään sillä kannalla, että RKP:lle tekee todella hyvää olla neljä vuotta 
oppositiossa.

Jyrki J. J. Kasvi kiinnittää huomiota Piraattipuolueen saaneen enemmän ääniä verrattuna 
aikaisempiin vaaleihin.

Itse olen sitä mieltä, että Piraattipuolueen kannattajat ovat suureksi osaksi vielä niin nuoria ja 
varattomia, joten heidän edustajansa eivät vielä lyö tiskiin omasta pussista esim. 10 000-20 000 
euroa vaalikassan pohjaksi.

ELI tietystikin Piraattipuolueen kannatus voi kasvaa vaaleista vaaleihin edelleen, ja eri vaaleista 
kannattaa siis kiinnittää huomiota Piraattipuolueelle annettujen äänien määrää koko valtakunnan 
tasolla.

JOS Piraattipuolueen kannatus kasvaa vaaleista toiseen useammalla tuhannella, niin erityisesti 
eurovaalit voivat olla ensimmäinen oikea mahdollisuus saada edustaja johonkin poliittiseen 
luottamustehtävään. Koska eurovaalit käydään valtakunnallisella tasolla, niin Piraattipuolueen 
kannatus voi olla yli 25 000 ääntä.

Tietysti voi pohtia jotain Jalasjärveä, jolloin mahdollinen Piraattipuolueen edustajan tärkein tehtävä 
olisi tuoda esille Piraattipuoluetta yhtenä vaihtoehtona. Esimerkinomaisesti Piraattipuolueen 
edustajan läpipääsy Jalasjärvellä vaatisi tietysti kohtuullisen suuren äänimäärän.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JAA-a. Mitä uutta?

Tosiasia taitaa olla Suomessakin tarve erityiselle tosiasioiden tarkastuksen palveluille.

Koska erityisesti sosiaalisessa mediassa virheelliset väittämät leviävät hyvin eri suuntiin, niin tällöin
pitää olla tietysti vastaisku väärälle väittämälle sosiaaliseen mediaan.

11269
11270
11271
11272
11273
11274
11275
11276
11277
11278
11279
11280
11281
11282
11283
11284
11285
11286
11287
11288
11289
11290
11291
11292
11293
11294
11295
11296
11297
11298
11299
11300
11301
11302
11303
11304
11305
11306
11307
11308
11309
11310
11311
11312
11313
11314
11315
11316
11317
11318



264 / 728

TIETYSTI on huolestuttavaa, jos poliitikot puhuvat tosiasioiden vastaisesti ilman mitään 
tarkastusta.

Tunnetulla tavalla erilaiset mediaoperaatiot ovat taloudellisesti tiukoilla, ja osasta on pistetty väkeä 
pihalle.

ELI erilaisten mediaoperaatioiden osalta voidaan vähentää henkilöstöä, jonka tehtävä on tuottaa ja 
selvittää esitettyjen väittämien totuuspohjaa ennen väitteiden esittämistä ja väitteiden esittämisen 
jälkeen.

Faktabaarin tarkastajina joukossa on journalismin koulutusohjelmassa (Journalismikoulutus, 
medianomi (AMK)) opiskelevia henkilöitä (Haaga-Helia).

ELI tietystikin on hyvä kouluttaa toimittajaksi aikovia kriittiseksi erilaisia väittämiä huomioiden.

Ehkä Faktabaarin toimintaa voisi laajentaa muihinkin journalismin koulutusohjelmiin - tämä ei olisi
huono asia ollenkaan.

Ulkomaisten esimerkkien perusteella voi todeta, että jotkut voittoa tuottamattomat säätiöt voivat 
tukea erilaisia tutkivan journalismin hankkeita.

OMA huomio on, että erilaisten mediaoperaatioiden vähentynyt henkilökunta tarkoittaa vähemmän 
resursseja, joten voittoa tuottamattomien tahojen järjestäytyminen tosiasioiden tarkastusta varten 
jollain järkevällä tavalla on Suomessakin tietysti järkevää kehitystä.

ELI eri mediaoperaatioiden saamien uutislistojen ohessa voi jatkossa olla tiedotteita tosiasioiden 
tarkastuksen yhteisöjen tekemistä tarkastuksista.

Tähän kohtaa voi linkittää tekemäni lausunnon www-sivun osoite.

EN: Opinion 40: Media Freedom and Pluralism / audiovisual regulatory bodies 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_40

Käytännössä totean, että erilaisten mediaoperaatioiden jutut voisivat saada erilaisia tunnisteita (ID).

JOS/KUN jokaiselle mediaoperaatioiden jutulle olisi yksiselitteinen tunniste, niin näin voisi 
jokaiseen juttuu tarvittaessa viitata muissa yhteyksissä - esimerkiksi tietysti tosiasioiden 
tarkastuksen erilaiset viritelmät.

Tietysti näiden tunnisteiden kehittäminen (osa)valtioiden, unionien (esim. Euroopan Unioni ja 
Yhdysvallat) ja globaalien toimijoiden tasoilla vaatisi paljon kehittämistyötä luoden yhtenäisen 
järjestelmän tunnisteille.

Ehkä joskus tällainen järjestelmä saadaan toimimaan. Tämä jää nähtäväksi.

1043.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa nykyisen hallituksen (Sipilä) ja eri sidosryhmien saavuttama 
kilpailukykysopimus, jota on tietysti arvosteltu eri tavoin.

11319
11320
11321
11322
11323
11324
11325
11326
11327
11328
11329
11330
11331
11332
11333
11334
11335
11336
11337
11338
11339
11340
11341
11342
11343
11344
11345
11346
11347
11348
11349
11350
11351
11352
11353
11354
11355
11356
11357
11358
11359
11360
11361
11362
11363

11364

11365
11366
11367

http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_40


265 / 728

Eri yhteyksiin olen viljellyt seuraavaa kuvaa.

JULKAISU

IDEA

UUSI IDEA

UUTINEN
(vastaava)

SEURANTA

KORJAUS

Toimittaja

Lähteet

??????

Väärä 
informaatio

Myös Suomessa on ongelmaksi tullut tosiasioista poikkeavien väittäminen leviäminen erityisesti 
erilaisissa sähköisissä järjestelmissä. Ongelmaksi on tietysti tullut nopeus, jolloin väärät väittämät 
leviävät hyvin nopeasti. Muraja (2017) on viitattu jo aikaisemmin.

Väittämä: Väärien väittämien levittämiseen pitää kehittää erilaisia vastakeinoja.

Kerraten olen todennut tarpeet erilaisille tunnisteille, jolloin jokin väärä väittämä voidaan tunnistaa 
ja rekisteröidä, jonka jälkeen olisi mahdollista kohdistaa tarkastus tarkemmin.

Väittämä: Tarvitsemme erilaisia tunnisteita vääriin väittämiin, jotta väittämien 
tarkastus voisi olla mahdollisimman tehokasta.

Esimerkinomaisesti voidaan todeta kilpailukykysopimus, jota on tietysti arvosteltu eri tavoin. 
Tietysti kilpailukykysopimuksen arvostelussa voidaan esittää väittämiä, jotka pitäisi tietysti 
tarkistaa erikseen. Tässä kohtaa en puolusta tai arvostele tehtyä kilpailukykysopimusta, koska en ole
perehtynyt siihen liian tarkasti.

1043.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Väärät väittämät ovat edelleen iso ongelma eri asiayhteyksissä. Erilaisia vastakeinoja on tietysti 
kehitetty, mutta nopeus väärän väittämän korjaamiselle on iso ongelma. Suomessakin on levitetty 
vääriä väittämiä, ja suomalaisten väärien väittämien korjaaminen on tietysti vaikea aihepiiri.

Kysymys: Miten suomalainen tosiasioiden tarkastus pitäisi jatkossa järjestää?
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1044. Yritystoiminnan rajoitteita

1044.1. Merkintä 844: 0% vai 100% / Vahva moraali / Yritysten 
erot?

13. toukokuuta 2015
844: 0% vai 100% / Vahva moraali / Yritysten erot?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_844

Palaan vielä kerran tähän vahvan moraalin väittämään - eli moraalisesti vahvassa yhteiskunnassa ei 
tarvittaisi mitään valvontamenetelmiä yritystoiminnalle.

Oheisen linkkilistan oleellisimpia voi taas kerran poimia:

1) Jacky-jugurtit Juustoportin valmistamaksi (Jalasjärvelle)
2) Yrittäjille lähetetään valelaskuja.
3) Iso yritys huijannut vakavasti.
4) Kokouksissa tuhraantuu paljon työaikaa.
5) Nuoret ja työsopimukset aiheuttaneet ongelmia.
6) Veropetoksesta syytettyinä muutama yritys.
7) Liiketoimintakieltoa pitäisi tehostaa.
8) Metalliteollisuuden käyttöön sanasto.
9) Tilauksien määrä suomalaisille yrityksille vähentynyt?
10) Leipurit kohdanneet vakavaa hintakilpailua.
11) Nollatuntisopimukset ja nollatuntisopimukien poistaminen?
12) Sähköisyys tulee myös ruokakauppaan.
13) Naisia kohdeltu väärin työnhaussa.
14) Naisia kohdeltu väärin työpaikoilla.
15) Onnistuvatko sukupolvenvaihdokset eri yrityksissä?
16) Luottamusmiehiä painostettu.
17) Maidontuotannon ongelmat.
18) Ketjuyrittäjien kohtelu asianmukaista vai asiatonta?
19) Suomalaiset ostavat viinaa Virosta oikein urakalla.
20) Kiertotalouden mahdollisuudet Suomessa ja ulkomailla?
21) Kalanjalostuslaitos Varkauteen ja taustalla olevat yritykset.
22) Reilu kauppa toimii hyvin tai huonosti?
23) Eläinten jalostusta.
24) Hankintalakia pitää uudistaa voimakkaasti?

Aloitetaan lopusta - eli hankintalakia käsitelleen työryhmän tekemä mietintö.

Mietinnöllä on seuraava tunnisteet: 
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Hankintalain kokonaisuudistuksen valmisteluryhmän mietintö 
Työ- ja elinkeinoministeriön julkaisuja 37/2015, 13.5.2015

Mietintö on vaatimattomasti vain kuusisataaneljäkymmentäkahdeksan (648) sivua.

Itse olin vuonna 2010 tilaisuudessa, jossa esiteltiin hankinta-asioita eri tavoin. Minulle selvisi vasta 
silloin, että Jalasjärvellä toimineen JAKK-liikelaitos olisi pitänyt yksityistää jo kauan sitten ennen 
votta 2010.

Missä kohtaa on vahva moraali julkisissa hankinnoissa?

Tunnetusti tiedämme hyvin, että Markkinaoikeuteen menee koko ajan erilaisia valituksia koskien 
julkisia hankintoja.

Esimerkinomaisesti katsoin Markkioikeuden vireillä olevia asioita. ELI tietystikin Apotti-
hankkeesta on tehty valituksia Markkinaoikeuteen.

Varmaankin on niin, että jatkossa pitää julkisiin hankintoihin liittyen aina varautua tehtäviin 
valituksiin Markkinaoikeudelle. ELI valitukset pitää ottaa eräänlaisena pakollisena yleistekijänä 
huomioon, jolloin hankinnat valmistellaan pidemmällä aikavälillä.

Nolla (0) vai sata (100)?

Eli nollatyösopimuksia on arvosteltu ja nollatyösopimuksien vuoksi on järjestetty kansalaisaloite.

Mikä tai missä on vahva moraali nollatyösopimuksien suhteen?

Toisaalta voi todeta näin pienen paikkakunnan (Jalasjärvi) asukkaana, että moni asia sujuu täällä 
paikallisten yritysten yhteistyönä.

Esimerkkinä voi todeta omassa taloyhtiössä tehty viemäriputkien pinnoitus oli oma 
kokonaisuutensa. Viimeiset parikymmentä (arvio) metriä piti tehdä kaivamalla putket esiin ja 
korvaamalla nämä putket uusilla putkilla.

Käytännössä työtä tehneet henkilöt tunsivat toisensa ja yrityksensä suhteellisen hyvin, jolloin he 
soittivat toisilleen oikeina hetkinä. Eli homma eteni melko hyvin.

Käytännössä pienillä yrityksillä (esim. Jalasjärvi) on vain pari kilpailuetua: 1) työ pitää tehdä täysin 
oikein, 2) on annettava vain sellaisia lupauksia/tarjouksia, jotka pystyy toimittamaan.

Vahvaa moraalia: 0% vai 100%? Hyvä kysymys.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kokeilin tuota METSTA Sanastohaku -palvelua termillä "TOLERANSSI".

Tuloksena oli 13 erilaista termiä, joissa siis annetaan määritelmiä erilaisille toleransseille.

Sen verran muistan metalliyrityksistä, että heillä on toleransseja omissa koneissaan.
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Käytännössä siis pitää ottaa metalliteollisuuden joissain/useissa sopimuksissa huomioon toleranssit, 
jotta voi tehdä terveellä naamalla oikeasti paikkansa pitäviä tarjouksia.

Sitten voi lopuksi ottaa huomioon, että Jalasjärvelläkin on muutama isohko yritys, jotka sitten 
voivat tarvittaessa käyttää paikallisia alihankkijoita Jalasjärveltä. Tietysti alihankintaa menee 
muihinkin Etelä-Pohjanmaan kuntiin.

Esimerkinomaisesti Jalasjärveltä on Puolustusvoimille eri vuosina toimitettu tavaraa myös 
Jalasjärveltä.

Viimeisin onnistuminen Jalasjärvellä oli Lennol Oy:n toimittamat tyynyt Puolustusvoimille.

Toisaalta silloinen Urho Viljanmaa Oy (Jalas on heidän tuotemerkkinsä) hävisi tapaukset 
Markkinoikeudessa koskien varsikenkiä. Nykyisin Ejendals Suomi Oy on yrityksen nimi.

Vahvaa moraalia: 0% vai 100%? Hyvä kysymys edelleenkin.

EHKÄ on niin, että jokainen yksittäinen tapaus pitää vain katsoa erikseen ja tehdä sitten tehdä 
päätelmiä vahvasta moraalista.

TIETYSTI ongelmaa aiheuttaa täysin rehellisille yrityksille ongelmia samalla alalla toimivat 
mahdolliset epärehelliset yritykset.

Mihin moraaliin perustuvat liiketoimintakiellot?

1044.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Oman havainnon mukaan erilaisten rakennushankkeiden osalta pitää monessa tapauksessa 
huomioida erilaiset valitusajat perustuen rakennushankkeen laatuun. Käytännössä hyvin monet 
rakennushankkeet viedään arvioitavaksi oikeudellisin keinoin, jolloin oikeuskäsittelylle pitää varata 
oma aikansa rakennushankkeessa.

Väittämä: Erilaisiin (rakennus)hankkeisiin voidaan kohdistaa erilaisia valituksia.
Väittämä: Erilaisiin julkisiin hankintoihin voidaan kohdistaa erilaisia valituksia

Kenen rahalla erilaisten rakennusten suojelu pitäisi tehdä? Tästä palautuu mieleen silloisen 
Jalasjärven evankelis-luterilaisen seurakunnan vanhan seurakuntatalon kohtalo (nykyisin 
Jalasjärven evankelis-luterilaisen seurakunta on Kurikan seurakunnan osa). Eri vaiheiden jälkeen 
vanhan seurakuntatalo määrättiin suojeltavaksi. Vastaavasti voi todeta Lammin talon saaneen 
purkuluvan, koska rakennus oli todella huonossa kunnossa.

Väittämä: Suojelupäätös tehtäväksi muiden rahalla on tietysti jonkinlainen epäkohta.

Tästä pääseekin takaisin julkisiin hankintoihin. Onko julkisissa hankinnoissa laskettava aina 
erikseen oma aika valitusten käsittelyyn? Eli esimerkiksi Puolustusvoimien hankinnat pitäisi 
ajoittaa oikein, jotta valitusajat eivät kaada Puolustusvoimien omaa toimintaa. Esimerkiksi 
Puolustusvoimien kenkähankinnat pitää varmaan tehdä oikein, jotta kengät eivät loppuisi 
valitusajan aikana.
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1045. Samojen osien käyttöä erilaisissa selaimissa

1045.1. Merkintä 845: Selainvertailu / Osuudet? / 2008-2015 / 
OSA 23

24. toukokuuta 2015 
845: Selainvertailu / Osuudet? / 2008-2015 / OSA 23

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_845

Ensimmäisenä linkkilistassa on erilaisten StatCounter-tilastojen pelkät linkit - heinäkuusta 2008 
huhtikuuhun 2015.

Tämän jälkeen on viisi erilaisten StatCounter-tilastojen kuvaa - sama asia kuvana.

Lopuksi on linkkilistaa liittyen selaimiin.

Lyhyesti voi todeta, että selainten markkinaosuudet ovat heilahdelleet - erityisesti mobiililaitteiden 
selaimissa on ollut rajua vaihtelua

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavan Wikipedia-artikkelin

Comparison of web browser engines 
http://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_web_browser_engines

Sivulta näkyy selainmoottorien/selainydinten listaus. Kolme johtavaa selainydintä ovat 
käsittääkseni Blink, Gecko ja WebKit - näin olen käsittänyt.

Lyhyesti voi todeta, että Blink on osa Chromium-hanketta, jolloin Blink on vain osa kokonaisuutta. 
Sitten voi todeta, että Chromium-hankkeen pohjalta on kehitetty erilaisia selaimia.

Selasin vähän tilannetta, ja yhden Wikipedia-artikkelin (Chromium: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Chromium_(web_browser) 
mukaisesti seuraavat selaimet perustuvat (24.5.2015 tilanteessa) Chromium-hankkeeseen: 
CodeWeavers CrossOver, Comodo Dragon, Cốc Cốc, Dartium, Epic Browser, Opera, 
Sleipnir, SRWare Iron, Titan Browser, Torch, Yandex browser. Lisäksi listassa on muutama 
selain, jotka on hankkeina lopetettu.

ELI lyhyesti ottaen melkoinen joukko ohjelmistoja on kehitetty samoista perusteista (vrt. 
selainmoottorien/selainydinten listaus).

Monoculture? Tätä aihetta on joskus viljelty tietotekniikan yhteydessä. Lyhyesti sanoen joku 
(osa)ohjelma voi olla levinnyt hyvin moneen paikkaan. Tällöin riskinä on, että joku ongelma jossain
(osa)ohjelmassa vaatii saman tien päivittämisiä hyvin moneen paikkaan
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ELI esimerkiksi Chromium-hankkeen pohjalta on kehitetyt erilaiset selaimet voivat ehkä olla 
haavoittuvia joiltain osin. Tämän uhan toteutuminen jää nähtäväksi.

Lopuksi voi todeta muutaman uutisen otsikot:

* Firefox ja Internet Explorer menettäneet markkinaosuutta.
* Android-käyttöjärjestelmän päällä toimivat www-selaimet.
* Firefox - pakko ryhtyä esittämään mainoksia?
* UC Browser mainittu - kohdannut haavoittuvuuden.
* Selainten virittely mainosten esittelyyn?
 *Miten estää mainosten näkyminen?
* Yandex Browser etenee hankkeena.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mielenkiintoinen oli pieni uutinen kiinalaisesta UC Browser -selaimesta, Wikipedia-artikkeli: UC 
Browser.

En ollut tästä UC Browser -selaimesta kuullut aikaisemmin.

Lyhyesti voi todeta, että selainten kehittäminen maksaa tietysti aivan oikeaa rahaa - jostain on rahan
tultava!

Yksi rahanlähde on tietysti hakukoneen virittely osaksi selaimen ominaisuuksia. Oletusarvoisesti 
oletan, että erilaisten selainten kehittävät voivat saada rahaa Google-yhtiöltä, jolloin Googlen 
hakukone on perusasetus käytettäväksi.

Tietysti herää kysymys ensimmäisessä vaiheessa, että saavuttaako Chrome-selain hyvin suuren 
markkinaosuuden.

Toisessa vaiheessa on kysymys Google-yhtiön tuesta eri selainten kehittäjille: onko tukea 
kannattavaa enää antaa?

Eli käytännössä esimerkiksi Firefox-selaimen kehittämiseen pitäisi saada muistakin lähteistä - ei siis
pelkästään Google-yhtiön tukea.

Tämä johtaa meidät esimerkiksi mainostamiseen eri selainten osalta.

ONGELMA mainostamisessa on, että mainostaminen saattaa ärsyttää käyttäjiä.

LYHYESTI: Chrome-selaimen asema tulee muuttamaan markkinaosuuksia jatkossakin.

TOISAALTA Chrome-selaimen kasvava markkinaosuus [tarkoittaa] väistämättä Chrome-selaimeen 
kohdistettuja tietoturvan hyökkäyksiä. Eli vähän samaan tapaan kuin Android-laitteissa, joihin 
tehdään aina vain uusia ja uusia kohdistettuja tietoturvan hyökkäyksiä.

LOPUKSI voi todeta, että mahdollisesti Google kohtaa erilaisia syytöksiä Chrome-selaimeen 
määräävän markkinaosuuden väärinkäyttöön. Tällöin voi esimerkiksi Euroopan Unionissa 
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Euroopan komission kilpailuasioiden pääosasto voi aloittaa selvitykset määräävän 
markkinaosuuden vuoksi.

1045.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Tässä kohtaa voi todeta erilaiset riskit liittyen samojen (osa)ohjelmistojen käyttöön liittyen. 
Esimerkiksi erilaiset ohjelmistokirjastot voivat kohdata erilaisia ongelmia.

Väittämä: Samat (osa)ohjelmistot useammassa selaimessa voi tarkoittaa yhden 
ongelman leviämistä useampaan selainohjelmaan yhtäaikaisesti.

FD

FA

FB

FB FB

FB

FC

KJ

F3

F2

F1 F6

F5

F4

Tähän kohtaan pitää toistaa tarve keskusjärjestelmälle (KJ), jonne voisi ilmoittaa kaikenlaisia 
ongelmia erilaisissa tietoteknisissä ratkaisuissa. Tämän jälkeen ongelmista pitäisi tiedottaa hyvin 
nopeasti erilaisille sidosryhmille.

Yksi esimerkki on tietysti erilaiset uutissyötteet (erityisesti RSS), joiden avulla voisi lähettää viestiä
hyvin monenlaisille yhteisöille samanaikaisesti. Vastaavasti voisi olla muitakin 
standardeja/formaatteja välittämään nopeasti tietoa eri järjestelmien ongelmista.

Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ratkaisujen (esimerkiksi selaimet) perusteella 
pitäisi olla vain yksi paikka ja palvelu erilaisten tietoteknisten ongelmien 
ilmoittamiselle.
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1046. Asuminen isoissa kaupungeissa ja asuminen 
muilla alueilla

1046.1. Merkintä 846: Kaupungistuminen? / Hajautus? / 
Tosiasiat?

26. toukokuuta 2015 
846: Kaupungistuminen? / Hajautus? / Tosiasiat?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_846

Tähän kohtaa voi linkittää ensimmäiseksi kolme linkkiä, jotka liittyvät kaupungistumiseen.

VATT-analyysi: Kuntien valtionosuusjärjestelmä jarruttaa kaupungistumista 
[linkki ei toimi enää]

Liitteet - Hyvän valtionosuusjärjestelmän periaatteet 
http://www.vatt.fi/vos

Consultation on "The urban dimension of EU policies - key features of an EU Urban Agenda" 
http://ec.europa.eu/regional_policy/en/newsroom/consultations/urban-agenda/

Sivuilta saa erilaisia PDF-tiedostoja tausta-aineistona.

Tässä kohtaa voi todeta jostain Jalasjärven tapaisesta kunnista seuraavaa:

* Lapset koulutetaan mahdollisuuksien mukaan niin hyvin kuin on mahdollista.
* Ikäihmiset hoidetaan mahdollisuuksien mukaan niin hyvin kuin on mahdollista.
* Erilaiset vapaaehtoisuuden muodot ovat tunnusomaisia.
* Lähin suurin kaupunki voi olla ihmisten mielestä liian kaukana.
* Kaikesta huolimatta väkimäärä laskee joka vuosi jonkun verran.

ELI joku Jalasjärvi on suhteellisen turvallinen lastenkasvatuskunta.

JOS lähtee Jalasjärven keskustasta kohti Seinäjokea, niin matkaa kertyy semmoinen puoli tuntia 
vähintään.

Pääkaupunkiseudulla joku puoli tuntia matkoihin ei ole mikään sääntö ja joillekin henkilöille 
päivittäinen työmatka vie enemmän kuin puoli tuntia.

ELI käytännössä Jalasjärvi voi olla liian kaukana Seinäjoesta - näin se vain tahtoo olla.
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Sen verran voi todeta, että aina välillä on tietysti myös paluumuuttoa Jalasjärvelle, mutta perheen 
muuttaessa takaisin ongelmaksi tulee molempien puolisoiden oikean työpaikan löytyminen.

Sitten voi siirtyä tuohon VATT:n julkaisuun.

Lyhyesti VATT:n raportti toteaa, että kaupungistumisesta on erilaisia hyötyjä.

Tähän kohtaa voi viitata seuraaviin teoksiin: 

Trux, M.-L. (2000). Aukeavat ovet: kulttuurien moninaisuus Suomen elinkeinoelämässä. 
Helsinki: WSOY. 

Lehto, E. (toim.). (1997). Monopoli vai kilpailu?: yksityistäminen, sääntely ja kilpailurajat. 
Jyväskylä: Atena.

Trux (2000) ja Lehto (1997) ovat siis ensimmäisiä kirjoja, joita olen lukenut koskien yhteisiä 
asioita.

Tähän kohtaan voi linkittää hallitusneuvotteluiden maahanmuuttolinjauksen (13.5.2015 tilanteessa):
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Merkinnässä 837 ehdotin erilaisia selvityksiä tehtäväksi - esim. maahanmuuton kipukohdat voisi 
katsoa läpi.

Tässä kohtaa voi todeta, että kaupungistumisessa keskittyy kaupunkeihin moni muukin asia pelkän 
väestön lisäksi.

Toisaalta kaupunkeihin keskittyy myös erilaisia sosiaalisia ongelmia.

Tässä kohtaa totean itse, että olen kehitellyt rationaalisuusolettaman määritelmää, ja viimeisimmät 
määrittelyt ovat seuraavia:

1) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen todellisuus. 
2) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma ulkoinen todellisuus. 
3) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen tilansa. 
4) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmälle voi tulla ulkopuolista vaikutusta. 
5) Ulkopuolelta oletetaan jokin odotettu käyttäytyminen rationaaliseksi. 
6) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmän sisäpuolella tulee vastaan irrationaalisia tekijöitä. 
7) Sisältäpäin näkyy kaikkea muuta oletetun rationaalisuuden lisäksi. 
8) Erilaiset irrationaalisuudet tulevat esille (ryhmän) ulkopuolelle epäsuorasti ja/tai 
yllättävästi monella eri tavalla.

Käytännössä myös kaupungistumisessa on omat rationaaliset piirteet ja irrationaaliset piirteet. 
Ihmiset eivät käyttäydy niin rationaalisesti kuin erilaiset selvitykset ehdottaisivat.

Tämähän näiden erilaisten selvitysten taustalla on: eri selvityksissä oletetaan joku tietty 
rationaalisuus, jolloin mallit toimisivat erilaisten mallintajien mukaisesti.
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Tätä olen kutsunut yhteiskuntainsinöörin mielentilaksi, jolloin yhteiskuntainsinöörit kehittävät 
yhteiskunnan luonnonlait, ja esimerkiksi yksittäinen puolue uskoo heillä olevan oikeat yhteiskunnan
luonnonlait, joita noudattamalla yhteiskunta täydellistyy paremmaksi.

Näinhän asia ei tietystikään ole, ja jokaiseen valittuun toimintalinjaan liittyy aina erilaisia ja oikeita 
vasteita - sekä rationaalisia että irrationaalisia.

Hallitusneuvotteluihin liittyen on ohessa linkkikokoelma hallitusneuvotteluiden alkamisesta alkaen.

ELI ensiksi hallitusneuvottelijat kävivät läpi talouden tosiasiallista tilannetta, ja tämän jälkeen on 
hallitusneuvotteluita vedetty läpi tietyllä suunnitelmalla.

Yksi tavoite on ollut 27.5.2015, jolloin hallitusohjelma olisi kunnolla valmis.

Mielenkiintoinen oli uutinen, jonka mukaan ammattikoulutusta rajattaisiin jollain tavalla, ja 
mahdollisesti ammattikoulupohjalta ei voisi jatkaa enää eteenpäin.

ITSE olen ollut pitkään sitä mieltä, että teknikkokoulutukset (ja muita opistotutkintoja) voisi 
palauttaa.

Käytännössä teknikkokoulutuksia (ja muita opistotutkintoja) pitäisi järjestää kokonaisen 
lukuvuoden ajaksi, ja kunnon koulutusta olisi 8-16 välillä lähes joka päivä.

Lisäksi teknikkokoulutuksen ehdoksi voisi laittaa muutama vuosi oikeaa ammattityötä.

ELI kaksi vuotta tehokasta ammattikoulutusta olisi edelleen paikallaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Sinänsä voi todeta, että hallitusneuvotteluista on voinut olla vääriä käsityksiä. Esimerkiksi uutiset 
ammattikoulujen uudistamisesta voivat ehkä osoittautua vääriksi oikean hallitusohjelmien teksteihin
verrattuna.

NYT pitäisi malttaa muutama päivä ja Suomessa on silloin todennäköisesti uusi hallitus valittuna - 
tietysti on myös hallitusohjelma kasassa.

UUTTA: Mikä olisi / on tulevan hallituksen linja kaupungistumisen hallintaan? 
UUTTA: Mikä olisi / on tulevan hallituksen linja kaupungistumisen joidenkin haittojen 
vähentämiseen? 
UUTTA: Mikä olisi / on tulevan hallituksen linja haja-asutus-Suomen ongelmia koskien? 

Mitään helppoa tasapainon löytäminen on näissä oloissa erittäin vaikeaa tietysti.

Esimerkinomaisesti on tietysti mielenkiintoista nähdä Euroopan Unionin näkökohtia 
kaupungistumiseen liittyen.
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UUTTA: Jatkossa on kerättävä tarkemmin huomioita kaupungistumisen erilaisiin seurannaisiin 
ilmiöihin.

Rationaalisuusolettaman mukaisesti voivat erilaiset yhteisöt kannattaa joitain toimintalinjoja, 
vaikkakin valittuihin toimintalinjoihin liittyy aina rationaalisia ja irrationaalisia ilmiöitä.

Maailma on todella monimutkainen paikka, joten tässä riittää sitten selvitettävää jatkoon.

1046.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Summaten voi todeta kaupunkien kasvuun liittyvän erilaisia ongelmia, joiden ratkaisu vaatii tietysti 
riihikuivaa rahaa. Lisäksi moni asia keskittyy isompiin kaupunkeihin hyvässä ja pahassa. Eli isot 
kaupungit painivat jatkuvasti rahoituksen kanssa. Vastaavasti muuttotappiokunnissa painitaan 
toisenlaisten ongelmien kanssa.

Väittämä: Tietysti on täysin selvää kaupungistumisen jatkuvan edelleenkin, mutta 
siihen liittyy erilaisia ongelmia.

Tässä kohtaa palautuu mieleen Tampereen vaihe (2001-2004), jolloin olin tietystikin ison 
kaupungin asukas. Täytyy todeta yleisesti, että loppujen lopuksi hyvin pieni joukko ihmisiä 
ratkaisee Pirkanmaan kaltaisen maakunnan pärjäämisen. Eli hyvin moni ihminen ”käy vain töissä” 
ilman suurempia yritystoiminnan strategioiden ajatuksia. Käytännössä hyvin moni asia on 
Pirkanmaallakin seurannaista hyvistä yritystoiminnan päätöksistä, jolloin moni kehittyy 
seurannaisena. Eli kannattava liiketoiminta mahdollistaa monen muun seurannaisen asian 
kehittymisen.

Väittämä: Erilaisissa maakunnissa maakunnan pärjäämisen ratkaisee loppujen 
lopuksi hyvin pieni joukko ihmisiä, jotka tekevät oikeita ja onnistuneita liiketoiminnan
ratkaisuja.
Väittämä: Moni muu asia on loppujen lopuksi vain seurannaista oikeiden ja 
onnistuneiden liiketoiminnan ratkaisujen vuoksi.

Yksi esimerkki on tietysti työvoiman saatavuus hyvinä taloudellisina aikoina. Yksi seuraus 
onnistuneista liiketoiminnan ratkaisuista on tietysti työvoiman tarve erilaisiin yrityksiin. Tällöin voi 
olla erilaisia vaatimuksia erilaisten oppilaitoksien koulutuksen määrälle ja laadulle. Itse olen 
ehdottanut lyhyitä ja tehokkaita koulutuksia, jolloin ei kehitetä lisää uusia muutaman vuoden 
tutkintohärveleitä. Eli opistotutkinnot (esim. teknikot) voisivat olla edelleenkin kova sana joilla 
liiketoiminnan aloilla.

Väittämä: Tarvitsemme enemmän tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia.
Väittämä: Emme tarvitse lisää useamman vuoden tutkintohärveleitä.

Paljon puhutaan elinikäisestä oppimisesta, mutta sitten ei järjestetä erilaisia tehokkaita ja lyhyitä 
koulutuksia, joihin voisi irtautua helpommin verrattuna useamman vuoden tutkintohärveleihin.
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1047. Reserviläistoiminnan eri muodot

1047.1. Merkintä 847: Reserviläiskirje / Melua / Liioittelua? / 
Totuus?

29. toukokuuta 2015
847: Reserviläiskirje / Melua / Liioittelua? / Totuus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_847

Ohessa on linkkeinä asiaa reserviläiskirjeestä.

Yksi osa linkeistä koskee ulkomaisen median "uutisiin" koskien reserviläiskirjettä.

Kyllä voi todeta, että vähästä asiasta saadaan melkoinen meteli aikaan - näin se vain on.

Tässä kohtaa voin viitata seuraaviin:

Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 

FI: Lausunto 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

Vuoden 2012 teoksessa on luvuissa 58, 61, 63 ja 64 asiaa reserviläistoiminnasta. 
Lausunto 16 on katsaus tekemääni pieneen harjoitelmaan - eli "Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus".

Lausunto 16 - luku 9 on vuoden 2009 tilanteessa tekemääni arviota.

LYHYESTI: 18 -> 35 -> 60.

ELI omasta mielestäni Puolustusvoimat voisi järjestää omana koulutuksena 18-35 -vuotiaiden 
aseellisen koulutuksen.

Tällöin voisi olla esimerkiksi vuosittain joku pienemmän porukan harjoitus/harjoituksia 
Sitten voisi olla kolmet kertausharjoitukset: esim. 22, 27 ja 31.

Mahdollisesti voisi olla niin, että 35. ikävuoden jälkeen ei ole enää olisi Puolustusvoimien vetämää 
aseellista koulutusta.

Lisäksi voi todeta, että 35. ikävuoden paikkeilla alkaa porukalla olla niin paljon siviilivelvoitteita, 
jolloin porukka alkaa saamaan erilaisia sodan ajan tehtäviä aivan muilla perusteilla.

Esimerkiksi lääkärit 30-35-vuotiaina pitää sijoitella asianmukaisesti sodan ajan tehtäviin.
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Muistan yhden Etelä-Pohjanmaan reserviläisjärjestöjen piiriseminaarin.

Tilaisuudessa osa väestä harmitteli, että osa reserviläisistä tekee koulutusta nykyisessä MPK:n 
(Maanpuolustuskoulutusyhdistys) ilman osallistumista reserviläisjärjestöjen toimintaan.

Itse en ihmettele mitenkään, että osa reserviläisistä tekee koulutusta nykyisessä MPK:n 
(Maanpuolustuskoulutusyhdistys) ilman osallistumista reserviläisjärjestöjen toimintaan.

Nykytilanteessa reserviläisjärjestöt eivät pysty tarjoamaan sotilaallista koulutusta määrältään ja 
tasoltaan riittävän kiinnostavana.

Esimerkiksi nuoremmat henkilöt vaativat kunnon toimintaa ilman mitään hallinnollisia velvoitteita.

Toisaalta on niin, että veteraanien perinnön vaaliminen pitäisi hoitaa asianmukaisesti. Tätä 
toimintaa pitävät pystyssä erilaiset reserviläisjärjestöt.

Perusongelma on tietysti, että monet osat perinnetoiminnasta eivät ole mitään kovin toiminnallisia.

Esimerkiksi kunniavartiot Jalasjärvellä ovat olleet jo jonkin aikaa paikallisten reserviläisjärjestöjen 
vastuulla. Mutta mitään toimintapäiviä kunniavartiot eivät tietystikään ole.

Tästä seuraa tietysti mielenkiintoinen ristiriita toiminnallisuuden ja muun toiminnan välillä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi tietysti olla vaikea kertoa mitään uutta.

Jatkossa voisi selata tarkemmin tätä ristiriitaa (sotilaallisen) toiminnallisuuden ja muun toiminnan 
välillä.

Linkkilistassa oli huomiota, että Suomeen pitäisi perustaa (vain) yksi varautumisen rekisteri.

Sinänsä voi todeta, että yksi varautumisen rekisteri ehkä olisi asianmukainen tavoite.

Esimerkiksi lääkärit voitaisiin kerätä yhteen rekisteriin, jolloin heidän tietoja ei tosiaan olisi 
monessa rekisterissä.

Vastaavalla tavalla voi löytyä erilaisia erikoisammatteja, jotka oikeuttavat tiettyihin sijoituksiin 
varautumisen rekisterissä.

ELI kannatan yhtä kunnollista varautumisen rekisteriä.

Lisäksi voi kerraten todeta, että n. 30-35. ikävuodesta alkaa porukalla olla niin paljon 
siviilivelvoitteita, joten osa porukasta pitää sijoittaa paremmin vastaamaan siviilipuolen oikeaa 
asiantuntemusta.
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1047.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

LYHYESTI: 18 → 35 → 60.

Oman arvion mukaan Puolustusvoimien pitäisi hoitaa 18-35 -vuotiaiden reserviläisten koulutus eri 
vaiheissa. Eli 18-35 -vuotiaille reserviläisille voisi järjestää esimerkiksi jotkut kertausharjoitukset 
ikävuosien 18-35 välillä. Sitten voisi olla jostain isommasta joukosta koottuna pienempi 
vapaaehtoisten porukka, joka voisi osallistua vuosittain vapaaehtoisiin kertausharjoituksiin tai 
erilaisille kursseille.

Väittämä: Puolustusvoimien pitäisi järjestää 18-35 -vuotiaiden reserviläisten koulutus.

Tietysti jotkut reserviläisjärjestöt voivat valittaa, että väki ei osallistuisi 18-35 -vuotiaina 
reserviläisjärjestöjen toimintaan. Oman arvion mukaan reserviläisjärjestöjen toimintaan kyllä 
osallistuisi väkeä, jos ne olisivat joiltain osin oikeasti toiminnallisia. Pelkkä seisoskelu ei juurikaan 
kiinnosta toimintaa vaativaa nuorempia reserviläisiä. Eli reserviläisjärjestöjen toiminnan 
toiminnallisuus pitäisi ratkaista jotenkin, jotta nuoremmatkin reserviläiset voisivat kiinnostua 
reserviläisjärjestöjen toiminnasta.

Väittämä: Tietysti perinnetoimintakin pitää järjestää jotenkin.

Olen eri yhteyksissä kirjoittanut ja puhunut reserviläisen taidonnäytekirjasta. Muutama esimerkki 
reserviläisen taidonnäytekirjasta osista voisi olla seuraavat: eri aseiden käsittely, eri aseilla 
ampuminen, ensiaputaidot, viestintävälineet ja erilaiset miinat. Lisäksi reserviläisen 
taidonnäytekirjassa voisi olla erilaisia teoreettisempiakin osuuksia kuten uusi taistelutapa. Tällöin 
voisivat erilaiset reserviläisjärjestöt järjestää koulutuksia taidonnäytekirjan eri osista.

Väittämä: Suomeen pitäisi kehittää reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä.

Oman arvion mukaan erilaiset reserviläisjärjestöt voisivat järjestää reserviläisen taidonnäytekirjan 
mukaisten osien koulutusta sekä nuoremmille että vanhemmille reserviläisille.

Väittämä: Reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä yhdentäisi erilaisten 
reserviläisjärjestöjen toimintaa.

Vastaavasti yli 35-vuotiaille reserviläisille pitäisi järjestää uusien sijoitusten mukaisia tehtäviä – 
esimerkiksi erilaiset varautumisen tehtävät soveltuisivat yli 35-vuotiaille reserviläisille. Yksi hyvin 
kulunut esimerkki on tietysti kohteen suojaaminen, jota voivat tehdä myös vähän iäkkäämmätkin 
reserviläiset. Vastaavia tehtäviä pitäisi kehittää yli 35-vuotiaille reserviläisille.

Väittämä: Yli 35-vuotiaille reserviläisille pitää järjestää uudenlaisia sijoituksia.

Eri yhteyksiin olen kirjoittanut vain yhden varautumisen rekisterin ratkaisusta.

Väittämä: Suomessa pitäisi olla vain yksi varautumisen rekisteri.
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1048. Tietoteknisiä riippuvuuksia aina vain lisää

1048.1. Merkintä 848: Keskittyminen / Ilman älypuhelinta / 
Moniajo (xxix)

1. kesäkuuta 2015 
848: Keskittyminen / Ilman älypuhelinta / Moniajo (xxix)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_848

Ohessa on linkkiä koskien moniajoa - muutama sanomalehtiartikkelia vastaava ja sitten yksi 
tieteellisempi lähde.

Microsoft (Kanadassa) teki selvitystä ihmisten keskittymiskyvystä. Tämän selvityksen perusteella 
esitettiin väittämiä keskittymiskyvyn vähenemisestä.

Jaksaako kukaan enää keskittyä mihinkään pidemmäksi aikaa?

Tätä pohdin mielipidekirjoituksessa 57 - linkki linkkilistassa.

Tieteellisempi artikkeli käsittelee kysymyslistaa, jolla voisi arvioida tilannetta ilman älypuhelinta ->
nomophobia.

Tietysti on niin, että tieteellisempi artikkeli ei ota kovin jyrkkiä kannanottoja, koska kyseessä on 
kysymyslistan kehittelyä.

Multitasking + Nomophobia. Tuossa on jotain uutta pohdittavaa meille kaikille.

Yksi aikaisempi tieteellisempi artikkeli koskien tietokoneohjelmoijien kokemaa unettomuutta on 
tullut selattua aikaisemmin. Eli teknologia voi lisätä unettomuutta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa on vaikea kehitellä mitään uutta - ahdistuminen ilman älypuhelimen käyttöä voisi olla 
yksi uusi seurannainen aihe koskien moniajoa.

Varmaankin voi todeta, että henkilöt hyvällä keskittymiskyvyllä on tietysti selvitettävä tarkkaan.

Jokin tehtävä voi vaatia pidempiä keskittymisen jaksoja ilman jatkuvaa median käyttöä, jolloin 
tietysti kaikki ihmiset eivät kestäisi näitä vaatimuksia ilman ahdistusta.
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Teknologiariippuvuus? 
Teknologia-ahdistus? 
Teknologiatressi? 
Teknologiakeskittyminen? 
Teknologiaunettomuus? 
Jne. voi kehitellä lisää.

Olisiko tuossa muutama käsite käytettäväksi ja perattavaksi jatkossa koskien moniajoa?

1048.2. Uudelleenarviointia / 7.5.2018

Kerraten pitää todeta, että moniajo (multitasking) on monesti harhaa, koska ihminen voi keskittyä 
kerrallaan ja kunnolla vain yhteen tehtävään kerrallaan.

Väittämä: Jotkut meistä uskovat moniajon olevan mahdollista.
Väittämä: Ihminen voi keskittyä kunnolla vain yhteen tehtävään kerrallaan.

Toisaalta varsinaisessa merkinnässä (Microsoftin selvitys) oli asiaa ihmisten muuttumisesta 
kärsimättömäksi. Eli tietoteknisten ratkaisujen pitäisi toimia todella nopeasti. Vastaavasti Googlen 
selvitysten mukaan ihmiset vaativat tietotekniikan toimimista alle 250 millisekunnin aikana.

Väittämä: Monet meistä vaativat hyvin nopeasti toimivaa tietotekniikkaa (vrt. 250 
millisekuntia).

Tuon 250 millisekunnin vaatimus pitää huomioida kaikkien yhteisöjen kotisivun ensimmäisellä 
sivulla, jotka pitää siis ladata millisekunneissa. Eli ensimmäinen sivu pitää olla hyvin kevyt ja 
nopeasti ladattava.

Sitten tulee vastaan jälleen kerran keskittynyt tekeminen ilman keskeytyksiä

Väittämä: Joillekin henkilöille tuottaa vaikeuksia tehdä keskittyneesti jotain tehtävää 
ilman keskeytyksiä.

Tähän kohtaan voi linkittää jälleen kerran seuraavat: Carr (2010); Tapscott (2010); Vodanovich, 
Sundaram & Myers (2010). Eli kaiken muuttuminen tietoteknisiksi ratkaisuiksi aiheuttaa erilaisia 
tilanteita, joita pitäisi tietysti selvittää asianmukaisesti.

Kysymys: Miten (uudet) tietotekniset ratkaisut vaikuttavat ihmisten toimintaan 
pidemmällä aikavälillä?
Kysymys: Mitä ovat odottamattomat (sivu)vaikutukset (uusien) tietoteknisten 
ratkaisujen käytön vuoksi?

1048.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Kysymys: Mikä on pidemmällä aikavälillä ihmisten keskittymiskyvyn tilanne?

Mahdollisesti ihmisten keskittymiskyky voi kohdata isoja ongelmia tulevaisuudessa.
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1049. Erilaisia epävastaavuuksia

1049.1. Merkintä 849: Kulttuurisia epävastaavuuksia / 
Seurannaiset

1. kesäkuuta 2015
849: Kulttuurisia epävastaavuuksia / Seurannaiset

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_849

Ohessa on muutama linkki koskien eri aiheita:

* Suomi maailman parhaiten pidettty salaisuus.
* Suomessa ei osata markkinoida(?/!).
* Kuinka ärsyttää suomalaista?
* Ei uutta ydinvoimahakemusta tässä vaiheessa.

Linkkilistassa on juttua yhden yhdysvaltalaisen professorin kokemuksia oltuaan Suomessa 
useamman kerran.

Tässä kohtaa voi palauttaa esimerkinomaisesti mieleen Suomessa tasavallan presidentin puheet 
Eduskunnassa uusien valtiopäivien aloituksessa.

Tässä kohtaa voi palauttaa esimerkinomaisesti mieleen Yhdysvaltojen presidentin pitämät puheet - 
State of the Union Address.

Yhdysvaltojen presidentin pitämän puheen aikana väki yleensä taputtaa kesken puheen useamman 
kerran - vielä nousten seisomaankin useissa kohtaa.

Suomessa tasavallan presidentin puheen aikana ei ole käsittääkseni ollut taputuksia ollenkaan.

Tässä on selvä ero: paljon taputuksia puheen aikana VAI ei taputuksia ollenkaan puheen aikana.

Tässä on ihan selvä kulttuurinen epävastaavuus kahden maan (Suomi <-> Yhdysvallat) välillä.

Suomalaiset eivät osaa markkinoida? Tätähän aina valitetaan kaikissa yhteyksissä.

Oma mielipide on, että suomalaiset voivat kokea jossain muussa maassa tehdyn mainonnan ja/tai 
markkinoinnin täysinä ylilyönteinä ja ehkäpä liian voimakkaana esiintymisenä.

Tässä kohtaa voi ottaa linkkilistasta huomioon Olkiluoto 3 -ydinvoimalan rakentamisen ongelmat.

OMA tuomio on, että Olkiluoto 3 -ydinvoimalan rakentamisessa on koottu kokoon joukko 
ulkomaalaisia ja tietysti myös suomalaisia työntekijöitä.
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Tunnetusti Olkiluoto 3 -ydinvoimalan rakentamisessa on taustalla ranskalainen yhtiö Areva. 
Edelleen tunnetusti Olkiluoto 3 -ydinvoimalan rakentamisessa on ollut kaikenlaisia ongelmia.

ELI käytännössä Olkiluoto 3 -ydinvoimalan työmaalla on tietysti hyvin paljon erilaisia kulttuurisia 
epävastaavuuksia, koska työväkeä on todella monesta maasta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Oliko tässä mitään uutta? Jaa-A.

Ehkä on niin, että ulkomailla tehtävään myyntiin ja markkinointiin pitää ehkä ottaa mukaan 
seurustelu-upseereita kohdemaasta.

Tässä kohtaa voi todeta, että tietystikään pienemmät yhtiöt eivät voi palkata seurustelu-upseereita 
kohdemaasta, koska kohdemaasta palkatuille seurustelu-upseereille pitää tietysti maksaa oikeaa 
palkkaa.

Tietysti on kaikenlaisia Team Finland -virityksiä edistämään suomalaisten yritysten 
kansainvälistymistä.

Edelleen voi todeta, että Team Finland -virityksiin osallistuvat yritykset voivat ehkä olla hieman 
suurempia yrityksiä, joilla on ehkä varaa osallistua Team Finland -toimintaan aivan oikeasti.

Tietysti voi olla niin, että erilaiset kärkiyritykset osallistuvat Team Finland -toimintaan aivan 
oikeasti, ja sitten kärkiyritykset johtavat jotain suurempaa yritysverkkoa.

Tietystikin on niin, että erilaiset kärkiyritykset omine yritysverkkoineen voivat ensin kehittää 
toiminnot Suomessa hyvin asianmukaisesti hoidetuiksi. Sitten voi iskussa olevalla yritysverkolla 
yrittää kansainvälistymistä eri tavoilla, ja osa tästä toiminnasta voi olla Team Finland -toimintaa.

Tietysti on niin, että erilaisten suomalaisten yritysverkkojen kehittäminen on vuosien työn tulosta ja
vaatii erittäin vahvaa luottamusta yritysverkon eri osapuolilta.

1049.2. Uudelleenarviointia / 8.5.2018

Suomalaiset eivät osaa myydä ja markkinoida? Tätä väittämää on hoettu monessa suunnassa. Oman 
tulkinnan mukaan kyseessä on enemmänkin kyse kulttuurisesta epävastaavuudesta Suomen ja 
muiden maiden välillä. Kulttuurisia epävastaavuuksia on jo länsimaiden tasolla, joten länsimaiden 
ulkopuolella tehtävässä myynnissä ja markkinoinnissa on isot ongelmansa Suomesta tarkastellen.

Väittämä: Erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet ovat kova tosiasia erilaisissa 
asiayhteyksissä.
Väittämä: Kulttuuristen epävastaavuuksien ymmärtäminen vaatii oman työnsä.
Väittämä: Suomalaiset yritykset ovat kärsineet tappioita erilaisten kulttuuristen 
epävastaavuuksien vuoksi (jo länsimaiden tasolla siis).
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1050. Erilaisten oppilaitosten ongelmista

1050.1. Merkintä 850: Koulutus? / Ongelmat & Onnistumiset?

8. kesäkuuta 2015
850: Koulutus? / Ongelmat & Onnistumiset?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_850

Julkinen koulutus vai kotikoulut? Mikä on lapselle paras ratkaisu?

Toisaalta on linkkiä, että Suomi sijoittuu suhteellisen hyvin eri mittareilla. Tosin parin uutisen 
kohdalta voi todeta Suomen tippuneen yhden sijan, mutta Suomi kuuluu kärkeen joissain asioissa.

Onko lapsen paikka koulussa vai jossain muualla?

Tietysti linkkilistasta selviää, että SONK (Sosialidemokraattiset Opiskelijat) linjaa lasten paikan 
olevan julkisessa koulussa.

Tosin oheisessa linkkilistassa on muutama juttu koulun ongelmista: kiusaaminen, kiusaamisen 
vaikutukset, lasten yksinäisyys, peruskoulun päättävien oikea osaaminen, opettajiin kohdistuu 
paineita, huumakokeiluja, yms.

Tietystikin on jo monessa aikaisemmassa merkinnässä ollut keskustelua koulutuksen ongelmista eri 
tasoilla.

Lisäksi on todettu aikaisemmin, että jopa yliopisto-opiskelijat voivat harrastaa kiusaamista.

Tunnetusti koulutukseen ajetaan koko joukko odotuksia, joiden todellinen toteuttaminen on monesti
ongelmia täynnä.

Eli tietystikin Suomessa on koko ajan käynnissä kova vääntö koulutuksen erilaisista painotuksista. 
Eri puolueet näkevät peruskoulutuksen eri tavoilla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

UUTTA?

Ehkä pitäisi kerätä joku taulukko yhteen, jossa olisi eri ryhmien näkemyksiä koulutuksen 
ongelmista ja ongelmien ratkaisusta.

Tämän jälkeen voisi kohdistaa taulukon jokaiseen soluun tarkempaa katsausta.
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ELI tällä tavoin voisi ehkä paremmin hahmottaa koulutuksen ongelmia ja ehdotettuja ongelmien 
ratkaisuja.

EHKÄ tuollainen taulukko on jo jossain tehty. Tällaista ei ole vielä tullut vastaan.

1050.2. Uudelleenarviointia / 8.5.2018

Tässä kohtaa voi todeta muutaman aiheen koulutuksen suhteen.

Väittämä: Suomessa asetetaan liian kovia odotuksia koulutukselle.
Väittämä: Oppivelvollisuusiän nostaminen 18 vuoteen ei ratkaise kaikkia ongelmia.

Oman ajatuksen mukaan kaikille ongelmanuorille uusi lisäkoulutus ole välttämättä paras ratkaisu. 
Eli en oikein innostu ajatuksesta nostaa oppivelvollisuusikää 18 vuoteen.

Väittämä: (ns.) ongelmanuoret tarvitsevat oman ratkaisut koulutukselle.

Lankinen (2011a, 2011b) sekä Viitaniemi (2011) on mainittu aikaisemmin. Eli myös 
yliopistotasoisissa oppilaitoksissa on omat ongelmansa.

Tässä kohtaa en ole kerännyt taulukkoon (kuten on merkinnässä ehdotettuna) koulutukseen liittyviä 
ongelmia. Selvää on erilaiset ongelmat myös koulutukseen liittyen.

Lopuksi täytyy todeta setämäinen/tätimäinen asenne nykyisten koulutuksesta päättävien henkilöiden
keskuudessa. Eli hyvässä asemassa olevat sedät/tädit eivät välttämättä ole oikeasti tietoisia 
nykynuorten oikeista ongelmista. 

Väittämä: Nykyiset päättäjät (sedät/tädit) eivät oikeasti ymmärrä (ns.) 
ongelmanuorten oikeita tilanteita.

1050.3. Uudelleenarviointia / 8.5.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa oppivelvollisuuden jatkaminen 18-vuotiaaksi saakka. Nykyinen 
hallitus on ollut asialla, jolloin on viety läpi oppivelvollisuuden ikärajan muuttaminen. 
Oppivelvollisuuden laajentamisesta järjestettiin kysely, ja itse vastasin siihen.

FI: Lausunto 160: Oppivelvollisuuden laajentaminen
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_160

Ehdotin seuraavia asioita: nuorten kohtaamien ongelmien kartoitus, nuorten näkemyksiä pitäisi 
kysyä, myös ns. ongelmanuorten näkemyksiä koulutuksesta pitäisi kysyä, myös yrityselämän 
edustajilta pitäisi kysyä erilaisista koulutusmuodoista, ei jättimäisiä uudistuksia kerralla koko 
Suomeen, oppivelvollisuuden laajentamisen suhteen pitää edetä vähittäisinä uudistuksina, 
jättimäiset hankkeet kerralla koko Suomeen ovat ongelmallisia.

Lyhyesti todeten nykyhallitus teki juuri päinvastoin verrattuna ehdottamiini asioihin.
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1051. Useamman käyttöjärjestelmän ohjelmat

1051.1. Merkintä 851: JAVA <-> .NET / RSS-lukija / Sovellusta

8. kesäkuuta 2015 
851: JAVA <-> .NET / RSS-lukija / Sovellusta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_851

Kahden tekniikan välillä on käyty jo pitkään kaikenlaista vääntöä - näissä kohdin olen viitannut 
seuraaviin: Miller (2003); Williams (2003).

Miller, G. (2003). The Web services debate: .NET vs. J2EE. Communications of the ACM, 
46(6), 64-67. doi:10.1145/777313.777343

Williams, J. (2003). The Web services debate: J2EE vs. .NET. Communications of the ACM,
46(6), 58-63. doi:10.1145/777313.777342

Lyhyesti voi todeta, että kummassakin tekniikassa on hyvät ja huonot puolensa.

Itse käytän omalla tietokoneella olevaa RSS-lukija - en siis www-palveluna tarjotuista lukijoista.

No - kuitenkin.

Lyhyesti voi todeta, että RSS Bandit on .NET -tekniikkaan perustuva ratkaisu.

Toisaalta voi todeta, että RSSOwl perustuu JAVA-tekniikkaan.

Aikanaan hylkäsin RSSOwl:n, koska se ei jaksanut ladata uutissyötteitä nopeammalla tahdilla. Jäin 
siihen käsitykseen, että RSSOwl käyttää jotain tiettyä tietokantaratkaisua, ja kyseinen 
tietokantaratkaisu ei kestänyt laajempaa joukkoa RSS-syötteitä.

Näin ollen vaihdoin uutislukijaksi RSS Bandit -ohjelman.

Nyt on niin, että RSS Bandit -lukijan viimeisin versio on v1.9.0.1002 - päivänä 4 heinäkuuta 2010.

Lisäksi voi todeta, että viimeisin päivitys etusivulla on 1. syyskuuta 2013.

Tämän jälkeen en ole löytänyt muuta RSS Bandit -lukijaa koskevista päivityksistä.

Saman aikaan RSSOwl on mennyt omia polkujaan ja viimeisin versio on 2.2.1 - päivänä 30. 
joulukuuta 2013.

Tarkasti ottaen RSSOwl on Eclipse-pohjainen viritys perustuen Rich Client Platform -ratkaisuun.
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Eli RSSOwl on rakennettu erilaisten JAVA-ratkaisujen päälle.

Tunnetusti JAVA on eri tavoin arvosteltu ratkaisu - esimerkiksi selaimien kohdalta on suositeltu 
erilaisten JAVA-viritysten sulkemista ja/tai poistamista.

Lisäksi voi todeta, että JAVA:n osalta on tietysti käynnissä jatkuva kilpajuoksu rikollisten ja 
turvapäivitysten välillä.

Sehän on selvää, että hyvin suosittu tietotekninen ratkaisu kohtaa myös rikollisen toiminnan paineet
- vrt. Android ja Windows.

Parin päivän kokeilun perusteella voi todeta, että nyt RSSOwl vaikutti toimivan nopeammin 
verrattuna aikaisempaan käyttöön.

Toisaalta voi todeta, että nyt on käytössä eri tietokone verrattuna aikaisempaan RSSOwl-käyttöön.

Onko nykyisessä tietokoneessa enemmän/tarpeeksi tehoja, jolloin myös RSSOwl pyörii 
nopeammin?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi todeta, että olen kokeillut myös LINUX-käyttöjärjestelmää eri koneilla.

RSS-lukijana LINUX-puolella paras vaikutti olevan Liferea, mutta siinä oli muutama puuttuva 
ominaisuus verrattuna [muuhun] RSS-lukijaan.

Nyt on mielenkiintoista, että RSSOwl:n www-sivuilla väitetään kyseisen RSS-lukijan toimivan 
myös LINUX-käyttöjärjestelmässä.

ELI tässä kohtaa voisi tehdä vertailua RSSOwl:n toiminnassa sekä LINUX- että Windows-
käyttöjärjestelmissä.

LINUX-käyttöä olen siis kokeillut ja yksi este LINUX-käyttöön siirtymisessä on ollut huonosti 
toimivat RSS-lukijat.

Tietytsti on muitakin esteitä LINUX-käyttöön siirtymiselle.

UUTTA: Nyt voisi jatkossa tehdä tarkempaa vertailua eri ohjelmista verrattuna eri tavoin - siis 
LINUX ja Windows.

Mahdollisesti eri ohjelmat kehittyvät sen verran hyvin, että siirtymä LINUX-puolelle voisi onnistua 
aivan oikeasti.

Tämä kehitys jää nähtäväksi.

1051.2. Uudelleenarviointia / 8.5.2018
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Sittemmin otin uudestaan käyttöön RSSOwl-ohjelman 17 uutisten lukemista varten, eli lopetin 18 
RSS Bandit -ohjelman käytön. Yleisenä huomiona www-sivuilta voi todeta, että kumpaakaan 
ohjelmaa ei ole päivitetty aikoihin. Oletusarvona oletan, että tarvetta päivityksille ei taida olla, 
koska uutissyötteiden standardit (erityisesti 19 RSS) ovat pysyneet samoina jo vuosikausia.

Myöhemmin (9.5.2017) perustin erillisen LINUX-seurannan alasivuston omalle 
kotisivupalvelimelle seuraavaan osoitteeseen: http://www.jukkarannila.fi/LINUX/

Lyhyesti todeten LINUX-ratkaisuilla on omat haasteensa:

• kaikki työpöytäohjelmat eivät toimi LINUX-käyttöjärjestelmässä
• LINUX:n työpöytäkoneissa ei oikein ole vahvaa tavaramerkkiä.

Tutustumalla asianmukaiseen sivustoon 20 (Distrowatch.com) voi tarkastella erilaisten LINUX-
jakelupakettien (distro) tilannetta. Lyhyesti ottaen erilaisia LINUX-jakelupaketteja on sadoittain 
sekä kehityksessä että lopetettuna.

Tämän jälkeen voi todeta 21 Statcounter-tilastot, jotka käyttöjärjestelmien osalta seuraavat:

• Android  40,06%
• Windows  36,74%
• iOS  12,59%
• OS X  5,88%
• Unknown  2,66%
• Linux  0,77%

Lyhyesti todeten Android on hyvin vahva tavaramerkki, jonka osaamme yhdistää erilaisiin 
älypuhelimiin. Tietysti tiedossa on, että Android käyttää LINUX:n ydintä.

Tietysti on mielenkiintoista, että Android-laitteita on enemmän kuin Windows-laitteita. Näin 
maailma muuttuu myös tietotekniikassa.

Kysymys: Mikä työpöytäkoneiden käyttöjärjestelmä voisi nousta suosiossa Windows-
järjestelmän tasolle?

Lyhyesti ottaen Windows ei ole vielä häviämässä mihinkään, mutta seuraavan 20-30 vuoden ajalta 
emme vielä tiedä käyttöjärjestelmien markkinoiden kehittymistä. Aika näyttää tämän kehityksen.

Väittämä: Erilaisten syiden vuoksi kannattaa käyttää mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia.
Väittämä: Monessa käyttöjärjestelmässä toimivat ohjelmat kestävät 
käyttöjärjestelmien markkinoiden heilahtelut pidemmällä aikavälillä (vrt. 20-30 
vuotta).

17 http://www.rssowl.org  , RSSOwl
18 http://rssbandit.org  , RSS Bandit
19 http://www.rss-specifications.com  , RSS Specifications
20 https://distrowatch.com  , DistroWatch.com
21 http://gs.statcounter.com/os-market-share  , StatCounter

12373
12374
12375
12376
12377
12378
12379
12380
12381
12382
12383
12384
12385
12386
12387
12388
12389
12390
12391
12392
12393
12394
12395
12396
12397
12398
12399
12400
12401
12402
12403
12404
12405
12406
12407
12408
12409
12410
12411
12412
12413
12414
12415
12416

http://gs.statcounter.com/os-market-share
https://distrowatch.com/
http://www.jukkarannila.fi/LINUX/
http://www.rss-specifications.com/
http://rssbandit.org/
http://www.rssowl.org/


288 / 728

1052. Väittämien selvittämistä

1052.1. Merkintä 852: Mehiläiskuningatar & Vastaväitteet

11. kesäkuuta 2015
852: Mehiläiskuningatar & Vastaväitteet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_852

Tässä kohtaa voi linkittää pari edellistä merkintää

775: Kuka on oikeasti väkivaltainen? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_775

774: Kiusaaminen & Mehiläiskuningatar & KKO:2014:44 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_15.html#aihe_774

Sitten voi todeta taas linkkilistassa olevan listauksen aiheeseen liittyen - Queen Bee.

ELI onko koko mehiläiskuningattaren ajatus täysin perusteeton loppujen lopuksi?

Tässä kohtaa voi todeta linkkilistasta, että väitteitä perustellaan yhden yliopiston tekemällä 
tutkimuksella.

Perkasin kuitenkin kyseisen yliopiston www-sivuja: 

Columbia Business School 
http://www8.gsb.columbia.edu

EN löytänyt kyseisestä tutkimuksesta mitään mainintaa tehtyäni erilaisia hakuja.

ELI valtavirran mukaiset tiedotusvälineet hyväksyivät kyseisen tutkimuksen ilman mitään 
viittauksia oikeasti tehdyn tutkimuksen tiedostoihin.

Lisäksi jutuissa ei mainita yhdenkään tutkijan nimeä - uutinen on kopioitu tälläkin tavalla ilman 
mitään lähdekritiikkiä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JOHTOPÄÄTÖS on selvä: Tiedotusvälineet hyväksyivät kyseisen tutkimuksen ilman mitään 
lähdeviitteitä alkuperäisiin julkaisuihin.
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ELI tässäkin voi todeta tiedo(s)tusvälineiden monesti oikaisevat "uutisten" esittämisessä ilman 
mitään lähdekritiikkiä.

OMA tuomio: Koska kyseisestä tutkimuksesta ei löydy oikeita viitteitä, niin voidaan todeta 
väitteiden perustuvan enemmän mielipiteisiin kuin oikeasti raportoituun tutkimukseen.

Tietystikin pitää esittää hyvinkin kriittisiä arvioita Mehiläiskuningatar-ilmiöstä ja jokainen tutkimus
pitäisi olla kunnolla perusteltu.

1052.2. Uudelleenarviointia / 8.5.2018

Mehiläiskuningatar?

Varmaankin voi todeta, että voi olla sekä hyviä että huonoja naisjohtajia. Vastaavasti voi olla sekä 
hyviä että huonoja miesjohtajia.

Tietysti edellä olevan perusteella pitäisi selvittää eri aiheita.

Kysymys: Onko johtavassa asemassa oleva nainen suurin este muiden naisjohtajien 
nousulle?
Kysymys: Miten johtavassa asemassa oleva nainen suhtautuu naisalaisiin?
Kysymys: Miten johtavassa asemassa oleva nainen suhtautuu miesalaisiin?
Kysymys: Miten naisalaiset suhtautuvat naisjohtajiin?
Kysymys: Miten miesalaiset suhtautuvat naisjohtajiin?
[jne.]

1052.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Mehiläiskuningatar tutkimuksen kohteena on jo mainittu: vrt. Mavin (2006a, 2006b); Derks ym. 
(2011); Faniko ym. (2017); Sheppard & Aquino (2017). Asiaa voi pohtia naisten välisenä 
ongelmana tai seurauksena miehisistä valtarakenteista. Kummallakin väittämällä on omat 
kannattajansa. Joidenkin selvitysten mukaan naisten johtamilla yrityksillä on ollut omat 
vahvuutensa johtamistapojen vuoksi. Tässä olisi ristiriitaisia näkemyksiä vastakkain. Aihepiiri 
taitaa olla hyvin vaikea tutkittavana ilmiönä johtuen erilaisista arvoasetelmista.

Kysymys: Mikä on/olisi totuus tässä asiassa – eli mehiläiskuningattaren syndrooma?

Itse olen todennut, että naisvaltaisilla aloilla taitaa joustavuus korostua eri tavoin. Jos on enemmän 
eri-ikäistä henkilöstöä, niin nuorempien naisten alkavat äitiyslomat ja loppuvat äitiyslomat 
aiheuttavat jatkuvasti tarvetta töiden uudelleenjärjestelyille. Tietysti myönteisesti ajatellen töiden 
uudelleenjärjestelyt mahdollistavat erilaisten tehtävien kierrättämistä, jolloin työntekijät oppivat 
olemaan monitaitoisia – ehkä tuo on oikea tulkinta.

Tietysti herää kysymys miesjohtajien pärjääminen naisalaisten johtajana. 

Kysymys: Millaisista syndroomista miesjohtajat kärsivät johtaessaan naisia eri 
tehtävissä?
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1053. Yhteiskunnallinen uudistaminen

1053.1. Merkintä 853: Koulutusuudistus / Muuta / 
Kuntauudistus (xxvi)

24. kesäkuuta 2015 
853: Koulutusuudistus / Muuta / Kuntauudistus (xxv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_853

Ohessa on taas linkkilista, josta voi todeta mm. seuraavaa:

* Uudellamaalla paljon koulupudokkaita.
* Paluumuuttajien houkuttelua Etelä-Pohjanmaalle.
* Pääkaupunkiseudulla asutaan ahtaasti.
* Lukutaidottomuus Suomessa.
* Kaupungistumisen edistäminen tai jarruttaminen?
* Lääkärien ja fysioterapeuttien työnjako?
* Ekotehokkuus Suomessa.
* Luokkakoko suuremmaksi peruskouluissa?
* ARA-säädökset asianmukaisia?
* SOTE-uudistuksen värikkäät vaiheet.
* Jätteiden keräys kunnissa.

Tässä kohtaa voi todeta, että SOTE-uudistuksella ja kuntauudistuksella on omat värikkäät 
vaiheensa.

Erittäin mielenkiintoinen oli juttu lääkärien ja fysioterapeuttien työnjaon muuttaminen.

Olen monessa merkinnässä kirjoittanut (julkisen) terveydenhuollon ratkaisemattomasta työnjaon 
ongelmasta.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että pätevä fysioterapeutti osaa antaa lääkärille lausunnon 
löydetyistä ongelmista.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että pätevä (vastaanoton) hoitaja voi tehdä monia asioita ennen 
lääkärillä käyntiä.

Tietystikin lääkärien työnjakoa voisi kehittää edelleen.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että mahdollisesti voisi olla erityinen kutsunta-asioiden lääkäri, joka 
pudottaisi lausunnot kutsuntalautakunnalle valmiiksi. Tällainen erityinen kutsunta-asioiden lääkäri 
voisi sitten kiertää eri kunnissa hoitamassa kutsunta-asioita.
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Käsittääkseni terveyskeskusten lääkärit ovat valitelleet kaikenlaisten lausuntojen tekemistä.

Mielenkiintoisella tavalla on juttua Uudellamaalla asuvista koulupudokkaista. Mahdollisesti osa 
koulupudokkaista kärsii erilaisista lukutaidon ongelmista.

VATT julkaisi oman raporttinsa kaupungistumisen edistämisestä, jolloin kaupungistumisesta seuraa 
erilaisia hyötyjä.

Ongelma on tietysti, että kaupunkeihin keskittyvät myös erilaiset (sosiaaliset) ongelmat.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on juttua myös koulutusuudistuksien mahdollisuuksista.

Mahdollisesti joudumme ehkä muuttamaan jotain osia koulutuksesta jollain aikavälillä.

Mahdollisesti isommissa kaupungeissa vaaditaan enemmän erityistä huomiota erilaisiin ongelmiin, 
koska erilaisia ongelmia keskittyy tietystikin isompien kaupunkien kouluihin.

Tässä palautuu mieleen, että yksi tuttava muutti hiljakkoin Evijärvelle, joka on tietystikin pieni 
kunta, jolla on omat ongelmansa.

EHKÄ on niin, että Evijärven tapaisella pienellä kunnalla on omat ongelmansa koulujen kanssa.

Kuntien osalta on väestöennuste kunnittain ja maakunnittain vuoteen 2040 saakka. Evijärven osalta 
voi todeta, että ennusteen mukaan väkiluku voi laskea.

Evijärvenkin tiedot löytyvät seuraavasta: 
Väestöennuste kunnittain ja maakunnittain vuoteen 2040 - muuttoliikkeen sisältävä laskelma

Eli tietystikin Evijärvellä on omat ongelmansa väestön vähenemisen vuoksi.

Toisaalta voisi ajatella myönteisesti.

Mahdollisesti pientien kuntien osalta voisi eri toimijoiden uutta työnjakoa kokeilla ensimmäisiksi 
pienemmissä kunnissa.

Erilaisia yhteiskunnallisia kokeiluja voisi kehitellä eri toimijoiden kanssa.

Mahdollisesti eri toimijoiden välistä työnjakoa voisi kehittää nykyistä tehokkaammaksi.

1053.2. Uudelleenarviointia / 8.5.2018

Taitaa olla luonnonlaki, että jokainen uusi hallitus aloittaa jonkinlaisen SOTE-asioiden uudistuksen 
ilman edellisen uudistuksen pitkäaikaista seurantaa.

Väittämä: Erilaisten SOTE-asioiden (ja muutkin asiat) uudistus aina uuden 
hallituksen aloittaessa taitaa olla luonnonlaki – siis ilman pitkäaikaista seurantaa.
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1054. Sopimuksen tekeminen ja sopimuksen 
purkaminen

1054.1. Merkintä 854: IRAN / Sopimus / laaja linkkikokoelma

17. heinäkuuta 2015 
854: IRAN / Sopimus / laaja linkkikokoelma

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_854

Merkinnässä 554 (26. tammikuuta 2012) on seuraava otsikko:

554: IRAN-kysymys keskiössä / mm. Ron Paul / XIX 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_554

Olen yrittänyt seurata IRANin tilannetta eri asiayhteyksissä. Kuten otsikko oli: "IRAN-kysymys 
keskiössä".

14. heinäkuuta 2015 jää varmaankin historiaan merkkipaaluna.

Tunnetusti IRANin kanssa käydyt neuvottelut ovat olleet vuosikausia käynnissä.

Keräsin seuraavaan ZIP-tiedostoon tehdyn sopimuksen PDF-tiedostot:
IRAN_documents_for_14_July_2015_nuclear_deal.zip.

Tämän jälkeen olen kerännyt yhteen melkoisen ison joukon linkkejä, jotka koskevat tehtyä 
sopimusta (14. heinäkuuta 2015):

IRAN_Link_list_nuclear_deal_14_July_2015_V1.pdf.

Linkkejä on yli 30 sivua - eli lukemista riittää kaikille.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Edellisen linkkilistan (PDF-tiedosto) perusteella voi todeta, että sopimuksen ajaminen oikeaksi 
toiminnaksi vaatii vielä jonkin verran hallintoa ja virallisia päätöksiä.

Esimerkiksi YK:n turvallisuusneuvoston päätöslauselmat on vielä tekemättä - yhden uutisen 
mukaan tehty sopimus olisi liitteenä uuteen päätöslauselmaan. Tämä jää nähtäväksi.

IRAN-seuranta tulee tällä perusteella jatkumaan ainakin jonkin aikaa.
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1054.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että nykyisin virassa oleva Yhdysvaltojen presidentti Donald Trump ei
jatkanut Yhdysvaltojen osallistumista (tehty päätös 8.5.2018) tehtyyn sopimukseen (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA, allekirjoitettuna 14.7.2015).

Oman arvion mukaan tehty sopimus (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA, allekirjoitettuna
14.7.2015) vaati aikanaan laajan poliittisen työn ja laajan teknisten asiantuntijoiden työn, jotta 
sopimus voitiin allekirjoittaa asianmukaisesti.

9.5.2018 tilanteessa Kansainvälisen atomienergiajärjestön pääsihteeri Yukiya Amano totesi, että Iran
on noudattanut tehtyä sopimusta (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA, allekirjoitettuna 
14.7.2015).

Tässä kohtaa ei ole oikein lisättävää.

Kysymys: Miksi Donald Trump ei jatkanut Yhdysvaltojen osallistumista tehtyyn 
sopimukseen (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA, allekirjoitettuna 
14.7.2015)?

Oman arvion mukaan julkisuuteen tulee vähitellen tarkempaa tietoa tehtyjen päätösten perusteluista.

Kysymys: Mitä ovat oikeat perustelut sopimuksesta irtautumiselle (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA, allekirjoitettuna 14.7.2015)?

Julkisuudessa voidaan väittää kaikenlaista, mutta oikeat perustelut tulevat esiin vähitellen.

Kysymys: Mitä ovat oikeiden perusteluiden ja oikean totuuden väliset epävastaavuudet
tässä yhteydessä?

Oman arvion mukaan kaikki meistä eivät ole lukeneet koko asiakirjamassaa perustuen tehtyyn 
sopimukseen (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA, allekirjoitettuna 14.7.2015). Eli 
tietystikin tehdystä sopimuksesta voi sanoa lähes mitä tahansa, koska kaikki meistä eivät ole 
lukeneet tarkasti kaikkia yksityiskohtia sopimuksesta.

Kysymys: Mikä on tässä asiassa mielikuvaprosessia ja asiaprosessia?

Tämän jälkeen herää tietysti kysymys Yhdistyneiden kansakuntien turvallisuusneuvoston pysyvien 
jäsenmaiden kannoista. Hyväksyvätkö muut Yhdistyneiden kansakuntien turvallisuusneuvoston 
pysyvät jäsenmaat ajatuksen sopimuksen uudelleenneuvottelusta?

Kysymys: Mitä tarkoittaisi [uusi] ja paremmin neuvoteltu sopimus, vrt. Yhdysvaltojen 
irtautuminen?

1054.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Jatkossa on tietysti tärkeää seurata Iranin toimintaa tässä asiassa, koska se voi liittyä Lähi-idän 
vaikeaan tilanteeseen eri tavoin. Tosin Iranissa ei ole käynnissä sotaa tai sisällissotaa.

12651

12652
12653
12654
12655
12656
12657
12658
12659
12660
12661
12662
12663
12664
12665
12666
12667
12668
12669
12670
12671
12672
12673
12674
12675
12676
12677
12678
12679
12680
12681
12682
12683
12684
12685
12686
12687
12688
12689
12690
12691
12692
12693
12694

12695

12696
12697
12698



294 / 728

1055. Kerättyjä linkkejä

1055.1. Merkintä 855: IRAN / Deal / Large collection of links

17 July 2015 
855: IRAN / Deal / Large collection of links

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_855

I have previously mentioned that I have been following the situation with IRAN.

On 14 July 2015 the deal was decided.

I collected the official documents related to this deal to the following ZIP file.
IRAN_documents_for_14_July_2015_nuclear_deal.zip.

Then I have collected several links to a single PDF document. These links are collected after the 
published documents.

These links are on the following PDF document. 
IRAN_Link_list_nuclear_deal_14_July_2015_V1.pdf.

The are over 30 pages of different links related to the deal (after 14 July 2015).

It can be said that there will be a lot of new issues after this deal (after 14 July 2015).

Therefor I will follow the IRAN issue.

For example resolution(s) of the United Nations security council are not yet published. We have to 
wait for some for the publication of new resolution(s).

1055.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2018

Sittemmin en kerännyt lisää linkkejä koskien tehtyä sopimusta (Joint Comprehensive Plan of 
Action, JCPOA, allekirjoitettuna 14.7.2015).

1055.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Flynt Leverett ja Hillary Mann Leverett on tullut vastaan muutamassa haastattelussa. He esittävät 
erilaista Iran-politiikkaa verrattuna kovan Iran-politiikan edustajiin. Kyllä Yhdysvalloissa on 
ihmisiä, jotka kannattavat avoimien suhteiden palauttamista Iranin ja Yhdysvaltojen välillä.
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1056. Asiaprosessia ja mielikuvaprosessia lisää

1056.1. Merkintä 856: Mielipidettä / IRAN / UNSC / S/RES/2231 
(2015)

22. heinäkuuta 2015 
856: Mielipidettä / IRAN / UNSC / S/RES/2231 (2015)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_856

JAA-a. Mitä voisi sanoa edellisten linkkien perusteella?

YK:n turvallisuusneuvoston päätöslauselma (S/RES/2231 (2015) on ladattavissa seuraavassa 
tiedostosta: RES/2231 (2015).

Edellisissä linkissä oli päivitetyn PDF-tiedoston julkaisua: PDF-tiedosto tässä linkissä.

OMA mielipide asiasta?

Itse olen ollut kannattaja erilaisille (esim. IRAN) toimintalinjoille, jotka lisäävät rauhaa eri puolilla 
maailmaa.

OMA huomio on, että IRAN on yksi Lähi-idän vakaimmista maista,

IRAN ei ole sodassa minkään muun maan kanssa - tuki erilaisille aseellisille ryhmille on tietysti 
oman selvityksen aihe.

Lähi-idän erilaisia ongelmia riittää vaivaksi asti, ja eri maissa on kaikenlaista kuohuntaa eri tavoin.

Moni politiikan toimija/seuraaja kannattaa vielä kovempaa IRAN-linjaa verrattuna nykyiseen 
tilanteeseen.

Jotkut politiikan toimijat/seuraajat (ehkä) kannattavat edelleenkin sotilaallista iskua IRANin 
ydinvoimaa kehittäviin laitoksiin.

Laajassa linkkilistassa (kts. PDF-tiedosto aikaisemmin) on juttua Yhdysvaltojen aseman 
muuttuminen kaikenlaisten konfliktien kanssa.

Jotkut politiikan toimijat/seuraajat (riippuu vähän ryhmästä) Yhdysvalloissa eivät pidä maailman 
muuttumisesta; erityisesti erilaiset monenkeskiset järjestelmät (kuten YK) ovat joidenkin politiikan 
toimijoiden/seuraajien mielestä tarpeettomia.

American exceptionalism? Tämä on edelleen eri yhteyksissä esitetty Yhdysvaltojen asemasta 
maailmassa.

12743

12744

12745

12746

12747

12748
12749
12750
12751
12752
12753
12754
12755
12756
12757
12758
12759
12760
12761
12762
12763
12764
12765
12766
12767
12768
12769
12770
12771
12772
12773
12774
12775
12776
12777
12778
12779
12780
12781
12782
12783
12784
12785
12786
12787
12788
12789

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_856


296 / 728

KERRATEN sama asia: Näin ulkopuolelta osallistuminen heidän (Yhdysvallat) keskusteluun 
koskien amerikkalaista erityislaatuisuutta on tietysti ongelmallista.

Tuon johtopäätöksen olen tehnyt eri vaiheissa - heidän (Yhdysvallat) pitää käydä oma sisäinen 
keskustelu koskien amerikkalaista erityislaatuisuutta

IRAN -> S/RES/2231 (2015).

Seurasin YK:n WebTV-virityksen kautta 20. heinäkuuta 2015 YK:n turvallisuusneuvoston 
kokouksen 7488 (päivänä 20. heinäkuuta 2015)

Seurasin suurimman osan, mutta välillä jouduin vastaamaan puhelimeen, joten en nähnyt suoraa 
lähetystä kokonaisuudessaan.

Sekä IRANissa ja Yhdysvalloissa on vastustusta (14.7.2105) tehtyyn sopimukseen - näitä voi katsoa
linkkilistassa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Uutta?

Vähän riippuen lähteestä sivujen määrä on erilainen. S/RES/2231 (2015) on yhteensä 104 sivua.

ELI nyt täytyisi itsekin käydä tehty sopimus tarkasti läpi.

Tämän jälkeen voisi kartoittaa kannatusta eri aiheille. Linkeissä onkin mainintoja erilaisista 
päivämääristä, johon mennessä erilaiset poliittiset toimijat tekevät omat arvionsa koskien tehtyä 
sopimusta.

1056.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2018

Itse olen selannut tehdyn sopimuksen (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA, 
allekirjoitettuna 14.7.2015) asiakirjoja asianmukaisesti. En ole kuitenkaan lukenut koko 
asiakirjamassaa sopimukseen liittyen. Lyhyesti ottaen erilaisia yksityiskohtia on paljon.

Kysymys: Ketkä meistä oikeasti lukevat tehdyn sopimuksen koko asiakirjamassan?

Veikkaus: monet meistä eivät ole perehtyneet tehdyn sopimuksen erilaisiin yksityiskohtiin.

Väittämä: Tässäkin asiassa on käynnissä erilaisia mielikuvaprosesseja sekä 
asiaprosesseja, joiden välillä on paljon epävastaavuuksia.
Väittämä: Monesti erilaiset mielikuvat voivat olla hyvin vahvoja.
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1057. Sota vai rauha tavoitteena?

1057.1. Merkintä 857: Iran / Deal / What? / Why? / Ron & Rand 
Paul / LXV

20. heinäkuuta 2015 
857: Iran / Deal / What? / Why? / Ron & Rand Paul / LXV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_857

Edellisessä merkinnässä (856) on ollut erilaisia yleisiä linkkejä koskin 14. heinäkuuta 2015 tehtyä 
sopimusta.

Tässä kohtaa voi todeta Ron Paulin ja Rand Paulin kannanottoja.

Ron Paul on todennut IRAN-sopimuksesta monia myönteisiä piirteitä.

Rand Paul käsittääkseni arvostelee IRAN-sopimusta, koska sopimuksen aikataulutukset ovat väärin 
asetettuja. Näin ymmärsin yhdestä videosta, mutta voin olla väärässä.

Vastuulauseke: Rand Paulin IRAN-kantaa pitää tietysti tarkastella oikeassa asiayhteydessä.

Oma käsitys on, että monet politiikan toimijat haluaisivat purkaa IRAN-pakotteita pidemmällä 
aikavälillä, jolloin erilaiset pakotteiden purkamiset olisivat vaiheittaisia.

SELVÄÄ on, että Ron Paun ja Rand Paul eivät ole toistensa kopioita, joten heidän välillään on 
tietysti erilaisia kannanottoja.

Ron Paul on monessa yhteydessä todennut, että hän ei ota kantaa Rand Paulin kannanottoihin.

Ron Paul kannattaa varovaisempaa ulkopolitiikkaa, jolloin sota ei ole ensisijainen valittava 
toimintalinja.

Mielenkiintoisella tavalla yhdessä videossa Ron Paul haastattele Rutherford-instituutin edustajaa. 
Rutherford voi edistää joiltain osin Ron Paulin kannattamia toimintalinjoja.

Selvää on, että Rutherford yhteisönä on yksi monenlaisesta ajatushautomoista, joita on 
Yhdysvalloissa hyvin paljon.

Pikavilkaisu eri aiheisiin (Rutherford) osoittaa heidän olevan kiinnostuneita erityisesti yksilön 
vapauksista ja ihmisoikeuksista.

Ron Paulilla on laajempi asialista, jota hän edistää omalla tavallaan; yksilön vapaudet ja 
ihmisoikeus on yksi osa Ron Paulin asialistaa.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yhdysvallat kansakuntana valmistautuu eri tavoin vuoden 2016 presidentinvaaleihin.

Koska kansalaisia on monta kertaa enemmän kuin esimerkiksi Suomessa, niin erilaisten ehdokas-
ehdokkaiden kampanjat pitää aloittaa noin pari vuotta ennemmin.

Rand Paul on yksi republikaanien ehdokas-ehdokas.

Katsoin hieman Wikipedia-artikkelia koskien 2016 presidentinvaaleja - siis republikaanien osalta.

Republikaanien ehdokas-ehdokkaita on melkoinen joukko tässä vaiheessa.

Voisi sanoa, että republikaanien kampanjointi on tässä vaiheessa hyvin moninainen, koska vielä ei 
ole käyty virallisen ehdokkaan lopullista valintaa (Republican Party presidential primaries, 2016).

Esimerkiksi erilaisten IRAN-asioiden kannatukset ja vastustukset pitää käydä läpi tarkemmalla 
seurannalla.

14. heinäkuuta 2015 tehty sopimus on vain yksi IRAN-asia, ja jäljelle jää vielä monta 
kiistakysymystä IRANiin liittyen.

1057.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2018

Lyhyesti todeten Ron Paul on kannattanut monessa yhteydessä varovaisempaa ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa. 

Nonintervention? Eli tämä tarkoittaisi vähäisempää puuttumista erilaisten maiden sisäisiin asioihin.
Isolationist? Tämä tarkoittaisi irtautumista erilaisista ulkopuolisista sitoumuksista.

Eri yhteyksissä Ron Paul on kannattanut vähäisempää sekaantumista (nonintervention) eri maiden 
asioihin, vaikka samaan aikaan hän kannattaa vapaata kauppaa erilaisten maiden välillä. Perusajatus
taitaa olla, että vapaaehtoista yhteistyötä tekevät maat kunnioittavat toistensa asioita ilman 
(voimakasta) sekaantumista sisäisiin asioihin.

Kirjoitushetkellä on tiedossa mm. seuraavat konfliktimaat: Afganistan, Irak, Jemen, Libya, Syyria. 
Lyhyesti ottaen erilaiset maat ovat sekaantuneet näiden maiden konflikteihin eri tavoilla.

Kysymys: Kuinka moneen (uuteen?) sotaan erilaiset maat haluavat vielä sitoutua?
Kysymys: Kuinka moneen (uuteen?) sotaan Yhdysvallat voi vielä sitoutua?

Lyhyesti todeten Iran on tällä hetkellä maa, jossa ei ole käynnissä sisällissotaa. Toisaalta Irania 
syytetään erilaisista aiheista kuten terrorismin tukemisesta ja ydinaseen valmistelusta.

Kysymys: Mitä olisivat rauhanomaiset keinot ratkaista Iraniin liittyviä ongelmia?
Kysymys: Mitä olisivat perusteet aseelliselle hyökkäykselle Irania vastaan?
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1058. Irtautuminen eri tekniikoista

1058.1. Merkintä 858: Selainvertailu / mm. Vivaldi / Muutos? / 
OSA 24

23. heinäkuuta 2015 
858: Selainvertailu / mm. Vivaldi / Muutos? / OSA 24

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_858

Ohessa on linkkejä liittyen erilaisten selainten vertailuun.

Tässä kohtaa voi todeta, että olen hieman kokeillut (1.0.231.3) Vivaldi-selainta - en kuitenkaan 
määrätietoisesti ja järjestelmällisesti.

Ensimmäinen kuva koskee Vivaldi-selaimen latausta: Kuva latauksesta tässä linkissä.

Kuten kuvasta näkyy, niin latausikkunaa ei ole Vivaldi-selaimessa. Eli lataukset ovat vasemmalla 
yhden sivupalkin osana - ne eivät siis erillisenä välilehtenä kuten Opera-selaimessa.

Opera-selaimeen tottuneelle tällainen muutos vaatii melkoisen paljon poisoppimista.

Edelleen voi todeta, että Opera 30 (tarkasti ottaen 30.0.1835.55453) toteuttaa edelleenkin erillisen 
välilehden latauksille.

ELI tuossa kohtaa on vähemmän poisoppimista kuin Vivaldi-selaimessa.

Opera 30 (tarkasti ottaen 30.0.1835.55453) siis mahdollistaa latausikkunan kiinnittämisen kuten 
aikaisemmissa Opera-selainten versiossa: Kuva välilehden kiinnittämisestä tässä linkissä.

TUOMIO 1: Opera 30 hoitaa tuon asian paremmin kuin Vivaldi - eli latausikkunan kiinnittämisen.

Tähän kohtaa voi linkittää Opera 30 -selaimen (tarkasti ottaen 30.0.1835.55453) PDF-tiedostojen 
käsittelyn. Kuva PDF-tiedoston käsittelystä - Opera 30.

Kuten kuvasta näkyy, niin lataaminen tietokoneen omaan hakemistoon vaatii vielä erikseen 
latauksen (download)

Tähän kohtaa voi linkittää Vivaldi -selaimen (tarkasti ottaen 1.0.231.3) PDF-tiedostojen käsittelyn.
Kuva PDF-tiedoston käsittelystä - Vivaldi.

TUOMIO 2: Opera 30 -selain (tarkasti ottaen 30.0.1835.55453) toteuttaa tämän väärin verrattuna 
Opera 12.17 -selaimeen.
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TUOMIO 3: Vivaldi -selain (tarkasti ottaen 1.0.231.3) toteuttaa tämän väärin verrattuna Opera 
12.17 -selaimeen.

Saman aikaan toisaalla:

* Microsoft on hylkäämässä Silverlight- ja ActiveX-ratkaisut.
* Microsoft Edge tulee Windows 10 -käyttöjärjestelmän mukana.
* Internet Explorer -selaimeen kohdistuu hyökkäyksiä.
* JAVA selainkäytössä?
* Chrome-selain saa jatkuvasti uusia päivityksiä.
* FLASH ja irtautuminen FLASH-tekniikoista?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Ilmeisesti on niin, että Microsoft joutuu ylläpitämään Internet Explorer -selainta vielä jonkin aikaa.

Oma arvio on, että irtautuminen Silverlight- ja ActiveX-ratkaisuista riippuu monesta eri tekijästä.

Käytännössä irtautuminen Silverlight- ja ActiveX-ratkaisuista vaatii paljon työtä eri sidosryhmille, 
ja irtautuminen voi kestää pitkään riippuen tapauksesta.

FLASH - löytyisikö tälle oikeasti muita vaihtoehtoja? Tätä en osaa vielä ennakoida.

Selvää on, että FLASH-ratkaisuihin kohdistetaan jatkuvasti erilaisia hyökkäyksiä.

OMA ehdotus FLASH-ratkaisujen korvaamisesta on selvä: pitäisi käyttää jotain avoimen 
lähdekoodin ratkaisua, jolloin yksi yritys ei määrää kaikkea.

Tunnetusti FLASH on Adoben kehittämä ratkaisu, joka on siis yhden yrityksen määräämää käyttöä.

Selainten irtautuminen erilaisista yhden yrityksen määräämistä ratkaisuista on tietysti pitkän ajan 
tavoite, koska eri osien standardointi etenee omalla tahdillaan.

1058.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2018

Itse olen kannattanut avoimia ratkaisuja seuraavilla edellytyksillä:

• avoimen ratkaisun turvana pitäisi olla voittoa tuottamaton yhteisö (monesti säätiö)
• eri sidosryhmät voisivat osallistua voittoa tuottamattoman yhteisön toimintaan
• tehdyt ratkaisut (esim. standardit ja ohjelmistot) olisi hyvä olla avoimia ratkaisuja.

Esimerkiksi Flash- ja ActiveX-ratkaisut eivät ole avoimia ratkaisuja.

Väittämä: Kaikessa tietotekniikassa olisi hyvä käyttää mahdollisimma avoimia 
ratkaisuja; esimerkiksi ohjelmat ja standardit.
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1059. Keskittymisestä katoavaa kansanperinnettä

1059.1. Merkintä 859: Edelleen / Keskittyminen / Moniajo (xxx)

24. heinäkuuta 2015 
859: Edelleen / Keskittyminen / Moniajo (xxx)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_859

Ohessa on linkkilista, jonka keskeisin yhdistävä tekijä on moniajon ja moniajon harha.

Lyhyesti voi todeta, että melkoinen osa meistä voi kärsiä väsymyksestä.

Unettomuus on näköjään kansantaloudellinen ongelma.

Samaan aikaan erilaiset älypuhelimet lisääntyvät ja muuttuvat myös laadullisesti.

Älypuhelimien ja tietokoneiden näytöt altistavat meidät koko ajan unettomuudelle.

Vaikuttaako älypuhelimien käyttö oppilaiden kykyyn seurata opetusta? Miten ja miksi - hyviä 
kysymyksiä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Toisaalta tosi-tv on lisääntynyt television ohjelmistoissa - näin todetaan yhdessä uutisessa.

Toisaalta nuoremmat sukupolvet eivät (ehkä) enää katso televisiota perinteisellä tavalla.

Jaa-A.

Ilmeisesti on niin, että kotona ja työpaikoilla pitäisi käydä kehityskeskusteluja älypuhelimien ja 
muiden laitteiden käytöstä. Johonkin pitäisi vetää rajaa erilaisten ruutujen kanssa vietetylle ajalle.

Keskittyminen? Onko keskittyminen katoavaa kansanperinnettä?

Joudummeko vielä joskus erikseen maksamaan keskittymistä vaativan työstä?

Unettomuus?

Uusi unettomuuden alaluokka: ruutujen tuijottamisen laadun ja määrän vuoksi seuraava 
unettomuus.

Tässä voi palauttaa mieliin mielipidekirjoituksen 35 (linkki ohessa).
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Esimerkinomaisesti voi todeta tarpeen kehittää erilaisia kokouskäytäntöjä, jotta kokoukset sujuisivat
tehokkaasti huolimatta älypuhelimien käytöstä.

UUTTA?

Ehkä joudumme vielä jonain päivänä viemään erilaisiin työehtosopimuksiin määräykset koskien 
tietotekniikan käyttöä.

Kuinka ja miten työnantajat voivat määritellä tietotekniikan käytön hyödyt ja haitat?

Oma veikkaus on, että osa työntekijöistä vastustaisi voimakkaasti erilaisia rajoituksia koskien 
tietotekniikan käyttöä.

Esimerkinomaisesti voisi yhteisön sähköpostipalvelin olla suljettuna muutaman tunnin päivässä, 
jotta kiusaus tarkistaa sähköposti usein on vähäisempi.

Vastaavalla tavalla voisi sosiaalisen median käyttöön voisi rajoitteita - pitäisikö pääsy sosiaalisen 
median palveluihin olla estettynä muutama tunti päivässä?

Edelleen voisi todeta esimerkkinä työpuhelimien jättämisen työpaikoille työpäivän päätteeksi. Eli 
työpuhelin ei kulkisi mukana vapaa-ajalla.

Osa meistä voisi tietysti vastustaa hyvin voimakkaasti näitä kolmea ehdotusta/esimerkkiä.

1059.2. Uudelleenarviointia / 15.5.2018

Olen eri yhteyksiin kirjoittanut, että käytännössä ihminen pystyy keskittymään kunnolla vain yhteen
asiaan kerrallaan. Eli moni meistä elää moniajon (multitasking) harhassa, jolloin eri henkilöt 
väittävät tekevänsä useampaa tehtävää yhtäaikaisesti. Lisäksi erilaisten tietoteknisen ratkaisujen 
laaja käyttö vaikuttaa siis unen määrään ja laatuun.

Väittämä: Moniajo (multitasking) on monesti harhaa.

Viitattu mielipidekirjoitus (35) löytyy seuraavasta osoitteesta

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

Merkinnässä pohdin ääneen erilaisia (tietoteknisiä) ratkaisuja, joiden avulla työntekijät voisivat 
keskittyä paremmin erilaisiin työtehtäviin. Varmaankin osasta erilaiset rajoitteet voivat herättää 
arvostelua, joten asian toteuttaminen on käytännössä vaikeaa, vaikka erilaiset sidosryhmät voivatkin
myöntää erilaisten ongelmien olemassaolon.

Kysymys: Millaisilla keinoilla turvattaisiin keskittynyt työ erilaisissa asiayhteyksissä?
Kysymys: Ketkä suostuisivat erilaisiin rajoitteisiin kuten sähköpostipalvelimen 
rajattuihin käyttöaikoihin?
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1060. Avoimien ratkaisujen mahdollisuuksista

1060.1. Merkintä 860: Tilannekatsaus: avoin ja suljettu

25. heinäkuuta 2015
860: Tilannekatsaus: avoin ja suljettu

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_860

Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen seuraavan mielipidekirjoituksen.

34 / Nokian vihollisen vihollinen 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_34

Nokia yritti avoimuuden strategiaa Symbian-käyttöjärjestelmän kanssa - eli Symbian Foundation 
yritti olla avoimuuden saareke.

Eri syiden jälkeen voi todeta, että Symbian on vähitellen häviämässä, koska sitä ei enää asenneta 
uusiin puhelimiin.

Tässä kohtaa voi kerrata perusasian: tietotekniikan uutisten seurannan tärkein aihe on avoimuuden 
pärjääminen erilaisissa tilanteissa.

Ohessa on muutama linkki koskien avoimuutta:

* tarkistuslista arvioimaan avoimuutta?
* O'Reilly palkitsi Marina Zhurakhinskayan avoimuuden palkinnolla.
* LINUX-osaajien koulutus.
* OpenStack-hankkeen jäsenien määrä ja laatu?
* Avoimen datan palkinto vuonna 2015.
* Kuinka pilata avoimen lähdekoodin hanke?
* Ranska julkaisi avoimien ohjelmistojen osto-ohjeita.
* Ranskan avoimen hallinnon toimintasuunnitelma.
* Avointen laitteistojen esiinmarssi?
* Autojen avoimet standardit?
* SourceForge menettää käyttäjiä?
* Pilvi ja avoin lähdekoodi?

Ohessa on muutama linkki koskien suljettuutta:

* Microsoftin pärjääminen kilpailussa?
* Miten Suomen kaupungit pääsisivät irti [IT-riippuvuuksista]?
* Vakoilu suljetuissa laitteissa?
* Tietoturva-aukon löytämisestä palkkio vai haaste oikeuteen?
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* Vitja-hankkeen ongelmat.
* Kaupungeissa satoja tietojärjestelmiä.
* Apple ostaa toisen yhtiön?
* Roskapostissa tulevat vaaralliset liitetiedostot.
* Älylaitteisiin kohdistetaan hyökkäyksiä.
* Amazon ja Euroopan Komission tekemä tutkinta.
* Qualcomm ja Euroopan Komission tekemä tutkinta

Lopuksi muutama linkki muihin aiheisiin:

* Tietotekniikan vaikutus koululaisiin?
* Tietotekniikan vaikutus vanhempiin?
* Työaikojen vapauttaminen ohjelmistoyrityksissä?

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin Kirjoitelmia IV -teoksen:

Rannila, J. S. (2015). Kirjoitelmia IV: lisää henkilökohtaisia mielipiteitä (2007-2015) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Julkaisu löytyy seuraavalta www-sivulta: http://jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luvussa 162 on pitkä katsaus tietohallintostrategiaan

Ehdotan seuraavaa mallia: 
AVOIN -> säätäminen -> SULJETTU -> säätäminen -> ITSE (avoin/suljettu).

Markkinoilla ei aina ole oikeasti avoimia ratkaisuja kaikkiin mahdollisiin käyttötilanteisiin.

Suljettukin ratkaisu on arvioitava tarkasti.

Kovin päätös on tietysti täysin oman järjestelmä kehittämishanke, joka on tietysti perusteltava 
tarkasti.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A.

Oma ehdotus on, että erilaiset yhteisöt kävisivät läpi hyvin huolellisesti nykyisen tietotekniikan 
tilanteen.

Tämän jälkeen voisi tehdä päätökset valittavista avoimen lähdekoodin järjestelmistä.

Toisaalta voisi arvioida suljetun lähdekoodin järjestelmiä.

Tällöin voisi tehdä ratkaisut koskien tulevaisuutta:
* Avoimien järjestelmien hankinta.
* Aikataulu avoimien järjestelmän käyttöönotolle.
* Suljettujen järjestelmien hankinta.
* Aikataulu suljettujen järjestelmien alasajolle.
* Päätös suljettujen ratkaisujen pysyvälle käytölle.
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Katsaukset ja päätökset pitäisi tosiaan tehdä pitkällä aikavälillä.

EHDOTUS: ehkä pitäisi kehittää laajalla porukalla kunnollinen tarkastelukehikko tuohon lyhyen ja 
pitkän aikavälin tietotekniikan tarkastelulle.

Eli tässä tarkastelukehikossa voisi olla koko joukko kysymyksiä - kysymyksiä voi olla kymmeniä.

Yksittäisen järjestelmän arviointiin pitäisi tietysti olla oma kysymyslistansa.

JATKOSELVITYKSEEN: Onko tällainen tarkastelukehikko jo kehitetty?

Tarkastelukehikon löytymiseen minulla ei ole (vielä) vastausta - ehkä sellainen jo tosiaan on!!!

1060.2. Uudelleenarviointia / 15.5.2018

Itse olen monessa yhteydessä kannattanut avoimia tietoteknisiä ratkaisuja kuten avoimia ohjelmia ja
avoimia standardeja.

Varsinainen merkintä on kirjoitettu 25. heinäkuuta 2015, minkä jälkeen on tietotekniikassa 
tapahtunut kaikenlaista. Eri vaiheiden jälkeen Nokia luopui matkapuhelimien valmistamista. 
Toisaalta HMD Global 22 valmistaa nykyisin Nokian tavaramerkin alaisuudessa erilaisia puhelimia.

Kysymys: Mitkä avoimet tietotekniset ratkaisut tulevat pärjäämään jatkossa?
Kysymys: Mitkä suljetut tietotekniset ratkaisut tulevat pärjäämään jatkossa?

Varmaankin jokaisella tietotekniikan lohkolla on käynnissä ankara kilpailu avoimien ja suljettujen 
ratkaisujen välillä.

Kysymys: Millaiset sidosryhmät tulevat jatkossa kehittämään erilaisia avoimia 
tietoteknisiä ratkaisuja?

Aina välillä jokin avoin ratkaisu voi voittaa kilpailun.

Väittämä: Erilaiset avoimet ratkaisut vaatisivat hyvin vahvoja tavaramerkkejä ja 
hyvin vahvoja standardeja.
Väittämä: Joillain avoimilla ratkaisuilla voi jo olla vahvoja tavaramerkkejä ja hyvin 
vahvoja standardeja, mutta tämä ei ole pääsääntö.

1060.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Myöhemmin perustin LINUX-käyttöjärjestelmän kokeiluun liittyvän oman 23 sivuston. Olen 
kokeillut LINUX-käyttöjärjestelmää eri vaiheissa. LINUX-käyttöjärjestelmän yleistyminen vaatisi 
hyvin vahvoja tavaramerkkejä ja hyvin vahvoja standardeja. Ehkä joskus.

22 http://www.hmdglobal.com  , HMD Global
23 http://www.jukkarannila.fi/LINUX/  , LINUX / Jukka S. Rannila 
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1061. Totuuden tavoittelua

1061.1. Merkintä 861: Tiede? / Totuus? / Neuvoja? / Ketä 
uskoisi?

26. heinäkuuta 2015 
61: Tiede? / Totuus? / Neuvoja? / Ketä uskoisi?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_861

Ohessa on taas linkkilista, ja lyhennelmä voisi olla seuraava:

* Mikä taloustieteellinen totuus?
* 4 miljoonaa artikkelia lisää Scopus-tietokantaan
* Psykologit auttaneet vankien kidutusta?
* Jatkuvan läsnäolon aiheuttamat ongelmat?
* Virusten vaikutus nuoruusiän diabeteksen puhkeamiseen?
* Bakteerit energian tuottamiseksi?
* Bensiiniin lisättävät aineet?
* Kahvin juomisen oikeat hetket?
* Yliopisto-opettajien maailmankuvat?
* Yhteiskuntapolitiikka sitoutumattomien sanomalehtien pääkirjoituksissa?

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin seuraavat www-sivut 
* Cochrane Collaboration 
* Cochrane Library

Eli Cochrane on tutkijoiden yhteenliittymä, joka ylläpitää ja kehittää asiaankuuluvaa tietokantaa.

Lyhyesti voi todeta, että tieteellisten artikkelien määrä kasvaa koko ajan.

Tämän vuoksi systemaattisia kirjallisuuskatsauksia tarvitaan kokoamaan jotain aikaisempaa 
tutkimusta yhteen.

Yleisesti ottaen voi todeta, että erilaiset tiedostusvälineiden viritykset julkaisevat aina välillä jotain 
tieteelliseen tutkimukseen perustuvia juttuja.

Suurin ongelma on, että hyvin usein julkaistun uutisen oheen ei ole laitettu asianmukaista viitettä 
tutkimusartikkeleihin.

Tieteen etiikka on tietysti hyvin vaikea kysymys, ja esimerkinomaisesti psykologien työllistäminen 
kuulustelumenetelmien kehittäjänä on tietysti hyvinkin eettinen kysymys.

13262

13263

13264

13265

13266

13267
13268
13269
13270
13271
13272
13273
13274
13275
13276
13277
13278
13279
13280
13281
13282
13283
13284
13285
13286
13287
13288
13289
13290
13291
13292
13293
13294
13295
13296
13297
13298
13299
13300
13301
13302
13303
13304
13305
13306
13307

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_861


307 / 728

Eli tutkijoilla on erilaisia maailmankuvia, ja omista maailmankuvista olisi hyvä olla hyvinkin 
tietoinen tutkimusta tehtäessä.

Lyhyesti sanoen ovat monet uudet/vanhatkin tekniikat ajaneet meidät monenlaisiin ongelmiin.

Tämä on toistoa aikaisemmasta: tarvitsemme lisää teknistä tutkimusta, jotta voimme ratkaista 
tekniikan aiheuttamiin ongelmiin.

Lopuksi voi mainita television ja muun median koukuttavan vaikutuksen - YLE:n lähettämä 
dokumentti.

Tosiasia: osa mediaoperaatioista voi olla hyvinkin koukuttavia.

KYSYMYS: Mitä tieteen pitäisi tutkia näiden koukuttavien mediaoperaatioiden takia?

Toinen dokumentti käsitteli taloustieteilijöiden esittämien mallien epäonnistumisia.

Taloustieteessäkin on ollut erilaisia muotihullutuksia (fad).

Starbuck, W. H. (2009). The constant causes of never-ending faddishness in the behavioral 
and social sciences. Scandinavian Journal of Management, 25(1), 108-116. doi: 
10.1016/j.scaman.2008.11.005

Starbuck (2009) esittelee erilaisiin muotihullutuksiin muutamalla tieteenalalla.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen Eduskunnan tulevaisuusvaliokunnan julkaisun (Eduskunnan 
tulevaisuusvaliokunnan julkaisu 6/2013), jonka PDF-tiedosto tässä linkissä.

Linturi, R., Kuusi, O., & Ahlqvist, T. (2013). Suomen sata uutta mahdollisuutta: radikaalit 
teknologiset ratkaisut. Helsinki: Eduskunta.

Lyhyesti: Sata erilaista tekniikkaa on arvioitu päätöksenteon kannalta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

MITÄ tieteen pitäisi tutkia?

Tutkijoiden maailmankuvat vaikuttavat valittaviin tutkimusaiheisiin.

MITEN tieteen pitäisi tutkia?

JOS tutkimuskysymys (MIKSI) on selvä, niin periaatteessa tutkimuksen (MITEN) voisi toteuttaa 
arvovapaasti tutkimusmenetelmillä.

Rigour ja relevance? Perusteellisuus ja merkitsevyys?

Tiede politiikan apuna? Kuka nämä neuvot antaisi? Miten nämä neuvot pitäisi antaa?
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Periaatteessa voisivat politiikan toimijat tilata tutkimusyhteisöiltä perusteltuja katsauksia johonkin 
aihepiiriin.

Tietysti meillä on koko joukko ajatushautomoita.

Yhdestä tilaisuudesta [on] jäänyt kouraan yhden suomalaisen ajatushautomon julkaisu, ja siinä oli 
lähdeluettelossa tieteellisiä artikkeleita.

Ehkä politiikan toimijat voisivat julkaista näitä ongelma-asioita, ja yksi osa voisi olla yleisen 
kansalaispalautteen lisäksi tieteellisten tutkimusten mahdollisuudet.

Tietysti kaikkien mahdollisten suomalaisten tieteenharrastajien luettelointi on/olisi kova ponnistus.

EHKÄ jossain vaiheessa suomalaisten tieteenharrastajien luettelointi aloitetaan, mutta tämän 
toteutumista ei voi tässä vaiheessa ennustaa.

1061.2. Uudelleenarviointia / 15.5.2018

Myös tiede on ihmisen toimintaa, jolloin myös tieteen piirissä on monenlaisia tapahtumia eri 
suuntiin. Itse muistan yhden tieteentekijän haastattelun, jossa hän totesi tutkimuskysymyksen 
asettamisen olevan tärkein tehtävä, koska itse tutkimus voidaan sitten viedä läpi eri vaiheissa.

Eri yhteyksiin olen esittänyt seuraavan kuvan.

NÄKÖKULMA AINEISTO

MENETELMÄ

 KYSYMYS ja RAJAUS

Eli kaiken keskellä on tietysti hyvin rajattu tutkimuskysymys.

Kysymys: Millaisiin arvostuksiin perustuvat erilaiset tutkimuskysymykset?
Kysymys: Kirjataanko erilaisten tutkimuskysymysten arvopohjat asiamukaisesti?

Tässä kohtaa voidaan todeta esimerkkinä 24 Ekonomistikone, jossa erilaiset taloustieteen oppineet 
esittävät erilaisia arvioita. Itse olen todennut, että taloustieteen oppineet jakaantuvat erilaisiin 
koulukuntiin. Vastaavalla tavalla on muillakin tieteenaloilla omat koulukuntansa.

24 http://www.ekonomistikone.fi  , Ekonomistikone
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1062. Eri ongelmien ilmoittamisesta

1062.1. Merkintä 862: Muutama miljoona / Mikä kannattaa 
oikeasti?

27. heinäkuuta 2015
862: Muutama miljoona / Mikä kannattaa oikeasti?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_862

Ohessa on linkkilistaa jälleen kerran:

* Nettiäänestys jossain tulevaisuudessa?
* Nettiäänestys ensivaiheessa kunnallisiin kansanäänestyksiin?
* Nettiäänestyksellä on omat ongelmansa eri maissa.
* Rahan tienaaminen tietotekniikkarikoksilla?
* Rahan tienaaminen ilmoittamalla tietoturvaongelmista?
* Nokian karttojen kohtalo?
* Pelikonsolien myynti vapautettu Kiinassa.
* Innovaatioiden lisääminen uusissa tuotteissa?
* WTO:n sopimus tietotekniikan myyntirajoitusten poistamisesta.
* Qualcomm joutui Europan komission tutkimuksen alaiseksi.
* Pari yhteisöä kehittämään pilviratkaisuja.
* LinkedIn ärsytti käyttäjiä jonkin aikaa.

Nettiäänestyksen osalta voi viitata asianmukaiseen www-sivuun.

Sähköisen äänestyksen voimakas vastustaja 
http://jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Kyseisellä sivulla viimeisin toimenpide (25.8.2014) on ollut lausunnon antaminen 
nettiäänestyksestä asiaa selvittäneelle työryhmälle.

Lausunnossa pohdin työn jakamista kahteen osaan: kehittäjät ja testaajat.

Eli testaajien pitää tietysti saada lukea lähdekoodia, mutta he tekisivät erilaisia testejä eri vaiheissa.

Ilmeisesti on niin, että hankkeissa ei yleensä hankita kahta yhteisöä (siis testaajat ja kehittäjät) 
kehittämään järjestelmää.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

13389

13390

13391

13392

13393

13394
13395
13396
13397
13398
13399
13400
13401
13402
13403
13404
13405
13406
13407
13408
13409
13410
13411
13412
13413
13414
13415
13416
13417
13418
13419
13420
13421
13422
13423
13424
13425
13426
13427
13428
13429
13430
13431
13432
13433
13434

http://jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_862


310 / 728

Linkkilistassa on juttua rahan tienaamisesta tietotekniikkarikoksilla [tai] ilmoittamalla 
tietoturvaongelmista.

OMA tuomio on ollut pitkään selvä: Tietotekniikkayritykset eivät maksa kunnon korvausta virheitä 
löytäneille henkilöille.

Jonkun virheen rikollinen hyödyntäminen voi tarkoittaa erilaisia hyökkäyksiä erilaisiin 
järjestelmiin.

Eli tietystikin mahdollisessa suomalaisessa nettiäänestyksen järjestelmässä käytettäisiin laajaa 
joukkoa erilaisia (osa)ratkaisuja.

Suomalaisen nettiäänestyksen järjestelmän kehittäminen olisi jatkuvaa kilpajuoksua - eli erilaisten 
virheiden korjaamista pitäisi tehdä ennen kuin hyökkäykset järjestelmään alkaisivat.

CVE (Common Vulnerabilities and Exposures) on erilaisten ongelmien raportointin järjestelmä. 
Mielenkiintoista on, että numerointijärjestelmässä valmistaudutaan yli 99999 haavoittuvuuden 
vuodessa, eli > 99999 olisi yksi raja sitten.

CVE-ID Syntax Change
https://cve.mitre.org/cve/identifiers/syntaxchange.html

Selvää on, että erilaiset uudet järjestelmät tietysti käyttävät aikaisempia ratkaisuja.

Kysymys on selvä: Sallitaanko rehellinen rikastuminen ilmoittamalla erilaisia tietoturvaongelmia?

Rahaa tietotekniikan vuoksi liikkuu nykyisin tietysti miljardeja.

Muutama miljoona vuodessa erilaisten ongelmien raportoijille voisi olla pieni lasku, koska jokainen
tietoturvapäivitys ja tietoturvaongelma vaikuttaa tietysti laajaan joukkoon erilaisia yhteisöjä.

Esimerkinomaisesti (ns.) pilven kehittämisessä on nykyisin kiinni iso joukko yrityksiä, jolloin joku 
(ns.) pilven ratkaisu laitetaan käyttöön laajassa joukossa erilaisia yhteisöjä.

ELI erilaisten pilviratkaisujen [ongelmista] ilmoittaminen rehellisesti pitäisi tarkoittaa kunnon 
korvausta, joka voidaan kerätä jolloin tavalla yksittäistä pilviratkaisua käyttäviltä yhteisöiltä.

1062.2. Uudelleenarviointia / 15.5.2018

Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamisesta pitäisi saada kunnolliset 
korvaukset.
Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamiselle pitäisi olla vain yksi 
paikka ja vain yksi palvelu.

Olen edellä olevista väittämistä kirjoittanut erilaisissa asiayhteyksissä.

Väittämä: Suomeen ei todellakaan pidä kehittää nettiäänestyksen järjestelmää!
Väittämä: Sähköistä äänestystä kannattavat tietotekniikasta hyvin vähän ymmärtävät 
henkilöt, jolloin perustelut ovat enemmän tunneperusteluita.
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1063. Erilaisten aiheiden numeroinnista

1063.1. Merkintä 863: Teknoseurauksia? / Avoin? / Suljettu? / 
Ihmettelyä?

28. heinäkuuta 2015
863: Teknoseurauksia? / Avoin? / Suljettu? / Ihmettelyä?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_863

Ohessa on linkkilista mm. seuraavista aiheista:

* Avoimen lähkekoodin yhteisön perustamisen ohjeistusta?
* Google+ lopetetaan palveluna.
* Naisten määrä tietotekniikan opiskelijoista?
* Sotilaskäyttöön kehitettävät robotit?
* Sotilaskäyttöön tarkoitettujen robottien vastustus.
* Kyberrikollisilla on joukko erilaisia ohjelmia/yhteisöjä.
* Ouya-pelikonsolin tulevaisuus?
* Kalan syönnin määrä ja laatu?
* JAKK-poliisitutkinta valmistunut.
* Reserviläisten toimintaoikeudet?
* Väkeä on yliopistoissa liikaa?
* Asetus vesimittareista osin epäonnistunut seurauksiltaan?
* Kuka juo enemmän alkoholia?
* Viivakoodit ranteisiin sairaaloissa.
* Velvoitevarastoinnin tulevaisuus?
* WTO:n uusi sopimus informaatioteknologian tuotteille!
* Sanomalehdet luotettavampia kuin YLE?
* Antibioottien liikakäytön seuraukset?
* Mielenterveyden suhde pitkään työpäivään?

Varmaan jokaisen politiikkaa seuraavan henkilön pitäisi antaa asiaankuuluva lausunto koskien Olli 
Immosen Facebook-kirjoitusta.

Kyseinen Facebook-kirjoitus on seuraavalla sivulla: 

Olli Immonen: 24. heinäkuuta kello 14:06 
https://www.facebook.com/permalink.php?
story_fbid=1072540946089338&id=334608399882600

Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen seuraavan lausuntoni seuraavassa tiedostossa: 
PDF-tiedosto tässä linkissä.
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Pohdin tuossa lausunnossa jonkinlaista merkintäjärjestelmää erilaisille uutisille.

Edellä oleva Facebook-linkki sisältää tiedon viestin lähettäjästä ja hänen kirjoituksestaan. Lisäksi 
jokainen kommentti ja vastakommentti saavat omat tunnisteensa.

Tieteellisten artikkelien seurantaan meillä on DOI-järjestelmä: Digital Object Identifier (DOI).

Vähitellen tiedekustantajat ovat voineet lisätä DOI-numeroita tieteellisille artikkeleille, jolloin 
monelle tieteelliselle artikkelille on kansainvälisesti tunnustettu yksi merkintä.

Uutisten puolella tilanne ei ole näin selkeä, vaikka erilaiset mediaoperaatiot pitävät sisäisesti jotain 
numerointijärjestelmää käynnissä ja toimivana.

NOPEUS - tämä taitaa olla suurin ongelma tällä hetkellä.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että Olli Immosen Facebook-kirjoitus aiheutti melkoisen 
mediamyrskyn, ja kotimaiset uutisblogit ovat käyneet asiasta kuumana. En ole [koonnut] näitä 
mediamyrskyn kaikkia uutisia tähän.

Tarvitsemme joitain välineitä eri tekniikoiden nopeudelle, jotta ihmiset pysyisivät mukana tekniikan
kehityksessä.

Linkkilistassa on useampi linkki koskien tekniikan nopeutta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Avoimuus? Suljettu? Seuraukset? Miten hallita seuraukset?

Eri yhteisöt kehittävät uusia tekniikoita avoimella tavalla sekä suljetulla tavalla; lisäksi tietysti myös
erilaisina yhdistelminä.

Olen aikaisemmin monet kerrat kirjoittanut toimielimestä, joka käsittelisi yleisellä tasolla uuden 
tekniikan aiheuttamia uusia ongelmia ja erilaisia ratkaisuja näihin uusiin ongelmiin.

Tällainen toimielin voisi antaa suosituksia avoimuuden asteista erilaisille tekniikoille.

Esimerkinomaisesti voisivat Google ja Facebook antaa käyttäjälle kaiken hänestä kerätyn aineiston 
yhtenä kokonaisuutena. Heidän palvelunsa voisivat silti olla edelleenkin suljettuja - ei siinä mitään.

Vastaavalla tavalla etäluettavat mittarit ovat paljon (turhaan) mainostettua esineiden/asioiden 
internetiä (IoT: Internet of Things).

Esimerkinomaisesti voi todeta JAKK-tutkinnan päättymisen, jonka jälkeen esitutkinta-aineistoa on 
vaatimattomat (n.) 13 000 sivua.

Uudet tekniikat ovat mahdollistaneet valtavan joukon JAKK-tutkinnan asiakirjoja. Ennen vanhaan 
teksti tuotettiin hankalilla kirjoituskoneilla, mutta toisaalta jokainen teksti oli tarpeellinen. Nyt eri 
yhteisöissä on valtava paperin tulostamisen ja paperin pyörittämisen yhdistelmä käynnissä koko 
ajan.
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Linkkilistaa yhdistää eri tekniikoiden yhdistelmien aiheuttamat ongelmat.

NYT tekniikoita otetaan käyttöön ilman mitään pohtimista tekniikoiden yhdistelmien seurauksista.

Erilaisissa yhteisöissä pitäisi tehdä erittäin laaja kokonaisarvio erilaisten tekniikoiden yhdistelmien 
ongelmista omassa yhteisössä.

Yksi tulos voisi olla joissain yhteisöissä turhan ja/tai haitallisen tietotekniikan karsiminen 
järjestelmällisesti.

Ehkä pitäisi kehittää jokin avoin tarkistuslista yhteisöjen käyttöön, jolloin eri tekniikoiden 
yhdistelmiä voisi tarkastella kokonaisuutena.

ELI tätä tarkistuslistaa voisi kehittää julkisesti, mutta sitä voisi soveltaa hallitusti eri yhteisöjen 
omana (suljettuna) toimintana.

YKSI osa kokonaisarviota voisi tietysti olla sosiaalisen median vaikutus yksittäisessä yhteisössä.

1063.2. Uudelleenarviointia / 15.5.2018

Itse olen todennut erilaisiin yhteyksiin erilaisten tunnuksien (ID: identifier) jatkuvaa lisääntymistä. 
Esimerkiksi erilaiset sosiaalisen median ratkaisut käyttävät erilaisia tunnuksia ilman mitään 
ulkopuolista pakkoa.

Väittämä: Erilaisia tunnuksia (ID: identifier) tulee jatkossa lisää erilaisten uusien 
palveluiden kehittämisessä ja käyttöönotossa.
Väittämä: Jotkut uusista tunnisteista (ID: identifier) voivat olla suljetun tietotekniikan 
ratkaisuja.
Väittämä: Aina on mahdollista, että jotkut uusista tunnisteista (ID: identifier) voivat 
saada laajan markkinaosuuden.

Erilaiset kilpailuviranomaiset saattavat kiinnittää huomiota erilaisiin määräävän markkinaosuuden 
tunnisteisiin.

Merkinnän jälkeen (28. heinäkuuta 2015) ovat jotkut yhteisöt lähteneet kehittämään erilaisia 
ratkaisuja väärien uutisten leviämisen vuoksi. Itse olen eri yhteyksissä ehdottanut erilaisten 
tunnuksien kehittämistä erilaisille uutisille, jotta voidaan kohdistaa erilaisia tosiasioiden 
tarkastuksia tiettyyn uutiseen liittyen. Tieteellisillä artikkeleilla on nykyisin 25 DOI-tunnus, joka on 
jokaiselle artikkelille oma tunniste.

Väittämä: Erilaisille uutisille pitäisi kehittää omat tunnisteensa, jotta erilaisiin uutisiin 
voidaan kohdistaa erilaisia tosiasioiden tarkastuksia.

Perusongelmaksi erilaisille tosiasioiden tarkistamiselle on tietysti nopeus, jolloin varsinainen 
tosiasian tarkastus vaatii oman aikansa.

25 https://dx.doi.org  
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1064. Vahvojen tavaramerkkien ja standardien tarve

1064.1. Merkintä 864: Windows 10 / Odotus / PC->Mobile / H

29. heinäkuuta 2015
864: Windows 10 / Odotus / PC->Mobile / H

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_864

Tässä kohtaa voi viitata jälleen kerran StatCounter-sivustoon

StatCounter Global Stats 
http://gs.statcounter.com/

Ajoin Statcounter-tilastot alkaen 2018 heinäkuusta päätyen 2015 kesäkuuhun.

Tässä käyttöjärjestelmien tilastot perustuen nelijakoon:

Seitsemän suosituinta työpöytäkoneiden käyttöjärjestelmää: kts. kuvana.
Kahdeksan suosituinta mobiililaitteiden käyttöjärjestelmää: kts. kuvana.
Seitsemän suosituinta tablettilaitteiden käyttöjärjestelmää: kts. kuvana.
Seitsemän suosituinta konsolilaitteiden käyttöjärjestelmää: kts. kuvana.

Kuten kuvista näkyy, niin eniten markkinaosuuksien heilahteluita on ollut mobiililaitteiden 
käyttöjärjestelmissä.

Toisaalta työpöytäkoneiden osalta markkinaosuudet muuttuvat hitaammin. Windows 7 on noussut ja
Windows XP on laskenut koko ajan.

Toisaalta työpöytäkoneiden osalta Windows Vista ja Windows 8 ovat melkoisen pienillä 
markkinaosuuksilla.

Tämän jälkeen voidaan tehdä erilaisia päätelmiä perustuen oheiseen linkkilistaan:

* Windows 10 saanut aikaan turhaa melua ilman omaehtoista ajattelua (hype)?
* Myös LINUX kohdannut haavoittuvuuksia.
* Gnome - yksi yritys yritti omaksi tavaramerkiksi.
* Microsoft hylkäsi Lync-ohjelmiston.
* Ostetaankon Windows 7 -koneita tarpeeksi?
* Kiina siirtyy joiltain osin LINUX-käyttöön?
* LINUX ei ole levinnyt työpöytäkoneisiin laajalla markkinaosuudella.
* Siellä täällä Windows hylätty käyttöjärjestelmänä.
* LINUX-maailma pirstoutunut?
* Microsoft kohdannut talousvaikeuksia?
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* Mille tasolla PC-myynti nousee tai laskee?
* Ubuntu-jakelun kohtalo pitkällä aikavälillä?
* Debian-jakelu kehittyy edelleen.
* FLASH-ongelmia riittää.
* Tietokoneita myyntiin esiasennetulla Ubuntu-käyttöjärjestelmällä.
* Windows 10 ajaa päivitykset pakkosyöttönä?
* Yhden LINUX-järjestelmän kehitys lopetettu.
* Windows XP vielä käytössä jossakin.
* Windows XP on altis tietoturvan riskeille.
* Miksi kannattaa vielä odottaa Windows 10 -asennuksen kanssa?
* Microsoft ajanut todella laajoja päivityksiä Windows-käyttöjärjestelmiin.
* Pöytäkoneiden myynti Intiassa?
* Windows-päivityksissä vikaa heti päivityksien julkaisun jälkeen.
* [Skypen] kehitys jatkossa?

Mielenkiintoinen on huomio PC-myynnin laskusta joiltain osin. Alkaako PC:n tarina olla lopussa 
vai miten markkinat kehittyvät?

Tunnetulla tavalla Microsoft on enemmän ohjelmistoyritys, vaikka Microsoft kokeillut kaikenlaista 
muutakin.

Esimerkinomaisesti Lync-ohjelmiston hylkääminen kertoo, että aina ei onnistuta jonkin ohjelmiston
kanssa, jolloin on yksittäisen sovelluksen kehittäminen lakkautettava.

JOS PC-myynti alkaa laskea oikein kunnolla, niin sekä laitevalmistajat että Microsoft joutuvat 
miettimään monen asian uudelleen.

Eli tässä mielessä Microsoftin esittämä tarjous aikaisemman käyttöjärjestelmän perusteella on 
mielenkiintoinen kehityskulku.

JOS laitteita ei myydä entiseen tahtiin, niin Windows 10 -päivitys esimerkiksi yhden vuoden 
maksuttomuudella on yksi mahdollisuus.

Jaksavatko aikaisempien Windows-versioiden tietokoneet pyörittää Windows 10 -
käyttöjärjestelmää??

Ehkä ns. uusille markkinoille voitaisiin tarjota tietokoneita eri käyttöjärjestelmillä - ei siis Windows.

Ubuntu voisi tulevaisuudessa olla yksi mahdollisuus esiasennettavaksi käyttöjärjestelmäksi 
työpöytäkoneisiin.

Palvelimien puolella Red Hat on tietysti edustettu melkoisen hyvin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on juttua Windows 10 -käyttöjärjestelmän käyttöönotossa.

Pitäisikö Windows 10 -käyttöjärjestelmän käyttöönottoa nopeuttaa vai pitäisikö odottaa kaikessa 
rauhassa jonkin aikaa?
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Riippuen yhteisöstä voi käytössä olla jopa tuhansia perinteisempiä pöytätietokoneita. Varmaakin 
Windows 7 -käyttöjärjestelmän käyttöönotto tällaisessa yhteisössä on aiheuttanut todella paljon 
työtä monelle sidosryhmälle.

Windows 10 -käyttöjärjestelmän kokeilu ja testaaminen on tietysti aina mahdollista.

Itse suosittelisin odottamaan jotain laajaa peruspäivitystä kuten oli XP:n suhteen - näitä 
peruspäivityksiä oli kolme (Service Pack).

Toisaalta eri yhteisöissä voisi luonnollisesti kokeilla Ubuntu-käyttöjärjestelmää - eli laitteet 
voitaisiin ostaa jollain Ubuntu-sertifikaatilla.

Red Hat pitää yllä omaa sertifikaattijärjestelmää, eli esimerkiksi Red Hat Engineer -sertifikaatti on 
osoitus jonkintasoisesta Red Hat -osaamisesta.

Selvää on, että työpöytäkoneiden erilaisia toimintoja saadaan koko ajan lisättyä tabletteihin ja 
mobiililaitteisiin.

Periaatteessa eri vaiheiden jälkeen perinteisempiin pöytäkoneisiin voi jäädä erityisesti 
tekstinkäsittelyn ratkaisut. Toinen käyttötarkoitus olisi www-sivujen katselu, eli joskus on parempi 
katsoa www-sivuja suuremmalla ruudulla verrattuna tabletteihin ja mobiililaitteisiin.

Lisäksi jäljelle jäävät tietysti sovellukset, jotka on sidottu erittäin vahvasti tiettyyn 
käyttöjärjestelmään.

OMA suositus Windows 10 suhteen on odottaa jonkin aikaa, jotta erilaiset lastentaudit saadaan 
poistettua. Testaamista en tietenkään kiellä.

Microsoft on tietysti antanut Windows 10 -testiversioita testaajien käyttöön, mutta kaikkia 
mahdollisia laiteyhdistelmiä ei voi millään kokeilla, koska vasta oikeassa käytössä kootaan hyvin 
erilaisia laitteistojen yhdistelmiä.

1064.2. Uudelleenarviointia / 17.5.2018

Distrowatch.com 26 listaa erilaisia pääasiassa (distro) LINUX-jakelupaketteja (myös muitakin 
käyttöjärjestelmiä). Pääasiassa sivustolla on työpöytäkoneiden LINUX-jakelupaketteja 
Kirjoitushetkellä luvut olivat seuraavia:

• aktiivinen: 308
• kehittäminen lopetettu: 525

LINUX-puolella (pääasiassa) on erilaisia jakelupaketteja (distro) tullut ja mennyt. Oman arvion 
mukaan LINUX-ydin (kernel) taipuu hyvin moneen, mutta LINUX-puolella ei oikein ole vahvoja 
standardeja ja tavaramerkkejä. Windows on hyvin tunnettu tavaramerkki.

Väittämä: LINUX-puolella tarvittaisiin vahvoja tavaramerkkejä ja standardeja.

26 https://distrowatch.com  , Distrowatch.com

13724
13725
13726
13727
13728
13729
13730
13731
13732
13733
13734
13735
13736
13737
13738
13739
13740
13741
13742
13743
13744
13745
13746
13747
13748
13749
13750
13751
13752
13753
13754
13755
13756

13757

13758
13759
13760
13761
13762
13763
13764
13765
13766
13767
13768
13769
13770

https://distrowatch.com/


317 / 728

1065. Vahvoista tavaramerkeistä ja standardeista

1065.1. Merkintä 865: Jolla / Nokia / Jakautuminen / Mobile-
>PC / P

30. heinäkuuta 2015 
865: Jolla / Nokia / Jakautuminen / Mobile->PC / P

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_865

Ohessa on melkoinen linkkilista, josta voi tehdä yhteenvedon:
* Apple ja IBM sopimuksiin puhelimien myynnistä?
* Samsung menettänyt markkinaosuutta.
* Windowsin asema muuna kuin käyttöjärjestelmän kehittäjänä.
* Microsoft irtisanoo henkilökuntaa?
* Apple ja e-kirja -kartelli?
* Eri yritysten fuusioita.
* Phablet - näistä täysin uusi laiteluokka?
* 11 Applen [lakkauttamaa] tuotetta.
* Sailfish - ketkä ja miten ottavat käyttöön?
* Nokian karttayksikkö myyntiin?
* Kuka kehittää jatkossa älypuhelimien sovellukset?
* NOKIA pärjännyt hyvin ilman puhelinvalmistusta?
* Apple pärjännyt jälleen kerran hyvin?
* Androidissa jatkuvasti uusia haavoittuvuuksia.
* Laitevalmistajat valittavat Googlen määräyksistä Androidiin liittyen?
* Muiden järjestelmien tukeminen rahalla - ei siis Android?
* Xiaomi saa enemmän markkinaosuutta?
* Nokian kolme pääyksikköä: verkot, kartat ja teknologiakehitys.
* Jollan rahoittaminen joukkorahoituksena.
* Jolla-tabletti myöhästyy.
* [Jolla] ja fyysinen näppäimistö?
* Euroopan Komissio aloittanut Googleen kohdistuvat tutkinnat.
* NOKIA ostamassa Alcatel-Lucentin.
* NOKIA julkaiseekin uusia kännyköitä tulevaisuudessa?
* Lumia-puhelimien oikea markkinaosuus?
* Apple julkaisi ranteeseen liitettävän laitteen.
* Ubuntu ja puhelinvalmistus?
* Venäjällä kiinnostusta Sailfish-järjestelmään?
* Oliko Microsoftin Nokia-ostos oikeasti hyvä asia?
* Jollan kehittämän Sailfish-järjestelmän lisensointia.
* SIM-kortin tulevaisuus?
* Puhelimiin asennettava tappokytkimet?
* Toimivatko puhelimien tappokytkimet oikein?
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Mielenkiintoista on, että Jolla yhtiönä jakaantuu kahtia - eli laiteyksikköön ja 
käyttöjärjestelmäyksikköön. Näin ymmärsin.

Vastaavalla tavalla nyky-Nokiassa on käsittääkseni kolme yksikköä: verkot, kartat ja teknologia. 
Käsittääkseni teknologiayksikkö hallinnoi Nokian kehittämää teknologiaa, jolloin sitä voidaan 
myydä tai lisensoida eri yhteisöille.

Tässä voi palauttaa mieliin edellisen merkinnän (864) yhden linkin.

Kahdeksan suosituinta mobiililaitteiden käyttöjärjestelmää: kts. kuvana.

Kuten kuvasta näkyy, niin mobiililaitteiden kahdeksan suosituinta käyttöjärjestelmää ovat olleet 
hyvin erilaisilla markkinaosuuksilla.

Android on noussut ehdottamaksi markkinajohtajaksi. Vastaavalla tavalla Android on noussut myös 
erittäin isoksi tietoturvariskiksi.

OMA ehdotus on jälleen kerran, että perustetaan yhden asian säätiöitä, johon voivat halukkaat 
yritykset sitten liittyä.

Esimerkiksi Nokian kartat voisi pistää säätiön suojiin, jolloin karttojen lisensointi (yms.) sujuisi 
hyvin tasapuolisesti kaikille kiinnostuneille.

Tietystikin kilpailevat yritykset voivat olla yksittäisen säätiön jäseniä, mutta ne voivat kilpailla 
muilla ominaisuuksilla lisensoidun tekniikan lisäksi.

TOSIASIA on, että kaikki säätiöt eivät onnistu saamaan tarpeeksi eri yritysten kannatusta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tosiasiahan on, että yritykset myyvät ja ostavat eri yksiköitä koko ajan. Aina välillä voi aivan 
oikeasti miettiä erilaisten yritysostosten oikeaa mielekkyyttä.

Esimerkinomaisesti Microsoftin tekemä NOKIAn puhelinyksikön ostamista voi nyt tarkastella 
pidemmällä aikavälillä.

Tähän kohtaa voi todeta kuluttajamarkkinoinnin ongelmia. Myynti kuluttajille vaatii melkoisen 
markkinakoneiston ja kuluttajamarkkinointi maksaa hirmuisesti.

Esimerkinomaisesti voisi pohtia NOKIAn paluuta puhelinmarkkinoille. Kannattaisiko NOKIAn 
perustaa uudestaan kaikki puhelinvalmistus?

Yksi esitetty ajatus on ollut, että erilaiset laitevalmistajat tekisivät laitteita, jotka voivat saada 
NOKIAn logon käyttöoikeuden. Mielenkiintoinen ajatus sinänsä.

ITSE olen odottanut kaikessa rauhassa Jollan kehittämien puhelimien ja tablettien julkaisua.
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Mahdollisesti Jolla voisi käyttää täysin päinvastaista strategiaa: Jolla toimittaa toimivan 
käyttöjärjestelmän ja/tai puhelinmallin ilman logoja, ja myyvät yhtiöt saavat laittaa oman logonsa 
laitteisiin. Mielenkiintoinen ajatus sinänsä.

Tässä kohtaa voi tehdä Wikipedia-testin.

Wikipedia - Mobile operating system
https://en.wikipedia.org/wiki/Mobile_operating_system

Testin tulos: Wikipedia-artikkelissa oli yhdeksän käyttöjärjestelmä(perhett)ä mainittuna: Android, 
Android-johdannaiset, iOS, Windows Phone, BlackBerry, Firefox OS, Sailfish OS, Tizen, Ubuntu 
Touch OS. Lisäksi artikkelissa on muutaman lopetetun käyttöjärjestelmän tietoja.

Jaa-A. Mikä noista Androidin kilpailijoista voisi saada enemmän markkinaosuutta pidemmällä 
aikavälillä?

Tässä voisi tehdä vertauksen seuraaviin: Red Hat ja Ubuntu.

Red Hat on palvelinjärjestelmien puolella merkittävä tekijä. Ubuntu voi ehkä nousta pöytäkoneiden 
puolella merkittäväksi tekijäksi - tätä ei voi vielä ennustaa lopullisesti.

Samaan aikaan moni muu yhteisö yrittää saada omat ratkaisunsa eri yhdistelmille: eli yksittäinen 
käyttäjä voisi käyttää samaa järjestelmää älypuhelimissa, pöytäkoneessa ja ranteessa olevassa 
laitteessa.

Tietystikin on niin, että kaikki kuluttajat eivät osta kaikkia kolmea laitetyyppiä samalta toimittajalta.

Tämä on nyt sitä paljon puhuttua ekosysteemiä, jossa on valtava joukko erilaisia yhteisöjä kiinni 
yksittäisessä teknisessä ratkaisussa.

Tässä kohtaa voi todeta, että parhaat yhdistelmät (esim. pöytäkone, älypuhelin, laite rannekkeessa ja
vielä muut laitteet) voivat EHKÄ saada tarpeeksi oikeita ostajia.

Ongelma on edelleen tarvittavan kuluttajamarkkinoinnin laajuus ja tietysti [kuluttajamarkkinoinnin]
kalleus.

Tietysti joku käyttöjärjestelmä(perhe) voi saada ensin laajaa kannatusta yrityksissä, jonka jälkeen 
kyseinen ratkaisu voi levitä yritysten ulkopuolelle.

Yritysmyynti ei vaadi järjettömän suurta markkinointikoneistoa verrattuna kuluttujamarkkinointiin, 
mutta yritysmyynnissäkin on omat erityiset ongelmansa.

Välttämättä kaikki yhdeksän käyttöjärjestelmä(perhett)ä eivät ehkä [saa] laajoja markkinaosuuksia, 
joten joku näistä voi hävitä markkinoilta pitkällä aikavälillä.

Tässä kohtaa voi viitata Sailfish OS -järjestelmän kehittäjien sähköpostilistaan.

Devel -- Sailfish OS Developers 
https://lists.sailfishos.org/pipermail/devel/
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Liikkeelle on lähdetty siis helmikuussa 2013 - silloin on lista perustettu.

ELI noin periaatteessa kuka tahansa kiinnostunut voi seurata Sailfish OS -järjestelmän kehittymistä.

Itse olen odotellut rauhassa Sailfish OS:n kehittymistä. Mikään kiire minulla ei ole ollut siirtyä 
Sailfish OS -järjestelmää käyttävän älypuhelimen käyttäjäksi.

1065.2. Uudelleenarviointia / 17.5.2018

Kerraten voi todeta mobiililaitteiden käyttöjärjestelmien markkinaosuuksien voimakkaat heilahtelut.
Aikanaan Nokia oli kova sana matkapuhelimien markkinoilla. Sitten tulivat erilaiset älypuhelimet, 
joiden kanssa Nokia ei oikein pärjännyt. Varmaankin aikanaan on selvillä koko totuus koskien 
Nokian matkapuhelimien ja/tai älypuhelimien vuoksi tehdyistä päätöksistä.

Toisaalta matkapuhelinverkkoihin keskittyvä ns. verkko-Nokia voi kehittyä eri tavoilla, koska 
matkapuhelinverkkoihin keskittyvä myynti, valmistus ja ylläpito tarkoittaa hyvin hoidettua 
yhteistyötä suhteellisen pienen yritysasiakkaiden asiakasjoukon kanssa, jolloin markkinointiin ei 
tarvitse laittaa mahdottomia summia riihikuivaa rahaa.

Väittämä: Elektroniikkatuotteiden kuluttajamarkkinointi vaatii isoja summia 
riihikuivaa rahaa.
Väittämä: Yritysten (vrt. matkapuhelinoperaattorit) kanssa tehtävä myynti, valmistus 
ja ylläpito ei vaadi mahdottomia summia riihikuivaa rahaa.

Toisaalta olen todennut eri yhteyksiin vahvojen tavaramerkkien ja vahvojen standardien tarpeen. 
Vahvat standardit mahdollistavat erilaisten tietoteknisten ratkaisujen kehittämisen yhteneväisesti. 
Vastaavasti vahvat tavaramerkit vaikuttavat erilaisten tietoteknisten järjestelmien myyntiin ja 
markkinointiin. Vahvalla tavaramerkillä on mahdollista puskea markkinoille erilaisia standardeja.

Eri yhteyksiin olen todennut tarpeen voittoa tuottamattomille yhden asian säätiöille, jolloin säätiön 
suojissa voidaan kehittää tasapuolisesti standardeja ja/tai ohjelmia.

Väittämä: Tietotekniset standardit olisi hyvä kehittää voittoa tuottamattomien 
yhteisöjen suojissa (esim. säätiö).

Tosiasia on tietysti erilaiset suljetut standardit, joita voidaan puskea markkinoille vahvojen 
tavaramerkkien suojissa. Tavallinen tietotekniikan käyttäjä ei yleensä tiedä liikaa erilaisten 
standardien tilanteesta.

Merkinnässä on jonkin verran asia LINUX-käyttöjärjestelmästä. Oman arvion mukaan myös 
LINUX-puolelle pitäisi saada vahvoja tavaramerkkejä, mutta tämä on osoittautunut hyvin vaikeaksi 
tehtäväksi.

Väittämä: Vahvoilla tavaramerkeillä voidaan puskea jollekin tietotekniikan lohkolle 
erilaisia standardeja.

Hyvä esimerkki vahvasta standardista ja vahvasta tavaramerkistä on USB-standardi, jota 
noudattavia tuotteita on markkinoilla hyvin paljon.
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1066. Totuuden kaivamisesta ja tosiasioiden 
tarkastuspalveluista

1066.1. Merkintä 866: Totuus? / Kirjat? / mm. Ron & Rand 
Paul / LXVI

31. heinäkuuta 2015
866: Totuus? / Kirjat? / mm. Ron & Rand Paul / LXVI

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_866

 

Linkkilistan alussa on Ron Paulin kannanottoihin liittyviä linkkejä. Seuraavaksi on Rand Paulin 
kannanottoihin liittyviä linkkejä.

Kumpikin on kirjoittanut kirjoja - ei siinä mitään.

Lyhyesti voi todeta, että kirja on edelleenkin merkittävä tapa jakaa ajatuksiaan - kaikki ei ole vain 
pelkkiä www-sivuja.

Ron Paul on ollut kannanotoissaan kannattanut IRANin kanssa käytäviä neuvottuja.

Rand Paul on arvostellut joiltain osin tehtyä sopimusta IRANin kanssa (14.7.2015).

Kuitenkin voi todeta, että kumpikin heistä kannattaa jonkin verran varovaisempaa ulkopolitiikka - 
oletettavasti he voivat yksityiskohdissa erota mielipiteiltään.

Sitten muuta linkkilistaa:

* PolitiFact antaa edelleen arvioita politiikan lausunnosta.
* Etiopian juutalaiset ja heidän asemansa Israelistta?
* Islam-vastaisuus missäkin?
* Neokonservatiivien vaikutus näkyy vieläkin.
* Libyan pommitus maksoi jotakin.
* Libyan jälleenrakennukseen ei löydykään rahaa?
* Kuka on lopulta syyllinen ISIS:n nousuun?
* Kuinka moni hyväksyy lentolaitteiden (drone) käytön?
* Hillary Clinton ja sähköposteihin liittyvä skandaali.
* Kuinka laajat vakoilun mahdollisuudet annetaan tiedustelulle.
* Konservatiivisuuden mittari (ACU).
* Republikaanien puolella monta ehdokas-ehdokasta.
* Yhdysvallat [myy] aseita koko ajan eri maihin.
* Israelin hallituksen oikeistolaisuuden aste?
* UKIP ja käytyjen vaalien (UK) vaikutus?
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* Kansanäänestys (UK) Euroopan Unionissa pysymisestä.
* Iranin ydinsopimus menee luettavaksi eri maiden päätöksentekojärjestelmiin.
* Euroopan Unionin jäsenmaiden harrastama yhteistyö puolustusasioissa?
* Energiamarkkinoilla rajuja muutoksia?
* Iranin presidentin (Rouhani) seurantaan sivusto.
* Jemenissä taistellaan edelleenkin.
* Äänestyksiä koskien vakoilun rajoja ja mahdollisuuksia.
* Kultamarkkinoiden kehittyminen.
* Yhdysvallat ja hiljalleen hajoava infrastruktuuri?
* Uskonnollinen ääriliikkeen määritelmä?
* Radikaalin islamismin määritelmä?
* Barack Obama piti puheen Afrikan Unionin parlamentille.
* Osallistuuko Turkki tarpeeksi voimakkaasti terrorismin torjuntaan?
* Turkki ja NATO:n peruskirjan mukainen artikkeli neljä (4).
* Kansalaisten (Yhdysvallat erityisesti) ymmärrys yhteisistä asioista?
* Siirtolaisuus (Yhdysvallat erityisesti) vaaliteemana eri vaaleissa?
* Millainen maailma jää tuleville sukupolville?
* Kiinan talous alkaa heikkenemään?
* Saavuttavatko kaikki kansalaiset amerikkalaisen unelman (American Dream)?
* Intiasta tulossa väkirikkain maa (ennuste).
* Kiinan vaikutusvallan vaikutus eri suunnissa?
* F-35 hävittäjän kehitys ja kehityksen vakavat ongelmat.
* Euron (valuutta siis) vaikutus jatkossa?

Jaa-A. Monesta edellisestä aiheesta olisi paljonkin asiaa kirjoja varten.

Voi todeta edellisestä linkkilista, että eri puolilla maailmaa on tietystikin erilaisia kriisejä koko ajan.

Monen linkin yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa Yhdysvaltojen osallistuminen eri maiden kriisien 
käsittelyyn.

EN väitä, että Yhdysvallat on oikeasti ratkaissut erilaiset kriisit; kriisejä tulee koko ajan eri 
suunnista.

Tosiasia on, että sisäpolitiikka ohjaa tosiasiallisesti myös ulkopolitiikkaa. Edellä mainituissa 
kriiseissä pitäisi ymmärtää sekä sisä- ja ulkopolitiikkaa asiayhteyden oikein ymmärtäen.

Tästä päästäänkin näppärästi keskustelemaan vuoden 2016 presidentinvaaleista (Yhdysvallat).

"Super PAC"? Mitä tuota tarkoittaisi käytännössä?

Itse olen ymmärtänyt, että kyseessä on kolmannen osapuolen (Super PAC) tekemää markkinointia, 
jolloin yksittäinen ehdokas ei ole kolmannen osapuolen (Super PAC) tekemään markkinointia 
hyväksynyt.

"I am ???????? and I approve this message". Tuollainen virke lopettaa monen vaalimainoksen.

Eli virallinen ehdokas hyväksyy virallisesti jonkin vaalimainoksen.

Kielteinen markkinointi?
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Itse muistan yhdestä poliittisessa tilaisuudessa mainitun aiheen: Suomessa ei kielteinen 
kampanjointi toimi.

Eli tämä on tietysti täysin päinvastainen tilanne: kielteinen kampanjointi on maan tapa 
Yhdysvalloissa.

Eli kolmannen osapuolen (Super PAC) mainostaminen voi olla hyvinkin kielteistä, ja näissä 
mainoksissa voidaan esittää hyvin voimakkaita lausuntoja toisista ehdokkaista.

Tässä kohtaa voi todeta myös Hillary Rodham Clintonin kirjoittaneen kirjoja - Amazon-linkki 
ohessa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta tässä vaiheessa?

Linkkilistassa on mainittu myös demokraattien (Yhdysvallat) ehdokas-ehdokkaat vuoden 2016 
presidentinvaaleihin liittyen.

Eli heillä (demokraatit / Yhdysvallat) on oikeasti muitakin ehdokas-ehdokkaita kuin Hillary 
Clinton.

Yhdessä videossa kerran mainittiin, että Clinton-show ei lopu vieläkään.

JOS Hillary Clinton pääsee viralliseksi ehdokkaaksi, niin häneen varmaankin kohdistetaan 
kokonainen sarja kielteisiä mainoksia.

KYSYMYS: Olisiko heillä (demokraatit / Yhdysvallat) joku ehdokas, joka on saanut aikaan 
vähemmän erilaisia skandaaleja?

He (demokraatit / Yhdysvallat) voivat valita vähemmän tunnetun henkilön viralliseksi ehdokkaaksi. 
Tämä tarkoittaa tietysti erittäin laajaa kampanjaa virallisen ehdokkaan esittelyyn.

Mielenkiintoinen valinta oli aikanaan Sarah Palin, eli hän oli varapresidenttiehdokas vuonna 2008. 
Tosiasiallisesti hän ei ollut liian tunnettu, ja häneen kohdistui melkoinen mediamyrsky.

Totuus? Tosiasiat? Järkeily? Perustelut? Väittämät? Mediamyrsky? Valheet?

VEIKKAUS: Oma veikkaus on erilaisten tosiasioiden tarkistuksien palveluiden (PolitiFact, 
FactChecker, FactChecker ja muut) käyvän koko läpi vaalikampanjan (2016) aikana esitettyjä 
väitteitä.

Tuloksena tosiasian tarkastuksesta voi todeta esim. seuraavia: totta, osin totta, osin väärin, väärin.

Eri palvelut esittävät omat tuomionsa eri tavoin - esimerkiksi kuvat vaihtelevat.

American Press Institute -linkki on listan alussa; heillä on käynnissä tutkimusta koskien tosiasioiden
tarkastuspalveluita (Fact-checking research).
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Mielenkiintoista on nähdä, että miten tosiasioiden tarkastuspalvelut (Fact-checking) pärjäävät 
vuoden 2016 vaaleissa.

Kuka voittaa: Kyseenalaisten väittämien esittäjät VAI tosiasioiden tarkastuspalvelut?

Totuus tästä kilpavarustelusta (väittäjät <-> tarkastuspalvelut) voidaan sitten arvioida aikanaan 
vuoden 2016 jälkeen.

1066.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Kerraten voi todeta, että Ron Paul ja Rand Paul kannattavat joiltain osin varovaisempaa ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa, vaikka heillä on tietysti eroja mielipiteissä. Muutamassa yhteydessä Ron 
Paul on sanonut, että hän ei kommentoi Rand Paulin esittämiä väitteitä.

Kysymys: Mitä olisi Yhdysvaltojen varovaisempi ulko- ja turvallisuuspolitiikka?

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump voitti vuoden 2016 presidentinvaalit 
Yhdysvalloissa, ja hän ollut presidentin virassa yli vuoden. Tähän kohtaan voi todeta 27 PolitiFact-
lausunnot koskien Donald Trumpia

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Donald Trump 27 67 87 124 182 83

Tietysti kaksi arviota (False + Pants on Fire) kannattaa laskea yhteen, eli Donald Trump on puhunut 
täysin väärin 265 kertaa. Lyhyesti ottaen Donald Trump puhuu suureksi osaksi väärin tai lähes 
väärin ainakin PolitiFact-arvioiden perusteella.

Kysymys: Kuinka hyvin tosiasioiden tarkastuspalvelut pärjäävät suhteessa Donald 
Trumpin esittämiin vääriin väittämiin?
Kysymys: Kuinka moni Yhdysvalloissa edes välittää väittämien oikeellisuudesta?

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump irtautui Iranin kanssa tehdystä sopimuksesta (Joint
Comprehensive Plan of Action, JCPOA). Toisaalta muut sopimuksen osapuolet ovat ilmoittaneet 
pysyvänsä tehdyssä sopimuksesta.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump tapasi Singaporessa 12.6.2018 Pohjois-Korean 
johtaja Kim Jong-unin. Loppujen lopuksi Donald Trump Kim Jong-un allekirjoittivat yhteisen 
julkilausuman. Oman arvion julkilausuman taustalla on tehty laajasti diplomaattista työtä eri 
aiheisiin liittyen, jolloin kyseiseen julkilausumaan ei ole kirjattu kaiken diplomaattisen työn 
tilannetta. Tietysti sopimus uusista neuvotteluista on parempi tulos kuin neuvotteluiden 
katkaiseminen.

Kysymys: Neuvotteleeko Donald Trump enemmän kuin uhkailee?
Kysymys: Olisiko Pohjois-Korean kanssa mahdollista tehdä pysyvä sopimus koskien 
heidän ydinohjelman rajoittamista?

27 http://www.politifact.com/  , PolitiFact → täältä löytyy Donald Trumpia koskevat arvioinnit
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1067. Ilmaista tietotekniikka ei ole olemassa!

1067.1. Merkintä 867: LINUX? / Siirtyminen? / Oikeasti? / PC-
>Mobile / H

2. elokuuta 2015 
867: LINUX? / Siirtyminen? / PC->Mobile / H

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_867

Viikon IT-uutinen on ollut Windows 10 -käyttöjärjestelmän virallinen julkistus.

HETI alusta alkaen on Windows 10 -käyttöjärjestelmää arvosteltu mm. seuraavista:

* Windows 7:n päivitys versioon 10 voi kohdata ongelmia.
* Windows 8:n päivitys versioon 10 voi kohdata ongelmia.
* Vakavia kyselyitä yksityisyysasetuksista.
* Onko Windows 10 sopiva yrityksiin?
* Windows 8:n joidenkin ominaisuuksien poisto tehtynä.
* Windows 10:n käyttöehdoissa voi olla yllätyksiä.
* Windows 10 hölisee kaikenlaista tietoa eteenpäin.
* Windows 10:n päivityksiä tulossa tulevaisuudessa.

Jotenkin on mielenkiintoista, että Microsoft tekee aina joka toisen käyttöjärjestelmän version 
väärin, ja sitten näitä vääriä valintoja korjataan seuraavassa käyttöjärjestelmän versiossa.

XP -> Vista. Vista sai murskakritiikin. 
Vista -> Windows 7. Windows 7 korjasi monta ongelma. 
Windows 7 -> Windows 8. Windows 8 sai murskakritiikin. 
Windows 7 ja 8 -> Windows 10. Windows 10 korjaa monta ongelma (erityisesti 8:n suhteen)

Selvää on, että Microsoftilla on yksi ongelma.

Tässä [on] linkit neljään käyttöjärjestelmään.

Windows Vista 
https://support.microsoft.com/fi-fi/lifecycle/search?sort=PN&alpha=Windows
%20Vista&Filter=FilterNO

Windows 8 
https://support.microsoft.com/fi-fi/lifecycle/search?sort=PN&alpha=Windows
%208&Filter=FilterNO

Windows 7 
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https://support.microsoft.com/fi-fi/lifecycle/search?sort=PN&alpha=Windows
%207&Filter=FilterNO

Windows 10 
https://support.microsoft.com/fi-fi/lifecycle/search?sort=PN&alpha=Windows
%2010&Filter=FilterNO

Eli käytännössä Microsoft joutuu painimaan useamman käyttöjärjestelmän kanssa (Vista, 7, 8, 10) 
eri vuosina.

Olettaisin, että useamman käyttöjärjestelmän kanssa (Vista, 7, 8, 10) tulee omat ongelmansa vastaan
erilaisten tietoturvapäivitysten suhteen.

Lisäksi voi pohtia useamman käyttöjärjestelmän ylläpidosta aiheutuvia oikeita kuluja erilaisille 
sidosryhmille.

Selvää on, että palvelimien ja mobiililaitteiden osalta siirtymät voivat olla helpompia.

TOISAALTA yksittäinen yhteisö voisi pöytäkoneiden ja/tai kannettavien osalta mennä tilanne läpi 
aina yksittäisen työntekijän tasolla.

ELI: Tarvitsisiko jokainen käyttäjä välttämättä Windows-käyttöjärjestelmän?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yhdessä linkissä on ehdotus, että Windows-päivityksien sijasta kannattaisi siirtyä LINUX-
käyttöjärjestelmiin.

Tämä helppo sanoa, ja LINUX-käyttöjärjestelmiin siirtyminen vaatii erilaisia toimenpiteitä riippuen
yhteisöstä.

Tähän kohtaa sopii seuraava viite:

Ohio Department of Public Safety - Information Technology Office. (2012). Exodus Project 
- Pigs Really Do Fly! - A detailed account of the Ohio Department of Public Safety's journey
to decommission and replace its mainframe technology. Ohio Department of Public Safety - 
Information Technology Office.

Eli lyhyesti: kyseinen yhteisö joutui uusimaan n. 40-vuotiaan keskustietokoneen.

Perusongelma tietysti oli, että oikeassa käytössä keskustietokoneella pyöri yli 2000 ohjelmaa ja 
koodirivejä yli kaksi miljoonaa.

Uskoisin vastaavia esimerkkejä löytyvän eri suunnista, jolloin esimerkiksi keskuskoneiden 
korvaaminen LINUX-ratkaisulla ei ole aivan heti tehtävissä.

Palvelimien puolella LINUX on saavuttanut hyvän markkinaosuuden. 
Mobiililaitteiden puolella LINUX on saavuttanut hyvän markkinaosuuden. 
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Edelleenkään LINUX ei ole saanut suurempia markkinaosuuksia pöytäkoneiden ja kannettavien 
tietokoneiden kohdalla.

Toisaalta voisi sanoa, että nykyisten käyttöjärjestelmiä (Vista, 7, 8, 10) käyttävät yhteisöt voisivat 
kuitenkin tehdä kartoituksen omasta tietotekniikasta.

Kartoituksen tuloksena voisi olla mahdollisuudet siirtyä LINUX-käyttäjiksi. YKSI selvä ongelma 
on ohjelmien sitominen yksittäisiin käyttöjärjestelmään - eli tietysti Windows-järjestelmiiin.

Aikaisemmin on ollut juttua Ubuntu-sertifikaatista. JOS Ubuntu-sertifikaatin ehdotojen mukaisia 
tietokoneita alkaa olla markkinoilla aivan oikeasti, niin silloin yksittäinen yhteisö voisi luottaa 
johonkin pysyvään tekijään tietotekniikassa.

Perustavallinen yhteisö ei ehkä osaa valita kaikista mahdollisista LINUX-jakeluista sopivaa, joten 
jonkinlainen standardoitu LINUX-pöytäkoneen ja/tai LINUX-kannettavan järjestelmä vähentäisi 
yhteisöjen työtä järjestelmän valinnan suhteen.

Linkkilistassa on mainittuna suomalaisten SAP-käyttäjien yhdistys (SAP Finnish User Group ry).

Vastaavalla tavalla pitää ehkä olla LINUX:n suhteen samanlaista järjestäytymistä.

Yksittäinen yritys on todellakin yksin, joten LINUX-siirtymä ei ehkä onnistu ilman ulkopuolista 
apua.

Käytännössä suomalaisten yritysten järjestämä LINUX-käyttäjien yhteistyön yhteisö vaatii 
tietystikin melkoisen määrän hallintoa ja muuta toimintaa ennen kuin LINUX:ia käyttävien 
yritysten yhteistyön yhteisö olisi todellakin merkittävä tekijä suomalaisessa tietotekniikassa.

Tämä on vanhan toistoa: Avoin tietotekniikka tarkoittaa ERILAISIA kustannuksia kuin suljettu 
tietotekniikka.

Avoin tietotekniikka ei ole ilmaista - kaikki maksaa kuitenkin jotakin.

1067.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Ilmaista tietotekniikka ei ole olemassa. Tätä väittämää kaikki tietotekniikan kanssa olevat 
sidosryhmät eivät sano aina ääneen. Eli raha tietotekniikan suhteen pitää löytyä jostain.

Oman havainnon mukaan avoin tietotekniikka tarkoittaa erilaisia kustannuksia suhteessa suljettuun 
tietotekniikkaan.

Väittämä: Kaikki tietotekniikka maksaa jotain!
Väittämä: Myös avoin tietotekniikka maksaa jotain!
Väittämä: Tietotekniikan erilaisia kustannuksia voidaan peitellä.
Väittämä: Yleisesti ottaen jotkut palvelut voivat pinnalta näyttää ilmaisilta.

Yksi hyvä esimerkki on tietysti sosiaalinen media, joka pinnalta katsoen vaikuttaa ilmaiselta. Yksi 
hinta on tietysti sosiaalisen median palveluiden tietojen myyminen eteenpäin, jolloin sosiaalisen 
median taustayhteisöt keräävät rahat tätä kautta.
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1068. Hyvän nukkumisen tarve

1068.1. Merkintä 868: Unettomuus / Pitkäaikainen / Moniajo 
(xxxi)

3. elokuuta 2015 
868: Unettomuus / Pitkäaikainen / Moniajo (xxxi)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_868

Ohessa on muutama linkki koskien erityisesti unettomuutta:

* Nukkuminen auttaa oppimista.
* Teini-ikäisen unettomuuden pitkäaikaisvaikutukset.
* Unettomuus vaikeuttaa muistamista.
* Miksi nukumme?
* Uusia hypoteeseja koskien nukkumisen merkitystä.
* Aivot puhdistavat haitalliset aineet pois nukkuessa?
* Unen ja luovuuden välinen yhteys?
* Unettomuus altistaa mielenterveyden häiriöihin?
* Unettomuus altistaa liikalihavuudelle?
* [Iltavalvojat] saavat huonompia oppimistuloksia?
* Unettomuus altistaa riskikäyttäytymiselle?

Vanhempien väsyminen lasten kesälomien aikana? Osa vanhemmista ihan oikeasti väsyy 
kesälomien aikana.

Mitä tapahtuu tekstiviestien lähettämisen ja vastaanottamisen aikana?

Aikaisemmin on mainittu, että sininen valo erilaisista laitteista voi aiheuttaa nukahtamisen 
viivästymistä.

UUTTA: vaikutukset unettomuuteen johtuen moniajon harhasta pitäisi selvittää huolellisesti.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

National Sleep Foundation - tällainenkin yhteisö löytyy.

European Sleep and Research Society - tällainenkin yhteisö löytyy.

UUSUNETTOMUUS - tuo voisi olla yksi käytettävä termi.

Uusunettomuus voi olla seurausta hyvin monesta toisiinsa vaikuttavasta asiasta.
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Päälle voi vielä laittaa moniajon harhan.

Moniajon vaikutus unettomuuden lisäksi on vielä selvitettävä aihepiiri.

Uusunettomuuden vaikutukset eri yhteisöjen toiminnassa pitää varmaankin ottaa eri tavoin 
huomioon.

Erilaisissa yhteisöissä pitää varmaankin kehittää erilaisia käytäntöjä, jotta yhteisön oma toiminta ei 
altistaisi uusunettomuudelle ainakaan tahallisesti.

Aikaisemmin olen pohtinut useamman kerran moniajon harhaa, jolloin eri yhteisöjen pitää kehittää 
käytäntöjä, joilla hallitaan turhaa moniajoa aivan oikeasti.

Tässä vaiheessa minulla ei ole laajaa listaa unettomuuden ja moniajon haittojen vuoksi kehitetyistä 
uusista käytännöistä sovellettavaksi erilaisiin yhteisöihin.

Seurantaan: Mitä olisivat nämä uudet käytännöt unettomuuden ja moniajon ongelmien ratkaisuksi?

1068.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Yleisesti ottaen monella meistä on nykyisin älypuhelin, jota voidaan vielä katsoa vielä nukkumaan 
mennessä. Tietysti älypuhelimen vaikutus hyvään nukkumiseen pitää selvittää asianmukaisesti.

Uusunettomuus? Oman arvion mukaan nykymaailmassa on erilaisia tekijöitä, jotka voivat 
vaikeuttaa sekä nukahtamista että nukkumista.

Väittämä: Sekä nukahtamista että nukkumista voivat häiritä erilaiset tekijät.
Väittämä: Erilaiset tietotekniset ratkaisut voivat vaikeuttaa sekä nukahtamista että 
nukkumista.

Varmaankin erilaisten yhteisöjen pitää tehdä oma osansa, jotta väki ei kärsisi unettomuudesta. 
Esimerkiksi työpuhelimen jättäminen työpaikalle voi olla yksi ratkaisu.

Kysymys: Mitä olisivat erilaisten yhteisöjen ratkaisut turvaamaan työntekijöiden 
kunnollista nukkumista?

Tässä kohtaa olisi kunnollisen selvityksen paikka.

1068.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

24/7/365. Tuo numeroyhdistelmä tarkoittaa jotain palvelua, joka on käytettävänä koko vuorokauden
päivästä riippumatta. Oman havainnon mukaan melkoinen osa nuoremmista sukupolvista alkaa 
tottua näihin ympäri vuorokauden toimiviin palveluihin. Myös Etelä-Pohjanmaalla on useampi 
paikka, josta saa palvelua ympäri vuorokauden.

Kysymys: Mitkä ovat seuraukset ympäri vuorokauden toimivien palveluiden vuoksi?
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1069. Tietotekniikan oikeista vaikutuksista

1069.1. Merkintä 869: Ikäviä ilmiöitä / Kyberilmiöt / Moniajo 
(xxxii)

4. elokuuta 2015 
869: Ikäviä ilmiöitä / Kyberilmiöt / Moniajo (xxxii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_869

Tässä kohtaa voi todeta oheisesta linkkilistasta muutaman huomion:

* Miten ihmisen moraalisuus oikeasti kehittyy?
* Ihmissuhteiden määrän vaikutus terveyteen?
* Netissä tapahtuvan kiusaamisen määrä ja laatu?
* Suomalainen koulutus ei olisikaan enää kilpailukykyistä?
* Koululaiset ja kännykän käyttö?
* Kuka mittaa unettomuuden käsitykset potilaiden ja hoitajien välillä?
* Iso osa asiantuntijoista tekee ylitöitä.

Luetteloin tämän merkinnän moniajoon liittyväksi - xxxii.

Erilaisten tietokonelaitteiden käytön yhdistelmät voivat altistaa monelle ikävälle ilmiölle.

Esimerkiksi työskentely vapaa-ajalla voi olla selvä seuraus turhan moniajon määrästä työpäivän 
aikana. Lisäksi työpaikalla voi tulla vastaan koko ajan erilaisia keskeytyksiä.

Saako vasta kotona oltua ilman jatkuvia keskeytyksiä?

Toisaalta lapsiperheissä työskentely vapaa-ajalla voi olla hankalasti järjestettävää.

Seurannaisena voikin olla tietotekniikasta johtuva vakava uupuminen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voisi tehdä selventävän selvityksen keskeytysteknologian vaikutuksesta koululaisiin.

Yhdessä tilaisuudessa esitettiin hyvin vakuuttavasti, että toiminnanohjausjärjestelmät (ERP: 
Enterprise resource planning) ovat täynnä ongelmia. Luennoija esitti suomalaisten tehtaiden 
tuottavuuden laskeneen toiminnanohjausjärjestelmien vuoksi.

Vastaavalla tavalla pitäisi kouluissa oikeasti selvittää turhan tietotekniikan määrää ja laatua.
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Mielenkiintoisia olivat linkit koskien yksinäisyyttä eri ikäkausina.

KYSYMYS: Miten ihmissuhteet kehittyvät laajasti käytetyn tietotekniikan vuoksi?

Vastaus: Tähän minulla ei ole vielä vastausta!

Huomio: Saamme ehkä vähitellen lisää selvyyttä jatkuvasti käytetyn tietotekniikan eri ilmiöistä, 
koska osa meistä on elänyt koko elämänsä joka paikkaan tunkeutuvan tietotekniikan kanssa.

Tässä kohtaa voisi selvittää joka paikkaan tunkeutuvan tietotekniikan hyvät ja huonot ilmiöt 
järjestelmällisesti.

Yksi erityisilmiö selvitettäväksi voisi olla jatkuvan moniajon oikeat ja pitkäaikaiset vaikutukset.

1069.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Moni meistä tahtoo uskoa moniajoon (multitasking), vaikka ihminen pystyy keskittymään vain 
yhteen asiaan kerrallaan.

Väittämä: Moniajo on monesti harhaa.
Väittämä: Erilaisista keskeytyksistä on tullut laaja ongelma erilaisissa yhteisöissä.
Väittämä: Erilaisissa yhteisöissä pitäisi purkaa turhaa tietotekniikkaa.

Merkinnässä mainitsen luennosta, jolloin esitelmöijä totesi toiminnanohjausjärjestelmien olevan 
ongelmallisia ratkaisuja. Estävätkö toiminnanohjausjärjestelmät tuottavuuden kehittämistä? 
Pitäisikö joissain yhteisöissä luopua toiminnanohjausjärjestelmästä? Oman arvion mukaan hyvin 
vakioidussa toiminnassa on mahdollista ottaa käyttöön toiminnanohjausjärjestelmä. Hyvin 
vaihtelevassa toiminnassa toiminnanohjausjärjestelmästä voi tulla oikeasti rasite työntekijöille.

Väittämä: Toiminnanohjausjärjestelmä voikin osoittautua ongelmalliseksi ratkaisuksi.
Väittämä: Toiminnanohjausjärjestelmä soveltuu erittäin hyvin vakioituun toimintaan.

Yksi ongelma voi olla turhanpäiväinen tietotekniikka, jolloin tietotekniikkaa voi olla liikaa jossain 
yhteisössä.

Väittämä: Eri yhteisöissä pitäisi käydä läpi tietoteknisiä arvioita ja arvioida 
tietoteknisten järjestelmien karsimista.
Väittämä: Tarvitsemme hyvin laaditun kysymyslistan mahdollistamaan turhan ja 
tarpeellisen tietotekniikan arviointiin.

Kysymys: Millainen yhteisö voisi kehittää tällaisen laajan kysymyslistan turhan ja 
tarpeellisen tietotekniikan arviointiin?

1069.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Itse kannatan pieniä ja hierarkkisia tietojärjestelmiä, jolloin on mahdollista hallita joukkoa 
tietojärjestelmiä helpommin. Eli erittäin iso toiminnanohjausjärjestelmä voi olla ongelmallinen.
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1070. Maailmanpoliisi?

1070.1. Merkintä 870: Painostus? / Kuka? / mm. Ron & Rand 
Paul / LXVII

5. elokuuta 2015 
870: Painostus? / Kuka? / mm. Ron & Rand Paul / LXVII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_870

Oheisesta linkkilistasta voi tehdä mm. seuraavia huomioita:

* Republikaanien ehdokas-ehdokkaiden väittämät tosiasioita vai ei?
* Yhdysvallat vakoili myös Japania.
* Suomalaisiakin Yhdysvaltojen pakotelistalle.
* Venäjän vastapakotteet?
* Osuuspankki yksi maailman vahvimmista pankeista.
* Länsirannan tuhopoltto.
* Länsirannan tuhopolton tuomitseminen.
* Hillary ja Bill Clintonin varallisuus?
* IRAN-sopimusta aletaan laittaa käytäntöön.
* Yesidejä lähtee koko ajan Irakista maanpakoon?
* Lentolaitteella käytävä sota.
* Lentolaitteella käytävän sodan uhrien oikea määrä?
* EU:n ja ASEAN:n yhteistyö?
* EU:n ja Vietnamin välinen vapaakauppasopimus.
* Entisten sotilaiden kodittomuus Yhdysvalloissa.
* ISIS:n vastainen pommitus aiheuttaa siviiliuhreja.
* Kuinka toimintakykyinen Irakin armeija [oikeasti] on?
* Tuleva republikaanien ehdokas-ehdokkaiden väittely.
* EU:n määrämien IRAN-pakotteiden purkamisesta päätöksiä.
* Puhuiko Hillary Clinton totta yhdessä väittämässä?
* Tea Party ja sen vaikutus tulevissa vaaleissa?
* Kuka hyötyy rahallisesti Syyrian sodasta?

ELI maailmanpolitiikassa on koko joukko erilaisia vaikuttavia tekijöitä ja yhteisöjä.

Mikä näitä yhdistäisi? Monessa kohtaa sota tai sodan uhka vaikuttaa monessa suunnassa.

ELI sota laittaa monen pään sekaisin oikein kunnolla - sodalla on aina laajat seurannaisvaitukset.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on Osuuspankin asema vahvana pankkina. Kysymys lienee 
Osuuspankin pärjääminen tulevaisuudessa, jos taas tulee erilaisia talousongelmia vastaan.
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Tämän jälkeen voi huomioida, että Ron Paul ja Rand Paul ovat esittäneet omia väittämiään.

Rand Paul esitti käsittääkseni ajatusta IRAN-pakotteiden purkamisesta maltillisesti aina yksi vaihe 
kerrallaan. Eli kyseessä olisi ollut ehkä vuosikausien hanke - ehkä näin voisi esittää.

Nyt valittiin vähän toinen (14.7.2015 tehty sopimus) linja ja IRAN-pakotteita puretaan 
nopeammalla tahdilla.

Tästä tulee väistämättä mieleen Myanmar. Käsittääkseni Myanmar-pakotteita purettiin erilaisten 
uudistusten seurauksena.

Ron Paul on julkaissut kirjan ja häntä on haastateltu muutamassa paikassa kirjan vuoksi,

Edelleenkin voi todeta, että Ron Paul esittää varovaisempaa ulkopolitiikkaa - non-interventionism.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä, että millaisia ulkopoliittisia lausumia Rand Paul antaa 
ehdokasehdokkaan roolissa.

Mielenkiintoinen oli video koskien uuden F-35 -hävittäjälentokoneen vaikeat kehityksen ongelma - 
rahaa on palanut miljardeja.

Tämän olen todennut ennenkin: heidän (Yhdysvallat) sotateollisuus kehittää koko ajan uusia aseita.

Kaikki uudet aseet pitäisi kehittää mahdollisimman toimiviksi. Ongelmana on tietysti kaikenlaiset 
lastentaudit uusien aseiden kehittämisessä.

ELI Yhdysvallat joutuu monesti laittamaan ison kasan rahaa aseiden tuotekehityksen - erityisesti 
erilaisten lastentautien takia. Kun tekniikka oikeasti toimivaa, niin tietysti toimivaa tekniikka 
voidaan myydä ulkomaillekin.

Lopputulos on selvä: rahaa kuluu aivan valtavia summia uusien aseiden kehittelyyn.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistan ensimmäisenä uutisena on esitetyt ajatukset historian oppikirjoista.

"American Exceptionalism". Tuo termi esiintyy jälleen kerran uudessa asiayhteydessä.

Eli amerikkalainen erityislaatuisuus?

Jälleen kerran pitää todeta, että heidän (Yhdysvallat) kansakuntana pitää itse käydä kriittinen 
keskustelu tuosta ajatuksesta.

Mitä on amerikkalainen erityislaatuisuus? Mitä se merkitsee eri yhteyksissä? Mitä seuraa 
amerikkalaisesta erityislaatuisuudesta? Mitä amerikkalainen erityislaatuisuus merkitsee tehtäville 
päätöksille?

Kaikki ovat hyviä kysymyksiä tietystikin.
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Yksi vakava keskustelun paikka on tietysti maailmanpoliisin tehtävä. ELI Yhdysvallat on 
takaamassa rauhaa ja tasapainoa eri puolilla maailmaa. Monesti tähän takuuseen kuuluu sotilaiden 
sijoittamista tukikohtiin eri puolilla maailmaa.

Mutta riittääkö rahaa tähän maailmapoliisin tehtävään? Sotiminen on erittäin kallista hommaa ja 
lisäksi seurauksena on kaikenlaisten seurannaisvaikutusten vyöry.

Varmaankin on niin, että heidän (Yhdysvallat) kansakuntana pitää arvioida tuo maailmanpoliisin 
tehtävä tarkemmin.

Nyt on tietysti hyvä seurata erilaisten ehdokas-ehdokkaiden ajatuksia liittyen maailmanpoliisin 
tehtävään.

1070.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Vähäisempi sekaantuminen ulkomaiden asioihin (non-interventionism)? Ron Paul (ja muutkin) on 
ajanut varovasempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa, jolloin pyrkimyksenä ei ole sekaantuminen 
erilaisten maiden sisäisiin asioihin. Toisaalta hän kannattaa vapaata kauppaa, joka perustuisi 
vapaaehtoisuuteen erilaisten maiden välillä.

Keskittyminen vain omiin asioihin (isolationism)? Tämä voisi tarkoittaa eristäytymistä maailmasta. 
Tosiasiallisesti Ron Paul ei tarkoita vetäytymistä maailmasta.

Kysymys: Mitä oikeasti tarkoittaisi Yhdysvaltojen varovaisempi ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka?

Maailmanpoliisi? Osa väestä pitää Yhdysvaltojen toimimista maailmanpoliisina vaarallisena asiana.
Toisaalta osa väestä pitää Yhdysvaltojen armeijan viisasta käyttöä tärkeänä asiana. Oman havainnon
mukaan he pohtivat enemmän (Miten?) armeijan viisasta käyttöä ilman muuta pohdintaa (Miksi?).

Kysymys: Kuinka kauan Yhdysvallat haluaa pysyä maailmanpoliisina?
Kysymys: Miten kansalaiset (Yhdysvallat) kokevat oman erityislaatuisuutensa?

Tässä on erilaisia suhtautumistapoja. (1) Yhdysvallat ovat todella hyvä esimerkki muulle 
maailmalle ja muu maailma seuraa meidän esimerkkiä. (2) Omien arvojen vieminen eri puolille 
maailmaa. (3) Yhdysvalloilla on oma erityinen tehtävä tässä maailmassa. (4) Yhdysvallat on erittäin
erityislaatuinen maa maailmassa. Heidän sisäinen keskustelu pyörii eri tavoin (1-4) noissa aiheissa.

Väittämä: Eri maiden ymmärtäminen oikein oikeassa asiayhteydessä on suhteellisen 
vaikea tehtävä.
Väittämä: Esimerkiksi Yhdysvallat pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.

Varmaankin myös Suomi pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.

Eri yhteyksiin olen kirjoittanut kulttuurisista epävastaavuuksista. Esimerkiksi Suomen ja 
Yhdysvaltojen kulttuuriset epävastaavuudet pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.

Väittämä: Eri maiden kulttuuristen epävastaavuuksien ymmärtäminen ja 
oivaltaminen oikein vaatii oman työnsä.
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1071. Monta asiaa kerrallaan vai erikseen?

1071.1. Merkintä 871: Autismi / Monimuotoisuus / Moniajo 
(xxxiii)

17. elokuuta 2015 
871: Autismi / Monimuotoisuus / Moniajo (xxxiii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_871

Linkkilistan alussa on linkki YLE:n Areena-palvelun kautta katsottavaan dokumenttiin. Aiheena 
dokumentissa on autismi.

Olen katsonut aikaisemmin toisen autismia koskevan dokumentin. Tuolloin yritettiin saada kiinni 
autismia aiheuttavia ympäristötekijöitä.

Esimerkiksi ruokavalion vaikutus autismiin on ilmeisesti vielä avoin kysymys.

Autismin suhteen olen tainnut tarkasti ottaen käsitellä autismin kirjon lievempiä ilmiöitä 
viittaamissani artikkeleissa. Linkkilistan listassa on lista autismia koskevista artikkeleista, jotka ovat
päätyneen minulle asti.

Riippuu taas määrittelystä, että mikä luetaan autismin piiriin kuuluvaksi.

Montako prosenttia tai prosentin osaa meistä kaikista on oikeasti autismin kirjoon kuuluvia?

Sitten on sukupuoliasiaa: masennuksen ja itsemurhan osalta voisi pohtia myös sukupuolieroja.

Aikaisemmin on ollut juttua kaupungistumisesta - kaikki tahtoo keskittyä kaupunkeihin.

Kaupungistumisen erilaisia sosiaalisia ja psyykkisiä ilmiöitä olisi hyvä verrata eri tavoin.

Lisäksi joka suuntaan leviävä digitalisaatio on huomioituna linkkilistassa.

Lisäksi työelämään siirtyy uusia henkiöitä, joista osa on viettänyt valtavasti aikaa erilaisten 
tietokoneiden kanssa - esim. älypuhelimet.

Mielenkiintoisia ovat tietysti linkit koskien terveen ruokavalion vaikutuksista.

Toisaalta on linkkiä tietokoneistumisen erilaisiin seurannaisiin. Facebook muuttaa minuutta. Paljon 
netissä roikkuvilla on omat ongelmansa.

Mikä on tietokoneistumisen vaikutus oppimistuloksiin?
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JA mikä olisi suositus kouluja varten? Lisää tietotekniikkaa vai vähemmän tietotekniikkaa?

JA mikä olisi suositus sukupuolinäkökulmasta? Myös tytöille lisää tietotekniikkaa?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA veikkaus on useiden ilmiöiden seurannaisvaikutuksen selvittäminen laajemmassa 
asiayhteydessä.

Esimerkiksi Suomen huonommat sijoitukset PISA-testeissä pitää pilkkoa tietysti eri osatekijöiden 
osalta.

Mielenkiintoisia olisivat tietysti vertailut oppimistuloksista maaseudun ja kaupunkien oppilaitosten 
välillä.

Lisäksi autismin asteen selvittäminen on/olisi mielenkiintoinen aihepiiri.

Toisaalta tietokoneistumisen vaikutus vaatisi vielä hyvin perusteellisen selvityksen.

KYSYMYS: Mitä ovat tietokoneistumisen vaikutukset erilaisiin oppimisen ilmiöihin?

KYSYMYS: Onko kouluissa digitalisoitava aivan kaikki mahdollinen?

KYSYMYS: Onko keskittymisestä tulossa katoavaa kansanperinnettä?

Erilaisten toimintalinjojen kannatus tai vastustus on tietysti yksi kysymys. Mihin tosiasioihin pitäisi 
omat kannatuksensa perustaa?

ITSE olen ollut epäileväinen (ns.) moniajon suhteen - ihminen ei käsittääkseni pysty keskittymään 
moneen asiaan samanaikaisesti.

Eri henkilöt tietysti kokevat moniajon eri tavoilla.

Tässä riittääkin meille kaikille vielä paljon selvitettävää.

1071.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Enemmän keskeytyksiä vai vähemmän keskeytyksiä? Tuossa asiassa on jokaisessa yhteisössä 
mietittävää. Esimerkiksi avokonttorit ovat todella iso ongelma keskeytysten vuoksi. Kun tuohon 
vielä lisätään tietotekniikan aiheuttamat keskeytykset, niin tässä aiheessa on isoja ongelmia.

Kysymys: Onko keskeytymättömästä työstä tulossa katoavaa kansanperinnettä?
Kysymys: Kuka suostuu jatkossa tekemään erilaisia tehtäviä ilman keskeytyksiä?
Kysymys: Miten erilaiset keskeytykset vaikuttavat oppimiseen?
Kysymys: Onko oppilaitoksissa oltava enemmän vai vähemmän tietotekniikkaa?

Väittämä: Mahdollisesti tietotekniikkaa ei tarvitse lisätä jokaiseen kohtaan.
Väittämä: Turhan ja tarpeellisen tietotekniikan arviointiin tarvitaan kysymyslista.
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1072. Todellakin turhaa moniajoa?

1072.1. Merkintä 872: Ashley Madison / Kokoustaminen / 
Moniajo (xxxiv)

24. elokuuta 2015 
872: Ashley Madison / Kokoustaminen / Moniajo (xxxiv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_872

Viikon ehdoton tekno-uutinen Ashley Madison -sivuston tietomurto ja tietojen levittäminen 
julkisuuteen.

Ohessa on muutama linkki liittyen tähän tietomurtoon

Eli käytännössä Ashley Madison -sivusto on seuranvälityspalvelu henkilöille, joilla on tällä hetkellä
nykyinen suhde johonkin kumppaniin.

Eli kumppanin pettämistä harrastetaan näin internet-palvelun avulla.

Noin liike-elämän kannalta on mielenkiintoista Ashley Madison -sivuston tietomurron kautta 
tietoon tulleet sähköpostiosoitteet, joissa osana osoitetta on eri yhtiöiden nimiä.

Eli onko pettämistä harrastettu (a) työajalla, (b) yrityksen tietokoneella, (c) yrityksen 
sähköpostiosoitteella?

Mahdollisesti noihin kysymyksiin (a-c) on joissain tapauksissa myönteinen vastaus.

Toinen linkkikokoelma koskee yleisemmin moniajoa.

Yleishuomiona on uutinen, jossa todetaan tupakoinnin aiheuttamia menetyksiä yhteiskunnalle.

Vastaavalla tavalla voisi kysyä turhan kokoustamisen hintalappua koko yhteiskunnan kannalta.

Muutama linkki koskee kokoustamista.

Toisaalta on juttua kahdesta riippuvuudesta: riippuvuudet internetistä ja (äly)puhelimista.

Lisäksi on juttua työntekijöiden lorvimisesta työajalla - esimerkinomaisesti Facebook-käyttö 
työajalla on oma ilmiönsä.

Toisaalta on juttua ylipitkästä työviikosta - onko vaarana aivohalvaus?
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA ehdotus on erilaisten (työ)aikaa syövien asioiden kunnollinen kartoitus erilaisissa 
(työ)yhteisöissä.

Esimerkinomaisesti (turha) kokoustaminen voi viedä paljonkin aikaa.

Vastaavalla tavalla voisi löytyä muitakin aikaa syöviä asioita - esimerkiksi Facebook-päivityksien 
seuraaminen voi aiheuttaa paljonkin taukoja työaikaan.

Tietysti herää kysymys, että kuinka rehellisesti joissain (työ)yhteisöissä vastattaisiin näihin 
kysymyksiin.

Esimerkinomaisesti työntekijät voivat vähätellä Facebook-käyttöä, vaikka tietoliikenteen oikea 
seuranta voi osoittaa oikeaa Facebook-käyttöä eri aikajaksoilla.

Vastaavalla tavalla on tullut vastaan sähköpostin tarkastuksen pakonomaisuus - eli sähköpostin 
päivitystä sähköpostiohjelmassa painetaan koko ajan pitkin päivää.

Loppujen lopuksi voi työteho oikeasti kärsiä, mikä voi tietysti altistaa pidemmälle työpäivälle.

ELI: ovatko ylipitkät työpäivät seurauksena erilaisista tehottomuuksista?

ELI: Elämmekö moniajon harhaa erityisesti työajalla?

Tietysti on selvää, että kaikissa työyhteisössä moniajon harha selvittäminen ei mene hienosti. ELI 
väki voi väittää toista ja tekee toista.

Ehkä jatkossa on erilaisiin (työ)sopimusten malleihin on otettava osaksi tietotekniikan käytön 
ohjeistusta.

Lisäksi on tietysti tehtävä lisää selvitystä/tutkimusta aiheeseen liittyen.

MITEN vältämme moniajon harhan? 
MITÄ on muutettava eri yhteisöissä moniajon aiheuttamien ongelmien vuoksi? 
KUINKA moniajon ongelmiin kehitetään ratkaisuja? 
KETKÄ kehittäisivät näitä moniajon ongelmiin kehitetään ratkaisuja?

Hyviä kysymyksiä kaikki - näihin olisi hyvä etsiä vastauksia!

1072.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Kysymys: Ovatko pitkät työajat ja ylityöt seurausta huonoista käytännöistä? 
Kysymys: Onko erilaisissa yhteisöissä tutkittu tietotekniikan käytön ongelmia 
suhteessa työn tehokkuuteen?
Kysymys: Aiheuttaako tietotekniikka oikeasti tehottomuutta eri tehtäviin?
Kysymys: Onko tietotekniikan aiheuttamista ongelmista tehty oikeaa selvitystä?
Kysymys: Joutuuko jokainen yhteisö ratkaisemaan nämä ongelmat omalla tavallaan 
ilman perusteellista selvitystä?
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1073. Onko Avoimuudella mahdollisuuksia?

1073.1. Merkintä 873: Avoimuus / Standardit / Määräävä 
markkinaosuus?

28. elokuuta 2015 
873: Avoimuus / Standardit / Määräävä markkinaosuus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_873

Ohessa on linkkilista, josta voi tehdä seuraavaa yhteenvetoa:

* Internetin käytön ihmisoikeudet.
* Miksi [avoimen] ohjelmiston hanke voi epäonnistua?
* Ohjelmien dokumentointi edelleen ongelma?
* Pilvipalvelut [saavuttavat] taas uusia alueita.
* Avoimien ohjelmien kilpailukyky?
* Robottien käyttö sotatoimissa?
* Lentolaitteiden (drone) ohjelmistojen avoin kehitys?
* Avoimen hallinnon toimintaohjelma?
* Tietokoneistetun auton hakkerointi?
* Avoin ohjelma kilpailukyvyn lähteenä?
* LINUX ja hyvin erilaiset LINUX-versiot?
* Pelikonsolin kehitys on kallista puuhaa.
* OpenStack Foundation palkkaa henkilöstöä.
* Sourceforge on myynnissä.
* Slashdot on myynnissä.
* LibreOffice 5 julkaistu.
* FLASH ja sen kohtaamat tietoturvaongelmat.
*Twitter tehnyt tappiota.
* Skypelle vaihtoehto?
* Supertietokoneiden tehoa lisätään jatkuvasti.
* Pilvipalveluiden tietoturvaongelmat.
* Keskustietokoneiden (mainframe) LINUX-kehittäminen.
* IP4-osoitteet alkavat loppua.
* Esineiden/Tavaroiden internet aiheuttaa ongelmia.
* Teknokuplan mahdollisuus?
* Googlen unohdettava jotain hakupalveluissaan?
* (Tieto)tekniikan huippuasiantuntijoiden maahanmuutto?
* LINUX vs. Windows eri yhteyksissä.
* Mediamarkkinoiden valtavat muutokset internet-aikana.
* Netin puolueettomuus?
* Kumpi on turvallisempaa: avoin vai suljettu ohjelmisto?
* Google jaetaan osiin?
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* Kiristysohjelmia liikkeellä!
* COBOL ei ole vielä hävinnyt minnekään.
* Erilaiset ohjelmistot keräävät paljon tietoja käyttäjistä.
* Identiteettivarkaudesta tulee rikos.
* Google ja Euroopan Komission (EU) tutkinta määräävästä markkina-asemasta.
* Erilaisia palveluita ajettu alas myös julkisella sektorilla.
* LINUX 24 vuotta vanha.
* Avoimen hallinnon toimintaohjelma.
* Palkkiot erilaisten tietoturvaongelmien löytäneelle henkilölle?

Lyhyesti voi todeta, että kaikki vaikuttaa kaikkeen tietoteknisessä toimintaympäristössä.

Kuten todettu aikaisemmin, niin tietotekniikan osalta seuraan erityisesti avoimien tietoteknisten 
ratkaisujen pärjäämistä tietoteknisessä toimintaympäristössä.

Edellä olevassa linkkilistassa on monta aihetta liittyen erityisesti avoimien tietoteknisten ratkaisujen
kehittämisessä.

Esimerkinomaisesti voi todeta (ns.) pilvipalveluista, että mahdollisesti jotkut avoimet ratkaisut 
saavat todella laajan markkinaosuuden pilvipalveluissa.

Määräävän markkinaosuuden väärinkäyttö?

JOS joku avoin ratkaisu onkin määräävässä markkina-asemassa, niin miten siihen pitäisi suhtautua?

Jonkin avoimen ratkaisun käyttäjinä voi olla hyvinkin laaja joukko erilaisia yrityksiä - riippuen 
tietysti tapauksesta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on myös maininta Open Stand -viritelmästä, joka olisi nyt kolme vuotta vanha.

OMA ehdotus on erilaisten avoimien standardien suosiminen tietoteknisessä toimintaympäristössä.

Aina on mahdollista, että joku suljettu ratkaisu on pitkäänkin tietoteknisessä toimintaympäristössä.

JOS toisaalta on pakotettu avoimien standardien käyttö myös suljetuissa ratkaisuissa, niin tällöin 
erilaiset ratkaisut voivat kuitenkin toimia yhteen eri tavoin huolimatta ratkaisujen avoimuudesta tai 
suljettuudesta.

[Kuka tai ketkä pakottaisivat käyttämään oikeasti avoimia standardeja]?

NOPEUS - nopeus on koko ajan kokonaisvaltainen ongelma.

Aina välillä joku tietotekninen ratkaisu voi levitä hyvin laajaan käyttöön riippuen ratkaisusta.

Toisaalta jotkut yritykset avaavat joitain käyttämiään tekniikoita kehitettäväksi avoimuuteen 
perustuvana.
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Toisaalta yritykset voivat silti tarjota suljettuja ratkaisuja, vaikka tekniikka itsessään voisi olla 
avoimuuteen perustuvaa.

NOPEUS - tämä on siis ongelma.

Lisäksi on niin, että joku ratkaisu saa hallintaansa tietyn (pienen) sovellusalueen (niche) ja 
kilpailijoilla on todellisia ongelmia saada omia ratkaisujaan tietylle (pienelle) sovellusalueelle 
(niche).

Esimerkiksi Google on saanut haltuunsa hakukoneiden markkinat ja kilpailevat ratkaisut eivät ole 
saaneet yhtä laajaa suosiota.

OMA ehdotus taitaa olla, että erilaisten toimialojen yritykset voisivat järjestäytyä, ja ne voisivat 
sopia käyttämistään avoimista ratkaisuista hyvinkin nopeasti.

Ehdotusta voi toisaalta pitää kartellien perustamisena.

Toisaalta hyvissä ajoissa sovittu avoimuus joidenkin toimialojen teknisten ratkaisujen suhteen 
mahdollistaa toimittajien kilpailutuksen perustumista avoimiin standardeihin.

ELI: Erilaisilla toimialoilla voisi siis tehdä päätöksiä käytettävistä avoimista ratkaisuista.

Perusongelma on tietysti vaadittava ihmisten välinen yhteistyö jollain toimialalla.

Tosiasiassa ihmisten välinen yhteistyö jollain toimialalla voi olla paremmin tai huonommin 
ratkaistu.

Tarvitsemme ehkä valmiita yhteistyön malleja sovellettavaksi eri toimialalla.

JOS nämä mallit olisi tarpeeksi hyvin esitetty ymmärrettävästi, niin malleja voisi soveltaa 
nopeammin.

ELI jokaisella toimialalla ei tarvittaisi aina uutta oppimisprosessia avoimien ratkaisujen 
kehittämiseksi. Valmiit mallit voisivat auttaa erilaisten vaihtoehtojen vertailussa yksittäisellä 
toimialalla.

Perusongelma on, että tätä valmiiden mallien kokoelmaa ei taida tällä hetkellä olla.

Tämä asia jääkin yhdeksi seurattavaksi aiheeksi erilaisten avoimien ratkaisujen seurannassa.

1073.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Oma tietotekniikan seuranta keskittyy avoimien ratkaisujen pärjäämiseen kivikovilla markkinoilla. 
Aina välillä joku avoin ratkaisu voi voittaa kilpailun.

Kysymys: Voiko joku avoin ratkaisu saavuttaa määräävän markkinaosuuden?
Kysymys: Miten pitäisi suhtautua avoimen ratkaisun määräävään markkinaosuuteen?
Kysymys: Aiheuttaisiko jonkin avoimen ratkaisun määräävä markkinaosuus 
kilpailuviranomaisten toimintaa?
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1074. Suljetun ratkaisun korvaaminen avoimella 
ratkaisulla onnistuu aina välillä

1074.1. Merkintä 874: Selainvertailu / FLASH / HTML 5 / OSA 25

1. syyskuuta 2015 
874: Selainvertailu / FLASH / HTML 5 / OSA 25

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_874

Linkkilistasta voi erityisesti mainita seuraavaa:

* Windows 10 vaikeuttaa muiden selainten asentamista?
* Windows 10 pakottaa vain yhden selaimen käyttöä?
* Firefox on selaimena ollut jo jonkin aikaa markkinoilla.
* Internet Explorer - pakotettu pikapäivitys.
* Windows 10 ja uusi Microsoft Edge -selain?
* Myös Firefox kohdannut tietoteknisiä hyökkäyksiä.
* Chrome ja löydetty "syvä" aukko.
* Firefox ja löydetty "syvä" aukko.
* Mozilla aikoo uudistaa Firefox-selainta oikein kunnolla.
* Firefox-liitännäisten uudistaminen?
* Opera-selain 20 vuotta.

Jaa-a.

Katsoin taas paria tilastosivua: NetMarketShare ja Statcounter.

Lyhyesti voi todeta seuraavaa:

* IE:n markkinaosuus putoaa aina vähäsen joka kuukausi.
* Chrome on koko ajan nousussa.
* Firefox on sekin menettänyt markkinaosuutta.
* Opera on pysynyt markkinoilla pienellä markkinaosuudella.

Mielenkiintoista on uutinen Firefox-selaimen kokonaisvaltaisesta uudistuksesta.
JOS liitännäisetkin pitää ohjelmoida uudelleen, niin tässä on mielestäni joitain riskejä.

OSA liitännäisistä voi olla tällä hetkellä hyvässä lyönnissä hyvin toimiviksi viritettynä.

Kuinka moni liitännäisen kehittäjä haluaa nyt ohjelmoida uudelleen oman liitännäisensä?
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Mielenkiintoinen uutinen on, että Youtube on siirtynyt 1.9.2015 alkaen HTML 5 -videoihin ja vanha
FLASH-viritelmä olisi vähäisemmällä käytöllä.

Tunnetusti FLASH on ollut aina iso riski käyttäjilleen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JAA-a.

Itse olen kannattanut yhden asian säätiöitä, jotka siis keskittyvät yhteen tietotekniseen osa-
alueeseen.

Firefox-selaimen taustalla on säätiö - ei siinä mitään.

Olettaisin kuitenkin, että kyseinen säätiö ei ole mikään valtava rahasampo.

Google-korporaatiolla on käsittääkseni vahva kassa, joten heillä voi olla kärsivällisyyttä nostaa 
oman selaimen markkinaosuutta vähitellen.

Käytännössä Google voi siis mainostaa selaintaan eri yhteyksissä.

Mielenkiintoista on tietysti taloudellisesti seurata Microsoft-korporaation pärjäämistä 
selainmarkkinoilla.

Käytännössä heidän (Microsoft) pitää varmaan ylläpitää Internet Explorer -selainta, koska monet 
sivustot on viritetty toimimaan hyvin Internet Explorer -selaimen kanssa.

Toisaalta uusi selain (Microsoft Edge) tarkoittaa paljon uutta kehitettävää ja kehittäminen maksaa 
jotain.

ELI kahden selaimen ylläpitö nielee tietysti aivan oikeaa rahaa - pitäähän työntekijöiden saada 
palkkansa.

Sitten on tietysti HTML 5 -sivustot, joiden määrä voi vähitellen lisääntyä.

Käytännössä HTML 5 -toimintojen oikea suoritus eri selaimissa vaatii sekin paljon työtä.

FLASH -> HTML 5?

Oma veikkaus on, että selainten kehitys ei voi pysähtyä, ja uusia vaatimuksia selaimille tulee koko 
ajan lisää.

JOS näitä muutoksia tulee nopeassa tahdissa useampi, niin selainten kehittäjät eivät ehkä pysy 
kaikissa tapauksissa kehityksessä mukana.

Mahdollisesti pienemmät (pienempiä kuin Google ja Microsoft) toimijat ovat kovilla, koska 
työntekijöitä ei heillä ole varmaankaan yhtäkään liikaa.

Kaikki tämä jää nähtäväksi!
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1074.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Tunnetulla tavalla FLASH (tarkasti ottaen Adobe Flash) on ollut suljettu ratkaisu, joka on 
kohdannut erilaisia tietoturvaongelmia. Eri vaiheissa on tullut avoimia ratkaisuja, jotka ovat 
vähentäneet FLASH:n käyttöä.

Väittämä: Mahdollisesti FLASH tekniikkana poistuu käytöstä joskus tulevaisuudessa.

Kirjoitushetkellä on tiedossa Googlen kehittämän Chrome-selaimen määräävä markkinaosuus. 
Tähän kohtaan voi ottaa toukokuun (2018) tilastot (eli 28 StatCounter):

• Chrome 58.09%
• Safari 13.78%
• UC Browser 8.16%
• Firefox 5.27%
• Opera 3.68%
• IE 3.08%

Oman arvion mukaan Chromen määräävä markkinaosuus mahdollistaa uusien standardien 
pakottamisen muihin selaimin. Tällainen standardien pakottamisen mahdollisuus jää tietysti 
nähtäväksi tulevaisuudessa.

Kysymys: Mitä seurauksia on Chromen määräävällä markkinaosuudella?
Kysymys: Alkavatko kilpailuviranomaiset seuraamaan Chromen määräävän 
markkinaosuuden seurauksia?

Käsitin kirjoitushetkellä, että Firefox-selaimen oletushakukoneeksi on valittu Yahoo. Tämä on 
täysin ymmärrettävää, koska Google on johonkin hetkeen saakka antanut selvää rahaa Firefox-
selaimen kehittämiseen. Toisaalta Google on tullut myöhemmin mukaan selainmarkkinoille, joten 
heidän tuki Firefox-selaimen kehittämiselle on tietysti todella hyvä kysymys.

Kysymys: Miten pienempien markkinaosuuksien selaimet pärjäävät tulevaisuudessa?

Vastaavalla tavalla Opera-selaimen pärjääminen selainmarkkinoilla on hyvä kysymys. Toisaalta 
Opera on kaupallinen ratkaisu, ja Opera on saanut oman paikkansa selainmarkkinoilla.

Kysymys: Millaisia mahdollisia uusia standardeja tulee selaimiin?
Kysymys: Ovatko selainten mahdolliset uudet standardit avoimia vai suljettuja?

Toisaalta täytyy todeta, että Google on jo ollut Euroopan Unionissa ongelmissa, jolloin Euroopan 
komission kilpailun pääosasto on tutkinut Googlen määräävää markkinaosuutta eri yhteyksissä. Eli 
uusi Euroopan komission kilpailun pääosaston selvitys määräävästä markkinaosuudesta ei yllättäisi 
ketään.

28 http://gs.statcounter.com  , StatCounter
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1075. Eri aiheiden/asioiden sovittaminen yhteen

1075.1. Merkintä 875: (Maatalous)politiikka / Yhteensopivuus: 
EU & NATO

2. syyskuuta 2015 
875: (Maatalous)politiikka / Yhteensopivuus: EU & NATO

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_875

Seuraavasta linkkilistasta voi esittää muutaman huomion.

* Puoluetuki Eduskunnan ulkopuolisille puolueille?
* EU:n perintöasetus tullut noudatettavaksi.
* Itsenäisyyspuolueen puheenjohtaja joutuu jättämään tehtävänsä.
* Rokotusvastaisuuden seurannaiset.
* Kenet suomalaiset hyväksyisivät naapurikseen?
* EU:n vaatima hallinto tuottajille tarkoittaa valtavaa paperikasaa.
* Viljasadosta tavallista pienempi(?).
* Kuittipakon seurannaiset?
* Kauppojen aukioloajat täysin vapaiksi?
* Yleissitovuus tärkeä periaate monelle sidosryhmälle.
* Maidontuotannon rajoitteiden poistamista.
* Lastensuojeluun saatava saumattomat palveluprosessit?
* Osallistumismahdollisuudet kansalaisille.
* Mitä tarkoittaisi kuntien tehtävien karsinta?
* Ruotsin työmarkkinauudistus hyvä esimerkki?
* Juha Sipilän pitämä puhe.
* Rattijuopot myös huumeiden vaikutuksen alaisina.
* Yritykset valmistautuvat uusien kierrätyssääntöjen toteuttamiseen.
* Suomalaiset asehankinnat ovat olleet NATO-yhteesopivia ratkaisuja.

Monessa kohtaa voi todeta erilaiset valitut toimintalinjat poliittisen prosessin jälkeen.

Esimerkinomaisesti maataloustuottajille asetetut raportointivelvollisuudet ovat osa EU:n sääntelyä.

Käsittääkseni on niin, että joiltain osin mukana on suomalaisia lisävaatimuksia EU:n sääntelyn 
päälle.

Esimerkkinä voi pitää ESR-projekteja, joiden raportoinnissa on (käsittääkseni) EU-sääntöjen päälle 
vielä suomalaista sääntelyä.
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Tosiasiassa maataloustuottajat joutuvat aina seuraamaan tarkasti maatalouspolitiikan 
suunnanmuutoksia. Yksi osa maatalouspolitiikan suunnanmuutoksia on erilaisten 
raportointivelvollisuuksien muutos.

Yksi osa poliittista retoriikkaa viime aikoina on ollut turhan sääntelyn purkaminen.

EHKÄ pitäisi katsoa tiheämmällä seulalla EU:n minimisäätöjen päälle rakennettu suomalaiset 
uudet/erilaiset säännökset.

Tässä kohtaa voi palauttaa Euroopan talousalueen (ETA) ja Euroopan Unionin (EU) suhde toisiinsa.

Muutama eurooppalainen valtio on edelleenkin Euroopan talousalueen (ETA) jäseniä - ei siinä 
mitään.

Esimerkiksi Norja ja Islanti ovat Euroopan talousalueen (ETA) jäseniä.

ETA:n kautta hoidetaan moni asia, koska ETA:n ja EU:n säädösten vuoksi EU ja ETA sovittavat 
yhteen eurooppalaista yhteensopivuutta.

Wikipedia-artikkelissa (European Economic Are) todetaankin, että ETA ja EU yhteensovittavat eri 
asioita yhteisön säännösten kehittämiseksi - osa asioista jää edelleenkin ETA:n jäsenmaiden hoitoon
ilman EU-säännöstöä.

Eli esimerkiksi Norja ja Islanti oikeasti toteuttavat EU:n lainsäädäntöä ilman EU-jäsenyyttä. ELI 
Norja ja Islanti ovat niin lähellä Euroopan Unionia kuin on mahdollista nykyisillä 
sopimusrakenteilla.

Toisaalta Suomi ei ole NATO:n jäsen, mutta kaikki hankittava uusi varustus on varmaankin NATO-
yhteensopivaa kuitenkin. ELI Suomi on niin lähellä NATO:a kuin on mahdollista nykyisillä 
sopimusrakenteilla.

Toisaalta linkkilistassa on eri asioita, joiden käytännön toteutus voi vaatia omaa suomalaista 
lainsäädäntöä.

Olen aikaisemmin viitannut moneen kertaan valittujen politiikan toimintalinjojen seurannaisena 
esiin tulevat vastavaikutukset. ELI jokaisella politiikan toimintalinjalla yritetään muuttaa jotain 
asiaa parempaan suuntaan.

Esimerkinomaisesti kauppojen aukioajat, kuittipakko ja uudet kierrätyssäännökset pyrkivät 
muuttamaan ihmisten käytöstä. Selvää on, että näidenkin osalta tulee vastaan vielä uutta mietittävää
käytännön seurauksena.

TIETYSTI alkuperäiset lainsäätäjät voivat pettyä joiltain osin erilaisten vastavaikutusten vuoksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa todetaan Itsenäisyyspuolueen (IPU) puheenjohtajan terveyden tilanne - puheenjohtaja
Antti Pesonen tulee luopumaan tehtävästään terveydentilan ongelmien vuoksi.
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Tunnetulla tavalla Antti Pesonen on kirjoittanut ILKKA-maakuntalehteen useita 
mielipidekirjoituksia.

Mihin saakka Itsenäisyyspuolue (IPU) olisi valmis purkamaan sääntelyä? Pelkkä ETA-jäsenyys? 
Myös ETA-jäsenyydestä luopuminen?

Myös ETA-jäsenyydestä luopuminen tarkoittaisi Sveitsin kaltaista kahdenkeskisten (EU <-> 
Sveitsi) sopimusten laajahkoa kokoelmaa.

ELI Suomi ei käytännössä pääsisi EU:sta eroon joiltain osin. Pakko olisi jotain hoitaa [joitain 
asioita] EU:n kanssa yhteistyössä.

Toisaalta nykyisessä tilanteessa moni asia on todellakin kansainvälinen, ja Suomessakin meidän 
pitää sopeuttaa omaa toimintaa kansainvälisen ja todellisen tilanteen vuoksi.

Joudumme siis käytännössä sovittamaan yhteen hyvin laajasti hyvin erilaisia asioita.

OMA ehdotus (1) on siis mahdollisimman vähäinen suomalainen lisäsääntely EU- ja ETA-
säännösten päälle.

OMA ehdotus (2) on siis suomalaisen lisäsääntelyn tarkastelu hyvin laajasti.

OMA ehdotus (3) on siis tarpeettoman suomalaisen lisäsääntelyn purkaminen edes joiltain osin.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä nykyisen (2.9.2015 tilanne) hallituksen (Sipilä I) oikeasti tekemät 
päätökset turhan sääntelyn purkamiseksi.

Jäävätkö turhan sääntelyn purkamisen päätökset (Sipilä I hallituksena) kuitenkin tekemättä? Tämä 
jää oikeasti vielä nähtäväksi!

1075.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Yleisesti ottaen Euroopan Unionin maatalouspolitiikka on muuttunut vuosikymmenten mittaan. Iso 
ongelma on tietysti huoltovarmuuden ja vapaiden markkinoiden välinen ristiriita. Jonkinlaista 
maataloutta pitäisi olla ympäri maapalloa, jolloin sadon epäonnistuminen yhdessä paikassa ei 
aiheuttaisi isoja ongelmia ruuan saatavuudelle. Edellä oleva maatalouspolitiikan ristiriita 
(huoltovarmuus ↔ vapaat markkinat) on tietysti hyvin vaikea asia käytännössä ratkaistavaksi.

Väittämä: Huoltovarmuuden ja vapaiden markkinoiden suhteen on aina ja kaikkialla 
erilaisia epävastaavuuksia.

Mitä on turha sääntely Suomessa ja Euroopan Unionissa? Nykyisin on normien purkamiselle 29 oma
sivusto. Mielenkiintoista on nähdä tulevien hallitusten suhtautuminen normien purkamiseen.

Kysymys: Olisiko mahdollista keventää suomalaisia normeja?
Kysymys: Millaista olisi Euroopan Unionin normien keventäminen?

29 http://www.norminpurku.fi  , linkki ei toiminut enää 1.9.2021
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1076. Pitkäjänteisyys verrattuna lyhytjänteisyyteen

1076.1. Merkintä 876: Viikon tärkein teknouutinen - 
Kärsimättömyys?

5. syyskuuta 2015 
876: Viikon tärkein teknouutinen - Kärsimättömyys?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_876

Viime viikon kohutuin teknouutinen taisi olla Ashley Madison -palvelun käyttäjätietojen levitys.

Linkkilistan toisessa osassa on useampi linkki Ashley Madison -palveluun liittyen. Viikon aikana on
esiin tullut kaikenlaista outoa palveluun liittyen.

Lisää ongelmia ovat aiheuttaneet mm. seuraavat: joissain HP-kannettavissa on tietoturvariski ja 
Belkinin reitittimessä on tietoturvariski.

Toisaalta LINUX täyttää vuosia ja toisaalta COBOL on laajassa käytössä edelleenkin.

Google uusi logonsa - logossa on edelleen useampia värejä.

Muutama iso teknoyhtiö perustaneet hankkeen kehittämään uutta videokoodekkia; Koodekki eli 
pakkauksenhallinta.

Mielenkiintoista on, että Google uudistaa yhtiörakennettaan.

Ehkä tulevaisuudessa heillä on yksi omistuksista vastaava yhtiö. Sitten voi olla joukko erilaisia 
pienempiä Google-yhtiöitä keskittymässä joihinkin erityisiin aiheisiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

FLASH -> HTML 5?

YouTube-palvelussa on tosiaan otettu käyttöön HTML 5 jollain tavalla.

Viikon tärkein teknouutinen taitaa olla, että erilaisilla tekniikoilla voi olla hyvinkin pitkä käyttöikä.

COBOL on ollut käytössä jo pitkään - jopa Visual Studio 2015 voi toimia COBOL:n 
ohjelmoinnissa.

Pitkän käyttöiän ongelmat tahtovat monesti korostua jonkin yksityisesti kehitetyn ja kaupallisesti 
kehitetyn tietoteknisen ratkaisun elinkaaren loppuvaiheissa.
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Joku LINUXin ydin (Kernel) on vasta vain 24-vuotias viritelmä.

Siinä mielessä yritys luoda joku uusi hyvin toimiva pakkauksenhallinta kaikkien meidän käyttöön 
voi ehkä osoittautua hyväksi ratkaisuksi pitkällä aikavälillä.

Selvää on, että joku FLASH on vielä käytössä jonkin aikaa.

Tällöin vastaan tulee tietysti tarve kehittää muuntimia. Esim. FLASH -> uusi kehitettävä 
pakkauksenhallinnan ratkaisu.

ELI voimme ottaa uuden 25 vuoden tarkastelujakson linkkilistassa mainituille erilaisille 
tekniikoille.

Meidän ei pitäisi siis olla kovin kärsimättömiä.

1076.2. Uudelleenarviointia / 14.6.2018

Osasta tietotekniset järjestelmät voivat olla hyvinkin pitkäikäisiä, mutta pitkäikäisyyttä ei aina voi 
arvioida oikein etukäteen. Osasta jotkut tietotekniset järjestelmät häviävät käytöstä vähitellen ilman 
suurempia ongelmia.

ALKU
sopimukset
päätökset

AIKA

resursseja

järjestelmän
KEHITYS

järjestelmän
 käynnistys

järjestelmän
sammuttaminen

t0 t1 t2 t3 t4 t5

MUUTOS
sopimukset
päätökset

LOPPU
sopimukset
päätökset

ALKU

uuden
järjestelmän
käynnistys

tn

Käytännössä jonkin järjestelmän kehittäminen on erilaisten sopimusten ja päätösten tekemistä 
jollain aikavälillä. Joihinkin tietoteknisiin järjestelmiin lisätään koko ajan uusia ominaisuuksia 
riippuen tapauksesta.

Väittämä: Jotkut tietotekniset järjestelmät ovat pitkäikäisiä.
Väittämä: Tietoteknisen järjestelmän pitkäikäisyyttä on vaikea arvioida etukäteen.
Väittämä: Laajasti tehdyt sopimukset ja päätökset voivat vaikeuttaa pitkäikäisen 
järjestelmän korvaamista uudella järjestelmällä.
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1077. Journalismista erityisesti / Uutisten tunnisteet

1077.1. Merkintä 877: Fakta? / Valhe? / mm. Ron & Rand Paul / 
LXVIII

6. syyskuuta 2015
877: Fakta? / Valhe? / mm. Ron & Rand Paul / LXVIII

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_877

Linkkilistan alussa on juttua Faktabaari-palvelusta. ELI heidän väkensä on osallistunut 
faktantarkastusta käsittelevään seminaariin.

Toisaalta pitää todeta Faktabaari-palvelun viimeisimmän faktantarkastuksen päiväystä: 19.8.2015.

Toisaalta voisi todeta erilaiset yhteistyön mahdollisuudet faktantarkastuksessa. Esimerkiksi 
Euroopan tasolla voisi olla jotain yhteistyön viritelmää, jolloin rajat ylittävät valheet saataisiin 
nopeasti kiinni ja arvosteltua jollakin totuuden asteikolla.

Rand Paul on saanut yhden PolitiFact-arvion: Mostly True. Eli häneen väitteensä olivat 
suurimmaksi osaksi totta, mutta jotain on jäänyt eriteltyä tarkemmin.

Taas vuoden 2016 presidentinvaaleihin (Yhdysvallat) liittyen on ehdokasehdokas (republikaanit 
siis) antanut omia lausuntojaan.

Yksi ehdokas-ehdokas on Donald Trump, ja 6. syyskuuta 2015 tilanteessa PolitiFact-lausuntojen 
tilastot:

True: 0 (0%)
Mostly True: 2 (5%)
Half True: 8 (19%)
Mosly False: 21 (49%)
False: 21 (49%)
Pants on Fire: 8 (19%).

Pant on Fire - tämä tarkoittaa täysin virheellistä lausuntoa ja vieläpä täysin uskomatonta lausuntoa.

ELI tarkastetuista (Donald Trump) lausunnoista yksikään ei ole täysin tosiasia - aina jää jotain 
uupumaan.

Ron Paul Liberty Report: näistä on useampi linkki.

Ron Paul esittää edelleen varovaisempaa ulkopolitiikkaa - tästä on muutama linkki.
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Linkkilistassa on listattu useampi aihe, jossa totuus voi olla ensimmäinen uhri.

Tällä hetkellä IRAN-sopimus on käsittelyssä sekä Yhdysvalloissa ja IRANissa.

Tietysti myös IRAN-sopimukseen liittyen levitetään eritasoisia tosiasioita ja eritasoisia virheellisiä 
väittämiä.

Mielenkiintoisia ovat uskontoihin liittyvät linkit.

Esimerkinomaisesti Yhdysvalloissa asuvista juutalaisista on tehty selvitystä, ja he eivät ole mikään 
täysin yhtenäinen ryhmä. Heilläkin on sisäisiä jakolinjoja eri suuntiin.

Vastaavalla tavalla Yhdysvalloissa asuvat muiden uskontojen edustajat voi jakaa erilaisiin 
alaryhmiin.

Lopuksi voi huomioida armeijan käyttöä eri maissa. Yksi kysymys on hyvä: pyytävätkö 
Yhdysvaltojen kongressi ja muut tahot liikaa heidän armeijaltaan?

Yksi linkki liittyy heidän (Yhdysvallat) armeijansa ongelmat koskien naissotilaita. Eli melkoinen 
joukko heidän naispuolisista sotilaistaan kohtaa seksuaalista väkivaltaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Ron Paul on tosiaan esittänyt omia ulkopoliittisia lausuntojaan - varovaisempi ulkopolitiikka.

Mielenkiintoista on tietysti seurata, että millaisia lausuntoja erilaiset faktantarkastuksen palvelut 
antavat heihin (Ron Paul ja Rand Paul) liittyen. Kuinka totta he puhuvat?

Yhdessä lausunnossani (nro 40) pohdin, että erilaisten median viritysten pitäisi järjestäytyä.

Käytännössä ehdotin tunnisteiden luomista erilaisten median viritysten uutisille.

JOS erilaisten uutisten tunnisteiden järjestelmä olisi kunnossa, niin tosiasioiden tarkastuspalvelut 
voisivat kohdistaa faktantarkistusta vielä tarkemmin.

Tietysti uutisten tunnisteiden järjestelmän kehittäminen vaatisi paljon toimintaa hyvin erilaisille 
sidosryhmille.

Mielenkiintoista on tietysti seurata faktojen tarkastuspalveluiden nopeutta ja väärien väittämien 
levittämisen nopeutta. Kuka voittaa missäkin tapauksessa?

1077.2. Uudelleenarviointia / 17.6.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Yhdysvaltojen presidenttinä Donald Trump irtisanoutui tehdystä 
sopimuksesta (Iranin ydinohjelman tarkka valvonta). Tähän liittyy sopivasti PolitiFact-palvelun 
www-sivu koskien Iranin kanssa tehtyä sopimusta: [Linkki ei toimi enää]
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Sivulta selviää, että Donald Trump on esittänyt seitsemän kertaa vääriä väitteitä (Iranin 
ydinohjelman tarkka valvonta) tehdystä sopimuksesta (Joint Comprehensive Plan of Action, 
JCPOA).

Journalismiin liittyen olen esittänyt seuraavan kuvan.

JULKAISU

IDEA

UUSI IDEA

UUTINEN
(vastaava)

SEURANTA

KORJAUS

Toimittaja

Lähteet

??????

Väärä 
informaatio

Perusongelmaksi nykyisessä hyvin nopeassa uutisoinnissa on tietysti seuranta ja väärien väittämien 
korjaaminen.

Tieteellisten artikkeleiden puolella on 30 DOI-tunnus, jolloin jokainen tieteellinen artikkeli 31 saa 
oman DOI-tunnuksen. Tällöin jokaisella tieteellisellä artikkelilla on pysyvä DOI-tunnus, joka ei siis
muutu vuosien kuluessa.

Vastaavalla tavalla kaikille uutisille pitäisi olla omat tunnuksensa, jolloin DOI-tunnuksia vastaavasti
jokainen uutinen saisi omat tunnuksensa. Tämän jälkeen on kehitetty 32 Crossmark-palvelu. 
Käytännössä Crossmark-palvelusta on mahdollista tarkistaa mahdolliset korjaukset tehtyyn 
tieteelliseen artikkeliin, jos joitain korjauksia on tehty asianmukaisesti. Eli samalla tyylillä (DOI ja 
Crossmark) voisi jokaiseen uutiseen tarvittaessa kohdistaa tarkistuksia.

Väittämä: Kaikille uutisille pitäisi kehittää omat tunnistusmenetelmät.
Väittämä: Uutisten tunnistusmenetelmillä voitaisiin uutisiin kohdistaa erilaisia 
korjauksia kuten tosiasioiden tarkastuspalveluiden lausunnot.

Tietysti monessa palvelussa on nykyisin erilaisia tunnisteita uutisille, jolloin niiden osalta ei 
tarvitsisi enää kehittää erillistä tunnusta.

30 http://www.doi.org/  , International DOI Foundation (IDF)
31 https://dx.doi.org  , Resolve a DOI Name
32 https://www.crossref.org/  , Crossmark

15428
15429
15430
15431
15432
15433

15434
15435
15436
15437
15438
15439
15440
15441
15442
15443
15444
15445
15446
15447
15448
15449
15450
15451
15452
15453
15454

https://www.crossref.org/
https://dx.doi.org/
http://www.doi.org/


353 / 728

1078. LINUX ei ole lyönyt läpi perinteisten 
työpöytäkoneiden markkinoilla

1078.1. Merkintä 878: Ketä uskoisi? / Windows 10 / Muut / PC-
>Mobile / I

7. syyskuuta 2015 
878: Ketä uskoisi? / Windows 10 / Muut / PC->Mobile / I

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_878

Windows 10 on tullut markkinoille - seurannaisena on kaikenlaista oheisilmiötä.

Itse olen suositellut odottelemaan muutama kuukausi ihan rauhassa Windows 10 -päivitysten 
kanssa.

Toisaalta myös Applen tietokoneisiin kohdistuu erilaisia tietoturvaongelmia.

Yksi aihepiiri linkkilistassa on Windows-käyttöjärjestelmien käytöstä lähettämät tiedot - eli 
Microsoft kerää kaikenlaista tietoa käyttöjärjestelmän käytöstä.

Toisaalta on linkkiä, että osasta nuo väitteet ovat liioiteltuja.

Selvää on työpöytäkoneiden käyttöjärjestelmien tilanne: Windows johtaa ja muut tulevat kaukaa 
perästä.

Toisaalta on linkkiä LINUX-aiheesta. Aina tapahtuu kaikenlaista isoa ja pienempää myös LINUX-
maailmassa.

LINUX täytti 24 vuotta - aikamoinen saavutus ottaen huomioon kaikki osatekijät.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a.

OMA veikkaus on, että riippuen käyttäjästä ja/tai yhteisöstä ovat sitoumukset Windows-
käyttöjärjestelmiin melkoisen laajoja.

Monet ohjelmat on sidottu Windows-käyttöjärjestelmään, joten irtautuminen on tietysti vaikeaa.

Monessa paikassa voisi käydä järjestelmällisesti käytetyt ohjelmat.

15455

15456

15457

15458

15459

15460

15461
15462
15463
15464
15465
15466
15467
15468
15469
15470
15471
15472
15473
15474
15475
15476
15477
15478
15479
15480
15481
15482
15483
15484
15485
15486
15487
15488
15489
15490
15491
15492
15493
15494
15495
15496
15497
15498
15499
15500

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_878


354 / 728

Pitkässä juoksussa voisi valita vähitellen ohjelmia, jotka toimivat monessa käyttöjärjestelmässä.

Näin käytössä olisi vähitellen vain monessa käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia.

Emme tietystikään tiedä kaikkien käyttöjärjestelmien markkinaosuuden kehittymistä esim. 
seuraavan 25 vuoden aikana.

ELI ohjelmien toimiminen useammassa käyttöjärjestelmissä pitäisi varmentaa ennen uusia 
sitoumuksia erilaisiin ohjelmiin.

Ketä uskoisi?

Eri tekniikoilla on omat elinkaarensa ja ne pitäisi ottaa hyvin huomioon eri yhteyksissä.

Tietysti eri yhteisöt voivat tehdä vakaviakin virhevalintoja. Riippuen eri tekniikoiden elinkaaresta 
voivat sitoumuksien purkamisen hankkeet olla todella kalliita.

Ketä uskoisi tietotekniikan perusratkaisuihin liittyen? Erittäin hyvä kysymys!

OMA veikkaus on, että erilaiset älypuhelimet (ja vähän vastaavat) asettavat uusia ja erilaisia 
vaatimuksia pöytäkoneidenkin puolelle. Sama asia pitäisi toimia sekä pöytäkoneella että 
mobiililaitteella.

PC -> Mobile? Mobile -> PC? Tätä on vaikea ennakoida täydellisesti!

1078.2. Uudelleenarviointia / 17.6.2018

Lyhyesti todeten LINUX ei ole lyönyt läpi perinteisten työpöytäkoneiden markkinoilla huolimatta 
kaikesta LINUX:n osajärjestelmien kehittämisestä vuosikymmenten mittaan.

Oman arvion mukaan LINUX:n osalla ei ole vahvoja tavaramerkkejä, jolloin erilaiset sidosryhmät 
vaatisivat tietokoneen hankkimista tavaramerkkien perusteella. Tietysti Android on älypuhelimien 
puolella hyvin vahva tavaramerkki, jolloin iso osa käyttäjistä ei tiedä yhtään mitään Android-
älypuhelimen käyttöjärjestelmistä, joka perustuu jollain tasolla LINUX:n käyttöön.

Oman arvion mukaan LINUX:n osalla ei ole vahvoja standardeja. Erilaiset sidosryhmät kehittävät 
omia järjestelmiään vahvojen standardien päälle, jolloin LINUX:n pitäisi omalta osaltaan vastata 
tällaisiin vahvoihin standardien päälle.

DistroWatch 33 on mielenkiintoinen sivusto. Oman käsityksen mukaan tällä sivustolla esitellään 
erityisesti työpöytäkoneiden käyttöjärjestelmien (distro) jakelupaketteja, eli pääasiassa LINUX-
jakelupaketteja (distro).

Väittämä: LINUX:n läpilyönti työpöytäkoneiden markkinoilla vaatisi hyvin vahvoja 
tavaramerkkejä sekä hyvin vahvoja standardeja.
Väittämä: LINUX:n läpilyönti muilla markkinoilla (vrt. työpöytäkoneet) on onnistunut
paremmin (vrt. suurtietokoneet).

33 https://distrowatch.com  , 
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1079. Teknisten viritelmien vaikutus keskittymiseen ja 
oppimiseen

1079.1. Merkintä 879: Selfie / Liikenne / Harha / Lukua / Moniajo
(xxxv)

9. syyskuuta 2015 
879: Selfie / Liikenne / Harha / Lukua / Moniajo (xxxv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_879

Linkkilistasta voi ottaa seuraavat havainnot:

* Paljon nettiä käyttävien viihtyminen koulussa?
* Nuoret jakaantuvat alaryhmiin.
* Teini-ikäisten alaryhmien kokema masennus.
* Selfiet aiheuttaneet vaarallisia tilanteita.
* Selfiet aiheuttaneet kuolemantapauksia.
* Melatoniinin käyttö ja vaikutukset?
* Masennus ja ahdistus vaivaa opiskelijoita.
* Nuorten tarkkaavaisuus liikenteessä?
* Nuorten tarkkaavaisuus vähenee älypuhelimien käytön vuoksi?
* Osa nuorista lukee todella huonosti.
* Lapsuusiän infektiot vaikuttavat pitkään.
* Lukioiden uudistaminen?
* Lukioiden uudistuksen tarve?

Linkkilistan yhteenvetona voi todeta ns. moniajon vaikuttavan moneen asiaan.

Lisäksi voi todeta erilaisten tekniikoiden vaikutuksia nuorille henkilöille: univajetta, masennusta ja 
muita seurannaisia.

Itse olen nähnyt kaksi (2) mahdollista vaaratilannetta Jalasjärvellä.

Kummassakin tapauksessa on nuorehko henkilö kävellyt (äly)puhelin kourassa tielle. Tielle 
astuttuaan he kuitenkin lopettivat kävelyn.

ELI käytännössä he pysähtyivät jalkakäytävän jälkeen tielle joksikin aikaa. Tässä kohtaa voi todeta 
onnettomuuden riskin kyllä kasvaneen molemmissa tapauksissa.

ELI kerraten: nuorehkot henkilöt pysähtyivät jalkakäytävältä tielle ja käyttivät tiellä seisoessaan 
(äly)puhelinta.
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Muitakin ongelmia on tietysti - esimerkiksi puhelimeen puhuminen autoa ajaessa.

Selfiet ovat aiheuttaneet erilaisia kuolintapauksia eri paikoissa. Tämän kunniaksi voi todeta 
seuraavan kuvan olevan paikallaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mielenkiintoista on keskustelu lukioiden uudistamisesta - AKAVA esittää jotain.

Toisaalta voi todeta oppilaiden viihtymisen johtuvan hyvin erilaisista osatekijöistä, joista yksi 
osatekijä on tietysti erilaisten teknisten viritelmien käyttö - esim. älypuhelimet ja tabletit.

Nyt tarvittaisiin paljon tarkempaa tietoa lukutaidon vähenemisen ja älypuhelimien (+vastaavat) 
käytön lisääntymisen välisestä suhteesta.

Tämän jälkeen pitää pohtia tarkasti peruskoulun (esim.) digitalisoinnin tarvetta.

Ruutuaika laitteiden kanssa voi tietysti lisääntyä, jos myös peruskoulussa (esim.) on paljon 
ruutuaikaa.

KYSYMYS 1: mitä kannattaa digitalisoida oppilaitoksissa? 
KYSYMYS 2: mitä ei kannata digitalisoida oppilaitoksissa?

Nyt tarvittaisiin malttia ja hyvää tahtoa selvittää huolellisesti digitalisoinnin määrä ja laatu eri 
koulutusasteilla.

Selvityksen jälkeen voisi tehdä erilaisia ehdotuksia eri koulutusasteiden digitalisoinnin määrästä ja 
laadusta.

EHKÄ tuollainen selvitys on jo tehty - en tiedä.

1079.2. Uudelleenarviointia / 17.6.2018

Kerraten voi todeta moniajon (multitasking) olevan monelta osin täydellinen harha. Käytännössä 
ihminen voi tehdä kunnolla vain yhtä asiaa kerrallaan. Merkinnässä 879 esitetyt kysymykset ovat 
edelleenkin hyvin ajankohtaisia.

KYSYMYS 1: mitä kannattaa digitalisoida oppilaitoksissa? 
KYSYMYS 2: mitä ei kannata digitalisoida oppilaitoksissa?

Oman arvion kumpaankin kysymykseen liittyen pitäisi tehdä kunnollinen selvitys.
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1080. Ristiriitoja keskittymisen kannalta

1080.1. Merkintä 880: Teknologia / Stereotyyppi / Moniajo 
(xxxvi)

10. syyskuuta 2015 
880: Teknologia / Stereotyyppi / Moniajo (xxxvi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_880

Jälleen kerran huomio linkkilistasta:

* München on käyttänyt erilaisia avoimia ohjelmistoja.
* München on ollut mukana kehittämässä avoimia ohjelmistoja.
* Pelien kehittäminen on ollut kannattavaa.
* ODF:n käytön ohjeistusta (Yhdistynyt kuningaskunta).
* Pitkääkö LINUX Foundationin nimi vaihtaa?
* Free Software Foundation 30 vuotta vanha.
* Muutama tietoturvaongelma yleisesti.
* Googlen ja EU:n välinen neuvottelu määräävästä markkina-asemasta.
* Salasanat aiheuttavat ongelmia.
* Pitäisikö salasanoista päästä eroon?
* Itsestään ajavan auton ongelmia.
* Stereotyypit tietotekniikkaa kehittävistä ihmisistä?
* Miten työntekijät viihtyvät erilaisissa työympäristöissä?
* Viro tietoteknisesti edellä verrattuna muihin maihin?

Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen seuraavan:

Rannila, J. S. (2015). Kirjoitelmia IV: lisää henkilökohtaisia mielipiteitä (2007-2015) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Luvussa 162 olen esitellyt avoimiin ratkaisuihin perustuvan tietohallintostrategian. Tästä voi 
palauttaa mielen muutaman otsikon:

13. Avoin tietotekniikka ei ole ilmaista!
22. Avoimet ohjelmat ja avoin lähdekoodi strategisena valintana.
23. Avoimen lähdekoodin yhteisöistä, tehtävästä yhteistyöstä ja aiheutuvista oikeista 
kustannuksista.
24. Yhden asian yhteisöt yhteistyökumppaneina.

ITSE kannatan avoimia ratkaisua - erityisesti ohjelmat.
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Myös avoimet ratkaisut tarkoittavat kuluja eri yhteisöille, ja ilmaista tietotekniikkaa ei ole olemassa.
Jossain kohtaa pitää oikean rahan oikeasti liikkua.

Yksi merkittävä tekijä avoimen tietotekniikan kuluissa on yhteisön oman palkatun henkilöstön 
määrä ja laatu.

Jokainen valittu avoin ratkaisu vaatii sekin ylläpitoa ja koulutusta eri tavoin. Näihin tehtäviin 
voidaan palkata yhteisön oma työntekijä TAI sitten käytetään ulkopuolista osaamista.

Lisäksi olen suositellut avoimia ratkaisuja käyttävien yhteisöjen liittymistä säätiöiden ja/tai 
yhdistysten jäseniksi.

Säätiön ja/tai yhdistysten jäsenet (erilaiset yhteisöt) voivat omalta osaltaan vaikuttaa erilaisten 
avoimien ratkaisujen kehittämiseen.

Lopuksi pitää kuitenkin todeta monella yhteisöllä olevan laajoja sitoumuksia nykyisiin suljettuihin 
ratkaisuihin.

Käsittääkseni Viro siirtyi melko nopeasti suoraan internet-aikaan Viron itsenäistymisen jälkeen. ELI
heillä (Viro) ei ole laajaa joukkoa erilaisia vanhoja järjestelmiä.

Suomessa on todella kirjava joukko erilaisia ja hyvin vanhojakin järjestelmiä, [jolloin] kaikkien 
niiden ajaminen nettiaikaan soveltuviksi tarkoittaa laajaa kehittämistyötä erilaisissa yhteisöissä - 
myös julkisen sektorin yhteisöissä.

Itse pohdin ääneen ohjelmointiin sopivien henkilöiden etsimistä eri tavoin.

Ongelma kouluissa opetettavalle ohjelmoinnille on tietysti ohjelmointia opettavien opettajien 
vähäinen määrä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on juttua tietotekniikkaan liittyvistä stereotyypeistä - tietotekniikkaa kehittävät 
olisivat oma joukkonsa.

Kova tosiasia on erilaisten tietoteknisten järjestelmien kehittämisen vaativan hyvin laajaa 
tarkkaavaisuutta.

Aikaisemmin kirjoitin mielipidekirjoituksen ohjelmointiin liittyen - nro 58.

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

Törmäsin tanskalaisen yrityksen www-sivuille: yhtiö etsii autismin kirjon henkilöille erilaisia 
tietoteknisiä tehtäviä.

Mielenkiintoista on juttua erilaisista stereotyypeistä koskien tietotekniikka kehittäviä henkilöitä ja 
yhteisöjä.
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Kuinka hyvin nämä stereotyypit vaikuttavat esimerkiksi peruskoulussa opetettavaan 
tietotekniikkaan??

Kova tosiasia on edelleenkin ohjelmistojen kehittämisen [perustuminen] hyvin laajaan 
tarkkaavaisuuteen.

Esimerkinomaisesti erilaiset testaamisen tehtävät vaativat tarkkaavaisuutta ja kykyä toistaa eri 
asioita huolellisesti. Tietysti myös ohjelmointi vaatii hyvin laajaa tarkkaavaisuutta.

OMA tuomio on selvä: (1) erilaiset tietotekniset viritelmät oikeasti vaikeuttavat kunnollista 
keskittymistä ja laajaa tarkkaavaisuutta.

OMA tuomio on selvä: (2) tietotekniikkaa kehittävien henkilöiden pitäisi pystyä keskittymään 
eripituisilla aikamäärillä.

OMA tuomio on selvä: (3) tästä aiheutuu mielenkiintoinen ristiriita.

ELI osalle meistä voi oikea ja rauhallinen keskittyminen tuottaa todellista tuskaa, koska osa meistä 
näpertää koko ajan erilaisia tietoteknistä viritelmiä.

Tässä on työntekijöiden johtamisen todellinen haaste erilaisille yhteisöille - sekä tietotekniikkaa 
kehittäville yhteisöille että tietotekniikkaa käyttäville yhteisöille.

Monet linkkilistassa mainitut aiheet liittyvät osaltaan (ns.) moniajon harhaan.

1080.2. Uudelleenarviointia / 17.6.2018

Rintala (2016) on jo todettu aikaisemmin. Rintala (2016) kuvaa Asperger-syndrooman henkilöitä, 
joita voidaan tulevassa luokituksessa luokitella autismin kirjon lievempään päähän. Monesti 
Asperger-syndrooman pystyvät keskittymään hyvin pidempiäkin aikoja.

Kerraten voi todeta, että tietoteknisten järjestelmien kehittäminen (erityisesti ohjelmointi ja testaus) 
vaatii kunnollista keskittymistä. Nykytilanteessa on paljon kaikenlaisia tekijöitä, jotka erityisesti 
haittaavat keskittynyttä työtä.

Kysymys: Miten turvataan tulevaisuudessa keskittynyt työnteko?
Kysymys: Pitääkö tulevaisuudessa maksaa palkkaa keskittyneestä työnteosta?

Väittämä: Kunnollista keskittymistä haittaavat nykyisin erilaiset tekijät.
Väittämä: Moniajo (multitasking) on monesti täydellinen harha.
Väittämä: Monet meistä haluavat oikeasti uskoa moniajoon (multitasking).

1080.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Aiemmin oli puhetta ympäri vuorokauden (24/7/365) toimivista palveluista. Mahdollisesti osa 
meistä alkaa tehdä hommia vasta epäsosiaalisina aikoina, koska vasta silloin voidaan taata 
työskentely ilman häiriötä. Ehkä näin käy.
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1081. Läsnä olevan tietotekniikan ongelmista

1081.1. Merkintä 881: Kuolemantapaukset / Erityismaininta

10. syyskuuta 2015
881: Kuolemantapaukset / Erityismaininta

Edellisen merkinnän (Moniajo (xxxvi)) päälle on tehtäviä vielä erityismaininnat seuraavista

Tähän kohtaan voidaan todeta pari uutta kuolemantapausta johtuen erilaisista tietotekniikan 
ratkaisuista:

* WoW-pelaaja kuoli pelattuaan yhteen menoon WoW-peliä 22 päivää.
* (ns.) Selfie aiheutti jälleen kerran kuolemantapauksen.

Tämän kunniaksi voi todeta seuraavan kuvan olevan paikallaan.

Lisäksi linkkilistassa kannustetaan vanhempia kertomaan lapsilleen liikenteen vaaroista. Eli myös 
jalankulkijana meidän pitäisi olla varovaisia. Ongelmaksi voi tulla älypuhelimen näpertäminen 
esim. jalkakäytävälle siirryttäessä.

Itse oletan jonkin tulevaisuudessa tulevan kuolemantapauksen johtuvan jonkun henkilön jäädessä 
seisomaan tielle. ELI joitain tietoteknistä viritelmää näperretään seisoen tiellä, ja tiellä ajavia autoja 
ei huomioida oikeasti.

Oletusarvoisesti oletan uusien kuolemantapausten liittyen erilaisten tietoteknisten viritysten 
käyttöön ulkotiloissa - esimerkiksi liikenteen seassa voi joku siis kulkea näpertäen samalla jotain 
tietoteknistä viritystä.

Tämä aihe jää edelleen seurattavaksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta - tämä merkintä on erityismaininta koskien tietotekniikan käytöstä 
johtuvista kuolemantapauksista.

1081.2. Uudelleenarviointia / 17.6.2018
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Varmaankin voi todeta kaikkialla läsnä olevan tietotekniikan lisääntyneen entiseen nähden, koska 
erilaisia uusia ja vanhoja järjestelmiä on kehitetty koko ajan eteenpäin.

Kysymys: Mitä ovat kaikkialla läsnä olevan tietotekniikan pidemmän ajan 
vaikutukset?
Kysymys: Millaisia ongelmia kaikkialla läsnä oleva tietotekniikka aiheuttaa?

Väittämä: Varmaankin kaikkialla läsnä oleva tietotekniikka aiheuttaa edelleenkin 
erilaisia hengenvaarallisia tilanteita eri puolilla maailmaa.

Tähän kohtaan voi kerraten todeta Carr (2010), Tapscott (2010) sekä Vodanovich, Sundaram & 
Myers (2010).

1081.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Carr (2010), Tapscott (2010) sekä Vodanovich, Sundaram & Myers (2010) on tosiaan luettuna 
jollain tasolla. Kaikkialla läsnä oleva tietotekniikkaan voi siis ottaa erilaisia näkökulmia.

Seuraavat ovat tulleet vastaan television katselun vaikutuksesta: Robertson ym. (2013); Sun ym. 
(2015); Fancourt & Steptoe (2019). Noin yleisenä suosituksena on, että liiallista television katselua 
pitäisi välttää – sekä nuorten että vanhempien henkilöiden.

Tietysti herää kysymys älypuhelimia paljon käyttävien henkilöiden suhde television katseluun.

Kysymys: Katsovatko älypuhelimia paljon käyttävät henkilöt myös televisiota paljon?

Tässä kohtaa voi toistaa aikaisemmat kysymykset.

Kysymys: Mitä ovat kaikkialla läsnä olevan tietotekniikan pidemmän ajan 
vaikutukset?
Kysymys: Millaisia ongelmia kaikkialla läsnä oleva tietotekniikka aiheuttaa?

Varmaankin erilaisilla työpaikoilla painitaan kaikkialla läsnä olevan tietotekniikan aiheuttamien 
ongelmien kanssa.

Kysymys: Ketkä meistä uupuvat kaikkialla läsnä olevan tietotekniikan suorien ja 
epäsuorien vaikutuksien vuoksi?

Väittämä: Varmaankin jotkut henkilöt voivat uupua kaikkialla läsnä olevan 
tietotekniikan erilaisten vaikutuksien vuoksi.

15823
15824
15825
15826
15827
15828
15829
15830
15831
15832
15833
15834
15835

15836

15837
15838
15839
15840
15841
15842
15843
15844
15845
15846
15847
15848
15849
15850
15851
15852
15853
15854
15855
15856
15857
15858
15859
15860
15861
15862
15863



362 / 728

1082. Lohkeamia eri puolueissa

1082.1. Merkintä 882: Pakko / Valinta / Säästöt / mm. 
Perussuomalaiset

1. syyskuuta 2015 
882: Pakko / Valinta / Säästöt / mm. Perussuomalaiset

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_882

Jokaisen itseään kunnioittavan politiikan seuraajan pitäisi esittää varmoja ja vankkoja mielipiteitä 
erityisesti nykyisen hallituksen (Sipilä I) säästöpäätöksistä.

OMA veikkaus on, että kaikki politiikan tarkkailijat eivät ole lukeneet kaikkia tekstejä huolellisesti.

Kaikki palautuu erilaisiin ikäviin yksityiskohtiin - yksityiskohtia on kuitenkin paljon huolimatta 
politiikan tarkkailijan puoluetaustasta.

Suomessakin on tarvetta tarkastaa erilaisten väittämien tosiasioiden määrä ja laatu - esim. 
Faktabaari toimi jollain tavalla, mutta en tiedä nykytilannetta.

OMA veikkaus on kaikenlaisten väärien väittämien leviäminen koskien erilaisia säästöpäätöksiä.

KAIKKI eivät jaksa perehtyä näihin ikäviin yksityiskohtiin.

ELI osa väestä vastaa näihin säästöpäätöksiin enemmän tunteella kuin asiapohjalta.

KYSYMYS: kuinka suuri on tämä väkimäärä - eli täysin tunnepohjalta toimimista.

ON tietysti mielenkiintoista, jos esimerkiksi Helsingissä olisi erilaisia mielenosoituksia.

Yleislakko olisi tietysti mielenkiintoinen tilanne - tätäkin jotkut voivat jotkut jo vaatia.

Samaan aikaan muutama muu uutinen:

* Lapsiperheiden ruokasuositukset.
* Rokotuskriittisyys?
* Joku kannattaa perustulokokeilua.
* Apotti-hanke etenee.
* Alueiden ja kuntien yhteinen tietotekniikan kehittäminen?
* Maatalouteeen liittyvän byrokratian määrä ja laatu?
* Ruokahävikki on edelleen iso ongelma
* Asuntotarve vuoteen 2040 saakka?
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Eli pidemmällä aikavälillä miljardit eurot palavat eri hankkeisiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi ottaa erityishuomion koskien Perussuomalaiset rp:n sisäistä tilannetta.

Onko OSA heidän väestään pettynyt nykyisen hallituksen toimintaan - Perussuomalaiset rp on 
tunnetusti osa nykyhallitusta (Sipilä I).

Oman hataran käsityksen mukaan viime vaaleissa Perussuomalaiset rp sai kokoon laajan joukon 
uusia politiikan ulkopuolelta tulevia ihmisiä.

Eli Perussuomalaiset rp tarjosi hyvän väylän eri henkilöille tulla esiin ns. vanhojen puolueiden 
vastaisena.

Linkkilistassa on juttua Perussuomalaiset rp:n sisäisestä tilanteesta - osa henkilöistä on lähtenyt pois
Perussuomalaiset rp toiminnasta.

EN tietystikään tiedä oikeita lukuja heidän jäsenmääristään ja eronneiden määrästä sekä laadusta.

OMA tulkinta on, että heidän väkensä (Perussuomalaiset rp) on nyt opittava jonkin verran 
kärsivällisyyttä.

Perussuomalaiset rp:n pääsy hallitukseen ei muuttanut Suomea yhdessä [yössä] täysin uudenlaiseksi
maaksi.

Lähes kaikki poliittiset muutokset vaativat runsaasti aikaa ja ne ulottuvat lähes poikkeuksetta 
useammalle vaalikaudelle.

(ns.) Vanhat puolueet ovat pakostakin oppineet pitkäjänteisyyttä pidemmällä aikavälillä. Jokaisella 
vaalikaudella jotkut asiat etenevät hyvin ja jotkut asiat eivät edisty mitenkään.

Eri puolueet ajavat koko ajan omaa asialistaansa järjestelmällisesti, ja aina välillä tehdäänkin 
lainsäädännön uudistuksia eri syistä.

Esimerkinomaisesti voi mainita perustulon. ITSE olen kannattanut laajaa selvitystä perustulon 
toteutustavoista. Selvää on, että perustulon mahdollisilla toteutusmalleissa voisi olla isoja eroja.

Toinen esimerkki lienee tuo ruokahävikki - miten ruokahävikki saataisiin oikeasti kuriin?

Toisaalta maataloustuottajiin kohdistetaan hyvin paljon erilaisia vaatimuksia ja tämä on johtanut 
melkoiseen byrokratian myllyyn myös täällä Suomessa.

1082.2. Uudelleenarviointia / 7.7.2018

Oman arvion mukaan jokaisessa puolueessa on aina vähemmistöjä (esim. 1/6 tai 1/4), jotka voivat 
arvostella puolueen enemmistön ajamia politiikan toimintalinjoja. Erityisesti puolueen ollessa 
hallituksessa voivat vähemmistöt arvostella hallitusohjelman eri kohtia.
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Väittämä: Jokaisessa puolueessa on erilaisia enemmistöjä ja vähemmistöjä.
Väittämä: Joskus jonkin puolueen vähemmistöt voivat olla äänekkäitä.

Tämän jälkeen täytyy todeta, että eri puolueissa on aina välillä lohkeamia, jolloin eri puolueiden 
edustajat voivat vaihtaa puoluetta tai jopa perustaa oman ryhmän.

Väittämä: Aina välillä on erilaisia ulosmarsseja jostain puolueesta.

Oman havainnon mukaan esimerkiksi Etelä-Pohjanmaan jokaisessa kunnassa ja kaupungissa on 
aina välillä poliittista kuohuntaa eri syistä johtuen. Jonkin poliittisen kuohunnan seurauksena voi 
olla erilaisia ulosmarsseja. Toisaalta jonkin kuohunnan jälkeen yritetään uutta yhteistyötä erilaisten 
vaalien jälkeen, jolloin osasta uudet ihmiset voivat yrittää uutta yhteistyötä.

Väittämä: Kunnallispoliittinen kuohunta erilaisissa kunnissa taitaa olla jonkinlainen 
luonnonlaki, jolloin jokaisessa kunnassa/kaupungissa on aina erilaisia yhteistyön 
ongelmia.

Kerraten voi todeta, että ns. vanhat puolueet (erityisesti Eduskunta) ovat joissain suhteissa 
kärsivällisiä, jolloin ne sietävät joidenkin asioiden hitaamman etenemisen eri vaalikausilla. 
Toisaalta jokin asia voi edetä jollain yksittäisellä vaalikaudella.

Oman arvion mukaan politiikkaan liittyy aina välillä uusia ja innokkaita ihmisiä, joilla voi olla 
kovat toiveet erilaisten asioiden etenemisestä, jolloin asioiden etenemisen hitaus voi turhauttaa.

Väittämä: Poliittisen prosessien hitaus voi aiheuttaa harmistumista eri puolueiden 
jäsenistössä.
Väittämä: Aina välillä politiikkaan tulee uusia ihmisiä todella kovilla odotuksilla, 
jolloin asioiden käsittelyn hitaus aiheuttaa erilaisia lieveilmiöitä.

1082.3. Lisäarvioita / 12.6.2021

Kerraten voi todeta ns. vanhojen puolueiden kestävän eri vaalikausien (erit. Eduskunta) erot. Välillä
jokin asia etenee edes osittain ja välillä jokin asia ei etene ollenkaan. Jokainen hallitusohjelma on 
tietysti kooste eri puolueiden yhteistyön yrityksestä, jolloin kaikki asiat hallitusohjelma eivät edisty 
täsmälleen jonkin puolueen vaatimalla tavalla.

Tähän kohtaan voi todeta SOTE-asioiden uudistukset, joita on yritetty useamman 
eduskuntavaalikauden aikana. Nykyinen hallitus (Marin) vie läpi omaa SOTE-asioiden uudistusta. 
Aikanaan edellinen hallitus (Sipilä) kaatui aivan viimeisillä hetkillä ja silloin esitetty SOTE-
asioiden uudistus loppui hallituksen eroon. Ehkä nykyinen hallitus (Marin) otti opikseen 
aikaisemmista epäonnistumisista. 

Kysymys: Miten nykyisen hallituksen (Marin) SOTE-asioiden uudistus oikeasti 
onnistuu pidemmällä aikavälillä?
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1083. Todennettu suorituskyky?

1083.1. Merkintä 883: Sota / Naiset / Suorituskyky / Tosiasiat

12. syyskuuta 2015
883: Sota / Naiset / Suorituskyky / Tosiasiat

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_883

Tässä kohtaa voi listata aikaisempien merkintöjen numeroita: 318, 320, 384, 414, 420, 721, 754.

Linkkilistan alussa on otsikot ja varsinaiset linkit edellä mainittuihin merkintöihin.

Tässä vähän aiheita mieleen palautettavaksi:

* Sota sekoittaa monen ihmisen mielen.
* Sivistys lakkaa kranaattien iskeytyessä maahan.
* Sotilaita käytetty poistamaan diktaattoreita vallasta.
* Kuinka moni henkilö soveltuu oikeasti sotilaaksi?
* Erilaiset testit sotilaaksi pyrkiville henkilöille yleisesti?
* Erilaiset testit sotilaalliset testit erikseen naisille?
* Naisnäkökulmaa rationaalisuusolettamaan?

Seuraavana asiana on PDF-tiedosto merijalkaväen (Yhdysvallat / Marine Corps) tekemä tutkimus 
erilaisista ryhmistä - pelkästään miehistä koostuvia ryhmiä ja sitten naisten ja miesten muodostamia
ryhmiä.

Lyhyesti todeten naisten ja miesten muodostamia ryhmät eivät suoriutuneet kaikista tehtävistä yhtä 
hyvin kuin pelkästään miehistä koostuvat ryhmät.

PDF-tiedosto on vain lyhennelmä ja lopullinen tutkimus on tarkoitus julkaista tässä kuussa 
myöhemmin - näin oli www-sivulla mainittuna.

Tässä kohtaa voi viitata mielipidekirjoitukseen 22 ja Kirjoitelmia I -teoksen (Rannila 2011) lukuun 
33.

22 / Naisten asepalveluksesta ja palkka-armeijasta 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_22

Luku 33: Tasa-arvoasiaa silmille savuten räjähtäen? (sivut 94-97)
Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Saatavilta seuraavalta sivulta: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html
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Tämän jälkeen voi linkkilistassa on muutama juttu koskien tuota (Yhdysvallat / Marine Corps) 
tekemää tutkimusta.

Mielenkiintoinen oli yksi video, jossa oli oikeasti armeijassa (Yhdysvallat) palvellut henkilö 
muiden joukossa arvioimassa tehtyä raporttia.

Hän totesi marssin (esimerkiksi) olevan kova ponnistus monelle naiselle - kaikki naissotilaat eivät 
jaksaneet kantaa varusteita koko marssin ajan.

JOS otetaan lähtökohdaksi vaikka semmoinen 30 kilometrin marssi täysillä varusteilla marssin 
peruslähtökohdaksi, niin tästä voisi ajaa omat testinsä.

Tästä palautuu mieleen suomalaiset aika rankat testit sukeltajille ja laskuvarjojääkäreille - 
kummatkin aselajit ottavat vain todella kovakuntoisia henkilöitä palvelukseen. Kumpaankin 
koulutukseen liittyvät ruumiillisen kunnon vaatimuksista on linkit linkkilistan lopussa.

Käsittääkseni laskuvarjojääkärinä on tähän mennessä palvellut vain yksi nainen - näin käsitin 
Suomen Kuvalehden vuonna 2013 julkaistussa jutussa - kts. linkkilistan viimeinen juttu.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta tässä kohtaa voisi pohtia?

EHKÄ on jatkossa järjestettävä jokin (pika)kurssi naisille, jotka harkitsevat varusmiespalvelusta.

(Pika)kurssilla voisi esitellä erilaisia aiheita kiinnostuneille naisille - ei siinä mitään.

Yksi osa (pika)kurssi voisi tietysti olla erilaiset ruumiillisen kunnon kokeilut/testaukset 
kiinnostuneille naisille.

Oma veikkaus on, että mahdollinen (pika)kurssin käyneillä naisilla olisi (EHKÄ) parempi käsitys 
varusmiespalveluksesta.

JOS jo (pika)kurssilla tulee selväksi oman ruumiillisen kunnon laatu, niin tietysti tämän jälkeen 
voisi pohtia sopivaa joukko-osastoa suoritettavalle varusmiespalvelukselle.

Olen tätä (pika)kurssia ehdottanut aikaisemminkin - ei mitään uutta tässä!

EHKÄ Suomessakin pitää tehdä omat selvitykset eri aselajien vaatimalle ruumiilliselle kunnolle.

Ehkä nämä selvitykset on jo tehty? En tiedä tähän vastausta.

Jatkoon jää siis seurattavaa.

1083.2. Uudelleenarviointia / 7.7.2018

Suomessa on tunnetulla tavalla asevelvollisuuteen perustuva armeija. Oman arvion mukaan monella
poliittisella päättäjällä (miehet erityisesti) on edes jonkinlainen käsitys armeijan toimintakyvystä.
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Väittämä: Monella suomalaisella päättäjällä voi olla edes alustava käsitys Suomen 
armeijan suorituskyvystä.

Tunnetulla tavalla monessa muussa maassa on vapaaehtoisuuteen perustuva armeija. Oman arvion 
mukaan monessa maassa päättäjillä ei siis ole omaa kokemusta armeijan suorituskyvystä. Eli 
armeijan käyttö voi perustua enemmän vääriin mielikuviin – ei siis oikeaan käsitykseen armeijan 
suorituskyvystä.

Miksi vapaaehtoisuuteen perustuvaa armeijaa pitäisi käyttää? Miten vapaaehtoisuuteen perustuvaa 
armeijaa pitäisi käyttää?

Oman arvion mukaan vapaaehtoisuuteen perustuvaa armeijan suhteen kysytään monesti erilaisten 
operaatioiden aloittamisesta (Miten?). Eli kysymys perusteluista (Miksi?) on monesti vähäisempää, 
jolloin keskustelu keskittyy armeijan käyttöön (Miten?).

Väittämä: Erilaisilla päättäjillä on monesti erilaisia ehdotuksia vapaaehtoisuuteen 
perustuvan armeijan käytöstä (Miten?).
Väittämä: Armeijan käytön perusteluihin (Miksi?) pitäisi kiinnittää paljon enemmän 
huomiota.
Väittämä: Vapaaehtoisuuteen perustuva armeija tarkoittaa monen päättäjän kohdalla 
vähäistä tuntemusta armeijan toimintatavoista.

1083.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Naisten vapaaehtoisesta asepalveluksesta järjestettiin lausuntopyyntö ja minun lausuntoni saa 
katsottua seuraavasta osoitteesta.

FI: Lausunto 171: Naisten vapaaehtoista asepalvelusta koskevan sääntelyn uudistaminen
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_171

Lausunnossa toistan jälleen kerran tarpeen järjestää naisille joku (pika)kurssi, jonka suorittamalla 
naisilla voisi olla parempi käsitys omista mahdollisuuksistaan aseellisen palveluksen suorittamisesta
jo ennen ensimmäistä palveluspäivää. Käsittääkseni naisilla on edelleenkin mahdollista keskeyttää 
varusmiespalvelus 45 ensimmäisen päivän aikana ilman mitään seuraamuksia.

Väittämä: Varusmiespalvelusta aloittavilla naisilla pitäisi olla erittäin hyvä käsitys 
omista mahdollisuuksistaan jo ensimmäisenä palveluspäivänä.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että suomalaiset sotilaat on siirretty pois Afganistanista. Itse olen ollut
hyvin epäileväinen Afganistanin vaikean tilanteen ratkaisusta aseellisella voimalla. Mielenkiintoista
on tietysti nähdä Afganistanin tilanteen kehittyminen tulevaisuudessa. Oman käsityksen mukaan 
Afganistania ei ole hallittu oikeastaan koskaan koko maan tasolla, jolloin osa maasta on elänyt 
omassa todellisuudessaan. Aikanaan Afganistaniin lähdettiin 11.9.2001 (ns. 9/11) terroristi-iskun 
tekijöiden vuoksi, mutta tehtävän luonne muuttui kokonaisen maan kehittämishankkeeksi, johon on 
palanut paljon rahaa.

Kysymys: Oliko Afganistanin sodan hanke ollenkaan tarpeellinen?
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1084. Selainten kehitys ja tarvittava rahamäärä

1084.1. Merkintä 884: Selainvertailu / Pakko? / Mainokset / OSA
26

15. syyskuuta 2015 
884: Selainvertailu / Pakko? / Mainokset / OSA 26

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_884

Oheisessa linkkilistassa on muutama aihe: Chrome-selainta paranneltu taas kerran, Firefox-selain 
alkaa (ehkä) näyttämään mainoksia.

Aikaisemmissa merkinnöistä on tullut esille selainten markkinaosuuksien vaihtelua ajassa.

Google Chrome -selaimen markkinaosuus on kasvanut koko ajan. Internet Explorer menettää joka 
kuukausia hitusen markkinaosuutta - alle prosentti kuukausittain laskua on kuitenkin.

Microsoft Edge on vasta alkuvaiheissa, joten sen kehittyminen / kehittäminen vaatii todella paljon 
oikeaa työtä ja oikeaa rahaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mainoksien näkyminen Firefox-selaimessa? Tämä olisi todella uutta pitkään aikaan.

Varmaankin Firefox saa selvää rahaa pitäessään Googlen hakukoneen ykkösvaihtoehtona 
hakukoneille.

Lahjoitukset Firefox-selaimen kehittämiselle on oma aiheensa: kuinka moni käyttäjä oikeasti 
lahjoittaa rahaa Firefox-selaimen kehittämiseen?

Firefox-selaimen turvana pitäisi olla laajempi joukko tulonlähteitä Googlen maksujen lisäksi.

ELI seurantaan voisi laittaa eri selainten tavat hankkia selvää rahaa selaimen kehitystä varten.

Kuka, miten ja miksi joku taho rahoittaisi eri selainten kehittämistä?

Minulla ei ole valmista vastausta tähän rahoitukseen. Asia pitää laittaa yhdeksi osaksi 
selainvertailua.
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1084.2. Uudelleenarviointia / 7.7.2018

Joskus aikanaan Firefoxilla oli yli 28% markkinaosuus (perustuen StatCounter). Kirjoitushetkellä 
markkinaosuudet (perustuen StatCounter) olivat kesäkuun 2018 tilastoilla seuraavat: Chrome 
58,94%; Safari 13,7%; UC Browser 7,46%; Firefox 5,17%; Opera 3,5%; IE 3,12%.

Kuten tilastoista näkyy, niin Edge-selain ei ole vielä päässyt kuuden suosituimman (perustuen 
StatCounter) selaimen joukkoon. Vastaavasti Firefox on viime aikoina menettänyt koko ajan 
markkinaosuuttaan.

Kysymys: Kuinka Firefox tulee jatkossa pärjäämään?
Kysymys: Saako Firefox-selainta kehittävä yhteisö jatkossa tarpeeksi rahaa selaimen 
kehittämiseen?

Toisaalta Chrome-selaimen markkinaosuus on kasvanut järjestelmällisesti jo useamman vuoden 
aikana.

Kysymys: Kuinka suureksi Chrome-selaimen markkinaosuus voi vielä kasvaa?

Tunnetulla tavalla Google on laajentanut toimintaansa eri alueille, jolloin Google ei ole enää vain 
hakukoneen kehittäjä. Tietysti oman selaimen kehittäminen on tällainen laajentuminen uudelle 
alueelle.

Kysymys: Millaisia seurauksia voi olla Chrome-selaimen mahdollisesta määräävästä 
markkinaosuudesta?

Google on aikaisemmin kohdannut Euroopan komission (Euroopan Unionin) kilpailun pääosaston 
selvityksiä, joten selvitys Chrome-selaimen mahdollisesta määräävästä markkinaosuudesta ei olisi 
mikään uusia asia.

1084.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

StatCounter-tilastot 34 olivat kirjoitushetkellä seuraavat: Chrome 64.73%; Safari 18.43%; Edge
3.37%; Firefox 3.36%; Samsung Internet 3.24%; Opera 2.31%. Eli Chrome-selaimen 
markkinaosuus on vain kasvanut entisestään ja Firefox-selaimen markkinaosuus on laskenut 
entisestään. Tähän kohtaan voi linkittää seuraava Wikipedia-artikkeli.

Comparison of web browsers
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_web_browsers

Sivulla on listattu myös ne selaimet, joiden kehittäminen on päätetty. Tällä hautausmaalla on aika 
paljon erilaisia selaimia. Jossain kohtaa voi selaimen jatkokehittäminen olla mahdottomuus 
esimerkiksi riihikuivan rahan loppumisen vuoksi.

Väittämä: Varmaan tulevaisuudessakin joidenkin selaimien kehittäminen tulee 
päättymään.

34 https://gs.statcounter.com  , StatCounter, 19.6.2021
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1085. Toistotutkimuksien rahoittaminen?

1085.1. Merkintä 885: Tiede / Toisto / Tylsää / Kuka jaksaa?

15. syyskuuta 2015 
885: Tiede / Toisto / Tylsää / Kuka jaksaa?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_895

Linkkilistassa on muutama huomio koskien psykologisten tutkimusten toistosta / toistettavuudesta.

Tutkijat ovat valinneet joukon artikkeleita ja ovat selvittäneet tutkimusten toistettavuutta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A.

UUTTA voisi olla, että tätä toistettavuuden aihetta [pitäisi toistaa] erilaisissa yhteyksissä.

En ole liikaa kiinnittänyt huomiota koskien toistettavuutta - tähän pitää tehdä omaa seurantaa.

Lisäksi voisi pohtia ja/tai etsiä erilaisia kannustavia tekijöitä, jotka kannustaisivat meitä tekemään 
tarpeellista tutkimuksen toistoja. Lisäksi toistotutkimusten rahoitus pitäisi jotenkin turvata.

OMA veikkaus on, että nykyiset tieteen rakenteet ja käytännöt eivät ehkä kannusta tekemään 
toistotutkimuksia.

Tästä voi laittaa seurannan päälle kuten monen muunkin aiheen kanssa.

1085.2. Uudelleenarviointia / 7.7.2018

Oman arvion mukaan joissain yhteyksissä voisi olla mahdollista tehdä toistotutkimuksia. Tietysti 
kannusteet toistotutkimuksille olisi hyvä olla kunnossa.

Kysymys: Millaisia kannusteita pitäisi olla toistotutkimuksille?
Kysymys: Miten erilaiset toistotutkimukset rahoitettaisiin?

1085.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Kysymys toistotutkimuksien rahoituksesta on edelleenkin kehittämisen arvoinen asia.
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1086. Jotain uskonnollisista aiheita

1086.1. Merkintä 886: Uuden uskonnon perustaminen? / 
Ahdistava uskonto?

16. syyskuuta 2015 
886: Uuden uskonnon perustaminen? / Ahdistava uskonto?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_886

Uuden uskonnon perustaminen?

Linkkilistassa on mainittuna englanninkielinen Wikipedia-artikkeli "uusista uskonnollisista 
liikkeistä".

Katsoin vähän linkkilistaa. Uusia uskontoja on toki perustettu edelleen aivan viime aikoihin saakka.

Toisaalta voisi mainita Seinäjoelle perustetun Houm-seurakunnan. Houm-seurakunta on Seinäjoen 
helluntaikirkosta irtautuneiden henkilöiden perustama yhteisö.

Toisaalta on juttua Jehovan todistajia käsittelevästä kirjasta - onko Jehovan todistajat ahdistava 
uskonnollinen yhteisö?

Uskontojen uhrien tuki ry on myös linkkilistassa mainittuna.

Muistan yhden uutisen, jossa todettiin Helsingissä olevan pienehköjä uusia kristillisiä seurakuntia.

Siinä mielessä Houm-seurakunta noudattaa samaa kaavaa: pieni paikallinen seurakunta.

Mielenkiintoiset ovat myös linkit entisten Jehovan todistajien tukisivustoille.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA tuomio on melko selvä: täysin uuden uskonnon perustaminen on entistä vaikeampaa.

Toisaalta voi todeta, että näitä erilaisia pienempiä ryhmiä taitaa syntyä eri paikkoihin.

ELI käytännössä ryhmät irtaantuvat paikallisten valtauskontojen piiristä.

Tietysti tämä aiheuttaa tietysti ongelmia esimerkiksi Uskontojen uhrien tuki ry:n toimintaan, koska 
jokaisen uuden ryhmän tilanne pitää selvittää erikseen.

16286

16287

16288

16289

16290

16291
16292
16293
16294
16295
16296
16297
16298
16299
16300
16301
16302
16303
16304
16305
16306
16307
16308
16309
16310
16311
16312
16313
16314
16315
16316
16317
16318
16319
16320
16321
16322
16323
16324
16325
16326
16327
16328
16329
16330
16331

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_886


372 / 728

Onko joku yksittäinen (uusi) yhteisö ahdistavaa uskonnollisuutta? Tähän ei ole yhtä selvää 
vastausta.

1086.2. Uudelleenarviointia / 7.7.2018

Uskontojen uhrien tuki ry 35 on tietysti ilmiönä mielenkiintoinen. Lainaus heidän www-sivuiltaan 
(Yhdistys → UUT ry → Historia):

”Uskontojen uhrien tuki UUT ry on vuonna 1987 perustettu ja vuonna 1993 rekisteröity 
poliittisesti, taloudellisesti ja uskonnollisesti sitoutumaton yhdistys, jonka tavoitteena on 
tukea uskonnollisissa yhteisöissä vaikeuksiin joutuneita ihmisiä ja näiden läheisiä.”

Kuten merkinnässä pohdin, niin uusia uskontoja taitaa olla vaikea perustaa. Eli oman arvion 
mukaan erilaisista valtauskonnoista voi lohjeta erilaisia ryhmiä.

Kysymys: Onko nykyisin mahdollista perustaa täysin uutta uskontoa?

Väittämä: Oman veikkauksen mukaan täysin uutta uskontoa on nykyisin vaikeampi 
perustaa.

Oman veikkauksen mukaan erilaisista valtauskonnoista voi irrota erilaisia uusia uskonnollisia 
ryhmiä. Varsinaisen merkinnän perusteella täytyy todeta, että Uskontojen uhrien tuki UUT ry:lle voi
tulla arvioitavaksi näiden uusien uskonnollisten ryhmien toimintatavat.

Aikanaan on julkaistu eettiset ohjeet Suomessa toimiville uskonnollisille yhteisöille.

Kysymys: Miten erilaiset uudet uskonnolliset ryhmät noudattavat eettisiä ohjeita 
(Eettiset ohjeet Suomessa toimiville uskonnollisille yhteisöille)?

1086.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Uskontojen uhrien tuki UUT ry toimii edelleen. Heillä on mm. seuraavaa toimintaa: 
vertaistukiryhmät, vertaistukipuhelin sekä omia selvityksiä eri aiheista. Ilmiönä irtautuminen 
uskonnollisesta yhteisöstä on aika tavallinen, mutta jokainen uskonnollisesta yhteisöstä irtautuva 
henkilö kokee tietysti irtautumisen omalla tavallaan. Mutta varmaankin on erilaisia 
säännönmukaisuuksia kokemuksissa, jolloin irtautuvan henkilön auttamisessa on omat vaiheensa.

Väittämä: Uskontojen uhrien tuki UUT ry:n toimintaa tarvitaan jatkossakin.
Väittämä: Joillain auttavilla tahoilla tarvitaan tietoa uskonnollisesta ryhmästä 
irtautuvien henkilöiden auttamisesta.

Mielenkiintoisella tavalla tässäkin asiassa on kansainvälistä toimintaa, esimerkiksi 36 European 
Federation of Centres of Research and Information on Cults and Sects (FECRIS) ja 37 International 
Cultic Studies Association (ICSA).

35 http://www.uskontojenuhrientuki.fi  , Uskontojen uhrien tuki UUT ry
36 https://www.fecris.org  , Federation of Centres of Research and Information on Cults and Sects (FECRIS)
37 https://www.icsahome.com  , International Cultic Studies Association (ICSA)
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1087. Ajatushautomot ja viralliset yhteisöt

1087.1. Merkintä 887: Tosiasiat / Tunteet / Talous / Toimintaa

16. syyskuuta 2015 
887: Tosiasiat / Tunteet / Talous / Toimintaa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_887

Jokaisen itseään kunnioittavan politiikan seuraajan pitäisi tietysti ottaa kantaa nykyisen hallituksen 
(Sipilä I) ehdotuksiin taloudellisen toiminnan tehostamisesta.

EN ole tietystikään paras asiantuntija tässä suhteessa, koska en ole perehtynyt todella tarkasti 
valtion budjettiin.

Valtiovarainministeriön ehdotus (14.8.2015) talousarvioksi vuodelle 2016 on julkaistu. Käsittäisin 
niin, että budjettiriihessä lyödään lukkoon lopullinen vuoden 2016 talousarvio. (Voin tietysti olla 
väärässä).

Selasin vähän tuota 14.8.2015 ehdotelmaa - yksityiskohtia riittää todella paljon.

Onneksi löytyi jotain (Tiedote 471/2015): Hallitus sopi tulevien vuosien talouslinjauksista.

Tiedotteessa todetaan seuraavaa: Vuoden 2016 talousarvioesitys hyväksytään valtioneuvostossa 28. 
syyskuuta, jonka jälkeen se myös julkaistaan kokonaisuudessaan valtiovarainministeriön 
verkkosivuilla.

Tämä on tietysti hieno asia, koska näin jokainen kiinnostunut kansalainen voi(si) tarvittaessa 
perehtyä aiheeseen.

Tämän jälkeen voi ottaa esille muutaman muun yksityiskohdan. IMF:n edustajia on käynyt 
Suomessa ja tästä on seurauksena seuraavat asiakirjat:

* Suomi - IMF:n neljännen sopimusartiklan mukainen konsultaatio vuonna 2015 - 
Yhteenveto loppulausunnosta 
* Finland-Concluding Statement for the 2015 Article IV Consultation.

Jälleen kerran yksityiskohtia on tietysti luettava tarkasti.

Mutta yleislausuma voisi olla selvä: Suomen talous on täysin kuralla.

Kaikeksi onneksi Suomea kuitenkin pidetään hyvänä maana yritystoiminnalle - tästä on yksi linkki 
ILMAN PDF-tiedoston linkkiä.
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Paheksumme luonnollisesti kyseisen uutisen julkaisua ilman kunnon linkkiä asianmukaiseen PDF-
tiedoston.

Tämän päälle voi tietysti lisätä OECD:n Suomi-sivuston. OECD selvittää tietysti eri asioita 
laajemmalla asialistalla ja talous on tietysti yksi tärkeä osa OECD:n tutkimustoimintaa.

Tämän päälle voi vielä laittaa listan luottoluokituslaitoksista. Tietysti tiedämme, että Fitch, Moody´s
ja Standard & Poor´s ovat kolme eniten seurattua luottoluokituslaitosta.

Edellä olevista aiheista saisi tietysti koostettua jonkinlaisen yhteenvedon Suomen kohtaamista 
isoista ongelmista - muodikkaasti näitä voi sanoa haasteiksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tähän kohtaa voimme linkittää seuraavat Palkansaajien tutkimuslaitoksen puolelta.

Palkansaajien tutkimuslaitos: TALOUSENNUSTEET JA TARKISTEET 
[linkki ei toimi enää]

Lyhyesti: Myös Palkansaajien tutkimuslaitos julkaisee [kaikenlaisia raportteja] (vast.), jossa 
erilaiset käyrät osoittavat talouden kehittymistä.

Tähän voi ottaa Palkansaajien tutkimuslaitoksen tiedotteen 25.3.2015 otsikon: 
"Talousennuste vuosille 2015-2016 - Suomen julkisen talouden alijäämä alle kolmeen 
prosenttiin ilman uusia menoleikkauksia"

Että näin - myös Palkansaajien tutkimuslaitos myöntää valtiontalouden ongelmien olemassaoloa.

Varmuuden vuoksi voi linkittää Pellervon taloustutkimuksen ennusteen 24.3.2015 julkaisupäivänä:
Kansantalous 2015 - kevät 

[linkki ei toimi enää] "Suomen talous vaivoin kasvuun"

ELI yhteenvetona: erilaiset talouden tosiasiat on saatavissa yhdistelemällä eri lähteiden tietoja.

Tietysti näkökulmat vaihtelevat esimerkiksi Palkansaajien tutkimuslaitoksen ja Pellervon 
taloustutkimuksen välillä.

Mutta sama asia toistettuna eri lähteistä: Suomen talous on kuralla.

ELI hallituksen väristä riippumatta on tulevaisuudessa tehtävä erilaisia leikkauksia ja kiristyksiä, jos
emme halua ajautua isompiin ongelmiin.

Tietysti on selvää, että hallituksen muodostavat puolueet voivat painottaa eri asioita: joku toinen 
asia voi saada enemmän valtion rahoitusta ja toisaalta voidaan vähentää valtion rahoitusta.

Tässä mielessä täytyy yhtyä yhden kirjoituksen otsikkoon. Professori kummastelee hoppuilua lakon 
järjestämisessä: tunteella mennään mukaan ehkä liikaakin.
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OMA tuomio on tietysti selvä: läpikäytävät taloudelliset aiheet vaatisivat paljonkin perehtymistä, 
jotta voisi tehdä kunnon tuomion eri aiheista.

ELI tietystikin viesti yksinkertaistuu hyvin voimakkaasti esiteltäessä erilaisia ehdotuksia 
leikkauksista ja kiristyksistä.

Tässä palautan mieliin seuraavat: PolitiFact, FactCheck, FactChecker ja FaktaBaari.

Eduskuntavaalien aikana FaktaBaari julkaisi arvioita vaalien aikana esitetyistä väittämistä - Väärin, 
Oikein tai 50/50.

NYT tarvittaisiin suomalaista faktantarkistusta, jossa esitettäisiin erilaisten väittämien totuuspohja 
kunnolla.

EN kiellä tai kannusta lakkoilua - tämän saavat päättää työntekijäjärjestöt erikseen ja yhdessä.

MUTTA erilaisten järjestöjen pitää/pitäisi esittää kunkin väittämän totuuspohja huolellisesti.

JOS me Suomessa alamme levittää valheita ja puolitotuuksia tosiasioina, niin silloin olemme täysin 
väärällä tiellä.

TIETYSTI tiedämme (tutkivan) journalismin rappiotilan, jolloin aina on mahdollista väärän viestin 
leviäminen tiedo(s)tusvälineisiin ilman kunnollista tosiasioiden tarkastusta.

TIETYSTI tiedo(s)tusvälineiden on helppo esittää tietoa erilaisista mielenilmauksista - ei vaadi 
paljonkaan tosiasioiden tarkastusta.

Paljon vaikeampaa olisi selvittää eri järjestöjen rivijäsenten tietopohja eri aiheista - tämä koskee 
tietysti myös EK:n ja Suomen Yrittäjien rivijäseniä.

Tietotason parantaminen kaikille osapuolille pitäisi olla meidän kaikkien tavoite - ei puolitotuuksien
ja valheiden levittäminen.

ELI yhteenvetona: tietotason korjaamista pitäisi aina kohdistaa sekä työntekijäjärjestöjen 
rivijäsenille että työnantajajärjestöjen rivijäsenille. Minkään osapuolen EI pitäisi levittää 
puolitotuuksia tai valheita!

TOTUUS pitäisi olla meidän kaikkien tavoitteena - ei siis puolitotuudet tai valheet!

1087.2. Uudelleenarviointia / 7.7.2018

Suomessa on muutama ajatushautomo, ja ne julkaisevat aina välillä erilaisia ehdotuksia valittavista 
politiikan toimintalinjoista.

Kysymys: Mitä ovat vastaavuudet ja epävastaavuudet erilaisten ajatushautomoiden ja 
virallisten yhteisöjen (esim. IMF, OECD ja luottoluokittajat) välillä?

Varmaankin erilaisia epävastaavuuksia voisi etsiä tarkemmin.
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1088. Oppiminen vs. moniajo

1088.1. Merkintä 888: Totuus? / OECD / Oppiminen? / Moniajo 
(xxxvii)

17. syyskuuta 2015 
888: Totuus? / OECD / Oppiminen? / Moniajo (xxxvii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_888

Eilisessä merkinnässä (887) on mainittu OECD:n seuraavan jäsenmaidensa tilannetta kohtuullisen 
laajalla asialistalla. ELI OECD ei katso vain ja ainoastaan talousasioita.

OECD julkaisi melkoisen laajan tilastopaketin tietokoneiden käytöstä kouluissa - raportti on 
vaatimattomat 204 sivua.

TIETYSTI on niin, että monet meistä noukkivat tällaisista raporteista vain ne kohdat, jotka sopivat 
omiin rajoittuneisiin näkemyksiin.

Kysymys on kuitenkin hyvä: mikä on tietokoneiden vaikutus todellisiin oppimistuloksiin?

Tämän päälle voi viitata pariin uutiseen: HeterodoxAcademy sekä XQ: The Super School Project

XQ Institute - tällainen siis löytyy. Heillä on ilmeisesti tavoitteena (The Super School Project) tehdä
erilaisia kokeiluja sovellettuna koulutukseen (high school).

Mielenkiintoista on tietysti pohtia, että miten kyseinen hanke (The Super School Project) perustuu 
tieteelliseen tutkimukseen. Toinen aihe on tietysti hankkeen kokeilujen perustumista johonkin 
lähestymistapaa ilman tieteellisiä lähteitä.

Monessa merkinnässä aikaisemmin mainittu Suomen pyhä lehmä - eli koulutus on Suomen pyhä 
lehmä ja pyhän lehmän palvontamenoista on koko ajan väittelyä erilaisten uskomusten mukaisesti.

HeterodoxAcademy - tämmöinenkin löytyy. Heidän lähestymistapana on tarve tarkastella maailmaa
monesta näkökulmasta.

Itse olen pohtinut eri kirjoituksissa tarvetta hallita useampi näkökulma eri asioita tarkastellessa.

Rebernik, M., & Mulej, M. (2000). Requisite holism, isolating mechanisms and 
entrepreneurship. Kybernetes, 29(9/10), 1126-1140. doi:10.1108/03684920010342198

Mulej (useita kirjoituksia on lisää vuoden 2000 kirjoituksen jälkeen) on pohtinut "riittävää 
kokonaisvaltaisuutta". Käytännössä emme siis voi hallita kaikkia mahdollisia näkökulmia 
samanaikaisesti, joten on hallittava tilanne riittävällä kokonaisvaltaisuudella.
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Ylijoki, O.-H. (1998). Akateemiset heimokulttuurit ja noviisien sosialisaatio. Tampere: 
Vastapaino.

Ylijoki kiinnittää huomiota eri oppiaineissa vallitsevat "heimokulttuurista".

Itse olen kiinnittänyt huomiota näkökulmien lukkiutumiseen kaikenlaisten sosiaalisten myllytyksien
seurannaisena. Riehakas opiskelijaelämä on yksi osa tätä sosiaalisen myllytyksen koneistoa.

Esimerkinomaisesti on juttu [] Seinäjoen ammattikorkeakoulun opiskelijakunnan (SAMO) 
järjestämästä lukuvuoden avajaistapahtumasta. Kuten jutusta voi lukea, niin tapahtuma on 
riehakasta juhlimista.

Tässä kohtaa voi viitata lausuntoon 26:

FI: Lausunto 26: Opiskelijoiden oikeista opiskeluongelmista (OOOO)
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_26

Opiskelijoiden riehakas juhlinta on tietysti todistettu tosiasia - ei siinä mitään.

Mielenkiintoista on juttu peruskoulujen hajautumista eritasoisiksi kouluiksi. OMA tulkinta on, että 
erityisesti suurissa kaupungeissa voivat oppilaitokset oikeasti eriytyä erilaisten sosiaalisten ryhmien 
mukaisesti.

Jossain Jalasjärvellä on vain yksi yläaste ja yksi lukio, joten oppilaiden sosiaalinen eriytyminen eri 
kouluihin ei ole Jalasjärven tapaisilla paikkakunnilla kovaa totuutta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi todeta, että EN alkanut perkaamaan tarkasti OECD:n vaatimatonta 204 sivun julkaisua 
tietokoneiden käytön vaikutuksista oppimistuloksiin.

ITSE en ole vielä törmännyt julkaisuun peruskoulujen luokkien koon vaikutuksista 
oppimistuloksiin. EHKÄ tällainen on jo tehtynä? En tiedä tuohon vastausta.

Kokoavaksi teemaksi voi ottaa jälleen kerran moniajon harhan.

Peruskysymys: Pitääkö oppilaitoksissa lisätä aina vain lisää moniajon harhaa erilaisilla 
tietoteknisillä viritelmillä?

Opiskelijat/Oppilaat ovat jo valmiiksi kiinni näissä tietoteknisissä viritelmissä, jotka aiheuttavat 
erilaisia moniajon harhan ongelmia.

Tähänkin voi ottaa erilaisia näkökulmia, vrt. seuraavat julkaisut

Carr, N. (2010). PINNALLISET - Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita.

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan: sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.
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Vodanovich, S., Sundaram, D., & Myers, M. (2010). Research Commentary - Digital 
Natives and Ubiquitous Information Systems. Information Systems Research, 21(4), 711-
723. doi:10.1287/isre.1100.0324

ELI moniajon harhan aihetta pitää penkoa edelleen.

Jatkossa on tehtävä jotain vertailevaa selvitystä/tutkimusta oppimistuloksista:

* opetus tietokoneen avulla 
* opetus ilman tietokonetta 
* erilaiset yhdistelmät edellisistä.

Lisäksi vertailua on tietysti tehtävä eritasoisissa oppilaitoksissa.

OECD:n raportin perusteella voisi varmaan kehitellä erilaisia kokeiluja.

Perusongelma: Kuka rahoittaisi erilaiset kokeilut eritasoisissa oppilaitoksissa?

1088.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Olen eri yhteyksissä pohtinut moniajoa (multitasking), jonka olen todennut olevan monessa 
yhteydessä harhaa. Ihminen pystyy keskittymään kunnolla vain yhteen asiaan kerrallaan. 
Kaikenlaiset tietotekniset viritykset ja niiden erilaiset päivitykset haittaavat keskittymistä.

Kysymys: Onko oppilaitoksissa oltava enemmän vai vähemmän tietotekniikkaa?
Kysymys: Millaista pitäisi olla erilaisten oppilaitosten käyttämä tietotekniikka?

Oman arvion mukaan tietotekniikka ei sovi kaikkiin mahdollisiin opetustilanteisiin. Merkinnässä 
mainittu OECD:n raportti tietotekniikan käytöstä pitäisi tietysti lukea hyvin huolellisesti läpi.

Oman arvion mukaan osa meistä käyttää hyvin laajasti erilaisia tietoteknisiä palveluita. Joissain 
tapauksissa voi todeta oikeita riippuvuuksia erilaisiin tietoteknisiin palveluihin.

Kysymys: Kuinka moni meistä (prosentteina) on riippuvainen tietoteknisiin 
palveluihin?
Kysymys: Miten tietoteknisiin palveluihin liittyviä riippuvuuksia pitäisi hoitaa?

Olen nähnyt pari dokumenttia koskien erilaisia tietoteknisiin palveluihin liittyviä riippuvuuksia. 
Kiinalaisessa yhteydessä riippuvuuksista kärsineet nuoret siirrettiin paikkaan, jossa ei ollut mitään 
tietoteknisiä virityksiä käytössä. Käsittääkseni (dokumentin perusteella) Kiina on yksi ensimmäisiä 
maita, jossa peliriippuvuus on saanut oman tautiluokituksen.

Kysymys: Onko peliriippuvuus omana tautiluokituksella hyvin perusteltu ratkaisu?

1088.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Nyt on tiedossa, että ICD-11-luokituksessa on tietokonepeliriippuvuudelle oma kohtansa.
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1089. Syyrian sisällissota jatkuu aina vain

1089.1. Merkintä 889: Iran? / Syyria? / mm. Ron & Rand Paul / 
LXIX

17. syyskuuta 2015
889: Iran? / Syyria? / mm. Ron & Rand Paul / LXIX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_889

Tässä kohtaa täytyy myöntää, että en ole seurannut kovin järjestelmällisesti Syyrian sodan 
tilannetta. Nythän koko sota on tullut voimakkaasti esille ihmisten paetessa sodan vaivaamilta 
alueilta.

Linkkilistan alussa on kolmen Wikipedia-artikkelin otsikot liittyen Syyrian sotaan.

Civil War - Sisällisota?

Kaikissa sisällissodissa ulkopuoliset tahot auttavat ja/tai rahoittavat erilaisia aseellisia ryhmiä. 
Syyrian sisällissota noudattaa tätä kaavaa tietystikin.

Erilaisia ryhmiä on listattu noissa Wikipedia-artikkeleissa - aseelliset ryhmät ja erilaiset 
väestöryhmät.

Käsittääkseni ISIS edustaa erittäin tiukkaa Sunni-tulkintaa eri [aiheisiin liittyen].

ELI tietystikin herää kysymys erilaisten väestöryhmien osalta - sallisiko ISIS erilaisten 
väestöryhmien jatkaa elämäänsä aivan tavallisesti ilman suurempia vaatimuksia?

Tietystikin osa Syyrian väestöryhmistä on paennut ISIS:n valtaamilta alueilta, koska pelkona on 
erilaiset väkivallanteot jotain yksittäistä väestöryhmä kohtaan.

Esimerkinomaisesti Venäjä on ollut Al-Assadin hallinnon tukena ja Venäjä on järjestänyt jotain apua
Al-Assadin hallinnolle.

Linkkilistassa on muutama uutinen koskien Ron Paulin ja Rand Paulin esittämiä väitteitä.

Lyhyesti: Sekä Ron Paul ja Rand Paul esittävät vähän varovaisempaa ulkopolitiikkaa.

Selvää on, että heillä on tietystikin omat mielipide-eronsa.

Esimerkiksi senaatin (Yhdysvallat) äänestyksessä koskien IRANin ydinohjelmaa Rand Paul oli 
vastustavalla kannalla. Hänen mielestään pakotteet olisi pitänyt purkaa vähitellen - näin olen 
ymmärtänyt.
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Vuonna 2016 on presidentinvaalit (Yhdysvallat) ja republikaanien ehdokas-ehdokkaita on 
melkoinen joukko.

Donald Trump nousi esille omalla tavallaan - suosiota on tullut.

OMA veikkaus on, että erilaiset kielteiset mainokset voivat kohdistua myös Donald [Trumpia] 
kohtaan.

Heillä (Yhdysvallat) kielteiset mainokset ovat maan tapa.

Rick Perry vetäytyy republikaanien presidenttikisasta. Varmaankin kampanjoiden edetessä voivat 
muutkin ehdokas-ehdokkaat todeta oman kannatuksen vähäisyyden eri vaiheissa.

11. syyskuuta 2001 tehtiin tunnetulla tavalla muutama terroristin isku Yhdysvalloissa.

MITÄ olemme oppineet 14 vuodessa - emme ehkä yhtään mitään?

Eli erilaiset ryhmät (Yhdysvallat) kannattavat edelleenkin sotilaallisen voiman käyttöä eri tavoin.

Myös ns. liberaalit henkilöt voivat kannattaa sotilaallisen voiman käyttöä, mutta perustellen 
sotilaallisen voiman käyttöä täysin eri syillä kuin ns. konservatiivit.

Lopputulos on kuitenkin sama: sotilaallista voimaa käytetään eri syistä.

Linkkilistan lopussa on juttua uskonnosta.

Katoliset (Yhdysvallat) jakaantuvat hekin eri tavoilla.

Sikhit Yhdysvalloissa ovat yksi ryhmä, joka on kohdannut erilaista väkivaltaa. Tietysti on niin, että 
väkivaltaa harrastavat henkilöt eivät tiedä sihkien ja muslimien eroja, joten he voivat kohdistaa 
väkivaltaa perustuen sikhien ulkonäköön.

Sikhit Yhdysvalloissa ovat joutuneet järjestäytymään, ja heilläkin on nyt ainakin yksi 
edunvalvonnan järjestö - Sikh Coalition.

Sitten on juttua täydellisestä ylitulkinnasta terrorismiin liittyen. ELI 14-vuotias oppilas rakensi 
herätyskellon luonnontieteen tunnille. Yhden opettajan mielestä kello muistutti enemmän pommia, 
joten poliisit hälytettiin hätiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A.

Rand Paul kannatti keskustelua Venäjän kanssa ja lisäksi jonkin verran erilaista ulkopolitiikkaa. 
Ehkä hieman varovaisempi lähestymistapa.

Tähän kohtaan voi ottaa seuraavan kirjallisen kysymyksen tiedot.
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Kirjallinen kysymys KK 161/2015 vp 
Ville Tavio ps 
Kirjallinen kysymys vakaiden arabimaiden osallistumisesta syyrialaispakolaisten 
auttamiseen 

(PDF-tiedosto tässä linkissä.)

Kysymys on tarkasti ottaen seuraava:

Mitä hallitus aikoo tehdä huolehtiakseen siitä, että Suomi Euroopan unionin jäsenmaana 
pyrkii Euroopan unionissa tai sen kautta edistämään, että arabivaltiot, Saudi-Arabia, Kuwait,
Qatar, Bahrain ja Yhdistyneet arabiemiraatit, myöntävät nykyistä enemmän turvapaikkoja 
Syyriasta lähteneille pakolaisille?

Ainakin minulle on täysin epäselvää, että miten kirjallisessa kysymyksessä mainitut arabimaat ovat 
suhtautuneet Syyrian sodan aiheuttamaan pakolaistilanteeseen.

UUTTA?

Suomessa on käyty keskustelua, että pitäisikö Suomesta turvapaikkaa hakevien uskonnon 
vaikuttavan päätöksiin. Eli suosisimme kristittyjä Syyrian pakolaisia?

EN tiedä kirjallisessa kysymyksessä mainittujen arabimaiden linjaa - rajaisivatko nämä maat 
oikeasti turvapaikkaa hakevat uskonnon mukaisiin ryhmiin? Tuohon en tiedä vastausta.

Pitää laittaa aihe seurantaan.

Jatkossa pitää seurata tarkemmin republikaanien (Yhdyvallat) ehdokas-ehdokkaiden Syyriaa 
koskevia kannanottoja. Erityisesti pitää tietysti seurata ehdokas-ehdokkaiden Syyriaa koskevien 
väitteiden totuusarvoa: Tosi, Osaksi Totta, Puolitotuus, Osaksi Valhetta, Valhe?

1089.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa Syyrian sodan jatkuminen vuoden 2015 merkinnän (17. syyskuuta 
2015) jälkeen. Sodassa on ollut hyvin erilaisia vaiheita ja erilaisten ulkopuolisten maiden 
väliintuloja eri tavoilla, jolloin eri maat ovat tehneet erilaisia iskuja eri puolilla Syyriaa. Lyhyesti 
todeten myös Yhdysvallat [on osallistunut] erilaisiin sotilaallisiin operaatioihin.

Väittämä: (Kerraten aikaisemmasta) voi todeta kiusauksen käyttää vapaaehtoista 
armeijaa erilaisiin ulkomaisiin operaatioihin.
Väittämä: Monesti vapaaehtoisen armeijan käyttöä (Miksi?) ei perustella liikaa, jolloin
poliittinen keskustelu keskittyy enemmän armeijan käyttöön (Miten?) eri tavoilla.

Kirjoitushetkellä tiedämme Donald Trumpin olevan virassa oleva Yhdysvaltojen presidentti. Eli 
vuoden 2016 puolella vähitellen muut republikaanien ehdokas-ehdokkaat karsiutuivat esivaalien eri 
vaiheissa. Tunnetulla tavalla erityisesti Ron Paul on kannattanut varovaisempaa ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa.

Kysymys: Mitä voisi olla Yhdysvaltojen varovaisempi ulko- ja turvallisuuspolitiikka?
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1090. Myös avoin tietotekniikka maksaa jotain!

1090.1. Merkintä 890: Koodaus? / Datan myynti? / Maksut? / 
Puolet?

18. syyskuuta 2015 
890: Koodaus? / Datan myynti? / Maksut? / Puolet?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_890

Ohessa on taas linkkilista, josta voi ottaa seuraavat erityishuomiot.

* Google vastaan Venäjän väittämät määräävästä markkinaosuudesta.
* TeliaSonera vetäytyy Euraasiasta.
* Google avaa omaa koodia joiltain osin.
* Applen tuotteiden leviäminen edelleen?
* Televisio hävinnyt erilaisille internet-palveluille?
* LibreOffice 5.0.2 julkaistu.
* Avoin organisaatio?
* Osasta avoimia ohjelmia ei enää kehitetä ollenkaan.
* Gmailin korvaavat avoimet ratkaisut?
* Suomalaiset ohjelmistoyritykset eivät kansainvälisty?
* Nordean järjestelmien uudistusta.
* Etäyönteon suosio [on] noussut.
* Tietotekniikan ja oppimisen syy- ja seuraussuhteet.
* Salasanoista ei vielä päästä eroon.
* Suomessa digitoitava julkista sektoria voimakkaasti?
* Apotti-hanke eteenee kuitenkin.
* Avoimien ohjelmien huomiointi julkisissa hankinnoissa?
* Robotisaation seurannaiset?
* Tekoäly jossain vaiheessa onnistuu?
* Laajakaistan käyttö lisääntyy edelleen.
* Kiina alkaa vaatimaan LINUX-pohjaista käyttöjärjestelmää?
* Freelancereiden käyttö ohjelmistokehityksessä?
* Jälleen menestyneitä suomalaisia peliyrityksiä.
* Kyberrikolliset yrittävät hankkia arkaluonteista tietoa.
* VA Linux: nousu, uho ja tuho.
* Ilmainen virustorjuntaohjelma lähettää paljon dataa käyttäjistä.
* Huijausviestit leviävät myös Suomessa.

Tähän kohtaa voi linkittää seuraavan dokumentin: 
Ennakkotieto: EU:n koodausviikko järjestetään jälleen 10.-18.10.2015 .

Ohjelmoinnin opettaminen uusille väestöryhmille on ollut monessa uutisessa aiheena.
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Pitääkö ohjelmointia opettaa jo ala-asteella? Hyvä kysymys.

Euroopan Unionin / Euroopan tasolla yleisesti on erilaisia hankkeita levittämään ohjelmoinnin 
opetusta eri yhteyksiin.

Edellä mainitussa PDF-tiedostossa (EU:n koodausviikko) joukko linkkejä erilaisiin ohjelmoinnin 
oppimista kehittäviin hankkeisiin.

Tietysti edellä mainitussa linkkilistassa palaamme monessa kohtaa [ohjelmointiin]. Hyvin erilaiset 
järjestelmät vaativat toimiakseen hyvinkin laajoja ohjelmia.

TÄRKEIN seuraamani asia tietotekniikan seurannassa [on ollut] avoimien ohjelmien [pärjääminen] 
kovassa kilpailussa. Lisäksi seuraan yleisemmin muitakin avoimia ratkaisuja; esimerkiksi avoimien 
standardien pärjääminen kovassa kilpailussa on tärkeä seurannan aihe.

Tähän kohtaan voi linkittää esitelmän koskien "Conwayn lakia":

Herbsleb, J. D., & Grinter, R. E. (1999). Splitting the organization and integrating the code: 
Conway's law revisited. In ICSE '99 Proceedings of the 21st international conference on 
Software engineering (pp. 85-95). New York: ACM. doi: 10.1145/302405.302455

Lyhyesti sanoen ohjelmoijien järjestäytymistapa vaikuttaa ohjelmistossa tehtävien moduulien 
järjestämisen tapaan. Tietysti vaaditaan lisää laajempaa selvitystä "Conwayn lain" 
paikkansapitävyydestä.

Esimerkiksi paljon puhutun LINUX-ytimen kehittäjät jakautuvat erilaisten moduulien mukaisesti 
omiin alaryhmiinsä.

Vilkaisin LINUX:in ydintä koskevaa artikkelia. LINUX:in ytimen kehittäjiä on vuoden 1991 
jälkeen ollut tuhansia. Näin suuret määrät kehittävät pakottavat määrittelemään eri osat/moduulit 
tarkasti, jotta tuhansien henkilöiden yhteistyö voi toimia jotenkin järjellisesti järjestettynä.

Tässä kohtaa voisi tehdä erottelua avoimien ohjelmien ja suljettujen ohjelmien suhteen.

Yksi termi voisi "Avoimen lähdekoodin ohjelmat" (Open Source). Itse pidän avointa 
ohjelmistokehitystä erinomaisena tapana kehittää erilaisia ohjelmistoja.

Linkkilistassa on kuitenkin juttua suljetuista ohjelmista.

Itse totean seuraavan säännön tietotekniikkaan myynnissä: anna puolet ilmaiseksi ja vaadi kunnon 
maksu toisesta puolikkaasta.

Esimerkiksi linkkilistassa on juttua AVG:n kehittämän ohjelman keräämästä datasta.

ELI AVG:n kehittämät turvaohjelmat ovat ilmaisia, MUTTA maksuna on datan kerääminen 
käyttäjästä ja tämän datan myyminen eteenpäin.

AINA vain ihmettelen ihmisten vähäistä ymmärrystä koskien ilmaisia ohjelmia.
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Kaikki tietotekniikka maksaa jotain - myös avoimet ohjelmat ja muutkin avoimet ratkaisut.

TOSIASIASSA suljettujen ratkaisut vaativat ERILAISIA kuluja kuin avoimet ohjelmat.

Suljetut ilmaiset ratkaisut voivat siis kerätä hyvin laajasti erilaista dataa. Esimerkiksi joku Facebook
myy eteenpäin erilaista dataa.

Avoimien ohjelmistojen suhteen voi todeta mmu. seuraavia kustannuksia: ohjelmistojen asennus, 
ohjelmistojen käyttökoulutus, ohjelmistojen ylläpito.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Olen samaa mieltä ainakin joltain osin:

* Ohjelmistot ovat tulleet jäädäkseen.
* Hyvin monessa ratkaisussa ohjelmistojen kehitys on hitain ja vaikein työ.
* Avoimet ohjelmistot ovat tulleet jäädäkseen.
* Myös avoimissa ratkaisuissa ohjelmistojen kehitys on hitain ja vaikein työ.
* Avoimia ohjelmistoja voisi tukea eri tavoin.
* Myös avoimet ohjelmistot aiheuttavat erilaisia kuluja.
* Suljetut ilmaiset ohjelmat voivat kerätä laajasti dataa käyttäjistä.
* Käyttäjistä kerättyä dataa voidaan myydä eteenpäin.
* Eli ilmaista tietotekniikkaa ei siis yksinkertaisesti ole olemassa.

Lopuksi voidaan ottaa vielä käsittelyyn erityistapauksena Googlen kohtaamat toimenpiteet 
Venäjällä.

Google on joutunut kohtaamaan monen maan kilpailuviranomaisen vaatimat tietopyynnöt. 
Euroopan Unionin kilpailuviranomainen (Euroopan komissio / Kilpailun pääosasto) ei siis ole ainut 
kilpailuviranomainen vaatimassa Googlelle erilaisia tietopyyntöjä.

Toisaalta voi todeta Googlen käyttävän hyvin laajaa joukkoa erilaisia avoimia ratkaisuja.

Toisaalta voi todeta Googlen kehittävän suljettuja ratkaisuja perustuen kuitenkin joidenkin avoimien
ratkaisujen varaan.

Esimerkiksi voi todeta Googlen hakukoneen olevan suljettu palvelu, jonka taustalla on toki koko 
joukko avoimia ratkaisuja.

Käytännössä on oltava sisäistä ja/tai ulkoista työvoimaa, jotta avoimet ohjelmistot toimisivat hyvin 
tehokkaasti hyvin erilaisissa yhteisöissä. Tämä kaikki MAKSAA jotain.

UUTTA?

OMA veikkaus on, että avoimille ohjelmistoilla pitäisi ehkä kehittää uusia/erilaisia ratkaisuja, joilla 
jonkin avoimen ohjelman kehitys saa koko ajan tasaisesti ja varmasti erilaisia tuloja.

Esimerkiksi listassa mainittu LibreOffice vaatii sekin joukon ohjelmoijia kehittämään ohjelmaa 
eteenpäin.
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Pelkkä suunsoitto jonkin avoimen ratkaisun puolesta ei paljon auta ilman selvää rahaa. 
Kehittäjienkin pitää saada jostain palkkansa - eli selvää rahaa.

Voisimme siirtyä avoimen ratkaisujen ja erityisesti avoimien ohjelmistojen osalta siirtyä pelkästä 
suunsoittamisesta kohti uusia/erilaisia ratkaisuja takaamaan tasainen ja varma tulovirta [avoimien] 
ratkaisujen [kehittäjille] ja erityisesti avoimien ohjelmistojen kehittäjille.

Selvä RAHA on löydyttävä jostain kohtaa myös erilaisten avoimien ratkaisujen [kehittämisestä ja 
käytöstä].

Turhan suunsoiton voisimme siis lopettaa kokonaan.

1090.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Tunnetulla tavalla LINUX:n ydin on keskeisimpiä avoimen lähdekoodin (open source) 
ohjelmistohankkeita. LINUX:n ydin sisältää miljoonia rivejä koodia. Erilaiset LINUX:n 
jakelupaketit (distro) lisäävät LINUX:n ytimen päälle omia ratkaisujaan, jolloin yksittäisen 
jakelupaketin (distro) käyttämiä koodirivejä voi olla miljoonia rivejä pelkän ytimen lisäksi.

Itse olen korostanut kaiken tietotekniikan olevan maksullista. Myös avoimilla ratkaisuilla (kuten 
LINUX) on aina jokin hinta, joka pitäisi aina tuoda esille erilaisissa asiayhteyksissä. Yhtenä voisi 
mainita erilaiset laitteistot, jotka voivat tietysti käyttää LINUX:n ydintä ja muita avoimia ratkaisuja.
Toinen esimerkki on tietysti loppukäyttäjille järjestettävä käytön koulutus, joka vaatii aikaa ja rahaa.

Väittämä: Kaikki tietotekniikka maksaa jotain (vrt. LINUX), jolloin ei ole olemassa 
ilmaista tietotekniikkaa.
Väittämä: Avoimen tietotekniikan päälle voidaan tietysti tehdä erilaisia suljettuja 
ratkaisuja esimerkiksi erilaisina palveluina (vrt. Google).

Tietysti LINUX:n markkinaosuus työpöytäkoneiden puolella on ollut hyvin alhainen. Joillain 
toisilla markkina-alueilla LINUX on ehdoton markkinajohtaja (vrt. tieteellinen laskenta). Oman 
tuomion mukaan LINUX:n markkinaosuuden kasvaminen työpöytäkoneiden puolella vaatisi hyvin 
vahvoja standardeja ja hyvin vahvoja tavaramerkkejä.

Väittämä: LINUX:n puolella (erityisesti työpöytäkoneet) pitäisi olla hyvin vahvoja 
standardeja ja hyvin vahvoja tavaramerkkejä.

Ensimmäiseksi voi todeta 38 StatCounterin tilastot (kesäkuu 2018) koskien käyttöjärjestelmien 
suosiota: Android 41,56%; Windows 36,31%; iOS 12,42%; OS X 5,71%; Unknown 2.13%; Linux 
0,8%. Toiseksi voi linkittää 39 DistroWatchin tilastoja (Status): Active 311; Dormant 49; 
Discontinued 530. Eli LINUX:n puolella jakelupaketteja (erityisesti työpöytäkoneet) on tullut ja 
mennyt eri vaiheissa. Eli LINUX:n yleistyminen työpöytäkoneiden puolella on vielä näkemättä.

Kysymys: Koska LINUX voisi yleistyä työpöytäkoneiden markkina-alueella?

38 http://gs.statcounter.com  , StatCounter
39 https://distrowatch.com  , DistroWatch
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1091. Maastossa vai luokkatiloissa?

1091.1. Merkintä 891: Pikkukenkä? / Kumisaapas? / RES / 
Juhlavuosia

21. syyskuuta 2015 
891: Pikkukenkä? / Kumisaapas? / RES / Juhlavuosia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_891

Jalasjärven reserviläiset ry on toiminut kuusikymmentä (60) vuotta. Tämän kunniaksi oli 20.9.2015 
ihan asiallinen 60-vuotisjuhla.

Tähän liittyen voi linkittää seuraavan lausunnon tiedot:

FI: Lausunto 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

Edelleen voi linkittää Kirjoitelmia II -teoksen (Rannila 2012) seuraavat luvut:

* 59. Reserviläistoiminnan kehittämisehdotuksia 
* 61. Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus? - Arvioita reserviläisjärjestöjen tulevaisuudesta 
skenaariomenetelmällä 
* 63. Vielä reserviläisasiaa: kyläkohtaiset vastuuhenkilöt? 
* 64. Lausunto puolustusministeriön komiteamietinnöstä 2006:1

Kirjoitelmia II -teoksen saa ladattua seuraavalta sivulta: 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

60-vuotisjuhlan juhlapuheen piti everstiluutnantti Jukka Saarela, ja hänellä on joitain siteitä 
Jalasjärvelle.

Saarela puhui eri aiheista koskien reserviläisiä. Itse kiinnitän huomiota puheessa mainittuun (1) 
joukkotuotantojärjestelmään ja (2) sähköisiin järjestelmiin.

Oma mielipide: Itse pääsin vuonna 1994 reserviin ja olin varmaan osa viimeisiä ikäluokkia ns. 
vanhalla kaavalla ilman joukkotuotantoa.

Nykyjärjestelmällä koulutetaan varusmiehet joukkotuotannolla, jolloin varusmiespalveluksen 
viimeisinä hetkinä toimitaan oikeasti reserviin sijoitettuna joukkona. Lyhin palvelusaika on 5.5 
kuukautta ja pisin aika 11.5 kuukautta.

ELI reserviin tuotetaan joukkoja, joilla on varma ja tarkka sijoitus reservin joukkona HETI 
varusmiespalveluksen yhteydessä.
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Oma mielipide: ITSE olen ollut kahdessa kertausharjoituksessa, ja joukko koottiin kasaan muilla 
perusteilla.

Oma mielipide: Näissä kahdessa kertausharjoituksessa oli paljon kaikenlaista ongelmaa, koska 
joukkoon sijoitetut henkilöt eivät olleet käyneet samaa joukkotuotannon koulutusta.

Oma mielipide: ELI paljon kallista aikaa kertausharjoituksissa meni hukkaan erilaisten ongelmien 
vuoksi.

Oma mielipide: Joukkotuotanto on tietysti paljon järkevämpi malli, koska kerran koulutettu joukko 
voidaan koota yhteen. Kun porukka tuntee toisensa naamalta ja toimintatavoiltaan, niin 
kertausharjoituksessa ei kulu aikaa kaikenlaisiin ongelmiin.

Lisäksi Saarela kertoi, että edellä esitetty 5.5 kuukauden koulutus on karsittu kaikesta turhasta, 
jolloin koulutus keskittyy vain oleelliseen. Lisäksi erilaisissa kyselyissä ovat reserviin valmistuneet 
reserviläiset antaneet paljon myönteistä palautetta palveluksestaan.

Saarela kertoi jotain reserviläiskirjeestä ja siitä saatuihin kokemuksiin.

Toisaalta voidaan kehittää joitain sähköisiä järjestelmiä, jossa reservissä olevat henkilöt voivat 
päivittää erilaisia tietoja omasta tilanteestaan.

Saarela totesi aivan oikein, että nuoremmille reserviläisille tällainen tietojen lisääminen ja 
muuttaminen sähköisillä järjestelmillä ei olisi mikään ylivoimainen asia.

Siten omaa mielipidettä tarkemmin.

Oma mielipide: (noin) 35-vuotiaina alkaa reserviläisillä olla paljon muitakin sitoumuksia kuin 
pelkkä reserviläistoiminta. Perhettä perustetaan ja muuta haastavaa elämäntilannetta löytyy aivan 
tarpeeksi.

Oma mielipide: OMA ehdotus on, että n. 35-vuotiaina voitaisiin sijoituksia tarkastella uudelleen.

Oma mielipide: JOS n. 35-vuotiaina olisivat reserviläisen sähköiset ilmoitukset kunnossa, niin 
Puolustusvoimat voisivat tietysti koota uusia joukkoja perustuen reserviläisen muuhun osaamiseen 
kuin pelkästään aikaisemman joukkotuotannon tuottamaan osaamiseen.

Oma mielipide: Esimerkinomaisesti lääkäriksi ja erikoislääkäreiksi valmistuneiden henkilöiden 
tiedot kannattaa tietysti tarkistaa kunnolla, jolloin heidät voidaan sijoittaa asianmukaisesti oikeisiin 
yksikköihin.

Oma mielipide: Jo 35-vuotiaina on osa koulutetuista reserviläisistä kelvollisia valtakunnalliselle 
maanpuolustuskurssille riipppuen siviilissä hoidetuista tehtävistä. Ja tietysti siviilissä tehdyistä 
työtehtävistä riippuen (edelleen >35 vuotta) kutsu valtakunnalliselle maanpuolustuskurssille 
napsahtaa melko varmasti

Oma mielipide: Itse olen kirjoittanut eri yhteyksissä "Reserviläisen taidonnäytekirjasta", jonka 
ylläpitämisessä reserviläiset voisivat olla itse innokkaita.
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Oma mielipide: TOSIASIA on, että erilaisia (vapaaehtoisen) maanpuolustuksen yhdistyksiä on 
todella paljon, ja järjestökentän järjettömienkin päällekkäisyyksien purkaminen on käytännössä 
täysi mahdottomuus.

Oma mielipide: Tämän vuoksi olen ehdottanut, että erilaiset maanpuolustuksen yhdistykset voisivat 
kyllä kouluttaa erilaisia teoriaosuuksia koskien "Reserviläisen taidonnäytekirjaa".

Oma mielipide: Tässä kohtaa voi tehdä jälleen kerran erottelun pikkukenkiin ja kumisaappaisiin.

Oma mielipide: Kaikki maastossa tehtävä koulutustoiminta kumisaappaat jalassa vaatii paljon 
enemmän toimintaa kuin toiminta sisätiloissa pikkukengät jaloissa.

Oma mielipide: OMA kokemus on, että varsinkin nuoremmat henkilöt arvostavat tietysti enemmän 
toimintaa kuin istumista. Pelkkä perinnetoiminta ei innosta kaikkia nuorempia henkilöitä.

Oma mielipide: Itse olen jo aikaisemmin ehdottanut, että erilaisia teoriaosuuksia voisi aivan hyvin 
kouluttaa pikkukengät jalassa.

Oma mielipide: Riippuen tietysti "Reserviläisen taidonnäytekirjan" oikeasta toteutuksesta voisi 
erilaisia osa-alueita olla melko runsaastikin.

Oma mielipide: Esimerkiksi ensiaputaidot olisivat selvä mahdollisuus "Reserviläisen 
taidonnäytekirjan" osa-alueeksi.

Oma mielipide: Tällöin voisi kaikkea toimintaa kehittää "Reserviläisen taidonnäytekirjan" osa-
alueiden mukaisesti.

Oma mielipide: ELI jokaisessa tilaisuudessa voisi olla joku "Reserviläisen taidonnäytekirjan" osa-
alue olla koulutuksen/kertaamisen aiheena

Oma mielipide: Edelleen voi todeta maastokoulutuksen kumisaappaat jaloissa vaativan paljon 
enemmän työtä kuin pelkät teoriaosuudet.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Yksi esimerkki "Reserviläisen taidonnäytekirjan" osa-alueesta tietysti on rynnäkkökiväärin hyvä 
hallinta.

Toinen esimerkki "Reserviläisen taidonnäytekirjan" osa-alueesta tietysti on joidenkin 
viestintälaitteiden hallinta.

Kummastakin osa-alueesta voisi todeta, että niiden kouluttaminen ei vaatisi vielä hyvin laajaa 
maastotoimintaa.

Eli maastotoimintaa voisi kukin järjestö kehittää pala kerrallaan ja heti ei tarvitsisi mitään 
kymmenien hehtaarien harjoitusaluetta viikonlopuksi.
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OMA veikkaus on, että nuoremmat sukupolvet voisivat arvostaa näitä oikean tekemisen 
harjoituksia, ja osa heistä voisi olla innokkaita kouluttajia.

OMA ehdotus olisi, että "Reserviläisen taidonnäytekirjan" mahdollisuudet selvitettäisiin jollain 
tasolla.

1091.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Tähän yhteyteen pitää tietysti todeta Puolustusministeriön 40 julkaisu 2/2018 (Vapaaehtoista 
maanpuolustusta koskevan lainsäädännön kehittämishanke). Oman käsityksen mukaan 
vapaaehtoisen maanpuolustuksen vuoksi on ollut aikaisemminkin erilaisia työryhmien mietintöjä.

Vapaaehtoinen maanpuolustus ei tasoltaan ja määrältään ole samalla tasolla kuin ennen talvi- ja 
jatkosotaa. Eli osallistuvia henkilöitä on vähemmän aikaisempaan verrattuna.

Väittämä: Vapaaehtoisen maanpuolustuksen tason ja määrän palauttaminen ennen 
talvi- ja jatkosotaa edeltäneeseen tilanteeseen on ollut hyvin vaikeaa.

Julkaisun (Puolustusministeriön julkaisu 2/2018) johdannon ensimmäinen virke on seuraava:

”Ehdotuksessa esitetään vapaaehtoista maanpuolustusta koskevaan lainsäädäntöön 
muutoksia, joilla sotilaallinen koulutus säädettäisiin yksin Puolustusvoimien tehtäväksi ja 
jolla tarkennettaisiin Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen julkisena hallintotehtävänä 
antaman koulutuksen sisältöä.”

Tämä ehdotus on ehdottomasti erittäin hyvä ehdotus. Oman arvion mukaan Puolustusvoimien 
omana tehtävä järjestetty sotilaallinen koulutus voisi mahdollisesti lisätä harjoitusten 
toiminnallisuutta, jota erityisesti nuoremmat sukupolvet arvostaisivat.

Väittämä: Puolustusvoimien omana tehtävä järjestetty sotilaallinen koulutus voi lisätä 
toiminnallisuutta verrattuna nykyiseen tilanteeseen.

Perinteisten vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestöt ovat kehittyneet omalla tahdillaan perustuen 
suhteellisen rajattuihin toimintamahdollisuuksiin. Jotkut vapaaehtoisen maanpuolustuksen 
järjestöjen edustajat ovat harmitelleet joidenkin vapaaehtoisen sotilaallisen koulutuksen kouluttajien
toimivan vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestöjen ulkopuolella. Esimerkinomaisesti joku 
reserviläinen voi toimia enemmän sotilaallisena kouluttajana ilman osallistumista vapaaehtoisen 
maanpuolustuksen järjestöjen (vrt. erilaiset reserviläisjärjestöt ja maanpuolustuskillat) toimintaan.

Itse olen ehdottanut reserviläisen taidonnäytekirjan kehittämistä, jolloin reserviläiset voisivat 
osoittaa asianmukaisesti omat taitonsa eri alueilla.

Väittämä: Jatkossa voisi kehittää reserviläisen taidonnäytekirjaa, jolloin reserviläiset 
voisivat osoittaa taitonsa eri tehtäviin liittyen.
Väittämä: Reserviläisen taidonnäytekirjan osa-alueita voisi kouluttaa myös erilaisten 
vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestöjen omissa tilaisuuksissa.

40 http://urn.fi/URN:ISBN:978-951-663-027-7  , Vapaaehtoista maanpuolustusta koskevan lainsäädännön 
kehittämishanke
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1092. Kansalaisen seurantamahdollisuuksia

1092.1. Merkintä 892: Pakolainen / Siirtolainen / E-asiat ja U-
asiat

22. syyskuuta 2015 
892: Pakolainen / Siirtolainen / E-asiat ja U-asiat

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_892

Jokaisella itseään kunnioittavalla politiikan seuraajalla pitäisi varmaan olla varma ja selvä kanta 
koskien Eurooppaan pyrkivistä henkilöistä.

Hallitus julkaisi maahanmuuttopoliittiset toimenpiteet - ohessa linkki PDF-tiedostoon.

HALLITUKSEN MAAHANMUUTTOPOLIITTISET TOIMENPITEET 
Hyväksytty hallituksen neuvottelussa 11.9.2015 

Hallituksen_maahanmuuttopoliittiset_toimenpiteet_11_9_2015.pdf

Tämän jälkeen voi todeta linkkilistasta seuraavaa: pakolaistilanne muuttuu koko ajan ja koulutettuja
kreikkalaisia poistuu Kreikasta.

Tämän jälkeen voi linkittää seuraavat E-ja U-asiat:

* E 18/2015 vp -> U 10/2015 vp 
* E 46/2015 vp -> Eduskunnalle annetaan pikimmiten myös U-kirjelmä

Tässä kohtaa pitäisi tietysti ymmärtää E-kirjelmien ja U-kirjelmien eroa. Tähän liittyen ohessa on 
tietoa Eduskunnan ja EU-asioiden suhteesta.

Eduskunnan tiedonsaanti EU-asioista: [Linkki ei toimi enää]

Tässä kohtaa voi todeta Eduskunnan valiokuntatyöskentelystä seuraavaa: erilaiset 
asiantuntijalausunnot julkaistaan nykyisin osana valiokuntien työtä.

Kahdessa viitatussa asiassa (U 10/2015 vp ja E 18/2015) on viimeisenä osana asiantuntijalausunnot.

ELI kiinnostunut kansalainen voi saada tietoonsa erilaisten sidosryhmien virallisia kannanottoja.

Itse olen pohtinut, että osasta erilaiset sidosryhmät voivat kannattaa laajasti heidän virallisien 
kannanottojen julkaisua osana Eduskunnan valiokuntien työskentelyä.

Lisäksi voi todeta, että EU-asioita käsitellessä on erikseen viittaukset Euroopan unionin 
asiakirjoihin - erityisesti KOM-asiakirjat.
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Edellisiin kohtiin liittyen on seuraavat KOM-asiakirjat viitattuna: COM(2015) 286; COM(2015) 
240; COM(2015) 451.

ELI kiinnostunut kansalainen voi halutessaan perehtyä Euroopan komission (Euroopan Unioni) 
valmistelemiin asiakirjoihin.

Linkkilistan lopuksi on IPEX-viitteet seuraavilla tunnuksilla: COM/2015/0451; COM/2015/0451; 
COM/2015/0286.

IPEX = Interparliamentary EU Information Exchange.

Eli IPEX-järjestelmällä saa selville Euroopan Unionin parlamenttien (näitä on eri nimillä) 
kannanotot erilaisiin EU-asioihin, jotka perustuvat jälleen kerran Euroopan komission tekemiin 
lainsäädännön aloitteisiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Eduskunnan valiokuntien vastaanottamat asiantuntijalausuntojen virallinen julkaisu osana 
valiokuntien työskentelyä on erittäin kannatettava asia.

ELI käytännössä yksittäinen kansalainen voi perehtyä eri tavoin Eduskunnassa käsiteltäviin 
asioihin.

Tässä vaiheessa minulla ei ole vielä virallista kantaa koskien pakolaisten suuren määrän 
aiheuttamista ongelmista.

Tässä kohtaa pitäisi perehtyä tarkemmin Suomen, muiden Euroopan Unionin jäsenmaiden ja 
Euroopan komission erilaisiin asiakirjoihin. Varmaankin pitäisi katsoa myös Euroopan Unionin 
ulkopuolisten maiden tilannetta.

Yhteenveto: Jälleen kerran pitäisi jaksaa perehtyä melkoisen laajaan määrään asiakirjoja, joita 
julkaisevat hyvin erilaiset sidosryhmät.

Yhteenveto: En ole tätä tarkkaa perehtymistä vielä tehnyt.

1092.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Oman arvion mukaan erilaiset sidosryhmät voivat hyväksyä/kannattaa erilaisten 
asiantuntijalausuntojen lukemismahdollisuuksia. Itse olen ehdottanut Suomeenkin hyvän 
edunvalvontatavan hyväksymistä ja edunvalvojien rekisterin perustamista.

Väittämä: Suomeenkin voitaisiin perustaa edunvalvojien rekisteri.
Väittämä: Suomeenkin voitaisiin hyväksyä hyvä edunvalvontatapa.
Väittämä: Erilaisten sidosryhmien lausuntojen tallentaminen Eduskunnan 
järjestelmiin on hyvin kannatettava asia.
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1093. Uskonto, Iran ja uskonto Iranissa

1093.1. Merkintä 893: 2016/Uskonto/Politiikka / Ron & Rand 
Paul / LXX

24. syyskuuta 2015 
893: 2016/Uskonto/Politiikka / Ron & Rand Paul / LXX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_893

Tähän voi todeta seuraavan kirjan viitteen: 

Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden yleinen tausta. Helsinki:
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.

Itse tein seuraavan johtopäätöksen: uskonto ja politiikka menevät ristiin eri maissa hyvin erilaisilla 
tavoilla.

Suomessakin meillä on edelleen kaksi valtionkirkkoa (evankelis-luterilainen & ortodoksinen) - ei 
siinä mitään.

Kuten todettu monet kerrat aikaisemmin, niin Suomessa SDP ei ole täysin aito 
sosialidemokraattinen puolue, koska meillä Suomessa on edelleen kaksi valtionkirkkoa.

Vastaavia epävastaavuuksia löytyy luonnollisesti kaikista muista suomalaisista puolueista.

Ron Paul ja Rand Paul on jälleen kerran mainittu merkinnän otsikossa.

Tähän voi linkittää seuraavat:

https://fi.wikipedia.org/wiki/Libertarismi
https://en.wikipedia.org/wiki/Libertarianism

Tähän voi linkittää vielä linkin koskien Rand Paulin virallisia kannanottoja (political positions).

Political positions of Rand Paul 
https://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Rand_Paul

Vastaavalla tavalla pitää linkittää Ron Paulin virallisia kannanottoja (political positions).

Political positions of Ron Paul 
https://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Ron_Paul

Mielenkiintoista on kyseisten artikkelien laajuus - Ron Paulia koskeva artikkeli on hyvin laaja.
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Tämä on täysin ymmärrettävää, koska Ron Paul on ollut politiikassa mukana hyvin pitkän aikaa, 
joten hänen häntä koskeva Wikipedia-artikkeli on luonnollisesti laajempi.

ITSE olen erityisesti seurannut Ron Paulin ja Rand Paulin ulkopolitiikkaa koskevia virallisia 
lausuntoja.

EROT heidän (Ron <-> Rand) välillään tulevat varmaan esille vähitellen vuoden 2016 
vaalikampanjan edetessä.

Mielenkiintoinen oli haastattelu, jossa Rand Paulilta kysyttiin Barack Obaman asemasta. Kyllä: 
Barack Obama on kristitty ja on syntynyt Yhdysvalloissa.

Eli Rand Paul ei lähtenyt mielipiteessään linjalle, jossa väitetään Barack Obaman olevan muslimi, 
joka ei ole edes syntynyt Yhdysvalloissa.

Ron Paul: Syyttäkää neo-konservatiiveja.

Tähän voi linkittää Wikipedia-artikkelit.

EN: Neoconservatism 
https://en.wikipedia.org/wiki/Neoconservatism
FI: Uuskonservatismi 
https://fi.wikipedia.org/wiki/Uuskonservatismi

LISÄKSI on huomioitava, että myös liberaaleilla (liberalismi ymmärrettävä oikein Yhdysvaltojen 
asiayhteydessä) on mielipidevaikuttajia, jotka haluavat käyttää asevoimia eri tarkoituksiin.

ELI kysymys on selvä: MITEN voimme käyttää asevoimien (Yhdysvallat) mahtia viisaasti?

MIKSI? Miksi-kysymys jää monesti kysymättä ja MIKSI-perustelut pitää osata kaivaa oikeassa 
asiayhteydessään.

Lyhyesti voi todeta, että SYYRIAn tilanne on täysin hallitsematon hyvin erilaisten ryhmien 
tarttuessa aseisiin.

Kaikissa sisällissodissa on tapana erilaisten ulkovaltojen sekaantuminen eri ryhmien hyväksi.

IRAK on kanssa täysin sekaisin ja yksi otsikko riittää kuvaamaan tilanteen: Irakissa ei voi enää 
tietää kuka on ystävä ja kuka vihollinen.

Tietysti voi eri syistä kannattaa Al-Assadin hallinnon kaatamista Syyriassa.

Perusongelma: Kuka/Ketkä muodostaisivat uuden Syyrian hallinnon?

ELI tietystikin erilaisten uskonnollisten ryhmien pitäisi varmaankin muodostaa jokin 
hallintoratkaisu "uudelle" Syyrialle.

Edelleen linkkilistassa on juttua erilaisiin uskonnollisiin ryhmiin: islam, juutalaisuus, katolilaisuus.
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ELI: muslimit, juutalaiset ja katolilaiset jakaantuvat mielipiteissään eri tavoin ja nämä erot pitäisi 
tietysti ymmärtää oikeassa asiayhteydessään oikealla tavalla.

Mielenkiintoinen on juttu Euroopan suurimmasta moskeijasta - tarkasti ottaen sitä voisi ehkä kutsua
kulttuurikeskukseksi.

MINNE? Eli Euroopan suurin moskeija olisi tällä hetkellä Moskovassa.

Linkkilistan lopussa on linkkejä erilaisista yhteisöistä Yhdysvalloista - osa näistä on Yhdysvalloissa
toimivia islamilaisia edunvalvonnan yhteisöjä.

ELI islam uskontona on monessa paikassa mukana - osasta vähemmistönä ja osasta enemmistönä 
asiayhteydestä riippuvaisena.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Libertarismi? Uuskonservatismi?

EN ole tehnyt tarkkaa taulukkoa, jossa vedettäisiin yhteen näiden kahden ryhmän erot ja 
yhtäläisyydet.

Mielenkiintoisia on myös kahden yhteisön sivu "About" - NIAC ja OIAC.

OIAC on julkaissut kymmenen kohdan luettelon IRANin tulevaisuudelle. "[] Maryam Rajavi's Ten-
Point Plan for The Future of Iran".

Tässä kohtaa en osaa erotella NIAC:n ja OIAC:n välisiä eroja ja yhtäläisyyksiä oikeassa 
asiayhteydessä ottaen huomioon IRANin menneisyyttä ja IRANin nykyisyyttä.

Esimerkiksi NIAC:n ja OIAC:n näkemykset uskonnon asemasta IRANissa pitäisi perata tarkemmin.

IRAN on virallisesti "Iranin islamilainen tasavalta".

JOS tavoitteena on IRAN sekulaarina valtiona, niin varmaankin tavoitteena olisi "Iranin tasavalta".

Tosiasiassa en tunne IRANin ulkopuolella asuvien iranilaisten jakautumista erilaisiin ryhmiin.

ELI [uskonto] [] IRAN-yhteyksissä pitäisi ymmärtää oikein.

Mielenkiintoista on tietysti seurata Ron Paulin ja Rand Paulin kannanottoja liittyen IRANiin.

Lisäksi on seurattava muiden ehdokkaiden IRAN-kannanottoja. MIHIN he perustavat omat IRAN-
näkemykset?

ITSE käsitin yhdestä videosta, että Rand Paul valittuna presidenttinä ei heti peruuttaisi tehtyä 
sopimusta IRANin ydinohjelman valvonnasta.
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Käsittääkseni jotkut tahot ovat vaatineet tehdyn IRAN-sopimuksen purkamista heti ensimmäisenä 
tehtävänä - eli vuonna 2016 valittava presidentti purkaisi IRAN-sopimuksen heti virkaanastujaisten 
jälkeen?

Mielenkiintoista nähdä IRAN-aiheen kehittyminen vuoden 2016 presidentinvaalien aikana - sekä 
puolueiden ehdokas-ehdokkaiden välinen keskustelu [että] sitten aikanaan virallisten ehdokkaiden 
välinen keskustelu.

Lyhyesti voi todeta, että uskonto aiheena ei ole karkaamista mihinkään poliittisesta keskustelusta.

1093.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Iranin kanssa 14.7.2015 sopimuksella on oma nimensä: Joint Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA). Tunnetulla tavalla Yhdysvaltojen virassa oleva presidentti Donald Trump irtautui Iranin 
kanssa tehdystä sopimuksesta. Tämän jälkeen on ollut laajasti diplomaattista toimintaa eri puolilla 
maailmaa, jolloin sopimuksen muut osapuolet (Iran, Kiina, Venäjä, Yhdistynyt kuningaskunta, 
Yhdysvallat, Ranska, Saksa ja Euroopan Unioni) ovat käyneet neuvotteluja tehdyn sopimuksen 
jatkosta ja eri maiden pysymisestä tehdyssä sopimuksessa.

Kysymys: Pystyvätkö sopimuksen muut osapuolet (eli Iran, Kiina, Venäjä, Yhdistynyt 
kuningaskunta, Ranska, Saksa ja Euroopan Unioni) oikeasti jatkamaan tehdyn 
sopimuksen (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) käytännön toteuttamista?

Oman käsityksen mukaan eri asiayhteyksissä (esim. Iran, Kiina, Venäjä, Yhdistynyt kuningaskunta, 
Yhdysvallat, Ranska, Saksa ja Euroopan Unioni) pitäisi ymmärtää oikein uskonto ja uskonnon 
ilmenemisen muodot. Kaikesta huolimatta uskonto vaikuttaa politiikkaan ja politiikka vaikuttaa 
uskontoon eri tavoilla erilaisissa asiayhteyksissä.

Esimerkinomaisesti voi todeta [oman] huonon ymmärryksen Iranin politiikasta sekä Iranissa 
vaikuttavien uskontojen asemasta. Varmaan monella muullakin politiikan tarkkailijalla on yhtä 
huono ymmärrys Iranin tilanteesta.

Väittämä: Monella meistä on suhteellisen hatara käsitys Iranin uskonnollisesta ja 
poliittisesta asiayhteydestä.

Tämän kaiken lisäksi pitäisi ymmärtää Iranin sisällä ja ulkopuolella vaikuttavien sidosryhmien 
kannanotot erilaisiin Irania koskeviin aiheisiin. Jotkut ryhmät voivat kannattaa Iranin nykyisen 
poliittisen järjestelmän muuttamista. Toiset ryhmät voivat pitää nykyistä järjestelmää 
asianmukaisena ratkaisuna. Tähän kohtaan voi linkittää kahden mainitun ryhmän www-sivustot: eli
41 Organization of Iranian-American communities-US (OIAC) ja 42 National Iranian American 
Council (NIAC). Kummallakin järjestöllä on omat tavoitteensa, joiden vastaavuutta en tarkastanut.

Väittämä: Iranin sisäpuolella ja ulkopuolella vaikuttavat ryhmät pitäisi ymmärtää 
oikein oikeassa asiayhteydessä.

41 http://www.oiac-us.com/about/  , Organization of Iranian-American communities-US (OIAC)
42 https://www.niacouncil.org  , National Iranian American Council (NIAC)
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1094. Koulutuksen ja moniajon suhteista jotain

1094.1. Merkintä 894: Koulutus? / Oikeat ongelmat? / Moniajo 
(xxxix)

1. lokakuuta 2015 
894: Koulutus? / Oikeat ongelmat? / Moniajo (xxxix)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_894

Jokaisen itseään kunnioittavan politiikan seuraajan pitäisi varmaankin antaa joitain arvioita koskien 
välikysymystä koulutuksesta.

Virallisesti kyseessä on Välikysymys VK 1/2015 vp: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Talletin tosiaan tuon PDF-tiedoston, koska Eduskunta voi muuttaa omia käytäntöjä sivujen suhteen. 
Eduskunta on tietysti eri vaiheissa uudistanut sivujaan.

Tässä kohtaa voi todeta seuraavia ohessa olevasta linkkilistasta:

* Painettuja sanomalehtiä luetaan edelleen.
* JIK:n terveyskeskukset mukana tutkimushankkeessa.
* Television katselun seurannaiset.
* Hyvinvointikompassi?
* Väki syö liikaa suolaa?
* Kirjojen lukeminen ääneen?
* Lasten ja nuorten ystävyyssuhteiden laatu ja määrä.
* Unettomuus yleisesti.
* Kahvin vaikutus unettomuuteen.
* MOOC - Massive Open Online Courses.
* Oppisopimus yksi vaihtoehto.
* Sosiaalisesti lahjattomat varusmieskoulutuksessa?
* Seksuaalinen väkivalta yliopistoissa (Yhdysvallat)?

Tässä kohtaa voisi pohtia eri aiheiden liittymistä koulutukseen ja kasvatukseen.

OMA kysymys on selvä: Ajetaanko koulutukseen jälleen kerran liian suuria odotuksia?

OSA edellä olevista aiheista ei ole ratkaistavissa pelkästään koulutuksella. Tarvitaan muutakin 
toimintaa.

Jälleen kerran viittaan moniajon harhaan, johon osa edellä mainituista linkeistä liittyy.
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Osasta joudumme painimaan moniajon harhan kanssa kaikilla koulutusasteilla - ovatko oppimisen 
tulokset huonompia johtuen moniajon harhasta?

OMA ehdotus on laajahko selvitys moniajon harhan vaikutuksesta eri koulutusasteilla.

JOS moniajon harha on (näin oletan) vakava ongelma eri koulutusasteilla, niin tietystikin 
annettavan opetuksen pitää esittää erilaisia ratkaisuja moniajon ongelmien ratkaisuksi.

Onko tietotekniikkaa lisättävä vai vähennettävä eri koulutusasteilla?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Opetus- ja kulttuuriministeri Sanni Grahn-Laasonen viittaa vastauksessaan välikysymykseen 
suomalaisen peruskoulun laskeneisiin oppimistuloksiin.

MISTÄ johtuvat laskeneet oppimistulokset?

MITÄ meidän on tehtävä laskeneiden oppimistulosten vuoksi?

Tähän kohtaan minulle ei ole valmista vastausta - aihetta pitäisi selvittää tarkemmin.

Tuollaisen laajemman selvityksen perusteella voisi todeta erilaisia ratkaisuvaihtoehtoja laskeneiden 
oppimistulosten ratkaisemiseen.

Pelkkä budjetoitu raha koulutukseen ei taida olla suurin ongelma.

Edellä mainitulla moniajon harhalla voi olla hyvin laajoja vaikutuksia, ja vaikutukset pitäisi 
kartoittaa nopeasti.

Itselläni ei ole vielä kokonaisvaltaista ratkaisua moniajon harhaan.

EHKÄ tällainen kokonaisvaltainen ratkaisu moniajon harhaan on löydettävissä - en tiedä tähän 
vastausta.

1094.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Alkavatko Suomen saavuttamat hyvät 43 PISA-arviot (Programme for International Student 
Assessment, PISA) laskea vähitellen?

Kysymys: Mikä on mahdollisesti laskevien tulosten (vrt. PISA) ja erilaisten 
tietoteknisten viritysten lisääntymisen suhde?
Kysymys: Onko oppilaitoksissa oltava enemmän vai vähemmän erilaista 
tietotekniikkaa?
Kysymys: Mitä ovat erilaisten tietoteknisten viritysten laajan käytön oikeat 
seuraukset?

43 http://www.oecd.org/   → OECD → täältä PISA-sivusto
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1095. Sektorien purkaminen ja yhteispalvelut

1095.1. Merkintä 895: Juna / Purku / Arvostus / Kirjoitelmia

3. lokakuuta 2015 
895: Juna / Purku / Arvostus / Kirjoitelmia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_895

Tässä voi linkittää aikaisempien kirjalliset teokset

Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. kts. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. kts. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Näistä voi koota asiaan kuuluvat otsikot:

2011: Luku 3: Laki, järjestys ja tunteet / Raharikkaat
2011: Luku 11: Pieni ihminen vastaan laki ja oikeuskäytäntö
2011: Luku 22: Toisto 1: Asianajajaa voi käyttää taitavasti?
2011: Luku 31: Jalasjärveltä tapauksia Korkeimpaan (hallinto-)oikeuteen?
2011: Luku 40: Kirkon ja valtion erottelusta ja/tai erosta
2011: Luku 42: Vanhojen virheiden korjaamista: pakko vai yhteistyö?
2014: Luku SL 58: Yleisesti: Yksityistäminen vai kansallistaminen?

Varmaankin jokaisen itseään kunnioittavan kansalaisen pitäisi ottaa kantaa nykyisen hallituksen 
(Sipilä) yhden ministerin esittämiin junaliikenteen muutosehdotuksiin.

Toisaalta Jalasjärvellä puretaan vanhaa pankkitaloa, joka on mennyt täysin pilalle vuosien kuluessa.

Vuoden 2011 teoksessa olen pohtinut kahden talon purkamista Jalasjärvellä: Lammin talo ja vanha 
seurakuntatalo.

Lammin talo saatiin purettua asianmukaisesti - talo oli todella pahassa kunnossa.

Toisaalta vanhaa seurakuntataloa ei saatu purkaa asianmukaisesti - talo on kuulemma tarpeeksi 
hyvässä kunnossa.

Mikä näitä asioita yhdistää?

Kummassakin tapauksessa voi todeta ihmisten olevan suhteellisen välinpitämättömiä erilaisista 
asioista.
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Sitten voidaan jotain asiaa muuttaa, jolloin ihmiset heräävät sitten viime hetkellä muutoshanketta.

Jalasjärvellä jotkut vaativat Lammin talon säilyttämistä, vaikka taloon olisi pitänyt tehdä raskas 
remontti joskus 1980-luvulla.

Jalasjärvellä jotkut vaativat vanhan seurakuntatalon säilyttämistä, vaikka talon ylläpitoon ei ole 
laitettu merkittäviä summia rahaa viime vuosina.

Eli vanhan seurakuntataloon olisi varmaan pitänyt tehdä raskas remontti joskus 1980-luvulla.

Varmaankin junaliikenteen muutoksiin herätään vasta nyt.

Junaliikenteen kovat tilastot varmaankin kertovat eri linjojen käyttöasteesta.

LIITE 1 -teoksessa käsittelen yksityistämisestä ja kansallistamista.

LIITE 1 -teoksessa erottelen kaistan ja linjan, ja pohdin ääneen kaistan ja linjan yksityistämistä.

Loppujen lopuksi täytyy todeta, että junaliikenne on linjoja - ei siis kaistoja.

ELI junaliikenteen yksityistäminen voisi kärsiä erilaisista ongelmista, koska samaa linjaa pitkin 
kulkisi erilaisten yhtiöiden junia.

Käytännössä linjat menevät tukkoon heti kunnolla. Kaistalla on hyvin usein mahdollista ohittaa 
pysähtynyt kulkuneuvo.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Välinpitämättömyys taitaa olla edelleenkin päivän sana.

Tosiasiassa erilaisten valtiollisten ja kunnallisten palveluiden olemassaoloa ei aina huomata 
arvostaa asiaankuuluvalla tavalla.

Sitten herätään puolustamaan valtiollista ja kunnallista palvelua aivan viime hetkillä.

Erilaisten valtiollisten ja kunnallisten palveluiden tilastot kertovat varmaankin palveluiden 
käyttöasteista.

Jalasjärvi on varmaan hyvin tyypillinen tapaus valtiollisten ja kunnallisten palveluiden 
käyttöasteista.

Käsittääkseni KELA:n Jalasjärven toimistoa yritettiin pitää pystyssä eri tavoin. Nyt KELA:n 
toimisto on auki vain joinain viikonpäivinä kunnanvirastolla.

Saman voi todeta verotoimiston ja työvoimatoimiston suhteen - käyttöasteet varmaan laskivat koko 
ajan.

UUTTA?
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Varmaankin pitäisi kartoittaa kunnolla/tarkemmin erilaisten valtiollisten ja kunnallisten palveluiden 
tilastot.

Sitten voisimme kehittää erilaisia (yhteis)palveluiden ratkaisuja uudelleen.

Tarvitsisimme uusia ajatuksia/ideoita kehittämään näitä (yhteis)palveluiden ratkaisuja.

Tässä olisi tarvetta ideakilpailulle.

Kuka keksii parhaat tavat takaamaan erilaiset valtiolliset ja kunnalliset palvelut erilaisilla/uusilla 
tavoilla?

1095.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Joku Jalasjärvi on hyvä esimerkki sektoreiden mukaan järjestetyistä palveluista. Aikanaan oli 
laajassa käytössä valtion virastotalo Jalasjärven keskustassa, minkä lisäksi oli verotoimisto 
silloisessa Osuuspankin talossa. Vähitellen valtion sektorien palveluita on purettu Jalasjärveltä, 
joten monet valtion palvelut ovat hävinneet Jalasjärveltä.

Kysymys: Miksi erilaisia valtion ja kuntien yhteispalveluita ei kehitetty esimerkiksi jo 
1970-luvulla?

Toisaalta voi todeta, että valtion palveluiden hävittämisen jälkeen on vapautuneisiin tiloihin 
sijoitettu mm. JIK-peruspalveluliikelaitoskuntayhtymän 44 erilaisia toimintoja. Eli vapautuneet tilat 
ovat (vrt. valtion virastotalo ja KELA) kuitenkin saaneet uusia käyttäjiä sekä julkiselta että 
yksityiseltä puolelta. Tunnetulla tavalla Jalasjärvellä sijaitseva entinen valtion virastotalo on 
nykyisin nimeltään ”Viikeri”.

Eri yhteyksiin olen ehdottanut erilaisia ideakilpailuja, jolloin erilaisten toimintojen yhdentämistä 
voisi kehittää eri tavoilla.

Väittämä: Valtion ja kuntien yhteispalveluiden kehittämisen kannalta voisi järjestää 
asianmukaisen ideakilpailun.

Varmaankin erilaisiin kuntiin voisi kehittää erilaisia ratkaisuja, jolloin jokaisessa kunnassa ei 
otettaisi käyttöön täsmälleen samoja ratkaisuja. Varmaankin pienemmissä kunnissa ratkaisut 
eroaisivat suuremmista kunnista/kaupungeista.

Varsinaisessa merkinnässä pohdin ihmisten välinpitämättömyyttä eri aiheisiin liittyen. Käytännössä 
moni meistä ei huomaa erilaisten asioiden kehittymistä pidemmällä aikavälillä. Vasta jonkin 
muutoksen yhteydessä voidaan sitten vaatia vanhan palvelun ylläpitämistä, vaikka palvelun 
käyttöasteet ovat voineet laskea koko ajan.

Väittämä: Välinpitämättömyys on päivän sana monessa asiayhteydessä.

44 https://www.jikky.fi  , JIK-peruspalveluliikelaitoskuntayhtymä
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1096. Moniajon erilaisista ongelmista

1096.1. Merkintä 896: Aivojen kehitys? / Totuus? / Moniajo 
(xxxx)

3. lokakuuta 2015 
896: Aivojen kehitys? / Totuus? / Moniajo (xxxx)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_896

Linkkilistasta voi todeta muutaman asian:

Teini-ikäiset yleisesti.
Teini-ikäisten romanttiset suhteet digiajalla?
Oppimistulosten laskeminen?
Aivojen kehitys?
Jotkut meistä ovat ilman lounasta.

Jaa-A.

Varmaankin on niin, että teini-ikäisiin kohdistuu monenlaisia paineita.

Paineita voi tulla digitaalisuuden vuoksi.

Sitten on tietysti tietty osa väestöstä, jolle kouluruoka on pahaa.

Selväähän on, että hyvissä hygieenisissä olosuhteissa asianmukaisessa suurtalouskeittiössä tehty 
ruoka on tietysti hyvää.

Aikaisemmin olen tähän viitannut: sekä rikkaan että köyhän lapsi voi jättää kouluruokailun välistä. 
Syyt kouluruokailun välttämiseen tietysti vaihtelevat eri tavoin.

Kun tähän kaikkeen lisätään muitakin ilmiöitä, niin tietystikin teini-ikäisiin kohdistuu erilaisia 
paineita.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Moniajo? Jälleen kerran?

Selväähän on, että teini-ikäiset kehittyvät eri tavoin - esimerkiksi aivojen kehitys on tietysti oma 
asiansa.
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Jatkossa tarvitsemme tietysti tarkempaa selvitystä, että miten moniajon harha vaikuttaa ihmisten 
aivojen kehittymiseen.

OSA meistä on täysin moniajon harhan vallassa - loppujen lopuksi mistään ei tule mitään.

Tämä tietysti asettaa erilaisia paineita sekä työpaikoille että oppilaitoksiin.

MITEN oikeasti estää moniajon harhaa erilaisissa yhteyksissä?

Tästäkin aiheesta voisi järjestää ideakilpailun - ehkä nuoret itsekin voivat ehdottaa erilaisia tapoja 
hallita moniajon harhaa.

1096.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Kouluruoka on pahaa. Tämä voi olla joidenkin koululaisten näkemys. Kuten merkinnässä pohdin, 
niin sekä rikkaan että köyhän lapsi voi jättää kouluruuan syömättä.

Kysymys: Miksi eri henkilöt jättävät välistä oppilaitoksen/koulun tarjoaman ruuan?

Väittämä: Eri oppilaitoksien/koulujen tarjoama ruoka on tietysti hyvää.

Sitten on taas kerran asiaa moniajosta (multitasking). Moniajon aiheuttamat mahdolliset ongelmat 
erilaisissa oppilaitoksissa on tietysti hyvä selvittää asianmukaisesti. Mahdollisesti 
oppilaat/opiskelijat voisivat itse ehdottaa erilaisia tapoja moniajon hallintaan.

Kysymys: Mitä olisivat hyvät keinot moniajon ongelman ratkaisuksi?
Kysymys: Millaisia keinoja oppilaat/opiskelijat itse ehdottaisivat moniajon ongelman 
ratkaisuiksi?

Tämäkin asia vaatii tietysti tarkempaa seurantaa.

1096.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Tähän kohtaan pitää todeta seuraavat: Raulio ym. (2007); Vikstedt ym. (2012). Kummastakin 
selvityksestä selviää, että kaikki selvitykseen vastanneet opiskelijat eivät syöneet kouluruokana 
tarjotun aterian kaikkia osia ja osa syö kouluruokaa todella harvoin. Toisaalta koululounaaseen 
kuulumattomia ruokia syö joku osa oppilaista. Eli osa ei syö aina kouluruokaa, mutta voi syödä 
muuta kouluruokaan kuulumattomia ruokia.

Vikstedt ym. (2012) esittävät seitsemän suositusta, joista ensimmäinen on seuraavanlainen: 
1) Kouluruokailua on kehitettävä laaja-alaisena yhteistyönä, jossa ovat mukana 
oppilaiden, opiskelijoiden ja opetushenkilöstön sekä kouluruokailusta vastaavien 
tahojen lisäksi myös päätöksentekijät. Oppilaiden ja opiskelijoiden osallisuuteen on 
kiinnitettävä erityistä huomiota.

Väittämä: Varmaankin opiskelijoiden osallistamishankkeet pitää toistaa säännöllisesti, 
koska opiskelijat vaihtuvat säännöllisesti.
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1097. Huijauksista tieteen puolella

1097.1. Merkintä 897: TIVI.fi / DOAJ / Scholarly Open Access / 
Huijaus?

5. lokakuuta 2015
897: TIVI.fi / DOAJ / Scholarly Open Access / Huijaus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_897

Seuraava juttu vaikuttaa ihan asialliselta:

Merkkiuskollisuus on yhtä lujaa kuin ystävyys 
http://www.tivi.fi/Kaikki_uutiset/merkkiuskollisuus-on-yhta-lujaa-kuin-ystavyys-6000323

Suomenkielinen artikkeli viittaa seuraavaan artikkeliin:

Our Brains Trust Brands The Same Way We Trust Our Friends We look at familiar logos like
we look at faces. That's depressing. 
http://www.fastcoexist.com/3051009/our-brains-trust-brands-the-same-way-we-trust-our-
friends

Tämä taas johtaa seuraavaan PDF-tiedostoon:

Do Brands and Faces share the same Perceptual Space? World Review of Business Research
- Vol. 5. No. 2. April 2015 Issue. Pp. 163 - 176 
[Linkki ei toimi enää, mutta teksti löytyy hakukoneella]

NO - kuitenkin.

Tämän jälkeen voi mennä Nelliportaaliin, ja kokeilla esimerkiksi Tampereen yliopiston tilaamista 
lehdistä:

Tervetuloa Nelli-portaaliin - Valitse listasta haluamasi portaali. 
[Nelli-portaali on suljettu]

Kokeilin Tampereen yliopiston kautta Nelliportaalia ja World Review of Business Research ei ollut 
tilattavien lehtien joukossa.

Tämän jälkeen kannattaa tarkistaa DOAJ.

Directory of Open Access Journals (DOAJ) 
https://doaj.org
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DOAJ-listauksessa ei ole World Review of Business Research -lehteä

Tämän jälkeen voi jo alkaa epäillä World Review of Business Research -lehden tasoa.

Tällöin kannattaa perehtyä World Review of Business Research -lehden kotisivuun:

World Review of Business Research 
http://www.wrbrpapers.com

Tässä kohtaa voi kiinnittää huomiota lehden kotisivulla olevaan tekstiin: 
This journal is published by the Zia World Press Australia. No part of the journal can be 
copied or distributed in any form without written permission of the publisher.

Tämän jälkeen voi mennä seuraavalle sivulle

Scholarly Open Access; Beall's List: Potential, possible, or probable predatory scholarly open-
access publishers 

[sivusto ei toimi enää]

Zia World Press on mainittu tällä sivulla.

ELI yhden tulkinnan mukaan Zia World Press on epämääräinen julkaisutalo, joka julkaisee 
epämääräisiä avoimia artikkeleita.

Scholarly Open Access - voidaanko avoimia artikkeleita käyttää väärin.

Hyvin kuvaavaa on DOAJ:n vaatimus:

All journals that were accepted into DOAJ before March 2014 are now required to reapply. 
If you have a journal indexed in DOAJ, please log into your Publisher Area and follow the 
instructions.

ELI on mahdollista, että DOAJ:n suuntaan on rekisteröity lehtiä, jotka eivät oikeasti täytä 
tieteellisen julkaisusarjan vaatimuksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Avoin tiede - tämä on tietysti kannatettava ajatus.

Avoimen tieteen avoimet artikkelit ovat tietysti kannatettava ajatus sinänsä.

MUTTA ongelmaksi näyttää nousevan huijaustoiminta liittyen avoimiin artikkeleihin.

Tämän vuoksi itse en ole erityisen innostunut artikkeleista, joita ei saa Nelliportaalin (Tampereen 
yliopisto minun tapauksessa) kautta.

Tarkasti ottaen DOAJ on viitattu Nelliportaalin (Tampereen yliopisto minun tapauksessa) kautta.
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Hyvin kuvaavaa on, että DOAJ joutuu rekisteröimään uudelleen kaikki ennen maaliskuuta 2014 
rekisteröidyt lehdet.

DOAJ on ollut laadun tae, mutta heilläkin on koko ajan jatkuva taistelu huijauksia vastaan.

Eli jatkossakin pitää suhtautua hyvin kriittisesti tieteellisiin lehtiin, joita ei saa Nelliportaalin kautta.

Paradoksaalisesti maksulliset lehdet voivat olla parempi laadun tae kuin pelkkä avoimuus.

Varmaankaan harvat meistä osasivat ennustaa avoimien artikkelien perustuvan joiltain osin 
huijauksiin.

Itse törmäsin tuohon Scholarly Open Access -sivuston hiljakkoin. Näin sitä on itsekin tullut 
tietoiseksi tästä mahdollisuudesta - eli avoimien artikkelien perustuminen joiltain osin huijauksiin!

Ikävä ilmiö sinänsä - nyt tarvitsemme uusia ja erilaisia vastakeinoja estää avoimiin artikkeleihin 
liittyviä huijauksia.

Selvää on, että TIVI.fi -sivuston ylläpitäjien tietämys tieteellisistä artikkeleista voi tietysti vaihdella 
hyvin paljon.

JOS ei ole aiemmin törmännyt epämääräisiin julkaisutaloihin ja epämääräisiin tieteellisiltä 
vaikuttaviin julkaisuihin, niin tietystikään sitä ei osaa olla varuillaan tieteelliseltä vaikuttavan jutun 
ja/tai artikkelin suhteen.

Lähetin TIVI.fi -sivuston juttupalautteeseen asianmukaisen viestin koskien Zia World Press -
julkaisijaa ja World Review of Business Research -lehteä

UUTTA: Tarvitsemme siis todellakin uusia ja erilaisia vastakeinoja estää avoimiin artikkeleihin 
liittyviä huijauksia.

1097.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Myöhempinä aikoina Scholarly Open Access on lopetettu palveluna, ja en tiedä vastaavan palvelun 
perustamisesta. Scholarly Open Access julkaisi erilaisia kriittisiä arvioita erilaisista lehdistä ja 
julkaisuista, jolloin osa lehdistä ja kustantajista ei toimisi hyvien tapojen mukaisesti.

Väittämä: Tieteellisten lehtien pitäisi toteuttaa erilaisia vaatimuksia.
Väittämä: Myös avoimille tieteellisille lehdille pitää olla erilaisia vaatimuksia.

Suomessa on FinELib, joka on suomalaisten yliopistojen, ammattikorkeakoulujen, tutkimuslaitosten
ja yleisten kirjastojen muodostama konsortio, jonka tehtävä on turvata ja parantaa elektronisten 
aineistojen saatavuutta. Käytännössä FinELib-konsortion järjestämät tieteelliset lehdet voivat toimia
hyvän julkaisun vaatimuksilla.

Väittämä: Mielenkiintoisella tavalla kaupalliset tieteelliset aikakausjulkaisut voivat 
toteuttaa erilaisia hyvän julkaisun vaatimuksia.
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1098. Tosiasioiden tarkastuksien levittämisestä

1098.1. Merkintä 898: Kuherruskuukausi / Tosiasiat / Talous / 
Kilpailukyky

5. lokakuuta 2015 
898: Kuherruskuukausi / Tosiasiat / Talous / Kilpailukyky

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_898

Linkkilistassa on juttua nykyisen hallituksen (Sipilä) yhden puolueen (Suomen Keskusta) 
päätöksentekojärjestelmään. Tunnetusti Juha Sipilä on pääministeri ja Suomen Keskusta rp:n 
puheenjohtaja.

Tähän kohtaan olen viitannut seuraavaan:

Yammarino, F. J., Dionne, S. D., Chun, J. U., & Dansereau, F. (2005). Leadership and levels 
of analysis: A state-of-the-science review. The Leadership Quarterly, 16(6), 879-919. 
doi:10.1016/j.leaqua.2005.09.002

ELI yliopistoissa eri puolilla maailmaa opetetaan erilaisia johtamisen asioita. EHKÄ jollain 
opintojaksolla voidaan käydä läpi esitettyä listaa (Yammarino ym. 2005).

Lienee turvallista olettaa, että nykyinen hallitus (Sipilä) on lyönyt yhteen oman 
päätöksentekojärjestelmän, jonka laatua voidaan arvioida/arvostella eri tavoin.

Koska yhtä kaikenkattavaa teoriaa johtamisesta ei ole, niin käytännössä me sovellamme omia 
tiedostettuja ajatuksia ja tiedostamattomia ajatuksia joksikin johtamisen järjestelmäksi.

Lyhyesti voinee todeta, että (ns.) kuherruskuukausi nykyisen hallituksen (Sipilä) ja median kanssa 
taitaa olla ohi.

Hyvin tuttuun tapaan tiedo(s)tusvälineet alkavat arvioida eri tavoin jokaista merkittävää 
lainsäädännön pakettia.

Tietystikään media ei päästä nykyistä hallitusta (Sipilä) helpolla, ja esimerkinomaisesti eri 
ministerien omistukset ja velat ovat olleet arvioitavana. Lisää erilaisia arvioita tulee väistämättä 
koko ajan lisää.

En tiedä kuinka paljon hallituspuolueiden edustajien ajasta kuluu erilaisten tiedo(s)tusvälineiden 
kanssa asioidessa.

Sitten voi listata linkkilistasta muutaman (osaksi hyvin poliittisia) aiheen:
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* Jyväskylän yliopisto sensuroi tutkijan julkaiseman tekstin!
* Juha Sipilän televisiopuheen arviointia.
* Luottoluokituslaitosten luokittelut Suomesta?
* Suomi edelleen kilpailukykyinen maa?
* Suomi edelleen innovatiivinen maa?
* Aivovuotoa Suomesta?
* Lomarahat oma erikoisuutensa 1970-luvulta?
* Jotkut kunnat yksityistäneet SOTE-asioita.
* Suomi edelleen taloudellisesti vapaa maa?
* Euroopn Unionin patenttijärjestelmä.
* Vehnän huono sato ja huonon sadon seurannaiset.
* Faktantarkistus tärkeä osa informaatioyhteiskuntaa.

Yksi linkki johtaa CATO:n tekemään arvioon. CATO on yksi ajatushautomo Yhdysvalloissa ja se 
julkaisee vuodessa kohtuullisen määrän erilaisia asiakirjoja.

Itse seurasin hetken aikaa joidenkin ajatushautomoiden tiedotustoimintaa.

Ketä tässä pitäisi uskoa?

Onko Suomi vapaassa pudotuksessa menossa kohti hyvin vakavia ongelmia?

Onko Suomi edelleen hyvin kilpailukykyinen maa taloudellisesti?

Riippuu varmaan näkökulmasta - hyvin näkökulmia voidaan tietysti esittää.

Tässä kohtaa voimme palata tosiasioiden tarkistukseen.

Yksi asia voisi olla nuo maatalousasiat, joiden tosiasioiden tarkastelua pitäisi varmaan harrastaa.

Olen kuullut muutaman ihmisen mielipiteen maataloustukien tarpeettomuudesta.

Jaa-A. Itse olen pienen maatalousvaltaisen kunnan kirkonkylän poika, jolloin oikeiden 
maataloustöiden tekeminen ei oikeasti ole kuulunut päivittäiseen toimintaan.

Käytännössä oma käsitys ja kokemus maatalouspolitiikasta ei siis perustu vuosikymmenten aikana 
tehtyihin maataloustöihin.

Tarvitsisimme eri yhteisöjen tekemää faktantarkistusta myös Suomessa.

Nyt pitäisi olla todellista faktantarkistusta hallituksen (Sipilä) työelämän muutosehdotuksista.

Vastaavalla tavalla pitäisi olla todellista faktantarkistusta maatalousasioiden puolella.

Tästä palautuu mieleen yksi keskustelu joskus 1997-1998 paikkeilla. Olin silloin opiskelemassa 
Suomen Yrittäjäopistolla, ja olimme käyneet läpi työelämään liittyvää lainsäädäntöä.
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No - kuitenkin. Suomen Yrittäjäopistolla oli käyty läpi oikeusasioita koskien tilannetta, jossa 
työntekijää ei olisi näkynyt esimerkiksi viikkoon. Voiko tällaisen työntekijän irtisanoa jonkin ajan 
jälkeen?

Tässä vaiheessa en ollut aivan selvillä yleissitovasta työehtosopimuksesta ja senkin luonne on 
tietysti tullut tutummaksi eri vaiheiden jälkeen.

Pari sukulaista väitti, että tunneilla oli opetettu väärin asia. He eivät tietysti olleet mitään 
lakiasioiden huippuasiantuntijoita, ja tietystikin he olivat työskennelleet aloilla, joilla oli käytössä 
yleissitova työehtosopimus.

ELI kummatkin osapuolet olivat vähän väärässä ja vähän oikeassa.

Myöhemmin on lakeja uudistettu ja meillä Suomessa on seuraava toimielin: Työehtosopimuksen 
yleissitovuuden vahvistamislautakunta.

ELI nykyisin yleissitovuuden vahvistaa asianmukainen toimielin, jolloin yleissitovuuden määrittely 
ei ole niin monimutkaista verrattuna aikaisempaan tilanteeseen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lopuksi voi linkittää seuraavan uutisen otsikon: informaatioyhteiskunta tarvitsee faktantarkistusta.

Suomessa on Faktabaari-viritys tarkistamaan erilaisia tosiasioita: [FaktaBaarin linkki].

Tosin sivulla luki 5.10.2015 seuraavaa: 
" 
Faktabaarin eduskuntavaalihanke on päättynyt ja olemme lomilla. 
Toistaiseksi linkkaamme enää jo tarkistamiimme väitteisiin arvioidessamme sen tukevan 
faktapohjaisempaa julkista keskustelua. Faktabaarin jatkosuunnitelmista täältä. Yleisempää 
palautetta voit antaa täällä 
"

Eli FaktaBaari ei toimi koko ajan.

UUTTA: Tarvitsisimme jonkin suomalaisen tavan rahoittaa asianmukaista tosiasioiden tarkastusta!

Nykytilanteessa tosiasioiden tarkastus Suomessa ei toimi koko ajan ilman taukoja.

Selvää on, että erilaisissa tietoverkoissa kulkee täysin vääriä väittämiä, ja väärien väittämien 
oikaiseminen pitäisi olla meidän kaikkien velvollisuus.

Tietysti on selvää, että yksi ihminen ei ole kaikkien alojen asiantuntija

Mutta omalla osaamisalueella liikkuviin kulkeviin täysin väärät väittämät pitäisi oikaista 
mahdollisimman nopeasti.

UUTTA: Tarvitsemme ehkä jonkin järjestelmän, jolla erilaiset asiantuntijat voitaisiin koota jollain 
tavalla yhteen, jolloin erilaisten faktojen tarkistukseen olisi oikeita asiantuntijoita.
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Käytännössä tämä olisi aika iso hanke, ja voisi kestää vuosiakin kerätä erilaiset asiantuntijat yhteen 
rekisteriin.

Tein Google-haun seuraavalla termillä: "asiantuntijarekisteri". Tuloksena oli melko sekalainen 
joukko erilaisia virityksiä.

Tässä kohtaa voi todeta vielä lausunnon 40 - linkki linkkilistassa

Lausunnossa 40 pohdin ääneen jonkinlaista tunnistejärjestelmää erilaisille uutisten välityksen 
virityksille. Vähän vastaava kuin DOI-tunnus tieteellisille artikkeleille.

Tämän jälkeen voisi erilaisiin uutisiin kohdistaa tarkasti erilaisia tosiasioiden tarkastusta.

Toistoa: Tarvitsemme kunnon järjestelmän, jolla erilaiset uutiset ja "uutiset" voidaan yksilöidä 
jollain järkevällä tunnistusmenetelmällä.

Tämän jälkeen voisi uutiset ja "uutiset" tarkistaa tosiasioiden kannalta.

Varmaankin on niin, että kaikki itseään kunnioittavat tiedotusvälineet voisivat osallistua tällaiseen 
järjestelmään, JOS tämmöinen järjestelmä laitettaisiin toimimaan oikeasti.

Ongelmaksi jäisivät erilaiset epämääräiset väittämät, jotka leviävät verkossa ilman kunnon 
lähdeviitteitä. Varmaankin tällaiset epämääräiset väittämät pitäisi saada kiinni jollain tavalla, jotta 
niihin voidaan kohdistaa erilaiset tosiasioiden tarkastukset.

Tästä tulee mieleen tietokonevirusten tunnistejärjestelmä, jolloin jokin tietokonevirus saa 
tunnisteen, jolloin sen leviämistä ja tietokoneviruksen vuoksi tehtävää ohjelmien korjauksia voidaan
seurata asianmukaisesti.

Eli jokin epämääräinen väittämä saisi tarkan tunnisteen mahdollisimman pian, jotta sitä voisi 
seurata eri tavoin.

1098.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Itse olen ehdottanut kaikille uutisille ja uutisia välittäville yhteisöille omat tunnisteet, jolloin jotain 
yksittäistä uutista voisi seurata tarkasti. Lisäksi erilaisille tosiasioiden tarkastuspalveluiden 
tarkastuksille pitäisi olla omat tunnisteet. Monella palvelulla on jo nykyisin erilaisia tunnisteita 
uutisille ja uutisten kommenteille, jolloin tunnisteita ei tarvitsisi kehittää täysin alusta.

Väittämä: Tarvitsisimme tunnisteet uutisille, uutisten kommenteille, uutisten 
korjauksille ja uutisiin kohdistetuille tosiasioiden tarkastuksille.

Seuraavassa kuvassa olen pyrkinyt kuvaamaan uutisten välittämisen ja uutisten korjausten 
ongelmia. Eli iso ongelma on erilaisiin uutisiin liittyvät korjaukset, jotka pitäisi tehdä 
mahdollisimman nopeasti uutisten julkaisun jälkeen.

Väittämä: Väärien uutisten välittäminen on nykyisin hyvin nopeaa toimintaa.

18099
18100
18101
18102
18103
18104
18105
18106
18107
18108
18109
18110
18111
18112
18113
18114
18115
18116
18117
18118
18119
18120
18121
18122
18123
18124
18125
18126
18127
18128
18129
18130
18131

18132

18133
18134
18135
18136
18137
18138
18139
18140
18141
18142
18143
18144
18145
18146



410 / 728

JULKAISU

IDEA

UUSI IDEA

UUTINEN
(vastaava)

SEURANTA

KORJAUS

Toimittaja

Lähteet

??????

Väärä 
informaatio

Tieteellisten artikkelin puolella on 45 DOI-tunnus, jolloin jokaiselle tieteelliselle artikkelille löytyy 
yksilöivä tunniste. Lisäksi on 46 Crossref, jolloin tieteelliseen artikkeliin liittyy artikkelien 
etsiminen, viittaaminen, linkittäminen ja arviointi. Tämän jälkeen on (osana Crossref-palvelua) 
vielä Crossmark, jolloin tieteellisille artikkeleille voidaan osoittaa mahdollisia esiin nostettuja 
korjauksia.

Kaikkien mainittujen palveluiden (DOI, Crossref, Crossmark) ajatuksia voitaisiin kohdistaa 
erilaisiin uutisiin ja ”uutisiin”.

Väittämä: Uutisten arviointiin kohdistuvat uudet palvelut (uutinen, uutisten 
kommentit ja uutisten tosiasioiden tarkastukset) vaatisivat oman 
standardointihankkeensa.

Jotkut yhteisöt ovat jo kehittäneet omia ratkaisuja oman palvelun kautta välitettyjen uutisten 
tarkastuksiin.

Oman arvion mukaan jotkut yhteisöt eivät haluaisi osallistua tosiasioiden tarkastukseen, joten niille 
pitäisi sitten kehittää ulkopuolelta erilaiset tunnisteet.

Kysymys: Voiko erilaisia yhteisöjä pakottaa osallistumaan tosiasioiden tarkastuksiin?
Kysymys: Miten tosiasioiden tarkastukseen osallistumattomien yhteisöjen uutisten 
välittämistä pitäisi seurata ulkopuolelta?

45 https://www.doi.org  , The DOI® System
46 https://www.crossref.org  , Crossref
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1099. Sota, taloudelliset ajattelijat ja muotiaallot

1099.1. Merkintä 899: Libertarismi? / Sota / mm. Ron & Rand 
Paul / LXXI

6. lokakuuta 2015 
899: Libertarismi? / Sota / mm. Ron & Rand Paul / LXXI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_899

LXXI -> 71.

Eli olen tehnyt 71 merkintää, joissa viitataan jollain tasolla Ron Paulin ja Rand Paulin erilaisiin 
kannanottoihin ja erilaisiin esiintymisiin.

Linkkilistan alussa on linkkejä liittyen termiin "Libertarismi".

KYSYMYS: Ovatko Ron Paul ja Rand Paul "Libertarisia" ajatuksia kannattavia henkilöitä.

EHKÄ? EHKÄ ei?

Toisaalta on linkitettynä ajatushautomoiden lista, josta selviää "Libertarismin" mukaisia 
ajatushautomoita.

Esimerkinomaisesti voi mainita Ron Paulin esiintyneen Mises-instituutin (tarkasti ottaen "Ludwig 
von Mises Institute") tilaisuudessa.

Erilaisia talouden ajattelijoita on paljon - joku Kyenes on vain yksi ajattelija muiden joukossa

Tässä hiljakkoin tuli dokumentti talouden ajattelusta (katso merkintä 861).

Lyhyesti voi todeta erilaisten talouden ajatusten olevan aaltojen nousuja ja laskuja. Joskus on 
kannatettu enemmän julkista toimintaa ja joskus vähemmän julkista toimintaa.

Joskus aikaisemmin olen viitannut, että erilaiset poliittiset henkilöt voivat liittyä erilaisiin 
yhteisöihin, joilla on selvä ja hyvin määritelty ajatus maailman kehittämisestä.

JOS Rand Paul pääsee enemmän esille vuoden 2016 (Yhdysvallat) presidentinvaaleissa, niin 
oletusarvoisesti oletan hänenkin olevan liitoksissa joihinkin yhteisöihin.

Eli käytännössä voimme lukea eri ehdokkaiden taustayhteisöjen politiikkasuosituksia ja 
politiikkasuosituksien perusteluita.
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Mielenkiintoinen on CATO-instituutin ylläpitämä www-sivusto: www.libertarianism.org. Sivulla on
seuraava iskulause: Justice, prosperity, responsibility, tolerance, cooperation, and peace.

ITSE olen ollut enemmän kiinnostunut eri ehdokas-ehdokkaiden (vuoden 2016 presidentinvaaleihin
nähden) ulkopoliittisista kannanotoista. Välttämättä minulla ei ole selvää käsitystä eri ehdokas-
ehdokkaiden sisäpoliittisista kannanotoista.

Rauha (Peace)? Tuo on kiinnostavin alue edellä mainitussa iskulauseessa.

Tässä kohtaa voi ottaa tietysti vertailun neo-konservatiiveihin, joiden ajatus on ollut pitää 
Yhdysvallat mahdollisimman mahtavana sotavoimana ja sotavoiman käyttö viisaasti erilaisiin 
tilanteisiin.

Ron Paul Institute for Peace and Prosperity? Tällainenkin yhteisö löytyy. NeoCon Watch -> 
Tällainen seurantasivusto löytyy instituutin sivuilta.

NON-INTERVENTIONISM?

Ehkä suomeksi jotain seuraavaa: Pyrkimys sekaantua mahdollisimman vähän muiden maiden 
sisäisiin asioihin - erityisesti sotilaallisen voiman käytön välttämistä sekaannuttaessa toisen maan 
asioihin.

Voi olla, että tuo suomennos voi olla täysin päin seiniä.

Nonintervention: A foreign policy of staying out of other countries' disputes (WordWeb 7).

Toinen ajatus välttämisestä taitaa olla valtion (ja muidenkin) mahdollisimman vähäinen 
sekaantuminen tavallisten ihmisten elämään.

Tässä mielessä Ron Paulia ja Rand Paulia koskeva seurannan kokoava termi voisi olla tuo, eli 
"Non-Interventionism"

Tästä varmaankin seuraa ajatus [sekaantumisesta] kaupallisten yritysten toimintaan 
mahdollisimman vähäisesti.

Tämän jälkeen voi todeta linkkilistasta seuraavaa:

* Yhdysvalloissa kehitettyjä aseita päätynyt Syyriassa eri ryhmille.
* Osa aseita saaneista ryhmistä vastustaa voimakkaasti Yhdysvaltoja.
* Venäjän asevoimia sijoitettu Syyriaan.
* Eri maat pommittavat Syyriassa erilaisia kohteita.
* Saudi-Arabian taloushuolet.
* Putin ja Obama tavanneet.
* Syyrian presidentti (nyt Al-Assad presidenttinä) on vaihdettava.
* Yhdysvalloissa kansalaiset luottavat entistä vähemmän (perinteiseen) mediaan.
* GLONASS-järjestelmän käyttö etenee.
* ISIS-järjestön strategiapaperi päässyt julkisuuteen.
* PolitiFact-arviot koskien Ben Carsonia.
* Iran ja ihmisoikeustilanne.
* PolitiFact-arviot koskien Donald Trumpia.
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* Yhdysvalloissa paljon työttömiä.
* Yhdysvaltoihin houkuteltava eri alojen maailman parhaat osaajat.
* Joukkosurmat (myös kouluissa) Yhdysvalloissa.
* Putinin politiikan toimintalinjojen hyväksymisen laatu ja määrä?
* Opintolainoihin liittyvä kriisi Yhdysvalloissa.
* Siirtolaisuuden vaikutus Yhdysvaltoihin tulevina vuosikymmeninä?
* Euroopan Unioni ratifioi yhden WTO-sopimuksen.
* Erilaiset vapaakauppa-alueet.
* Vuoden 1950 historiaa julkaistu koskien Stalinin sotasuunnitelmia.

Lopuksi on linkit suomalaiseen lainsäädäntötyöhön koskien Suomen [tiedustelulainsäädäntöä].

KYSYMYS: Olisiko ehdotettava suomalainen tiedustelun lainsäädäntö Suomen perustuslain 
mukaista?

[Effi ry] on antanut lausunnon aiheeseen liittyen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa palautuu mieleen seuraava kirja:

Harisalo, R., & Miettinen, E. (1995). Luottamuspääoma: yrittäjyyden kolmas voima. 
Tampere: Tampere University Press.

Erilaisissa maissa on luottamuksen laadussa melkoinen vaihtelu. Suomea voisi varmaan pitää laajan
luottamuksen maana.

Toisaalta voisi kritisoida, että Suomessa on liian laajaa lainsäädäntöä, joten erilaisia normien 
purkamisia pitäisi järjestää.

Eri puolueet esittävät aina vuorollaan jotain sääntelyn purkamisen ohjelmaa. Tulokset näissä 
ohjelmissa ovat olleet vaihtelevia.

Vähäisellä lainsäädännöllä voitaisiin tietysti luottaa laajasti kansalaisiin.

Yksi vastaan tullut ajatus on "moraalisesti vahva yhteiskunta", jolloin kaikki säätely täytyy pitää 
vähäisenä.

Toinen vastaan tullut ajatus on "työntekijän ja kuluttajan suojan takaaminen".

ELI yritystä pidetään vahvempana osapuolena kuin työntekijää ja kuluttajaa.

Jaa-A. Tämän jälkeen pitäisi pohtia libertarismin mukaisia vaihtoehtoja edellä mainittuun 
linkkilistaan.

JOS tavoite on mahdollisimman vähäinen sekaantuminen ulkomaiden asioihin, niin Syyriaa 
koskeva politiikka varmaan muuttuisi.
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Tässä kohtaa pitäisi varmaan aloittaa täyttämään jotain taulukkoa koskien libertarismin ajatuksia, ja 
tämän jälkeen voisi sijoittaa erilaisten ehdokkaiden kannanotot taulukkoon.

Vastaavanlaisen taulukon voisi tehdä muistakin aatesuunnista, ja laittaa omat kannatuksen aiheet 
kuhunkin taulukkoon.

Yksi varma seurattava aihepiiri pitää olla ehdottomasti erilaisten sotilaallisten hankkeiden 
perusteluiden selvittäminen.

Good war? Bad war? Necessary war? Unnecessary war? Tuollaisia termejä on tullut vastaan.

Kriisi -> Perustelut -> Sota -> Seuraukset -> Sivuvaikutukset -> Sodan pitkittyminen -> Sodan 
päättäminen vaikeaa.

Tuossa on yhdenlainen ketju sodan aloittamisen ja päättämisen välillä. Monesti meille 
markkinoidaan jotain sotaa erilaisilla perusteluilla, joiden pitävyys selviää ja muuttuu sodan 
edetessä.

1099.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Kerraten voi todeta Ron ja Rand Paulin kannattavan joiltain osin varovaisempaa ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa, vaikka heillä voi tietysti olla joiltain osin eriäviä näkemyksiä.

Kysymys: Mitä voisi olla Yhdysvaltojen varovaisempi ulko- ja turvallisuuspolitiikka 
(vrt. Ron Paul ja Rand Paul)?
Kysymys: Ketkä muut Yhdysvalloissa kannattavat Yhdysvaltojen varovaisempaa ulko-
ja turvallisuuspolitiikkaa?

Starbuck (2009) on tullut vastaan. Starbuck (2009) esittää erilaisten muotiaaltojen nousun ja laskun 
joillain tieteenaloille. Vastaavalla tavalla voi todeta erilaiset muotiaallot taloudellisessa ajattelussa. 
Lisäksi voi todeta erilaisten taloudellisten ajattelijoiden ajatusten eroavan perusteluiltaan, vaikka eri
ajattelijat voivat kannattaa samaa asiaa – esimerkiksi minimipalkan vastustus tai kannatus voi 
tarkoittaa erilaisia perusteluita.

Väittämä: Samalla taloudelliselle ajatukselle voidaan osoittaa joskus sama tavoite 
erilaisilla perusteluilla – vrt. keskustelu minimipalkasta.

Suomalaiseen asiayhteyteen on kehitetty 47 Ekonomistikone, joka kokoaa yhteen eri ekonomistien 
ajatuksia. Lisäksi Ekonomistikone-palvelussa voi verrata omia ajatuksiaan (kansalaisen 
Ekonomistikone) taloudellisen ajattelijoiden ajatuksiin.

Väittämä: Taloustieteetkään eivät ole suojattuja muotiaalloilta.

Vastaavalla tavalla voi todeta, että en ole selvittänyt hyvin tarkasti libertarismin (aatteen) mukaisia 
taloudellisen toiminnan ajatuksia. Vastaavalla tavalla libertarismin (aatteen) mukaisesti on 
mahdollista kannattaa samaa politiikan toimintalinjaa, vaikka perustelut ovat täysin erilaiset.

47 http://www.ekonomistikone.fi  , Ekonomistikone
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1100. Myös poikkeusolosuhteista

1100.1. Merkintä 900: Teknologia / PS / Perustulo / Avoimuus?

6. lokakuuta 2015 
900: Teknologia / PS / Perustulo / Avoimuus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_900

Tässä voi palauttaa mieliin pari mielipidekirjoitusta.

15 / Puolueiden vinkumista ihmetellen 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_15

14 / Kunnallisasioita oikein erikseen selvitettynä 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_14

Olen koettanut käydä eri puolueiden tilaisuuksissa - ei siinä mitään.

Ohessa on linkitetty muutama uutinen koskien Perussuomalaiset rp:n joidenkin edustajien ajatusta 
pitää tuuletuskokous koskien eri asioita.

Yhtenä mahdollisuutena pidetään siis luopumista hallitusvastuusta - ei muuta kuin takaisin 
oppositioon.

Varmaankin olisi noihin mielipidekirjoituksiin (14 ja 15) lisätä huomio jokaisen puolueen sisäisestä 
oppositiosta, jonka määrä ja laatu vaihtelee ajassa ja tilassa.

Nyt on Perussuomalaiset rp:n puolesta havaittavissa jotain ääntä puolueen sisäisestä oppositiosta.

Puoluejohdon perusvastaus on aina näissä tilanteissa, että siirtymällä oppositioon ei saada 
vaikutettua asioihin niin paljon kuin hallituksessa voi oikeasti vaikuttaa. Näin on nähtävissä 
Perussuomalaiset rp:n eri edustajien lausunnoista.

Tämän jälkeen on linkkiä perustulon ajatukseen liittyen.

Eri tahoilla asiaa on pengottu ja kannatettu.

ITSE olen kannattanut laajan perustuloselvityksen tekemistä, jolloin erilaiset toteutusmallit 
voitaisiin kartoittaa järjestelmällisesti.

EHKÄ nykyinen hallitus (Sipilä) tekee ensin perustuloselvityksen ja pohtii sen jälkeen perustulon 
kokeilua.
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Hallitusohjelmassa(Sipilä) on seurava maininta: "Toteutetaan perustulokokeilu".

Asia jää seurantaan.

Mielenkiintoista olisi siis nähdä erilaiset perustulon toteutusvaihtoehdot.

Tämän jälkeen voi koota yleiset havainnot seuraavista uutisista:

* OECD:n ehdotukset veronkierron välttämiseksi.
* Michael Mooren uusin dokumentti kertoo Euroopasta.
* Michael Mooren väittämiä suomalaisesta koulutuksesta.
* Postilain uudistushanke.
* ACER avaamassa REMIT-järjestelmää!
* Millainen olisi tulevaisuuden hyvinvointiyhteiskunta?
* Hyvä ja huono psykoterapia?
* Opettajan työn muutos tekniikan vuoksi?
* Joka neljäs aikuinen asuu yksin.
* Roskasta rahaa?
* Vilpit maataloustukien (EU) tarkastuksessa?
* Opetukset viimeisimmästä syysmyrskystä (Valio)?

Tässä kohtaa voi todeta toiminnan alla olevan perustekniikan vaikutukset meidän kaikkien 
jokapäiväiseen toimintaan. Ilman tekniikkaa moni asia olisi toisin.

Tässä kohtaa voi palauttaa lausuntoni kohdistettuna ACER:n suuntaan (ACER - Agency for the 
Cooperation of the Energy Regulators): 71, 68, 55, 53, 43, 34.

EN: Opinion 71: Common Schema for the Disclosure of Inside Information 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_71

EN: Opinion 68: European Network Code Stakeholder Committees 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_68

EN: Opinion 55: European Energy Regulation 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_55

EN: Opinion 53: Trade Reporting User Manual (TRUM) (Draft) 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_53

EN: Opinion 43: Publication of extracts of the European register of market participants 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_43

EN: Opinion 34: REMIT Registration Format 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_34

Eri kyselyissä yritin painottaa samoja asioita (ACER:n suuntaan) eri tavoin. Olisi tietysti 
mielenkiintoista selvittää, että miten tekemäni lausunnot ovat vaikuttaneet ACER:n omassa työssä.
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Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tuosta vuoden 2014 teoksesta voi ottaa jälleen kerran seuraavan luvun esille: SL 58. Yleisesti: 
Yksityistäminen vai kansallistaminen?

Tuosta luvusta voi ottaa esille seuraavat aiheet:

Yleinen Etu 1: Kilpailun on oltava tehokasta!
Yleinen Etu 2: Poikkeusoloihin on varauduttava tehokkaasti!
Oma Etu 1: Yrityksen on tuotettava voittoa!
Oma Etu 2: Yrityksessä on oltava vain välttämättömät toiminnot!

OMA poliittinen kanta on ollut pitkään yleisen edun (1,2) tarkka tasapainottaminen ottaen 
huomioon erilaiset poikkeusolosuhteet.

JOS lähtökohdaksi otetaan kaikenlainen vapaus, niin tämä johtaa tietysti vain välttämättömien 
toimintojen turvaamiseen - esimerkiksi kaikki varajärjestelmät maksavat paljon tietystikin.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin merkinnän 107.

107 / 24.3.2009: Arto Satonen kävi Ilmajoella
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_107

Merkinnän 107 kohdassa 3. pohdin huoltovarmuutta - huoltovarmuuden eri osatekijät pitäisi 
käsitellä huolellisesti. EN ole kuitenkaan tehnyt näille kotisivuille erittäin laajaa arviointia 
huoltovarmuudesta.

Linkkilistassa Viestintäviraston uutisesta koskien Valio-myrskyn jälkeisestä uudelleentarkastelusta.

Johtopäätös (5.10.2015) on seuraava: Kuitenkin perjantainen Valio-myrsky osoitti, että muutaman 
tunnin varateho ei kaikissa tapauksissa riitä. Pitkittyneitä sähkökatkoksia varten teleyrityksillä on 
siirrettäviä varavoimakoneita, joita tuodaan kohteisiin tarpeen mukaan. Jos häiriöitä on useissa 
kohteissa ja laajalla maantieteellisellä alueella, kaikkiin tukiasemiin ei kuitenkaan riitä siirrettävää 
varavoimaa.

ELI varmaankin pitäisi olla mastojen juurella aggregaatit valmiina toimimaan.

Tietysti näiden uusien aggregaattien asentaminen kaikkien mastojen juurelle maksaisi paljon, mutta 
huoltovarmuusnäkökulmasta voisi todeta, että aggregaattien ohessa pitäisi lisäksi olla melkoinen 
määrä polttoainetta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi todeta, että teknologia on luonnollisesti muuttanut meidän kaikkien elämää. 
Linkkilistassa on useampi uutinen teknologian kehittämisestä tai teknologian kehittämisen 
tarpeesta.

Tähän päälle voi lisätä erilaiset muutokset sosiaalisessa elämässä - esimerkiksi yksinasuminen.
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Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen Eduskunnan tulevaisuusvaliokunnan julkaisun (Eduskunnan 
tulevaisuusvaliokunnan julkaisu 6/2013), jonka PDF-tiedosto tässä linkissä.

ELI on 100 erilaista tekniikkaa on arvioitu Eduskunnan tulevaisuusvaliokunnan julkaisussa.

Tämän jälkeen voisi pohtia kunkin tekniikan merkitystä tavallisessa käytössä ja 
poikkeusolosuhteissa.

Selvää on, että poikkeusolosuhteisiin varautuminen vaatisi kaikenlaista lisäjärjestelmää ja muitakin 
kalliita hankintoja.

OMA poliittinen kanta on ollut selvä jo pidemmän aikaa:

* Erilaiset tekniikat on [arvioitava] huolellisesti!
* Erilaisten tekniikoiden toiminta tavallisessa käytössä pitää arvioida huolellisesti!
* Erilaisten tekniikoiden toiminta poikkeusolosuhteissa pitää arvioida huolellisesti!
* Tarvittava säätely eri tekniikoiden vuoksi pitää arvioida huolellisesti!
* Säätelyssä on huolehdittava varautuminen poikkeusolosuhteisiin!
* Yksityistäminen ja/tai kansallistaminen pitää arvioida poikkeusolosuhteiden mukaan!
* Monesti pitää olla yhdistelmä yksityistämisen ja kansallistamisen välillä!

Paradoksi on ilmeinen: ilman jotain julkista toimintaa vaikeutuu yksityinen toiminta monin tavoin.

Esimerkkinä voi ottaa tietyt kuluttajansuojan lainsäädännön osat. Esimerkinomaisesti 
kuluttajansuojalain (20.1.1978/38) 9. luku koskee taloelementtien kauppaa.

Eli ilman julkista säätelyä taloelementtien kauppaa ei ole näköjään pystytty tekemään.

Vastaava esimerkki on tietysti tuo ACER:n järjestelmien kehittäminen - eli energiaa koskevaa 
lainsäädäntöä ja lainsäädännön määräämää toimintaa on ollut tarpeen kehittää myös Euroopan 
Unionin tasolla.

Erilaisten poliittisten ryhmien aatteen palon nuotiorinkien keskusteluissa poikkeusolosuhteisiin 
varautuminen on hyvin harvoin asialistan tärkein kohta.

1100.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Lyhyesti todeten erilaiset poikkeusolosuhteet ovat hyvin harvoin politiikan ensimmäinen 
keskusteluaihe. JOS poikkeusolosuhteet olisivat ensimmäinen keskusteluaihe, niin politiikan 
keskustelun sisältö poikkeaisi nykyisestä keskustelusta hyvin paljon. Jokainen poliittinen aate 
perustuu hyvän sään ajatteluun, jolloin erilaiset poikkeusolosuhteet eivät ole aatteen ytimessä.

1100.3. Lisäarvioita / 1.9.2021

Kirjoitushetkellä on tiedossa koronaviruksen torjumisen vuoksi annettavat rokotteet. Varmaankin 
koronaviruksen aiheuttama kriisi on tuonut esille poikkeusoloihin varautumisen perusteita.
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1101. Tietotekniikan avoimuus ja poikkeusolosuhteet

1101.1. Merkintä 901: JIT 2015 / Avoimuus / Riskit / 
Korjaaminen

6. lokakuuta 2015 
901: JIT 2015 / Avoimuus / Riskit / Korjaaminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_901

Tähän kohtaan voi kerrata jälleen kerran tärkein tietotekniikan seurannan aihe: miten avoimet 
ratkaisut pärjäävät tietotekniikan markkinoilla?

JIT 2015 on julkaistuna, josta voi nostaa esille kaksi liitettä: 

Liite 2: Erityisehtoja tilaajan sovellushankinnoista avoimen lähdekoodin ehdoin. 
Liite 9: Tukimateriaalia: Avoimista rajapinnoista tietojärjestelmä- tai palveluhankinnoissa.

Eli avoimuus tulee vähitellen esille myös julkisissa tietotekniikan hankinnoissa.

Sitten voi todeta linkkilistasta seuraavia:

* Suosittu virusohjelma välittää tietoja kolmannelle osapuolelle.
* Valve korjaa 11 vuotta vanhojen ohjelmien ongelmia.
* Palvelun kaatumisen seurannaisia.
* Apple-yhtiön tuotteisiin kohdistetaan hyökkäyksiä.
* Avoimen ohjelmiston käyttöliittymien taso?
* Tietosuojavaltuutettu pakolliseksi?
* Taloyhtiöiden viestinnän kehittäminen?
* ISO 14011 -standardi uusittu.
* Vanhanmallisia levykkeitä (korppu ja lerppu) käytetään edelleen.
* SAP-järjestelmän käyttöönoton haasteet.
* Microsoft ja Google sopineen patenttikiistoja.
* Avoimen lähdekoodin hintalappu?
* Onko Facebookin ja Googlen toiminta Euroopassa lainvastaista?
* Kuinka eri henkilöt löytävät avoimen lähdekoodin ohjelmat?
* Ohjelmoijista pulaa?
* YouTube maksulliseksi?
* FSF täyttää vuosia.
* Etätyön kolme myyttiä ja kolme etua.
* Virustorjuntaa tarvitaan myös LINUX-puolella.
* Virustorjuntaohjelmistot saivat erilaisia tuloksia.
* Suomessa kehitettäisiin avoin potilastietojärjestelmä.
* Internet ja sen tulevaisuus?
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* Autojen ohjelmistot avattava?
* Myös LINUX:n turvallisuutta on vahdittava tarkasti.

Edellä olevasta linkkilistasta voi todeta avoimien ratkaisujen tulleen jäädäkseen tietoteknisessä 
ympäristössä.

Autojen ohjelmistot avattava? Autojen ohjelmistoihin on tällä hetkellä kehityksessä hyvin erilaisia 
virityksiä.

Toisaalta linkit koskien avoimien ratkaisujen kohtaamista hyökkäyksistä on otettava vakavasti.

Kuten todettu monet kerrat aikaisemmin, niin avoimet ratkaisut aiheuttavat ERILAISIA kuluja kuin 
suljetut ratkaisut.

Toisekseen olen monet kerrat ehdottanut säätiöiden perustamista hallinnoimaan jotain avointa 
ratkaisua - hyvä esimerkki on tietysti LINUX Foundation.

Tältä pohjalta Suomessa kehitettävän avoimen potilastietojärjestelmän idea ei olisi mikään uusi 
viritys.

Mutta en usko Suomessa kehitettävän avoimen potilastietojärjestelmän onnistumiseen muutaman 
yrityksen yhteistyönä.

Perusratkaisu on ollut ajat sitten virheellinen. Suomeen olisi pitänyt perustaa säätiö kehittämään 
yhtä ainutta suomalaista potilastietojärjestelmää, jolloin erilaiset sidosryhmät voisivat olla säätiön 
jäseniä.

Toisaalta voi linkkilistasta nostaa esille näennäisesti ilmaisia ratkaisuja.

Edelleenkin täytyy todeta, että myös ilmaisten ratkaisujen takuuksi pitää saada oikeaa rahaa, jolloin 
rahaa kerätään esimerkiksi myymällä käyttäjien tietoja.

Täytyy aina vain ihmetellä ihmisten yksinkertaisuutta: ilmaista tietotekniikkaa ei ole olemassa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

UUTTA?

Uutena asiana voisi todeta, että jatkossa on kiinnitettävä paljon enemmän huomiota myös avoimien 
ratkaisujen kohtaamiin tietoturvaongelmiin.

Myös LINUX:n suhteen pitää jatkossa olla todella tarkkana. Myös LINUX-pohjaisiin ratkaisuihin 
voidaan jatkossa kohdistaa entistä tarkemmin kehitettyjä hyökkäyksiä.

Avoin ei välttämättä tarkoita turvallista.

Ilmainen ei välttämättä tarkoita turvallista.
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Itse kannatan avoimia ratkaisuja, mutta avoimien ratkaisujen ohessa on oltava joku järjestelmä 
hoitamaan erityisiä tietoturvapäivityksiä mahdollisimman nopeasti.

Jatkossa pitää olla tarkempi seuranta avoimiin ratkaisuihin liittyvien tietoturvaongelmien 
ratkaisujen laatuun ja nopeuteen.

Turhan suunsoiton voimme jälleen kerran lopettaa.

Myös avoimet ratkaisut vaativat huolellisuutta. Muut väittämät ovat tietysti valehtelua ja pienen 
ihmisen huijaamista.

1101.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Edellisessä merkinnässä ja jälkiarvioinnissa pohdin erityisesti poikkeusolosuhteita. Käytännössä 
poikkeusolosuhteita huomioidaan poliittisessa keskusteluissa hyvin vähän, jolloin jokainen oikeasti 
esiintynyt poikkeusolosuhde osoittaa jonkin poliittisen päätöksen valuviat, koska tehty poliittinen 
päätös ei ole huomioinut poikkeusolosuhteita.

Väittämä: Poliittiset päätökset huomioivat suhteellisen harvoin erilaiset 
poikkeusolosuhteet.

Myös tietotekniikassa pitäisi varautua erilaisiin poikkeusolosuhteisiin – sekä avoimessa että 
suljetussa tietotekniikassa.

Väittämä: Tietotekninen varautuminen poikkeusolosuhteisiin pitäisi tehdä 
asianmukaisesti, mutta tietoteknistä varautumista ei monesti tehdä.

Tästä päästään tietysti avoimien ja suljettujen järjestelmien poikkeusolosuhteisiin. Mikä 
tietotekninen ratkaisu kestää parhaiten erilaiset poikkeusolosuhteet?

Kysymys: Kestävätkö avoimet tietotekniset ratkaisut paremmin erilaiset 
poikkeusolosuhteet?

Lopuksi täytyy todeta erilaiset säätiöt turvaamaan tietotekniikan eri osa-alueiden kehittämistä. 
Suomessakin olisi pitänyt perustaa aikanaan säätiö kehittämään yhtä kansallista 
potilastietojärjestelmää. Säätiön suojissa voi olla monenlaisia sidosryhmiä, jotka voivat kehittää 
yhdessä jotain tietoteknistä ratkaisua.

Väittämä: Monesti säätiö on hyvä ratkaisu turvaamaan jonkin tietoteknisen ratkaisun 
tasapuolinen kehittäminen.

1101.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Varmaankin jatkossa pitäisi erotella tarkemmin avoimien ratkaisujen erilaiset kustannukset, joita 
voi olla mm. koulutus, ylläpito ja tietoturvan kehittäminen. Olen vain yleisesti todennut erilaiset 
kustannukset ilman luokittelua.
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1102. Kohteliaisuus ja avoimet ratkaisut

1102.1. Merkintä 902: Avoimuus? / Kohteliaisuus? / IT / 
Autismin aste?

8. lokakuuta 2015 
902: Avoimuus? / Kohteliaisuus? / IT / Autismin aste?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_902

Taas kerran kertausta: tärkein IT-uutisten seurannan aihe on avoimien tietotekniikan ratkaisujen 
pärjääminen kovassa kilpailussa.

Avoimen tietotekniikan viikon tärkein uutinen taitaa olla [] LINUX:n ytimen (kernel) yhden osan 
(USB 3.0 -ajurit) ylläpitäjän lähtö melkoisen kovalla metelillä. Näin käsitin uutisista, mutta tietysti 
olen voinut käsittää väärin.

ELI Sarah Sharp erosi LINUX:n ydintä kehittävästä yhteisöstä.

Tässä kohtaa pitää palauttaa mieliin autismin aste ja kiinnostus säädettäviin järjestelmiin. 
Autismista olen linkittänyt ne (8 kpl) artikkelit, jotka ovat päätyneet artikkelikokoelmaan.

Tässä voi palauttaa mieliin mielipidekirjoituksen:

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

Tässä voi palauttaa mieliin merkinnän:

828: Sosiaalinen / Eristäytyminen / Teknologia & Naiset 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_16.html#aihe_828

Sitten voi todeta, että Tanskassa toimiva yritys on yrittänyt etsiä tietoteknisiä tehtäviä autismin 
kirjon ihmisille.

Jaa-A.

Yksi osa autismin kirjoa voi olla kielellinen ilmaisu - asiat voidaan joskus sanoa melko suoraan 
ilman mitään kohteliaisuutta.

Sitten voi pohtia asioiden sanomista suoraan esimerkiksi jollain sähköpostilistalla - esimerkiksi 
jotain tekniikkaa kehittävässä yhteisössä.

ELI jostain teknisestä asiasta voidaan mahdollisesti käydä kovaakin keskustelua
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Tästä palautuu mieleen seuraava merkintä:

220 / 12.11.2009: VISTA vanhana väännettävänä?? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_220

Merkinnän 220 jälkeen en ole kuullut mitään uutta tuosta SimplicITy-tietokoneesta yhtään mitään.

Onko se jäänyt täysin turhaksi viritelmäksi ja on kadonnut markkinoilta? En tiedä vastausta.

Tästä palautuu vastaukseni vuoden 2008 kunnallisvaaleissa; Kysyjänä: Finnish Linux User Group 
FLUG ry, Suomen Linux-käyttäjien yhdistys.

Oma vastaus on seuraavassa PDF-tiedostossa: 
PDF_FLUG_ry_vaalikoneen_vastauksia_2008.pdf.

Tässä kohtaa voi tehdä erottelua seuraaviin: vapaat ohjelmistot (Free Software), avoimen 
lähdekoodin ohjelmat (Open Source Software, OSS) ja suljetun lähdekoodin ohjelmat (Closed 
Source).

OMA mielipide on selvä avoimen lähdekoodin ohjelmat (Open Source Software, OSS) on monesti 
paras tapa kehittää ohjelmistoja.

Tässä päästään takaisin kohteliaisuuteen, joka on monesti hyvin tärkeä osa ostettaessa erilaisia 
tavaroita, palveluita ja näiden yhdistelmiä (tavaraa + palvelua).

Kaupallisen ohjelmiston kylkeen voidaan hyvällä syyllä odottaa hyvin ystävällistä palvelua - kaikki 
maksaa jotain.

ELI yksi osa avoimien ohjelmistojen voittokulkua olisi tietysti tarvittavat hyvän palvelun 
järjestelmät. Pelkkä ohjelmisto ei riitä ilman hyvän palvelun järjestelmää.

ELI tämän vuoksi on avoimien ohjelmien ohessa oltava joukko hyviä seurustelu-upseereita, jotka 
auttavat eri sidosryhmiä erilaisten avoimien järjestelmien käyttöönotossa ja kovassa käytössä. 
Tietysti olisi hyvä, jos nämä seurustelu-upseerit ymmärtävät käytössä olevasta tekniikasta 
tarvittavat osat.

Esimerkiksi järjestelmien koulutus ja ylläpito vaatii paljon hyvin sosiaalista toimintaa riippuen 
ohjelmiston luonteesta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä UUTTA????

Avoimien lähdekoodin ohjelmistojen oheen liitettävät hyvän palvelun järjestelmät pitäisi huomioida
jatkossa huomioida hyvin keskeisenä osana avoimen lähdekoodin ohjelmistojen leviämistä ja/tai 
levittämistä.
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EN ehkä ole liikaa korostanut aikaisemmissa merkinnöissä lähdekoodin ohjelmistojen oheen 
liitettäviä hyvän palvelun järjestelmiä.

En ole tehnyt tarkkaa erittelyä mm. testaamisen, ohjelmoinnin, vaatimustenhallinnan vaatimasta 
osaamisesta huomioituna avoimen lähdekoodin ohjelmistojen kehityksessä.

Hyvä palvelu osana avointa ratkaisua?

Jatkossa pitää olla tarkempi, jolloin pitää kannattaa niitä avoimia ratkaisuja, joiden ohessa on 
erilaisia hyvän palvelun järjestelmiä - kuten ylläpito, koulutus, virheilmoitukset, puhelinpalvelu, 
jne.

Jälleen kerran voi todeta, että voisimme lopettaa turhan suunsoiton myös näillä aihealueilla liittyen 
avoimiin ratkaisuihin.

1102.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Baron-Cohen ym. (1997) pohtivat autismin astetta verrattuna insinööritaitoihin. Itse olen varmaan 
kirjoittanut ja puhunut lievemmästä autismista, jolloin tällaiset henkilöt pärjäävät tässä maailmassa 
paremmin verrattuna autismin vaikeampiin muotoihin.

Tämän jälkeen voi tietysti pohtia keskustelun tasoa erilaisissa tietoteknisissä yhteisöissä. 
Mahdollisesti jotkut henkilöt voivat kokea jonkin tietoteknisen yhteisön (sisäisen) keskustelun liian 
rajuna. Toisaalta jonkin tietoteknisen yhteisön (sisäisen) keskustelun voi väittää keskittyvän vain ja 
ainoastaan asiakysymyksiin. Kummallekin aiheella on omat perustelut.

Väittämä: Jotkut henkilöt voivat kokea jonkin tietoteknisen yhteisön (sisäisen) 
keskustelun liian rajuksi omalta kannalta katsottuna.

Merkinnässä pohdin ääneen kohteliaan palvelun tarvetta erilaisten avoimien ratkaisujen myynnissä 
ja tuotannossa.

Väittämä: Avoimien ratkaisujen myynnissä ja tuotannossa pitää olla mukana 
melkoinen määrä kohteliaisuutta asiakkaiden suuntaan.

Jos avoimen ratkaisun oheen ei liitetä kohteliasta palvelua, niin silloin jokin avoin ratkaisu ei saa 
markkinaosuuksia. Eli käyttökoulutus ja asiakastuki pitää olla hyvin hoidettuna, jotta jokin avoin 
ratkaisu voi saada markkinaosuuksia. Varmaankin käyttökoulutukseen ja asiakastukeen pitää löytää 
oikeat henkilöt, jotka hallitsevat tekniikan lisäksi hyvän asiakaspalvelun.

Väittämä: Oikeiden henkilöiden löytäminen tietoteknisiin palvelutehtäviin on tietysti 
iso haaste kaikille tietoteknisille ratkaisuille (sekä avoimet että suljetut ratkaisut).

1102.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Naiset tietotekniikkayrityksissä? Kokevatko naiset tietotekniikkayrityksissä vuorovaikutuksen 
määrän vähäiseksi ja laadun vihamieliseksi? Tässä on varmaan omat aihepiirinsä selvitettäväksi.
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1103. Monella tietoteknisellä alustalla toimiminen

1103.1. Merkintä 903: JAVA / Hylätty/Hyväksytty / Avoimuus / 
Lakiasiat

10. lokakuuta 2015
903: JAVA / Hylätty/Hyväksytty / Avoimuus / Lakiasiat

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_903

Linkkiistasta voi koota seuraavat huomiot:

* Turva-aukon löytänyttä henkilöä painostettu?
* Kuinka paljon joku yhteisö käyttää avoimen lähdekoodin ohjelmia?
* Oracle hylkää JAVAn?
* Oracle kehittää edellen JAVAa?
* Apache Struts (versio 2.x)
* Suomalainen konsortio kehittämään avointa potilastietojärjestelmää.
* Oikeudelliset palvelut avoimen lähdekoodin yhteisölle.
* Tietotekniikkaosaajista ylitarjontaa Suomessa?
* Löytöpalkkio oikean ihmisen löytämisestä.
* LINUX ja LINUX:n patenttisuojat.
* Avoimen lähdekoodin säätiöissä muutoksia.
* Tietotekniikkaosaajista puutetta kansainvälisesti?
* Euroopan Unionin järjestämä koodausviikko.
* Terveydenhuollon järjestelmien yhteensopivuus?

Mielenkiintoisia ovat JAVAa koskevat uutiset - mikä on JAVAn kohtalo pitkällä aikavälillä?

Se on selvää, että JAVA-applet -ratkaisuja ei ole tullut vastaan pitkään aikaan.

Toisaalta erilaisissa pöytäkoneratkaisuissa JAVA on edelleen käytössä. Ja Apache Struts 
käsittääkseni perustuu JAVAan.

ELI JAVA ei olisi vielä kadonnut maailmasta - tulevaisuus on avoin. Katsomalla yleistä JAVA-sivua
(Learn About Java Technology) selviää jotain tilastollista tietoa aiheesta.

Tietysti yleinen JAVA-sivu voi olla liioittelua. JOS vaikka puolet tiedoista pitäisi paikkansa, niin 
silloinkin JAVA on merkittävä tekijä.

Vastaan on tullut ohjeistuksia estää JAVAn selainkäyttö - näin minäkin olen toiminut.

Tähän voi tehdä Wikipedia-testin: Java (programming language): 
Stable release -> Java Standard Edition 8 Update 60 (1.8.0_60) -> 52 days ago.
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Tätä on jatkunut vuodesta 1995 saakka, joten JAVA on näköjään pysynyt melko kauan osana 
tietoteknistä ympäristöä.

Käsittäisin kuitenkin niin, että JAVAn kehitystyö ei taida olla avoimen lähdekoodin mukaista 
kehittämistä - voin olla väärässä.

Sitten herää kysymys erilaisten ratkaisujen (esim. JAVA) tietoturvaongelmien ratkaisusta.

Linkkilistassa on yksi mainittuna yksi mahdollisuus tietoturvaongelmien ratkaisuun: 
tietoturvaongelmasta raportoivaa henkilöä uhataan oikeudenkäynnillä ja/tai jollain muulla tavalla.

EN tiedä JAVAn ongelmien raportoinnista yhtään mitään - ehkä se on avointa.

Selvää on, että esimerkiksi avoimet ohjelmat voivat kohdata oikeudellisia ongelmia. Oikeudellisia 
ongelmien ratkaisuun on linkkilistassa mainittu kolme yhteisöä, jotka ottavat suojelukseensa 
ohjelmiston kehittämisen yhteisön ja auttavat yhteisöjä mahdollisissa oikeudellisissa ongelmissa.

Jälleen kerran voi mainita säätiön yhtenä ratkaisuna ohjelmiston kehittämisen turvaamiseksi.

Sitten voi pohtia erilaisten tietotekniikkaosaajien kohtaloa: onko tietotekniikkaosaajia liikaa ja onko
tietotekniikkaosaajilla osaamista vääristä asioista? Kuinka paljon tarvitsemme oikeasti uusia 
ohjelmoijia?

OMA ehdotus on kehittää erityisesti sellaisia ratkaisuja, jotka eivät ole riippuvaisia yksittäisestä 
käyttöjärjestelmästä. Tämä pätee sekä mobiililaitteisiin että perinteisempiin pöytäkoneisiin.

Kun kehitetään ratkaisuja, jotka eivät ole riippuvaisia yksittäisestä käyttöjärjestelmästä, niin 
osaamisen siirto eri yhteyksiin voi onnistua helpommin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa en ole pohtinut liikaa avoimien ratkaisujen kohtaamia lainopillisia ongelmia.

Eli pelkkä lisenssi ei vielä auta kaikissa tilanteissa, jos ratkaisua kehittävä yhteisö joutuu 
lainopillisiin ongelmiin.

Esimerkiksi ehdotus suomalaisesta uudesta avoimesta potilastietojärjestelmästä pitää tietysti 
arvioida huolellisesti myös lainopilliselta kannalta.

Millaisen (suomalaisen) lainopillisen virityksen uutta suomalaista avointa potilastietojärjestelmää 
kehittävä yritysjoukko aikoo valita? Säätiö? Yhdistys? Osuuskunta? Jotain muuta?

Ehdotus suomalaisesta uudesta avoimesta potilastietojärjestelmästä kohtaa kovan markkinoiden 
todellisuuden: käytännössä ehdotetun järjestelmän käyttöönotto tarkoittaisi nykyisten järjestelmien 
alasajoa.

Kuinka moni yhteisö suostuisi nyt/heti aloittamaan nykyisten potilastietojärjestelmien alasajoa? 
Tähän ei ole selvää vastausta!
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Selvää on lainopillisten ongelmien mahdollisuus järjestelmien alas- ja ylösajoissa!

Väärät ratkaisut tulevat esiin muutos- ja ongelmatilanteissa, vaikka tavallisessa käytössä meidän 
täytyy harvoin pohtia erilaisia oikeudellisia ratkaisuja.

Ongelma voi olla datan omistus - omistaako datan asiakas vai toimittaja?

JOS datan omistus on toimittajalla, niin datan siirto järjestelmästä toiseen voi olla tosi hankalaa.

Edelleenkin muita ongelmia voi olla useammassa kerroksessa!

JOHTOPÄÄTÖS: Jatkossa on ehdottomasti kiinnitettävä paljon tarkempaa huomiota avointen 
ratkaisujen lainopillisiin tilanteisiin!

Tärkein seuraamani aihe tietotekniikassa on erilaisten avoimien ratkaisujen pärjääminen kovassa 
kilpailussa.

Yksi asia on kuitenkin selvä: jatkossa pitää ehdottomasti suosia avoimia ratkaisuja, jotka voivat 
toimia erilaisissa käyttöjärjestelmissä ja erilaisissa laitteissa.

Tähänkin voi tehdä Wikipedia-testin: Cross-platform.

Seuraava kappale (Cross-platform) on tärkeä: Challenges to cross-platform development.

KÄYTÄNNÖSSÄ monessa ympäristössä toimiva avoin ratkaisu vaatii siis melkoisen määrän työtä 
ja vaivaa. Ehkä jatkossa tällekin alueelle kehitetään uusia ja parempia ratkaisuja.

1103.2. Uudelleenarviointia / 8.7.2018

Eri vaiheiden jälkeen JAVAn kehitys on siirretty/siirtymässä Eclipse-säätiön suojiin, jolloin Oracle 
ei enää kehittäisi yksin JAVAa.

Kysymys: Miten JAVAn kehittäminen Eclipse-säätiön suojissa onnistuu oikeasti?

Itse olen eri yhteyksissä todennut säätiön olevan hyvä ratkaisu turvaamaan jonkin avoimen 
tietoteknisen ratkaisun kehittämistä.

Väittämä: Säätiö on monesti erittäin hyvä ratkaisu jonkin avoimen tietoteknisen 
ratkaisun hallinnon ja käytännön työn kannalta.

Lopuksi pitää todeta vanha suositus monella alustalla toimivista tietoteknisistä ratkaisuista.

Väittämä: Erityisesti tietokoneohjelmissa kannattaa suosia ohjelmia, jotka toimivat 
mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä.
Väittämä: Muutenkin kannattaa suosia tietoteknisiä ratkaisuja, jotka toimivat hyvin 
useammalla tietoteknisellä alustalla.
Väittämä: Emme tiedä käyttöjärjestelmien markkinoita seuraavan 20-30 vuoden 
aikana.
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1104. Keskeytykset ja keskittyminen

1104.1. Merkintä 904: Yrittäjyys / Keskittyminen / Moniajo 
(xxxxi)

12. lokakuuta 2015
904: Yrittäjyys / Keskittyminen / Moniajo (xxxxi)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_904

Tässä taas voi koota linkkilistasta seuraavaa:

* Opintotuen uudistamista tarvitaan?
* Vanhemmat uppoutuvat liikaa älylaitteisiin?
* Sosiaalisen median käytöstä (Yhdysvallat) raporttia.
* Sosiaalisen median myönteinen vaikutus kuntoiluun?
* Väki ei osaa arvioida haitallisia tiedostoja!
* Avokonttorien ongelmat taas kerran!
* Yrittäjyyttä edistettävä kaikilla tasoilla?
* Suomalaisten nuorten työmoraali?
* Pro gradu tuottaa monelle opiskelijalle tuskaa!

Mielenkiintoista on yrittäjyyden edistämisen ajatus eri koulutusasteilla.

Onko meissä jokaisessa pieni yrittäjä?

Selvää on, että eri aloille voisi järjestää jotain pikakurssia kaupallisuudesta, jolloin erilaiset 
peruskäsitteet voisi selventää tarkemmin.

Rannila, J. S. (2013). Kirjoitelmia III: henkilökohtaisia mielipiteitä (1997-2006) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. kts. seuraava: 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tuosta vuoden 2013 teoksesta voi ottaa esille luvun 143: Jälkipuhe / Yhteenveto (2013).

Luvussa 143 totean ongelmia erityisesti yliopistojen koulutuksessa - jotain uudistusta tarvitaan 
oikeasti!

Yliopisto-opintoja voisi järjestää tehokkaamminkin, mutta se vaatii hyvin laajaa ajattelun muutosta.

ONGELMA on tietysti tunnetulla tavalla näkökulmien lukkiutuminen - mahdollisesti koulutus 
lukitsee ajattelua entisestään!!

Tietysti herää kysymys vuokratyöntekijän ja yrittäjän erosta!
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Kummalla on parempi asema: vuokratyöntekijällä vai yrittäjällä?

JOS taas ottaa näkökulmaksi erilaisten keskittymistä häiritsevien viritysten haitan, niin olemme 
jälleen kerran isossa ongelmien suossa.

Esimerkiksi avokonttorit ovat hankalia työympäristöjä kaiken kaikkiaan.

ONKO oltava yrittäjä omassa toimistossa, jotta saa olla rauhassa? Tällöin voisi laskuttaa 
asiakasyritystä eri perusteilla.

Toisaalta yrittäjiin kohdistetaan koko ajan myyntiä ja markkinointia, jolloin työrauha voi kuitenkin 
kärsiä vakavasti.

Toisaalta yrittäjä voi tehdä keskittymistä vaativaa työtä toimistoaikojen ulkopuolella ilman 
häiritsevää avokonttoria.

Se on tullut selväksi eri lähteistä, että monesti etätyö tarkoittaa ylityötä, jolloin keskeytyksiä täynnä 
olevan päivän jälkeen on mahdollista laittaa puhelimet yms. kiinni.

Tietysti on selvää, että perheellisten tehdessä ylitöitä (eli monesti siis etätyönä) tulee tietysti 
ongelmia.

JOS kaiken tämä seurauksena kokonainen perhe tuijottaa koko illan erilaisia ruutuja, niin tietysti 
sillä on omat seurannaiset vaikutuksensa eri suuntiin.

Vastaavalla tavalla voi pohtia tarjottavan koulutuksen laatua: onko koulutus aina vain LISÄÄ 
erilaisia ruutuja tuijotettavaksi?

Ruutuaikaan pitäisi olla erilaisia laadun ja määrän mittareita.

Tietysti herää selvä kysymys: KUKA enää suostuu tekemään töitä ilman erilaisia päivityksiä 
erilaisiin sähköisiin järjestelmiin?

Oma veikkaus on, että osa meistä ei ehkä pysty enää pysty olemaan esimerkiksi 3-4 tuntia 
keskittyneenä johonkin yksittäiseen työtehtävään. SIIS ilman erilaisia häiriöitä johtuen esimerkiksi 
sosiaalisesta mediasta ja älypuhelimista.

Keskittynyt mielentila? Alkaako tämä olla katoavaa kansanperinnettä?

EHKÄ jatkossa joudumme erikseen palkkaamaan keskittymiseen pystyviä vuokratyöntekijöinä 
JA/TAI teettämään alihankintana erityisten laajaa keskittymistä vaativia työtehtäviä, joita osa meistä
ei ehkä enää pysty tekemään.

Tämän päälle on hyvä katsoa linkkilistassa mainitun uutisen kommentointia, eli seuraava uutinen:
KS: Yrittäjä suuttui kesätyöntekijöiden työmoraalista - kaikki kuusi nuorta vain vätystelivät.

Tietysti herää selvä kysymys: Onko älypuhelimien ja sosiaalisen median yhteenliittymä tehnyt 
osasta nuoria liian herkkiä erilaisille keskeytyksille?
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EHKÄ on niin, että eri aloilla on otettava tämä ongelma (älypuhelimien ja sosiaalisen median 
yhteenliittymä) voimakkaasti esille.

EHKÄ tästäkin aiheesta voisi järjestää ideakilpailua - ei ehkä uusi ajatus tietystikään.

Ongelmaan ei tietysti ole helppoa ratkaisua - väki voi vastustaa erilaisia ehdotuksia voimakkaasti.

1104.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Helle (2004) on edelleen hyvä lähde koskien etätyötä. Toisaalta etätyö on monesti tarkoittanut 
töiden tekemistä kotona työajan jälkeen. Tämän vuoksi linkitän vielä seuraavan 
mielipidekirjoituksen.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

Eli Kurikan työsuojeluvaltuutettu kirjoitti asianmukaisen mielipidekirjoituksen avokonttorien 
ongelmista. Oma kirjoitus oli myötämielinen kirjoitus aiheeseen liittyen.

Väittämä: Avokonttorit ovat hyvin ongelmallisia.

Yksi esittämäni ratkaisu on ollut erilaisten keskeytysteknologioiden sulkeminen yhdellä 
toiminnalla, jolloin ei tarvitse sulkea erikseen jokaista keskeytysteknologian ratkaisua. Tällöin 
tarvittaisiin laajahko kansainvälinen standardointihanke keskeytysteknologian hallintaan.

Väittämä: Keskeytysteknologian hallintaan pitäisi perustaa kansainvälinen 
standardointihanke.

Tämän jälkeen täytyy jälleen kerran todeta moniajon (multitasking) erilaiset ongelmat. Yksi 
ongelmia on tietysti työpaikoilla tehtävä työn ja erilaisten keskeytysteknologioiden välinen suhde. 
Kuluuko kallista työaikaa erilaisten tietoteknisten ratkaisujen veivaamiseen?

Kysymys: Mikä olisi paras ratkaisu keskeytysteknologioiden hallintaan (ja vielä 
moniajo erikseen) erilaisissa yhteisöissä?

Lopuksi täytyy todeta keskittyneen työn tarve erilaisiin asiayhteyksiin.

Kysymys: Kuinka moni meistä pystyy jatkossa suostumaan ja tekemään kunnollista 
keskittymistä vaativia työtehtäviä?

1104.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Ainakaan vielä vastaan ei ole tullut standardoinnin hanketta keskeytysteknologian hallintaan. Ehkä 
tällainen hanke joskus perustetaan.
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1105. Muunneltu totuus?

1105.1. Merkintä 905: Hillary/Bernie / Tosi? / Ron & Rand Paul / 
LXXII

15. kuuta 2015
905: Hillary/Bernie / Tosi? / Ron & Rand Paul / LXXII

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_905

LXXII -> 72.

Nyt voi todeta, että ensimmäinen demokraattien (Yhdysvallat) ehdokas-ehdokkaiden väittely on 
ohi.

Kaikki kolme tosiasioiden tarkastuspalvelua (PolitiFact, FactCheck, FactChacker) kävi läpi 
väittelyn väittämiä.

Lyhyesti: Totuutta väänneltiin eri tavoin -> False, Mostly Falce, Half-True, Mostly True, True?

"Puhun niin totta kuin osaan". Tämä on Suomessa esiin tullut lausahdus eräältä entiseltä 
pääministeriltä.

Herää tietysti kysymys seuraavasta lausahduksesta: "Puhun vain totta".

ELI tietystikin nykyaikaisessa mediaympäristössä viestit voivat yksinkertaistua hyvinkin laajasti, ja 
tarvitsemme oikeasti erilaisia tosiasioiden tarkastuspalveluita.

United States presidential election, 2016. Kyseinen Wikipedia-artikkeli on hyvä alku tarkastella 
vuoden 2016 presidentinvaaleja (Yhdysvallat).

Kumpi pärjäsi paremmin demokraattien (Yhdysvallat) ehdokasehdokkaiden väittelyssä: Hillary 
Clinton VAI Bernie Sanders?

Tarkasti ottaen demokraattien (Yhdysvallat) virallisia ehdokas-ehdokkaita oli Las Vegasin 
väittelyssä viisi kappaletta.

Mahdollisesti demokraattien (Yhdysvallat) virallisia ehdokas-ehdokkaita ilmaantuu lisää, mutta he 
joutuisivat aloittamaan melkoiselta takamatkalta, koska julkisuus on pyörinyt Hillary Clintonin 
ympärillä johtuen eri syistä.

Tässä kohtaa voisi kerrata, että tärkein seurantakohde Yhdysvaltojen politiikassa on ollut 
ulkopolitiikka.
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Tämän jälkeen on kiinnostus kohdistunut Ron Pauliin ja Rand Pauliin, koska he ehdottavat 
varovaisempaa ulkopolitiikkaa joiltain osin.

Tässä voisi vielä ottaa tarkemmin seurantaan seuraavat ulkopolitiikan (Yhdysvallat) lohkot: 
AFGANISTAN, IRAK, LIBYA, IRAN, SYYRIA ja JEMEN.

Tarkasti ottaen on omassa seurannassa ollut erityisesti nuo maat, vaikka muistakin maista on 
kaikenlaista huomiota kertynyt vuoden 2008 jälkeen näille päiväkirjasivuille (blogi, logi, loki vai 
ploki?).

Tässä kohtaa voidaan tehdä asian suhteen Wikipedia-testit!

Hillary Clinton Bernie Sanders Rand Paul

AFGANISTAN (ei lähdettä / 
Wikipedia!)

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

IRAK Äänesti IRAKin sodan 
puolesta!

Vastusti IRAKin sotaa! Olisi äänestänyt 
IRAKin sotaa vastaan!

LIBYA (ei lähdettä / 
Wikipedia!)

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

IRAN Ydinohjelmasta 
voidaan sopia!

Ydinohjelmasta 
voidaan sopia!

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

JEMEN (ei lähdettä / 
Wikipedia!)

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

SYYRIA (ei lähdettä / 
Wikipedia!)

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

(ei lähdettä / 
Wikipedia!)

Kuten näkyy Wikipedia-testistä, niin vielä on paljon tekemistä Wikipedia-artikkeleissa eri ehdokas-
ehdokkaiden kantojen tarkasteluun.

ELI Wikipedian päälle pitää tehdä tarkastelua muilta sivuilta.

Tämän päälle voi tarkastaa [ehdokas-ehdokkaiden] kampanjasivujen ulkopolitiikkaa koskevat sivut:

RAND PAUL -> ON THE ISSUES FOREIGN POLICY & DEFENSE 
[Linkki ei toimi enää]

HILLARY CLINTON -> Issues -> National security 
https://www.hillaryclinton.com/issues/national-security/

HILLARY CLINTON -> Issues -> National security -> Factsheet: IRAN 
[Linkki ei toimi enää]

ISSUES -> War and Peace -> IRAQ / AFGHANISTAN / IRAN 
[Linkki ei toimi enää]

Lyhyesti voi todeta, että Hillary Clintonilla on eniten tekstiä www-sivuilla (ISSUES) koskien eri 
aiheita.
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ELI Wikipedia-testit ja sivujen vertailut osoittavat, että vielä on hyvin paljon selvitettävää erilaisten 
ehdokas-ehdokkaiden kannanotoissa.

Mielenkiintoista on tosiaan tuo tekstin määrä eri ehdokkaiden www-sivuilla: osalla on hyvin 
yleisluontoinen katsaus eri aiheisiin ja osalla voi olla hyvinkin paljon tekstiä eri aiheista.

Mielenkiintoista on tietysti Bernie Sandersin tekemät vertailut Skandinavian maihin - jotain 
voisimme ottaa meiltä (Skandinavia) opiksi?

Sitten on muutama linkki Ron Paul Liberty Report -lähetyksiin: 60% yhdysvaltalaisista ei luota 
mediaan, Assadin asema Syyriassa, neo-konservatiivit käyvät kuumana Syyrian suhteen.

KYSYMYS: JOS Al-Assad siirretään sivuun, niin mitä tulee tilalle?

Tässä kohtaa voi todeta, että Rand Paul on ottanut näihinkin asioihin kantaa eri lähetyksissä: ehkä ei
kannattaisi aloittaa uutta maailmansotaa Syyriasta.

Sitten muutamia yleisiä aiheita:

* Luottamus talouteen koetuksella?
* Julkisen sektorin laatu ja määrä?
* Abortti aiheena eri puolilla maailmaa.
* IRANin suhde länsimaihin?
* Aikaisempaa harvempi pystyy toteuttamaan amerikkalaisen unelman?
* Venäjän sisäinen taloustilanne?
* Juan ja sen merkitys maailmantaloudessa?
* Mielipidekyselyä republikaanien ehdokasehdokkaista.
* Republikaanien sisäisen väännön seuraukset kokonaispolitiikkaan?
* Aina vain nousevat yliopistojen lukukausimaksut?
* Litium ja sen tuottaminen eri puolilla maailmaa.
* Progressives?
* Yhdysvallat lopettaa joidenkin SYYRIAn sodan osapuolten aseistamisen.
* Venäjän iskut SYYRIAssa ja sen vaikutukset?
* LIBYAn tilanne on onnistunut vallanvaihto?
* Obama ja sodan laajentaminen Afrikkaan?
* IRAN ja IRANin suhteet eri puolille maailmaa?
* IRAN ja IRANin ihmisoikeustilanne?
* Progressives? Libertarians?

Nuo käsitteet (Progressives & Libertarians) pitäisi ymmärtää oikein niiden oikeassa asiayhteydessä, 
jolloin edellä olevaa linkkilistaa voisi tarkastella näistäkin näkökulmista (Progressives & 
Libertarians)!

Kumpaakin voisi väittää jonkinlaiseksi (Progressives & Libertarians) ääripääksi, mutta totuus on 
tietysti paljon monimutkaisempi.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Vielä ei ole tullut vastaan erilaisia ristiintaulukointia eri ehdokas-ehdokkaiden kannanotoista; 
verraten itse tekemäni taulukko aikaisemmin.

JA erilaiset Wikipedia-artikkelit eivät ole liian kattavia, koska Wikipedia-testit osoittavat paljon 
puutteita eri ehdokas-ehdokkaita käsittelevillä Wikipedia-sivuilla.

Tässä kohtaa täytyy kerrata, että erilaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden verkottaminen olisi 
tehtävä mahdollisimman pian.

Tässä kohtaa pitää laittaa seurantaan eri medioiden suhtautuminen tosiasioiden tarkastuspalveluihin.

OSA erilaisista tiedo(S)tusvälineiden viritelmistä voi olla hyvinkin innostunut välittämään 
tosiasioiden tarkastuspalveluiden tekemiä tuomioita eri aiheiden totuusarvoista.

Totuuden esiin kaivaminen pitäisi tietysti olla kaikkien itseään kunnioittavien politiikan 
tarkkailijoiden lähtökohta.

Tosiasiassa olemme monesti erilaisten tiedo(S)tusvälineiden armoilla ja totuudesta voi välittyä 
erilaisia muunneltuja versioita.

EMME ole Suomessa mitenkään turvattuja muunnellun totuuden levittämisestä, joten meidän pitäisi
kehittää Suomeen täysin omat tosiasioiden tarkastuspalvelut.

Joku FaktaBaari on tietysti vain yksi alku suomalaiselle tosiasioiden tarkastuspalveluille.

1105.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Tähän kohtaan voi todeta 48 PolitiFact-arviot koskien eri henkilöitä kirjoitushetkellä.

True Mostly
True

Half True Mostly
False

False Pants on
Fire

Donald Trump 27 68 87 125 185 85

Rand Paul 12 13 12 7 9 3

Hillary Clinton 72 76 69 41 31 7

Bernie Sanders 15 46 27 19 15 0

Eli kaikki mainitut henkilöt ovat antaneet lausuntoja, joiden totuusarvo vaihtelee eri tavoin. 
Viimeinen arvio (Pants on Fire) on erittäin merkittävä valheellinen väittämä.

Väittämä: Erilaisilla tosiasioiden tarkastuspalveluilla on täysi työ seurata poliittisten 
vaikuttajien erilaisten mielipiteiden totuusarvoja.

48 http://www.politifact.com  , PolitiFact

19263
19264
19265
19266
19267
19268
19269
19270
19271
19272
19273
19274
19275
19276
19277
19278
19279
19280
19281
19282
19283
19284
19285
19286
19287
19288
19289
19290
19291

19292

19293
19294
19295

19296
19297
19298
19299
19300
19301

http://www.politifact.com/


435 / 728

1106. Ohjelmointi ja ohjelmien käyttö

1106.1. Merkintä 906: Koodaus / Pakko? / Toistot / Moniajo 
(xxxxi)

18. lokakuuta 2015 
906: Koodaus / Pakko? / Toistot / Moniajo (xxxxi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_906

Linkkilistasta voi nostaa esille seuraavat asiat:

* Lisäisikö nettiäänestys nuorten äänestysintoa?
* Ohjelmointi (pakolliseksi) oppiaineeksi?
* Koodi 2016 -sivusto.
* Ohjelmointi yksi perustaito?
* (Perus)koulun digitalisointi?
* Numeroarvostelua vähemmäksi?
* Teini-ikäisten (erityisesti tytöt) jatkuva tekstiviestittely!
* Pärjääminen informaatiotulvassa?
* Verkkokaupan keskimääräinen käyttäjä?
* Tutkimusten oikea toistettavuus?
* Yhden tutkimuksen toistettavuus osoitti tehtyjä virheitä!

Linkkilistassa mainitaan tutkimus, jonka toistaminen toi esille erilaisia puutteita.

Meidän pitäisi toistaa muutama tutkimus koskien erilaisia moniajon tutkimuksia. Minäkin olen vain
listannut useamman tutkimuksen, vaikka tosiasiassa pitäisi tehtä tutkimuksen toistoa varmistamaan 
aikaisempia tuloksia.

ONGELMA: tutkimuksien toisto ja tuloksien varmistus on väheksyttyä toimintaa.

Linkkilistassa on Sauli Ahvenjärven merkintä Uusi Suomi -verkkopalvelussa.

23.4.2009 oli Jalasjärvellä meikäläisen aloitteesta järjestetty vaalipaneeli EU-vaalien takia.

Kirjoitelmia I -teoksen luku 38 käsittelee kyseistä vaalipaneelia.

Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Sauli Ahvenjärvi oli yksi vaalipaneelin osanottaja.
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Jälkikäteen on tullut aina välillä uutisia vaalipaneelin osanottajien etenemisestä erilaisissa 
poliittisissa tehtävissä; esimerkinomaisesti voi todeta, että Kai Pöntinen ilmoitti tällä viikolla 
lopettavansa poliittisen toiminnan. Esimerkinomaisesti voi todeta, että Veli-Matti Saarakkala pääsi 
vuoden 2015 eduskuntavaaleissa läpi ja on tällä hetkellä kansanedustaja.

ILKKA: Kai Pöntinen jättää politiikan: 
https://ilkkapohjalainen.fi/arkisto/kai-pontinen-jattaa-politiikan-1.1924754

Sauli Ahvenjärvi pohtii ääneen peruskoulussa järjestettävän ohjelmoinnin opetuksen oikeaa tarvetta 
ja järkevyyttä Puheenvuoro-merkinnäsä (Uusi Suomi).

Itsekin olen pohtinut ääneen peruskoulussa järjestettävän ohjelmoinnin opetuksen oikeaa tarvetta ja 
järkevyyttä aikaisemmissa merkinnöissä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tutkimuksen toistettavuutta pitäisi järjestää nopeasti koskien moniajon harhaa.

Tarvitsemme hyvin nopeasti oikeaan ja toistettavissa olevaan tutkimustietoon perustuvaa tietoa 
ohjelmoinnin opetuksen tarpeesta eri koulutusasteilla.

LISÄKSI tarvitsemme hyvin nopeasti oikeaan ja toistettavissa olevaan tutkimustietoon perustuvaa 
tietoa eri koulutusasteilla järjestettävästä ohjelmointikoulutuksesta.

NYT voimme perustaa vaatimukset ohjelmoinnin opetuksesta enemmän toiveajatteluun kuin 
oikeaan ja kovaan tutkimustietoon.

ONKO peruskoulun tehtävä (1) lisätä koululaisten ruutuaikaa entisestään vai (2) pitäisikö koulussa 
kouluttaa erilaisia tietoteknisiä perustaitoja perustuen oikeaan ja kovaan tutkimustietoon.

Tosiasiassa monet koululaiset ovat kasvaneet kiinni älypuhelimiin, ja ongelmaksi taitaa muodostua 
aika ilman jatkuvaa älypuhelimen käyttöä/näpertämistä/näpräämista.

KYSYMYS: Alkavatko suomalaisten koulujen PISA-tulokset laskea koululaisten elinympäristön 
muuttuessa aina vain digitaalisemmaksi?

Älypuhelimien ja erilaiset sosiaalisen median yhteenliittymät ovat tulleet muutamassa vuodessa 
osaksi koululaisten elinympäristöä.

PISA-tutkimuksen oheen pitäisi varmaan selvittää koululaisten elinympäristöä - siis älypuhelimien 
ja erilaiset sosiaalisen median yhteenliittymät.

1106.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Eri yhteyksissä on ehdotettu ohjelmoinnin opettamista jo peruskoulussa. Tietysti ongelmaksi 
muodostuu opettajien ohjelmoinnin osaaminen. Tähän yhteyteen voi todeta 49 Koodikerhon.

49 https://koodikerho.fi, Koodikerho
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Koodikerhon kuvaus on seuraava:

Koodikerho on kerran viikossa vapaaehtoisvoimin järjestettävä koululaisten iltapäiväkerho, 
jossa lapset oppivat mielekkäällä tavalla ohjelmoinnin perusteet seitsemän viikon aikana. 
Koodikerhossa opitaan muun muassa piirtämään koodin avulla kuvioita sekä liikuttelemaan 
hahmoja. Kerhossa myös tehdään pelejä ja ohjelmoidaan robotteja!

Koodikerhon valtakunnallisesta koordinaatiosta huolehtii nykyisin 50 Suomen avoimien 
tietojärjestelmien keskus - COSS ry.

Kysymys: Riittääkö peruskoulun opettajien osaaminen ohjelmoinnin opettamiseen?
Kysymys: Riittääkö Suomessa (vrt. Koodikerho) vapaaehtoisia henkilöitä opettamaan 
ohjelmointia vapaaehtoisissa tietotekniikkakerhoissa?
Kysymys: Pitääkö ohjelmoinnin opettelu peruskoulussa perustua vapaaehtoisuuteen 
vai osana peruskoulun opetusta?

Tästä palautuu mieleen yksi keskustelu yhden henkilön kanssa koskien hänen johtamaansa 
tietotekniikan kerhoa. Tähän voi tiivistää keskeiset kohdat omista huomioista.

1)
Voisit sen verran kertoa kerhossa, että ei ole olemassa henkilöä, joka osaa kaiken 
tietotekniikan.
Johonkin on pakko keskittyä.

2)
Kokeilin [sukulaisen] kanssa Scratch-ohjelmointiympäristöä.
Tai oikeammin hän esitteli tekemäänsä juttua minulle.
Itse tein jotain alkeellista.

3)
Scratch-ohjelmointiympäristö?
Hyvä tai huono asia?

Tietysti Scratch-ohjelmointiympäristössä on joitain periaatteita - esim. aliohjelma, 
pääohjelma ja muuttujat voidaan erotella jotenkin.

4)
Tekstinkäsittely on edelleenkin hyvin tärkeä osa tietotekniikkaa kaikille osapuolille.
JOS sinulla on kannettava, niin voisit esitellä hyvin lyhyesti kerholaisille erilaisia 
tekstinkäsittelyohjelmia omalta kannettavalta - videotykillä tietysti.

Osa ohjelmista on vapaata lähdekoodia, joten saisit ne omalla kannettavalle.

kts. seuraava: 
List of office suites, https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_office_suites

5)
Ei ole olemassa ilmaista tietotekniikkaa.

50 https://coss.fi  , Suomen avoimien tietojärjestelmien keskus - COSS ry
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Raha on jostain kehitettävä.
Erilaisia rahan hankintamalleja voisi esitellä lyhyesti.
Esimerkiksi paljon puhuttu Snapchat perustuu mainoksiin.

6)
Tietysti tuon kaiken esittäminen peruskouluikäisille pitää osata opettaa oikein.

Edellä olevan perusteella täytyy todeta tietotekniikan erilaiset lohkot, joiden osaaminen vaihtelee 
henkilöiden välillä. Yksittäinen henkilö osaa jonkun tietoteknisen asian paremmin verrattuna 
toiseen henkilöön.

Väittämä: Eri henkilöt osaavat paremmin tai huonommin tietotekniikan erilaisia 
lohkoja.

Itse olen viljellyt seuraavaa kuvaa eri yhteyksiin.

OHJELMA

KÄYTTÖ-
JÄRJESTELMÄ

PROSESSORI
(laitteistot)

DATA (malli)

dokumentti
tietokanta

LISÄYS
(näyttö)
(liittymä)

MUUTOS
(näyttö)
(liittymä)

HAKU
(näyttö)
(liittymä)

POISTO
(näyttö)
(liittymä)

Kuvasta selviää (eniten nuolia) ohjelmien olevan hyvin keskeinen osa erilaisia tietoteknisiä 
järjestelmiä. Eli siinä mielessä ohjelmoinnin opettaminen voi olla perusteltua, vaikkakin 
tietoteknisissä järjestelmissä on paljon muutakin huomioitavaa.

Väittämä: Ohjelmoinnin opettamisen lisäksi pitää tietysti esitellä muitakin 
tietotekniikan lohkoja.

1106.3. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Oman arvion mukaan ohjelmoinnin keskeinen piirre on keskittynyt työ vähän pidemmällä 
aikavälillä. Eli keskittymiseen pystyvät henkilöt voisivat olla tulevaisuuden ohjelmoijia.
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1107. Vaalirahoituksesta ja oikeasta toiminnnasta

1107.1. Merkintä 907: Yksi kanava / Monta kanavaa / 
Vaalirahoitus

20. lokakuuta 2015 
907: Yksi kanava / Monta kanavaa / Vaalirahoitus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_907

Tämän viikon kuuma sisäpoliittinen aihe taitaa olla YLE:n MOT-ohjelman lähetys koskien 
vaalirahoituskohua.

Katsoin kyseisen lähetyksen - ei siinä mitään.

Suurin ongelma taitaa olla, että vaalirahoitusta sai halutessaan antaa monesta eri kanavasta.

Muistelen tässä edellisiä vaaleja (2011 ja 2015).

Yksi keskeinen ratkaisu eduskuntavaalien ehdokkaiden tukemisessa on paikallisen paikkakunnan 
kattojärjestön tai erityisen yhdistyksen käyttäminen.

Tätä paikkakunnan kattojärjestöä kutsutaan joissain yhteyksissä kunnallisjärjestöksi - riippuu 
tietysti puolueesta ja paikkakunnasta.

JOS ehdokkaan kampanja vedetään läpi paikkakunnan kattojärjestön kautta, niin tästä syntyy oma 
byrokratian kukkanen tehtäessä erilaisia selvityksiä huomioiden kattojärjestön ja ehdokkaan 
kampanjan tulojen ja menojen suhteesta.

ITSE olen suositellut erillisen yhdistyksen käyttöä, jolloin kaikki vaalirahoitus voidaan iskeä kiinni 
yhteen paikkaan.

Eli ongelmana oli vaalirahoituksen jakaantuminen hyvin erilaisten kanavien kautta, jolloin tietysti 
herää kysymys vaalirahoituksen julkisuudesta.

Maan tapa? Tällaisen kirjan on julkaissut Jarmo Korhonen, ja hänen kirjaansa perustuvia tietoja 
tentattiin muutamalta henkilöltä MOT:n lähetyksessä.

Oheinen linkkilista kertoo jotain vaalirahoituskohun erilaisista käänteistä ja väännöstä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A.
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Yhdysvalloissa heillä on aivan oma virityksensä: Political action committee.

Eli heillä (Yhdysvallat) on ihan omaa lainsäädäntöä koskien poliittisen ehdokkuuden vuoksi. 
Kaikesta huolimatta heilläkin (Yhdysvallat) on aivan tarpeeksi erilaisia ongelmia 
kampanjarahoituksen jäljittämisessä ja raportoinnissa.

KYSYMYS: Onko Suomessa luotava joku hallinnon viritelmä vaalirahoituksen jäljittämiseen ja 
raportointiin?

Perusvastaus on luonnollisesti lisääntyvän sääntelyn määrä ja laatu! Taas uutta ja turhaa hallintoa 
lisää?

EHKÄ voisi ottaa jonkun välimallin Suomen ja Yhdysvaltojen tilanteesta.

Suomessa voisi rekisteröidä nämä erityiset tukiyhdistykset rekisteriin, jonka jälkeen kaiken 
rahaliikenteen pitäisi kulkea erityisten tukiyhdistysten kautta.

Periaatteessa voisi riittää vain yksi www-sivu, jossa nämä erityiset tukiyhdistykset on kirjattu 
yhteen. Tämä voisi olla vaikka Valtiontalouden tarkastussivun alaisuudessa muun 
vaalirahoitustoiminnan osana.

Sitten tietysti herää kysymys yleisestä puolueen tuesta. ONKO sallittua tukea yleisesti puoluetta 
tukematta kuitenkaan yksittäistä ehdokasta?

EHKÄ samalle www-sivulle voisi laittaa puolueiden tilinumerot, jotka on tarkoitettu vaalien 
yleiseen tukemiseen.

On tietysti erilaisia yhteisöjä, jotka haluavat tukea yleisemmin vaaleja ilman yksittäisen ehdokkaan 
tukea.

Tietysti näiden vaalirahaan liittyvien kohujen jälkeen voi olla hyvin paljon yleistä varovaisuutta 
erilaisissa yhteisöissä.

JOS tosiaan lahjoittaa jotain, niin nouseeko siitäkin valtava kohu uudelleen?

KYSYMYS: kuinka vähäisellä lainsäädännöllä nämä rekisteröinnit (tukiyhdistykset ja puolueet) 
tilinumeroista saisi oikeasti toteutettua?

EN halua ehdottaa lisää raskasta ja täysin uutta lainsäädäntöä!!

Monikanavaisuus osoittautuu MOT:n lähetyksessä upottavaksi suoksi, jolloin eri yhteisöjen ja eri 
henkilöiden suorat ja epäsuorat lahjoitukset pitäisi mennä läpi tapaus kerrallaan.

Ongelma taitaa olla, että nuo monet kanavat pitäisi kartoittaa laajasti, mutta tutkiva journalismi tästä
vaalirahoituksen monikanavaisuudesta vaatisi todella laajan selvityksen kaikkien puolueiden ja 
kaikkien ehdokkaiden tasolla.
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Koska tähän laajaan kartoitukseen kaikkien puolueiden ja kaikkien ehdokkaiden tasolla ei ehkä riitä
oikeasti voimavaroja, niin melkoinen osa erilaisista epämääräisyyksistä vaalirahoituksessa voi jäädä
selvittämättä.

Kaikesta huolimatta vaalirahoituksen ilmoittamisen yksityiskohtia voisi vielä viritellä. Jokaisesta 
vaalista saa varmaan jotain oppia.

EHKÄ tulevaisuudessa meillä ei olisi uusia vaalirahoituskohuja ja politiikassa voisi keskittyä 
enemmän oikeisiin asioihin.

1107.2. Yhden puoluekokousaloitteen (2016) teksti

Tähän kohtaan totean yleisesti tekemäni aloitteen tekstin vuoden 2016 puoluekokoukseen.

Virallisten tilien ilmoittaminen vaalirahoitukseen liittyen

Vuonna 2008 alkanut vaalirahoituskohu on varmasti jättänyt oman jälkensä jokaiseen suomalaiseen 
puolueeseen. Vielä vuonna 2015 vaalirahoitusta on edelleenkin käsitelty eri tiedotusvälineissä ja 
vaalirahoista on riittänyt asiaa jopa kirjoiksi asti.

Vaalirahoituksen avoimuus on edennyt eri tavoin ja nykyisin meillä vaali- ja 
puoluerahoitusvalvontaa (www.vaalirahoitus.fi) Valtiontalouden tarkastusviraston toiminnan osana.

Tutustumalla vaali- ja puoluerahoitusvalvontaa (www.vaalirahoitus.fi) on yksi asia (ehkä) 
huomioitava jatkossa.

Yksi osa vaalirahoituksen epäselvyyttä ovat aiheuttaneet useille tileille sijoitetut vaalirahat. Erilaisia
tilejä ovat olleet mm. ehdokkaiden tukiyhdistyksien tilit, puolueiden tilit ja puolueiden 
piirijärjestöjen tilit. Muitakin epämääräisiä tilejä voi vielä löytyä, ja siinä onkin aihetta tutkivalle 
journalismille.

Edellä olevien ongelmien vuoksi voisi pohtia seuraavia aloitteita:

1) Puolue ehdottaa, että vaaleihin liittyvien tilien tiedot ilmoitetaan virallisesti vaali- ja 
puoluerahoitusvalvontaan (www.vaalirahoitus.fi) liittyville sivuilla.
2) Puolue ehdottaa, että vaaleihin liittyviä ilmoitettavia tilejä olisivat virallisesti 
ilmoitettu puolueen yksi lahjoituksien tili ja virallisesti ilmoitetut ehdokkaiden 
(tukiryhmien) tilit.
3) Puolue ehdottaa, että eri vaalien aikana maksetut/kerättävät tuet/lahjoitukset 
maksetaan vain näille virallisesti ilmoitetuille tileille.

Laki ehdokkaan vaalirahoituksesta (24.4.2009/273) ei (vielä) kerro mitään vaaleihin liittyvistä 
tileistä. Käytännössä vaaleihin liittyvistä tileistä ei välttämättä tarvitse säätää lisää (24.4.2009/273) 
lakipykäliä, jos virallisten tilien ilmoitukset hoidetaan osana vaaleihin valmistautumista. 

Edellä ehdotetulla tavalla lisättäisiin vaaleihin liittyen vielä yksi vaalirahoituksen avoimuutta 
edistävä aihe, jolloin erilaisten epämääräisten tilien ongelma voisi poistua häiritsemästä, koska 
saadut tuet/maksut annettaisiin vain ja ainoastaan virallisesti ilmoitetuille tileille.
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Käytännössä asian hoitamiseksi voi riittää vaali- ja puoluerahoitusvalvontaa (www.vaalirahoitus.fi) 
koskevien ohjeistuksien päivitys Valtiontalouden tarkastusvirastossa. Esimerkiksi vuoden 2015 
eduskuntavaaleihin liittyy Valtiontalouden tarkastusviraston yleinen ohje (Dnro 267/40/2014).

1107.3. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Kerraten voi todeta vaalirahoituskohun vaikuttaneen eri tavoilla jokaiseen suomalaiseen 
puolueeseen. Kerraten voi todeta erilaisten tilien käytön ongelman liittyen vaalirahoituksen 
kunnolliseen seurantaan.

Eli ehdotukseni oli lyhyesti seuraava:

1) Vain yksi virallinen (lahjoitus)tili ehdokkaiden tukiryhmille.
2) Vain yksi virallinen (lahjoitus)tili puolueille kohdistetulle lahjoituksille.

Käytännössä eri tilien kirjaamiseen riittäisi aivan hyvin yksi www-sivu esimerkiksi 51 
Valtiontalouden tarkastusviraston alaiselle vaali- ja puoluerahoitusvalvonnan 52 www-sivujen 
alaisuuteen.

Väittämä: Vaalirahoituksen valvontaan pitäisi liittää ehdokkaiden tukiryhmien tilien 
ja puolueiden tilien tiedot.

Toisaalta pitäisi välttää hyvin raskasta lainsäädäntöä, jolloin erilaisten tilien hallinnointiin voi aivan 
hyvin riittää Valtiontalouden tarkastusviraston tekemät ohjeistukset.

Oman arvion mukaan järjestelmää voisi keventää vaalien jälkeen vaatimalla laajempaa selvitystä 
vaaleissa valittujen henkilöiden rahoituksesta. Muille ehdokkaille voisi riittää erilaiset perustason 
selvitykset esimerkiksi käytetyistä tileistä ja tukiyhdistysten tilinpäätöksistä.

Väittämä: Ehkä voitaisiin vaatia laajempaa selvitystä vaaleissa valittujen henkilöiden 
taustalla olevista tukiyhdistyksien vaalirahoituksesta.

Toisaalta tukiyhdistysten kirjanpidolle voisi olla omat vaatimukset, jolloin Valtiontalouden 
tarkastusvirasto voisi tehdä selvityksiä myös joidenkin tukiyhdistysten kirjanpitoon esimerkiksi 
pistokokeina, vaikka ehdokas ei olisikaan vaaleilla valittu henkilö.

Väittämä: Tilinpäätöksen lisäksi voisi selvittää joidenkin tukiyhdistysten kirjanpitoa 
myös päiväkirjan ja pääkirjan tasolla (esimerkiksi pistokokeina).

1107.4. Lisäarvioita / 19.6.2021

Aikanaan vellonut vaalirahoituskohu aiheutti varmasti pysyviä jälkiä suomalaiseen politiikkaan.

Kysymys: Millaiset yksityiset tahot uskaltavat vielä antaa lahjoituksia eri vaalien 
ehdokkaille?

51 https://www.vtv.fi  , Valtiontalouden tarkastusvirasto
52 https://www.vaalirahoitusvalvonta.fi  , Vaali- ja puoluerahoitusvalvonta
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1108. Sekaantumisia vai vapaata toimintaa?

1108.1. Merkintä 908: Yksityinen / Julkinen? / Laki? / Luova 
tuho?

21. lokakuuta 2015
908: Yksityinen / Julkinen? / Laki? / Luova tuho?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_908

Tähän kohtaa voi tehdä lainaukset www-sivuilta.

Pellervon taloustutkimus PTT: 

Pellervon taloustutkimus PTT ry on lähellä maa- ja elintarviketalouteen, metsätalouteen ja -
teollisuuteen sekä osuustoimintaan liittyviä yhteisöjä. PTT tekee soveltavaa taloudellista 
tutkimusta ja laatii säännöllisesti talousennusteita. Tutkimustoiminta kohdistuu valikoituihin 
kansantalouden kysymyksiin, maa- ja elintarviketalouteen sekä metsäalaan. Ennusteita PTT 
tekee keskeisistä kokonaistaloudellisista ilmiöistä, Suomen eri alueiden talouskehityksen 
pääpiirteistä, maa- ja elintarvikesektorista sekä metsäsektorista.

Palkansaajien tutkimuslaitos: 

Palkansaajien tutkimuslaitos on vuonna 1971 perustettu itsenäinen ja voittoa tavoittelematon
kansantalouden asiantuntijayksikkö. Laitoksessa tehdään taloustieteellistä tutkimusta ja 
laaditaan suhdanne-ennusteita. Lisäksi laitoksen tutkijat toimivat ulkopuolisissa 
asiantuntijatehtävissä sekä osallistuvat aktiivisesti julkiseen talouspoliittiseen keskusteluun. 
Palkansaajien tutkimuslaitoksen toiminnan tavoitteena on tarjota tutkimustietoa 
yhteiskunnallisen keskustelun sekä päätöksenteon tueksi. Palkansaajien tutkimuslaitoksessa 
tehtävän tutkimustyön painopiste on tilastollisiin aineistoihin perustuvassa empiirisessä 
tutkimuksessa. Sen taustalla on vahva teoreettinen näkemys ja tieteellisten menetelmien 
asiantuntemus.

Tähän kohtaa voi ottaa kolme PDF-tiedostoa erityisesti

Palkansaajien tutkimuslaitos: Bussiliikenteen kilpailuttaminen on heikentänyt kuljettajien 
työhyvinvointia 
Pellervon taloustutkimus PTT: Ruuan hinnan lasku pysähtymässä 
Pellervon taloustutkimus PTT: Maatalouden tulot pohjalukemissa

Lisäksi voidaan linkittää seuraava Suomen Pankkiin tekemä raportti: 
Suomen Pankki: Mistä investointien vaimeus johtuu?

Näin - neljä erilaista yhteisöä tekee koko ajan erilaisia selvityksiä ja julkaisuja.
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Luova tuho? Tuo kiinnitti meikäläisen huomiota. Suomen pankin raportissa on viittauksia aiheeseen
liittyen.

Tähän voi linkittää pari Wikipedia-artikkelia: Luova tuho, Joseph Schumpeter

Tähän kohtaa voi todeta, että Taloustieteellinen Yhdistys on asianmukainen tutkijoiden lehti, ja 
tänne voivat kirjoittaa monenlaiset kirjoittajat; lehden arkiston osoite seuraava: 

Kansantaloudellinen aikakauskirja - Arkisto

Edelleen Wikipedia-artikkeleita: Neoclassical synthesis, Heterodox economics

ELI taloudellisia ajattelijoita on hyvin paljon - sekä valtavirran (Neoclassical synthesis) ajattelijoita 
sekä valtavirran ulkopuolisia (Heterodox economics) ajattelijoita.

Tähän voi linkittää kaksi mielipidekirjoitusta.

18 / Joko verokotkotes riittää vai jatkuuko hotkotes?? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_18

36 / Imagon imelyys vai totuuden tuska? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_36

Kummastakin kirjoituksesta on jälkiarvioinnit Kirjoitelmia I -teoksessa (luku 25 ja luku 51). 

Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

ITSE olen tullut hieman epäileväiseksi jatkuvan velkaelvytyksen laadusta ja määrästä.

Kuten mielipidekirjoituksista näkyy, niin Suomen valtio EI OLE maksanut kaikkia velkojaan pois 
asianmukaisesti.

Perusajatus monella taloudellisella ajattelijalla on valtion ottamien velkojen maksaminen takaisin 
taloudellisen tilanteen parantuessa.

TOTUUS on valtioiden jatkuva velkaantuminen, koska valtiot eivät maksa velkojaan takaisin 
taloudellisen tilanteen parantuessa.

Tämän päälle voi linkittää seuraavat taloudelliseen tilanteeseen liittyvät uutiset:

* Suomen Pankki ja luovan tuhon ajatus.
* Suomen kantaväestön vanheneminen.
* Suomessa on oikeasti lukutaidottomia.
* Lakien valmistelun laatu Suomessa?
* Luomuinstituutti.
* Jätelain uudistusta.
* Maatalouden tulojen romahtaminen.
* Ruoka ja hinnan alennus.
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* Hallituksen (Sipilä) kärkihankkeet.
* Lausuntoja (LVM).
* Euroopan Unionin sääntelyn vaikutukset kunnille.
* Nuorisotyön tulevaisuus?
* Avoin data.
* Seinäjoen lentokenttä (Rengonharju) lakkautetaan.
* Oikeusministeriön säädöshankeluettelo.
* Englannin kieli jyrää kielivalinnoissa.
* Franchising-yrittämisen tehokkuus.
* Ruoka ja sen ostaminen verkosta
* Uusi lentoyhtiö Suomen markkinoille.
* Suomeen uusia mökkimatkailijoita?
* Postin jakelumuutosten vaikutukset?
* EU-tavaramerkit syytä tarkistaa.
* Lääkeyhtiöiden tutkimuksen vaikutuksen määrä ja laatu.
* Fiat ja Starbuck Euroopan Komission tutkinnan alaisina.

Lyhyesti voi todeta erilaiset ratkaisut julkiselle toiminannalla ja yksityisille toimijoille.

Linkkilistassa on monia kohtia, jossa julkisen toiminnan ja yksityisen toiminnan välillä voi olla 
hyvin erilaisia ristiriitoja.

Itse olen todennut, että monesti tarvitaan jotain julkista toimintaa, jotta yksityinen toiminta voisi 
toimia mahdollisimman tehokkaasti.

Tämä on tietysti paradoksi, koska monet meistä haluaisivat lakkauttaa monia julkisia toimintoja.

Perusongelma on tietysti jatkuva muutos yksityisellä sektorilla. Yritykset ostavat toisia yrityksiä. 
Yritykset jakautuvat kahtia. Yritykset järjestävät liiketoiminnan eri osat eri tavoin. Yritykset 
muuttavat liiketoiminnan eri osia eri tavoin.

Tähän voi linkittää mielenkiintoisen lausuntopyynnön Australiasta (New South Wales):
Consumer Complaints Register: Discussion Paper - October 2015

Kyseisen keskusteluasiakirjan sivulla 12 on tilastoja kuluttajien tekemistä vuosilta 2014-2015.

Kuten näkyy, niin valituksia on tehty tuhansia erilaisille toimialoille.

Tässä palaan taas tähän vahvan moraalin yhteiskunnan ajatukseen: vahvan moraalin yhteiskunnissa 
ei tarvita mitään erityisiä valvontamenetelmiä, koska tietystikin vahvan moraalin henkilöt 
noudattavat hyviä liiketoiminnan tapoja noudattaen ilman mitään ongelmia.

JOS valituksia (Australiasta: New South Wales) on tuhansia, niin tietysti herää kysymys erilaisista 
valvontamenetelmistä.

Toisaalta Fiatin ja Starbucksin kohtaama tutkinta osoittaa, että mahdollisesti kyseiset yritykset ovat 
tehneet jotain väärin verotuksen kannalta katsottuna.

Linkkilistassa ei ole mainintoja koskien Volkswagenin huijausta autojen päästömittauksista. Oliko 
heidän (Volkswage) toimintansa nyt moraalisesti vahvaa ja sääntelyä ei tietystikään tarvittaisi?

19760
19761
19762
19763
19764
19765
19766
19767
19768
19769
19770
19771
19772
19773
19774
19775
19776
19777
19778
19779
19780
19781
19782
19783
19784
19785
19786
19787
19788
19789
19790
19791
19792
19793
19794
19795
19796
19797
19798
19799
19800
19801
19802
19803
19804
19805
19806
19807
19808
19809



446 / 728

Tässäkin asiassa tulee taas esille julkisen ja yksityisen ongelmallisia rajankäyntejä eri yhteyksissä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi mennä tuohon luovan tuhon ajatukseen.

Seuraava juttu on ladattavissa seuraavasta:

Taloustieteellinen Yhdistys - Kansantaloudellinen aikakauskirja 1/2001
Petri Böckerman: Schumpeter ja "luova tuho" . Kansantaloudellinen aikakauskirja 
97(1), 74-82. http://www.taloustieteellinenyhdistys.fi/kak12001/

Artikkelia lukemalla selviää tietysti yksi yleinen piirre tutkimuksella: alkuperäistä ajatusta voidaan 
viedä eri yhteyksiin, mutta kuitenkin jollain tavalla muutettuna. ELI alkuperäinen ajatus ei ole aina 
toteutuksen lähtökohta.

Toinen ajatus taitaa olla "Tobinin vero".

Tietysti voisi kysyä, että onko alkuperäistä ajatusta (Tobin) sovellettu eri tavoin muutettuna. Lisäksi
voisi todeta, että erilaiset poliittiset viritykset ovat voineet kuorruttaa omaa väittämäänsä Tobinin 
veron jollain muutetulla versiolla.

1108.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Itse olen todennut joissain yhteyksissä tarvittavan julkista toimintaa yksityisen toiminnan 
tehokkuuden kannalta. Esimerkkinä olen monet kerrat maininnut 53 Maanmittauslaitoksen, jonka 
arkistoihin on tallennettu erilaisten maanmittaustoimituksien aineistoja. Käytännössä maanomistus 
on kuitenkin hyvin usein yksityisen toiminnan alaisuudessa. Eli julkisen toiminnan ja yksityisen 
toiminnan yhteensovittaminen on monesti erilaisten tasapainotilojen etsimistä.

Väittämä: Monesti tarvitaan jotain julkista toimintaa takaamaan yksityisen toiminnan 
tehokkuus.

Itse olen pohtinut neoklassisen synteesin toimivuutta. Perusajatuksena valtion velkaantuminen 
huonoina aikoina ja valtion varojen kasvattaminen hyvinä aikoina ei ole oikein toiminut 
käytännössä. Käytännössä valtiot eivät maksa velkojaan hyvinä aikoina, mikä aiheuttaa hyvin 
erilaisia ongelmia eri maissa.

Kysymys: Mitä voisi olla neoklassisen synteesin uudemmat vaihtoehdot?

Kerraten voi todeta 54 Ekonomistikone, joka kirjaa erilaisten talouden ajattelijoiden esittämiä 
väittämiä eri aiheisiin liittyen.

Väittämä: Eri ekonomistit voivat perustella samaa toimintalinjaa täysin erilaisilla 
perusteluilla.

53 https://www.maanmittauslaitos.fi  , Maanmittauslaitos
54 http://www.ekonomistikone.fi  , Ekonomistikone
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1109. Markkinointia ja kulttuurisia epävastaavuuksia

1109.1. Merkintä 909: Uutta? / Vanhaa? / Avoimuus? / 
Kohteliaisuus?

22. lokakuuta 2015 
909: Uutta? / Vanhaa? / Avoimuus? / Kohteliaisuus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_909

Tärkein seuranta-aihe tietoteknisissä uutisissa on avoimien ratkaisujen, kuten avoimet ohjelmistot, 
seuranta: miten avoimet ratkaisut pärjäävät kovassa kilpailussa?

Ensimmäisenä on muutama linkki koskien (mahdollista) syrjintää ja erikseen vielä kohteliaisuus.

Kuten todettu aikaisemmin, niin monesti hyvä palvelu ja ystävällinen käyttäytyminen on osa 
kaupallisia ja suljettuja ratkaisuja. Kun maksaa jotain, niin voi odottaa jonkinlaista palvelua.

Sitten on täysin tekniikkaan keskittyvät sähköpostilistat - esim. LINUX-kehittämisen LKML (Linux
Kernel Mailing List: https://lkml.org).

ON aina mahdollista, että kaiken teknisen keskustelun keskellä voi joku osapuoli kohdannennsa 
epäasiallista viestintää.

ONGELMA on tietysti, että tietystikin sähköpostiviestinnässä moni asia ilmaistaan ilman ns. 
sanatonta ja/tai hiljaista viestintää. Kun ei toista näe eikä kuule, niin voi tehdä vääriä tulkintoja 
toisen mielentilasta.

Tässä pitää kerrata erittäin tärkeä totuus: avoimien ratkaisujen oheen on liitettävä erilaisia ylläpidon
järjestelmiä, jotta eri sidosryhmät voivat käyttää jotain avointa ratkaisuja.

KERRATEN: avoimet ratkaisut vaativat ERILAISIA kaupallisia ratkaisuja kuin suljetut ratkaisut.

Sitten noihin erilaisiin kaupallisiin (vrt. suljetut) ja avoimiin ratkaisuihin pitää ottaa hyvähermoisia 
asiakaspalvelijoita, jotka kuitenkin ymmärtävät jotain tekniikastakin.

Tämän jälkeen voi todeta, että Euroopan Unionin oikeuskäytäntö on taas tehnyt uuden 
ennakkoratkaisun (C-362/14). Tähän liittyen voi linkittää lehdistötiedotteet: 

Suomeksi: PDF-tiedosto tässä linkissä. 
Englanniksi: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Tietysti tuomion (C-362/14) teksti on hyvin tarkkaa lainopillista tekstiä - tietystikin.
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Viitattu päätös (2000/520) löytyy seuraavalta www-sivulta: [linkki ei toimi enää]

Tietystikin tuo päätös (2000/520) on hyvin tarkkaa lainopillista tekstiä - tietystikin.

Käsittäisin kuitenkin niin, että erilaisten tietojen siirto Euroopan Unionin jäsenmaista 
Yhdysvaltoihin ei olisi enää niin helppoa.

Eli käytännössä varmaan pitää eri palveluiden järjestää toimintaansa osittain uudelleen - tämä jää 
nähtäväksi.

Tuomion (C-362/14) vieminen osaksi eri yhteisöjen virallista toimintaa voi vaatia paljonkin 
uudistuksia; Tietosuojavaltuutettu toteaa seuraavaa: Euroopan komissio neuvottelee parhaillaan 
Yhdysvaltojen hallinnon kanssa korvaavien siirtomenettelyjen luomisesta Safe Harborin tilalle..

Eli tietystikin tietoja voidaan siirtää Yhdysvaltoihin, mutta varmaankin erilaisten sähköisten 
palveluiden erilaiset sopimukset yms. pitää tehdä uudelleen.

Tämän päälle voi todeta mm. seuraavaa linkkilistasta:

* Google ostaa erilaisia osoitteita (domain).
* Tuleeko IT-osaajista pulaa?
* Ruotsalainen it-talo laajensi Suomeen.
* Solu-niminen tietokone julkaistu.
* Suomalainen it-talo laajensi Puolaan.
* Avaruustekniikasta uusia tuotteita?
* GitHub-palvelun käyttö laajenee koko ajan.
* Pääomasijoittajien tekemät hylkäävät päätökset.
* Viisi avoimen lähdekoodin sähköpostiohjelmaa.
* PERL 6 lähestyy julkaisua
* Open Invention Network täytti vuosia.
* Avoimien ohjelmien lisääntyvä käyttö yrityksissä.
* Apple hävisi patenttiin liittyvän oikeudenkäynnin.
* Suomeen lisää datakeskuksia?
* Huippunopea kaapeli Suomesta Saksaan.
* LINUX Foundation kerää aina välillä uusia jäseniä.
* Esineiden internet ilmiönä.
* Esineiden internet ja tietoturvaongelmat.
* YouTube osin maksulliseksi?
* KELA:n jättimäinen tietotekniikan kehittämishanke.
* Star Wars lähenee julkaisua.
* Star Wars -elokuvien lippuja tilattu todella paljon.
* (Osasta) lippupalvelut menivät tukkoon.
* Tulostimien salaiset merkinnät tulostettuihin asiakirjoihin.
* Uusin päätös kartellista (Euroopan Unioni).
* JAVA ja JAVA:n ongelmat?
* Amazon avaa toimiston Suomeen.
* Mihin uusiin tehtäviin Salossa irtisanotut sopisivat?
* Ulkomaisten osaajien houkuttelu Suomeen?
* Mobiiliverkkojen huono tietoturva.
* Mitä liitetään esineiden internetiin (IoT)`
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Lyhyesti voi todeta, että tietotekniikassa tapahtuu koko ajan jotain uutta - tämä ei ole uutinen 
sinänsä.

Erilaisia uusia tietoteknisiä virityksiä esitellään koko ajan - osa näistä voikin olla ihan oikeasti 
erinomaisia onnistumisia.

Toisaalta tiedämme tietotekniikan historiasta monia epäonnistumisiakin - aina ei kaikki mene niin 
hienosti!

Jotkut linkkilistassa olevat toiminnoista voivat olla surkeita pettymyksiä pidemmällä aikavälillä 
tarkasteltuna.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

VANHAA: Linkkilistasta selviää erilaisten keskitettyjen ratkaisujen ongelmaa: palvelupyyntöjä 
tulee niin paljon ja lopuksi keskitetty palvelu kaatuu valtavan palvelupyyntömäärän vuoksi.

Mielenkiintoista on ulkomaisten yhtiöiden laajentuminen Suomeen ja joidenkin suomalaisten 
yritysten laajentuminen ulkomaille jossain muodossa.

KYSYMYS: osaavatko suomalaiset yritykset hoitaa markkinoinnin kohdemaassa oikealla tavalla?

Suomalaisten heikosta myynnin ja markkinoinnin osaamisesta on tullut joka paikassa toistettava 
opinkappale.

ITSE totean ulkomaille mennessä vastaan tulevat vaikeat kulttuuriset epävastaavuudet.

Myynti ulkomaille vaatii kovaa osaamista kohdemaasta - myös ymmärrystä kulttuurisista tekijöistä.

VANHAA: kulttuuriset epävastaavuudet eivät ole kadonneet minnekään!

Tästä päästäänkin takaisin tuohon kohteliaisuuteen tietotekniikan kehittämisessä.

Itse olen joskus ehdottanut erilaisten seurustelu-upseerien palkkaamista kohdemaasta.

Suomesta voidaan tietysti lähettää kohdemaahan täysin pystymetsästä joku teknisesti hyvin osaava 
henkilö, mutta tämä lähestymistapa voi mahdollisesti epäonnistua.

Joskus parempi lähestymistapa voi olla kohdemaasta palkatun henkilön kova kouluttaminen 
Suomessa, jotta hän voi sitten lähteä vetämään kohdemaan toimintaa kohdemaan erikoisuudet 
huomioiden.

Tietysti kohdemaahan voidaan lähettää suomalaisia erilaisia asiantuntijoita paikan päälle, mutta 
heidänkin kova koulutus kohdemaan erikoisuuksiin pitäisi tehdä tietysti hyvin.

UUTTA: Mielenkiintoista on tietysti seurata erilaisia avoimia ratkaisuja kehittävien yritysten 
pärjääminen erilaisissa yhteyksissä - esimerkiksi jossain kohdemaassa.
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UUTTA: Ehkäpä pitäisi kartoittaa tarkemmin joidenkin erilaisia avoimia ratkaisuja kehittävien 
yritysten tilanteita.

Kysymys: Miten joku suomalainen avointa tietoteknistä ratkaisua kehittävä yritys pääsisi nopeasti 
eteenpäin kansainvälisillä markkinoilla?

Tähän minulla ei ole vielä selvää vastausta - aihetta pitää seurata tarkemmin!!

1109.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Suomalaiset eivät osaa markkinoida? Itse olen todennut tässä kohtaa erilaiset kulttuuriset 
epävastaavuudet erilaisissa ympäristöissä. Esimerkiksi jo länsimaiden tasolla on hyvin erilaisia 
liiketoiminnan ympäristöjä, jolloin yksittäinen suomalainen yritys voi kohdata hyvin erilaisia 
ongelmia perustuen kulttuurisiin epävastaavuuksiin. Eli suomalainen markkinointi ja myynti toimii 
hyvin Suomessa, mutta ei välttämättä ulkomailla.

Väittämä: Erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet aiheuttavat isoja ongelmia 
suomalaisen liiketoiminnan laajentuessa ulkomaille.

Tämän päälle täytyy todeta erilaiset kulut avoimien ja suljettujen ratkaisujen välillä. Käytännössä 
avoin ratkaisu tarkoittaa erilaisia kuluja verrattuna suljettuihin ratkaisuihin. Yksi osa oikeista 
kuluista on hyvän asiakaspalvelun järjestäminen myös avoimien ratkaisujen yhteyteen.

Väittämä: Yksi tärkeä osa avoimien ratkaisujen pärjäämistä on hyvän asiakaspalvelun
järjestäminen.

Eri yhteyksissä olen seurannut erilaisten avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä erittäin 
kovassa kilpailuissa muiden tietoteknisten ratkaisujen kanssa. Välillä avoin ratkaisu voi voittaa 
erittäin kovan kilpailun, mutta tämä ei tietystikään ole pääsääntö.

Väittämä: Avoin ratkaisu ei aina pärjää erittäin kovassa kilpailussa tietotekniikan 
erilaisilla kohdealueilla.

Kerraten voi todeta erilaisten tietotekniikan yhteisöjen [sisäisen keskustelun]. Erilaisten 
tietoteknisten ratkaisujen kehittäminen vaatii laajaa yhteistoimintaa eri henkilöiden kanssa. 
Toisaalta jotkut sidosryhmät voivat kokea tietotekniikan yhteisöjen sisäisen keskustelun olevan 
suhteellisen rajua. Toisaalta voidaan todeta tietotekniikan yhteisöjen sisäisen keskustelun 
keskittyvän vain ja ainoastaan asiakysymyksiin.

Kysymys: Miten erilaiset sidosryhmät kokevat tietotekniikan yhteisöjen sisäisen 
keskustelun?

1109.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Kerraten voi todeta yhden asian säätiön olevan monesti hyvä ratkaisu hoitamaan jonkin avoimen 
tietoteknisen ratkaisun hallinto. Erilaisia yhden asian säätiöitä onkin perustettu aina välillä, ja jotkut
yhden asian säätiöt ovat olleet menestystarinoita.
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1110. Mielikuvaprosessi ja asiaprosessi

1110.1. Merkintä 910: Imagopeliä / Asia / Totuus / Vaalirahoitus

25. lokakuuta 2015 
910: Imagopeliä / Asia / Totuus / Vaalirahoitus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_910

Tähän voi linkittää aikaisemman merkinnän:

907: Yksi kanava / Monta kanavaa / Vaalirahoitus 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_907

Keskeinen ehdotukseni oli siis virallisten tilien listaamista vaaleihin liittyen - esimerkiksi 
Valtiontalouden tarkastusviraston alaiselle www-sivulle.

Virallisina tileinä olisi tietyn ehdokkaan yhdistyksen virallinen lahjoitustili ja puolueiden virallinen 
lahjoitustili.

EHKÄ vielä määrättäisiin, että näille lahjoitustileille ei saa laittaa muuta toimintaa.

Tietysti tietyn ehdokkaan yhdistyksen tilien määrä nousisi kahteen, jos tietyn ehdokkaan 
yhdistyksen lahjoitustilin lisäksi olisi vielä toinen tili hoitamaan muuta maksuliikennettä.

Peruslähtökohtani tälle ehdotukselle on, että tietyn ehdokkaan yhdistyksen lahjoitustilin tiliotteet 
voisi laittaa tarkemman seurannan alaiseksi.

Tietysti on hyvä kysyä, että pitäisikö kaikki lahjoittajat ilmoittaa ilman mitään rajoituksia - esim. 
alle 3400 euron lahjoitukset.

JOS mitään rajaa ilmoitukselle ei olisi, niin herää kysymys ns. tavallisten ihmisten halukkuudesta 
laittaa rahaa noille lahjoitustileille.

JOS yksityinen henkilö laittaa kympin (10) jollekin viralliselle tilille, niin tämä lahjoitus on sitten 
julkinen ikuisesti jollain www-sivulla?

EHKÄ lähtökohta voisi olla, että tietyn ehdokkaan yhdistyksen erityisen lahjoitustilin tiliotteet voisi
tarvittaessa tarkastaa.

Esimerkiksi läpi päässeiden kansanedustajien ja varalle päässeiden ehdokkaiden tukiyhdistysten 
lahjoitustilin tiliotteet voisi toimittaa Valtiontalouden tarkastusvirastolle.
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Tällöin joku viestintäväline voisi tarvittaessa perehtyä tietyn ehdokkaan yhdistyksen erityisen 
lahjoitustilin tiliotteisiin.

PERUSONGELMA: tämä lisää tietysti hallinnon määrää ja muuttaa hallinnon laatua; Aina vain 
lisää uutta asiakirjaa ja uutta selvitystä?

PERUSONGELMA: tietysti yhden tietyn ehdokkaan yhdistyksen erityisen lahjoitustilin tapahtumia 
voi olla satoja / tuhansia / jne.

KYSYMYS: voiko suomalaisten pankkien järjestelmistä ajaa tiliotteista listan, joka on järjestetty 
saapuneiden maksujen suuruuden mukaisesti; siis suurimmat lahjoitukset ensin ja summan 
suuruuden mukaan alenevassa järjestyksessä.

Kysymykseen pankkien järjestelmistä minulla ei ole vastausta. Järjestelmien laatu ja määrä tietysti 
riippua pankista, ja ei ehkä onnistu kaikissa pankeissa. En tiedä tähän vastausta.

Tämän jälkeen voi viitata Jarmo Korhosen kirjan vuoksi tehtyä uutta selvitystä eri 
tiedo(S)tusvälineissä; esimerkiksi YLE:n MOT- ja Pressiklubi-ohjelmissa. Katsoin molemmat - ei 
siinä mitään.

Yksi lähtökohta ohjelmissa on Kansallinen Kokoomus ja heidän (Kok.) saamat lahjoitukset.

OMA tulkintani on edelleen sama: vaalirahoitusta sai pyörittää hyvin erilaisten tilien kautta ja vain 
yhtä ainutta virallista yhtä tiliä ei tainnut löytyä. Käsitin niin, että esimerkiksi Kokoomuksen 
Kainuun piirin kautta pyörähti joku summa rahaa - ehkä käsitin väärin.

Mielenkiintoista on Sauli Niinistön presidentinvaalien kampanjaan liittyvä vaalirahan hallinnointi?

Tasavallan presidenttinä Sauli Niinistö laittoi oman tiedotteensa esitettyjen tietojen jälkeen.

KYSYMYS: Sauli Niinistö keskittyi vain kampanjointiin ja hän ei ehtinyt millään tavalla pohtia 
kampanjan rahoituksen yksityiskohtia?

Niinistön tiedotteesta selviää, että hän on ollut yllättynyt puolueensa (Kok.) saamasta vaalirahasta.

Tässä palaamme takaisin virallisien ja epävirallisten tilien mahdollisuuksiin.

Kaikesta huolimatta en haluaisi lisätä uutta ja erilaista hallintoa - ehkä virallisten lahjoitusten tilien 
listaamien olisi yksi mahdollisuus.

Tietysti meidän kaikkien pitäisi pyrkiä totuuteen erilaisissa väittämissä - myös vaalirahoituksessa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mielenkiintoista on kuitenkin lähestymistapojen erot MOT-ohjelman ja Pressiklubi-ohjelman 
välillä.

MOT-ohjelman taustalle oli kerättynä joukko Jarmo Korhosen antamia asiakirjoja - esimerkiksi 
muutama sähköpostiviesti. Näitä asiakirjoja sitten ruodittiin eri henkilöiden kanssa.
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Pressiklubi-ohjelmassa oli Jarmo Korhosen uusimman kirjan (Maan tapa. Helsinki: Tammi, 2015. 
ISBN 978-951-31-8472-8) perusteella käytyä keskustelua.

Käsittäisin niin, että Pressiklubi-ohjelmassa olleet muut keskustelijat (Ruben Stiller, Pekka Ervasti 
ja Marko Junkkari) eivät ehkä olleet lukeneet Jarmo Korhosen uusinta kirjaa. Ehkä joku heistä oli 
kirjan lukenut - en tiedä.

Oliko Pressiklubi-ohjelman tällä kertaa enemmän imagon hallintaa kuin kirjan sisällön ruotimista?

Väistämättä jokaisella politiikan julkimolla on joku imago kaikesta huolimatta - myös Jarmo 
Korhosella on väistämättä joku imago.

Mielenkiintoinen oli yhden henkilön toteamus - "Mari Kiviniemi on poliittinen ruumis".

Jaa-A. Mari Kiviniemi on tällä hetkellä OECD:n apulaispääsihteeri.

Mari Kiviniemi, Deputy Secretary-General
[Linkki toimi aikanaan]

Tarkasti ottaen OECD tuottaa koko ajan erilaista vertailutietoa eri maista. Esimerkiksi paljon 
puhutut PISA-testit ovat osa OECD:n tuottamaa tietoaineistoa - siis vertailua eri maiden välillä.

Pikemminkin taitaa olla niin, että OECD:n apulaispääsihteerinä hän on ulkopuolella suomalaisesta 
päivänpoliittisesta myllytyksestä, ja hän voi keskittyä OECD:n apulaispääsihteerinä eri aiheisiin.

Tässä voi palata asiaprosessin ja mielikuvaprosesseihin, vrt. merkinnät 812, 600, 543.

Valitettavasti asiaprosessien hoitamiseen keskittyvistä henkilöistä aina välillä joku joutuu tai pääsee 
johonkin tehtävään, johon liittyy monenlaisia mielikuvan hallinnan tehtäviä.

Eli asiaprosessit ja mielikuvaprosessit menevät omalla tahdillaan.

Yleisesti voi todeta, että asiaprosessit ja mielikuvaprosessit voivat kohdata erilaisia 
epävastaavuuksia.

Joku mielikuvaprosessin aihe voi pyöriä tiedotusvälineissä eri tavoin, ja esimerkinomaisesti 
Eduskunnan valiokuntien toiminta on enemmän asiaprosessia.

Tästä palautuu mieleen merkintä 107.

107 / 24.3.2009: Arto Satonen kävi Ilmajoella 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_107

Tällä hetkellä Arto Satonen on vieläkin asiaprosessin puurtaja - Kansallinen kokoomus (rp): 
Eduskuntaryhmän puheenjohtaja.

Eduskuntaryhmän puheenjohtajan tehtävistä on yleisesti ottaen vaikea repiä valtavia otsikoita.
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Muidenkin puolueiden (vrt. Kokoomus ja Keskusta) tilaisuuksista voi todeta, että paikalla olleet 
ehdokkaat/kansanedustajat/europarlamentaarikot ovat voineet keskittyä asioihin.

Tietysti on niin, että paikalla olleet ehdokkaat/kansanedustajat/europarlamentaarikot ovat monesti 
joutuneet ottamaan kantaa johonkin (onnettomaan) kohuun ennen varsinaisten asiakohtien 
käsittelyä.

Sinällään voi todeta, että olen pyrkinyt käymään eri puolueiden tilaisuuksissa mahdollisuuksien 
mukaan. Aina välillä jää eri puolueiden tilaisuuksista jotain oikeaa asiaa pohdittavaa kotiin asti.

Sinällään on ollut mielenkiintoista seurata useamman asiaprosessin (esim. joku tilaisuus 
Jalasjärvellä) puurtajan nousua tehtävään, joihin liittyy koko ajan erittäin kova julkisuuspaine. 
Esimerkinomaisesti Vaasan vaalipiirin kansanedustajat kohtaavat eritasoista julkisuuden painetta eri
tavoin riippuen eri tehtävistä Eduskunnassa.

Esimerkinomaisesti voi todeta nykyhallituksesta, että aina välillä joku ministeri on joutunut kovan 
julkisuuspaineen alaiseksi.

OMA havainto nykyhallituksesta (Sipilä) on julkisuuspaineiden keskittyminen erilaisiin asioihin - ei
henkilökohtaisuuksiin.

Kaikeksi onneksi kenenkään nykyhallituksen (Sipilä) jäsen ei ole joutunut valtaviin 
julkisuuspaineisiin yksityiselämän yksityiskohtien vuoksi; tästäkin meillä taitaa olla ihan tarpeeksi 
huonoja kokemuksia.

Tietysti meidän kaikkien pitäisi pykiä totuuteen erilaisissa väittämissä. Totuuden muuntelun vaara 
on myös Suomessa ja pyrkimystä totuuteen pitäisi tietysti edistää eri tavoin.

Sinällään voisi todeta, että esimerkiksi Jarmo Korhosen kirjojen erilaisten väittämien totuusarvo 
pitää tietysti punnita eri tavoin; mahdollisesti kirjoissa mainitut henkilöt voivat esittää omia 
aineistojaan koskien Jarmo Korhosen esittämiä väittämiä.

Totuus on tunnetusti ensimmäinen uhri monessa yhteydessä ja erilaiset mielikuvat voivat elää 
omalla tavallaan.

Ongelma on edelleenkin asiaprosessien ja mediaprosessien epävastaavuudet.

1110.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Olen eri yhteyksiin kirjoittanut politiikan asiaprosessista ja mielikuvaprosessista, jolloin näiden 
prosessien välillä on aina välillä erilaisia epävastaavuuksia.

Väittämä: Asiaprosessin ja mielikuvaprosessin epävastaavuudet aiheuttavat aina 
välillä erittäin isoja ongelmia.
Väittämä: Asiaprosessista on monesti hyvin vaikea repiä isoja otsikoita.
Väittämä: Aina välillä pitää valita asiaprosessin henkilö johonkin poliittiseen 
tehtävään (erityisesti ministerit), johon liittyy laajasti erilaisia mielikuvaprosessin 
vaikeuksia.
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1111. Järjestelmien tuottaman datan laatu ja määrä

1111.1. Merkintä 911: Tiedon määrä / Tiedon laatu / Moniajo 
(xxxxii)

8. marraskuuta 2015 
911: Tiedon määrä / Tiedon laatu / Moniajo (xxxxii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_911

Oheisesesta linkkilistasta voi tehdä seuraavat huomiot:

* Tieteellisen tiedon myllytys mediassa?
* Mediakritiikin laatu?
* Hippokampus merkittävä osa oppimista?
* Tiedon määrä ylittää käsityskyvyn?
* Älypuhelin riski liikenteessä.
* Ihmisen sisäinen kello.
* Muistia on hoidettava.
* Kalan syönnin ja masennuksen välinen yhteys?
* Mitä ovat kalsiumin syönnin oikeat vaikutukset.

Tässä voi palauttaa mieleen seuraavan lausunnon: 

EN: Opinion 40: Media Freedom and Pluralism / Audiovisual Regulatory Bodies 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_40

Lausunnossa esitän yhtenä vaihtoehtona erilaisten uutisten merkitsemistä yhdellä tunnisteella.

Tieteellisten artikkelien puolella on käytössä DOI-tunnus, jolloin tieteellisen artikkelin perustiedot 
saa näkyviin omalle koneelle.

JOS eri medioissa on kaikki tunnukset kohdallaan, niin tunnistettuihin uutisiin voidaan kohdistaa 
omaa seurantaan.

Sitten on erilaiset sähköiset foorumit - tietysti myös Twitter ja Facebook.

Riippuen vähän foorumista on jokainen foorumin viesti saanut jonkun tunnisteen.

Merkinnässä 897 osoitin virheellisen tiedon leviämistä myös suomalaisessa ympäristössä.

897: TIVI.fi / DOAJ / Scholarly Open Access / Huijaus? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_897
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8.11.2015 tilanteessa kyseisen uutisen oheen ei ollut lisätty mitään tietoa tutkimuksen olevan 
julkaistuna kyseenalaisessa lehdessä.

ELI pitäisi olla joku järjestelmä, johon voisi kohdistaa uutisen väittämiin jotain tarkastusta.

Muistia pitää hoitaa - keskity, älä hösellä. Tämä on yhden uutisen otsikko. Muistihoitajan neuvoja 
jaetaan tässä uutisessa.

Tuo uutinen hippokampuksesta johtaa kolmeen tieteellisen tutkimukseen, joilla on asianmukainen 
DOI-tunnus.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Toisaalta on linkkiä älypuhelimen riskeistä liikenteessä - tähän olen viitannut merkinnässä

879: Selfie / Liikenne / Harha / Lukua / Moniajo (xxxv) 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_879

Eli väki kävelee älypuhelin kourassa liikenteen seassa, ja voivat aiheuttaa erilaisia vaaratilanteita 
huomion keskittyessä älypuhelimiin.

Tiedon määrän jatkuva kasvu?

ITSE erottelisin tuosta tiedon määrän jatkuvasta kasvusta ensin pois kaikenlaiset hölinä-pölinä-
viritykset.

ITSE olen tehnyt seuraavan johtopäätöksen: ihmisen todellinen keskittyminen johonkin aiheessa voi
muuttua katoavaksi kansanperinteeksi.

Keskeytymätön keskittyminen johonkin tehtävään - esim. 1-4 tuntia?

Kuinka moni meistä vielä jaksaa keskittyä pidempiä aikoja?

KYSYMYS: Mikä olisi tiedon määrän oikea kasvu erilaisten hölinä-pölinä-viritysten tietojen 
poistamisen jälkeen?

1111.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Aikaisemmin olen maininnut tarpeen kehittää erilaisia tunnisteita uutisille, jolloin tieteellisiä 
artikkeleita vastaavasti alkuperäiseen uutiseen voidaan kohdistaa erilaisia tarkastuksia.

Väittämä: Erilaisiin ”uutisiin” voisi kohdistaa erilaisia tarkastuksia, jolloin sekä 
uutisilla että tarkistuksilla olisi omat tunnisteensa.
Väittämä: Moniajon (multitasking) ongelmat ovat edelleen merkittäviä.

Kysymys: Ketkä meistä tekevät jatkossa laajaa keskittymistä vaativia työtehtäviä?
Kysymys: Onko keskittyneestä työstä tulossa katoavaa kansanperinnettä?
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1112. Avoimien ratkaisujen käytön hiljainen 
hivuttaminen

1112.1. Merkintä 912: Avoimuus / EU / Ohjelmistot erityisesti

14. marraskuuta 2015 
912: Avoimuus / EU / Ohjelmistot erityisesti

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_912

Jälleen kerran kerraten pari perusasiaa.

Tärkein seuranta-aihe tietotekniikan suhteen on avoimien ratkaisujen pärjääminen erilaisilla 
tietotekniikan osa-alueilla.

Tähän liittyen on Euroopan parlamentti (Euroopan Unioni) on käsitellyt paria asiaa: 

2013/2188(INI): Yhdysvaltojen NSA:n valvontaohjelma, valvontaelimet eri jäsenvaltioissa 
ja vaikutus EU:n kansalaisten perusoikeuksiin

2013/2188(INI): US NSA surveillance programme, surveillance bodies in various Member 
States and impact on EU citizens' fundamental rights

Linkkilistassa on tarkat osoitteet liittyen asian käsittelyyn Euroopan parlamentissa.

Tähän kohtaan voi laittaa sivuhuomautuksen.

Vuonna 2014 hyväkysytyn tekstin yhteydessä ei ollut saatavilla PDF-tiedostona. 
Vuonna 2015 hyväkysytyn tekstin yhteydessä ON saatavilla PDF-tiedosto.

No - kuitenkin.

Tämän jälkeen voimme kiinnittää huomiota seuraavaa: 2013/2188(INI).

Vuoden 2014 hyväksytystä tekstistä voi kopioida kappaleen 91 tekstin tähän:

P7_TA(2014)0230

ENGLANNIKSI: P7_TA(2014)023: 91. Takes the view that the mass surveillance 
revelations that have initiated this crisis can be used as an opportunity for Europe to take the 
initiative and build up, as a strategic priority measure, a strong and autonomous IT key-
resource capability; stresses that in order to regain trust, such a European IT capability 
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should be based, as much as possible, on open standards and open-source software and if 
possible hardware, making the whole supply chain from processor design to application 
layer transparent and reviewable; points out that in order to regain competitiveness in the 
strategic sector of IT services, a 'digital new deal' is needed, with joint and large-scale efforts
by EU institutions, Member States, research institutions, industry and civil society; calls on 
the Commission and the Member States to use public procurement as leverage to support 
such resource capability in the EU by making EU security and privacy standards a key 
requirement in the public procurement of IT goods and services; urges the Commission, 
therefore, to review the current public procurement practices with regard to data processing 
in order to consider restricting tender procedures to certified companies, and possibly to EU 
companies, where security or other vital interests are involved;

SUOMEKSI: 7_TA(2014)023: 91.

katsoo, että tämän kriisin laukaisseita paljastuksia viestinnän laajamittaisesta valvonnasta 
voidaan hyödyntää EU:n mahdollisuutena ottaa aloite käsiinsä ja kehittää strategisena 
ensisijaisena toimenpiteenä vahvat ja itsenäiset keskeisten tietoteknisten resurssien 
valmiudet; painottaa, että luottamuksen palauttamiseksi tällaisten eurooppalaisten 
tietoteknisten valmiuksien on perustuttava mahdollisimman pitkälti avoimiin standardeihin 
ja ilmaisiin avoimen lähdekoodin ohjelmistoihin ja mahdollisuuksien mukaan avoimiin 
laitteistoihin, jolloin koko hankintaketjusta tulee avoin ja tarkistettavissa oleva prosessorin 
suunnittelusta sovellustasolle; painottaa, että kilpailukyvyn palauttamiseksi tietoteknisten 
palvelujen strategiselle sektorille tarvitaan digitaalinen New Deal -ohjelma, jossa yhdistyvät 
EU:n toimielinten, jäsenvaltioiden, tutkimuslaitosten, teollisuuden ja kansalaisyhteiskunnan 
laaja-alaiset pyrkimykset; kehottaa komissiota ja jäsenvaltioita tukemaan julkisten 
hankintojen avulla tällaisten valmiuksien kehittämistä EU:ssa tekemällä EU:n turvallisuutta 
ja yksityisyyttä koskevista säännöistä keskeisen vaatimuksen tietotekniikan hyödykkeitä ja 
palveluja koskevissa julkisissa hankinnoissa; kehottaa komissiota tämän vuoksi tarkistamaan
nykyisiä julkisia hankintoja koskevia käytäntöjä tietojenkäsittelyn osalta, jotta voidaan 
harkita tarjouskilpailumenettelyjen rajaamista vain sertifioituihin yrityksiin ja mahdollisesti 
EU:n yrityksiin, jos asiaan liittyy tärkeitä turvallisuusnäkökohtia;

ELI Euroopan parlamentin päätöslauselmassa korostetaan avoimia standardeja, avoimen 
lähdekoodin ohjelmia ja mahdollisuuksien mukaan vielä avoimia laitteistoja.

ELI Euroopan parlamentti kannattaa yleisesti ottaen avointa tietotekniikkaa.

TIETYSTI tiedämme, että avoimen tietotekniikan ajaminen Euroopan Unionin jäsenmaihin vaatii 
vielä aikaa ja oikeita hallinnollisia määräyksiä huolehtimaan avoimen tietotekniikan soveltamista 
mm. julkisiin hankintoihin.

Tämän jälkeen voimme kiinnittää huomiota seuraavaa: 2015/2635(RSP).

Vuoden 2015 tekstistä voi kopioida kappaleen 91 tekstin tähän:

P8_TA-PROV(2015)0388

ENGLANNIKSI: 47. Welcomes the steps taken so far to strengthen Parliament's IT security, 
as outlined in the action plan on EP ICT Security prepared by DG ITEC; asks for these 
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efforts to be continued and the recommendations made in the resolution fully and swiftly 
carried out; calls for fresh thinking and, if necessary, legislative change in the field of 
procurement to enhance the IT security of the EU institutions; calls for the systematic 
replacement of proprietary software by auditable and verifiable ppen-source software in all 
the EU institutions, for the introduction of a mandatory 'open-source' selection criterionin all
future ICT procurement procedures, and for efficient availability of encryption tools;

SUOMEKSI: P8_TA-PROV(2015)0388: 47.

pitää myönteisinä tähänastisia toimenpiteitä parlamentin tietoturvallisuuden parantamiseksi 
innovoinnin ja teknisen tuen pääosaston Euroopan parlamentin tieto- ja viestintäturvasta 
laatiman toimintasuunnitelman mukaisesti; pyytää, että näitä toimenpiteitä jatketaan ja että 
päätöslauselmassa annetut suositukset pannaan täytäntöön kokonaisuudessaan ja ripeästi; 
vaatii uudenlaista ajattelutapaa ja tarvittaessa julkisia hankintoja koskevan lainsäädännön 
muuttamista, jotta unionin toimielinten tietoturvallisuutta voidaan parantaa; vaatii, että 
omisteiset ohjelmistot korvataan järjestelmällisesti kaikissa unionin toimielimissä 
tarkastettavissa ja todennettavissa olevilla avoimen lähdekoodin ohjelmistoilla, että kaikissa 
tulevissa tieto- ja viestintätekniikan alan hankintamenettelyissä otetaan käyttöön pakollinen 
avointa lähdekoodia koskeva valintaperuste ja että suojausvälineitä on tehokkaasti saatavilla;

Tämän päälle olen kopioinut hyvksytyn tekstin (P8_TA-PROV(2015)0388) PDF-tiedostot tähän:

Suomeksi: P8_TA-PROV(2015)0388_FI.pdf 
Englanniksi: P8_TA-PROV(2015)0388_EN.pdf

Eli näiden tiedostojen kappaleessa 47 on mainintoja avoimesta tietotekniikasta.

Tähän liittyen Free Software Foundation Europe on joiltain osilta tyytyväinen hyväksyttyihin 
teksteihin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA arvio on, että avoimet tietotekniset ratkaisut ovat tulleet jäädäkseen yhdeksi vaihtoehdoksi 
erilaisten tietoteknisten viritysten markkinoilla.

Olen korostanut aikaisemmissa merkinnöissä, että (1) avoimet tietotekniset ratkaisut eivät ole 
ilmaisia ja (2) avoimet tietotekniset ratkaisut kustannukset tarkoittavat ERILAISIA kustannuksia.

ELI jatkossa on jokaisessa yhteydessä selvitettävä nämä ERILAISET kustannukset hyvin 
huolellisesti. OIKEITA kustannuksia ei pidä mitenkään peitellä.

Taitaa olla niin, että avoimet tietotekniset ratkaisut etenevät vähitellen erilaisissa yhteisöissä ja 
jotkut yhteisöt saavat enemmän mahdollisuuksia arvioida avoimia tietoteknisiä ratkaisuja aina 
uusien järjestelmien valinnan ja/tai kehittämisen yhteydessä.

ELI avoimet tietotekniset ratkaisut etenevät vähitellen - ei siis mitään yhtä vallankumousta kerralla.
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Tämän perusteella voi todeta, että esimerkiksi Euroopan parlamentti (Euroopan Unioni) voi vaatia 
erilaisten lainsäädäntöhankkeiden yhteydessä MYÖS avointen tietoteknisten ratkaisujen 
huomioimista.

ELI Euroopan Unionin tasolla ei ehkä tule avointen tietoteknisten ratkaisujen vallankumousta 
kerralla.

Hiljaa hivuttamalla asia etenee vähitellen.

1112.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Jotkut yhteisöt ovat halunneet siirtyä käyttämään erilaisia avoimia tietoteknisiä ratkaisuja. 

Yhtenä esimerkkinä voi olla avoimen käyttöjärjestelmän ja avoimien ohjelmien ajaminen johonkin 
yhteisöön. Esimerkkejä voivat olla esimerkiksi Münchenin ja Barcelonan kaupunkien kokeilut 
avoimien ratkaisujen käyttöönotossa. Münchenin kokeilu kohtasi erilaisia ongelmia, ja München 
palauttaa osittain hanketta edeltäneitä tietoteknisiä ratkaisuja. Barcelonan hanke taitaa olla 
alkuvaiheessa, joten tämän hankkeen onnistuminen on vielä näkemättä. Vastaavalla tavalla 
Suomessa on Oikeusministeriö siirtymässä OpenOfficen käytöstä takaisin Microsoft Officen 
käyttöön.

Oman arvion mukaan avoimia ratkaisuja jossain yhteisössä pitää viedä rauhallisesti läpi tietokone 
kerrallaan, jolloin ei tehdä siirtymää kerralla avoimiin ratkaisuihin. Keskeinen vaatimus on käyttää 
monessa käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia.

Väittämä: Avoimia ratkaisuja ei kannata tuoda kerralla kaikkiin tietokoneisiin 
yhtäaikaisesti.
Väittämä: Eri vaiheiden jälkeen kannattaa ottaa käyttöön ohjelmia, jotka toimivat 
mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä.

Oman arvion mukaan kaikki meistä eivät vieläkään osaa viedä vain luettavia tiedostoja PDF-
muotoon, jolloin monet meistä lähettävät luettavaksi erilaisten standardien mukaisia tiedostoja 
(esim. ODF, DOC ja DOCX). Kaikesta kehittämisestä ja standardoinnista eri ohjelmilla on 
vaikeuksia lukea ristiin erilaisia tiedostoja.

Väittämä: Moni meistä ei osaa vieläkään viedä tiedostoja PDF-muotoon.
Väittämä: Monesti PDF on kaikkein paras tiedostomuoto vain luettaville asiakirjoille.

Tähän kohtaa täytyy linkittää oman kotisivun alasivu, joka käsittelee erityisesti ODF:n pärjäämistä 
kivikovilla tietotekniikan tiedostomuotojen kivikovilla markkinoilla.

ODF vai OOXML? - kenties PDF?
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html

Oman arvion mukaan voittaja ODF:n vai OOXML:n välisessä väännössä on PDF.

Väittämä: PDF:n valta-asemaa on hyvin vaikea haastaa muilla ratkaisuilla.
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1113. Tietotekniikan eri vaihtoehdoista jotain

1113.1. Merkintä 913: Erilaista tietotekniikkaa / Moniajo (xxxxiii)

14. marraskuuta 2015 
913: Erilaista tietotekniikkaa / Moniajo (xxxxiii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_913

Jälleen kerran on palattava moniajon harhaan.

Linkkilista voi nostaa esille seuraavat aiheet:

* Skotlannin kysely digitaalisesta oppimisesta.
* Kuinka paljon tietotekniikkaa peruskouluihin?
* Huonojen hiilihydraattien vaikutus?
* Koululaisten kyynisyys johtuen eri aiheista.
* Unen pituuden vaikutukset terveyteen?
* Koululaisten OIKEAT tietokoneen käyttötaidot?
* Koululaiset uupuvat koulussa?
* Unen katkonaisuuden vaikutus?
* Älypuhelimin OIKEAT vaikutukset?
* Kauppojen aukioloajat vapautuvat?
* Kohti 24/7 -yhteiskuntaa?
* Yksi pyhäpäivä viikossa?
* Viikonloppuna vielä enemmän aikaa tietokoneen kanssa.
* Viikonloppuna vähemmän yhteistä aikaa muiden ihmisten kanssa?

Tarvitsemme jatkossa enemmän tietoa erilaisten tietoteknisten viritysten OIKEISTA vaikutuksista.

Yksi osa tätä kaikkea voi olla tuo 24/7 -yhteiskunta. Eli monet paikat voivat olla auki kaiken aikaa 
tai hyvin myöhään.

Kuten linkkilistasta näkyy, niin terveyteen liittyen on erilaisia vanhoja ja uusia ongelmia.

Sinänsä voisi kysyä, että mikä olisi koulun tietotekniikan opetuksen painotukset.

Enemmän älypuhelimien käyttöä myös koulussa? 
Jotain muuta tietotekniikka peruskouluihin kuin älypuhelimien käyttöä?

Itse kallistuisin sille kannalle, että peruskoulujen opetuksessa on ehkä oltava jotain muuta kuin lisää
älypuhelimien käyttöä.
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Tietysti on niin, että peruskoulujen opetus muusta (muuta kuin älypuhelimet) tietotekniikasta voi 
vaikuttaa peruskoulujen oppilaista hyvin tylsältä toiminnalta.

Esimerkiksi tekstinkäsittelyohjelmien käytön opettelua voi pitää melko hyvin tylsänä toimintana.

Sinällään tuo Skotlannin kysely on aivan asiallinen - millaista tietotekniikan koulutusta olisi 
kouluissa järjestettävä?

ELI nyt pitäisi tehdä kartoitus erilaisista tietotekniikan osa-alueista: siis muutkin kuin 
älypuhelimeen ja sosiaaliseen mediaan liittyvät aiheet.

Kartoituksen jälkeen voisi tehdä ratkaisuja koulujen järjestämästä tietotekniikan koulutuksesta.

ELI: pitääkö koulussa opettaa ERILAISTA tietotekniikkaa kuin pelkkä älypuhelin ja sosiaalinen 
media?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Oliko tässä jotain uutta?

Lyhyesti voi todeta älypuhelimien ja sosiaalisen median yhteenliittymien olevan monelle henkilölle 
merkittävä osa päivittäistä toimintaa.

Itse en ole vielä törmännyt selvitykseen erilaisista tietotekniikan osa-alueista sovellettuna eri 
koulutusasteille. EHKÄ tällainen on jo tehty.

Oma ehdotus on selvä: eri koulutusasteilla on aina välillä opetettava tietotekniikkaa, joka on siis 
erilaista kuin pelkkä älypuhelimien ja sosiaalisen median yhteenliittymä.

Tietysti tarvitsemme vielä lisää uuden ja vanhan tietotekniikan vaikutuksesta oppilaiden terveyteen.

Selvityksen jälkeen voisi pohtia uusia ratkaisuja erilaisiin ongelmiin.

1113.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Kerraten voi todeta älypuhelimien ja sosiaalisen median yhteenliittymän aiheuttavan uusia 
pohdittavia aiheita erilaisissa yhteisöissä. Pitääkö ottaa käyttöön enemmän vai vähemmän erilaista 
tietotekniikkaa?

Kysymys: Millaista tietotekniikkaa pitäisi ottaa käyttöön eri oppilaitoksissa?
Kysymys: Pitääkö oppilaitoksissa olla enemmän vai vähemmän erilaista 
tietotekniikkaa?

Jatkossa pitäisi selvittää älypuhelimien ja sosiaalisen median yhteenliittymän oikeita vaikutuksia 
erilaisissa asiayhteyksissä.

Kysymys: Mitä oikeita vaikutuksia laajasti käytetyillä tietoteknisillä ratkaisuilla on 
pidemmällä aikavälillä?
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1114. Kansalaisten rauhoittaminen vai kiihottaminen?

1114.1. Merkintä 914: Terrorismi? / EU / YK / Rauhoittukaa? / 1

15. marraskuuta 2015 
914: Terrorismi? / EU / YK / Rauhoittukaa? / 1

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_914

Varmaankin Pariisin terrorismi-iskuista voisi koota muhkean linkkilistan. Linkkejä on hyvin paljon 
ja hyvin erilaisia uutisia aiheesta.

Tässä kohtaa kiinnitän kuitenkin huomion seuraavaan.

(2015/2104(INI)) REPORT on the role of the EU within the UN - how to better achieve EU foreign 
policy goals 

Committee on Foreign Affairs 
Rapporteur: Paavo Väyrynen 
Asiaankuuluvat PDF-tiedostot:

A8-0308/2015: Suomeksi
A8-0308/2015: Englanniksi

Tekemällä haku sanalla "terro" löytyy joitain tekstikohtia kyseisestä mietinnöstä.

Kyseinen mietintö on kyllä perusteellisesti valmisteltu - esimerkiksi kuusi valiokuntaa on ottanut 
asiaan kantaa.

ELI mikä olisi Euroopan Unionin ja Yhdistyneiden Kansakuntien yhteistoiminta terrorismin 
vuoksi?

Linkkilistassa on linkit OSLOn räjäytyksiin vuonna 2011 - kuusi merkintää.

Rauhoittukaa? Tätä ajattelin ääneen vuonna 2011.

Selvää on, että vuoden 2015 räjäytykset aiheuttaa kaikenlaista toimintaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Merkinnässä 465 tein seuraavan päättelyketjun:
Kriisi ==> ratkaisuehdotus ==> väestön ajaminen ratkaisuehdotuksen taakse ==> aivan 
hölmöjä päätöksiä.
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Varmaankin jotkut tahot vaativat enemmän viranomaisten toimintaa ja erilaisia tapoja seurata 
mahdollisia terroristeja.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä, että ketkä kaikki esittävät erilaisia ratkaisuehdotuksia.

Varmaankin monessa paikassa pidetään nyt erilaisia hätäkokouksia.

Katsotaan nyt muutama päivä, että millaisia ratkaisuehdotuksia eri tahot oikein esittävät.

1114.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Muistan yhdestä dokumentista (Adam Curtis muistaakseni asialla) keskustelun likaisesta pommista 
(Dirty bomb). Käytännössä likaisessa pommissa on tavallisen pommin lisäksi radioaktiivista ainetta,
mutta käytännössä likaisen pommin vaikutus on vastaavaa tavallisen pommin suhteen. 
Radioaktiivisen aineen leviäminen likaisen pommin jälkeen ei aiheuta oikeita ongelmia, koska se ei 
ole verrattavissa atomipommiin.

Väittämä: Likaisesta pommista (Dirty bomb) on tehty liian suuri numero.
Väittämä: Likaisen pommin (Dirty bomb) suurin vaikutus on psykologiset 
seurannaiset.

Eli tietystikin kansalaisia pitäisi rauhoitella erilaisissa tilanteissa, mutta osa mielipidevaikuttajista ei
tee tällaista rauhoittelua.

Väittämä: Monessa yhteydessä pitäisi pikemminkin rauhoitella kansalaisia, mutta 
nykyaikaisessa mediaympäristössä tällainen rauhoittelu on joskus hyvin vaikeaa.

Erityisesti olen todennut television olevan hyvin merkittävä tunteiden välittäjä, jolloin 
asiapohjainen rauhoittelu voi olla hyvin vaikea tehtävä.

Väittämä: Jonkin järkyttävän tapahtuman jälkeen tiedottaminen voi olla enemmän 
tunnevälitystä kuin asiavälitystä (erityisesti televisio).

Sitten on tietysti tuo terrorismin vastainen toiminta (jopa terrorismin vastainen sota), jonka laajuutta
voidaan perustella erilaisilla syillä. Oman arvion mukaan terrorismi on tietysti tutkinnan arvoinen 
asia, mutta sekin aiheena pitäisi asettaa oikeaan asiayhteyteen.

Väittämä: Terrorismi pitäisi asettaa oikein erilaisiin asiayhteyksiin.

Tietysti Suomessakin voi olla jatkossa terroristi-iskuja, mutta nekin pitäisi asettaa oikein oikeaan 
asiayhteyteen.

1114.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Tietysti erilaiset terrori-iskut ovat aina mahdollisia, mutta näin Suomesta päin katsottuna niitä on 
ollut aika harvoin, ja suurin osa terrorismista tapahtuu maissa, joissa on muutenkin vaikea tilanne. 
Eli terrorismi pitäisi asettaa oikeisiin mittasuhteisiin eri maissa.

20675
20676
20677
20678
20679
20680
20681
20682
20683

20684

20685
20686
20687
20688
20689
20690
20691
20692
20693
20694
20695
20696
20697
20698
20699
20700
20701
20702
20703
20704
20705
20706
20707
20708
20709
20710
20711
20712
20713
20714
20715
20716

20717

20718
20719
20720
20721



465 / 728

1115. Tosiasioiden levittämistä eri tavoin?

1115.1. Merkintä 915: Terrorismi? / Väite / mm. Ron & Rand 
Paul / LXXIV

26. marraskuuta 2015 
915: Terrorismi? / Väite / mm. Ron & Rand Paul / LXXIV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_915

Ohessa on taas linkkilistaa eri aiheista.

Ranskan tilanteen osalta voisi mainita Wikipedia-artikkelin.

November 2015 Paris attacks 
https://en.wikipedia.org/wiki/November_2015_Paris_attacks

Linkkilista artikkelissa voisi olla yksi tapa lähestyä aihetta.

Seuraava kokonaisuus on erilaisten tosiasioiden (faktat) tarkastuspalvelut, jotka ovat käyneet 
kuumana demokraattien ehdokas-ehdokkaiden (Yhdysvallat / presidentinvaalit 2016) 
viimeisemmän vaaliväittelyn vuoksi.

Tähän voisi ottaa Politifact-arviot eri ehdokkaista.

Ensin demokraatit:

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Hillary Clinton 39 30 27 22 15 2

Martin O'Malley 0 3 9 2 1 0

Bernie Sanders 7 15 7 5 6 0

Kuten näkyy, niin monet väittämät ovat erilaisia: totta, enimmäkseen totta, puolitotuus, 
enimmäkseen väärin, väärin. Viimeisin arvio on niin väärin, että mittari ei enää riitä (Pants on Fire)

Republikaanien ehdokas-ehdokkaita on viisitoista. Otan tässä kohtaa vain kolmen ehdokas-
ehdokkaan arviot: Ben Carson, Rand Paul ja Donald Trump.

Ben Carson ja Donald Trump ovat ainakin kirjoitushetkellä saaneet hyviä tuloksia 
mielipidekyselyissä.
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True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Ben Carson 0 1 3 5 10 3

Rand Paul 1 11 10 5 8 2

Donald Trump 0 5 12 9 29 12

Eli myös republikaanien puolella liikkuu monenlaisia väittämiä, joiden totuusarvo pitää arvioida 
tarkasti.

Ron Paul Liberty Report - tuo on Ron Paulin itse kehittämä keskusteluohjelma, jossa on monesti 
jokin vieras haastateltavana. Aiheita ovat mm. seuraavat: uudet sodat, amerikkalainen 
erityislaatuisuus, Syyrian sota, Iranin ydinsopu, uhittelu muiden maiden kanssa, vapauden (liberty) 
tilanne eri yhteyksissä, asevoimien käyttämät rahamäärät, Euroopan pakolaiskriisi, Syyrian sodan 
ongelmat.

Welfare-Warfare state? Eli Yhdysvallat käyttää paljon ja/tai liikaa rahaa sekä hyvinvointipalveluihin
että puolustusvoimiin?

Hyvä kysymys.

Tässä kohtaa voi viitata seuraavaan dokumenttiin:

Manifest Destiny
http://aptww.org/program/manifest+destiny

Tuo dokumentti tuli YLE:n kautta, ja video on näkyvissä YLE:N Areena-palvelussa vain 
kuukauden.

Tähän voi linkittää seuraavat kannanotot - La Quadrature du Net.

A Police State to Avoid Any Critical Evaluation? 
http://www.laquadrature.net/en/police-state-in-france

For a Parliamentary Investigation Committee on the Recent Attacks and Surveillance Laws 
http://www.laquadrature.net/en/parliamentary-investigation-committee-recent-attacks

Lyhyesti: Ollaanko Ranskassa hyväksytty poliisivaltion ajatus terrorismin vuoksi?

Tämän päälle voi linkittä Yhdistyneiden kansakuntien turvallisuusneuvoston päätöslauselman: 

United Nations / Security Council / S /RES/2249 (2015) → PDF-tiedosto tässä linkissä.

Sitten voi todeta, että Euroopan Unionin turvatakuun tulkintaan liittyen voi todeta, että aikaisemmin
ei ole ollut käytännön päätöksentekotilannetta turvatakuun toteuttamiseen käytännössä.

Tähän kohtaa voi linkittä Ulkopoliittisen instituutin (FIIA Comment 23/2015) havainnot: 
→ PDF-tiedosto tässä linkissä.
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OMA arvio on, että varmaankin nykyisten lakien rajojen tulkintaa tehdään nyt kovalla kiireellä eri 
puolilla maailmaa.

Selvää on erilaisten tahojen ehdottamat politiikan toimintalinjat perustuen nykyisten lakien rajoihin 
liittyen.

Sitten jotkut ehdottavat uutta lainsäädäntöä, jonka järkevyydestä voi olla hyvin erilaisia mielipiteitä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

MItä uutta?

Varmaankin tässä tapauksessa uutta on erilaisten politiikan sidosryhmien esittämät lainsäädännön 
ehdotukset.

Kysymys on tietysti erilaisten valvontakeinojen kehittämistä ja laajentamista.

KYSYMYS: halutaanko myös Suomessa kehittää politiikkaa enemmän poliisivaltion suuntaan?

OSA politiikan sidosryhmistä voi esittää uusia ja erilaisia valvontakeinoja perustuen "Terrorismin 
vastaiseen sotaan".

Mielenkiintoista on edelleen Ron Paulin ja Rand Paulin kannanotot Pariisin iskujen jälkeen. 
Millaisia politiikan toimintalinjoja he kannattavat?

1115.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

”Manifest Destiny”. Eli Yhdysvalloilla olisi oma erityinen tehtävä tässä maailmassa. ”Exceptional”.
Eli Yhdysvallat on omalla tavallaan erityislaatuinen kansakunta tässä maailmassa. Kummankin 
aiheen suhteen olen todennut, että heidän pitää mennä itse omalla tahdillaan sisäinen keskustelu 
näistä aiheista. Näin ulkopuolelta omat arviot voivat mennä täysin väärin.

Kysymys: Miten yhdysvaltalaiset kokevat oman erityislaatuisuutensa ja oman erityisen
tehtävänsä tässä maailmassa?

Oman arvion mukaan moni heistä uskoo aivan vilpittömästi näihin kahteen aiheeseen (Manifest 
Destiny, Exceptional). Toisaalta eri henkilöt Yhdysvalloissa väittelevät laajasti näiden kahden 
aiheen ilmenemismuodoista. Eli tarkasti ottaen kannattaa kysyä eri henkilöiden näkemyksiä näiden 
kahden aiheen ilmenemismuodoista ilman omaa ennakkotuomiota.

Kysymys: Miten ja mitä yhdysvaltalaiset väittävät oman erityislaatuisuutensa ja oman 
erityisen tehtävänsä ilmenemisen muodoista?

Tämän päälle voi tietysti tehdä tosiasioiden tarkastuksia, jolloin voi ehkä keskustella näistä aiheista 
perustuen todennettuihin tosiasioihin. Esimerkiksi terrorismin vastaisen sodan suhteen on 
mahdollista tehdä erilaisia tosiasioiden tarkastuksia.
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1116. Asiaa tunnevälityksestä ja asiavälityksestä

1116.1. Merkintä 916: Terrorismi? / EU / YK / Rauhoittukaa? / 2

2. joulukuuta 2015 
916: Terrorismi? / EU / YK / Rauhoittukaa? / 2

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_916

Tässä kohtaa voi todeta linkkilistasta seuraavaa:

* Vielä kerran Paavo Väyrysen laatima mietintö mainiten.
* Euroopan parlamentti on käsitellyt terrorismia ennen 13.11.2015.
* eri toimijat vaativat Euroopan Unionin yhtenäisyyttä.
* Ranskassa julistettu poikkeustila.
* Suomessa Suojelupoliisin oikeudet valvontaan ja seurantaan.
* Terrorismilakien kiristäminen?
* Suomen media yksipuolinen Pariisin iskujen uutisoinnissa?
* Uusien maiden sekaantuminen Syyrian sotaan?
* Terrorismi tappaa vähemmän kuin liikenneonnettomuudet.
* Mitkä Ruotsissa poliisin oikeudet valvontaan ja seurantaan?
* Suomeen nopeassa tahdissa laadittavat terrorismilait?
* Suomi sekaantuu Malin tilanteeseen?
* NATO jatkaa Afganistan-operaatiota.
* Haluaako IRAK lisää ulkomaisia maajoukkoja alueelleen?

Tähän liittyen voi linkittää sisäministeriön julkaisun 20/2015: 
Väkivaltaisen ekstremismin tilannekatsaus 2/2015 (SISÄMINISTERIÖN JULKAISU 
20/2015). → PDF-tiedosto tässä linkissä.

Onko media Suomessa ollut yksipuolinen Pariisin iskujen suhteen?

Selvää on, että erityisesti televisio on monesti tunnevälitystä - tuleeko tietopuoli sitten ajan kanssa?

Tämä on todettu aikaisemminkin: jonkin järkyttävän tapahtuman vuoksi erilaiset toimijat esittävät 
omia arvostuksiaan vastaavia kannanottoja.

Esimerkiksi voi ottaa joidenkin toimijoiden esitykset aseita koskevaan lainsäädäntöön.

Selväähän on, että kaikkia aseita voidaan [käyttää] rehelliseen ampumaharrastukseen.

Vastaavasti kaikkia aseita voidaan käyttää väkivaltaisissa teoissa.

ELI: auttaisiko tiettyjen aseiden kieltäminen oikeasti estämään terrorismia?
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

YKSI osa mediaympäristöä on ollut erilaisten toimijoiden vaatimukset eurooppalaisesta 
yhteistyöstä.

ELI tarkoituksellisesti Eurooppaa enemmän (mm. Euroopan Unioni) perustuen terrorismin 
torjuntaan?

Jaa-A.

Myymmekö vapautemme Suomessa turvallisuuden vuoksi? Tätä kysymystä voisi tarkastella 
huolellisesti.

Euroopan Unionin tasolta voi viitata hyväksyttyihin teksteihin koskien mm. terrorismia.

Jaa-A.

Myymmekö vapautemme Euroopan Unionissa turvallisuuden vuoksi? Tätä kysymystä voisi 
tarkastella huolellisesti.

Selvää on, että eri toimijat painottavat näiden terrorismi-iskujen vuoksi omia asialistojaan eri 
tavoin.

Kaiken kiihkonkin keskellä pitäisi pystyä ajattelemaan rauhallisemmin.

Rauhoittukaa? Keskittykää? Miettikää? Ajatelkaa? Pohtikaa? Selvittäkää?

OSA toimijoista käyttää tietoisesti näitä kiihkeitä tilanteita hyväkseen ja ihmiset eivät tietystikään 
rauhoitu, keskity, mieti, ajattele, pohdi tai selvitä yhtään mitään.

Vaarana Suomessakin on suhteettoman laajan lakipaketin läpivienti, jolloin voidaan kysyä 
perustellusti erilaisten perusoikeuksien toteutumista hyvinkin kriittisesti.

1116.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Kerraten voi todeta erityisesti television olevan monesti tunnevälitystä joidenkin järkyttävien 
tapahtumien tiedottamisessa. Sitten sanomalehdet voivat tehdä laajempia ja osin asiapitoisempia 
katsauksia johonkin suuria tunteita herättäneisiin tapahtumaan.

Väittämä: Kansalaisten rauhoittelu järkyttävien tapahtumien vuoksi voi olla vaikeaa.
Väittämä: Järkyttävien tapahtumien yhteydessä voi olla laajaa tunnevälitystä.
Väittämä: Mielipidevaikuttajat esittävät järkyttävien tapahtumien yhteydessä omia 
politiikan suosituksia, joiden järkevyyttä pitäisi tarkastella huolellisesti asiapohjalta.
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1117. Väärien väittämien vääntämisestä ja tosiasioiden 
tarkastus

1117.1. Merkintä 917: Stubb / Kohu / Tosiasian tarkastus? / 
Totuus?

6. joulukuuta 2015 
917: Stubb / Kohu / Tosiasian tarkastus? / Totuus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_917

Oheisessa linkkilistassa on koottuna nykyisen hallituksen (Sipilä) valtionvarainministerin Alex 
(Alexander) Stubbin yhdestä väittämästä nousseeseen kohuun.

Ensimmäisenä linkkilistassa on Alex Stubbin puolustuspuheenvuorot - kaksi kappaletta.

ELI: Alex Alex Stubb sanoi 26.11.2015 eduskunnan kyselytunnilla oman lausuntonsa, jonka 
totuusarviota on nyt pengottu muutama päivä.

Sitten on melkoinen joukko uutisia. ELI osa porukasta vaatii jotain toimenpidettä virheellisen 
lausunnon vuoksi.

Muutama puolustuspuheenvuoro on tietysti esitetty. Onko Stubb Valtiovarainministeriön huonon 
tiedotuksen uhri?

Linkkilistassa on juttua välikysymyksen tekemistä Stubbin lausunnon vuoksi.

SDP on ilmeisesti pienen harkinnan jälkeen jäämässä pois välikysymyksen allekirjoittajista. EHKÄ 
RKP ja KD eivät ryhdy välikysymyksen allekirjoittajista.

Löysin Eduskunnan www-sivulta välikysymyksen 4 / 2015 - listassa ei ollut RKP:n, KD:n tai 
SDP:n allekirjoittajia. → Välikysymyksen PDF-tiedosto tässä linkissä.

Välikysymyksessä kerrataan Alex Stubbin aikaisemminkin antamia virheellisiä lausuntoja.

Jaa-A.

Tunnetusti olen seurannut PolitiFact-sivustoa, joka on tosiasioiden tarkastukseen keskittyvä palvelu.

Esimerkinomaisesti otan esille Donald Trumpin lausuntojen totuusarvon: PolitiFact-sivustoa 
tilastoista näkyy hänen 72 lausunnon arviot. Yksikään hänen lausuntonsa ei ole täysin totta. Lisäksi 
hän on antanut 16 lausuntoa, jotka ovat niin täysin väärässä (Pants on Fire), että pelkkä Väärin-
merkintä ei riitä kuvaamaan lausunnon vääryyttä.
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Sitten on muutama linkki Faktabaari-palveluun, joka on suomalainen viritys.

Keräsi linkkilistaan muutaman VÄÄRIN-tuomion: käsittääkseni neljän puolueen edustus on noissa 
VÄÄRIN-tuomioissa.

MIKSI noista Faktabaari-palvelun antamista tuomioista ei ole noussut laajaa kohua?

Jaa-A.

Lisäksi on pari linkkiä koskien vaalirahaa: vaalirahaa jää edelleenkin pimentoon.

Aikaisemmin olen esittänyt jotain rekisteröintijärjestelmää eri toimijoiden välittämille uutisille ja 
"uutisille".

JOS olisi rekisteröintijärjestelmä eri toimijoiden välittämille uutisille, niin tosiasioiden tarkastusta 
voisi kohdistaa tarkasti tiettyyn uutiseen.

Aikaisemmin olen esittänyt, että olisi jokin lista vaaleihin liittyvän rahankeräyksien tileistä. JOS 
olisi vain tietty joukko erikseen hyväksyttyjä tilejä, niin lahjoitusvarat voisivat mennä tarkemman 
seurannan kautta.

Tilejä voisivat olla ehdokkaiden virallisesti vahvistetut tilit ja puolueiden yleisten lahjoitusten tilit.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Uutta?

Tietysti on hyvä, että mahdolliset väärät lausunnot korjataan mahdollisimman pian.

Toisaalta on hyvä seurata jatkossa myös oppositiopuolueiden lausuntojen todenperäisyyttä.

Joku Faktabaari-palvelu on tietysti hyvä alku tosiasioiden tarkistukselle.

Faktabaari-palvelun rahoitus on minulle tässä vaiheessa epäselvää.

TIETYSTI myös valtamedian pitäisi antaa eri lausuntojen todenperäisyydestä totuusarvioita.

Kysymys: miten Suomessa pitäisi tosiasioiden tarkastukset järjestää huomioiden kaupallinen 
kannattavuus?

Tuohon kysymykseen minulla ei ole vastausta.

1117.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018
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Suomessa on  55 FaktaBaari-palvelu, joka on eri vaiheissa käynyt läpi erilaisten väittämien 
totuusarvoja; heidän luokitus on seuraava: väärin, 50/50 ja totta.

Sinänsä on mielenkiintoista, että FaktaBaari-palvelussa esitetyistä tosiasioiden tarkastuksista ei ole 
noussut kova meteli varsinkin väärän väittämän yhteydessä.

Kysymys: Mikä taho turvaisi parhaiten suomalaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut (vrt.
FaktaBaari)?

FaktaBaarin www-sivuilta käsitin, että he ovat saaneet erilaista rahoitusta eri vaiheissa ja mukana 
on ollut tiedotusta opiskelevia henkilöitä eri vaiheissa. 

Oman arvion mukaan eri tiedotusvälineiden toimittajat oppivat omalla tahdillaan huomioimaan 
tosiasioiden tarkastuspalveluiden esittämät lausunnot eri väittämien totuusarvosta. Osa toimittajista 
voi olla oikeasti kiinnostunut tosiasioiden tarkastuspalveluiden toiminnasta.

Kysymys: Miten eri tiedotusvälineiden toimittajat suhtautuvat tosiasioiden 
tarkastuspalveluihin?
Kysymys: Tuleeko tosiasioiden tarkastuksesta vähitellen osa tiedotusvälineiden 
toimintaa?

JULKAISU

IDEA

UUSI IDEA

UUTINEN
(vastaava)

SEURANTA

KORJAUS

Toimittaja

Lähteet

??????

Väärä 
informaatio

Kerraten edellisestä voidaan esittää edellinen kuva. Erityisenä ongelmana voi pitää lähteitä, jotka 
välittävät väärää informaatiota, jolloin väärän informaation korjaus on iso ongelma. Toinen iso 
ongelma on tehtävät korjaukset erilaisiin aiheisiin liittyen. Kummatkin aiheet aiheuttavat isoja 
ongelmia eri vaiheissa.

Väittämä: Väärin esitetty informaatio on iso ongelma tiedotusvälineille.

55 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
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1118. Poikkeusolosuhteet, kansallistaminen ja 
yksityistäminen

1118.1. Merkintä 918: Kansallistaminen <-> Yksityistäminen / 
Tasapaino?

6. joulukuuta 2015
918: Kansallistaminen <-> Yksityistäminen / Tasapaino?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_918

Tässä kohtaa voi esittää yhteenvedon oheisesta linkkilistasta:

* Korkeamman asteen koulutuksen uudistaminen Euroopan Unionissa?
* Opintotuen uudistusta.
* Toimintavapaudet kuntien toiminnalle.
* Kunnista ehdotuksia normien purkamiselle
* TPP ja sen vastustaminen?
* Hallintarekisterin vaiheet Suomessa.
* Perussuomalaiset rp:n kannatus?
* [Suomen Sosialidemokraattinen Puolue rp:n] kannatus?
* Sebastian Tynkkysen lausunnot?
* SOTE-uudistuksen läpivienti Etelä-Pohjanmaalla?
* SOTE-uudistusta vastaavaa Ruotsissa.
* Alzheimer ja sen ennustaminen?
* Lakimiehistä tehty valituksia.
* Monikansallisten yritysten veronkiertoa?
* Pakettien kuljetuksen järjestäminen Suomessa?
* Kauppojen aukioloajat täysin vapaaksi Suomessa?
* Ihmiset eivät peru lääkärinaikojaan asianmukaisesti.
* Lääkärien aikaa kuluu paljon muuhun kuin vastaanottoon.
* Puoluetukea Eduskunnan ulkopuolisille puolueille?
* Julkisuuslakia ei noudateta!
* Perustulon kokeilun suunnittelu alkuun?
* Kuluttajariitojen vaihtoehtoiset ratkaisutavat.
* Potilasturvayhdistyksen lausunnot.
* Haja-asutusalueiden jätevesiasiat edelleen kiistanalaisia.
* Evira tarkistaa punaisen lihan teurastamot.
* Onko ammattikoulut ja lukiot yksityistettävä?
* Koululuokan koon vaikutus oppimistuloksiin?
* Liikkumattomuus sairauksien taustalla.
* VR:n monopoliasema?
* OECD vertailee jäsenmaiden koulutusta.
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* Miten kehittää joukkoliikennettä Suomessa?
* Ympäristökorvausten laajuus?
* PT:n talousennusteet.
* IRENA - The International Renewable Energy Agency.
* Suomesta IRENA:n uusi varapääjohtaja.
* Tiedonjulkistamisen palkintoja jaettu.
* SOTE-uudistuksen tilastojen ajaminen asianmukaisesti.
* Älykkäät kaupungit?
* Aluehallintovirastojen lausunnot normien purkamisesta.
* Television katselun pitkäaikaiset vaikutukset?
* Puhelinmyynnin asema Suomessa?
* Musta Pörssi -ketju lakkautetaan.
* Ruokohelpi entisille turvesoille?

Ehkä tässä voi erottaa yksityistämisen ja kansallistamisen oikean tasapainottamisen ongelman 
yhdentäväksi tekijäksi linkkilistassa.

Toisaalta linkkilistasta voi todeta yksityiselle toiminnalle asetettuja vaatimuksia - esim. 
jätevesiasiat.

Mielenkiintoinen oli uutinen, että IRENA:n (The International Renewable Energy Agency) uusi 
varapääjohtaja on Suomesta.

Vähän vastaavasti voi todeta, että OECD:n apulaispääsihteerinä on nykyään suomalainen - eli Mari 
Kivimieni.

OECD ja IRENA eivät ehkä ole suomalaisten tiedo(S)tusvälineiden kokoaikaisessa seurannassa.

Suomen hallitus on luonnollisesti suomalaisten tiedo(S)tusvälineiden kokoaikaisessa seurannassa.

Itse olen todennut, että on tärkeä erotella hyvin tarkasti aiheet, joista tiedo(S)tusvälineet EIVÄT 
kerro.

Tiedo(S)tusvälineet elävät omaa elämäänsä, jonka vaikutuksena meillä on tiedotusvälineiden 
seuraamat asiaprosessit ja mielikuvaprosessit.

Kuten todettu monet kerran aikaisemmin, niin asiaprosessin hoitajista aina välillä joku heistä joutuu
mielikuvaprosessien selvittämisen kohteeksi.

Sinänsä on tietysti mielenkiintoista suomalaisten puolueiden kannatuksen kehittyminen ajassa ja 
tilassa.

OMA huomio on, että nykyinen hallitus (Sipilä) ei ole vielä päässyt vauhtiin, koska hallitus on ollut 
toiminnassa vasta muutaman kuukauden.

Hallitusohjelma on julkaistu 29.5.2015 (Ratkaisujen Suomi - Pääministeri Juha Sipilän hallituksen 
strateginen ohjelma, [Valtioneuvoston kanslia], Hallituksen julkaisusarja: 10/2015).

Osa hankkeista on vasta menossa lausuntokierrokselle, joten arvioita ja tuloksia joistain valituista 
politiikan toimintalinjoista ei vielä ole edes olemassa.
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Ensi vuoden budjetti on nykyisen hallituksen (Sipilä) ensimmäisiä todellisia toimenpiteitä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä UUTTA olisi esitettävissä?

Yksi kohta linkkilistassa koskee joukkoliikennettä - rautateitä erityisesti.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin seuraavan:

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luku SL 58 käsittelee yksityistämistä vai kansallistamista. Lisäksi luvussa on vielä erityistä 
pohdintaa junaliikenteestä.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin myös seuraavan: 

Rannila, J. S. (2015). Appendix 3: Personal opinions (2007-2015) about different issues (in 
electronic format) in English. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luku EA 62 käsittelee rautatietoimintaa Yhdistyneen kuningaskunnan suunnalla.

Kummassakin tapauksessa voi todeta, että rautatietoiminnan tasapaino yksityistämisen ja 
kansallistamisen välillä on välillä vaikeampaa toteuttaa.

Kummassakin kirjoituksessa teen vertailua vapaan kilpailun ja poikkeusoloihin varautumisen 
välillä.

LYHYESTI: Osa meistä kannattaa mahdollisimman monen toiminnan yksityistämistä. 
LYHYESTI: Erilaiset kilpailutuksen mallit perustuvat kuvitelmaan vakaasta toimintaympäristöstä. 
LYHYESTI: Poikkeusoloihin varautumista ei yleensä huomioida yksityistämisen kannanotoissa. 
LYHYESTI: Poikkeusoloihin varaudutaan vasta erilaisten järkyttävien vahinkojen jälkeen. 
LYHYESTI: Poikkeusoloihin varautuminen ja yksityistäminen arvioidaan monesti täysin väärin.

Tietystikin erilaisia toimintoja voidaan yksityistää, mutta meistä hyvin harva kuitenkaan arvioi 
oikeasti erilaisia poikkeusolosuhteiden mahdollisuutta ja laajuutta.

Poikkeusoloihin varautuminen on oikeasti hyvin harvoin julkisessa keskustelussa. Tosiaan vasta 
joku järkyttävä vahinko herättää keskustelua poikkeusoloihin varautumisesta.

OMA tuomio on selvä: kaikki yksityistäminen pitää katsoa huolellisesti huomioiden kaikki tunnetut 
järkyttävien virhetilanteiden mahdollisuudet.

Ongelmaksi jää tietysti tuntemattomat virhetilanteet - nämä tulevat tosiaan esiin erilaisissa 
virhetilanteissa.
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1118.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Tähän kohtaan voi kerraten todeta hyvin monen poliittisen aatteen perustuvan hyvän sään 
olosuhteisiin. Poikkeusolosuhdepuolue rp ei ole Suomessa vaikuttava puolue, jolloin erilaisten 
poikkeusolosuhteisiin varautuminen etenee hyvin riitaisissa vaiheissa.

Väittämä: Poliittiset aatteet perustuvat hyvän sään ajatteluun.
Väittämä: Poikkeusolosuhteisiin varautuminen ei ole erilaisten poliittisten aatteiden 
keskeisin sisältö.
Väittämä: Poikkeusolosuhteisiin varautuminen etenee hyvin riitaisissa vaiheissa.

Huoltovarmuuskeskus 56 on tietysti yksi merkittävä yhteisö, joka pyrkii kehittämään Suomen 
varautumista poikkeusolosuhteisiin. Oman arvion mukaan Huoltovarmuuskeskus ei ole jokaisena 
päivänä poliittisten mielipidevaikuttajien esittämissä politiikan vaihtoehdoissa.

JOS poikkeusolosuhteisiin varautuminen olisi ensimmäinen ajatus politiikan vaihtoehdoissa, niin 
tehtävän politiikan päätökset olisivat lähtökohtaisesti erilaisia verrattuna hyvää sään aikana 
tehtäviin päätöksiin.

Tämän jälkeen pitäisi tarkastella erilaisia poikkeusolosuhteita julkisessa ja yksityisessä toiminnassa.
Kummassakin tapauksessa erilaiset poikkeusolosuhteet aiheuttavat tietysti järkyttäviä ongelmia, jos 
jokin poikkeusolosuhde tulee oikeasti vallitsevaksi tilanteeksi.

Väittämä: Kaikki yksityistäminen ja kansallistaminen pitäisi tarkastella järkyttävien 
poikkeusolosuhteiden näkökulmasta.
Väittämä: Tietystikään yksityistämistä ja kansallistamista ei oikeasti tarkastella 
järkyttävien poikkeusolosuhteiden näkökulmasta.
Väittämä: Erilaiset järkyttävät poikkeusolosuhteet tulevat lähes aina yllätyksenä 
erilaisille poliittisille mielipidevaikuttajille, koska heidän ajattelunsa perustuu yleensä 
hyvän sään ajatuksiin.

Yksi mielenkiintoinen aihepiiri Huoltovarmuuskeskuksen toimintaa on mediapooli, jonka kuvaus 
kirjoitushetkellä oli seuraava:

”Keskeisiä media-alan toimijoita edustavan Mediapoolin tärkein tehtävä on katsoa yhdessä 
Huoltovarmuuskeskuksen kanssa, mitä tehtäviä kenellekin kuuluu häiriö- ja kriisitilanteissa, 
miten toimitaan eri tilanteissa ja mitkä valmiudet kullakin on toimia. Vaikka Yleisradiolla on
lakisääteinen velvoite lähettää viranomaistiedotteita, oikean tiedon perillemeno varmistetaan
moniäänisellä medialla.”

Eli yksi iso ongelma poikkeusolosuhteissa on oikean viestin levittäminen eri tiedotusvälineissä. 
Tiedotusvälineidenkin pitäisi harjoitella asianmukaisesti varautumista poikkeusolosuhteisiin.

Kysymys: Ovatko suomalaiset tiedotusvälineet varautuneet tarpeeksi hyvin erilaisiin 
poikkeusolosuhteisiin?

56 https://www.huoltovarmuuskeskus.fi  , Huoltovarmuuskeskus
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1119. Järjestelmien elinkaaresta jotain

1119.1. Merkintä 919: Avoimuus / LAKI / Pakolla vai 
vapaaehtoisesti?

7. joulukuuta 2015 
919: Avoimuus / LAKI / Pakolla vai vapaaehtoisesti?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_919

Oheisesta linkkilistasta voi tehdä muutaman huomion:

* GLONASS ja sen käyttö Venäjän ulkopuolella?
* Moderointiin koulutusta.
* Euroopan Komissio taas osoittanut uuden kartellin.
* Verkkokauppa on kannattanut (Verkkokauppa.com).
* Lasten omien älylaitteiden käyttö koulussa?
* Senioreille omat kännykät?
* Twitter käsinyt tappioista.
* Netin avoimuus ja avoimuuden takaaminen.
* Onko vapaa internet lakannut olemasta vapaa?
* Kuka seuraa ketäkin internetissä?
* Human Brain Project etenee.
* Sähköisten julkisten palveluiden kehittäminen.
* Rikolliset myyvät tietoja verkossa.
* Peliyhtiöiden kannattavuus.
* Pilviyhteistyö Rad Hatin ja Microsoftin välillä.
* EU:n ja USA:n datan käsittelyn sopimus.
* Mikä on ohjelmoinnin tulevaisuus?
* Langaton lataus.
* Langattoman latauksen standardisota?
* Koodikoulut Suomessa.
* Vain muutama suuri yritys on pärjännyt internetin aikana.
* Mikä LINUX-jakelu aloittelijalle?
* Apple lopettaa yhden paljon maksaneen palvelun.
* WordPress kohtaa sekin rikollista toimintaa.
* Tanskassa yksi kaupunki sirtyy avoimeen lähdekoodiin.
* Yandexin pärjääminen jatkossa?
* Intialaiset Suomen IT-markkinoilla.
* Lapset ja nuoret pitävät kaikkia Googlen-haun tuloksia oikeina.
* Tappeluiden järjestäminen ja julkaisu verkossa.
* Suomalaisista 87% käyttää internetiä.
* Suomelle robottistrategia?
* Miesten ja naisten puhelimen käytön erot?
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* Sosiaalisen median yritykset torjumaan terrorismia?
* Voiko [sosiaalisessa] mediassa olla oikeasti aito?
* Ylioppilaskunnissa oli sähköisiä vaaleja.
* Ikivanhat äänestyksen järjestelmät (USA) ongelmallisia.
* Yhden SAP-projektin raskas epäonnistuminen.
* Avoimen lähdekoodin järjestelmän kehittäminen.

Aikaisemmin on kirjoitettu ja/tai sanottu moneen kertaan, että tärkein tietotekniikan seurannan 
kohde on erilaisten avoimien ratkaisujen pärjääminen ankarassa kilpailussa.

Edellisessä linkkilistassa on aiheita, joihin avoimuus liittyy aivan oleellisesti.

Mielenkiintoista on erilaiset ehdotelmat internetin käytön puolueettomuudesta.

OSA meistä on ollut täysin hysterian vallassa erilaisten terroristi-iskujen jälkeen.

OSA meistä ei näe mitään ongelmaa erilaisissa kiristyksissä jopa perusoikeuksien suhteen terroristi-
iskujen vuoksi.

ELI osa meistä haluaa internet-seurannan kehittämistä eri tavoin estämään erilaisia terroristi-iskuja.

Tietysti terroristi-iskut ovat hyvin vakavia ja vaarallisia, mutta hysterian hyväksikäyttö erilaisten 
politiikan toimintalinjojen kannatukseen on hyvin vakava ongelma.

Kerraten: OSA meistä voisi luopua vapaasta internetistä ilmaan mitään vastalauseita. 
Kerraten: OSA poliittisista toimijoista käyttää hysteriaa oman politiikan edistämiseksi.

Edellä olevasta linkkilistasta voi todeta, että linkkilistassa mainittuja tietoteknisiä asioita voi hoitaa 
täysin suljetuilla ratkaisuilla tai täysin avoimilla ratkaisuilla.

Totuus on tietysti, että avoimet ja suljetut ratkaisut ovat yhteiskäytössä eri paikoissa erilaisina 
ratkaisuina.

Ongelmaksi tulee tietysti hallita yhtä aikaa suljettuja ja avoimia ratkaisuja.

Tietotekniikkaa [leviää] koko ajan uusille sovellusalueille, ja eri sovellusalueilla voidaan käyttää 
suljettuja ja avoimia ratkaisuja yhtäaikaisesti.

Tietysti on hyvin huolestuttavaakin kehitystä - esimerkiksi nuorten olettaessa kaiken internetin 
sisällön olevan täysin asianmukaista.

Google-haun tuloksiin voidaan uskoa täysin ilman mitään lähdekritiikkiä.

Mielenkiintoisia ovat tietysti erilaiset jutut koskien erilaisia ohjelmoinnin kerhoja jo peruskoulun 
puolella.

KYSYMYS: Onko ohjelmointia opetettava jo ala-asteella?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

21307
21308
21309
21310
21311
21312
21313
21314
21315
21316
21317
21318
21319
21320
21321
21322
21323
21324
21325
21326
21327
21328
21329
21330
21331
21332
21333
21334
21335
21336
21337
21338
21339
21340
21341
21342
21343
21344
21345
21346
21347
21348
21349
21350
21351
21352
21353
21354
21355
21356



479 / 728

Jaa-A.

Huolestuttavaa on tietysti linkit koskien suomalaisten ylioppilaskuntien siirtymistä sähköiseen 
äänestykseen ylioppilaskuntien vaaleissa.

Kaikeksi onneksi ylioppilaskuntien vaaleissa on suhteellisen rajattu joukko henkilöitä, jolloin 
suomalaisten ylioppilaskuntien sähköisen äänestyksen epäonnistuminen on jollain tavalla rajattu.

Linkkilistassa on juttua suomalaisen avoimen potilastietojärjestelmän kehittämisestä.

OMA tuomio: Suomeen olisi pitänyt aikanaan luoda vain yksi valtakunnallinen 
potilastietojärjestelmä, jonka takana olisi ollut säätiö erilaisilla jäsenyyksillä.

Suomalaisen avoimen potilastietojärjestelmän kehittäminen on tietysti kiinnostava ajatus.

TOSIASIA taitaa olla, että suomalaisen avoimen potilastietojärjestelmän käyttöönotto voisi 
tapahtua aina jonkun suljetun järjestelmän elinkaaren lopussa.

Eli suomalaisen avoimen potilastietojärjestelmän käyttöönotossa pitää olla kärsivällinen, koska 
erilaisia muutostilanteita tulee aina jossain välissä - ei siis koko ajan.

Lisäksi on mahdollista, että yksittäinen potilastietojärjestelmää kehittävä kaupallinen yritys voi 
kohdata erilaisia vaikeuksia.

Tietysti on selvää, että erilaiset suljetut potilastietojärjestelmät kohtaavat aina välillä päivityksien 
kierteen.

Suljetut potilastietojärjestelmät kohtaavat tietysti erilaisia paineita jokaisessa muutostilanteessa.

Suomalaisen avoimen potilastietojärjestelmän käyttöönotossa voi mennä vielä useita vuosia, koska 
markkinoita hallitsee muutama iso yritys.

Käytännössä nykyisten potilastietojärjestelmien taustalle olisi vaadittava mahdollisimman monta 
avointa standardia riippumatta potilastietojärjestelmien omistussuhteista.

ELI valtion ja kuntien pitäisi vaatia mahdollisimman monen avoimen standardin käyttöä kaikissa 
potilastietojärjestelmissä.

JOS mahdollisimman monta avointa standardia on oikeassa käytössä, niin siirtymät 
potilastietojärjestelmien elinkaaren alku- ja loppuvaiheissa voisi olla vähemmän kivulias hanke 
verrattuna suljettujen standardien tilanteeseen.

Mielenkiintoista olisi tietysti joku tulevaisuuden tilanne, jossa joku avoin järjestelmä olisi kiistaton 
markkinoiden valtias.

LYHYESTI: Erilaisia avoimia standardeja pitäisi pakottaa koko ajan potilastietojärjestelmien 
elinkaaren eri vaiheissa.
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ONGELMA: Hyvin harva viranhaltija oikeasti ymmärtää yhtään mitään suljetun tai avoimen 
tietoteknisen ratkaisun välillä.

1119.2. Uudelleenarviointia / 9.7.2018

Olen eri yhteyksiin viljellyt seuraavaa kuvaa.

ALKU
sopimukset
päätökset

AIKA

resursseja

järjestelmän
KEHITYS

järjestelmän
 käynnistys

järjestelmän
sammuttaminen

t0 t1 t2 t3 t4 t5

MUUTOS
sopimukset
päätökset

LOPPU
sopimukset
päätökset

ALKU

uuden
järjestelmän
käynnistys

tn

Käytännössä jokaisen pitkäaikaisen järjestelmän yhteydessä tehdään eri vaiheissa sopimuksia ja 
päätöksiä. Tietysti kehitettävä tietotekninen järjestelmä voi perustua avoimiin tai suljettuihin 
ratkaisuihin.

Väittämä: Suljettujen järjestelmien alasajo voi aiheuttaa erilaisia ongelmia.

Yksi iso ongelma on tietysti datan siirto järjestelmästä toiseen, koska joissain järjestelmissä datan 
irrotus järjestelmästä voi olla hankalaa.

Väittämä: Avoimen järjestelmän alasajo voi olla joskus helpompaa, mutta ei aina.

Mielenkiintoista on tietysti pohtia suljettujen ja avointen järjestelmien tietoturvallisuutta: ovatko 
avoimet järjestelmät tietoturvallisempia verrattuna suljettuihin järjestelmiin?

Kysymys: Miten turvataan erilaisten järjestelmien tietoturvallisuus?

Edellä olevan lisäksi täytyisi tietysti pohtia suljettuja ja avoimia standardeja. 

Kysymys: Miten voisimme kehittää vahvoja avoimia standardeja?
Kysymys: Mitkä yhteisöt voisivat kehittää vahvoja avoimia standardeja?

Varsinaisessa merkinnässä on pohdittu terrorismia. Oman käsityksen mukaan erilaisten vihjeiden 
tehokas käsittely on yksi iso ongelma, jonka ratkaisuksi on tietysti esitetty tietotekniikkaa. 
Mahdollisesti saatamme kehittää huonoja järjestelmiä erilaisten vihjeiden käsittelyyn.
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1120. Yritysten pärjääminen markkinoilla ja yritysten 
häviäminen markkinoilta

1120.1. Merkintä 920: Yritysmyönteisyydestä 
suuryritysmyönteisyyteen?

20. joulukuuta 2015 
920: Yritysmyönteisyydestä suuryritysmyönteisyyteen?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_920

Oheisessa linkkilistassa on pari aihetta: kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen, paikallinen 
sopiminen ja VR:n toiminnan arviointi.

Tähän kohtaa voi kerraten linkittää miepidekirjoituksen 53: 

53 / Kaikista kuluttajista tulossa ketjujen käskyläisiä? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_53

Mielipidekirjoituksessa 53 totean, että kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen hävittää vähitellen 
pienet erikoisliikkeet, jotka eivät kuulu mihinkään ketjuun.

Jokaisella poliittisella päätöksellä on tietysti haluttuja seurauksia, mutta myös ennakoimattomia 
seurauksia.

ELI kauppojen aukioloaikojen vapautuksen hinta on pienten ketjuun kuulumattomien 
(erikois)liikkeiden häviäminen.

Linkkilistassa osa mielipidevaikuttajista pitää kauppojen aukioloaikojen vapautusta edistysaskeleen 
vapaaseen markkinatalouteen.

Toinen hinta kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen vuoksi on lyhyesti seuraava: 24/7/365.

ELI kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen vuoksi eri sidosryhmillä on enemmän ilta- ja 
viikonlopputyötä.

Vähänkin suuremmissa asutuskeskuksissa voi moni paikka olla enemmän auki verrattuna 
nykyhetkeen.

Sitten on tietysti tuo paikallisen sopimisen ajatus.

OMA arvio on, että ammattiyhdistysliike ottaa nämä isommat yritykset tehotarkkailun kohteeksi.
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Käytännössä ammattiyhdistysliike ei välttämättä ole harmissaan yrityskoon kasvamisen vuoksi.

JOS on paikallista sopimista jollekin isolle ketjulle, jolla on kymmeniä/satoja toimipisteitä, niin 
yksillä paikallisen sopimisen neuvotteluilla on asia voitu sopia kymmeniin/satoihin toimipisteisiin 
yhdellä sopimuksella.

Tietysti jäljelle jää hyvin kirjava joukko erikokoisia yrityksiä, joissa voidaan tehdä paikallista 
sopimista.

Tietystikään kaikissa pienissä yrityksissä ei osata kaikkea erilaisista työehtosopimuksista.

Toisaalta monet pienet yritykset voivat kuulua johonkin pienyritysten liittoon.

Tähän liittyen voi linkittää Suomen Yrittäjiin kuuluvat toimialajärjestöt: 
http://www.yrittajat.fi/fi-FI/suomenyrittajat/toimialajarjestot/

ON tietysti mahdollista, että erilaiset toimialajärjestöt voivat kehittää erilaisia hyviä toimintamalleja
jollekin toimialalla.

Tietysti Elinkeinoelämän keskusliitto EK ry:n jäsenlista pitää linkittää tähän: 
http://ek.fi/ek-ja-jasenliitot/jasenliitot/

Tunnetusti EK on monessa mukana. Hyvä esimerkki on EK:n asema erilaisten lausuntopyyntöjen 
vastaajana.

Lopuksi täytyy mainita VR:n asemasta tehdyt lausunnot. Itse olen kiinnittänyt rautatietoiminnan 
yksityistämisen mahdollisuutta 2014 julkaisun sähköisen julkaisun luvussa SL 58

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Itse totean erityisesti rautatietoiminnan yksityistämisen olevan suhteellisen vaikeaa johtuen 
erilaisista syistä.

Tähän liittyen voi linkittää lausunnon 76:

EN: Opinion 76: Competition in passenger rail services in Great Britain 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_76

Myös lausunnossa 76 totean erilaisia ongelmia rautatietoiminnan yksityistämisessä.

Tähän kohtaan voi vielä linkittää seuraavat tiedostot:

Paikallista sopimista ja henkilöstön aseman vahvistamista yritysten päätöksenteossa 
koskevia lainsäädäntömuutoksia valmisteleva kolmikantainen työryhmä

Paikallista sopimista koskeva selvitys. Työ- ja elinkeinoministeriön julkaisuja: TEM raportteja: 
62/2015
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yritysmyönteisyys - mitä yritysmyönteisyys tarkoittaa millekin sidosryhmälle?

OMA arvio on, että yritysmyönteisyydestä tulee eri vaiheiden jälkeen suuryritysmyönteisyyttä.

Toisaalta pienemmissä yrityksissä osaaminen eri aiheista vaihtelee laajasti.

JOS ei ole edes mitään toimialajärjestön suositusta työn tekemisen ehtoihin, niin silloin tilanne on 
todellakin vain kahden osapuolen neuvottelu, jossa pienyrittäjä ja työntekijä neuvottelevat parhaaksi
katsomallaan tavalla.

Riippuen pienyrittäjän ja työntekijän osaamisesta voi paikallinen sopiminen mennä helpommin tai 
sitten vaikeammin.

Tähän liittyen Suomen Yrittäjät luonnollisesti järjestää koulutusta eri aiheista.

Summaten: joillain toimialoilla uudet säännökset tarkoittavat väistämättä yrityskoon kasvua ja 
pienempien yritysten häviämistä joillain toimialoilla.

Monet sidosryhmät eivät ole mitenkään pahoillaan yrityskoon kasvun vuoksi, koska neuvottelut 
suurempien yritysten kanssa voidaan hoitaa yhdellä ainoalla sopimuksella.

1120.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Olen monessa yhteydessä huomioinut, että kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen tarkoittaa 
pienten erikoisliikkeiden häviämistä, koska pienen erikoisliikkeen aukiolo seitsemän päivää 
viikossa voi olla yrittäjille liian rasittavaa pitkällä aikavälillä.

Väittämä: Kauppojen vapaat aukioajat hävittävät vähitellen pienet erikoisliikkeet.
Väittämä: Pienten erikoisliikkeiden (vähittäinen) häviäminen ei tietystikään ole ollut 
poliittisten päättäjien tarkoitus kauppojen aukioloaikojen vapautuksen yhteydessä.

Käytännössä pienet erikoisliikkeet korvautuvat eri paikoissa erikoisliikkeen ketjun 
myyntiyksiköillä, joista monet sijoitetaan isompien kauppakeskusten yhteyteen. Tämän jälkeen 
erilaiset pääomasijoittajat kiinnostuvat hyvin hoidetuista erikoisliikkeen ketjuista, ja 
erikoisliikkeiden ketjut voivat päätyä pääomasijoittajien omistukseen.

Väittämä: Yritysmyönteisyys voi vähitellen muuttua suuryritysmyönteisyydeksi.
Väittämä: Kaikki sidosryhmät eivät harmistu erikoisliikkeiden ketjujen kasvaessa, 
vaikka pienet erikoisliikkeet voivat hävitä markkinoilta.

1120.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Etelä-Pohjanmaallakin on nykyisin yrityksiä, jotka palvelevat asiakkaita koko vuorokauden. Tällä 
ilmiöllä on tietysti erilaisia seurannaisia ilmiötä. Oman arvion mukaan nuoremmat sukupolvet ovat 
jo tottuneet koko vuorokauden toimiviin palveluihin.
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1121. Liian kovaa yrittämistä joulun vuoksi

1121.1. Merkintä 921: Joulurauha / Joulustressi

2. joulukuuta 2015
921: Joulurauha / Joulustressi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_921

Heti alkuun voi linkittää kaksi uutista

Joulu voi viedä voimat - "Olen näännyttänyt itseni liiallisella yrittämisellä" 
http://yle.fi/uutiset/
joulu_voi_vieda_voimat__olen_naannyttanyt_itseni_liiallisella_yrittamisella/8483795

Sukulointia, siivousta, ruuanlaittoa - uskallatko viettää joulun oman mielesi mukaan? 
http://yle.fi/uutiset/
sukulointia_siivousta_ruuanlaittoa__uskallatko_viettaa_joulun_oman_mielesi_mukaan/
8476067

Käytännössä joulun viettoon voi liittyä loppujen lopuksi todella paljon stressiä.

Tunnetusti suurten juhlapyhien jälkeen avioerot lisääntyvät.

Käytännössä jouluun ei pitäisi kohdistaa liian kovia odotuksia.

ELI käytännössä voisi ottaa paljon rennommin koko joulun viettämisen.

Toisaalta voisi kysyä lapsiperheissä lasten mielipiteitä joulustressistä.

EHKÄ muutaman stressaavan joulun jälkeen lapsetkin voivat haluta vähän rennompaa joulun 
viettämistä.

Kysymys: Onko kaiken oltava niin täydellistä?

Vastausehdotus: Ottakaa vähäsen rennommin koko joulu!

1121.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Ihmisten tietoisuuteen on taidettu laittaa liikaa odotuksia joulun suorittamiselle, jolloin joulun ajasta
voikin tulla koko perhettä stressaava tapahtumaketju.

Väittämä: Erilaiset juhlapyhät (esim. joulu) pitäisi ottaa paljon rennommin.
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1122. Liian kovien vaatimusten keskellä joulun aikaan

1122.1. Merkintä 922: Vielä / Toisto / Joulurauha / Joulustressi

23. joulukuuta 2015
922: Vielä / Toisto / Joulurauha / Joulustressi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_922

Ohessa on vielä useampi linkki koskien joulun viettämisen ongelmia.

Jouluarmahdus on hyvä lausunto piispa Askolalta: älkää pyrkikö täydellisyyteen joulun suhteen!

Joissain lapsiperheissä joulu voi olla loppujen lopuksi pelottava kokemus lapsille - esimerkiksi 
alkoholi on yksi ongelma.

Toisaalta joulun jälkeen haetaan apua erilaisiin ongelmiin.

Toisaalta kauppojen aukioloaikoja ollaan vapauttamassa.

KYSYMYS: miten kauppojen aukioloaikojen vaikutus tuntuu julkisissa palveluissa?

Kaikilla poliittisilla päätöksillä on aina joku hinta, ja osasta nämä vaikutukset eivät ole olleet 
poliitikkojen tavoite.

Samaan aikaan suomalaisten terveydestä on tehty vähäsen selvitystä: Suomessa [on] paljon lihavia 
ja tupakoivia verrattuna muihin pohjoismaihin.

Sitten on tuo valkean joulun veivaaminen ennen jokaista joulua.

Lisäksi on tuo yksinäisyys joulun aikaa joissain tapauksissa. Tietysti jauhaminen rauhallisesta 
joulusta läheisten kanssa on yksi joulun vaatimuksia.

Lisäksi köyhillä ihmisillä ei ole varaa kaikkeen joulun vaatimuksiin.

Linkkilistan lopussa on juttua jouluna esitettävästä Lumiukko-animaatiosta.

Energianeuvojat toteavat animaatiossa esiteltyjen lämmitysratkaisujen olevan tehottomia. Tämä 
uutinen on tietysti tehty hieman humoristisena esityksenä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Edellisessä merkinnässä on juttua jouluun liittyvästä stressistä.
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Suorituspaineita oikein urakalla?

Jouluun liittyviä [suorituspaineita] pitäisi kyllä vähentää oikein urakalla.

Tietysti meillä on tiedo(s)tusvälineet, jotka levittävät joulun viettämisen eri mahdollisuuksia.

Käytännössä pitäisi tiedostaa itse itselleen joulun viettoon asetetut liian suuret odotukset.

1122.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Edellisen merkinnän tavoin täytyy todeta joulun liitetyt liialliset odotukset. Eli ihmiset ovatkin 
hyvin stressaantuneita jouluun liittyvien suorituspaineiden vuoksi.

Väittämä: Jouluun ei pitäisi kohdistaa liikaa liian kovia odotuksia.
Väittämä: Liialliset odotukset joulun vuoksi aiheuttavat ongelmia.
Väittämä: Erilaisissa yhteyksissä (vrt. tiedotusvälineet) esitetään liikaa erilaisia 
vaatimuksia joulun viettämisestä.
Väittämä: Erilaiset juhlapyhät (esim. joulu) pitäisi ottaa paljon rennommin.

Tunnetulla tavalla suurten juhlapyhien jälkeen avioerojen määrä lisääntyy jonkin verran. Eli 
käytännössä suurten juhlapyhien tapahtumat voivat olla viimeinen tekijä avioeropäätökselle.

1122.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Täydellisyyden tavoittelua liikaa? Tuo voi olla erilaisten juhlapyhien iso ongelma, koska 
täydellisyyttä voi olla vaikea toteuttaa oikeasti eri syistä johtuen. Eli juhlapyhät pitäisi ottaa paljon 
rennommin ilman suuria suorituspaineita.

Kysymys: Luovatko erilaiset mediat liian vaativia mielikuvia jostain juhlapyhästä?

Esimerkiksi jouluun liitetään paljon erilaisia mielikuvia, joiden järkevyyttä pitäisi tarkastella paljon 
tarkemmin.

Kysymys: Kokevatko lapset esimerkiksi jouluun liittyvän hössöttämisen loppujen 
lopuksi ahdistavaksi kokemukseksi?

Väittämä: Jotkut lapset voivat kokea esimerkiksi jouluun liittyvän hössöttämisen 
loppujen lopuksi ahdistavaksi kokemukseksi.
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1123. Kilpailun vapauttaminen, yrityskoko, kaista ja 
linja

1123.1. Merkintä 923: Vapaus? / Säädökset? / Yrityskoko?

23. joulukuuta 2015
923: Vapaus? / Säädökset? / Yrityskoko?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_923

Oheisesta linkkilistasta muutama poiminta:

* Kauppojen aukiolo vapautumassa.
* Onko apteekkien kilpailu sallittava?
* Tuotantoa palaa Kiinasta takaisin Suomeen?
* Kaupunkien joukkoliikenteen kilpailu vapaaksi?
* Nykyhallituksen (Sipilä) kannatuskäyrät.
* Työntekijöiden asema kauppojen aukiolon vapautuessa?
* Eurojäsenyyden kannatus?
* Paikallinen sopiminen käytännössä?
* Kuka määrittelee paikallisen sopimisen?
* Eri kauppaketjujen vastuullisuuden vertailua.
* Pitäisikö päivähoito-oikeuksia rajata?

Aikaisemmin on todettu, että joidenkin poliittisten päätösten seurauksena on yrityskoon kasvua.

Joissain yhteyksissä ovat eri toimijat ehdottaneet kaikenlaista vapautta, jolloin vapaat markkinat 
puhdistavat itse itsensä kannattamattomasta toiminnasta.

Jaa-A.

Tässä voisi heittää muutaman esimerkin: rautatiet, linja-autoliikenne, postikuljetukset, sähköverkot, 
vesijohdot, viemärit, teiden ylläpito, lentoliikenne, viestintäverkot, kaasuputket, kaukolämmitys.

Jälleen kerran voi viitata LIITE 1 -teokseen.

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Tarkasti luvussa SL 58 pohdin yksityistämistä ja kansallistamista, ja luvun lopuksi vielä rautateitä 
erikseen. Lisäksi tein lausunnon 76 koskien rautateiden tilannetta Iso-Britanniassa.

EN: Opinion 76: Competition in passenger rail services in Great Britain 
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http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_76

Eri perusteluiden jälkeen esitän johtopäätökset rautateistä: rautateiden yksityistäminen kohtaa 
oikeasti erilaisia vaikeuksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JOS apteekkiliiketoiminta vapautettaisiin täysin vapaaseen tilanteeseen, niin sillä olisi tietysti oma 
hintansa erilaisten seurannaisvaikutusten vuoksi.

JOS työehtojen sopiminen siirrettäisiin täysin vapaasti tehtäväksi yrityksen ja työntekijän välille, 
niin silläkin olisi oma hintansa.

Edelleen voi todeta kauppojen aukiolojen vapautuksella olevan oma hintansa.

Käytännössä kaupat ketjuuntuvat edelleenkin, ja viimeisetkin ketjuista irrallaan olevat kaupat 
häviävät vähitellen isojen kauppakeskusten vaikutuksesta.

Meidät on opetettu todella vaativiksi isojen ketjujen tarjonnan perusteella.

Esimerkiksi tuoretta leipää pitäisi olla koko ajan kauppojen ollessa auki. Tämä on johtanut 
kaikenlaisten vain paistamista vaativiin leipomotuotteisiin, jolloin paistamista voidaan tehdä 
kauppakeskuksessa koko ajan.

Aikaisemmin olen todennut, että kaikki sidosryhmät eivät vastusta kauppojen ketjuuntumista 
edelleenkin.

Vielä kerraten voi todeta, että esimerkiksi ammattiyhdistykset voivat neuvotella paikalliset 
sopimukset kerralla kokonaiseen kauppaketjuun. Yksi sopimus (ison) kauppaketjun kanssa ja 
kymmenissä/sadoissa toimipisteissä on taattu työrauha joksikin aikaa.

Jäljelle jää tietysti pienempien yritysten osaaminen paikallisten sopimuksien tekemisessä - sekä 
työnantaja ja työntekijä ovat sopimassa asioita omalla osaamisellaan.

Käytännössä työsopimusten vapauttaminen kokonaan tai vapauttaminen osittain 
työehtosopimuksista vaatii käytännössä sekä työnantajien ja työntekijöiden opastamista eri 
aiheisiin.

Kaikki opastaminen ja/tai koulutus vaatii tietysti selvää rahaa ja oikeaa työtä eri sidosryhmille.

Käytännössä isommat ja/tai varakkaammat yritykset voivat palkata lakiasiantuntijoita tekemään 
paikallisia sopimuksia.

Niin tai näin - paikallinen sopiminen voi sujua paremmin isommissa yrityksissä.

1123.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018
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Eri yhteyksissä kannatetaan vapaata kilpailua ja yritysten kilpailuttamista eri tavoin. Oman arvion 
mukaan vapaa kilpailu kasvattaa yrityskokoa eri tavoilla, vaikka kilpailun vapauttamisen on väitetty
mahdollisuudeksi pienillekin yrityksille.

Väittämä: Yrityskoko kasvaa perustuen vapaaseen kilpailuun ja yritysten 
kilpailuttamiseen, vaikka poliittisten päättäjien tavoitteen ei ole ollut jatkuva 
yrityskoon kasvaminen.

Yksi iso merkittävä tekijä on tietysti julkiset hankinnat, joille on asetettu [melkoisesti] vaatimuksia. 
Käytännössä isommat yritykset voivat palkata asiantuntijoita, jotka tekevät jatkuvasti erilaisia 
tarjouksia sekä julkiselle että yksityiselle sektorille. Eli julkisten hankintojen kilpailutus kasvattaa 
yrityskokoa eri vaiheissa.

Kirjoitelmia VI -teoksessa (Rannila 2017a, luku 218) käsittelen laajasti yksityistämistä ja 
yritystoimintaa.

EI yhteyksiä

Käytännössä jokin yritystoiminta voisi toimia ilman yhteyksiä erilaisiin suuntiin. Kirjoitelmia VI -
teoksessa (Rannila 2017a, luku 218) keskityn erityisesti kaistaan ja linjaan perustuvia teknisiä 
keksintöjä. Lyhyesti ottaen kaista ja linja ovat täysin päinvastaiset ilmiöt, jolloin poliittiset päättäjät 
tekevät päätöksiä ymmärtämättä kaistan ja linjan erityispiirteitä. Linja ei muutu kaistaksi eri 
tapauksissa, vaikka poliittiset päättäjät luulevat tekevänsä kaistaan liittyvää kilpailutusta.

Väittämä: Erilaiset tekniset keksinnöt liittyvät toisiinsa joko kaistan tai linjan avulla.
Väittämä: Kaista ja linja tarkoittavat erilaisia erityispiirteitä kilpailulla.
Väittämä: Poliittiset mielipidevaikuttajat eivät osaa erotella kaistan ja linjan oikeita 
erityispiirteitä.

Viime aikoina on ollut laajasti keskustelua Helsingin lähiliikenteen kilpailuttamisesta. Käsittääkseni
keskustelu on koskenut erityisesti lähijunia. Valitettavasti tässäkin tapauksessa (Helsingin lähijunat)
poliittiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä kaistan ja linjan oikeita erityispiirteitä.

Yksi erityinen ongelma linjoille on linjojen vikaantuminen kerralla, jolloin yhdelle linjalle 
kerääntyy heti linjalla siirtyvät yksiköt. Eli mahdollisesti tässäkin tapauksessa (Helsingin lähijunat) 
eri yhtiöiden lähijunat voivat kulkea pitkin samaa junaradan linjaa. Tässä kohtaa pitää huomioida 
Suomen vaikeat sääolosuhteet talvella, koska eri tilanteissa pakkanen ja lumi aiheuttavat linjan tai 
jopa linjojen vikaantumisen kerralla.

Väittämä: Helsingin lähijunien liikenne on yksi esimerkki linjoista.
Väittämä: Vaikeat sääolosuhteet voivat aiheuttaa linjojen vikaantumisen kerralla.
Väittämä: Vikaantuneelle linjalle aiheuttaa heti ruuhkan linjalle, koska linja voi olla 
täynnä linjalla siirtyviä yksiköitä.
Väittämä: Vikaantuneelle linjalle syntynyt ruuhka on monesti iso ongelma, jonka 
purkaminen voi vaatia paljonkin aikaa.
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1124. Avoimuuden mahdollisuudet ja ongelmat

1124.1. Merkintä 924: Avoin? / Guru? / Turva? / Kannattava 
liiketoiminta?

4. joulukuuta 2016 
924: Avoin? / Guru? / Turva? / Kannattava liiketoiminta?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_924

Taas kerraten tietotekniikan seurannan aiheet: itse seuraan avoimien ratkaisujen pärjäämistä 
erilaisille osa-alueilla

Itse olen tullut siihen johtopäätökseen, että avoimien ohjelmien taustalla voisi olla pääasiassa 
erilaiset laitteet.

Pelkkä avoin ohjelma ei välttämättä takaa kannattavaa liiketoimintaa.

JOS ohessa on laite, niin laitetta voi myydä avoimeen ohjelmistoon perustuvana ratkaisuna, jolloin 
on jotain takuuta kannattavalle liiketoiminnalle.

Esineiden internet on näköjään uusi kaikkialla toistettava muotisana. Esineiden internetin pitäisi 
lyödä läpi muutamassa vuodessa.

Toisaalta voi todeta, että kaikki ratkaisut ovat alttiita erilaisille hyökkäyksille - myös avoimet 
ratkaisut. Esimerkkinä on Cisco:n toimittamien palomuurilaitteiden kohtaamat tietoturvaongelmat.

Itse olen todennut, että jotkut yhteisöt voivat perustaa täysin oman pilviratkaisun perustuen 
avoimiin standardeihin ja avoimiin ratkaisuihin.

Toisaalta voi todeta, että jotkut ratkaisut voivat pysyä pitkäänkin käytössä. Esimerkiksi Commodore
64 on vielä todellisessa käytössä erittäin uskollisilla käyttäjillä.

Mielenkiintoinen on uutinen, jossa Oracle on taipunut Yhdysvaltain kauppakomission määräyksiin. 
Käytännössä Oraclen pitää tiedottaa vanhojen JAVA SE:n tietoturvariskeistä ja käyttäjille pitää 
tarjota työkalut vanhan JAVA SE:n poistamisesta.

Aikaisemmin on todettu, että monesti isot yritykset voivat ostaa pieniä yrityksiä melkoisen isoilla 
rahamäärillä. Eli pääomasijoittajat voivat saada vastinetta sijoituksilleen myynnin jälkeen.

Yhdessä uutisessa on juttua yhdestä standardisodasta - Ultra HS:n suhteen on sovittu erilaisista 
ehdoista. Standardisotia on koko ajan käynnissä ja aina ei teknisesti paras ratkaisu voita yksittäistä 
standardisotaa.
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Itse kannatan avoimia ratkaisuja - myös avoimia standardeja.

Yksi juttu koskee asiakirjoja ja historiaa vuodesta 1990.

Paperittomasta toimistosta on puhuttu pitkään. Yksi paperiton ratkaisu on yleistynyt: eli 
verkkolaskutus. Jotkut yritykset eivät enää ota vastaan perinteisiä laskuja. Yksi tapa on ollut 
paperilaskujen skannaus, jolloin laskun PDF-tiedosto voi mennä yrityksessä läpi ilman tulostuksia.

Olen itsekin tilannut muutaman laskuttajan laskut maksettavaksi suoraan verkkopankin kautta ilman
paperilaskutusta.

Sitten on uutista suomalaisesta peliteollisuudesta. Miten suomalaisten pelien kehittämisen laatu ja 
määrä ovat vuoden 2015 tilanteessa?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa kerrotaan avoimien ohjelmistojen leviämisestä yrityskäyttöön.

Käytännössä liikevaihto avoimien ohjelmistojen yhteydessä on moninkertaistunut.

Kysymys: Miten kehittyy avoimen ohjelmistojen laatu ja määrä erityisesti yrityskäytössä?

Tässä kohtaa voi todeta, että monessa tapauksessa ei kerrota avoimien ohjelmien kustannuksista, 
jotka ovat ERILAISIA verrattuna suljettuihin ohjelmistoihin.

ELI erilaisten avoimien ratkaisujen oikeat ja erilaiset kustannukset pitäisi eritellä oikeasti.

En tietystikään vastusta erilaisia avoimia ratkaisuja.

Erityinen seurannan aihe pitää olla varautuminen myös avoimien ratkaisujen tietoturvaongelmiin. 
Kaikki tietotekniset ratkaisut voivat kohdata erilaisia tietoturvaongelmia.

Tässä kohtaa voisin tarkentaa jatkossa tehtävää avoimien ratkaisujen seurannan erilaisiin avoimien 
ratkaisujen tietoturvaongelmiin.

Mikä on yksittäisen avoimen ratkaisun oikea hinta torjuttaessa erilaisia tietoturvaongelmia?

1124.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Kerraten voi todeta avoimien ratkaisujen [tarkoittavan] erilaisia kuluja kuin suljettu ratkaisu. Eli 
avoimien ratkaisujen erilaisia kuluja ei pidä piilotella mitenkään. Toisaalta olen todennut säätiöt 
hyviksi ratkaisuiksi turvaamaan jonkin avoimen tietoteknisen ratkaisun kehittämistä.

Väittämä: Avoimien ratkaisujen oikea hinta pitää laskea tarkasti.
Väittämä: Säätiö on monesti hyvä ratkaisu turvaamaan avoimen tietoteknisen 
ratkaisun tasapuolinen kehittäminen.
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1125. Uusia luokituksia kuten tietokoneriippuvuus

1125.1. Merkintä 925: Elintasosairaudet-> Vaikutukset 
terveydenhuoltoon?

13. tammikuuta 2016 
925: Elintasosairaudet-> Vaikutukset terveydenhuoltoon?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_925

Ohessa on linkkilista seuraavista aiheista:

* Voiko joku laihtua nopeammin kuin joku toinen henkilö?
* Mahdollisesti mikrobit ovat osa lihavuuden ilmiötä.
* Tarkasti kohdistetut ruokavaliot voivat olla ratkaisu joissain tilanteissa.
* Muuttaako lihavuusleikkaus mikrobeja hyvään suuntaan?
* Kuinka urheilu vaikuttaa oikeasti laihtumiseen?
* Kahvin terveellisyys?
* Pitääkö työpäivästä selvitä ilman liiallista kofeiinin määrää?
* Vaikuttaako musiikki työtehoa?
* Ajattelemmeko pääasiassa kielteisiä ajatuksia?
* Nivelreuman hoito vaatii laajaa yhteistyötä terveydenhuollossa.
* Ehkäisypillerin oikeat vaikutukset?
* Emme syö (vieläkään) ravintosuositusten mukaisesti.
* Kännykän käyttäjillä on haamuvärinää.
* Haamuvärinän tutkimus on alkutekijöissään.
* Unenpuutteesta on muutama tieteellisissä aikakausijulkaisuissa mainittu tutkimus.
* Television katselun vaikutukset kuolleisuuteen?

Lyhyesti voi todeta edellä olevassa linkkilistasta erilaiset elintasosairaudet.

Unenpuutteen ja television katselun yhdistelmää voisi pohtia kriittisesti.

Unenpuutteen ja älypuhelimien katselun yhdistelmää voisi pohtia kriittisesti.

Tietysti pitää paheksua musiikkia koskevassa uutisessa linkkien puuttuminen, jolloin alkuperäistä 
tutkimusta etsivät henkilöt voivat joutua tekemään laajan joukon hakuja hakukoneilla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Taitaa olla niin, että rotat laboratorioissa voivat kuolla kokeilussa koskien erilaisten 
tekniikan ilmiöiden vaikutuksia.
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Yksi koe voi tietysti olla unenpuutteen järjestäminen tai ruokavalion kokeilu.

Kuolevatko rotat laboratoriossa erilaisten paheiden vuoksi?

Linkkilistassa ei ole liikaa asiaa koskien internetin ja älypuhelimien käytön muista seurannaisista 
ilmiöistä.

Varmaankin terveydenhuollossa on varauduttava myös erilaisiin elintasosairauksiin, joita näyttää 
olevan erilaisina seurannaisena erilaisista teknisistä viritelmistä.

1125.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Lyhyesti todeten erilaiset tekniset ratkaisut ovat tulleet osaksi monen arkipäiväistä elämää. 
Tietotekniikka on vain yksi esimerkki vaikuttavista tekijöistä. Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013) 
keräävät yhteen sata uutta tekniikkaa, joista osa voi vielä tulla mukaan arkipäiväiseen toimintaa.

Kysymys: Millaisia teknisiä ratkaisuja käytämme tulevaisuudessa?
Kysymys: Mitä ovat erilaisten teknisten ratkaisujen oikea vaikutus, vrt. tietokonepelit, 
sosiaalinen media ja älypuhelimet?

Itse olen todennut tarpeen perustaa jokin toimielin, joka ottaisi lainsäädäntöä nopeammin kantaa 
erilaisten erityisesti uusien tekniikoiden hyvään kauppatapaan ja niiden hyväksyttävään käyttöön. 
Eli tässä kohtaa voisi olla informaatio-ohjausta. Suomessakin on muutama toimielin (esim. 57 
Geenitekniikan lautakunta). 

Väittämä: Geenitekniikan lautakunta on vain yksi informaatio-ohjausta antava 
toimielin.
Väittämä: Tarvitsemme toimielimen, joka voisi tehdä informaatio-ohjausta uusien 
teknologioiden hyvälle kauppatavalle ja hyvään käyttöön.

Kirjoitushetkellä on tiedossa Genomikeskusta koskevan lainsäädäntötyön etenevän omalla 
tahdillaan, ja mahdollisesti Suomessa on tulevaisuudessa oma laki koskien Genomikeskusta.

Väittämä: Genomikeskuksen kehittämishanke on yksi hyvä esimerkki uuden tekniikan
käyttöönotosta ja tekniikan hyvistä käyttötavoista.

1125.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Euroopan komission alaisuudessa useita asiantuntijaryhmiä, joiden tietoja voi tarkastella 
rekisteristä: Komission asiantuntijaryhmien ja muiden vastaavanlaisten elinten rekisteri (Register of
Commission Expert Groups and Other Similar Entities). Tietysti nämä ryhmät ovat osasta hyvin 
erikoistuneita ja teknisiä, mutta ne ovat yksi esimerkki informaatio-ohjauksesta ilman 
lainsäädäntöä.

Väittämä: (Toistaen) voisimme perustaa toimielimen, joka ottaisi nopeasti kantaa 
uusiin teknologioihin huomioimaan hyvä kauppatapa ja muut tekijät.

57 http://geenitekniikanlautakunta.fi  , Geenitekniikan lautakunta
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1126. Onko lakihankkeille pitkäaikaista seurantaa?

1126.1. Merkintä 926: Laki? / Yritystoiminta? / Pakkolait?

20. tammikuuta 2016 
926: Laki? / Yritystoiminta? / Pakkolait?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_926

Linkkilistasta voisi koota seuraavat huomiot:

* Kokoomusnuorten sisällä kuohuu?
* Susanna Koski antanut jälleen lausuntoja.
* Susanna Kosken puheita arvosteltu.
* Ranskalaisten perunoiden syönnin vaikutukset?
* Kauppojen aukiolo vapautettiin.
* Pysyykö kukaan perillä itsehallintoalueiden muutoksista?
* Sukupuolikiintiöiden vaikutukset Norjassa?
* Tansaniaan ilmainen peruskoulutus.
* Uskonnon ja katsomusaineiden yhdistäminen?

Tämän jälkeen on muutama linkki Vaasan vaalipiirin kansanedustaja Susanna Kosken lausunnoista 
koskien maaseutuvirastoa (MAVI).

Oliko maaseutuvirastoa (MAVI) sijoittaminen Seinäjoelle hyvä vai huono asia?

Tähän kohtaan voi todeta, että jokaisella poliittisella päätöksellä on oma hintansa.

Esimerkiksi kauppojen aukiolojen vapauttaminen tulee hävittämään viimeisetkin yksityiset 
erikoiskaupat.

Käytännössä yksityiset erikoiskaupat eivät tule pärjäämään kilpailussa valtakunnallisten 
erikoiskaupan ketjujen kanssa.

Toisaalta voi todeta valtion aluehallinnon järjestäytymisen uudesta hankkeesta. KYSYMYS: miksi 
valtion aluehallinnon nykyinen järjestäytyminen on tehotonta?

Muistan uutisen koskien Suomessa tehtäviä yhteisöjen uudelleenjärjestelyä, joiden määrä Suomessa
olisi suurempi kuin monessa muussa maassa.

Lisäksi voi listata Norjassa tehdyn päätöksen pitkäaikaisempaa seurantaa - miten pakkomääräys 
pörssiyhtiöiden sukupuolten edustuksesta (vähintään 40%) on oikeasti vaikuttanut?
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Tietysti on mahdollista uskonnon ja katsomusaineiden yhdistäminen, mutta silläkin päätöksellä olisi
oma hintansa.

Mielenkiintoinen on tietysti uutinen peruskoulujen muuttamisesta ilmaiseksi Tansaniassa.

Tietysti voisi tehdä seurantaa Tansanian peruskouluratkaisun pitkäaikaisemmasta seurannasta.

Yksi kysymys on tietysti Tansanian peruskoululaisten suhtautumisesta kouluun.

Tässä vaiheessa en tiedä kouluruoan ilmaisuudesta Tansanian peruskouluissa.

Tähän kohtaan voi linkittää merkinnän 334.

334 / 30.10.2010: Kouluruoka 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_6.html#aihe_334

Käsitin linkitetystä tutkimuksesta, että äidin ja isän koulutuksen mukaan oli jonkin verran vaihtelua 
kouluruoan syömisen asteessa.

OMA päätelmä on, että sekä rikkaan perheen että köyhän perheen lapset voivat syödä kouluruokaan
tai olla syömättä kouluruoka.

Kouluruoka on pahaa? Tällaista kuulee suomalaisten peruskoululaisten suusta aina silloin tällöin.

JOS peruskoulujen ruokailu on ilmaista myös Tansaniassa, niin tietysti pitkäaikainen seuranta 
kouluruoan syömisen asteesta voitaisiin tehdä asianmukaisesti.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Lyhyesti todeten ilmainen peruskoulu on tuottanut kohtuullisen hyviä tuloksia, vaikka erilaisia 
ongelmallisia ilmiöitäkin on.

Osa peruskoulun oppilaista voi olla huonommalla osaamisella [peruskoulun] päättämisen jälkeen - 
valitettava ilmiö tietysti.

Mielenkiintoinen kysymys on erilaisten lakien vaikutus yritystoimintaan. Millaiset ovat sukupuolten
tasa-arvoa edistävien lakien oikeat vaikutukset?

Aina välillä tulee vastaan naisen itsensä tekemä paheksunta erilaista sukupuolikiintiöistä. "En halua 
olla mikään kiintiönainen".

OMA arvio on, että erilaisilla lakihankkeilla on erilaisia vaikutuksia sekä julkiseen että yksityiseen 
toimintaan.

Käytännössä eri lakien vaikutusten seurantaa pitäisi tietysti tehdä tarkasti.

KYSYMYS: Miten eri lakien vaikutuksien seuranta pitäisi järjestää?
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Muistaakseni Euroopan Unionin tasolla on järjestetty erilaisia vaikutusarviointeja erilaisten 
direktiivien vuoksi.

Käytännössä Euroopan komissio (Euroopan Unioni) järjestää nämä lainsäädännön seurannan 
hankkeet jollain aikavälillä.

KYSYMYS: Voitaisiinko Suomessa [selvittää] eri lakien vaikutuksia järjestelmällisemmin?

Tähän liittyen voi linkittää lausunto 44, jossa pohdin jotain Euroopan komission (Euroopan Unioni)
erilaisten lakien seurannan kehittämisestä.

EN: Opinion 44: Evaluation policy guidelines 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_44

1126.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa nykyisen hallituksen (Sipilä) ajama laaja 58 alueuudistus (maakunta- ja 
sote-uudistus). Itse olen vähän selannut ehdotettua lainsäädäntöehdotuksia, joiden sisältämä 
tekstimäärä on melkoinen.

Kysymys: JOS laaja alueuudistus (maakunta- ja sote-uudistus) saadaan oikeasti 
toteutetuksi, niin millaista voisi olla kyseisen uudistuksen pitkäaikainen seuranta?

Väittämä: Oman arvion mukaan alueuudistuksen (maakunta- ja sote-uudistus) vuoksi 
ei tehdä laajaa vuosikausien seurantaa, jolloin jokainen uusi hallitus tulee tekemään 
erilaisia lisäuudistuksia omalla vuorollaan perustuen hallituspuolueiden ideologiaan.

Tietysti voi olla niin, että nyt esitetty laaja alueuudistus (maakunta- ja sote-uudistus) voi osoittautua 
hyvin huonoksi ratkaisuksi, mutta sitä ei voi tietää ilman pitkäaikaista seurantaa. Eli uudet 
hallitukset tekevät oman ideologian mukaisia muutoksia ilman pitkäaikaista seurantaa.

Kysymys: Kuinka hyvin julkisen sektorin työntekijät jaksavat jokaisella vaalikaudella 
(erityisesti Eduskunta) alkavien uudistusten kanssa?

Mahdollisesti julkisen sektorin työntekijät eivät haluaisi jatkuvasti tehtäviä uusia uudistuksia, koska
iso osa työstä voi sitten kulua uusien uudistusten kanssa. 

Oman arvion mukaan keskustelu laajasta alueuudistuksesta (maakunta- ja sote-uudistus) on 
perustunut enemmän mielikuvien rakentamiseen kuin lakitekstien huolelliseen läpikäyntiin. Kun 
lakitekstiä on paljon, niin kaiken lakitekstin esittäminen eri yhteyksissä on todella vaikeaa.

Väittämä: Keskustelu laajasta alueuudistuksesta (maakunta- ja sote-uudistus) on 
monessa kohtaa perustunut enemmän mielikuvien rakentamiseen kuin lakitekstien 
huolelliseen esittämiseen eri yhteyksissä.

58 https://alueuudistus.fi  , 
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1127. Sotilaallinen vaihtoehto aina ensimmäinen 
vaihtoehto?

1127.1. Merkintä 927: Totuus? / SOTA? / mm. Ron & Rand 
Paul / LXXV

25. tammikuuta 2016 
927: Totuus? / SOTA? / mm. Ron & Rand Paul / LXXV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_927

Tähän kohtaan voi linkittä ensin Ron Pauliin liittyvistä uutislinkeistä seuraavat asiat:

* Ron Paul ja varovaisemman ulkopolitiikan kannatus.
* Yhdysvallat ja uusin PATRIOT-lakipaketti.
* Mikä olisi paras tapa myydä aseita johtuen joukkoampumisista?
* Yhdysvallat ja väestön pelottaminen terrorismilla?
* Sopimus IRANin kanssa hyvä ja uusi alku?
* Mikä on hyvän sodan määritelmä?
* Yleisesti ottaen valtion vähäisempi sekaantuminen eri asioihin.

Tämän jälkeen voi laittaa uusimman PolitiFact-palvelun lausunnot koskien muutamaa 
mielipidekyselyissä hyvin pärjänneen henkilön. Lisäksi voi linkittää Wikipedia-artikkelin koskien 
mielipidekyselyistä.

Ensin republikaanit.

Nationwide opinion polling for the Republican Party 2016 presidential primaries 
https://en.wikipedia.org/wiki/
Nationwide_opinion_polling_for_the_Republican_Party_2016_presidential_primaries

Tässä vaiheessa näyttää siltä, että moni republikaanien [ehdokass-ehdokas] aikoo olla vielä mukana 
esivaaleissakin.

Tähän kohtaan PolitiFact-palvelun lausunnot [koskien] Rand Paulia ja Donald Trumpia.

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Rand Paul 11 12 10 6 8 3

Donald Trump 1 5 14 33 33 17
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Kuten näkyy, niin Rand Paul on antanut enemmän tosia (TRUE) lausuntoja verrattuna Donald 
Trumpiin.

Tietysti täytyy todeta, että myös Rand Paul on antanut myös lausuntoja vaihtelevilla totuusarvoilla.

Sitten demokraatit

Nationwide opinion polling for the Republican Party 2016 presidential primaries 
https://en.wikipedia.org/wiki/
Nationwide_opinion_polling_for_the_Democratic_Party_2016_presidential_primaries

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Hillary Clinton 40 35 39 23 18 3

Martin O'Malley 0 3 10 3 1 0

Bernie Sanders 9 17 9 6 6 0

Oma oletus on, että Hillary Clintonia on seurattu paljon pidempään kuin muita ehdokas-ehdokkaita.

Tämän jälkeen linkkilistassa on monta linkkiä koskien Donald Trumpia.

Lyhyesti sanoen Donald Trump on antanut melkoisen kovia lausuntoja eri aiheista.

Esimerkinomaisesti Donald Trump on ehdottanut matkustusrajoituksia koskien muslimeita.

Donald Trumpin lausunnoista on monessa kohtaa noussut erilaisia kohuja.

Onko Donald Trump loppujen lopuksi paras henkilö lisäämään eri terroristijärjestöjen kannatusta ja 
vieläpä osallistumista eri terroristijärjestöjen toimintaan?

HYVÄ kysymys!

Syyrian liittyen on linkkilistassa muutama linkki.

Ron Paul Institute for Peace and Prosperity: http://ronpaulinstitute.org

Tuon säätiön uutislistoilla on eri henkilöiden kirjoituksia koskien sotaa eri maissa ja erityisesti 
Yhdysvaltojen osallistumien määrästä ja laadusta.

Tähän kohtaa voi todeta muutaman linkin [sisältöä].

* Lisätäänkö eri maiden sotilaiden määrää SYYRIAssa sodan vuoksi?
* Barack Obama valtuuttamassa sotilaiden määrän lisäämistä SYYRIAssa?
* Muslimeita kohtaa tehty paljon hyökkäyksiä.
* Yhdysvaltojen armeija avaa uusia mahdollisuuksia naisten osallistumiselle.
* ISIS tekee iskuja eri maihin edelleenkin.
* Iso osa muslimeista ei kannata ISIS:n toimintaa?
* Euroopan Unioniin uutta lainsäädäntöä terrorismin vuoksi.
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* Yhdysvallat ja Kuuba kehittäneet kahdenvälisiä suhteita.
* ISIS ja Taleban sodassa keskenään?
* Pakolaiskriisiin liittyvät ilmiöt Euroopassa.
* Saudi-Arabian teloitukset.
* Suhtautuminen Saudi-Arabian teloituksiin?
* Enemmistö briteistä haluaa jättää Euroopan Unionin.
* Terrorismin uhka Euroopassa?
* Suomen armeija kehittää aseistustaan.
* Suomen ja Ruotsin laajennettu sotilaallinen yhteistyö?
* Ruotsi palaisi yleiseen asevelvollisuuteen?

Lyhyesti voi todeta erilaiset sotilaalliset ratkaisut erilaisiin kriiseihin.

Toisaalta voi todeta diplomatian määrä ja laatu liittyen erilaisiin kriiseihin.

Rautaa ja sotilaita lisää? Vaiko diplomaattinen ratkaisu?

Mielenkiintoista on erilaisten äärijärjestöjen suhteet toisiinsa. Mahdollisesti [kaksi] äärijärjestöä 
voivat aloittaa erilaiset vastaiskut toisiaan vasten.

ELI erilaiset äärijärjestöt eivät ole yksi kokonaisuus. Erilaisten äärijärjestöjen ristiriitaisen 
toiminnan voi todeta olevan osa SYYRIAn tilannetta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Tähän kohtaan voi todeta, että terrorismin torjunnalla voidaan vaatia erilaisia valtuutuksia erilaisille
tiedustelun yhteisöille.

Tietysti kysymys tiedustelun määrästä ja laadusta on erittäin hyvä kysymys.

Mikä on terrorismin vuoksi tehtyjen poliittisten päätösten oikea hinta?

Onko sota terrorismia vastaan ainut oikea ratkaisu?

Mitä muita vaihtoehtoja on käytössä?

Edellä mainituista aiheissa on tietysti totuuden muuntelun mahdollisuus.

UUTTA - eri maissa käytävän terrorismin vastaisen sodan oikeutuksia voisi katsoa [tarkemmin].

Käytännössä terrorismi on erittäin kätevä termi, koska erilaisten järjestöjen toiminta voidaan tulkita 
terrorismiksi.

1127.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018
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Terrorismin vastainen sota? Oman arvion mukaan terrorismin vastainen sota on ollut hyvin kätevä 
termi eri asiayhteyksiin. Eri maat voivat väittää käyvänsä terrorismin vastaista sotaa perustuen 
täysien erilaisiin asiaperusteluihin.

Väittämä: ”Terrorismin vastainen sota” on ollut hyvin kätevä termi erilaisiin 
asiayhteyksiin erilaisissa maissa.
Väittämä: Terrorismin voittaminen sodalla on vaikea tehtävä.

Kirjoitushetkellä pitää todeta muutama kriisivaltio: Afganistan, Irak, Libya ja Syyria. Afganistanin 
(miehitystä alkaen 7.10.2001) ja Irakin (miehitystä alkaen 20.3.2003) kriisit ovat jatkuneet pitkään. 
Libyan (sota alkaen vuodesta 2014) suhteen voi todeta, että siellä ei ole vielä kaikkien osapuolien 
hyväksymää keskushallitusta. Syyrian sota on todella monimutkainen vyyhti, koska erilaisten 
ulkomaiden tukemia aseellisia ryhmiä on Syyriassa useampi.

Väittämä: Monesti jonkin maan hallinnon kaataminen voi tarkoittaa sisällissotaa.

Kerraten voi todeta, että kiusaus käyttää vapaaehtoisuuteen perustuvaa armeijaa erilaisiin tehtäviin 
hyvin suuri. Eli monesti ajatuksena on käyttää ”viisaasti” sotilaallista voimaa. Ongelmaksi tulee 
aina erilaiset takaiskut (blowback) johtuen sotilaallisen voiman käytöstä.

Väittämä: Sotilaallisilla operaatioilla on aina erilaisia odottamattomia sivuvaikutuksia.
Väittämä: Sotilaallisen voiman käytön odottamattomia sivuvaikutuksia ei monesti 
tahdota tunnistaa ja tunnustaa.

Eli monesti sotilaallisen voiman käyttö voi perustua toiveajatteluun.

Tämän jälkeen voi todeta merkinnässä esitetyt PolitiFact-palvelun antamista lausunnoista koskien 
eri henkilöitä, jotka olivat ehdokas-ehdokkaita merkinnän kirjoittamisen aikoihin (25.1.2016). Eli 
eri henkilöiden esittämät väärät väittämät leviävät eri suuntiin, jolloin tosiasioiden 
tarkastuspalveluille on tehtävää koko ajan.

Väittämä: Monesti Yhdysvalloissa voivat erilaiset mielipidevaikuttajat esittää erilaisia 
vääriä väittämiä ilman laajempia seurauksia.
Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluilla on jatkuvasti tehtävää erilaisten väärien 
väittämien arvioinnissa.
Väittämä: Oikeiden tosiasioiden levittäminen on monesti vaikea tehtävä.

1127.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Tähän kohtaan pitää todeta ”disinformaatiota koskevat EU:n käytännesäännöt” (EU Code of 
Practice on Disinformation), jolloin erilaiset toimijat voivat allekirjoittaa tällaiset käytännesäännöt. 
Kirjoitushetkellä allekirjoittajina olivat mm. Facebook, Google, Microsoft, TikTok ja Twitter. 
Allekirjoittajat ovat esittäneet omat toimintaohjelmansa käytännesääntöjen toteuttamiseksi. 
Mielenkiintoista on, että käytännesäännöt on julkaistu ilman mitään asiakirjan tunnuksia.

Kysymys: Miten disinformaatiota koskevat EU:n käytännesäännöt ovat muuttaneet 
erilaisten väärien väittämien leviämistä käyttäjämäärältään suurissa palveluissa, vrt.  
Facebook, Google, Microsoft, TikTok ja Twitter?
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1128. Kilpailu, kilpailutus, kaista, linja ja oikea 
vikaantuminen eri tilanteissa

1128.1. Merkintä 928: Onnistuuko yksityistäminen oikeasti?

27. tammikuuta 2016 
928: Onnistuuko yksityistäminen oikeasti?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_928

Tässä kohtaa voidaan palauttaa mieleen seuraava julkaisu. 

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luvussa SL 58 (sivut 362-420) pohdin kilpailuttamista ja kansallistamista seuraavissa tapauksissa: 
tiet, rautatiet, sähkö ja posti. Lisäksi pohdin rautateiden yksityistämistä vielä tarkemmin viimeisessä
alaluvussa (SL 58.26.).

Lisäksi pitää linkittää seuraava lausunto:

EN: Opinion 76: Competition in passenger rail services in Great Britain 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_76

Itse tulin siihen tulokseen, että rautateiden yksityistäminen on hyvin hankalaa käytännössä. 
Käytännössä rautateiden yksityistämistä vastaan tulee melkoinen joukko teknisiä haasteita, koska 
rautetiet ovat tarkasti ottaen linjoja, joille mahtuu vain yksi juna kerrallaan.

ELI rautatiet EIVÄT ole kaistoja, joissa on paljon helpompi ohittaa pysähtynyt ajoneuvo.

Käytännössä yksikin pysähtynyt juna aiheuttaa heti melkoisen määrän työtä rautateiden ohjaamista 
tekevässä yksikössä, jotta liikenne saadaan mahdollisimman äkkiä toimimaan uudelleen.

Sitten on tuo postin jakelun tilanne, koska kirjemäärät ovat laskeneet tasaisesti.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että osa yrityksistä on siirtynyt sähköiseen laskutukseen, jolloin osa 
yrityksistä vaatii laskujen lähettämistä vain sähköisessä muodossa. ELI osa yrityksistä haluaa eroon 
paperilaskuista, koska niiden käsittelyssä on enemmän työtä verrattuna sähköiseen laskutukseen.

Luvussa SL 58 (sivut 362-420) totean, että postin osalta oin mahdollista luoda rinnakkaisia 
ratkaisujen linjoja, jolloin eri toimijat voisivat noin periaatteessa hoitaa kilpailevia linjoja. 
Käytännössä eri toimijoiden ratkaisujen linjat eivät menisi päällekkäin.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Luvussa SL 58 (sivut 362-420) totean, että erilaisten osoitteiden ylläpito voidaan tehdä keskitetysti 
tai hajautetusti.

Käytännössä kannattaisi olla vain yksi osoitteiden rekisteri, josta erilaiset toimijat voisivat saada 
osoitteiden päivitykset asianmukaisesti.

JOS olisi useampi osoitteiden rekisteri, niin tietysti tavallisen asiakkaan kannalta tulisi paljon työtä, 
jos muuttunut osoite pitäisi ilmoittaa useampaan rekisteriin.

Nykytilanteessa tarvitsee tehdä vain yksi osoitteenmuutos, jonka perusteella erilaiset toimijat saavat
muuttuneet osoitteet omiin järjestelmiinsä.

ELI yksi osoitteiden rekisteri olisi kaikkien toimijoiden kannalta hyvä ratkaisu.

Sitten tulee vastaan tuo yleispalveluvelvoite. Hyvä kysymys: pitäisikö postin lähettämisestä ja 
vastaanottamisesta maksaa enemmän tai vähemmän eri puolilla Suomea?

Yleispalveluvelvoitteella nykytilanteessa postin lähettämisestä ja vastaanottamisesta maksetaan 
sama hinta eri puolilla Suomea.

Pitäisikö jokaiselle uudelle postitoiminnasta kiinnostuneelle yritykselle määrätä 
yleispalveluvelvoite?

Lyhyesti voi todeta, että myös postin kilpailuttamisessa tulee vastaan erilaisia teknisiä ja 
käytännöllisiä ongelmia.

JOS yleispalveluvelvoite olisi määrätty jokaiselle uudelle postitoiminnasta kiinnostuneelle 
yritykselle, niin nykyinen postin määrä voisi jakaantua useammalle yritykselle. ELI käytännössä 
samaa vähenevää postia jakaisi useampi yritys.

OMA huomio ja tuomio on melko selvä: koko ajan jatkuva kirjepostin määrän lasku ei välttämättä 
houkuttele uusia yrityksiä tulemaan postin jakelun markkinoille.

Tietysti voi todeta erilaisten pakettien suhteen, että niillä markkinoilla on kilpailua paljon enemmän.

ON mahdollista, että verkkokaupan kasvu voi kasvattaa kuljetettavien pakettien määrää. Tällöin 
kuljetettavien pakettien markkinat voisivat ehkä kasvaa. Tämä kehitys jää nähtäväksi.

Summaten: kaikki yksityistäminen ja kansallistaminen kohtaa aina erilaisia teknisiä ja 
käytännöllisiä ongelmia.

Tämän vuoksi jokainen yksityistäminen ja kansallistaminen pitää harkita huolellisesti.

1128.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt muutaman kuvan liittyen kaistaan ja linjaan.
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OHITUS

OHITUS

100 %

100 %

KAISTA - kaksisuuntainen - vikaantuminen molemmissa
                              ohitus mahdollista

Käytännössä kaistan vikaantuminen monessa yhteydessä mahdollista. Hyvä esimerkki on tietysti 
tieliikenne, jolloin tien (kaista) vikaantumisessa on erilaisia vaihtoehtoja ohitukselle:

• ohitus ilman muita toimenpiteitä voi olla  mahdollista
• ohitustien etsiminen
• kaistan osittainen sulkeminen ja virhekohdan ohittaminen vuorotellen eri suuntiin

Väittämä: Kaistat eivät aina tukkeudu kerrallaan, jolloin liikenne kaistalla voi olla 
mahdollista myös poikkeustilanteissa.

Joskus on tietysti tilanteita, joissa kaikki kaistat voivat olla tukossa, mutta tämä ei ole aina 
ensimmäinen tilanne.

Viimeisin vastaava tapaus oli Jalasjärvellä kevään 2018 tulvien uhatessa joidenkin rakennusten 
jäämistä vesimassan alle. Käytännössä vesimassan sulkema 3-tie vaati ns. vinttikoirasillan 
liikenteen ohjaamista eri tavoin sillan yli. Itse satuin kävelemään sillalla kyseisenä päivänä, jolloin 
liikenteenohjaus tehtiin eri tavoin verrattuna tavalliseen tilanteeseen.

Väittämä: Kaistalla on monesti mahdollista tehdä liikkuvien yksiköiden ohjaamista 
toisella tavalla verrattuna tavalliseen tilanteeseen.

Kerraten voi todeta monen poliittisen mielipidevaikuttajan olevan tietämätön kaistan ja linjan 
eroista sekä erilaisista poikkeusolosuhteista. Eli heidän ajattelu perustuu aatteen mukaiseen 
toiveajatteluun ja hyvän sään ajatteluun.

Väittämä: Poliittisten mielipidevaikuttajien lukkiutuneet näkemykset aiheuttavat 
ongelmia poikkeusolosuhteisiin varautumisessa.
Väittämä: Poikkeusolosuhteisiin varautuminen (vrt. junat ja tieliikenne) tapahtuu 
hyvin riitaisten vaiheiden jälkeen.
Väittämä: Perustavallinen poliitikko ei ymmärrä mitään linjan ja kaistan 
erityispiirteistä yksityistämisen tai kansallistamisen kannalta.
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1129. Avoin ja kansainvälinen tietotekniikka

1129.1. Merkintä 929: Kaiken sähköistyminen? / Mitä 
muutoksia?

27. tammikuuta 2016 
929: Kaiken sähköistyminen? / Mitä muutoksia?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_929

Linkkilistasta voi todeta, että kaiken sähköistyminen aiheuttaa monenlaisia ilmiöitä.

Millainen on media vuonna 2030 ja miten television katselu kehittyy?

OMA arvio on, että television katseluun käytettävä aikamäärä ei ehkä laske pitkällä aikavälillä.

Tietysti on mahdollista, että televisiota katsotaan erilaisilla laitteilla - ehkä näin.

OMA seurantakohde tietotekniikan suhteen on ollut avoimien järjestelmien pärjääminen kovassa 
kilpailussa.

Free Software Foundation on järjestänyt kyselyn koskien säätiön kehittämistä.

Toisaalta näyttää siltä, että LINUX on tullut jäädäkseen.

IPv6:n tulevaisuus on vielä näkemättä. Kuinka nopeasti IPv6 tulee yleistymään? Viekö yleistyminen
jonnekin 2020-luvulle?

Sitten voi todeta, että erilaiset pilvipalveluiden viritykset ovat myös tulleet jäädäkseen.

Tärkein kysymys lienee erilaisten pilvipalveluiden viritysten tietoturvallisuus.

Tietysti on selvää erilaiset mainostuksen viritykset liittyen erilaisiin uusiin palveluihin - esimerkiksi
[osaa] pilvistä [voidaan] mainostaa eri tavoin.

Lopuksi voi todeta Datatähti-kilpailun, jonka voitti tänä vuonna seinäjokinen opiskelija.

Linkkilistan lopussa on juttua verkkopalveluihin liittyvään yhteisöllisyyteen - onko yhteisöllisyyttä 
oikeasti vai vain näennäisesti?

Toisaalta osa yrityksistä on siirtänyt digitaalista toimintaan eri suuntiin - myös ulkomaille.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Varmaankin tärkein kysymys lienee Suomen pärjääminen digitalisaatiossa.

MILLAISTA digitaalista liiketoimintaa Suomessa voisi olla lyhyellä ja pitkällä aikavälillä?

Tähän kysymykseen minulla ei ole selvää vastausta.

Tietysti on huomioitava erilaiset pääomasijoittajat, joiden avulla voisi Suomestakin nousta erilaisia 
ja/tai uusia digitaalisen liiketoiminnan yrityksiä.

Käytännössä uuden digitaalisen liiketoiminnan oikea toiminta pitäisi varmaan olla heti alusta alkaen
kokonaan kansainvälistä.

Mielenkiintoista on nähdä kehitystä lyhyellä ja pitkällä aikavälillä.

Tietysti liiketoiminnan erilaisten tukiyhteisöjen pitäisi varmaankin virittää vastaamaan uuden 
digitaalisen liiketoiminnan oikeita vaatimuksia.

Kysymys: pysyvätkö erilaiset tukiyhteisöt oikeasti mukana digitaalisessa liiketoiminnassa?

1129.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Väittämä: (Kerraten) voi todeta säätiön olevan monesti hyvä ratkaisu turvaamaan 
avoimen tietoteknisen ratkaisun tasapuolinen kehittäminen – esimerkiksi 
tietokoneohjelmat ja tietotekniset standardit.

Varmaankin voi todeta LINUX:n tulleen jäädäkseen pitkäksi aikaa [osaksi] nykyistä tietoteknistä 
ympäristöä. Tietysti LINUX:n pitkäaikainen pärjääminen erilaisilla sovellusalueilla on tarkan 
seurannan paikka. Esimerkiksi työpöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden puolella LINUX ei 
ole ensimmäinen käyttöjärjestelmä. Toisaalta LINUX:n ja Windows:n pärjääminen seuraavan 20-30
vuoden aikana on sekin tarkan seurannan paikka.

Väittämä: Erilaisten avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjääminen eri 
sovellusalueilla erittäin kovassa kilpailussa suljettujen tietoteknisten ratkaisujen 
kanssa vaatii tietysti tarkkaa seurantaa.

Oman arvion mukaan avoin tietotekninen ratkaisu aina välillä voittaa joskus jonkin kilpailun, mutta 
tämä ei ole pääsääntö.

Lopuksi täytyy todeta joidenkin kaupallisten palveluiden perustuvan avoimien tietoteknisten 
ratkaisujen käyttöön, jolloin kaupallisen palvelun käyttö voi perustua erilaisiin maksuihin. Hyviä 
esimerkkejä ovat Facebook, Google ja Twitter, koska ne ovat käyttäneet vaihtelevasti erilaisia 
avoimia ohjelmointikieliä omissa palveluissaan, vaikka palvelut ovat kaupallisia.

Väittämä: Avoimet tietotekniset ratkaisut eivät estä kaupallista toimintaa.
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1130. Ison selvittämisen paikka

1130.1. Merkintä 930: Työnjako / SOTE-uudistus / 
Kuntauudistus (xxvii)

28. tammikuuta 2016 
930: Työnjako / SOTE-uudistus / Kuntauudistus (xxvii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_930

Tässä kohtaa täytyy todeta, että en ole käsitellyt SOTE-uudistusta ja kuntauudistusta hetkeen 
aikaan.

Mielenkiintoinen on ensimmäinen linkki koskien Valtiontalouden tarkastusviraston (VTV) tekemä 
katsaus työnjakoon ja tehtävärakenteen ongelmiin.

Olen monessa merkinnässä kirjoittanut (julkisen) terveydenhuollon ratkaisemattomasta työnjaon 
ongelmasta.

Kuten VTV toteaa, niin ongelmia siis on.

SOTE-uudistus tarkoittaa laajaa muutosta erilaisiin työnjaon ratkaisuihin. Selvää on työnjaon 
uudistusten olevan hyvin vaikeita hankkeita.

Toisaalta on esitetty maakunnallista ratkaisua SOTE-uudistuksen perusmalliksi.

Itse olen käsittänyt, että Ruotsissa heidän maakuntamallissa on terveydenhuollon ratkaisuja. Voin 
muistaa tietysti väärin.

Tietysti maakunnille siirrettyjä uusia tehtäviä pitää tarkastella huolellisesti.

Viimeisimmässä mielipidekirjoituksessa todetulla tavalla voidaan hajautusta ja keskitystä kehittää 
ajassa ja tilassa.

61 / Visuaalisen ilmeen tarpeellisuudesta?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_61

Maakunnille tulevaa verotusoikeutta on arvioitu erilaisissa julkaisuissa - osa väestä vastustaa 
maakuntien verotusoikeutta.

Lopuksi on todettava linkkilistasta potilastietojärjestelmien vakavat ongelmat.

Käytettävyyden ongelmiin olen kiinnittänyt mm. Kirjoitelmia IV -teoksen luvuissa 164 ja 165: 
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Rannila, J. S. (2015). Kirjoitelmia IV: lisää henkilökohtaisia mielipiteitä (2007-2015) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Itse olen moneen kertaan esittänyt laajaa selvitystä koskien terveydenhuollon työnjaon ongelmien 
ratkaisuun.

Lisäksi on todettava, että tietokoneiden käyttöönoton yhteydessä voisi pohtia uutta työnjakoa 
erilaisten osapuolien välille.

OMA arvaus on, että työnjaon kehittäminen on vuosikausien hanke, koska eri ryhmät voivat kokea 
työnjaon muutokset vaikeiksi. ELI kaikki työnjaon kehittäminen voi edetä aina iso riita kerrallaan 
koskien jotain pientäkin uudistusta työnjaossa.

Mitä uutta? Jaa-A.

Tähän kohtaan vielä merkittävä, että kuntauudistusten ja SOTE-uudistuksen yhteen liittäminen 
vaatii sekin työnjaon mahdollisia muutoksia.

OMA ehdotus jatkoa varten: työnjaon muuttamiseen liittyen pitää yrittää jatkossa kerätä erilaisten 
riitojen syitä ja seurauksia. Tämän lisäksi pitäisi selvittää kunkin riidan tosiasioiden väittämät ja 
pelkkään tunteeseen liittyvät väittämät.

Mahdollista on löytää ratkaisuja perustuen tosiasioihin ja samaan aikaan ratkaisuja puhtaan tunteen 
ongelmiin.

ELI tunne ja järki on tässäkin asiassa huomioitava erittäin tarkasti.

1130.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Oman ehdotuksen mukaan koko terveydenhuoltoa voisi tarkastella uudelleen, ja kehittää 
tarvittaessa uutta työnjakoa terveydenhuoltoon. Esimerkiksi tietokoneistettujen järjestelmien vuoksi
pitäisi kehittää uutta työnjakoa täysin uudelta pohjalta.

Väittämä: Terveydenhuollon suhteen pitäisi kehittää täysin uutta työnjakoa.
Väittämä: Terveydenhuollon hyvin perusteltu työnjaon uudistaminen etenee oikeasti 
erittäin riitaisten vaiheiden jälkeen.

Selvitin Valtiontalouden tarkastusviraston www-sivuilta, ja varmaankin olen viitannut 
Valtiontalouden tarkastusviraston tarkastuskertomukseen 1/2016. Lyhyesti todeten Valtiontalouden 
tarkastusvirasto kehottaa voimakkaasti kehittämään SOTE-asioiden työnjakoa.

Väittämä: Myös muutkin toimijat (vrt. Valtiontalouden tarkastusvirasto) voivat 
ehdottaa SOTE-asioiden työnjaon kehittämistä.
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1131. Lisää lyhyempiä ja tehokkaampia koulutuksia

1131.1. Merkintä 931: Kaikista pieniä maistereita? / ISO riita?

28. tammikuuta 2016 
931: Kaikista pieniä maistereita? / ISO riita?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_931

Ohessa on muutama linkki koskien yliopistojen säästöjen [hankkeita].

Lyhyesti todeten tohtoreita on jäänyt työttömiksi ja yliopistojen pitää säästää jostain.

ELI käytännössä yliopistoista on pakko irtisanoa jokin osa henkilökunnasta.

Miten säästöpäätökset oikeasti vaikuttavat yliopistoihin?

Tuleeko Suomeen ns. aivovuotoa, jos osa korkeammin koulutetuista lähtee ulkomaille? HYVÄ 
kysymys!

Yksi linkki otsikoltaan on seuraava: maisterintutkintoja vähennetään tarkoituksella.

Maisterien määrän vähentyminen ei välttämättä ole pahaksi, koska Suomessa on yritetty kouluttaa 
laaja joukko eri alojen maistereita.

ITSE olen moneen kertaan todennut, että monelle yliopiston opiskelijalle voi riittää 
kandidaattitutkinto, jos he siirtyvät työelämän syövereihin.

Varsinkin yksityisellä puolella yliopistotutkinto ei ole enää kaikkien tärkein asia henkilöstön 
palkkaamisessa. Oikea osaaminen ratkaisee yksityisellä puolella.

Tähän voi linkittää kaksi lähdettä.

Iivari, J. (2007). Puheenvuoro: Suomalaisten tietojenkäsittelytieteiden tieteellinen taso. 
Tietojenkäsittelytiede, 27(Joulukuu), 4-17.

Opetus- ja kulttuuriministeriö. (2010). Tohtoritarve 2020-luvulla - Ennakointia tohtorien 
työmarkkinoiden ja tutkintotarpeiden pitkän aikavälin kehityksestä. Helsinki: Opetus- ja 
kulttuuriministeriö - Koulutus- ja tiedepolitiikan osasto.

Iivari pohtii suomalaisten tietojenkäsittelytieteiden väitöskirjojen kansainvälistä näkyvyyttä ja 
tieteellistä tasoa.

OKM:n raportista voi todeta, että eri aloilla voi olla tarvetta vähentää tohtorin tutkintoja.
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Tähän liittyen olen tehnyt kaksi puoluekokousaloitteita - nämä löytyvät Kirjoitelmia II -teoksesta ja 
LIITE 1 -teoksesta.

Kirjoitelmia II -teoksessa luku 92. 
LIITE 1 - teoksessa luku SL 56.6.

Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA tuomio on, että Eduskunnassa on hyvin paljon yliopistotutkinnon suorittaneita 
kansanedustajia.

OMA tuomio on, että kansanedustajat ovat halunneet tehdä useammasta henkilöstä pienen 
maisterin.

Monet kansanedustajat tuntevat vain ja ainoastaan yliopistokoulutuksen vaatimukset.

Itse olen ehdottanut monesti teknikon tutkintojen uudelleenkehittämistä.

Yksi tiukka vuosi kokopäiväistä teknikkokoulutusta (esim. klo 9-16) antaisi monelle henkilölle 
tarvittavia taitoja työelämän vaatimuksiin.

Lisäksi vuoden kestäviin teknikon koulutuksiin olisi paljon helpompi irtautua verrattuna 
viisivuotisiin tutkintoihin.

Mitä uutta?

Tietysti teknikoiden koulutuksen palauttaminen vaatisi muutoksia ammattikoulujen toimintaan.

JOS ammattikoulujen toiminnan osaksi tulisi teknikoiden koulutus, niin tietysti se vaikuttaisi 
oppilaitosten asemaan eri tavoilla.

Yksi ehto teknikkokoulutukselle voisi olla jokin määrä käytännön työkokemusta.

Mahdollisesti tämä voisi tarkoittaa ammattikorkeakoulujen tutkintojen määrään ja laatuun.

Tietysti ammattikorkeakoulujen tutkintomäärien vähentäminen aiheuttaisi melkoisen riitelyn eri 
toimijoiden kesken.

Kysymys: Onko myös ammattikorkeakouluissa liikaa väkeä?

Oma tuomio on selvä: myös ammattikorkeakouluissa on liikaa väkeä.
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Oma huomio on selvä: kaikki koulutusuudistuksen uudistaminen menisi käytännössä isojen riitojen 
vaiheiden kautta.

Koulutuspoliittisia riitoja odotellessa voi mennä oma aikansa.

1131.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Olen monet kerrat todennut eri yhteyksiin tarpeen kehittää erittäin tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia 
eri koulutustasoilla. Perusongelma on monen poliittisen päättäjän tuntevan vain yliopistotason 
koulutusmuodot, jolloin päätökset eri koulutustasojen kehittämisestä eivät perustu omaan 
kokemuksiin eri koulutusmuodoista.

Väittämä: Eri koulutustasoille pitäisi ehdottomasti kehittää erittäin tehokkaita ja 
lyhyitä koulutuksia.

Paljon puhutaan elinikäisestä oppimisesta, mutta tätä ei sitten toteuteta asianmukaisesti erittäin 
tehokkailla ja lyhyillä koulutuksilla. Työssä käyvien henkilöiden olisi paljon helpompi irtautua 
työtehtävistä muutamaksi kuukaudeksi jonkin erittäin tehokkaan ja lyhyen koulutuksen ajaksi.

Väittämä: Nykytilanteessa Suomen koulutusjärjestelmä ei tue kunnolla elinikäistä 
oppimista.

Yksi hyvä esimerkki voisi olla jonkin kielen muutaman kuukauden tehokurssi, jolloin siihen olisi 
helpompi irtautua verrattua muihin koulutusvaihtoehtoihin. Tällaiseen kielikoulutukseen voisi 
osallistua henkilöitä hyvin erilaisilla koulutustaustoilla.

Väittämä: Kaikista ei pidä tehdä pieniä maistereita.
Väittämä: Monet päättäjät eivät tunne hyvin yliopistokoulutuksen ulkopuolisia 
koulutusmenetelmiä.

1131.3. Lisäarvioita / 19.6.2021

Kirjoitushetkellä on käynnissä Euroopan komission alaisuudessa julkinen kuuleminen 
mikrotutkinnoista (Mikrotutkinnot: elinikäisen oppimisen ja työllistymismahdollisuuksien 
laajentaminen / Micro-credentials: broadening learning opportunities for lifelong learning and 
employability). Tähän liittyen sain julkaistua mielipidekirjoituksen Ilkka-Pohjalainen-
maakuntalehdessä.

86: Mikrotutkinto: vuosisadan koulutusuudistus?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_86

Mikrotutkinto on ehdottomasti hyvin tärkeä aihe, ja niistä pitäisi tehdä kunniallinen opiskelumuoto 
kaikilla koulutusasteilla. Itse en keksinyt termiä ”mikrotutkinto”, jolloin olen puhunut vain lyhyistä 
ja tehokkaista koulutuksista.

Väittämä: Tarvitsemme ehdottomasti mikrotutkintojen kehittämistä kaikille 
koulutusasteille.
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1132. Pienet ja äänekkäät vähemmistöt (esim. 1/4 tai 
1/6)

1132.1. Merkintä 932: 3/4 kannatusta / Päätösten hinta?

29. tammikuuta 2016 
932: 3/4 kannatusta / Päätösten hinta?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_932

Paavo Väyrynen on pysynyt politiikassa jo vuosikymmeniä. Maailma muuttuu, mutta Väyrynen 
pysyy?

Ohessa on linkkilista Paavo Väyrysen uusimpaan toimintaan.

Hän lopetti osallistumisen puolueen [erilaisiin] päätöksenteon [järjestelmiin].

Samaan aikaan hän on vienyt läpi kansalaisaloitteen saaden vaadittavat 50 000 kannatusilmoitusta.

Lisäksi hän on perustanut Euroopan parlamenttiin (Euroopan Unioni) EU-kriittisen kontaktiryhmän.

Aika paljon toimintaa yhdeltä edustajalta (MEP).

Toisaalta on todettava, että jotkut Suomen Keskusta rp:n kannattajista moittivat Väyrysen 
toimenpiteitä: erityisesti näyttävä ero Suomen Keskusta rp:n päätöksenteon [järjestelmistä] on 
huomioitu tiedotusvälineissä.

Linkkilistan lopussa on uutinen Väyrysen suhtautumisesta kauppojen aukioloaikojen 
vapauttamiseen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mitä uutta?

Itse totean tässä, että suomalaisissa puolueissa on erilaisia ryhmittymiä: osa ryhmistä kannattaa 
jotain politiikka enemmän kuin joku toinen ryhmä. Ei mitään uutta tässä.

Lisäksi olen todennut, että vallassa oleva puolue vaatii politiikalleen 3/4 -kannatuksen, jolloin 
puolueen toiminta Eduskunnassa voi olla mahdollista.

OMA veikkaus on, että erilaisissa suljetuissa kokouksissa (esimerkiksi eduskuntaryhmät) on esillä 
oikeasti eri ryhmien kannattamat asiat.
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Sitten aina välillä joku edustaja tulee ulos omalla viestillään, joka voi olla kriittinen 3/4 -
kannatuksen mukaiselle politiikalle. Tätä tapahtuu kaikissa puolueissa aina jossain välissä.

Tietysti jokainen asiaan perehtynyt voi olla hyvinkin selvillä näistä eri puolueiden sisäisistä 
ryhmittymistä.

Mitä uutta?

Selvää on erilaisten poliittisten päätösten oikeat seurannaiset ja odottamattomat sivuvaikutukset.

Linkkilistan lopussa oleva linkki Väyrysen kannanotto koskien kauppojen aukioloaikojen 
vapauttamiselle on yksi esimerkki seurannaisista ja odottamattomista sivuvaikutuksista.

Tämä on jo todettu aikaisemmin: kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen hävittää vähitellen 
pienet yksityiset erikoiskapat, ja eri vaiheissa syntyy näitä erikoiskaupan valtakunnallisia ketjuja.

ELI aukioloaikojen vapauttamisella on oma hintansa - tämä on siis todettu jo aikaisemmissa 
merkinnöissä.

Mitä uutta?

Tässä kohtaa voi todeta, että en ole järjestelmällisesti kerännyt yhteen näitä oikeata seurannaisia ja 
odottamattomia sivuvaikutuksia.

EHDOTUS: tässä kohtaa pitäisi varmaan valita joukko erilaisia politiikan lohkoja, ja näiden 
politiikan lohkojen oikeata seurannaisia ja odottamattomia sivuvaikutuksia pitäisi seurata 
järjestelmällisesti.

Kaikkia mahdollisia politiikan lohkoja voi olla vaikeampi seurata.

1132.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Jokaisessa puolueessa on omat sisäiset ryhmänsä, joiden määrä ja laatu tietysti vaihtelee puolueesta 
toiseen. Aina välillä joku puolueen sisäinen ryhmä vai esittää erilaista arvostelua eri asioihin. Osasta
tällaiset vähemmistöt (esim. 1/4 tai 1/6) voivat olla hyvinkin äänekkäitä.

Väittämä: Erilaisten puolueiden vähemmistöryhmät (esim. 1/4 tai 1/6) voivat olla 
hyvinkin äänekkäitä.

Tietysti tällainen moniäänisyys aiheuttaa omat ongelmansa puolueen yleiselle linjalle, joka voi olla 
hyvin kirjattu puolue- ja vaaliohjelmiin. Vastaavaa moniäänisyyttä voi havaita 
puoluekokousaloitteissa.

Lopuksi olen pohtinut erilaisten poliittisten päätösten sivuvaikutuksia, joita poliittiset päättäjät eivät
ole osanneet huomioida.

Väittämä: Poliittiset päättäjät eivät yleensä huomioi poliittisten päätösten 
sivuvaikutuksia.
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1133. Erilaisten tietojen hankkimisesta

1133.1. Merkintä 933: Aluehallinto / Julkinen tieto / OECD

29. tammikuuta 2016 
933: Aluehallinto / Julkinen tieto / OECD

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_933

Ohessa on kolme linkkiä: 1) Kunnat piilottelevat julkisia tietoja, 2) Suomen Yrittäjät ottavat kantaa 
aluehallintoon, 3) OECD:n laaja suosituslista.

Selvää on, että kuntien toiminnasta pitää kerätä järjestelmällisesti erilaista tietoa päätöksenteon 
pohjaksi.

Toisaalta on mahdollista, että kuntien lähettämä julkinen tieto erilaisille sidosryhmille voidaan 
jostain syystä salata kunnissa - erityisesti kuntalaisen pyyntöihin voidaan suhtautua nihkeästi.

Aikaisemmin olen todennut, että kunnallisvaalien jälkeen pitäisi ainakin osa valtuutetuille 
annettavasta koulutuksesta vaalien jälkeen olla avointa kaikille kiinnostuneille.

Tietystikään näihin avoimiin koulutuksiin tuskin tulee mitään laajaa yleisöryntäystä - näin 
olettaisin.

Sitten on tuo Suomen Yrittäjien vaatimukset koskien aluehallintoa.

KYSYMYS: millaisia aluepalveluita yrittäjät oikeasti tarvitsisivat? Tähän minulla ei ole mitään 
lisättävää, koska oma tieto tässä asiassa on hyvin vähäistä.

Lopuksi on juttua OECD:n tekemästä selvityksestä, jossa on erilaisia toimintasuosituksia 
suomalaiselle päätöksenteolle.

Tähän kohtaan voi todeta, että OECD:n toiminta ei ole niin laajassa seurannassa kuin Suomen 
poliittiset päättäjät.

Tietysti on täysin selvää jonkinlainen OECD:n julkisuuden taso.

Täysin selvää on OECD:n suositusten hyvin vaikea läpivienti suomalaisessa päätöksenteossa. 
OECD:n suosituksia voivat eri ryhmät tietysti arvostella.

Toisaalta voi todeta OECD:n tekemät arviot aikaisempien suosituksien läpivienti - osa suosituksista 
on toteutettu jollain tavalla.

22917

22918

22919

22920

22921
22922
22923
22924
22925
22926
22927
22928
22929
22930
22931
22932
22933
22934
22935
22936
22937
22938
22939
22940
22941
22942
22943
22944
22945
22946
22947
22948
22949
22950
22951
22952
22953
22954
22955
22956
22957
22958
22959
22960
22961
22962
22963

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_933


514 / 728

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A.

OMA huomio on, että erilaisia suosituksia myös Suomeen antavat erilaiset kansainväliset yhteisöt, 
joiden jäseninä on myös Suomen valtio.

OMA huomio on, että kaikki nämä suositukset voisi kerätä yhteen, jolloin niistä voisi koota 
asianmukaisesti eri suositukset.

Nyt tavalliset kansalaiset ovat riippuvaisia eri tiedotusvälineiden välittämiin uutisiin.

Tietysti voisi itse kerätä yhteen erilaiset kansainväliset yhteisöt, jotka antavat erilaisia suosituksia.

EHKÄ joku jossain on jo kerännyt yhden tällaisen listan - tätä en tiedä.

1133.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Tähän liittyen mieleen tuli 59 Tietopyyntö-sivusto, jossa on tietoa eri tietopyyntöjen tilanteesta. 
Joskus tietopyyntö onnistuu ja joskus tietopyyntö epäonnistuu. Myös kunnilta ja kaupungeilta on 
pyydetty erilaisia tietoja (tietopyyntö).

Väittämä: Varmaankin joillekin julkisen sektorin yhteisöille erilaiset tietopyynnöt 
voivat olla uusi asia kaikesta tiedottamisesta huolimatta.

Merkinnän tavoin täytyy todeta mahdollisuus osallistua joihinkin uusille 
kunnan/kaupunginvaltuuston valtuutetuille tarkoitettuihin koulutuksiin. Oman arvion mukaan 
näihin koulutuksiin ei olisi liian paljon osanottajia. Oman arvion mukaan näin voisi kouluttaa 
kiinnostuneita kuntalaisia eri asioihin. Tietysti on täysin selvää, että jotkut sidosryhmät voivat 
vastustaa tällaista avointa koulutusta.

Väittämä: Joihinkin kunnan/kaupunginvaltuuston valtuutetuille tarkoitettuihin 
koulutuksiin pitäisi olla vapaa osallistumisoikeus.
Väittämä: Jotkut sidosryhmät [voisivat järjestää] avointa koulutusta kuntalaisille.
Väittämä: Mainittuihin avoimiin koulutuksiin pitäisi päästä myös ilman puolueen 
jäsenyyttä.

Toisaalta täytyy todeta, että monet kuntalaiset/kaupunkilaiset ovat tiedotusvälineiden tiedotuksen 
varassa.

Kysymys: Miksi jotkut sidosryhmät haluaisivat kuntalaisten/kaupunkilaisten olevan 
vain tiedostusvälineiden tiedottamisen varassa?

Eri yhteyksissä olen todennut (esim. Yhteiset asiat ry) tarpeen kouluttaa ihmisiä politiikan eri osiin 
ilman puoluejäsenyyttä. Tällainen yhteisö voisi hakata läpi samoja koulutuksia vuodesta toiseen 
aina uusille osanottajille ilman puoluejäsenyyttä. Ehkä tällainen yhteisö joskus perustetaan.

59 https://tietopyynto.fi  , Tietopyyntö – Palvelua ylläpitää Open Knowledge Finland ry
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1134. Viimeisin esimerkki (alueudistus) 
perustuslakituomioistuimen tarpeesta

1134.1. Merkintä 934: Suomeen perustuslakituomioistuin / 
Lausunnot

30. tammikuuta 2016 
934: Suomeen perustuslakituomioistuin / Lausunnot

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_934

Ohessa on vain pari linkkiä.

Ensimmäisessä linkissä todetaan puuttuvat oikeusoppineiden lausunnot koskien 
perustuslakivaliokuntaa.

Toisessa linkissä oikeusoppinut hämmästelee tehtyä lausuntoa.

Kolmannessa linkissä on yhden blogimerkinnän juttu - Perustuslakiblogi.

Jaa-A.

Tein vuosien 2010 ja 2014 puoluekokouksiin aloitteen perustuslakituomioistuimesta.

Kumpikin aloite on hylätty.

Itse olen todennut, että perustuslakivalionkunta kuuntelee aina välillä perustuslain tuntevia 
henkilöitä.

ELI käytännössä osa perustuslain tuntevista henkilöistä voitaisiin nimetä 
perustuslakituomioistuimen jäseniksi, jolloin he saisivat asianmukaisen palkan tehdyistä 
lausunnoista.

Lisäksi perustuslakituomioistuimen kaikki asiakirjat voitaisiin standardoida, jolloin jokainen 
lausunto ei ole tehty aina eri tyylillä.

Lisäksi täytyy todeta, että kansanedustajat valitaan kansanedustajiksi muilla perusteilla kuin 
perustuslain osaamiselle.

Koska kansanedustajat eivät ole tosiasiassa aina jokaisessa tapauksessa perustuslain eri aiheiden 
asiantuntijoita, niin on selvää erilaisten perustuslain tuntevien henkilöiden lausunnot.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Tässä kohtaa täytyy todeta, että asianmukainen perustuslakituomioistuin vapauttaisi osan 
kansanedustajista tekemään jotain muuta kuin kuuntelemaan erilaisten perustuslain tuntevien 
henkilöiden lausuntoja.

Tietysti on edelleenkin selvää erilaisten mielipidevaikuttajien näkemykset koskien perustuslakiin 
liittyviin asioihin - aina välillä joku mielipidevaikuttaja toteaa perustuslakituomioistuimen 
mahdollisuuden.

MITÄ uutta?

KYSYMYS: voisiko joku yhteisö/sidosryhmä tehdä kansalaisaloitteen asiasta?

Ongelma voi tietysti olla kansalaisten vähäinen kiinnostus ja osaaminen koskien perustuslain 
tulkintaa.

Eli kansalaisaloite koskien perustuslakituomioistuinta ei ehkä saisi kokoon vaadittavaa 50 000 
kannatusilmoitusta.

Tietysti kansalaisaloitetta voisi kaikesta huolimatta joku yhteisö/sidosryhmä yrittää.

1134.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Tähän kohtaa pitää todeta yksi hallituksen esitys (HE 16/2018 vp: Hallituksen esitys eduskunnalle 
laiksi asiakkaan valinnanvapaudesta sosiaali- ja terveydenhuollossa ja eräiksi siihen liittyviksi 
laeiksi), jonka perusteella perustuslakivaliokunta antoi lausunnon (PeVL 15/2018 vp). Asian (HE 
16/2018 vp) käsittelyssä asiantuntijalausuntoja on jätetty yhteensä 294 osoitettuna eri valiokunnille.

Itse olen todennut perustuslakivaliokunnan kuulevan jatkuvasti erilaisia asiantuntijoita. Oman 
arvion mukaan kokoamalla tietyt oikeat asiantuntijat perustuslakituomioistuimen jäseniksi voitaisiin
valituille asiantuntijoille maksaa asianmukainen palkka tehdystä työstä.

Väittämä: Suomalaisen perustuslakituomioistuimen perustaminen pitäisi selvittää 
asianmukaisesti.
Väittämä: Eduskuntaan valitut kansanedustajat eivät tule valituiksi pelkästään 
lainopillisen osaamisen perusteella.

Käytännössä Eduskuntaan valitut kansanedustajat eivät ole ensisijaisesti lainopin täydellisiä osaajia.
Tämän tilanteen vuoksi perustuslakivaliokunta kuulee toistuvasti samoja asiantuntijoita.

Väittämä: Suomalaisen perustuslakituomioistuimen työn perusteella voitaisiin 
vakioida erilaiset toimintatavat – vrt. jokaisen perustuslakiasiantuntijan erilaiset 
lausunnot nykytilanteessa.
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1135. Selainten markkinaosuuksien tuleva vaikutus?

1135.1. Merkintä 935: Selainvertailu /JAVA/FLASH / OSA 27

30. tammikuuta 2016
935: Selainvertailu /JAVA/FLASH / OSA 27

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_935

Tässä kohtaa voi tehdä listausta linkkilistan aiheista.

* Kuinka Microsoftin Edge-selain voisi pärjätä tulevaisuudessa?
* Firefox ja selaimen kehityksen riippuvuus Googlesta?
* Chrome-selainkin on saatu kaatumaan.
* Opera-selaimen kehitys jatkuu edelleen.
* Firefox ja Chrome menneet Internet Explorer-selaimen ohi.
* Kaikkiin selaimiin voidaan kohdistaa hyökkäyksiä.
* Eri selainten liitännäisten ongelmat.
* FLASHin markkinaosuus jatkossa?
* Vivaldi-selaimen kehitys on jatkunut.
* JAVA-liitännäinen häviää käytöstä.
* Pääsisimmekö eroon liitännäisistä?
* Microsoftin kehittämien tiettyjen selainten ylläpito siis lopetetaan.

En tiedä tarkasti, että kuinka paljon Microsoft joutuu laittamaan rahaa eri selainten kehitykseen.

Kun selaimet ovat ilmaisia, niin Microsoft ei oletukseni mukaan saa liikaa tuloja selaimista. En ole 
tarkemmin perehtynyt Microsoftin talousasioihin.

Toisaalta voi todeta, että JAVA on käytössä mm. palvelinympäristöissä, mutta työpöytäkäytössä 
markkinaosuutta voi mahdollisesti olla vähemmän.

Aikaisemmin on todettu, että Microsoft Silverlight on tekniikkana lopetettu projekti.

ELI käytännössä jotkut www-sivut on pakko uusia, koska Microsoft Silverlight ei ole enää 
kehityksessä.

FLASH on vielä käytössä monessa paikassa, vaikka siihen on kohdistettu jatkuvasti hyökkäyksiä.

OSA sidosryhmistä etsii vaihtoehtoja FLASH-tekniikan korvaamiseksi.

Tähän kohtaan voi ottaa esimerkkinä YouTube-järjestelmän, jossa FLASH on korvattu muulla 
tekniikalla.
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Tässä kohtaa voi ottaa esille StatCounter-seurannan kuvan koskien selainten maailmanlaajuista 
markkinaosuutta: 

Joulukuu 2008 -> joulukuu 2015

Erityisesti Microsoftin Internet Explorer -selain on menettänyt rajusti markkinaosuutta vuoden 2008
joulukuun jälkeen.

Kuvassa näkyy myös Firefoxin nousu ja lasku. Vastaavasti Google Chrome on saanut 
markkinaosuutta järjestelmällisesti.

Netmarketshare-palvelu ei tarjonnut kuvaa, mutta kylläkin tilastoja tekstimuodossa.

Tässä Netmarketshare-tilasto joulukuulta:

Internet Explorer: 49.10% 
Chrome: 32.33% 
Firefox: 12.13% 
Safari: 4.49% 
Opera: 0.40%

Tilastoissa on jonkin verran vaihtelua toisiinsa nähden.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Katsoin siis kahden seurantapalvelun tilastoja: StatCounter (http://gs.statcounter.com) ja 
Netmarketshare (https://netmarketshare.com).

Käytännössä Google Chrome on noussut koko ajan järjestelmällisesti.

ITSE olen pohtinut tilannetta, jossa Google Chrome on jo niin vahvassa asemassa, jolloin Google 
saattaa katkaista maksut Firefoxia kehittävälle yhteisölle.

JOS Firefox menettää markkinaosuutta järjestelmällisesti, niin jossain vaiheessa voi Firefoxia 
kehittävä yhteisö on kovan paikan edessä.

Toisaalta Google ei ehkä katkaise maksuja Firefoxia kehittävälle yhteisölle, koska tällöin kyseinen 
yhteisö saattaisi ottaa jonkun muun internet-hakujen järjestelmän oletuksena.

OMA käsitykseni on, että Googlella on aika vahva kassa, jolloin hekin voivat kehittää selainta, joka 
on ilmainen.

JOS Google Chrome -selaimen markkinaosuus kasvaa aina vain, niin tämän seurannaisena Google 
voi suosia erilaisia tekniikkoja selainympäristöön.

JOS Google Chrome -selaimen avulla pakotetaan erilaisia tekniikkoja selainympäristöön, niin 
tietysti tämän seurannaiset ovat vielä näkemättä.

Suosisiko [Google] erityisesti avoimia tekniikoita selainympäristöön? Tähän minulla ei ole 
vastausta.
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1135.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

StatCounter 60 on julkaissut omat tilastonsa selainten markkinaosuuksista kesäkuulta 2018 
seuraavasti: Chrome: 58,94%; Safari 13,7%; UC Browser 7,46%; Firefox 5,17%, Opera 3,5%; IE 
3,12%. Eli Googlen Chrome-selain on noussut markkinajohtajaksi. Vastaavasti Firefox on 
menettänyt merkittävästi markkinaosuuttaan.

Kysymys: Kuinka suureksi Googlen Chrome-selain markkinaosuus voi vielä kasvaa?

Mielenkiintoisella tavalla Microsoftin uusi Edge-selain ei ole vielä tilastoissa mukana.

Kysymys: Saako Microsoft laajasti käyttäjiä Edge-selaimelle?
Kysymys: Katoaako Firefox selaimena markkinoilta?

Mielenkiintoisella tavalla Opera on pysynyt vuosikausia lähes samoissa lukemissa, joten Operan 
käyttäjät ovat näköjään olleet uskollisia käyttäjiä vuosikausia.

Kysymys: Pysyykö Opera samoissa markkinaosuuksissa pidemmällä aikavälillä?

Tietysti on mahdollista, että Google voi pakottaa käyttöön erilaisia standardeja perustuen selaimeen 
määräävään markkinaosuuteen.

Kysymys: Millaisia standardeja Google voi pakottaa käytettäväksi muissakin 
selaimissa perustuen Chrome-selaimeen määräävään markkinaosuuteen?

Mahdollisesti osa pakotetuista standardeista voi olla avoimia standardeja, mutta tämä kehitys jää 
nähtäväksi.

Myös Google on kohdannut Euroopan komission (Euroopan Unioni) kilpailun pääosaston 
selvityksiä 61 koskien määräävää markkina-asemaa (selvitykset 39740, 39768, 39775, 40099, 
40411).

Oman arvion mukaan Google on saanut joillain markkinoilla määräävän markkinaosuuden, jonka 
jälkeen on aina mahdollista tehdä selvityksiä (esim. Euroopan komissio) määräävän 
markkinaosuuden väärinkäytöstä.

Väittämä: Jotkut Googlen tuotteet ja palvelut ovat määräävässä markkina-asemassa.
Väittämä: Jatkossa Google kohtaa aina vain tarkempia selvityspyyntöjä erilaisten 
kilpailuviranomaisten [toimesta].

1135.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Kirjoitushetkellä kahden selaimen markkinaosuudet olivat seuraavat: Chrome: 64.73%; Firefox 
3,26%. Eli Firefox on hävinnyt lisää markkinaosuuksia ja Chrome on lisännyt markkinaosuuksia.

60 http://gs.statcounter.com  , StatCounter
61 http://ec.europa.eu/competition/  , European Commission → Competition → Antitrust → Cases → Search
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1136. Kaikki maksaa aina jotain!

1136.1. Merkintä 936: Ted Cruz / Iowa / mm. Ron & Rand Paul / 
LXXVI

2. helmikuuta 2016 
936: Ted Ceuz / Iowa / mm. Ron & Rand Paul / LXXVI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_936

Tähän kohtaan voi todeta, että erilaiset blogit ovat käsitelleet Iowan esivaalien tulosta. En kerännyt 
kaikkia mahdollisia linkkejä koskien aihetta.

Ohessa on tulokset yhden Wikipedia-artikkelin mukaan: 
https://en.wikipedia.org/wiki/United_States_presidential_election_in_Iowa,_2016

Iowa Republican caucuses, February 1, 2016

Nimi: äänimäärä ja kannatusprosentti:

Ted Cruz: 51,574; 27.65% 
Donald Trump:45,381; 24.31% 
Marco Rubio: 43,071; 23.09% 
Ben Carson: 17,393; 9.31% 
Rand Paul: 8,478; 4.54% 
Jeb Bush: 5,235; 2.80% 
Carly Fiorina: 3,483; 1.86% 
John Kasich: 3,473; 1.86% 
Mike Huckabee: 3,344; 1.79% 
Chris Christie: 3,278; 1.75% 
Rick Santorum: 1,783; 0.95% 
Jim Gilmore: 12; 0.01%

Kuten näkyy, niin Rand Paul sai 8478 ääntä ja prosentteina 4.54%.

Tässä kohtaa voi jälleen kerrata tärkein syyn seurata Ron Pauli ja Rand Paulia.

He kannattavat varovaisempaa ulkopolitiikkaa, joka on poikkeavaa moneen muuhun 
republikaanisen puolueen edustajaan nähden.

Näillä sähköisillä päiväkirjasivuilla (blogi) on monet kerrata seurattu erilaisia ulkopoliittisia aiheita,
joissa on esille tullut Yhdysvaltojen ja muiden maiden kannatusta eri asioille.

Ohessa on muutama linkki koskien Ron Paulin esittämiä videoita - eli Ron Paul Liberty Report.
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Ron Paul on vastustanut järjestelmällisesti sotien aloittamisia. 

Ron Paul on vastustanut järjestelmällisesti erilaisia vakoiluohjelmia, jolloin on vakoiltu laajaa 
joukkoa yksittäisiä henkilöitä ja erilaisia yhteisöjä.

Vastaavasti Rand Paul on myös esittänyt jonkin verran varovaisempaa ulkopolitiikkaa.

Tietysti voi olla niin, että he voivat olla joissain yksittäisessä aiheissa jonkin verran erimielisiä.

Lopuista linkeistä voi todeta mm. seuraavaa:

* ISIS ja vaadittava diplomatia?
* ISIS levinnyt Libyaan?
* Libyan kriisi jatkuu edelleen.
* Iranin presidentti tekee vierailuja eri maihin.
* ISIS tekee uusia iskuja Eurooppaan?
* Jemenin kriisi jatkuu.
* Naton kohtaamat uudet haasteet.
* Suomessa tehdään NATO-arvio.
* Kuka edustaa Syyrian oppositiota rauhanneuvotteluissa?
* Yhdysvalloissa kehitettävä uuden hävittäjän kehittäminen on ollut tosi kallista.
* Eri maiden tiedustelutoiminta.
* Iranissa on aloitettu valmistautuminen uusiin vaaleihin.

Aikaisemmin olen eri merkinnöissä kiinnittänyt huomiota eri maiden puolustuksen määrärahoihin.

Euroopan maista aivan kaikki eivät ole korottanet puolustuksen määrärahoja, ja jotkut ovat jopa 
vähentäneen puolustuksen määrärahoja.

Toisaalta voi todeta eri maissa käytävät uudet sodat.

Tähän kohtaa voi kerrata Suomessa käytössä olleiden helikopterien vaihteleva toimintakyky.

Muistaakseni puolustusministeri Jussi Niinistö antoi lausuntoa, että Suomen pitää jatkossa tarkistaa 
asehankintojen laatu, koska Suomella ei ehkä ole varaa osallistua aivan kaikkien kalliiden 
asejärjestelmien kehittämiseen.

Eli Suomen pitäisi ostaa asejärjestelmiä, joiden toimintakyky on varmistettu jo hyvissä ajoin ennen 
Suomen esittämiä tietopyyntöjä mahdollisista uusista asejärjestelmistä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A.

Muistaakseni Saudi-Arabia on käyttänyt suuria summia uusiin asejärjestelmiin, joita on ostettu mm.
Yhdysvalloista.

Nyt täytyy todeta, että en ole selvittänyt kaikkien ehdokas-ehdokkaiden ulkopoliittisia mielipiteitä.
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Tietysti suhtautuminen IRANin kanssa tehtyyn sopimukseen voi vaihdella eri ehdokas-ehdokkaiden
välillä.

Tässä kohtaa voisi tietysti kerätä ehdokas-ehdokkaiden kohdalta erilaisten ulkopoliittisten 
erityisaiheiden erilaisia taulukoita.

Lopuksi täytyy vielä todeta erilaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden (esim. PolitiFact) toiminnan.

Ohessa on pari PolitiFact-palvelun lausuntoa, joissa arvioidaan sekä Rand Paulin että Ted Cruzin 
lausuntojen totuusarvoa. Kuten tuomioista näkyy, niin myös he ovat antaneet lausuntoja, joiden 
[totuusarvo] on ollut erittäin vähäinen.

ELI osa erilaisten ulkopoliittisten erityisaiheiden erilaisista taulukoista voisi koskea myös eri 
lausuntojen totuusarvoja.

1136.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

Oman arvion mukaan Suomen kannattaa ostaa vain hyväksi todettua aseteknologiaa, jonka 
toimivuus on todellakin varmistettu eri olosuhteissa. Suomi ei taloudellisesti pysty osallistumaan 
useamman kalliin aseohjelman kehittämiseen ainakaan samankaltaisesti.

Väittämä: Suomi ei pysty osallistumaan useisiin kalliisiin aseiden kehittämisen 
ohjelmiin.

Yhdysvalloissa on ollut ja on käynnissä hyvin kalliita asekehittämisohjelmia, ja niiden kulut ovat 
joissain tapauksissa olleet melkoisia verrattuna alkuperäiseen lähtötilanteeseen. Eli Yhdysvallat on 
kustantanut erilaisten aseiden lastentautien korjaamisen, mikä on tietysti ollut hyvin kallista.

Väittämä: Aseiden kehittämisessä erilaisten lastentautien korjaaminen on erittäin 
kallista toimintaa.

Kaikki maksaa aina jotain. Esimerkinomaisesti voi mainita Yhdysvaltojen hyvin laaja tukikohtien 
verkoston ympäri maailmaa, mikä tarkoittaa tietysti hyvin paljon erilaisia kuluja.

Kysymys: Olisiko Yhdysvaltojen hyvin laaja tukikohtien verkostoa mahdollista 
keventää edes jotenkin?

Oman arvion mukaan ehdotukset tukikohtien verkoston keventämisestä voivat vaatia laajan 
poliittisen keskustelun. Oman arvion mukaan aivan kaikki Yhdysvaltojen kansalaiset eivät tiedä 
tukikohtien verkoston määrää ja laatua. Mahdollisesti jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat 
Yhdysvalloissa voisivat kannattaa tukikohtien verkoston keventämistä.

En ole tarkemmin selvittänyt Ron Paulin ja Rand Paulin näkemyksiä koskien tukikohtien verkoston 
määrää ja laatua. Mahdollisesti he voisivat kannattaa tukikohtien verkoston keventämistä, ja tämä 
aihe pitää olla jatkuvassa seurannassa.
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1137. Avoin tietotekniikka ja vahvat tavaramerkit

1137.1. Merkintä 937: Avoimuus / Osallisuus / Osaaminen

3. helmikuuta 2016 
937: Avoimuus / Osallisuus / Osaaminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_937

Jälleen kerran täytyy todeta tietotekniikan seurannan tärkein aihe: miten avoimet järjestelmät 
oikeasti pärjäävät kovassa kilpailussa?

Tässä kohtaa voi ottaa esille Euroopan parlamentin (Euroopan Unioni) hyväksymä teksti: P8_TA-
PROV(2016)0009 - Towards a Digital Single Market Act - European Parliament resolution of 19 
January 2016 on Towards a Digital Single Market Act (2015/2147(INI))

Suomenkielinen teksti tässä PDF-tiedostossa: P8_TA-PROV(2016)0009_SUOMEKSI.pdf
Englanninkielinen teksti tässä PDF-tiedostossa: P8_TA-PROV(2016)0009_ENGLISH.pdf

Yhdessä uutisessa kiinnitetään kiinnittämään huomiota kappaleisiin 89, 110 ja 125.

Kyseiset kappaleet voidaan kopioida tähän.

89. katsoo, että ohjelmistojen tarjoajien olisi markkinoitava ponnekkaammin käyttäjille avoimen 
lähdekoodin ohjelmistojen turvallisuusetuja ja turvallisuuteen liittyviä ohjelmistopäivityksiä; 
kehottaa komissiota tutkimaan koko unionissa koordinoitua haavoittuvuuden havaitsemisohjelmaa, 
mukaan luettuna tunnettujen ohjelmistohaavoittuvuuksien korjaaminen, ja soveltamaan sitä 
suojakeinona ohjelmistohaavoittuvuuksia koskevien väärinkäytösten sekä turvallisuuden 
loukkaamisen ja henkilötietojen tietoturvaloukkausten varalta;

110. kehottaa komissiota ja neuvostoa lisäämään ilmaisten avoimen lähdekoodin ohjelmistojen 
osuutta ja niiden uudelleenkäyttöä julkishallinnoissa ja niiden välillä ratkaisuna yhteentoimivuuden 
lisäämiseen;

125. kehottaa komissiota ja jäsenvaltioita sitoutumaan uudelleen Eurooppa 2020 -strategian 
tutkimus- ja innovointitavoitteisiin, jotka ovat kilpailukykyisten digitaalisten sisämarkkinoiden, 
talouskasvun ja työpaikkojen luomisen rakennusosia, ja soveltamaan kattavaa lähestymistapaa 
avoimeen tieteeseen, avoimeen innovointiin, avoimeen dataan ja tietämyksen siirtämiseen; katsoo, 
että tähän olisi kuuluttava myös tieteellistä tutkimusta varten toteutettavaa tekstin ja tiedon 
louhintaa koskevan oikeudellisen järjestelmän tarkistaminen, ilmaisen ja avoimen lähdekoodin 
ohjelmistojen käytön lisääminen erityisesti oppilaitoksissa ja julkishallinnossa sekä pk-yritysten ja 
aloittelevien yritysten rahoituksensaantimahdollisuuksien lisääminen Horisontti 2020 -ohjelman 
yhteydessä tieto- ja viestintätekniikan alan lyhyisiin innovointisykleihin mukautuen; korostaa tässä 
yhteydessä kaikkien aloitteiden merkitystä aina julkisen ja yksityisen sektorin kumppanuuksista ja 
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innovointiklustereista Euroopan teknologia- ja tiedepuistoihin etenkin Euroopan vähemmän 
teollistuneilla alueilla; korostaa myös aloittelevien yritysten toimintaa vauhdittavien ohjelmien ja 
yhteisten teknologia- alustojen merkitystä sekä valmiuksia lisensoida vaikuttavalla tavalla 
standardin soveltamisen kannalta olennaisia patentteja unionin kilpailulainsäädännön puitteissa 
FRAND-lisenssiehtojen mukaisesti, jotta voidaan säilyttää tutkimusta ja kehittämistä ja 
standardointia koskevat kannustimet ja edistää innovointia;

Lyhyesti sanoen Euroopan parlamentti (Euroopan Unioni) kannattaa joiltain osin avoimien 
järjestelmien kehittämistä ja käyttöönottoa.

Tämän jälkeen voi todeta seuraavasta oheisesta linkkilistasta:

* Wikipedia 15 vuotta.
* Erilaisia pilvien kehittämisen yhteisöjä löytyy.
* Nordea aikoo sijoittaa miljoonia järjestelmien kehittämiseen.
* Esineiden internet ja kohdistetut hyökkäykset älylaitteisiin.
* Applen oikea rahallinen arvo?
* Eri palveluita kaatunut.
* Eri palvelut kohtaavat vakavia tietoturvahyökkäyksiä.
* Microsoftin kannattavuus.
* Keskeinen LINUX-kehittäjä kuoli.
* Open Source Initiative - uusi jäsen.
* Luotammeko liikaa matkapuhelinverkkoihin?
* Nuorten mediataidoissa puutteita.
* Erilaiset tietojärjestelmät ärsyttävät edelleen lääkäreitä.

Erityismainintana pitää vielä merkitä Barack Obaman ehdotelma ohjelmoinnin koulutuksen 
lisäämiseen jossain määrin.

Vastaavaa ohjelmoinnin opetusta suomalaisissa peruskoulussa on esitetty aivan vakavasti.

Tässä kohtaa voi todeta jokaisen tietoteknisen järjestelmän olevan altis erilaisille 
tietoturvaongelmille.

Myös avoimet järjestelmät ovat alttiita erilaisille tietoturvaongelmille - tätäkään ei pidä kieltää.

Tähän kohtaan voi linkittää aikaisempi mielipidekirjoitus:

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

Kirjoituksessa pohdin, että ehkä paras keino olisi löytää oikeat henkilöt, jotka oikeasti soveltuvat 
ohjelmoijiksi.

Edellä olevassa linkkilistassa on juttua avoimien järjestelmien ja suljettujen järjestelmien 
yhteisöistä.

Microsoft ja Apple ovat edelleen hyvin merkittäviä tekijöitä suljetun järjestelmän yhteisöinä.
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Mielenkiintoista on tietysti nähdä Microsoftin ja Applen pärjääminen joidenkin avoimien 
järjestelmien kanssa erilaisilla tietotekniikan markkinoiden osa-alueilla. Voitto, tappio vai tasapeli?

Esimerkinomaisesti voi todeta tieteellisen laskennan, jossa Microsoft ei ole merkittävä tekijä, ja 
LINUX on monessa tieteellisen laskennan järjestelmässä hyvin merkittävä osa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kannatan edelleen avoimia järjestelmiä, mutta korostan avoimien järjestelmien käytön ja 
kehittämisen aiheuttavat ERILAISIA kustannuksia verrattuna suljettuihin järjestelmiin.

Avoimien järjestelmien oikeita kustannuksia ei pitäisi salata millään tavoin.

Lisäksi avoimien järjestelmien oikeita tietoturvan riskejä ei pitäisi salata millään tavoin.

Erittäin mielenkiintoinen seurannan aihe on avoimien järjestelmien oikea pärjääminen julkisissa 
hankinnoissa.

OMA ehdotus on tietysti myös avoimien järjestelmien huomiointi julkisissa hankinnoissa.

OMA veikkaus on julkisissa hankinnoissa vaadittavan oikean osaamisen taso hankittaessa avoimia 
järjestelmiä.

Mahdollisesti aivan kaikki julkisten hankintojen yhteisöt eivät aivan kaikkea avoimista 
järjestelmistä.

Aikaisemmin olen todennut erittäin vahvojen tavaramerkkien tarvetta avoimille järjestelmille.

OMA veikkaus on erittäin vahvojen tavaramerkkien puute avoimien järjestelmien yhteydessä.

Tietysti osa meistä on edelleen teknisiä kukkaislapsia, jotka uskovat parhaimman tekniikan 
voittamista eri markkina-alueilla.

OMA ehdotus on kaupallisuuden hyväksyminen myös avoimien järjestelmien oikeassa käytössä.

Teknisistä kukkaislapsista aivan kaikki eivät ymmärrä kaupallisen toiminnan oikeaa luonnetta.

YKSI tarve on tietysti erittäin ystävälliselle asiakaspalvelulle.

JOS avoimen järjestelmän käyttö tarkoittaa huonoa asiakaspalvelua, niin tietysti tämä voi olla iso 
este joillekin järjestelmille.

Tarvetta on siis hyvin vahvoille tavaramerkeille ja erittäin hyvälle asiakaspalvelulle monessa 
tapauksessa.

1137.2. Uudelleenarviointia / 10.7.2018

23484
23485
23486
23487
23488
23489
23490
23491
23492
23493
23494
23495
23496
23497
23498
23499
23500
23501
23502
23503
23504
23505
23506
23507
23508
23509
23510
23511
23512
23513
23514
23515
23516
23517
23518
23519
23520
23521
23522
23523
23524
23525
23526
23527
23528
23529

23530

23531



526 / 728

Kaikenlainen kohteliaisuus erilaisissa yhteyksissä on tärkeä asia. JOS avoimien järjestelmien 
yhteyteen ei sidota hyvää asiakaspalvelua, niin asiakkaat maksavat mieluummin hyvästä 
asiakaspalvelusta muille toimittajille.

Väittämä: Hyvä asiakaspalvelu on erittäin tärkeä osa avoimien tietoteknisten 
ratkaisujen markkinaosuuden kasvattamiselle.
Väittämä: Hyvän asiakaspalvelun kustannuksia ei pidä mitenkään peitellä sekä 
avoimissa että suljetuissa ratkaisuissa.
Väittämä: Avoimet tietotekniset ratkaisut tarkoittavat erilaisia kustannuksia 
verrattuna suljettuihin ratkaisuihin.

Tietysti on mielenkiintoista, jos Euroopan parlamentti kiinnittää huomiota avoimien ohjelmistojen 
käyttöön.

Oman arvion mukaan avoimien ohjelmistojen keskeinen yleistymisen este on vahvojen 
tavaramerkkien ja vahvojen standardien puute. Tavaramerkkien iskostaminen erilaisilla 
kuluttajamarkkinoilla on todella kallista ja aikaa vievää toimintaa. Eli avoimien ratkaisujen 
pärjääminen kuluttajamarkkinoilla voi olla vaikeaa muiden ratkaisujen vahvojen tavaramerkkien 
vuoksi.

Väittämä: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen tavaramerkit eivät ole liian tunnettuja 
kuluttajamarkkinoilla.

Vastaavasti yritysmarkkinoilla markkinointi kohdistuu tapauksesta riippuen pienempään joukkoon 
henkilöitä, joiden kanssa on mahdollista keskustella myös avoimista ratkaisuista. Tietysti hyvin 
hoidetut kotiläksyt ja hyvä myyntityö on keskeistä tässä kohtaa.

Väittämä: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen hyvin hoidettu myynti ja markkinointi 
yritysten välisessä liiketoiminnassa kohdistuu pienempään joukkoon henkilöitä 
markkina-alueesta riippuen.

Oman arvion mukaan yritysmarkkinoilta kerätty kokemus auttaa avoimien ratkaisujen myyntiä ja 
markkinointia kuluttajamarkkinoilla pidemmällä aikavälillä.

Tietysti moni tietotekniikan tarkkailija ja vaikuttaja haluaisi avoimien ratkaisujen yleistymistä 
mahdollisimman nopeasti. Valitettavasti jokainen avoin ratkaisu kohtaa kovan kilpailun omilla 
markkina-alueillaan, ja jokaisessa tapauksessa avoin ratkaisu ei voita kovaa kilpailua.

Väittämä: Avoimet tietotekniset ratkaisut voivat hävitä tai voittaa jollain markkina-
alueella eri syistä johtuen.

Ohjelmien suhteen oma suositus on ollut käyttää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä 
toimivia ohjelmia, jolloin käyttöjärjestelmien markkinaosuuksien heilahtelu ei kaada kaikkea 
tietotekniikkaa.

Väittämä: Kannattaa käyttää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia 
ohjelmia.
Väittämä: Emme tiedä käyttöjärjestelmien markkinaosuuksien heilahtelua 20-30 
vuoden aikajänteellä.
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1138. Varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa?

1138.1. Merkintä 938: Luopuminen / 2016 / mm. Ron & Rand 
Paul / LXXVII

4. helmikuuta 2016
938: Luopuminen / 2016 / mm. Ron & Rand Paul / LXXVII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_938

Tärkein uutinen taitaa olla Rand Paulin päätös lopettaa esivaalien kampanjointi - eli hän ei ole enää 
ehdokas-ehdokas.

Jälleen kerran kerraten tärkein syy Ron Paulin ja Rand Paulin seurannalle on heidän ulkopoliittiset 
linjaukset.

Yksi tärkeä kohden heidän (Ron Paul & Rand Paul) osaltaan on ollut linjaukset koskien IRANin 
kanssa tehtyä sopimusta IRANin ydinohjelmasta.

Joiltain osin he tosiaan kannattavat varovaisempaa ulkopolitiikkaa.

Linkkilistasta voi todeta seuraavat huomiot:

* [Erilaisia] neo-konservatiiveja löytyy edelleen.
* Rand Paul erosi ulkopolitiikan suhteen muista ehdokkaista.
* Hillary Clinton ja Bernie Sandersin kannatuksen tasaisuus.
* Rick Santorum lopettaa kampanjoinnin.
* ISIS leviäää uusiin maihin?
* Euroopan Unionin ja Yhdysvaltojen uusi sopimus koskien tietojenvaihtoa.
* Syyrian sodan rauhaneuvotteluiden vaikeudet.

Erityishuomiona on vielä Yhdysvaltojen erilaisten väestöryhmien kehitys - heidän väestönsä 
muuttuu aina vain monimuotoisemmaksi.

Tämän vuoksi voi vielä linkittää Hillary Clinton ja Bernie Sandersin esittämät ulkopoliittisten 
kannanottojen www-sivujen osoitteet:

Bernie Snaders: War and Peace 
Hillary Clinton: National security

Republikaanien osalta oli kirjoitushetkellä yhdeksän ehdokas-ehdokasta. Eli kaikkien yhdeksän 
ehdokas-ehdokkaan ulkopoliittisia linjauksia en käynyt läpi.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä vaiheessa en ole tehnyt vertailua eri puolueiden ehdokas-ehdokkaiden ulkopoliittisten 
linjausta eroja ja yhtäläisyyksiä.

EHKÄ tuollaiset vertailun voisi tehdä lopullisesti valittujen virallisten ehdokkaiden kohdalta.

Tässä kohtaa täytyy todeta erilaiset neo-konservatiivit kahden puolueen sisällä.

EN ole tehnyt tarkempaa seurantaa erilaisten neo-konservatiivien vuoksi.

Lopullisesti valitun presidentin (Yhdysvallat / Vuosi 2016) kohdalta voisi tehdä aikanaan seurannan
heidän valitsemiensa ministerien ja muiden hallintoon valittujen henkiöiden suhteen.

Mielenkiintoista on tietysti lopullisesti valitun presidentin (Yhdysvallat / Vuosi 2016) valitsemat 
ulkopolitiikan linjausten erilaiset yksityiskohdat.

KYSYMYS: MITEN ja MIKSI lopullisesti valittu presidentti haluaisi oikeasti käyttää armeijaa?

Tähän kysymykseen ei ole vielä vastausta.

1138.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Mitä olisi Yhdysvaltojen varovaisempi ulko- ja turvallisuuspolitiikka?

Ron Paul (ja kumppanit) korostavat monesti vähäistä sekaantumista ulkomaiden suhteen 
(nonintervention). Toisaalta häntä on syytetty eristäytymispolitiikan kannattajaksi (isolationism). 
Käsittääkseni tässä on kuitenkin eroavaisuuksia ajattelussa eri henkilöiden välillä. Ron Paul ei 
kuitenkaan vastusta kansainvälistä kauppaa, vaikka hän arvostelee joiltain osin nykyisen 
kansainvälisen kaupan menetelmiä.

Tietysti edellä olevaa ajattelua voidaan kutsua joiltain osin libertarismiksi. Varmaan heidänkin 
keskuudessa voi olla joiltain osin erilaisia ryhmittymiä, mutta en ole selvittänyt tätä tarkemmin.

”Warfare state”? ”Welfare state”? Käsittääkseni näiden yhdistelmä tarkoittaa sekä laajaa sotilaallista
budjettia että laajoja hyvinvointiohjelmia. Ongelmaksi alkaa tulla Yhdysvaltojen hallitsematon 
velkaantuminen kummankin politiikan läpiviennistä, koska verotulot eivät käsittääkseni eivät riitä 
velan kunnolliseen vähentämiseen. Eli heidän liittovaltio on velkaantunut täysin järjettömästi.

Kysymys: Voivatko tulevat päättäjät Yhdysvalloissa korottaa verotusta kattamaan 
velan kustannuksia?
Kysymys: Voivatko tulevat päättäjät Yhdysvalloissa vähentämään puolustukseen 
käytettyjä varoja, jotta tältä suunnalta saataisiin oikeita säästöjä?

Väittämä: Oman veikkauksen mukaan esimerkiksi progressiivinen verotus saattaa 
kohdata ankaraa vastustusta erilaisissa sidosryhmissä.
Väittämä: Oman veikkauksen mukaan esimerkiksi Yhdysvaltojen laajan tukikohtien 
verkoston keventäminen joiltain osin saattaa kohdata ankaraa vastustusta erilaisissa 
sidosryhmissä.
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1139. Muutos pakon edessä?

1139.1. Merkintä 939: Jäykkäkin yhteisö voi muuttua oikeasti!

5. helmikuuta 2016 
939: Jäykkäkin yhteisö voi muuttua oikeasti!

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_939

Ohessa on vain yksi linkki: SAK:n liitoissa puuhataan suurfuusiota.

Muistan yhden keskustelun Suomen Ammattiin Opiskelevien Liitto (SAKKI) ry:n 
(http://www.sakkinet.fi) edustajan kanssa.

Keskustelussa pohdin, että voisivatko ammattiyhdistysliikkeen eri toimijat järjestäytyä eri tavalla 
verrattuna silloiseen järjestäytymistapaan.

Esimerkiksi Seinäjoella on erilaisten työntekijöiden järjestöjen toimistoja.

Pohdin ääneen työntekijöiden järjestöjen kokoamista yhteen paikkaan, jolloin voisi olla yleisempi 
palvelukeskus palvelemaan erilaisia sidosryhmiä.

NYT on tullut esiin erilaisten työntekijöiden järjestöjen yhdistymistä liittojen tasolla.

Tuossa keskustelussa Suomen Ammattiin Opiskelevien Liitto (SAKKI) ry:n edustaja totesi, että 
erilaiset liittojen yhdistymiset eivät tapahtuisi kovin nopeasti.

Maailma on tosiaan muuttunut, ja nyt eri järjestöt selvittävät hyvin vakavasti erilaisia yhdistymisiä.

Tässä voi palauttaa mieliin Puolustusvoimissa käyttöön otettu uusi taistelutapa.

Puolustusvoimia voi pitää hyvin perinteikkäänä ja ehkä vähän jäykkänä yhteisönä, jonka 
käytäntöjen muuttaminen vaatii aikaa.

Toinen esimerkki on autojen katsastustoiminnan muuttaminen yksityistetyksi toiminnaksi. Eri 
vaiheiden jälkeen uudistettu autojen katsastustoiminta on parantanut asiakaspalvelun tasoa.

Maailman muutos voi vaatia muutosta myös perinteikkäiltä ja ehkä vähän jäykiltäkin yhteisöiltä.

Tässä kohtaa voi todeta jatkuvuuden ja muutoksen hallinnan ongelmat.

Toisaalta monessa tapauksessa liiketoiminta voi muuttua ajassa ja tilassa.

Toisaalta monessa tapauksessa liiketoiminnan pitää pystyä pitämään jatkuvuutta eri toiminnoissa.
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Tästä pääsemme tietysti erilaisiin työehtosopimusneuvotteluihin, joissa on aina esillä erilaisia 
muutostarpeita eri syistä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

UUTTA?

NYT on Suomessa käynnissä erilaisia keskusteluja työsopimuksen ehtojen sopimisesta paikallisesti 
yrityksien tarpeiden mukaan.

OMA veikkaus on, että isommat yritykset pystyvät vetämään läpi paikalliset sopimukset, ja he 
voivat ostaa tai palkata osaamista paikalliseen sopimiseen. Lisäksi työntekijäpuolta voivat avustaa 
työntekijäjärjestöjen omat asiantuntijat.

Sitten voi todeta jäljelle jäävien pienempien yritysten osaaminen paikallisesta sopimisesta.

OMA veikkaus on, että pienempien yritysten koulutus paikalliseen sopimiseen vaatii melkoisen 
laajan tiedottamisen ja koulutuksen hankkeet.

Käytännössä pienempien yritysten tarpeisiin pitää varmaan laatia erittäin helppolukuisia ja hyvin 
tehtyjä käsikirjoja.

Vastaavasti työntekijöidenkin puolella pitää järjestää koulutusta paikallisesta sopimisesta, minkä 
lisäksi työntekijöillekin pitää laatia erittäin helppolukuisia ja hyvin tehtyjä käsikirjoja.

Keskitetty työehtosopimuksen kehittäminen ja sopiminen on hyvin perinteikästä toimintaa.

JOS paikallinen sopiminen viedään läpi, niin tässä kohtaa ei vielä tiedetä aivan kaikkea paikallisen 
sopimisen vaatimaa opastusta ja koulutusta.

Summaten: perinteikästä toimintaa voidaan muuttaa jollain tavalla, mutta tietysti muutoksien 
läpivienti vaatii oman aikansa.

1139.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Tiedämme hyvin erilaisten ammattiliittojen (työntekijät) ja yritysjärjestöjen (työnantajat) tehneen 
erilaisia muutoksia mm. työehtosopimusneuvotteluja varten. Yksi tekijä on ollut ammattiliittojen 
erilaiset yhdistymiset joiltain osin.

Eli erilaisissa maakuntakeskuksissa ei olisikaan useamman ammattiliiton toimistoa, jolloin olisi 
järjestetty erilaisia palvelukeskuksia työntekijöiden puolella. Ehkä tämä ehdotus voi olla hyvin 
vaikea toteuttaa käytännössä johtuen liittojen sisäisestä ja ulkoisesta politiikasta johtuen.

Väittämä: Mahdollisesti ammattiliitot voisivat kehittää erilaisia palvelukeskuksia.
Väittämä: Yksi osa palvelukeskuksien toimintaa olisi auttaminen mahdollisissa 
paikallisissa sopimuksissa.
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1140. Päättäjien huono tekninen osaaminen 
yksityistämisessä ja kansallistamisessa

1140.1. Merkintä 940: Caruna / Sähkö / Hinta / Mätä monopoli?

6. helmikuuta 2016 
940: Caruna / Sähkö / Hinta / Mätä monopoli?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_940

Caruna Oy:n esittämistä sähkön siirtomaksujen korotuksista nousi aikamoinen meteli.

Kyseisen uutisen vuoksi eri tiedotusvälineet ovat käsitelleet asiaa laajasti, joten oheinen linkkilista 
ei kata kaikkia mahdollista uutisia aiheeseen liittyen.

Ensimmäiseksi voi palauttaa mieliin LIITE 1 -teoksen luku SL 58.

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luvussa SL 58 pohdin myös sähkön tuotannon ja siirron suhdetta toisiinsa.

Sivulla 374 on seuraava teksti:

Sähkölinjoja on vedetty vain yhdet monessa tapauksessa, koska useamman rinnakkaisen 
sähkölinjan vetämisen on todettu olevan liian kallista verrattuna saatavaan hyötyyn.

Kyseisessä luvussa käsittelen erityisesti linjan ja kaistan merkitystä sähkön, teiden, rautateiden ja 
postin yhteydessä.

Käytännössä sähkö on linja, joka vikaantuu 100% vikatilanteessa linjan katkettua.

Kyseisessä luvussa en kyllä tullut käsitelleeksi mätää monopolia.

Erilaiset yksityistämisen kannattajat eivät yleensä osaa erotella kaistan ja linjan merkitystä 
yksityistettävässä toiminnassa.

Käytännössä yksityistäjät luulevat sähkölinjojen ja junalinjojen olevan kaistoja.

Tähän kohtaa voi ottaa (Rannila 2014) sivulla 410 olevan suositusten listasta jotain: 
1) Selvitä kilpailutettavaksi ajatellun toiminnan (luonnon) tekninen perusta erittäin perusteellisesti. 
2) Kuvaa kilpailutettavaksi ajatellun toiminnan (luonnon) tekniikka perusta niin hyvin, että 
kilpailutuksen tekijä itse oikeasti ymmärtää kilpailutettavan (luonnon) teknisen perustan. 
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3) Miten edellä mainittu (luonnon) tekniikan keksinnöt ovat liitettävissä toisiinsa: onko 
yhdistäminen kaista vai linja?

JOS kyseessä on oikeasti linja, niin linjan yksityistäminen on käytännössä hyvin vaikeaa.

Vielä voi todeta yhden kaksisuuntaisen linjan: vesiputket ja viemäriputket.

Kukaan ei vakavissaan ole vielä tainnut kannattaa ja esittää vesiputkien ja viemäriputkien 
yksityistämistä.

Kukaan ei vakavissaan ole vielä tainnut kannattaa ja esittää vesiputkien ja viemäriputkien 
kilpailevien linjojen rakentamista.

Loppujen lopuksi olen hyvin varauksellinen erilaisten linjojen yksityistämisen suhteen.

Summaten: sähkön siirtoverkot ovat linjoja.

ITSE kannatan monessa tapauksessa erilaisten linjojen pysymistä voittoa tuottamattomien 
yhteisöjen omaisuutena.

Nyt täytyy todeta, että en käsitellyt mätää monopolia LIITE 1 -teoksessa (Rannila 2014).

Näin jälkiviisaasti [voin] todeta mädän monopolin määrittelyn jääneen tekemättä.

OMA määrittely mädälle monopolille liittyy erilaisten linjojen yksityiseen omistukseen, jolloin 
monopoliasemassa oleva yhtiö voi määritellä melko vapaasti erilaisten linjojen käyttömaksuja.

Tietysti mätä monopoli herättää paljonkin kiukkua, jolloin lainsäätäjän on ehkä tehtävä korjaavaa 
lainsäädäntöä.

Korjaava [lainsäädäntö] 1) voi rajoittaa hintojen korotusperusteita ja 2) [määritellä] toisaalta 
erilaisten linjojen rakentamisen, ylläpidon ja korjauksen tilanteisiin liittyvää toimintavarmuutta.

Tietysti kiukkua aiheuttaa lisää erilaisten siirtolinjojen ulkomainen omistus, jolloin siirron voitot saa
jokin ulkomainen yritys, jonka omistavat osin tai kokonaan erilaiset pääomasijoittajat.

Tietysti on täysin selvää, että erilaisten siirtolinjojen kansallistaminen uudelleen on aina erittäin 
kallista.

JOS on pakko kansallistaa jotain yksityisen omistuksen siirtolinjaa, niin silloin siirtolinjojen 
omistajille pitää maksaa käytännössä todella paljon, koska siirtolinjojen omistajat vaativat kunnonn 
voittoa myös siirtolinjojen myynnistä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tähän kohtaa voi linkittää seuraavan tiedoston: Energiaviraston selvitys 3.2.2016.

Lyhyesti todeten voi nostaa esille sähkön siirtoverkkoihin liittyvän erilaista valvontaa.
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Tähän kohtaan voi todeta Energiaviraston selvityksestä seuraavan kohdan:

Asiassa olisi myös otettava huomioon mitä sähkönsiirrolta halutaan - halpaa hintaa vaiko 
korkeaa toimitusvarmuutta. Molempia ei voida saada samaan aikaan, sillä korkeampi 
sähkönsiirron laatu johtaa väistämättä myös korkeampiin siirtohintoihin.

Luvussa SL 58 pohdin (Rannila 2014) myös sähkön tuotannon ja siirron suhdetta toisiinsa.

Saman kysymyksen esitin monessa kohtaa: 1) halutaanko erilaisten linjojen ja kaistojen ylläpidon 
perustuvan mahdollisimman halpaan hintaan vai 2) halutaanko nostaa erilaisten linjojen ja kaistojen
kehittämistä varautuen hyvin erilaisiin vikatilanteisiin?

JOS vastaus on halvat hinnat, niin erilaiset uudisrakentamisen ja korjauksen hankkeet voidaan tehdä
vain perustuen siirtoverkkojen tuottamaan voitolliseen tulokseen.

JOS vastaus on erittäin hyvä toimintavarmuus erilaisissa poikkeusolosuhteissa, niin silloin on 
monesti nostettava erilaisten siirtoverkkojen käytön maksuja.

Tietysti asiakkaat vaativat korkeaa toimintavarmuutta erilaisten siirtoverkkojen vikaantuessa eri 
tavoin.

Erilaisten siirtoverkkojen vikaantuessa huudetaan tietysti paremman toimintavarmuuden perään.

Käytännössä on siis päädyttävä lainsäätäjien vähäiseen ymmärrykseen erilaisten siirtoverkkojen 
käytännön tekniikkaan liittyen.

He eivät ymmärrä kaistojen ja linjojen erilaisia teknisiä erityispiirteitä tehtäessä erilaisia 
kansallistamisen ja yksityistämisen välillä.

Jokainen kaistan ja linjan mahdollinen kansallistaminen ja yksityistäminen pitää tietysti arvioida 
kunkin kaistan ja linjan teknisiin erityispiirteisiin nähden.

1140.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Lehto (1997) on ensimmäisiä kirjoja, joita luin poliittisten asioiden seurannan vuoksi. Omien 
muistikuvien (vrt. Lehto 1997) mukaan kaikki yksityistämiset eivät ole olleet helppoja asioita eri 
maissa.

EI yhteyksiä

Joissain tapauksissa joitain teknisiä keksintöjä ei tarvitse liittää toisiinsa, jolloin niiden toiminta on 
suhteellisen vapaata. Tässä kohtaa täytyy todeta erilaisten teknisten keksintöjen liittyvän toisiinsa 
erilaisilla linjoilla ja kaistoilla. Linjojen erityispiirteitä voidaan esittää erilaisilla kuvilla.
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LINJA - yksi suunta

Mahdollisesti linja kahden teknisen keksinnön välillä voi olla yksisuuntainen linja. Yksi esimerkki 
voisi olla yhteen suuntaan lähetetty signaali, jolle ei ole mahdollisesti paluuta takaisin.

LINJA - kahteen suuntaan

Mahdollisesti linja kahden teknisen keksinnön välillä voi olla kahden linja yhdistelmä, jolloin 
kahden teknisen keksinnön välillä liikkuu erilaisia yksikköjä kahteen suuntaan samanaikeisesti. 
Tässä kohtaa esimerkkinä voisi olla vesi- ja viemäriputkien sijoittaminen, jolloin puhdas vesi 
kulkee omaa linjaansa pitkin ja likainen vesi kulkee omaa linjaansa pitkin.

LINJA - kaksisuuntaiset

Toisaalta linja voi olla kaksisuuntainen, jolloin yksikköjä siirtyy samalla linjalla, mutta yksiköt 
liikkuvat vain yhteen suuntaan kerrallaan. Hyvä esimerkki tästä on tietysti junaliikenne, jolloin 
rautatiellä kulkee vain yksi juna kerrallaan yhteen suuntaan. Jokainen junaliikennettä käyttänyt 
tietää junien pysähtyvän joskus pysähdyspaikalle, jolloin vastaan tuleva juna kulkee 
pysähdyspaikan ohi. Eli rautatie on linja kaikesta huolimatta, vaikka termi ”rautatie” on vähän väärä
linjan ja kaistan erottelun vuoksi.

Väittämä: Erilaisten linjojen ja kaistojen ero pitäisi ymmärtää oikein kaikessa 
yksityistämisessä ja kansallistamisessa.
Väittämä: Poliittiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä oikein teknisen keksinnön 
erityispiirteitä, kaistan erityispiirteitä ja linjan erityispiirteitä.
Väittämä: Erityisesti linjojen yksityistäminen on monesti väärä ratkaisu.

Hyvä esimerkki epäonnistuneesta yksityistämisestä on 62 Digita Oy, jonka omistuksesta todetaan 
seuraavaa:

Digital Colony on erikoistunut seuraavan sukupolven digitaaliseen infrastruktuuriin. Yritys 
investoi maailmanlaajuisesti mobiili- ja internetinfrastruktuuriin, muun muassa 
tietoliikennemastoihin, datakeskuksiin, piensoluverkkoihin ja kuituverkkoihin. Digital 
Colonyn strategiset sijoitukset auttavat vastaamaan digitaalisen infrastruktuurikapasiteetin 
kysyntään, joka kasvaa mobiilidatan ja videoiden kasvavan kulutuksen ja sellaisten 

62 https://www.digita.fi  , Digita Oy
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megatrendien kuten pilvilaskennan, big data -analytiikan, IT-ulkoistamisen ja 
verkkokauppojen myötä. Digital Colonyssa yhdistyvät yritysten Digital Bridge Holdings 
LLC ja Colony NorthStar Inc alakohtainen ammattitaito ja sijoituskokemus. (NYSE: 
CLNS). Digital Colonyn johtoryhmän vankka ja tuloksekas kokemus digitaalisen 
infrastruktuurin alalta kattaa monta eri maanosaa ja useita eri tietoalustoja.

Oman käsityksen mukaan Digita Oy:n liiketoimintaa voi pitää lähellä linjojen erityispiirteitä, jolloin
on tehty väärin tehty yksityistäminen. Digita Oy:n on viestintäverkkoyhtiö, jonka toiminta on 
monopolin toimintaa tietyllä teknisellä toimialalla. Jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat esittävät 
tässä kohtaa ”luonnollisen monopolin” käsitteen. Itse korostan Digita Oy:n toiminnan olevan 
linjojen erityispiirteisiin liittyvää toimintaa.

Väittämä: Erilaisten linjojen yksityistäminen tarkoittaa monesti yksityiselle toimijalle 
siirrettyä monopolia (voidaan kutsua myös luonnolliseksi monopoliksi).
Väittämä: Yksityinen linjoihin perustuva monopoli aiheuttaa erilaisia ongelmia eri 
vaiheissa.

Tässä kohtaa täytyy todeta Suomessa keskusteltava rautateiden toimintojen kilpailuttaminen. Oman 
esityksen mukaan rautatiet ovat edelleenkin erityisesti kaksisuuntaisia linjoja, jolloin samalla 
linjalla siirtyy yhteen suuntaan kulkevia (juna)yksikköjä kerrallaan.

Väittämä: Junaliikenteen yksityistäminen on monessa kohtaa todella vaikeaa rautatien
linjaan liittyvien teknisten erityispiirteiden vuoksi.
Väittämä: Monet poliittiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä oikein rautatien 
linjaan liittyviä teknisiä erityispiirteitä.

Jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat ovat väittäneet junaliikenteen yksityistämisen olevan 
tieliikenteen tavoin yksityistettävää toimintaa. Tällainen keskustelu osoittaa poliittisten 
mielipidevaikuttajien ymmärtävän täysin väärin linjan ja kaistan tekniset erityispiirteet.

Lopuksi täytyy vielä todeta kaistan erityispiirteet. Eli kaistalla on hyvin usein mahdollista ohittaa 
vikaantunut yksikkö. Hyvä esimerkki on tietysti tieliikenne, jolloin vikaantunut liikenneväline 
(yksikkö) on mahdollista ohittaa eri tavoin. Esimerkiksi tieliikenteessä kaistalle jäänyt viallinen 
auto voidaan monesti ohittaa hyvin helposti – tietysti tieliikenteenkin kaista voi joskus vikaantua 
kokonaan esimerkiksi onnettomuuden vuoksi.

Väittämä: Kaistan teknisten erityispiirteiden ymmärtäminen oikein on merkittävää 
jatkossa tehtäville poliittisille päätöksille koskien yksityistämistä ja kansallistamista.
Väittämä: Monet poliittiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä oikein kaistaan [ja 
linjaan] liittyviä teknisiä erityispiirteitä.

1140.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Yhdessä mielipidekirjoituksessa kirjoittaja väitti autoliikenteen samanlaiseksi junaliikenteen kanssa.
Väite on täysin väärä, koska autoliikenne on täysin päinvastaista junaliikenteeseen nähden.

Väittämä: Perustavallinen kansanedustaja (Eduskunta) ei yleensä hallitse juurikaan 
erilaisia teknisiä asioita päätöksiä tehdessään.
Väittämä: Sähköverkon yksityistäminen on esimerkki osaamattomuudesta
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1141. Keskittymistä haittaavia osatekijöitä

1141.1. Merkintä 941: Avokonttorit purettava / Terveys / 
Keskittyminen

6. helmikuuta 2016 
941: Avokonttorit purettava / Terveys / Keskittyminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_941

Tähän kohtaan olen linkittänyt linkkilistaan linkkejä koskien avokonttorien erilaisia ongelmia. 
Kirjoitushetkellä artikkelien PDF-tiedostot [olivat] ladattavissa ilmaiseksi.

Lisäksi voidaan linkittää seuraavat kolme tutkimusartikkelia.

Danielsson, C. B., Chungkham, H. S., Wulff, C., & Westerlund, H. (2014). Office design's 
impact on sick leave rates. Ergonomics, 57(2), 139-147. 
doi:10.1080/00140139.2013.871064
http://dx.doi.org/10.1080/00140139.2013.871064

Varjo, J., Hongisto, V., Haapakangas, A., Maula, H., Koskela, H., & Hyönä, J. (2015). 
Simultaneous effects of irrelevant speech, temperature and ventilation rate on performance 
and satisfaction in open-plan offices. Journal of Environmental Psychology, 44, 16-33. 
doi:10.1016/j.jenvp.2015.08.001
http://doi.org/10.1016/j.jenvp.2015.08.001

Pejtersen, J. H., Feveile, H., Christensen, K. B., & Burr, H. (2011). Sickness absence 
associated with shared and open-plan offices - a national cross sectional questionnaire 
survey. Scandinavian Journal of Work, Environment & Health, 37(5), 376-382. 
doi:10.5271/sjweh.3167
http://doi.org/10.5271/sjweh.3167

Danielsson ym. (2014) toteavat avokonttoreissa tautien leviämisen nopeammin, mikä aiheuttaa 
tietysti enemmän poissaoloja.

Varjo ym. (2015) tutkivat kolmea tekijää: merkityksetön puhe, lämpötila ja ilmastointi. Kaikkiin 
kolmeen tekijään voisi kiinnittää huomiota.

Myös Pejtersen ym. (2011) toteavat avokonttoreiden lisäävän sairaspoissaoloja.

Linkkilistassa on joukko uutislinkkejä, joista osa viittasi eri artikkeleihin.

Lyhyesti todeten avokonttoreihin liittyy useita ongelmia.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi todeta, että avokonttorien ongelmien tiedostaminen erilaisissa käytännön 
liiketoiminnan julkaisuissa ei välttämättä saa liikaa huomiota.

Tämä palaa tietysti tieteellisen työn tuloksien julkaisemiseen myös käytännön liiketoiminnan 
julkaisuissa.

Seuraava vaihe tietysti tieteellisen työn osalta olisi testata erilaisten yksityisen huoneen ratkaisuja 
toisiinsa.

[JOS jokin yhteisö haluaa luopua avokonttoreista], niin mikä olisi silloin tieteen viimeisin sana 
suljetummille työhuoneratkaisuille?

Tähän minulla ei ole vastausta.

UUTTA: tarvitaan selvitystä laajempaa avokonttorien purkamiselle ja entiseen avokonttoriin 
uudistettaville työhuonoratkaisuille.

Tähän kohtaan minulla ei ole oikeaa vastausta.

Tietysti on selvää, että avokonttorien purkamiselle voisi olla hyvin erilaisia ratkaisuja.

1141.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Tähän kohtaan linkitän mielipidekirjoitukseni koskien avokonttoreiden ongelmia.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

Työterveyslaitos 63 on tehnyt erilaisia tutkimuksia/selvityksiä avokonttoreista ja 
monitilakonttoreista. Työterveyslaitoksen Työpiste-verkkolehden juttujen otsikot ovat seuraavia:

• Kiristyykö pinna avotoimistossa? Yhteiset pelisäännöt auttavat
• Asiantuntija, et ole yksin keskeytysten kanssa
• Kun työikäisen muisti pätkii, ongelma on usein hoidettavissa
• Pois tietotyöstä: jatkuva kliksuttelu ja turha muistikuorma
• Seitsemän kysymystä monitilatoimistosta
• Monitilatoimisto pitää suunnitella ihmistä ja hänen työtään varten
• Modulaaristen työtilojen käyttötarkoitusta on helppo muuttaa.

Väittämä: Avokonttorien purkamiselle ja/tai monitilatoimistoille löytyy erilaisia 
ratkaisuja.

63 https://www.ttl.fi  , Työterveyslaitos
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1142. Tietojärjestelmien ongelmista

1142.1. Merkintä 942: Sähköistäminen / Totuus / Kuntauudistus
(xxviii)

8. helmikuuta 2016 
942: Sähköistäminen / Totuus / Kuntauudistus (xxviii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_942

Ohessa on seuraavat linkit:

* Kansallistetaanko kuntien tukipalvelut?
* Lääkärit edelleen tyytymättömiä tietoteknisiin järjestelmiin.
* Miten järjestetään keskussairaaloiden päivystys?

Kysymys: maakunnalliset tukipalveluiden yhtiöt vai yksi kansallinen tukipalveluiden yhtiö?

Tässä palaamme takaisin terveydenhuollon ratkaisemattomaan työnjaon ongelmaan.

Seuraako kuntauudistuksesta uutta työnjakoa?

Oma veikkaus on tarve muuttaa työnjakoa sekä kuntauudistuksessa että SOTE-uudistuksessa.

Tosiasia on työnjaon kehittyminen isojen riitojen välivaiheiden kautta.

Jokainen terveydenhuollon ammattiryhmä voi vastustaa erilaisia asioita työnjaon muutoksissa.

Lisäksi on todettava erilaiset tietojärjestelmien ongelmat, koska eri ryhmät voivat kokea 
tietojärjestelmien olevan enemmän työn este kuin työn nopeuttaja.

Tähän kohtaan voi todeta Kirjoitelmia IV -teoksen [luvun] 169 ja tarkemmin sivut [349-353].

Rannila, J. S. (2015). Kirjoitelmia IV: lisää henkilökohtaisia mielipiteitä (2007-2015) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. [Noudettu osoitteesta] 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Oma veikkaus on erilaisten terveydenhuollon tietojärjestelmien sisältävän liikaa ominaisuuksia, 
jolloin yksinkertainenkin toiminta vaatii paljon erilaisia valintoja.

Tämän vuoksi pitäisi tehdä laaja selvitys terveydenhuollon tietojärjestelmien käyttöliittymiin, ja 
kehittää eri ryhmille käyttöliittymiä perustuen vähempiin valintoihin.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Uutta? Jaa-A.

Aikaisemmin olen moneen kertaan ehdottanut laajaa selvitystä mahdollisuuksista työnjaon 
muuttamiselle koskien kaikkia terveydenhuollon ryhmiä.

Ehkä jatkossa pitäisi selvittää laajemmin terveydenhuollon erilaisten ryhmien väittämiä koskien 
työnjaon muuttamista.

Tämän jälkeen voisi katsoa läpi väitteiden perustelut: miten eri väittämät perustuvat todennettuun 
asian selvitykseen ja [väittämien] perustuminen täysin tunteisiin?

Tietysti on selvää eri ryhmien tunteet ja asiaperusteet, jolloin pitää luonnollisesti huomioida 
kumpikin tekijä.

Tunnepohjaisten väittämien selventäminen kohti asiaperusteita vie oman aikansa ja vaihtelee eri 
ryhmien kesken.

Tässä vaiheessa minulla ei ole listaa kaikista mahdollisista asiaperusteista ja tunneperusteista 
koskien työnjakoa ja tietojärjestelmien ongelmia.

Yksi tunnetekijä on jo mainittu: lääkärit ovat raivoissaan terveydenhuollon tietojärjestelmien 
hankalaan käyttöön [liittyen].

1142.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Tähän liittyen olen kehittänyt seuraavan kuvan.

ominaisuuksia
liian vähän?

ominaisuuksia
 liian paljon?

matala
käytettävyys

korkea
käytettävyys

ominaisuuksia
oikea määrä?

ominaisuuksien
määrä

Väittämä: Jossain vaiheessa tietojärjestelmiin voidaan lisätä liikaa ominaisuuksia.
Väittämä: Tietojärjestelmistä voi tulla tehokkaan työskentelyn este.
Väittämä: SOTE-asioiden tietojärjestelmien yhdentäminen vaatii vielä paljon työtä.
Väittämä: SOTE-asioiden tietojärjestelmien liiallisten ominaisuuksien purku pitäisi 
järjestää asianmukaisesti.
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1143. Tietotekniikan tehokas kouluttaminen

1143.1. Merkintä 943: Tarve / Opiskelu / Ohjelmointi / Muu 
osaaminen

8. helmikuuta 2016
943: Tarve / Opiskelu / Ohjelmointi / Muu osaaminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_943

Oheisesta linkkilistasta seuraavia huomioita:

* C++ on edelleen kehityksen alaisena.
* COBOL ei ole häviämässä mihinkään.
* Erillisen IT-yliopiston perustaminen.
* Tekstinkäsittelyn erilaiset pilvisovellukset.
* Ohjelmoinnin osaajia tarvitaan lisää?
* Tietojen siirto Euroopasta Yhdysvaltoihin.
* Erityinen toiminnanohjausjärjestelmä eri tuomioistuimille.

Ensimmäisenä voi kommentoida tuota IT-yliopiston tarvetta.

Yliopistotasoinen koulutus olisi liian hidasta vastaamaan erilaisien tietoteknisten osaamisalueiden 
tarpeisiin.

Erilliselle IT-yliopistolle ei ole mielestäni laajempaa tarvetta.

Pikemminkin on tarve opistotasoiselle IT-koulutukselle, jolloin IT-asioita voidaan kouluttaa 
nopeammin verrattuna yliopistotasoiseen koulutukseen.

Yhden lukukauden tai yhden lukuvuoden aikana voitaisiin järjestää tehokasta lähiopetusta 
esimerkiksi kello 9-15 välillä.

Lisäksi yhden lukukauden tai yhden lukuvuoden opiskeluun on helpompi osallistua.

Lähiopetusta voisi olla esimerkiksi maanantaista torstaihin.

Tehokasta lähiopetusta voisi olla esimerkiksi joka toinen viikko.

ELI yksi viikko voisi olla varattuna harjoituksien tekemiseen ja toinen tehokkaalle lähiopetukselle.

Tai sitten tehokasta lähiopetusta voisi olla kolme päivää viikossa ja loppuviikko varattuna 
harjoituksille.
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Tässä on hyvin paljon erilaisia vaihtoehtoja tehokkaan lähikoulutuksen järjestämiselle.

Perusongelma on näiden tehokkaiden opistotasoisten koulutuksien puuttuminen suomalaisesta 
koulutusjärjestelmistä.

Linkkilistassa on mainittu erilaisten sovellusalueiden ongelmia tietotekniikan soveltamisesta eri 
sovellusalueille.

Käytännössä eri sovellusalueilla on hankalasti käytettävää tietotekniikkaa perustuen eri 
vuosikymmenillä kehitettyihin järjestelmiin.

Eri vuosikymmenillä kehitetyt järjestelmät ovat joissain tapauksissa viritetty vuosien jälkeen 
toimiviksi.

Esimerkiksi COBOL on edelleen käytössä, ja joissain tapauksissa on tarvetta kouluttaa COBOLin 
osaajia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa mainitut asiat jakaantuvat useammalle tietotekniikan osa-alueille.

ELI on oikeasti tarvetta kouluttaa tietotekniikan eri osa-alueita.

Lisäksi olen todennut moneen kertaan, että tietotekniikkaa voitaisiin soveltaa erilaisille 
sovellusalueille.

Tällöin pitäisi pikemminkin kouluttaa erilaisten sovellusalueiden asiantuntijoille tietotekniikan eri 
osa-alueita, jolloin he voisivat johtaa tietojärjestelmien kehittämistä sovellusalueen tarpeisiin.

Tässä kohtaa jää seurattavaksi erilaisten yhteisöjen vaatimukset kehitettävälle tietotekniikalle.

HUOMIO: Tietotekniikan opistotasoista koulutusta eivät eri sidosryhmät osaa vaatia.

TUOMIO: Tietotekniikan koulutuksen ei tarvitse olla välttämättä yliopistotason koulutusta.

1143.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Olen eri yhteyksissä ehdottanut tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia eri aiheisiin. Esimerkkinä voisi 
olla kielikoulutus ja tietotekniikan perusasioiden kouluttaminen tehokkaana lähiopetuksena joko 
lukukauden aikana tai vielä lyhyempänä aikana.

Väittämä: Esimerkiksi tietotekniikan koulutukseen tarvittaisiin tehokkaita ja lyhyitä 
koulutuksia, jolloin jonkin kohdealueen osaaja voisi perehtyä tietotekniikkaan.
Väittämä: Lyhyisiin ja tehokkaisiin opintoihin olisi paljon helpompi irtautua 
useamman vuoden tutkintohärveleihin verrattuna.
Väittämä: Lyhyet ja tehokkaat koulutukset mahdollistaisivat paremmin elinikäistä 
oppimista, josta puhutaan erilaisissa yhteyksissä.
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1144. Yritystoiminnan tarkempi sääntely?

1144.1. Merkintä 944: Caruna / LISÄÄ säätelyä / Vahva moraali

19. helmikuuta 2016 
944: Caruna / LISÄÄ säätelyä / Vahva moraali

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_944

Tässä kohtaa voi todeta kaksi mielenkiintoista tapausta: Caruna ja Volkswagen.

Caruna hinnankorotukset ovat aiheuttaneet edelleen hyvin vahvoja lausuntoja.

Volkswagenin päästöhuijauksen takia on ehdotettu uutta sääntelyä vastaavien tapausten estämiseksi.

Tästä palautuu vielä näkemäni dokumentti koskien pankkien harrastamasta Euribor-korkoon 
vaikuttaneesta keinottelusta.

Euribor-korkoa valvovan toimielimen edustaja myönsi heidän olleensa hyväuskoisia tässä asiassa.

MINNE jäi säätelyn purkamisen ajatus?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi todeta merkinnän 940 perusteella, että mätä monopoli voi syntyä erilaisista syistä 
johtuen.

940: Caruna / Sähkö / Hinta / Mätä monopoli? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_940

Palaan jälleen kerran tähän vahvan moraalin ajatukseen.

Eri tahot haluavat uskoa vahvaan moraaliin, jolloin liiketoiminnan valvonnan tarvitsee olla hyvin 
kevyttä.

Sitten aina välillä joku yritys tai yritysjoukko tekeekin vahvan moraalin kannalta erilaisia 
moraalisesti tuomittavia tempauksia.

AINA jonkun moraalisesti arveluttavan tempauksen jälkeen lainsäädäntöä voidaan kiristää eri 
tavoin.

KYSYMYS: Minne jäi paljon puhuttava kevyt säätely näiden moraalisesti arveluttavien 
tempauksien vuoksi?
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Noin yksityistämisen kannalta voikin oikeasti kehittyä mätä yksityinen monopoli yksittäisen 
yksityistämisen hankkeen vuoksi.

JOS yksityistetyssä toiminnassa onkin sitten erilaisia ongelmia, niin alkuperäiset päättäjät tietysti 
saavat osakseen tietystikin kovaa kritiikkiä.

Tässä kohtaa ei ole uutta.

JOKAINEN yksityistettävää toimintaa pitäisi tietysti tarkastella ottaen huomioon tekniikan 
erityispiirteet.

Selvää on, että itseään viisaana pitävät poliittiset päättäjät EIVÄT osaa näitä tekniikan 
erityispiirteitä arvioida oikeasti.

Poliittiseksi päättäjäksi ei tietystikään päästä tekniikan erityispiirteiden osaamisen perusteella.

Kerraten voi todeta, että itseään viisaana pitävät poliittiset päättäjät EIVÄT osa erotella kaistan ja 
linjan teknisiä erityispiirteitä.

LINJAN yksityistäminen kohtaa aina kaikenlaisia ongelmia, koska linjalla ohituksen tekeminen on 
yleensä mahdotonta.

Moni poliittinen päättäjä pitää linjaa oikeasti kaistan tapaisena, jolloin kaistalla ohitukset ovat 
yleensä hyvin helppoja.

Käytännössä eri linjoille voi kehittyä erilaisia mädän monopolin tilanteita.

UUTTA: ehkä pitäisi jatkossa kerätä tarkemmin itseään viisaana pitävien poliittisten päättäjien 
lausuntoja ja osaamista koskien linjojen ja kaistojen yksityistämistä.

Oletusarvoisesti oletan itseään viisaana pitävien poliittisten päättäjien osaamattomuuden tässä 
asiassa: linja ei ole kaista tai linja ei muutu kaistaksi.

1144.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Erilaiset julkisen sektorin kilpailutukset aiheuttavat yrityskoon kasvamista, jolloin pienemmät 
yritykset katoavat vähitellen markkinoilta joko yritysostojen tai toiminnan lopettamisen vuoksi. 

Väittämä: Julkisen sektorin kilpailutukset tarkoittavat yrityskoon kasvamista 
erilaisten vaiheiden jälkeen, jolloin markkinoilla on vain muutama yritys.
Väittämä: Jäljelle jääneisiin isompiin yrityksiin voidaan kohdistaa vähitellen 
tarkennettua lainsäädäntöä.

Suomessa on muutama isompi SOTE-asioiden yritys ostanut vähitellen pienempiä yrityksiä pois 
markkinoilta. Mahdollisesti näihin yrityksiin tehdään kilpailuviranomaisten erilaisia selvityksiä.
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1145. Erilaisten asioiden tunne- ja asiaperustelut

1145.1. Merkintä 945: Edunvalvonta / Lobbaus / Rekisteri / 
Vastustus

20. helmikuuta 2016 
945: Edunvalvonta / Lobbaus / Rekisteri / Vastustus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_945

Tällä kertaa ei ole paljon linkkejä.

Aihe on tällä kertaa edunvalvonnan rekisterin ajatus. ELI Suomeenkin oma edunvalvonnan 
rekisteri.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin LIITE 1 -teoksen luku SJ 56.3.

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tein vuoden 2014 puoluekokoukseen aloitteen edunvalvonnan rekisterin perustamisesta.

Tietystikin tuokin aloite torjuttiin aiheettomana.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin Euroopan Unionin edunvalvonnan rekisterin:

Avoimuusrekisteri 
http://ec.europa.eu/transparencyregister/public/homePage.do

Lisäksi voi todeta tekemäni aloitteet koskien perustuslakituomioistuimesta, joka hoitaisi nykyisen 
perustuslakivaliokunnan valvomat asiat. ELI Rannila (2014a, luku SL 56.1).

ELI ehdotus perustuslakituomioistuimesta on tietysti nuijittu hylätyksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mielenkiintoista on yhden puoleen edustajille tehty kysely/haastattelu.

ELI suomalainen edunvalvonnan rekisteri (avoimuusrekisteri) on kuulemma vaikea toteuttaa.

Tietystikin voisi aloittaa vaatimattomasti vain yhdellä www-sivulla.

Mielestäni yhden www-sivun kehittäminen ei ole vaikea asia.
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ELI useampi poliittinen mielipidevaikuttaja ei oikeasti tiedä yhtään mitään Euroopan Unionin 
tasolla olevasta edunvalvonnan rekisteristä (avoimuusrekisteristä).

ELI tietystikin itselle outoa asiaa voi vastustaa eri syistä.

Poliitikot ovat monessa tapauksessa viimeisin sidosryhmä kehittämään mitään uusia avauksia.

Tämän vuoksi erilaiset sidosryhmät (esimerkiksi ajatushautomot) voivat laittaa julkisuuteen erilaisia
työpapereita, joita voivat muutkin sidosryhmät sitten arvioida eri näkökulmista.

Monesti poliittisessa päätöksenteossa on tärkeämpää uuden ajatuksen esittäjä kuin uusi ajatus 
sinänsä.

Monessa tapauksessa voi todeta eri asioiden kannatuksen ja vastustuksen jakavan puolueita 
enemmän sisäisesti kuin ulkoisesti.

Tässäkään ei ollut paljon mitään uutta.

Jaa-A.

Ehkä uutta voisi olla perustuslakituomioistuimen ja edunvalvonnan rekisterin vastustuksen [sekä] 
kannatuksen asiaperusteiden kartoittaminen.

Mihin asiaperusteisiin perustuslakituomioistuimen ja edunvalvonnan rekisterin vastustuksen ja 
kannatuksen väittämät perustuvat?

Ovatko vastustuksen ja kannatuksen väittämät enemmän tunnepohjalta heitettyjä ylimalkaisia 
huomautuksia vai perustuvatko ne edes joiltain osilta oikeasti selvitettyihin tosiasioihin?

Tämän asian voi laittaa seurantaan.

1145.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Aina välillä joku poliittinen mielipidevaikuttaja ehdottaa erillisen perustuslakituomioistuimen 
perustamista, jonka jälkeen ehdotus ammutaan alas erilaisilla perusteluilla.

Väittämä: Suomeen pitäisi perustaa erillinen perustuslakituomioistuin.

Vastaavasti jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat ovat esittäneet sekä hyvän edunvalvonnan 
tomintatavan kirjaamista että avoimuusrekisterin perustamista.

Väittämä: Suomessa pitäisi kirjata hyvän edunvalvonnan toimintapa.
Väittämä: Suomeenkin voitaisiin perustaa asianmukainen avoimuusrekisteri.

Kummassakin tapauksessa riittäisi yksinkertainen www-sivu.

Kysymys: Mitä ovat asiaperustelut ja tunneperustelut perustuslakituomioistuimen, 
hyvän edunvalvonnan toimintatavan kirjaamisen ja avoimuusrekisterin suhteen?
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1146. Jälleen kerran yhteiskuntainsinööreistä

1146.1. Merkintä 946: Caruna / Tekniikka / Oikea osaaminen

20. helmikuuta 2016 
946: Caruna / Tekniikka / Oikea osaaminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_946

Tämä on toistoa aikaisemmasta merkinnnästä

944: Caruna / LISÄÄ säätelyä / Vahva moraali 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_944

Ohessa on muutama linkki koskien Caruna-tapausta.

Ensimmäisessä jutussa talouden asiantuntija toteaa yksityisen monopolin voivan toimia paremmin 
kuin julkinen monopoli.

Taas toisaalta kilpailuoikeuden asiantuntija toteaa sähköverkkojen (osittaisen) yksityistämisen 
olevan luonnollisen monopolin näkökulmasta aiheuttavan erilaisia ongelmia.

Tähän kohtaan voi kerrata jälleen kerran linjan ja kaistan yksityistämisen erot, joista olen veivannut 
jo useamman kerran.

Linja EI muutu kaistaksi, vaikka poliitikko haluaisi yksityistää linjan perustuen kuvitelmaan kaistan
tapaisesta yksityistämisestä.

Esimerkiksi linja-autot liikkuvat kaistalla, jossa vikaantuminen koskee vain yhtä yksittäistä linja-
autoa ja yhtä yksittäistä yhtiötä, jolloin kilpailevan yhtiön linja-auto voi useimmissa tapauksissa 
ohittaa toisen yhtiön vikaantuneen linja-auton.

Tämän perusteella junat liikkuvat linjalla, jolloin yksi vikaantunut juna vaikuttaa välittömästi 
valtakunnalliseen junaliikenteeseen.

Kerraten: Ideologinen poliitikko ei ymmärrä kaistan ja linjan eroa, eli tekninen osaaminen eri 
asioiden yksityistämisen ja kansallistamisen kannalta on täysin olematonta ja perustuu ideologisiin 
haavekuviin.

Eli yksityistäminen ja kansallistaminen perustuu aatteen palon nuotioringin ympärillä kehitettyihin 
yksinkertaisiin ratkaisuihin, joiden toiminta oikeassa teknisessä ympäristössä ei oikeasti toimikaan.

Edelleen olen eri yhteyksissä todennut yhteiskuntainsinöörin mielentilan.

24456

24457

24458

24459

24460
24461
24462
24463
24464
24465
24466
24467
24468
24469
24470
24471
24472
24473
24474
24475
24476
24477
24478
24479
24480
24481
24482
24483
24484
24485
24486
24487
24488
24489
24490
24491
24492
24493
24494
24495
24496
24497
24498
24499
24500
24501
24502

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_944
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_946


547 / 728

ELI yhteiskuntainsinööri uskoo tietynlaisiin yhteiskunnan luonnonlakeihin, ja hänen kehittelemät 
yhteiskunnan luonnonlait eri tavoin täydellistäisivät yhteiskunnan hyvin rasvatuksi koneistoksi 
ilman erilaisia ongelmia.

Maailma on oikeasti avoin systeemi ja muuttuva systeemi, ja jokainen poliittinen päätös vaikuttaa 
tietysti eri tavoin maailmaan.

Jokaisella poliittisella päätöksellä on oma hintansa jokaisen poliittisen päätöksen seurannaisten 
vuoksi.

Jokaisella poliittisella päätöksellä on vielä omat odottamattomat sivuvaikutukset ja jokainen 
poliittinen päätös iskee takaisin jollain tavalla.

ELI käytännössä jokaista lainsäädännön hanketta joudutaan paikkaamaan ajassa ja tilassa 
odottamattomien sivuvaikutusten vuoksi.

Tietysti jokaista lainsäädännön paikkausta arvostelevat erilaiset sidosryhmät.

Eli monessa kohtaa voidaan olla jälkiviisaita eri tavoilla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

UUTTA?

Tässä vaiheessa en ole kerännyt järjestelmällisesti eri asioiden kansallistamisen ja yksityistämisen 
perusteita erilaisten osalta.

Mielenkiintoista on nähdä tuon Caruna-tapauksen kehittyminen ajassa ja tilassa.

Miten Caruna-tapaus vaikuttaa uusiin päätöksiin yksityistämisestä ja kansallistamisesta?

Jotkut tahot puhuvat tosiaan luonnollisista monopoleista, joiden yksityistäminen on monesti 
hankalaa.

OMA oletus näin pikaisesti ajateltuna on päätöksien perusteluiden koskien yksityistämistä ja 
kansallistamista olevan suhteellisen yleisiä.

Eli käytännössä erilaisia ideologisia perusteita ei monesti kirjata yksityistämisestä ja 
kansallistamisesta koskeviin asiakirjoihin.

Eli käytännössä erilaisia ideologisia perusteita yksityistämiselle ja kansallistamiselle pitää kaivaa 
esiin hyvin erilaisista lähteistä.

Yksi tapa ideologisten perusteiden kaivamiseen on perehtyminen poliittisten nuorisojärjestöjen 
erilaisiin kannanottoihin.

Aina välillä poliittisten nuorisojärjestöjen kannanotot sisältävät ideologisesti hyvin lataantuneita 
väittämiä.
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Tästä esimerkkinä on muutama linkki koskien Kokoomusnuorten kannanottoja suomalaisesta 
korkeakoulujärjestelmästä.

ELI myös suomalaisille yliopistotason opiskelijoille lukukausimaksut?

Nyt en ole liika tarkasti perehtynyt aatteellisiin tekijöihin koskien Kokoomusnuorten lausuntoja.

1146.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

Aatteen palon nuotioringin ympärillä käydään tietysti laajaa keskustelua tavoiteltavista poliittisista 
muutoksista. Tähän kohtaan voi todeta erikseen poliittisten nuorisojärjestöjen erilaiset lausunnot, 
jotka voivat ilmaista turhautuneisuutta esimerkiksi hyväksytyn hallitusohjelman jälkeen. Eli 
hyväksytty hallitusohjelma ei toteuta kaikkia poliittisten nuorisojärjestöjen ajamia asioita.

Väittämä: Aina välillä kannattaa lukea poliittisten nuorisojärjestöjen lausuntoja.

Olen eri yhteyksiin kirjoittanut yhteiskuntainsinööreistä, jotka uskovat voimakkaasti omiin 
yhteiskunnan luonnonlakeihin. Eli yhteiskunta täydellistyisi hyvin toimivaksi koneeksi 
yhteiskunnan luonnonlakien toimeenpanon jälkeen. Valitettavasti ihminen ei ole koneeseen 
verrattava kokonaisuus, jolloin jokainen tehty poliittinen päätös aiheuttaa sekä suoria vaikutuksia 
että ennalta arvaamattomia (sivu)vaikutuksia.

Väittämä: Yhteiskuntainsinöörit eivät monesti muuta mielipidettään, vaikka oikeasti 
toteutetut yhteiskunnan luonnonlait eivät toimikaan käytännössä.

Suomalaisen politiikan osalta voi todeta eduskuntavaalit, jolloin vaalien jälkeen muodostettu 
hallitus voi muuttaa joiltain osin yhteiskuntainsinöörien tekemiä aikaisempia päätöksiä. Eli sekä 
suorat vaikutukset että ennalta arvaamattomat (sivu)vaikutukset ovat aiheuttaneet uusia ongelmia.

Väittämä: Monesti on pakko muuttaa joitain aikaisemmin tehtyjä päätöksiä perustuen
tehtyjen päätösten suoriin ja epäsuoriin (sivu)vaikutuksiin.

Ryan (1985, 1991, 2006) perusteella olen käyttänyt seuraavaa kuvaa.

Tietämys Tavoitteet

Todellinen
maailma

Toiveet /
Ihanteet

Tehtävät /
Pakotteet
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Tässä kohtaa en lähde käymään läpi aivotutkimusta, mutta Ryan (1985, 1991, 2006) perusteella 
täyty todeta ihmisen mielen kattavan erilaisia maailmoja: todellinen, tietämys, tavoitteet, 
toiveet/ihanteet, tehtävät/pakotteet. Eli jokainen poliittinen aate käsittelee tavoitteita ja 
toiveita/ihanteita.

Tämän jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan.

Tietämys Tavoitteet

Todellinen
maailma

Toiveet /
Ihanteet

Tehtävät /
Pakotteet

Monimutkainen
todellistuminen

Eli erilaisten tehtävien/pakotteiden perusteella tehdään erilaisia päätöksiä, jotka kohtaavat 
monimutkaisen todellisuuden. Tällöin päätöksiä tehneiden henkilöiden tietämykseen tulee erilaisia 
lisäyksiä perustuen monimutkaisen todellisuuden (todellistuminen) perusteella.

Väittämä: Monet mielipidevaikuttajat eivät yleensä halua muuttaa mielipiteitään 
huolimatta monimutkaisen todellisuuden vuoksi kerääntyneestä uudesta tiedosta.

Kerraten voi todeta esimerkinomaisesti yksityistämisen ja kansallistamisen ongelmat erilaisilla 
kohdealueilla. Kaikki poliittiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä yksityistämisen ja 
kansallistamisen ongelmia liittyen kohdealueen teknisiin erityispiirteisiin. Eli aina välillä tapahtuu 
väärin tehtyjä yksityistämisen ratkaisuja, mikä voi tarkoittaa tarkennettua lainsäädäntöä jollekin 
kohdealueelle.

Lisäksi täytyy todeta erilaiset puoluekokousaloitteet. Yleisesti ottaen poliittiset ajatukset perustuvat 
hyvän sään ajatteluun, jolloin erilaiset poikkeusolosuhteet eivät ole huomioituna.

Väittämä: Monet poliittiset ajatukset eivät yleensä huomioi poikkeusolosuhteita 
mitenkään.
Väittämä: Poikkeusolosuhteiden huomiointi etenee erilaisten riitaisten vaiheiden 
jälkeen.

Poikkeusolosuhdepuolue rp? Tällainen puoluetta ei Suomessa ole, joten poikkeusolosuhteet eivät 
ole yleensä esillä mitenkään. Jos poikkeusolosuhteet olisivat alku- ja loppulähtökohta, niin 
poliittinen keskustelu olisi erilaista verrattuna nykyiseen poliittiseen keskusteluun.

Väittämä: Poliittinen keskustelu ei yleensä huomioi mitenkään erilaisia 
poikkeusolosuhteita.
Väittämä: Poliittinen keskustelu perustuu yleensä hyvän sään ajatteluun.
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1147. Esimerkiksi mehiläiskuningattaren syndrooma 
(queen bee syndrome)

1147.1. Merkintä 947: Teknologia / Syrjintä / Naisnäkökulmaa / 
Ahdistelu

21. helmikuuta 2016 
947: Teknologia / Syrjintä / Naisnäkökulmaa / Ahdistelu

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_947

Keräsin tähän kohtaan aikaisempia merkintöjä ja aikaisempia uutisia koskien erilaisia naisiin 
kohdistuvia ilmiöitä.

Tein haun termillä "nais" päiväkirjasivuilla 1-18 (blogi). Mahdollisesti joku naisnäkökulmaan 
liittyvä uutinen tai merkintä jäi välistä.

Ensimmäisenä voi todeta muutama uutinen koskien naisten viihtymistä ja pysyvyyttä erilaisilla 
teknisillä sovellusalueilla.

ELI aina joskus joku nainen lähtee pettyneen pois jostain teknisestä tehtävästä. Mahdollisesti 
tällainen naishenkilö voi lisäksi vaihtaa alaa.

Esimerkinomaisesti linkkilistassa on juttu naisten viihtymistä ja pysyvyyttä erilaisissa 
ohjelmointitehtävissä.

KYSYMYS: Ovatko naiset parempia vai huonompia ohjelmoijia (koodaaja)?

Yksi linkki käsittelee tehdyn ohjelmiston lähdekoodin laatua. Eli koodia arvioitiin ilman tietoa 
ohjelmoijan sukupuolesta.

Väittämänä olisi naisten tekemä parempi lähdekoodi, mutta ongelmana voi olla miespuolisten 
ohjelmoijien vähättelevä asenne naisten tekemää lähdekoodia kohtaan.

Sitten on linkkiä koskien miesten antamista lausunnoista koskien naisia.

GitHub-yhteisössä asiaa ravisteltiin enemmänkin ja yksi mieshenkilö astui syrjään lausuntoon 
liittyvien arvosteluiden jälkeen.

Metsä Group [joutui] nöyrtymään ja yhtiö pyysi anteeksi naisteekkarin kohtelua.

Sitten on tuo kysymys naisjohtajista, jolloin naiset eivät etenisi urallaan niin nopeasti kuin miehet - 
tämä on ns. lasikatto.
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Tämän jälkeen herää kysymys naisten oikeasta pärjäämisessä johtotehtävissä ja erilaisista 
naiskiintiöistä eri tehtäviin.

Mielenkiintoinen on tehty selvitys sihteereinä toimivien naisten mielipiteistä koskien miesjohtajia ja
naisjohtajia.

Selvityksen mukaan sihteereinä toimivat naiset eivät haluaisi naisia oman työnsä johtajiksi.

Mielenkiintoinen olisi väittämä naisjohtajien kiusaamisesta - ovatko naispomot enemmän kiusaavia 
kuin miesjohtajat?

Lisäksi väittämä naisjohtajien alaisten kiusaamisesta vaatisi oman selvityksensä.

Toinen tutkittava väite olisi naisjohtajien näkemykset toisten naisten nousemisesta johtotehtäviin, 
eli naisjohtajat estäisivät eri keinoin muiden naisten nousua johtajiksi.

Edellä mainitut väittämät vaativat tietysti tarkempaa perkaamista eri tavoin.

Toisaalta on linkkiä naisten kohtaamaan ahdisteluun ja koettuun väkivaltaan.

Esimerkiksi armeijassa naiset kohtaavat epäasiallista kohtelua ja jopa väkivaltaa.

Lisäksi on linkkiä korkeakoulujen kampuksilla (Yhdysvallat) vallitsevaan kulttuuriin, joka sisältää 
kaikenlaisia epäasiallisuuksia naisten kohtelussa.

Mielenkiintoinen on uutinen koskien naisten innokkuutta asettua kunnallisvaaleissa ehdokkaaksi ja 
asettumista uudelleen ehdokkaaksi.

Uutisen mukaan tasa-arvoasiat vaikeuttavat tilannetta, koska naisten vähyyden vuoksi valtuustoihin 
valitut naiset saavat mielestään liikaa luottamustehtäviä.

ELI käytännössä liiallisien luottamustehtävien vuoksi osa naisista ehkä väsyy ja luopuu 
ehdokkuudesta esimerkiksi yhden valtuustokauden jälkeen.

Lisäksi on kysymys naisten osallistumisesta aseelliseen palvelukseen. Pitääkö houkutella lisää 
naisia aseelliseen palvelukseen?

Itse olen todennut, että armeijasta kiinnostuneille naisille voisi järjestää joitain erillisiä tilaisuuksia.

ELI armeijasta kiinnostuneille naisille voisi esitellä erilaisia tehtäviä ja erilaisista vaatimuksista eri 
tehtävissä.

Ehkä heille voisi järjestää jotain ruumiillista toimintaa, joka paljastaisi asetettuja ruumiillisen 
kunnon vaatimuksia. ELI fyysisen kunnon vaatimukset ja oma ruumiillinen kunto olisi tiedossa 
hyvissä ajoin ennen aseellista palvelua.

Tämä on nyt tietysti vain yhden reserviläisen yleistä pohdintaa ilman laajempia selvityksiä.
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OMA arvaus on, että vapaaehtoisesti osallistuvat naiset ovat kyllä innostuneita ja kiinnostuneita, 
mutta erilaisten tehtävien oikeat vaatimukset olisi hyvä olla tiedossa jo hyvissä ajoin.

Yhdessä linkissä käsitellään nuorten naisten kokemia suorituspaineita johtuen eri syistä.

Erilaisia vaatimuksia voidaan esittää eri suunnista.

Yhtenä merkittävänä tekijänä pitäisin viihdeteollisuutta, jossa erilaisia asioita voidaan esitellä 
tavoiteltavana.

Mielenkiintoista olisi selvittää näitä naisten kokemia suorituspaineita verrannollisesti eri maista.

Mielenkiintoista olisi tietysti selvittää myös miesten kokemia suorituspaineita verrannollisesti eri 
maista.

Osa näistä suorituspaineista (sekä miehille että naisille) voi olla osittain liian kohtuuttomia, ja näitä 
kohtuuttomia suorituspaineita tulee eri suunnista.

Aikaisemmassa merkinnässä olen pohtinut jouluun liittyviä suorituspaineita, ja kehotinkin 
vähentämään jouluun liittyviä liiallisia vaatimuksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi palata jälleen kerran rationaalisuusolettamaan.

Pinnalta katsoen voimme olettaa jonkun yhteisön sisällä olevan asioiden kunnossa ja järkevästi 
järjestettynä.

Mutta sisäpuolisesti vastaan tulee erilaisia irrationaalisuuksia, joiden ilmeneminen ulkopuolelle 
tulee esiin jälkijättöisesti ja vasta erilaisten vaiheiden jälkeen.

Esimerkiksi kiusaaminen yhteisön eri osissa tulee vastaan johtajille vasta jälkijättöisesti.

Mahdollisesti kiusaaminen on niin laajaa, että kiusattu työntekijä lähtee pois, mutta johtajille 
kiusaaminen tulee esiin vasta työntekijän irtisanouduttua.

ELI johtajat voivat olettaa pinnalta katsoen jonkin ryhmän toimivan asianmukaisesti, vaikka 
sisäpuolisesti katsoen joku työntekijä voi kohdata kiusaamista ryhmän sisällä.

Aikaisemmissa merkinnöissä on todettu, että myös korkeammin koulutetut henkilöt voivat harrastaa
kiusaamista - jopa jo yliopisto-opintojen aikana.

UUTTA?

Ehkä jatkossa pitäisi kartoittaa tarkemmin näitä irrationaalisuuksia, joita erilaiset yhteisöt kokevat.

EN ole tarkemmin eritellyt erilaisia irrationaalisuuden muotoja.
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Lisäksi tarvitsemme toimivia menetelmiä johtajille, joilla he voisivat päästä nopeammin kiinni 
erilaisiin irrationaalisuuksiin.

Tässä olisi jälleen kerran aihetta erilaisille selvityksille. Mitä ovat erilaiset irrationaalisuuden 
muodot?

Palaten takaisin naisnäkökulmaan voi todeta, että en ole luetteloinut tarkasti irrationaalisuuksia, 
joita naiset kohtaavat teknisillä sovellusalueilla / toimialoilla.

1147.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018

[Kerraten aikaisemmasta] Olen kehitellyt rationaalisuusolettaman määritelmää, ja viimeisimmät 
määrittelyt ovat seuraavia:

1) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen todellisuus. 
2) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma ulkoinen todellisuus. 
3) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen tilansa. 
4) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmälle voi tulla ulkopuolista vaikutusta. 
5) Ulkopuolelta oletetaan jokin odotettu käyttäytyminen rationaaliseksi. 
6) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmän sisäpuolella tulee vastaan irrationaalisia tekijöitä. 
7) Sisältäpäin näkyy kaikkea muuta oletetun rationaalisuuden lisäksi. 
8) Erilaiset irrationaalisuudet tulevat esille (ryhmän) ulkopuolelle epäsuorasti ja/tai 
yllättävästi monella eri tavalla.

Tässä kohtaa voisi pohtia mehiläiskuningattaren syndrooma (queen bee syndrome), jolloin 
johtavassa asemassa olevat naiset kohtelisivat naispuolisia alaisiaan huonommin. Aihe vaatii tietysti
lisää selvittämistä. Varmaankin voi todeta sekä hyvät naisjohtajat että huonot naisjohtajat 
vallitsevaksi todellisuudeksi tapauksesta riippuen.

Kysymys: Olisiko mehiläiskuningattaren syndrooma (queen bee syndrome) esimerkki 
rationaalisuusolettamasta?
Kysymys: Miten naisjohtajat ja naisalaiset pärjäävät keskenään?

Yhdessä vaiheessa LINUX:n ytimen yhden moduulin ylläpitäjä oli naishenkilö, joka sittemmin 
siirtyi pois LINUX:n ytimen kehittämisestä omilla perusteluillaan.

Kysymys: Kokevatko naishenkilöt jonkin teknisen alueen sisäisen keskustelun (vrt. 
LINUX:n ytimen kehitys) liian rajuksi?

”Kultahame”? Tällainen käsite tuli vastaan yhdestä uutisesta. Eli kultahameinen naishenkilö 
osallistuu todella moneen tehtävään sukupuolensa ja erilaisten sukupuolikiintiöiden vuoksi. 
Vastaavasti jotkut naiset eivät halua kiintiönaisia, jolloin sukupuolikiintiöt pitäisi poistaa.

Kysymys: Ovatko sukupuolikiintiöt hyvä vai huono asia?

”En halua olla mikään kiintiönainen”. Aina välillä tulee tällainenkin väittämä esiin poliittisesti 
aktiivisten naisten suunnalta.

Väittämä: Sukupuolikiintiöillä on odotettuja ja odottamattomia vaikutuksia.
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1148. Laiteluokkien läheneminen?

1148.1. Merkintä 948: B-to-C / Lumia / Jolla / Osuus / Mobile-
>PC / Q

23. helmikuuta 2016 
948: B-to-C / Lumia / Jolla / Osuus / Mobile->PC / Q

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_948

Linkkilistan ensimmäisessä osassa on linkkejä koskien verkko-Nokian pärjäämistä 
matkapuhelinverkkojen toimittajana.

Lisäksi on juttua Nokian Alcate-Lucent -ostoksesta, joka on saanut hyväksyntää 
kilpailuviranomaisilta.

Toisaalta vanhan kännykkä-Nokian kohtalo on mielenkiintoinen, koska Microsoft osti Nokian 
kännyköiden valmistuksen.

Pystyykö Microsoft saamaan laajoja markkinaosuuksia? Linkkilistassa on juttuja koskien Windows 
Phone -käyttöjärjestelmää käyttävien älypuhelimien markkinaosuuksista.

Lyhyesti: Ehkä verkko-Nokiasta tulee oikeasti kannattava yhtiö.

Lyhyesti: Microsoftin älypuhelimet eivät ole vielä saaneet laajoja markkinaosuuksia.

Lyhyesti: Apple ja Samsung ovat saanet merkittäviä markkinaosuuksia

Lyhyesti: Microsoft on tehnyt alaskirjauksia Nokia-ostoksien jälkeen.

Linkkilistan toisessa osassa on juttuja koskien Sailfish-käyttöjärjestelmästä ja Jollan taloudellisesta 
tilanteesta.

Lyhyesti: Pystyykö Jolla hankkimaan uusia laitevalmistajia, jotka ottaisivat Sailfish-
käyttöjärjestelmän omien puhelimiensa käyttöjärjestelmäksi?

Jollan liiketoimintamalli on käsittääkseni pyrkimys saada puhelinvalmistajien älypuhelimien 
käyttöjärjestelmäksi

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavan Wikipedia-artikkelin.

Wikipedia: Mobile operating system 
http://en.wikipedia.org/wiki/Mobile_operating_system
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Tähän kohtaan voi todeta, että esimerkiksi Windows Phone, Firefox OS, Tizen, Ubuntu Touch OS ja
BlackBerry 10 eivät ole vielä päätyneet kehittämisen lopettamiseen.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä pienempien markkinaosuuksien älypuhelimien pärjäämiseen.

Linkkilistan kolmannessa osassa on juttuja koskien erilaisten puhelinvalmistajien pärjäämiseen 
markkinoilla.

Lisäksi on juttuja erilaisten älypuhelimien ja käyttöjärjestelmin kohtaamista vakavista 
haavoittuvuuksista ja jopa hyökkäyksistä.

Lisäksi on juttuja joidenkin yhtiöiden toiminnasta markkinaosuuksin muutosten seurauksena.

Oman käsityksen mukaan Microsoft tekee voittoa joissain yksiköissä, joten heillä pitäisi olla varaa 
kehittää Windows Phone -käyttöjärjestelmää.

Linkkilistan kolmas osa käsittelee älypuhelimia monelta kannalta.

* Älypuhelimet ja tabletit ovat saaneet koko ajan lisää uusia käyttäjiä.
* Android ja iPhone kohtaavat koko ajan uusia tietoturvaongelmia.
* Huawei ja Xiaomi ovat saaneet lisää markkinaosuuksia.
* Älypuhelimia on käytetty myös vakoiluun.
* Ranneketietokoneita kehitetään useammassa yhtiössä - myös Suomessa.
* Nokian paluu puhelinvalmistajaksi on yksi huhu.
* 5G-verkkojen kehitystä on aloitettu.
* Apple tahkoaa tulosta vähemmällä markkinaosuudella.
* Pitääkö älypuhelimien käyttöjärjestelmään asentaa takaovia?
* Firefox OS:n kehitys lopetetaan.
* Windows Phonen uudet versiot valmistuvat myöhemmin tavoitteisin nähden.
* Motorola lopettaa puhelimien valmistuksen,
* Suomalainen Bittium kehitti ja julkaisi oman puhelimen.
* Pärjääkö Ubuntu myös puhelimien käyttöjärjestelmänä?
* Kannattavatko älypuhelimiin kehitetty sovellukset aivan oikeasti?
* Nokian tavaramerkki liitettäisiin erilaisiin uusiin tuotteisiin?

Lyhyesti todeten älypuhelimien kehittäminen hyvin nopeiden vaikutusten vuoksi on tietysti erittäin 
vaikeaa eri syistä.

Älypuhelimien käyttöjärjestelmiä on tullut ja mennyt eri syistä.

Lisäksi täytyy todeta kuluttajille suunnattavan markkinoinnin vaativan melkoisen määrä 
mainostukseen käytettävää selvää rahaa.

Tämän vuoksi jotkut yritykset voivat erikoistua vain yrityksille tarjottaviin puhelimiin, joiden 
turvallisuutta ja kestävyyttä voidaan kehittää eri tavoin.

Yrityksiin kohdistettava markkinointi vaatii markkinoinnin ja myynnin vuoksi selvää rahaa, mutta 
ei ehkä niin suurina hankkeina verrattuna kuluttajamarkkinointiin.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti todeten älypuhelimien kehittäminen on siis hyvin nopeiden muutosten toimintaa.

ITSE olen ollut kiinnostunut Jollan tilanteesta.

Sailfish OS -sivuilta löytyi lähdekoodi suhteellisen helposti ja kehittäjien työkalut (SDK) löytyivät 
melko helposti.

Tietysti heilläkin omat (esim. tavaramerkki ja käyttöoikeus) ehtonsa, jotka pitäisi selvittää 
huolellisesti ennen Sailfish OS -käyttöjärjestelmään perustuvan älypuhelimen ostamista.

OMA veikkaus on seurata Sailfish OS -käyttöjärjestelmään perustuvien sovellusten määrän 
lisääntymistä ja oikeaa toimintaa Sailfish OS -käyttöjärjestelmään perustuvissa puhelimissa.

JOS Sailfish OS -käyttöjärjestelmässä käytettävien sovellusten oikea toiminta saadaan ratkaistua, 
niin ehkä tätä kautta voisivat erilaiset laitevalmistajat kiinnostua Sailfish OS -käyttöjärjestelmän 
käytöstä.

Esimerkinomaisesti Android-käyttöjärjestelmässä toimivien sovellusten virheetön toiminta myös 
Sailfish OS -käyttöjärjestelmään perustuvissa puhelimissa saattaa lisätä kiinnostusta.

UUTTA?

EHKÄ uutuutena voisi olla markkinaosuuksiltaan pienempien käyttöjärjestelmien tarkempi seuranta
voisi olla paikallaan.

Saada jokin muu käyttöjärjestelmä lisää markkinaosuutta - siis verrattuna iPhone ja Android?

Lisäksi on todettava käyttöjärjestelmien yhteyteen liitettyen erilaisten sopimusten ja käyttöehtojen 
selvityksen tarve. Riippuen ratkaisusta käyttöehdot voivat vaihdella.

Lopuksi täytyy linkittää Wikipedia-artikkeli mobiililaitteiden eri ominaisuuksien vertailuta.

Comparison of mobile operating systems 
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_mobile_operating_systems

Käytännössä seurattavia asioita on hyvin paljon.

UUTTA?

EHKÄ on valittava jatkossa vain muutama ominaisuus, joiden kehittymistä voisi tarkastella 
huolellisemmin.

Tässä vaiheessa en vielä tehnyt päätöksiä näistä seurattavista ominaisuuksista - tämä jää 
myöhemmin tehtäväksi.

1148.2. Uudelleenarviointia / 11.7.2018
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Merkinnän tavoin pitää todeta kuluttajamarkkinoinnin olevan todella kallista toimintaa, jotta jokin 
tavaramerkki saadaan iskostettua kuluttajien mieliin.

Väittämä: Kuluttajamarkkinointi on kallista ja välillä hyvin riskialtista toimintaa.

Yksi hyvä vahvasta tavaramerkistä on tietysti Android-puhelimet, joita ovat kehittäneet erilaiset 
valmistajat eri vaiheissa. Toisaalta Android-puhelimien valmistajien tavaramerkkien vahvuus 
vaihtelee yhtiöstä toiseen.

Kysymys: Mitkä Android-puhelimia kehittävät yhtiöt pärjäävät tulevaisuudessa?
Kysymys: Katoaako markkinoilta Android-puhelimia kehittäviä yhtiöitä?

Mielenkiintoista koko Android-seikkailussa on tietysti Googlen asema, koska Google on enemmän 
ohjelmistoyhtiö kuin laiteyhtiö. Google hallinnoi Google Play -palvelua, mikä tarkoittaa Googlen 
vaatimia toimintoja Android-puhelimia kehittäville yhtiöille.

Kysymys: Alkavatko eri maiden kilpailuviranomaiset (Euroopan Unionin lisäksi) 
kiinnittämään laajemmin huomiota Googlen palveluiden erilaisiin ehtoihin?

Toisaalta on hyvin tiedossa Googlen ja Euroopan komission (Euroopan Unioni) kilpailun 
pääosaston tekemät selvitykset Googlen toimintaan liittyen. Seuraavat selvitykset 64 liittyvät 
Googleen: 39740, 39768, 39775, 40099, 40411.

Tähän voi kerraten todeta 65 StatCounterin tilastot (kesäkuu 2018) koskien käyttöjärjestelmien 
suosiota: Android 41,56%; Windows 36,31%; iOS 12,42%; OS X 5,71%; Unknown 2.13%; Linux 
0,8%. Eli Android-laitteita on nykyään enemmän kuin Windows-laitteita. 

Kysymys: Kuinka moni Android-laitteen omistava henkilö hankkii myös 
perinteisemmän työpöytäkoneen ja/ tai kannettavan tietokoneen?

Tietysti kuluttajien tasolla (perheet erityisesti) voidaan hankkia vähemmän työpöytäkoneita, koska 
moni asia toimii nykyisin älypuhelimella. Tämä kehitys jää nähtäväksi pidemmällä aikavälillä.

Itse olen odottanut älypuhelimien suhteen laitetta, joka voidaan iskeä telakkaan, jolloin älypuhelinta
voisi käyttää perinteisemmän tietokoneen tavoin. Ehkä tällainen laite iskee joskus läpi, mutta en ole 
vielä itse nähnyt tällaista laitetta. Ehkä tällainen laite on kehityksessä jossain yhtiössä.

Kysymys: Tuleeko markkinoille joskus älypuhelin, jota voisi telakan avulla käyttää 
perinteisempää tietokonetta vastaavalla tavalla?
Kysymys: Vaatiiko uusi ratkaisu (eli älypuhelimen käyttö telakan avulla 
perinteisemmän tietokoneen tavoin) aivan uuden kehityshankkeen (vrt. nykyinen 
Android)?
Kysymys: Mikä yhteisö voisi kehittää tällaisen ratkaisun (eli älypuhelimen käyttö 
telakan avulla perinteisemmän tietokoneen tavoin)?

Oman havainnon mukaan tällainen laiteluokkien läheneminen voi olla joskus tulevaisuudessa 
todellisuutta.

64 http://ec.europa.eu/competition/   → Antitrust → Search → Search for a case → Google (Company Name)
65 http://gs.statcounter.com  , StatCounter
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1149. Odottamattomat sivuvaikutukset taas kerran

1149.1. Merkintä 949: Katso itse / Kilpailukykysopimus / 
Yhdistelmä

4. maaliskuuta 2016 
949: Katso itse / Kilpailukykysopimus / Yhdistelmä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_949

Tämän viikon kuumin sisäpoliittinen aihe taitaa olla työmarkkinajärjestöjen sorvaama 
kilpailukykysopimus.

Oheisessa linkkilistassa on kohtuullinen katsaus perustuen tehtyyn sopimukseen.

OSA ammattiliitoista varmaankin lähtee neuvotteluihin ja osa ammattiliitoista voi jättää neuvottelut 
välistä.

Lyhyesti voi todeta, että hieman eri lähteitä kaivamalla saa ladattua muutaman tiedoston.

NEUVOTTELUTULOS: 29.2.2016 klo 00.45
Kilpailukykysopimuksen makrovaikutukset suhteessa VM:n peruslaskelmaan
Suomen, Saksan ja Ruotsin yksikkötyökustannukset [suhteessa euroalueeseen].

Taas kerran pitää paheksua suurinta osaa tiedotusvälineitä, koska asianmukaisia PDF-tiedostoja ei 
linkitetty uutisiin tai niitä ei oltu ladattu tiedotusvälineen omalle palvelimelle.

Yksi MTV:n uutinen muistaakseni linkitti EK:n [www-sivulla] sijainneeseen PDF-tiedostoon.

Tähän kohtaan voi linkittää EK:n tarjoamat kaksi tiedostoa.

Yksikkötyökustannukset vs. euroalue
Yksikkötyökustannusten leikkaus yksityisille työnantajille

Tasapuolisuuden vuoksi voidaan vielä linkittää SEL:n tekemä laskelma.

SEL: ilmoitus kilpailukykysopimuksesta

Samaan aikaa työntekijöiden liittojen keskusjärjestöjen yhdistymishanke etenee omalla tahdillaan. 
Tähän liittyen voidaan linkittää yksi PDF-tiedosto.

Selvitys uuden keskusjärjestön perustamisesta

Jaa-A. Monenlaista on menossa koko ajan myös työmarkkinajärjestöjen sisällä ja välillä.
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Linkkilistasta voidaan poimia muutama asia tarkemmin.

* Uusi keskusjärjestö -hanke.
* Nollatuntisopimukset ja niiden kieltäminen tai rajoittaminen?
* Suomen työkustannukset ajavat yrityksiä ulkomaille?
* Määräaikaisia työntekijöitä kiusataan enemmän.
* Paikallisen sopimisen oikea laajentaminen?
* Työolobarometrin tulokset.
* Ranska ja päätös kieltää sähköpostit työajan ulkopuolella.
* Suomen Yrittäjät ry arvostelee tehtyä kilpailukykysopimusta.
* Suomen Yrittäjät Allianssi ry:n jäsenjärjestöksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Samaan aikaan Suomen nykyinen hallitus (Sipilä) on esittänyt omia uudistushankkeita - esim. 
korkeakouluopiskelijoiden opintotukiuudistus voi olla piakkoin edessä.

Korkeakouluopiskelijoiden opintotukiuudistukseen liittyen valmistui laajasti uutisoitu selvittäjän 
tekemä ehdotelma.

Tässäkin kohtaa palaamme jälleen rationaalisuusolettamaan eri tavoin.

Korkeakouluopiskelijoiden opintotukiuudistuksen yhteydessä oletetaan tietysti opiskelijoiden 
käyttäytyvän jollain tavalla perustuen erilaisiin ehdotelmiin.

Koska ihmiset eivät ole koko ajan rationaalisia, niin korkeakouluopiskelijoiden 
opintotukiuudistuksen yhteydessä esiin tulee uusia irrationaalisuuksia, joita ei ole etukäteen ole 
osattu ennakoida.

Vastaavalla tavalla paljon puhuttu yhteiskuntasopimus/kilpailukykysopimus vaatii vielä omaa 
selvitystyötä edelleenkin.

Yhteiskuntasopimus/kilpailukykysopimus perustuu tiettyihin rationaalisiksi miellettyihin 
olettamuksiin, joiden perusteella jatkoneuvotteluita käydään erilaisten keskusjärjestöjen ja liittojen 
kesken.

Esimerkinomaisesti paikalliseen sopimukseen eri sidosryhmillä on joitain olettamuksia, joiden 
rationaalisuutta voidaan tarkastella etukäteen ja jälkikäteen.

Esimerkinomaisesti linkkilistassa mainittu työntekijöiden keskenään harrastama kiusaaminen on eri 
tekijöiden seurannaisia.

Onko työntekijöiden keskenään harrastama kiusaaminen rationaalista vai irrationaalista? HYVÄ 
kysymys.

Edellä olevan perusteella on täysin selvää, että yhteiskuntasopimus/kilpailukykysopimus valittuina 
poliittisina toimintalinjoina vaatii tarkkaa seurantaa eri tavoilla.
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Erilaiset vastavaikutukset ovat vielä näkemättä.

Väistämättä näitä erilaisia vastavaikutuksia tulee matkan varrella esiin - osa on ennakoimattomia.

Lisäksi voi todeta kaiken vaikuttavan kaikkeen.

JOS Suomessa tehdään opintotukiuudistus ja työmarkkinauudistus, niin tietysti nämä uudistukset 
vaikuttavat toisiinsa eri tavoin.

UUTTA? Jaa-A.

Eli seurantaa on jatkossa tehtävä opintotukiuudistuksen ja työmarkkinauudistuksen 
odottamattomista sivuvaikutuksista.

1149.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Kirjoitushetkellä en ole selvittänyt laajasti kilpailukykyuudistuksen, opintotukiuudistuksen ja 
työmarkkinauudistuksen tilannetta.

Kysymys: Millaisia ovat olleet kilpailukykyuudistuksen, opintotukiuudistuksen ja 
työmarkkinauudistuksen odotetut vaikutukset ja odottamattomat sivuvaikutukset?

Väittämä: Monet sidosryhmät eivät halua tunnistaa ja tunnustaa odottamattomia 
sivuvaikutuksia liittyen kilpailukykyuudistukseen, opintotukiuudistukseen ja 
työmarkkinauudistukseen.
Väittämä: Erilaisten odottamattomien sivuvaikutusten vuoksi voidaan tarvita 
täydentävää lainsäädäntöä.

Varsinaisen merkinnän pahoin voi paheksua voimakkaasti useampaa tiedotusvälinettä, jotka eivät 
omissa jutuissaan linkitä käytettyjen lähteiden www-sivuja. Eli tiedotusvälineiden käyttäjät joutuvat
itse etsimään käytettyjen lähteiden www-sivut.

Kysymys: Miksi monet tiedotusvälineet eivät oikeasti linkitä omissa jutuissaan 
tietolähteiden www-sivuja?

Väittämä: Jotkut sidosryhmät voivat tietysti kaivaa esille yksittäisen jutun 
tietolähteiden www-sivut.

1149.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Myöhemmistä ajoista voi todeta silloisen liikenne- ja viestintäministeri Anne Berner ajaneen läpi 
liikenneasioiden uudistuksia, joista olen eniten seurannut taksiuudistuksen epäonnistumista. 
Taksiuudistus on aikanaan perustettu täysin väärille olettamuksilla, jolloin taksiuudistus aiheutti 
koko joukon erilaisia yllättäviä vaikutuksia. Vastaavalla tavalla kilpailukykysopimuksella on omat 
yllättävät vaikutukset.

Väittämä: Päätöksen tehneet henkilöt eivät myönnä päätöksen outojakin vaikutuksia.
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1150. Tietojen liiallinen kerääminen ja viranomaisten 
toimintamahdollisuudet

1150.1. Merkintä 950: Katso itse / EU & USA / 
Tietosuojasopimus / Tietoa

6. maasliskuuta 2016 
950: Katso itse / EU & USA / Tietosuojasopimus / Tietoa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_950

Tässä kohtaa voi todeta Euroopan Unionin ja Yhdysvaltojen tekemän sopimuksen liittyen tietojen 
siirtoon EU:n jäsenmaiden ja Yhdysvaltojen välillä.

Latasin kaikki 29.2.2016 lehdistötiedotteessa viitatut asiakirjat tähän ZIP-tiedostoon: 
yhteensä 18 tiedostoa.

Laitoin asiakirjat vielä numerojärjestykseen perustuen uutissivulla olleeseen järjestykseen.

En väitä lukeneeni kaikkia tiedostoja huolellisesti läpi, koska luettavaa riittää yli sata sivua.

Tärkeintä on tallentaa omien kotisivujen tiedostojen osaksi oleellisimmat asiakirjat, jos Euroopan 
komissio joskus muuttaa lehdistötiedotteiden julkaisujärjestelmää.

Tietysti asiaa on pidettävä jatkossa seurannassa muun tietoteknisen kehityksen seurannan ohessa.

1150.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

11.9.2001 (ns. 9/11) Yhdysvalloissa tehtiin terroristi-iskut, joiden jälkeen on ollut monenlaista 
viranomaisten toimintaa estämään vastaavat iskut. Yksi osa vastatoimenpiteitä on ollut erilaisten 
tietojärjestelmien kehittäminen erilaisten tietojen keräämiseen. En tiedä näiden järjestelmien määrää
ja laatua perustuen niiden salattuun käyttöön.

Kysymys: Tuottaako Yhdysvaltojen tiedustelupalveluiden tekemä laaja tietojen 
kerääminen oikeasti toivottuja tuloksia?

Nykyisin on tiedossa Edward Snowdenin tekemä salaisten tietojen luovutus tiedotusvälineiden 
käyttöön, jolloin paljastui tiedustelupalveluiden tekemä laaja tietojen kerääminen.

Kysymys: Vaativatko Yhdysvaltojen kongressin jäsenet uusia tarkennuksia 
tiedustelupalveluiden tekemään aineiston keräämiseen ja käyttöön?
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1151. Useampi perustulomalli ja eri mallien kokeilu

1151.1. Merkintä 951: Perustulo / Kokeilu / Järki & Järjettömyys

6. maaliskuuta 2016 
951: Perustulo / Kokeilu / Järki & Järjettömyys

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_951

Tämän virkkeen olen kuullut eri puolueiden tilaisuuksissa: "työnteon on oltava aina 
kannattavampaa kuin kotiin jääminen".

Tämän virkkeen olen kuullut eri puolueiden tilaisuuksissa: "sosiaaliturvajärjestelmää on 
uudistettava, jotta työn tekeminen on kannattavampaa kuin tukien varassa oleminen".

Tämän virkkeen olen kuullut eri puolueiden tilaisuuksissa: "sosiaaliturvajärjestelmä on 
vuosikymmenten aikana muodostunut tilkkutäkiksi, jolloin tarvitaan sosiaaliturvajärjestelmän 
kokonaisvaltainen uudistus".

Tietysti kyseisistä virkkeistä on erilaisia muunnelmia riippuen henkilöistä.

Tästä päästäänkin näppärästi nykyisen hallituksen (Sipilä) ehdotukseen perustulon kokeilusta 
nykyisen vaalikauden aikana.

Hallitusohjelmassa (Sipilä) on vain seuraava virke: Toteutetaan perustulokokeilu (hallitusohjelman 
sivu 21).

Kaikeksi onneksi löytyä seuraava KELA:n www-sivuilta: 
(PDF) suomalainen perustulokeskustelu ja mallit.

Kyseisen työpaperin liite 1 on mielenkiintoinen. Liitteessä 1 eritellään seitsemäntoista (17) 
Suomessa esitettyä perustulomallia.

Tämän perusteella on täysin selvää erilaisten mielipiteiden jakautuminen 17 mallin mukaan.

Mahdollisesti esitetään tai on jo esitetty muitakin malleja kuin 17 kirjattua mallia.

Aikaisemmin olen todennut, että en tiedä perustulosta liikaa.

Edellä mainittu työpaperi on tietysti hyvä lähtökohta eri mallien vertailulle.

Mielenkiintoinen oli juttu 4.-5.3.2015 järjestetty Perustulohack-tilaisuus, jonka taustalla on mm. 
SITRA.
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Ehdotuksia sai tehdä 15.2.2016 saakka. Itse en tehnyt mitään esitystä, koska törmäsin 
Perustulohack-tilaisuuteen vasta 6.3.2016.

SITRA:n sivujen mukaan Perustulohack-tilaisuuden tuloksia esitellään 8.3.2016.

Tässä vaiheessa ei ole paljon uutta arvioitavaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Tässä kohtaa täytyy todeta, että pitää odottaa noita 8.3.2016 julkaistavia esityksiä.

Tässä kohtaa pitää vielä mainita seuraavaa linkkikokoelmasta:

* Perustulon osana opintotuki?
* Työsopimuslain uudistushanke.
* Pienet tulot vapautettava verosta?

Tässä kohtaa voi todeta, että työsopimuslain muuttaminen koskee tietysti suomalaisen työnteon 
järjestelmien pyhimpiä asioita.

Tässä kohtaa täytyy tietysti todeta, että erilaisten perustulon mallien takana on erilaisia olettamuksia
ihmisten oikeasta toiminnasta perustulon vuoksi.

Jälleen kerran kiinnitän huomiota ihmisten rationaalisuuteen. Jokainen esitetty poliittinen mielipide 
sisältää aina olettamuksia ihmisten järjellisestä käyttäytymisestä.

Jokaisella poliittisella päätöksellä on aina oma hintansa ja omat odottamattomat sivuvaikutukset.

Mahdollisesti erilaisten perustulokokeilujen aikana voisi näitä oikeita vaikutuksia ja odottamattomia
sivuvaikutuksia kartoittaa laajasti.

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta - mahdollisesti 8.3.2016 jälkeen voi olla julkisessa jakelussa 
hyvinkin erilaisia malleja.

8.3.2016 jälkeen voi tähän aiheeseen palata uudelleen.

1151.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Tähän liittyen pitää linkittää mielipidekirjoitukset 75 ja 76.

76 / Kokeillaan useampaa mallia
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_76 

75 / Useampaa mallia voisi kokeilla
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_75
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Mielipidekirjoituksissa esitän kuusi erilaista vuodatusta koskien työtä ja sosiaaliturvaa.

1) Työnteon on oltava aina kannattavaa.
2) Suomen sosiaaliturva on eri etuuksien monimutkainen tilkkutäkki.
3) Suomen sosiaaliturva on liian monimutkainen, jolloin syntyy vakavia kannustinloukkuja.
4) Suomen sosiaaliturva ei voi enää perustua entisen teollisuusyhteiskunnan vaatimuksiin.
5) Nykyaikana työnteon vaatimukset ovat muuttuneet täydellisesti.
6) Suomen sosiaaliturva ei enää vastaa työnteon uusiin vaatimuksiin.

Nuo väittämät ja niiden erilaiset muunnelmat ovat siis tulleet vastaan erilaisten puolueiden 
tilaisuuksissa.

Väittämä: Kaikki puolueet tiedostavat tarpeen kehittää työtä ja sosiaaliturvaa 
vastaamaan uusia vaatimuksia.
Väittämä: Puolueet ovat kuitenkin erimielisiä työtä ja sosiaaliturvaa koskevista 
uudistuksista.

Itse kannatin ennen nykyhallituksen (Sipilä) perustulokokeilua laajaa selvitystä perustulon 
erilaisista malleista. Lisäksi olen ehdottanut useamman ryhmän perustulokokeilua. Tunnetulla 
tavalla nykyhallituksen (Sipilä) perustulokokeilu on hyvin vaatimaton vain yhden ryhmän kokeilu.

Väittämä: Tietysti vaatimatonkin kokeilu (vrt. Sipilän hallituksen kokeilu) on edes 
pieni edistysaskel työn ja sosiaaliturvan yhteensovittamisen selvittämiseksi.

KELA:n 66 www-sivuilla on asiaa perustulokokeilusta, ja kopioin tähän muutaman otsikon:

• Tavoitteena selvittää kokeilun toteuttamisvaihtoehtoja
• Esiselvityshankkeen loppuraportti suosittelee kokeilun laajentamista
• Esiselvityshankkeen väliraportti arvioi erilaisia perustulomalleja
• Kokeilun vaikutuksia tutkitaan.

Eli ehdottamaani laajempaa selvitystä perustulosta on tehty ainakin joiltain osin. Valitettavasti nyt 
käynnissä oleva kokeilu on tosiaan hyvin vaatimaton yhden ryhmän kokeilu. Tähän liittyen pitää 
linkittää mielipidekirjoitukset 66 ja 67.

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

67 / Välityömarkkinoiden vaikeasta työllistämisestä
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_67

Kerraten totean oman kannatuksen laajalle perustuloselvitykselle ja laajalle useamman 
kokeiluryhmän perustulokokeilulle.

Kysymys: Tekevätkö uudet hallitukset useamman mallin perustulokokeiluja?

Oman arvion mukaan poliittiset mielipidevaikuttajat poimivat Suomessa tehdyn perustulon 
loppuraportista vain omia näkemyksiä vahventavia kohtia ilman mielipiteen muutosta.

66 https://www.kela.fi/  , KELA
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1152. Rahoitus on iso ongelma tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden kehittämisen ja ylläpidon kannalta

1152.1. Merkintä 952: Tosiasiat / Tarkastus / Mistä rahoitus?

7. maaliskuuta 2016 
952: Tosiasiat / Tarkastus / Mistä rahoitus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_952

Oheisessa linkkilistassa on juttuja koskien tosiasioiden tarkastuspalveluita.

Erilaiset tosiasioiden tarkastuspalveluiden edustajat pitivät Lontoossa asianmukaisen tapaamisen 
aiheesta.

Mielenkiintoinen on kuitenkin FaktaBaarin tekemä tosiasian tarkastus koskien Kari Rajamäen 
esittämistä väitteistä.

Kari Rajamäen väitteitä selvittääkseen kyseisen jutun tosiasioiden tarkastusta tehnyt henkilö otti 
yhteyttä erilaisten sidosryhmien edustajiin.

Käytännössä erilaisten sidosryhmien edustajat esittivät omat tosiasiansa, minkä lisäksi he kehottivat
ottamaan yhteyttä johonkin asiaa tuntevaan henkilöön.

Vaihe vaiheelta Kari Rajamäen väitteet osoittautuivat vääriksi.

Esitetty FaktaBaarin lopullinen tuomio Kari Rajamäen väitteistä: Väärin!

Sinänsä on mielenkiintoista, että Alexander Stubbin yhdestä väitteestä kehitettiin melkoinen kohu.

Tähän kohtaan on liitettävä seuraavat linkit:

FaktaBaari / Eduskuntavaalit: http://faktabaari.fi/faktat/
FaktaBaari / EUROVAALIT:http://faktabaari.fi/eu-faktat/

Kun viitsii vähän noita linkkejä katsoa, niin voi todeta erilaisia vääriä väittämiä leviävän myös 
Suomessa.

KYSYMYS: miksi noista aikaisemmista FaktaBaarin tuomioista ei ole noussut kovaa kohua?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Tosiasioiden tarkastuspalveluiden markkinoinnissa on vielä hyvin paljon tehtävää.

Kaikki Suomen kansalaiset eivät ole tietoisia tosiasioiden tarkastuspalveluista.

Lisäksi on todettava tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus, jotta tosiasioita voidaan tarkastella 
jokaisena päivänä.

Joidenkin tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoittajina on käsittääkseni erilaisia säätiöitä.

KYSYMYS: Miten tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus pitäisi järjestää Suomessa?

Onko Suomessakin löydyttävä säätiöitä rahoittamaan tosiasioiden tarkastuspalveluita?

Tässä kohtaa täytyy todeta, että tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus Suomessa vaatii 
tarkempaa selvitystä.

1152.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Ulkomailla jotkut tosiasioiden tarkastuspalvelut (fact checking) saavat rahoitusta erilaisilta 
säätiöiltä. Toisaalta tosiasioiden tarkastuspalvelu voi olla osa jonkin tiedotusvälineen tavallista 
toimintaa. Esimerkkinä mainitsen 67 PolitiFact-palvelun, jolla on yleinen (National) osasto 
tosiasioiden tarkastukselle sekä 18 (kirjoitushetkellä) osavaltion tasoista (Editions) tosiasioiden 
tarkastusta tekevää yhteistyökumppania. Eli PolitiFact-palvelu ei ole vielä laajentunut kaikkiin 
mahdollisiin osavaltioihin.

Väittämä: Ulkomaisia tosiasioiden tarkastuspalveluita kannattaa verrata eri tavoin.

Suomessa on 68 FaktaBaari, joka on sitoutunut tosiasioiden tarkastuksen hyviin toimintamalleihin 69 
(International Fact-Checking Network fact-checkers’ code of principles) ainakin 20.10.2016 tehdyn 
merkinnän perusteella. Toisaalta en kirjoitushetkellä löytänyt tarkemmin FaktaBaarin tietoja liittyen
tosiasioiden tarkastuksen hyvien toimintamallien allekirjoittajien joukosta. En selvittänyt tätä lisää.

Väittämä: Tosiasioiden tarkastuksen hyvien toimintamallien kehittäminen on tietysti 
hyvä asia.

Kysymys: Käyttävätkö eri tiedotusvälineiden toimittajat tosiasioiden 
tarkastuspalveluita?
Kysymys: Millainen yhteisö voisi turvata suomalaisen tosiasioiden tarkastuspalvelun?

Muraja (2017) on luettu jollain tasolla. Kirjan perusteella täytyy todeta, että Suomessakin on 
esitetty erilaisia vääriä väittämiä, joita arvioitu eri tavoin. Eli tosiasioiden tarkastuspalveluille on 
sijaa myös suomalaiseen asiayhteyteen.

Kysymys: Kuinka pitkälle pääsee Suomen politiikassa esittämällä vääriä väittämiä?

67 http://www.politifact.com  , PolitiFact
68 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
69 https://www.poynter.org  , Poynter → periaatteet löytyvät täältä
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1153. Yksityistämisen ja kansallistamisen ideologiaa

1153.1. Merkintä 953: Juna & Posti / Tekniikka / Ideologia / 
Toistoa

10. maaliskuuta 2016 
953: Juna & Posti / Tekniikka / Ideologia / Toistoa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_953

Ohessa on muutama linkki:

* postitoimintaan pääsee mukaan ilmoituksella.
* junaliikennettä voitaisiin kilpailuttaa laajemmin.
* liikenneministeri Berner kannattaa junaliikenteen kilpailua.
* junaliikenteen kilpailuttaminen ajatuksena Iso-Britanniassa?

Tässä kohtaa pitää kerrata vielä kerran LIITE 1 -teoksen luku SL 58.

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tuossa luvussa vertailen eri toimintojen yksityistämisen ja kansallistamisen vaihtoehtoja eri 
toiminnoille, ja käsittelen postin, sähkön, rautateiden ja teiden yksityistämistä ja kansallistamista.

Keskeinen huomio liittyy linjojen ja kaistojen yksityistämisen mahdollisuuksiin.

Rautatiet ovat linjoja suurimmaksi osaksi.

Postin reitit ovat linjoja, mutta ne toimivat monesti kaistan päällä, jolloin postia voidaan kuljettaa 
monin tavoin erilaisten teknisten keksintöjen avulla.

Käytännössä tiedämme kirjepostin vähenevän joka vuosi jonkin verran.

Esimerkinomaisesti jotkut yritykset ottavat vastaan ainoastaan sähköisiä laskuja, jolloin toimittajat 
joutuvat virittämään omia järjestelmiä vastaamaan näihin vaatimuksiin.

KYSYMYS: tulisiko postitoimintaan oikeasti uusia toimijoita, koska kirjeposti vähenee koko ajan?

Sinällään voi todeta sähköisen laskutuksen vähentävän paperin käyttöä, jolloin joiltain osin voidaan 
päästä vähemmän paperia kuluttavaan toimintaan.
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Keskeinen huomioni postitoiminnan osalta koskee erilaisten osoiterekisterien keskittämistä 
hajauttamista.

KYSYMYS: Pitäisikö kansalaisten tehdä muuttoilmoitukset jokaiselle postitoimintaa tekevälle 
yrityksille erikseen?

VASTAUS 1: useat postitoiminnan osoiterekisterit ja useat muuttoilmoitukset voidaan todeta 
kansalaisten kannalta rasittavaksi toiminnaksi.

VASTAUS 2: käytännössä pitää olla vain yksi valtakunnallinen osoiterekisteri.

ELI joitain osia postitoiminnasta pitäisi pitää edelleen kansallistettuna toimintana.

Tämän jälkeen voidaan tehdä muutama kysymys koskien rautateitä.

KYSYMYS 1: kuka hoitaa rautateiden liikenteen ohjauksen - yksityinen vai kansallinen toimija?

VASTAUS 1: käytännössä rautateiden ohjaus täytyy pitää yhdellä toimijalla, koska erilaisissa 
poikkeustilanteissa monen yrityksen yhteistoiminta olisi vaikea hoitaa kunnolla.

KYSYMYS 2: pitääkö junaa käyttävien kansalaisten ostaa erikseen lippu erilaisilta yksityisiltä 
yrityksillä, JOS matkustamisessa olisi vaihtoja junien välillä.

VASTAUS 2: käytännössä junia käyttävät kansalaiset haluaisivat maksaa kaiken vain yhdellä 
lipulla, vaikka matkustamisessa pitäisi vaihtaa eri yhtiöiden junien välillä.

KYSYMYS 3: voisiko jonkin yksityisen toimijan vikaantunut juna käytännössä ohittaa eri tavoilla?

VASTAUS 3: suureksi osaksi vikatilanteissa käytössä olisi vain yksi raide kahden paikkakunnan 
välillä, jolloin eri yhtiöiden junat eivät voisi ohittaa yhden yhtiön vikaantunutta junaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta.

Edelleen totean tekniset erilaisuudet erilaisten kaistojen ja linjojen välillä.

Linjaa on hyvin vaikea yksityistää, koska ylläpidossa ja vikaantumisessa linjalla toimivat yritykset 
kohtaisivat saman vikaantumisen yhtä aikaa. Lisäksi linjoilla olisi ohittaminen hyvin vaikeaa.

Taas kaistoilla ohittaminen olisi helpompaa, jolloin kaistoilla kilpaileva toiminta ei yleensä ottaen 
häiriintyisi, koska kaistalla on mahdollista tehdä erilaisia ohituksia. Tietysti kaistakin voi mennä 
tukkoon kokonaan, mutta tämä tapahtuisi harvemmin kuin linjoilla.

SUMMATEN: poliittiset päättäjät eivät ymmärrä kaistojen ja linjojen kansallistamisen ja 
yksityistämisen mahdollisuuksia, koska he eivät [ymmärrä] jonkin toiminnan teknisiä 
erityispiirteitä.

LINJA ei muuta kaistaksi, vaikka poliittinen päättäjä voi mielessään näin kuvitella.
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Mikään ideologia ei myöskään muuta LINJAa kaistaksi, vaikka jokin ideologia voi kannattaa 
mahdollisimman laajaa yksityistämistä.

1153.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Aikaisemmin olen kirjoittanut asiaa yksityistämisestä ja kansallistamisesta. Edelleenkin korostan 
kaistan ja linjan laajaa merkitystä yksityistämiselle ja kansallistamiselle. Käytännössä poliittiset 
mielipidevaikuttajat eivät yleensä ymmärrä kaistan ja linjan teknisiä erityispiirteitä liittyen erilaisiin
teknisiin keksintöihin. Lisäksi poliittiset mielipidevaikuttajat perustavat omat näkemyksensä hyvän 
sään ajatteluun ilman ajatuksia poikkeusolosuhteista.

Väittämä: Kunkin tekniikan erilaiset erityispiirteet (kaista ja linja) pitäisi ymmärtää 
oikein hyvän sään ja poikkeusolosuhteiden asiayhteyksissä.

Tähän yhteyteen totean muutaman kuvan koskien teknisiä erityispiirteitä.

0

Monesti alkutilanteessa on kehitetty erilaisia teknisiä keksintöjä ilman liitoksia erilaisten teknisiä 
keksintöjen välillä.
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Seuraava ääripää on tietysti monimutkaiset yhteydet erilaisten teknisiä keksintöjen välillä. Tällainen
tilanne voi kehittyä eri vaiheissa ilman hallittua suunnitelmaa.

2

Seuraava ääripää on yhden keskusjärjestelmän ratkaisu, jolloin yhteen keskusjärjestelmään on 
liitetty useampi järjestelmä.

J1

B

C

D

E F

A

J2

1

6 5

4

3

2

1-2

Toisaalta kaksi keskusjärjestelmää voi olla yhteyksissä toisiinsa, jolloin aivan kaikki järjestelmät 
eivät kaatuisi yhden keskusjärjestelmän kaatumisen yhteydessä.

Seuraava vaihtoehto (seuraava kuva) on hierarkkinen järjestelmien kokoonpano, jolloin on yksi 
keskusjärjestelmä ja useampia osakeskuksia, jotka ovat sitten yhteydessä erilaisiin alijärjestelmiin. 
Tässä vaihtoehdossa kaikki osajärjestelmät eivät kärsisi keskusjärjestelmän kaatumisesta, jolloin 
osajärjestelmiä voidaan käyttää edelleen.
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3

Myöhemmin olen todennut kaistan ja linjan mahdollistamaan useamman teknisen järjestelmän 
yhteistoimintaa. Eli teknisten keksintöjen välillä voi olla yhteyksiä erilaisilla tavoilla. Yleisesti voi 
todeta, että erilaisten teknisten keksintöjen yhteydet tuottavat lisäarvoa eri tavoin.

Aikaisemman perusteella esitän eri vaihtoehtoja linjalle ja kaistalle.

EI yhteyksiä

Yleisesti joillain teknisillä keksinnöillä ei ole yhteyksiä toisiinsa.

LINJA - yksi suunta

Toisaalta teknisillä keksinnöillä voi olla yksisuuntainen linja yhdentämään teknisten keksintöjen 
yhteistoimintaa.

LINJA - kahteen suuntaan

Toisaalta teknisillä keksinnöillä voi olla kaksi linjaa, eli menolinja ja paluulinja ovat mahdollisia 
erilaisten keksintöjen välillä.
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LINJA - kaksisuuntaiset

Toisaalta linja voi olla kaksisuuntainen, jolloin linjalla siirtyy yksi yksikkö kerrallaan yhteen 
suuntaan.

Vastaavasti kaistat voivat olla yksisuuntaisia tai kaksisuuntaisia.

KAISTA - yksisuuntainen

KAISTA - kaksisuuntainen

Monesti kaistalla olevat yksiköt voivat ohittaa vikaantuneen yksikön, jolloin kaista voi vetää 
huolimatta jonkin yksikön vikaantumisesta.

Väittämä: Erilaisten teknisten väliset yhteydet pitäisi ymmärtää oikein.
Väittämä: Erilaisten teknisten keksintöjen välillä voi olla kaistoja tai linjoja.
Väittämä: Kaistojen tai linjojen tekniset erityispiirteet pitäisi ymmärtää oikein.

Esimerkki erilaisten linjojen erityispiirteistä on omakotitalo, jonka käyttöön [liittyy] linjoja: 
esimerkiksi sähkölinja, vesijohdon linja, viemäriputken linja, televisiosignaalin vastaanoton linja, 
erilaiset tietoliikennelinjat ja (sala)ojien linjat. Kaikki edellä mainitut linjat kannattaa rakentaa vain 
kerran. Kaistojen kannalta omakotitalo rakennetaan yleensä jonkin tien varteen, jolloin 
omakotitaloon voidaan siirtää erilaisia hyödykkeitä tien kaistaa pitkin – esimerkiksi polttopuun 
kuljetus. Tekniset erityispiirteet pitäisi siis ymmärtää oikein erilaisissa asiayhteyksissä.

Väittämä: Monesti poliittiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä oikein kaistan ja 
linjan teknisiä erityispiirteitä oikein oikeassa asiayhteydessä.
Väittämä: Monesti poliittiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä poikkeusolojen 
kaistan ja linjan teknisiä erityispiirteitä poikkeusolosuhteissa, jolloin heidän 
ajattelunsa perustuu vain hyvän sään ajatuksiin.
Väittämä: Varautuminen poikkeusolosuhteisiin ratkaistaan isojen riitojen jälkeen.
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1154. Alueuudistus / Nykyhallitus (Sipilä)

1154.1. Merkintä 954: Sähköistäminen / LASKU / 
Kuntauudistus (xxix)

11. maaliskuuta 2016 
954: Sähköistäminen / LASKU / Kuntauudistus (xxix)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_954

Kuntauudistus vai SOTE-uudistus? Varmaankin kaikkia näitä viedään eteenpäin yhtäaikaisesti.

Tässä kohtaa voi todeta linkkilistasta muutaman huomion:

* sairaanhoitopiirien henkilöstön asema?
* terveyskeskuslääkäreiden asema?
* erilaisten hoitomuotojen kehittäminen?
* yritystoiminta terveydenhuollon ympärillä?
* Apotti-hankkeen oikeat kustannukset?
* potilastietojen käsittely?
* mikä on eri sairaanhoitopiirien tuottavuus?

Eli kaikenlaista tapahtuu yhtäaikaisesti eri tavoilla.

Tässä kohtaa voi kerrata väittämän terveydenhuollon ratkaisemattomasta työnjaon ongelmasta.

Uudet uudistukset vaatisivat myös uutta työnjakoa, mutta eri sidosryhmät suhtautuvat eri tavoilla 
uusiin työnjaon ehdotuksiin.

Osa voi vastustaa ja osa voi kannattaa uusia työnjaon ratkaisuja.

ELI tosiasiassa kaikki uudet työnjaon ratkaisut etenevät erittäin riitaisina hankkeina.

Tosiasiassa jokainen uusi työnjaon ratkaisu ja uudet tietojärjestelmät vaativat erilaisia virityksiä, 
joiden kehittäminen täysin toimiviksi ratkaisuiksi vaativat aikaa ja rahaa.

Myös tietojärjestelmät otetaan käyttöön erilaisissa riitaisissa vaiheissa.

Käytännössä kaiken edellä olevan laskeminen työtunteina ja muina kuluina on tietysti vaikeaa.

Täysin selvää on suuret kustannukset edellä mainitun seurannaisena.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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KYSYMYS: miten kuntauudistus ja SOTE-uudistus voisivat uudistaa työnjakoa eri toimijoiden 
välillä?

VASTAUS: (kerraten) työnjaon ratkaisut etenevät erittäin riitaisina hankkeina.

KYSYMYS: miten tietojärjestelmät vaikuttavat?

VASTAUS: (kerraten) tietojärjestelmät otetaan käyttöön erilaisissa riitaisissa vaiheissa.

Tässäkin kohtaa voisi kerraten todeta mahdollisuuden kerätä täysin tunnepohjaisia väittämiä eri 
hankkeista ja sitten kerätä oikeaa tosiasiatietoa erilaisista hankkeista.

Tämän jälkeen voisi kaivaa esille erilaisia epävastaavuuksia erilaisten väittämien kanssa.

Oma veikkaus: eri väittämien tosiasiaperusteet ja tunneperusteet sisältävät epävastaavuuksia.

Näin olettaisin olevan sekä kuntauudistuksen ja SOTE-uudistuksen kanssa.

Kaikki edellä oleva vaatii tietysti asianmukaista seurantaa.

1154.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Suurelle maakunta- ja SOTE-asioiden uudistukselle löytyy tietysti oma 70 www-sivu. Kerraten voi 
todeta tehtävän uudistus tarkoittaa satoja sivuja sisältäviä hallituksen esityksiä (HE). Lisäksi 
lakiehdotuksia on päivitetty erilaisissa vaiheissa.

Väittämä: Kaikki meistä eivät ole lukeneen huolellisesti satoja sivuja sisältäviä 
hallituksen esityksiä (HE).
Väittämä: Käytännössä maakunta- ja SOTE-asioiden uudistuksen seuraaminen on 
perustunut enemmän mielikuvien rakentamiseen kuin lakitekstien huolelliseen 
läpikäyntiin.

Oman havainnon mukaan maakunta- ja SOTE-asioiden uudistuksien toteuttamisen jälkeen ei tehdä 
muutaman vuoden seurantaa.

Väittämä: Käytännössä erilaisten maakunta- ja SOTE-asioiden uudistuksien suhteen 
ei tehdä pitkäaikaista seurantaa.
Väittämä: Käytännössä erilaisten maakunta- ja SOTE-asioiden uudistus alkaa 
jokaisella vaalikaudella (Eduskunta) uudelleen erilaisilla painotuksilla.

Kysymys: Kuinka maakunta- ja SOTE-asioiden henkilöstö jaksaa jokaisella 
vaalikaudella (Eduskunta) alkavien uudistusten keskellä?
Kysymys: Mahdollistavatko maakunta- ja SOTE-asioiden uudistukset 
terveydenhuollon ratkaisemattoman työnjaon ratkaisun täysin uusilla perusteilla?

70 https://alueuudistus.fi/  , Maakunta- ja SOTE-uudistus
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1155. Sukupuolierot tekniikan käytössä/kehityksessä

1155.1. Merkintä 955: Äärimmäisyydet / Sukupuoli / Moniajo 
(xxxxix)

13. maaliskuuta 2016 
955: Äärimmäisyydet / Sukupuoli / Moniajo (xxxxix)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_955

Ensimmäisenä linkkilistassa ovat seuraavat: mielipidekirjoitus 58 sekä merkinnät 902, 871, 828, 
802, 801 ja 756.

Yhdistävä tekijä noille merkinnöille on maininnat autismista.

Merkinnät 902, 871, 828, 802, 801 ja 756 sisältävät viittauksia autismin johtavaan tutkijaan: eli 
Simon Baron-Cohen.

Sitten on linkki kateen muuhun artikkeliin: 1) äärimmäiset naiselliset aivot ja 2) mahdollisia ikäviä 
seurauksia tietotekniikan laajasta käytöstä.

Kumpikin ilmiö voi johtaa erilaisiin käyttäytymiseen.

KYSYMYS: Mikä olisi sopiva määrä internetin käyttöä päivässä?

OLETUS: Monet nuoret viettävät enemmän internet-palveluissa kuin ehdotetut kaksi tuntia.

Tämän jälkeen voi todeta muutaman uutisen koskien lukutaitoa sekä Suomessa että 
maailmanlaajuisesti.

Suomi oli lukutaidon mittareissa ensimmäisellä sijalla.

Toisaalta on mahdollista lukutaidon rapistuminen, koska mahdollisesti jotkut nuoret eivät lue 
tarpeeksi lukutaidon ylläpitämisen ja kehittämisen kannalta.

Yhdessä uutisessa mainitaan kuulon mahdollisesta heikkenemisestä johtuen suoraan korvaan 
tulevan äänestä. Eli erilaiset kuulokkeet altistavat kuuloa heikkenemiselle.

Tässä kohtaa voisi verrata miesten ja naisten eroja lukutaidossa ja muissa keskittymistä vaativissa 
taidoissa.

Varovainen olettama on miesten ja naisten välinen ero lukutaidossa ja muissa keskittymistä 
vaativissa taidoissa.
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Lisäksi täytyy vielä todeta erilaisten pelien vaikutukset, joita voisi selvittää laajemminkin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Yksi merkittävä selvityksen aihe voisi olla (ns.) moniajon eroavaisuudet miesten ja naisten välillä.

Moneen kertaan aikaisemmin olen viitannut moniajon olevan [harhaan], jolloin moniajo ei lisää 
yksittäisen henkilön keskittymiskykyä.

Mainitusta linkkilistasta voi tosiaan todeta miesten ja naisten eroavaisuuksia myös tietotekniikan 
vaikutusten suhteen.

KYSYMYS: Mitkä ovat eroavaisuudet miesten ja naisten harrastaman moniajon välillä?

KYSYMYS: Mitkä ovat moniajon vaikutukset miesten ja naisten välillä?

KYSYMYS: Millaisia ovat moniajon aiheuttamat ongelmat miesten ja naisten välillä?

Näihin kysymyksiin minulla ei ole vielä vastauksia, joten aihe pitää jättää seurantaan.

KYSYMYS: [Mitä] ovat oikeat vaikutukset erilaisten tietoteknisten järjestelmien käytöstä?

ELI tietysti käytämme hyvin erilaisia tietoteknisiä järjestelmiä, joiden vaikutukset voivat olla 
erilaisia.

KYSYMYS: Mitä [ovat] oikeat vaikutukset miesten ja naisten välillä perustuen erilaisten 
tietoteknisten järjestelmien käyttöön?

Eli seurantaa täytyy jatkaa myös miesten ja naisten välisten erojen kannalta.

1155.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Väittämä: Moniajo (multitasking) on monesti täydellinen harhakäsitys.
Väittämä: Jotkut meistä haluavat edelleenkin uskoa moniajoon.
Väittämä: Moniajon yrittäminen on varmaan erilaista sukupuolten välillä.
Väittämä: Moniajon oikeaa vaikutusta pitäisi selvittää asianmukaisesti.
Väittämä: Osa meistä pystyy keskittymään hyvin suotuisissa olosuhteissa.

Rintala (2016) on mainittu jo aikaisemmin. Oman havainnon mukaan lievemmän autismin 
(nykyisin Asperger) henkilöillä voi olla kyvykkyytenä hyvä keskittymisen taito. Varmaankin osa 
meistä pystyy keskittymään hyvin erilaisiin tehtäviin, jos (työ)ympäristö oikeasti mahdollistaa 
keskittymisen.

Kysymys: Ketkä meistä pystyvät keskittymään eri tehtäviin – myös tulevaisuudessa?
Kysymys: Onko keskittyneestä työstä tulossa katoavaa kansanperinnettä?
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1156. Erilaisia vaatimuksia avoimuuden päälle?

1156.1. Merkintä 956: Avoimuus / Liittymisiä / Epäilyjä / 
Tarkistus

14. maaliskuuta 2016 
956: Avoimuus / Liittymisiä / Epäilyjä / Tarkistus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_956

Jälleen kerran täytyy todeta tärkein seurantakohteeni tietotekniikan seurannassa.

OMA tietotekniikan seuranta keskittyy erityisesti erilaisten avoimien ratkaisujen pärjäämiseen 
tietoteknisessä toimintaympäristössä.

Tähän liittyen voi todeta viikon kovimmat liittymiset: 1) Microsot aikoo osallistua Eclipse-
ohjelmiston kehittämiseen, 2) Microsot aikoo tuoda SQL Server -ohjelmiston LINUX-alustalle.

Nämä ovat todella kovia uutisia, koska Microsoft on perinteisesti ollut suljettujen järjestelmien 
kehittäjä.

Tietysti näitä kahta julkista lausuntoa ovat arvioineet hyvin erilaiset yhteisöt. Tämä lisäksi yksityiset
henkilöt ovat arvioineet aihetta eri näkökulmista.

Eri tahoilla on [] erittäin laajaa epäluottamusta Microsoft-korporaatioon.

KYSYMYS: Voiko Microsoft-korporaatioon oikeasti luottaa avoimien järjestelmien kehittäjänä 
ja/tai käyttöön ottajana?

Itse arvioin Microsoft-korporaation etenevän hyvin varovasti erilaisten avoimien järjestelmien 
kehittäjänä.

Oma arvio on, että Microsoft-korporaatio voi tuoda avoimien järjestelmien päälle omia kaupallisia 
ratkaisuja.

Arvioisin SQL Server -ohjelmiston pysyvän kaupallisena ratkaisuna, vaikka SQL Server -
ohjelmistoa voi (ehkä) käyttää erilaisissa tietoteknisissä ympäristöissä.

Oracle on Microsoftin kova kilpailija joiltain osin.

Oracle on eri vaiheissa laajentanut tietokantatuotteiden tukeaan eri käyttöjärjestelmille.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Yleisesti ottaen ainakin osa erilaisista avoimista tietotekniikan ratkaisuista on tullut jäädäkseen.

Joku LINUX on tietysti vain yksi esimerkki hyvin suositusta avoimen tietotekniikan ratkaisusta.

Toisaalta avoimen tietotekniikan ratkaisun lisenssin päälle voidaan kehittää muita lainopillisia 
asioita.

Linkkilistassa on linkki Eclipse Foundationin asettamiin käyttöehtoihin.

Esimerkinomaisesti Eclipse Foundation vaatii tavaramerkin käyttäjille erilaisia sitoumuksia. ELI 
tavaramerkkiä ei saa käyttää täysin vapaasti.

Käytännössä en ole seurannut liian tarkasti erilaisten avoimien ratkaisujen käytön vaatimuksiin 
käytön lisenssin lisäksi.

UUTTA?

Uutta voisi olla erilaisten avoimien ratkaisujen lainopilliset vaatimukset pelkän käytön lisenssin 
lisäksi.

Tässä kohtaa voi todeta erilaisten avoimien ratkaisujen lainopillisten vaatimusten mahdollisesti 
vaihtelevan erilaisten avoimien ratkaisujen kehittäjäyhteisöjen välillä.

KYSYMYS: Mitä ovat avoimien ratkaisujen lainopillisten vaatimusten vaikutukset avoimiin 
ratkaisuihin?

Esimerkinomaisesti SQL Server -ohjelmiston vaatimukset on luettava hyvin tarkasti ennen 
käyttöönottoa huolimatta SQL Server -ohjelmiston (mahdollisesta) toiminnassa LINUX:ssa [].

Vinkki: Ehkä jonkun lainopillisen osaajan kannattaa lukea hyvin tarkasti SQL Server -ohjelmiston 
kaikki käyttöehdot ennen SQL Server -ohjelmiston käyttöönottoa.

Lainopillisia miinoja saattaa esiintyä erilaisissa käyttöehdoissa, joten ne kannattaa arvioida hyvin 
tarkasti.

1156.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Tavaramerkkien käytön turvaaminen on tärkeä osa avoimien tietoteknisten ratkaisujen käyttöä. Itse 
olen todennut tarpeen kehittää vahvoja tavaramerkkejä osaksi avoimia tietoteknisiä ratkaisuja. 
Toisaalta avoimen ratkaisun päälle voidaan asettaa erilaisia käyttöehtoja.

Väittämä: Ennen avoimen tietoteknisen ratkaisun käyttöönottoa kannattaa lukea 
huolellisesti avointa ratkaisua koskevat lisenssit ja muut käyttöehdot kuten 
tavaramerkkien käytön ehdot.

Esimerkiksi LINUX:n päälle on rakennettu suljettuja ohjelmia, jolloin niiden lisenssit pitää lukea 
huolellisesti ennen käyttöönottoa.
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1157. Tehottomuutta vai tehokkuutta?

1157.1. Merkintä 957: Sähköistyminen / Toive / Tosiasia / 
Moniajo (xxxxiv)

15. maaliskuuta 2016
957: Sähköistyminen / Toive / Tosiasia / Moniajo (xxxxiv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_957

Oheisessa linkkilistassa on erilaisia aiheita:

* kehittääkö koulujen lisääntyvä sähköistyminen oikeaa oppimista?
* millainen olisi koulujen "digiloikka"?
* häviääkö osa lukutaidosta sähköistymisen seurauksena?
* älykellot uusin ilmiö.
* katoaako suomalainen koulutusihme?
* mitä olisi lukion sähköistyminen?
* toisaalta runsas television katselu lisää ylipainoriskiä.
* onko vanhemmilla oikeat tiedot sosiaalisesta mediasta?
* kännykän näpertäminen kävelyn kanssa samaan aikaan?
* erilaiset (uudet) digikuilut koulujen välille?

Jaa-A. Tähän kohtaa voi kerrata taas kerran kolme lähdettä.

Carr, N. (2010). PINNALLISET - Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita.

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan: sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Vodanovich, S., Sundaram, D., & Myers, M. (2010). Research Commentary - Digital 
Natives and Ubiquitous Information Systems. Information Systems Research, 21(4), 711-
723. doi:10.1287/isre.1100.0324

Kaiken sähköistymistä voi tarkastella aikaisemmin osattujen taitojen katoamisen kannalta. Mitkä 
taidot alkavat kadota kaiken sähköistymisen vuoksi?

Kehittävätkö uudet sukupolvet (diginatiivit) [erilaisten] sähköistymisen ratkaisujen avulla paljon 
tehokkaampia ja parempia toimintatapoja?

Totuus voi olla jossakin välimaastossa ja tähän liittyen on esitetty tutkimuksen aiheita.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Kuten todettu aikaisemmin moneen kertaan: moniajo on monesti harhaa ja moniajo pirstoo huomion
moneen asiaan, jolloin oikeaa keskittymistä on (ehkä) vaikea saavuttaa.

Linkkilistassa on juttua silmien harhailusta ruutua tuijottaessa.

Yksi ongelma tietysti on: miten seurata silmien liikkeitä erilaisilta mobiililaitteilta?

Uutta?

Uutena seurannan kohteena voisi olla erilaisten toiveiden kartoittamista koskien kaikenlaisia 
sähköisiä ratkaisuja.

Tarkasti ottaen en tiedä kaikkia esitettyjä toiveita.

Esimerkinomaisesti voi todeta nykyisen hallituksen (Sipilä) asettaneen erilaisia toiveita/tavoitteita 
sähköisille ratkaisuille.

Mitä ovat toiveet/tavoitteet?

KYSYMYS: mitkä ovat oikeasti oikeat vaikutukset erilaisten sähköisien ratkaisujen käytöstä?

KYSYMYS: mitä ovat havaitut ristiriidat esitettyjen toiveiden / tavoitteiden ja oikeiden vaikutusten 
välillä?

Tässä kohtaa pitäisi rahoittaa selvitystä koskien oikeaa todellisuutta - ei siis pelkkiä 
toiveita/tavoitteita.

OMA veikkaus: tuollaista selvitystä koskien oikeaa todellisuutta ei välttämättä rahoiteta oikeasti.

Aihetta pitää tietysti seurata tarkasti.

1157.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Eri yhteyksissä olen todennut tarpeen arvioida tietoteknistämisen tarvetta erilaisissa oppilaitoksilla.

Kysymys: Onko jonkun oppiaineen kouluttamisen tehokkuus parempi vai huonompi 
tietotekniikan käyttöönoton jälkeen?

Oman arvion mukaan tuollainen selvitys kannattaisi tehdä huolellisesti jokaisen oppiaineen suhteen,
jotta voidaan tehdä oikeasti hyödyllisiä arvioita tietotekniikan käytöstä eri oppiaineissa.

Kysymys: Milloin perinteinen luokkahuoneopetus ilman tietokoneita on parempi 
ratkaisu kuin opetus tietokoneluokassa?

Oman arvion mukaan kaikkien oppiaineiden kaikkea koulutusta ei kannata tehdä tietokoneluokassa,
joten perinteinen luokkahuoneopetus on joskus tehokkaampaa.

Väittämä: Kaiken mahdollisen sähköistäminen ei tuota aina parempia oppimistuloksia.
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1158. Maatalouden seuranta eri tavoin

1158.1. Merkintä 958: Maatalous / Tietojärjestelmät / ISOja 
ongelmia

15. maaliskuuta 2016 
958: Maatalous / Tietojärjestelmät / ISOja ongelmia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_958

Ohessa on melkoinen linkkilista koskien maataloutta Suomessa, Euroopan Unionissa ja vähän 
maailmanlaajuisesti.

Hyvä uutinen on Jalasjärvellä toimivan (Taivalkosken mylly) yrityksen menestyminen kauran 
jalostuksessa. Eli yritys vie kaurajauhoa Yhdysvaltoihin.

Sinänsä luulisi Yhdysvalloissa olevan kaurajauhon tuottajia, joten tämä on tietysti mielenkiintoinen 
uutinen.

Tunnetusti olen asunut Jalasjärvellä ja muissa Etelä-Pohjanmaan kunnissa eri vaiheissa.

Käytännössä olen ollut armeijassa vuosina 1993-1994, jolloin olin maakunnan ulkopuolella. 
Kolmena kesänä tein kesätöitä (1998, 1999, 2000) Vaasassa. Tampereella asuin noin kolme vuotta ja
kolme kuukautta.

Tässä kohtaa voi todeta, että en ole maatalouden asiantuntija.

Yläasteella olin viikon TET-harjoittelussa maitoa tuottavalla tilalla. Aivan asiallinen kokemus sekin.

Linkkilistasta voi todeta joitain asioita:

* maatalouden vientitukien lakkauttaminen?
* maatalouden kannattavuus eri maissa?
* eläinlääkäreitä koskeva (uusi) sääntely?
* saavatko suomalaiset tarpeeksi D-vitamiinia?
* ohranjyvistä löytynyt myrkky.
* Suomi hoitaa luonnon suojelun hyvin (1. sija vertailussa)
* Suomi on maailman metsäisin teollistunut maa .
* Hesburger alkaa käyttämään suomalaista sianlihaa.
* maatalouden tukien maksatuksen isot ongelmat.
* muokattujen kasvien tulevaisuus?
* eri tavoilla tuotetut kananmunat.
* lannan uudet käyttötavat?
* maatila 2.0?
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* viljojen itävyyden ongelmat.
* Maaseutuviraston tietojärjestelmän ongelmat.
* luomumaidon uusia käyttäjiä?
* metsätalouden tilanne?
* metsätalouden uudet jalostetut tuotteet?
* mustikkapuriste ravintokuituna?
* maatalouden kriisituki?
* keinotekoiset makeuttamisaineet.
* jogurtin ja jäätelön terveysvaikutukset?
* antibioottien sopiva käyttö?
* hedelmien ja vihannesten sertifiointi?

Käytännössä moni linkeistä on peräisin Maaseudun Tulevaisuus -lehden uutisista. Olen ollut jonkun
aikaa Maaseudun Tulevaisuus -lehden RSS-syötteen tilaaja.

Kuumin uutinen on tietysti viljelijöiden traktorimarssi Helsingissä.

Maaseudun ja kaupunkien vastakkainasettelu? Tähän haluavat jotkut uskoa.

Selvää tietysti on väkirikkaiden maakuntien tavallaan rahoittavan väestömäärältään pienempiä 
maakuntia.

Toisaalta voi todeta väestötappiokuntien tuottavan hyvin koulutettuja ja terveitä kansalaisia 
väkirikkaille alueille.

Tästä tulee mieleen Jalasjärven lukion viimeisimmän juhlajulkaisun tilastot: Jalasjärvi on 
kouluttanut satoja ylioppilaita. En muista tarkkaa lukua tähän kohtaan.

Melkoinen osa noista sadoista ylioppilaista on tietystikin sijoittunut eri [puolille] Suomea ja jopa 
ulkomaille.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Olin vuonna 2015 tilaisuudessa, josta mukaan tarttui kaksi julkaisua: maa- ja puutarhatalouden 
hakuopas (MAVI) ja pellon käytön vaihtoehtoja (Maaseutuverkoston esite 2015). Lisäksi mukaan 
tarttui eläinten hyvinvointikorvauksen esitys.

MAVI:n opas vain vaatimattomat 158 sivua. Pellon käytön vaihtoehtoja esittelevä opas on 23 sivua, 
joka esittelee kymmenen tapaa pellon käytölle.

Olettaisin pellon käytön vaihtoehtojen osalta olevan erilaisia lomakkeita täytettäväksi.

MAVI:n www-sivulta löytyi seuraava kirjanen.

Esite maataloustukien muutoksista 2015 
[Linkki ei toimi enää]

Lyhyesti todeten erilaisia muutoksia on melkoinen joukko.
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Seuraavalla sivulla on koko joukko erilaisia asiakirjoja: [linkki ei toimi enää]

Latasin muutaman asiakirjan ja tulos on selvä: luettavaa ja selvitettävää on jopa kymmeniä sivuja 
riippuen julkaisusta.

Näin äkkiseltään oletan edellisen perusteella MAVI:n tietojärjestelmien olevan suhteellisen 
monimutkainen.

ELI: vuosittaiset muutokset ovat (olettaakseni) iso haaste MAVI:n tietojärjestelmien kehittämiselle, 
koska vuosittain tehdään erilaisia päivityksiä järjestelmiin perustuen erilaisiin säädösmuutoksiin.

Tietysti tiedämme nykyhetkellä MAVI:n tukien maksatuksien erilaiset ongelmat, joita ei ainakaan 
helpota monimutkaiset tietojärjestelmät.

Vipu-järjestelmän kirjautumissivulla versioksi oli kirjoitushetkellä merkitty 1.25.1. 
https://vipu.mavi.fi/login.jsp

Tämän päälle voi linkittää Hyrrä-tietojärjestelmä:

Hyrrä - maaseudun tukien sähköinen haku 
[Linkki ei toimi enää]

Hyrrä-tietojärjestelmän sivulta ei selvinnyt versionumeroa.

UUTTA?

OMA tietämys on siis maataloudesta suhteellisen puutteellinen. Jatkossa voi tehdä edelleen tehdä 
tarkempaa selvitystä mm. Maaseudun Tulevaisuus -lehden [uutissyötettä] seuraamalla.

Vanhaa asiaa on tietysti erilaisten tietojärjestelmien kohtaamat erilaiset ongelmat käyttöönotossa, 
käytössä ja ylläpidossa.

1158.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Myöhemmin perustin maatalouden seurantaan oman tunnuksen. Suuri osa maatalouden uutisten 
seurannasta perustuu ymmärrettävästi Maaseudun Tulevaisuus -lehden uutisiin.

Kysymys: Onko maaseudun ja kaupunkien välinen vastakkainasettelu tätä päivää?

Oman arvion mukaan maaseudun ja kaupunkien toiminta perustuu työnjakoon, jolloin erilaiset 
alueet väistämättä ovat erikoistuneet erilaisille liiketoiminta-alueille.

Väittämä: Kaikkien alueiden verotulot eivät kata alueen julkisen sektorin toimintaa.
Väittämä: Tietysti kaupungistuminen etenee vääjäämättä.
Väittämä: (Kerraten) voi todeta muuttotappioalueilta siirtyvän terveitä ja hyvin 
koulutettuja henkilöitä kaupunkeihin.
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1159. Elinikäisen oppimisen nykyiset esteet

1159.1. Merkintä 959: Oman edun ymmärtäminen / 
Koulutususko

18. maaliskuuta 2016 
959: Oman edun ymmärtäminen / Koulutususko

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_959

Oheisesta linkkilistasta voi esittää muutaman huomion:

* Opettajien uupuminen opetustehtävissä?
* Suomi on edelläkävijä lukemisessa.
* Myyttejä aivojen tehokkuudesta.
* Älypuhelimien käyttö opetuksessa?
* Opiskelijoiden mielenosoitukset.
* Yksi tehty esitys opintotuen uudistuksesta.
* Mihin menee koulutuspolitiikka?
* Kouluruuan kehittämisen hankkeet.
* Opiskelijoiden työnteko opintojen ohella.
* Ohjattuja harrastuksia koululaisille.
* Ammattikorkeakoulun hakujärjestelmä.
* Ammattikoulutuksen leikkaukset.
* Nuorten pienituloisuus.
* Suomen yliopistojen vähentäminen?
* Helsingin Sanomat alkaa julkaista uutisia lapsille.
* Ammattikorkeakoulutuksen miesopiskelijoiden keskeytykset.

Niin - mitä voisi linkkilistasta todeta?

Peruskoulua käyvistä oppilaista aivan kaikki eivät ymmärrä omaa etuaan, jolloin opiskeluinto on 
suhteellisen vähäinen.

Lisäksi kaikenlaiset tietotekniset viritelmät ovat tulleet osaksi peruskoululaisten arkea, mikä sekin 
vaikuttaa nykyisiin koulutuksen viritelmiin.

Esimerkinomaisesti voi mainita englannin kielen opiskelun, joka ei maistu aivan kaikille oppilaille.

Jossain vaiheessa tuli vastaan juttua vientiasentajasta, joka totesi omat haasteensa kielikysymyksen 
vuoksi.

Eli käytännössä joku hyvinkin pätevä ammattiosaaja voi katua jälkikäteen englannin kielen 
opiskelun vähäistä innokkuutta.
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Varmaan vastaavia tapauksia on siellä täällä, koska Suomikin on kansainvälistynyt vaatien monessa 
kohtaa esimerkiksi englannin kielen osaamista.

Tietysti joku hyvinkin pätevä ammattiosaaja ei pääsekään urallaan eteenpäin mahdollisen 
puutteellisen kielitaidon takia.

Esimerkinomaisesti voi todeta vientiasentajien työn olevan hyvinkin vaativaa johtuen eri syistä.

Linkkilistassa on juttua yläkoululaisista, joista aivan kaikki eivät innostu opiskelusta, ja 
oppitunneillakin on erilaisia ongelmia johtuen vähäisemmästä kiinnostuksesta.

Hyvä kysymys on tietysti opettajien uupuminen eri syistä esimerkiksi yläkouluissa.

Sitten on tuo ikuinen valitus kouluruuasta. Kouluruoka on kuulemma pahaa.

Kouluruokailun kehittämiseksi on ollut oikein kilpailu, jossa on palkittu parhaita ehdotuksia.

Toisaalta peruskoululaiset toivovat ohjattuja kerhoja, mikä on tietysti mielenkiintoista.

Kysymys on tietysti ajankohta ohjatuille kerhoilla.

Itse olin pienen maalaiskunnan kirkonkylässä asuva peruskoululainen, jolloin vapaaehtoiset kerhot 
koulutuntien jälkeen eivät [muodostaneet] ongelmaa.

Tietysti ongelma tulee sivukylillä asuville: onko heidän mahdollista osallistua ohjattuihin kerhoihiin
koulupäivän jälkeen?

Toisaalta on juttua opiskelijoiden pärjäämisestä eri opiskeluasteilla: esimerkiksi ammattikoulu ja 
ammattikorkeakoulu.

ITSE olen moneen kertaan kannattanut teknikkojen (tai vastaava ammattinimike) koulutuksen 
palauttamista.

Voisiko teknikkojen koulutuksen pääsyehtoihin kuulua esimerkiksi viisi vuotta käytännön työtä 
jollain ammattialalla?

Edelleen ehdotan teknikkojen koulutuksen perustamista runsaaseen kontaktiopetukseen esim. klo 9-
16 välillä.

Vuoden tehokas teknikkokoulutus voisi olla hyvä vaihtoehto selvitettäväksi tarkemmin.

Sitten on tietysti kysymys opiskelijoiden siirtymisestä ammattikorkeakouluun tai yliopistoon 
ylioppilastutkinnon jälkeen.

Edelleen olen monet kerrat ehdottanut ammattikorkeakoulujen tai yliopistojen opintojen 
alkuvaiheen (esim. 2 vuotta) kehittämistä, jolloin opintojen alkuvaiheessa voitaisiin viedä läpi 
kaikki oleelliset perusopinnot tehokkaasti ja nykyistä nopeammin.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Tietysti opintotukeen liittyvien mielenosoitusten voi todeta olevan ihan oikeutettuja.

OMA mielipide on tuon opintojen alkuvaiheen (esim. 2 vuotta) osalta aika selvä.

JOS opintojen alkuvaiheen (esim. 2 vuotta) opiskelijat kävisivät läpi perusopinnot nykyistä mallia 
nopeammin ja laajemmilla opintopistemäärillä, niin tällöin voisi pohtia opintotuen pitämistä 
ennallaan.

Jälleen kerran voi tehdä vertauksen lääkäriopintoihin, joissa keskeyttämiset ovat käsittääkseni 
paljon harvinaisempia verrattuna moneen muuhun koulutuksen viritelmään.

Tämä on tietysti vain yksittäisen kansalaisen yleistä pohdintaa.

UUTTA?

Tähän mennessä en ole tarkemmin perehtynyt erilaisiin koulutuksen uusiin kehittämishankkeisiin 
tai lainsäädäntöön koskien koulutusta eri koulutusasteilla.

Jatkossa pitäisi tarkemmin selvittää koulutuksen kehittämishankkeiden ideologisia piirteitä 
tarkemmin.

Esimerkiksi linkkilistassa mainittu ajatus korkeakoulujen lukumäärän vähentämisen ehdotuksen 
ideologisia erityispiirteitä en ole tarkemmin selvittänyt.

Ainut selvä ideologinen piirre on kaikissa väittämissä koulutususko.

Suomessa on erittäin vahva usko koulutukseen, mutta erilaiset ryhmät haluaisivat reivata 
koulutusjärjestelmää eri suuntiin.

Yhteinen piirre kaikille ehdotuksille on tietysti voimakas usko oman ratkaisun parantavaan 
voimaan.

ELI keskustelu koulutuksen kehittämisestä ei lopu koskaan, ja eri sidosryhmien hyvinkin 
ristiriitaisia esityksiä tulee koko ajan.

1159.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Paljon on puhuttu elinikäisestä oppimisesta ja tarpeesta kouluttautua eri vaiheissa työelämää.

Väittämä: Liian pitkät tutkintohärvelit estävät elinikäistä oppimista.
Väittämä: Liian pitkät tutkintohärvelit pitäisi jakaa pienempiin osiin.
Väittämä: Tarvitsemme lisää tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia eri aloille.
Väittämä: Koulutus ei ole aina paras ratkaisu jokaiseen ongelmaan.
Väittämä: Yritämme Suomessa ratkaista liian monta ongelmaa koulutuksella.
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1160. Hyvä ja huono sää taas kerran / Varautuminen

1160.1. Merkintä 960: Maatalous / Poikkeusolot / Hyvä vai 
huono sää?

21. maaliskuuta 2016 
960: Maatalous / Poikkeusolot / Hyvä vai huono sää?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_960

Seuraavasta linkkilistasta muutama huomio:

* Maatilojen koko kasvaa.
* Maatilojen määrä vähenee.
* Myönteisiä tarinoita maaseudulta?
* Maatalouden ongelmien ratkaisua Euroopan Unionin tasolla.
* Erilaisten pölyttäjälajien ongelmat.
* Pitääkö kirkon ottaa kantaa maatalouden ongelmiin?
* Luomutuotannon ja tavallisen tuotannon erot.
* Luomulihan ja tavallisen lihan erot.
* Pitääkö suomalaista maataloutta tukea?
* Juustoportti korottaa ostamansa maidon hintaa.

Täysin selvää on erilaisten sidosryhmien erilaiset näkemykset maatalouden kehittämisestä.

JOS markkinoiden täysi vapaus on tavoitteena, niin tietystikään maatalouteen ei osoiteta varoja.

Käytännössä maatalouden tuotteiden markkinoiden täyttä vapautta puolustavat eivät huolestu 
maatalouden joidenkin tuotteiden tuotannon ja valmistuksen häviämisestä joistain maista.

]ELI Suomestakin voisi hävitä osa maatalouden tuotteiden tuotannosta ja valmistuksesta].

Vastaväite on tietysti koventuneen kilpailun olevan kuluttajien etu, koska kilpailu pitäisi 
maatalouden tuotteiden hinnat kurissa.

Jälleen kerran pitää kerrata omaa näkemystä koskien erilaisia politiikan toimintalinjoja 
pohdittaessa:

* Miten tehtävät päätökset lisäävät oikeaa varautumista poikkeusoloihin?
* Mitä ovat poikkeusoloja varten luotavat varajärjestelmät?
* Mitä olisivat yksityisen sektorin vaatimukset poikkeusolojen vuoksi?
* Mitä olisivat julkisen sektorin vaatimukset poikkeusolojen vuoksi?
* Miten rahoitetaan oikea varautuminen poikkeusoloihin?
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Kaikki poliittiset päätökset pitäisi siis arvioida poikkeusolojen kannalta.

Tästä pääseekin näppärästi pohtimaan maatalouden kehittämistä poikkeusolojen kannalta.

Ensimmäiseksi on todettava erilaisten viljeltävien kasvien sadon onnistumisen vaihtelu eri puolilla 
maailmaa.

Joissain maissa voidaan kärsiä viljelykasvien oikean sadon kärsivän esimerkiksi rankkasateista tai 
kuivuudesta, jolloin kyseisen maan kyky toimittaa maatalouden tuotteita ulkomaille tietysti kärsii.

Käytännössä satojen onnistuminen eri puolilla maailmaa vaihtelee siis vuodesta toiseen. Joskus sato
on parempi ja joskus huonompi.

Poikkeusolojen kannalta voi todeta, että maatalouden keskittyminen voimakkaasti vain joihinkin 
maihin altistaisi meidät vain joidenkin maatalousmaiden onnistuneeseen tai epäonnistuneeseen 
satoon.

ELI poikkeusolojen kannalta tarvittaisiin erilaisia varajärjestelmiä, ja osa näistä erilaisista 
varajärjestelmistä on kalliita kaiken kaikkiaan.

Yksi hyvä esimerkki poikkeusolojen kannalta on tietysti erilaisten viljalajien siementen varastointi 
pahan päivän varalle.

Toisaalta markkinoiden täyden vapauden kannattajat voivat vedota, että kuluttajien tahto toteutuu 
paremmin, koska kovassa kilpailussa olevien yritysten pitää kuunnella herkällä korvalla kuluttajien 
ääntä.

Markkinoiden täyden vapauden kannattajat voivat todeta esimerkiksi kuluttajien vaatimukset 
tuotannon luonnonmukaisuudesta tulevan paremmin hoidetuksi vapaassa kilpailussa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Onko mitään uutta?

Itse olen tullut siihen tulokseen, että monen henkilön ajatus kilpailusta perustuu hyvän sään 
ajatukseen.

Tietysti hyvällä säällä voi moni toiminta onnistua myös kilpailuttamisen kannalta.

ISO ongelma onkin huonoon säähän tai muuhun poikkeusoloon varautuminen, ja varautuminen 
huonoon säähän ja muihin poikkeusoloihin maksaa joskus hyvinkin paljon.

Moni kilpailuttamista kannattava ideologi ei muista tai osaa ajatella poikkeusolojen vaikeuksia, 
vaikka kaikki ihmisen ja tekniikan toiminta vaikeutuu erilaisissa poikkeusoloissa.

Tässä kohtaa palaamme jälleen kerran yhteiskuntainsinöörin maailmankuvaan.

Yhteiskuntainsinöörin maailmankuva perustuu erilaisiin ihmisen käytöksen olettamuksiin, jolloin 
eräänlaisia yhteiskunnan luonnonlakeja on yhteiskuntainsinöörin esittämässä asialistassa.
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Joidenkin yhteiskuntainsinöörien esittämässä asialistassa voi olla ajatuksia monen toiminnan 
yksityistämisestä.

Tosiasiassa ihmiset eivät käyttäydy erilaisten yhteiskuntainsinöörien esittämien mallien mukaan, 
koska ihminen on avoin ja ajassa muuttuva järjestelmä, joka ei kaiken lisäksi palaudu takaisin 
alkutilaan.

ELI jokainen yhteiskunnallinen päätös aiheuttaa aina joitain ennalta arvaamattomia seurauksia, joita
erilaiset yhteiskuntainsinöörit eivät oikeasti osaa odottaa.

Yhteiskuntainsinöörien yksinkertaistetussa maailmankuvassa ihmiset ovat eräänlaisia koneita, joita 
voidaan säätää erilaisilla tavoilla, ja yhteiskunta vähitellen täydellistyy hyvin toimivaksi koneistoksi
ilman ongelmia.

Ihmiset EIVÄT ole koneita, joten tässä palaamme yhteiskuntainsinöörien yksinkertaistettuihin 
ihmiskäsityksiin.

Jaa-A. Onko mitään uutta?

UUTTA voisi olla erilaisten yhteiskuntainsinöörien mallien piilotettujen oletusten esitteleminen.

Yhteiskuntainsinöörien yksinkertaistetussa maailmankuvassa on hyvin paljon erilaisia piilo-
oletuksia, joita ei osata tuoda esille asianmukaisesti.

EN ole tarkasti selvittänyt erilaisten yhteiskuntainsinöörien yksinkertaistettua maailmankuvaa 
penkoen erityisesti erilaisia piilo-oletuksia.

Tässä onkin uusi seurannan aihe jatkoa varten: erilaisten mallien erilaiset piilo-oletukset.

1160.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Tähän kohtaan voi kerraten todeta hyvin monen poliittisen aatteen perustuvan hyvän sään 
olosuhteisiin. Poikkeusolosuhdepuolue rp ei ole Suomessa vaikuttava puolue, jolloin erilaisten 
poikkeusolosuhteisiin varautuminen etenee hyvin riitaisissa vaiheissa.

Väittämä: Moni poliittinen aate perustuu hyvän sään ajatteluun ilman 
poikkeusolosuhteiden huomiointia.
Väittämä: Poikkeusolosuhteiden huomiointi tulee huomioitavaksi vasta jonkin 
poikkeusolosuhteen jälkeen.
Väittämä: Moni poliittinen mielipidevaikuttaja ei välttämättä muuta kantaansa 
huolimatta jostain poikkeusolosuhteesta.

Oman arvion mukaan alkuperäiseen päätökseen liittyvä poikkeusolosuhteiden huomiointi voi vaatia
päätöksiä tekevien päättäjien vaihtumista. Suomessa tämä liittyy erityisesti Eduskunnan toimintaan, 
jolloin uusi hallitus voi joutua korjaamaan edellisen hallituksen tekemiä päätöksiä, jotka eivät ole 
oikeasti huomioineet poikkeusolosuhteita.

Väittämä: Poikkeusolosuhteet eivät ole politiikassa esillä jokaisena päivänä.
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1161. Väittämien totuusarvon arviointi

1161.1. Merkintä 961: Kiukku / Totuus / mm. Ron & Rand Paul / 
LXXVIII

29. maaliskuuta 2016 
961: Kiukku / Totuus / mm. Ron & Rand Paul / LXXVIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_961

Ohessa on kohtuullinen linkkilista ja nämä voi todeta:

* Rand Paulin www-sivulla on ollut hiljaista.
* Ron Paul julkaisee jatkuvasti uusia videoita (Ron Paul Liberty Report).
* Peter Van Buren blogin nimi on "We Meant Well"
* Julian Assange edelleen otsikoissa.
* Iranin suhteiden parannusta eri maiden kanssa.
* Venäjän ja Yhdyavaltojen näkemyseroja.
* Bernie Sanders ja Hillary Clinton edelleen mukana kisassa ehdokkuudesta.
* Osa republikaanien ehdokas-ehdokkaista lopettanut kanpanjan.
* Uuden F-35 -hävittäjän kehitys ollut tosi kallista.
* Terrorismihysteriaa eri maissa.
* Syyrian sota jatkuu.
* Bahrainassa on oma väkivallan kierteensä.
* Hamasin ja Fatahin oikea yhteistyö.
* Donald Trump kisassa edelleen mukana.
* Donald Trump herättää monenlaisia tuntemuksia.
* Libyassa on oma väkivallan kierteensä.
* Edelleen ilmaiskuja Syyriassa.
* Suomessa tehtäisiin NATO-selvitys?
* Yhdysvaltojen aseellinen (harjoittelu)toiminta lisääntynyt Euroopasa.
* Pohjois-Korean vaikea tilanne.
* Ison-Britanniassa kampanjointia sekä EU:n puolesta että EU:a vastaan
* Suomen ja Ruotsin puolustusliitto?
* Asekauppa lisääntyy koko ajan.
* Kiinan taloudellisen tilanteen vaikutus maailmanlaajuisesti.
* Jätteiden ongelman ratkaisut Euroopan Unionissa?
* Miten Euroopan Unionissa pitäisi osallistua terrorismin torjuntaan?
* Israelin erilaisten väestöryhmien laatu ja suhteet?
* Juutalaisten ryhmien sisäinen jako Yhdysvalloissa?
* Maailman maiden lukutaidon taso?
* Donald Trumpin mukaan islam vihaa Yhdysvaltoja?
* Yhdysvaltojen ja Kuuban suhteiden parantamiseen?
* Miten Suomen aseellista valmiutta voitaisiin nostaa kriisin uhatessa?
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* Suomessa asepalveluksen suorittaneet nuoret tyytyväisiä palvelukseen eri syistä?
* Terrorismin takia tehtävä yhteistyö eri maiden sisällä ja välillä?

No-huh-huh. Maailmalla on koko ajan uusia ja erilaisia tilanteita eri maiden sisällä ja välillä.

Yhdeksi yhdistäväksi tekijäksi linkkilistassa voisi ottaa kiukkuisuuden.

Eli käytännössä terroristien tekemien iskujen jälkeen esittävät erilaiset sidosryhmät esittävät omia 
lausuntojaan.

Tietystikin osa lausunnoista voi sisältää kiukkuisuutta hyvinkin paljon.

Tässä kohtaa täytyy todeta erilaisten terroristi-iskujen olevan tietysti vakava asia.

Jotkin sidosryhmät vaativat hyvin laajoja valtuuksia tiedustelutoiminnalla.

Jotkin sidosryhmät vaativat kansalaisten yksityisyyden laajaa turvaamista huolimatta 
tiedustelutoiminnasta.

KYSYMYS: Mistä ihmiset oikeasti luopuvat tiedustelutoiminnan hyvin laajoilla valtuuksilla?

Jokaiselle poliittisella päätöksellä on AINA oma hintansa.

Kiukkua on erilaisissa maissa: esimerkiksi Libya, Irak, Syyria, Jemen ja Bahrain.

Osa kiukusta johtaa tietysti aseelliseen toimintaan ja erilaisiin levottomuuksiin eri maissa.

Mielenkiintoista on tietysti Suomessa käytävä keskustelu NATO-selvityksestä ja nykyistä 
nopeammasta valmiuden nostamisesta.

Tässä kohtaa täytyy taas todeta yksi paradoksi: osa politiikan toimijoista vaatii samaan aikaan 
erilaisia veronalennuksia sekä Puolustusvoimien rahoituksen turvaamista tai jopa rahoituksen 
nostamista.

Tuo on tosiaan mielenkiintoinen ristiriita - näitä ristiriitoja löytyy tietysti muitakin.

Linkkilistasta voi todeta aseiden kehityksen vaativan runsaasti rahaa. Esimerkiksi uuden F-35 -
hävittäjän kehittäminen on kohdannut runsaasti ongelmia ja rahaa on palanut paljon.

Yksi iso ongelma uuden F-35 -hävittäjän kehittämisessä on ollut ohjelmiston kehittäminen.

Minä en ole ollenkaan yllättynyt F-35 -hävittäjän ohjelmistojen kehittämisen ongelmiksi. Monessa 
tapauksessa on iso kasa ongelmia ohjelmien kehittämisen vuoksi.

Veronmaksajan kannalta F-35 -hävittäjän kehittäminen on ollut kallista puuhaa. Tämäkin on 
lisännyt eri sidosryhmien kiukkua.

Samaan aikaan Euroopassa (Euroopan Unioni erityisesti) pohditaan asehankintojen määrää ja 
laatua.
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Yhdysvaltojen esimerkin mukaisesti voi todeta aseiden kehittämisen olevan todella kallista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tähän kohtaa pitää todeta viimeisin PolitiFact-lausuntojen tilanne.

Republikaanit True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Ted Cruz 6 16 13 20 30 7

John Kasich 15 16 10 9 8 3

Donald Trump 3 7 17 19 49 22

Demokraatit True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Hillary Clinton 42 48 36 25 22 2

Bernie Sanders 12 28 15 12 11 0

Eli jokainen ehdokas-ehdokas on antanut totuusarvoltaan vaihtelevia lausuntoja.

Mielenkiintoista on Bernie Sandersin tilanne, koska hän on antanut nolla (0) lausuntoa arvosanalla 
"Pants on Fire".

Tässäkin kohtaa voi todeta eri lausuntojen herättävän jonkin verran kiukkua.

Linkkilistan alussa on juttua erilaisista (viha)rikoksista kohdistettuina muslimeihin.

Tietysti viharikokset ja terrorismi-iskut herättävät kiukkua monessa suunnassa.

UUTTA?

Tarkasti ottaen en ole selvittänyt kiukkuisten ihmisten ja/tai sidosryhmien kaikkia lausuntoja.

MIKÄ osa kiukusta perustuu tosiasioihin ja mikä osa kiukusta perustuu virheellisyyksiin?

Kaiken kiukun keskelläkin pitäisi pystyä kaivamaan esille tosiasioita.

Tosin osa sidosryhmistä ei halua näitä tosiasioita kaivaa esille, koska osa kiukusta sopii eri 
sidosryhmien ajamaan asialistaan.

Eli jonkun tunteita herättävän tapahtuman jälkeen voidaan esittää aivan järjettömiä politiikan 
vaihtoehtoja.

Tosiasioissa pysymisessä on haastetta meille kaikille, vaikka erilaisia kiukkua herättäviä tapahtumia
melko varmasti vielä tulee tapahtumaan tulevaisuudessakin.
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Mielenkiintoisia ovat Ron Paulin videot, joissa hän monesti pohtii vapauden suojaamista 
hallitukselta.

Käytännössä hän vastustaa erilaisia seurannan menetelmiä.

Lisäksi hän ehdottaa varovaisempaa ulko- turvallisuuspolitiikkaa.

Ehdotuksena hänellä on varovaisempaa kannanottoa koskien heidän (Yhdysvallat) 
puolustusvoimien henkilöstön ja kaluston levittämistä eri puolille maailmaa.

Vastaavasti ulkopolitiikassakin hänellä on varovaisempia ulkopoliittisia ehdotuksia suhtautumisessa
eri maihin.

Kerraten: huolimatta jostain järkyttävästä tapauksesta on selvitettävä kaikki tosiasiat tapaukseen 
liittyen.

Kerraten: johtuen jostain järkyttävästä tapauksesta ei pitäisi ehdottaa aivan järjettömiä poliittisia 
ehdotuksia.

1161.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Tähän kohtaa pitää todeta viimeisin 71 PolitiFact-lausuntojen tilanne Donald Trumpin suhteen.

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Donald Trump 27 68 87 125 187 85

Laskemalla yhteen kaksi viimeisintä arviota (False ja Pants on Fire) voi todeta 272 täysin väärää 
lausuntoa.

Merkinnän tavoin pitää erilaisten sidosryhmien kiukkuisuutta eri maissa tarkastella tarkemmin.

Väittämä: Eri sidosryhmien kiukkuisuuden syyt pitäisi selvittää huolellisesti.
Väittämä: Eri sidosryhmien kiukkuisuuden syyt eivät ole yleensä hyvin selvitettyjä, ja 
toiminta eri sidosryhmien kanssa perustuu enemmän olettamuksiin kuin oikeaan ja 
todennettuun tietoon.

Sitten on tietysti kiukkuisuuden ilmenemismuodot. Joissain maissa tämä on tarkoittanut erilaisten 
ryhmien aseellista toimintaa toisia ryhmiä vastaan. Tässä kohtaa voi todeta muutaman nykyisen 
kriisimaan: Afganistan, Irak, Jemen, Libya ja Syyria. Kaikissa mainituissa maissa on hyvin 
kiukkuisia sidosryhmiä, joista osa on päättänyt toimia aseellisesti. Lisäksi mainituissa maissa maan 
ulkopuoliset sidosryhmät ovat tukeneet aseellisesti eri maiden sisäisiä sidosryhmiä.

Kysymys: Mitä Suomen pitäisi tehdä erilaisten kriisimaiden suhteen (vrt.  Afganistan, 
Irak, Jemen, Libya ja Syyria)?

Väittämä: Suomalaiset sotilaat pitäisi vetää pois joistain kriisimaista!

71 http://www.politifact.com  , PolitiFact
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1162. Ihmisen suhtautuminen painetilanteessa?

1162.1. Merkintä 962: Tunteet & Paineet & Ahdistus? / Moniajo 
(xxxxv)

31. maaliskuuta 2016 
962: Tunteet & Paineet & Ahdistus? / Moniajo (xxxxv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_962

Linkkilistassa on kerätty joukko aiheita tieteellisten aikakausjulkaisujen artikkeleista ja muutamasta
muusta lähteestä.

Lyhyesti todeten moniajo on vain lisääntymässä ja moniajonkin seurauksia pitäisi pohtia.

KYSYMYS: Mitä ovat älypuhelimien jatkuvan käytön vaikutukset pitkällä aikavälillä?

KYSYMYS: Mitä ovat sosiaalisen median jatkuvan käytön vaikutukset pitkällä aikavälillä?

Artikkeleista voi todeta seuraavaa: tunnetyö, sosiaaliset verkostot, tietokoneen vaikutus silmiin, 
teknostressi, tekstiviestiriippuvuus, pakonomainen älypuhelimen käyttö, internet-riippuvuus, 
kaikenlaiset keskeytykset, sosiaalinen pääoma, internetin vaikutukset aivoille, diginatiivit, yliopisto-
opiskelijoiden kiusaaminen, teknostressin (neuro)biologia, sosiaalisen median verkostot, huono 
unen laatu, television katselun vaikutukset.

Linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* masennuksen yhteys Facebookin ja Twitterin käyttöön.
* mobiililaitteiden vaikutukset lapsiin?
* älypuhelimien käyttö tauoilla haitallista?
* yhä useampi suomalainen nukkuu huonosti.
* selfie-kieltoja Intiassa.
* työelämän muutos hellitty myytti?
* ketä ovat maailman onnellisimmat ihmiset?
* yhteiskunnallinen markkinointi.
* kenen työt robotit tulevat korvaamaan?

ON taas paljon asiaa tekniikan vaikutuksista ihmisiin ja yhteisöihin.

Aikaisempien merkintöjen perusteella voisi arvioida, että kaikki tietotekniset viritykset vaikuttavat 
jollain tavalla.

Tietysti on mielenkiintoista selvittää tietoteknisten viritysten vaikutuksia ikäryhmittäin ja 
sukupuolen mukaan.
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Huomionarvoista on mahdollinen masentuminen, ahdistus ja stressi tietoteknisten viritysten vuoksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta voisi kehittää?

Jatkossa voisi seurata edelleen erilaisten tietoteknisten viritysten vaikutuksia eri tavoin.

Tunteet, paineet ja ahdistus? Onko siinä kova kolmikko seurattaviksi aiheiksi?

Omasta mielestäni tätä voisi ajaa ristiin erilaisten ominaisuuksien kautta.

Miten tunneihminen kokee tietotekniset tunteet, paineet ja ahdistuksen?

Miten asiaihminen kokee tietotekniset tunteet, paineet ja ahdistuksen?

Ja tietysti kaikkea muuta tältä väliltä.

Moni meistä yrittää moniajoa, mutta oikeasti elämme moniajon harhassa.

1162.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Erikson (2017) on mainittu aikaisemmin. Erikson (2017) erottelee käyttäytymisen neljä 
perusmallia: sininen, punainen, vihreä ja keltainen. Kritiikkinä voi esittää jaottelun olevan liian 
yksinkertainen. [Huomio 3.8.2021: Erikson (2017) on kohdannut myös ankaraa kritiikkiä]

Narsismista ja (lievästä) autismista olen kirjoittanut eri yhteyksissä. Sekä narsisti että autisti näkevät
jonkin vuorovaikutustilanteen täysin erilaisilla tavoilla. Olennaista on kuitenkin eri ihmisten 
suhtautuminen eri tavoilla erilaisiin tilanteisiin.

Väittämä: Erilaisten ihmisten käyttäytyminen eri tilanteissa voi aiheuttaa yllätyksiä.

Edellisen perusteella täytyy todeta eri ihmisten kokevan eri tavoilla tietoteknisten järjestelmien 
aiheuttamat paineet.

Väittämä: Eri yhteyksissä pitäisi ymmärtää oikein tietotekniikan asettamat paineet.

Tässä voi todeta jälleen kerran rationaalisuusolettaman, jolloin ihmiset eivät käyttäydy koko ajan 
rationaalisesti tietotekniikan asettamien paineiden vuoksi.

Väittämä: Eri yhteyksissä ei oikeasti ymmärretä tietotekniikan asettamia paineita.
Väittämä: Eri yhteyksissä tietotekniikan asettamat paineet eivät tule aina esiin.
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1163. Perustulon seuranta alkuun

1163.1. Merkintä 963: Seminaari / Perustulo / Perustulokokeilu /
nro: 1

14. huhtikuuta 2016 
963: Seminaari / Perustulo / Perustulokokeilu / nro: 1

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_963

Tämän vuoksi perustan uuden seurannan aiheen entisten lisäksi, eli tämä on perustulokokeilun 
seurannan sivu 1.

Linkkilistassa on kokoelma linkkejä, jotka koskevat perustuloa uutisia ja erilaisia julkaisuja 
perustuloon liittyen.

Käytännössä olen viitannut muutaman kerran perustuloon ja perustulon perusteiden seuratnaa.

Oheisessa listassa on linkit niihin merkintöihin, joissa on ollut perustulosta jonkin verran asiaa: 592,
603, 621, 622, 660, 793, 795, 837, 882, 900, 951.

[toimituksen huomautus: merkinnän 951 puuttumisen huomasin vasta 17.10.2016]

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä vaiheessa ei ole paljon lisättävää.

Monessa aikaisemmassa merkinnässä olen maininnut rationaalisuusolettaman ja odottamattomat 
sivuvaikutukset.

ELI käytännössä kaikki perustulokokeilut aiheuttavat sivuvaikutuksia ja oletettu rationaalisuus ei 
toteudu aivan toivotulla tavalla.

Eli tietystikin kannattaisi kokeilla perustulon erilaisia malleja, jotta voidaan tehdä järkeviä 
johtopäätöksiä eri perusteilla.

Käytännössä keräsin muutaman tiedoston erilaisista aiheista seuraavaan (14.4.2016 tilanne) ZIP-
tiedostoon: ZIP-tiedosto tässä linkissä.
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1163.2. Uudelleenarviointia / 12.7.2018

Kerraten tähän kohtaan linkitän aikaisempia mielipidekirjoituksiani.

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

67 / Välityömarkkinoiden vaikeasta työllistämisestä
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_67

75 / Useampaa mallia voisi kokeilla
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_75

76 / Kokeillaan useampaa mallia
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_76

Tähän yhteyteen kertaan muutaman aikaisemman aiheen:

• perustulon vuoksi pitäisi tehdä laaja selvitys
• jonkinlainen selvitys on Suomessa tehty (vrt. KELA)
• perustulon kokeilussa pitäisi olla useampia ryhmiä
• nykyinen yhden ryhmän perustulokokeilu on melkoisen vaatimaton kokeilu
• perustulolla olisi odotettuja vaikutuksia ja odottamattomia sivuvaikutuksia
• erilaiset vaikutukset olisi hyvä selvittää erilaisilla kokeiluilla.

Tässä kohtaa on vaikea lisätä mitään uutta asiaa.

1163.3. Lisäarvioita / 24.6.2021 / 1.9.2021

Tähän kohtaan pitää linkittää mielipidekirjoitus 84.

83: Perustulon tuloperuste?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_83

Itse ehdotin, että kokeiltaisiin tasapuolisesti jokaisen puolueen ehdottamaan perustulomallia. Vaatisi
tietysti paljon työtä, mutta saisimme tietysti arvokasta tutkittua tietoa eri malleista. Aikanaan Sipilän
hallitus kokeili vaatimattomasti vain yhtä kokeiluryhmää.

Väittämä: Useampia perustulomalleja pitäisi kokeilla samanaikaisesti, jotta olisi 
mahdollista tehdä erilaisia vertailuja.

Nykyisen hallituksen (Marin) hallitusohjelmassa (Valtioneuvoston julkaisuja 2019:31) on seuraava 
merkintä: ”Toteutetaan negatiivista tuloveroa koskeva kokeilu hyödyntäen viime kaudella 
toteutetusta perustulokokeilusta saatuja kokemuksia”. Nyt on tiedossa, että nykyinen hallitus 
(Marin) on aloittanut suunnittelemaan uutta kokeilua. Ongelma on taas kerran vain yhden ryhmän 
kokeilu, jolloin ei vertailla useampaa perustulon (tai kokeilu toisella nimellä) mallia.
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1164. Onnistuva kilpailutus

1164.1. Merkintä 964: Nuohous / Posti / Liikenne / 
Yksityistäminen

23. huhtikuuta 2016 
964: Nuohous / Posti / Liikenne / Yksityistäminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_964

Viikon kuumia uutisia ovat olleet yleisesti liikennekaaren esitykset ja erityisesti taksiliikenteen 
kilpailuttaminen.

Lisäksi linkkilistassa on jotain nuohouksen kilpailun lisäämiseksi.

Liikennekaaren aineistot ovat yhteensä yli 21 Mt, joten en lisännyt niitä palvelimelle.

Postin osalta on PDF-tiedosto hallituksen esityksestä, eli HE 18/2016 vp.

Tässä kohtaa voidaan todeta seuraava julkaisu: 

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

LIITE 1 -teoksen luvussa SL 58 käsittelen seuraavien aiheiden kilpailutusta: tiet, rautatiet, 
sähköverkko ja postitoiminta.

Nyt on hyvä todeta, että käsittelen laajasti teknisten keksintöjen liittymistä toisiinsa kaistan tai 
linjan tapauksessa.

Erilaisten teknisten keksintöjen ominaispiirteitä olen käsitellyt vähemmän kyseisessä luvussa, mikä 
on tietysti puute.

Sähkön siirron ja tuotannon osalta voi todeta sekä sähkölinjojen että sähkön tuotannon olevan 
paikallaan pysyvää toimintaa.

Rautateiden osalta voi todeta rautateiden linjojen (pääasiassa linjoja) olevan pysyvä tekijä, jolloin 
junat ovat liikkuva tekijä.

Taksiliikenne tapahtuu kaistalla, jolloin vikaantunut taksi on yleensä mahdollista ohittaa.

Toisaalta en ole käsitellyt LIITE 1 -teoksen luvussa 58 laajemmin erilaisia yleispalveluiden 
tilannetta, mikä on tietysti puute.
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Onko taksiliikenteen ja junaliikenteen oltava yleisiä yleispalveluita?

Tässä kohtaa voi todeta valmistelussa olevan liikennekaaren, jonka ehdotus on nyt lähetetty 
lausuntokierrokselle.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A.

LIITE 1 -teoksen luvussa SL 58 on kuitenkin jonkin verran asiaa keskitetyistä rekistereitä.

Postin osalta keskitetty rekisteri on luonnollisesti postiosoitteiden rekisteri.

Junaliikenteen osalta voisi todeta lipunmyynnin järjestelmän olevan keskitetty rekisteri.

Tarkoittaisiko junaliikenteen kilpailutus useamman lipunmyynnin järjestelmän kehittämistä?

Kysymys: tarkoittaako junaliikenteen kilpailutus nykyisen keskitetyn lipunmyynnin lopettamista?

Vastaavalla tavalla voisi pohtia esimerkiksi nuohoukseen keskitettyä rekisteriä.

Esimerkiksi vakuutusyhtiöt voisivat kannattaa keskitettyä rekisteriä, johon lisättäisiin tiedot 
johonkin taloon tehdystä nuohouksesta.

Vastaavalla tavalla tieliikenteen osalta voisi olla keskitetty rekisteri, jos jatkossa kerättäisiin käytön 
perusteella erilaisia maksuja.

UUTTA? Jatkossa on tehtävä tarkempaa selvitystä erilaisista hajautetuista ja keskitetyistä 
rekistereistä.

UUTTA? Jatkossa on tehtävä tarkempaa selvitystä erilaisista yleispalveluista.

1164.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Suomessa on ollut piirinuohoojien järjestelmä. Nuohousta koskevan lainsäädäntöehdotukseen liittyy
kaksi Sisäministeriön muistiota tunnuksilla SMDno-2016-297 ja SM 007:00/2016. 
Lausuntoyhteenveto (SM 007:00/2016) on 166 sivua. Lausuntotiivistelmä (SMDno-2016-297) on 
kuusi sivua. Kaikki sidosryhmät eivät kannattaneet luopumista piirinuohoojien järjestelmästä.

Nuohouksen suhteen jotkut sidosryhmät pohtivat rekisterien perustamista nuohouksen valvontaan, 
jolloin esimerkiksi viat voitaisiin rekisteröidä. Tässäkin kohtaa voi todeta tarpeen jollekin julkiselle 
toiminnalla turvaamaan yksityinen toiminta, mikä on tietysti jonkinlainen paradoksi.

Aikaisemmin olen käsitellyt laajasti kaistojen ja linjojen kilpailutusta.

Väittämä: Nuohouksen kilpailutus on erilaista verrattuna kaistojen ja linjojen 
yksityistämiseen.
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1165. Voimakas usko erilaisiin aiheisiin huolimatta 
erilaisista takaiskuista

1165.1. Merkintä 965: Yksityistäminen / Yrityskoko / mm. 
Susanna Koski

25. huhtikuuta 2016 
965: Yksityistäminen / Yrityskoko / mm. Susanna Koski

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_965

Oheisesta linkkilistasta voi todeta seuraavat lausunnot:

* Susanna Koski: nuohoussääntelyn uudistaminen on tervetullutta.
* Susanna Koski: suomalaisesta sissimuonasta vientituote?
* Susanna Koski: sissipakkauksen valmistus pidettävä Suomessa.

Yritin selvittää Susanna Kosken kotisivuilta, että onko hän suorittanut varusmiespalveluksen. En 
löytänyt tähän vastausta.

Edellisessä merkinnässä (964) todettiin hyvin selvästi, että Susanna Koski kannatti 
nuohoustoiminnan kilpailuttamista.

Toisaalta Susanna Koski pitää valitettavana sissipakkauksen sisältämien tuotteiden ulkomaista 
alkuperää.

Käsittääkseni armeijan hankinnat ovat kohtuullisen suuria, jolloin ne ylittävät EU-hankintojen 
kynnysarvot.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että Jalasjärvellä sijaitsevassa Ejendals Suomi Oy:n tehtaassa 
valmistetaan jalkineita armeijan tarpeisiin. Tietysti he (Ejendals Suomi Oy) välillä häviävät eri 
kilpailutuksissa Sievin Jalkine Oy:lle

Ihan mielenkiintoisia mielipiteitä: Susanna Koski kannattaa käsittääkseni eri asioiden kilpailutusta 
ja yksityistämistä, mutta toisaalta valittelee armeijan (joidenkin) hankintojen tuotannon siirtymistä 
ulkomaille.

Oheisesta linkkilistasta voi todeta seuraavat aiheet:

* Jalasjärvellä tehty sata vuotta kenkiä.
* Tamperelainen lankakauppa lopettaa toimintansa.
* Kauhajoen Päntäneellä on toimiva lankakauppa ja lankojen oma verkkokauppa.
* Huvipuisto Wasalandia puretaan pois.
* Meyer Turku investoi 17 miljoonaa euroa Piikkiön hyttitehtaaseen.
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Käsittääkseni menestyvät perheyritykset ovat joissain suhteissa pitkäjänteisempiä eri aiheissa 
verrattuna julkisesti listattuihin yhtiöihin.

Wasalandian yksi ongelma on ehkä ollut nykyisen Kauhavan alueella sijaitseva huvipuisto 
Powerpark.

Käsittääkseni Powerpark osa Lillbacka-yhtiöitä, ja konsernin omistuksessa on jollain tavalla 
mukana Lillbackan suku. VOIN olla väärässä.

Käytännössä Powerpark on voinut laajentaa toimintaansa kaikessa rauhassa ja vastaavasti muilla 
huvipuistoilla on tullut tontin rajat vastaan - vrt. Linnanmäki ja Särkänniemi.

Oheisesta linkkilistasta voi todeta seuraavat aiheet:

* liikennekaari etenee.
* Google rikkonut kilpailusääntöjä (EU)?
* mitä tarkoittaisi SOTE-uudistuksen mukainen yhtiöittäminen?
* Nordea-protestit veroparatiisien vuoksi.
* robotteja lisää.
* autonvalmistajat huijanneet päästötesteissä.
* Panama-paperit luovutettava verohallinnolle?
* Kilpailuvirasto hyväksyi taas Keskon kaupan.
* uusi verosopimus Portugalin kanssa.
* pilkotaanko posti kahteen yhtiöön?
* pääministeri ilmoittaa postin pysyvän yhtenä yhtiönä.

Mielenkiintoista on yksityistämisen ja kansallistamisen erilaiset kannatuspuheenvuorot.

Lisäksi eri yritykset ovat kohdanneet erilaisia ongelmia joko huijauksen vuoksi tai 
kilpailuviranomaisten selvityspyyntöjen kanssa.

Esimerkinomaisesti Google joutuu vastaamaan Euroopan komissaion kilpailun pääosaston 
esittämiin kysymyksiin (European Commission, Directorate-General for Competition).

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Erilaisten syiden vuoksi yrityskoko voi kasvaa joillain toimialoilla.

Esimerkiksi erilaiset kilpailutukset oikeasti suurentavat yrityskokoa joillain toimialoilla.

Tässä palaamme taas yhteiskuntainsinöörin mielentilaan.

Osa yhteiskuntainsinööreistä uskoo vilpittömästi myös pienten yritysten pärjäävän kilpailutuksissa.

Totuus on tietysti toisenlainen: kilpailutukset väistämättä suurentavat yrityskokoa.

Osa yhteiskuntainsinööreistä uskoo vilpittömästi yritysten pysyvän suomalaisina huolimatta 
yrityskoon kasvusta.
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Totuus on tietysti toisenlainen: pääomasijoittajat ostavat julkisissa kilpailutuksissa pärjääviä yhtiöitä
osaksi sijoitussalkkua.

Tähän kohtaan voi linkittää vielä aikaisemmat kaksi mielipidekirjoitusta.

53 / Kaikista kuluttajista tulossa ketjujen käskyläisiä? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_53

37 / Kilpailun kannattava kannattamattomuus kummastuttaa? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_37

OMA veikkaus on, että aivan kaikilla kansanedustajilla ei ole omaa kokemusta erilaisista 
kilpailutuksista.

Jälleen kerran voi todeta, että ammattiyhdistysliike ei sinänsä ehkä vastusta yrityskoon kasvua, 
koska isompaa yritystä on helpompi valvoa kuin useampaa pientä yritystä.

UUTTA?

EN ole tarkasti kartoittanut erilaisten mielipidevaikuttajien oikeita uskomuksia kilpailutuksiin 
liittyen.

Esimerkinomaisesti Susanna Koski on kannattanut joidenkin asioiden yksityistämistä ja/tai 
kilpailuttamista.

KYSYMYS: Mihin uskomuksiin Susanna Koski perustaa eri asioiden yksityistämisen ja/tai 
kilpailuttamisen ajatukset?

Esimerkinomaisesti voi todeta keskustelun minimipalkasta.

Jotkut mielipidevaikuttajat ilmoittavat minimipalkan olevan haitallista, vaikkakin heidän 
perustelunsa minimipalkan haitoille voivat olla täysin erilaisia.

Käytännössä erilaiset väittämät ovat monesti vain pintakuohuntaa, ja oikeasti yksittäisen henkilön 
oikeat syvällä mielen sisällä olevat perustelut eivät sinänsä tule vastaan kovin helposti.

UUTTA?

Jatkossa on pyrittävä selvittämään mielipiteiden pintakuohunnan taustalla vaikuttavat oikeat 
uskomukset, mutta tässä on todettava tehtävän olevan erittäin vaikea.

ONGELMA: Erilaiset syvällä mielen sisällä olevat oikeat perustelut on oikeasti erittäin vaikea 
saada esille.

1165.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Aiemmin olen kirjoittanut yhteiskuntainsinööreistä, jotka uskovat voimakkaasti omiin yhteiskunnan
luonnonlakeihin.
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Väittämä: Osa meistä uskoo hyvin voimakkaasti joihinkin yhteiskunnan 
luonnonlakeihin.

Aiemmin todetulla tavalla täytyy todeta aatteen palon nuotiorinki, jossa eri aatteiden kannattajat 
opettelevat oman poliittisen aatteen eri erilaisiin aiheisiin.

Perusongelma on yksinkertaisten yhteiskunnan lakien kohtaaminen monimutkaisen todellisuuden 
kanssa. Jonkin poliittisen päätöksen seurauksena on joukko toivottuja vaikutuksia ja joukko 
odottamattomia sivuvaikutuksia.

Väittämä: Osa meistä EI muuta omaa ajatteluaan huolimatta jonkin poliittisen 
päätöksen odottamattomista sivuvaikutuksista.

Aikaisemmin mainittu esimerkki on tietysti hyvän sään poliittinen ajattelu ilman yhtäkään huomiota
poikkeusolosuhteista.

Väittämä: Moni poliittinen ehdotus perustuu hyvän sään ajatteluun ilman mitään 
pohdintaa erilaisista poikkeusolosuhteista.

Varsinaisessa merkinnässä on asiaa isoista armeijan kilpailutuksista, ja erilaisten kilpailutusten 
ongelmista. Esimerkinomaisesti voi todeta yhden poliittisen päättäjän (Susanna Koski) valittelevan 
sissipakkauksen sisältävän ulkomaisia tuotteita. Toisaalta Susanna Koski voi toisessa yhteydessä 
kannattaa kilpailua eri toimialoilla. Tässäkin on paradoksi: ensin pitäisi olla vapaata kilpailua ja 
kuitenkin täysin kotimaisia tuotteita pitäisi saada joissain asiayhteyksissä.

Väittämä: Erilaiset kilpailutukset kasvattavat yrityskokoa ja pienemmät yhtiöt voivat 
kadota markkinoilta.
Väittämä: Monet mielipidevaikuttajat uskovat vilpittömästi pienten yritysten 
pärjäämiseen erilaisissa kilpailutuksissa.

Ryan (1985, 1991, 2006) perusteella olen todennut seuraavan kuvan hyödylliseksi.

Tietämys Tavoitteet

Todellinen
maailma

Toiveet /
Ihanteet

Tehtävät /
Pakotteet

Ihmisen mieli sisältää erilaisia toiveita/ihanteita, ja toiveiden/ihanteiden epävastaavuus todellisen 
maailman kanssa on tietysti mielenkiintoinen aihe.

Väittämä: Toiveilla/ihanteilla on monesti erilaisia epävastaavuuksia todellisen 
maailman kanssa.
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1166. Enemmän kiukkua vai keskustelua?

1166.1. Merkintä 966: Kiukku / Trump / Ron & Rand Paul / 
LXXIX

6. toukokuuta 2016 
966: Kiukku / Trump / Ron & Rand Paul / LXXIX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_966

Linkkilistasta voi nostaa esille muutaman asian:

* Rand Paulin uutissivu ja kanta puolustusvoimista.
* Ran Paul Liberty Report esitetty yli 300 kertaa.
* Suomessa enemmän kiinnostusta maanpuolustuskursseihin?
* Tanska lähettää lisää sotilaita ulkomaille.
* Syyrian kriisiin lisää ulkomaisia sotilaita?
* Stuxnet.
* Donald Trump nousemassa republikaanien presidenttiehdokkaaksi.
* Hillary Clintoniin liittyvät kohut jatkuvat.
* Suomessa tehty NATO-arvio.
* Ruotsissa NATO:n kannatus noussut.
* Viimeisetkin republikaanien ehdokas-hdokkaat luovuttivat.
* Yhdysvalloissa kehitetty taas uusi ase.
* NATO-maat lisäävät joukkoja Baltian maihin.
* Tasavallan presidentti Niinistön lausunnosta vääristettyjä tulkintoja.
* Kuinka Hillary Clinton ja Donald Trump pärjäisivät vaaleissa?

Yhdistäväksi tekijäksi voi todeta eri maiden ulko- ja turvallisuuspolitiikan.

Oma analyysi Yhdysvaltojen sisäpolitiikasta on, että hyvin monet sidosryhmät ja henkilöt ovat 
kiukkuisia erilaisista syistä.

Käytännössä Donald Trump on (käsittääkseni) päässyt eteenpäin valtavirran politiikan 
ulkopuolisena ehdokkaana [sekä] vastauksena sidosryhmien ja henkilöiden kiukkuun.

Itse olen seurannut Ron ja Rand Paulia lähinnä heidän esittämän ulkopoliittisen linjan vuoksi.

Ron ja Rand Paul esittävät joiltain osin varovaisempaa ulkopolitiikkaa - tosin heidän kannanotot 
voivat tietysti vaihdella joiltain osin.

Itse olen seurannut Ran Paul Liberty Report -ohjelmaa, mutta en varmaankaan 300 kertaa.

Mikä olisi libertaaninen vaihtoehto Yhdysvaltojen sisä- ja ulkopolitiikan suhteen?
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Ja kuka on aito konservatiivi? Tätä kysyttiin aina välillä eri yhteyksissä.

Tähän kohtaa pitää todeta viimeisin PolitiFact-lausuntojen (www.politifact.com) tilanne.

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Donald Trump 3 9 21 20 58 26

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Hillary Clinton 44 52 42 31 22 3

Bernie Sanders 14 36 18 18 12 0

Eli käytännössä Donald Trump on esittänyt aika paljon vääriä väittämiä (False), minkä lisäksi hän 
on esittänyt (Pants on Fire) niin vääriä väitteitä, joiden kohdalla ei mittari riitä enää ollenkaan.

Suomessa nousi melkoinen kohu Alexander Stubbin joiltain kohdin virheellisestä lausunnosta - 
ehkä ihan syystä.

Mutta Yhdysvalloissa voi näköjään pärjätä ihan hyvin, vaikka kaikki lausunnot eivät olekaan täysin 
totta (TRUE).

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Jatkossa pitäisi selvittää tarkemmin pääehdokkaiden ulkopoliittiset lausunnot, koska olen ollut 
kiinnostunut heidän (Yhdysvallat) edustajien esittämistä ulkopoliittisista kannanotoista.

ELI voisin tehdä jonkinlaisen taulukon perustuen virallisesti hyväksytyn kahden ehdokkaan 
(demokraatit ja republikaanit) ulkopoliittisista kannanotoista.

Vielä en tuota taulukkoa vielä tee, koska demokraattien virallinen ehdokas ei ole vielä selvillä.

Toisaalta pitäisi tarkemmin etsiä ne aiheet, jotka oikeasti aiheuttavat eri sidosryhmien ja 
henkilöiden kiukkua.

Tähän kohtaan voi todeta vielä Rand Paulin antamien lausuntojen totuusarvot.

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Rand Paul 11 12 10 7 8 3
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1166.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Tähän kohtaan pitää todeta Donald Trumpin 72 PolitiFact-arviot kirjoitushetkellä.

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Donald Trump 27 68 87 126 187 85

Tietysti on hyvä muistuttaa muidenkin tosiasioiden tarkastuspalveluiden olemassaolo. Olen 
käyttänyt PolitiFact-arvioita, koska ne ollut suhteellisen helppo löytää.

Yritin selvittää Donald Trumpin (eli nykyisin virassa oleva Yhdysvaltojen presidentti) 73 www-
sivuilta hänen kantojansa (issues) eri aiheisiin – erityisesti ulko- ja turvallisuuspolitiikka. 
Valitettavasti en löytänyt hänen www-sivuilta (issues) asiaa ei aiheisiin liittyen.

Kysymys: Millaista tulee olemaan Donald Trumpin ajama ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka eri aiheisiin liittyen?
Kysymys: Kirjataanko/esitetäänkö Donald Trumpin ajama ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka hyvin etukäteen?

Kirjoitushetkellä on tiedossa maailmanlaajuiset kauppapoliittiset erimielisyydet Yhdysvaltojen ja 
eri maiden kanssa. Eli Yhdysvallat ja muut maat ovat asettaneet uusia tullimaksuja erilaisille 
tuotteille Donald Trumpin virkakaudella.

Kysymys: Mihin johtavat erilaiset kauppapoliittiset pakotteet eri maiden (erityisesti 
Yhdysvallat ja muut maat) välillä?
Kysymys: Tuottavatko Yhdysvaltojen asettamat tullimaksut toivottuja tuloksia?

Oman arvion mukaan monen tuotteen osia valmistetaan eri puolilla maailmaa, jolloin viimeisin 
tuotteen kokoonpano tapahtuu jossain yksittäisessä maassa. Mahdolliset uudet tullimaksut 
aiheuttavat ongelmia eri maissa sijaitseville alihankkijoille. Lisäksi täytyy todeta yhdysvaltalaisten 
yritysten yksiköt eri puolilla maailmaa, jolloin tässäkin kohtaa voi tulla vaikeuksia myös 
yhdysvaltalaisille yrityksille johtuen erilaisista tullimaksuista.

Kysymys: Mihin johtavat erilaiset kauppapoliittiset pakotteet (pääasiassa tullimaksut) 
pidemmällä aikavälillä?
Kysymys: Joutuvatko jotkut yhdysvaltalaiset yritykset siirtämään tuotantoa 
ulkomaille, jos kauppapoliittiset pakotteet kestävät pitkään?
Kysymys: Onko kauppapoliittisten pakotteiden käytön suhteen löydettävissä selviä 
voittajia?

Loppujen lopuksi pitää palata tosiasioiden tarkastuksiin koskien.

Kysymys: Kuinka tosia lausuntoja mielipidevaikuttajat eri maissa esittävät?
Kysymys: Onko väärien lausuntojen esittämisellä mitään luonnollista rajaa?
Kysymys: Miten tosiasioiden tarkastuspalvelut pärjäävät erilaisten väärien 
lausuntojen suossa?

72 http://www.politifact.com  , PolitiFact
73 https://www.donaldjtrump.com  , Donald J. Trump
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1167. Riitoja ja riitojen ratkaisuja / Euroopan Unioni

1167.1. Merkintä 967: EFTA / EU / Yhdistynyt kuningaskunta / 
ERO?

8. toukokuuta 2016 
967: EFTA / EU / Yhdistynyt kuningaskunta / ERO?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_967

EN ole liikaa seurannut kansanäänestystä, jossa päätetään erosta tai pysymisestä Euroopan Unionin 
jäsenenä (Yhdistynyt kuningaskunta).

Ohessa on kaksi linkkiä aikaisempiin merkintöihin (522 ja 731), joiden yhdistävä hakutermi on 
"Hallintoa hallinnon hallinnolle".

Siirtyisikö Yhdistynyt kuningaskunta uudestaan EFTA:n jäseneksi, osaksi Euroopan talousaluetta 
(ETA) vai täysin irralliseksi ilman mitään jäsenyyksiä Euroopan tasolla.

Tuota aihepiiriä en ole tarkemmin selvittänyt.

JOS Yhdistynyt kuningaskunta eroa lähes kaikista Euroopan tasoisista järjestelmistä, niin silloin he 
joutuisivat käytännössä tekemään laajan kasan erilaisia erillissopimuksia.

Esimerkinomaisesti Sveitsi on tehnyt laajan kasan sopimuksia Euroopan Unionin kanssa.

Linkkilistassa on juttua Euroopan Unionin ja Sveitsin välisistä suhteista.

Seuraavasssa PDF-tiedostossa on asiaa Euroopan Unionin ja tiettyjen maiden välillä: 
2014 conclusions on EU-EFTA relations (2014)

Katsauksen aiheen oli EU:n suhteet seuraavien maiden kanssa: Liechtenstein, Islanti, Norja, Sveitsi,
Andorra, Monaco ja San Marino.

Käytännössä Euroopan Unionin yhteistyö Euroopan talousalueen muodossa (ETA) on siis 
tarkoittanut joidenkin Euroopan Unionin säädösten soveltamista Euroopan talousalueen jäseniin.

Kerraten: eroaisiko Yhdistynyt kuningaskunta lähes kaikista Euroopan tasoisista järjestelmistä?

Toisaalta Euroopan Unionin sisällä on kehitystä, josta voi todeta seuraavaa linkkilistan perusteella:
* Onko Cameronin tekemä sopimus riittävä estämään eron Euroopan Unionista?
* Yhdistynyt kuningaskunta esittänyt neljä perusvaatimusta.
* Euroopan Unionin asevientipoltiikka.
* Verkkokaupan riidanratkaisu Euroopan Unionin tasolla?
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Hallintoa hallinnon hallinnolle?

OMA veikkaus on, että heidän (Yhdistynyt kuningaskunta) ero Euroopan Unionista tarkoittaa aina 
vain lisääntyvää hallintoa eri muodoissaan.

Käytännössä erilaisia luettavia tekstejä on aina vain lisää, jos haluaa pysyä selvillä eri maiden 
kehityksestä Euroopan tasolla.

Käytännössä olisi aihetta julkaista kansantajuisia julkaisuja, jotka selvittäisivät hyvin 
ymmärrettävästi Euroopan tasolla olevan sopimusten ja lainsäädännön viidakon.

EHKÄ tällainen julkaisu on tehty - tätä aihetta voisi jatkossa seurata.

Toisaalta voisi kerätä kaikessa rauhassa erilaisia väittämiä, joiden soveltuminen erilaisiin Euroopan 
tason järjestelmiin voidaan katsoa asianmukaisesti.

OMA tulkinta on, että esimerkiksi Norja on niin lähellä Euroopan Unionia kuin on nykyisillä 
sopimuksilla mahdollista.

Käytännössä erilaiset väittämät Euroopan tasolla tehtävästä yhteistyöstä pitää tarkistaa huolellisesti.

Mistä Euroopan tason järjestelmistä erilaiset mielipidevaikuttajat ovat hiljaa ja mistä he pitävät 
ääntä? Näissä aiheissa voi olla mielenkiintoisia ristiriitoja!

1167.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Itse olen arvioinut ennen tätä merkintää, että heillä (Yhdistynyt kuningaskunta) tulee olemaan 
erittäin isoja riitoja koskien yhteistyötä Euroopan Unionin kanssa. Osa haluaisi katkaista laajasti 
yhteistyötä Euroopan Unionin suhteen. Toisaalta heidän on pakko joissain kohdissa tehdä jotain 
yhteistyötä Euroopan Unionin kanssa, koska Euroopan Unionia ei ole ainakaan vielä purettu.

Väittämä: Ero Euroopan Unionista tarkoittaa hyvin laajasti useiden yksityiskohtien 
sopimista Yhdistyneen kuningaskunnan sisällä ja Euroopan Unionin kanssa, ja 
erilaiset yksityiskohdat aiheuttavat paljon erilaisia riitoja Yhdistyneen 
kuningaskunnan sisäisessä politiikassa.

Kirjoitushetkellä on tiedossa Theresa Mayn johtaman hallituksen kohtaamat ongelmat erilaisten 
yksityiskohtien vuoksi, jolloin jotkut ministerit ovat eronneet hallituksesta johtuen vaikeista 
yksityiskohdista. Eli he joutuvat menemään käänteisesti läpi Euroopan Unionin lainsäädännön 
lukuja ja kehittämään erilaisia vastauksia yhteistyön eri kohtiin.

Kysymys: Päästäänkö tässä asiassa täydelliseen yhteisymmärrykseen?
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1168. Pysyminen Euroopan talousalueella (ETA)

1168.1. Merkintä 968: EU / ETA / 40099 Google Android / 
Muutakin?

8. toukokuuta 2016 
968: EU / ETA / 40099 Google Android / Muutakin?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_968

Edellisen merkinnän perusteella voimme todeta muutaman mielenkiintoisen aiheen:

* Erilaiset resursseja säästävät ratkaisut?
* Hankintalain uudistus?
* Euroopan parlamentin kannanottoja kiertotaloudesta.
* Konfliktialueilta tuotavat mineraalit?
* Energiatehokkuuden esittäminen jollain tavalla?
* Google vaikeuksissa Euroopan Unionin alueella?
* Google vaikeuksissa Venäjän alueella?

Käytännössä Euroopan Unionin sisällä on koko ajan erilaisia lainsäädännön hankkeita käynnissä.

Mielenkiintoinen [asia] on tietysti Googlen kohtaamat ongelmat Euroopan komission kilpailun 
pääosaston kanssa.

Käytännössä Googlen erilaiset käyttöehdot Android-käyttöjärjestelmälle voivat siis muodostaa 
kilpailun esteitä.

Keräsin seuraavaan ZIP-tiedostoon 8.5.2016 tilanteessa (40099 Google Android) yleisessä jakelussa
olleet asiakirjat. ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Toisaalta voi todeta tapauksen 40023 (40023 Cross-border access to pay-TV).

Eri vaiheiden jälkeen on Paramount laatinut ehdotuksen sitoumuksita (Proposed Commitments), 
joita voivat erilaiset sidosryhmät arvioida.

Euroopan komission alaisuudessa on www-sivu, jonne kerätään mahdollisuudet tehdä lausuntoja 
http://ec.europa.eu/competition/consultations/open.html

8.5.2016 tilanteessa on tapauksen 40023 (40023 Cross-border access to pay-TV) osalta 
mahdollisuus tehdä lausunto 30.5.2016 mennessä.

Tapauksen 40023 (40023 Cross-border access to pay-TV) osalta pitää tähän kohtaan todeta pari 
asiaa ehdotetuista sitoumuksista (Proposed Commitments).

27297

27298

27299

27300

27301

27302
27303
27304
27305
27306
27307
27308
27309
27310
27311
27312
27313
27314
27315
27316
27317
27318
27319
27320
27321
27322
27323
27324
27325
27326
27327
27328
27329
27330
27331
27332
27333
27334
27335
27336
27337
27338
27339
27340
27341
27342
27343

http://ec.europa.eu/competition/consultations/open.html
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_968


610 / 728

"Broadcaster" means an organisation, including Sky, which produces and distributes Pay-TV
service(s) in the EEA. 
"European Economic Area" or "EEA" means those countries participating in the European 
Economic Area as ofthe Effective Date.

Mielenkiintoista! Eli käytännössä tämä koskee siis Euroopan talousalueen (ETA) kaikkia jäseniä 
kirjoitushetkellä.

Esimerkiksi Norja on osa Euroopan talousaluetta (ETA) ja kyseiset sitoumukset koskevat yhtiön 
toimintaa Norjassa.

Linkkilistassa on juttua Venäjän kilpailuasioista vastaavan viraston (Federal Antimonopoly Service 
of the Russian Federation, FAS) tekemästä päätöksestä Googlen suhteen.

Käytännössä Google oli hävinnyt tapauksen Moskovassa (The Moscow Arbitration Court) toimivan
oikeusistuimen tuomion jälkeen.

Venäjän kilpailuasioista vastaava virasto (Federal Antimonopoly Service of the Russian Federation, 
FAS) tekee yhteistyötä mm. Euroopan Unionin kanssa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EHKÄ jonain päivänä jokin yhtiö joutuu selvityksen alaiseksi heti useamman kilpailuasioista 
vastaavan yhteisön kanssa.

ELI selvitykset voitaisiin aloittaa heti useammassa maassa yhtäaikaisesti.

Käytännössä kansainvälisten yhteisöjen (esim. Euroopan Unioni ja muut vastaavat yhteisöt) 
selvitykset voisivat alkaa samaan aikaan.

Tietysti edellä mainittu yhteistyö vaatisi laajan määrän yhteistyösopimuksia erilaisten yhteisöjen 
välille.

Tämän asian seuranta vaatii tietysti oman aikansa.

UUTTA - erilaiset hallinnolliset viritykset kilpailuasioiden vuoksi pitäisi selvittää tarkemmin.

1168.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Hyvin erilaiset maat ovat Euroopan Unionin jäsenmaita. Toisaalta myös Euroopan talousalueella on 
erilaisia maita. Esimerkiksi Norja on osa talousaluetta ja mahdollisimman lähellä Euroopan Unionia
nykyisessä tilanteessa. Varsinaisessa merkinnässä todettiin kilpailuasioita, jotka tulivat voimaan 
Euroopan talousalueella.

Väittämä: Monet mielipidevaikuttajat eivät monesti mainitse Euroopan talousaluetta.
Väittämä: Eri maat ovat hyvin lähellä Euroopan Unionia perustuen Euroopan 
talousalueeseen, mutta tätäkään asiaa ei monesti mainita.

27344
27345
27346
27347
27348
27349
27350
27351
27352
27353
27354
27355
27356
27357
27358
27359
27360
27361
27362
27363
27364
27365
27366
27367
27368
27369
27370
27371
27372
27373
27374
27375
27376
27377
27378
27379
27380
27381
27382

27383

27384
27385
27386
27387
27388
27389
27390
27391
27392



611 / 728

1169. Naisten oikea kohtelu erilaisissa yhteisöissä

1169.1. Merkintä 969: Tekniikkaa / Armeija / Naisnäkökulmaa?

11. toukokuuta 2016 
969: Tekniikkaa / Armeija / Naisanäkökulmaa?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_969

Merkinnässä 947 on listaus useampaan merkintään, joissa on viitattu naisnäkökulmaan eri aiheissa.

Merkinnässä 955 pohdin ääneen moniajon harhaa, jonka vaikutus voi olla erilainen naisilla ja 
miehillä.

Mielipidekirjoituksessa 15 pohdin puolueiden käyttäytymistä hallituksessa ja oppositiossa.

Mielipidekirjoituksessa 15 totean, että hallituspuolueen edustajien pitää muistuttaa 
hallitusohjelmasta ja hallituspuolueen edustajien pitää jyrkästi tuomita muiden hallituspuolueiden 
edustajien erilaiset irtiotot hallitusohjelman ulkopuolella.

Linkkilistassa on muutaman kansanedustajan kannanotto toiseen hallituspuolueeseen liittyen. 
Esimerkinomaisesti osa kannanotoista koskee kotihoidontukeen ja naisten asemaa (pörssi)yhtiöiden 
hallituksessa.

Miten kotihoidon tuki pitää järjestää turvaten erilaiset tasa-arvon ratkaisut?

Pitääkö määrätä kiintiöt sukupuolen mukaan (esim. 40%) erilaisiin yhtiöihin?

Tietystikin osa naisista ei halua olla mikään kiintiönainen, joten he vaativat kiintiöiden poistamista.

Muistan yhdestä uutisesta, että kunnallispolitiikassa naiset kokevat painetta, koska naisedustajia ei 
ole liikaa kunnallispolitiikassa, joten tasa-arvon määräysten johdosta naisille voi tulla paljon 
luottamustehtäviä, mikä tietysti voi väsyttää naisia.

Mielenkiintoinen on uutinen viestinnän tehokkuudesta ja vaikeuksista viestin läpiviennissä. Viesti 
aina mene perille kerralla.

Linkkilistassa on kohtuullinen määrä asiaa miesten ja naisten välisestä viestinnästä.

Perinteisesti Suomessa hyvää koulutusta on pidetty erilaisia tasa-arvoasioita edustavina ratkaisuina.

Linkkilistassa on asiaa opettajien kohtaamista ongelmista: kiusaaminen ja tehtävän työn määrä.
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Toisaalta Michael Moore uusimmassa elokuvassaan (Where to Invade Next) vierailee 
Suomessa(kin) ja hän käy ihmettelemässä suomalaista koulua.

Kävin katsomassa elokuvan (Where to Invade Next).

Michael Moore haastatteli Suomessa muutamaa opiskelijaa, joista yksi oli ollut vaihdossa 
Yhdysvalloissa. Hän totesi, että Yhdysvalloissa oli paljon monivalintaan perustuvia kokeita.

Suomessa monivalintaan perustuvat tehtävät ovat harvinaisempia - näin oletan asian olevan.

Lisäksi voi huomioida linkkilistassa oleva juttu Suomen Yhdysvalloista saapuneesta vierailevasta 
lehtorista, ja hänkin ihmettelee ääneen Suomen koulutusjärjestelmän eroa Yhdysvaltoihin.

Toisaalta on juttua suomalaisesta ylioppilastutkinnosta. Onko ylioppilaskirjoituksia uudistettava 
VAI onko ylioppilaskirjoitukset lakkautettava kokonaan?

Mielenkiintoinen aihe on siirrettävät koulut, joita on kehitellyt suomalainen yritys.

Siirrettävä koulu voisi olla hyvä ratkaisu joissain tapauksissa, jolloin ei tarvitsisi investoida 
rakennelmiin, joiden käyttö koulutiloina ei ole turvattu kymmeniksi vuosiksi.

Yhtenä linkkinä on Väestöliiton kehittelemä miesten rakkauskoulu.

Lopuksi voi todeta muutaman naisaiheisen uutiset:

1) Yhdysvalloissa valmistuvat piakkoin ensimmäiset etulinjan tehtäviin koulutetut 
naissotilaat.
2) Etelä-Pohjanmaalle sijoittuva (EPANET) professori (puurakentaminen) on nainen.
3) Kunnissa naisten ja miesten ammattirakenteet ovat jakautuneet aika hyvin sukupuolen 
mukaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Yksi johtamisen vaikeimmista hommista on valita oikea henkilö oikeaan tehtävään.

Noin armeijan suorituskyvyn kannalta voisi todeta, että erilaisiin tehtäviin pitää näköjään tehdä 
tarkempia vaatimuksia hakuvaiheessa.

Yksi osa tarkempia vaatimuksia hakuvaiheessa olisi tietysti erilaiset ruumiilliset testit.

KYSYMYS: Millaisia olisivat naisille järjestettävät ruumiilliset testit jo ennen hakeutumista 
vapaaehtoiseen asepalveluun?

EHKÄ naisille voisi järjestää ruumiilliset testit ennen hakua mihinkään joukko-osastoon.

Naisia hakijoina on käsittääkseni vuosittain vain satoja - ei siis tuhansia.
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ELI käytännön testit naisille voisi mahdollisesti järjestää, koska liikuteltava henkilöstömäärä ei olisi
liian laaja.

Jaa-A. Mitä uutta?

Siviilipuolella voi todeta, että osasta erilaiset johtotehtävät siviilipuolella voivat vaatia vähemmän 
ruumiillista työtä. Tämä tietysti riippuu yhteisön tehtävästä, jolloin osa johtajista voi tehdä 
(raskasta?) ruumiillista työtä jonkin verran.

Lyhyesti voi todeta tasa-arvoasian muuttuvan kaiken aikaa ajassa ja tilassa.

Esimerkiksi paljon puhuttu yritystoiminnan digitalisaatio vaikuttaa täysin varmasti myös yhteisöjen 
rakenteisiin.

KYSYMYS: Mitä ovat naisten ja miesten valitsemat työt digitalisaation seurannaisten perusteella?

Toisaalta linkkilistassa on juttua pettyneen diplomi-insinöörin huonosta kohtelusta, joka perustu(u/i)
sukupuoleen.

Jaa-A.

Tässä vaiheessa minulla ei ole valmista vastausta erilaisissa teknisissä ammateissa vaikuttavien 
naisten huonoon tai hyvään kohteluun.

EHKÄ erilaisissa teknisissä ammateissa vaikuttaville miehille pitää laatia jotain opastusta aiheeseen
liittyen.

Mahdollinen tuollainen opastuksen järjestelmä on jo tavallista toimintaa - en tiedä tähän vastausta.

1169.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

”Kultahame”. Tuollainenkin termi on tullut vastaan. Ilmiönä tämä tarkoittaisi naisten olevan todella 
monessa (joskus taloudellisessa) tehtävässä perustuen sukupuoleen. Eli politiikassa naiskiintiöt 
aiheuttaisivat ongelmia, koska naisilla olisi liikaa luottamustehtäviä, jolloin he voivat luopua 
politiikasta perustuen liialliseen tehtävien määrään.

Väittämä: Politiikan naiskiintiöillä on odotettuja ja odottamattomia vaikutuksia.

Aiemmin olen pohtinut teknisillä aloilla käytävää sisäistä keskustelua, joka voi olla joidenkin 
henkilöiden mielestä liian rajua. Lisäksi vastaan on tullut asiaa naisten kokemasta yksinäisyydestä 
teknisillä toimialoilla.

Kysymys: Onko naisten tehtävä teknisillä toimialoilla samaa työtä miehiin verrattuna?

Eri yhteyksiin olen kirjoittanut tunnetyöstä erilaisiin yhteyksiin. Oman arvion mukaan naiset voivat 
ajautua teknisillä toimialoilla tunnetyötä vaativiin tehtäviin kuten koulutus ja vaatimustenhallinta

Väittämä: Myös teknisillä toimialueilla voi olla tunnetyötä vaativia tehtäviä.

27489
27490
27491
27492
27493
27494
27495
27496
27497
27498
27499
27500
27501
27502
27503
27504
27505
27506
27507
27508
27509
27510
27511
27512
27513
27514
27515
27516
27517

27518

27519
27520
27521
27522
27523
27524
27525
27526
27527
27528
27529
27530
27531
27532
27533
27534
27535
27536



614 / 728

1170. Uusia opetusmenetelmiä opettamaan 
keskittymistä?

1170.1. Merkintä 970: Uudet opetusmuodot? / Moniajo (xxxxvi)

1. kesäkuuta 2016
970: Uudet opetusmuodot? / Moniajo (xxxxvi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_970

Linkkilistan alussa on viitteitä, joihin löytyy asianmukainen DOI-tunnus. Kaikki vakavasti otettavat
tieteelliset artikkelit on merkitty asianmukaisesti DOI-tunnuksella.

Osasta mainitut DOI-tunnukset johtavat täysin avoimeen PDF-tiedostoon ja osasta täysin avointa 
PDF-tiedostoa ei ole saatavissa.

Tässä pieni katsaus mainittuihin tieteellisiin (DOI-tunnus) artikkeleihin:

* OECD:n arvio opetuksesta eri maissa.
* OECD:n arvio koululaisten tietotekniikan osaamistarpeista.
* yksinäisyyden vaikutus sydämeen?
* sosiaalisen median [vaikutus] syömiseen?
* sosiaalisen median pimeitä puolia?
* geenien vaikutus onnellisuuteen?
* älypuhelimien käyttö korkeammassa koulutuksessa?
* riippuvuusoireita älypuhelimien vuoksi?
* älypuhelimien vaikutus masennukseen (esim.)?
* mielenterveyden tila avioliiton vuoksi ja/tai seurannaisena?
* älypuhelimien vaikutus keskittymisen aikamääriin?

Tässä pieni katsaus muihin (EI DOI-tunnusta) artikkeleihin:

* mikä vaikuttaa matematiikan oppimisen tuloksiin?
* Lapsiasiavaltuutetun vuosikirjan aiheena eriarvoistuva koulu.
* mitä ovat oikeat vaarat johtuen jatkuvasta puhelimien käytöstä?
* älypuhelinriippuvuus pahenee entisestään?
* Suomen PISA-tulokset?
* lukutaito laskee myös Suomessa?
* yksinäisyyden vaikutus sydämen terveyteen?
* älypuhelinriippuvuuden selvittäminen?
* älypuhelimien vaikutus oppimiseen?
* ihmisten keskittymisen aikamäärät laskevat (liikaa)?
* 0pettajien uupuminen eri syistä.

27537

27538

27539

27540

27541

27542
27543
27544
27545
27546
27547
27548
27549
27550
27551
27552
27553
27554
27555
27556
27557
27558
27559
27560
27561
27562
27563
27564
27565
27566
27567
27568
27569
27570
27571
27572
27573
27574
27575
27576
27577
27578
27579
27580
27581
27582

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_970


615 / 728

* onnellisuuteen vaikuttavat geenit?
* Wilma-järjestelmän (sivu)vaikutukset?
* lisääkö älypuhelimien jatkuva käyttö ADHD:n kaltaisia oireita?
* nettiriippuvuuden vaikutus koulu-uupumukseen?
* naisten loukkaavat viestit toisille naisille sosiaalisessa mediassa.
* ovatko koululaiset ja opiskelijat oikeasti diginatiiveja?
* naisten ja miesten kielenkäytön erot Facebook-palvelussa?
* vihapuheet verkossa lisääntyneet?

Aikaisemmin olen todennut, että pitkäaikaisesta keskittymisestä voi tulla katoavaa 
kansanperinnettä.

Tähän lisäksi voi linkittää mielipidekirjoituksen 58.

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

OMA havainto on ollut, että ohjelmoinnin väitetään olevan kansalaistaitoon vaadittavaa pakollista 
osaamista.

Mielipidekirjoituksessa 58 totean, että parempi vaihtoehto olisi selvittää eri tavoin suoraan 
ohjelmointiin soveltuvat henkilöt.

Käytännössä ohjelmointi vaatii laaja-alaista keskittymistä.

Toisaalta olen ehdottanut, että erilaisiin ohjelmointia sivuuttaviin työtehtäviin kannattaa etsiä 
henkilöt, jotka pärjäävät oikeasti näissä työtehtävissä.

Toisaalta voi todeta, että ns. diginatiivit henkilöt voivat osata sosiaalisen median hyvin, mutta 
joillakin muilla tietotekniikan alueilla voi olla osaamisen puutteita.

Tässä palataan jälleen kerran yhden A4-sivun kirjoittamiseen.

Riittääkö meillä jatkossa keskittymiskykyä kirjoittaa edes yksi A4-sivu?

OMAN havainnon mukaan jopa korkeakouluopiskelijoilla voi olla vaikeuksia [kirjoittaa] edes yksi 
A4-sivu.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lopputulos on, että keskittymistä on erikseen harjoiteltava.

Esimerkiksi mainittu matematiikan opiskelu vaatii tarkempaa keskittymistä.

Tietysti on selvää keskittymiseen vaadittava harjoittelu peruskoulussa ja muilla koulutusasteilla.

Jaa-A.

Tässä kohtaa voisi ehdottaa tehtäväksi useampaa selvitystä/tutkimusta.
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1) Ensimmäisenä pitäisi keskittymiskyky jakaa tarkasti erilaisiin osiin.

2) Toisena voisi selvittää moniajoa harrastavilta henkilöiltä heidän havaitsemat ongelmat 
keskittymiskyvylle.

3) Kolmantena voisi selvittää edellisten yhdistelmää: miten keskittymiskyvyn eri osia pitäisi 
kehittää sekä peruskouluissa että muilla koulutusasteilla?

Tietysti tämä voi mahdollisesti vaatia uusia opetusmuotoja, joissa saadaan pidettyä ja kehitettyä 
keskittymiskykyä eri tavoin.

Itselläni ei ole vastausta noihin uusiin opetusmuotoihin, joilla keskittymiskykyä voitaisiin kehittää.

1170.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Kysymys: Onko keskittyneestä tekemisestä tulossa katoavaa kansanperinnettä?
Kysymys: Ketkä pystyvät vielä tekemään keskittyneesti jotain tehtävää?
Kysymys: Millaista koulutusta pitäisi järjestää opettamaan kunnollista keskittymistä?

Yksi A4? Tämä asia on tullut vastaan erilaisissa yhteyksissä. Kuinka moni meistä pystyy 
kirjoittamaan yhden A4-sivun verran tekstiä, jossa on esitetty jokin asia hyvin tiiviisti?

Kysymys: Onko myös keskittyneestä kirjoittamisesta (vrt. yksi A4) tulossa katoavaa 
kansanperinnettä?

Merkinnän tavoin voi kerrata muutaman asian.

Väittämä: Keskittyneen tekemisen vuoksi pitäisi tehdä laaja selvitys.
Väittämä: Keskittyneen tekemisen osa-alueet pitäisi selvittää asianmukaisesti.
Väittämä: Eri oppilaitoksissa pitää kehittää opetusmuotoja vastaamaan keskittyneen 
tekemisen vaatimuksia.

Tähän aiheeseen minulla on yhdessä hakemistossa tiedostoja koskien moniajoa (multitasking), 
mutta en ole vielä käynyt aineistoa tarkasti läpi.

Varmaankin erilaisissa yhteisöissä on omat ongelmansa keskittyneen tekemisen vuoksi. Tähän 
liittyen linkitän seuraavan mielipidekirjoituksen.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

Kaiken edellä mainitun päälle pitää vielä todeta erikseen avokonttorien aiheuttamat isot ongelmat.

Väittämä: Avokonttorit ovat monesti huono ratkaisu, jonka seurauksena 
keskittymiselle on vielä yksi este lisää.
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1171. Oppimistulokset ja moniajo

1171.1. Merkintä 971: Testaaminen & Uupuminen / Moniajo 
(xxxxvii)

2. kesäkuuta 2016 
971: Testaaminen & Uupuminen / Moniajo (xxxxvii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_971

Oheisessa linkkilistassa on uutisia koskien oppimista ja oppimisympäristöjä.

Osa uutisista johtaa tieteellisiin artikkeleihin.

Tähän kohtaa voi todeta linkkilistasta seuraavia:

* Yhdysvalloissa tehdään paljon standardoituja testejä.
* mikä olisi paras tapa järjestää luokkahuoneet?
* mitä tarkoittaa nykyään informaatiotietoinen?
* muistiinpanot käsin vai tietokoneelle?
* unettomuuden hoidon järjestys?
* ikäihmisten älyteknologia?
* nuorten työntekijöiden loppuunpalamiset?
* autismin kirjon henkilöiden työllistäminen?

Luokkahuoneiden järjestäminen oikeaa oppimista varten on asianmukainen kysymys.

Oma havainto on sähköisten ja perinteisten kalentereiden erot. Perinteistä kalenteria (oma kokemus)
voi selata nopeammin kuin sähköistä kalenteria.

Toisaalta voimme todeta erilaisten järjestelmien uuvuttavat vaikutukset. Teknologia ja erilaisten 
ihmisten kehittämät toimintamallit voivat uuvuttaa monella tavalla.

Tähän kohtaan voi linkittää mielipidekirjoituksen 35.

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

Käytännössä ajamme samaan aikaan vanhoja kokouskäytäntöjä ja toisaalta erilaiset sähköiset 
viritelmät vaikuttavat kokousten kulkuun.

Mielipidekirjoituksessa 35 ehdotan asianmukaista tutkimusohjelmaa ihmisen tekniikan ja 
tietotekniikan yhdistelmästä, jotta voisimme kehittää uusia tehokkaampia kokousmenetelmiä 
pitämään kokoukset oikeasti tehokkaina ja erityisesti vähentämään turhia kokouksia.
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Noin oppimistulosten perusteella voi todeta, että jatkuvasti järjestettävät standardoidut testit 
uuvuttavat oppilaita eri tavoin.

Yhdysvaltojen esimerkki osoittaa, että jatkuvasti järjestettävät standardoidut testit eivät tuota 
parasta oppimistulosta, koska Yhdysvallat eivät käsittääkseni ole aivan kärjesssä oppimistuloksissa.

ELI emme tarvitse Suomeen liikaa standardoituja testejä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Selvää taitaa olla ihmisen tekniikan ja tietotekniikan yhdistelmien laajempi selvitys.

Esimerkiksi Moodle-ympäristöjen oikeat vaikutukset oppimistuloksiin pitäisi mielestäni selvittää 
hyvin tarkasti.

Erilaisia sähköisiä oppimisympäristöjä on listattu Wikipedia-artikkelissa.

List of learning management systems 
https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_learning_management_systems

Käytännössä tarvitsisimme laajan vertailevan tutkimuksen eri oppimisympäristöistä ja niiden 
oikeasta vaikutuksesta oppimiseen. Lisäksi oppilaiden uupumisen syitä voisi kartoittaa laajemmin.

Toisaalta tarvitsemme (ehkä) vertailevaa tutkimusta perinteisempien opetusmenetelmien ja 
tietotekniikalla avustettujen opetusmenetelmien tehokkuudesta - eli saman aiheen opettelu 
perinteisimmillä ja uudemmilla tavoilla.

Käytännössä pitäisi ehkä järjestää laajahko opetusmenetelmien ja oppimistulosten vertailun kokeilu 
eri koulutusasteilla.

Ehkä tässä voisi olla ylioppilastutkinnon tapainen yhdistelmä monivalintatehtäviä ja 
vapaamuotoisempia tehtäviä.

EN ole vielä törmännyt tällaiseen laajahkoon opetusmenetelmien ja oppimistulosten vertailuun. 
EHKÄ se on jo järjestetty.

1171.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Tämän ja edellisten merkintöjen perusteella voi todeta eri aiheita.

Väittämä: Oppimistulosten ja oppimisjärjestelmien (vrt. Moodle) suhde toisiinsa 
pitäisi selvittää kunnolla.
Väittämä: Perinteisen luokkahuoneopetuksen ja tietokoneluokassa järjestetyn 
opetuksen oppimistuloksien suhde pitäisi selvittää kunnolla.
Väittämä: Tietotekniikan soveltuvuus eri oppiaineisiin pitäisi selvittää kunnolla.

Ehkä tuollaiset selvitykset on jo tehty – en selvittänyt tätä tarkemmin
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1172. Tarkennettua mielipidettä perustulosta

1172.1. Merkintä 972: Blokit ja perustulo / Perustulokokeilu / 
nro: 2

2. kesäkuuta 2016 
972: Blokit ja perustulo / Perustulokokeilu / nro: 2

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_972

Tämä merkintä (972) on toinen (nro: 2) osa perustulon seurantaan.

Ohessa on huomioituna kaksi mielipidekirjoitusta ILKKA-maakuntalehden mielipidepalstalla: Sirpa
Pietikäinen ja Otto Mantere.

Otto Mantere: "Suomen sosiaaliturva on täynnä ongelmia; se on monissa tapauksissa riittämätön, 
byrokraattinen ja aiheuttaa kannustinloukkuja".

Sirpa Pietikäinen: "Nykyinen sosiaalijärjestelmämme on kasvanut vuosikymmenten mittaan 
pienempien osauudistusten ja lisäysten johdosta. Tämän seurauksena järjestelmästä on tullut 
melkoinen palapeli, joka aiheuttaa sekä päällekkäisyyksiä että väliin putoamisia."

Eli sama asia on kirjoitettu vähän eri tavoin.

1) Nykyinen sosiaaliturvajärjestelmä on kehittynyt vaikeasti hallitavaksi tukien viidakoksi. 
2) Työnteon pitäisi olla aina kannattavampaa kuin tukien saaminen. 
3) Sosiaaliturvajärjestelmää pitää voimakkaasti uudistaa ja yksinkertaistaa paremman 
työllistämisen mahdollistamiseksi.

Toisaalta voi todeta, että eri henkilöt kannattavat tai vastustavat perustulon kehittämistä ja/tai 
kokeilua.

Historiallisen kehityksen vuoksi otin tähän kohtaan talteen Demarinuorten yleisturvaesitteen PDF-
tiedoston: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Otto Mantere viittasi mielipidekirjoituksessa yleisturvaan (Demarinuoret).

Tähän kohtaa voi kerrata 14.4.2016 tilanteessa kerätyt PDF-tiedostot: ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Tähän voi linkittää uudelleen KELA:n sivuston perustulokokeilusta.

KELA / Perustulokokeilu 
http://www.kela.fi/perustulokokeilu
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Perustulokokeilun www-sivuilla on mainittu 13.4.2016 pidetty seminaari, jota sai seurata 
asianmukaisesti seurata asianmukaisesti suoraan tietoverkosta. Lisäksi seminaari on asianmukaisesti
nähtävissä jälkikäteen.

ELI voi todeta, että eri tahot (Mantere & Pietikäinen) tunnistavat samat ongelmat, mutta 
ratkaisuvaihtoehdoista taitaa olla osittaisia eroja ja yhtäläisyyksiä.

Toinen aihe liittyy Kokoomuksen puheenjohtajan valintaan, jolloin Kokoomuksen vuoden 2016 
puoluekokous valitsee puolueelle puheenjohtajan.

Tunnetusti ehdokkaina ovat seuraavat henkilöt:

* Elina Lepomäki ( http://www.lepomaki.net)
* Petteri Orpo (http://orpo.fi)
* Alexander Stubb (http://www.alexstubb.com/)

Mielenkiintoinen oli juttu blokkien mukaiseen puolueiden jakoon.

ELI Suomessa voisi olla vasemmistoblokki ja oikeistoblokki.

Tässä voi kohtaa voi todeta, että suhteellisen vaalitavan ja enemmistövaalin eroavaisuuksia: 

* Suhteellinen vaalitapa (https://fi.wikipedia.org/wiki/Suhteellinen_vaalitapa) 
* Enemmistövaali (https://fi.wikipedia.org/wiki/Enemmistövaali).

Käytännössä enemmistövaalit johtavat kaksipuoluejärjestelmiin, joista esimerkkeinä on tietysti 
Yhdistynyt kuningakunta ja Yhdysvallat.

Käytännössä kaksipuoluejärjestelmien sisällä on monenlaisia ajatussuuntaa, jotka suhteellisessa 
vaalitavassa olisivat käytännössä omia puolueitaan.

ITSE en ole kaksipuoluejärjestelmän kannattaja ja ehdotan itse pysymistä suhteellisessa 
vaalitavassa.

Tästä palautuu mieliin Suomessa vierailleen yhdysvaltalaisen (kotoisin Pittsburghista) ihmettely 
monipuoluejärjestelmästä. Kuinka Suomessa voidaan saada hallitus kokoon näin monen puolueen 
välillä?

Toisaalta voi todeta, että heidän järjestelmässään edustajainhuoneessa ja senaatissa voivat eri 
puolueet olla enemmistöasemassa. Lisäksi presidentin puoluekanta vaikuttaa eri asioihin.

ELI myös heidän päätöksenteon järjestelmä (Yhdysvallat) voi ajautua vaikean toiminnan tilaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi todeta, että myös suomalaisissa puolueissa on sisäisiä jakolinjoja, mikä tietysti voi 
vaikeuttaa joidenkin asioiden päättämistä.
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OMA havainto on perustulon (esim.) kannatuksen vaihtelevan puolueiden sisällä, jolloin eri 
puolueiden sisältä voidaan esittää erilaisia vaihtoehtoja perustulon ratkaisuksi.

Sinänsä on mielenkiintoista nähdä, että millaisia blokkien asetelmia tulee olemaan mahdollisen 
perustulokokeilun oikeiden ehdotusten vuoksi.

Varmaankin käytännössä eri ryhmät voivat arvostella erilaisia kokeilun ratkaisuja jo ennen oikeaa 
kokeilua.

Tämä on vähän sama juttu kuin työnäytteen ajatus. Katsoin aiheeseen liittyen Eduskunnan 
kyselytunnin.

Käytännössä oppositioryhmät arvostelivat työnäytettä jo ennen ensimmäistäkään oikeaa kokeilun 
ratkaisua.

Työministerinä Tero Lindström totesi työnäytteen ajatuksen olevan vasta selvitysasteella.

Työministeriön tiedotteessa (linkki ei toimi enää) todetaan seuraavaa: 

"Selvitetään uuden, työttömille työnhakijoille suunnatun Työnäyte-palvelun käyttöönottoa ja
sitä koskevan kokeilun käynnistämistä. Työnäytteen antaminen tarkoittaisi lyhytkestoista 
työskentelyä potentiaalisen työnantajan tehtävissä."

Jaa-A.

Selvitys ei vielä tarkoita asian toteuttamista. Mahdollisesti työnäyte voi tulla kuopatuksi eri syistä jo
selvitysvaiheessa.

Jaa-A.

Kokeilu ei vielä tarkoita jonkun uuden asian oikeaa toteuttamista. Mahdollisesti työnäyte voi tulla 
kuopatuksi eri syistä kokeiluvaiheessa.

Jaa-A.

Vasta selvitysten ja kokeilujen perusteella voidaan todeta jonkin asian toiminta käytännössä.

Tähän voi linkittää mielipidekirjoituksen 30.

30 / Helppo haukkua työstä, toisen tietämättä? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_30

Käytännössä erilaiset selvitykset tahtovat monesti jäädä pölyttymään hyllyille eri syistä - oma 
kokemus aiheesta.

Perusongelma on tietysti ihmisten vaikeus muuttaa omia mielipiteitään, vaikka selvitettynä aihe 
vaatisi joiltain osin mielipiteen muuttamista.

Tuleeko Suomeen oikeasti perustulokokeilu ja työnäyte edes kokeilun asteella?
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Tämä jää nähtäväksi.

1172.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Tähän kohtaan voi kerraten todeta muutama mielipidekirjoitus.

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

75 / Useampaa mallia voisi kokeilla
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_75

76 / Kokeillaan useampaa mallia
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_76

Kerraten aikaisemmasta voi todeta nykyisen hallituksen (Sipilä) tekemä hyvin vaatimaton yhden 
ryhmän kokeilu.

Väittämä: Nyt tehty perustulokokeilu on liian vaatimaton kokeilu (vain yksi ryhmä).
Väittämä: Perustulon kannatuksen osalta on eri puolueiden sisällä ryhmittymiä, jolloin
kaikki puolueet eivät kannata yhtenäisenä ja yhtäaikaisesti perustuloa.

Itse olen kulkenut eri puolueiden tilaisuuksissa mahdollisuuksien mukaan. Monessa tilaisuudessa on
todettu nykyisen sosiaaliturvan ongelmat ja tarve kehittää sosiaaliturvaa vastaamaan nykyaikaisen 
työelämän vaatimuksia.

Väittämä: Monesti puolueet ovat samaa mieltä nykyisen sosiaaliturvajärjestelmän 
ongelmista.
Väittämä: Sosiaaliturvajärjestelmän oikea uudistaminen vastaamaan nykyajan 
vaatimuksia etenee erittäin riitaisissa vaiheissa.

Tähän kohtaan täytyy todeta seuraava mielipidekirjoitus.

30 / Helppo haukkua työstä, toisen tietämättä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_30

Oman havainnon mukaan mielipidevaikuttajat ja päättäjät eivät yleisesti ottaen hyväksy erilaisten 
selvitysten tuloksia tai sitten tuloksista noukitaan vain omaa kantaa vahvistavia väitteitä. Eri syiden 
vuoksi voivat erilaisten selvitysten kirjalliset aineistot voivat jäädä pölyttymään ilman kunnollista 
selvitystä koskien loppuraportin suosituksia.

Väittämä: Mielipidevaikuttajat ja päättäjät eivät monesti muuta mielipidettään jonkin 
selvityksen perusteella.
Väittämä: Mielipidevaikuttajat ja päättäjät monesti etsivät yleensä selvityksistä vain 
omaa mielipidettä vahvistavia väitteitä.
Väittämä: Eri syiden vuoksi voi hyvinkin tehty selvitys voi jäädä ilman laajaa 
perehtymistä selvityksen kirjalliseen aineistoon.
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1173. Automatisoitujen autojen suuret nopeudet

1173.1. Merkintä 973: Liian salliva lausunto? Tesla / 
onnettomuus

15. heinäkuuta 2016 
973: Liian salliva lausunto? Tesla/onnettomuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_973

Tähän kohtaan voikin linkittää lausunnon 85 linkit: 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_85
[toinen linkki ei toimi enää]

Toisaalta voidaan linkkilistasta todeta Tesla-autoon liittynyt kuoleman aiheuttanut kolari.

Lausunnon 85 alussa totean seuraavaa: 
"
Personally I have not been too enthusiastic about automated vehicles (road) since actually 
there are several risks related to all automation.

However the behaviour of people has changed drastically based on the usage of mobile 
devices. In reality people are using different mobile devices when actually driving manually 
controlled vehicles (road). This behaviour means a lot of new risks for transport systems.

Opinion: Based on the risks of mobile devices I have to conclude that there should be at 
least some new warning mechanisms when driving vehicles (road). 
"

EHKÄ olin liian varovainen noissa alkukappaleissa (lausunto 85).

ITSE olen kannattanut autoihin liittyvässä automaatiossa erilaisia varoitusjärjestelmiä.

Kuitenkin olen todennut, että ihmisten käyttäytyminen on muuttunut kaikenlaisten älylaitteiden 
vuoksi.

Kyseessä on hyvin vaikea dilemma:

1) Väki veivaa aina vain lisääntyvästi erilaisia älylaitteita.
2) Liikenteen seassa kulkeminen vaatisi keskittymistä ja tarkkaavaisuutta.
3) Älylaitteiden käyttö haittaa keskittymistä ja tarkkaavaisuutta.
4) Automatisoitujen autojen käyttö liikenteessä olisi hyvin riskialtista.
5) Käytännössä myös automatisoidut autot aiheuttaisivat liikenneonnettomuuksia.
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ELI edellisen listan perusteella voi todeta hyvin paljon ongelmia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EHKÄ olin liian varovainen noissa alkukappaleissa (lausunto 85).

OMA ajatus on, että erilaiset automatisaation ratkaisujen pitäisi auttaa auton kuljettajaa välttämään 
erilaisia onnettomuustilanteita.

Hyvä esimerkki voisi olla hyvän turvavälin ilmoittaminen auton kuljettajalle.

Käytännössä täysi automaation on siis hyvin riskialtista.

1173.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa ainakin yksi kuolemaan johtanut liikenneonnettomuus automatisoidun 
auton ja ihmisen välisessä hallitsemattomassa kohtaamisessa. Jälkikäteen olen todennut, että 
automatisoitujen liikennevälineiden nopeudet ovat liian suuret, jolloin vastaavia onnettomuuksia 
tapahtuu jatkossakin.

Väittämä: Yksi iso ongelma on kuljettajien keskittymistä haittaavat (uudet) ratkaisut, 
jolloin erilaiset liikenneonnettomuudet ovat iso riski.
Väittämä: Mahdollisesti automatisoidun auton ja ihmisen välisiä onnettomuuksia voi 
jatkossa tapahtua lisää.

Oman arvion mukaan on mahdollista kehittää automatisoituja ratkaisuja, joissa nopeudet eivät ole 
liian suuret teknisen ratkaisun kannalta. Aikanaan ILKKA-maakuntalehti uutisoi Seinäjoen 
keskussairaalaan hankituista kuljetusroboteista, jotka liikkuvat keskussairaalan käytävillä 
suhteellisen hitaasti, jolloin onnettomuusriskit ovat mielestäni vähäisemmät.

Väittämä: Automatisoitujen liikennevälineiden (erityisesti autot) nopeudet voivat olla 
liian suuret onnettomuusriskien kannalta.
Väittämä: Joissain muissa yhteyksissä voidaan tehdä onnistuneita automatisoituja 
ratkaisuja hitaammilla nopeuksilla.

1173.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Oman arvion mukaan elämme tällä hetkellä heikon tekoälyn aikakautta, jolloin vahvan tekoälyn 
toteutus on vieläkin tekemättä huolimatta asiaan sijoitetuista valtaisista rahasummista. 

Tekoälyn suhteen on vastaan tullut kolme dokumenttia. Oman havainnon mukaan näissäkin oli 
loppujen lopuksi kyse heikosta tekoälystä. Tietysti heikolla tekoälyllä voidaan esimerkiksi 
liikenteeseen kehittää turvallisuutta parantavia ratkaisuja kuten ilmoitukset turvaväleistä.

Väittämä: Heikolle tekoälylle ei pidä laittaa liikaa odotuksia.
Väittämä: Heikko tekoäly voi toimia hyvin joissain hyvin rajatuissa tehtävissä.
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1174. Lisääntyvä välinpitämättömyys ja huono tietämys
eri asioista

1174.1. Merkintä 974: Mielipidekirjoitus 21 / Jälkiarviointia

18. heinäkuuta 2016 
974: Mielipidekirjoitus 21 / Jälkiarviointia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_974

Tähän kohtaan voi linkittää mielipidekirjoituksen 21.

21 / Valituksesta vaiva valtava valtiolle, varattomalle verottajalle? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_21

Mielipidekirjoituksessa 21 totean seuraavaa: 

"Yhteiskuntarauhalle räjähdysaltis vaihtoehto on, että valtio suojelupäätöksellä pitäisi yllä 
kirkon rakennusta, joka ei ole kirkollinen. Tällaista eivät kaikki hyväksy ja 
eduskunnassa/mediassa yms. nousisi hirveä meteli."

Törmäsin kuitenkin valtion talousarvio vuodelle 2016, jossa on määrärahoja avustuksia kirkolliseen 
ja uskonnolliseen toimintaa SEKÄ määrärahaa evankelis-luterilaisen kirkon yhteiskunnallisiin 
tehtäviin.

Jaa-A. En tarkemmin tiedä, että mitä kaikkea noilla määrärahoilla tehdään.

No - kuitenkin. Valtio rahoittaa evankelis-luterilaisen kirkkoa jollain tavoin.

Yhdessä uutisessa todetaan seuraavaa:

4,7 miljoonaa euroa jaetuista tuista on valtion rahoittamaa suojeltujen kirkollisten 
rakennusten tukea ja 1,8 miljoonaa euroa on kirkon keskusrahaston tukea muille 
seurakuntarakennuksille.

ELI valtio todellakin rahoittaa kirkollisten rakennusten suojelua.

Kirjoitelmia I -teoksen luvun 31 lopussa totean seuraavaa:

Nähtäväksi jää, että anooko Jalasjärven seurakunta valtion avustusta, ja nouseeko 
mahdollisesta valtion harjoittamasta avustamisesta meteli. Saatoin olla väärässäkin, ja tämä 
jää nähtäväksi.
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ELI olin väärässä loppujen lopussa - asiasta ei noussut koskaan mitään meteliä.

Lisäksi Kirjoitelmia I -teoksen luvun 40 lopussa (3 kappaletta) totean seuraavaa:

Yhdistymis- ja kokoontumisvapaus? Omistusoikeus? Elinkeinojen (osittainen) vapaus? 
Uskonnon vapaus? Oikeus äänestää? Mielipiteiden vapaus? Tiedotusvälineiden vapaus? 
Oikeus oikeudenkäyntiin? Oikeus valtion ja kirkon eroon / erotteluun?

Mainituista vapauksista on käyty erittäin kovaa poliittista vääntöä, ja mainitut vapaudet eivät ole 
itsestään selviä missään maassa. Suomessa osa mainituista vapauksista on suhteellisen vapaata, ja 
olemme osasta muuttuneet välinpitämättömiksi mainittujen vapauksien suhteen. Itsestään selvää ei 
muista puolustaa jokaisena päivänä, ja välinpitämätön ei huomaa jonkin vapauden rajoittuneen, 
jolloin erilaisia vapauksia voidaan aivan huomaamatta rajoittaa. Tarvitaan vain yksi "kriisi", ja 
erilaiset vapauden rajoitukset tulevat saman tien voimaan.

Näin voi todeta osan väestöstä muuttuneen täysin välinpitämättömäksi kirkon ja valtion erosta. 
Välinpitämättömyys on päivän sana.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Edelleenkin voi todeta, että välinpitämättömyys on päivän sana - näköjään harva ihminen Suomessa
edes välittää valtion ja kirkon suhteista.

Uutta?

Ehkä jatkossa pitää kerätä asianmukaista tietoa erilaisista aiheista, joiden suhteen suomalaiset ovat 
hyvin välinpitämättömiä.

1174.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Tähän kohtaan totean mielipidekirjoituksen 43.

43 / Uustietämättömän uskontunnustukset?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_43

Mielipidekirjoituksessa totean uustietämättömyyden yhdeksi aiheeksi. Käytännössä kaikki meistä 
eivät enää ymmärrä oikein esimerkiksi yhdistyksen, yrityksen, kunnan/kaupungin, maakunnan, 
valtion ja kirkon toimintaa. Lisäksi ymmärrys aikanaan käydyistä taisteluista koskien erilaisia 
perusoikeuksia voi olla vähäistä.

Eli tässä kohtaa uustietämättömyys ja välinpitämättömyys aiheuttavat isoja ongelma eri 
sidosryhmille.

Väittämä: Jotkut meistä ovat uustietämättömiä liittyen eri asioihin, vrt. erilaisten 
yhteisöjen oikea toiminta.
Väittämä: Jotkut meistä ovat välinpitämättömiä nykyisten perusoikeuksien suhteen.
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1175. Keskittymisen erilaisia esteitä

1175.1. Merkintä 975: Kokoelma / Tiede / Käytäntö / Moniajo 
(xxxxviii)

18. heinäkuuta 2016 
975: Kokoelma / Tiede / Käytäntö / Moniajo (xxxxviii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_975

Ohessa on kokoelma käytännöllisiin artikkeleihin sekä tieteellisiin artikkeleihin, joilla on 
asianmukainen DOI-tunnus.

EN lukenut viitattuja tieteellisiä artikkeleita, ja tämän vuoksi tieteellisten artikkeleiden viittaukset 
eivät ole tehty esim. APA-tyylin mukaisena.

Oheisia lähdeviitteitä käyttäen päätyy erilaisiin artikkeleihin, ja osassa niissä käsitellään erilaisia 
yhteiskäytön ongelmia - esimerkiksi jotkut pitävät älypuhelinta kädessä ja käytössä myös autoa 
ajaessa.

Tämän vuoksi täytyy todeta, että erilaiset älypuhelimet siis lisäävät liikenneonnettomuuksien 
mahdollisuuksia.

Toisaalta on juttua älypuhelimissa käytetyistä emoji-merkeistä, ja niiden tulkinnasta toisen henkilön
tunnetilan osoittajina.

Varmaankin emoji-termi on otettu vähitellen myös suomalaiseen käyttöön.

Käytännössä kaikenlainen älypuhelimien ja sosiaalisen media järjestelmien yhteiskäyttö vie aina 
jonkin verran aikaa keskittymisen kannalta.

ELI käytännössä henkilö erilaisilla virityksillä tekee koko ajan jotain, mutta tavallaan ei mitään, jos 
arviointikohteeksi otetaan pitempiaikainen keskittyminen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Palaamme jälleen kerran moniajon harhaan.

Monesti aikaisemmin viitattu ja toistettu tosiasia on, että ihminen pystyy käytännössä keskittymään 
vain yhteen asiaan kerrallaan.

ELI moniajo on siis jatkuvaa keskittymisen vaihtelua eri tavoin.
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Tietysti moniajon harha vaikuttaa erilaisissa oppilaitoksissa opiskelijoiden oppimistuloksiin.

KYSYMYS: Alkavatko Suomen PISA-tulokset laskea, koska peruskoulujen oppilaat eivät enää 
pysty keskittymään kunnolla?

Tässä(kin) aiheessa olisi todellakin selvittämisen mahdollisuuksia.

Samalla tavalla pitäisi selvittää aikuisten moniajoa eri tavoin.

KYSYMYS: Onko jatkossa maksettava erikseen palkkaa sellaisesta työstä, jossa vaaditaan 
pidempiaikaista keskittymistä ilman jatkuvia häiriöitä?

Tietysti moniajo näkyy erilaisissa yhteisöissä hyvin erilaisina ongelmina.

Tämän vuoksi tarvitsemme edelleen erilaisia selvityksiä moniajosta eri tavoin.

Selvitykset voisivat tietysti olla sekä käytännöllisiä että tieteellisiä.

1175.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Tähän kohtaan kertaan muutaman aikaisemman aiheen.

Väittämä: Hyvää keskittymistä haittaavat nykyisin erilaiset (tekniset) ratkaisut.
Väittämä: Hyvän keskittymisen turvaamiseen pitäisi kehittää erilaisia ratkaisuja.
Väittämä: Joillain meistä alkaa olla isoja ongelmia keskittymisen kanssa.
Väittämä: Hyvää keskittymistä vaativia tehtäviä on edelleenkin.

Kysymys: Ketkä pystyvät ja/tai suostuvat jatkossa tekemään hyvää keskittymistä 
vaativia työtehtäviä?

Tämän jälkeen voi pohtia oppimistuloksia.

Kysymys: Mikä on oppimistulosten ja erilaisten tietoteknisten viritelmien käytön 
välinen suhde?
Kysymys: Pitääkö erilaisiin oppilaitoksiin tuoda lisää tietotekniikkaa?
Kysymys: Miten tietotekniikka sopii erilaisiin opetusmenetelmiin?
Kysymys: Millainen yhteisö voisi vielä läpi ehdottamani selvityksen ja/tai tutkimukset?

Edellä olevien kysymysten perusteella pitäisi tietysti tehdä asianmukainen selvitys.

1175.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Lyhyesti ottaen ihmiskunta on viisastunut vähitellen, mutta uusi mediaympäristö aiheuttaa omat 
suorat ja epäsuorat vaikutukset.

Kysymys: Vieläkö ihmiskunta viisastuu lisää tulevaisuudessa?
Kysymys: Mitä ovat nykyisen mediaympäristön suorat ja epäsuorat vaikutukset?
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1176. Tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia – edelleen!

1176.1. Merkintä 976: (Yli)opisto / Aivot / Tiede / 
Naisnäkökulmaa

22. heinäkuuta 2016 
976: (Yli)opisto / Aivot / Tiede / Naisnäkökulmaa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_976

Tähän kohtaan voidaan linkittää jälleen kerran Kirjoitelmia III -teoksen luvut 107 ja 125.

Rannila, J. S. (2013). Kirjoitelmia III: henkilökohtaisia mielipiteitä (1997-2006) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html 

107. Akateeminen vapaus vastaan opintoputket? 
125. Mitä Seinäjoen vaiheesta jäi jäljelle?

Seinäjoen vaiheella tarkoitan vuosina 1998-2000 läpikäytyä koulutusputkea.

Tosiaan suoritin Tampereella loppuun maisterin tutkinnon puuttuvat osat, ja suurin osa opinnoista 
on tosiaan opiskeltuna Seinäjoella.

Toisaalta voi todeta, että kävin lukion jälkeen ammattikoulun kaksivuotisen linjan Lappajärven 
ammattioppilaitoksella. Nykyisin oppilaitos on osa Järviseudun ammatti-instituuttia:

http://www.jamin.fi/yhteystiedot/lappajarven_toimipiste/

Toisaalta voi todeta, että kävin vielä Kauhavalla Suomen Yrittäjäopiston lukuvuoden (1997-1998) 
kestäneen opistotutkinnon.

http://www.syo.fi

Seinäjoen vaihe oli käytännössä Tampereen yliopiston täydennyskoulutuskeskuksen Seinäjoen 
toimipaikan (TYT-Seinäjoki) alaisuudessa vedetty koulutusputki vuosina 1998-2000.

No - kuitenkin. TEK 3 -koulutus vedettiin läpi Seinäjoella aikuisopiskelijoille suunnattuna 
koulutuksena, jolloin luennot olivat monesti perjantaina iltaisin ja lauantaina aamu- ja iltapäivinä.

Sinänsä täytyy tietysti todeta, että koulutuksen läpikäyneet aikuisopiskelijat olivat tietysti kovasti 
ahkeria, koska päivätyön päälle he vielä opiskelivat siis perjantaina iltaisin ja lauantaina aamu- ja 
iltapäivinä.
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Itse kuuluin TEK 3 -koulutuksen nuorisosiipeen, joka sai opintotukea opintoihinsa.

Hyvä puoli TEK 3 -koulutuksessa oli, että ns. virka-ajan saattoi käyttää hyödyllisesti muihin 
tehtäviin, ja yksi esimerkki virka-ajalla tehtävästä hommasta on tietysti nuorisoasuntoselvitys: 
http://www.jukkarannila.fi/selvitys/

ELI käytännössä TEK 3 -koulutuksessa korostui luentojärjestelmien tehokkuus, ja jokainen 
luentokokonaisuus oli todella tehokas pakkaus kovaa asiaa.

Käytännössä TEK 3 -porukka oli hyvin erilainen verrattuna Tampereen vaiheen 
opiskelijaporukoihin.

Eri syistä voi todeta, että Tampereen vaiheen aikana annettu yliopistotasoinen opetus oli laadultaan 
tehottomampaa kuin Lappajärvellä, Kauhavalla tai Seinäjoella hankittu muu koulutus.

En sinänsä moiti Tampereen vaiheen aikana opiskeltujen opintojaksojen asiasisältöä. Monien 
kurssien asiasisältö oli aivan asiallista ja kiinni uusimmissa tieteessä.

Ongelma vain oli, että Tampereella kurssien asiasisällön olisi voinut kouluttaa paljon 
tehokkaammin erityisesti aikuisopiskelijat huomioiden.

Edellä mainittu koulutushistoria mielestäni eroaa voimakkaasti pelkästään ammattikoulutuksesta tai
yliopistokoulutuksesta.

Tämän lisäksi linkkilistassa on linkit mielipidekirjoituksiin 27, 33 ja 58.

Tämän jälkeen voi todeta, että olen seuraillut tohtoritason koulutustakin jollain tasolla.

Tässäkin kohtaa voi todeta, että muun yliopistokoulutuksen tavoin myös tohtorikoulutus voi olla 
tehotonta.

Esimerkiksi voisi mainita Etelä-Pohjanmaan Opiston opintolinjat: 
http://www.epopisto.fi/opintolinjat/

Käytännössä opintolinjalla voi siis opiskella yliopistotason opintoja joltain alalta.

ELI jonkin kansanopiston lukuvuoden kestävä opintolinja on vielä yksi tapa osoittaa, että 
yliopistotason opintoja voi opiskella paljon tehokkaammin kuin ns. emoyliopistolla.

Edellä mainituista syistä olen päätynyt kannattamaan erittäin tehokkaita puolen vuoden 
koulutuskokonaisuuksia, jotka siis vedettäisiin tehokkaasti huomioiden erityisesti aikuisopiskelijat.

Esimerkiksi voisimme kehittää jopa tohtoriopintoihin jonkin puolen vuoden koulutuspaketin, jossa 
tohtoriopinnoista kiinnostuneet saisivat nopeasti oikean käsityksen tieteellisen tutkimustyön 
oikeasta luonteesta.

Erittäin kova tosiasia taitaa olla, että (merkittävä?) osa yliopistojen opiskelijoista haahuilee 
yliopistossa käytävillä vähän liian pitkään.
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Summaten: EN vastusta koulutusta, mutta sitä voidaan järjestää paljon tehokkaammin kuin 
nykyisillä järjestelmillä.

Tähän liittyen voidaan linkittää seuraava esitys: 
VATT POLICY BRIEF 1-2016: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Tietysti voi todeta, että VATT yrittää tehdä vakavasti otettavaa tutkimusta monesta aiheesta.

Itse vain pohdin tuota VATT:n paperia katsoessa, että erilaiset puolen vuoden tehokkaat 
koulutuskokonaisuudet eivät tainneet olla osa esitettyä keinovalikoimaan.

OMA ehdotus on, että puolen vuoden tehokkaat koulutuskokonaisuudet pitäisi nostaa moneen 
kohtaan perusratkaisuksi.

ON paljon parempi suorittaa joku puolen vuoden tehokas koulutuskokonaisuus joltain alalta, josta 
uusi innokas opiskelija on kiinnostunut.

Tuollaisella puolen vuoden tehokkaan koulutuskokonaisuuden jälkeen olisi innokkaalla opiskelijalla
selvempi käsitys joltain aihealueelta.

JOS joku opiskelija kävisi vaikka pari puolen vuoden tehokkaan koulutuskokonaisuutta, niin se ei 
mielestäni ole mikään hukkasijoitus ollenkaan.

Tuollaisen parin puolen vuoden tehokkaan koulutuskokonaisuuden läpikäynti on paljon parempi 
vaihtoehto kuin haahuilla pari-kolme vuotta jonkin oppilaitoksen käytävillä, ja huomata vasta 
oppilaitoksessa, että eipä tullutkaan valinneeksi oikeaa alaa.

Itse olen nähnyt paljonkin keskustelua kaiken maailman elinikäisestä oppimisesta.

Tosiasiassa erilaiset puolen vuoden tehokkaat koulutuskokonaisuudet olisivat monessa tapauksessa 
riittävä vaihtoehto.

Tuollaisiin puolen vuoden tehokkaaseen koulutuskokonaisuuksiin olisi paljon helpompi irrottautua 
esimerkiksi vuorotteluvapaalla.

Lisäksi erilaiset puolen vuoden tehokkaat koulutuskokonaisuudet olisivat paljon joustavampi 
ratkaisu, jolloin niiden järjestäminen voisi noudatella jonkin maakunnan oikeaa tarvetta 
koulutukselle.

Käytännössä monet puolen vuoden tehokkaat koulutuskokonaisuudet voisi hoitaa matkasaarnaajan 
periaatteella.

Esimerkinomaisesti voisi ottaa esille vaikka kieliopinnot.

JOS jossain maakunnassa olisi oikeasti oikeaa tarvetta jonkin kielen opiskelulle, niin silloin voisi 
järjestää puolen vuoden tehokas koulutuskokonaisuus, ja puolen vuoden koulutuksen voisi hoitaa 
pätevä henkilö.

Paljon puhutaan, että koulutuksen pitäisi seurata jonkin maakunnallisen alueen oikeita tarpeita.
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Käytännössä tehdään kaikenlaisia viiden vuoden opintoratkaisuja, vaikka monesti voisi tosiaan 
riittää joku puolen vuoden tehokas koulutuskokonaisuus esim. kahden tai kolmen vuoden välein.

Olipa tosi pitkä vuodatus eri aiheista.

Tämän jälkeen voidaan linkittää tähän selvitys seuraavalla otsikolla:

Selvitys hyvän tieteellisen käytännön edistämisestä ja tutkimusvilpin valvonnan 
vahvistamisesta Suomessa erityisesti valistusta ja tutkijoiden neuvontaa lisäämällä sekä 
vilppiepäilystä ilmoittamista tukemalla → PDF-tiedosto tässä linkissä.

Käytännössä voidaan todeta, että yliopistokaan ei ole suojattu ihmisten irrationaaliselta 
käyttäytymiseltä.

Seuraavan suosituksen antaa siis Tutkimuseettinen neuvottelukunta:

TENK ryhtyy valmistelemaan keinoja vilppiepäilyistä ilmoittamisen helpottamiseksi ja ns. 
pilliin puhaltajan suojelemiseksi.

Tähän kohtaan voi linkittää Kirjoitelmia II -teoksen: 
Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tässä kohtaa voi linkittää luvun 88: 

88. Puoluekokous 2010 / Ilmoitusoikeus valtion tai kunnan varojen väärinkäytöstä 
(Whistleblowing) / Aloite

Yksi minulle saakka tulleista vastauksista on, että moraalisesti vahvassa yhteiskunnassa ei tarvita 
mitään pilliin puhaltamisen (Whistleblowing) järjestelmiä.

NYT siis voidaan todeta korkeimman opetuksen tasolta, että jopa yliopistotasoisen tutkimuksen 
laadun takaamisen on ehkä kehitettävä oma pilliin puhaltamisen (Whistleblowing) järjestelmä.

Yksi minulle vastaan tullut toimintamalli on omien opinnäytteiden plagiointien selvittämiselle, 
esim. Turnitin Tampereen yliopistolla: [linkki ei toimi enää]

ELI jokainen opiskelija ymmärtää ajaa omat opinnäytteensä läpi noiden järjestelmien, jotta voidaan 
laittaa oman opinnäytteen etusivuille maininta, että opinnäyte on ajettu esim. Turnitin-järjestelmään.

1176.2. Uudelleenarviointia / 13.7.2018

Tähän kohtaan kertaan muutaman mielipidekirjoituksen otsikon.

27 / Niin sanottu ja "Niin sanottu"
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_2  7  

28398
28399
28400
28401
28402
28403
28404
28405
28406
28407
28408
28409
28410
28411
28412
28413
28414
28415
28416
28417
28418
28419
28420
28421
28422
28423
28424
28425
28426
28427
28428
28429
28430
28431
28432
28433
28434
28435
28436
28437
28438
28439

28440

28441
28442
28443
28444
28445
28446

http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_27
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_27
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html


633 / 728

33 / Ylioppilaan pitää oppia oikeasti ajattelemaan
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_33

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

Itse huomioin tähän kohtaan lääkäriopinnot ja lääkäriopintojen vuosikurssit. Oman arvion mukaan 
vuosikurssit olisivat hyvä ratkaisu monelle muulle (myös akateemiselle) koulutusalalle.

Väittämä: Vuosikurssi voisi olla hyvä ratkaisu eri yhteyksiin (myös akateeminen).
Väittämä: Vuosikursseja pitäisi ainakin kokeilla erilaisilla koulutusalueilla (myös 
akateeminen).

Kerraten voi todeta, että Suomen yrittäjäopiston lukuvuoden koulutus ja Seinäjoella järjestetty TEK
3 -koulutus olivat hyvin tehokkaita koulutuksia sekä laadun että määrän osalta. Näiden kokemusten 
perusteella olen todennut tarpeen erilaisille tehokursseille.

Väittämä: Eri yhteyksiin pitäisi kehittää hyvin tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia.
Väittämä: Tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia eivät monet sidosryhmät osaa oikeasti 
vaatia eri syistä johtuen.

Kysymys: Millaiset sidosryhmät voisivat kannattaa ja vaatia hyvin tehokkaita ja 
lyhyitä koulutuksia?

Eri yhteyksissä on kirjoitettu ja puhuttu elinikäisestä koulutuksesta, mutta käytännössä tätä ei sitten 
toteuteta tehokkaina ja lyhyinä koulutuksina. Käytännössä erilaisiin useamman vuoden 
tutkintohärveleihin on hyvin vaikea irrottautua työelämän syövereistä.

Väittämä: Nykyiset koulutuksen ratkaisut eivät oikeasti tue elinikäistä oppimista.

1176.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Kirjoitushetkellä on käynnissä Euroopan komission (Euroopan Unioni) järjestämä julkinen 
kuuleminen mikrotutkinnoista (Mikrotutkinnot – elinikäisen oppimisen ja 
työllistymismahdollisuuksien laajentaminen). Itse en ole keksinyt ”mikrotutkinnon” termiä, mutta 
olen edelleenkin tehokkaiden ja lyhyiden koulutuksien kannattaja. Mikrotutkinnot (eli tehokkaat ja 
lyhyet koulutukset) voisivat olla hyvä ratkaisu moneen asiayhteyteen.

Tähän kohtaan pitää linkittää mielipidekirjoitus 86.

86: Mikrotutkinto: vuosisadan koulutusuudistus?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_86

Oman arvion mukaan mikrotutkintoja voivat jotkut mielipidevaikuttajat vastustaa eri syistä, joista 
suurin osa voi perustua tunnepohjalle ilman asiaan perehtymistä. Tietysti pitkiä tutkintoja 
toteuttavat ja kannattavat tahot voivat arvostella mikrotutkintoa.

Kysymys: Miten mikrotutkinnot pitäisi toteuttaa Suomessa?
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1177. Sähköinen äänestyksen kannattaminen ilman 
alkeellistakaan ymmärrystä tietotekniikasta

1177.1. Merkintä 977: Sähköinen äänestys / Puppua / 
Selvityksiä

25. heinäkuuta 2016 
977: Sähköinen äänestys / Puppua / Selvityksiä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_977

Oheisesta linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* Suomessa on vaalitutkimukseen keskittyvä sivu.
* Poliittisen osallistumisen mahdollinen eriytyminen.
* Sähköistä äänestystä taas kannatettu.
* ARTTU2-tutkimusohjelma.
* Victorian osavation (Australia) sähköisen äänestyksen selvitys.

Eli sähköistä äänestystä on kannatettu tai selvitetty taas kerran eri paikoissa.

Tuo Victorian osavaltion (Australia) sähköisen äänestyksen selvitys meni minulta täysin ohi.

Selvää on eri maissa tehtävät selvitykset liittyen sähköiseen äänestykseen.

Eri maissa voi olla erilaisia ratkaisuja sähköiseen äänestykseen.

ELI eri maissa kohdataan omat ongelma eri tavoin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Tässä vaiheessa ei ole juuri mitään uutta.

Selvää on sähköisen äänestyksen vuoksi levitetty puppu ilman mitään arviota sähköisen 
äänestyksen erilaisista ongelmista.

Mielenkiintoista on tietysti seurata eri maiden sähköisen äänestyksen kokeiluja.

Pitääkö eri maissa järjestää uusia vaaleja sähköisen äänestyksen kokeilujen epäonnistuessa?

Tässä aiheessa riittääkin vielä selvitettävää.
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1177.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Sähköisen äänestyksen osalta olen päivittänyt seuraavaa www-sivua sähköisen äänestyksen 
tilanteen mukaan.

Sähköisen äänestyksen voimakas vastustaja
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Aikanaan Tuija Brax totesi sähköisen äänestyksen ongelmien olevan tieteistarinaan verrattava aihe. 
Vastaavasti Jyrki Kasvi on esittänyt erilaisia ongelmia sähköisessä äänestyksessä.

Tähän aiheeseen pitää linkittää merkintöjä päiväkirjasivulta.

6 / 8.11.2008: Sähköisen äänestämisen farssi?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_6

15 / 27.11.2008: Brax, paperivarmenne ja teknologinen todellisuus
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_15

16 / 27.11.2008: Brax ja ISACA
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_16

Kirjoitushetkellä on tiedossa uusin selvitystyö koskien sähköistä äänestystä, josta voidaan todeta 
kaksi raporttia – eli Nettiäänestystyöryhmä (2017a, 2017b). Loppujen lopuksi selvitysten jälkeen 
työryhmä totesi sähköisen äänestyksen olevan tässä vaiheessa liian riskialtista.

Väittämä: Sähköinen äänestys on vieläkin hyvin riskialtis hanke.
Väittämä: Suomessa ei tarvita uusia sähköisen äänestyksen selvitystä.
Väittämä: Sähköisen äänestyksen kannattajat eivät yleensä ymmärrä sähköiseen 
äänestykseen liittyviä isoja riskejä.

Kysymys: Millaisilla perusteilla eri henkilöt kannattavat sähköistä äänestystä?
Kysymys: Voitaisiinko erilaiset väärät perustelut kerätä yhteen?
Kysymys: Voitaisiinko jokaiseen väärään perusteluun osoittaa erilaiset riskitekijät?

Oman arvion mukaan jatkossa on varmankin perustettava aina jokaisen vaalikauden (Eduskunta) 
alussa sähköisen äänestyksen työryhmä(t). Tällöin voitaisiin käydä vaalikauden alussa sähköisen 
äänestykset riskitekijät läpi, vaikka tällainen työ vie tietysti voimavaroja hukkaan sekä 
Eduskunnassa että Oikeusministeriössä.

Väittämä: Jokaisen vaalikauden (Eduskunta) alussa pitää perustaa aina työryhmät 
selvittämään sähköistä äänestystä, vaikka tämä aiheuttaa paljon turhaa työtä.

1177.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

84: Sähköinen äänestys on vaikeaa 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_84
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1178. Lisää käytettävyyden pohtimista

1178.1. Merkintä 978: Muitakin sähköisten järjestelmien 
ongelmia

25. heinäkuuta 2016 
978: Muitakin sähköisten järjestelmien ongelmia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_978

Edelliseen merkintää liittyen voidaan linkittää tietoja koskien sähköisten potilastietojärjestelmien 
ongelmia.

Yksi linkki johtaa artikkeliin, jonka saa ladattua vapaasti.

Lisäksi voi todeta, että Suomen Lääkärilehdessä on julkaistu joitain artikkeleita koskien 
potilastietojärjestelmiä.

Itse olen todennut, että potilastietojärjestelmiin lisätään koko ajan uusia ja uusia ominaisuuksia.

Käytännössä väki väsyy tietojärjestelmiin, jotka vaativat aina vain uusia ja uusia valintoja 
valittavaksi.

Tähän voi linkittää Kirjoitelmia IV -teoksen tiedot.

Rannila, J. S. (2015). Kirjoitelmia IV: lisää henkilökohtaisia mielipiteitä (2007-2015) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luvuissa 169 ja 164 on (Kirjoitelmia IV) jotain pohdintaa järjestelmien käytettävyydestä.

Cooper (1999) ja Krug (2006) voidaan mainita tässä jälleen kerran.

Sovelluksia voidaan kehittää erilaisilla tavoilla - tähän liittyy erilaisia ideologioita.

Sovelluksien kehittäjien ideologia vaikuttaa eri tavoin, vaikka tätä ei haluta oikeasti myöntää.

Cooper (1999) perusteella olen muuttanut mieltäni vaatimusten hallinnasta.

Pitkät listat erilaisista vaatimuksista eivät oikein tahdo toimia käytännössä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Jaa-A.

Tosiasiassa tarvitsisimme selvityksen potilastietojärjestelmistä poistettavista ominaisuuksista, jotka 
vaikeuttavat terveydenhuollon eri sidosryhmien omaa toimintaa ja yhteistyötä.

Selvää on, että selvitys potilastietojärjestelmistä poistettavista ominaisuuksista tarkoittaisi isoja 
riitoja eri yhteyksiin.

Edelleenkin voi todeta eri sidosryhmien tyytymättömyyttä muidenkin järjestelmien suhteen.

Mahdollisesti aiheesta tehdään lisää uusia selvityksiä ja/tai artikkeleita - esimerkiksi Suomen 
Lääkärilehti.

1178.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan.

ominaisuuksia
liian vähän?

ominaisuuksia
 liian paljon?

matala
käytettävyys

korkea
käytettävyys

ominaisuuksia
oikea määrä?

ominaisuuksien
määrä

Tähän kohtaan voi todeta seuraavat lähteet: Arvola ym. (2012); Heponiemi ym. (2012); Vainiomäki 
ym. (2014); Vänskä ym. (2014); Vänskä ym. (2010); Winblad ym. (2010). Eri kirjoittajien 
artikkelien perusteella täytyy todeta potilastietojärjestelmissä olevan liikaa ominaisuuksia.

Väittämä: Eri vaiheiden jälkeen erilaisiin tietojärjestelmiin voidaan kehittää liikaa 
ominaisuuksia.
Väittämä: Monesti erilaiset käyttöliittymät eivät huomioi erilaisia käyttäjäryhmiä.
Väittämä: Käyttöliittymistä voi tulla uuvuttavia tehokkaan käytön kannalta.
Väittämä: Joissain yhteyksissä olisi järjestelmien ominaisuuksia karsittava kunnolla.

Tähän kohtaa linkitän vielä seuraavan mielipidekirjoituksen.

44 / Yhden liittymän uskon ylittäminen?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_44

Väittämä: Joissain tapauksissa pitäisi yhtä isoa liittymää jakaa [osiin] perustuen eri 
käyttäjien työtehtäviin.
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1179. Erilaisista lakiasioista jotain asiaa

1179.1. Merkintä 979: Pääomasijoittajat / LASKU / 
Kuntauudistus (xxx)

27. heinäkuuta 2016 
979: Pääomasijoittajat / LASKU / Kuntauudistus (xxx)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_979

Tämä merkintä on merkitty kuntauudistuksen (xxx) seurannaksi.

Toisaalta tiedämme SOTE-uudistuksen vaikuttavan laajasti myös kuntiin.

Linkkilistasta voi esittää seuraavaa:

* SOTE-yritysten reilu kohtelu?
* Mikä on sitten julkisten toimijoiden reilu kohtelu?
* SOTE:n erilaiset tietojärjestelmät?
* Uusia tietojärjestelmiä aina vain lisää?
* Lääkeyritysten vaikutus ja seurannaiset?
* Isokyrö vaihtaa maakuntaa.
* Mitä tarkoittaisi valinnanvapaus?
* Kärsiikö hoidon laatu tämän kaiken seurauksena?
* Sairaanhoitajien lääkeosaaminen?
* Teknologia SOTE-uudistuksen ytimessä?
* SOTE-uudistuksen lakiluonnokset lähtenet lausuntokierrokselle.
* Lääkärit eivät ehdi osallistua lääketutkimuksiin.
* Syöpälääkkeiden vaikutusten ylisanat?
* Miten valita hoitopaikka?

Sinänsä voi todeta Isonkyrön olevan pääasiassa suomenkielinen kunta, joten liittyminen 
pääasiallisesti suomenkieliseen maakuntaan on ihan ymmärrettävää.

Mielenkiintoista on SOTE-uudistuksen tietojärjestelmien kehittämisen väitteet. ONKO teknologia 
uudistuksen ytimessä?

Itse olen todennut pääomasijoittajan vaikutuksen ja voittojen keräämisen.

Kuten olen aiemmin todennut, niin pääomasijoittajat ostavat vähitellen SOTE-markkinoilta 
pienempiä yhtiöitä pois markkinoilta.

Kuten olen aiemmin todennut, niin välttämättä työntekijäjärjestöt eivät pistä pahaksi SOTE-
yhtiöiden kasvua

28671

28672

28673

28674

28675

28676
28677
28678
28679
28680
28681
28682
28683
28684
28685
28686
28687
28688
28689
28690
28691
28692
28693
28694
28695
28696
28697
28698
28699
28700
28701
28702
28703
28704
28705
28706
28707
28708
28709
28710
28711
28712
28713
28714
28715
28716
28717

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_979


639 / 728

Käytännössä yhtä isoa yritystä on helpompi seurannan kohde kuin mahdollisesti kymmenien 
pienempien SOTE-toimijoiden seuranta.

Lisäksi voi todeta isojen yritysten pystyvän palkkaamaan lainopin hallitsevaa työvoimaa. Tällöin 
neuvotteluosapuolina on sekä yrityksien että työntekijäjärjestöjen lakiasiat hyvin osaavat 
lakinasiantuntijat.

ELI lakiasiantuntijat voivat keskustella aina yhden ison yrityksen asiat kerralla kuntoon.

Lisäksi isojen yritysten on mahdollista tehdä isompia keskitettyjä hankintoja, jolloin erilaisia 
alihankkijoita on helpompi valvoa.

Kuten todettu aikaisemmin, niin pääomasijoittajat voittavat monessa kohtaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti sanoen pääomasijoittajat voittavat monessa kohtaa.

ONKO jotain uutta lisättävää?

Itse olen todennut, että monessa kohtaa tarvitaan jotain julkista toimintaa turvaamaan yksityisten 
yritysten tehokasta toimintaa.

Ensimmäinen perusesimerkki lienee erilaisten lainopillisten ongelmien ratkaisu tuomioistuimissa.

Toinen perusesimerkki on tietysti Työehtosopimuksen yleissitovuuden vahvistamislautakunta.

ELI käytännössä on mahdollista, että isojen SOTE-yritysten suhteen voidaan vaatia jotain uutta 
lainsäädäntöä eri ongelmien ratkaisuun.

KYSYMYS: Millaista uutta lainsäädäntöä tulee pohdittavaksi isojen SOTE-yritysten vuoksi?

1179.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Työehtosopimuksen yleissitovuuden vahvistamislautakunta 74 on oman käsityksen mukaan 
vähentänyt ongelmia työehtosopimusten yleissitovuuden arvioinnissa.

Kerraten voi todeta ns. vapaan kilpailun tosiasiassa suurentavan yrityskokoa. Eli esimerkiksi SOTE-
asioihin keskittyvät yritykset kasvavat vähitellen, jolloin markkinoilla on vain muutama iso yritys, 
ja tilannetta voi kutsua oligopoliksi.

Väittämä: Suomessakin voi vähitellen jäädä jäljelle muutama SOTE-asioihin 
keskittyvät yritys, jolloin pienemmät toimijat on ostettu pois markkinoilta.
Väittämä: Pienemmät SOTE-asioihin keskittyvät yritykset eivät oikeasti pärjää 
erilaisissa kilpailutuksissa, joten kilpailutus tosiasiallisesti kasvattaa yrityskokoa.

74 https://tyoehtosopimuksenyleissitovuudenvahvistamislautakunta.fi  , Työehtosopimuksen yleissitovuuden 
vahvistamislautakunta
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1180. Digitaalisuus ja erilaiset opetustilanteet

1180.1. Merkintä 980: Digitaalinen stressi / Aivot / Moniajo 
(xxxxix)

20. elokuuta 2016 
980: Digitaalinen stressi / Aivot / Moniajo (xxxxix) 

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_980

Ohessa olevasta linkkilistasta voi todeta mm. seuraavia aiheita:

* Mitä olisivat korkeakoulujen säästöt ja uudistukset?
* Tutkintonimikkeiden määrää vähennetään.
* Koulujen uudet opintosuunnitelmat.
* Mikä olisi tutkimuksen ja talouskasvun yhteys?
* Tytöt pärjäävät paremmin peruskoulussa.
* Kuinka paljon kouluissa pitäisi käyttää tietotekniikkaa?
* Taustahälyn vaikutukset hyvin nuoriin (taapero) lapsiin?
* Vähenisikö sosiaaliseen mediaan käytetty aika?
* Sosiaalisen median käyttö kesälomalla?
* Onko Suomessakin lukutaidottomia ihmisiä huolimatta peruskoulusta?
* Mikä olisi älykkyyden suhde liikuntaan?
* Eri tahot esittävät erilaisia uudistuksia kouluihin?
* Aina vain lisää digitaalisuutta (perus)kouluun?
* Vieraiden kielten oppiminen ja geenimuunnos?
* Perheen arki oikeana stressin aiheuttajana?

Jälleen kerran palaamme erilaisiin moniajon aiheuttamiin ongelmiin. JOS digitaalisuus lisää 
erilaista moniajoa, eli monen digitaalisen virityksen käyttöä yhtäaikaisesti, niin tietystikin se 
vaikuttaa myös oppimiseen.

Monesti aikaisemmin olen todennut moniajon harhaa, koska oikeasti ihminen pystyy tekemään vain
yhtä asiaa kerrallaan.

Eli käytännössä ihmisen keskittymisen kohde vaihtelee moniajon aikana.

HYVÄ kysymys: Onko myös peruskouluissa lisättävä digitaalisuutta?

Mielenkiintoinen kehitys on tietysti suomalaisten oppilaiden oppimistuloksen kehittyminen 
jatkossa.

Kysymys: Mistä oppimistuloksien mahdollinen lasku olisi seurannaista?
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Oma ehdotus on tehdä selvitystä oppimistuloksien ja digitaalisuuden välillä: mikä eri tekijät 
digitaalisuudessa vaikuttavat toisiinsa?

Toisaalta linkkilistassa on juttua peruskoulun uudistustarpeesta sekä peruskoulujen 
kehittämisehdotuksista.

Tunnetulla tavalla ajamme koulutukseen hyvin paljon erilaisia odotuksia, joista osa voi tietysti olla 
perusteettomia.

Esimerkiksi yliopistokoulutuksen ja yliopistotasoiseen tutkimukseen kohdistetaan erittäin kovia 
odotuksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Otsikossa todetaan digitaalisuudesta johtuva stressi.

Selvästi tarvitsemme lisää selvitystä digitaalisuudesta johtuvan stressin vuoksi.

KYSYMYS: Onko kaiken mahdollisen ihmisen toiminnan muututtava digitaaliseksi?

Esimerkiksi koulujen suhteen pitäisi tehdä selvitystä verrattuna digitaalisen ja perinteisen 
opettamisen muotoihin.

KYSYMYS: Mitä kannattaa hoitaa digitaalisesti ja mitä ilman digitaalisia virityksiä?

Tässä olisi tietysti mahdollista tehdä vertailevaa selvitystä eri oppiaineissa käytettävän digitaalisten 
viritysten opetustapojen ja perinteisten opetustapojen välillä.

Ehdotus: Tarvitsemme siis hyvin punnittua tietoa digitaalisten viritysten opetustapojen ja 
perinteisten opetustapojen tuloksiin ja vaikutuksiin.

Jos tuollainen perusteellinen vertailu tehtäisiin, niin uskoisin opettajakunnasta löytyvän kiinnostusta
osallistua tällaisiin selvityksien hankkeisiin.

1180.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Tässä kohtaa palautuu mieleen keskusteluja parin opettajan kanssa. Toinen opettaja oli iloinen 
päästessään pian eläkkeelle ilman tietokoneiden käyttämistä. Toinen opettaja totesi erilaisten 
monisteiden kehittämisen helpommaksi tietokoneen käytön perusteella, ja hän olikin vähitellen 
aloittanut kokeilemaan tekstinkäsittelyohjelman käyttöä.

Nykytilanteessa tiedämme tietoteknisten viritysten käytön sekä oppilaitoksissa että vapaa-ajalla.

Kysymys: Mitä kaikkea opetusta kannattaisi muuttaa digitaaliseksi?
Kysymys: Onko tehty selvitys tietotekniikan tehokkuudesta eri opetustilanteissa?
Kysymys: Kuka/ketkä tekisi(vät) selvityksen tietotekniikan tehokkuudesta eri 
opetustilanteissa?
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1181. Oman erityislaatuisuuden kokeminen

1181.1. Merkintä 981: Erityisyys / 2016 / mm. Ron & Rand Paul /
LXXX

20. elokuuta 2016 
981: Erityisyys / 2016 / mm. Ron & Rand Paul / LXXX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_981

Ohessa on linkkilistaa, josta voi todeta muutaman asian:

* Ron Paul julkaisee arkipäivisin eri aiheita koskevia videoita.
* Lyhyesti todeten Ron Paul kannattaa varovaisempaa ulkopolitiikkaa.
* Lyhyesti todeten Ron Paul kannattaa varovaisempaa armeijan käyttöä.
* Lyhyesti todeten Ron Paul on vastustanut eri sotia järjestelmällisesti.
* Lyhyesti todeten Ron Paul kannattaa suhteellisen vapaa taloutta.
* Donald Trumpin lausuntojen totuusarvot edelleenkin tarkkailussa.
* Government Accountability Office (GAO) löytää aina parannettavaa.
* Donald Trumpin oikea kannatus?
* Toisen maailmansodan (päättymisen) vuoksi järjestettyä juhlimista.
* Yhdysvaltojen sotilaita Jemenissä.
* Libertaanien oikea kannatus ja kannatussiirtymät?
* Trump haluaa asettaa erilaisia rajoitteita muslimeille?
* NATO:n uudet operaatiot Itä-Euroopassa.
* Syyrian kriisi jatkuu aina vain.
* Uskonnonvapaus eri puolilla maailmaa?
* Miten Barack Obama vaikutti ISIS:n nousuun?
* Mielipidekysely Yhdysvaltojen roolista maailmassa.
* Joidenkin republikaanien arvostelua Donald Trumpia kohtaan.
* Donald Trumpin kampanjan oikea tilanne?

Tähän kohtaa pitää todeta viimeisin PolitiFact-lausuntojen (www.politifact.com) tilanne.

Taulukko perustuu 20.8.2016 tilanteeseen.

PolitiFact - Donald Trump's file 
http://politifact.com/personalities/donald-trump/

PolitiFact - Hillary Clinton's file 
http://politifact.com/personalities/hillary-clinton/
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Republikaanit True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Donald Trump 9 25 33 34 81 42

Demokraatit True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Hillary Clinton 45 67 53 35 27 6

Donald Trump johtaa erityisesti lausuntojen kahta luokkaa - eli väärin olevia lausuntoja (False ja 
Pants on Fire).

Vastaavasti Hillary Clinton johtaa erityisesti lausuntojen kahta luokkaa - eli lähes oikein olevia 
lausuntoja (True, Mostly True).

Toisaalta Hillary Clinton on sanonut enemmän puolitotuuksia (Half True).

Vertailun vuoksi voi lisätä Rand Paulia koskevat lausunnot:

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Rand Paul 11 12 10 7 8 3

Lukumääräisesti Hillary Clintonilla ja Donald Trumpilla on enemmän arvioituja lausuntoja. Tämä 
on täysin ymmärrettävää, koska he ovat tosiaan presidenttiehdokkaita, joita tietysti seurataan paljon 
tarkemmin kampanjan edetessä.

Toisaalta voi linkittää vielä seuraavan sivun: 

Fact Checker: Trump versus Clinton: The Pinocchio count so far 
https://www.washingtonpost.com/news/fact-checker/wp/2016/07/15/trump-versus-clinton-
the-pinocchio-count-so-far/

Tuolla sivustolla (Fact Checker) erilaisten lausumien totuusarvo ilmoitetaan Pinocchiota esittävillä 
kuvilla.

Tässä kohtaa voi viitata libertaanien esittämiin ajatuksiin. Linkkilistan alussa on kaksi libertaaneihin
liittyvää Wikipedia-artikkelia: yleinen artikkeli libertanismista ja libertaanismiin kohdistettu 
kritiikki.

OMA seuranta Ron Paulin ja Rand Paulin suhteen ollut heidän esittämä joiltain osilta varovaisempi 
ulkopolitiikka ja varovaisempi armeijan käyttö erilaisissa tilanteissa.

Tietysti heillä (Yhdysvallat) on kaksi pääpuoluetta (demokraatit ja republikaanit), jotka näennäisesti
eroavat eri tavoin toisistaan.

Tosiasiassa he voivat kannattaa samaa poliittista päätöstä perustuen eri lähtökohtiin.
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Tietysti armeijan käyttöä perustellaan (demokraatit ja republikaanit) eri tavoin, mutta lopputulos on 
armeijan käyttö eri tilanteissa.

Eri ehdokkaat ovat edelleenkin kannattaneet suuria rahallisia panostuksia armeijan 
jatkokehittämistä varten. "We must rebuild the military".

Oheisessa linkkilistassa on asiaa Yhdysvaltojen armeija käyttämisestä eri tilanteissa eri puolilla 
maailmaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Muutamassa videossa Ron Paul on todennut, että ajatusta Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta pitäisi
tarkastella kriittisemmin.

Itse olen todennut monesti aikaisemmin, että heidän pitää itse käydä keskustelua Yhdysvaltojen 
erityislaatuisuudesta.

Tietysti keskustelu erityislaatuisuudesta vaikuttaa eri tavoin eri asioihin ja jopa oikeisiin poliittisiin 
päätöksiin.

UUTTA: Jatkossa kannattaisi tehdä tarkempaa erottelua erilaisten Yhdysvalloissa vaikuttavien 
puolueiden ja erilaisten puolueiden edustajien ajatuksiin koskien Yhdysvaltojen erityislaatuisuutta.

1181.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Meidän ulkopuolisten ei juuri kannata väittää vastaan koskien heidän (Yhdysvallat) keskustelua 
omasta erityislaatuisuudesta. Pikemminkin kannattaa mahdollisuuksien mukaan kysyä 
erityislaatuisuuden ilmenemisestä, koska tässä voi olla vaihtelua eri henkilöiden välillä.

Kysymys: Miten yhdysvaltalaiset kokevat väitteet Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta?
Kysymys: Miten yhdysvaltalaiset kokevat erityislaatuisuuden ilmenemisen?

Tässä kohtaa voi kerraten todeta Ron Paulin ja Rand Paulin (isä ja poika) näkemyksiä. He 
kannattavat vähän varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa, ja englanninkielinen termi on 
”nonintervention”. Terminä tämä tarkoittaa vähäistä sekaantumista ulkomaiden sisäisiin asioihin.

Kysymys: Mitä tarkoittaa Yhdysvaltojen varovaisempi ulko- ja turvallisuuspolitiikka?

Toisaalta täytyy todeta, että en ole selvittänyt liian hyvin heidän ajamaa politiikkaa koskien 
yritystoiminnan säätelyä. Ainakin Ron Paul kannattaa mahdollisimman vähäistä sekaantumista 
yritystoimintaan (”nonintervention” tässäkin kohtaa) erilaisten lakien perusteella.

Aikaisemman perusteella voi todeta erilaisten poliittisten aatteiden perustuvan vain hyvän sään 
ajatteluun ilman varautumista poikkeusoloihin. Tässä kohtaa pitäisi käydä läpi libertaanien 
kannattamia aiheita politiikan eri lohkoilla.

Kysymys: Mitä aiheita libertaanit kannattavat vain hyvän sään ajattelulla?
Kysymys: Mitä aiheita libertaanit (ehkä?) kannattavat huonon sään ajattelulla?
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1182. Poliittisten päätösten oikeat (sivu)vaikutukset

1182.1. Merkintä 982: Paradoksi / Julkinen / Yksityinen / 
Sääntely

21. elokuuta 2016 
982: Paradoksi / Julkinen / Yksityinen / Sääntely

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_982

Aluksi olen koonnut muutaman PDF-tiedoston eri lähteistä: ohessa linkit näihin.

Hyvinvointivaltio numeroina (2015)
EU:n sinisen kortin järjestelmä
Valtioneuvoston EU-vaikuttamisstrategia 2016
Mikä on totuus valtion yhtiöistä?
LAISKA JÄTTILÄINEN
PAIKALLISEN SOPIMISEN LAAJUUS JA OMINAISPIIRTEET ERÄISSÄ EUROOPAN 
MAISSA
Paikallista sopimista koskeva selvitys.

Tiedostojen laatijoina on ollut seuraavat: EVA kaksi kertaa, joukko europarlamentaarikoita, 
Valtioneuvosto, Kalevi Sorsa -säätiö sekä Työ- ja elinkeinoministeriö kaksi kertaa.

Tästä palautuu mieleen keskustelu erään alaikäisen sukulaisen kanssa, jossa pohdin vahvaa uskoa 
poliittiseen aatteeseen.

Itse totesin, että usko poliittiseen aatteeseen voi olla hyvin vahva.

Linkkilistan alussa todetaan, että Facebook-kirjoitukset eivät juuri vaikuta kavereiden mielipiteisiin 
politiikasta.

Olen jo useamman kerran viitannut yhteiskuntainsinöörin mielentilaan.

Yhteiskuntainsinööri uskoo omistavansa yhteiskunnan luonnonlait, joita noudattamalla yhteiskunta 
täydellistyy hyvin rasvatuksi koneistoksi, jossa ei ole mitään ongelmia.

Totuushan on tietysti hyvin monimutkainen, koska ihmiset ovat hyvin monimutkaisia olentoja, 
jolloin yksinkertaistetut yhteiskunnan luonnonlait eivät toimi oikeassa ja monimutkaisessa 
maailmassa.

Linkkilistan alussa todetaan, että naispsykopaatit ovat vielä ovelampia kuin miespsykopaatit.
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Sitten on vielä narsismin ilmiö, jonka voimakkuus vaihtelee tapauksesta toiseen. Narsistien uhrien 
tuki ry:n 75 kotisivu on tietysti mielenkiintoinen.

Tässä kohtaa käteen on jäänyt seuraava artikkeli.

Finne, L. B., Knardahl, S., & Lau, B. (2011). Workplace bullying and mental distress - a 
prospective study of Norwegian employees. Scandinavian Journal of Work, Environment & 
Health, 37(4), 276-287. http://doi.org/10.5271/sjweh.3156

Eli Norjassa pengottiin työpaikkakiusaamisen ilmiötä.

KYSYMYS: Miten rationaalisia ovat psykopatian, narsismin ja työpaikkakiusaamisen ilmiöt?

Vastaus on tietysti selvä, koska yleisesti ottaen erilaiset yhteiskuntainsinöörit uskovat ihmisten 
toimivan juuri tietyllä tavalla kaikissa mahdollisissa tilanteissa.

Eli ihmisten käyttäytyminen ei ole kaikissa tilanteissa kovin rationaalista, minkä lisäksi esimerkiksi 
psykopatian, narsismin ja työpaikkakiusaamisen ilmiöt eivät mahdu yksinkertaisiin malleihin.

Tästä päästään mielenkiintoiseen paradoksiin julkisen ja yksityisen toiminnan kanssa.

Tästä palautuu yksi junassa käyty keskustelu, jossa totesin monessa tapauksessa tarvittavan jotain 
julkista toimintaa turvaamaan yksityisen toiminnan tehokkuus.

Mainitsin vastapuolelle, että moni yksityisesti tehty asiakirja pitää toimittaa johonkin rekisteriin 
asianmukaisesti.

Esimerkkinä mainitsin maanmittaustoimitukset, jossa yksityinen ja julkinen toiminta on liitetty aika 
tarkasti toisiinsa.

Vuonna 2014 esitin puoluekokousaloitteena testamenttirekisterin perustamista Suomeen. 
Käytännössä täysin yksityisesti tehdyt testamentit voitaisiin [arkistoida] julkiseen testamenttien 
rekisteriin.

Tämän jälkeen linkkilistasta voidaan todeta mm. seuraavia:

* Kuinka hyvin miehet ja naiset sopivat kiistansa?
* Suomen median tila ja median luotettavuus?
* Maaseudulle pienemmät vähimmäispalkat?
* Miehet yliarvioivat poliittisen osaamisensa?
* Vaikuttajakoulu (Varsinais-Suomen liitto).
* Panama-paperit ja sananvapaus?
* Osa suomalaisista menettänyt luottamuksensa mediaan.
* Pari aikaisempaa merkintää yhteiskuntasopimuksesta.
* Yhteiskuntasopimusneuvotteluiden seurantaa useammassa uutisessa.
* Avoimuusrekisterin kehittäminen Euroopan Unionissa.
* Alexander Stubb ja edunvalvojien vapaaehtoinen rekisteröityminen.
* Suomen luottoluokitukset?
* Mikä olisi julkisten investointien vaikutus?

75 https://www.narsistienuhrientuki.fi  , Narsistien uhrien tuki ry
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* Julkisia investointeja vaikka sitten velalla?
* Ammattiopistoista valmistuneiden jatko-opiskelun mahdollisuudet?
* Luottamusmiesten asema paikallisen sopimisen vuoksi?
* Paikallista sopimista laajennettava?
* Onko omistamisesta oikeasti enää hyötyä?
* Vuokrien nousulle jotain jarrua (esim. Helsingissä)?
* Työntekijöiden vaikutusmahdollisuuksien vaikutus työhyvinvointiin?
* Luonnollisten monopolien kaupallinen asema?
* Sähköyhtiöiden pitää tarvittaessa järjestää tasalaskutusta?
* Onko taksiliikennettä vapautettava?
* Valtion yhtiöiden asema ja kehittäminen?
* Apteekkien toiminta vapautettava?
* Liikennekaari vielä kerran.
* Veroparatiisit?
* Suomessa joka neljäs töissä julkisella sektorilla.
* Kauppojen aukioloajat vapautettu.
* Onko kassakoneista mentävä suoraan tietoja verottajan järjestelmiin?
* Suomeen uusi elektroniikkaketju ja sen vaikutus markkinoihin?

Linkkilistasta voi todeta erittäin monta paradoksia yksityisen ja julkisen toiminnan 
yhteensovittamisesta.

Käytännössä yksityisen ja julkisen toiminnan yhteensovittamisessa on erittäin paljon vaihtoehtoja - 
tämä tuskin on yllätys.

OMA johtopäätös on yrityskoon kasvu erilaisista syistä, jolloin pienemmät yhtiöt ajautuvat 
markkinoilta pois.

Tämän lisäksi pääomasijoittajat valitsevat huolellisesti ne yritykset, joihin sijoittaa oikeaa rahaa.

Hyvä esimerkki lienee tuo uusi elektroniikkaketju, jolla on myymälä myös Seinäjoella. ILKKA-
maakuntalehdessä oli aikanaan uuden elektroniikkaketjun muhkea mainosliite myytävistä tuotteista.

Käytännössä uusi elektroniikkaketju haastaa tietysti vanhat ketjut eri tavoin.

Tässä on tietoa uuden elektroniikkaketjun suomalaisilta www-sivuilta: 
https://www.power.fi/tietoa-powerista/

Käytännössä hyvin iso ketju voi tehdä hyvin isot tilaukset kerralla, ja kehittää varastointi- ja 
jakelujärjestelmän hyvin tehokkaaksi. Päälle tulee tietysti vielä hyvin toimiva verkkokauppa.

Tietystikin on niin, että esimerkiksi Seinäjoella sijaitseva myymälä on varmaankin/oletettavasti 
isompi kuin muiden Etelä-Pohjanmaan paikkakuntien vastaavat myymälät - siis pienemmät 
paikkakunnat.

Oletusarvoisesti oletan, että uusi elektroniikkaketju on sopinut kaikki työsopimukset ja muut 
työasiat asianmukaisesti, jotta se ei oikeasti joutuisi ongelmiin ammattiyhdistysliikkeen kanssa.

Kuten todettu monesti aikaisemmin, niin välttämättä ammattiyhdistysliike ei vastusta yrityskoon 
kasvua.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Edelleenkin voi todeta erilaisia paradokseja yksityisen ja julkisen toiminnan välillä.

Paikallinen sopiminen?

OMA veikkaus on, että paikallinen sopiminen vaatii laajaa oppimista eri sidosryhmille.

Käytännössä erilaisten pienten yritysten sidosryhmien osaaminen tietysti vaihtelee ajassa ja tilassa.

KYSYMYS: Miten hyvin erilaisten pienten yritysten edustajat oppivat paikallisen sopimisen 
pelisäännöt?

Mahdollisesti pienten yritysten edustajat oppivat paikallisen sopimisen pelisäännöt vaihtelevasti. 
Tämä jää nähtäväksi.

Paikallisen sopimisen läpivienti suomalaiseen yrityskenttään ei kuitenkaan mene siistinä prosessina,
koska sekä työnantajat että työntekijät eivät ole suojattuja erilaisilta rationaalisuuden ongelmilta.

Paikallisen sopimisen kannattajat tietysti uskovat, että paikallisen sopimisen läpivienti suomalaiseen
yrityskenttään onnistuu ilman mitään ongelmia.

Paradoksaalisesti paikallisen sopimisen läpivienti voi tarkoittaa tukkua uutta kirjallisuutta, johon 
pitäisi jaksaa perehtyä huolellisesti.

Lisäksi voi olla niin, että paikallisen sopimisen läpivienti voi vaatia joitain minimisääntöjä, joita 
sitten kehitellään vuosien mittaan eri ongelmien perusteella.

Tässäkin on taas paradoksi julkisen ja yksityisen toiminnan välille.

Jokaisella uusi poliittisella päätöksellä on oma hinta ja jokainen uusi poliittinen päätös voi tarkoittaa
erilaisia julkisen ja yksityisen toiminnan yhteensovituksia uuden poliittisen päätöksen vuoksi.

Monesti emme vain halua myöntää poliittisen päätöksen oikeaa hintaa.

Tässä on meille kaikille jotain seurattavaa.

1182.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Narsismin suhteen olen saanut kerättyä seuraavat artikkelit: Chatterjee & Hambrick (2007) 
Rosenthal & Pittinsky (2006); Gerkman-Kemppainen (2006). Autismin kohdalla vastaan ovat 
tulleet seuraavat: Baron-Cohen (2004); Baron-Cohen (2006); Baron-Cohen (2009); Baron-Cohen 
ym. (2009); Baron-Cohen ym. (2007); Baron-Cohen ym. (1997). Lisäksi vastaan on tullut artikkeli 
koskien äärimmäisiä naisen aivoja (Dinsdale, Mökkönen, & Crespi 2016). Lopuksi voi todeta 
Erikson (2017) perusteella esitetyt neljä pääasiallista käyttäytymismallia: punainen, sininen, vihreä 
ja keltainen.   [Huomio 4.8.2021: Erikson (2017) on kohdannut kritiikkiä huomioitavaksi.]

29140
29141
29142
29143
29144
29145
29146
29147
29148
29149
29150
29151
29152
29153
29154
29155
29156
29157
29158
29159
29160
29161
29162
29163
29164
29165
29166
29167
29168
29169
29170
29171
29172
29173
29174
29175
29176
29177
29178

29179

29180
29181
29182
29183
29184
29185
29186
29187
29188



649 / 728

Yksi ajatus autismin suhteen on ollut äärimmäisyyteen viedyt miesaivot. Vastaavasti 
äärimmäisyyteen viedyt naisaivot olisi oma ilmiönsä.

Merkinnän tavoin täytyy todeta eri henkilöiden kokevan saman vuorovaikutustilanteen eri tavoilla. 
Eli autistinen henkilö, narsistinen henkilö ja äärimmäisten naisaivojen henkilö kokee 
vuorovaikutustilanteen hyvin erilaisilla tavoilla. Toisaalta Erikson (2017) esittelemää neljää 
käyttäytymismallia voi pitää karkeana yksinkertaistuksena, mutta perusasiana voi todeta ihmisten 
kuitenkin käyttäytyvän eri tavoilla erilaisissa vuorovaikutustilanteissa.

Väittämä: Eri ihmiset kokevat saman vuorovaikutustilanteen eri tavoilla.

Yammarino ym. (2005) perusteella pitää todeta erikseen erilaiset johtamisen koulukunnat, jolloin eri
koulukunnat ovat esittäneet omat näkemyksensä johtamisen ilmiöstä.

Väittämä: Vielä ei ole olemassa täydellistä johtamisen teoriaa.

Kerraten voi siis todeta erilaiset suorat vaikutukset ja erilaiset sivuvaikutukset, koska ihmiset ovat 
erilaisia suhteessa toisiinsa. Tietysti hyvin yksinkertaisissa malleissa uskotaan ihmisten 
käyttäytyvän rationaalisesti kaikissa tilanteissa, mutta tämä on mielestäni harhakäsitys.

Väittämä: Moni meistä voi käyttää hyvin yksinkertaistettuja malleja, jotka eivät 
huomioi ihmisten erilaisuutta ja monimutkaisuutta.

Tässä kohtaa totean itse, että olen kehitellyt rationaalisuusolettaman määritelmää, ja viimeisimmät 
määrittelyt ovat seuraavia:

1) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen todellisuus. 
2) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma ulkoinen todellisuus. 
3) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen tilansa. 
4) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmälle voi tulla ulkopuolista vaikutusta. 
5) Ulkopuolelta oletetaan jokin odotettu käyttäytyminen rationaaliseksi. 
6) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmän sisäpuolella tulee vastaan irrationaalisia tekijöitä. 
7) Sisältäpäin näkyy kaikkea muuta oletetun rationaalisuuden lisäksi. 
8) Erilaiset irrationaalisuudet tulevat esille (ryhmän) ulkopuolelle epäsuorasti ja/tai 
yllättävästi monella eri tavalla.

Väittämä: Erilaiset järjettömyydet tulevat esiin erilaisten vaiheiden jälkeen.
Väittämä: Esimerkiksi poliittisten päätösten aiheuttamat järjettömyydet tulevat esiin 
vasta päätöksien soveltamisen jälkeen.
Väittämä: Erilaisia poliittisia ratkaisuja joudutaan monesti paikkaamaan jälkikäteen 
perustuen päätöksien aiheuttamiin suoriin ja epäsuoriin vaikutuksiin.

Lopuksi täytyy todeta (työpaikka)kiusaaminen, jonka järkevyyttä voi pohtia huolellisesti. 
Mahdollinen (työpaikka)kiusaaminen voi tulla erilaisten yhteisön johtajille täytenä yllätyksenä. 
Mahdollisesti (työpaikka)kiusaaminen voi tulla esille vasta joidenkin henkilöiden lähdettyä 
yhteisöstä perustuen heidän kokemaan (työpaikka)kiusaamiseen.

Väittämä: Esimerkiksi (työpaikka)kiusaaminen voi tulla erilaisten yhteisöjen johtajille 
täytenä yllätyksenä.
Väittämä: Esimerkiksi (työpaikka)kiusaaminen on järjetöntä käyttäytymistä.
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1183. Jotain julkista takaamaan tehokasta yksityinen 
toiminta

1183.1. Merkintä 983: Paradoksi / Yksityisen pelastaminen / 
Sääntely?

2. syyskuuta 2016 
983: Paradoksi / Yksityisen pelastaminen / Sääntely?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_983

Tässä kohtaa voi linkittää seuraavan PDF-tiedoston: 
Kaupallisen television uutistoiminnan rahoitusta ja tulevaisuutta arvioiva työryhmä

Eli käytännössä kaupallinen uutistoiminta televisiokanavilla on hyvin vaikeassa tilanteessa.

Nimetyn työryhmän pitäisi selvittää kaupallisen television uutistoiminnan toimintaedellytyksiä.

Sinänsä on mielenkiintoista kaupallisen toimintaedellytyksien arviointi valtion toimintana.

Vastaavalla tavalla linkkilistassa on juttu seuraavista: rautateiden kilpailutus, postitoiminnan 
toimivuus, tulorekisterilaki [ja] taksitoiminnan toimivuus.

Rautateiden kilpailutukseen liittyy mm. seuraavat.

62 / Hyvän vai huonon sään yksityistämistä? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_62

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Luku SL 58: Yleisesti: Yksityistäminen vai kansallistaminen? 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

EN: Opinion 76: Competition in passenger rail services in Great Britain 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_76

Eri tavoin osoitan, että erityisesti rautateiden yksityistäminen on hyvin vaikeaa.

Toisaalta voi todeta, että kirjeposti vähenee koko ajan eri asioiden muuttuessa digitaaliseksi.

Käytännössä voi todeta, että yleisemminkin ottaen eri asioiden muuttuminen digitaaliseksi 
tarkoittaa laajahkoja muutoksia hyvin erilaisille sidosryhmille.
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Esimerkiksi taksiliikenteen eri osien digitalisaatio vaikuttaa laajasti.

Mielenkiintoinen on valitus ehdotetun tulorekisterin valmistelusta.

Käytännössä uusi digitaalinen tulorekisteri tarkoittaisi varmaankin erilaisten kirjanpitojärjestelmien 
jatkokehitystä.

ELI varmaankin erilaisten kirjanpitojärjestelmien jatkokehitykselle pitäisi antaa riittävästi aikaa 
erilaisten siirtymäsäädösten mukaisesti.

Toisaalta meillä on jo Katso-tunnistus: Katso-tunnistus

Käytännössä Katso-tunnistusta käyttäville yhteisöille on melkoinen määrä ohjeita: 
[linkki ei toimi enää]

Lyhyesti todeten erilaiset uudet sähköiset rekisterit tulevan lisääntymään johtuen eri syistä.

Sekä yksityisten että julkisten sähköisten rekisterien lisääntyminen on todellisuutta.

OMA ehdotus on tietysti nykyisten rekisterien parempi hyötykäyttö, jotta ei perustettaisi jatkuvasti 
täysin uusia rekistereitä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Palaamme jälleen kerran paradoksiin julkisen ja yksityisen toimintaedellytysten turvaamisesta.

Kuten edeltä näkyy, niin julkinen toiminta tarvitsee monenlaista tietoa yksityisestä toiminnasta mm.
verotuksen vuoksi.

Voimme todeta erään paradoksin tässä kohtaa: eri asioiden muuttuminen digitaaliseksi voi vaatia 
täysin uusia rekistereitä ja vanhojen rekistereiden jatkuvaa muuttamista.

Osa uusista rekistereistä voi olla julkisia rekistereitä. Tämä on tietysti paradoksi.

Jotain uutta?

Jatkossa voisi kerätä tarkemmin erilaisia paradokseja julkisen ja yksityisen yhteistoiminnasta.

1183.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Julkisen ja yksityisen toiminnan suhteen on erilaisia paradokseja. Yksi paradoksi on erilaiset 
julkisen sektorin ylläpitämät rekisterit, joihin yksityisen sektorin yhteisöt lisäävät/siirtävät dataa. Eri
yhteyksissä olen todennut Maanmittauslaitoksen rekisterien olevan yksi paradoksi, jolloin 
yksityisen toiminnan asiakirjoja lisätään Maanmittauslaitoksen arkistoon. Vastaavasti itse olen 
ehdottanut testamenttirekisterin perustamista.

Väittämä: Erilaiset julkisen sektorin rekisterit ovat yksi esimerkki julkisen ja 
yksityisen yhteistyön paradokseista.
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1184. Kaikki tietotekniikka maksaa jotain!

1184.1. Merkintä 984: Raha / Säätiöt / Avoin / 10 / 17 / 25

3. syyskuuta 2016 
984: Raha / Säätiöt / Avoin / 10 / 17 / 25

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_984

Jälleen kerran pitää todeta tärkein seurattava aihe tietotekniikassa. Tärkein tietotekniikan aihepiirin 
seurattava kohde on erilaisten avointen ratkaisujen pärjääminen erilaisissa yhteyksissä.

Varsinaisesti en ole perustanut omaa tunnusta (vrt. muut seurannan aiheet omalla tunnuksella) tälle 
seurannan aiheelle.

Olen monta kertaa aikaisemmin todennut, että rahavirrat erilaisissa avoimissa ratkaisuissa ovat 
ERILAISIA verrattuna suljettujen ratkaisujen rahavirtoihin.

RAHA on aina löydyttävä myös avoimien ratkaisujen yhteyksissä - mikään ei ole ilmaista.

Parhaiten avoimia ratkaisuja voivat hyödyntää sellaiset tahot, jotka myyvät jotain tietoteknistä 
laitteistoa, jolloin nämä tahot saavat voitot laitteiden myynnistä.

Linkkilistassa on esimerkkejä yrityksistä, jotka tarjoavat laitteistojaan LINUX-käyttöjärjestelmällä. 
Esimerkiksi IBM tarjoaa palvelintuotteitaan LINUX-käyttöjärjestelmällä varustettuna.

Pelkkä avoin ratkaisu ilman laitteistoa vaatii jotain muuta rahan tekemisen järjestelmää. Joskus 
pelkkä avoin ratkaisu ilman laitteistoa voi kuitenkin saavuttaa merkittäviä rahavirtoja.

Sitten muutama syntymäpäivä:

* 10 vuotta: Software Freedom Conservancy
* 17 vuotta: Afterdawnn
* 25 vuotta: LINUX.

Eli jokin tietotekninen ratkaisu voi olla markkinoilla hyvinkin pitkään.

ITSE olen kannattanut erilaisia yhden asian säätiöitä, jotka ottaisivat hoidettavakseen jonkin 
tietoteknisen ratkaisun standardit ja ohjelmistot.

Esimerkiksi linkkilistassa mainitaan jQuery Foundation -säätiö, jonka alaisuudessa on useampi 
tietotekninen kehityshanke. Vastaavasti LINUX Foundation johtaa useampaa tietoteknistä 
kehityshanketta.
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25 vuoden jälkeen LINUX Foundation on tietysti järkevä hanke, jolloin kaikille avoin ja voittoa 
tuottamaton säätiö on takeena järjestelmän kehittämisen jatkuvuudelle.

Käytännössä erilaisten avoimien järjestelmien kehittäjiä on tullut ja mennyt erilaisten syiden vuoksi.
Huolimatta henkilövaihdoksista on useampi avoin ratkaisu voinut pysyä järkevänä vaihtoehtona.

Lyhyesti todeten myös poliittiset yhteisöt ja poliittiset vaikuttajat ovat alkaneet kiinnostua erilaisista
avoimista ratkaisuista johtuen eri syistä.

Tämän perusteella Euroopan komission (Euroopan Unioni) hanke avoimen lähdekoodin 
turvallisuuden auditoinnista on hyvin ymmärrettävä ja järkevä kehityssuunta.

Kuten linkkilistasta selviää, niin myös avoimet ratkaisut kohtaavat erilaisia turvallisuusongelmia.

Käytännössä on siis tehtävä turvallisuusauditointeja kaikille avoimille sekä suljetuille ratkaisuille.

Pelkkä avoimuus ei enää takaa turvallisuutta, koska rikolliset tahot voivat kiinnostua myös 
avoimista ratkaisuista.

Linkkilistasta voi todeta, että myös suljetun lähdekoodin linnakkeen tunnettu Microsoft on 
osallistunut joidenkin avoimien ratkaisujen yhteisöjen toimintaan.

Linkkilistasta voi todeta OASIS:n uusi standardointihanke liittyen lainopillisten asiakirjojen 
käyttöön.

Tietysti on mielenkiintoista seurata jatkossa OASIS:n [uuden] standardointihankkeen (lainopilliset 
asiakirjat) etenemistä. Onnistuuko hanke vai jääkö se vain yhdeksi kuolleeksi tietotekniseksi 
standardiehdotukseksi?

Tämän jälkeen voi todeta linkkilistan alussa olevat linkit koskien palkkioita tietoturvaongelmien 
ratkaisuista. ELI jonkin tietoturvaongelman rehellinen ilmoittaminen oikeuttaa jonkinlaiseen 
palkkioon.

Jälleen kerran täytyy todeta, että tietoturvaongelman rehellinen ilmoittaminen oikeuttaa aivan liian 
pieniin palkkioihin.

Käytännössä jokin tietoturvaongelma voi tarkoittaa hyvin laajoja ongelmia erilaisille yhteisöille, 
jolloin tarvitaan rahaa ja työvoimaa korjaamaan jokin havaittu tietoturvaongelma.

Tietoturvaongelman rehellinen ilmoittamisen pitäisi tarkoittaisi kunnollista rahallista palkkiota.

Itse olen pohtinut tietoturvaongelman rehellinen ilmoittamisen vuoksi perustettavaa säätiötä. Tähän 
säätiöön voisivat liittyä sekä avoimien että suljettujen ratkaisujen toimittajat.

Monessa tapauksessa tietoturvaongelmaan liittyy sekä avoimia että suljettuja ratkaisuja yhtä aikaa.

Nykyisin on tietysti erilaisia tapoja raportoida tietoturvaongelmia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Linkkilistan lopussa on juttua COBOL-ohjelmointikielestä ja GnuCobol-ratkaisusta.

Tästä palautuu mieleen seuraava julkaisu:

Ohio Department of Public Safety - Information Technology Office. (2012). Exodus Project 
- Pigs Really Do Fly! - A detailed account of the Ohio Department of Public Safety's journey
to decommission and replace its mainframe technology. Ohio Department of Public Safety - 
Information Technology Office.

Käytännössä COBOL oli ollut selkärankana monessa kohtaa erilaisia ratkaisuja, mutta käytännössä 
heidän (Ohio Department of Public Safety) piti poistaa käytöstä vuosikymmeniä palvellut 
keskustietokone (mainframe computer).

Itse pohdin tuota raporttia luettaessa pohdin, että miksi he siirtyivät yhdestä suljetusta ratkaisusta 
toiseen suljettuun ratkaisuun.

Käytännössä siirtyminen yhdestä suljetusta ratkaisusta täysin avoimeen ratkaisuun voi olla joskus 
hyvin vaikeaa.

Jatkossa on seurattava tarkemmin rahan liikkumista erilaisten avoimien ratkaisujen kehittämisessä, 
käyttöönotossa ja ylläpitämisessä.

Avoimien ratkaisujen rahavirtoja ei pitäisi piilotella mitenkään!

1184.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

jQuery Foundation -säätiö on nykyisin nimeltään 76 JS Foundation.

Väittämä: Yhden asia säätiö on monesti hyvä ratkaisu turvaamaan jonkin avoimen 
tietoteknisen ratkaisun hallinto ja tasapuolinen kehittäminen.

Hyvä esimerkki uuden säätiön tarpeesta on erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamisen 
palvelun. Oman arvion mukaan tarvitsemme vain yhden palvelun tietoteknisten ongelmien 
ilmoittamiseen.

Väittämä: Tarvitsemme vain yhden säätiön ja yhden palvelun tietoteknisten ongelmien 
ilmoittamiseen.
Väittämä: Kaikki tietotekniikka maksaa aina jotain – myös avoimet ratkaisut.
Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ratkaisujen kulut pitää esittää asianmukaisesti.

Linkkilistassa on asiaa COBOL:n avulla tehtävästä kehittämisestä. Oman käsityksen mukaan 
maailmalla on paljon järjestelmiä, joiden ohjelmointikieli on edelleenkin COBOL. Lisäksi erilaisiin 
järjestelmiin lisätään edelleenkin uusia toimintoja perustuen COBOL:lla tehtyyn ohjelmointiin.

Väittämä: Erilaiset tietotekniset ratkaisut ovat monesti yllättävän pitkäikäisiä, vrt. 
COBOL.

76 https://js.foundation  , JS Foundation
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1185. Miksi teknisiä asiantuntijoita ei uskota?

1185.1. Merkintä 985: Vahva usko / Ohjelmoijat / Sähköinen 
äänestys

4. syyskuuta 2016 
985: Vahva usko / Ohjelmoijat / Sähköinen äänestys

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_985

Sähköiseen äänestykseen liittyen olen julkaissut kaksi sivua:

Yleinen sivu sähköisellä äänestykselle
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Sähköiseen äänestykseen liittyvät merkinnät ja uutiset
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys_uutiset.html

Linkkilistassa on muutama kirjoitusta/uutista sähköisen äänestyksen laajentamiseksi.

Lisäksi on juttua kahden puolueen edustajien lausunnosta: Vasemmistoliiton lausunto sekä Maria 
Ohisalo (vihreät) kirjoitus.

Kummassakin lausunnossa korostetaan joitain ongelmia liittyen sähköiseen äänestykseen.

Toisaalta on ILKKA-maakuntalehden pääkirjoituksesta koskien sähköistä äänestystä.

Sinällään on mielenkiintoista, että ILKKA-maakuntalehti on julkaissut aikaisemmin tekemäni 
mielipidekirjoituksen, jossa osoitan erilaisia ongelmia sähköiselle äänestykselle.

56 / Vaalibyrokratiaa vai vaaliuskomuksia? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_56

Tässä kohtaa voi todeta, että sähköiseen äänestykseen liittyy hyvin vahvaa uskoa.

Aina välillä kuulee seuraavan lausunnon: erityisesti nuoret äänestäisivät sähköisesti ja sähköinen 
äänestys lisäisi äänestysaktiivisuutta.

Jaa-A.

ITSE kaipaisin erilaisia todistuksia nuorten äänestysinnokkuuteen perustuen sähköiseen 
äänestykseen.
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Onko jossain tämä asia tutkittu aukottomasti: eli äänestävätkö nuoret innokkaammin sähköisen 
äänestyksen vuoksi?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Miksi ei (ohjelmisto)insinööriä ja muita ohjelmoijia uskota?

(Ohjelmisto)insinöörit ja muut ohjelmoijat voivat esitellä laajasti erilaisia ongelmia sähköisen 
äänestyksen toteutuksessa.

Miksi ohjelmoijia ei uskota?

Paras tapa olisi tietysti kaikkien suomalaisten ohjelmoijien kieltäytyminen sähköisen äänestyksen 
kehittämiselle.

Paras tapa olisi tietysti laaja tiedotushanke, jossa suomalaisille ohjelmoijille kerrottaisiin sähköisen 
äänestyksen ongelmista.

Tämän jälkeen voisi asianmukaiselle www-sivulle kerätä laajan nimilistan suomalaisista 
ohjelmoijista, jotka kieltäytyvät sähköisen äänestyksen kehittämisestä.

Mahdollisesti suomalaiset ohjelmistoyritykset voisivat asianmukaisesti kieltäytyä sähköisen 
äänestyksen kehittämisestä.

Tällaisen tiedotuskampanjan aloittaminen ja rahoitus olisi tietysti iso ongelma.

Miten saavutettaisiin kaikki suomalaiset ohjelmoijat?

1185.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Kysymys: Miksi eri henkilöt eivät usko (tieto)teknisten asiantuntijoiden esittämiin 
isoihin ongelmiin liittyen sähköiseen äänestykseen?

Varsinaisessa merkinnässä pohdin tarvetta sähköistä äänestystä vastustavien henkilöiden ja 
muidenkin sidosryhmien (esim. yhdistykset ja yritykset) keräämistä yhteen rekisteriin, jolloin 
rekisterissä olevat henkilöt ja muut sidosryhmät (esim. yhdistykset ja yritykset) voisivat ilmaista 
oman vastustuksen sähköiselle äänestykselle.

Kysymys: Olisiko mahdollista kerätä johonkin suomalaiseen rekisteriin sähköistä 
äänestystä vastustavat henkilöt ja muutkin sidosryhmät (esim. yhdistykset ja 
yritykset).

Tietysti tällainen rekisteri vaatisi laajan tiedotuskampanjan, jotta eri sidosryhmien ja henkilöiden 
tiedot saataisiin kerättyä yhteen rekisteriin.
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1186. Maatalouden seurantaa

1186.1. Merkintä 986: Maatalous / Li Andersson / Tuet / 
Suojelua?

4. syyskuuta 2016
986: Maatalous / Li Andersson / Tuet / Suojelua?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_986

Maatalousasioiden seuranta on ollut melkoisen vähäistä aikaisemmissa merkinnöissä.

Olen kuitenkin ollut jonkin aikaa Maaseudun tulevaisuus -lehden blogin seuraaja.

Aikaisemmat merkinnät erityisesti maataloudesta ovat seuraavat.

958: Maatalous / Tietojärjestelmät / ISOja ongelmia
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_958

960: Maatalous / Poikkeusolot / Hyvä vai huono sää?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_960

Muutamassa muussa merkinnässä maatalous on ollut vain sivuhuomautuksen tasolla.

Tarkistin Vipu-järjestelmän versionumeron, joka on nyt 1.28.0. Eli versionumero on muuttunut 
edellisestä tarkistuskerrasta.

Jälleen kerran oletusarvoisesti oletan Vipu-järjestelmän olevan kohtuullisen laaja ja ehkä 
monimutkainenkin järjestelmä.

Maatalousuutisten joukossa on tietysti Vasemmistoliitto rp:n puheenjohtaja Li Andersson ja hänen 
antamat lausunnot sekä erilaiset lisälausunnot.

Noin käytännössä en tiedä, että kuinka monta Vasemmistoliitto rp:n jäsentä on 
elintarviketeollisuuden työntekijöinä.

Oletusarvoisesti oletan, että elintarviketeollisuuden työntekijöinä on myös Vasemmistoliitto rp:n 
jäseniä.

Huomiota on herättänyt myös byrokratiapyykkinaru, jolle on ripustettu vaadittavia ilmoituksia ja 
niiden lomakkeita.

Itse olen todennut, että erilaisia ilmoituksia pitäisi antaa vain yksi, jolloin samaa asiaa ei pyydetä 
useamman kerran.
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Mahdollisesti nämä yhdet ilmoitukset voisivat olla kiinni erilaisissa järjestelmissä, jolloin tarvitsee 
ilmoittaa vain muutokset.

Toisaalta eri linkeissä on juttua elintarvikkeiden haaskauksesta, jolloin merkittävä osa 
elintarvikkeista päätyy hävitykseen.

Toisaalta mainitaan tuotantoeläinten hyvinvoinnin neuvottelukunta: 
http://mmm.fi/tuotantoelainten-hyvinvoinnin-neuvottelukunta

Itse olen kannattanut erilaisia neuvottelukuntia, koska ne ovat melko joustavia järjestelyitä erilaisten
asioiden seurantaan ja erilaisten lausuntojen kehittämiseen.

Mielenkiintoista on tietysti uusi (mahdollinen?) eläinsuojelulaki.

Lisäksi linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* Vaatimus maitotuotteiden alkuperämaan ilmoituksesta?
* Vaatimus lihatuotteiden alkuperämaan ilmoituksesta?
* Painopaperin kulutus laskenut.
* Uutta tutkimustietoa täysjyväviljasta.
* Uutta tutkimustietoa pähkinöistä.
* Kipsin hyötykäyttö maataloudessa?
* Mitä olisi eläinpolitiikka?
* Maatalouden kriisipaketti?
* Nyhtökaura.
* Hankintalain vaikutukset.
* Parsinavetat kiellettävä?
* Suomen Viljava Oy.
* Jätevesisääntelyyn uusia muutoksia?
* Metsäteiden kunto ja kunnostus?
* Moottorisahan ajokortti?
* Tuontiruoka Suomessa?
* Maatiaislajit?

Käytännössä myös maataloudessa tapahtuu koko ajan uusia ja yllättäviäkin asioita.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti todeten Li Andersson osoittaa jonkinlaista ideologista suuntausta, jolloin hän kannattaa 
joidenkin maatalouden ja maaseudun toimintojen uudelleenjärjestelyjä.

Tähän yhteyteen voi linkittää Eläinpolitiikan ABC -kurssin (11.6.2016) ohjelman:
Eläinpolitiikan ABC

ITSE en ollut kyseisellä kurssilla.

Tällainenkin www-sivu löytyy: Eläinpolitiikka.fi
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Li Anderssonin tiedot löytyvät seuraavalta sivulta: Varsinais-Suomen ehdokkaat - sitoutuneet

Ei siinä mitään - Li Andersson toteuttaa käytännössä tekemiään sitoumuksia.

Mahdollisesti Li Andersson kannattaa vielä muitakin tavoitteita kuin vain tuo eduskuntavaalien 
2015 sitoumus.

Jaa-A. Tästä päästään maatalouden tukien ongelmaan.

Mitä maatalouden tukia eri sidosryhmät kannattavat ja vastustavat?

Itselleni ei ole vielä selvinnyt erilaisten sidosryhmien kannatuksen ja vastustuksen kohteet.

Tässä kohtaa pitäisi tehdä erilaisia ristiin ajoja järjestelmällisemmin.

Esimerkiksi voisi tietysti ajaa ristiin Vasemmistoliitto rp:n ja muiden sidosryhmien kannatuksen ja 
vastustuksen kohteet paljon tarkemmin.

Jotain uutta?

Vaikka itse asun maatalousvaltaisessa kunnassa, niin minulla ei ole selviä vastauksia eri 
sidosryhmien (vrt. eläinpolitiikka.fi) kannatuksen ja vastustuksen kohteisiin koskien maataloutta ja 
maaseutua.

Jaa-A. Ehkä tuollaisen taulukon voisi itse kehittää.

1186.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että perustin maatalouden seurannalle oman tunnisteen.

Käytännössä iso osa uutisista on luonnollisesti Maaseudun tulevaisuus -lehden uutisia, koska se on 
johtava lehti maatalousasioiden esittelyssä. Muualtakin on tietysti löytynyt maatalousaiheisia 
kirjoituksia ja uutisia.

Kerraten pitää todeta erilaiset poikkeusolosuhteet, joita moni poliittinen mielipidevaikuttaja ei osaa 
käsitellä erilaisissa asiayhteyksissä. Esimerkiksi maatalouden varautuminen poikkeusolosuhteisiin 
on oman selvityksensä arvoinen.

Väittämä: Poliittisissa keskusteluissa poikkeusolosuhteet ovat vähäisellä huomiolla.
Väittämä: Poikkeusolosuhteet havaitaan yleensä vasta oikean poikkeusolosuhteen 
muuttuessa oikeaksi tilanteeksi.
Väittämä: Huolimatta oikeasta poikkeusolosuhteesta kaikki poliittiset 
mielipidevaikuttajat eivät kuitenkaan muuta mielipidettään.

Tähän kohtaa voi kerraten todeta 77 Huoltovarmuuskeskuksen, joka on jonkinlainen viritys 
varautumisessa poikkeusolosuhteisiin. Yksi Huoltovarmuuskeskuksen toiminnan lohkoista on 
luonnollisesti elintarvikehuolto.

77 https://www.huoltovarmuuskeskus.fi  , Huoltovarmuuskeskus

29666
29667
29668
29669
29670
29671
29672
29673
29674
29675
29676
29677
29678
29679
29680
29681
29682
29683
29684
29685
29686
29687
29688
29689
29690
29691

29692

29693
29694
29695
29696
29697
29698
29699
29700
29701
29702
29703
29704
29705
29706
29707
29708
29709
29710
29711
29712

https://www.huoltovarmuuskeskus.fi/


660 / 728

1187. Ei laajaa selvitystä perustulosta

1187.1. Merkintä 987: Esitys / 10000 vs. 2000 / Perustulokokeilu
/ nro: 3

5. syyskuuta 2016 
987: Esitys / 10000 vs. 2000 / Perustulokokeilu / nro: 3

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_987

Olen kysellyt useammalta hallituspuolueiden edustajalta, että miten perustulokokeilu etenee.

Perusvastaus hallituspuolueiden edustajilla on ollut, että perustulokokeilun suunnittelu etenee.

Nyt on loppujen lopuksi tehty hallituksen esityksen luonnos, johon liittyen on 
lausuntomahdollisuus.

Tähän kohtaan voidaan linkittää kaksi PDF-tiedostoa: 
Lausuntopyyntö:
LUONNOS: Hallituksen esitys eduskunnalle laeiksi perustulokokeilusta ja 
tuloverolain 92 §:n väliaikaisesta muuttamisesta

Yritin rakentaa omaa lausuntoa (EDK-tunnuksella), mutta loppujen lopuksi itse kokeiluun minulla 
ei ollut paljon sanomista.

Lyhyesti ottaen sain koottua muutaman huomion.

Huomio 1: Perustulokokeiluun liittyvä lausuntomahdollisuuden olisi voinut toteuttaa myös tätä 
varten kehitetyssä verkkopalvelussa (Lausuntopalvelu.fi).

Perusteluita huomioon 1: 
1) Kehitetty verkkopalvelu (Lausuntopalvelu.fi) ei ole vielä lyönyt läpi kaikkeen valtion hallintoon, 
jolloin esimerkiksi perustulokokeiluun liittyvää lausuntopyyntöä ei ole lisätty verkkopalveluun 
(Lausuntopalvelu.fi). Tämän perusteella on täysin ymmärrettävää tämän lausuntomahdollisuuden 
perustuminen (ns.) perinteisiin lausuntotapoihin.

Huomio 2: Lyhyesti todeten lausuntopyynnön jakelulista perustuu erityisesti työelämään liittyviin 
sidosryhmiin, jotka ovat vakiinnuttaneet hyvin oman asemansa lausunnonantajana.

Perusteluita huomioon 2: 
2) Yhtenä puutteena jakelulistassa voi todeta, että esimerkiksi eri puolueiden nuorisojärjestöille ei 
ole lähetetty lausuntopyyntöä. Toisaalta esimerkiksi SAKKI ry (yhtenä nuorisojärjestönä) ei ole 
kyseisellä jakelulistalla.

29713

29714

29715

29716

29717

29718
29719
29720
29721
29722
29723
29724
29725
29726
29727
29728
29729
29730
29731
29732
29733
29734
29735
29736
29737
29738
29739
29740
29741
29742
29743
29744
29745
29746
29747
29748
29749
29750
29751
29752
29753
29754
29755
29756
29757
29758
29759

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_987


661 / 728

Perusteluita huomioon 2: 
3) Tehty perustulokokeilu näyttää perustuvan erityisesti työelämäikäisien ja työhön liittyviin 
sidosryhmiin. (Hyvin pieni) osa työelämäikäisistä nuorista voi tietysti kuulua ehdotetun 
perustulokokeilun alaisuuteen.

Huomio 3: Ehkä kokeiluun valittu henkilömäärä olisi voinut olla suurempi.

Perusteluita huomioon 3: 
4) Laajemmalla henkilömäärällä (esimerkiksi 10 000) olisi voinut olla enemmän erilaisia 
osaryhmiä, joita voisi verrata sekä muihin ryhmiin että verrokkiryhmään.

Huomio 4: Lakiehdotuksesta puuttuvat maininnat laadullisista kyselyistä ja määrällisistä kyselyistä

Perusteluita huomioon 4: 
5) Varmaankin erilaiset laadulliset kyselyt ja määrälliset kyselyt voidaan kehittää ja tehdä 
perustulokokeilun edetessä.

Perusteluita huomioon 4: 
6) Varmaankin erilaiset laadulliset kyselyt ja määrälliset kyselyt voidaan suunnitella ennen 
perustulokokeilun alkua.

Perusteluita huomioon 4: 
7) Varmaankin erilaiset laadulliset haastattelut voidaan suunnitella ennen perustulokokeilun alkua.

Perusteluita huomioon 4: 
8) Tietystikin kaikkien 2000 henkilön henkilökohtaiset haastattelut voi olla vaikea toteuttaa.

Perusteluita huomioon 4: 
9) Tässä kohtaa pitäisi tietystikin luottaa perustulokokeilua seuraavien henkilön ammattitaitoon, 
jolloin he osaavat laatia kyselyt oikein ja kattavasti.

Perusteluita huomioon 4: 
10) Tietysti perustulokokeilua seuratessa pitäisi katsoa odotettuja vaikutuksia sekä odottamattomia 
vaikutuksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Onko mitään uutta lisättävää?

1) OMA mielipide on, että esitetty perustulokokeilu on melkoisen suppea.

2) OMA arvaus on, että esitetty perustulokokeilu on monenlaisen poliittisen väännön seurausta.

3) EHKÄ tehtävä perustulokokeilu voi herättää enemmän kysymyksiä kuin vastauksia.

4) Toisaalta on hyvä, että kokeillaan edes jotain.

5) Toisaalta voi olla jatkossa tarvetta uudenlaisille perustulokokeiluille.
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Summaten: Tämä kokeilu on tietysti vain yksi vaihtoehto, ja muiden vaihtoehtojen kokeiluun jää 
vielä mahdollisuuksia.

1187.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Katsoin lyhyesti lausuntopyyntöön liitetyn jakelulistan. Lyhyesti todeten jakelulista perustuu 
erityisesti työelämään liittyviin sidosryhmiin, jotka ovat vakiinnuttaneet hyvin oman asemansa 
lausunnonantajana. Yhtenä puutteena jakelulistassa voi todeta, että esimerkiksi eri puolueiden 
nuorisojärjestöille ei ole lähetetty lausuntopyyntöä. Toisaalta esimerkiksi SAKKI ry (yhtenä 
nuorisojärjestönä) ei ole kyseisellä jakelulistalla.

Tehty perustulokokeilu näyttää perustuvan erityisesti työelämäikäisien ja työhön liittyviin 
sidosryhmiin. (Hyvin pieni) osa työelämäikäisistä nuorista voi tietysti kuulua ehdotetun 
perustulokokeilun alaisuuteen.

Väittämä: Kerraten voi todeta tehdyn perustulokokeilun olevan erittäin suppea yhden 
ryhmän kokeilu.
Väittämä: Kunnollinen kokeilu olisi vaatinut useamman kokeiluryhmän, jotta eri 
malleja olisi voitu tarkastella kunnollisesta.

Mielenkiintoista on tietysti nähden tulevien hallitusten suhtautuminen perustulokokeiluihin. 
Käsittääkseni 78 Vihreä liitto rp on kannattanut jo pitkään perustuloa, joten heidän mahdollinen 
hallitustaival (nykyhallituksen jälkeen) voisi tarkoittaa uutta perustulokokeilua. Tietysti riippuen 
hallituskumppaneista uudet perustulokokeilut voivat jäädä edelleen hyvin vaatimattomiksi.

Kysymys: Millaisia malleja eri puolueet (vrt. perustulo) esittävät suomalaisen 
monimutkaisen sosiaaliturvan yksinkertaistamiseksi?

Olen osallistunut useamman puolueen tilaisuuksiin, ja aina välillä joku poliittinen 
mielipidevaikuttaja toteaa suomalaisen sosiaaliturvan olevan liian monimutkainen. Tähän kohtaan 
linkitän mielipidekirjoituksen 66.

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

Tähän kohtaan voi todeta yleisen vuodatuksen suomalaisen sosiaaliturvan monimutkaisuudesta.

1) Työnteon oltava aina kannattavaa. 2) Suomen sosiaaliturva on eri etuuksien 
monimutkainen tilkkutäkki. 3) Suomen sosiaaliturva on liian monimutkainen, jolloin syntyy 
vakavia kannustinloukkuja. 4) Suomen sosiaaliturva ei voi enää perustua entisen 
teollisuusyhteiskunnan vaatimuksiin. 5) Nykyaikana työnteon vaatimukset ovat muuttuneet 
täydellisesti. 6) Suomen sosiaaliturva ei enää vastaa työnteon uusiin vaatimuksiin.

Väittämä: Erilaiset poliittiset mielipidevaikuttajat esittävät mainittua kuutta 
väittämää ja niiden muunnelmia erilaisissa tilaisuuksissa.
Väittämä: Ongelma on tiedostettu, mutta ratkaisukeinoista ei ole yksimielisyyttä.
Väittämä: Keskustelu sosiaaliturvan monimutkaisuudesta tulee jatkumaan.

78 https://www.vihreat.fi  , Vihreä liitto rp
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1188. Käänteistä lainsäädäntöä / Eroaminen / EU

1188.1. Merkintä 988: Yhdistynyt Kuningaskunta / EU-ero / 
Väittelyä

11. syyskuuta 2016 
988: Yhdistynyt Kuningaskunta / EU-ero / Väittelyä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_988

Oheisessa linkkilistassa on useampi linkki heti Euroopan Unionin jäsenyyttä koskevaan 
kansanäänestyksen (Yhdistynyt Kuningaskunta) lopputuloksen julkistamisen jälkeen.

Sittemmin on tietysti tullut erilaisia jatkohuomioita käytännön toimenpiteistä, joilla Yhdistynyt 
kuningaskunta käytännössä eroaisi Euroopan Unionista.

OMA veikkaus on, että joudumme käymään läpi käänteisesti erilaiset Euroopan Unionin 
lainsäädännön luvut.

Aikanaan Suomen jäsenyyden neuvottelussa mentiin Euroopan Unionin lainsäädännön lukuja läpi, 
jolloin pyrittiin saamaan Suomen lainsäädäntöä Euroopan Unionin vaatimusten mukaiseksi.

Pari esimerkkiä lienee paikallaan.

1) Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta irtautua erilaisten tilastojen kehittmisestä ja julkaisuista?

2) Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta irtautua yhdestä opiskelijoiden vaihto-ohjelmasta, eli 
ERASMUS-ohjelma?

3) Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta irtautua erilaisista tieteellisen tutkimustyön 
rahoitusjärjestelmistä?

4) Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta olla osana Euroopan talousaluetta (ETA)?

5) Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta edelleen päästä Euroopan Unionin sisämarkkinoille?

6) Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta liittyä EFTA:n jäsenenksi?

7) Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta olla irrallaan EU:n ja EFTA:n jäsenyyksistä?

8) Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta irrottautua Euroopan Unionin järjestämästä 
standardoinnista?

Eli käytännössä eroaminen tarkoittaa hyvin paljon kysymyksiä eri lainsäädännön kohtiin.
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Lisää hallintoa hallinnon hallinnolle?

JOS Yhdistynyt kuningaskunta haluaa olla Sveitsin kanssa samanlainen maa ilman erilaisia 
jäsenyyksiä, niin seurauksena on kasa erilaisia erillisiä sopimuksia sopimuksia Euroopan Unionin 
kanssa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Ehkä varmin lopputulos on, että erilaiset poliittiset mielipidevaikuttajat kannattavat erilaisia 
Euroopan Unionista eroamisen tapoja.

Yksi Wikipedia-artikkeli osoitti kirjoitushetkellä, että seuraavat yleiset vaalit (Yhdistynyt 
Kuningaskunta) ovat vuonna 2020.

KYSYMYS: Saako Euroopan Unioni ja Yhdistynyt kuningaskunta neuvoteltua erilaiset 
lainsäädännön luvut käänteisessä järjestyksessä, jolloin Yhdistynyt kuningaskunta olisi käytännössä
erillään Euroopan Unionista?

Saavatko Euroopan Unioni ja Yhdistynyt kuningaskunta neuvoteltua eri aiheet vuoteen 2020 
mennessä?

Oma veikkaus on erilaiset riidat poliittisten mielipidevaikuttajien kesken.

Millaisia ovat jatkossa erilaiset riidat poliittisten mielipidevaikuttajien kesken?

Osa mielipidevaikuttajista voi kannattaa keveämpää irrottautumista ja osa voi kannattaa erota 
kaikilla mahdollisilla tavoilla.

Mielenkiintoista tulee tietysti olemaan eri puolueiden sisäinen vääntö eroamisen laajuudesta.

Mahdollisesti eri puolueiden sisällä voi olla erilaisia kannatettavia ja vastustettuja asioita.

Tässä riittää vielä seurattavaa vuosikausiksi.

1188.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Kirjoitushetkellä on tiedossa Yhdistyneen kuningaskunnan nykyisen hallituksen (Theresa May) 
yrityksestä neuvotella mahdollisimman edullinen lainsäädännön lakipaketti, joka ottaisi huomioon 
Yhdistyneen kuningaskunnan esittämät vaatimukset. Yhdistyneen kuningaskunnan nykyisestä 
hallituksesta irtautui ministereitä, koska heidän mukaan esitetty lainsäädännön lakipaketti ei ole 
tarpeeksi hyvä erottamaan Yhdistynyt kuningaskunta kokonaan Euroopan Unionista.

Väittämä: Yhdistyneen kuningaskunnan nykyhallituksen (Theresa May) ajama 
lainsäädännön lakipaketti (ero EU:sta) aiheuttaa lisää riitelyä eri vaiheissa.
Väittämä: Käytännössä Euroopan Unioni ei ole vielä hävinnyt mihinkään, joten 
Yhdistyneen kuningaskunnan on pakko tehdä joitain sopimuksia Euroopan Unionin 
kanssa lainsäädännön eri lukuihin perustuen (käänteinen lainsäädäntö siis).
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1189. Aina vain moniajosta asiaa

1189.1. Merkintä 989: e-kirja / kirja / 50 merkintää / Moniajo (l)

14. syyskuuta 2016 
989: e-kirja / kirja / 50 merkintää / Moniajo (l)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_989

Tässä kohtaa voi todeta erilaiset seurantakohteet, joista yksi on tämä moniajo(n) harha.

Tämä onkin sitten 50. merkintä koskien moniajoa ja moniajon harhaa.

Muutaman kohdan voi todeta seuraavista linkeistä:

* Avokonttorit ovat huonoja työympäristöjä!
* Toimistojen tilaratkaisuista oli oma tutkimuksensa.
* Istumatyöläisten tauotukset?
* Kenestä hyvä pomo?
* Laiskuuden ja älykkyyden suhde toisiinsa?
* Peruskoulun oppilaiden erot kasvaneet?
* Miten lukutaito kehittyy tavallisten kirjojen ja e-kirjojen välillä?
* Terveellisen syömisen suhde lukutaitoon?
* Aiheuttavatko etäopinnot syrjäytyneisyyttä?
* Sinisen valon suhde nukkumisen vaikeuksiin?

Ensimmäisenä täytyy todeta, että yhdessä lehtijutussa viitattiin Journal of Environmental 
Psychology -lehden joulukuun numeroon, josta olisi pitänyt osata etsiä oikea artikkeli.

Itse en osaa sanoa, että mikä Journal of Environmental Psychology -lehden joulukuun numeron 
artikkeli oli viittauksen kohde.

ELI tieteelliseen artikkeliin pitäisi viitata kunnolla.

Sitten oli tuo Lukukeskus ry:n tekemä / teettämä raportti: Neljäsluokkalaisten kokemuksia kirjan 
formaatin vaikutuksesta lukukokemukseen ja lukuintoon.

Minulle sanottiin, että kyseisen raportin saa ladattua ilman ISSUU-tunnuksia.

Sain tilattua tutkimusraportin minulle PDF-muodossa.

JOS jotkut muut kokevat vaikeuksia hankkia tuota Lukukeskus ry:n PDF-tiedostoa, niin laitoin 
kyseisen PDF-tiedoston omalla kotisivulle: PDF-tiedosto tässä linkissä.
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EN lukenut huolellisesti tuota Lukukeskus ry:n tutkimusraporttia kannesta kanteen.

Tämän jälkeen voi linkittää kaksi muuta PDF-tiedostoa:

Mikä mättää peruskoulussa? 
TASA-ARVON TOTEUTUMINEN SUOMALAISESSA PERUSKOULUSSA

Käytännössä taustatyönä on ollut Oma Linja -hanke.

Toisaalta meillä on Suomessa ollut Kiva Koulu -hanke, jota yritetään käytännössä juurruttaa osaksi 
suomalaisten koulujen toimintaa:

KiVa Koulu: http://www.kivakoulu.fi

Tulee vain mieleen, että voisiko nämä asia yhdistää jotenkin: kiusaaminen, lukutaito ja 
oppimiserot? Kaikki taitaa vaikuttaa kaikkeen näissäkin asioissa.

Mielenkiintoista olisi kuitenkin jatkossa tehtävät vertailut perinteisemmän kontaktiopetuksen ja 
uudemman verkko-opetuksen välillä.

Kysymys on aika hyvä: lisääkö lisääntyvä verkko-opetus itse asiassa syrjäytymistä? Tämä asia pitää
tietysti selvittää tarkemmin!

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yksi selvitettävä asia on tietysti eri puolilla Suomea sijaitsevien koulujen vertailu.

Miten oppimiserot vaihtelevat eri puolilla Suomea sijaitsevissa kouluissa?

Lisäksi noita kiusaamisen eroja eri koulujen välillä pitäisi tietysti selvittää asianmukaisesti.

OMA veikkaus on, että varmaankin oletamme joitain asioita väärin. Luulemme - emme siis tiedä.

Lisäksi olisi selvitettävä erilaisten oppimisen välineiden vaikutusta erilaisiin oppimistuloksiin.

Miten opitaan perinteisemmistä kirjoista ja esimerkiksi uudemmista e-kirjoista?

Mitkä aiheet oppii paremmin perinteisemmistä kirjoista ja uudemmista e-kirjoista?

Tässä asiassa on vielä paljon selvitettävää.

Kerraten voi todeta, että luulemme paljonkin ja emme oikeasti tiedä.

Moniajoon liittyen voi todeta, että mahdollisesti e-kirjat voivat altistaa moniajon harhaan, mutta 
tämä asia vaatii tietysti lisää selvitettävää.

KYSYMYS: Onko e-kirjan pidettävä koko ajan internet-yhteyttä päällä? 
KYSYMYS: Onko edes järkevää pitää internet-yhteyttä päällä koko ajan e-kirjoja käytettäessä? 
KYSYMYS: Mitkä aiheet oppii paremmin e-kirjoista? 
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KYSYMYS: Millaiset e-kirjat (ja laitteet) parantavat oppimistuloksia?

Lisäksi palaamme moniajon harhaan: veivaammeko kaikenlaista turhaa ja emme oikeasti opi yhtään
mitään?

Tietysti lopullinen kysymys on moniajon harha, jolloin uudet ratkaisut lisäävätkin turhaa moniajoa 
keskittymisen kustannuksella.

1189.2. Uudelleenarviointia / 14.7.2018

Moniajo (multitasking) on monesti harhaa, vaikka jotkut meistä haluavat tietysti uskoa moniajoon.

Kysymys: Ketkä meistä uskovat laajasti moniajon (multitasking) olevan oikeasti 
mahdollista?
Kysymys: Onko erilaisissa oppilaitoksissa lisättävä vai vähennettävä tietotekniikkaa?

Aikaisemmin olen kannattanut kunnollista selvitystä tietoteknisten viritysten sopivuutta erilaisiin 
oppimistilanteisiin.

Väittämä: Tietoteknisten viritysten sopivuutta erilaisiin oppimistilanteisiin pitäisi 
selvittää kunnolla.

Kysymys: Mikä taho voisi tehdä selvityksen tietoteknisten viritysten sopivuudesta 
erilaisiin oppimistilanteisiin?

Mielenkiintoista on tietysti tekemäni 50 merkintää koskien moniajoa (multitasking). Aihe vaatii 
tietysti seurantaa edelleenkin.

Olen kerännyt yhteen hakemistoon aineistoa koskien moniajoa (multitasking). Eli minun pitäisi 
joskus käydä läpi huolellisesti kerääntynyt aineisto koskien moniajoa (multitasking).

Varsinaisessa merkinnässä oli asiaa verkko-opinnoista. Oman arvion myös erilaisten verkko-
opintojen ja verkko-opetusjärjestelmien oikeaa vaikutusta oppimisen kannalta pitäisi selvittää 
huolellisesti.

Kysymys: Mikä on erilaisten verkko-opintojen ja verkko-opetusjärjestelmien oikea 
vaikutus oppimiseen erilaisissa asiayhteyksissä?

Lopuksi pitää todeta uudelleen Lukukeskus ry:n tekemä / teettämä raportti.

Kysymys: Mikä on perinteisten kirjojen merkitys oikean oppimisen kannalta?
Kysymys: Ketkä pystyvät jatkossa lukemaan keskittyneesti perinteisiä kirjoja?
Kysymys: Onko keskittyneestä lukemisesta tulossa katoavaa kansanperinnettä?

1189.3. Lisäarvioita / 4.8.2021

Väittämä: Kysymys keskittyneestä lukemisesta on edelleen hyvin tärkeä.
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1190. Enemmän kysymyksiä ja vähemmän vastauksia

1190.1. Merkintä 990: Lausunnot / Erimielisyys / 
Perustulokokeilu / nro: 4

17. syyskuuta 2016 
990: Lausunnot / Erimielisyys / Perustulokokeilu / nro: 4

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_990

Tähän kohtaa voi todeta perustulokokeilusta seuraavia asioita.

Tähän kerraten aikaisemmat todeta aikaisemmat tiedostot koskien perustulokokeilua: 
Hallituksen esitys 
Lausuntopyyntö

Tämän jälkeen voi mennä seuraavalla sivulle.

Lait perustulokokeilusta ja tuloverolain 92 §:n väliaikaisesta muuttamisesta, hallituksen esityksen 
valmistelu: [linkki ei toimi enää]

17.9.2016 tilanteessa latasin saatavilla olevat lausunnot omalle koneelle.

Tarvittaessa minulta saa tilattua lausuntojen tiedostot.

Ehkä valtioneuvoston hankesivusto muuttuu jälleen kerran, jolloin on mahdollista tiedostojen 
(väliaikainen?) katoaminen tietoverkosta.

Lista lausunnonantajista seuraavassa PDF-tiedostossa: Lista lausunnonantajista (17.9.2016)

Lausunnonantajista voi todeta, että lausuntoja ovat antaneet myös sellaiset tahot, joille 
lausuntopyyntöä ei ole osoitettu.

Tämä tietysti kertoo perustulon kiinnostavan erilaisia sidosryhmiä.

EHKÄ minunkin olisi pitänyt tehdä lausunto, jossa olisin kiinnittänyt huomiota vain suppeaan 
(2000) osallistujajoukkoon.

Muutamissa lausunnoissa kiinnitetään huomiota nimenomaan tähän suppean (2000) joukon 
ongelmallisuuksiin.

Keräsin oheiseen linkkilistaan erilaisia uutislinkkejä (vast.) koskien nimenomaan perustulokokeilua.
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Yksi linkki [liittyy] Sari Essayahin mielipidekirjoitukseen, jonka otsikko on "Työnteon oltava aina 
kannattavaa".

Haukotus.

Tuon sanayhdistelmän (Työnteon oltava aina kannattavaa) olen kuullut hyvin usein eri puolueiden 
tilaisuuksissa.

Lisäksi seuraavia sanayhdistelmiä ja niiden muunnoksia on viljelty runsaasti:

1) Suomen sosiaaliturvasta on erilaisten etuuksien monimutkainen tilkkutäkki. 
2) Suomen sosiaaliturva on liian monimutkainen, jolloin syntyy vakavia kannustinloukkuja. 
3) Sosiaaliturvaa on uudistettava vastaamaan nykyajan tilanteeseen. 
4) Suomen sosiaaliturva ei voi enää perustua entisen teollisuusyhteiskunnan vaatimuksiin. 
5) Nykyaikana työnteon vaatimukset ovat muuttuneet täydellisesti. 
6) Suomen sosiaaliturva ei enää vastaa työnteon uusiin vaatimuksiin.

Vastaavia erilaisia sanayhdistelmiä ja niiden muunnoksia voisi kerätä edelleenkin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EHKÄ on niin, että nyt esitetty perustulokokeilun malli herättää enemmän kysymyksiä kuin 
vastauksia.

ITSE odotin, että kokeiluryhmiä olisi ollut useampi, esim. 5-10 ryhmää.

Jaa-A.

Nykyhallitus (Sipilä) voisi vielä ehtiä kehittämään lisää perustulokokeiluja, jotka voisivat ehkä 
päättyä vasta nykyisen hallituskauden jälkeen.

Tietysti ongelmaksi voi tulla vuoden 2019 vaalien jälkeinen tilanne, jolloin perustulokokeilujen 
tuloksiin perehtyisi silloinen uusi hallitus.

Paljon puhutaan nopeudesta, kokeiluista ja ketteryydestä yhteiskunnallisten päätöksien tekemisessä.

Tosiasia taitaa pikemminkin hitaus, vanhassa pysyminen ja jähmeys hyvin monessa asiassa.

Machiavelli(kin) totesi aikanaan, että mikä tahansa muutos on hyvin vaikea asia.

Niin taitaa olla tässä perustulokokeilussa - muutos on vaikeaa.

Mahdollisesti joudumme odottamaan vielä jonkin aikaa, jos vasta puolueiden sukupolvenvaihdosten
myötä voidaan kokeilla lisää erilaisia perustulomalleja.

Kerraten: nyt esitetty perustulokokeilun malli herättää enemmän kysymyksiä kuin vastauksia.
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1190.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Tähän kohtaan voi todeta mielipidekirjoituksia.

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

67 / Välityömarkkinoiden vaikeasta työllistämisestä
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_67

75 / Useampaa mallia voisi kokeilla
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_75

76 / Kokeillaan useampaa mallia
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_76

Eri vaiheiden jälkeen voi todeta tarpeen kokeilla useampaa perustulon mallia yhtäaikaisesti 
esimerkiksi kymmenellä (10) ryhmällä. Nykyinen yhden ryhmän kokeiluryhmän perustulokokeilu 
on liian suppea kokeilu. Eli yhden ryhmän kokeiluryhmän hyvin suppea perustulokokeilu tarkoittaa 
enemmän kysymyksiä kuin oikeita vastauksia.

Kysymys: Tehdäänkö joskus tulevaisuudessa useamman kokeiluryhmän 
perustulokokeiluja ja/tai vastaavan ajatuksen kokeiluja?

Erilaiset sidosryhmät ovat esittäneet erilaisia malleja, joten niiden tasapuolinen ja kunnollinen 
kokeilu mahdollistaisi monien aiheiden selvitystä.

Varsinaisen merkinnän lopussa pohdin puolueiden sukupolvenvaihdoksia, jolloin uudemmat 
sukupolvet voivat tehdä uusia kokeiluja. Käytännössä uudemmat sukupolvet tietävät nykyisten 
sosiaaliturvan ongelmat omalla kokemuksella, joten uudemmat sukupolvet voivat haluta tehdä 
erilaisia kokeiluja perustuen sosiaaliturvan ongelman ratkaisuihin.

Väittämä: Puolueiden sisällä on eri sukupolvien edustajia, jolloin perustulon 
kannatusta voi olla puolueiden välillä perustuen eri sukupolvien omiin kokemuksiin.

1190.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Tähän kohtaan pitää todeta mielipidekirjoitus 83.

83: Perustulon tuloperuste?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_83

Oman arvion mukaan perustulon kannatus ja vastustaminen menee enemmän puolueiden sisäisinä 
jakoina kuin puolueiden ulkoisena jakona. ON tietysti muutama puolue, joissa perustulon kannatus 
on laajempaa.

Kysymys: Olisiko perustulo mahdollista toteuttaa Suomessa?
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1191. Väärien uskomusten purkamisesta jotain

1191.1. Merkintä 991: Oikea osaaminen / Aika, raha ja työrauha

19. syyskuuta 2016 
991: Oikea osaaminen / Aika, raha ja työrauha

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_991

Ensimmäisenä linkkinä täyty linkittää OECD:n Education at a Glance (2016) -julkaisu. 

http://www.oecd.org/edu/education-at-a-glance-19991487.htm

Kyseinen julkaisu on vain vaatimattomat 510 sivua pitkä. En väitä lukeneeni kyseistä julkaisua.

OECD:n apulaispääsihteeri on tällä hetkellä Mari Kiviniemi - eli siis Suomesta. En tiedä, että 
kuuluvatko koulutuksen vertailut hänen tehtäviinsä.

OECD tekee kaikenlaisia vertailuja jäsenmaidensa tilanteesta, jolloin voidaan esittää vähän 
valistuneempia arvioita erilaisista aiheista.

Opetus- ja kulttuuriministeriö on julkaissut oman tiivistelmänsä kyseisestä raportista (Education at a
Glance 2016).

Lainaan vain yhtä virkettä Opetus- ja kulttuuriministeriön tiivistelmästä: 

Korkeakoulutuksen läpäisy on kautta linjan heikkoa OECD-maissa. Vain Iso-Britanniassa yli
puolet opiskelijoista suoritti tutkinnon tavoiteajassa. Suomessa opiskelijoista tutkinnon 
suoritti tavoiteajassa 43 %, OECD-maiden keskiarvo oli 41 %. Kun tavoiteaikaan lisätään 
kolme vuotta, läpäisy nousee keskimäärin 69 prosenttiin, Suomessa 68 prosenttiin. Kaikissa 
maissa naisten läpäisyaste on suurempi kuin miesten.

ELI käytännössä suomalaiset yliopisto-opiskelijat ovat opintojensa vuoksi pitkänkin aikaa 
yliopistossa jonkin tasoisena opiskelijana.

Tässä kohtaa pitää palauttaa mieliin Seinäjoella järjestetty TEK 3 -koulutuksen.

Käytännössä TEK 3 -koulutus oli kuin pari vuotta kesäyliopistossa opiskelua kovalla 
suoritustahdilla.

Itse olen osallistunut vähäsen kesäyliopiston koulutukseen, jolloin voi todeta myös yliopisto-
opintojen voivan olla hyvin tehokkaita ja lyhytkestoisiakin.
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Kuten todettu monesti aikaisemmin, niin menin päättämään opinnot Tampereelle ns. 
emoyliopistolle.

Emoyliopistossa koulutuksien asiasisällöt olivat täyttä asiaa tietystikin.

Mutta suoritustapa emoyliopiston koulutuksissa ei ollut yhtä tehokas kuin TEK 3 -opinnoissa.

Tämän jälkeen voi todeta linkkilistasta muutaman asian:

* myös lääkäriopiskelijoilla voi olla vääriä käsityksiä luonnontieteestä,
* yliopistojen työhyvinvointi on kärsinyt.
* tutkijoiden vapaus tutkia ja julkaista tuloksia ilman poliittista painostusta?
* yliopistojen johdon ja henkilöstön väliset ristiriidat?
* Seinäjoella SEDU:n koulutus [kolmeen] toimipisteeseen.
* EU haluaa houkutella korkeasti koulutettuja osaajia erityisellä ohjelmalla.

Tämän jälkeen voidaan todeta seuraavaa viitatuista artikkeleista:

* miten harjaantua tieteelliseen toimintaan yliopistoissa?
* opettajien väärin käsitykset tieteellisistä menetelmistä?
* millaiset tiedeopinnot pitäisi järjestää opettajakoulutukseen?
* tutkimustyön oikea luonne?
* jonkin erityisalueen oikea tietämys?

Eli käytännössä voivat joidenkin alojen opiskelijat läpäistä yliopiston joiltain osilta väärän 
tietämyksen varaan.

Jaana Venkulan [Venkula (1988)] kirja tuli luettua vuonna 1998 kesällä. Käytännössä asuin silloin 
kesätöiden vuoksi Vaasassa asunnossa, jossa silloin [ei] ollut internet-yhteyttä.

Eli yksi osa vapaa-ajan viettoa (siis kesätöiden aikana) oli kirjojen lukeminen iltaisin.

Venkula [1988] toteaa kirjassaan, että kurssit läpäisi paremmin sellaiset opiskelijat, jotka kehittivät 
jonkin kysymyksen tai ongelman, jonka perusteella yksittäinen kurssi suoritettiin.

Myöhemmin Venkula on kirjoittanut (muistaakseni), että hän ei ole tarkoittanut myöhemmin esiin 
nostettua ongelmaperusteista oppimista.

Sittemmin käteen on sattunut yksi teos:

Poikela, S., Lähteenmäki, M.-L., & Poikela, E. (2002). Mikä on ongelmaperusteista 
oppimista ja mikä ei? Teoksessa E. Poikela (Toim.), Ongelmaperusteinen pedagogiikka—
Teoriaa ja käytäntöä. Tampere: Tampere University Press.

Käytännössä ongelmaperusteista oppimista voidaan lähestyä hyvin monelta kannalta, ja määrittely 
taitaa olla vaikeaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Tämmöisen lista olen ainakin kerran kuullut: yliopiston henkilökunnalla on puutetta ajasta, rahasta 
ja työrauhasta.

Tässä palaamme myös oikean osaamisen osoittamiseen.

Kuten edellä on osoitettu, myös yliopisto-opiskelijat voivat läpäistä yliopisto-opinnot väärilläkin 
olettamuksilla.

Itse olen eri vaiheiden jälkeen päätynyt kannattamaan erilaisia tiiviitä koulutuspaketteja, jolloin 
perusopinnot voitaisiin vetää läpi esimerkiksi 1-2 viikon tehopaketteina eri oppiaine kerrallaan.

Tällaisia tehopaketteja voisi sitten olla jonkin laitoksen (vast.) alaisuudella heti useampi lukuvuoden
aikana.

Tutkijoillekin voisi tällaista kurssijärjestelmää markkinoida seuraavalla lauseella: skarppaa kaksi 
viikkoa ja tutki loppuaika.

Muistelisin niin, että opintojen alkuvaiheissa (perusopinnot) opiskelijat arvostavat hyvin osaavaa 
opettamista.

Sittemmin opintojen edetessä opiskelijat arvostavat enemmän muita asioita - esimerkiksi kaikkein 
uusimman tutkimustiedon esittelyä.

Tämmöinen tiivis koulutuspaketti voisi toimia jopa tohtoriopintojen alussa.

Tohtoriopintoja aloittavien pitäisi tietysti saada selvä käsitys tutkimustyön oikeasta laadusta.

Paljon kuluu aikaa tohtoriopiskelijoiden opetellessa tutkimustyön oikeaa luonnetta.

JOS tutkimustyön oikea luonne selviäisi hetimmiten nopeasti, niin osa opiskelijoista voikin todeta 
tohtoriopintojen olevan erilaista kuin omat olettamukset.

Paljon kuluu aikaa kaikenlaiseen turhaan, koska eri koulutusasteiden opiskelijoilla on erilaisia 
vääriä uskomuksia.

UUTTA?

Meillä on vielä paljon parantamista, jotta eri koulutusasteiden opiskelijoilla olisi heti alusta alkaen 
oikeat käsitykset valitsemastaan oppiaineista.

Uutena asiana voisi todeta, että tarvitsemme erilaisia uusia ratkaisuja opiskelijoiden väärien 
uskomusten muuttamiseksi.

1191.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Lyhyistä ja tehokkaista koulutuksesta olen kirjoittanut eri asiayhteyksissä – ei mitään uutta tässä.

Tähän kohtaan pitää ehdottomasti todeta Ylijoki (1998). Hänen perusviestinsä oli akateemiset 
heimokulttuurit ja noviisien sosialisaatio.
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Itse olen todennut, että akateemiset heimokulttuurit ja noviisien sosialisaatio voi pikemminkin 
supistaa näkökulmia, vaikka yliopiston tehtävä olisi nimenomaan laajentaa näkökulmia.

Windschitl (2004) on tullut vastaan tämän aiheen suhteen. Windschitl (2004) toteaa opettajaksi 
opiskelevilla oppilailla olevan oma tapa nähdä ”tieteen tekeminen”, jolloin tieteen tekemisen ajatus 
ei perustunut tieteen oikean luonteen ymmärrykselle.

Park, Jang & Kim (2009) on tullut tämän aiheen suhteen. Park, Jang & Kim (2009) esittävät 
artikkelissaan tutkimustyön oikeaa luonnetta sekä mallin tieteellisestä prosessista. Oman arvion 
mukaan tieteellisen prosessin oikeaa luonnetta pitäisi opettaa eri vaiheissa yliopistojen oppilaiden 
opintoja, jolloin tieteellisestä prosessista olisi oikea käsitys.

Väittämä: Yliopisto-opiskelijoilla voi olla vääriä käsityksiä tutkimuksesta ja 
tutkimusten läpiviennistä.
Väittämä: Vääriä käsityksiä tutkimuksesta pitäisi oikoa eri vaiheissa yliopisto-
opintoja.

Myös jatko-opiskelijoille kannattaisi järjestää lyhyet ja tehokkaat koulutukset, jotta heillä olisi 
oikeasti hyvä käsitys tieteen tekemisestä.

Väittämä: Myös jatko-opiskelijoilla voi olla vääriä käsityksiä tieteen tekemisestä 
varsinkin jatko-opintojen alkuvaiheessa.
Väittämä: Jatko-opiskelijoilla pitäisi järjestää tehokkaat koulutukset tieteen oikeasta 
tekemisestä heti jatko-opintojen alkuvaiheessa.

Rannila (2015b) luku 156 sisältää oman arvion tutkimustyön opettamisesta ja tutkimustyön väärien 
käsitysten purkamisesta.

OECD:n raportti voi olla enemmän yliopisto-opintojen oireiden kuvaamista kuin oikeiden syiden 
etsimistä. En ole lukenut raporttia läpi kokonaan, joten tässä kohtaa voi olla vääriä käsityksiä.

Kysymys: Millaisia ovat oikeat syyt yliopisto-opintojen venymiselle?
Kysymys: Onko yliopisto-opintojen venymisen syitä selvitetty kunnolla?

Hakala (1996, 2008, 2012a, 2012b, 2017) ovat tulleet vastaan eri vaiheissa. En tietysti muista tähän 
kohtaan kaikkia yksityiskohtia. Perushuomiona voi olla, että yliopisto-opintojen päättötyön 
tekeminen on osoittautunut monelle opiskelijalle hyvin vaikeaksi hankkeeksi. Itse huomioisin 
Hakala (1996, 2008, 2012a, 2012b, 2017) perusteella yliopisto-opintojen päättötyön ohjaamisen 
vaativan erilaisia taitoja. Toisaalta yliopisto-opintojen päättötyön oikea tekeminen on mahdollista 
Hakalan esimerkkien perusteella.

Kysymys: Millaisia voisivat olla ratkaisut (vrt. Hakala) yliopisto-opintojen venymisen 
ongelman ratkaisuksi?
Kysymys: Miten ratkaistaan yliopisto-opintojen päättötyön suorittamiseen ja 
ohjaamiseen liittyvät ongelmat?

Hakala (1996, 2008, 2012a, 2012b, 2017) perusteella voi todeta päättötyön suorittamiseen ja 
ohjaamiseen liittyvien ongelmien ratkaisun olevan mahdollista.
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1192. Tosiasioiden tarkastukseen perustuvien 
lausuntojen levittämisen ongelmista

1192.1. Merkintä 992: Tosiasioiden tarkastuspalvelut / 
Syntymäpäiviä

20. syyskuuta 2016 
992: Tosiasioiden tarkastuspalvelut / Syntymäpäiviä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_992

Tämän merkinnän alussa on kahden tosiasioiden tarkastuspalvelun jutut syntymäpäivästä.

PolitiFact ja Fact Checker ovat toimineet nyt yhdeksän (9) vuotta - näin se aika rientää.

Tosiasioiden tarkastuspalveluiden arvioinnista olen ladannut muutaman PDF-tiedoston. Näiden 
julkaisujen PDF-tiedostojen otsikot voidaan todeta tähän:

* Analysing How People Orient to and Spread Rumours in Social Media by Looking at 
Conversational Threads
* Hoaxy: A Platform for Tracking Online Misinformation
* Estimating Fact-checking's E?ects - Evidence from a long-term experiment during 
campaign 2014
* Same Facts, Different Interpretations: Partisan Motivation and Opinion on Iraq
* Misinformation and Fact-checking: Research Findings from Social Science
* THE EFFECTS OF FACT-CHECKING THREAT Results from a field experiment in the 
states
* Partisan Bias in Factual Beliefs about Politics
* Fact-checking on Twitter: An examination of campaign 2014
* Identifying and Correcting Policy Misperceptions
* A Comparison of Correction Formats: The Effectiveness and Effects of Rating Scale 
versus Contextual Corrections on Misinformation
* The Diffusion of Fact-checking - Understanding the growth of a journalistic innovation
* The hardest check: Measuring the impact of fact-checking

Pari PDF-tiedostoa on peräisin tieteellisestä aikakausijulkaisusta. Osa PDF-tiedostoista on ilman 
selvää lähdettä. Osa PDF-tiedostoista on jonkin ajatushautomon (thinks tank) julkaisuja.

Sitten linkkilistassa on juttua tosiasioiden jälkeisestä maailmasta (post-fact world), jolloin jokin 
väärä viesti voidaan välittää välittömästi kaikenlaisten www-palveluiden läpi - esimerkiksi 
Facebook ja Twitter tietystikin.
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Jossain uutisessa pohdittiin mahdollisuutta, että Facebook voisi luoda ominaisuuden, jossa voisi 
liputtaa jotain uutista tosiasioiden vastaiseksi.

Tämän jälkeen voidaan todeta uudehko kansainvälinen verkosto - International Fact-Checking 
Network.

Kansainvälinen verkosto on perustettu tosiasioiden tarkastuspalveluiden laadun takaamiseksi ja 
yhteistyöjärjestelmäksi.

Tähän kohtaa voi todeta tosiasioiden tarkastuspalveluiden hyväksyttyjen periaatteiden otsikot:

(1) A COMMITMENT TO NONPARTISANSHIP AND FAIRNESS
(2) A COMMITMENT TO TRANSPARENCY OF SOURCES
(3) A COMMITMENT TO TRANSPARENCY OF FUNDING & ORGANIZATION
(4) A COMMITMENT TO TRANSPARENCY OF METHODOLOGY
(5) A COMMITMENT TO OPEN AND HONEST CORRECTIONS

Suomesta on mukana kaksi tosiasioiden tarkastuspalvelua: Faktabaari (http://faktabaari.fi/) ja 
Valheenpaljastaja (http://yle.fi/aihe/kategoria/kuningaskuluttaja/valheenpaljastaja).

Yksi erittäin iso ongelma on tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus.

Yksi tapa tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitukseen on ollut joidenkin säätiöiden rahallinen 
tuki.

Suomessakin meidän on pohdittava tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitusta, vaikka meillä on 
jonkin verran aivan asianmukaisesti toimivia viestintävälineitä, jotka ainakin yrittävät tarjota oikeaa
tietoa.

Yksi esimerkki linkkilistassa on Yhdistyneessä kuningaskunnassa järjestetty kansanäänestys 
koskien eroamista Euroopan Unionista.

Heilläkin oli ongelmana, että eri toimijat esittivät täysin vääriä väittämiä, joiden totuusarvossa oli 
jotain korjattavaa.

Sitten muutama tosiasioiden tarkastuspalvelu yritti tehdä parhaansa esitellen erilaisia vääriä 
väittämiä ja sitten oikeita tosiasioita vääriin väittämiin nähden.

Tähän kohtaa voidaan linkittää Donald Trumpin ja Hillary Clintonin PolitiFact-arviot.

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Donald Trump 10 28 37 44 88 47

Hillary Clinton 57 71 55 37 27 6

Oheisessa linkkilistassa on myös juttua Donald Trumpin lausumien totuusarvosta.

Donald Trump on sanonut kaikenlaista, ja toisaalta tosiasioiden tarkastuspalveluiden lausuntojen 
vaikutuksia voidaan pohtia.
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Vaikuttavatko Donald Trumpin väärien lausuntojen oikaisut millään tavalla mihinkään, koska hänen
kannattajansa eivät välitä tarkistaa hänen lausumiensa totuusarvoa?

ELI Yhdysvaltojen presidentinvaalien voi todeta olevan aivan omaa luokkaansa tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden kannalta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yksi linkki koskee Jeb Bushin lausumaa, jossa hän toteaa omien lausuntojen tulevan tarkastetuksi 
("Politifacted").

Vaikka tosiasioiden tarkastuspalvelut alkavat olla [osa] nykyistä mediaympäristöä, niin niiden 
vaikuttavuus on vielä laajemman selvityksen ja seurannan arvoinen.

Yhdessä kerätyssä artikkelissa todetaan, että kovat tosiasiat tietysti voidaan esitellä poliittisille 
mielipidevaikuttajille.

Tietystikin poliittiset mielipidevaikuttajat tulkitsevat kovat tosiasiat eri tavoin tukemaan jo 
aikaisemmin omaksuttua mielipiteitä, jotka tietystikin voivat muuttua hyvin hitaasti.

Yhden alaikäisen sukulaisen kanssa pohdittiin poliittisen [mielipiteen] ja poliittisen uskon eroa.

Käytännössä voi olla niin, että mitkään esitetyt tosiasiat eivät mitenkään horjuta poliittista uskoa.

Toisaalta voisi ajatella myönteisesti, että (Suomessakin?) erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut 
paljastavat vähitellen jonkin poliittisen mielipidevaikuttajan mielipiteiden ja uskomusten täysin 
väärät asiasisällöt, ja tämä taas vaikuttaisi äänestyskäyttäytymiseen.

Tämäkin asia jää jatkossa tehtävän perusteellisen selvityksen asteelle myös Suomessa.

Myös Suomessa on ratkaistava tosiasioiden tarkastuspalveluiden kunnollinen rahoitus.

Löytyisikö myös Suomessa jokin yleishyödyllinen säätiö, joka oikeasti rahoittaisi jotain 
tosiasioiden tarkastuspalvelua, jolloin olisi oikeasti palkattua osaavaa henkilökunta tekemään 
tosiasioiden tarkastusta?

Lisäksi on varmaankin kehitettävä tosiasioiden tarkastuspalveluiden kansainvälistä yhteistyötä aina 
vain paremmaksi.

1192.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Tähän kohtaa pitää tietysti todeta Donald Trumpin väitteiden PolitiFact-arviot kirjoitushetkellä.
True Mostly True Half True Mostly 

False
False Pants on 

Fire

Donald Trump 27 68 87 126 187 85
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Laskemalla yhteen kaksi viimeisintä arvioluokkaa voi todeta Donald Trumpin esittäneen 272 täysin 
väärää väittämää.

Väittämä: Yhdysvaltojen politiikassa voi (näköjään) päästä hyvinkin pitkälle (esim. 
presidentiksi) huolimatta erilaisten lausuntojen vääristä totuusarvoista (vrt. PolitiFact-
arviot).

Tähän kohtaan voi todeta Googlen ja Facebookin kipuilun väärien totuusarvojen leviämisen kanssa.
Kumpikin yritys on kehittänyt ja kehittää edelleen tapoja levittää erilaisten lausuntojen 
totuusarvojen arvioita. Yritin selvittää Twitterin tilannetta, mutta tästä en päässyt selville.

Väittämä: Väärien totuusarvojen lausuntojen levittämisen ja tosiasioiden tarkastuksen
arvioiden levittämisen välillä on kova kilpailu.
Väittämä: Kaikesta huolimatta erilaisia väärien totuusarvojen lausuntojen 
levittämisen estäminen on hyvin vaikea tehtävä.
Väittämä: Iso ongelma on nopeus tosiasioiden tarkastukselle, koska väärien 
totuusarvojen lausunnot leviävät hyvin nopeasti erilaisissa sähköisissä palveluissa (vrt. 
Google ja Facebook).

Tähän kohtaan pitää tietysti todeta suomalainen tosiasioiden tarkastuspalvelu 79 FaktaBaari. Myös 
Suomessa on levitetty erilaisia vääriä väittämiä ilman mitään kunnollisia jatkoseurauksia.

Väittämä: Suomessakin on (näköjään) ongelmia väärien totuusarvojen lausuntojen 
levittämisen vuoksi.
Väittämä: Suomessakin on (näköjään) tarvetta levittää erilaisten lausuntojen 
totuusarvoa koskevia arvioita.
Väittämä: Suomessakin on (näköjään) tarvetta kehittää jokin hallinnollinen ja 
käytännöllinen ratkaisu (tosiasioiden tarkastuspalvelu) tosiasioiden arvioiden 
levittämiselle.

Kysymys: Pääseekö Suomessakin hyvinkin pitkälle (esim. erilaiset poliittiset virat) 
ilman minkäänlaisia seurauksia totuusarvoltaan väärien lausuntojen esittämisestä?

Muraja (2017) on jo mainittu aikaisemmin. Muraja (2017) perusteella voi todeta suomalaisen 
politiikan vääriä väittämiä eri asiayhteyksissä ja niihin kohdistettuja arvioita.

1192.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Jaa-a. Mikä on Suomessa leviävien väärien väittämien leviäminen suhteessa tosiasioiden 
tarkastuksen lausuntojen levittämiseen?

Kysymys: Kuinka suuri ongelma on Suomessa leviävät väärät väittämät?

Tuohon kysymykseen minulla ei selvää vastausta.

Kysymys: Pystyykö suomalainen tosiasioiden tarkistus kumoaman vääriä väittämiä?

79 https://www.faktabaari.fi  , FaktaBaari
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1193. Teknisten ratkaisujen kehittämisen ja 
käyttöönoton oikeat vaikutukset

1193.1. Merkintä 993: Robotisaatio / Kilpailutus / Työn 
tulevaisuus?

21. syyskuuta 2016 
993: Robotisaatio / Kilpailutus / Työn tulevaisuus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_993

Tässä kohtaa voi linkittää kahden raportin www-sivuun, joiden kautta saa raporttien PDF-tiedostot 
ladattua.

EVA: Koneet tulivat - mitä tapahtuu työpaikoilla? 

http://www.eva.fi/blog/2016/09/13/robotit-toihin-koneet-tulivat-mita-tapahtuu-tyopaikoilla/

Kalevi Sorsa -säätiö?: Juha Siltala: Työnantajan alaisena ilman työsuhdetta

http://sorsafoundation.fi/fi/tyonantajan-alaisena-tyosuhdetta/

Kummankin raportin PDF-tiedoston saa tietysti minultakin.

Robotisaatio: mikä ovat sen vaikutuksia?

Itse olin yhdessä seminaarissa, jossa esiteltiin mm. Seinäjoen ammattikorkeakoulun teknisen puolen
koulutusta.

Voi todeta teknisen koulutuksen olevan kallista, koska koulutus vaatii hyvinkin kalliita laitteita.

Samassa seminaarissa todettiin mm. toiminnanohjausjärjestelmien (ERP: Enterprise Resource 
Planning) erilaiset ongelmat.

OMA arvio on ollut jo pitkään, että toiminnanohjausjärjestelmiä kannattaa asentaa tehtaisiin, joiden 
tuotanto on hyvin vakioitua ja kehittyy tasaisesti.

Mitä enemmän on joustoja ja muutoksia koko ajan, niin sitä huonommin 
toiminnanohjausjärjestelmä sopii tällaiseen asiayhteyteen.

Tässä voi palauttaa mieliin seuraavan esitelmän: 
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Kuhmonen. (2012, Maaliskuu). Tuotannon ja toimintatapojen kehitys PK-yritykselle. 
Seinäjoki.

Tuon esitelmän voi pyytää Elomatic-yhtiöstä - tekijänä Kuhmonen. Käsittääkseni esitelmän PDF-
tiedostoa ei saa [laittaa] jakeluun ilman lupaa.

No - kuitenkin. Kuhmonen kiinnitti huomiota toiminnanohjausjärjestelmän ja tuottavuuden suhteen.

KYSYMYS: lisääkö vai haittaako toiminnanohjausjärjestelmä tuottavuuden kehittymistä?

Yhdessä vaiheessa tein työpaperia toiminnanohjausjärjestelmistä, ja omaan kirjastoon kertyi 
useampi toiminnanohjausjärjestelmiä käsittelevää artikkelia.

Tähän kohtaa voi linkittää seuraavat luvut: 1) Rannila 2012, luvut 57-58; 2) Rannila 2013, luku 105.

Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Rannila, J. S. (2013). Kirjoitelmia III: henkilökohtaisia mielipiteitä (1997-2006) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Lyhyesti ottaen erilaiset toiminnanohjausjärjestelmät vaativat nykyisten prosessimallien läpikäyntiä.

Ongelma on, että nykyisten prosessimallien läpikäyntiä EI ole yleensä tehtynä, jolloin jokin yhteisö 
toistaa prosessit parhaansa mukaan ilman prosessien mallinnusta.

Kerraten voi todeta, että hyvin vakioidut prosessimallit on helpompi ajaa kiinni 
toiminnanohjausjärjestelmään.

Toisaalta olen päätynyt kannattamaan tehdaskohtaisia toiminnanohjausjärjestelmiä, jolloin 
jokaisella yksittäisellä tehtaalla on oma toiminnanohjausjärjestelmiä.

Tämän jälkeen voidaan kehittää jotain yhteistä järjestelmää, joka linkittää eri tehtaiden 
toiminnanohjausjärjestelmien dataa yhteen.

EN oikein jaksa enää kannattaa yhden ison toiminnanohjausjärjestelmän käyttöönottoa vähänkään 
isompaan yritykseen, jolla on useampi yksikkö toiminnassa, koska jokaisen tehtaan toiminnan 
mallintaminen yhteen isoon toiminnanohjausjärjestelmään vaatii valtavasti vääntöä eri tavoin.

Haigh, T. (2006). "A veritable bucket of facts" origins of the data base management 
system. ACM SIGMOD Record, 35(2), 33-49. 
http://doi.org/10.1145/1147376.1147382

Haigh (2006) totea lopuksi, että YKSI ISO järjestelmä hallitsemaan kaikki yrityksen data on ollut 
usein esitetty ajatus, joka on tullut esiin eri vuosikymmeninä.

Käytännössä YKSI ISO järjestelmä hallitsemaan kaikki yrityksen data on ollut hyvin vaikea 
toteuttaa.
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Toisaalta meillä on eri yhteisöissä iso joukko erilaisia tietokantoja ja ohjelmia tietokantojen päällä, 
jolloin eri järjestelmien yhteentoimivuus on ollut käytännössä hyvin vaikeaa.

Tästä päästään takaisin robotisaatioon.

Tietysti robotisaatio kannattaa, jos se nostaa tuottavuutta huomattavasti.

Paremman tuottavuuden suojissa voidaan sitten kehittää myös ihmisten tekemän tuotannon 
tuottavuutta.

ELI ns. vanhan ajan ihmisen tuottavuuden kehittäminen ei ole poissuljettua robotisaation vuoksi.

Tästä päästään näppärästi tuohon kilpailutukseen esimerkiksi postitoiminnassa ja taksitoiminnassa.

ITSE näkisin, että kannattaisi pikemminkin järjestää joku suunnittelutyö, jossa arvioitaisiin 
esimerkiksi postitoiminnan ja taksitoiminnan kehittämistä ns. digitalisaatiolla.

Esimerkiksi sanomalehtien lukeminen jollain uudella sanomalehtien lukuun tarkoitetulla laitteella 
voisi olla täysin uusi ratkaisu.

Esimerkiksi haja-asutusalueiden asukkaat voisivat olla yksi ensimmäisistä koeryhmä, joka saisi 
uudenlaiset lukulaitteet käyttöönsä.

Tällöin voitaisiin lopettaa narina sanomalehtien jakeluajasta haja-asutusalueilla, koska esitetty 
lukulaite lataisi päivän lehden sopivasti aamua varten.

JOS tämä uusi sanomalehtien lukulaite lataisi päivän lehden, niin tällöin ei tarvittaisi ehkä ollenkaan
sanomalehtien jakelua haja-asutusalueille.

Tämän jälkeen voisi pohtia muun postin jakelutoimintaa uudella otteella.

Itse ehdottaisin, että esimerkiksi haja-asutusalueille voisi kehittää erilaisia palveluita, jotka tulisivat 
postiauton mukana haja-asutusalueiden asukkaille kotiovelle saakka.

Tässäkin voisi järjestää suunnittelukilpailua asianmukaisesti.

Sinällään en näe paljon järkeä nykyisen postitoiminnan osien yksityistämisessä, koska kirjepostin 
määrä vähenee koko ajan.

Kiinnostaisiko erilaisia yrityksiä oikeasti osallistua koko ajan vähenevän kirjepostin jakeluun? 
Tuskinpa - näin veikkaisin.

Toisaalta voi todeta linkkilistasta, että käytännössä erilaiset julkiset sähköiset palvelut kehittyvät 
omalla tahdillaan riippuen kulloisenkin vuoden budjettiesityksestä.

Liikennekaaren ympärillä on kuohunut, koska erityisesti taksiliikenteen kehittäminen on herättänyt 
paljon erilaisia väittämiä eri suuntiin.

Kannattaisiko taksitoiminta vapauttaa täydellisesti?
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Jaa-A.

Selasin aikanaan liikennekaaren lausuntoja: [linkki ei toimi enää]

Tekstiaineisto on vaatimattomat 263 asiakirjaa.

Latasin tähän tuon 263 asiakirjan listauksen: Liikennekaari_aineistoa.pdf

Käytännössä taksiliikenteeseen liittyi eniten havaittuja ongelmakohtia liikennekaaren ehdotuksessa.

EHKÄ kannattaisi irrottaa koko taksiliikenne irti liikennekaaresta ja tehdä sitten uudempi katsaus 
taksiliikenteeseen.

Ehtiihän taksiasiat liittää liikennekaareen myöhemminkin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kyllähän eri asioita voi kilpailuttaa - ei siinä mitään.

Kun digitalisaatio ja robotisaatio kuitenkin etenevät koko ajan, niin kilpailusta parempi vaihtoehto 
voi olla jonkin julkisen toiminnan uudistaminen digitalisaation ja robotisaation avulla.

Tuollaisen suunnittelun jälkeen olisi mahdollista pohtia yksityistämistä ja kansallistamista aivan 
uudelta pohjalta perustuen digitalisaation ja robotisaation kehittämisehdotuksiin.

Linkkilistassa on juttua myös apteekkien yksityistämisestä. Tässäkin kohtaa voisi katsoa koko 
apteekkitoimintaa digitalisaation ja robotisaation näkökulmasta ensin ilman mitään uusia ehdotuksia
yksityistämisestä.

Lopuksi täytyy tietysti todeta, että maailma on täynnä epäonnistuneita tietojärjestelmiä, joten 
digitalisaation ja robotisaation vuoksi voi tulla tehdyksi täydellisiä epäonnistumisia.

Tämän vuoksi jokaisen julkisen toiminnan digitalisaation, robotisaation, yksityistämisen ja 
kansallistamisen yhdistelmät pitää selvittää huolellisesti ennen lopullista ratkaisua.

Lisäksi pitäisi järjestää aina jokin kokeilu ennen digitalisaation, robotisaation, yksityistämisen ja 
kansallistamisen yhdistelmän levittämistä koko Suomeen yhdellä kerralla.

EN sinänsä vastusta kilpailutusta, mutta mahdollisesti jonkin toiminnan yksityistäminen voikin 
oikeasti tarkoittaa joidenkin vanhojen käytäntöjen täydellistä sementointia, jolloin niiden 
purkaminen kohti uusia ratkaisuja voikin olla hyvin vaikeaa.

Lisäksi tuollainen vanhojen käytäntöjen täydellinen sementointi voi olla vaikeaa digitalisaation ja 
robotisaation kehittämisen kannalta.

1193.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018
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Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan koskien prosesseja.

alkutila prosessi lopputila

alkutila
todellinen
prosessi

lopputila

alkutila
suunniteltu
prosessi

lopputila

alkutila
kuvattu
prosessi

lopputila

alkutila
ennakoitu
prosessi

lopputila

alkutila
muuttunut

prosessi
lopputila

alkutila
korjattu
prosessi

lopputila

Eli todellisuudessa todellisen prosessin ja muiden prosessien kuvauksen välillä on erilaisia 
epävastaavuuksia. Oman arvion mukaan hyvin vakioidut todelliset prosessit mahdollistavat 
toiminnanohjausjärjestelmien käyttöönotolle. Oman arvion mukaan vakioimattomat todelliset 
prosessit ovat iso este toiminnanohjausjärjestelmien käyttöönotolle.

Prosessien suhteen voidaan esittää vielä yksi kuva.

Selvästi 

tavoitettava 

lopputulos

Epäselvä prosessi
Selvästi todettava 

lopputulos

Epäselvästi 

tavoitettava 

lopputulos

Epäselvä prosessi

Epäselvästi 

todettava 

lopputulos

Epäselvästi 

tavoitettava 

lopputulos

Epäselvästi 

todettava 

lopputulos

Selvä prosessi

Selvästi 

tavoitettava 

lopputulos

Selvä prosessi
Selvästi todettava 

lopputulos

Eli prosessit voivat olla hyvinkin selviä tai hyvinkin epäselviä myös alku- ja lopputilan suhteen. 
Vakioidut alku- ja lopputilat sekä selvät prosessit mahdollistavat toiminnanohjausjärjestelmien 
käyttöönoton.
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Ihmisen ja (tieto)koneen suhteita voidaan esittää seuraavissa kuvissa.

KONE KONE

KONE KONE

KONE KONE

Tietysti kokonaisprosesseissa näitä yhdistelmiä voi olla useita. Oman arvion (edelleen) mukaan 
koneille pitää kehittää hyvin vakioitavissa olevia tehtäviä.

?

?       ?

?

?          ?

?

? ? ? ? ?

Toisaalta pitää todeta yhden ison tietojärjestelmän mahdollisuutta erilaisissa asiayhteyksissä. Oman 
arvion mukaan tällainen yhden ison tietojärjestelmän ajatus nousee ja laskee ajassa. Viimeisimmin 
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aalto on tietysti yhden ison toiminnanohjausjärjestelmän kehittäminen.

Väittämä: Todellisen prosessien ja muiden prosessi(kuvaust)en välillä voi olla isoja 
epävastaavuuksia.
Väittämä: Hyvin vakioidut prosessit mahdollistavat esimerkiksi 
toiminnanohjausjärjestelmien käyttöön.
Väittämä: Vakioimattomat prosessit (ja mallit) vaikeuttavat esimerkiksi 
toiminnanohjausjärjestelmien käyttöönottoa.
Väittämä: Yhden ison järjestelmän ajatus nousee ja laskee ajassa.

Tämän jälkeen voi todeta käytännöstä useiden pienempien tietojärjestelmien tilanne, koska yksi iso 
järjestelmä kattamaan kaikki yhteisön toiminnot on monesti hyvin vaikea hanke.

?

?       ?

?

?         ?

?

?

?

?

?

? ?

?? ??

? ?

?

?

Edellisen kuvan ajatus on kuvata erilaisten prosessien kehittämisen tapahtuvan erilaisissa vaiheissa. 
Yksi kuuluisa malli on tietysti PDCA-mallli (Plan, Do, Check, Act). Muitakin malleja on esitetty, 
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mutta erilaiset toistuvat vaiheet (sykli) ovat merkittävä osa eri malleja.

Väittämä: Prosessien kehittäminen tapahtuu toisteisesti (syklit) eri vaiheissa.
Väittämä: Vakioitujen prosessien osalta prosessien kehittäminen eri vaiheissa on 
helpompaa verrattuna vakioimattomiin prosesseihin.

Varsinaisessa merkinnässä on asiaa digitalisaatiosta ja robotisaatiosta. Kummassakin aiheessa 
ihmisen ja (tieto)koneen välisen työnjaon suunnittelu voi olla vaikeaa. Joissain tehtävissä 
(tieto)kone on selvästi parempi ratkaisu verrattuna ihmisen tekemään työhön. Vastaavasti ihmisen 
tekemä työ on eri tehtävissä parempi ratkaisu verrattuna (tieto)koneen käyttöön.

??

ihminen tietokone

kohde
(tila 1)

kohde
(tila 2)

alustaminen lopettaminen
toiminnot
(prosessi)

2.1. 2.2. 2.3.

2.2.1. 2.2.2. 2.2.3.

SPEX 1 SPEX 2 SPEX 3
tilanteen
vaihtelu

tilanteen
vaihtelu

tilanteen
vaihtelu

tilanteen
vaihtelu

tilanteen
vaihtelu

tilanteen
vaihtelu

Perusongelma on tietysti väliin jäävä alue, jolloin ihmisen ja (tieto)koneen välinen työnjako 
suunnitellaan täysin väärin. Ihminen voi uupua väärin tehdyn työnjaon vuoksi.

Väittämä: Ihmisen ja (tieto)koneen välinen työnjako voidaan suunnitella väärin.
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Tässä kohtaa voi todeta (edellinen kuva) erilaisten prosessien mallintamisen ongelma, koska 
prosessien mallintamiselle ei sinänsä ole mitään luonnollista rajaa. Itse olen ehdottanut 
mallintamaan joitain kohtia erittäin hyvin (SPEX), jonka jälkeen on mahdollista mallintaa 
prosessien muut osat. Hyvin mallinnettu kohta (SPEX) voi olla esimerkiksi (yksityiskohtainen?) 
lomake, (yksityiskohtainen?) kirjallinen ohje tai (tieto)koneen liittymä.

Väittämä: Mallintamista voidaan tehdä hyvinkin yksityiskohtaisesti.
Väittämä: Eri kohtaan mallintamista kannattaa selvittää hyvin (SPEX) mallinnettavia 
prosessien kohtia, jonka jälkeen mallintaminen eri tasoille voidaan tehdä tarkemmin.
Väittämä: Tilanteen vaihtelu voi aiheuttaa (isoja?) ongelmia mallintamiselle.

Toisaalta pitää todeta, että prosessit ”virtaavat” erilaisten (hierarkkisten) järjestelmien sisällä ja 
välillä.

J

kokonaisjohtaminen

L                   E                    R                     I       
laite         henkilöstö          talous         informaatio

resurssien hankinta, hoito ja kehittäminen

H                          T                             M            
hankinta                tuotanto          myynti ja markkinointi

toimintojen hoito ja kehittäminen

Yrityksen kahdeksan päätoimintoa (perustuen Järvinen (1998, 2003) ja Kerola & Järvinen (1975)
Huomio: kuvan on tehnyt Jukka S. Rannila

Yrityksen kahdeksassa päätoiminnossa prosessi ”virtaa” hankinnan, tuotannon, myynnin ja 
markkinoinnin läpi. Toisaalta prosessit vaativat erilaisten resurssien käyttöä. Yhteisön 
kokonaisjohtamista tarvitaan kahdeksan päätoiminnan hallintaa.

Väittämä: Erilaiset prosessit ”virtaavat” läpi erilaisissa hierarkkisissa järjestelmissä.
Väittämä: Erilaisten prosessien ja resurssien oikea ymmärrys vaatii oman työnsä.

Varsinaisessa merkinnässä on asiaa digitalisaatiosta, robotisaatiosta, yksityistämisestä ja 
kansallistamisesta.

Väittämä: Eri aiheiden yhdistelmät (esim. digitalisaatio, robotisaatio) vaikeuttavat 
kansallistamisen ja yksityistämisen kunnollista ratkaisua.
Väittämä: Aina on mahdollista tehdä kansallistaminen ja yksityistäminen täysin 
väärin.
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Eri yhteyksiin olen viljellyt seuraavaa kuvaa.

Käytännössä alkuperäinen yhteisö voi jakaantua vähitellen erilaisiin osiin, jolloin eri osien välillä 
siirtyy kaikenlaisia käsiteltäviä osia eri suuntiin.

Toisaalta erilaiset yhteisöt ovat liitoksissa eri tavoin. Tällaiseen tilanteeseen voidaan tietysti pohtia 
yksityistämistä, kansallistamista ja erilaista kilpailuttamista. Toisaalta olen todennut aikaisemmin 
kilpailuttamisen kasvattavan yrityskokoa kilpailuttamisen seurauksina.

Väittämä: Kilpailuttamisessa ei aina huomioida kunnolla erilaisten yhteisöjen välisissä 
suhteissa ja suhteiden muuttumista kilpailuttamisen seurauksena.
Väittämä: Yhteisöjen suhteiden ja suhteiden muuttuminen aiheuttavat ongelmia 
kilpailuttamiselle.
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1194. Asioiden purkaminen osiin ja asioiden ikävät 
yksityiskohdat

1194.1. Merkintä 994: Usko / Erityinen / Sota / Rauha / mm. Ron
& Rand Paul / LXXXI

24. syyskuuta 2016 
994: Usko / Erityinen / Sota / Rauha / mm. Ron & Rand Paul / LXXXI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_994

Oheisessa linkkilistassa on taas monenlaista asiaa.

Ensimmäinen kokoelma linkkejä on linkkejä Ron Paulin kehittämään Ron Paul Liberty Report -
ohjelmaan.

Ron Paul Liberty Report -ohjelmaa lähetetään jokaisena arkipäivänä.

Ron Paul edustaa libertaanista ajatussuuntaa - omilla painotuksillaan tietysti. Ron Paul ja moni muu
libertaani on ehdottanut varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa.

Itse olen kannattanut vähän varovaisempaa sekaantumista eri maiden asioihin esimerkiksi NATO:n 
[jäsenenä] tai NATO:n yhteistyökumppanina.

Esimerkiksi suomalaisia sotilaita Afganistanissa ei pitäisi tietenkään olla.

Eikä suomalaisia sotilaita tarvitsisi lähettää myöskään Irakiin tai Syyriaan.

Sinänsä en ole varma, että kannattaisinko kaikkia Ron Paulin ehdotuksia taloudellisesta vapaudesta.
En ole liikaan näihin aiheisiin perehtynyt.

Sitten on muutama linkki koskien isoja aseostoksia - Yhdysvallat myy ja Saudi-Arabia ostaa.

Toisaalta LIBYA:n hyökkäystä on nyt käsitelty tarkemmin Yhdistyneen kuningaskunnan 
parlamentissa.

Latasin tuon Yhdistyneen kuningaskunnan parlamentin asianmukaisen valiokunnan (committee) 
raportin talteen:

Libya: Examination of intervention and collapse and the UK's future policy options.

Lyhyesti sanoen raportti sisältää kaikenlaista kritiikkiä koskien Libyan suhteen valittuja politiikan 
toimintalinjoja.
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Tämän jälkeen voi linkittää toisen asiakirjan PDF-tiedostona:

S. J. RES. 39: Relating to the disapproval of the proposed foreign military sale to the 
Government of the Kingdom of Saudi Arabia of M1A1/A2 Abrams Tank structures and 
other major defense equipment

Kyseessä on Rand Paulin ehdotus rajoittaa asekauppaa Saudi-Arabiaan.

Tämän jälkeen linkkilistassa on joukko linkkejä koskien vuoden 2016 presidentinvaaleja 
(Yhdysvallat).

Kumpi on johdossa: Clinton vai Trump? Vaikea sanoa.

Toisaalta on juttua Iranin ja Myanmarin pakotteiden tilanteesta. Sekä Iraniin ja Myanmariin 
kohdistuneita pakotteita on lievennetty vähäsen.

Syyrian tilanne on aina vain kuumentunut. Näkyykö loppua milloinkaan?

Tämän jälkeen on linkkejä koskien Yhdysvaltojen uskonnolliseen ilmapiiriin.

Myös Yhdysvalloissa on henkilöitä, joilla ei ole mitään uskontoa.

Kysymys tietysti lienee erilaisten trendien kehittyminen tulevaisuudessa. Kuinka paljon heillä 
(Yhdysvallat) on uskontoihin kuuluvia henkilöitä jatkossa?

Toisaalta on juttua uskonnon pysymisestä merkittävänä poliittisena voimana.

Lopuksi on linkkiä koskien kahden Kanadan puolueen edustajien listaan (Parliament of Canada): eli
heidän liberaalien puolueeseen ja heidän konservatiiviseen puolueeseen.

Katselin vähäsen noita listoja ja henkilöiden kuvia.

JOS laskin oikein, niin liberaalien edustajista viisi on miespuolisia sikhejä - miespuoliset sikhit oli 
helppo tunnistaa turbaanien perusteella.

ELI Kanadaan on näköjään muuttanut melkoinen joukko sikhejä, jos heillä on viisi miespuolista 
edustajaa Kanadan parlamentissa.

Katsoin vielä heidän ministerinsä 24.9.2016 tilanteessa: [Linkki ei toimi enää]

Noista edellä mainituista sikheistä kaksi on päässyt ministeriksi asti.

Jaa-A. Varmaakin johtopäätös on, että liberaalien (Kanada) kannattajapohja voi olla hyvinkin 
vaihteleva.

Katsoin vielä konservatiivisen puolueen (Kanada) edustajia, ja siellä en nähnyt sihkejä - 
toivottavasti katsoin oikein.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Erityislaatuisuus? Jokainen maa taitaa olla aina olla omalla tavallaan erityislaatuinen.

Varmaankin Suomen erityislaatuisuus tulee esiin jollain tavalla aina jossain yhteydessä.

Hyvä kysymys on tietysti omaa erityislaatuisuuden esittäminen ulkopuolisille toimijoille.

Mitä oman erityislaatuisuuden vuoksi voi tehdä tai jättää tekemättä?

Parissa linkissä on juttua Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta (American Exceptionalism). Aiheesta 
löytyy Wikipedia-artikkeli: American exceptionalism

Kuten todettu monesti ennemminkin, niin heidän (Yhdysvallat) pitää itse käydä oma keskustelunsa 
omasta erityislaatuisuudesta ja asioista, joita voidaan liittää omaan erityislaatuisuuteen.

UUTTA?

Jatkossa pitänee selvittää, että mitä kukin maa pitää omana erityislaatuisuutena.

Varmaankin esimerkiksi Kanadassa on omat ajatukset Kanadan erityislaatuisuudesta.

En ole selvillä Kanadan eri ryhmien näkemyksistä [koskien] Kanadan omaa erityislaatuisuutta.

Varmaankin näitä eri maiden erityislaatuisuuden erityispiirteitä pitää haravoida jatkossa eri aiheiden
seurannan ohessa.

1194.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Aikaisemman perusteella totean jälleen kerran ajatuksen Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta 
(exceptional) ja Yhdysvaltojen kutsumuskohtalosta (manifest destiny).

Kysymys: Miten yhdysvaltalaiset itse kokevat Yhdysvaltojen erityislaatuisuuden 
(exceptional) ja Yhdysvaltojen kutsumuskohtalon (manifest destiny).

Kumpikin aihe (erityislaatuisuus ja kutsumuskohtalo) kannattaa purkaa osiin, jolloin voidaan 
käsitellä kummankin aihepiirin erilaisia yksityiskohtia.

Väittämä: Yhdysvaltojen erityislaatuisuus (exceptional) ja Yhdysvaltojen 
kutsumuskohtalo (manifest destiny) tarkoittaa eri ihmisille eri asioita.
Väittämä: Yhdysvaltojen erityislaatuisuudem (exceptional) ja Yhdysvaltojen 
kutsumuskohtalon (manifest destiny) suhteen kannattaa kysyä näiden kahden asian 
ilmenemismuodoista.

Olen jo aikaisemmin kirjoittanut, että meidän ulkopuolisten kannattaa hyväksyä keskustelu 
erityislaatuisuudesta (exceptional) ja kutsumuskohtalosta (manifest destiny) vakiomuuttujaksi.

Väittämä: Jokainen maa on omalla tavallaan erityislaatuinen perustuen kunkin maan 
omaan historiaan (vrt. Kanada ja Suomi).

31027
31028
31029
31030
31031
31032
31033
31034
31035
31036
31037
31038
31039
31040
31041
31042
31043
31044
31045
31046
31047
31048
31049
31050
31051
31052

31053

31054
31055
31056
31057
31058
31059
31060
31061
31062
31063
31064
31065
31066
31067
31068
31069
31070
31071
31072
31073
31074
31075



692 / 728

1195. Yksi asia kerralla vai monta asiaa kerralla?

1195.1. Merkintä 995: Yksi tehtävä kerralla? / Moniajo (li)

26. syyskuuta 2016 
995: Yksi tehtävä kerralla? / Moniajo (li)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_995

Linkkilistan alussa on juttua yhden tehtävän suorittamisesta kerrallaan (single-tasking).

Ensimmäisenä on linkityksiä tieteellisiin artikkeleihin.

Sitten [on] laajahko kokoelma linkkejä aihepiiriin, jolloin viitattuna on monentasoista kirjallisuutta 
ja uutisia. Muutama kirjan linkki löytyy - osaa voi pitää elämäntapaoppaana.

Mutta asia yhden tehtävän suorittamisesta kerrallaan (single-tasking) on tietysti pohtimisen 
arvoinen.

Itse törmäsin tähän yhden tehtävän suorittamisesta kerrallaan (single-tasking) koskevaan aihepiiriin 
vasta nyt.

Mielenkiintoinen on APA:n (American Psychological Association) vuoden 2000 lehdistötiedote, 
jossa todetaan lapsien olevan enemmän huolissaan (anxiety) kuin edeltävät sukupolvet.

Tietysti kannattaisi tehdä vertailua nykytilanteeseen. Ehkä siinä on uusia muutoksia.

Muutama linkki koskee seisomisen vaikutusta työtehoon; eli työn tehokkuus voi nousta seisottaessa.

Koska kannattaisi herätä? Osa johtajista herää hyvissä ajoin ennen virallista työaikaa, jolloin ennen 
työaikaa olisi erilaisia häiritseviä tekijöitä vähemmän.

Eli käytännössä varsinainen virallinen työaika voisi siten olla täynnä erilaisia keskeytyksiä.

Tietysti jatkuva älypuhelimen käyttö aiheuttaa erilaisia ongelmia.

JOS vanhemmat käyttävät jatkuvasti älypuhelinta, niin lapset voivat moittia vanhempia.

JOS lapset käyttävät jatkuvasti älypuhelinta, niin aikuiset voivat moittia lapsia.

Jatkuvan internetin käytön seurauksena voi olla joidenkin psyykkisesti haitallisten vaikutusten 
kovempi vaikutus. Sinällään jatkuva internetin käyttö ei olisi syy erilaisille oireyhtymille, mutta 
jatkuva internetin käyttö voi pahentaa tilannetta ja oireilua.
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Lisäksi voi todeta, että lapset voivat harrastaa kaikenlaista epäasiallista verkossa; esimerkiksi 
erilaisia kiusaamisen ilmiöitä voi olla verkkoympäristössä.

Lopuksi voi todeta uutiset koskien uusia henkilöstöjohtamisen standardeja ja uudemman 
(Millennials) sukupolven toiminnasta työpaikoilla.

Oma kysymys: onko uudemman (Millennials) sukupolven henkilöstöjohtaminen niin erilaista kuin 
väitetään?

Mielenkiintoista olisi tietysti selvittää uudet henkilöstöjohtamisen standardit. Noilla standardeilla on
ehkä katettu laajasti henkilöstöjohtamisen osa-alueet.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yhden tehtävän suorittaminen kerrallaan (single-tasking) voisi olla vielä tarkemman selvityksen 
arvoinen

Aikaisemmin on todettu moneen kertaan avokonttorien erilaiset haitat mm. keskittymisen kannalta.

Varmaankin pitäisi kehittää erilaisia käytäntöjä, jotta tehtävän suorittaminen kerrallaan (single-
tasking) olisi oikeaa todellisuutta erilaisissa yhteisöissä.

Tähän kohtaan voi linkittää mielipidekirjoituksen 25.

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

Tähän kohtaan voi linkittää mielipidekirjoituksen 44.

44 / Yhden liittymän uskon ylittäminen? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_44

Itse ehdotin tutkimusohjelmaa, jossa selvitettäisiin tietotekniikan aiheuttamat ongelmat 
kokouskäytännöille.

Sitten voisi kehittää tietotekniikkaa, joka saisi kokoustyöskentelyn aivan uusiin tehokkuuden 
asteelle.

Moniajon lisäksi kärsimme monenmoisten järjestelmien hankalista vain yhden liittymän 
käyttöliittymistä, jotka voivat uuvuttaa käyttäjiä hyvinkin paljon.

UUTTA?

Moniajon ongelmiin on esitetty erilaisia vaihtoehtoja, ja erilaisten vaihtoehtojen kunnollinen 
kokeilu pitäisi järjestää asianmukaisesti.

Mikä on pelkkää puhetta ilman näyttöjä (huu-haa)?

Mitä olisivat oikeasti toimivat ratkaisut moniajon ongelmien ratkaisuksi?
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Viimeistä sanaa tässä asiassa ei ole vielä sanottu.

1195.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Kerraten voi todeta eri henkilöiden vahvan uskon moniajoon (multitasking). Itse olen todennut 
monet kerrat, että ihminen pystyy keskittymään oikeasti vain yhteen tehtävään kerrallaan.

Väittämä: Moniajo (multitasking) on monesti harhaa.
Väittämä: Osa meistä tietysti uskoo moniajon (multitasking) olevan mahdollista.

Varsinaisessa merkinnässä oli asiaa psyykkisistä oireista, joita jatkuva tietokoneen käyttö voi 
vahvistaa eri tavoilla. Toisaalta on tullut vastaan ehdotus tautiluokituksesta koskien tietokoneen 
liiallista käyttöä.

Kysymys: Onko tietokoneriippuvuus oman tautiluokituksen arvoinen asia?

Varsinaisessa merkinnässä oli asiaa keskeytymättömästä työnteosta, joka alkaa olla vaikeaa 
erilaisissa yhteisöissä. Erilaisia keskeyttämisen tekijöitä on tullut koko ajan lisää.

Väittämä: Erilaisten keskeytysten määrä ja laatu pitäisi selvittää kunnolla.
Väittämä: Erilaisten keskeytysten vastakeinot pitäisi selvittää kunnolla.

Lisäksi olen todennut monesti tarpeen ratkaista erilaisten keskeytysteknologioiden hallintaan 
standardointiprojektia.

Väittämä: Keskeytysteknologioiden hallintaan tarvittaisiin standardointiprojekti.
Väittämä: Kaikkien mahdollisten keskeytysteknologioiden yhtäaikainen sulkeminen 
pitäisi ratkaista yhdellä standardilla.

Eri yhteyksissä on tullut vastaan juttuja, joissa todetaan ihmisten keskeyttävän työnsä tarkistaakseen
päivityksiä erilaisissa tietoteknisissä palveluissa. Jos keskeytysteknologioiden yhtäaikainen 
sulkeminen olisi mahdollista, niin turha vilkuilu vähenisi tietysti.

Kysymys: Miten eri sukupolvet suhtautuvat keskeytysteknologioiden aiheuttamiin 
ongelmiin?
Kysymys: Miten ratkaistaan keskeytysteknologioiden aiheuttamat ongelmat?

Noihin kysymyksiin minulla ei ole tässä vaiheessa ratkaisuja.

1195.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Nyt on tiedossa, että ongelmallinen digipelaaminen on osa ICD-11-koodistoa (pelihäiriö; gaming 
disorder). Edellä on käsitelty erityisesti moniajoa (multitasking), mutta tietysti erilaiset 
tietokonepelien ongelmat tulevat vielä päälle kaikenlaisen tietotekniikan ongelmien päälle.

Väittämä: Moniajo (vrt. pelihäiriö) on vain yksi tietotekniikan aiheuttama ilmiö.
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1196. Erilaisia ilmiöitä maaseudulla ja kaupungeissa

1196.1. Merkintä 996: Työnjako / Maaseutu / Kaupunki / 
Ristiriitaa?

28. syyskuuta 2016 
996: Työnjako / Maaseutu / Kaupunki / Ristiriitaa?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_996

Ohessa on joukko linkkejä koskien maataloutta. Muutaman kohdan voi nostaa esille:

* virikehäkkikanalat hävitetään vähitellen?
* jotkut kaupat eivät enää myisi virikehäkkikanaloiden kananmunia?
* munantuotanto voi olla tappiollista eri syistä.
* lattiakanalat ovat tulevaisuutta?
* hunajantuotanto aliarvostettua Suomessa?
* ruuan hinta noussut merkittävästi.
* ruokapoliittinen selonteko lausuntokierrokselle.
* [luomumaitoa] myydään kohtuullisesti.
* Iranin pistaasituotanto vaikeuksissa.
* Li Anderssonin mahdollinen vierailu maatilalle?
* Monsanton myynti?
* yli 100 hehtaarin tilat lisääntyvät.
* suopursun hyötykäyttö?
* pitkien aikojen eläinkuljetusten vastustaminen.
* Suomen eläinoikeuspuolue perustettu.
* maanviljelijöiden uudet sivutulot.
* miten taksiliikenne maaseudulla kehittyy jatkossa?
* virkamiesten kirjoittamia pitkiä epäselviä tekstejä maanviljelijöiden luettavaksi.
* suomalaisen ruuan pärjääminen kansainvälisillä markkinoilla?
* kahvin tuotanto vaikeuksissa.
* maitotilat hakevat maidon vähentämistukea.

Jälleen kerran voi todeta, että maataloudessakin tapahtuu koko ajan erilaisia asioita yhtä aikaa. 
Osasta maatalouden tapahtumat ovat yllättäviäkin.

Esimerkiksi eri kasvien satojen onnistuminen eri puolilla maailmaa vaikuttaa tietysti erilaisten 
kasvien hintaan.

Mielenkiintoista on tietysti virikehäkkikanaloiden mahdollinen alasajo eri vaiheissa.

Tietysti kuluttajien vaatiessa lattiakanaloissa tuotettuja kananmunia asia kehittyy eri tavoin.
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Oletusarvoisesti voi olettaa, että osa kananmunantuottajista ei pysty rakentamaan [lattiakanalaa] 
nopealla aikataululla.

Toisaalta voi todeta tilakoon kasvavan eri syistä, jolloin jossain pienessä sivukylässä voi olla vain 
muutama oikeasti toimiva maatila.

Toisaalta isot tilat voivat tietysti ostaa erilaisia alihankintapalveluita erilaisilta toimijoilta.

Tietysti mielenkiintoista on erilaiset uudet innovaatiot maaseudulle - esimerkiksi tuo suopursun 
hyötykäyttö oli mielenkiintoinen.

KYSYMYS: Saako suopursua kerätä jokamiehenoikeuksilla? Tähän en tiedä vastausta.

Eläinoikeuspuolue on tietysti mielenkiintoista poliittista kehitystä.

Toisaalta kaupungistumisen suhteen on muutama linkki, joista voi todeta mm. seuraavaa:

* lasten ja nuorten harrastusten hinnat karkaavat käsistä?
* onko kaupungistumisen vastustaminen järkevää?
* Vihreä liitto rp. (vihreät) [voi] lyödä läpi seuraavissa eduskuntavaaleissa?
* pääkaupunkiseudun asuntotuotannon nopea laajentaminen?
* Suomessa joka kymmenes 25-44 -vuotiaista on ulkomaalaistaustainen.
* kaupunkien turvallisuus?

Edellä olevasta linkkilistasta voi todeta, että tietysti moni asia keskittyy kaupunkeihin.

Oletusarvoisesti oletan, että suurehko osa ulkomailta Suomeen tulevista asuu suuremmissa 
kaupungeissa.

Tietysti kaupungistuminen etenee vääjäämättömästi.

Toisaalta voi todeta, että myös sosiaaliset ongelmat tahtovat keskittyä kaupunkeihin.

Toisaalta voi todeta, että maaseutumaiset alueet tuottavat tervettä ja hyvin koulutettua väkeä 
kaupunkeihin.

Tietysti on tietysti täysin selvää, että aivan kaikki alueet eivät saa kerätyillä verorahoilla alueelle 
järjestettyjen julkisten palveluiden vaatimaa (riihikuivaa) rahaa.

ELI osan alueista voi todeta olevan riippuvaisia muualta kerätyistä veroista.

Joku Etelä-Pohjamaan on sellainen neljän (4) prosentin maakunta. Noin neljä prosenttia (4%) 
väestöstä ja muutama prosentti (ehkä noin 4%) bruttokansantuotteesta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi todeta, että maaseutu ja kaupungit ovat osa hyvin kehittynyttä työnjakoa jonkin 
maan sisällä.
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Eli eri alueilla keskitytään eri asioihin asianmukaisesti, ja osa tästä työnjaosta jakaa jotain maata 
erilaisiin osiin.

Tietysti voisimme jatkossa nopeuttaa väestön siirtymistä maalta kaupunkeihin.

Toisaalta pakotetuilla väestönsiirroilla tahtoo olla vähän huono kaiku historian kehitystä 
muisteltaessa.

Toisaalta voi todeta, että kaupungeissa asuttaessa ei ehkä aivan ymmärretä kaikkia vaikuttavia 
tekijöitä maaseudulla.

Jaa-A. Mitä uutta?

Toisaalta voi todeta, että eri asioiden keskittyessä kaupunkeihin tulee vastaan erilaisia ongelmia, 
joiden kanssa kasvavat kaupungit joutuvat painimaan.

Välillä pitää tehdä uusi päiväkoti, ala-aste, yläaste ja lukion laajennus.

ELI käytännössä kaupungit painivat asukasluvun kasvaessa erilaisten uusien ongelmien kanssa.

Tietysti Suomessa on joitain kuntia, joissa voi olla esimerkiksi n. 80-100 vuoden päästä lähinnä 
kirkko ja hautausmaa.

Katsoin esimerkin vuoksi Pelkosenniemi Wikipedia-artikkelin, jonka mukaan Pelkosenniemellä oli 
tarkastushetkellä 950 asukasta.

Eli n. 80-100 vuoden tarkastelujaksolla voi tietysti miettiä Pelkosenniemellä asuvien henkilöiden 
määrää.

Tietysti joku Jalasjärvi (nykyisin osa Kurikan kaupunkia), jossa siis asun, menettää 
järjestelmällisesti väkeä vuosittain.

Tässä kohtaa voi linkittää mielipidekirjoitukset 63 ja 25.

63 / Oikea ihminen oikeasti oikeaan tehtävään? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_63

25 / Lähti lapsi laitumille leveämmille, tulikin tuuminkeihin toisiin? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_25

Lyhyesti todeten riippuen Jalasjärveltä muuttaneesta henkilöstä voi olla hyvinkin paljon 
paluumuuttohalukkuutta, mutta käytännössä esimerkiksi puolison työllistyminen Etelä-
Pohjanmaalle voi olla vaikeampi asia.

Lisäksi voi todeta, että tietysti joihinkin työpaikkoihin (siis Etelä-Pohjanmaalla) hakee iso joukko 
väkeä sekä maakunnasta että maakunnan ulkopuolelta.

Jaa-A. Mitä uutta?

31317
31318
31319
31320
31321
31322
31323
31324
31325
31326
31327
31328
31329
31330
31331
31332
31333
31334
31335
31336
31337
31338
31339
31340
31341
31342
31343
31344
31345
31346
31347
31348
31349
31350
31351
31352
31353
31354
31355
31356
31357
31358
31359
31360
31361
31362
31363
31364
31365

http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_25
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_63


698 / 728

Tietysti on niin, että Suomessa meillä on jonkinlainen markkinatalous ja oma versio 
demokraattisesta hallintomallista.

Käytännössä markkinatalous johtaa kaikenlaiseen keskittymiseen mittakaavaetujen vuoksi.

Ongelmaksi tulee tietysti kaikenlaisen keskittymisen aiheuttamat suorat vaikutukset ja epäsuorat 
sivuvaikutukset.

Jatkossa voisi tietysti seurata tarkemmin kaikenlaisen keskittymisen aiheuttamia suoria vaikutuksia 
ja epäsuoria sivuvaikutuksia,

Lopuksi täytyy todeta, että tietysti kaupungistuminen etenee vääjäämättä.

1196.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Perustin aikanaan maatalousasioiden seurantaan oman tunnuksen. Käytännössä suuri osa 
maataloutta koskevista uutisista tulee tietysti tietoon 80 Maaseudun Tulevaisuus -lehden sähköisestä 
palvelusta.

Merkinnän tavoin täytyy todeta monen asian keskittyvän kaupunkeihin sekä hyvässä että pahassa. 
Kaupungeissa on mahdollista kehittää kasvavaa liiketoimintaa eri tavoilla. Toisaalta kaupunkeihin 
keskittyy erilaisia sosiaalisia ongelmia eri tavoin.

Väittämä: Kaupungistumisella on omat erityispiirteensä, jotka pitäisi ymmärtää oikein
oikeassa asiayhteydessä.

Merkinnän tavoin täytyy todeta työnjako erilaisten alueiden välillä, jolloin kaupunkien ja 
maaseudun elinkeinorakenne on luonnollisesti erilainen toisiinsa nähden. 

Väittämä: Kaupungistuminen tietysti etenee vääjäämättä.
Väittämä: Maaseudulta (Suomessa siis) siirtyy kaupunkeihin hyvin koulutettuja ja 
terveitä ihmisiä.

Itse olen pohtinut kaupungistumisen suhteen ensimmäisen sukupolven ja seuraavien sukupolvien 
erilaisuutta. Eli kaupungeissa asuu tietysti ihmisiä eri sukupolvissa perustuen muuttoliikkeeseen. 

Kysymys: Miten kaupungistumisen suhteen ensimmäinen sukupolvi pärjää verrattuna 
seuraaviin sukupolviin?

Lopuksi täytyy todeta paluumuuton ilmiö. Omien kokemuksien mukaan moni maaseudulta 
kaupunkiin muuttanut henkilö haluaisi palata takaisin lähtöpaikkakunnalleen tai yleensä 
lähtömaakuntaan. Tietysti on täysin selvää, että monesti lähtöpaikkakunnalla tai yleensä 
lähtömaakunnassa ei ole liikaa avoimia työpaikkoja. Yksi muuttajaryhmä on eläkeläiset, jotka 
voivat palata takaisin lähtöpaikkakunnalleen tai yleensä lähtömaakuntaan.

Väittämä: Eri henkilöt haluaisivat palata lähtöpaikkakunnalleen tai yleensä 
lähtömaakuntaan, mutta tämä ei ole aina mahdollista (vrt. puolison työpaikka).

80 https://www.maaseuduntulevaisuus.fi  , Maaseudun Tulevaisuus
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1197. Ikävien yksityiskohtien suossa / Euroopan Unioni
ja Yhdistynyt kuningaskunta

1197.1. Merkintä 997: Millainen ero Euroopan Unionista?

4. lokakuuta 2016 
997: Millainen ero Euroopan Unionista?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_997

Jälkihuomio 24. lokakuuta 2016: Kyseessä on Yhdistynyt kuningaskunta - ei siis Yhdistyneet 
kuningaskunnat

Ohessa on linkkilista koskien Yhdistyneen kuningaskunnan kansanäänestykseen liittyen, eli 
kansanäänestys Euroopan Unionin jäsenyydestä.

Kuten todettua aikaisemmin, niin käytännössä ero Euroopan Unionin jäsenyydestä vaatii vielä 
hyvin laajasti määrän erilaisia kokouksia, erilaista hallintoa ja erilaisia asiakirjoja.

Veikkaisin Yhdistyneen kuningaskunnan parlamentin jäsenistössä olevan hyvin vaihtelevia 
mielipiteitä koskien erilaisia yksityiskohtia.

Tähän liittyen oli mielenkiintoinen tilaisuus järjesteillä; oheessa on tähän liittyvä PDF-tiedosto: 
Brexit: an academic conference

Lainaus kokouskutsun johdannosta: 
"Now that the UK has voted to leave the EU what will happen next?".

Niin? Mikä on seuraava askel Yhdistyneen kuningaskunnan kansanäänestyksen jälkeen?

Tähän liittyen voidaan linkittää Yhdistyneen kuningaskunnan parlamentin erilaiset 
valiokunnat/komiteat.

House of Lords Select Committees

[Linkki ei toimi enää]

House of Commons select committees 

[Linkki ei toimi enää]

Oireellista on seuraava valiokunnan/komitean järjestämä kysely.

31413

31414

31415

31416

31417

31418
31419
31420
31421
31422
31423
31424
31425
31426
31427
31428
31429
31430
31431
31432
31433
31434
31435
31436
31437
31438
31439
31440
31441
31442
31443
31444
31445
31446
31447
31448
31449
31450
31451
31452
31453
31454
31455
31456
31457
31458

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_997


700 / 728

The impact of exiting the European Union on higher education inquiry 

[Linkki ei toimi enää]

Itse vähän ihmettelen tässä vaiheessa. Onko tuollainen selvitys tehty jo ennen kansanäänestystä?

Tällainenkin linkki löytyi.

UK Government's renegotiation of EU membership: parliamentary sovereignty and scrutiny: 
follow-up inquiry - publications 

[Linkki ei toimi enää]

Sitten voi ottaa esille kansanäänestyksen arkistosivun.

EU referendum (Archived) 
https://www.gov.uk/government/topical-events/eu-referendum

Keräsin seuravaan ZIP-tiedostoon minua kiinnostaneet asiakirjat: ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Asiakirjakokoelma sisältää seuraavat asiakirjat:

European Union Referendum Act 2015
HOUSE OF LORDS, European Union Committee: Scrutinising Brexit: the role of Parliament
House of Commons, European Scrutiny Committee: The UK renegotiation package
House of Commons , European Scrutiny Committee: UK Government's renegotiation of EU 
membership: Parliamentary Sovereignty and Scrutiny
HM Government: The best of both worlds: the United Kingdom's special status in a reformed 
European Union
HM Government: Alternatives to membership: possible models for the United Kingdom outside the 
European Union
HM Government: THE ALTERNATIVES TO MEMBERSHIP: POSSIBLE MODELS FOR THE 
UNITED KINGDOM OUTSIDE THE EUROPEAN UNION
HM Government: Rights and obligations of European Union membership
HM Government: The process for withdrawing from the European Union

Sivuja noista tiedostoista kertyi yhteensä 402 sivua.

Sinänsä tuo lakipaketti (European Union Referendum Act 2015) sisältää kysymyksen ensimmäisellä
sivulla. 

"Should the United Kingdom remain a member of the European Union or leave the 
European Union?".

Yksi asiakirja (HM Government: Alternatives to membership: possible models for the United 
Kingdom outside the European Union) esittelee kolme (54 sivua) erilaista mallia, joilla Yhdistynyt 
kuningaskunta järjestäisi suhteet Euroopan Unioniin.

Eroamisen prosessia on arvioitu 25 sivun verran.
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Käsittääkseni sopimus Euroopan Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan kesken on kuvattu 
seuraavassa asiakirjassa: European Council meeting (18 and 19 February 2016) - Conclusions

Tuo asiakirja on 37 sivua, ja siinä on tosiaan uuden sopimuksen aiheet kirjattuna.

Käsittääkseni oli niin, että pysyminen Euroopan Unionissa olisi sitten laittanut tehdyn sopimuksen 
lakipykälät voimaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Oikeastaan tässä ei paljon ole uutta.

Lyhyesti todeten Yhdistyneen kuningaskunnan eroaminen Euroopan Unionista tulee vaatimaan 
laajan joukon asiakirjoja ja kokouksia.

Noita yksityiskohtia on ihan riittävästi (402 sivua).

Käytännössä varmaankin Yhdistyneen kuningaskunnan parlamentin komiteat saavat aivan tarpeeksi
tekemistä pitkäksi aikaa, koska sinänsä Euroopan Unioni ei ole vielä hävinnyt mihinkään.

Kysymys: Miten Yhdistynyt kuningaskunta ja Euroopan Unioni jatkossa hoitaa aivan hyvin 
perusteltavan yhteistyön?

Yksityiskohtia varmaankin kertyy satojen sivujen verran.

Lyhyesti todeten: aina vain lisää hallintoa hallinnon hallinnolle!

1197.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Väittämä: Yhdistyneen kuningaskunnan eroaminen Euroopan Unionista tarkoittaa 
hyvin laajan selvitystyön tekemistä erilaisista yksityiskohdista.
Väittämä: Oman arvion mukaan erilaisista ikävistä yksityiskohdista voi syntyä 
erilaisia riitoja ja erilaisia ulosmarsseja.

Kirjoitushetkellä on tiedossa Yhdistyneen kuningaskunnan nykyisen hallituksen (Theresa Mayn 
johtama) ministerien eroja perustuen erilaisten yksityiskohtien käsittelyyn. Kuinka laaja eron on 
oltava? Osa kannattaa osittaista eroa (soft Brexit) ja osa kannattaa hyvin laajaa eroa (hard Brexit) 
Euroopan Unionista. Ongelmana on, että ainakaan vielä Euroopan Unioni ei ole historiaa, jolloin 
Yhdistyneen kuningaskunnan ja Euroopan Unionin välillä on pakko tehdä eritasoisia sopimuksia.

Kysymys: Onko jokaisesta asiasta tehtävä erittäin yksityiskohtainen sopimus 
Yhdistyneen kuningaskunnan ja Euroopan Unionin välillä (vrt. Sveitsi)?
Kysymys: Pysyykö Yhdistynyt kuningaskunta mukana Euroopan talousalueessa?

Eli he (Yhdistynyt kuningaskunta / nykyhallitus) joutuu menemään läpi Euroopan Unionin 
lainsäädännön käänteisessä järjestyksessä, mikä tarkoittaa laajaa yksityiskohtien joukkoa.
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1198. Alueuudistus ja ikävät yksityiskohdat

1198.1. Merkintä 998: Kannustamista / Pitkäjänteisyys / 
Kuntauudistus (xxxi)

8. lokakuuta 2016 
998: Kannustamista / Pitkäjänteisyys / Kuntauudistus (xxxi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_998

Ohessa on linkkilista, joka liittyy jollain tavalla kuntauudistukseen.

Itse asiassa voisi puhua myös sote-uudistuksesta ja maakuntauudistuksesta.

Oheisesta linkkilistasta muutama huomio:

* kuntavaalien äänestyksen kampanjointia
* kunnanvaltuutettujen kokema häirintä
* pitäisikö kansanedustajien määrä pudottaa sataan?
* sote-uudistuksen arvostelua
* väestörakenteen aiheuttamat ongelmat?
* pienpuolueet demokratian sankareita?
* äänestäjän terveyden vaikutus äänestyspäätöksiin?
* Perussuomalaiset rp heitettävä oppositioon?
* sote-esityksen ja maakuntauudistuksen lausuntokierros
* pääkaupunkiseudun oma sote-ratkakaisu?
* uskovatko suomalaiset esitettyyn sote-ratkakaisuun?
* alueuudstuksen omat www-sivut.

Jaa-a.

Vuoden 2015 eduskuntavaaleissa politiikkaan tuli iso joukko Perussuomalaiset rp:n 
kansanedustajia, jotka olivat siis olleet politiikassa lyhyehkön ajan.

Toisaalta voi todeta "vanhoista" puolueista, että niiden kannattajilla on pitkäjänteisyyttä jo 
vuosikymmenten ajalta.

Käytännössä jokin "vanhan" puolueen ajama asia voi edistyä jonkin verran yhden vaalikauden 
aikana, ja vastaavasti jokin "vanhan" puolueen ajama asia ei etene käytännössä ollenkaan yhden 
vaalikauden aikana.

OMA arvio on, että kohtuullinen osa Perussuomalaiset rp:n kansanedustajista toivoi paljon 
nopeampaa uudistustahtia, koska Perussuomalaiset rp otettiin tosiaan mukaan nykyhallitukseen 
(Sipilä).
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Toisaalta voi todeta oppositiosta, että osa nykyhallituksen (Sipilä) esittämä politiikan toimintalinja 
saa kovasti arvostelua erilaisista syistä.

Ovatko pienpuolueet demokratian sankareita?

Tästä tulee mieleen yksi poliittinen koulutus, jossa pohdittiin kunnanvaltuutetun saaman 
kokouskutsun ja asialistan sisältävän kirjeen avaamista.

Olisi kuulemma kovin noloa, jos ison puolueen edustajista osa avaisi kokouskutsun ja asialistan 
sisältävän kirjeen vasta kokouksen alussa.

Käytännössä pienpuolueet ovat voineet lukea kokouskutsun asiat hyvinkin tarkasti, jolloin 
pienpuolueiden edustajat ovat jakaneet puheenvuorot hyvissä ajoissa ennen kokousta.

ELI käytännössä voisivat ison puolueen edustajat (joillakin edustajilla olisi siis kokouksen asialista 
lukematta) olla hätää kärsimässä, koska heitä pyöritettäisiin oikein urakalla pienpuolueiden 
puheenvuoroissa.

Eli tuon ongelman estämiseksi pyritään pitämään isojen puolueiden ryhmäkokoukset ennen 
kokousta, jolloin kirjeet on avattu ja kokouskutsun asialista on luettu asianmukaisesti.

Tampereen vaiheen aikana (2001-2004) aikana osallistuin muutamaan "oman" puolueen 
tilaisuuteen.

Mieleen on jäänyt "oman" puolueen kaikille jäsenille (siis Tampereella) avoin tilaisuus, jossa 
käytiin läpi tulevan kokouksen asialistaa.

Mielenkiintoinen on tietysti kunnanvaltuustojen koko ja Eduskunnan kansanedustajien määrä 
(nykyisin 200).

Itse en ole innostunut vähentämään kansanedustajien määrää (nykyisin 200) esimerkiksi sataan 
kansanedustajaan.

Käytännössä sata kansanedustajaa joutuisivat tekemän nykyisen kahdensadan kansanedustajan työn,
ja tästä voisi kertyä aivan liikaa erilaisia tehtäviä yksittäiselle kansanedustajalle.

Jossain yksittäisessä kaupungissa/kunnassa voidaan tietysti päättää valtuuston kooksi jokin alin 
määrä kunnanvaltuutettujen määrälle.

Jossain pienessä kunnassa voi olla vaikeuksia saada niin paljon ehdokkaita, että kunnanvaltuustoon 
saataisiin jokin tietty ylin määrä kunnanvaltuutettuja.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Tässä kohtaa pitäisi ehkä perehtyä myös opposition näkemyksiin koskien kuntauudistusta, 
maakuntauudistusta ja sote-uudistusta.
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Itse olen pohtinut, että haluaisivatko nykyisen opposition edustajat sitten perua kuntauudistuksen, 
maakuntauudistuksen ja sote-uudistuksen hetimmiten päästyään uuteen hallitukseen?

Tällöin voi todeta politiikan olevan suhteellisen repivää kuntien, maakuntien, sosiaalialan ja 
terveysalan työntekijöille.

Aletaanko aina uuden hallituksen toiminnassa aina edellisen hallituksen uudistusten purku ja omien 
uudistuksien ajamista kuntiin, maakuntiin, sosiaalialalle ja terveysalalle?

Eli uuden hallituksen astuessa virkaan tuulee jossain suunnassa taas kerran jokin uusi uudistus?

KYSYMYS: kuinka hyvin kuntien, maakuntien, sosiaalialan ja terveysalan työntekijät jaksavat 
näiden vaalikausittain vaihtuvien politiikan toimintalinjojen muutoksissa?

Tuohon en tiedä vastausta.

Mahdollisesti osa kuntien, maakuntien, sosiaalialan ja terveysalan työntekijöistä ei jaksa jatkuvia 
vaalikausittaisia uudistuksia, jolloin he voivat vakavasti harkita työtehtäviä jossain muussa 
yhteisössä.

Toisaalta jollain pienemmällä paikkakunnilla näitä korvaavia työtehtäviä voi olla hyvin vähän, 
jolloin tosiasiallisesti työntekijät joutuvat sinnittelemään kuntien, maakuntien, sosiaalialan ja 
terveysalan jatkuvien uudistusten keskellä.

Tuosta aiheesta pitäisi asiaa tuntevan selvityshenkilön tai selvitystyötyhmän tehdä hyvin laaja 
selvitys.

Tietysti tuon selvityksen pitäisi ehkä kattaa kaikenlaiset uudistukset useammalta vuosikymmeneltä.

Joku PARAS-hanke on jo menneisyyttä, joten siitä voisi tehdä jonkinlaiset todelliset vaikutusarvot.

1198.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Tähän kohtaan pitää todeta nykyisen maakunta- ja SOTE-asioiden uudistuksen www-sivusto: 
https://alueuudistus.fi/. Sivustolla on asiaa satojen sivujen verran. Itse en ole tehnyt hyvin laajaa 
tarkastelua alueuudistuksen satoja sivuja sisältävään aineistoon.

Väittämä: Suuri osa poliittisesta keskustelusta maakunta- ja SOTE-asioiden 
uudistuksesta on perustunut enemmän mielikuvien rakentamiseen, koska kaikki 
meistä eivät ole oikeasti perehtyneet satoja sivuja sisältävään aineistoon.

Kysymys: Alkavatko seuraavat hallitukset nykyhallituksen (Sipilä) muuttamaan 
joitain kohtia maakunta- ja SOTE-asioiden uudistuksen lainsäädännössä?
Kysymys: Tehdäänkö millekään maakunta- ja SOTE-asioiden uudistukselle 
pitkäaikaista seurantaa?

Tietysti on mahdollista, että nykyhallituksen (Sipilä) ajama uudistus voi aiheuttaa ongelmia, mutta 
tästä ei luultavasti tehdä pitkäaikaista seurantaa, ja uusi hallitus voi aloittaa uuden uudistuksen.
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1199. Tosiasiat ja terrorismi

1199.1. Merkintä 999: Pelottelua? / mm. Ron & Rand Paul / 
LXXXII

6. lokakuuta 2016 
999: Pelottelua? / mm. Ron & Rand Paul / LXXXII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_999

Ohessa on linkkikokoelma, joka jakaantuu useampaan osaan.

Ensimmäisenä on muutama Suomea koskeva uutinen:

* Suomessakin oikeus kansalaisten salaisten viestin katsomiseen?
* kaikki naiset kutsuntoihin?
* Vihreät haluavat armeijasta vapaaehtoisen?
* Etninen profilointi Suomeen tuleville henkilöille?
* Suomeen huntukielto?

Sitten on useampi linkkivinkki Ron Paulin ja Rand Paulin kannanottoihin:

* kuka on "haukka" tai "kyyhkynen" Yhdysvalloissa?
* Donald Trumpin ja Hillary Clintonin väittely
* eroavatko republikaanien ja demokraattien kannat oikeasti toisistaan?
* Crosstalk-ohjelman yksi jakso
* Yhdysvallat lähettä aseapua eri suuntiin
* vapaakauppasopimus (Yhdysvallat & Euroopan Unioni) ikuisuusaihe?

Tämän jälkeen on muutama linkki eri aiheisiin:

* kuka voitti (Trump vs. Clinton) vaaliväittelyn?
* Kolumbian rauhansopimus
* eri osavaltioiden kannatusluvut Yhdysvaltojen vaaleissa.
* Donald Trumpin kommentit naisista ja vaikutukset?
* lisää sotilasapua (Yhdysvallat) eri suuntiin
* Syyrian tilanne edelleen vaikea
* Yhdysvaltojen ja Venäjän suhteet?
* Yhdysvaltojen ja Suomen sotilaalliset suhteet?
* Unkarin oma oikeistopuolue ehdottomassa valta-asemassa
* Marokossa vaalit
* poliitikon julkiset kannat ja yksityiset kannat?
* Jemeniin uusia iskuja
* Saudi-Arabia ja Qatar rahoittavat Isistä?
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Tähän kohtaa voi ottaa PolitiFact-lausuntojen tilanteen 16.10.2016 tilanteessa.

True Mostly True Half True Mostly 
False

False Pants on 
Fire

Donald Trump 12 33 402 66 102 51

Hillary Clinton 65 73 58 40 28 6

Kuten taulukosta näkee, niin Donald Trump on esittänyt vääriä väittämiä 102 kertaa, ja 
viimeisimmässä arvosteluluokassa (Pants on Fire) hänellä on 51 lausuntoa. Yhteensä siis 153 
lausuntoa [on] täysin väärin.

Myös Hillary Clinton on esittänyt vääriä väittämiä 28 kertaa, ja viimeisimmässä arvosteluluokassa 
(Pants on Fire) hänellä on 6 lausuntoa. Yhteensä siis 34 lausuntoa [on] täysin väärin.

Onhan tuossa isot erot - 153 vs. 34.

Toisaalta myös Hillary Clintonilla on eritasoisia arvioita - täysin oikeista vähemmän oikeisiin.

Toisaalta voisi todeta, että mahdollisesti tosiasioiden tarkastuspalvelut (esim. PolitiFact) voisivat 
vaikuttaa vaaleihin pitkällä aikavälillä; Suomessakin tämä voisi olla mahdollista.

Noin lyhyellä aikavälillä tosiasioiden tarkastuspalvelut voivat olla edelleen vähemmän esillä 
julkisuudessa.

Toisaalta erilaiset mediaoperaatiot voisivat levittää tosiasioiden tarkastuspalveluiden arvioita 
eteenpäin.

Pelottelu? Olisiko pelottelu yksi osa nykyistä poliittista ilmapiiriä.

Meitä pelotellaan erilaisilla asioilla, ja osa poliitikoista tietysti pelottelee eri aiheilla.

Suomessakin meitä pelotellaan esimerkiksi terrorismilla.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin seuraavat merkinnät.

38 / 17.1.2009: Työnjakoa - ja - markkinointia - ja - terrorismia - markkinointia 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_38

108 / 24.3.2009: Edelliseen liittyen / Republikaaninen ansa 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_108

148 / 10.5.2009: Ahtisaari -> NATO -> Suomi -> Rauhaneuvottelija? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_148

182 / 28.7.2009: Itse asiassa vähemmän vaikutusvaltaa 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_182
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195 / 17.9.2009: Suomalainen Afganistan-kierros 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_195

201 / 22.9.2009: Kätevä termi kääntyy joka suuntaan
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_201

239 / 13.1.2010: Rapakon takaa - kovaäänisesti 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_239

298 / 24.4.2010: Likainen pommi = Puppua 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_5.html#aihe_298

377 / 22.12.2010: Laskelmia / terrorismi 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_7.html#aihe_377

378 / 22.12.2010: Verkon kiristystä / terrorismi 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_7.html#aihe_378

424 / 2.5.2011: Osama bin Laden : hype + real 
file:///R:/_tiedostot/_kayttolevy_1_DVD/Kotisivut/paivakirja_arkisto_7.html

440 / 17.6.2011: Maailman pahin uhka?? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_8.html#aihe_440

492 / 20.9.2011: LISÄÄ terrorismiin liittyvää meuhkaamista 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_492

684: Sodassa ei ole mitään hienoa / MALI 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_684

LISÄKSI täytyy todeta, että Ron Paulin ja Rand Paulin seurannassa on monesti terrorismi mainittu 
yhtenä aiheena tai sivuaiheena.

Kun jaksaa lukea edellä mainittujen merkintöjen tekstejä, niin tuloksena on ihmisten pelottelu 
terrorismilla.

Edelleen voi todeta, että Ron Paulin ja Rand Paulin kannanotoissa ollaan enemmän tai vähemmän 
kriittisiä ulkomaille jaettavaan sotilaalliseen apuun.

Tähän kohtaa voi linkittää RAND-arviot (RAND Corporation, www.rand.org).

How Terrorist Groups End: Lessons for Countering al Qa'ida (MG-741-1-RC)
http://www.rand.org/pubs/monographs/MG741-1.html

How Terrorist Groups End: Implications for Countering al Qa'ida (BR-9351-RC)
http://www.rand.org/pubs/research_briefs/RB9351.html

Lyhyesti ottaen terrorismia ei voiteta sodalla.
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Linkkilistassa on asiaa Kolumbiasta, jossa on lopulta saatu aikaan rauhansopimus vuosikymmenten 
väännön jälkeen. Tosin rauhansopimus ei läpäissyt kansanäänestystä.

Eli Kolumbiassa oli sota, joka kesti eri muodoissaan vuosikausia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa ei ole paljon mitään uutta.

Suomessakin on alettu pelotella ihmisiä terrorismin uhalla.

Esimerkinomaisesti tähän kohtaan voi linkittää Piraattipuole rp:n lausunto uudesta laista.

Verkkovakoilulaki tarkoittaisi massiivista ihmisoikeuksien rikkomista

http://piraattipuolue.fi: [linkki ei toimi enää]

ELI jokin taho yrittää edes huomauttaa, että verkkovakoilulaki on hyvin huono asia.

Tietysti terrorismia voidaan torjua, mutta neuvottelut ja politiikkaan osallistaminen ovat paremmat 
keinot terrorismin torjuntaan: tämän osoittavat esimerkiksi RAND:n tekemät arviot.

Edelleen: ihmisiä pelotellaan, vaikka pitäisi tehdä jotain muuta kuin pelottelua.

1199.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Kysymys: Pelotellaanko Suomessakin kansalaisia liikaa terrorismin uhalla?

Tietysti terrorismin uhkaa pitää selvittää, mutta tässäkin pitäisi olla kunnolla järjenkäyttöä. 
Terrorismi ilmiönä aiheuttaa vähemmän kuolemia verrattuna muihin ilmiöihin – esimerkiksi 
tieliikenne tappaa oman joukon ihmisiä vuosittain. Sitten pääsee ulkomailla käytäviin sotiin. Sota 
on monesti huono ratkaisu terrorismin estämiseen.

Väittämä: Myös terrorismin suhteen pitää tehdä järjellistä politiikkaa.
Väittämä: Terrorismia ei voiteta sodalla.
Väittämä: Terrorismin varjolla esitetään täysin kummallisia päätösvaihtoehtoja.

Tästä päästään tosiasioiden määrään ja laatuun. Merkinnässä oli asiaa tosiasioiden tarkastuksesta ja 
tosiasioiden tarkastuksen kohtaamista ongelmista.

Väittämä: Näköjään Yhdysvaltojen politiikassa voi päästä hyvin pitkälle, vaikka joku 
poliitikko esittäisi jatkuvasti totuusarvoltaan vaihtelevia lausuntoja.
Väittämä: Eri yhteyksissä esitetään täysin vääriä väittämiä, ja niiden totuusarvon 
arvioinnit tulevat väistämättä jälkijunassa, koska väärät väittämät leviävät nopeasti.
Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluille on koko ajan tarvetta, vaikka niiden 
lausunnot tosiasioista voivat tulla jälkijunassa.
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1200. Perustuslakituomioistuimen puheenjohtaja

1200.1. Merkintä 1000: Pauliine Koskelo ym. / 
Perustuslakituomioistuin?

16. lokakuuta 2016 
1000: Pauliine Koskelo ym. / Perustuslakituomioistuin?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_1000

ILKKA-maakuntalehti uutisoi 15.10.2016 Pauliine Koskelon ajatuksia 
perustuslakituomioistuimesta.

Ajatushautoma Libera on julkaisemassa asiaa perustuslakiin liittyen:

Perustuslaki-teaser 
http://www.libera.fi/blogi/perustuslaki-teaser/

Mielenkiintoisella tavalla tehty raportti ei ollut vielä Liberan www-sivuilla 16.10.2016 tilanteessa.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin puoluekokousaloitteeni.

FI: Lausunto 58: Puoluekokousaloitteet / 2010 ja 2014 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

Kuten puoluekokousaloitteen vastauksesta näkyy, niin perustuslakituomioistuimen ajatus nuijittiin 
matalaksi.

Jokainen vähänkään asiaan perehtynyt tietää, että nykyinen perustuslakivaliokunta kuuntelee 
kaikenlaista asiantuntijaa.

Käytännössä noita lausuntoja antaa suhteellisen pieni joukko erilaisia asiantuntijoita.

Täysin selvää on, että perustuslain laaja tuntemus ei ole valittujen kansanedustajien ykkösasia 
vaaleissa.

JOS olisi perustuslakituomioistuin, niin käytännössä perustuslakituomioistuimessa olisi tuomareina 
oikeasti perustuslakiin perehtyneitä asiantuntijoita, jotka voisivat tehdä asiamukaisia lausuntoja 
riippumatta vaalikausien vaihteluista.

Käytännössä perustuslakituomioistuin voisi toimia myös Eduskunnan lomienkin aikana, jolloin 
kansanedustajien palatessa lomiltaan olisi ehkä valmiina joukko perustuslakituomioistuimen 
lausuntoja.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta.

Mielenkiintoista on tietysti poliitikoiden rimpuilu perustuslakia tulkittaessa.

Esimerkiksi uusi verkkovakoilulain ehdotus pitää tietysti katsoa perustuslakivaliokunnassa.

JA taas kerran samat asiantuntijat tekevät lausuntoja perustuslakivaliokunnalle.

Täysin turhaa hommaa kuluttamassa perustuslakivaliokunnassa istuvien kansanedustajien aikaa.

1200.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Tässä kohtaa nykyisen hallituksen (Sipilä) ajama maakunta- ja SOTE-uudistuksen vuoksi on 
perustuslakivaliokunta antanut useamman kerran lausuntoja uudistuksen eri osien 
perustuslainmukaisuuteen. Katsoin perustuslakivaliokunnan viimeisimmän lausunnon (PeVL 
15/2018 vp) julkaisuun (koskien hallituksen esityksiä HE 16/2018 vp ja HE 15/2018 vp) liittyvän 
tiedotustilaisuuden. Perustuslakivaliokunnan nykyinen puheenjohtaja Annika Lapintie sai paljon 
kiitoksia asian hyvästä käsittelystä, jolloin hän oli pysynyt hyvin perustuslakivaliokunnan 
puheenjohtajan roolissa.

Väittämä: Käytännössä perustuslakivaliokunnan puheenjohtajan rooli vastaisi 
perustuslakituomioistuimen presidentin roolia.

Hallituksen ensimmäisen ehdotuksen (HE 15/2018 vp) asian käsittely on tarkoittanut 18 
asiantuntijalausuntoa eri valiokunnille. Hallituksen toisen ehdotuksen (HE 16/2018 vp) käsittely on 
294 erilaista asiantuntijalausuntoa eri valiokunnille. Eli ehdotuksia on käsitelty hyvin laajasti.

Väittämä: Käytännössä perustuslakivaliokunta kuuntelee samoja asiantuntijoita 
uudelleen eri asioiden käsittelyssä.
Väittämä: Käytännössä perustuslakiosaaminen ei ole kansanedustajien valinnan 
ensimmäinen syy, joten kansanedustajaksi valikoidutaan muilla perusteilla.

Kysymys: Onko perustuslakivaliokunnan nykyinen käytäntö kansanedustajien ja 
lausuntojen antajien ajan tuhlaamista?

Oman arvion mukaan osa nykyisistä lausunnonantajista (perustuslakivaliokunnan lausuntoihin 
liittyen) on erittäin hyvin perehtyneitä perustuslain tulkintaan eri aihepiireissä. Tällaiset 
asiantuntijat voisivat olla perustettavan perustuslakituomioistuimen jäseniä, ja he saisivat kunnon 
palkan työstään.

Väittämä: Perustuslakituomioistuimen perustaminen vakioisi hyvin eri aiheiden 
käsittelyn esimerkiksi istuntoaikataulujen, eri asiakirjojen ja lausuntojen suhteen.
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1201. Kohti seuraavaa jälkiarviointia (1250)

1201.1. Merkintä 1001: Yli 1000 merkintää / Merkkipäivä / 1000

8. lokakuuta 2016 
1001: Yli 1000 merkintää / Merkkipäivä / 1000

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1001

[Jälkihuomio 27.10.2016: 2008 vaalit oli merkitty 16.10.2016 tilanteessa väärin vuoden 2002 
vaaleiksi. Vaalit olivat siis 2008]

Tässä kohtaa täytyy todeta, että merkintä 814 on jäänyt tekemättä - eli olen hypännyt vahingossa 
suoraan merkintään 815.

Eli käytännössä tämä merkintä on silloin 1000. merkintä vuoden 2008 vaalien vaaliuutisten (I-
LXXVII) jälkeen.

Oheen olen kopioinut tekemäni seurannan aihepiirit (a-r) merkinnästä 500.

Merkinnän [500] jälkeen olen yrittänyt kehittää aina jotain uutta näkökulmaa (501-1001) uusiin 
merkintöihin - jotain uutta merkinnän 500 hengessä.

Joskus jotain uutta ei ole ollut, jolloin on toistettuna jotain vanhaa asiaa uudelleen.

Tämän jälkeen voi todeta 18.10.2016 tilanteessa seuraavat aiheet, joille on annettuna jokin tunnus, 
eli numero tai kirjain:

* Ron & Rand Paul (I-LXXXII)
* perustulokokeilu (nro: 1 – nro: 4)
* moniajo (i-l)
* kuntauudistus (i-xxx)
* Mobile->PC (A-Q)
* selainvertailu (OSAT 1-27)
* PC->Mobile (A-I)
* ODF/OOXML/PDF
* sähköinen äänestys.

ODF/OOXML/PDF -seuranta ja sähköisen äänestyksen seurannan merkinnät ovat omille sivuillaan 
- ei siis päiväkirjasivuille.

Lisäksi täytyy todeta, että ennen jonkin aiheen erityisen seurannan numeroa tai kirjainta on 
aihepiiriä käsitelty ennen erityisen tunnuksen perustamista.
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Mainittujen aihepiirien lisäksi (a-m) on vielä joukko aiheita, joille EI ole perustettu erityistä 
tunnusta.

Yksi perusesimerkki on harrastamani yleinen tietotekniikan seuranta, jonka tärkein tavoite on 
seurata avoimien ratkaisujen pärjääminen oikeassa ja kovassa kilpailussa muiden ratkaisujen 
kanssa.

Taas toisaalta moniajon yhteydessä olen linkittänyt erilaisten tietoteknisten ilmiöiden vaikutusta 
moniajoon, ja näitä on vielä täydennetty erilaisilla psykologian ja psykiatrian huomioilla. Eli ei vain
pelkkää tietotekniikan seurantaa.

Politiikan seurantaa on ollut laajasti, mutta yleisten poliittisen uutisten vuoksi en ole perustanut 
mitään uutta seurannan tunnusta. Tosin perustulokokeilun seuranta on saanut oman tunnuksen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Ohessa on merkinnässä 599 listatut aihepiirit (a-r).

Ehkä tässä kohtaa voisi todeta muutaman eritysaiheen lisäämisen:

ELI jatkossa pitäisi esittää jotain uutta asiaa eri aihepiirien (a-x) merkintöjen 500 ja 1001 hengessä.

s) erilaisten tosiasioiden (fakta, fact) tarkastuksia erilaisissa yhteyksissä
t) avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjääminen erittäin kovassa kilpailussa
u) tietoteknisten ratkaisujen omistuksen kysymykset
v) Yhdistyneen kuningaskunnan päätös erota Euroopan Unionista ja seurannaiset
x) moniajon psykologiset ja psykiatriset vaikutukset vielä erityisaiheena.

Merkinnässä 500 mainitut seurannan aiheet.

1) Yksi asia on tiettyjen teemojen kehittyminen ajan mittaan.

2) Toisaalta eri teemoihin on välillä tullut erilaisia uusia painotuksia.

3) Yksi asia on, että numerointi on lisääntynyt koko ajan: päiväkirjamerkinnät, 
mielipidekirjoitukset, lausunnot ja ODF/OOXML-merkinnät ovat nykyisin numeroituna.

Oma arvio on, että jatkossa pitäisi vanhoihin teemoihin lisätä jokaisessa seuraavassa merkinnässä 
erilaisia arvioita.

Katselin läpi merkintöjä 1-499 ja vaaliuutisia I-LXXVII, ja seuraavia toistuvia teemoja voi 
korostaa.

a) Yksityisasioiden käsittely loppui vähitellen vaaliuutisten myötä.

b) Tietotekniikan kummalliset (inhimilliset) sivuvaikutukset ja muut vaikutukset, esim. 
kärsimättömyys, riippuvuudet, epäonnistumiset, rahan tuhlaus, ihmisten huijaaminen, suomalaisten 
julkisten tietojärjestelmien surkuhupaisia tilanne, jne.
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c) Yhdysvallat-seuranta yleisesti.

d) Yhdysvallat-seurannassa erityisesti tiedotusvälineiden muuttuminen puolueiden äänitorviksi.

e) Suomen ja Yhdysvaltojen median viihteellistymisen (jatkuva?) kritisointi: hömpän suhde asiaan, 
mediaspektaakkelit, sivuvaikutukset, suorat vaikutukset ja piilovaikutukset.

f) Suomen politiikan yleinen seuranta: jokaisen puolueen arvostelu sivutyönä.

g) Sähköisen äänestyksen vastustus.

h) Koulutusjärjestelmien arvostelu.

i) ODF / OOML / PDF -seuranta.

j) Sosiaalisen median kummallisuudet erikoisaiheena, erityisesti Facebook.

k) Rationaalisuusolettama eri yhteyksissä.

l) Yhdysvallat-seurantaa erityisaiheista: velkapommi, IRAK, Afganistan, IRAN, terrorismi, 
"american exceptionalism", asevoimat, koulutusjärjestelmä, "moral project", republikaanisen 
puolueen muutos, puolustusvoimien pyhä budjetti, perustuslaki pyhä kirja (?), yms. erityisaiheita.

m) Terrorismimölinä: eli kansan kiihotus terrorismiin liittyvillä väärillä tosiasioilla.

n) Sodan vastustus ja ihmisen mielen sekoaminen sodissa: sivuvaikutukset, omien sotilaiden 
sekoaminen, totuuden piilotus ja sotien vastustus, IRAK, IRAN, JEMEN, LIBYA, jne.

o) Puolueiden yhteistyö ja puolueiden muuttuminen Suomessa.

p) Tutkivan journalismin rappiotila.

r) Vaihtoehtokanavat: esim. RT, Al Jazeera ja PRESS TV.

p) Vapaan ohjelmistokehityksen selviytyminen jatkuvien hyökkäysten keskellä.

r) Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma.

Lopputulema on, että jatkossa pitäisi saada jotain uutta näkökulmaa edellä mainittuihin toistuviin 
aiheisiin.

1201.2. Uudelleenarviointia / 15.7.2018

Kirjoitushetkellä olen julkaissut 1118 merkintää päiväkirjasivulla (blogi, ploki vai loki?).

Tässä teoksessa olen siis käynyt läpi merkintöjä 751-1001. Yhtenä ajatuksena voi(si) olla seuraavan
jälkiarvioinnin tekeminen aikanaan merkintöjen 1001-1250 perusteella.
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Näin jälkikäteen voi todeta joidenkin aiheiden seurannan tarkentuneen merkittävästi eri vaiheissa, 
jolloin eri aiheet ovat saaneet loppujen lopuksi oman tunnisteen.

Joissain aiheissa voi todeta, että en ole ollut kaikissa asioissa täysin/täsmälleen oikeassa. Eli joissain
kohdissa voisi/pitäisi tarkentaa asioita perustuen erilaisiin vääriin arvioihin.

1201.3. Lisäarvioita / 24.6.2021

Kirjoitushetkellä olen julkaissut 1224 (1225-1, koska merkintä 814 meni vahingossa ohi) merkintää 
vaaliuutisten (kunnallisvaalien 2008 vaaliuutiset) jälkeen. Olen yrittänyt kehittää jotain uutta 
erilaisissa merkinnöissä, mutta tietysti erilaiset aihepiirit ovat korostuneet.

Ensimmäinen uusi seurannan aihe (EU/UK, 1-12) on ollut Yhdistyneen kuningaskunnan eroaminen 
Euroopan Unionista. 

Toinen seurannan aihe (I-XXX kirjoitushetkellä) oli aikanaan Donald Trumpin presidenttikauden 
asioiden seuranta. Kirjoitushetkellä olen julkaissut kaksi (I-II) sähköistä merkintää Joe Bidenin 
presidenttikauden asioista.

Kolmas uusi seurannan aihe (1-8 kirjoitushetkellä) on ollut maatalouteen liittyvien uutisten 
seuranta. Itse olen ollut hyvin vähän maatalouden kanssa tekemisissä, mutta perustin aikanaan 
seurannan tunnuksen maatalousasioille.

Lisäksi pitää todeta avoimen tietotekniikan seurannan saaneen oman tunnuksensa: ATTR. Eli tämä 
tarkoittaa avointa tietoteknistä ratkaisua (ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu). Aikanaan aloitin 
avoimien tietoteknisten ratkaisujen seurannan ilman mitään tunnusta. Kirjoitushetkellä merkintöjä 
avoimista tietoteknisistä ratkaisuista on 69 kappaletta. Keskeisin osa tietotekniikan seurantaa on 
ollut avoimien tietotekniikan ratkaisujen pärjääminen kivikovilla tietotekniikan markkinoilla.
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1202. Jotain asiaa loppujen lopuksi

1202.1. Johonkin on vain pakko lopettaa

Kerraten esipuheen perusteella voi todeta, että johonkin on jokaisen tekstin kirjoittaminen 
lopetettava.

Tietysti tein useamman kerran oikoluvun tämän teoksen teksteihin. Jokaiselle oikoluvun 
kierroksella löytyi erilaisia kirjoitusvirheitä ja kummallisesti kirjoitettuja virkkeitä, joten olen tehnyt
erilaisia pieniä korjauksia joihinkin virkkeisiin. Jokaisen tekstin kirjoittaminen ja korjaaminen vain 
lopetettava joskus. Eli teoksessa voi kaikesta huolimatta olla kirjoitusvirheitä ja kummallisesti 
kirjoitettuja virkkeitä.

1202.2. Tarpeesta hallita erilaisia näkökulmia

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan.

ILMIÖ

RAJAUS

näkökulma

näkökulma

näkökulma

näkökulma

Eri vaiheissa olen todennut näkökulmien merkityksen erilaisten ilmiöiden tarkastelussa.

Eli loppujen lopuksi samaan ilmiöön voi ottaa erilaisia näkökulmia yksittäisen henkilön yleistiedon 
ja erikoistiedon perusteella. Edellisten kirjoitusten perusteella pitää todeta mahdollisuudet erilaisille
näkökulmille, joita olisi hyvä tietoisesti hallita kokonaisuuden hallinnan kannalta.

Toisaalta voi todeta yhden ihmisen osaavan vain tietyn määrän näkökulmia tietyllä ajanhetkellä. 
Tietysti eri henkilöiden näkökulmat voivat laajentua suhteessa aikaan.

Aikaisempien teosten perusteella täytyy taas kerran todeta tarve hallita kokonaisvaltaisesti erilaisia 
näkökulmia. Kokonaisvaltaisen näkökulman kehittäminen on haaste meille kaikille.
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